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Oikolukematon 
 

Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(2.6.2021) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät tämän 
päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä kaikkiin 
jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. 

 
Lukuohjeeksi niille, jotka eivät ole olleet 
jakelussa alusta asti, seuraava: Eli 
ensimmäisenä tulee lukea viimeisenä oleva, 
12.9.2012 lähettämäni viestit viesti kerrallaan 
lopusta alkuun. Tällöin pääsee parhaiten sisälle 
kokonaisuuteen eli nousemaan niin sanotusti 
”tyvestä puuhun”. Eli viimeksi tämän 
sähköpostin jälkeen ensimmäisenä olevaan 
14.5.2021 klo 9.23 lähettämääni tekstiin.  
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Karkkilan kaupunki 
 
Ympäristöpäällikkö Pirjo Siik 
Ja  
 
Lakisääteinen asiantuntijalautakunta eli Ympäristölautakunta 3.6.2021 pidettävässä kokouksessa 

 
Sekä kokouksen esittelijä 
 
Kuten myös  
Viran puolesta ympäristölautakunnan jäsenille ja varajäsenille jako 3.6.2021 pidettävään kokoukseen. Jonka 
pyydän kirjaajan tai asianhallintasihteerin tai jonkun muun sähköpostitse ennen kokousta tai viimeistään 
kokouksessa tekemään. Manuaalisesti Pasi Åhmanille kokouksessa, kun ei ole sähköpostia. 
 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila  
 
 
 
 
ASIA 1 
Maa-aineslupa, soranottoalueen jälkihoito/ Rudus Oy:n Kuonjoen alue, Airola, sen verran, mikä ilmentää 
ympäristöpäällikkö Pirjo Siikin asennetta, jopa alaisuussuhteessa esimieheensä. Ei toimittanut 
lupamääräyksiä Vt. kaupunkikehitysjohtaja Tapio Jokelalle. Joka pyysi ne allekirjoittaneelta.    
 
ASIA 2 
Karkkilan ympäristölautakunnan kokouksessa 12.11.2020 pykälässä 60 hyväksytyn Karkkilan 
pohjavesialueiden suojelusuunnitelman uudelleen käsittelyvaatimus 
 
VIITE 1 
Jäljempänä oleva sähköpostiviestiketju heti alussa olevine lukuohjeineen. Josta erityisesti 12.11.2020 klo 
15.05 lähetetty sähköposti.  
 
VIITE 2  
Liitteenä eri tiedostonimillä olevat liitetiedostot 
 
 
 
Kun allekirjoittaneelle ei ole tähän mennessä annettu vastausta kysymykseen: Miten negatiivisesti 
hoidetusta asiasta, voi antaa positiivista palautetta?, joudun jatkamaan ympäristöpäällikkö Pirjo Siikin 
pyynnöstä sillä negatiivisella. 
 
 

1. Rudus OY Kuonjoki alueen viimeisin tilanne selviää jäljempänä olevan sähköpostiketjun alussa 
olevista viesteistä ja tämän sähköpostin liitetiedostoista ”Kuonjoki yli10m2 Pintamaattomat kohdat 
11.5.2921.pdf (1Mt)” ja ”402-11-13 pintamaattomat alueet.pdf (556kt)”. Pintamaattomat kohdat 
selviää siitä huolimatta, että Rudus OY:n Kuonjoki alueen puolella sijaitsevia ja lupamääräysten 
vastaisesti levittämättä jätettyjä, mitattaviksi pyydettyjä kahta pintamaakarhetta ei alueen 
pusikkoisuuden vaatimien lisätoimenpiteiden seurauksena mitattu. Ympäristöpäällikkö Pirjo Siikin 
ohjeistamaa, välttävä viisi (5), oikeammin ilmaistuna heikko neljä (4) jälkihoitoa ei, ilman 



pintamaiden levityksen täydentämistä pintamaattomiin kohtiin, tule hyväksyä. Lupamääräysten 
noudattamatta jättämisen salliminen ja hyväksyminen on vaarallinen signaali kaikille ”firmoille” 
jatkossa. Eritoten Haaviston pohjavedenottamon luoteis- ja pohjoispuolisten alueiden jälkihoitojen 
osalta. Huomioon otettavaksi korostan, että 100000 m3 pintamaamäärä olisi riittänyt 0,5 metrin 
kerroksena ilman minkään kokoisia pintamaattomia kohtia koko Rudus OY:n Kuonjoki alueelle. 

 
 
Karkkilan ympäristölautakunnan kokouksessa 12.11.2020 pykälässä 60 hyväksytyn Karkkilan 
pohjavesialueiden suojelusuunnitelman uudelleen käsittelyvaatimus. 
 
 

2.  Kun Karkkilan pohjavesialueiden suojelusuunnitelman käsittely 12.11.2020 pykälässä 60 täyttää 
ilman muutoksenhakuoikeutta asian valmistelijan ympäristöpäällikkö Pirjo Siikin ja asian esittelijä 
kaupunkikehitysjohtaja Kari Setälän osalta, asian manipuloimisen, lakisääteisessä 
asiantuntijalautakunnassa = ympäristölautakunta, toimivien luottamushenkilöiden erehdyttämisen, 
mielivallan, vallan väärinkäytön ja jopa kostamisen kriteerit, ei allekirjoittaneelle jätetty muuta 
mahdollisuutta kun vaatia Karkkilan pohjavesialueiden suojelusuunnitelma-asian uudelleen 
käsittelyä mm. seuraavilla perusteilla. 
 
 

2.1.  Allekirjoittaneen 14.8.2020 klo 14.59 sähköpostitse esittämän mielipiteen perustelut jätettiin 
esittämättä lakisääteiselle asiantuntijalautakunnalle = ympäristölautakunnalle. Toisin sanoen 
salattiin lakisääteiseltä asiantuntijalautakunnalta = ympäristölautakunnalta. Siitä huolimatta, 
vaikka niitä oli erikseen korostettu toimitettaviksi vielä jo esitettyjen lisäksi lisää. 

 
2.2. Toivikkeen pohjavedenottamon riskitekijöinä ei suojelusuunnitelmassa mainita ollenkaan 

Toivikkeen suon ennallistamishankkeen Toivikkeen pohjavedenottamon veden laadulle 
aiheuttamia riskejä. Ei siitäkään huolimatta, että suunnitelman laatija ja hänen esimiehensä toimii 
Länsi-Uudenmaan vesiensuojeluyhdistyksen vesiammattilaisina. Toivikkeen suon ennallistamisasia 
jäi huomioon ottamatta siitä huolimatta, että alueelle on esitetty luonnonsuojelualueen 
perustamista ja kuntalaisaloitteena suon ennallistamisesta kokonaan luopumista. Jotka molemmat 
kytkeytyvät toisiinsa. 

 
2.3. Edellä kohdassa 2.2 eritellyiltä vesiammattilaisilta jäi riskien huomioon ottamattomuuden ja 

kirjaamattomuuden lisäksi huomioon ottamatta myös se, että Toivikkeen suon ennallistaminen 
vaatii vesilain ja sen seurauksena nyt myös Uudenmaan ELY-keskuksen edellyttämän, juuri 
vesilakiin perustuvan pohjaveden laadun muuttamisluvan hakemisen ja saamisen 
aluehallintovirastolta. Josta  myöskin 6.5.2021 tekstissä oleva ilmoitus ”Huomioonottamatta jäi 
myös em. Karkkilan pohjavesialueiden suojelusuunnitelmasta Toivikkeen pohjavedenottamon 
riskitekijöistä puuttuva Toivikkeen suon ennallistaminen, vaikka kysymyksessä on hanke, joka 
Uudenmaan ELY keskuksen ympäristö- ja maankäyttöyksikön päällikkö Timo Kinnusen 19.3.2021 
allekirjoittaman kananoton mukaan vaatii vesilain 3 luvun 2 pykälän mukaisen luvan.”, jota 
erikseen aikaisempien lisäksi myös tuolloin korostetusti lakisääteiselle ympäristölautakunnalle = 
ympäristölautakunnalle ilmoitin. 

 
2.4. Haaviston osakaskunnan kannanotto Parsilanjärven veden laadusta ja Pyydysmäen vedenottamon 

sulkemisesta jätettiin esittämättä lakisääteiselle asiantuntijalautakunnalle = 
ympäristölautakunnalle. Tosin sanoen salattiin lakisääteiseltä asiantuntijalautakunnalta = 
ympäristölautakunnalta. Jopa sekin salaaminen toteutettiin tarkoituksellisesti ja tavoitteellisesti. 
Osakaskunnan kannanotto on liitetiedostona. 

 



3. Edellisissä kohdissa 2 ja 2.1-2.4 eriteltyjen, varsin merkittävien ja raskauttavien tosiasiakohtien 
lisäksi mm. Haaviston pohjavedenottamon käyttöönottovuosi on merkitty suojelusuunnitelmaan 
virheellisesti vuodeksi 1973. Tulee korjata vuodeksi 1977. Jolloin vuoden 1976 lopulla valmistunut 
Haaviston pohjavedenottamo otettiin käyttöön. 

 
3.1.  Käyttöönottovuosivirhe, joka ei sekään ole merkityksetön, on pieni virhe siihen verrattuna, että 

Haaviston pohjavedenottamon muodostumisalueen rajaus on vedenottamolta mitattuna lähes 
kilometrin verran virheellinen. Lähimmästä kohdastakin mitattuna useita satoja metrejä 
virheellinen. Tämä käy selkeästi selville liitetiedostona tiedostonimellä ”Osakooste 2 OY Vesi Hydro 
AB 27.5.2021.pdf(3Mt)”, olevasta koostekartasta. Josta selviävästä asiasta ja tilanteesta 
ympäristöpäällikkö Pirjo Siik on tullut suullisen selvityksen perusteella tietoiseksi jo 6.10.2020. 
Hänen lisäkseen lakisääteisenä asiantuntijalautakuntana toimiva ympäristölautakunta on tullut 
asiasta ja kartasta tietoiseksi ilman karttaan lisättyjä tekstejä jo 12.11.2020. Jolloin esittelijä syystä 
tai toisesta tai jopa kolmannesta ei vetänyt asiaa pois listalta. Niin kuin asian asiallisen hoitamiseksi 
olisi pitänyt tehdä. Asiallisen hoitamisen sijasta keskityttiin vain muutoksenhakumahdollisuuden 
estämiseen. 
 

3.2. Liitetiedostona tiedostonimellä ”Osakooste 2 OY Vesi Hydro AB 27.5.2021.pdf(3Mt)” nimellä 
olevasta Karkkilan kaupungin tilaamasta Karkkilan kaupungin pohjavesialueet liitetiedostokartasta 
ja siinä olevasta selvitystekstistä selviää kaikki oleellinen.  

 
3.3. Liitetiedostona tiedostonimellä ”haavistopohjavesialueet.pdf (1 Mt)” olevasta kartasta selviävän 

Haaviston pohjavesialueen muodostumisalueen rajaus on siirretty manuaalisesti liitetiedostona 
tiedostonimellä ”Osakooste 2 OY Vesi Hydro AB 27.5.2021.pdf(3Mt)” olevaan karttaan kartassa 
olevin selvitystekstein ja selkein värityksin riittävällä tarkkuudella. Asian voi varmistaa vertaamalla 
liitetiedostona olevia karttoja toisiinsa. Manuaalisena siirtotekniikkana olen käyttänyt ELY-
keskuksen kartan kopioimista läpinäkyvälle kuultokalvolle ja sillä olevan muodostumisalueen 
rajauksen leikkaamista tarvittavilta osin pois. Jonka jälkeen ELY-keskuksen kartta OY Vesi Hydro AB 
kartan päälle ja uuden rajauksen piirtäminen punaisella ja valkoisella viivalla. 

 
3.4. Liitetiedostona tiedostonimellä ”Osakooste 2 OY Vesi Hydro AB 5.5.2021.pdf(3Mt)” oleva kartta, 

kuten valitus tarkkailuohjelman hyväksymisestä on osa laajempaa kokonaisuutta, jonka 
tavoitteena on saada korjatuksi Haaviston pohjavesialueen muodostumisalueen ja sen 
seurauksena seurannut pohjavesialueen rajausvirhe vastaamaan todellista tilannetta. 

 
3.5. Haaviston pohjavedenottamon itäpuolella on aivan oma erillinen, vesimäärältään marraskuussa 

2020 mitattuna yli 450 m3 vuorokaudessa purkava pohjavesialue, josta purkautuva vesimäärä ei 
ole yhteydessä mitenkään Haaviston vedenottamon vesimääriin. Ei ollut vuonna 1967 Haaviston 
vedenottamon koepumppauksia suoritettaessa. Eikä senkään jälkeen kun järjestelin tuon erillisen 
pohjavesialueen veden purkautumisen rengaskaivoilla ja putkituksilla niin, että pystyn sitä 
hyötykäyttämään. 

 
3.6. Tuo marraskuussa 2020 yli 450 m2 d vesimäärä on lähes kolmasosa Karkkilan vuotovesien 

rasittamasta kokonaisvesimäärästä. 
 

3.7. Liitetiedostona tiedostonimellä ”Osakooste 2 OY Vesi Hydro AB 5.5.2021.pdf(3Mt)” olevan 
keltaisen huomioväritekstin lisäksi tiedoksi vielä se, että violetilla 12.11.2020 värjätyn alueen 
sisäpuolella numerolla 5:30 oleva kiinteistö ei ole omistuksessani. Sen sijaan tuon alueen länsi- ja 
itäpuolella olevat alueet ovat. Samoin numerolla 5:30 olevan kiinteistön pohjoispuolella 
numeroilla 1:50 ja 1:52 olevat kiinteistöt ovat omistuksessani. Numerot ja rajalinjat selviävät 
suurentamalla karttaa. Kuten sekin, että Parsilanjärven pohjoisrannalla olevia kesämökkipaikkoja 
en ole värittänyt keltaisella. 



 
3.8. Edellä olevan lisäksi korostan lakisääteisen asiantuntijalautakunnan = ympäristölautakunta, 

huomion siihen, että kaikki se 14.8.2020 esittämäni perusteluteksti jätettiin lakisääteiselle 
asiantuntijalautakunnalle esittämättä 12.11.2020 Karkkilan pohjavesialueiden 
suojelusuunnitelmaa käsiteltäessä. Jossa käsittelyssä myös Haaviston osakaskunnan kannanotto 
Haaviston pohjavedenottamon vaikutuksesta Parsilanjärven vedenlaatuun ja määrään jätettiin 
lautakunnalle esittelemättä. Samoin Haaviston osakaskunnan kannanotto Pyydysmäen 
pohjavedenottamon sulkemisesta ja sulkemisen seurauksista jätettiin huomioon ottamatta. Niin 
ikään huomioon ottamatta jäi myös em. Karkkilan pohjavesialueiden suojelusuunnitelmasta 
Toivikkeen pohjavedenottamon riskitekijöistä puuttuva Toivikkeen suon ennallistaminen ja sen 
vaikutukset, vaikka kysymyksessä on hanke, joka Uudenmaan ELY keskuksen ympäristö- ja 
maankäyttöyksikön päällikkö Timo Kinnusen 19.3.2021 allekirjoittaman kananoton mukaan vaatii 
vesilain 3 luvun 2 pykälän mukaisen luvan. 

 
4. Karkkilan pohjavesialueiden suojelusuunnitelman kansikuvasta huolimatta, joka on otettu Rudus 

OY:n Holman alueelta Haavistossa ”Malli Sahlstedt” toteutetusta jälkihoidosta, vaadin  Haaviston 
pohjaveden muodostumisalueen rajan uudelleen määritystä ja pohjavesialueen rajauksen 
tarkistamista sekä Karkkilan pohjavesialueiden suojelusuunnitelman uudelleen käsittelyä.  
 

4.1. ”Malli Sahlstedt” jälkihoito Rudus OY:n Holman alueella Haavistossa on ensimmäinen virallinen, 
tosin ilmeisen vahingossa tietämättömyyden seurauksena tapahtunut konkreettinen näyttö siitä 
maa-ainesten ottamisen peruslupamääräyskokonaisuuden toteuttamisella aikaan 
saatavasta  jälkihoidosta, jollaista Minna Sulannder eikä hänen myötäjuoksijansa eli mm. 
lakisääteisen asiantuntijalautakunnan = ympäristölautakunnan puheenjohtaja ja lakisääteisen 
asiantuntijalautakunnan = ympäristölautakunnan enemmistö ei ole yli kahteentoista vuoteen 
halunneet Karkkilan maa-ainestenottoalueilla toteutettavan. Konkreettinen näyttö on yksi niistä 
neljästä ”Malli Sahlstedt” Haavistossa  toteutetuista jälkihoitoalueista.  

 
5. Mikäli Karkkilan viranhaltijat ja lakisääteinen asiantuntijalautakunta = ympäristölautakunta, ovat 

tehtäviensä tasalla, he esittävät välittömästi ELY keskukselle edellä esitetyillä perusteilla Haaviston 
pohjavedenottamon muodostumisalueen rajauksen ja sen myötä myös pohjavesialueen rajauksen 
tarkistamista liitetiedostona tiedostonimellä ”Osakooste 2 OY Vesi Hydro AB 5.5.2021.pdf(3Mt)” 
olevan rajauksen mukaiseksi sekä Karkkilan pohjavesialueiden suojelusuunnitelman eli Karkkilan 
”Valtakunnassa kaikki hyvin kirjan” uudelleen käsittelyä. Kaikesta asioissa tapahtuneesta huolimatta 
asiat tulee korjata oikealle tolalle. Muutoinhan suojelusuunnitelma ei voi toimia oikean tiedon 
lähteenä missään. 
 

6. Tänään 2.6.2021 klo 8.56 lähettämäni sähköpostin liitetiedostokuvista selviävä silloin sun tällöin 
maa-ainesottajien oma-aloitteisten ”vallattomuuksien” eli mm. pohjavesien näkyviin kaivamiset ja 
niiden ennakkokarsimiset edellyttää pohjavesialueiden muodostumisalueiden oikeita merkintöjä 
pohjavesialuekarttoihin. Samoin niiden myötä myös pohjavesialueiden rajauksien tarkistamista 
vastaamaan olemassa olevia tilanteita maastossa. 
 

7. Tässä vaiheessa katson tarpeelliseksi ja aiheelliseksi, jottei asia pääse unohtumaan eikä näin viiden 
vuoden säännön perusteella vanhenemaan, että Vaasan hallinto-oikeuden 31,10.2011 antaman 
päätöksen edellyttämää uudelleen käsittelyä ei lakisääteinen asiantuntijalautakunta = 
ympäristölautakunta ole noudattanut. Eikä noudattamattomuuden seurauksena ole halunnut 
puhdistaa, eikä puhdistanut viljelijän mainetta. Vaasan hallinto-oikeuden 31,10.2011 antaman 
päätöksen noudattamattomuutta on jatkunut jo lähes kymmenen vuotta. Lakisääteisen 
asiantuntijalautakunnan = ympäristölautakunnan valmistelija eikä esittelijä eikä siten myöskään 
lakisääteinen asiantuntijalautakunta = ympäristölautakunta ole tässäkään asiassa hoitanut 
lakisääteisiä velvollisuuksiaan. 



 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 
tarkoittaa. 
 
Haavistossa 2.6.2021 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
********************************************************** 
********************************************************** 
 
 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: perjantai 14. toukokuuta 2021 9.23 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' 
<tapio.jokela@karkkila.fi>; 'jani.hallenberg@karkkila.fi' <jani.hallenberg@karkkila.fi> 
Aihe: Rudus OY:n Kuonjoki alueen lupamääräykset + Kartta Rudus OY Kuonjoki alueen yli 10 m2 
pintamaattomat kohdat GPS paikannusta varten 
 
 
 

Oikolukematon 
 
Karkkilan kaupunki 
Vt. kaupunkikehitysjohtaja 
 
Tapio Jokela  
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
 
ASIA: 
Puhelinkeskustelussa 12.5.2021 klo 8.11-8.35 Markku Sahlstedt / Tapio Jokela, Tapio Jokelan  pyytämät 
Rudus OY Kuonjoki ottoalueen lupamääräykset.  
 
VIITE 1: 
Markku Sahlstedtin osoitteella Karkkilan kirjaamo, Tapio Jokela ja Jani Hallenberg 11.5.2021 klo 8.00 
lähettämä sähköposti.  
 
 
Rudus OY Kuonjoki ottoalueen seuraavaa:  
 
1. Asiakohdassa eriteltyyn puhelinkeskusteluun viitaten Rudus OY Kuonjoki alueen lupamääräykset 

liitetiedostona tiedostonimellä ”1 Jälkihoitoa koskevat määräykset 2006.pdf (87kt)”. Joka on Pirjo Siikin 
lyhennelmä koko lupamääräyksistä. 

 
2. Lupamääräykset kokonaisuudessaan löytyvät liitetiedostona tiedostonimellä ”Rudus Oy Karkkilan 

Kuonjoen päivitetty jälkihoito- ja maisemointisuunnitelma + liitteet.pdf (6 Mt)” olevasta 
liitetiedostosta. Sieltä lupapäätöksen liitteistä ”KARKKILAN KAUPUNKI MAA-AINESLUPIEN YLEISET 
LUPAMÄÄRÄYKSET” nimisestä liitteestä. Sen sivulta 3. Otsikon jälkeen kolmas kappale, viimeinen 
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lause. ”Kuoritut pintamaat varastoidaan erilleen ja soran oton päätyttyä levitetään maan pintaan 
alkuperäisessä järjestyksessä.” Sama erittäin olennainen lause selvinnee suoraan liitetiedostona 
tiedostonimellä ”1 Jälkihoitoa koskevat määräykset 2006.pdf (87kt)” Pirjo Siikin muokkaamasta 
aineistosta. 

 
3. Olen laajassa sähköpostiketjussa tuonut esille sen, että ”Kuoritut pintamaat varastoidaan erilleen ja 

soran oton päätyttyä levitetään maan pintaan alkuperäisessä järjestyksessä.” lupamääräystä ei 
pystytä ko. Rudus OY Kuojoki alueella toteuttamaan. Esille tuominen ei vapauta pintamaiden 
levittämisvelvollisuudesta. Saati oikeuta jättämään alueelle pintamaista kokonaan paljaita kohtia. Eikä 
myöskään vapauta eikä oikeuta jättämään alueelle pintamaakarheita levittämättä. Joten 11.5.2021 
pyydetty GPS paikannusmittaus on aiheellinen ja perusteltu. Ja pyyntö uudistetaan. 

 
4. Tässä vaiheessa totean selvennykseksi sen, että kahdessa kerroksessa palauttamattomuuden syy on se, 

että alueen pintamaat on aikanaan poistettu yhdessä kerroksessa. 
 
5. Ihmettelen kaiken aikaa Pirjo Siikin ohjeistuksella aikaan saatua lopputulosta kun ainakin 150000 m3 

pintamaamäärän käsittelyn jälkeen alueella on pintamaista paljaita GPS paikannusta pyydetyistä 
kohdista eli 10 m3 ja yli kohtia yli 2000 m2, jopa lähes 3000 m2. Vaikka jo 100000 m3 pintamaamäärä 
riittää kattamaan koko noin 20 hehtaarin alueen 0,5 metrin pintamaakerroksella. 

 
6. Mikäli Pirjo Siik ei muka olisi tai ole ohjeistanut ”firmaa”, niin sitten ”firman” jälkihoito-osaaminen ja 

lupamääräysten noudattaminen, kuten myös henkilöstön osaaminen on heikossa kantimissa. Ei 
taloudellista tulosta taloudellisessa vastuussa olevat henkilöt toteuta jälkihoitoa ”siellä sun täällä”, ”sitä 
sun tätä”, silloin sun tällöin”, ”soutaa ja huopaa” mentaliteetilla, ellei siitä joku heitä ohjeista. Pirjo 
Siikin ohjeistus kävi heti alussa ilmi kivien siirtelyllä dumpperilla keskelle alueen itäosaa. Vaikka kivet 
olisi voitu peittää ilman mikään laisia siirtotoimenpiteitä olemassa olevissaan kohdissaan. Tai jättää 
sellaisenaan näkyviin. Siikin ohjeistus ilmeni viimeksi 26.4.2021 sähköpostini jälkeen tapahtuneella 
ohjeistukseni sivuuttamisella. 

 
7. Tiedossani on hyvin se, että allekirjoittanut ei ole jälkihoidon hyväksyjä, mutta ei se ole Siikin omaa 

imagoaan ylläpitääkseen hankkima metsänhoitoyhdistyskään eikä muutkaan metsäalanammattilaiset. 
Jälkihoidon hyväksyjä on viime kädessä valvontaviranomainen. Joka paikallisella tasolla on 
lakisääteisenä asiantuntijalautakuntana toimiva ympäristölautakunta, joko yksimielisesti tai 
äänestyspäätöksellä. Ja kaiken lisäksi vielä muutoinkin valvontaviranomaisen määräämällä tavalla. 

 
8. Mikäli Pirjo Siikin ohjeistama ja selkeästi lupamääräysten vastaisesti toteutettu jälkihoito jonkun tahon 

toimesta hyväksytään, oli se sitten yksittäinen viranhaltija tai lakisääteinen asiantuntijalautakunta, tai 
lakisääteisen asiantuntijalautakunnan enemmistö, se on vaarallinen signaali ko. ”firmalle” ja muille 
”firmoille”, joka yhdessä omistavat noin 30 hehtaarin jälkihoitamattomat alueet Haaviston 
pohjavedenottamon pohjois- ja luoteispuolella.  

                                                                                                                                
9. Haaviston pohjavedenottamoalueella on lähdettävä suunnitelmallisesti ja selkeällä ohjeistuksella 

toteuttamaan vesi- ja ympäristöviranomaisten viranomaisvirheiden korjaamista.  
 

10. Haaviston Haaviston pohjavedenottamon pohjois- ja luoteispuolella jälkihoitoa ei voida toteuttaa 
kenenkään ohjauksessa ”siellä sun täällä”, ”sitä sun tätä”, silloin sun tällöin”, ”soutaa ja huopaa” 
mentaliteetilla. On oltava olemassa selkeä yksiselitteinen suunnitelma, ja selkeät yksiselitteiset ohjeet, 
joiden mukaan on lumettomana aikana toimittava.  

 
Haavistossa 14.5.2021 
 
Markka Sahlstedt 



 
 
**************************************************************** 
**************************************************************** 
 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: tiistai 11. toukokuuta 2021 8.00 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' 
<tapio.jokela@karkkila.fi>; 'jani.hallenberg@karkkila.fi' <jani.hallenberg@karkkila.fi>; 
'timo.valkas@innoplan.fi' <timo.valkas@innoplan.fi> 
Aihe: Kartta Rudus OY Kuonjoki alueen yli 10 m2 pintamaattomat kohdat GPS paikannusta varten 
 
Karkkilan kaupunki 
Vt. kaupunkikehitysjohtaja 
 
Tapio Jokela  
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
 
ASIA 
 
Ohessa liitetiedostona pyydetty pintamaattomien kohtien määrityskartta GPS paikannusta varten Rudus 
OY:n Kuonjoki nimisestä ottoalueesta. Karttaan on ympyröity yli 10 m2 pintamaattomat alueet. Joista 
suurimmat eivät pysähdy ensimmäiseen eikä toiseen sataan neliömetriin. Lisänä karttaan on isommilla 
ympyröillä merkitty jäljellä olevat pintamaakarheet kartasta näkyvin selvityksin. 
 
Pintamaattomat kohdat erottuvat parhaiten muutamia tunteja pienien sateiden jälkeen, koska vaalentuvat 
ja harmaantuvat ensimmäisinä. Suurempien sateiden jälkeen seuraavana päivänä. Niin kuin esim. tänään 
eilisten sateiden jälkeen. 
 
Timo Valkkaalle, hänen pyynnöstään olla käytettävissä pintamaattomien kohtien osoittamisessa maastossa, 
olen luvannut olla käytettävissä. 
 
Haavistossa 11.5.2021 
 
Markka Sahlstedt 
 
 
**************************************************************** 
**************************************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: torstai 6. toukokuuta 2021 12.36 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'pirjo.siik@karkkila.fi' <pirjo.siik@karkkila.fi>; 
'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 'lindforsharri@gmail.com' <lindforsharri@gmail.com>; 
'heidi.savolainen@pp6.inet.fi' <heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; 'erkki.nissinen@kolumbus.fi' 
<erkki.nissinen@kolumbus.fi>; 'jukka.hjelm@hankkija.fi' <jukka.hjelm@hankkija.fi>; 
'jyrilaakso82@gmail.com' <jyrilaakso82@gmail.com>; 'kitipihlaja@hotmail.com' 
<kitipihlaja@hotmail.com>; 'laila.reikko@gmail.com' <laila.reikko@gmail.com>; 'degerstedtl@gmail.com' 
<degerstedtl@gmail.com>; 'marianne.bostrom2015@outlook.com' 
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<marianne.bostrom2015@outlook.com>; 'rauno.salonen@kolumbus.fi' <rauno.salonen@kolumbus.fi>; 
'rstigell@gmail.com' <rstigell@gmail.com>; 'essi.jumisko@gmail.com' <essi.jumisko@gmail.com>; 
'risto.sintonen@pp.inet.fi' <risto.sintonen@pp.inet.fi>; 'muinaisjuttu@gmail.com' 
<muinaisjuttu@gmail.com>; 'sini.ps.laine@gmail.com' <sini.ps.laine@gmail.com>; 
'timo.palenius@kolumbus.fi' <timo.palenius@kolumbus.fi>; 'timo.valkas@innoplan.fi' 
<timo.valkas@innoplan.fi>; 'virpi@kynatarha.fi' <virpi@kynatarha.fi>; 'jarkko.ilonen@gmail.com' 
<jarkko.ilonen@gmail.com>; 'tuija.telen@karkkila.fi' <tuija.telen@karkkila.fi>; 
'kaupunginjohtaja@karkkila.fi' <kaupunginjohtaja@karkkila.fi>; 'juho.meri@merimet.fi' 
<juho.meri@merimet.fi>; 'sari.muhonen@karkkila.fi' <sari.muhonen@karkkila.fi>; 
'johannes.heikkila@rudus.fi' <johannes.heikkila@rudus.fi>; 'ilkka.ojalehto@rudus.fi' 
<ilkka.ojalehto@rudus.fi>; 'rebecca.ohman@karkkila.fi' <rebecca.ohman@karkkila.fi>; 
'jaana.levoniemi@karkkila.fi' <jaana.levoniemi@karkkila.fi> 
Aihe: Rudus OY:n Kuonjoen alueen jälkihoitotyöt, JA asioiden manipulointi, luottamushenkilöiden 
erehdyttäminen. mielivalta, vallan väärinkäyttö, jopa kostamisen kriteerit 
 

 
Oikolukemattomana 6.5.2921 lähetetty teksti  
on oikoluettu 28.5.2021. Muutamia 
kirjainvirheitä  
on korjattu samoin vuosiluku 1867 on korjattu  
vuosiluvuksi 1967. Tiedostonimeen Oy Vesi AB 
on  
lisätty sana Hydro. 
 
Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(6.5.2021) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät tämän 
päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä kaikkiin 
jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. 

 
Lukuohjeeksi niille, jotka eivät ole olleet 
jakelussa alusta asti, seuraava: Eli 
ensimmäisenä tulee lukea viimeisenä oleva, 
muutamille paikallisille lähettämäni 
ensimmäisen teksti ja sen jatkona 10.11.2020 
lähtien Rudus OY:n henkilöille lähettämäni 
viestit viesti kerrallaan lopusta alkuun. Tällöin 
pääsee parhaiten sisälle kokonaisuuteen eli 
nousemaan niin sanotusti ”tyvestä puuhun”. Eli 
viimeksi ensimmäisenä olevaan 29.4.2021 klo 
8.00 lähettämääni tekstiin.  

 
 
 
 
Karkkilan kaupunki 
 
Ympäristöpäällikkö Pirjo Siik 
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Ja  
 
Lakisääteinen asiantuntijalautakunta eli Ympäristölautakunta 6.5.2021 pidettävässä kokouksessa 

 
Sekä kokouksen esittelijä 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila  
 
 
ASIA 1 
Vastine Vaasan hallinto-oikeudelle / Karkkilan vedenottamoiden pohjavesitarkkailuohjelmien hyväksymistä 
koskeva valitus 
 
ASIA 2 
Maa-aineslupa, soranottoalueen jälkihoito/ Rudus Oy:n Kuonjoen alue, Airola 
 
 
VIITE:  
Ympäristölautakunnan kokouksen 6.5.2021 esityslitan asiat 33 ja 34 
 
 
Kun allekirjoittaneelle ei ole tähän mennessä annettu vastausta kysymykseen: Miten negatiivisesti 
hoidetusta asiasta, voi antaa positiivista palautetta?, joudun jatkamaan ympäristöpäällikkö Pirjo Siikin 
pyynnöstä sillä negatiivisella. 
 
 
1. Ensimmäiseksi joudun jälleen ilmoittamaan, että molemmat viitekohdassa eritellyt asiat täyttävät 

asioiden manipuloinnin, luottamushenkilöiden erehdyttämisen. mielivallan, vallan väärinkäytön, jopa 
kostamisen kriteerit. 
 

2. Esityslistan asia 33 osalta seuraavaa: 
 

2.1. Liitetiedostona tiedostonimellä ”Osakooste OY Vesi Hydro AB 5.5.2021.pdf(3Mt)”, osoittaa 
kiistattoman selkeästi, että aluehallintoviraston ja siihen perustuva asian valmistelija Pirjo Siikin ja 
asian esittelijä Vt. kaupunkikehitysjohtaja Tapio Jokelan ehdotus ei perustu tosiasioihin. 
Ympäristöpäällikkö Pirjo Siik on ollut tietoinen kartasta selviävästä asiasta ja tilanteesta 6.10.2020 
ja hänen lisäkseen ympäristölautakunta 12.11.2020 lähtien.  
 

2.2. Tiedossani ei ole se mitä karttaa on aluehallintovirasto ja Pirjo Siik käyttäneet. Tiedossani ei 
myöskään aluehallintoviraston eikä Pirjo Siikin kartanlukutaito. Siitä huolimatta, että Mittaus- ja 
kiinteistöpäällikkö Vt, kaupunkikehitysjohtaja Tapio Jokelan kartanlukutaito on tiedossani totean, 
että liitetiedostona tiedostonimellä ”Osakooste OY Vesi Hydro AB 5.5.2021.pdf(3Mt)” oleva kartta, 
kuten ko. valitus tarkkailuohjelman hyväksymisestä on osa laajempaa kokonaisuutta, jonka 
tavoitteena on saada korjatuksi Haaviston pohjavesialueen muodostumisalueen ja sen 
seurauksena seurannut pohjavesialueen rajausvirhe vastaamaan todellista tilannetta.  

 
2.3. Liitetiedostona oleva osakopiokoostekartta osoittanee jotakin asianosaisuudestani. Samoin kuin 

Haaviston pohjavesialuerajauksen virheellisyyden. Ainakin verrattuna osoitteesta 
Paikkatietoikkuna aukeavaan Haaviston vedenottamoalueen pohjaveden muodostumisalueeseen 
ja sen seurauksena pohjavesialueen rajauksen määritysrajaukseen. Haaviston pohjavesialueen 
itäpuolella on aivan oma erillinen vesimäärältään marraskuussa 2020 mitattuna yli 450 m3 

https://kartta.paikkatietoikkuna.fi/?lang=fi&ver=1.17&zoomLevel=9&coord=353483.27807618_6714398.7606203&mapLayers=base_2+40+default,167+100+default,166+100+default&markers=2|1|ffde00|353411.27807618_6714538.7606203|


vuorokaudessa purkava pohjavesialue, josta purkautuva vesimäärä ei ole yhteydessä mitenkään 
Haaviston vedenottamon vesimääriin. Ei ollut vuonna 1967 Haaviston vedenottamon 
koepumppauksia suoritettaessa. Eikä senkään jälkeen kun järjestelin tuon erillisen pohjavesialueen 
veden purkautumisen rengaskaivoilla ja putkituksilla niin, että pystyn sitä hyötykäyttämään. 

 
2.4. Liitetiedostona tiedostonimellä ”Osakooste OY Vesi Hydro AB 5.5.2021.pdf(3Mt)” olevan keltaisen 

huomioväritekstin lisäksi tiedoksi vielä se, että violetilla 12.11.2020 värjätyn alueen sisäpuolella 
numerolla 5:30 oleva kiinteistö ei ole omistuksessani. Sen sijaan tuon alueen länsi- ja itäpuolella 
olevat alueet ovat. Samoin numerolla 5:30 olevan kiinteistön pohjoispuolella numeroilla 1:50 ja 
1:52 olevat kiinteistöt ovat omistuksessani. Numerot ja rajalinjat selviävät suurentamalla karttaa. 
Kuten sekin, että Parsilanjärven pohjoisrannalla olevia kesämökkipaikkoja en ole värittänyt 
keltaisella. 

 
2.5. Kun omistamani kiinteistö rajoittuu todistettavasti ja kiistattomasti Haaviston 

pohjavedenottamoon, asianosaisuuttani ei lakisääteisen asiantuntijalautakunnan valmistelija eikä 
esittelijä voi kiistää syyllistymättä asioiden manipulointiin, luottamushenkilöiden erehdyttämiseen. 
mielivaltaan, vallan väärinkäyttöön, jopa kostamiseen sekä virkavirheeseen. Tilanne on sama 
kaikkien niiden osalla, jotka hyväksyvät esitetyn päätösehdotuksen. 

 
2.6. Asianosaisuuttani osoittaa myös se virallista tietä hankkimani ja hallussani oleva ei julkinen tieto, 

jonka selvitystaulukon kohta 3 kohdalla on kohtaan ”Toiminnan vaikutukset ja kriteerit” kirjoitettu 
teksti ”Pohjaveden pinnankorkeuden aleneminen, raakaveden laadun heikkeneminen.” 

 
2.7. Edellä olevan lisäksi kiinnitän huomion siihen, että Kaikki se valitukseni perusteluteksti on 

lautakunnalle esittelemättä. Aivan samoin kuin 12.11.2020 Karkkilan pohjavesialueiden 
suojelusuunnitelmaa käsiteltäessä. Jossa käsittelyssä myös Haaviston osakaskunnan kannanotto 
Haaviston pohjavedenottamon vaikutuksesta Parsilanjärven vedenlaatuun ja määrään jätettiin 
lautakunnalle esittelemättä. Huomioonottamatta jäi myös em. Karkkilan pohjavesialueiden 
suojelusuunnitelmasta Toivikkeen pohjavedenottamon riskitekijöistä puuttuva Toivikkeen suon 
ennallistaminen, vaikka kysymyksessä on hanke, joka Uudenmaan ELY keskuksen ympäristö- ja 
maankäyttöyksikön päällikkö Timo Kinnusen 19.3.2021 allekirjoittaman kananoton mukaan vaatii 
vesilain 3 luvun 2 pykälän mukaisen luvan. 

 
3. Liitetiedoston ”Osakooste OY Vesi Hydro AB 5.5.2021.pdf(3Mt)” ja edellä kohdissa 2.1 - 2.6 sanotun 

perusteella lakisääteisen asiantuntijalautakunnan tulee lausuntonaan esittää valituksen 
hyväksymistä. 
 

4. Esityslistan asia 34 osalta seuraavaa: 
 

4.1. Valitettavasti heti aluksi on todettava, että Timo Valkkaan minulle lähettämät Pirjo Siikin Rudus 
OY:n Kuonjoen alueelta lakisääteisen asiantuntijalautakunnan eli ympäristölautakunnan jäsenille ja 
varajäsenille lähettämät kuvat täyttävät asioiden manipuloinnin, luottamushenkilöiden 
erehdyttämisen. mielivallan, vallan väärinkäytön kriteerit. Kuvista puuttuu mm. se kohta joihin 
26.4.2021 klo 11.02 ja 29.4.2021 klo 8.00 Pirjo Siikille lähettämissäni jäljempänä olevista 
sähköposteista selviävällä tavalla opastin pintamaita vielä tarvittavan. Kuvien puuttumista ei voi 
perustella huomaamattomuudella. Kuvien ottaja on lakisääteisen asiantuntijalautakunnan jäsenille 
esitetyssä kuvasarjassa olevista kuvista 3 ja 4 sekä 5 pääteltynä tarvinnut kulkea 13.4.2021 
suoritetun lautakunnan käynnin seurauksena pintamaata palautettavaksi määrätyn kohdan 
yli.  Tuohon karttaan, joka liitteenä liitetiedostona tiedostonimellä ”Rudus Kuonjoki 
kivikasapaikkam 4.5.2021.pdf (1 Mt)” violetilla pintamaiden palautusta edellyttävästä kohdasta 
puuttuu edelleen pintamaat. Ja puuttumisen Pirjo Siik tietää puuttumisen. Miksi muutoin olisi 
jättänyt tuon kohdan kuvaamatta? Vaikka kivikasan kuvasi välttäen sen oikealle puolelle jäävän 



pintamaista paljaan kohdan kuvaan tulemista. Kaikki muutkin pintamaita sisältämättömät kohdat 
on kuvaamatta. Tai ainakin kuvat on jätetty lakisääteiselle asiantuntijalautakunnalle esittämättä. 
Pois lukien pintamaista paljas kalliokohta, jonka paljaaksi jättämisen lupamääräykset 
mahdollistavat. 
 

4.2. Myös alueen pohjoisreunan Härkänotkon puoleisella alueella olevasta kokonaisesta kokonaan 
levittämättä jätetystä, yli 50 metrin pituisesta pintamaakarheesta puuttuu kuva kokonaan. Mistä 
syystä? Lupamääräyksethän edellyttävät jälkihoidon yhteydessä kaikkien pintamaiden 
palauttamista alueelle. 

 
4.3. Mikäli jälkihoito lakisääteisen asiantuntijalautakunnan enemmistön tai jopa yksimielisellä 

päätöksellä hyväksytään, hyväksyjät syyllistyvät virkavirheeseen. Ja kysymys; Mitä koko maa-
ainesten ottamisen lupapäätöksillä ja lupamääräyksillä on merkitystä, mikäli lupamääräyksiä ei 
tarvitse noudattaa?, on enemmän kuin aiheellinen ja paikalleen. Samoin kysymys; Miksi tällaista 
suoranaista ”pelleilysirkusta” pyöritetään? Lakisääteisen asiantuntijalautakunnan enemmistön tai 
jopa yksimielinen hyväksymispäätös, on täysin väärä signaali maa-ainesten ottajille 
lupamääräysten velvoittavuudesta ja noudattamisesta.  

 
4.4. Väärää signaalia ei poista mitkään metsäasiantuntijoiden kannanotot, on niitä sitten yksi tai kaksi 

tai vaikka tusina.  
 

4.5. Pirjo Siikin turvautuminen pariinkin metsäalan asiantuntijaan, korostaa vain sitä 
välttymisvaikutelmaa, että hän on kaavoihin kangistunut teoreettinen hallintobyrokraatti, joka ei 
ymmärrä maa-ainesten ottotoiminnan käytännön toteuttamisesta yhtään mitään.  

 
4.6. Liitetiedostona tiedostonimellä ”Malli Sahlstedt vastaan metsänk.yhdis 26_4_2021. pdf (1 Mt)” 

nimellä oleva liitetiedoston kuvat 1 ja 2  osoittaa erot metsänhoitoyhdistyksen ja malli Sahlstedt 
jälkihoidon välillä.  Kuvat yhdistettynä liitetiedostona tiedostonimellä ”Pintamaa 0,9 m Sahlstedt 
Valkas 2010-2011+ELY.pdf (2Mt) kuviin osoittavat edellä kohdassa 4.5 sanotun toteen niin 
metsäammattilaisten ja varsinkin ympäristöpäällikkö Pirjo Siikin osalla.  

 
4.7. Liitetiedostona tiedostonimellä ”Pintamaa 0,9 m Sahlstedt Valkas 2010-2011+ELY.pdf (2Mt)” 

”pintamaa ja pohjavesi ELY 2” osoittaa, ettei pintamaita palauteta pelkästään puuntaimien 
istutusalustaksi. Vaan hyvälaatuisen pohjaveden aikaansaamiseksi. Tämä on jäänyt 
huomioonottamatta myös niissä tätä ennen ympäristöpäällikkö Pirjo Siikin ja lakisääteisen 
asiantuntijalautakunnan enemmistön hyväksymissä kolmen eri alueen jälkihoidoissa, joissa 
pintamaita ei tarvinnut palauttaa. Niitä sai vain jostain syystä sai jättää palauttamatta ja 
levittämättä eri ottamisalueilla. Jopa Toivikkeen pohjavedenottamon vieressä. 

 
4.8. Liitetiedostona tiedostonimellä ”Pintamaa 0,9 m Sahlstedt Valkas 2010-2011+ELY.pdf (2Mt)” 

”Pintamaa Sahlstedt Valkas 1” kuvan vasemmanpuoleinen laatikon sisältö osoittaa Jääkauden 
jälkeisten maakerroksien rakenteen. Oikeanpuoleinen laatikko sisältää vasemmanpuoleisen 
laatikon eri maa-aineskerroksien yhdessä kerroksessa poistamisen 
peruslupamääräyskokonaisuuden mukaisesti ja sekoittamisen keskenään.  Sekä noin kolmessa 
viikossa siihen idäntyneet ja kasvaneet kasvit. Jotka erottuvat kuvaa suurentamalla.   

 
4.9.  Liitetiedostona tiedostonimellä ”Malli Sahlstedt vastaan metsänk.yhdis 26_4_2021. pdf (1 Mt)” 

kuvan 1 metsänkasvu on aikaansaatu liitetiedostona tiedostonimellä ”Pintamaa 0,9 m Sahlstedt 
Valkas 2010-2011+ELY.pdf (2Mt)” ”Pintamaa Sahlstedt Valkas 1” kuvan vasemmanpuoleinen 
laatikon sisällön palauttamisella puolen metrin kerroksena koko Rudus OY:n ns. Holman alueelle. 

 



4.10. Tässä vaiheessa tiedoksi ja huomioon otetavaksi se, että lupamääräysten edellyttämä 
pintamaiden kahdessa kerroksessa palauttaminen ei toiminut eikä ollut mahdollista toimia eikä 
toteuttaa Rudus OY:n Kuonjoki alueella siitä syystä kun ne oli poistettu aikoinaan yhtenä 
kerroksena. Tämä ja muu ympäristöpäällikkö Pirjo Siikin ja hänen ohjeistamanaan Rudus OY:n 
henkilöstön huomioon ottamaton ohjeistukseni ja pintamaiden riittämättömyysvaroittelu selviää 
jäljempänä olevasta sähköpostiketjusta. 

 
4.11. Nyt kun jäljempänä olevasta sähköpostiketjusta selviävästä ohjeistuksestani huolimatta noin 

150000 m3 pintamaata onnistuttiin käyttämään 
etukäteisilmoituksistani  ("ennakkovaroituksistani") huolimatta niin, että alueella on vain 5- 10 
sentin pintamaakerroskohtia ja kokonaan pintamaasta paljaita kohtia, ei voi kuin ihmetellä.  

 
4.12. Kun Rudus OY:n Kuonjoki alueen pinta-ala on noin 20 hehtaaria, niin ilmoittamani määrä 

perustuu 20 tuohon hehtaarin pinta-alaan, josta tulee metrin kerroksena pintamaamääräksi 
200000 m3. Puolen metrin kerroksena poistettuna 100000 m3. Näiden keskiarvo on 150000 m3, 
joka tarkoittaa kukkaruukkukuvien mukaan sitä, että rikastumiskerrosta ei ole 0,15 metrin eli 15 
senttimetrin osalta kohonaan poistettu.  Kun alueelta tehtiin betonisoraa, joka liian 
savipitoisuuden seurauksena ajettiin märkäseulonnalla pestäväksi Vihdin puolelle Rudus OY:n 
Hiiskulan alueelle, pintamaan poistopaksuus oli 0,75 metriä suurempi. 

 
4.13. Pelkästään 100000 m3 pintamaamäärä, ilman pintamaiden ympäristöpäällikkö Pirjo Siikin 

ymmärtämättömyyttään, tai muutoin edellyttämää tahallista haaskausta ja hävittämistä luiskiin, 
olisi riittänyt koko alueen kattamiseen 0,5 metrin kerroksella. Ja näin takaamaan liitetiedostona 
tiedostonimellä ”Malli Sahlstedt vastaan metsänk.yhdis 26_4_2021. pdf (1 Mt)” kuvan 1 
metsänkasvun. Miksi ympäristöpäällikkö Pirjo Siik ei halunnut alueelle Malli Sahlstedt jälkihoitoa ja 
metsänkasvua? Miksi ympäristöpäällikkö halusi alueelle metsänhoitoyhdistyksen kitukasvuisen 
männikön? Molemmat ja niiden erot selviävät em. liitetiedostosta. Oliko ympäristöpäällikkö Pirjo 
Siikillä joku tavoite ”firman” maineen kyseenalaistamiseksi mm. Aittoissuonmäen mahdollisesti 
jatkuvan oikeuskäsittelyn varalta?  

 
4.14. Nähtäväksi jää mikä on lakisääteisen asiantuntijalautakunnan puheenjohtaja, joka on 

toistakymmentä vuotta vastustanut peruslupamääräyskokonaisuuden käyttöönottamista ja sen 
myötä liitetiedostona tiedostonimellä olevan ”Malli Sahlstedt vastaan metsänk.yhdis 26_4_2021. 
pdf (1 Mt)” kuvan 1 metsänkasvun mukaista jälkihoitoa, haluaa osoittaa Rudus OY:n Kuonjoki 
alueen jälkihoidon hyväksymisen osalta.   

 
4.15. Nähtäväksi jää myös mitä lakisääteisen asiantuntijalautakunta ja sen jäsenet, joko 

yksimielisesti tai enemmistöpäätöksellä, haluavat osoittaa.  
 

4.16. Allekirjoittaneen yksiselitteinen esitys siitä huolimatta, vaikka tilanne nykyisellään on 
huomattavasti parempi kuin ympäristöpäällikkö Pirjo Siikin vuonna 2019 hyväksymä ja 
lakisääteisen asiantuntijalautakunnan vuonna 2019 hylkäämä 
”kivitaskupesäröykkiösuunnitelma, on se, että jälkihoitoa ei tule hyväksyä ennekuin kaikki 
pintamaat on lupamääräysten mukaisesti levitetty. Muutoin lakisääteinen 
asiantuntijalautakunta hyväksyy ympäristöpäällikkö Pirjo Siikin virkavirheen. Ja Lakisääteisenä 
asiantuntijalautakuntana syyllistyy itse virkavirheeseen. Jonka lisäksi annetaan täysin väärä 
kuva lupamääräysten noudattamisesta ja niiden valvonnasta.  

 
4.17.  Sen tilanteen varalta, että mahdollisesti jonkun tahon, tai mahdollisesti joidenkin tahojen 

kanssa olisi alueen mahdollisen tulevan ostajan (kotitarveottajan) kanssa mahdollisesti keskusteltu 
tai jopa sovittu, että pintamaita ei palautettaisi, tai palautetaan vain mahdollisimman ohuena 



kerroksena mm. esittämääni kivikasalta Härkänotkontielle päin kohtaan, totean, että pintamaiden 
palauttamattomuus em. perusteilla ei ole lupamääräysten mukaista. 

 
4.18. Kaiken kaikkiaan allekirjoittaneelle ei ole selvinnyt mihin ympäristöpäällikkö aikaisempien 

käsittämättömyyksien lisäksi mm. edellä selvitetyllä toiminnallaan pyrkii? 
 

 
5. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 
Haavistossa 6.5.2021 
 
Markku Sahlstedt 
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Oikolukematon 

 
Karkkilan kaupunki  
 
Karkkilan ympäristölautakunta 12.11.2020 kokous, jäsenet ja varajäsenet 
 
Karkkilan ympäristölautakunnan puheenjohtaja Timo Palenius 



 
Karkkilan ympäristölautakunnan varapuheenjohtaja Laila Reikko 
 
Kaupunginjohtaja Tuija Telen 
 
Tekninen johtaja / Kaupunkikehitysjohtaja Kari Setälä 
 
Ympäristösihteeri /Ympäristöpäällikkö Pirjo Siik 
 
Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Satu Ahjoniemi 
 
Kaupunginhallituksen 1 varapuheenjohtaja Mia Sundström 
 
Kaupunginhallituksen 2 varapuheenjohtaja Risto Sintonen 
 
Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja Mika Tallgren 
 
Kaupunginvaltuuston 1 varapuheenjohtaja Kari Laine  
 
Kaupunginvaltuuston 2 varapuheenjohtaja Outi Pietiläinen 
 
Kaupunginvaltuuston 3 varapuheenjohtaja Eino Huotari 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi 
 
Ja  
Viran puolesta ympäristölautakunnan jäsenille ja varajäsenille jako 12.11.2020 pidettävään kokoukseen. 
Jonka pyydän kirjaajan tai asianhallintasihteerin tai jonkun muun sähköpostitse ennen kokousta tai 
viimeistään kokouksessa tekemään. Manuaalisesti Pasi Åhmanille kokouksessa, kun ei ole sähköpostia. 
 
ASIA: 
Ympäristölautakunnan kokous 12.11.2020 esityslistan asiat 59 ja 63. 
 
Esityslistan asian 59 eli Karkkilan pohjavesialueiden suojelusuunnitelman osalta seuraavaa: 
 
1. Mielipiteet eivät maastossa eikä yleisötilaisuudessa menneet perille. Valmiista ISBN numerolla 

varustetusta ”Valtakunnassa kaikki hyvin” Karkkilan pohjavesialueiden suunnitelmasta 8.6-14.8.2020 
järjestetty kuuleminen menee hallinnollisten muodollisuuksien piikkiin. Lopputulos on jo päätetty. Ei 
enää muutosmahdollisuuksia. 

 
2. Aikanaan maastokatselmuksessa eikä yleisötilaisuudessa esittämääni ei ympäristösihteeri tai oliko 

tuolloin jo ympäristöpäällikkö, haluttu noteerata eikä noteerattu. Vaikka noteeraamisella olisi voitu 
tukku virheitä eliminoida pois.  

 
3. Nyt ISBN numerolla varustetussa valmiissa kirjassa on Haaviston vedenottamon käyttöönottovuosikin 

väärä, se ei ole 1973, eikä 1974, jonka laitoin ”syötiksi” väärin. Käyttöönottovuosi oli ja tulee korjata 
vuodeksi 1977.  
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4. Haaviston pohjavesialueen rajaus on väärä. Se selviää Vesi-Hydro OY:n 16.6.1989 päivätystä kartasta, 
jonka olen tänään 12.11.2020 toimittanut Karkkilan serveriin ja sieltä edelleen ympäristöpäällikkö Pirjo 
Siikille ja asianhallintasihteeri Rebecca Öhmannille ja heidän toimestaan kokoukselle toimitettavaksi. 

 
5. Toimittamastani kartasta selviää Haaviston pohjavesialueen itäpuolella violettisella huomiovärillä ja 

allekirjoituksellani merkitty alue. Sen antoisuus on vieläkin ainakin 350-500 kuutiometriä 
vuorokaudessa (350-500 m3/d). Ennen vedenottorakenteitteni rakentamista ja pohjavesipinnan 
tasaantumista jopa 700 m3/d. Eli ei mikään vähämerkityksetön määrä joka selviää siitäkin, että 10 litran 
ämpäri täyttyy jopa alle kahdessa sekunnissa. Aikoinaan eräs kaupungininsinööri kysyi mahdollisuutta 
ostaa kyseinen vesimäärä kaupungin verkkoon. Johon totesin ettei se ole myytävänä. 

 
6. Ko. suojelusuunnitelmasta puuttuu kokonaan Toivikkeen suon ennallistamisen riskitekijät Toivikkeen 

pohjavedenottamon veden laadulle. Samoin siihen liittyvä esitys luonnonsuojelualueen perustamisesta 
on sivuutettu. Edellisten lisäksi kuntalaisaloite suon ennallistamisesta luopumisesta on sivuutettu. 
Joiden lisäksi Haaviston osakaskunnan kannanotto Parsilanjärven veden laadusta ja Pyydysmäen 
vedenottamon sulkemisesta on sivuutettu. Jopa tarkoituksellisesti yritetty tahallaan salata. Kannanotto 
on liitetiedostona. 

 
7. Mikäli asian valmistelija ja asian esittelijä ovat tehtäviensä tasalla, he esittävät jo edellä esitetyillä 

perusteilla asian palauttamista uuteen valmisteluun. Tilanne on ympäristölautakunnan eli 
asiantuntijalautakunnan osalla aivan sama.  

 
8. Ainoa mikä on hyvää Ko. suojelusuunnitelmassa, on sen kansikuva. Siinä on kuva ”Malli Sahlstedt” 

jälkihoito Rudus OY:n Holman alueella Haavistossa. Jollaista Minna Sulannder eikä hänen 
myötäjuoksijansa ole tähän mennessä halunneet Karkkilan maa-ainestenottoalueilla toteutettavan. 

 
9. Esityslistan asian 63 osalta viittaan jäljempänä olevaan 8.10.2020 sähköpostiin ja liitetiedostoihin ja 

totean, että suunnitelman nykytilannekartta ei vieläkään vastaa olemassa olevaa tilannetta maastossa. 
Mm. pintamaakasoja puuttuu edelleen alueen etelä-  ja itäreunalta. Samoin ottoalueelle etelästä 
johtava tie. Pintamaiden sijoittamisalue ilman länsireunan suppa-aluetta on liian pieni. Kaivualueen 
rajaus länsiosassa toteuttamiskelvoton. On suorastaan ”hullua” jättää reuna ottamatta ja luiskata edes 
1:2 luiskaksi. Pintamaiden palautus 3 vuoden kuluttua ja 10 vuoden lupa ovat ristiriidassa keskenään. 
Samoin jälkihoitomääritys aloitetaan ymmärrettävästi kun 1-vaihe on kaivettu. Muutoin ei ole 
varastotiloja.  

 
10. Kuten jo jäljempänä olevassa 13.10.2020 klo 12.09 lähettämässäni sähköpostissa Kari Lehtoselle 

totesin, uudet päivitetyt kuvat ja muut suunnitelmatarkistukset vaativat uuden kuulemisen muutoin 
menettelyvirheet ovat tosiasia. 

 
11. Lupa voidaan myöntää ainoastaan ”klausuulilla” Lupa myönnetään ottosuunnitelman mukaiselle 

alueelle peruslupamääräyskokonaisuutta noudattaen. 
 

12. Ellei firman tai sen konkurssipesänhoitajalta ole tullut edellä olevassa kohdassa kirjoittamani mukaisen 
päätöksen hyväksymisilmoitusta, asian ei muuta kuin tutustumiskutsun uudistaminen ja asia uuteen 
valmisteluun. Perustelut mm. liitetiedostona olevista lehti kirjoituksista. 

 
Haavistossa 12.11.2020 
 
Ohessa liitteenä Karkkilan Serveriin 12.11.2020 toimitettu iso Vesi-Hydro OY:n 16.6.1989 päivätty kartta 
sekä liitetiedostona olevat liitetiedostot. 
 
***************************************** 
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Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: keskiviikko 11. marraskuuta 2020 13.53 
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Aihe: Ympäristölautakunnan kokous 12.11.2020 esityslistan asiat 59 ja 63 sekä Ympäristölautakunnan 
kokous 8.10.2020 asia 50 

 
 

Oikolukematon  
 
Morenia OY 
 
Suunnitteluinsinööri 
Janne Posio  
 
Myyntijohtaja 
Jussi Kohtanen 
 
Ja  
Konkurssipesänhoitaja  
Mikko Tölö 
 
ASIA:  
Maa-aineslupa / Morenia OY konkurssipesä, Yli-Kovelo 
 
VIITE: 
Puhelinkeskustelu 10.11.2020 klo 15.18-15.30 Markku Sahlstedt / Janne Posio ja Karkkilan 
ympäristölautakunnan esityslistan asiat 59 ja 63. 
 
Puhelinkeskusteluun viitaten viittaan kohteliaimmin 13.10.2020 klo 12.09 Kari Lehtoselle lähettämässäni 
sähköpostissa sanottuun.  
 
Sähköpostissani tuolloin esittämäni asiakokonaisuus on relevantti siitä huolimatta, että suunnitelman 
nykytilannekartta on uusi. Valitettavasti siinä ei ole vieläkään kaikkia pintamaakasoja. Eikä näin vastaa 
olemassa olevaa tilannetta maastossa. Muutoinkin asiassa on epäselvyyksiä ja ristiriitaisuuksia. Teen 
tarkemmat esitykset kokoukselle. Mm. , että on järjestettävä uusi kuuleminen. 
 
Ilmoitan kohteliaimmin myös sen, että olen omalta osaltani valmis hyväksymään virheet ja puutteet sekä 
menettelyvirheet ”klausuulilla” ”Lupa myönnetään ottosuunnitelman mukaiselle alueelle 
peruslupamääräyskokonaisuutta noudattaen”, johon tarvittavat lisämääräykset päälle. Tilanne on mitä 
todennäköisemmin 99,99 prosenttisesti sama Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen osalla. Edellinen 
toteamus sen perusteella, mitä näkivät sunnuntaina 8.11.2020 tutustuessaan eri aikoihin ”malli Sahlstedt” 
jälkihoitototeutuksiin. Niistä yksityiskohtaisemmin liitetiedostona olevassa 27.10.2020 julkaistussa 
yleisöosastokirjoituksessa. 
 
”Malli Sahlstedt” jälkihoidetusta alueesta saa kuvan kun katsoo Karkkilan ympäristölautakunnan 12.11.2020 
kokouksen esityslista-asian 53 ”Karkkilan pohjavesialueiden suojelusuunnitelma 2019 – pohjavesialueiden 
suojelusuunnitelman päivittäminen” ja sieltä ”Karkkilan pohjavesialueiden suojelusuunnitelma 2020” 
kansikuvan. Se on otettu Rudus OY:n ”Malli Sahlstedt” jälkihoitamasta Holman alueesta Karkkilan 
kaupungista Haavistossa. Kuva löytyy myös sivulta 61. Tällaista jälkihoitoa eikä sen lopputulosta vuodesta 
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2007 lähtien Karkkilan entinen ympäristösihteeri Minna Sulander eikä hänen myötäjuoksijansa ole 
Karkkilaan tähän mennessä halunneet. Nähtäväksi jää haluavatko vieläkään? 
 
Mikäli Morenia OY konkurssipesä haluaa myönteisen lupapäätöksen, sen kannattaa esittää ja ilmoittaa 
ennen kokousta luparatkaisuksi edellä esittämääni ”klausuulia”. Varsinkin kun Morenia OY:n maa-
ainestenotto alueet ja liiketoiminta on jo myyty. 
 
Peruslupamääräyskokonaisuus on liitetiedostona. Samoin lehtiuutisoinnit ja allekirjoittaneen 
yleisöosastokirjoitus. Jossa tilanne kysymyksineen 8.10.2020 kokouksessa tapahtuneesta. Kirjoituksessa 
perustellaan seikkaperäisesti peruslupamääräysten käyttöönotto. Liitetiedostona olevasta Pirjo Siikin 
vastauksesta sen verran ettei vastannut siihen mitä allekirjoittaneen lehtiuutisoinnin 8.10.2020 tiimoilta 
kysyttiin. 
 
Haavistossa 11.11.2020  
 
Markku Sahlstedt 
 
****************************************** 
****************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: tiistai 13. lokakuuta 2020 12.09 
Vastaanottaja: 'kolehtonen@gmail.com' <kolehtonen@gmail.com> 
Aihe: Ympäristölautakunnan kokous 8.10.2020 asia 50 

 
 
Tervehdys! 
 
Puhelinkeskusteluun 11.10.2020 viitaten jäljempänä oleva sähköposti liitetiedostoineen tiedoksi.  
 
Tiedoksi myös se, että perjantaina 9.10.2020 kokouksen sihteeriltä saadun tiedon mukaan 
äänestyspäätöksellä 5-2 asia palautettiin uudelleen valmisteltavaksi. Tämä tarkoittaa,  
 
1. Että Morenia OY:n konkurssipesän hallinnon selvittäjän tai selvittäjien tulee toimittaa mm. uusi 

ajantasainen maastossa olemassa olevaa tilannetta vastaava nykytilannekartta kokoukselle esitetyn 
luomuksen tilalle. Joka asian manipuloimisen, luottamushenkilöiden erehdyttämisen, mielivallan sekä 
vallanväärinkäytön lisäksi täyttää myös asiakirjaväärennöksen tunnusmerkistön. 

 
2. Että uusien luvanhakijan ajantasaisten asiakirjojen toimittamisen jälkeen asiasta tulee järjestää uusi 

kuuleminen jne.. Muutoin menettelyvirheet, jopa törkeät menettelyvirheet jatkuvat.  
 

3. Asian valmistelijalla ei ole velvollisuutta, saati oikeutta asian manipuloimiseen, luottamushenkilöiden 
erehdyttämiseen, mielivaltaan eikä vallan väärinkäyttöön. Jotka kaikki täyttyvät siinä kun luvan hakijan 
velvollisuuksiin kuuluvien asioiden vaatimisen sijasta asian valmistelija lähtee tekemään alkuperäisistä 
lupahakemusasiakirjoista omia luomuksiaan.  

 
4. Oikeammin ilmaistuna, jopa väärennöksiä ilman merkintöjä siitä, että alkuperäistä luvanhakijan 

tunnisteilla olevia kuvia on olennaisista kohdista muokattu. Ilman merkintää siitä kuka on muokannut ja 
mistä on muokannut. 
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5. Lupa-asia olisi hoitunut mikäli luomuskolmikolla olisi arvot, asenteet ja niihin sitoutuminen kohdallaan 
ja sen seurauksena päätökseksi olisi esitetty ja hyväksytty klausuuli ”Ottolupa myönnetään 
ottosuunnitelman mukaiselle alueelle peruslupamääräyskokonaisuutta noudattaen.” 

 
6. Nykyisessä tilanteessa, kun tiedossa ei ole muuta kuin äänestystulos, näen nopeimmaksi ratkaisuksi 

sen, että luvanhakija esittää liitetiedostona olevaa peruslupamääräyskokonaisuutta lupamääräyksiksi. 
Näin toimien asia voitaisiin saada myönteiseen päätökseen ympäristölautakunnan seuraavassa 
kokouksessa. Siitä huolimatta, että ympäristölautakunnan puheenjohtajalla ja hänen 
myötäjuoksijoillaan on kielteinen asenne allekirjoittaneen esityksiin.  

 
7. Omalta osaltani pyrin, korostan ilmaisua pyrin, siihen ettei luonnonsuojeluyhdistyksen, allekirjoittaneen 

eikä kenenkään muunkaan tarvitsisi valittaa päätöksestä. Tai jopa saattaa asiaa enempää tutkinnan 
alaiseksi. 

 
8. Edellä kohdassa seitsemän ilmaistu pyrkimys on tarkoitus toteuttaa kutsumalla muistutuksen tekijät 

paikan päälle tutustumaan jo vuonna 1975 eli 45 vuotta sitten peruslupamääräyskokonaisuutta 
noudattaen alueen omilla pintamailla toteutettuun jälkihoitoon. Jossa kohtaa kasvaa nyt jo tukkimetsä. 
Tuolloin 45 vuotta sitten peruslupamääräyskokonaisuus ja siinä kirjallisessa muodossa esitetyt asiat oli 
pelkästään allekirjoittaneen kahden korvan välissä. 

 
9. Kohdassa kahdeksan mainitun vuonna 1975 jälkihoidetun kohdan lisäksi edellä mainitut tahot on 

tarkoitus tutustuttaa vuonna 1993, 1997, 2006 ja 2007 jälkihoidettuihin alueisiin. Joihin niissä nyt 
kasvavat männiköt on istutettu seuraavana vuonna 1-2 vuoden ikäisillä taimilla. Pääsääntöisesti 1-
vuotisilla noin 10 sentin korkuisilla pottitaimilla. 

 
10. Tällä tekstillä esitän tutustumiskutsun myös Morenia OY:n konkurssipesän selvittäjälle tai selvittäjille ja 

Morenia OY:n Ylikovelon lupahakemusalueella viimeksi toimineelle Karkkilalaiselle yrittäjälle sekä 
Morenia OY:n Jussi Kohtaselle, joka toimi vuonna 1997 erään toisen firman maa-ainespuolen johtajan 
kisällinä erästä aluetta peruslupamääräyskokonaisuuden mukaisesti jälki hoidettaessa. Joten kaikki em. 
ja myös Karkkilan virka- ja luottamushenkilöt tervetuloa.  

 
11. Sen varalta, mikäli tutustumiskutsuni jätettäisiin huomioon ottamatta kysymys: Mitä pelätään kun jo 

vuosia sitten edesmenneen Hannu Tammelinin aikoinaan yleisöosastokirjoituksessa esittämää 
Cannossan matkaa Haavistoon ei vieläkään halua toteuttaa?  

 
12. Onko pelkona se, että joudutaan myöntämään omin silmin nähtynä se, että 

peruslupamääräyskokonaisuus toimii käytännössä tuloksekkaan mallikkaasti? Vai se, että 
peruslupamääräyskokonaisuus toimii käytännössä tuloksekkaan mallikkaasti ilman 
korruptiomahdollisuuksia? Vaiko molemmat? Tai joku muu syy?  

 
13. Tiedoksi ja huomioonotettavaksi se, että en ole tähän mennessä ollut yhdessäkään valituksessa maa-

ainesten ottamisen vastustaja. Kysymys on kaiken aikaa ollut siitä miten ottaminen ilman asioiden 
manipuloimista, luottamushenkilöiden erehdyttämistä, mielivallan käyttämistä ja vallan väärinkäyttöä 
toteuttamatta sallitaan toteutettavaksi.  

 
14. Tähän astinen huono menestykseni on seurausta siitä, että paikallisen tason lisäksi valtakunnan tason 

vesi- ja ympäristöviranomaisetkaan eivät maa-aineslain voimaan tulon jälkeen 1.8.1982 hallinneet 
ottotoimintaa eikä sen valvontaa käytännössä. Kuten ei myöskään ottamisen vaikutuksia käytännön 
tasolla maastossa. Valitettavasti ei voi välttyä vaikutelmalta etteivät hallitse edes perusasioita 
vieläkään.  Esim. pintamaa ei ole kaivannaisjätettä, vaan alueen jälkihoidossa käytettävä 
uusiokäyttöraaka-aine. Unionin vakiintuneen oikeuskäytännön mukaan lantakin on peltoon levitettynä 
uusiokäyttö raaka-aine.  



 
15. Toinen syy huonoon menestykseeni on jo kaikissa tilanteissa korruptiomahdollisuudetkin poistava 

peruslupamääräyskokonaisuus. Se on liian selkeä ja yksiselitteinen toimintamalli.  
 

16. Korruptiomahdollisuudet poistava peruslupamääräyskokonaisuus ja sen toteuttaminen käytännössä 
turvaa ensimmäiseksi pohjavesien juomakelpoisena säilymisen. Mikä pitää olla kaiken maa-ainesten 
lupamenettelyn lähtökohta.  

 
17. Toiseksi peruslupamääräyskokonaisuus turvaa alueen jälkihoitamisen alueen omilla puhtailla 

pintamailla. Eli estää maa-ainestenottoalueiden käyttämisen maankaatopaikkoina.  
 

18. Kolmanneksi peruslupamääräyskokonaisuus mahdollistaa lupateknisesti ja valvonnallisesti hallitun 
maa-ainesten ottamisen ja sen jatkumisen henkilöiden vaihtumisesta huolimatta. Mitä valitettavasti 
ympäristölautakunnan nykyinen puheenjohtaja ei ole vuodesta 2009 alkaen halunnut Karkkilassa 
toteutettavan. Ainakaan muilta vaikutelmilta ei ole tähän mennessä voinut välttyä. 

 
19. Peruslupamääräyskokonaisuuden käyttöön ottamista vastustavat eivät joko ymmärrä tai eivät ainakaan 

halua ymmärtää sitä, että peruslupamääräyskokonaisuus on maa-ainesten ottamisen peruslähtökohta. 
Jota allekirjoittanut on joutunut toteuttamaan jokaisessa 17 kohdassa joissa olen kotitarveottoa 
toteuttanut saadakseni hyödynnettyä sitä maa-ainesta, jota olen kulloinkin tarvinnut. Tiedoksi se, että 
seitsemän kotitarveottokohtaa on vielä jäljellä. Ja ne jälki hoidetaan jatkossa aikaisempien lisäksi, niin 
kuin naapurikiinteistölläkin 2019-2020 vuoden vaihteen tienoilla tehtiin. 

 
20. Luulisi peruslupamääräyskokonaisuuden käyttöön ottoa vastustavien tahojen ja niissä vaikuttavien 

henkilöiden ymmärtävän ja tunnustavan edes perusasiat, jotka ovat verrattavissa liikennesääntöihin. Ei 
jokaisella tiellä, oli se sitten yksityistie, seututie, maantie tai moottoritie voi olla perusmääräykset 
sivuuttavia määräyksiä. Joita kulloinenkin henkilö muuttelee niin kuin haluaa. Siitähän syntyy 
liikenteellinen kaaos. Josta on omat katastrofaaliset seuraukset.  

 
21. Kaikesta huolimatta yhteistyöllä eteenpäin. 
 
Haavistossa 13.10.2020 
 
Markku Sahlstedt 
 
******************************************* 
******************************************* 
 
Lähettäjä: Myllyniemi Merja [mailto:Merja.Myllyniemi@karkkila.fi]  
Lähetetty: torstai 8. lokakuuta 2020 15.35 
Vastaanottaja: 'markku.sahlstedt@pp.inet.fi' <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: Ymlan sähköposti tänään 
 
 
Hei, 
 
Välitin sähköpostisi ympäristölautakunnalle myös sihteeri Rebecca Öhmanille. Osoitteeseen oli tullut 
kirjoitusvirhe, eikä ollut mennyt perille. Rebeccan sähköposti on rebecca.ohman(at)karkkila.fi 
Ystävällisin terveisin: 
 
Merja Myllyniemi 
tietopalvelusihteeri 
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Karkkilan kaupunki 
044 467 5529 
 
www.karkkila.fi  

Karkkila – 

Asumisen, 

Sijoittumisen ja 

Vierailijoiden viihtymisen 

Unelmapaikka. 
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Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: torstai 8. lokakuuta 2020 13.40 
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'kari.setala@karkkila.fi' <kari.setala@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 
'timo.palenius@kolumbus.fi' <timo.palenius@kolumbus.fi>; 'timo.valkas@innoplan.fi' 
<timo.valkas@innoplan.fi>; 'laila.reikko@gmail.com' <laila.reikko@gmail.com>; 'sini.ps.laine@gmail.com' 
<sini.ps.laine@gmail.com>; 'risto.sintonen@pp.inet.fi' <risto.sintonen@pp.inet.fi>; 
'jukka.hjelm@hankkija.fi' <jukka.hjelm@hankkija.fi>; 'jyrilaakso82@gmail.com' <jyrilaakso82@gmail.com>; 
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<kitipihlaja@hotmail.com>; 'heidi.savolainen@pp6.inet.fi' <heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; 
'rstigell@gmail.com' <rstigell@gmail.com>; 'rebekka.ohman@karkkila.fi' <rebekka.ohman@karkkila.fi>; 
'erkki.nissinen@kolumbus.fi' <erkki.nissinen@kolumbus.fi>; 'mika_tallgren@hotmail.com' 
<mika_tallgren@hotmail.com>; 'kari.jj.laine@gmail.com' <kari.jj.laine@gmail.com>; 
'outi.pietilainen@kolumbus.fi' <outi.pietilainen@kolumbus.fi>; 'eikka1@gmail.com' <eikka1@gmail.com>; 
'muinaisjuttu@gmail.com' <muinaisjuttu@gmail.com>; 'mija.sundstrom@gmail.com' 
<mija.sundstrom@gmail.com>; 'marianne.bostrom2015@outlook.com' 
<marianne.bostrom2015@outlook.com>; 'jaana.levoniemi@karkkila.fi' <jaana.levoniemi@karkkila.fi>; 
'merja.myllyniemi@karkkila.fi' <merja.myllyniemi@karkkila.fi>; 'eero.wihuri@karprint.fi' 
<eero.wihuri@karprint.fi>; 'markku.tikkanen@karkkila.fi' <markku.tikkanen@karkkila.fi>; 
'anu.frosterus@karprint.fi' <anu.frosterus@karprint.fi>; 'eero.kulla@karkkilalainen.fi' 
<eero.kulla@karkkilalainen.fi>; 'tinam@luukku.com' <tinam@luukku.com>; 
'keke.asposalo@karkkilalainen.fi' <keke.asposalo@karkkilalainen.fi>; 'elina.laine@karprint.fi' 
<elina.laine@karprint.fi> 
Aihe: Ympäristölautakunnan kokous 8.10.2020 asia 50 

 

 
 

Oikolukemattomana 
8.10.2020 klo 13.40 
lähetetty teksti on oiko- 
luettu 12.10.2020. Kohtiin  
3.5 ja 3.6 lisätty viimeinen  
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lause. Myös kohta 5.1 on 
lisätty. Myös muutamia  
yksittäisiä kirjaimia ja  
sanoja sekä välimerkkejä 
lisätty.  

 
Karkkilan kaupunki  
 
Karkkilan ympäristölautakunta 8.10.2020 kokous, jäsenet ja varajäsenet 
 
Karkkilan ympäristölautakunnan puheenjohtaja Timo Palenius 
 
Karkkilan ympäristölautakunnan varapuheenjohtaja Laila Reikko 
 
Kaupunginjohtaja Tuija Telen 
 
Tekninen johtaja / Kaupunkikehitysjohtaja Kari Setälä 
 
Ympäristösihteeri /Ympäristöpäällikkö Pirjo Siik 
 
Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Satu Ahjoniemi 
 
Kaupunginhallituksen 1 varapuheenjohtaja Mia Sundström 
 
Kaupunginhallituksen 2 varapuheenjohtaja Risto Sintonen 
 
Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja Mika Tallgren 
 
Kaupunginvaltuuston 1 varapuheenjohtaja Kari Laine  
 
Kaupunginvaltuuston 2 varapuheenjohtaja Outi Pietiläinen 
 
Kaupunginvaltuuston 3 varapuheenjohtaja Eino Huotari 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi 
 
Ja  
Viran puolesta ympäristölautakunnan jäsenille ja varajäsenille jako 8.10.2020 pidettävään kokoukseen. 
Jonka pyydän kirjaajan tai asianhallintasihteerin tai jonkun muun sähköpostitse ennen kokousta tai 
viimeistään kokouksessa tekemään. Manuaalisesti Pasi Åhmanille kokouksessa, kun ei ole sähköpostia. 
 
 
ASIA: 
Ympäristölautakunnan kokous 8.10.2020  esityslistan asia 50 ”Maa-aineslupa / Morenia OY konkurssipesä, 
Yli-Kovelo”  
 
VIITE 1: 
Ympäristölautakunnan kokouksen 8.10.2020 esityslistan asia 50. Yksi on tapaus. Kaksi on toimintamalli. Eli 
maa-ainesasioissa Karkkilassa jatkuva tilanne, mikäli lupa myönnetään alueelle, missä ottosuunnitelman 
nykytilannekartta ei ole ajantasainen eikä vastaa olemassa olevaa tilannetta maastossa.  
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VIITE 2: 
Ympäristölautakunnan tietoon aiemmin eri sähköposteilla saattamani ja sen tiedossa olevat asiat  
 
 
Kohteliaimmin ilmoitan asiakohdassa eritellyssä asiassa huomioon otettavaksi seuraavaa: 
 

 
1. Ottosuunnitelma on niin viranomaista ja asiantuntijalautakuntaa erehdyttävä, että se täyttää 

puutteineen sinällään jo, jopa petoksen tunnusmerkistön.  
 

2. Alueelle voidaan myöntää lupa ainoastaan klausuulilla ”Ottolupa myönnetään ottosuunnitelman 
mukaiselle alueelle peruslupamääräyskokonaisuutta noudattaen.” Muutoin asia on palautettava 
uuteen valmisteluun. Koska 

 
2.1. Esityslistan liitteenä julkaistussa ei ajantasaisessa nykytilannekartassa ei ole ollenkaan merkittynä 

edes nykyiseen ottoaluemonttuun sen länsireunalta valuvia pintamaakasoja. Saati kaikkia 
pintamaakasoja, jotka ovat silloisen urakoitsijan vuonna 2012 tapahtuneen Porintien luiskiin 
kuljettamisen jälkeen vielä jäljellä. Pintamaita on kasattuna länsireunan lisäksi alueen 
eteläreunalla ja eteläreunan eteläpuolella sijaitsevan kasan lisäksi myös alueen pohjoisreunalla 
sijaitsevassa varsinaisessa suppaan kasatussa ensimmäisen kerroksen humusmaakasassa ja 
ottamisalueen päälle myyntiä varten kasatussa rikastusmiskerroskasassa. Unohtamatta 
Kökköpääntien varteen kasattua pientä humuskerroskarhetta. Sekä 0-8 mm seulotun kasan alla 
olevaa ensimmäisen toimijan toimesta poistamatta jätettyä rikastumiskerrosta.  

  
2.2. Karkkilan kaupungin suorittamista valvontamittauskartoista selviää ainakin suurin osa 

pintamaakasoista. Samoin kuin se syvimmillään lähes 1,5 metriä liian syvälle vuonna 2012 kaivettu 
ja sittemmin silloisen toimijan vähäisiä määriä pintamaitakin sisältäneellä massalla täytetty alue. 

 
2.3. Ovatko kohdassa 2.2 mainitut valvontamittauskartat kadonneet? Mikäli eivät ole, niin miksi niitä, 

eikä niissä olevia pintamaakasoja eikä pohjoisosassa olevaa pintamailla täytettyä suppaa ole otettu 
huomioon valmistelussa. Eikä vaadittu merkittäväksi alueen nykytilannekarttaan? 

 
2.4. Mistä syystä montun ottoalueen eteläreunassa oleva lukitulla puomillakin varustettu sisääntulotie 

eli kuljetusreitti montusta Kökköpään tielle puuttuu kokonaan nykytilannekartasta? Aiotaanko 
alueelta kuljetettavat massat kuljettaa pois ilmateitse esim. helikopterilla? 

 
3. Esityslistan liitteenä julkaistusta, olemassa olevaa tilannetta maastossa vastaamattomasta 

nykytilannekartasta ei voi välttyä vaikutelmalta, että se on valmistelijan ja esittelijän sekä 
asiantuntijalautakunnan puheenjohtajan keskustelema luomus, joka täyttää asian manipuloimisen, 
luottamushenkilöiden erehdyttämisen ja mielivallan sekä vallan väärinkäytön kriteerit. Tässä kohtaa 
mainittu välttymisvaikutelma koskee jokaista kohtaa, jossa em. luomus mainitaan. Vaikka sitä ei 
jäljempänä oleviin kohtiin ole erikseen kirjoitettu. 

 
3.1. Oheismateriaaliksi merkityssä lupahakemuksessa eikä sen asiakirjamateriaalissa ole asian liitteeksi 

numerolla 78 merkittyä nykytilannekarttaa. 
 

3.2. Oheismateriaaliksi merkityn lupahakemuksen liitenumerolla 8 olevan ottosuunnitelman 
nykytilannekartta on aivan toisenlainen kuin asiantuntijalautakunnalle eli paikalliselle 
ympäristöviranomaiselle asian valmistelijan ja esittelijän sekä asiantuntijalautakunnan 
puheenjohtajan keskustelema ja hyväksymä luomus. 

 



3.3. Luomuksesta puuttuu kakkosvaiheella oleva ykkösvaiheenkin pintamaiden varastoalue. Samoin 
kuin ELY-keskuksen kannanotossa mainittu tukitoimintojen alue. Ykkösvaiheelle merkitty 
pintamaiden varastoalue ei ole 0,5 hehtaarin suuruinen. Ykkösvaiheelle merkittyyn pintamaiden 
varastointikohtaan ei sovi ykkösvaiheen pintamaat. 

 
3.4. Luomuksessa kakkosvaiheen pintamaa-alue on peitetty allekirjoittaneen matolaatikoksi 

nimittämälläni taulukolla, mistä ilmenee mm. päiväykset, mittakaavat ja se mitä aluetta kuva 
koskee. Siitä selviää myös se mikä kyseessä oleva kuva on, kuten myös kuvan laatija tai ainakin 
laatijan nimikirjaimet.  

 
3.5. Luomuksesta puuttuu alueen tukitoiminnoille merkitty alue. Myöskin vanha HPDE muovilla 

varustettu tukitoimintojen alue puuttuu niin luomuksesta kuin alkuperäisestäkin 
suunnitelmakartasta.  

 
3.6. Matolaatikolla peitetyn pintamaan varastoalueen lisäksi luomuksessa ”Liite 8. Nykytilannekartta” 

ja ”Tarkastettu 17.4.2020” merkintä peittää tukitoiminta-aluevaraus merkinnän. Tai jättää 
kokonaan luomuksen ulkopuolelle. 

 
3.7. Luomukseen merkityt A, B ja C kirjaimet ovat asian valmistelijan ja esittelijän sekä 

asiantuntijalautakunnan puheenjohtajan keskustelema tilanne, eikä tule A-merkinnän osalta 
toteutumaan käytännössä. Pintamaiden nykyinen ja tuleva varastointi on esteenä. 
Korulausefraasiajatelma on kehitetty rauhoittamaan luonnonsuojeluyhdistystä ja hallinto-
oikeuksia. Muilta vaikutelmilta ei voi välttyä. 

 
3.8. Mitä B-merkintä kohtaan ”ei ottoa, pohjataso ei muutu” merkintään tulee, sekään ei toteudu 

koska osassa kohtaa on korkeuspukeista tarkasteltuna ns. ”kovaa”. Eli vielä aikaisemman luvan 
N60 +113,0 ja +114,0 pohjatasojen ja uudeksi pohjatasoksi merkittyjen N2000 113,26 ja 114,26 
pohjatasojen yläpuolella olevaa otettavaa maa-ainesta. Joka ottajalla on luvan saatuaan oikeus 
ottaa ja kuljettaa pois. 

 
3.9. Edellä kohdassa sanotun lisäksi tilanteessa on otettava huomioon se, että alueen 

suojakerrospaksuudeksi on poikkeuksellisesti määrätty muiden maa-ainestenottoalueiden neljän 
(4:n) metrin suojakerrospaksuuden sijasta vain kolme (3) metriä. Muutoin aikanaan lupaa ei olisi 
voitu ollenkaan alueelle myöntää. Sen olisi estänyt suositusääntö siitä, että viiden metrin 
alapuolelle jäävän ottamiskerroksen maa-aineskohtiin ei ottolupaa tulisi myöntää lainkaan. Tuo 
alue olisi vuonna 2009 pitänyt jättää kokonaan luvatta. Nykyisessä tilanteessa on järkevintä 
suojakerroksen nostaminen niissä kohdissa neljään metriin, joissa se neljä metriä ei enää nykyisen 
ottamisen seurauksena täyty (eteläosa ja pohjoisosa). Tätä tukee alueen nostaminen 
pohjavesialueiden luokasta III luokkaan II, joka on korkeampi pohjavesialueen tärkeyttä korostava 
luokitus kuin kolmonen. 

 
3.10. Ottokerroksen paksuus tulee määrittää alueella mitatusta tai havaitusta ylimmästä 

pohjaveden pinnasta. Ei mistään keskimääräisestä pohjaveden pinnasta, niin kuin nyt esitetään 
päätettäväksi.  

 
3.11. ELY-keskuksen kannanotolle ei voi antaa kovin paljoa painoarvoa. Oikeastaan ei mitään 

painoarvoa. ELY-keskus ei jostain syystä huomioi ollenkaan sitä, että nykytilannekartta ei ole 
ajantasainen. ELY:n kannanotossa jätetään huomioimatta alueella varastoituna olevat pintamaat. 
Toiseksi ELY:n kannanoton painoarvoa nollaa se, että lausuntoon lisätään se vihdon viimeinen 
klausuuli siitä, että mikäli olueen omat pintamaat eivät riitä, niitä voidaan tuoda muualta. 
Johtuuko muualta tuominen siitä, että valtakunnan tasolla alueen omat puhtaat pintamaat on 



asiaa ymmärtämättömien ympäristöhenkilöiden ja ympäristöviranomaisten toimesta luokiteltu 
EU:n vakiintuneen oikeuskäytännön vastaisesti kaivannaisjätteeksi?  

 
3.12. ELY- keskuksen kannanotossa on myös muu merkityksellinen korkeusjärjestelmien 

erotuskorkeuden virhe. Se ei ole 26 metriä. Vaan 0,26 metriä. Eli vain 26 senttimetriä. ELY-
keskuksen lausunnosta en tässä vaiheessa ehdi enempää. Muuta kuin sen, että ELY-keskuksen 
käsityskannanotto perustuu pintamaiden osalta pelkästään maastossa nykytilannetta 
vastaamattomaan asiakirjatarkasteluun eikä paikan päällä käyntiin. Ainakaan muilta vaikutelmilta 
ei voi välttyä. Mikäli ovat paikan päällä käyneet, ei voi välttyä vaikutelmalta, etteivät ymmärrä 
asiakirjoista, eikä maa-ainesten ottamisen käytännön toteuttamisestakaan yhtään mitään. Sama 
pätee hakemusasiakirjojen selkeys toteamukseen. 

 
3.13.  Mitä asian valmistelijan ja esittelijän sekä asiantuntijalautakunnan puheenjohtajan 

keskusteleman tilanteen seurauksena syntyneen luomuksen C-merkinnällä merkittyyn ”Hiekan / 
soranotto” alueeksi merkittyyn alueeseen tulee, merkintä se ei koske alueen pohjoisosassa olevan 
pohjaveden tarkkailuputken ympäristöä. Ei siitäkään huolimatta, että siellä on se alueelta 
paksuimpana kerroksena otettava paras hiekka ja sora. 

 
3.14. Ottosuunnitelmaan ja ottolupahakemukseen merkitty 0-9 metrin ottokorkeus perustuu 

16.7.2019 kuvattuun ilmakuvassa oleviin varastokasoihin, ja on virheellinen sekä kaikin puolin 
ristiriidassa esityslistan liitteenä olevassa luomuksessakin ja ottosuunnitelman oheismateriaalissa 
olevassa nykytilannekartassa olevien korkeuskäyrien osalta. Jotka mahdollistavat ottokerroksen 
paksuudeksi kolmen metrin suojakerrospaksuudella 3-5 metriä. Muille ottajille määrätyllä neljän 
metrin suojakerroksella vain 2-4 metriä.  

 
3.15. Myönnettäessä lupa haetulle ja lupamaksun perusteena olevalle ottomäärälle, ottaja saa 

oikeuden ottaa lupamaksun perusteena olevan maa-ainesmäärän. Tekeekö se sen ottoalueen 
laajentamisella reunoille?, vai pohjasta?, vai molemmista? Vai myykö alueen 
rikastumiskerrosmassat ja jopa pintamaamassat? 

 
4. Kun otetaan tarkasteluun oheismateriaalin, eli ottosuunnitelma liitekartta 11, alkuperäinen 

ottosuunnitelma, sekin kuuluu sarjaan joka poikkeaa siitä tilanteesta mikä maastossa pitäisi olla. Tämä 
selviää liitetiedostoksi kopioimastani saatekirjeestä ja sen yhteydessä esitetystä muutoskartasta sen 
jälkeen kun valvonta joutui puuttumaan ottosuunnitelman vastaisesti toteutettuun asiaan. Pintamaita 
ei ole tähän mennessä varastoitu tuohon karttaan piirretyssä kohdassa kuutiotakaan. Tilanteesta vielä 
se, että silloisella valvojalla oli kartta niin paljon väärin päin kädessä, että otto aloitettiin etelästä 
pohjoiseen. Vaikka ottosuunnitelmakartan mukaan se piti aloittaa pohjoisesta etelään. 

 
5. Oheismateriaalina olevan ottosuunnitelman alkuperäisen, ottosuunnitelmassa olevan 

nykytilannekartan skannaan myös liitetiedostoksi. Sen josta valmistelijan ja esittelijän sekä 
asiantuntijalautakunnan puheenjohtajan keskustelema ja päätöksen pohjaksi esitetty luomus on tehty.  

 
5.1. Esityslistan liitteen 78 viimeistä lopputilannepiirustukseksi nimettyä karttaa (ottosuunnitelman liite 

10) en skannannut liitetiedostoksi, koska se ei sisällä muita muutoksia kuin ”matolaatikon” 
siirtämisen ja kuva-alueen pienentämisen. Toinen syy skannaamattomuuteen oli kiireen lisäksi se, 
ettei kyseisellä kartalla päästä lahjaksi selittelemään muihin karttoihin tehtyjä muutoksia. Eikä 
vähättelemään muihin karttaluomuksiin tehtyjä muutoksia vähämerkityksellisiksi.  

  
6. Esityslistan liite 79 esitys lupapäätökseksi on sekava ja käytännössä täytäntöönpanokelvoton. 

Täytäntöönpanokelvottomuuden lisäksi se sisältää useita päätösrakenteisiin sisältyviä ristiriitaisuuksia 
ja toimimattomuuksia sekä korruptiomahdollisuuksia. Ristiriidassa on esim. 10 vuoden lupa-aika ja 
pintamaiden kolmen vuoden varastointiaika.  



 
7.  Valvojalle, joka ei tällä hetkellä ymmärrä, tai ainakaan ei halua toisellakaan kerralla ymmärtää 

nykytilannekartan ajantasaisuuden eli maastossa olemassa olevan tilanteen merkitystä jatkossa 
toteutettavaan ottotoimintaan ja sen valvontaan, saa lupapäätöksen mukaan huseerata jatkossa 
valvonnan osalta kuinka haluaa.  

 
8. Esim. nykyisten vakuuksien palauttaminen. Onko niiden voimassaolo konkurssivalvonnassa valvottu? 

Mikäli ei ole, muuttuuko vakuus jatkossa jopa kaupungin maksettavaksi konkurssipesän saatavaksi? 
 
8.1.  Kun Morenia OY on asetettu konkurssiin, mistä se saa varat uuden vakuuden asettamiseen?  
 

9. Aloittamisvakuus on aivan liian pieni. Suorastaan naurettavan pieni. 
 

10. Pohjaveden seuranta-aika kaksi vuotta on liian lyhyt muuhun kuin vakuuksien nopeaan ja pikaiseen 
palauttamiseen. Samoin metsityksen onnistumisen yhden vuoden seuranta-aika on liian lyhyt muuhun 
kuin vakuuksien nopeaan ja pikaiseen palauttamiseen. 

 
11. Jälkihoito eli lopputilannepiirustus ei alueen itäreunassa toteudu, tai sitä ainakin on järjenvastaista 

toteuttaa, kun soranottoa on tarkoitus jatkaa ottoa kakkosvaiheen alueella.  
 

12. Nykyisestä sekavasta tilanteesta, ilman uuteen valmisteluun palauttamista, selvitään ainoastaan 
klausuulilla ”Ottolupa myönnetään ottosuunnitelman mukaiselle alueelle 
peruslupamääräyskokonaisuutta noudattaen.” 

 
13. Peruslupamääräyskokonaisuus ei ole mikään yleinen lupamääräys. Vaan kyseiselle alueelle päätetty, 

selkeä yksiselitteinen yksittäisen ottoluvan lupamääräyskokonaisuus. Joka mahdollistaa uuteen 
valmisteluun palauttamisen sijasta lupapäätöksen tekemisen 8.10.2020 pidettävässä kokouksessa. 
Päätös on verrattavissa hallituksen määräämiin, kulloisenkin tilanteen edellyttämiin koronarajoituksiin. 
Ja pulinat pois. Ottaja olkoon sitten tyytymätön. Tai sitten ei. 

 
14. Sen varalta, että asian valmistelija, asian esittelijä eikä asiantuntijalautakunnan (ympäristölautakunta) 

puheenjohtaja, jopa mahdollisesti asiantuntijalautakunnan enemmistökin ei voi hyväksyä 
peruslupamääräyskokonaisuutta lupamääräyksiksi. Vaan yrittävät yhä edelleen kammeta 
peruslupamääräyskokonaisuutta yleisiksi lupamääräyksiksi pyydän esittämään kirjalliset perustelut siitä 
millä perusteella liitetiedostona olevat,  ensimmäistä kertaa lupamääräyksiksi kyseisessä tapauksessa 
määrättävät lupamääräykset olisivat millään perusteella yleiset lupamääräykset. 

 
15. Sen varalta, mikäli asiantuntijalautakunta asioiden manipuloinnin, luottamushenkilöiden 

erehdyttämisen, mielivallan, vallan väärinkäytön, jopa kostamisenkin sijasta päätyisi määräämään 
Morenia OY:n Yli-Kovelo / Urhola tapauksessa peruslupamääräyskokonaisuuden lupamääräyksiksi, 
totean, että peruslupamääräyskokonaisuus ei edellytä ottosuunnitelman osalta mitään muuta kuin 
peruskarttaan merkityn ottamispaikan. Peruslupamääräyskokonaisuus kattaa kaiken tarvittavan. Ei 
tarvita mitään koristekuviin perustuvaa korulausefraasikokoelmaa, jota ei ole tarkoituskaan toteuttaa. 

 
16. Ilmoitan kohdassa 15 esitetyn toteamuksen lisäksi vielä sen, että mikäli liitetiedostona oleva 

peruslupamääräyskokonaisuus määrätään lupamääräyksiksi, poistan siitä sen punaisen 
vesileimatekstin.  

 
Haavistossa 8.10.2020 
 
Markku Sahlstedt 
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Oikoluettu 28.5.2021 
Kohta yhdestä poistettu  
”Karkkilan viimeisimmäksi” 
eli tarpeeton toisto. 
Allekirjoituspäivä 14.6.2920  
korjattu 14.8.2020, joka se  
sähköpostin lähetyspäivän 
mukaan tulee olla. 

Karkkilan kaupunki 
Ympäristönsuojelu 
Valtatie 26 
O3600 Karkkila 
ympäristönsuojelu@karkkila.fi 
 
ASIA: 
Julkisella kuulutuksella 8.6.2020-14.8.2020 nähtävillä pidettyyn Karkkilan pohjavesialueiden 
suojelusuunnitelmaan mahdollistettu mielipide, jonka kohtalo (oikeammin ilmaistuna käsittelemättä 
jättäminen) on sinetöity viimeistään jo suunnitelman sivulla 3 julkaistun kuvailusivun tekstillä. 
 
VIITE: 
Kuulutuksella 8.6.2020-14.8.2020 nähtävillä pidetty Karkkilan pohjavesialueiden suojelusuunnitelma. 
 
Suunnitelmasta tässä vaiheessa seuraavaa: 
 
1. Seuraavana jäljempänä olevasta sähköpostista, jota en aiemmin esittänyt, edes 2.7.2020 tehdyn 

valitukseni yhteydessä, käy ilmi, että olen nimittänyt  8.6.2020-14.8.2020 nähtävillä pidetyn Karkkilan 
pohjavesialueiden suojelusuunnitelman jo 16.2.2020 klo 10.52 lähettämässäni sähköpostissa Karkkilan 
viimeisimmäksi ”Valtakunnassa kaikki hyvin” kirjaksi. 
 

2. Valitettavasti tuossa Karkkilan pohjavesialueiden viimeisimmässä ”Valtakunnassa kaikki hyvin” kirjassa 
mm. Haaviston vedenottamon käyttöönottovuosikin on väärin. Se ei ole vuosi 1974. 

 
3. Karkkilan nykyisen linjan ja sitä Karkkilan ja valtakunnan tasolla ylläpitävän tahon harmiksi, ehkä jopa 

kauhuksi, allekirjoittaneella on kiistaton Karkkilan kaupungin vesiammatti-instanssilta tilaama näyttö 
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siitä, että Haaviston pohjavesialueen muodostumisaluekin on merkitty syystä, tai toisesta tai jopa 
kolmannesta syystä kokonaan väärin. 

 
4. Pohjavesialueiden tarkkailuohjelma perustuu tuohon Karkkilan viimeisimpään ”Valtakunnassa kaikki 

hyvin” kirjaan. Josta tässä vaiheessa ei enempää kuin mitä edellä ja Toivikkeen suon 
luonnonsuojelualueen perustamisen uudelleen käsittelyvaatimuksessa tänään 14.8.2020 klo 12.45 
lähettämässäni sähköpostissa laajana jakeluna Karkkilan johtaville virkahenkilöille ja 
luottamushenkilöille ym. tahoille esitin. 

 
5. Edellä olevan lisäksi varaan oikeuden, sitten kun asia alkaa siinä määrin kiinnostaa, että asioista aletaan 

korjata, täydentää mielipidettäni. Niin Haaviston kuin muidenkin pohjavesialueiden osalla. Samoin 
mudenkin suojelusuunnitelmassa esitettyjen asioiden ja jakelun osalla. 

 
6. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 
Haavistossa 14.8.2020 
 
Markku Sahlstedt 
 
*********************************************** 
*********************************************** 
 

Tämä viesti lisätty tähän kohtaan  
sen lopussa olevan klausuulin 
perusteella. 
Tätä viestiä ei Pirjo Siik huomioon  
ottanut ollenkaan, kuten ei 
muitakaan  
perusteita 14.8.2021 siitä toisesta  
yllä olevasta 14.8.2021 klo 14.59 
lähetetyn 
sähköpostin perusteista. Jotka 
ovat koko 
sähköpostiketjuna tämän 
sähköpostin liitteenä. 
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'rstigell@gmail.com' <rstigell@gmail.com> 
Aihe: Uudelleen käsittelyvaatimus Kh § 193, Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 55 Plus 
kysymys Kuka tai ketkä ennen veronmaksajia vastaa Karkkilan hallinnossa tapahtuvista asia-, tai 
menettelyvirheistä?  
 
 

Oikolukematon 
 
Karkkilan kaupunki  
 
Kaupunginjohtaja Tuija Telen 
 
Tekninen johtaja / Kaupunkikehitysjohtaja Kari Setälä 
 
Ympäristösihteeri /Ympäristöpäällikkö Pirjo Siik 
 
Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Satu Ahjoniemi 
 
Kaupunginhallituksen 1 varapuheenjohtaja Mia Sundström 
 
Kaupunginhallituksen 2 varapuheenjohtaja Risto Sintonen 
 



Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja Mika Tallgren 
 
Kaupunginvaltuuston 1 varapuheenjohtaja Kari Laine  
 
Kaupunginvaltuuston 2 varapuheenjohtaja Outi Pietiläinen 
 
Kaupunginvaltuuston 3 varapuheenjohtaja Eino Huotari 
 
Ja 
 
Muut valtuutetut sekä asiaa käsittelevät muut luottamushenkilöt 
 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
ASIA: 
Uudelleenkäsittelyvaatimus kaupunginhallituksen kokouksen pykälä 193. (Toivikkeen suon 
ennallistaminen.) Plus asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 55, joka sisältää kysymykseen; Kuka 
tai ketkä ennen veronmaksajia vastaa Karkkilan hallinnossa tapahtuvista asia-, tai menettelyvirheistä? 
Oikeammin ilmaistuna asioiden manipuloinneista, luottamushenkilöiden erehdyttämisestä, mielivallasta, 
vallan  väärinkäytöstä, jopa kostamisesta? 
 
VIITE: 
Jäljempänä tässä tekstissä oleva. Jonka uudistan ja kaikki sitä aikaisemmat sähköpostiviestiketjut, jotka 
kaikki myös uudistan alusta loppuun. Syystä, että Karkkilan ylimpien virka- ja luottamushenkilöiden 
enemmistö sitä haluaa. Oikeammin ilmaistuna, sitä suorastaan vaatii. 
 
Kohteliaimmin ilmoitan seuraavaa: 
 
1. Ihmettelen sitä ylimielisyyttä, jota kaupunginjohtaja Kari Korkiakosken virkakauden jälkeisen ajan virka- 

ja luottamushenkilöiden enemmistö on heille mm. yli 7500 puhtaan veden saannin turvaamiseksi 
suorittamieni informointien osalta vuositolkulla osoittanut. Joka ylimielisyys laajeni lukuisine 
menettelyvirheineen kaupunginvaltuuston ja ympäristölautakunnan jäsenen Harri Lindforsin tekemään 
luonnonsuojelualueen perustamisesitykseen. Joka konkretisoitui kaupunginhallituksen kokouksessa 
22.6.2020 olleen esityslistan asian 197 osalla, josta asiakäsittelyjärjestyksen muuttuessa tuli 
pöytäkirjanpykälä 193. Informoinnistani huolimatta kaupunginjohtajan päätösesitykseen ja siten myös 
itse päätökseen jätettiin väärä vuosiluku. Joka ei ole pelkkä kirjoitusvirhe, vaan asiavirhe, jonka 
korjaaminen tarkastetussa eli allekirjoitetussa pöytäkirjassa vaatii sekin asianmukaisen 
kokouskäsittelyn. 

 
2. Asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan lisäksi asian uudelleenkäsittelyä edellyttää kohdassa 

yksi esitetyn asiavirheen korjaamisen lisäksi erityisesti se, että kaupunkikehitysjohtajan valmistelema ja 
kaupunginjohtajan esittelemä asia sekä kaupunginhallituksen enemmistön päätös on perustuslain 2 
pykälän 2 ja 3 momentin vastainen ja täyttää lukuisten menettelyvirheiden lisäksi asian manipuloinnin, 
luottamushenkilöiden erehdyttämisen, mielivallan, vallan väärin käytön, jopa kostamisen kriteerit 
allekirjoittaneen mm. maa-aines- ym. asioista yli 7500 asukkaan puhtaan vedensaannin turvaamiseksi 
vuositolkulla esittämien asioiden lisäksi nyt myös valtuutettu Harri Lindforsin esittämän 
luonnonsuojelualeen perustamisesitysasiassa. 
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2.1.  
2 § 

Kansanvaltaisuus ja oikeusvaltioperiaate 

Valtiovalta Suomessa kuuluu kansalle, jota edustaa valtiopäiville kokoontunut eduskunta. 

Kansanvaltaan sisältyy yksilön oikeus osallistua ja vaikuttaa yhteiskunnan ja elinympäristönsä kehittämiseen. (lihavointi 
tekstin lainaajan) 

 
Julkisen vallan käytön tulee perustua lakiin. Kaikessa julkisessa toiminnassa on noudatettava tarkoin lakia. (lihavointi tekstin 
lainaajan) 

3. Tilanteesta on esitettävä mm. kysymykset: Mikä voimassa oleva laki tai voimassa oleva hallintosääntö 
oikeuttaa kaupunkikehitysjohtajan, kaupunginjohtajan ja kaupunginhallituksen enemmistön 
sivuuttamaan valtuutetun esittämän luonnonsuojelualueen perustamisesityksen ja varsinkin 
paikallisena ympäristöviranomaisena toimivan ympäristölautakunnan käsittelyt ja kannanotot? Entä 
ympäristöpäälliköksi ennen hallintosääntöuudistuksen toteuttamista korotetun ympäristösihteerin 
kannanotot? Vai eikö tehtävää viime aikoina hoitanut ympäristöhenkilö ole esittänyt mitään?  

 
4. Ihmettelen Kaupunginjohtajan ja kaupunkikehitysjohtajan asiapohjatonta ja asiaperusteetonta 

huseeraamista milloin minkäkin yhdistyksen ”mannekiinina” tai yhdistysten vaikutuksen alaisena, ja 
toimeksiantajana. Esim. Karkkilan luonnonsuojeluyhdistys (Harjun kenttä) Toivikkeen suon 
ennallistamien (Karkkilan latu jne.) Pohjavesialueiden suojelusuunnitelma (Länsi-Uudenmaan 
vesiensuojeluyhdistys). 

 
5. Ihmettelyäni lisää entisestään se, että nähtäville asetetussa, vielä lainvoimaa saavuttamattomassa 

Karkkilan pohjavesialueiden suojelusuunnitelmassa ei ole mainintaa Toivikkeen suon 
ennallistamishankkeen riskeistä Toivikkeen vedenottamon vedenlaatuun. Kuten ei sitäkään, että ko. 
ennallistamishanke edellyttää jäljempänä olevasta Uudenmaan ELY-keskuksen sähköpostista selviävän 
vesilain mukaisen käsittelyn. Jota uudelleenkäsittelyvaatimukseni lisäksi edellytän. Mikä taho kielsi 
pohjaveden laatuun mahdollisesti, jopa todennäköisesti lähes välittömästi tai pidemmällä aikajänteellä 
vaikuttavat maininnat? Vai eikö asiantuntemus tai ”rohkeus” riittänyt käsitellä asia asiapohjalta ja 
asiaperusteilla?  

 
6. Länsi-Uudenmaan vesiensuojeluyhdistyksen tuli, ollakseen tehtäviensä tasalla, mainita ennallistamisen 

riskeistä ainakin kaksi asiaa. Ensimmäiseksi se, mitä seuraa kun se vettä pidättävä savilinssi, mikä on 
aikanaan mahdollistanut Toivikkeen suoalueen muodostumisen, rikotaan. Eli mm. ainakin se, että 
tuolloin suovedet pääsevät valumaan Toivikkeen vedenottamon kaivoihin.  

 
7. Toiseksi tuli mainita se, mitä pitkällä aikajänteellä seuraa siitä kun ojien keinotekoisen patoamisen 

seurauksena veden pinta tavoitteiden mukaisesti nousee ja sitä suovettä pidättävää savilinssiä 
mahdollisesti jossain kohtaa suota muutamaa vaille 150 padon teon yhteydessä vahingossa 
ohennetaan. Johon ojien patoja suuremmat täyttökohdat päälle.  

 
8. Mainitsematta jäi myös se, että veden pinnan nousun myötä myös veden paine suoraan alaspäin 

kasvaa, jolloin suovesien vuotoriski pistekohtaisena reikänä kulminoituu määräämättömänä aikana 
tulevaisuudessa. Omalta kohdaltani voin mainita, että erään oman suon ojasuunnitelmaa ja ojalinjoja 
tehdessäni kartoitin ojalinjat painamalla kahdeksan millimetrin paksuista kolmen metrin mittaista 
harjaterästä muutamaa kertaa vaille sata kertaa maahan ennen vuotta 1984 toteutettua ojitusta. Sitä 
kohtaa keskellä suota, jossa en kuvitellut hiekkasärkkiä olevankaan, en harjateräksellä kartoittanut. 
Kaivun yhteydessä tuli ilmi, että keskellä suota hiekkasärkkä oli ihan pinnassa. Onneksi kohdassa josta 
ei ollut mitään seurauksia puoleen eikä toiseen. 
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9. Jo Edellä olevan perusteella edellytän, että kaupunginhallitus käsittelee Harri Lindforsin 
luonnonsuojelualueen perustamisesitysasian uudelleen ja hankkii itse, mikäli katsoo kuuluvan 
kaupunginhallituksen toimivaltaan, tai edellyttää paikallisen ympäristöviranomaisena toimivan 
ympäristölautakunnan hankkimaan Toivikkeen suon ennallistamishankkeelle, joka on vesitaloushanke, 
vesilain (587/2011) 3 luvun 2 §:n edellyttämän lupaviranomaisen (Aluehallintovirasto) luvan. Korostan 
sitä, kun kysymyksessä on Toivikkeen pohjavedenottamon suoja-alue, vesilain 3 luvun 3 § tuo oman 
velvoittavuutensa asiaan. 

 
9.1.  

3 luku 
Luvanvaraiset vesitaloushankkeet 

1 § 

Soveltamisala 

Tämän luvun säännöksiä sovelletaan kaikkiin vesitaloushankkeisiin, jollei erikseen toisin säädetä. 

2 § 

Vesitaloushankkeen yleinen luvanvaraisuus 

Vesitaloushankkeella on oltava lupaviranomaisen lupa, jos se voi muuttaa vesistön asemaa, syvyyttä, vedenkorkeutta tai 
virtaamaa, rantaa tai vesiympäristöä taikka pohjaveden laatua tai määrää, ja tämä muutos: (lihavoinnit tekstin lainaajan) 

 

1) aiheuttaa tulvan vaaraa tai yleistä vedenvähyyttä; 

2) aiheuttaa luonnon ja sen toiminnan vahingollista muuttumista taikka vesistön tai pohjavesiesiintymän tilan huononemista; 

3) melkoisesti vähentää luonnon kauneutta, ympäristön viihtyisyyttä tai kulttuuriarvoja taikka vesistön soveltuvuutta 
virkistyskäyttöön; 

4) aiheuttaa vaaraa terveydelle; 

5) olennaisesti vähentää tärkeän tai muun vedenhankintakäyttöön soveltuvan pohjavesiesiintymän antoisuutta tai muutoin 
huonontaa sen käyttökelpoisuutta taikka muulla tavalla aiheuttaa vahinkoa tai haittaa vedenotolle tai veden käytölle 
talousvetenä; (lihavointi tekstin lainaajan) 

6) aiheuttaa vahinkoa tai haittaa kalastukselle tai kalakannoille; 

7) aiheuttaa vahinkoa tai haittaa vesiliikenteelle tai puutavaran uitolle; 

8) vaarantaa puron uoman luonnontilan säilymisen; tai 

9) muulla edellä mainittuun verrattavalla tavalla loukkaa yleistä etua. 

Vesitaloushankkeella on lisäksi oltava lupaviranomaisen lupa, jos 1 momentissa tarkoitettu muutos aiheuttaa edunmenetystä 
toisen vesialueelle, kalastukselle, veden saannille, maalle, kiinteistölle tai muulle omaisuudelle. Lupaa ei kuitenkaan tarvita, jos 
edunmenetys aiheutuu ainoastaan yksityiselle edulle ja edunhaltija on antanut hankkeeseen kirjallisen suostumuksensa. 

Lupaviranomaisen lupa tarvitaan myös: 

1) sellaiseen noron tai ojan taikka sen vedenjuoksun muuttamiseen, josta aiheutuu vahinkoa toisen maalle, jos asianomainen ei 
ole antanut tähän suostumustaan eikä kyse ole 5 luvussa tarkoitetusta ojituksesta; 

2) sellaiseen vesialueelle tehtävän rakennelman käyttöön, josta aiheutuu häiriötä toisen kiinteistön käytölle eikä asianomainen 
ole antanut tähän suostumustaan. 

Lupa tarvitaan myös luvan saaneen vesitaloushankkeen muuttamiseen, jos muutos loukkaa 1–3 momentissa tarkoitetulla 
tavalla yleisiä tai yksityisiä etuja. 

https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2011/20110587#a587-2011
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3 § 

Aina luvanvaraiset vesitaloushankkeet 

Edellä 2 §:ssä tarkoitetuista seurauksista riippumatta seuraavilla vesitaloushankkeilla on aina oltava lupaviranomaisen lupa: 
(lihavointi tekstin lainaajan) 

1) valtaväylän tai yleisen kulku- tai uittoväylän sulkeminen tai supistaminen sekä väylän käyttämistä vaikeuttavan laitteen tai 
muun esteen asettaminen; 

2) veden ottaminen vesihuoltolaitoksen tai vesihuoltolaitokselle vettä toimittavan tarpeisiin taikka siirrettäväksi muualla 
käytettäväksi, muu pohjaveden ottaminen, kun otettava määrä on yli 250 kuutiometriä vuorokaudessa sekä muu toimenpide, 
jonka seurauksena pohjavesiesiintymästä poistuu muutoin kuin tilapäisesti pohjavettä vähintään 250 kuutiometriä 
vuorokaudessa; (lihavointi tekstin lainaajan) 

3) veden imeyttäminen maahan tekopohjaveden tekemiseksi tai pohjaveden laadun parantamiseksi; 

4) sillan tai kuljetuslaitteen tekeminen yleisen kulku- tai valtaväylän yli; 

5) vesi-, viemäri-, voima- tai muun johdon tekeminen yleisen kulkuväylän ali; 

6) maa-alueen muuttaminen pysyvästi vesialueeksi vesistön vedenkorkeutta nostamalla; 

7) vesivoimalaitoksen rakentaminen; 

8) vesialueen ruoppaaminen, jos ruoppausmassan määrä ylittää 500 kuutiometriä, jollei kyse ole julkisen kulkuväylän 
kunnossapidosta; 

9) ruoppausmassan sijoittaminen hylkäämistarkoituksessa Suomen aluevesillä, jollei kyse ole merkityksettömän pienestä 
määrästä ruoppausmassaa; 

10) maa-aineksen ottaminen vesialueen pohjasta muuhun kuin tavanomaiseen kotitarvekäyttöön; 

11) uiton vakinaisen toimintapaikan perustaminen. 

(8.9.2017/611) 

Lupa tarvitaan myös 1 momentissa tarkoitetun luvan saaneen laitoksen, rakennelman tai sen käytön muuttamiseen, jos muutos 
loukkaa yleisiä tai yksityisiä etuja. 

10. On kiinnostavaa nähdä mikä on se taho tai ”instanssi”, joka ratkaisee asian niin, että lupaa ei tarvita ja 
kaupunginjohtaja, kaupunkikehitysjohtaja sekä luottamushenkilöiden enemmistö saa jatkaa 
valitsemallaan pohjaveden pilaamisen linjalla. Joka pilaaminen on lailla kielletty.  

 
11. Korostan nyt ei ole enää kysymys yli 7500 asukkaan puhtaan veden saannin turvaamisesta. Niin kuin 

tilanne on vuosikymmeniä esittämässäni Haaviston vedenottamon kunnostus- ja kokonaissuunnitelman 
toteuttamisessa. Toivikkeen suon ennallistamisasiassa ja sen seurauksissa on kyse yli 7500 asukkaan 
vedensaannin turvaamisen sijasta suoranaisesta Toivikkeen vedenottamon pohjaveden pilaamisesta. 
Että siitä vaan.  

 
12. Toivikkeen suon kokonaistilanne selviää Harri Lindforsin (HL) esityksen liitteenä toimitetusta 

aineistosta. Muun muassa muistitikusta selviävästä kuva-aineistosta yhdessä HL:n esityksen lopussa 
olevan pääkohtaisen selvityksen kanssa, joista kumpaakaan muistitikkua ei lähetetty hiilipörssin 
lausunnon mukaan hiilipörssille eikä luonnonsuojeluliitolle. (HL esitys ja luonnonsuojeluliiton lausunto 
liitetiedostona) Muistitikkua olen tätä kirjoitettaessa jakanut HL:n lisäksi HL:n toimittamana Mika ja 
Anna Tallgrenille ja omana toimituksenani Kari Laineelle. Pyrkimyksenäni on toimittaa muistitikku 
sisältöineen myös luonnonsuojeluliittoon, Uudenmaan ELY- keskukseen, medialle, ja Karkkilan eri 
valtuustoryhmien johtajille sekä muille valitsemilleni tahoille.   

https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2011/20110587#a587-2011
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13. Kuvamateriaalin salaamisen lisäksi asiaa manipuloiden, luottamushenkilöitä erehdyttäen, mielivaltaa ja 

vallan väärin käyttöä ja jopa kostamista toteuttaen kaupunkikehitysjohtaja ja kaupunginjohtaja 
salasivat myös 20.2.2020 päivätyn Toivikkeen ennallistamissuunnitelman kaupunginhallituksen 
jäseniltä. (suunnitelma liitetiedostona) Tavoitteellisestiko, vai ymmärtämättömyyttäänkö henkilöt 
toimivat näin?  

 
14. Henkilökohtaisesti en voi välttyä vaikutelmalta, että selvitysmiespäätöksen sijasta kaupunginhallituksen 

olisi tullut tehdä tutkintapyyntöpäätös poliisille. Luottamushenkilöillä on oikeus saada tieto salassa 
pidettävistäkin asioista. 20.1.2020 päivätyssä Toivikkeen ennallistamissuunnitelmassa ei ole salassa 
pidettävä leimaa. Eikä voi ollakaan. 

 
15. Uudenmaan ELY-keskuksen kannanotto vesilain mukaisine toimenpide-esityksineen on jäljempänä. 

 
16. Edellä olevaan viitaten uuttakaan, eli päivitettyäkään ennallistamissuunnitelmaa ei tule lähteä 

totuttamaan ilman vesilain edellyttämää lupaa. 
 

17. Arvoisat luottamushenkilöt ja asiaa käsittelevät eri ”instanssit”, katsokaa HL:n muistitikun sisältö 
kokonaisuudessaan. Siitä selviää koko suokokonaisuus nykyisine ja ennallistamisella tuhottavine 
hiilinieluineen sekä sen myötä selkeät perusteet Harri Lindforsin luonnonsuojelualue-esitykselle. Sisältö 
on paljon laajempi ja sen myötä aivan eri kuin osoitteesta https://www.youtube.com/watch?v=-

CJDmLThUN4&feature=youtu.be aukeavasta äänivideosta selviävä informaatio. Tiedoksi se, että tähän 
mennessä tuota suppeaa luonnonmukaista ennallistamista korostavaa äänivideota on katsottu lähes 
650 kertaa. 

 
18. Muistitikkuaineistosta huomioonotettavaksi se, että ne pitkät turvekaivannot, joille 20.1.2020 

suunnitelman mukaan tehdään myös patoja, olivat 1970 luvulla valtaosin luonnontilaiselta 
ennallistumisasteeltaan eli rahkasammalkasvustoltaan vasta youtube- videolla näkyvän suo-ojan 
rahkasammalkasvuston kaltaisia, joihin varoitettiin putoamasta erään kadonneen henkilön etsinnän 
yhteydessä. Nyt vajaat 50 vuotta myöhemmin ne kestävät muutamia silmäkkeitä lukuun ottamatta 
ihmisten kävellä. Jopa sorkkaeläintenkin. 
 

19. Kun luonnonsuojeluliitolla on 20.1.2020 päivätyn suunnitelman mukaan tarkoitus ja varaa käyttää 
kaivinkone- ja työnjohtokustannuksiin lähes 30000 €, mikäli sekään riittää suon kaivamiseen 
liejuvellipesäksi, sillä luulisi olevan varaa ja valtaa käyttää tuo raha pohjaveden pilaamisen, tai ainakin 
vesilain mukaisen luvan vaativan pohjaveden muuttamisen sijasta HL:n esityksessä esitetyn 
pitkospuureitistön toteuttamiseen. 

 
20. Tässä yhteydessä, kun vielä lainvoimaa saavuttamattomassa Karkkilan pohjavesialueiden 

suojelusuunnitelmassa toimenpidesuositus Haaviston pohjavedenottamon osalta aloitetaan 
suojelusuunnitelmassa tekstillä, ”Haaviston pohjavesialueen vanhojen soranottoalueiden jälkihoito tulisi 

suorittaa lupavelvoitteiden tai valvovan viranomaisen hyväksymällä tavalla.”, on siitäkin todettava 
huomioonotettavaksi jo tässä vaiheessa mm. seuraavaa: Teksti ”tai valvovan viranomaisen hyväksymällä tavalla.” 
tulee ehdottomasti poistaa. Koska teksti mahdollistaa asioiden manipuloimisen, luottamushenkilöiden 
erehdyttämisen, mielivallan, vallan väärinkäytön ja jopa kostamisen.  

 

20.1. Tällä hetkellä Karkkilan valvova viranomainen ei ole osoittanut alun alkaenkaan hallitsevansa maa-
ainesasioissa edes sitä perusasiaa, että ottosuunnitelman nykytilannekartan tulee vastata olemassa olevaa 
tilannetta maastossa. On käsittämätöntä, suorastaan pöyristyttävää, että hän jostain syystä ajoi yhdessä 
kaupunkikehitysjohtajan kanssa ja ympäristölautakunnan enemmistön avustamana läpi 15 vuoden maa-
ainestenotto- ja ympäristölupapäätöksen alueelle, jonka nykytilannekartta ei vastaa olemassa olevaa 
tilannetta maastossa. 
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20.2.  Mm. pintamaakasojen virheellisen sijoittumisen lisäksi 400 metrin raja-alueen naapurin puoleisesta 
sora-alueesta, jolta koko 400 metrin matkalta on pintamaat poistettu ja raja-alueen se osa, joka raja-alueelle 
tehdyn massanvaihtosopimuksen kuului naapurille on ajettu pois niiltä osin kuin se ennen keskijännitelinjan 
purkamista oli mahdollista, on n. 300 metrin matkalla neitseellinen eli koskematon. Korostan pintamaiden 
poistamisen osalta n. 300 metrin matkalla koskematon, vaikka ne on kokonaan koko matkalta poistettu ja 
massanvaihtosopimuksen mukaan loput raja-alueen maamassat (sorat ja hiekat) sekä nykyisen 
maanpinnan alla olevat pintamaat tullaan luvan saajan toimesta ajamaan pois. 

 
20.3. Edellä sanotun lisäksi nyt jo toinen suunnitelma missä mm. nykytilannekartta ei vastaa 

olemassa olevaa tilannetta maastossa, on parasta aikaa nähtävillä. Yksi on tapaus. Kaksi on 
toimintamalli. 

 
20.4. Kun edellä olevista 20.2 ja 20.3 kohdista selviäviin asiatilannekohtiin lisätään se, että 

nykyinen ympäristöpäällikkö hyväksytti kaupunkikehitysjohtajan esittelemänä 
ympäristölautakunnalla kolme maa-ainestenottoaluetta, jossa kaikkia pintamaita ei tarvinnut 
lupamääräysten mukaisesti palauttaa. Eikä edellinen mitään sen rinnalla, että yhden alueen 
ylimmän pohjavesipinnan alle sai jättää yli 12 prosenttia humusta eli pintamaata sisältävää maata. 
Joka peltomaan viljavuusluokituksen määritellä erittäin runsasmultaiseksi viljelymaaksi. 

 
20.5. Kun edellä olevista 20.2 ja 20.3 sekä 20.4 kohdista selviäviin asiatilannekohtiin lisätään se, 

että kyseinen eli nykyinen ympäristöpäällikkö valmisteli ja kaupunkikehitysjohtaja esitti 
ympäristölautakunnan hyväksyttäväksi maa-ainesluvan rauettamisen, jossa yhteydessä 
ympäristöpäällikkö olisi saanut valtuudet hyväksyä täysin lupamääräysten vastaisesti kokonaan 
uuden jälkihoitosuunnitelman pintamaiden palauttamattomuuksineen ja tilalle tarjottuine 
paahderinteineen ja kivitaskupesäröykkiöineen. Ja kaikki lupamääräysinä olleiden Karkkilan maa-
ainesoton yleisten lupamääräysten vastaisesti, jotka määräävät mm. kaikki pintamaat jälkihoidon 
yhteydessä palautettavaksi.  

 
21. Ennen mitään minkäänlaisia Haaviston vedenottamoalueen luoteis- ja pohjoispuolella sijaitsevan sora-

alueen jälkihoitosuunnitelmia tulee Karkkilassa ottaa käyttöön ei ihan vielä vuosikymmentä, mutta jo 
vuosikausia käyttöön otettavaksi edellyttämäni maa-ainesten ottamisen 
peruslupamääräyskokonaisuus. Joka on kirjoitettu juuri Haaviston vedenottamoalueen kunnostus- ja 
kokonaissuunnitelman toteuttamisen onnistumiseksi. Ilman niiden käyttöön ottamista Haaviston 
vedenottamoalueen pohjoispuolella olevien sorakuoppien kunnostamista eikä jälkihoitoa tule lähteä 
suunnittelemaan eikä varsinkaan toteuttamaan. Nykyisen pohjatason alapuolella useammassa kuin 
yhdessä kodassa olevia pintamaita ei tule peittää. Ne tulee kaikki puhdistus kaivaa pois. Ei 
lastenhoitoakaan toteuteta laittamalla ulostevaipan päälle puhtaat päälihousut. 

 
22. Peruslupamääräyskokonaisuus antaa alusta loppuun kaikille tahoille selkeät toimintaohjeet ja on 

kaikkia osapuolia velvoittava.  
 

23. Karkkilan maa-ainesottotilanteen selkeyttämiseksi niiden käyttöönotto on välttämättömyys. 
Viimeisimpänä esimerkkinä Morenia OY:n konkurssipesän nähtäville asetettu maa-
ainestenottolupahakemus Vuotinaisissa Yli-Kovelon maa-ainestenottoalueella. Jolle alueelle lupaa ei 
tule myöntää muutoin kuin klausuulilla: Lupa myönnetään ottosuunnitelman mukaiselle alueelle 
peruslupamääräyskokonaisuutta noudattaen.  

 
24. Karkkilan taloustilanne ja muukin hallinnollinen sekamelska selvitysmiehen asettamisineen huomioon 

ottaen ilmoitan  edelleen kustannusten minimoimiseksi ja saamani ilmoituksen mukaan 24-25.2020 
toteutettavaksi suunnitellun Rudus OY:n ja Karkkilan sopimusrikkomusoikeudenkäynnin 
hovioikeuskäsittelyn jne. välttämiseksi, että Karkkilan ylimmät virkahenkilöt ja Karkkilan 
kaupunginhallitus etenisivät asiassa siten, että esittävät ympäristölautakunnan tekemään päätöksen, 



jossa lupa myönnetään ottosuunnitelman mukaiselle alueelle peruslupamääräyskokonaisuutta 
noudattaen, johon lisänä reittimuutos esittämälläni tavalla. Harri Lindforsin muistitikun videomateriaali 
osoittaa kiistattomasti sen, ettei Aittoissuonmäki ole alueella mikään erityinen kohouma. Molemmat 
niin Attoinsuonmäki kuin Tupsumäki molemmat näkyvät videoissa. Tupsumäki o0n se korkeampi.   

 
25. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 
26. Tämä viesti lisätään sen pitkän sähköpostiviestiketjun alkuun, jossa esitettyjä ja perusteltuja asioita ei 

ole huomioon otettu eikä toteutettu asiapohjaisen eikä asiaperusteisen kuntapolitiikan edellyttämällä 
tavalla. 

 
Haavistossa 14.8.2020 
 
Markku Sahlstedt 
 
 

********************************************** 
********************************************** 
 
Lähettäjä: Sormunen Janne (ELY) [mailto:janne.sormunen@ely-keskus.fi]  
Lähetetty: perjantai 3. heinäkuuta 2020 17.24 
Vastaanottaja: markku.sahlstedt@pp.inet.fi 
Aihe: Toivikkeen suon ennallistamissuunnitelma, Karkkila 
 
Hei, 
 
Suomen luonnonsuojeluliitto on pyytänyt Karkkilan Toivikkeen suon ennallistamissuunnitelmasta 
Uudenmaan ELY-keskuksen kommentteja alkuvuodesta ja kommentit on lähetetty 31.3.2020. 
Luonnonsuojelullisesta näkökulmasta suunnitelman hyväksymistä ELY:ssä ei edellytetä, sillä kyseessä ei ole 
luonnonsuojelualue. Kommenteissa on kuitenkin arvioitu, että toimenpiteet ovat suon ennallistamisen 
kannalta tarkoituksenmukaisia. Pohjavesiensuojelun kannalta suunnitelmaa ei kuitenkaan ole arvioitu 
riittäväksi ja sen toteuttaminen edellyttäisi todennäköisesti vesilain mukaista lupaa. Suunnittelija on 
luvannut toimittaa päivitetyn version suunnitelmasta, jossa vaikutukset pohjavesiin huomioidaan.  
 
Tämän tuoreempaa tietoa tilanteesta ei tällä hetkellä löytynyt, joten sen perusteella olettaisin, että uutta 
suunnitelmaa ei ole vielä tehty ja saatu kommentoitavaksi. Suunnitelman päivityksen tilaa voinee 
tiedustella SLL:stä. Mahdollisia lisätietoja ELY:n puolelta suosittelen tiedustelemaan vasta lomakauden 
jälkeen, kun kaikki asiaa käsitelleet henkilöt ovat palanneet lomilta. 
 
Ystävällisin terveisin, 
 
Janne Sormunen 

Ylitarkastaja 
janne.sormunen@ely-keskus.fi 
puh. 0295 021 114 
 

Uudenmaan ELY-keskus | NTM-centralen i Nyland 
Ympäristö ja luonnonvarat | Miljö och naturresurser   
Luonnon- ja vesiensuojeluyksikkö | Enheten för natur- och vattenskydd 
Opastinsilta 12 B, 5. krs, PL 36, 00521 Helsinki 
Semaforbron 12 B, 5. vån., PB 36, 00521 Helsingfors 
www.ely-keskus.fi/uusimaa | www.ntm-centralen.fi/nyland  

mailto:janne.sormunen@ely-keskus.fi
mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi
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********************************************** 
********************************************** 
 
Lähettäjä: Harri Lindfors [mailto:lindforsharri@gmail.com]  
Lähetetty: maanantai 22. kesäkuuta 2020 11.53 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: Fwd: toivikkeen suunnitelma 

 

 

---------- Forwarded message --------- 

Lähettäjä: <olli.turunen@sll.fi> 

Date: ma 22. kesäk. 2020 klo 11.46 

Subject: toivikkeen suunnitelma 

To: <lindforsharri@gmail.com> 

Cc: <liisa.toopakka@sll.fi>, <heikki.susiluoma@sll.fi> 

 

 

tervehdys, 

Puhelinkeskusteluumme viitaten tässä liitteenä Matti Aallon tekemä  

ennallistussuunnitelma. Siihen tosiaan otetaan mielellään vastaan  

ehdotuksia. Suunnitelma antaa päälinjat, jossa tavoitteena on saada  

riittävän isot padot, jotta keväiset tulvahuippujen aikaiset valumat  

saadaan estettyä. Monia yksityiskohtia kannattaa tarkentaa, ennen kuin  

aletaan töihin maastossa. Tehdään elokuulla yhteinen retkeily.  

Kulttuuriarvojen säilyttäminen ja esittely onnistuu varmasti hyvin  

suunnitelmaa täydennettäessä. 

 

Kiitoksia yhteydenotosta ja hyvää kesää. 

 

terveisin, 

Olli Turunen 
 
******************************************** 
******************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: maanantai 22. kesäkuuta 2020 11.03 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'kaupunginjohtaja@karkkila.fi' 
<kaupunginjohtaja@karkkila.fi>; 'juho.oraval@karkkila.fi' <juho.oraval@karkkila.fi>; 
'sari.muhonen@karkkila.fi' <sari.muhonen@karkkila.fi> 
Aihe: Kh:n kokouksen 22.6.2020 esityslistan asia 197 Plus Kuka tai ketkä ennen veronmaksajia vastaa 
Karkkilan hallinnossa tapahtuvista asia-, tai menettelyvirheistä? Asiapohjainen ja asiaperusteinen 
kuntapolitiikka 54  
 
Karkkilan kaupunki  
 
Kaupunginjohtaja Tuija Telenin jäljempänä olevaan vastausautomaatin vastaukseen viitaten uusintalähetys. 
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Haavistossa 22.6.2020 
 
Markku Sahlstedt 
 
********************************* 
********************************* 
 
-----Alkuperäinen viesti----- 
Lähettäjä: Telén Tuija [mailto:tuija.telen@karkkila.fi]  
Lähetetty: maanantai 22. kesäkuuta 2020 10.10 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: Automaattinen vastaus: Kh:n kokouksen 22.6.2020 esityslistan asia 197 Plus Kuka tai ketkä ennen 
veronmaksajia vastaa Karkkilan hallinnossa tapahtuvista asia-, tai menettelyvirheistä? Asiapohjainen ja 
asiaperusteinen kuntapolitiikka 54  
 
Hei, 
 
poikkeusolojen aikana luen vain satunnaisesti tähän osoitteeseen tulleita sähköposteja. 
 
Pyydän ystävällisesti lähettämään minulle tarkoitetut sähköpostit osoitteeseen 
kaupunginjohtaja@karkkila.fi 
 
Kiireellisissä asioissa voit myös tavoitella minua puhelinnumerosta 040 801 6009. 
 
Terveisin, 
-Tuija T. 
 
 
Tuija Telén 
kaupunginjohtaja 
 
tuija.telen@karkkila.fi<mailto:nina.saikanmaki@karkkila.fi> 
040 801 6009 
Karkkilan kaupunki 
Valtatie 26 B 
03600 Karkkila 
www.karkkila.fi<http://www.karkkila.fi/> 
 
************************************* 
************************************* 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: maanantai 22. kesäkuuta 2020 10.10 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' 
<tuija.telen@karkkila.fi>; 'kari.setala@karkkila.fi' <kari.setala@karkkila.fi>; 'pirjo.siik@karkkila.fi' 
<pirjo.siik@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 'maarit.sihvonen@karkkila.fi' 
<maarit.sihvonen@karkkila.fi>; 'esko.vuolukka@karkkila.fi' <esko.vuolukka@karkkila.fi>; 
'arto.jormalainen@karkkila.fi' <arto.jormalainen@karkkila.fi>; 'muinaisjuttu@gmail.com' 
<muinaisjuttu@gmail.com>; 'mija.sundstrom@gmail.com' <mija.sundstrom@gmail.com>; 
'risto.sintonen@pp.inet.fi' <risto.sintonen@pp.inet.fi>; 'mika_tallgren@hotmail.com' 
<mika_tallgren@hotmail.com>; 'kari.jj.laine@gmail.com' <kari.jj.laine@gmail.com>; 
'outi.pietilainen@kolumbus.fi' <outi.pietilainen@kolumbus.fi>; 'eikka1@gmail.com' <eikka1@gmail.com>; 
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'helvi2011@gmail.com' <helvi2011@gmail.com>; 'jarkko.ilonen@gmail.com' <jarkko.ilonen@gmail.com>; 
'paivi.hellgren@karviainen.fi' <paivi.hellgren@karviainen.fi>; 'anna.tallgren@karkkila.fi' 
<anna.tallgren@karkkila.fi>; 'op.arvila@outlook.com' <op.arvila@outlook.com>; 'timo.hongell@elisanet.fi' 
<timo.hongell@elisanet.fi>; 'timo.palenius@kolumbus.fi' <timo.palenius@kolumbus.fi>; 
'lindforsharri@gmail.com' <lindforsharri@gmail.com>; 'eero.wihuri@karprint.fi' <eero.wihuri@karprint.fi>; 
'anu.frosterus@karprint.fi' <anu.frosterus@karprint.fi>; 'keke.asposalo@karkkilalainen.fi' 
<keke.asposalo@karkkilalainen.fi>; 'eero.kulla@karkkilalainen.fi' <eero.kulla@karkkilalainen.fi> 
Aihe: Kh:n kokouksen 22.6.2020 esityslistan asia 197 Plus Kuka tai ketkä ennen veronmaksajia vastaa 
Karkkilan hallinnossa tapahtuvista asia-, tai menettelyvirheistä? Asiapohjainen ja asiaperusteinen 
kuntapolitiikka 54  
 
 
 

Oikoluettu 14.7.2020. Kohdassa 
3 ollut Rauno Salosen puheenjohtaja- 
kauden vuosilukuvirhe 2023 korjattu.  
2013:ksi. Plus kohtaan 10 lisätty sana  
aikaisemman, jonka lisäksi vuosiluku- 
virhe 2020 korjattu vuodeksi 2019. 
Huomioonotettavaksi vielä se, että asia  
oli esityslistassa pykälänä 197, josta  
käsittelyjärjestyksen muuttumisen seu- 
rauksena tuli pöytäkirjanpykälä 193. 
 
 
 

Karkkilan kaupunki  
 
Kaupunginjohtaja Tuija Telen 
 
Tekninen johtaja / Kaupunkikehitysjohtaja Kari Setälä 
 
Ympäristösihteeri /Ympäristöpäällikkö Pirjo Siik 
 
Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Satu Ahjoniemi 
 
Kaupunginhallituksen 1 varapuheenjohtaja Mia Sundström 
 
Kaupunginhallituksen 2 varapuheenjohtaja Risto Sintonen 
 
Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja Mika Tallgren 
 
Kaupunginvaltuuston 1 varapuheenjohtaja Kari Laine  
 
Kaupunginvaltuuston 2 varapuheenjohtaja Outi Pietiläinen 
 
Kaupunginvaltuuston 3 varapuheenjohtaja Eino Huotari 
 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
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ASIA: 
Kaupunginhallituksen kokouksen 22.6.2020 esityslistan asia 197, Asiapohjainen ja asiaperusteinen 
kuntapolitiikka 54, joka sisältää kysymykseen; Kuka tai ketkä ennen veronmaksajia vastaa Karkkilan 
hallinnossa tapahtuvista asia-, tai menettelyvirheistä? Oikeammin ilmaistuna asioiden manipuloinneista, 
luottamushenkilöiden erehdyttämisestä, mielivallasta, vallan  väärinkäytöstä, jopa kostamisesta? 
 
VIITE: 
Aikaisemmat sähköpostiviestiketjut, jotka kaikki uudistan alusta loppuun.  
 
Kohteliaimmin ilmoitan tiedoksi seuraavaa: 
 
27. Kaupunginjohtaja Tuija Telen eikä Hallintopäällikkö / Konsernijohtaja Maarit Sihvonen ole tähän 

mennessä vastanneet 14.10.2010 klo 7:55 lähettämässäni sähköpostissa esittämääni 
kysymykseen;  ”Kuka tai ketkä ennen veronmaksajia vastaa Karkkilan hallinnossa tapahtuvista asia-, 
tai menettelyvirheistä?” Jota julkisuudessa tehtyihin ilmoituksiin nähden ihmettelen. 
 

28. Johtuuko vastaamattomuus siitä, ettei kaupunginjohtajalla ole hallintotieteitä taustalla, niin kuin 
Karkkilan Tienoo 12.11.2019 sivulla 4 uutisoi. 

 
29. Johtuuko vastaamattomuus siitä, että em. lehtiuutisoinnin mukaan hän kaupunginjohtajana vastaa 

kaikesta? Eli siis kaupunginjohtaja vastaa omien toimenpiteidensä lisäksi myös ympäristösihteeri Minna 
Sulanderin ja hänen myötäjuoksijoidensa mm. ympäristölautakunnan kauden 2009-2013, 
puheenjohtaja Timo Paleniuksen, kauden 2013-2017 puheenjohtaja Rauno Salosen ja jälleen kauden 
2017-… puheenjohtaja Timo Paleniuksen, sekä noiden ajanjaksojen virkahenkilöiden, sisältäen niin 
ympäristösihteerit, ympäristöpäälliköt, tekniset johtajat kuin myös kaupunginjohtajat, 
myötävaikutuksella (hyväksynnällä) Minna Sulanderin koeajan jälkeen vuonna 2007 Karkkilan 
hallintoon, jopa laajasti lanseeraaman asioiden manipuloinnin, luottamushenkilöiden erehdyttämisen, 
mielivallan, vallan väärinkäytön, jopa kostamisen seuraukset? 

 
30. Kohteliaimmin ilmoitan suoraan, että Kaupunginjohtaja Telenin tähänastisesta toiminnasta ei ole voinut 

välttyä vaikutelmalta, että siitä on puuttunut kokonaisnäkemys ja yhteistyö. On asia sitten käsittänyt yli 
7500 asukkaan puhtaan veden saannin turvaamista, Harjun kenttää, maa-ainestenottoa, sen 
suunnitelmia ja lupamääräyksiä, ottamisen ja lupamääräysten käytännön toteutusta sekä valvontaa, 
jälkihoitojen toteutusten hyväksymistä tai nyt kaupunginhallituksen kokouksessa 22.6.2020 esityslista 
pykälässä 197 käsiteltävää Toivikkeen suon ennallistamisasiaa. Se yhteistyö, mitä on ollut, on ollut 
hyvin valikoivaa ja allekirjoittaneesta poispäin suuntautunutta. Johon poispäin suuntautuneiden 
joukkoon on lisätty nyt myös valtuutettu Harri Lindfors. 

 
31. Kaupunginvaltuutettu Harri Lindforsin aloitteeksi kirjattu esitys luonnonsuojelualueen perustamiseksi 

kaupungin omistamalle osuudelle on koko suon neljälle eri osa-alueelle esitettyine 
pitkospuureitistöineen perusteellisesti perusteltu kokonaisnäkemys. Eikä sitä tule sivuuttaa siten kuin 
kaupunginjohtaja asiaa manipuloiden, luottamushenkilöitä erehdyttäen, mielivaltaa käyttäen, vallan 
väärinkäyttöä ja, jopa kostamista toteuttaen esittää.  

 
32. Suokokonaisuus selviää Harri Lindforsin esityksen ja sen perustelujen lisäksi mm. muistitikulla 

kaupungin kirjaamoon hänen toimittamasta aineistosta. Sekä 2.2.2020 Harri Lindforsin esityksen ja sen 
perustelujen jälkeen olevasta videomateriaali- ym. liite selvityksestä. Jota liiteaineistoa 
kaupunginjohtaja ei ole luonnonsuojeluliitolle toimittanut. Ei ainakaan luonnonsuojeluliiton lausunnon 
mukaan. Tuskin kaupunginjohtaja on liiteaineistoa itsekään katsonut tai siihen perehtynyt. Tai mikäli on 
katsonut ja perehtynyt, niin ei voi välttyä vaikutelmalta, ettei ole ymmärtänyt aineistosta mitään. Ei 



edes sitä, että Harri Lindforsin aineiston luonnonsuojeluliitolle lähettämättömyys osoittaa 
kaupunginjohtajan toteuttavan asioiden manipulointia, luottamushenkilöiden erehdyttämistä, 
mielivaltaa, vallan väärinkäyttöä, jopa kostamista. Jotka kaikki täyttyy nyt myös kaupunginvaltuuston ja 
ympäristölautakunnan jäsenen Harri Lindforsin suuntaan. 

 
33. Luonnonsuojeluliitto on toisena sopijapuolena jäävi antamaan minkäännäköistä lausuntoa Harri 

Lindforsin esityksestä. Varsinkin kun sille ei ole lausunnon mukaan toimitettu Harri Lindforsin esityksen 
liiteaineistoa. Se allekirjoittaneen yotube linkistä avautuva n. 5 min. äänivideo on vain murto-osa 
muistitikulla olevasta aineistosta. Luonnonsuojeluliiton toteamus ”… esityksessä taidettiin viitata 
muuhunkin kuva- ja videomateriaaliin.”, osoittaa liiton edustajalta lukutaidottomuutta, tai ainakin 
luetun tekstin ymmärtämättömyyttä. Jopa tahallista väärin ymmärrystä. Joilta miltään vaikutelmilta ei 
voi välttyä. 

 
34. Harri Lindforsin esityksen kuva-ja videoaineisto pudottaa pohjan pois valtaosan luonnonsuojeluliiton 

lausunnossa esitetyltä. Eli mm. puuston osalta, ojien hyvän vetoisuuden osalta, turveliejun 
kulkeutumisen osalta. Ojan penkoista otettavan täyttömateriaalin osalta. Jyrsimellä tehdyissä suo-ojissa 
ei ole kaivumaita sisältäviä penkkoja. Jyrsin levittää ojamaat tasaiseksi massaksi suo-ojien välisille 
saroille. Muu osa lausunnossa on tosiasioiden kaunistelua ja haittavaikutusten vähättelyä. 
Valitettavasti. 

 
35. Kun luonnonsuojeluliitolla on rahaa suon liejuvellipesäksi möyrimiseen, niin ihmettelen, mikäli rahaa ei 

niin haluttaessa löydy pitkospuureitistön tekemiseen. Pitkospuureitistön toteuttamisella Toivikkeen 
suon neljän eri osa-alueen suokokonaisuudelle Karkkila saa ainutlaatuisen retkeily-, tutustumiskohteen 
luonnontilaiselle keidassuolle, turpeen noston ja sen luonnontilaisen ennallistumisen, sekä myös 
metsätaloudellisen hyötykäytön kuten myös nykyisen ojikkoalueen luonnontilaisen ennallistumisen 
seurannalle. Ja kaikki ilman minkään näköistä suon möyrimistä minkäännäköiseksi alapuolista vesistöä 
kuormittavaksi liejuvellipesäksi.  

 
36. Tässä yhteydessä on todettava, että kaupunginjohtajan esityksessä on joko tahallinen tai tahaton 

vuosilukuvirhe. Kaupunginhallituksen aikaisemman päätöksen vuosiluku ja päiväys sekä pykälä on 
vuodelta 2019. Minkä korjaaminen vuodeksi 2019 ei riitä asiapohjaisen eikä asiaperusteisen 
kuntapolitiikan tekemiseen.  

 
37. Kaupunginhallituksen tulee ennen asian ratkaisemista perehtyä Lindforsin esityksen ja sen perustelujen 

sisältöön sekä niiden liitteenä mm. olevan muistitikun sisältöön. Muutoin se ei tiedä eikä hallitse 
kokonaisuutta. 

 
38. Asian jatkamista kaupunginhallituksessa ei voi perustella luonnonsuojeluliiton 

ennallistamissuunnitelmalla, joka on vasta ELY keskuksen käsittelyssä. Hankelausuntokin pyydetään 
vasta mikäli sitä ELY- keskus sitä edellyttää. Karkkilan ja sen ympäristölautakunnan tulee voida antaa 
oma lausuntonsa ja edellyttää ELY- keskuksenkin lausuntoa ennen möyrimistoimenpiteitä suolla.  

 
39. Mitä taloudellisiin vaikutuksiin tulee, ne on merkitty viivalla. Joka tarkoittanee sitä ettei niitä olisi. 

Huomioonottamatta ollenkaan sitä mitkä seuraukset suunnitellusta ojien tukkimisesta suon muille 
oikeudenomistajille aiheutuu. Suon neljän alueen pitkospuureitistö ei muuta suota liejuvellipesäksi. 

 
40. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 

41. Tämä viesti lisätään sen pitkän sähköpostiviestiketjun alkuun, jossa esitettyjä ja perusteltuja asioita ei 
ole huomioon otettu eikä toteutettu asiapohjaisen eikä asiaperusteisen kuntapolitiikan edellyttämällä 
tavalla. 



 
Haavistossa 22.6.2020 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
********************************************* 
********************************************* 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: sunnuntai 16. helmikuuta 2020 10.52 
Vastaanottaja: 'maija.venalainen@luvy.fi' <maija.venalainen@luvy.fi>; 'heini.loikkanen@luvy.fi' 
<heini.loikkanen@luvy.fi>; 'kari.setala@karkkila.fi' <kari.setala@karkkila.fi> 
Aihe: Puhelinkeskustelun vahvistaminen 
 

 
 
 
Länsi-Uudenmaan vesi ja ympäristö ry / Västra Nylands vatten och miljö r.f. 
Länsi-Louhenkatu 31, PL 51, 08100 LOHJA / Västra Louhigatan 31, PB 51, 08100 LOJO 
www.luvy.fi 

 

Maija Venäläinen 
Hankepäällikkö/Projektchef 
maija.venalainen@luvy.fi 

 
Heini Loikkanen 
heini.loikkanen@luvy.fi  
 
 
Asia: 
Puhelinkeskustelun vahvistaminen 
 
Viite: 
Puhelinkeskustelu Karkkilan pohjavesialueiden suojelusuunnitelmasta 10.2.2020 klo 15:53-16.16:19 Markku 
Sahlstedt / Länsi Uudenmaan vesi ja ympäristö ry Heini Loikkanen. 
 
Kohteliaimmin vahvistan, että viitekohdassa eritellyssä puhelinkeskustelussa tiedustelin Heini Loikkaselta 
mistä ko. pohjavesialueiden suojelusuunnitelmaa saa painettuna versiona. Saatuani Heini Loikkaselta 
vastauksen, että ei vielä mistään. Se on vasta menossa painoon.  
 
Edellisen lisäksi vahvistan, että nimitin viitekeskustelussa eritellyssä puhelinkeskustelussa perustellusti 
Heini Loikkaselle ko. suojelussuunnitelmaa Karkkilan viimeisimmäksi ”Valtakunnassa kaikki hyvin” kirjaksi, 
jossa alustavan tarkastelun perusteella on perusasioiden ja peruslähtökohtien lisäksi mm. Haaviston 
pohjavedenottamon osalla paljon virheitä. Ja että sitä ei pidä lähettää painoon ennen kuin virheet on 
korjattu.  
 
Vahvistan myös sen, että ilmoitin seuraavan päivän aamulla mm. Karkkilan kehitysjohtaja Kari Setälälle 
samat asiat. 
 
Haavistossa 16.2.2020 
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Markku Sahlstedt 
 
 
************************************* 
************************************* 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: torstai 2. heinäkuuta 2020 15.43 
Vastaanottaja: 'vaasa.hao@oikeus.fi' <vaasa.hao@oikeus.fi> 
Aihe: Valitus Aluehallintoviraston päätös Nro 199/2020 Dnro ESAVI/10957/2020 (26.5.2020) Plus 
vastaamattomuus Selvityspyyntö niistä perusteista, joilla asia Uudenmaan elinkeino-, liikenne-, ja 
ympäristökeskuksen tulee sille siirretty asia käsitellä 
 

Oikolukematon  
 
 
Vaasan hallinto-oikeus 
 
Kirjaamo 
vaasa.hao@oikeus.fi 

 
Korsholmanpuistikko 43  
PL 204, 65101 VAASA  
Puhelin:  029 56 42729 /  029 56 42611  
S-posti: etunimi.sukunimi@oikeus.fi / 

 
ASIA 
Valitus  
 
VIITE 
Mm. Aluehallintoviraston päätös Nro 199/2020 Dnro ESAVI/10957/2020 (26.5.2020)  
 
Viitekohdassa eriteltyyn päätöksen ja siihen annettuun jatkopäätökseen, jotka molemmat liitetiedostona, 
tyytymättömänä esitän seuraavaa: 
 
VAATIMUKSET: 
 
1. Päätös tulee kumota. 
 
2. Oikaisuvaatimusasia tulee palauttaa uuteen käsittelyyn. 

 
3. Oikaisuvaatimusasia tulee käsitellä niiden asioiden perusteiden osalta, jotka oikaisuvaatimuksessa ja 

siihen vaaditussa lisäselvityksessä on esitetty. 
 

4. Oikaisuvaatimusasia tulee käsitellä osana sitä kokonaisuutta, joka on seurausta ympäristösihteeri 
Minna Sulanderin ja hänen myötäjuoksijoidensa mm. ympäristölautakunnan kauden 2009-2013, 
puheenjohtaja Timo Paleniuksen, kauden 2023-2017 puheenjohtaja Rauno Salosen ja jälleen kauden 
2017-… puheenjohtaja Timo Paleniuksen, sekä noiden ajanjaksojen virkahenkilöiden, sisältäen niin 
ympäristösihteerit, ympäristöpäälliköt, tekniset johtajat kuin myös kaupunginjohtajat, 
myötävaikutuksella (hyväksynnällä) Minna Sulanderin koeajan jälkeen vuonna 2007 Karkkilan 
hallintoon, jopa laajasti lanseeraama asioiden manipulointi, luottamushenkilöiden erehdyttäminen, 
mielivalta, vallan väärinkäyttö, jopa kostaminen saadaan ainakin vähäksi aikaa minimoitua. 
Toivottavasti kitkettyä kokonaan pois. Asioiden manipuloinnista, luottamushenkilöiden 
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erehdyttämisestä, mielivallasta, vallan väärinkäytöstä, jopa kostamisesta viimeisimpänä esimerkkinä 
Karkkilan kaupunginhallituksen 22.6.2020 pitämän kokouksen § 193 asiassa, joka koski esitystä 
luonnonsuojelualueen perustamista Toivikkeen suolle.  

 
PERUSTELUT: 

 
1. Aluehallintovirastolla ei ole oikeutta referoida (valikoida) oikaisuvaatimuksessa ja siihen edellytetyssä ja 

annetussa lisäselvityksessä esitettyjä tosiasioita haluamakseen, jotta se voi antaa haluamansa, jopa 
joidenkin tahojen haluaman päätöksen.  
 

2. Yli 7500 asukkaan puhtaan veden saannin turvaaminen, jota olen aktiivisesti ajanut Minna Sulanderin 
koeajan jälkeen vuonna 2007 alkaneesta virkakaudesta lähtien eli jo hyvän matkaa toistakymmentä 
vuotta, on asia, joka ei salli asioiden manipulointia, luottamushenkilöiden erehdyttämistä, mielivaltaa, 
vallan väärinkäyttöä, eikä jopa kostamista minkään ”instanssin” taholta.  

 
3.  Vesi- ja ympäristöviranomaisten viranomaisvirheet on korjattava, eikä eri ”instanssien” välistä 

kollegiaalista lojaalisuuvelvoitetta, jolta vaikutelmalta ei ole voinut välttyä, pyörittämällä, joka 
pyörittäminenkin sisältää asioiden manipulointia, luottamushenkilöiden erehdyttämistä, mielivaltaa, 
vallan väärinkäyttöä, jopa kostamista apuna käyttäen, joilta vaikutelmilta ei ole myöskään voinut 
välttyä korostaen, siirrettävä vuodesta toiseen 

 
4. Tämän valituksen vaatimusten perusteluina on lisäksi kaikki jäljempänä sanottu. Samoin kaikki Vaasan 

ja Helsingin hallinto-oikeuksissa vireillä olevissa asioissa ja kaikkien edellä mainittujen liitetiedostoissa 
sanottu. 

 
5. Nähtäväksi jää koska ja minkä seurauksena Presidentti Paasikiven aikoinaan tekemä toteamus, 

”tosiasioiden tunnustaminen on kaiken viisauden alku”, toteutuu mm. Karkkilan hallinnossa esim. yli 
7500 asukkaan puhtaan veden saannin turvaamisena. Eli mm. Haaviston vedenottamon vesi- ja 
ympäristöviranomaisvirheiden korjaamisena. 

 
Haavistossa 2.7.2020 
 
Markku Sahlstedt 
 
****************************************** 
****************************************** 
 
Lähettäjä: AVI Ympäristölupa Etelä-Suomi [mailto:ymparistolupa.etela@avi.fi]  
Lähetetty: torstai 28. toukokuuta 2020 11.22 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: VS: Selvityspyyntö niistä perusteista, joilla asia Uudenmaan elinkeino-, liikenne-, ja 
ympäristökeskuksen tulee sille siirretty asia käsitellä.  
 
 
Hei, 
 
liitteenä vastaus selvityspyyntöönne sekä selvityspyynnön siirtokirje Uudenmaan ELY-keskukselle. 
 
 
Ystävällisin terveisin, 
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Etelä-Suomen aluehallintovirasto  
Ympäristöluvat 
Postiosoite: PL 150, 13101 HÄMEENLINNA  
www.avi.fi  
 
************************************ 
************************************ 
Lähettäjä: Valjakka Anne (AVI) [mailto:anne.l.valjakka@avi.fi]  
Lähetetty: keskiviikko 27. toukokuuta 2020 15.01 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: Luettu: Selvityspyyntö niistä perusteista, joilla asia Uudenmaan elinkeino-, liikenne-, ja 
ympäristökeskuksen tulee sille siirretty asia käsitellä.  
 
 
Viestisi  
 
   Vastaanottaja: Valjakka Anne (AVI) 
   Aihe:  Selvityspyyntö niistä perusteista, joilla asia Uudenmaan elinkeino-, liikenne-, ja ympäristökeskuksen 
tulee sille siirretty asia käsitellä.  
   Lähetetty: 27. toukokuuta 2020 14:58:42 (UTC+02:00) Helsinki, Kiova, Riika, Sofia, Tallinna, Vilna 
 
 luettiin 27. toukokuuta 2020 15:00:25 (UTC+02:00) Helsinki, Kiova, Riika, Sofia, Tallinna, Vilna. 
 
*********************************************** 
*********************************************** 
 
Lähettäjä: Antikainen Merja (AVI) [mailto:merja.antikainen@avi.fi]  
Lähetetty: keskiviikko 27. toukokuuta 2020 15.00 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: Read: Selvityspyyntö niistä perusteista, joilla asia Uudenmaan elinkeino-, liikenne-, ja 
ympäristökeskuksen tulee sille siirretty asia käsitellä.  
 
 
Viestisi  
 
   Vastaanottaja: Antikainen Merja (AVI) 
   Aihe:  Selvityspyyntö niistä perusteista, joilla asia Uudenmaan elinkeino-, liikenne-, ja ympäristökeskuksen 
tulee sille siirretty asia käsitellä.  
   Lähetetty: 27. toukokuuta 2020 14:58:42 (UTC+02:00) Helsinki, Kiova, Riika, Sofia, Tallinna, Vilna 
 
 luettiin 27. toukokuuta 2020 14:59:33 (UTC+02:00) Helsinki, Kiova, Riika, Sofia, Tallinna, Vilna. 
 
************************************************** 
************************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: keskiviikko 27. toukokuuta 2020 14.59 
Vastaanottaja: 'ymparistoluvat.etela@avi.fi' <ymparistoluvat.etela@avi.fi>; 'anne.l.valjakka@avi.fi' 
<anne.l.valjakka@avi.fi>; 'merja.antikainen@avi.fi' <merja.antikainen@avi.fi> 
Aihe: Selvityspyyntö niistä perusteista, joilla asia Uudenmaan elinkeino-, liikenne-, ja ympäristökeskuksen 
tulee sille siirretty asia käsitellä.  
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Oikolukematon 
 
Oikeus kirjoitusvirheiden  
korjaamiseen ja mahdollisten  
sanatäydennysten ja välimerkkien  
lisäämiseen pidätetään. 
 

Etelä-Suomen aluehallintovirasto 
Ratapihantie 9 
00520 Helsinki 
 
PL 110  
00521 Helsinki 
 
ymparistoluvat.etela@avi.fi 
 
ASIA: 
Selvityspyyntö niistä perusteista, joilla asia Uudenmaan elinkeino-, liikenne-, ja ympäristökeskuksen tulee 
sille siirretty asia käsitellä.  
 
VIITE: 
Etelä-Suomen aluehallintoviraston (ESAVI) päätökset 199/2020 Dnro ESAVI/10957/2020 26.5.2020 ja sitä 
seurannut samalla numerolla kirjattu 26.5.2020 päivätty siirtokirje, jotka molemmat liitetiedostona. 
 
Kohteliaimmin pyydän kirjallisesti ilmoittamaan; 
 
1. Käsitelläänkö asia Uudenmaan ELY- keskuksessa allekirjoittaneen 3.4.2020 oikaisuvaatimuksessa ja 

siihen pyynnöstä 17.4.2020 esitetyssä lisäselvityksessä esitetyillä perusteilla? Vai 
 

2. Etelä-Suomen aluehallintoviraston (ESAVI) haluamakseen tai, jopa mahdollisesti Uudenmaan ELY- 
keskuksen haluamiksi Etelä-Suomen aluehallintoviraston päätökseen referoidulla 
tehtäväkuvausperusteella? Joka ei ole ollenkaan samanlainen, saati saman sisältöinen niiden 
perustelujen kanssa kuin mitä allekirjoittanut on oikaisuvaatimuksessaan ja siihen pyydetyssä 
lisäselvityksessä vaatimuksineen ja perusteluineen perustellusti esittänyt.  

 
3. Mikä on käsittelytilanne Uudenmaan ELY- keskuksessa sen jälkeen, mikäli allekirjoittanut ei tee valitusta 

Vaasan hallinto-oikeuteen?  
 

4. Voiko Uudenmaan ELY- keskus ilman valituksen tekemistä jättää asian sillensä eli mm. 
valvontavelvollisuutensa suorittamatta? 

 
5. Tiedoksi ilmoitan, että siirtoilmoitusasiakirjassa oleva internet osoite ilmoittaa hyperlinkin avaamisen 

saattavan vaurioittaa tietokonetta ja sen tietoja. Pyydän että asiakirja tai asiakirjat toimitetaan 
sellaisessa muodossa, että ne saa avattua ilman tietokoneen ja sen tietojen vaurioitumista    

 
Haavistossa 27.5.2020 
 
Markku Sahlstedt 
 
************************************* 
************************************* 
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Lähettäjä: Lehtonen Susanna (AVI) [mailto:susanna.lehtonen@avi.fi]  
Lähetetty: tiistai 26. toukokuuta 2020 7.44 
Vastaanottaja: ELY Kirjaamo Uusimaa <kirjaamo.uusimaa@ely-keskus.fi> 
Kopio: markku.sahlstedt@pp.inet.fi 
Aihe: siirtokirje Uudenmaan ELY:lle 
 

Hakija:          Markku Sahlstedt 
Dnro:             ESAVI/10957/2020 
Asia:              Oikaisuvaatimus koskien Karkkilan vedenottamoiden pohjavesitarkkailuohjelmien 
hyväksymistä, Karkkila 

 

Oheisena siirtokirje Uudenmaan elinkeino-, liikenne- ja ympäristökeskukselle 

viitaten Etelä-Suomen aluehallintoviraston antamaan päätökseen nro 199/2020  

 

Tiedoksi hakija: Markku Sahlstedt 

 

 

 

Ystävällisin terveisin 

 

Susanna Lehtonen 

Etelä-Suomen aluehallintovirasto, ympäristöluvat 

PL 110 

00521 Helsinki 
susanna.lehtonen@avi.fi 
 
 
*********************************************** 
*********************************************** 
 
 
Lähettäjä: Lehtonen Susanna (AVI) [mailto:susanna.lehtonen@avi.fi]  
Lähetetty: maanantai 25. toukokuuta 2020 15.26 
Vastaanottaja: markku.sahlstedt@pp.inet.fi 
Aihe: Päätös hakijalle asiassa dnro: ESAVI/10957/2020 
 

HEI! 

 

Oheisena Etelä-Suomen aluehallintoviraston päätös nro 199/2020, 

päätöksen julkaisu 26.5.2020 

Olemme siirtyneet sähköiseen allekirjoitukseen, emme lähetä päätöstä 

postitse, ellette erikseen sitä pyydä.  
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Asiakirja on hyväksytty sähköisesti. Merkintä sähköisestä 

hyväksymisestä on asiakirjan viimeisellä sivulla. 

Pyydän saada kuittauksen, että vastaanottaja on saanut tiedon 

päätöksestä! 
 

 

 

 

Ystävällisin terveisin 

 

Susanna Lehtonen 

Etelä-Suomen aluehallintovirasto, ympäristöluvat 

PL 110 

00521 Helsinki 
susanna.lehtonen@avi.fi 
 
 
******************************************** 
******************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: perjantai 17. huhtikuuta 2020 15.32 
Vastaanottaja: 'ymparistoluvat.etela@avi.fi' <ymparistoluvat.etela@avi.fi>; 'anne.l.valjakka@avi.fi' 
<anne.l.valjakka@avi.fi>; 'merja.antikainen@avi.fi' <merja.antikainen@avi.fi> 
Aihe: Lisäselvitys ASIA ESAVI/10957/2020. Oikaisuvaatimus Uudenmaan ELY-keskuksen päätös 
UUDELY/10475/216 (25.2.2020) Karkkilan vedenottamoiden pohjavesitarkkailuohjelmien hyväksymisestä. 
 

Oikoluettu 27.5.2020 
 

 
 
 
Etelä-Suomen aluehallintovirasto 
Ratapihantie 9 
00520 Helsinki 
 
PL 110  
00521 Helsinki 
 
ymparistoluvat.etela@avi.fi 
 

 

ASIA: 

8.4.2020 pyydetty lisäselvitys 

 

VIITE: 
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ESAVI/10957/2020. 

 

Pyydettynä lisäselvityksenä ilmoitan kohteliaimmin seuraavaa: 

 

1. Karkkilan kaupungin Haaviston kylässä omistamani Suomala niminen 224-402-5-32 kiinteistö rajoittuu 

Haaviston pohjavedenottamoon ja vedenottamoalueen kiinteistöön 224-402-21-0. (Ylävä) 

 

2. Haaviston pohjavedenottamon suoja-aluepäätös rajoittaa Suomala 224-402-5-32 kiinteistön oikeuksia 

hyödyntää kiinteistöään oikeudenomistajien suunnittelemalla tavalla. 

 
3. Haaviston pohjavedenottamon suoja-aluepäätös langettaa Suomala 224-402-5-32 kiinteistön 

oikeudenomistajille sellaisia ylimääräisiä velvoitteita ja rajoitteita, joita ei olisi, mikäli vedenottamoa ei, 

eikä sen tarkkailuputkia olisi ollenkaan olemassa eikä varsinkaan ollenkaan Suomala 224-402-5-32 

kiinteistön alueella.  

 
4. Suomala 224-402-5-32 kiinteistön läpi Parsilanjärveen ennen vedenottoa virrannut, nykyisin Karkkilaan 

putkea pitkin johdettu vesi olisi ollut kokonaan hyödynnettävissä Suomala 224-402-5-32 kiinteistöllä. 

Edun menetys on melkoinen, koska vähänkin kuivempina vuosina pohjaveden ylivirtaus Lähteellisen 

suon lähteistä alueen läpi Parsilanjärven suuntaan loppuu täysin. 

 
5. Lähteellisen suon lähteistä pohjaveden ylivirtauksen loppuminen vaikuttaa Parsilanjärven veden 

vaihtuvuuteen ja sen seurauksena veden tummumiseen ja muuttumiseen suovedeksi. Vähäsateisina 

vuosina myös Parsilanjärven vedenpinnan alenemiseen.  

 

6. Olen osaluvulla 0,216200 mitattuna Haaviston yhteisen vesialueen toiseksi suurin yksittäinen osakas. 

Kylässä vakituisesti asuvista suurin. Suomala 224-402-5-32 kiinteistön sijainnista johtuen Parsilanjärven 

rantametrimäärän osalta suurin. Haaviston yhteisen vesialueen kiinteistötunnus on 224-402-876-1. 

Tältäkin osin vaikutus etuihini täyttyy.  

 
7. Ei ole ollenkaan samantekevää se, että pohjaveden tarkkailuohjelman hyväksyttäminen on osa vesi- ja 

ympäristöviranomaisten viranomaisvirheiden vähättely- ja peittelytoimenpiteitä. Josta tilanteesta ei voi 

välttyä vaikutelmalta, että yhtenä osatavoitteena on pyrkimys pitää Karkkilan johtavien 

virkahenkilöiden ja ympäristölautakunnan viimeisimpien puheenjohtajien toimesta esim. Haaviston 

vedenottamon tilanne ilman peruslupamääräyskokonaisuuden pohjalta ja perusteella esittämäni 

kunnostus- ja kokonaissuunnitelman toteuttamista sellaisenaan. Ainakin niin kauan kun nykyisetkin 

virkahenkilöt niin valtakunnan tasolla kuin Karkkilassakin ehtivät eläköitymään.  

 
8. Kun Karkkilan kaupunginjohtajakin ohittaa yli 7500 asukkaan puhtaan veden saannin turvaamisen ja 

nostaa kaupungin kehitysjohtajan peesaamana ja myötävaikutuksella Toivikkeen suon ennallistamisen 

kärkihankkeeksi ohi Haaviston vedenottamon kunnostus- ja kokonaissuunnitelman toteuttamista, 

katson hallintolain 49 b §:n perusteella velvollisuudekseni pitää henkilöille, joilla arvot, asenteet eikä 

niihin sitoutuminen ole kohdallaan, jopa kiusallisiakin asioita esillä.  

 
9. Tilanne on sama Haaviston osakaskunnan osakkaana katson velvollisuudekseni tuoda kokonaistilanteen 

esille siten kuin se on. Hyväksytään sitä sitten tai ei. 

 



10. Ihmettelen Karkkilan nykyisten virkahenkilöiden ja luottamushenkilöiden enemmistöä erityisesti siitä, 

ettei mikään esittämäni tosiasia yli 7500 asukkaan puhtaan veden saannin turvaamiseksi mene perille. 

Toisin oli ennen vuonna 2006 poliittisesti valitun ympäristösihteerin ja nykyisen ympäristölautakunnan 

puheenjohtajan vuonna 2009-2013 ja 2017 jatkunutta valtakautta, 2013-2017 puheenjohtajana 

toimineen toimisuuntaa ja sen taustavaikutuksia unohtamatta. Näitä ennen ei ollut väliä keneltä tieto 

tuli. Ilmoittamiini tosiasioihin reagoitiin, aina Helsingin vesi- ja ympäristöpiiri ja Uudenmaan 

ympäristökeskus mukaan lukien. Ja asiat korjattiin. Näistä merkittävimpiä oli Toivikkeen 

vedenottamoalueen sorakuoppien kunnostus- ja kokonaissuunnitelman pohjavedenpinnan alapuolelle 

asti ulottuvine pinta-eli humusmaiden poistamisen toteuttaminen vuosina 2001-2002. Sekä Toivikkeen 

pohjavedenottamon pohjaveden tarkkailuputkien korkeuksien tarkistaminen vuonna 2007. 

Unohtamatta Haaviston pohjavedenottamon tarkkailuputkien korkeuksien tarkistamista ja 

luetteloimista sekä koodaamista samaan taulukkoon vuoden 2005 paikkeilla. 

 
11. Mikäli allekirjoittanutta ei olisi vuonna 2000 kuunneltu ja sen edellyttämää Toivikkeen 

vedenottamoalueen kunnostus- ja kokonaissuunnitelmaa olisi toteutettu vuosina 2001-2002, Karkkilan 

vesi olisi vuosina 2006 ja 2011 maistunut mudalle ja mullalle. Niin kuin Turussa. 

 
12. Siitä huolimatta, että helpoin tapa aluehallintovirastolle on hylätä oikaisuvaatimukseni, katson 

täyttäneeni oikaisuvaatimuksen tekemisellä ja siinä ja sen perusteilla esittämilläni selvityksillä 

velvollisuuteni asioiden oikealle tolalle saattamiseksi. On kerrassaan surkuhupaisaa, että esim. 

Haaviston vedenottamoalueen lähialueella tapahtuneita vesi- ja ympäristöviranomaisten 

viranomaisvirheiden korjaamista ja kunnostamista siirretään tosiasiat sivuuttaen vuosikymmenestä 

toiseen. 

 
13. Kun Haaviston vedenottamon lähialueiden maa-ainestenottoalueiden tilanne on mikä on, ei sen 

kuntoon saattaminen hoidu muulla kuin esittämälläni tavalla. Se ei hoidu aluehallintoviraston kielteisillä 

päätöksillä eikä Vaasan hallinto-oikeuden nulliteettipäätöksellä, jossa edellytettiin alueen 

jälkihoitamista ilman lisäkaivulupaa. Joka johti kysymykseen mistä otetaan puhdistuskaivuiden jälkeen 

se 300000 m3 maa-aineserä vesi- ja ympäristöviranomaisten viranomaisvirheiden seurauksena 

tulleiden ylisyvien kohtien täyttöihin. Kun asiaa ei Vaasan hallinto-oikeudessa heti ymmärretty totesin, 

tilanteen havainnollistamiseksi, että tilanne on verrattavissa tilanteeseen missä vesi- ja 

ympäristöviranomaisten viranomaisvirheiden seurauksena on päässyt ripuliset ulosteet kenkiä tai 

saappaita mukaan housuihin, niin millä se ripulinen uloste poistetaan päälihousuihin  kajoamatta tai 

niitä kokonaan poistamatta? Toisin sanoen sitä lisäkaivulupaa myöntämättä? Meni perille, mutta 

tilanne on edelleen ennallaan. Ne ripuliset ulosteet ovat edelleen siellä housussa. Jota Karkkilan 

virkahenkilöiden ja luottamushenkilöiden enemmistö haluaa ympäristölautakunnan nykyisen 

puheenjohtajan johtamana siellä vieläkin säilyttää. Ainakaan muilta vaikutelmilta ei ole voinut tähän 

menneessä välttyä. 

 
14. Nostan esille myös sen, että perustuslain 2 §:n 2 kohta takaa kansalaiselle oikeuden osallistua ja 

vaikuttaa yhteiskunnan ja elinympäristönsä kehittämiseen. Yli 7500 asukkaan puhtaan vedensaannin 

turvaaminen kuuluu yhteiskunnan mahdollistamaan kehittämis- ja vaikuttamisosallistumiseen ja 

Parsilanjärven vedenlaatu  on Karkkilan lisäksi paikallista Haavistossa olevaan elinympäristööni 

vaikuttamista ja kehittämistä. Itseni, perheeni ja jälkikasvuni jne. puolesta. Kyläläisiä ja muitakaan 

unohtamatta. 



 
15. Toivottavasti asiasta mahdollisesti pyydettävissä valmisteluissa, lausunnoissa ja ratkaisuissa ei näy 

ennakkoasenne eikä myöskään unohdeta eikä sivuuteta esteellisyyskysymyksiä. Ainakaan Karkkilassa. 

Jonka hallinnon toteutuksessa ei ole voinut tähän mennessä välttyä vaikutelmalta, että se sisältää 

asioiden manipulointia, luottamushenkilöiden erehdyttämistä, mielivaltaa, vallan väärinkäyttöä ja jopa 

kostamista. 

 

Haavistossa 17.4.2020 
 
Markku Sahlstedt 
 
Liitteenä tässä vaiheessa liitetiedostona olevat tiedostot. 
 

 

*********************************************** 

*********************************************** 

 

Markku Sahlstedt 

 

sähköposti      markku.sahlstedt@pp.inet.fi 
 

Viite 

Markku Sahlstedt, Oikaisuvaatimus koskien Karkkilan vedenottamoiden 
pohjavesitarkkailuohjelmien hyväksymistä, Karkkila 
 
 
Pyydettävä selvitys 
 
                                            Olette tehnyt oikaisuvaatimuksen koskien Karkkilan vedenottamoiden 

pohjavesitarkkailuohjelmien hyväksymistä (Uudenmaan elinkeino-, 
liikenne- ja ympäristökeskuksen päätös 25.2.2020 nro  
UUDELY/10475/2016). 

 
                                            Hallintolain 49 b §:n mukaan oikaisua saa vaatia se, johon päätös on 

kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun päätös 
välittömästi vaikuttaa.  

 
                                            Millä tavalla kyseessä olevien tarkkailuohjelmien hyväksyminen 

vaikuttaa Teidän oikeuteenne, velvollisuuteenne tai etuunne? 
 
                                            Selvitys pyydetään toimittamaan Etelä-Suomen aluehallintoviraston 

ympäristölupavastuualueen sähköpostiin ymparistoluvat.etela@avi.fi 
viimeistään 17.4.2020. Selvityksessä pyydetään ilmoittamaan 
aluehallintoviraston diaarinumero asiassa ESAVI/10957/2020. 

 
 
Lisätietoja antavat            Ympäristölakimies Anne Valjakka, puh. 0295 016 438 
                                            sähköposti    anne.l.valjakka@avi.fi 
 
                                            Ympäristöneuvos Merja Antikainen, puh. 0295 016 626 
                                            sähköposti    merja.antikainen@avi.fi 
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*********************************************** 
*********************************************** 
 
-----Alkuperäinen viesti----- 
Lähettäjä: AVI Noreply [mailto:noreply@avi.fi]  
Lähetetty: perjantai 3. huhtikuuta 2020 15.10 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: Vastaanottokuittaus - Kvittering 
 
Etelä-Suomen aluehallintoviraston ympäristölupavastuualue on vastaanottanut viestinne. 
Ansvarsområdet för miljötillstånd vid Regionförvaltningsverket i Södra Finland har mottagit ert 
meddelande. 
Your message has been delivered to the Environmental Permits of the Regional State Administrative 
Agency for Southern Finland. 
 
Tähän sähköpostiin ei voi vastata. 
 
************************************************ 
************************************************ 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: perjantai 3. huhtikuuta 2020 15.10 
Vastaanottaja: 'ymparistoluvat.etela@avi.fi' <ymparistoluvat.etela@avi.fi> 
Aihe: Oikaisuvaatimus Uudenmaan ELY-keskuksen päätös UUDELY/10475/216 (25.2.2020) Karkkilan 
vedenottamoiden pohjavesitarkkailuohjelmien hyväksymisestä. 
 
 
 

Oikoluettu 17.4.2020 
Muutamia välimerkki- ja  
sanakorjauksia tehty. 
 

Etelä-Suomen aluehallintovirasto 
Ratapihantie 9 
00520 Helsinki 
 
PL 110  
00521 Helsinki 
 
ymparistoluvat.etela@avi.fi 
 
ASIA: 
Oikaisuvaatimus  
 
VIITE: 
Uudenmaan ELY-keskuksen päätös UUDELY/10475/216 (25.2.2020) Karkkilan vedenottamoiden 
pohjavesitarkkailuohjelmien hyväksymisestä. 
 

 
1. Viitaten Karkkilan ympäristölautakunnalle 3.12.2019 lähettämässäni sähköpostissa sanottuun joudun 

toteamaan heti aluksi, ettei Uudenmaan ELY-keskuksen päätös UUDELY/10475/216 (25.2.2020) 
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Karkkilan vedenottamoiden pohjavesitarkkailuohjelmien hyväksymisestä poista yhtäkään vesi- ja 
ympäristöviranomaisten vuoden 1982 elokuun alusta voimaan tulleen maa-aineslain aikana tekemää 
viranomaisvirhettä. Tilanne on sama Karkkilan hallinnossa vuonna 2006 valitun ympäristösihteerin, 
sittemmin ympäristöpäälliköksi naapurikuntaan vuoden 2011 alusta kohonneen henkilön ja hänen 
alaistensa daamien toimesta toteutettujen ja nykyisenkin Karkkilassa vaikuttavan virka- ja 
luottamushenkilökoalitioiden enemmistön toimesta toteutettujen asioiden manipulointien, 
luottamushenkilöiden erehdyttämisen, mielivallan, vallan väärinkäytön, jopa kostamisen suhteen. 
Karkkilassa arvot, asenteet eikä niihin sitoutuminen ole em. henkilöiden tai 
luottamushenkilöorganisaatioiden osalta kohdallaan. Ainakaan muilta vaikutelmilta ei ole voinut 
välttyä. Ei varsinkaan kun yli 7500 asukkaan puhtaan veden saannin turvaamista siirretään ei vuodesta, 
vaan vuosikymmenestä toiseen.   
 

2. Edellä sanottu pätee myös liitetiedostona olevan 21.10.2019 Etelä-Suomen aluehallintoviraston 
antaman päätöksen ESAVI/27904/2019 osalta. Sekään ei poista vesi- ja ympäristöviranomaisten maa-
aineslain voimassaoloaikana valitettavasti muuallakin kuin Karkkilassa toteutuneita viranomaisvirheitä. 
Ainoastaan selittelee ja peittelee niitä. 

 
3. Edellytän, että Uudenmaan ELY-keskuksen päätös UUDELY/10475/216 (25.2.2020) Karkkilan 

vedenottamoiden pohjavesitarkkailuohjelmien hyväksymisestä kumotaan ja palautetaan jäljempänä 
esitetyillä perusteilla uuteen käsittelyyn. Samoin sen perusteena oleva Länsi-Uudenmaan Vesi-ja 
Ympäristö ry:n laatima 5.7.2019 päivätty Karkkilan Haaviston, Toivikkeen  ja Pyydysmäen 
vedenottamoiden tarkkailuesitys. 

 
4. Pohjaveden tarkkailuajankohdat tulee olla tammikuu, huhtikuu, heinäkuu ja lokakuu. Jolloin mm. 

kevään lumen sulamiset tulevat paremmin näkyviin heinäkuussa. Ja syksyn sateet tammikuussa. 
 

5. Jäljempänä olevasta sähköpostiketjusta löytyy selkeät perusteet siihen, miksi Pyydysmäen 
vedenottamosta ei vedenottoa tule lopettaa. 

 
6. Pyydysmäen vedenottamon siiviläkaivon vieressä noin neljän (4:n) metrin päässä oleva tutkimuksen 

aikainen 2,0-2,5 tuuman rautaputki tulee poistaa koko, ilmeisesti yli 10 metrin, pituudelta (syvyydeltä). 
Poisto onnistuu vain täryttämisen avulla toteutettavalla nostamisella. Muulla tavalla ei onnistu.  

 
7. Pyydysmäen pumppaamorakennuksen kesken jätetyt raudanpoiston suodatuslaitteet tulee laittaa ja 

viimeistellä välittömästi toimintakuntoon. Muutoinhan koko kyseisen vedenottamon ja siirtojohdon 
investointi on ollut turha. Ei sitä varavedenottamon vettä tule pumpata verkostoon jatkossakaan ilman 
raudanpoistosuodatusta. Joten kuntoon laittaminen on perusteltu. 

 
8. Pyydysmäen havaintoputkien sijoitus jää mm. kaivon vieressä olevan putken puuttumisesta johtuen 

epäselväksi. 
 

9. Pyydysmäen vedenottamosta vedenoton lopettaminen tuo selkeät vaikutukset Parsilanjärven 
vedenlaatuun ja pinnankorkeuteen. Siitä jäljempänä olevassa sähköpostiketjussa. 

 
10. Ennen vedenoton lopettamista tulee selvittää minkälaista vettä purkautuu pyydysmäen kaivosta 

eteläkaakkoon sijaitsevasta isosta lähteestä. Samoin veden laatu siitä siiviläkaivosta, joka aikanaan 
rakennettiin Haaviston ala-asteen vedentarpeita varten.  

 
11. Raudan lähteenä voi olla myös mustalla rautaputkella toteutettu n. 30 metrin syvyinen tuotantokaivo. 

 
12. Pohjaveden tarkkailuesityksen liitekartasta puuttuu putki Up4, vaikka se mainitaan useassa kohdassa 

suojeluesitystä. Putki tulee merkitä ehdottomasti kartalle tai vähintään siitä maininnan sisältävät 



tekstikohdat pois. Mikäli poistetaan, tekstistä tulee epäjohdonmukainen. Joten jäljelle jää putken 
sijoittaminen kartalle. Toivottavasti AVI on tehtäviensä tasalla eikä selittele turhia. 

 
13. Kuonjoen pohjavesialueen A- osa-alueen maa-ainestenottoalue on jälkihoidettu. Jälkihoitamattomat 

alueet sijaitsevat pääosin osa-alueella B ja osa-alueella C. Joilla kummallakaan ei ole vaikutusta 
Pyydysmäen vedenottoon eikä veden laatuun. 

 
14. Toivikkeen 00 päätteiset, kaivinkoneasennuksella vuonna 2000 toteutetut pohjaveden tarkkailuputket 

eivät sovellu vesinäytteiden ottamiseen. Eivätkä edes pinnan tarkkailuun, koska ainakin yksi eli 104/00 
on kuivina vuosina kuiva. Sen länsipuolella oleva vuoden 1967 tutkimuksen aikainen putki, jonka 
tutkimuksenaikainen numero on 104, ja joka oli aikaisemmissa pohjavesikorttikartoissa merkinnällä 4, 
soveltuu vieläkin pinnan tarkkailuun. Itse käytin merkintää 4/104. Tutkimuksenaikainen putki tulee 
säilyttää pinnantarkkailuputkena. Tai sitten asentaa kairausmenetelmää käyttäen uusi putki.  

 
15. Morenian alueella on esitykseen merkittyjen lisäksi vielä myös laaduntarkkailuun ja pinnantarkkailuun 

soveltuva putki. Josta käytettään merkintää HP5. Nykyistä merkintää en muutettujen 
tunnistemerkintöjen seurauksena tiedä. Pinnantarkkailuun soveltuu myös Hongiston tai Läyliäistentien 
ja Honkapolun risteyksessä sijaitseva ns. palokaivo, jossa vesi oli pari viikkoa sitten eli maaliskuun 
puolenvälin paikkeilla vain 1,5 metrin päässä maan pinnasta. Kaupungin mittauksen tuloksena oli samat 
lukemat kuin allekirjoittaneella. 

 
16. Haaviston vedenottamon osalla tilanne on 00 päätteisten putkien tilanne on sama kuin Toivikkeella. Ne 

ovat vuonna 2000 kaivinkoneella asennettuja putkia, jotka eivät sovellu näytteenottoon. 
Havaintoputken HP 64 merkintä on allekirjoittaneelle uusi. Se ei osu tällä hetkellä minkään 
aikaisemman tiedossani olevan numeroinnin kanssa. 

 
17. Haaviston vedenottamon tarkkailun tuloksellisuuden takaamiseksi tulee asentaa uusi pohjaveden 

tarkkailuputki putken LR9 ja Haaviston vedenottamojen kaivojen välille, jotta putken LR9 ja Haaviston 
vedenottamon välille aikaisempien ottajien kuin Rudus OY:n toimesta haudattujen pintamaiden ja 
seulaverkkojen ja kenties minkä muiden vaikutukset saadaan eliminoitua 
peruslupamääräyskokonaisuuden mukaisesti toteutettavalla kunnostus- ja kokonaissuunnitelmalla. 
Jonka kunnostus- ja kokonaissuunnitelman lähtökohtana tulee Karkkilassa olla yksiselitteisesti ja 
selkeästi vesi- ja ympäristöviranomaisten viranomaisvirheiden korjaaminen. Jolla en hae syyllisiä, vaan 
ja ainoastaan sitä tahoa, joka lähtee vastustamaan vesi- ja ympäristöviranomaisten 
viranomaisvirheiden korjaamista. Eli sitä, onko se Karkkilassa kaupunginjohtaja, kaupunkikehitysjohtaja, 
ympäristöpäällikkö, ympäristölautakunnan puheenjohtaja, ympäristölautakunnan enemmistö, tai mikä 
tahansa muu ”instanssi”?  

 
18. Lisäperusteluina edellä sanottuun on lisänä koko jäljempänä oleva sähköpostiketju siellä esitettyine 

perusteluineen ja toimenpiteineen eli mm. Parsilanjärven vedenlaadun ja vedenkorkeuden 
turvaamisineen. Samoin lisäperusteena Vaasan hallinto-oikeudessa olevassa Rudus OY:n valituksessa ja 
sen liitteissä, perusteluissa sekä tähänastisissa lisäselvityksissä sanottu ja osoitettu. Samoin Helsingin 
hallinto-oikeuteen Vaasan hallinto-oikeudesta siirretyssä valituksessa ja sen perusteluissa sanottu.  

 
19. Kumoamisen ja uudelleen käsittelyyn palauttamisen lisäksi edellytän vastaselitysoikeutta kaikkiin 

mahdollisiin selityksiin ja lausuntoihin, joita oikaisuvaatimukseni johdosta pyydetään tai hankitaan. 
samoin pyydän myös oikaisuvaatimukseni kulujen korvaamista ja maksutonta ratkaisua. 

 

20. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä 
mikin tarkoittaa.  
 



Haavistossa 3.4.2020 
 
Markku Sahlstedt 
 
Liitteenä tässä vaiheessa liitetiedostona olevat tiedostot. 
 
 
********************************************* 
********************************************* 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: tiistai 3. joulukuuta 2019 15.53 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' 
<tuija.telen@karkkila.fi>; 'kari.setala@karkkila.fi' <kari.setala@karkkila.fi>; 'pirjo.siik@karkkila.fi' 
<pirjo.siik@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 'timo.palenius@kolumbus.fi' 
<timo.palenius@kolumbus.fi>; 'timo.valkas@innoplan.fi' <timo.valkas@innoplan.fi>; 
'laila.reikko@gmail.com' <laila.reikko@gmail.com>; 'risto.sintonen@pp.inet.fi' <risto.sintonen@pp.inet.fi>; 
'sini.ps.laine@gmail.com' <sini.ps.laine@gmail.com>; 'jukka.hjelm@hankkija.fi' <jukka.hjelm@hankkija.fi>; 
'jyrilaakso82@gmail.com' <jyrilaakso82@gmail.com>; 'lindforsharri@gmail.com' 
<lindforsharri@gmail.com>; 'kitipihlaja@hotmail.com' <kitipihlaja@hotmail.com>; 
'heidi.savolainen@pp6.inet.fi' <heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; 'merja.myllyniemi@karkkila.fi' 
<merja.myllyniemi@karkkila.fi>; 'rebekka.ohman@karkkila.fi' <rebekka.ohman@karkkila.fi>; 
'mika_tallgren@hotmail.com' <mika_tallgren@hotmail.com>; 'kari.jj.laine@gmail.com' 
<kari.jj.laine@gmail.com>; 'outi.pietilainen@kolumbus.fi' <outi.pietilainen@kolumbus.fi>; 
'eikka1@gmail.com' <eikka1@gmail.com>; 'muinaisjuttu@gmail.com' <muinaisjuttu@gmail.com>; 
'mija.sundstrom@gmail.com' <mija.sundstrom@gmail.com> 
Aihe: Ympäristölautakunnan kokous 3.12.2019 ja nykytiedoiltaan täydentämätön maa-ainesoton 
valvontatilanne sekä Karkkilan kaupungin taloudellinen ja oikeudellinen vastuu lakien ja lupaehtojen 
vastaisesta maa-ainesotosta. 
 
 

Oikolukematon  
 
Karkkilan kaupunki  
 
Karkkilan ympäristölautakunta 3.12.2019 kokous, jäsenet ja varajäsenet 
 
Karkkilan ympäristölautakunnan puheenjohtaja Timo Palenius 
 
Karkkilan ympäristölautakunnan varapuheenjohtaja Laila Reikko 
 
Kaupunginjohtaja Tuija Telen 
 
Tekninen johtaja / Kaupunkikehitysjohtaja Kari Setälä 
 
Ympäristösihteeri /Ympäristöpäällikkö Pirjo Siik 
 
Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Satu Ahjoniemi 
 
Kaupunginhallituksen 1 varapuheenjohtaja Mia Sundström 
 
Kaupunginhallituksen 2 varapuheenjohtaja Risto Sintonen 
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Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja Mika Tallgren 
 
Kaupunginvaltuuston 1 varapuheenjohtaja Kari Laine  
 
Kaupunginvaltuuston 2 varapuheenjohtaja Outi Pietiläinen 
 
Kaupunginvaltuuston 3 varapuheenjohtaja Eino Huotari 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
ASIA: 
Ympäristölautakunnan kokous 3.12.2019 ja nykytiedoiltaan täydentämätön maa-ainesoton valvontatilanne 
sekä Karkkilan kaupungin taloudellinen ja oikeudellinen vastuu lakien ja lupaehtojen vastaisesta maa-
ainesotosta. 
 
VIITE 1: 
Ympäristöasioissa ja niissä varsinkin Maa-ainesasioissa Karkkilassa vallitseva tilanne. Ympäristölautakunnan 
3.12.2019 pidettävän kokouksen esityslistan asia 63 Mansikin meluvallin ympäristölupa, Karkkilan kaupunki, 
asia 66 Maa-aineslupien lopputarkastus, asia 67 lausunto Karkkilan vesihuoltolaitoksen vedenottamoiden 
pohjavesitarkkailuesityksestä.  
 
VIITE 2: 
Jäljempänä oleva sähköpostiviestiketju, jonka uudistan alusta loppuun plus tämän kertainen liitetiedosto 
sekä kaikki aikaisempien sähköpostien liitetiedostot. 
 
Kohteliaimmin ilmoitan huomioon otettavaksi seuraavaa: 
 
1. Asian 63 Mansikin meluvallin ympäristölupa, Karkkilan kaupunki, osalta ilmoitan, jotta 

ympäristölautakuntaa ei voida syyttää mahdollisesta valimon lopettamisesta Karkkilassa, että valimon 
sivutuotteena tuleva ja sieltä meluvallin rakentamiseksi tuotava hiekka tulee vallin alittavan rummun 
rakentamisen jälkeen tuoda 25-30 kuorman erissä maankaatopaikan moottoriradan puoleiselle sivulle 
rakennettavaa tietä pitkin alas ja kapseloida saman tien. Toisin sanoen peittää kulloinenkin erä vierestä 
saatavalla  maankaatopaikkamateriaalilla. Näin toimien peittämismateriaali riittää. Eikä kaiken aikaa 
ympäristöön pölyävää penkkaa synny. 
 

2. Asia 66 Maa-aineslupien lopputarkastuksen suorittaminen osalta ensiksi huomioon otettavaksi se, että 
hyvään hallintoon ei kuulu tarkastuspöytäkirjojen esittäminen vasta kokouksessa. 

 
3.  Hyväksymällä ympäristösihteeri /ympäristöpäällikkö Pirjo Siikin valmisteleman ja tekninen johtaja / 

kaupunkikehitysjohtaja Kari Setälän esittelemän asian, kaikki ne lautakunnan jäsenet, jotka esityksen 
hyväksyvät, syyllistyvät valmistelijan ja esittelijän lisäksi lain vastaiseen tekoon ja sen seurauksena 
virkavirheeseen.  

 
4. Pohjaveden muuttamis- ja / tai pilaamiskielto edellyttää aluehallintoviraston luvan. Kumpaakaan ei 

Vihdin ympäristödaameille eikä Karkkilalle eikä kenellekään muullekaan tuon alueen toimijalle ole 
liitetiedostona olevan Etelä-Suomen aluehallintoviraston 21.10.2019 antaman vastauksen mukaan edes 
haettu, saati annettu.  
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5. Työhygienia 2 11_1_2015 300 (446 kt) (445 kt) liitetiedostokuvat (3 kuvan sarja)osoittaa mitä ko. 
alueelle on haudattu. Liitekuvien osoittamaa ainesta ei kaivettu kuin osittain pois. Pirjo Siik tietää 
tämän. Hänen hallussaan on Risto Laakso ym. 4.3.2017 nimiöity muistitikku. josta selviää vähän 
muutakin tuon alueen tilanteesta. Mikäli asian valmistelija ja asian esittelijä ovat tehtäviensä tasalla he 
vetävät asian ja siinä yhteydessä hyväksyttäväksi esitetyt asiat YIT Teollisuus OY(Lemminkäinen) pois 
listalta. Asiakohtaa ei tule missään muodossa eikä olosuhteissa tuollaisena hyväksyä. 

 
6. Tilanne on sama MH-Kivi OY (Metsähallitus/Morenia) alueiden osalla. Kummassaan alueessa ei 

pintamaita ole palautettu lupamääräysten edellyttämällä tavalla. Pintamaiden palauttamattomuuden 
lisäksi Vanha-Hongisto alueelle on Vihdin daamien toimesta jätetty täysin ottosuunnitelman ja 
lupamääräysten vastainen alue ilman pintamaita pölyämään naapurikiinteistön rakennuksille ja 
nurmikoille. Asiakohtaa ei tule missään muodossa eikä olosuhteissa tuollaisena hyväksyä. 

 
7. Asian 67 osalta totean, ettei tuotakaan asiakohtaa tule hyväksyä. Tarkkailuputkina on ainakin 1 putki, 

joka on aikaisemmin osan aikaa kuivana. En ehtinyt valvontapöytäkirjojen hankkimisvaikeuksien 
seurauksena (viimeinen tieto tuli 14:58 ) tarkistaa kuinka monta muuta on osan vuotta kuivana.  

 
8. Lopuksi joudun ilmoittamaan, että Pirjo Siikin tähänastisen toiminnan perusteella en ole voinut välttyä 

vaikutelmalta, että Pirjo Siik on kaavoihin kangistunut teoreettinen hallintobyrokraatti, joka ei ymmärrä 
maa-ainesten ottamisen käytännön toteuttamisesta yhtään mitään. Mm. edellä oleva alueiden 
hyväksymistilanne ja Rudus OY:n 15 vuoden lupa Vaskijärvi 1 alueelle. Jossa ottosuunnitelman 
nykytilannekartan ei tarvinnut vastata olemassa olevaa tilannetta maastossa. Selittää kyllä osaa 
ymmärtämättä ja muita kuuntelematta mitä selittää.       

 
9. Toivottavasti edellä oleva yhdessä eilisen 2.12.2019 klo 14:53 lähetetyn ja jäljempänä jonkin matkaa 

olevan sähköpostin kanssa herättelee kaupunginjohtaja Tuija Telenin vastuut. Samoin kuin tekninen 
johtaja / kaupunginkehitysjohtaja Kari Setälän kuin muidenkin vastuut. 

 
10. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 
Haavistossa 3.12.2019 
 
Markku Sahlstedt 
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Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: keskiviikko 13. marraskuuta 2019 14.57 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' 
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'mika_tallgren@hotmail.com' <mika_tallgren@hotmail.com>; 'kari.jj.laine@gmail.com' 
<kari.jj.laine@gmail.com>; 'outi.pietilainen@kolumbus.fi' <outi.pietilainen@kolumbus.fi>; 
'eikka1@gmail.com' <eikka1@gmail.com>; 'merja.myllyniemi@karkkila.fi' <merja.myllyniemi@karkkila.fi> 
Aihe: Ympäristölautakunnan kokous 13.11.2019 ja nykytiedoiltaan täydentämätön maa-ainesoton 
valvontatilanne sekä Karkkilan kaupungin taloudellinen ja oikeudellinen vastuu lakien ja lupaehtojen 
vastaisesta maa-ainesotosta. 
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Karkkilan kaupunki  
 
Karkkilan ympäristölautakunta 13.11.2019 kokous, jäsenet ja varajäsenet 
 
Ympäristönsuojelusihteeri Pirjo Siik 
 
Karkkilan ympäristölautakunnan puheenjohtaja Timo Palenius 
 
Karkkilan ympäristölautakunnan varapuheenjohtaja Laila Reikko 
 
Kaupunginjohtaja Tuija Telen 
 
Tekninen johtaja Kari Setälä 
 
Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Satu Ahjoniemi 
 
Kaupunginhallituksen 1 varapuheenjohtaja Mia Sundström 
 
Kaupunginhallituksen 2 varapuheenjohtaja Risto Sintonen 
 
Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja Mika Tallgren 
 
Kaupunginvaltuuston 1 varapuheenjohtaja Kari Laine  
 
Kaupunginvaltuuston 2 varapuheenjohtaja Outi Pietiläinen 
 
Kaupunginvaltuuston 3 varapuheenjohtaja Eino Huotari 
 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
ASIA: 
Ympäristölautakunnan kokous 13.11.2019 ja nykytiedoiltaan täydentämätön maa-ainesoton 
valvontatilanne sekä Karkkilan kaupungin taloudellinen ja oikeudellinen vastuu lakien ja lupaehtojen 
vastaisesta maa-ainesotosta. 
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VIITE: 
Ympäristöasioissa ja niissä varsinkin Maa-ainesasioissa Karkkilassa vallitseva tilanne. Ympäristölautakunnan 
13.11.2019 pidettävän kokouksen esityslistan asia 54 Mansikin meluvallin ympäristölupa, Karkkilan 
kaupunki, asia 55 Maa-aineslupien lopputarkastuksen suorittaminen ja ympäristölupien rauettaminen, asia 
58 Saapuneet kirjelmät, ilmoitukset ja päätökset, josta Pohjavesien mittaustulokset.  
 
Kohteliaimmin ilmoitan huomioon otettavaksi seuraavaa: 
 
1. Asian 54 Mansikin meluvallin ympäristölupa, Karkkilan kaupunki, osalta ilmoitan, jotta 

ympäristölautakuntaa ei voida syyttää mahdollisesta valimon lopettamisesta Karkkilassa, että valimon 
sivutuotteena tuleva ja sieltä meluvallin rakentamiseksi tuotava hiekka tulee vallin alittavan rummun 
rakentamisen jälkeen tuoda 25-30 kuorman erissä maankaatopaikan moottoriradan puoleiselle sivulle 
rakennettavaa tietä pitkin alas ja kapseloida saman tien.  Toisin sanoen peittää kulloinenkin erä vierestä 
saatavalla  maankaatopaikkamateriaalilla. Näin toimien peittämismateriaali riittää. Eikä kaiken aikaa 
ympäristöön pölyävää penkkaa synny. 

 
2. Asia 55 Maa-aineslupien lopputarkastuksen suorittaminen ja ympäristölupien rauettaminen. 

Asiatilanne on epäselvä ja täysin ennenaikainen. Tulee ajankohtaiseksi vasta kun uusi hallintosääntö on 
saatu valmiiksi ja odotettu lainvoimaiseksi sekä sen jälkeen otettu käyttöön. Mitä asiasisällön tekniseen 
asuun tulee, valmistelija on ympäristösihteeri ja esittelijä tekninen johtaja, mutta päätösehdotuksen 
tekijä on kaupunkikehitysjohtaja. Ja mikä ihmeellisintä valtuudet annetaan ympäristöpäällikölle. Vaikka 
sellaista vakanssia ei vielä ole olemassa. Toivottavasti ei koskaan tulekaan. Yritetäänkö tällä masinoida 
uuden hallintosäännön sisältöä? Vaiko Tuija Telenille konsernihallintoa? 

 
2.1. Ennen mitään muutoksia tulee päivittää myös maa-ainesoton valvontatilanne ja Karkkilan 

kaupungin taloudellinen ja oikeudellinen vastuu lakien ja lupaehtojen vastaisesta maa-ainesotosta. 
Vihdin ympäristödaamien lisäksi nykyiselläkin ympäristösihteerillä on maa-ainesoton osalta 
erinäinen määrä käsittämätöntä valvontaa ym. sekamelska-ajatuksia ja toteutuksia. Tulee 
jäljempänä olevan luettelon luettelopäivityksessä esille Muidenkin, kuin em. osalta. 

 
2.2. Olosuhteista mm. energiapuuhakkuu ja korjuu johtuen päivittämätön luettelo jäljempänä. Josta 

puuttuu Vihdin ympäristödaamien ja nykyisen ympäristösihteerin aikaansaannokset sekä Karkkilan 
kaupungin taloudellinen ja oikeudellinen vastuu lakien ja lupaehtojen vastaisesta maa-ainesotosta. 
Puhumattakaan yli 7500 asukkaan puhtaan veden saannin turvaamisesta. 

 
3. Asia 58 Saapuneet kirjelmät, ilmoitukset ja päätökset, josta pohjavesien mittaustulokset, joita tällä 

kertaa sekamelska, joka syntyy siitä, että esim. Haaviston pohjavesialueen mittaustuloksista puuttuu 
Karkkilan kaupungin suorittamat mittaukset. Olen useasti esittänyt eri aluekokonaisuuksien osalta 
kaikkien putkien samanaikaista mittausta, jolloin saadaan kulloiseltakin alueelta vertauskelpoiset 
mittaustulokset ja vertauskelpoiset pohjavesien pintojen korkeudet. 

 
4. Jäljempänä oleva 10.5.2019 klo 6:23 lähetetty sähköposti maa-ainestenottoalueiden tuolloisesta 

tilanteesta. 
 
5. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 
Haavistossa 13.11.2019 
 
Markku Sahlstedt 
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<Esko.Nylander@ely-keskus.fi>; 'timo.nieminen@niemisensora.fi' <timo.nieminen@niemisensora.fi>; 
'anne.nieminen@niemisensora.fi' <anne.nieminen@niemisensora.fi>; 'sakari.jarvi@morenia.fi' 
<sakari.jarvi@morenia.fi>; 'jussi.kohtanen@morenia.fi' <jussi.kohtanen@morenia.fi>; 
'maarit.salonoja@destia.fi' <maarit.salonoja@destia.fi>; 'jame.welin@lemminkainen.com' 
<jame.welin@lemminkainen.com>; 'lasse.vilhunen@lemminkainen.com' 
<lasse.vilhunen@lemminkainen.com>; 'juha.hokkanen@lemminkainen.com' 
<juha.hokkanen@lemminkainen.com>; 'reijo.lylykorpi@lemminkainen.com' 
<reijo.lylykorpi@lemminkainen.com>; 'matti.lehtola@envimetria.fi' <matti.lehtola@envimetria.fi>; 
'matti.laaksonen@destia.fi' <matti.laaksonen@destia.fi>; 'jouni.erkkila@parma.fi' 
<jouni.erkkila@parma.fi>; 'kari.sivula@rudus.fi' <kari.sivula@rudus.fi>; 'harold.nyberg@rudus.fi' 
<harold.nyberg@rudus.fi>; 'tuomas.laiho@rudus.fi' <tuomas.laiho@rudus.fi>; 'jtj.vaisanen@hotmail.com' 
<jtj.vaisanen@hotmail.com>; 'korkein.hallinto-oikeus@oikeus.fi' <korkein.hallinto-oikeus@oikeus.fi>; 
'helsinki.hao@oikeus.fi' <helsinki.hao@oikeus.fi>; 'hannu.roykka@gmail.com' <hannu.roykka@gmail.com>; 
'pekka.laine@pp9.inet.fi' <pekka.laine@pp9.inet.fi>; 'pekka-tikkanen@kolumbus.fi' <pekka-
tikkanen@kolumbus.fi>; 'kari.tikkanen@poliisi.fi' <kari.tikkanen@poliisi.fi>; 
'maanrakennus.vuorinen@elisanet.fi' <maanrakennus.vuorinen@elisanet.fi>; 
'veijo.laaksonen@welho.com' <veijo.laaksonen@welho.com>; 'maanrakennusvuorinen@gmail.com' 
<maanrakennusvuorinen@gmail.com>; 'taina.saari@karkkila.fi' <taina.saari@karkkila.fi>; 
'hilkka.kivimaki@karkkila.fi' <hilkka.kivimaki@karkkila.fi>; 'kolehtonen@gmail.com' 
<kolehtonen@gmail.com> 
Aihe: Välittömästi Karkkilan hallinnon vastattavaksi oikeussuojaan liittyvät päivän kysymykset:  
 
 
 
Karkkilan Ympäristölautakunta 
PLUS 
Karkkilan kaupunki 
JA 
sen vastuulliset virkahenkilöt 
 
Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää 
 
Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
 
Ja muut jakelussa mainitut Karkkilan ja Vihdin vastuuhenkilöt, jotka osoitteistossa mainittuna 
(Muille jakelussa mainituille tiedoksi) 
 

Oikolukematon 

Yksikään tämän ja 10.5.2016 klo 6:23 sähköpostin saanut ja aikaisemmat sähköpostit saaneet henkilöt 

eivät voi vetäytyä sen taakse, ettei olisi ollut tietoa käytettävissä. 

Mahdollisuus  mahdollisten kirjoitusvirheiden korjaamiseen ja perusteiden selventämiseen, lisäämiseen, 
lisäperusteiden esittämiseen ja tekstin täydentämiseen sekä korjaamiseen että liiteaineistojen lisäämiseen 
varataan. 
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Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 
tarkoittaa. 

 
ASIA: 
Maa-ainesoton valvontatilanne ja Karkkilan kaupungin taloudellinen ja oikeudellinen vastuu lakien 
ja lupaehtojen vastaisesta maa-ainesotosta 12.5.2016 
 
VIITE 1: 
Tiistaina 10.5.2016 klo 6:23 lähetetty sähköposti liitetiedostoineen.  
 

VIITE 2: 
Kaikki aikaisemmat10.5.2016 klo 6:23 lähetettyyn sähköpostiin mennessä eri tilanteisiin lähetetyt 
sähköpostit liitetiedostoineen. 
 
Viitaten 10.5.2016 klo 6:23 lähettämässäni sähköpostissa lupaamaani luetteloon, seuraavana 19.11.2008 
esittämäni luettelo pikaisesti vain pääosiltaan täydennettynä siten, että ensin on vuoden 2008 marraskuun 
19 päivän tilanne, jonka tuolloisen tilanteen perään on lisätty päiväys 12.5.2016 ja sen jälkeen uudella 
numeroinnilla muistinvaraisesti 19.11.2008 jälkeiset tapahtumat. Tarkempi ja laajempi päivitys tulossa 
kunhan ehdin. 
Uudet ottoalueet lisätty tämän luettelon jatkoksi. 

 
 
1.      Destia OY ja Espoon sora OY:n (Toppola) ns. Paavolan alue (mäen päältä) 
 
1.1.   Kaivuun salliminen pelkästään sammaleet pois menetelmällä 
1.2.   Poistettavien pintamaiden määrä ja varastointi 
1.3.   Pintamaiden käyttö lupaehtojen vastaiseen luiskaukseen 
1.4.   Pintamaiden riittävyys lupaehtojen mukaiseen jälkihoitoon eli palautukseen kaivetulle 
alueelle kasvualustaksi 
 
1.5.   Takaisin tultaessa maantielle edessä on sorakuoppa, jossa vesi tuli vuoden 2008 keväällä 
pintaan. 
 
(19.11.2008) Kohdat 1.1-1.5 eivät ajanpuutteen vuoksi toteutuneet, tilannetta katsottiin ns. 
Kolsingin linjan (400 ja 110 kwa sähkölinja) alla tapahtuneen pysähdyksen ja siinä annetun 
selostuksen jälkeen vain maantieltä eli palaamalla n. 200 metriä takaisin päin ja toteamalla 
ottoalueen reunalla olevien pintamaiden pieni määrä suhteessa ottoalueen kokoon. 
 
1.6.   Matkalla Haavistoon päin oikealla oleva entisen TVL.n eli nykyisen Destia OY:n maisemoitu 
monttu, jossa on selkeästi havaittavissa missä pintamaita on edes osaksi palautettu. Suuri osa on 
läjitettynä ns. Kolsingin sähkölinjan alla. Osa siitä maantien suuntaisena. Suurin osa eli entisen ns. 
kuolemankurvin pintamaa-alueet Karkkilan sairaalan kohdalla olevassa meluvallissa. 
 
12.5.2016 
 

1. Sulanderin mallin mukaisella uudella luvalla 2012 aloitettu pintamaiden poisto ja 
kaivuu. Lupamääräykset oli sellaiset, ettei Sulander itsekään ymmärtänyt mitä oli 
kirjoittanut. 



2. Pintamaista ei varastoitu yhtään kuutiota sinne mihin ne oli ottosuunnitelman 
mukaan piirretty. 

3. Vuonna 2013 pintamaita murskattiin karkeampiin sorajalosteisiin.  
4. Kari Setälälle tiedottamisesta seurasi se, että pintamaita siirrettiin vähä kerrallaan 

ottojyrkänteeltä poispäin, mutta ei kertaakaan sinne mihin ne oli 
ottosuunnitelmassa piirretty. 

5. Vuonna 2014 niitä jälleen alettiin siirtää, mutta ei vieläkään ottosuunnitelman 
mukaiseen kohtaan.  

6. Katsoin aiheelliseksi puuttua asiaan ja soitin Destia OY:n päällikkötason henkilölle 
(Ilkka Rantala) ja ilmoitin, että Te siirrätätte pintamaista nyt kuudetta kertaa ja 
seitsemännen kerran joudutte siirtämään, jotta ne ovat ottosuunnitelman 
mukaisessa paikassa. Ilmoitin myös, että pintamaista on lupamääräysten 
vastaisesti murskattu karkeampiin sorajalosteisiin. Siitä seurasi mielenkiintoinen 
keskustelu, jonka seurauksena Rantala joutui ilmoittamaan, että ottaa 
monttupomoon yhteyttä ja hän saa hoitaa asian. Tilanne ja sen hoitaminen 
tulevassa täydennyksessä, kuten myös se, että suunnistusta niin hyvin, että on 
tulosluetteloiden mukaan päässyt maaliin asti, harrastava ympäristötarkastaja 
Sanna Hilska laittoi sellaisen uuden ko. aluetta koskevan lupahakemuksen 
nähtäville, missä mäki oli lähes ehjä, (kokonainen), vaikka se oli ajettu jo lähes 
kokonaan pois. 

7. Uudesta luvasta on Suolanderin ja hänen alaistensa manipulointien ja 
luottamushenkilöiden erehdyttämisten seurauksena on valitus vireillä. Muutoin 
vuonna 2014 tapahtuneen ojaukseni ja ”firman” maa-aineshenkilöiden hienon 
esitykseeni suhtautumisen ja esitykseni mukaisen toteutuksen 
(peruslupamääräyskokonaisuuden mukaan toimiminen) seurauksena ottoalue on 
yhdellä sanalla ilmaistuna upea. Kahdella sanalla ilmaistuna esimerkillisen upea.  

8. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista ja käsittämättömistä 
ottosuunnitelmatulkinnoista. Myös lautakunnan tutustumiskäynnistä, josta ei ole 
tähän mennessä toimitetuista asiakirjoista löytynyt merkintää. 

 
 
 
2.  Lemminkäinen OY Hietalammen  alueet (maantien vierestä) (Yhteensä 4 aluetta)  (nykyisestä 
omistajasta ei varmaa tietoa, koska osan osalla on ilmeisesti tapahtunut omistaja- tai firman 
nimen vaihdoksia) 
 
2.1.   Lupaehtojen vastaiset kaivutasot nykyinen ja aiemmat (alitukset lähelle ellei peräti alle ylintä 
luontaista pohjaveden pintaa) 
2.2.   Lupaehtojen vastaisesti ylisyväksi kaivettujen kohtien täyttäminen lupaehtojen vastaisesti 
pintamailla. ( Talvella 2005 tapahtunut riittämätön täyttö lupaehtojen vastaisesti naapurialueelta 
tuoduilla pintamailla)  
2.3.   Vuoden 2006 syksyllä tapahtunut lupaehtojen vastaisesti ja riittämättömään korkeuteen 
tapahtunut ylisyvän kaivualueen täyttö sekä pintamaiden siirto suoritetusta täytöstä huolimatta 
vieläkin lupaehtojen vastaiselle kaivutasolle    
2.4.   Ylimmät luontaiset pohjavesitasot ja niiden edellyttämä tai sallima alin kaivutaso maantien 
viereisellä alueella (Putkien T 8 ja T 9 osalla noin arvoina) 



2.5.   Lupaehtojen vastaisesti tehdyt luiskaukset (maantien vieri, jossa talvitäytöstä ja lumen 
sulamisesta johtuva vajoama/ repeämä  
2.6.   Toimenpiteet putken T 8 ja T9 välissä lupaehtojen toteuttamiseksi (Alueen täyttö valmiiksi 
seulotulla massalla lupaehtojen eli ylimmän luontaisen pohjaveden pinnan sallimaan kaivutasoon 
(tarvittava täyttö noin 0,8-0,9 metristä noin 2,5 metriin, jonka jälkeen lupaehtojen vastaisesti 
tehdyn luiskan massojen kaivaminen lupaehtojen edellyttämälle juuri täytetylle tasolle. Edellyttää 
tasaisella alueellakin ainakin kolmen metrin kerroksen poistamista. Kasan kohdalla, jonka päällä 
olemme huomattavasti enemmän eli lähemmäs 10 metriä. Tämän luiska tulee tehdä Karkkilan 
yleisten maa-ainesten oton lupaehtojen edellyttämästä puhtaasta sorasta ja verhoilla lupaehtojen 
mukaisesti tekeminen puhtaasta sorasta.  
 
Mikäli aikaa varattu riittävästi voidaan ajaa kaivualueelle ja sisääntulon jälkeen heti todeta Lohja 
Rudus OY:n nykyisin pelkkä Rudus OY:n ns. Holman jälkihoidettu alue ja kaivualueen tasot montun 
puolelta. Ei välttämätöntä, koska tärkeämpää näytettävää on. 
 
(19.11.2008) Kiertoajelua sorakuopan pohjalla ei ajanpuutteen vuoksi toteutettu. 
 
 
2.7.   Hietalammen reuna-alueen luiskaus, jossa luiskaa ei tehty ensin lupaehtojen edellyttämästä 
puhtaasta sorasta, johon pintamaat olisi tullut lupaehtojen edellyttämänä levittää 
kasvukerrokseksi päälle  
2.8.   Hietalammen reunan alueelle on jätetty metallijätteitä ja kasvualustaksi kelpaavia pintamaita  
2.9.   Hietalammen reuna-alueen kaivutasot ja pintamaiden sijoitus ovat lupaehtojen vastaisia 
 
 
2.10.                (19.11.2008) Aloituskatselmuspöytäkirjasta puuttuu määräykset ennen täyttöä 
lupamääräyksien mukaan poistettavaksi kuuluvien pintamaiden poistamisesta 
2.11.                (19.11.2008) Aloituskatselmuspöytäkirjasta puuttuu määräykset pohjavesiputken 
asentamisesta kairaamalla 
2.12.                (19.11.2008) Alueelle on asennettu pohjavesiputki kaivinkonetyönä, jolloin 
mahdolliset vettä pidättävät maakerrokset rikkoontuvat ja pohjavesi pinnat alenevat poistamaan 
putkien 8 ja 9 kohdalla ylisyväksi kaivetun kohdan täyttöä.  
2.13.                (19.11.2008) Ylitalon tilan alueelta naapuritilan puolelle 2004-2005 välisenä talvena 
siirrettyjä pintamaita ei vaadittu palautettavaksi takaisin naapuritilan puolelta Ylitalon tilan 
puolelle. 
2.14.                (19.11.2008) Ylitalon alueelle levitettiin pintamaat lupamääräyksien vastaisesti ilman 
että luiskat tehtiin ja muotoiltiin ennen pintamaiden levitystä puhtaasta sorasta  
2.15.                (19.11.2008) Ylitalon alueelle levitetyn pintamaakerroksen paksuus ei täytä 
lupamääräyksiä 
2.16.                (19.11.2008) Ylitalon alueen ottoalueen pohjalle levitetty pintamaakerros, mikä sille 
on levitetty, on tehty sekoittamalla hienoa hiekkaa ja pintamaata keskenään, jotta alue saataisiin 
näyttämään lupamääräykset täyttävältä 
2.17.                (19.11.2008) Ylitalon tilan pintamaita on jätetty lupamääräyksien vastaisesti 
levittämättä alueen Haavisto kylän puoleiselle reunalle. 
2.18.                Aluetta ei missään muodossa eikä millään tavalla saa edes osittainkaan hyväksyä 
jälkihoidetuksi   
 



 
12.5.2016 
 

1. Kaikesta informaatiosta huolimatta 3.2.2010 ottoluvan myöntäminen pintamaille. 
2. vuoden 2013 tammikuussa murskausta suojakerrospaksuudesta jopa 

pohjavesitasoon asti ja ylisyviksi kaivettujen kohtien täyttö kivillä. Sittemmin 
vuosina 2015-2016 aina pohjaveden alapuolelle ulottuen pintamailla eli 
orgaanisella aineksella / humusmaalla / ruokamullalla. 

3. Vuoden 2014 keväällä pintamaiden eli orgaanisen aineksen / humuksen / 
ruokamullan sekoittaminen murskattaviin sorajalosteisiin. 

4. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista ja käsittämättömistä 
ottosuunnitelmatulkinnoista. 

5. Ottoalue on nykyisellään kuin Suomen puolustukseksi kivistä ennen toista 
maalimansotaa rakennettu Salpa-linja. Alue ei missään nimessä sovellu 
sellaisenaan istutettavaksi eikä jälkihoidoltaan hyväksyttäväksi. Myöskin 
Pohjaveden alapuolelle Sulanderin ja hänen alaistensa luvalla Ahtokiven 
hyväksymänä peitettäväksi sallittu pintamaa / eli orgaaninen aines / humusmaa / 
ruokamulta tulee poistaa ennen hyväksymistä ja vakuuksien palauttamista. 
Kenelläkään ei ole lupaa ryhtyä toimenpiteeseen jonka seurauksena saattaa olla 
pohjaveden pilaantuminen. 

6. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista ja käsittämättömistä 
ottosuunnitelmatulkinnoista. 

 
 
3.    Rudus OY Kuonjoen alue (Hietalammen tien portti) 
 
3.1.   Pintamaiden määrä ja varastointi 
3.2.   Lupaehtojen mukaisesti tehdyt luiskaukset ennen pintamaiden palautusta. 
3.3.   Sorakasoissa olevan soran puhtaus pintamaista 
3.4.   Autolla ajaen sisemmällä kaivualueella pintamaiden poisto ja pintamaita sisältämättömän 
soran laatu 
 
 
12.5.2016 
 

1. Lisäottolupahakemus vireillä. (Vuositolkulla) 
2. Pintamaiden murskausta, joka keskeytettiin kun asiasta firman monttupomolle 

ilmoitin 
3. Läntien eli Härkänotkontien länsipuoleinen alue vuonna 2011 ylisyvä kaivuu, 

jonka täyttö hoidettiin vain osittain asiaan kuuluvasti. 
4. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 

tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista  
 
 
 



 
4.  Lemminkäinen OY Härkänotkon tiestä länteen oleva alue  (nykyisestä omistajasta ei varmaa 
tietoa, koska osan osalla on ilmeisesti tapahtunut omistaja- tai firman nimen vaihdoksia) 
 
4.1.   Härkänotkon tielle päin olevasta risteyksestä itään Rudus OY:n alueen pintamaiden 
varastointi ja määrä 
4.2.   Edellisestä kohtaa länteen olevan kaivualueen sininen pohjaveden tarkkailuputken 
suojaputki. Kaivutaso noin jopa yli kaksi metriä alle lupaehtojen 
4.3.   Lupaehtojen salliman alimman ottotason alittaminen siten, että kaivualueen lounaiskulmassa 
pohjavesi tulee näkyviin noin 0,7 metrin kerroksena mm. vuonna 2006 keväällä, jolloin mm. 
lehdessä. Lehdessä ollut kuva on ennen syvintä kohtaa, johon matkataan autolla. (Ko. kohdasta ja 
O,7 metrin pohjavesivesikerroskohdasta ja niille kuuluvista neljän metrin puhtaan soran 
suojakerrostäyttökorkeudesta ja sitä ennen tapahtuvasta lupaehtojen vastaisilla maamassoilla 
tapahtuneiden ylisyvien kohtien täytön edellyttämien maamassojen poistamisesta aiheutuvien 
kustannusten määrän saa jokainen määritellä mielessään. Ne ovat melkoiset kun kysymys on 
useiden satojen tuhansien kuutioiden käsittelystä)     
4.4.   Alueelle vuonna 1997 tuotujen jätemaiden käyttö lupaehtojen vastaisesti ylisyviksi 
kaivettujen kohtein täyttämisessä (näkyy sora-alueille luontaisesti kuulumattomina 
lupiinikasvustoina ainakin kaksi kohta)  
4.5.   Pintamaiden sijainti kohdassa 4.2 mainitun lupaehtojen vastaisen kaivutason alapuolella 
(näkyy keskellä aluetta olevasta rehevästä kasvustosta, joka eroaa täysin ympärillä olevasta 
kasvustosta) 
4.6.   Alueelta poistettujen pintamaiden läjitykset sekä jättäminen levittämättä takaisin 
kasvualustaksi 
4.7.   Autolla eteenpäin keskelle kaivualuetta. Auton nokat itään päin ja katseet kohti tulosuuntaa, 
niin ei tarvitse olla biologi, kun näkee pintamaiden palauttamisen merkityksen jälkihoitona ja 
tulevan kasvualustana. Korostetusti tulee ottaa huomioon se, että kysymyksessä ei ole karkea 
kasvualusta, vaan hieno hieta, jolta mirkrobit sisältävä pintakerros on kokonaan poistettu.  
4.8.   Kohdasta 4.7 luoteeseen pysähdytään kodassa, joka uutisoitiin Karkkilan tienoo lehdessä 
vuoden 2006 keväällä Ko. kohdasta ja tästä luoteeseen olevasta O,7 metrin 
pohjavesivesikerroskohdasta, johon matkataan autolla ja niille kuuluvista neljän metrin puhtaan 
soran suojakerrostäyttökorkeudesta ja sitä ennen tapahtuvasta lupaehtojen vastaisilla 
maamassoilla tapahtuneiden ylisyvien kohtien täytön edellyttämien maamassojen poistamisesta 
aiheutuvien kustannusten määrän saa jokainen määritellä mielessään. (Ne ovat melkoiset kun 
kysymys on useiden satojen tuhansien kuutioiden käsittelystä)  
  
4.9.   (19.11.2008)Tilanne 19.11.2008 on se, että pohjavesi noussut näkyviin noin 20 cm 
kerroksena 
 
12.5.2016 
 
1. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun tapahtumista ja 

valvonnan osaamattomuuksista  
 
 
5.  Rudus OY:n Vuorenharjun alue (Parsilanjärven kaakkoispuolella) 
 



5.1.   Läpiajo Karkkilan yleisten Maa-ainesten oton lupaehtojen mukaisesti jälkihoidetun alueen 
pohjoisreunalle 
5.2.   Pohjoisreunalla näkymä alueelle, johon lisänä Rudus OY:n Sorapiste KY:n  alueelle 
suorittamasta jälkihoidosta 
5.3.   Ottoalueen pohjoisreunalla olevan tien eteläpuolella olevan vuoden 1993 lopulla 
tapahtuneen luiskauksen pintamaiden määrä ja sen merkitys vuoden 1994 keväällä 2-vuotisella 
männyn taimella istutetun metsän kasvuun 
5.4.   Luiskauksen kaltevuus noin 1:2,2, jota jyrkempää luiskaa ei järeällä repijällä (takapainolla) 
varustettu puskutraktori tullut takaperin ylöspäin  
5.5.   Männyntaimiston alta valon puutteen seurauksena puuttuva aluskasvillisuus 
 
 
12.5.2016 
 

1. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista 

 
 
6.  Parsijanjärven pohjoispuolella oleva entinen ns. UMA soran alue, jonka Karkkilan kaupunki 
osti ja erinäisin sopimuksen jälkihoidatti Rudus OY:llä 1997 
 
6.1.   Käsittelyalueen koko 7 ha josta 6.5 ha käsiteltiin vuoden 1997 loka-marraskuussa ja 
istutettiin metsälle 1 vuoden ikäisillä ns. pottitaimilla vuoden 1998 keväällä 
6.2.   Toteamus, että Haaviston vedenottamon lähisuoja-alueella kasvaisi vastaava metsä mikäli 
vuonna 1993 aloitetun yleissuunnitelman laatimisen sijasta alueelle olisi myönnetty maa-
ainesoton yleisillä lupaehdoilla varustetut jatkoluvat. Lähisuoja-alue olisi saatu kaivettua ja 
jälkihoidettua vuoden 1997 loppuun mennessä ja istutettua. metsälle vuoden 1998 keväällä ja 
tulos olisi edessä olevan näkymän mukaisen. (Näkymä Leppointien pellon pohjoisreunalta 
pohjoiseen ja luoteeseen) 
6.3.   Kohdasta 6.2 koilliseen luiskien teko puhtaan soran avulla mm. ylisuurista kivistä  
6.4.   Läpiajo kuopan pohjan kautta länteen, jossa mm. aluskasvillisuus mm. kanervat ja hietasara 
riippuen siitä mitä poistettava ja sittemmin palautettu pintamaa on aikanaan sisältänyt 
6.5.   Pysähdys jälkihoidetun ja luonnontilassa olleen metsän uudistusalueen kohdalla  
 
 
12.5.2016 
 
 
1. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun tapahtumista ja 

valvonnan osaamattomuuksista  
 
 
7.  Parsilanjärven pohjoispuolella oleva allekirjoittaneen jo vuonna 1975 jälkihoitama jua 
vuoden 1976 keväällä 2 -vuotisella männyn taimella istutettu soranottoalue  
 
7.1.   Kuusista alkava jälkihoidettu sora-alue  
7.2.   Puuston koko ja aluskasvillisuus 



7.3.   Pienen pintamaattoman alueen puuston huomattavasti pienempi koko 
 
 

1. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista 

 
 
 
8.  Vaskijärvi Morenia OY:n  ja Destia OY:n ns Vuonteenmäen alue 
 
8.1.   Pintamaiden poiston riittämättömyys ja valuminen otettavaan rinteeseen (näkymä suoraan 
ajettaessa kuopan läpi  
8.2.   Lupaehtojen vastainen luiskauksen teko pintamaat suoraan seulakiven päälle  
8.3.   toisaalla seulakivet tuleva murskaus huomioon ottaen pintamaakasan päälle  
8.4.   Pintamaiden jättäminen levittämättä vuoden 2008 syyskuussa toteutettu luiskaus 
8.5.   Soran laatu, joka sisältää pintamaita on todettavissa ottoalueen pohjalla olevasta 0-32 tai 0-
50 sorajalostetta sisältävästä kasasta, jossa on selvästi pintamaata ja puuaineksen jätöksiä. 
Vuonna 2007 murskattu kasa kasvaa jo mm. horsmaa. 
 
8.6.   (19.11.2008) Pintamaiden jättäminen levittämättä vuoden 2008 lokakuussa jatkettu ja 
toteutettu luiskaus 
8.7.   Aluetta ei missään muodossa eikä millään tavalla saa edes osittainkaan hyväksyä 
jälkihoidetuksi  
 
 
 

1. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista  

 
12.5.2016 
 
 
9.  Vaskijärvi Morenia OY:n ns. Vanha-hongistonalue 
 
9.1.   Vuonna 2006 toteutettu lupaehtojen vastainen jälkihoito maantien viedessä 
9.2.   Luiskausta ei ole tehty puhtaasta sorasta  
9.3.   Pintamaat levitetty suoraan kivien päälle  
9.4.   Osa pintamaita on jätetty tienvierikarheeseen levittämättä 
9.5.   Vuonna 2007 alueelta on asiakirjojen mukaan sallittu kuljettaa pintamaita pois 
9.6.   Alueelle viimeksi myönnetyn maa-ainesten ottoluvan ei tarvinnut nykytilanteen osalta 
perustua olemassa olevaan tilanteeseen 
9.7.   Suunnitelman nykytilannekartasta sai aivan ottoalueen vieressä oleva nykyaikainen omakoti 
talo pihoineen ja talousrakennuksineen olla ja jäädä merkinnällä, joka kuvaa lähinnä mädäntynyttä 
pahnalatoa. 
 
12.5.2016 
 



1. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista  

 
 
 
10.  Parma OY Murtohuhta 
 
10.1.                Pintamaiden (orgaanista aineita sisältävän maa-aineksen) poistamismääräys puuttuu 
aloitustarkastuspöytäkirjasta. 
10.2.                Muistuttaminen avattavan alueen pintamaiden poistamisesta puhtaaseen sora-
ainekseen asti puuttuu. 
10.3.                Täyttötaso ei huomioi luontaista ylintä alueella havaittua pohjaveden pintaa ja sen 
määräämää pohjatasoa, joka tulee toteuttaa aivan toisin kuin allekirjoittaneelle puhelimessa 
ympäristösihteeri Sulanrerin toimesta selitettiin.  
10.4.                Sulanderin tehtävänä ei ole tulkita lupamääräyksiä ja niiden määräämää 
pohjatasoa niin, että ”firma” saa pohjavedet vaarantaen otettua 80000 kiintokuutiometriä n. 
160000 irtokuutiometriä maa-ainesta enemmän, kuin neljän metrin suojakerrospaksuus 
edellyttää. Sulander ei huomioi ollenkaan sitä, että vettä pohjavedeksi suodattavan 
maakerroksen ohentuessa pohjavedeksi suotautuminen nopeutuu ja pohjaveden 
pinnankorkeuksien vaihteluväli suurentuu, mikä seikka on huomioitu edellä ilmoittamassani 
+121,00 korkeustasoon edellytetyssä täyttötasossa. Maan pinnalla alueen koilliskulmassa 
olevan kallion lisäksi näyttää siltä, että täyttöalueen pohjalla oleva suuri kivi on todennäköisesti 
kallio, joka pienentää maanalaista pohjavesivarastoa siten, että pinnan vaihteluväli tulee 
olemaan suurempi kuin ilman kaivuutoimintoja. 
 
12.5.2016 

1) Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 

 
 
 
12.5.2016 Lisätyt uudet ja vanhat alueet, joissa lupa tai lupahakemus 
 
 

9.  
10.  
11. Morenia OY Metsä Ropo (Toivikkeen vedenottamoalueen ja Jokitöyrä AY:n alueen vieressä) 

 
1. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 

tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista  
 
 

12. Morenia OY Urhola (Vuotinainen Jouhtenan tien vieressä) 
 

1. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 

 



 
13. Morenia OY Tapiola Santalansuo (Vaskijärvi)  

 
1. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 

tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista  
 
 
 

14. Rudus OY Saarenmaa, Ruohisto  (Vaskijärvi) (Nimi voi olla muuttunut) 
 

1) Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 

 
 

15. Destia OY Asemanseutu tai Asemankulma (Vaskijärvi) 
 

1) Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 

 
 

16. Destia OY Karhunsuon kalliolouhosalue (Tuorila) 
 

1) Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 

 
 

17. MH-Kivi OY Muslamminnummi (Tuorila, Siikala) 
 

1) Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 

 
 

18. ???? Hiilikämpäntien molemmat puolet (Tuorila???) 
 

1) Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 

 
 

19. Laivola OY Kolmikanttisenmäki (Haavisto) 
 

1) Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 

 
 

20. Rudus OY Haaviston alueet (Haavisto) 
 



2) Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 

 
 

21. Rudus OY Karkkilan kaupungin alue Aittoissuonmäen alue 
 

1) Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 

 
 

22. Rudus OY Aittoissuonmäen alue (Entiset Tauno Valon alueet) 
 

1) Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 

 
Haavistossa 12.5.2015 
 
Markku Sahlstedt 
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Maa-ainesoton valvontatilanne ja Karkkilan kaupungin taloudellinen vastuu lupaehtojen vastaisesta 

maa-ainesotosta 19.11.2008 

 

 

 

Viitaten tarkastuslautakunnalle 10.9.2008 osoittamaani maa-ainesasioiden lupa- ja valvontatilannetta 

koskevaan tekstiini ja tekstin kysymyksiin sekä tarkastuslautakunnan lupaehtojen vastaisesti 

toteutetuiksi sallituille maa-ainesottoalueille 2.10.2008 suorittaman tarkastuksen 19.11.2008 

tarkastettuun ja täydennettyyn jäljempänä olevaan näyttöohjelmatekstiin, joudun ihmettelemään 

asiakirjasaantivaikeuksia, erehdyttämistarkoituksessa toistuvasti annettuja virheellisiä tietoja ja sitä 

haluttomuutta ja osaamattomuutta, jota nykyisen ympäristösihteerin toiminta maa-ainesottoon 

liittyvien valvonta-asioidenkin käytännön hoitamisessa osoittaa. 

 

On kerrassaan käsittämätöntä, että ympäristösihteeri, niissä kahdessa tapauksessa, joista 

yhteysvaikeuksien, vitkastelun ja mielestäni jopa tahallisen hidastelun jälkeen sain ennen toiminnan 

aloittamista ympäristösihteeri Sulanderin toimesta suoritetun tarkastuksen tarkastuspöytäkirjat 

alkutilanteen kartoittamiseksi (Lemminkäinen OY ja Parma OY:n alueet), määrää vain ylisyvät 

kohdat täytettäväksi puhtailla maa-aineksilla.  

 

Miksi ympäristösihteeri ei ollenkaan määrää poistettavaksi sitä humuspitoista (orgaanista) ainesta, 

joka varsinkin peitettynä aiheuttaa ennemmin tai myöhemmin mielenkiintoisia negatiivisia tilanteita 

pohjaveden laatuun. ja joiden myöhempi poistaminen on verrattavissa tilanteeseen, missä valmiiksi 

rakennetun talon keskellä olevan savupiipun perustukset joudutaan korjaamaan.  

 

Miten valmiiksi rakennetun keskellä olevan talon savupiipun perustuksen korjaaminen toteutetaan 

valmiiksi rakennettua taloa vähääkään purkamatta?  

 

Kenen kustannuksella kunnan viranomaisen hyväksymän virheellisen ja lupaehtojen vastaisenkin 

toiminnan korjaaminen eli puhtaiden peittomaiden ja niiden alle sallituksi jätettyjen pintamaiden eli 

orgaanisia aineita sisältävien maa-aineksien poistaminen suoritetaan? 

 

 

Humuspitoisen pintamaa-aineksen eli eri orgaanisia aineita sisältävän maa-aineksen peittäminen 

puhtailla maa-aineksilla ilman pohjavettä likaavien aineiden poistamismääräystä on verrattavissa 

tilanteeseen missä lapselle, jolla on ne paksummat ulosteet housussa, laitetaan vain uudet puhtaat 

päälihousut päälle.  

 

Lemminkäinen OY Hietalammen alueen, eikä Morenia OY:n Vuonteenmäen 

jälkihoitotoimenpiteiden tarkastuksesta pyytämiini tarkastuspöytäkirjoihin ympäristösihteeri on 

puhelinkeskusteluissa ilmoittanut, ettei niitä ole vielä tehty. 

 

Miksi ympäristösihteeri Minna Sulander poisti rakennustarkasta Nicole Ahtokiven toimesta kehitetyn 

ja käyttöönotetun tarkastuslomakkeen, johon rasti ruutuun periaatteella saatiin saman tien 

tarkastuksen tulos? Lomake kaipasi korkeintaan vähän lisätilaa huomautuksien ja 

toimenpidemääräyksien kohtaan. 

 

Miten yksi ihminen voi romuttaa kaiken entisen ja omia kaiken maa-ainestenottoon liittyvän aineiston 

niin, ettei kukaan muu kaupunginhallinnossa voi antaa mitään tietoja siiloin, kun ympäristösihteeri 

on lomalla tai muuten poissa tai vain muuten vaan haluton antamaan jotain maa-ainesasioita tietoa?  

 



Miksi ympäristösihteeri Sulander on poistanut käytöstä myös sen ”ennen vanhaan” 

ympäristösihteerin Aarno Salosen käyttämän ilmoitusmenettelyn, missä keskus aina tiesi ilmoittaa ja 

ilmoitti esim., että Salonen on työasioilla ja palaa tietyllä soittajalle ilmoitetulla aikalukemalla? Eli 

palaa esim. klo 14.30 jälkeen. 

 

Edellä olevaa ja aikaisemmin tarkastuslautakunnalle esittämääni viitaten on esitettävä kysymys; 

Onko väärin ja perusteetonta esittää, että ympäristösihteeri Sulanderin tulee vakavasti harkita maa-

ainesoton valvonnan ja sitä edeltävän lupakäsittelyn siirtämistä henkilölle tai henkilöille, joka tai 

jotka edes näyttäisivät halunsa maa-ainesottoasioiden ja niiden edellyttämän valvonnan 

hallitsemiseen?  

 

Tiedoksi myös se, että onnistuin edellä olevassa tekstissä esittämilläni vertauksilla korjaamaan 

Sulanderin virheen ja perustelemaan tilanteen Parma OY:n ottoalueella Haaviston Murtohuhdassa 

niin, että ”firma” kaivoi pintamaat pois ennen noin neljän metrin täytön aloittamista. Neljän metrin 

täyttökorkeudella ottoalueen pohja nousee tasoon +121,00, jossa korkeudessa on 0, 7 metriä ns. 

”hyvää” sen varalta kun mittaustuloksia ei ole vuoden 2008 huhtikuulta, jolloin pohjavedet olivat 

korkeimmillaan. Toivottavasti Sulander luopuu omasta liian alhaisesta täyttökorkeudestaan. 

 

Tiedoksi myös se, että perimätiedon mukaan kuopan pohja olisi 1960 luvun alussa kaivettu silloisen 

käytännön mukaan pohjaveteen asti. Vuonna 1998 putken asentamisen aikainen pohjavedenkorkeus 

oli vain 0,55 metriä sen tason alapuolella, jota kamerani aikaansaama pintamaiden poistaminen 

edellytti. Vuoden 2008 kevään pohjaveden korkeus on saattanut ulottua nyt kuopan pohjalta 

poistettuihin pintamaihin asti. 

 

Seuraavana on tarkastuslautakunnalle 2.10.2008 laatimani näyttöohjelmateksti oikoluettuna ja 

tarkastettuna sekä 19.11.2008 mennessä saamillani olennaisilla valvontaa koskevilla 

päivämäärämerkinnöillä varustetuilla tilannetiedoilla lisättynä. 

 

Tarkastuslautakunta 2.10 sekä 19.11.2008, jolloin 2.10.200 näyttöohjelma on tarkistettu 

2.10.2008 ottoalueisiin tapahtuneen tutustumisen tapahtumien mukaiseksi.   

 

Lupaehtojen vastaisten maa-ainesottotoimintojen suunniteltu näyttöohjelma 2.10.2008.  

 

Yhtä ensimmäisen kohteen n. 50 metrin jalkautusta lukuun ottamatta pääsääntöisesti autoilla 

toteutettavaa tarkastuskäyntiä ja sen ohjelmaa ja tutustumisjärjestystä rajataan sen mukaan mitä 

sääolosuhteet ja tarkastuslautakunnan aikataulu edellyttää. Toivomuksena on kuitenkin edes 

jonkinlaisen kokonaiskuvan saamiseksi, että aikataulu ei olisi niin tiukka, ettei kaikissa kohteissa 

ehdittäisi käydä. 

 

Tässä on vain murto-osa niistä tilanteista joita maa-ainesoton valvontaviranomaiset ovat vuosien 

mittaan sallineet ja näyttävät sallivan yhä. Näin ei voi jatkua ei ainakaan lupaehtojen 90 

prosenttisella lieventämisellä. 

 

Laadin tämän ohjelman omien työkiireitteni takia ns. ”viimetipassa”. Se on täysin oikolukematon ja 

pahoittelen, jos siihen on jäänyt virheitä. 

 

Ohjelman laatimisen tarkoitus on nopeuttaa tutustumista ja osoittaa selkeästi ne kohteet, joihin 

tarkastuslautakunta on tutustunut, mikäli joku kohde jää pois se ruksataan pois jne. 

 

 



 

 

1.      Destia OY ja Espoon sora OY:n (Toppola) ns. Paavolan alue (mäen päältä) 

 

1.1.   Kaivuun salliminen pelkästään sammaleet pois menetelmällä 

1.2.   Poistettavien pintamaiden määrä ja varastointi 

1.3.   Pintamaiden käyttö lupaehtojen vastaiseen luiskaukseen 

1.4.   Pintamaiden riittävyys lupaehtojen mukaiseen jälkihoitoon eli palautukseen kaivetulle alueelle 

kasvualustaksi 

 

1.5.   Takaisin tultaessa maantielle edessä on sorakuoppa, jossa vesi tuli vuoden 2008 keväällä 

pintaan. 

 

(19.11.2008) Kohdat 1.1-1.5 eivät ajanpuutteen vuoksi toteutuneet, tilannetta katsottiin ns. 

Kolsingin linjan (400 ja 110 kwa sähkölinja) alla tapahtuneen pysähdyksen ja siinä annetun 

selostuksen jälkeen vain maantieltä eli palaamalla n. 200 metriä takaisin päin ja toteamalla 

ottoalueen reunalla olevien pintamaiden pieni määrä suhteessa ottoalueen kokoon. 

 

1.6.   Matkalla Haavistoon päin oikealla oleva entisen TVL.n eli nykyisen Detsria OY:n maisemoitu 

monttu, jossa on selkeästi havaittavissa missä pintamaita on edes osaksi palautettu. Suuri osa on 

läjitettynä ns. Kolsingin sähkölinjan alla. Osa siitä maantien suuntaisena. Suurin osa eli entisen ns. 

kuolemankurvin pintamaa-alueet Karkkilan sairaalan kohdalla olevassa meluvallissa. 

 

 

2.  Lemminkäinen OY Hietalammen  alueet (maantien vierestä) (Yhteensä 4 

aluetta)  (nykyisestä omistajasta ei varmaa tietoa, koska osan osalla on ilmeisesti tapahtunut 

omistaja- tai firman nimen vaihdoksia) 

 

2.1.   Lupaehtojen vastaiset kaivutasot nykyinen ja aiemmat (alitukset lähelle ellei peräti alle ylintä 

luontaista pohjaveden pintaa) 

2.2.   Lupaehtojen vastaisesti ylisyväksi kaivettujen kohtien täyttäminen lupaehtojen vastaisesti 

pintamailla. ( Talvella 2005 tapahtunut riittämätön täyttö lupaehtojen vastaisesti naapurialueelta 

tuoduilla pintamailla)  

2.3.   Vuoden 2006 syksyllä tapahtunut lupaehtojen vastaisesti ja riittämättömään korkeuteen 

tapahtunut ylisyvän kaivualueen täyttö sekä pintamaiden siirto suoritetusta täytöstä huolimatta 

vieläkin lupaehtojen vastaiselle kaivutasolle    

2.4.   Ylimmät luontaiset pohjavesitasot ja niiden edellyttämä tai sallima alin kaivutaso maantien 

viereisellä alueella (Putkien T 8 ja T 9 osalla noin arvoina) 

2.5.   Lupaehtojen vastaisesti tehdyt luiskaukset (maantien vieri, jossa talvitäytöstä ja lumen 

sulamisesta johtuva vajoama/ repeämä  

2.6.   Toimenpiteet putken T 8 ja T9 välissä lupaehtojen toteuttamiseksi (Alueen täyttö valmiiksi 

seulotulla massalla lupaehtojen eli ylimmän luontaisen pohjaveden pinnan sallimaan kaivutasoon 

(tarvittava täyttö noin 0,8-0,9 metristä noin 2,5 metriin, jonka jälkeen lupaehtojen vastaisesti tehdyn 

luiskan massojen kaivaminen lupaehtojen edellyttämälle juuri täytetylle tasolle. Edellyttää tasaisella 

alueellakin ainakin kolmen metrin kerroksen poistamista. Kasan kohdalla, jonka päällä olemme 

huomattavasti enemmän eli lähemmäs 10 metriä. Tämän luiska tulee tehdä Karkkilan yleisten maa-

ainesten oton lupaehtojen edellyttämästä puhtaasta sorasta ja verhoilla lupaehtojen mukaisesti 

tekeminen puhtaasta sorasta.  

 



Mikäli aikaa varattu riittävästi voidaan ajaa kaivualueelle ja sisääntulon jälkeen heti todeta Lohja 

Rudus OY:n nykyisin pelkkä Rudus OY:n ns. Holman jälkihoidettu alue ja kaivualueen tasot 

montun puolelta. Ei välttämätöntä, koska tärkeämpää näytettävää on. 

 

(19.11.2008) Kiertoajelua sorakuopan pohjalla ei ajanpuutteen vuoksi toteutettu. 

 

 

2.7.   Hietalammen reuna-alueen luiskaus, jossa luiskaa ei tehty ensin lupaehtojen edellyttämästä 

puhtaasta sorasta, johon pintamaat olisi tullut lupaehtojen edellyttämänä levittää kasvukerrokseksi 

päälle  

2.8.   Hietalammen reunan alueelle on jätetty metallijätteitä ja kasvualustaksi kelpaavia pintamaita  

2.9.   Hietalammen reuna-alueen kaivutasot ja pintamaiden sijoitus ovat lupaehtojen vastaisia 

 

 

2.10.                (19.11.2008) Aloituskatselmuspöytäkirjasta puuttuu määräykset ennen täyttöä 

lupamääräyksien mukaan poistettavaksi kuuluvien pintamaiden poistamisesta 

2.11.                (19.11.2008) Aloituskatselmuspöytäkirjasta puuttuu määräykset pohjavesiputken 

asentamisesta kairaamalla 

2.12.                (19.11.2008) Alueelle on asennettu pohjavesiputki kaivinkonetyönä, jolloin mahdolliset 

vettä pidättävät maakerrokset rikkoontuvat ja pohjavesi pinnat alenevat poistamaan putkien 8 ja 9 

kohdalla ylisyväksi kaivetun kohdan täyttöä.  

2.13.                (19.11.2008) Ylitalon tilan alueelta naapuritilan puolelle 2004-2005 välisenä talvena 

siirrettyjä pintamaita ei vaadittu palautettavaksi takaisin naapuritilan puolelta Ylitalon tilan puolelle. 

2.14.                (19.11.2008) Ylitalon alueelle levitettiin pintamaat lupamääräyksien vastaisesti ilman 

että luiskat tehtiin ja muotoiltiin ennen pintamaiden levitystä puhtaasta sorasta  

2.15.                (19.11.2008) Ylitalon alueelle levitetyn pintamaakerroksen paksuus ei täytä 

lupamääräyksiä 

2.16.                (19.11.2008) Ylitalon alueen ottoalueen pohjalle levitetty pintamaakerros, mikä sille on 

levitetty, on tehty sekoittamalla hienoa hiekkaa ja pintamaata keskenään, jotta alue saataisiin 

näyttämään lupamääräykset täyttävältä 

2.17.                (19.11.2008) Ylitalon tilan pintamaita on jätetty lupamääräyksien vastaisesti levittämättä 

alueen Haavisto kylän puoleiselle reunalle. 

2.18.                Aluetta ei missään muodossa eikä millään tavalla saa edes osittainkaan hyväksyä 

jälkihoidetuksi   

 

 

3.    Rudus OY Kuonjoen alue (Hietalammen tien portti) 

 

3.1.   Pintamaiden määrä ja varastointi 

3.2.   Lupaehtojen mukaisesti tehdyt luiskaukset ennen pintamaiden palautusta. 

3.3.   Sorakasoissa olevan soran puhtaus pintamaista 

3.4.   Autolla ajaen sisemmällä kaivualueella pintamaiden poisto ja pintamaita sisältämättömän soran 

laatu 

 

4.  Lemminkäinen OY Härkänotkon tiestä länteen oleva alue  (nykyisestä omistajasta ei varmaa 

tietoa, koska osan osalla on ilmeisesti tapahtunut omistaja- tai firman nimen vaihdoksia) 

 

4.1.   Härkänotkon tielle päin olevasta risteyksestä itään Rudus OY:n alueen pintamaiden varastointi 

ja määrä 



4.2.   Edellisestä kohtaa länteen olevan kaivualueen sininen pohjaveden tarkkailuputken suojaputki. 

Kaivutaso noin jopa yli kaksi metriä alle lupaehtojen 

4.3.   Lupaehtojen salliman alimman ottotason alittaminen siten, että kaivualueen lounaiskulmassa 

pohjavesi tulee näkyviin noin 0,7 metrin kerroksena mm. vuonna 2006 keväällä, jolloin mm. 

lehdessä. Lehdessä ollut kuva on ennen syvintä kohtaa, johon matkataan autolla. (Ko. kohdasta ja 

O,7 metrin pohjavesivesikerroskohdasta ja niille kuuluvista neljän metrin puhtaan soran 

suojakerrostäyttökorkeudesta ja sitä ennen tapahtuvasta lupaehtojen vastaisilla maamassoilla 

tapahtuneiden ylisyvien kohtien täytön edellyttämien maamassojen poistamisesta aiheutuvien 

kustannusten määrän saa jokainen määritellä mielessään. Ne ovat melkoiset kun kysymys on 

useiden satojen tuhansien kuutioiden käsittelystä)     

4.4.   Alueelle vuonna 1997 tuotujen jätemaiden käyttö lupaehtojen vastaisesti ylisyviksi kaivettujen 

kohtein täyttämisessä (näkyy sora-alueille luontaisesti kuulumattomina lupiinikasvustoina ainakin 

kaksi kohta)  

4.5.   Pintamaiden sijainti kohdassa 4.2 mainitun lupaehtojen vastaisen kaivutason alapuolella 

(näkyy keskellä aluetta olevasta rehevästä kasvustosta, joka eroaa täysin ympärillä olevasta 

kasvustosta) 

4.6.   Alueelta poistettujen pintamaiden läjitykset sekä jättäminen levittämättä takaisin 

kasvualustaksi 

4.7.   Autolla eteenpäin keskelle kaivualuetta. Auton nokat itään päin ja katseet kohti tulosuuntaa, 

niin ei tarvitse olla biologi, kun näkee pintamaiden palauttamisen merkityksen jälkihoitona ja 

tulevan kasvualustana. Korostetusti tulee ottaa huomioon se, että kysymyksessä ei ole karkea 

kasvualusta, vaan hieno hieta, jolta mirkrobit sisältävä pintakerros on kokonaan poistettu.  

4.8.   Kohdasta 4.7 luoteeseen pysähdytään kodassa, joka uutisoitiin Karkkilan tienoo lehdessä 

vuoden 2006 keväällä Ko. kohdasta ja tästä luoteeseen olevasta O,7 metrin 

pohjavesivesikerroskohdasta, johon matkataan autolla ja niille kuuluvista neljän metrin puhtaan 

soran suojakerrostäyttökorkeudesta ja sitä ennen tapahtuvasta lupaehtojen vastaisilla maamassoilla 

tapahtuneiden ylisyvien kohtien täytön edellyttämien maamassojen poistamisesta aiheutuvien 

kustannusten määrän saa jokainen määritellä mielessään. (Ne ovat melkoiset kun kysymys on 

useiden satojen tuhansien kuutioiden käsittelystä)  

  

4.9.   (19.11.2008)Tilanne 19.11.2008 on se, että pohjavesi noussut näkyviin noin 20 cm kerroksena 

 

 

5.  Rudus OY:n Vuorenharjun alue (Parsilanjärven kaakkoispuolella) 

 

5.1.   Läpiajo Karkkilan yleisten Maa-ainesten oton lupaehtojen mukaisesti jälkihoidetun alueen 

pohjoisreunalle 

5.2.   Pohjoisreunalla näkymä alueelle, johon lisänä Rudus OY:n Sorapiste KY:n  alueelle 

suorittamasta jälkihoidosta 

5.3.   Ottoalueen pohjoisreunalla olevan tien eteläpuolella olevan vuoden 1993 lopulla tapahtuneen 

luiskauksen pintamaiden määrä ja sen merkitys vuoden 1994 keväällä 2-vuotisella männyn taimella 

istutetun metsän kasvuun 

5.4.   Luiskauksen kaltevuus noin 1:2,2, jota jyrkempää luiskaa ei järeällä repijällä (takapainolla) 

varustettu puskutraktori tullut takaperin ylöspäin  

5.5.   Männyntaimiston alta valon puutteen seurauksena puuttuva aluskasvillisuus 

 

 

6.  Parsijanjärven pohjoispuolella oleva entinen ns. UMA soran alue, jonka Karkkilan 

kaupunki osti ja erinäisin sopimuksen jälkihoidatti Rudus OY:llä 1997 

 



6.1.   Käsittelyalueen koko 7 ha josta 6.5 ha käsiteltiin vuoden 1997 loka-marraskuussa ja istutettiin 

metsälle 1 vuoden ikäisillä ns. pottitaimilla vuoden 1998 keväällä 

6.2.   Toteamus, että Haaviston vedenottamon lähisuoja-alueella kasvaisi vastaava metsä mikäli 

vuonna 1993 aloitetun yleissuunnitelman laatimisen sijasta alueelle olisi myönnetty maa-ainesoton 

yleisillä lupaehdoilla varustetut jatkoluvat. Lähisuoja-alue olisi saatu kaivettua ja jälkihoidettua 

vuoden 1997 loppuun mennessä ja istutettua. metsälle vuoden 1998 keväällä ja tulos olisi edessä 

olevan näkymän mukaisen. (Näkymä Leppointien pellon pohjoisreunalta pohjoiseen ja luoteeseen) 

6.3.   Kohdasta 6.2 koilliseen luiskien teko puhtaan soran avulla mm. ylisuurista kivistä  

6.4.   Läpiajo kuopan pohjan kautta länteen, jossa mm. aluskasvillisuus mm. kanervat ja hietasara 

riippuen siitä mitä poistettava ja sittemmin palautettu pintamaa on aikanaan sisältänyt 

6.5.   Pysähdys jälkihoidetun ja luonnontilassa olleen metsän uudistusalueen kohdalla  

 

 

7.  Parsilanjärven pohjoispuolella oleva allekirjoittaneen jo vuonna 1975 jälkihoitama jua 

vuoden 1976 keväällä 2 -vuotisella männyn taimella istutettu soranottoalue  

 

7.1.   Kuusista alkava jälkihoidettu sora-alue  

7.2.   Puuston koko ja aluskasvillisuus 

7.3.   Pienen pintamaattoman alueen puuston huomattavasti pienempi koko 

 

 

8.  Vaskijärvi Morenia OY:n  ja Destia OY:n ns Vuonteenmäen alue 

 

8.1.   Pintamaiden poiston riittämättömyys ja valuminen otettavaan rinteeseen (näkymä suoraan 

ajettaessa kuopan läpi  

8.2.   Lupaehtojen vastainen luiskauksen teko pintamaat suoraan seulakiven päälle  

8.3.   toisaalla seulakivet tuleva murskaus huomioon ottaen pintamaakasan päälle  

8.4.   Pintamaiden jättäminen levittämättä vuoden 2008 syyskuussa toteutettu luiskaus 

8.5.   Soran laatu, joka sisältää pintamaita on todettavissa ottoalueen pohjalla olevasta 0-32 tai 0-50 

sorajalostetta sisältävästä kasasta, jossa on selvästi pintamaata ja puuaineksen jätöksiä. Vuonna 

2007 murskattu kasa kasvaa jo mm. horsmaa. 

 

8.6.   (19.11.2008) Pintamaiden jättäminen levittämättä vuoden 2008 lokakuussa jatkettu ja 

toteutettu luiskaus 

8.7.   Aluetta ei missään muodossa eikä millään tavalla saa edes osittainkaan hyväksyä 

jälkihoidetuksi   

 

 

9.  Vaskijärvi Morenia OY:n ns. Vanha-hongistonalue 

 

9.1.   Vuonna 2006 toteutettu lupaehtojen vastainen jälkihoito maantien viedessä 

9.2.   Luiskausta ei ole tehty puhtaasta sorasta  

9.3.   Pintamaat levitetty suoraan kivien päälle  

9.4.   Osa pintamaita on jätetty tienvierikarheeseen levittämättä 

9.5.   Vuonna 2007 alueelta on asiakirjojen mukaan sallittu kuljettaa pintamaita pois 

9.6.   Alueelle viimeksi myönnetyn maa-ainesten ottoluvan ei tarvinnut nykytilanteen osalta perustua 

olemassa olevaan tilanteeseen 

9.7.   Suunnitelman nykytilannekartasta sai aivan ottoalueen vieressä oleva nykyaikainen omakoti 

talo pihoineen ja talousrakennuksineen olla ja jäädä merkinnällä, joka kuvaa lähinnä mädäntynyttä 

pahnalatoa. 



 

10.  Parma OY Murtohuhta 

 

10.1.                Pintamaiden (orgaanista aineita sisältävän maa-aineksen) poistamismääräys puuttuu 

aloitustarkastuspöytäkirjasta. 

10.2.                Muistuttaminen avattavan alueen pintamaiden poistamisesta puhtaaseen sora-ainekseen 

asti puuttuu. 

10.3.                Täyttötaso ei huomioi luontaista ylintä alueella havaittua pohjaveden pintaa ja sen 

määräämää pohjatasoa, joka tulee toteuttaa aivan toisin kuin allekirjoittaneelle puhelimessa 

ympäristösihteeri Sulanrerin toimesta selitettiin.  

10.4.                Sulanderin tehtävänä ei ole tulkita lupamääräyksiä ja niiden määräämää 

pohjatasoa niin, että ”firma” saa pohjavedet vaarantaen otettua 80000 kiintokuutiometriä n. 

160000 irtokuutiometriä maa-ainesta enemmän, kuin neljän metrin suojakerrospaksuus 

edellyttää. Sulander ei huomioi ollenkaan sitä, että vettä pohjavedeksi suodattavan 

maakerroksen ohentuessa pohjavedeksi suotautuminen nopeutuu ja pohjaveden 

pinnankorkeuksien vaihteluväli suurentuu, mikä seikka on huomioitu edellä ilmoittamassani 

+121,00 korkeustasoon edellytetyssä täyttötasossa. Maan pinnalla alueen koilliskulmassa 

olevan kallion lisäksi näyttää siltä, että täyttöalueen pohjalla oleva suuri kivi on 

todennäköisesti kallio, joka pienentää maanalaista pohjavesivarastoa siten, että pinnan 

vaihteluväli tulee olemaan suurempi kuin ilman kaivuutoimintoja. 

 

 

Edellä olevan lisäksi viittaan ja uudistan Karkkilan kaupungille jo vuonna mm. 2006 ja sen jälkeen 

toimittamani aineiston ja niissä sanotun. Lisäksi ilmoitan, että entistä laajempi on tulossa, kunhan 

työkiireiltäni ehdin sen tarkistaa ja laatia siihen tiivistelmäosan. 

 

Alkuperäinen oikolukematon ja kirjoitusvirheitä sisältävä on allekirjoitettu Haavistossa 2.10.2008, 

tämä korjattu ja 19.11.2008 mennessä selvitetyksi saaduilla ja havainnoiduilla toimenpiteillä, 

kohdista 1, 2.6, 2.10-2.18, 4.9, 8.6-8.7 ja kokonaan uutena kohtana kohta 10. Parma OY 

Murtohuhta ja 10.1-10.4 täydennetty allekirjoitettu tilanneteksti 

  

Haavistossa 19.11.2008 

 

 

Markku Sahlstedt 

Haavistontie 131 

03710 Uusitalo                   puh 09-2254104 
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ASIA: 
Kuka tai ketkä ennen veronmaksajia vastaa Karkkilan hallinnossa tapahtuvista asia-, tai menettelyvirheistä? 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 53 
 
VIITE: 
Jäljempänä oleva sähköpostiviestiketju, jonka uudistan alusta loppuun plus tämän kertainen liitetiedosto 
sekä kaikki aikaisempien sähköpostien liitetiedostot. 
 
Kohteliaimmin ilmoitan, ettei Kaupunginjohtaja Tuija Telen eikä Hallintopäällikkö / Konsernijohtaja Maarit 
Sihvonen ole tähän mennessä vastanneet 14.10.2010 klo 7:55 lähettämässäni sähköpostissa esittämääni 
kysymykseen;  ”Kuka tai ketkä ennen veronmaksajia vastaa Karkkilan hallinnossa tapahtuvista asia-, tai 
menettelyvirheistä?” Mitä julkisuudessa tehtyihin ilmoituksiin nähden ihmettelen.  
 
1. Johtuuko vastaamattomuus siitä, että em. lehtiuutisoinnin mukaan kaupunginjohtaja vastaa kaikesta.  

 
2. Johtuuko vastaamattomuus siitä, ettei kaupunginjohtajalla ole hallintotieteitä taustalla, niin kuin 

Karkkilan Tienoo 12.11.2019 sivulla 4 uutisoi. 
 

3. Hallintotieteiden puuttumisestako johtuu organisaatiomuutokset ja hallintohenkilöiden lisäykset? 
Mikäli kaupunginjohtaja ei hallitse tämän kokoista alle 9000 asukkaan kaupunkia ilman 
konsernihallintoa ja ilman hallintohenkilöiden lisäyksiä, ei voi välttyä vaikutelmalta, ettei hän ei olisi 
tähänastisen mm. Toivikkeen suon ennallistamisen ottamisen kärkihankkeeksi, ennen yli 7500 
kuntalaisen puhtaan veden saannin turvaamista, perusteella tehtäviensä tasalla? Toinen, kolmas ja 
neljäs sekä viides asia, joiden perusteella ei tähänastisen toiminnan perusteella voi välttyä tehtävien 
tasalla olemisvaikutelmalta liittyy ”Vihreään taloon”, Harjun kenttäasiaan ja Maa-aines sekä Aittoissuon 
suojeluasiaan.  

 
4. Toinen henkilö, jonka toiminnasta mm. Harjun kenttätoteutuksen eikä maa-ainesten otto- ja 

ympäristölupa-asioiden tähänastisten hoitamisten osalta voi välttyä vaikutelmalta ettei olisi 
tehtäviensä tasalla on Tekninen johtaja nykyisin kaupunkikehitysjohtaja Kari Setälä. Liitetiedostokuvat 
osoittavat, että Harjun kenttärakenteet tulee ennemmin tai myöhemmin kärsimään routavaurioita. 

mailto:kirjaamo@karkkila.fi


Lisäksi kenttärakenteita joudutaan korjaamaan, koska sanomattakin on selvää se, ettei 2,5-3,0 metrin 
levyiset koneet mahdu edes suoraan ajaen 2,0 metrin levyisestä tilasta. Puhumattakaan kääntymisestä. 

 
4.1. Telenin ja Setälän aikaansaannoksien seurauksena Harjun kenttätoteutus on toimivuuksiltaan, 

ympäristönäköisyyksiltään, jopa kestävyydeltään Karkkilan näköinen luomus, josta puuttuu 
kokonaisnäkemys ja yhteistyö muuhun kuin Markku Sahlstedtin esitysten vastustamiseen. 

 
5. Kolmas henkilö, jonka toiminnasta ei tähänastisen maa-ainesten otto- ja ympäristölupa-asioiden 

hoitamisen osalta voi välttyä vaikutelmalta ettei ole tehtäviensä tasalla, on Ympäristönsuojelusihteeri 
/Ympäristöpäällikkö Pirjo Siik. 

 
6. Neljäs henkilö, jonka maa-ainesten otto- ja ympäristölupa-asioiden tähänastisen toiminnan ja 

hoitamisen osalta ja perusteella ei voi välttyä vaikutelmalta, ettei olisi tehtäviensä tasalla on 
nykyisenkin ympäristölautakunnan puheenjohtaja Timo Palenius. 

 
7. Ollakseen tehtäviensä tasalla Kaupunginjohtajan tulee perehtyä Vihreän talon tilanteeseen ja nyt 

asialistalla olevaan valtuustoaloitteeseen siten, että tekee ratkaisun, jossa toteaa suoraan ja 
yksiselitteisesti, että ”Vihreä talo” ei nykyiseen koulukorttelimiljööseen enää kuulu. Ei sovi. Eikä 
sovellu. Ja sen perään, että aloite todetaan loppuun käsitellyksi. 

 
8. Henkilökohtaisesti en ole voinut välttyä vaikutelmalta, että aloite on kopioitu jostakin. Siinä on 

toteamuksia, joista osa menetettiin jo varsinaisen Nykälän koulun valmistuttua. Loput Nyhkälän koulun 
lisärakennuksen valmistuttua. 

 
9. Liitetiedostokuvien myötä kannattaisiko jäljempänä olevaan perehtyä ja miettiä Harjun kenttä- ja 

vihreän talon kohellusta sekä seuraavaa tosiasiaa. Harjun kenttätoteutus on toimivuuksiltaan, 
ympäristönäköisyyksiltään, jopa kestävyydeltään Karkkilan näköinen luomus, josta puuttuu 
kokonaisnäkemys ja yhteistyö muuhun kuin Markku Sahlstedtin esitysten vastustamiseen. 
 

10. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 
tarkoittaa. 

 
Haavistossa 2.12.2019 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
****************************************************** 
****************************************************** 
 

Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: maanantai 14. lokakuuta 2019 7.55 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' 
<tuija.telen@karkkila.fi>; 'maarit.sihvonen@karkkila.fi' <maarit.sihvonen@karkkila.fi> 
Kopio: 'kari.setala@karkkila.fi' <kari.setala@karkkila.fi>; 'arto.jormalainen@karkkila.fi' 
<arto.jormalainen@karkkila.fi>; 'esko.vuolukka@karkkila.fi' <esko.vuolukka@karkkila.fi>; 
'pirjo.siik@karkkila.fi' <pirjo.siik@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 
'markku.tikkanen@karkkila.fi' <markku.tikkanen@karkkila.fi>; 'toimitus@karkkilalainen.fi' 
<toimitus@karkkilalainen.fi>; 'keke.asposalo@karkkilalainen.fi' <keke.asposalo@karkkilalainen.fi>; 
'eero.kulla@karkkilalainen.fi' <eero.kulla@karkkilalainen.fi>; 'mari.ahola-aalto@karprint.fi' <mari.ahola-
aalto@karprint.fi>; 'eero.wihuri@karprint.fi' <eero.wihuri@karprint.fi>; 'anu.frosterus@karprint.fi' 



<anu.frosterus@karprint.fi>; 'merja.myllyniemi@karkkila.fi' <merja.myllyniemi@karkkila.fi> 
Aihe: Mm. nimikemuutosten seurauksena kysymys: Kuka tai ketkä ennen veronmaksajia vastaa Karkkilan 
hallinnossa tapahtuvista asia-, tai menettelyvirheistä? 
 
Karkkilan kaupunki 
 
Kaupunginjohtaja  
Tuija Telen 
 
Konsernijohtaja / hallintopäällikkö 
Maarit Sihvonen 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila  
 
ASIA: 
Mm. nimikemuutosten seurauksena kysymys: 
 
Kuka tai ketkä ennen veronmaksajia vastaa Karkkilan hallinnossa tapahtuvista asia-, tai 
menettelyvirheistä? 
 
Huomioon otettavaksi se, että vastaukseksi ei riitä eikä kelpaa klausuulin, jonka loppu kulloisenkin 
toimielimen kohdalla päättyy toimielimen nimen, oli se sitten, kaupunginvaltuusto, kaupunginhallitus tai 
joku lautakunta, jälkeen ilmaisun  ”… merkitsee kirjelmät, ilmoitukset ja päätökset tietoonsa saatetuksi ja 
tyytyy annettuihin päätöksiin sekä hyväksyy niiden kohdalle merkityt täytäntöönpanotoimenpiteet.”, 
perusteella minkään toimielimen nimi. Korostan, että kysymys on henkilöistä ylimmästä alaspäin. 
Päävastuullinen ensimmäiseksi. 
 
Viivyttelemättä, välittömästi annettavaa, selkeää, yksiselitteistä kirjallista vastausta odottaen. 
 
Haavistossa 14.10.2019 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
****************************************************** 
****************************************************** 
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Länsi-Uudenmaan vesi ja ympäristö ry / Västra Nylands vatten och miljö r.f. 
Länsi-Louhenkatu 31, PL 51, 08100 LOHJA / Västra Louhigatan 31, PB 51, 08100 LOJO 
www.luvy.fi 

 

Maija Venäläinen 
Hankepäällikkö/Projektchef 
maija.venalainen@luvy.fi 
 
 
ASIA 
Sähköpostinne 7.11.2019 klo7:32 
 
Ohessa pieni otos liitetiedostona siitä mistä yleisötilaisuudessa 5.11.2019 ilmoitin ja totesin. Toivottavasti ehtii ja 

toivottavasti yhdistyksenne perehtyy asioihin niiden edellyttämällä vakavuudella asiapohjalta ja asiaperusteilla. Eikä 

toimita sitä mitä tilaaja tilaa vesi- ja ympäristöviranomaisten viranomaisvirheiden suojelemiseksi ja peittelemiseksi 

haluaa.  

 

Vesi- ja ympäristöviranomaisten viranomaisvirheet ovat samanlainen tosiasia Haaviston vedenottamoalueella kuin 

aikanaan Toivikkeen vedenottamoalueella jossa, ne esityksieni ja informointieni mukaisesti vuosina 2001-2002 

korjattiin. Ilman korjaus- ja kunnostustoimenpiteitä Karkkilan vesi olisi vuosina 2006 ja 2011 maistunut mudalle ja 

mullalle niin kuin aikoinaan Turussa.  

 

Vaasan hallinto-oikeuden muistaakseni helmikuussa 2011 antaman päätöksen jälkeen ainoastaan sillä, että Karkkila 

lähtee korjaamaan vesi- ja ympäristöviranomaisten viranomaisvirheitä, Haaviston vedenottamoalue saadaan 

kunnostettua kunnostus- ja kokonaissuunnitelmalla jonka tulee kaikesta tapahtuneesta huolimatta tapahtua 

liitetiedostona olevaa peruslupamääräyskokonaisuutta noudattaen. Arvot asenteet ja niihin sitoutuminen tulee 

saattaa kaikkien allekirjoittanutta ja allekirjoittaneen esityksiä vastustavien osalta kohdalleen. Pohjaveden säilyminen 

juomakelpoisena tulee saattaa ykkösasiaksi. 

 

Valitettavasti en ehtinyt kaivaa enempää aineistoa arkistoistani. Toivottavasti riittää näkemään Karkkilan 

kokonaistilanteesta jotakin. Täällä väärä henkilö ei saa olla oikeassa. Mutta oikea henkilö, vaikka olisi kuinka väärässä, 

on siltikin aina oikeassa. Valitettavasti maa-aines asioissa kulminoituu johtavien virkahenkilöiden lisäksi muutamaan 

luottamushenkilöön.  

 

Vesistötilakaavakkeeseenne on vaikea antaa Karkkilan tilanteen ja olosuhteiden edellyttämää vastausta. Siitä pienenä 

osatekstinä Karkkilan pohjavedenottotilanne, joka Haavistossa Parsilanjärven kaakkoispuolella sijaitsevan Pyydysmäen 

vedenottamon tilanteen osalta on se, että suullisen ilmoituksen mukaan sen vettä ei sen rautapitoisuuden 

seurauksena oteta juurikaan verkkoon. Raudan suodatuslaitteita ei ole  laitettu kuntoon. Ei siitäkään huolimatta, että 

se ei paljon vaatisi. Kaivon välittömässä läheisyydessä on 2-2,5 tuuman galvanoimaton eli ruostuva rautainen 

näytteenottoputki. Jota ei saa lähteä poistamaan ilman tärytystä, jolla se ainoastaan saadaan pohjiaan mukaan pois. 
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Kun vettä ei oteta pyydysmäen ottamolta. Sen vaikutuspiirissä olevat lähteen purkavat vetensä täysimääräisenä 

Tammerkosken ojaan sillä seurauksella, että Haaviston vedenottamosta pumpataan kaikki sieltä liikenevä vesi putkea 

pitkin Karkkilaan ja Karkkilalaiset ulostavat sekaan ja laskevat sen Vanjokea pitkin Vihtiläisille ja paikalliselle viljelijälle 

tarjotaan syy Parsilanjärven veden laadun tummumisesta suovesimäiseksi. Vaikka todellinen syy on Karkkilan 

vedenotto. Parsilanjärvi on rannoiltaan matala. 1000 m3 vesimäärä vuorokaudessa vaihtaa järven vettä kirkkaaksi 

pohjavedeksi huomattavalta alalta jo yhden vuorokauden ajanjaksona. Puhumattakaan vaihtoalasta vuoden 365 

päivän aikana. 

 

Jäljempänä oleva luettelo on päivittämättä. Päivittäminen osoittaa, mm. etteivät Vihdin daamit eikä Karkkilan 

nykyinenkään ympäristösihteeri ole ainakaan maa-ainesasioissa olleet tehtäviensä tasalla. Valmis muistitikkuaineisto 

ja valmistumassa oleva koostevideo osoittaa jo nykyisten liitetiedostojen osalta jotakin. Valitettavasti. Toivottavasti 

myös vesiensuojeluyhdistykselle. 

 

Tiedoksi vielä se, että Haaviston vedenottamoalueellakin löytyy liitetiedoston osoittama pistekuormituskohta. Samoin 

sen, että olen todisteellisesti jo 1990 luvulta lähtien pyrkinyt osoittamaan, että tarttis tehdä jotakin.  

 
Valitettavasti en ehdi tällä kertaa enempää. Toivottavasti vielä ehtii. Ja toivottavasti ilmoitetaan mikäli ei ehdi. 
 
Haavistossa 18.11.2019 
 
Markku Sahlstedt 
 

Plus liitetiedostona erinäinen määrä Länsi-Uudenmaan vesi ja ympäristö ry / Västra Nylands vatten och 
miljö r.f. osoitettuja liitetiedostoja. 
 

 
*************************************************************** 
*************************************************************** 
 
Lähettäjä: Maija Venäläinen [mailto:Maija.Venalainen@luvy.fi]  
Lähetetty: torstai 7. marraskuuta 2019 7.32 
Vastaanottaja: sinimkarhu@gmail.com; hiidenveden.ka@gmail.com; markku.sahlstedt@pp.inet.fi; 
pertti.siilin@gmail.com; aimo.koivusilta@elisanet.fi; tiina.hentunen@pulsen.fi; timo.valkama@innoplan.fi; 
teemu.tuiskula@hotmail.com; meelis.muuga.001@mail.ee; jenni@vahavedentila.fi; 
soile.passi@saunalahti.fi; Karkkilan kaupunki / Kari Setälä <kari.setala@karkkila.fi> 
Aihe: VS: aineistot Karkkilan vesistöt yleisötilaisuudesta 5.11.2019 
 
Hei, tässä linkki Karkkilan karttakyselyyn https://app.maptionnaire.com/fi/6441/ Se on auki vielä tämän ja 
ensi viikon eli 17.11. asti. 
 
terveisin, 
 

Maija Venäläinen 
Hankepäällikkö/Projektchef 
+358 44 528 5019 
maija.venalainen@luvy.fi 
 

Länsi-Uudenmaan vesi ja ympäristö ry / Västra Nylands vatten och miljö r.f. 
Länsi-Louhenkatu 31, PL 51, 08100 LOHJA / Västra Louhigatan 31, PB 51, 08100 LOJO 
www.luvy.fi 
 

Tutustu LUVY:n esitteeseen 

mailto:Maija.Venalainen@luvy.fi
mailto:sinimkarhu@gmail.com
mailto:hiidenveden.ka@gmail.com
mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi
mailto:pertti.siilin@gmail.com
mailto:aimo.koivusilta@elisanet.fi
mailto:tiina.hentunen@pulsen.fi
mailto:timo.valkama@innoplan.fi
mailto:teemu.tuiskula@hotmail.com
mailto:meelis.muuga.001@mail.ee
mailto:jenni@vahavedentila.fi
mailto:soile.passi@saunalahti.fi
mailto:kari.setala@karkkila.fi
https://app.maptionnaire.com/fi/6441/
mailto:maija.venalainen@luvy.fi
file:///d:/Temp/Template/www.luvy.fi
http://www.esitteemme.fi/luvy/MailView/


 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: keskiviikko 13. marraskuuta 2019 14.57 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' 
<tuija.telen@karkkila.fi>; 'kari.setala@karkkila.fi' <kari.setala@karkkila.fi>; 'pirjo.siik@karkkila.fi' 
<pirjo.siik@karkkila.fi>; 'rebekka.ohman@karkkila.fi' <rebekka.ohman@karkkila.fi>; 
'timo.palenius@kolumbus.fi' <timo.palenius@kolumbus.fi>; 'laila.reikko@gmail.com' 
<laila.reikko@gmail.com>; 'timo.valkas@innoplan.fi' <timo.valkas@innoplan.fi>; 
'marianne.bostrom2015@outlook.com' <marianne.bostrom2015@outlook.com>; 'jukka.hjelm@hankkija.fi' 
<jukka.hjelm@hankkija.fi>; 'jyrilaakso82@gmail.com' <jyrilaakso82@gmail.com>; 
'lindforsharri@gmail.com' <lindforsharri@gmail.com>; 'kitipihlaja@hotmail.com' 
<kitipihlaja@hotmail.com>; 'heidi.savolainen@pp6.inet.fi' <heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; 
'muinaisjuttu@gmail.com' <muinaisjuttu@gmail.com>; 'mija.sundstrom@gmail.com' 
<mija.sundstrom@gmail.com>; 'risto.sintonen@pp.inet.fi' <risto.sintonen@pp.inet.fi>; 
'mika_tallgren@hotmail.com' <mika_tallgren@hotmail.com>; 'kari.jj.laine@gmail.com' 
<kari.jj.laine@gmail.com>; 'outi.pietilainen@kolumbus.fi' <outi.pietilainen@kolumbus.fi>; 
'eikka1@gmail.com' <eikka1@gmail.com>; 'merja.myllyniemi@karkkila.fi' <merja.myllyniemi@karkkila.fi> 
Aihe: Ympäristölautakunnan kokous 13.11.2019 ja nykytiedoiltaan täydentämätön maa-ainesoton 
valvontatilanne sekä Karkkilan kaupungin taloudellinen ja oikeudellinen vastuu lakien ja lupaehtojen 
vastaisesta maa-ainesotosta. 
 
Jatko seuraavalla sähköpostilla.  
************************************************** 
************************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: keskiviikko 13. marraskuuta 2019 14.57 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' 
<tuija.telen@karkkila.fi>; 'kari.setala@karkkila.fi' <kari.setala@karkkila.fi>; 'pirjo.siik@karkkila.fi' 
<pirjo.siik@karkkila.fi>; 'rebekka.ohman@karkkila.fi' <rebekka.ohman@karkkila.fi>; 
'timo.palenius@kolumbus.fi' <timo.palenius@kolumbus.fi>; 'laila.reikko@gmail.com' 
<laila.reikko@gmail.com>; 'timo.valkas@innoplan.fi' <timo.valkas@innoplan.fi>; 
'marianne.bostrom2015@outlook.com' <marianne.bostrom2015@outlook.com>; 'jukka.hjelm@hankkija.fi' 
<jukka.hjelm@hankkija.fi>; 'jyrilaakso82@gmail.com' <jyrilaakso82@gmail.com>; 
'lindforsharri@gmail.com' <lindforsharri@gmail.com>; 'kitipihlaja@hotmail.com' 
<kitipihlaja@hotmail.com>; 'heidi.savolainen@pp6.inet.fi' <heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; 
'muinaisjuttu@gmail.com' <muinaisjuttu@gmail.com>; 'mija.sundstrom@gmail.com' 
<mija.sundstrom@gmail.com>; 'risto.sintonen@pp.inet.fi' <risto.sintonen@pp.inet.fi>; 
'mika_tallgren@hotmail.com' <mika_tallgren@hotmail.com>; 'kari.jj.laine@gmail.com' 
<kari.jj.laine@gmail.com>; 'outi.pietilainen@kolumbus.fi' <outi.pietilainen@kolumbus.fi>; 
'eikka1@gmail.com' <eikka1@gmail.com>; 'merja.myllyniemi@karkkila.fi' <merja.myllyniemi@karkkila.fi> 
Aihe: Ympäristölautakunnan kokous 13.11.2019 ja nykytiedoiltaan täydentämätön maa-ainesoton 
valvontatilanne sekä Karkkilan kaupungin taloudellinen ja oikeudellinen vastuu lakien ja lupaehtojen 
vastaisesta maa-ainesotosta. 
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Karkkilan kaupunki  
 
Karkkilan ympäristölautakunta 13.11.2019 kokous, jäsenet ja varajäsenet 
 
Ympäristönsuojelusihteeri Pirjo Siik 
 
Karkkilan ympäristölautakunnan puheenjohtaja Timo Palenius 
 
Karkkilan ympäristölautakunnan varapuheenjohtaja Laila Reikko 
 
Kaupunginjohtaja Tuija Telen 
 
Tekninen johtaja Kari Setälä 
 
Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Satu Ahjoniemi 
 
Kaupunginhallituksen 1 varapuheenjohtaja Mia Sundström 
 
Kaupunginhallituksen 2 varapuheenjohtaja Risto Sintonen 
 
Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja Mika Tallgren 
 
Kaupunginvaltuuston 1 varapuheenjohtaja Kari Laine  
 
Kaupunginvaltuuston 2 varapuheenjohtaja Outi Pietiläinen 
 
Kaupunginvaltuuston 3 varapuheenjohtaja Eino Huotari 
 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
ASIA: 
Ympäristölautakunnan kokous 13.11.2019 ja nykytiedoiltaan täydentämätön maa-ainesoton 
valvontatilanne sekä Karkkilan kaupungin taloudellinen ja oikeudellinen vastuu lakien ja lupaehtojen 
vastaisesta maa-ainesotosta. 
 
VIITE: 
Ympäristöasioissa ja niissä varsinkin Maa-ainesasioissa Karkkilassa vallitseva tilanne. Ympäristölautakunnan 
13.11.2019 pidettävän kokouksen esityslistan asia 54 Mansikin meluvallin ympäristölupa, Karkkilan 
kaupunki, asia 55 Maa-aineslupien lopputarkastuksen suorittaminen ja ympäristölupien rauettaminen, asia 
58 Saapuneet kirjelmät, ilmoitukset ja päätökset, josta Pohjavesien mittaustulokset.  
 
Kohteliaimmin ilmoitan huomioon otettavaksi seuraavaa: 
 
1. Asian 54 Mansikin meluvallin ympäristölupa, Karkkilan kaupunki, osalta ilmoitan, jotta 

ympäristölautakuntaa ei voida syyttää mahdollisesta valimon lopettamisesta Karkkilassa, että valimon 
sivutuotteena tuleva ja sieltä meluvallin rakentamiseksi tuotava hiekka tulee vallin alittavan rummun 
rakentamisen jälkeen tuoda 25-30 kuorman erissä maankaatopaikan moottoriradan puoleiselle sivulle 
rakennettavaa tietä pitkin alas ja kapseloida saman tien.  Toisin sanoen peittää kulloinenkin erä vierestä 
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saatavalla  maankaatopaikkamateriaalilla. Näin toimien peittämismateriaali riittää. Eikä kaiken aikaa 
ympäristöön pölyävää penkkaa synny. 

 
2. Asia 55 Maa-aineslupien lopputarkastuksen suorittaminen ja ympäristölupien rauettaminen. 

Asiatilanne on epäselvä ja täysin ennenaikainen. Tulee ajankohtaiseksi vasta kun uusi hallintosääntö on 
saatu valmiiksi ja odotettu lainvoimaiseksi sekä sen jälkeen otettu käyttöön. Mitä asiasisällön tekniseen 
asuun tulee, valmistelija on ympäristösihteeri ja esittelijä tekninen johtaja, mutta päätösehdotuksen 
tekijä on kaupunkikehitysjohtaja. Ja mikä ihmeellisintä valtuudet annetaan ympäristöpäällikölle. Vaikka 
sellaista vakanssia ei vielä ole olemassa. Toivottavasti ei koskaan tulekaan. Yritetäänkö tällä masinoida 
uuden hallintosäännön sisältöä? Vaiko Tuija Telenille konsernihallintoa? 

 
2.1. Ennen mitään muutoksia tulee päivittää myös maa-ainesoton valvontatilanne ja Karkkilan 

kaupungin taloudellinen ja oikeudellinen vastuu lakien ja lupaehtojen vastaisesta maa-ainesotosta. 
Vihdin ympäristödaamien lisäksi nykyiselläkin ympäristösihteerillä on maa-ainesoton osalta 
erinäinen määrä käsittämätöntä valvontaa ym. sekamelska-ajatuksia ja toteutuksia. Tulee 
jäljempänä olevan luettelon luettelopäivityksessä esille Muidenkin, kuin em. osalta. 

 
2.2. Olosuhteista mm. energiapuuhakkuu ja korjuu johtuen päivittämätön luettelo jäljempänä. Josta 

puuttuu Vihdin ympäristödaamien ja nykyisen ympäristösihteerin aikaansaannokset sekä Karkkilan 
kaupungin taloudellinen ja oikeudellinen vastuu lakien ja lupaehtojen vastaisesta maa-ainesotosta. 
Puhumattakaan yli 7500 asukkaan puhtaan veden saannin turvaamisesta. 

 
3. Asia 58 Saapuneet kirjelmät, ilmoitukset ja päätökset, josta pohjavesien mittaustulokset, joita tällä 

kertaa sekamelska, joka syntyy siitä, että esim. Haaviston pohjavesialueen mittaustuloksista puuttuu 
Karkkilan kaupungin suorittamat mittaukset. Olen useasti esittänyt eri aluekokonaisuuksien osalta 
kaikkien putkien samanaikaista mittausta, jolloin saadaan kulloiseltakin alueelta vertauskelpoiset 
mittaustulokset ja vertauskelpoiset pohjavesien pintojen korkeudet. 

 
4. Jäljempänä oleva 10.5.2019 klo 6:23 lähetetty sähköposti maa-ainestenottoalueiden tuolloisesta 

tilanteesta. 
 
5. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 
Haavistossa 13.11.2019 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
********************************************************* 
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Ja muut jakelussa mainitut Karkkilan ja Vihdin vastuuhenkilöt, jotka osoitteistossa mainittuna 
(Muille jakelussa mainituille tiedoksi) 
 

 

 

Oikolukematon 

Yksikään tämän ja 10.5.2016 klo 6:23 sähköpostin saanut ja aikaisemmat sähköpostit saaneet henkilöt 

eivät voi vetäytyä sen taakse, ettei olisi ollut tietoa käytettävissä. 

Mahdollisuus  mahdollisten kirjoitusvirheiden korjaamiseen ja perusteiden selventämiseen, lisäämiseen, 
lisäperusteiden esittämiseen ja tekstin täydentämiseen sekä korjaamiseen että liiteaineistojen lisäämiseen 
varataan. 
 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 
tarkoittaa. 

 
ASIA: 
Maa-ainesoton valvontatilanne ja Karkkilan kaupungin taloudellinen ja oikeudellinen vastuu lakien 
ja lupaehtojen vastaisesta maa-ainesotosta 12.5.2016 
 
VIITE 1: 
Tiistaina 10.5.2016 klo 6:23 lähetetty sähköposti liitetiedostoineen.  
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VIITE 2: 
Kaikki aikaisemmat10.5.2016 klo 6:23 lähetettyyn sähköpostiin mennessä eri tilanteisiin lähetetyt 
sähköpostit liitetiedostoineen. 
 
Viitaten 10.5.2016 klo 6:23 lähettämässäni sähköpostissa lupaamaani luetteloon, seuraavana 19.11.2008 
esittämäni luettelo pikaisesti vain pääosiltaan täydennettynä siten, että ensin on vuoden 2008 marraskuun 
19 päivän tilanne, jonka tuolloisen tilanteen perään on lisätty päiväys 12.5.2016 ja sen jälkeen uudella 
numeroinnilla muistinvaraisesti 19.11.2008 jälkeiset tapahtumat. Tarkempi ja laajempi päivitys tulossa 
kunhan ehdin. 
Uudet ottoalueet lisätty tämän luettelon jatkoksi. 

 
 
1.      Destia OY ja Espoon sora OY:n (Toppola) ns. Paavolan alue (mäen päältä) 
 
1.1.   Kaivuun salliminen pelkästään sammaleet pois menetelmällä 
1.2.   Poistettavien pintamaiden määrä ja varastointi 
1.3.   Pintamaiden käyttö lupaehtojen vastaiseen luiskaukseen 
1.4.   Pintamaiden riittävyys lupaehtojen mukaiseen jälkihoitoon eli palautukseen kaivetulle 
alueelle kasvualustaksi 
 
1.5.   Takaisin tultaessa maantielle edessä on sorakuoppa, jossa vesi tuli vuoden 2008 keväällä 
pintaan. 
 
(19.11.2008) Kohdat 1.1-1.5 eivät ajanpuutteen vuoksi toteutuneet, tilannetta katsottiin ns. 
Kolsingin linjan (400 ja 110 kwa sähkölinja) alla tapahtuneen pysähdyksen ja siinä annetun 
selostuksen jälkeen vain maantieltä eli palaamalla n. 200 metriä takaisin päin ja toteamalla 
ottoalueen reunalla olevien pintamaiden pieni määrä suhteessa ottoalueen kokoon. 
 
1.6.   Matkalla Haavistoon päin oikealla oleva entisen TVL.n eli nykyisen Destia OY:n maisemoitu 
monttu, jossa on selkeästi havaittavissa missä pintamaita on edes osaksi palautettu. Suuri osa on 
läjitettynä ns. Kolsingin sähkölinjan alla. Osa siitä maantien suuntaisena. Suurin osa eli entisen ns. 
kuolemankurvin pintamaa-alueet Karkkilan sairaalan kohdalla olevassa meluvallissa. 
 
12.5.2016 
 

1. Sulanderin mallin mukaisella uudella luvalla 2012 aloitettu pintamaiden poisto ja kaivuu. 
Lupamääräykset oli sellaiset, ettei Sulander itsekään ymmärtänyt mitä oli kirjoittanut. 

2. Pintamaista ei varastoitu yhtään kuutiota sinne mihin ne oli ottosuunnitelman 
mukaan piirretty. 

3. Vuonna 2013 pintamaita murskattiin karkeampiin sorajalosteisiin.  
4. Kari Setälälle tiedottamisesta seurasi se, että pintamaita siirrettiin vähä kerrallaan 

ottojyrkänteeltä poispäin, mutta ei kertaakaan sinne mihin ne oli 
ottosuunnitelmassa piirretty. 

5. Vuonna 2014 niitä jälleen alettiin siirtää, mutta ei vieläkään ottosuunnitelman 
mukaiseen kohtaan.  

6. Katsoin aiheelliseksi puuttua asiaan ja soitin Destia OY:n päällikkötason henkilölle 
(Ilkka Rantala) ja ilmoitin, että Te siirrätätte pintamaista nyt kuudetta kertaa ja 
seitsemännen kerran joudutte siirtämään, jotta ne ovat ottosuunnitelman 



mukaisessa paikassa. Ilmoitin myös, että pintamaista on lupamääräysten 
vastaisesti murskattu karkeampiin sorajalosteisiin. Siitä seurasi mielenkiintoinen 
keskustelu, jonka seurauksena Rantala joutui ilmoittamaan, että ottaa 
monttupomoon yhteyttä ja hän saa hoitaa asian. Tilanne ja sen hoitaminen 
tulevassa täydennyksessä, kuten myös se, että suunnistusta niin hyvin, että on 
tulosluetteloiden mukaan päässyt maaliin asti, harrastava ympäristötarkastaja 
Sanna Hilska laittoi sellaisen uuden ko. aluetta koskevan lupahakemuksen 
nähtäville, missä mäki oli lähes ehjä, (kokonainen), vaikka se oli ajettu jo lähes 
kokonaan pois. 

7. Uudesta luvasta on Suolanderin ja hänen alaistensa manipulointien ja 
luottamushenkilöiden erehdyttämisten seurauksena on valitus vireillä. Muutoin 
vuonna 2014 tapahtuneen ojaukseni ja ”firman” maa-aineshenkilöiden hienon 
esitykseeni suhtautumisen ja esitykseni mukaisen toteutuksen 
(peruslupamääräyskokonaisuuden mukaan toimiminen) seurauksena ottoalue on 
yhdellä sanalla ilmaistuna upea. Kahdella sanalla ilmaistuna esimerkillisen upea.  

8. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista ja käsittämättömistä 
ottosuunnitelmatulkinnoista. Myös lautakunnan tutustumiskäynnistä, josta ei ole 
tähän mennessä toimitetuista asiakirjoista löytynyt merkintää. 

 
 
 
2.  Lemminkäinen OY Hietalammen  alueet (maantien vierestä) (Yhteensä 4 aluetta)  (nykyisestä 
omistajasta ei varmaa tietoa, koska osan osalla on ilmeisesti tapahtunut omistaja- tai firman 
nimen vaihdoksia) 
 
2.1.   Lupaehtojen vastaiset kaivutasot nykyinen ja aiemmat (alitukset lähelle ellei peräti alle ylintä 
luontaista pohjaveden pintaa) 
2.2.   Lupaehtojen vastaisesti ylisyväksi kaivettujen kohtien täyttäminen lupaehtojen vastaisesti 
pintamailla. ( Talvella 2005 tapahtunut riittämätön täyttö lupaehtojen vastaisesti naapurialueelta 
tuoduilla pintamailla)  
2.3.   Vuoden 2006 syksyllä tapahtunut lupaehtojen vastaisesti ja riittämättömään korkeuteen 
tapahtunut ylisyvän kaivualueen täyttö sekä pintamaiden siirto suoritetusta täytöstä huolimatta 
vieläkin lupaehtojen vastaiselle kaivutasolle    
2.4.   Ylimmät luontaiset pohjavesitasot ja niiden edellyttämä tai sallima alin kaivutaso maantien 
viereisellä alueella (Putkien T 8 ja T 9 osalla noin arvoina) 
2.5.   Lupaehtojen vastaisesti tehdyt luiskaukset (maantien vieri, jossa talvitäytöstä ja lumen 
sulamisesta johtuva vajoama/ repeämä  
2.6.   Toimenpiteet putken T 8 ja T9 välissä lupaehtojen toteuttamiseksi (Alueen täyttö valmiiksi 
seulotulla massalla lupaehtojen eli ylimmän luontaisen pohjaveden pinnan sallimaan kaivutasoon 
(tarvittava täyttö noin 0,8-0,9 metristä noin 2,5 metriin, jonka jälkeen lupaehtojen vastaisesti 
tehdyn luiskan massojen kaivaminen lupaehtojen edellyttämälle juuri täytetylle tasolle. Edellyttää 
tasaisella alueellakin ainakin kolmen metrin kerroksen poistamista. Kasan kohdalla, jonka päällä 
olemme huomattavasti enemmän eli lähemmäs 10 metriä. Tämän luiska tulee tehdä Karkkilan 
yleisten maa-ainesten oton lupaehtojen edellyttämästä puhtaasta sorasta ja verhoilla lupaehtojen 
mukaisesti tekeminen puhtaasta sorasta.  
 



Mikäli aikaa varattu riittävästi voidaan ajaa kaivualueelle ja sisääntulon jälkeen heti todeta Lohja 
Rudus OY:n nykyisin pelkkä Rudus OY:n ns. Holman jälkihoidettu alue ja kaivualueen tasot montun 
puolelta. Ei välttämätöntä, koska tärkeämpää näytettävää on. 
 
(19.11.2008) Kiertoajelua sorakuopan pohjalla ei ajanpuutteen vuoksi toteutettu. 
 
 
2.7.   Hietalammen reuna-alueen luiskaus, jossa luiskaa ei tehty ensin lupaehtojen edellyttämästä 
puhtaasta sorasta, johon pintamaat olisi tullut lupaehtojen edellyttämänä levittää 
kasvukerrokseksi päälle  
2.8.   Hietalammen reunan alueelle on jätetty metallijätteitä ja kasvualustaksi kelpaavia pintamaita  
2.9.   Hietalammen reuna-alueen kaivutasot ja pintamaiden sijoitus ovat lupaehtojen vastaisia 
 
 
2.10.                (19.11.2008) Aloituskatselmuspöytäkirjasta puuttuu määräykset ennen täyttöä 
lupamääräyksien mukaan poistettavaksi kuuluvien pintamaiden poistamisesta 
2.11.                (19.11.2008) Aloituskatselmuspöytäkirjasta puuttuu määräykset pohjavesiputken 
asentamisesta kairaamalla 
2.12.                (19.11.2008) Alueelle on asennettu pohjavesiputki kaivinkonetyönä, jolloin 
mahdolliset vettä pidättävät maakerrokset rikkoontuvat ja pohjavesi pinnat alenevat poistamaan 
putkien 8 ja 9 kohdalla ylisyväksi kaivetun kohdan täyttöä.  
2.13.                (19.11.2008) Ylitalon tilan alueelta naapuritilan puolelle 2004-2005 välisenä talvena 
siirrettyjä pintamaita ei vaadittu palautettavaksi takaisin naapuritilan puolelta Ylitalon tilan 
puolelle. 
2.14.                (19.11.2008) Ylitalon alueelle levitettiin pintamaat lupamääräyksien vastaisesti ilman 
että luiskat tehtiin ja muotoiltiin ennen pintamaiden levitystä puhtaasta sorasta  
2.15.                (19.11.2008) Ylitalon alueelle levitetyn pintamaakerroksen paksuus ei täytä 
lupamääräyksiä 
2.16.                (19.11.2008) Ylitalon alueen ottoalueen pohjalle levitetty pintamaakerros, mikä sille 
on levitetty, on tehty sekoittamalla hienoa hiekkaa ja pintamaata keskenään, jotta alue saataisiin 
näyttämään lupamääräykset täyttävältä 
2.17.                (19.11.2008) Ylitalon tilan pintamaita on jätetty lupamääräyksien vastaisesti 
levittämättä alueen Haavisto kylän puoleiselle reunalle. 
2.18.                Aluetta ei missään muodossa eikä millään tavalla saa edes osittainkaan hyväksyä 
jälkihoidetuksi   
 
 
12.5.2016 
 

1. Kaikesta informaatiosta huolimatta 3.2.2010 ottoluvan myöntäminen pintamaille. 
2. vuoden 2013 tammikuussa murskausta suojakerrospaksuudesta jopa 

pohjavesitasoon asti ja ylisyviksi kaivettujen kohtien täyttö kivillä. Sittemmin 
vuosina 2015-2016 aina pohjaveden alapuolelle ulottuen pintamailla eli 
orgaanisella aineksella / humusmaalla / ruokamullalla. 

3. Vuoden 2014 keväällä pintamaiden eli orgaanisen aineksen / humuksen / 
ruokamullan sekoittaminen murskattaviin sorajalosteisiin. 



4. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista ja käsittämättömistä 
ottosuunnitelmatulkinnoista. 

5. Ottoalue on nykyisellään kuin Suomen puolustukseksi kivistä ennen toista 
maalimansotaa rakennettu Salpa-linja. Alue ei missään nimessä sovellu 
sellaisenaan istutettavaksi eikä jälkihoidoltaan hyväksyttäväksi. Myöskin 
Pohjaveden alapuolelle Sulanderin ja hänen alaistensa luvalla Ahtokiven 
hyväksymänä peitettäväksi sallittu pintamaa / eli orgaaninen aines / humusmaa / 
ruokamulta tulee poistaa ennen hyväksymistä ja vakuuksien palauttamista. 
Kenelläkään ei ole lupaa ryhtyä toimenpiteeseen jonka seurauksena saattaa olla 
pohjaveden pilaantuminen. 

6. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista ja käsittämättömistä 
ottosuunnitelmatulkinnoista. 

 
 
3.    Rudus OY Kuonjoen alue (Hietalammen tien portti) 
 
3.1.   Pintamaiden määrä ja varastointi 
3.2.   Lupaehtojen mukaisesti tehdyt luiskaukset ennen pintamaiden palautusta. 
3.3.   Sorakasoissa olevan soran puhtaus pintamaista 
3.4.   Autolla ajaen sisemmällä kaivualueella pintamaiden poisto ja pintamaita sisältämättömän 
soran laatu 
 
 
12.5.2016 
 

1. Lisäottolupahakemus vireillä. (Vuositolkulla) 
2. Pintamaiden murskausta, joka keskeytettiin kun asiasta firman monttupomolle 

ilmoitin 
3. Läntien eli Härkänotkontien länsipuoleinen alue vuonna 2011 ylisyvä kaivuu, 

jonka täyttö hoidettiin vain osittain asiaan kuuluvasti. 
4. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 

tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista  
 
 
 
 
4.  Lemminkäinen OY Härkänotkon tiestä länteen oleva alue  (nykyisestä omistajasta ei varmaa 
tietoa, koska osan osalla on ilmeisesti tapahtunut omistaja- tai firman nimen vaihdoksia) 
 
4.1.   Härkänotkon tielle päin olevasta risteyksestä itään Rudus OY:n alueen pintamaiden 
varastointi ja määrä 
4.2.   Edellisestä kohtaa länteen olevan kaivualueen sininen pohjaveden tarkkailuputken 
suojaputki. Kaivutaso noin jopa yli kaksi metriä alle lupaehtojen 
4.3.   Lupaehtojen salliman alimman ottotason alittaminen siten, että kaivualueen lounaiskulmassa 
pohjavesi tulee näkyviin noin 0,7 metrin kerroksena mm. vuonna 2006 keväällä, jolloin mm. 



lehdessä. Lehdessä ollut kuva on ennen syvintä kohtaa, johon matkataan autolla. (Ko. kohdasta ja 
O,7 metrin pohjavesivesikerroskohdasta ja niille kuuluvista neljän metrin puhtaan soran 
suojakerrostäyttökorkeudesta ja sitä ennen tapahtuvasta lupaehtojen vastaisilla maamassoilla 
tapahtuneiden ylisyvien kohtien täytön edellyttämien maamassojen poistamisesta aiheutuvien 
kustannusten määrän saa jokainen määritellä mielessään. Ne ovat melkoiset kun kysymys on 
useiden satojen tuhansien kuutioiden käsittelystä)     
4.4.   Alueelle vuonna 1997 tuotujen jätemaiden käyttö lupaehtojen vastaisesti ylisyviksi 
kaivettujen kohtein täyttämisessä (näkyy sora-alueille luontaisesti kuulumattomina 
lupiinikasvustoina ainakin kaksi kohta)  
4.5.   Pintamaiden sijainti kohdassa 4.2 mainitun lupaehtojen vastaisen kaivutason alapuolella 
(näkyy keskellä aluetta olevasta rehevästä kasvustosta, joka eroaa täysin ympärillä olevasta 
kasvustosta) 
4.6.   Alueelta poistettujen pintamaiden läjitykset sekä jättäminen levittämättä takaisin 
kasvualustaksi 
4.7.   Autolla eteenpäin keskelle kaivualuetta. Auton nokat itään päin ja katseet kohti tulosuuntaa, 
niin ei tarvitse olla biologi, kun näkee pintamaiden palauttamisen merkityksen jälkihoitona ja 
tulevan kasvualustana. Korostetusti tulee ottaa huomioon se, että kysymyksessä ei ole karkea 
kasvualusta, vaan hieno hieta, jolta mirkrobit sisältävä pintakerros on kokonaan poistettu.  
4.8.   Kohdasta 4.7 luoteeseen pysähdytään kodassa, joka uutisoitiin Karkkilan tienoo lehdessä 
vuoden 2006 keväällä Ko. kohdasta ja tästä luoteeseen olevasta O,7 metrin 
pohjavesivesikerroskohdasta, johon matkataan autolla ja niille kuuluvista neljän metrin puhtaan 
soran suojakerrostäyttökorkeudesta ja sitä ennen tapahtuvasta lupaehtojen vastaisilla 
maamassoilla tapahtuneiden ylisyvien kohtien täytön edellyttämien maamassojen poistamisesta 
aiheutuvien kustannusten määrän saa jokainen määritellä mielessään. (Ne ovat melkoiset kun 
kysymys on useiden satojen tuhansien kuutioiden käsittelystä)  
  
4.9.   (19.11.2008)Tilanne 19.11.2008 on se, että pohjavesi noussut näkyviin noin 20 cm 
kerroksena 
 
12.5.2016 
 
1. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun tapahtumista ja 

valvonnan osaamattomuuksista  
 
 
5.  Rudus OY:n Vuorenharjun alue (Parsilanjärven kaakkoispuolella) 
 
5.1.   Läpiajo Karkkilan yleisten Maa-ainesten oton lupaehtojen mukaisesti jälkihoidetun alueen 
pohjoisreunalle 
5.2.   Pohjoisreunalla näkymä alueelle, johon lisänä Rudus OY:n Sorapiste KY:n  alueelle 
suorittamasta jälkihoidosta 
5.3.   Ottoalueen pohjoisreunalla olevan tien eteläpuolella olevan vuoden 1993 lopulla 
tapahtuneen luiskauksen pintamaiden määrä ja sen merkitys vuoden 1994 keväällä 2-vuotisella 
männyn taimella istutetun metsän kasvuun 
5.4.   Luiskauksen kaltevuus noin 1:2,2, jota jyrkempää luiskaa ei järeällä repijällä (takapainolla) 
varustettu puskutraktori tullut takaperin ylöspäin  
5.5.   Männyntaimiston alta valon puutteen seurauksena puuttuva aluskasvillisuus 



 
 
12.5.2016 
 

1. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista 

 
 
6.  Parsijanjärven pohjoispuolella oleva entinen ns. UMA soran alue, jonka Karkkilan kaupunki 
osti ja erinäisin sopimuksen jälkihoidatti Rudus OY:llä 1997 
 
6.1.   Käsittelyalueen koko 7 ha josta 6.5 ha käsiteltiin vuoden 1997 loka-marraskuussa ja 
istutettiin metsälle 1 vuoden ikäisillä ns. pottitaimilla vuoden 1998 keväällä 
6.2.   Toteamus, että Haaviston vedenottamon lähisuoja-alueella kasvaisi vastaava metsä mikäli 
vuonna 1993 aloitetun yleissuunnitelman laatimisen sijasta alueelle olisi myönnetty maa-
ainesoton yleisillä lupaehdoilla varustetut jatkoluvat. Lähisuoja-alue olisi saatu kaivettua ja 
jälkihoidettua vuoden 1997 loppuun mennessä ja istutettua. metsälle vuoden 1998 keväällä ja 
tulos olisi edessä olevan näkymän mukaisen. (Näkymä Leppointien pellon pohjoisreunalta 
pohjoiseen ja luoteeseen) 
6.3.   Kohdasta 6.2 koilliseen luiskien teko puhtaan soran avulla mm. ylisuurista kivistä  
6.4.   Läpiajo kuopan pohjan kautta länteen, jossa mm. aluskasvillisuus mm. kanervat ja hietasara 
riippuen siitä mitä poistettava ja sittemmin palautettu pintamaa on aikanaan sisältänyt 
6.5.   Pysähdys jälkihoidetun ja luonnontilassa olleen metsän uudistusalueen kohdalla  
 
 
12.5.2016 
 
 
1. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun tapahtumista ja 

valvonnan osaamattomuuksista  
 
 
7.  Parsilanjärven pohjoispuolella oleva allekirjoittaneen jo vuonna 1975 jälkihoitama jua 
vuoden 1976 keväällä 2 -vuotisella männyn taimella istutettu soranottoalue  
 
7.1.   Kuusista alkava jälkihoidettu sora-alue  
7.2.   Puuston koko ja aluskasvillisuus 
7.3.   Pienen pintamaattoman alueen puuston huomattavasti pienempi koko 
 
 

1. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista 

 
 
 
8.  Vaskijärvi Morenia OY:n  ja Destia OY:n ns Vuonteenmäen alue 
 



8.1.   Pintamaiden poiston riittämättömyys ja valuminen otettavaan rinteeseen (näkymä suoraan 
ajettaessa kuopan läpi  
8.2.   Lupaehtojen vastainen luiskauksen teko pintamaat suoraan seulakiven päälle  
8.3.   toisaalla seulakivet tuleva murskaus huomioon ottaen pintamaakasan päälle  
8.4.   Pintamaiden jättäminen levittämättä vuoden 2008 syyskuussa toteutettu luiskaus 
8.5.   Soran laatu, joka sisältää pintamaita on todettavissa ottoalueen pohjalla olevasta 0-32 tai 0-
50 sorajalostetta sisältävästä kasasta, jossa on selvästi pintamaata ja puuaineksen jätöksiä. 
Vuonna 2007 murskattu kasa kasvaa jo mm. horsmaa. 
 
8.6.   (19.11.2008) Pintamaiden jättäminen levittämättä vuoden 2008 lokakuussa jatkettu ja 
toteutettu luiskaus 
8.7.   Aluetta ei missään muodossa eikä millään tavalla saa edes osittainkaan hyväksyä 
jälkihoidetuksi  
 
 
 

1. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista  

 
12.5.2016 
 
 
9.  Vaskijärvi Morenia OY:n ns. Vanha-hongistonalue 
 
9.1.   Vuonna 2006 toteutettu lupaehtojen vastainen jälkihoito maantien viedessä 
9.2.   Luiskausta ei ole tehty puhtaasta sorasta  
9.3.   Pintamaat levitetty suoraan kivien päälle  
9.4.   Osa pintamaita on jätetty tienvierikarheeseen levittämättä 
9.5.   Vuonna 2007 alueelta on asiakirjojen mukaan sallittu kuljettaa pintamaita pois 
9.6.   Alueelle viimeksi myönnetyn maa-ainesten ottoluvan ei tarvinnut nykytilanteen osalta 
perustua olemassa olevaan tilanteeseen 
9.7.   Suunnitelman nykytilannekartasta sai aivan ottoalueen vieressä oleva nykyaikainen omakoti 
talo pihoineen ja talousrakennuksineen olla ja jäädä merkinnällä, joka kuvaa lähinnä mädäntynyttä 
pahnalatoa. 
 
12.5.2016 
 

1. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista  

 
 
 
10.  Parma OY Murtohuhta 
 
10.1.                Pintamaiden (orgaanista aineita sisältävän maa-aineksen) poistamismääräys puuttuu 
aloitustarkastuspöytäkirjasta. 



10.2.                Muistuttaminen avattavan alueen pintamaiden poistamisesta puhtaaseen sora-
ainekseen asti puuttuu. 
10.3.                Täyttötaso ei huomioi luontaista ylintä alueella havaittua pohjaveden pintaa ja sen 
määräämää pohjatasoa, joka tulee toteuttaa aivan toisin kuin allekirjoittaneelle puhelimessa 
ympäristösihteeri Sulanrerin toimesta selitettiin.  
10.4.                Sulanderin tehtävänä ei ole tulkita lupamääräyksiä ja niiden määräämää 
pohjatasoa niin, että ”firma” saa pohjavedet vaarantaen otettua 80000 kiintokuutiometriä n. 
160000 irtokuutiometriä maa-ainesta enemmän, kuin neljän metrin suojakerrospaksuus 
edellyttää. Sulander ei huomioi ollenkaan sitä, että vettä pohjavedeksi suodattavan 
maakerroksen ohentuessa pohjavedeksi suotautuminen nopeutuu ja pohjaveden 
pinnankorkeuksien vaihteluväli suurentuu, mikä seikka on huomioitu edellä ilmoittamassani 
+121,00 korkeustasoon edellytetyssä täyttötasossa. Maan pinnalla alueen koilliskulmassa 
olevan kallion lisäksi näyttää siltä, että täyttöalueen pohjalla oleva suuri kivi on todennäköisesti 
kallio, joka pienentää maanalaista pohjavesivarastoa siten, että pinnan vaihteluväli tulee 
olemaan suurempi kuin ilman kaivuutoimintoja. 
 
12.5.2016 

1) Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 

 
 
 
12.5.2016 Lisätyt uudet ja vanhat alueet, joissa lupa tai lupahakemus 
 
 

9.  
10.  
11. Morenia OY Metsä Ropo (Toivikkeen vedenottamoalueen ja Jokitöyrä AY:n alueen vieressä) 

 
1. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 

tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista  
 
 

12. Morenia OY Urhola (Vuotinainen Jouhtenan tien vieressä) 
 

1. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 

 
 

13. Morenia OY Tapiola Santalansuo (Vaskijärvi)  
 

1. Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista  

 
 
 

14. Rudus OY Saarenmaa, Ruohisto  (Vaskijärvi) (Nimi voi olla muuttunut) 



 
1) Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 

tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 
 
 

15. Destia OY Asemanseutu tai Asemankulma (Vaskijärvi) 
 

1) Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 

 
 

16. Destia OY Karhunsuon kalliolouhosalue (Tuorila) 
 

1) Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 

 
 

17. MH-Kivi OY Muslamminnummi (Tuorila, Siikala) 
 

1) Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 

 
 

18. ???? Hiilikämpäntien molemmat puolet (Tuorila???) 
 

1) Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 

 
 

19. Laivola OY Kolmikanttisenmäki (Haavisto) 
 

1) Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 

 
 

20. Rudus OY Haaviston alueet (Haavisto) 
 

2) Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 

 
 

21. Rudus OY Karkkilan kaupungin alue Aittoissuonmäen alue 
 

1) Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 

 
 



22. Rudus OY Aittoissuonmäen alue (Entiset Tauno Valon alueet) 
 

1) Täydennyksessä tulee yksityiskohtaisempi ja laajempi selostus montun 
tapahtumista ja valvonnan osaamattomuuksista 

 
Haavistossa 12.5.2015 
 
Markku Sahlstedt 
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Aihe: Maa-ainesoton valvontatilanne ja Karkkilan kaupungin taloudellinen vastuu lupaehtojen vastaisesta 
maa-ainesotosta 19.11.2008 

 

 

Karkkilan kaupunki 

 

Tarkastuslautakunta (jäsenet ja varajäsenet) 

Valtatie 26 

03600 Karkkila 

 
kirjaamo@karkkila.fi ; erkki.nissinen@kolumbus.fi ; kari.laine@vattenfall.fi ; tiina.sivonen@eduskunta.fi ; 

tiina.sivonen@perussuomalaiset.fi ; aatos.etolin@elisanet.fi  ; paavo.reinikainen@gmail.com 

;  raimo.vainio-kaila@audiator.fi 

 

 

 

ASIA:    

 

Maa-ainesoton valvontatilanne ja Karkkilan kaupungin taloudellinen vastuu lupaehtojen vastaisesta 

maa-ainesotosta 19.11.2008 

 

 

 

Viitaten tarkastuslautakunnalle 10.9.2008 osoittamaani maa-ainesasioiden lupa- ja valvontatilannetta 

koskevaan tekstiini ja tekstin kysymyksiin sekä tarkastuslautakunnan lupaehtojen vastaisesti 

toteutetuiksi sallituille maa-ainesottoalueille 2.10.2008 suorittaman tarkastuksen 19.11.2008 

tarkastettuun ja täydennettyyn jäljempänä olevaan näyttöohjelmatekstiin, joudun ihmettelemään 

asiakirjasaantivaikeuksia, erehdyttämistarkoituksessa toistuvasti annettuja virheellisiä tietoja ja sitä 
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haluttomuutta ja osaamattomuutta, jota nykyisen ympäristösihteerin toiminta maa-ainesottoon 

liittyvien valvonta-asioidenkin käytännön hoitamisessa osoittaa. 

 

On kerrassaan käsittämätöntä, että ympäristösihteeri, niissä kahdessa tapauksessa, joista 

yhteysvaikeuksien, vitkastelun ja mielestäni jopa tahallisen hidastelun jälkeen sain ennen toiminnan 

aloittamista ympäristösihteeri Sulanderin toimesta suoritetun tarkastuksen tarkastuspöytäkirjat 

alkutilanteen kartoittamiseksi (Lemminkäinen OY ja Parma OY:n alueet), määrää vain ylisyvät 

kohdat täytettäväksi puhtailla maa-aineksilla.  

 

Miksi ympäristösihteeri ei ollenkaan määrää poistettavaksi sitä humuspitoista (orgaanista) ainesta, 

joka varsinkin peitettynä aiheuttaa ennemmin tai myöhemmin mielenkiintoisia negatiivisia tilanteita 

pohjaveden laatuun. ja joiden myöhempi poistaminen on verrattavissa tilanteeseen, missä valmiiksi 

rakennetun talon keskellä olevan savupiipun perustukset joudutaan korjaamaan.  

 

Miten valmiiksi rakennetun keskellä olevan talon savupiipun perustuksen korjaaminen toteutetaan 

valmiiksi rakennettua taloa vähääkään purkamatta?  

 

Kenen kustannuksella kunnan viranomaisen hyväksymän virheellisen ja lupaehtojen vastaisenkin 

toiminnan korjaaminen eli puhtaiden peittomaiden ja niiden alle sallituksi jätettyjen pintamaiden eli 

orgaanisia aineita sisältävien maa-aineksien poistaminen suoritetaan? 

 

 

Humuspitoisen pintamaa-aineksen eli eri orgaanisia aineita sisältävän maa-aineksen peittäminen 

puhtailla maa-aineksilla ilman pohjavettä likaavien aineiden poistamismääräystä on verrattavissa 

tilanteeseen missä lapselle, jolla on ne paksummat ulosteet housussa, laitetaan vain uudet puhtaat 

päälihousut päälle.  

 

Lemminkäinen OY Hietalammen alueen, eikä Morenia OY:n Vuonteenmäen 

jälkihoitotoimenpiteiden tarkastuksesta pyytämiini tarkastuspöytäkirjoihin ympäristösihteeri on 

puhelinkeskusteluissa ilmoittanut, ettei niitä ole vielä tehty. 

 

Miksi ympäristösihteeri Minna Sulander poisti rakennustarkasta Nicole Ahtokiven toimesta kehitetyn 

ja käyttöönotetun tarkastuslomakkeen, johon rasti ruutuun periaatteella saatiin saman tien 

tarkastuksen tulos? Lomake kaipasi korkeintaan vähän lisätilaa huomautuksien ja 

toimenpidemääräyksien kohtaan. 

 

Miten yksi ihminen voi romuttaa kaiken entisen ja omia kaiken maa-ainestenottoon liittyvän aineiston 

niin, ettei kukaan muu kaupunginhallinnossa voi antaa mitään tietoja siiloin, kun ympäristösihteeri 

on lomalla tai muuten poissa tai vain muuten vaan haluton antamaan jotain maa-ainesasioita tietoa?  

 

Miksi ympäristösihteeri Sulander on poistanut käytöstä myös sen ”ennen vanhaan” 

ympäristösihteerin Aarno Salosen käyttämän ilmoitusmenettelyn, missä keskus aina tiesi ilmoittaa ja 

ilmoitti esim., että Salonen on työasioilla ja palaa tietyllä soittajalle ilmoitetulla aikalukemalla? Eli 

palaa esim. klo 14.30 jälkeen. 

 

Edellä olevaa ja aikaisemmin tarkastuslautakunnalle esittämääni viitaten on esitettävä kysymys; 

Onko väärin ja perusteetonta esittää, että ympäristösihteeri Sulanderin tulee vakavasti harkita maa-

ainesoton valvonnan ja sitä edeltävän lupakäsittelyn siirtämistä henkilölle tai henkilöille, joka tai 

jotka edes näyttäisivät halunsa maa-ainesottoasioiden ja niiden edellyttämän valvonnan 

hallitsemiseen?  



 

Tiedoksi myös se, että onnistuin edellä olevassa tekstissä esittämilläni vertauksilla korjaamaan 

Sulanderin virheen ja perustelemaan tilanteen Parma OY:n ottoalueella Haaviston Murtohuhdassa 

niin, että ”firma” kaivoi pintamaat pois ennen noin neljän metrin täytön aloittamista. Neljän metrin 

täyttökorkeudella ottoalueen pohja nousee tasoon +121,00, jossa korkeudessa on 0, 7 metriä ns. 

”hyvää” sen varalta kun mittaustuloksia ei ole vuoden 2008 huhtikuulta, jolloin pohjavedet olivat 

korkeimmillaan. Toivottavasti Sulander luopuu omasta liian alhaisesta täyttökorkeudestaan. 

 

Tiedoksi myös se, että perimätiedon mukaan kuopan pohja olisi 1960 luvun alussa kaivettu silloisen 

käytännön mukaan pohjaveteen asti. Vuonna 1998 putken asentamisen aikainen pohjavedenkorkeus 

oli vain 0,55 metriä sen tason alapuolella, jota kamerani aikaansaama pintamaiden poistaminen 

edellytti. Vuoden 2008 kevään pohjaveden korkeus on saattanut ulottua nyt kuopan pohjalta 

poistettuihin pintamaihin asti. 

 

Seuraavana on tarkastuslautakunnalle 2.10.2008 laatimani näyttöohjelmateksti oikoluettuna ja 

tarkastettuna sekä 19.11.2008 mennessä saamillani olennaisilla valvontaa koskevilla 

päivämäärämerkinnöillä varustetuilla tilannetiedoilla lisättynä. 

 

Tarkastuslautakunta 2.10 sekä 19.11.2008, jolloin 2.10.200 näyttöohjelma on tarkistettu 

2.10.2008 ottoalueisiin tapahtuneen tutustumisen tapahtumien mukaiseksi.   

 

Lupaehtojen vastaisten maa-ainesottotoimintojen suunniteltu näyttöohjelma 2.10.2008.  

 

Yhtä ensimmäisen kohteen n. 50 metrin jalkautusta lukuun ottamatta pääsääntöisesti autoilla 

toteutettavaa tarkastuskäyntiä ja sen ohjelmaa ja tutustumisjärjestystä rajataan sen mukaan mitä 

sääolosuhteet ja tarkastuslautakunnan aikataulu edellyttää. Toivomuksena on kuitenkin edes 

jonkinlaisen kokonaiskuvan saamiseksi, että aikataulu ei olisi niin tiukka, ettei kaikissa kohteissa 

ehdittäisi käydä. 

 

Tässä on vain murto-osa niistä tilanteista joita maa-ainesoton valvontaviranomaiset ovat vuosien 

mittaan sallineet ja näyttävät sallivan yhä. Näin ei voi jatkua ei ainakaan lupaehtojen 90 

prosenttisella lieventämisellä. 

 

Laadin tämän ohjelman omien työkiireitteni takia ns. ”viimetipassa”. Se on täysin oikolukematon ja 

pahoittelen, jos siihen on jäänyt virheitä. 

 

Ohjelman laatimisen tarkoitus on nopeuttaa tutustumista ja osoittaa selkeästi ne kohteet, joihin 

tarkastuslautakunta on tutustunut, mikäli joku kohde jää pois se ruksataan pois jne. 

 

 

 

 

1.      Destria OY ja Espoon sora OY:n (Toppola) ns. Paavolan alue (mäen päältä) 

 

1.1.   Kaivuun salliminen pelkästään sammaleet pois menetelmällä 

1.2.   Poistettavien pintamaiden määrä ja varastointi 

1.3.   Pintamaiden käyttö lupaehtojen vastaiseen luiskaukseen 

1.4.   Pintamaiden riittävyys lupaehtojen mukaiseen jälkihoitoon eli palautukseen kaivetulle alueelle 

kasvualustaksi 

 



1.5.   Takaisin tultaessa maantielle edessä on sorakuoppa, jossa vesi tuli vuoden 2008 keväällä 

pintaan. 

 

(19.11.2008) Kohdat 1.1-1.5 eivät ajanpuutteen vuoksi toteutuneet, tilannetta katsottiin ns. 

Kolsingin linjan (400 ja 110 kwa sähkölinja) alla tapahtuneen pysähdyksen ja siinä annetun 

selostuksen jälkeen vain maantieltä eli palaamalla n. 200 metriä takaisin päin ja toteamalla 

ottoalueen reunalla olevien pintamaiden pieni määrä suhteessa ottoalueen kokoon. 

 

1.6.   Matkalla Haavistoon päin oikealla oleva entisen TVL.n eli nykyisen Detsria OY:n maisemoitu 

monttu, jossa on selkeästi havaittavissa missä pintamaita on edes osaksi palautettu. Suuri osa on 

läjitettynä ns. Kolsingin sähkölinjan alla. Osa siitä maantien suuntaisena. Suurin osa eli entisen ns. 

kuolemankurvin pintamaa-alueet Karkkilan sairaalan kohdalla olevassa meluvallissa. 

 

 

2.  Lemminkäinen OY Hietalammen  alueet (maantien vierestä) (Yhteensä 4 

aluetta)  (nykyisestä omistajasta ei varmaa tietoa, koska osan osalla on ilmeisesti tapahtunut 

omistaja- tai firman nimen vaihdoksia) 

 

2.1.   Lupaehtojen vastaiset kaivutasot nykyinen ja aiemmat (alitukset lähelle ellei peräti alle ylintä 

luontaista pohjaveden pintaa) 

2.2.   Lupaehtojen vastaisesti ylisyväksi kaivettujen kohtien täyttäminen lupaehtojen vastaisesti 

pintamailla. ( Talvella 2005 tapahtunut riittämätön täyttö lupaehtojen vastaisesti naapurialueelta 

tuoduilla pintamailla)  

2.3.   Vuoden 2006 syksyllä tapahtunut lupaehtojen vastaisesti ja riittämättömään korkeuteen 

tapahtunut ylisyvän kaivualueen täyttö sekä pintamaiden siirto suoritetusta täytöstä huolimatta 

vieläkin lupaehtojen vastaiselle kaivutasolle    

2.4.   Ylimmät luontaiset pohjavesitasot ja niiden edellyttämä tai sallima alin kaivutaso maantien 

viereisellä alueella (Putkien T 8 ja T 9 osalla noin arvoina) 

2.5.   Lupaehtojen vastaisesti tehdyt luiskaukset (maantien vieri, jossa talvitäytöstä ja lumen 

sulamisesta johtuva vajoama/ repeämä  

2.6.   Toimenpiteet putken T 8 ja T9 välissä lupaehtojen toteuttamiseksi (Alueen täyttö valmiiksi 

seulotulla massalla lupaehtojen eli ylimmän luontaisen pohjaveden pinnan sallimaan kaivutasoon 

(tarvittava täyttö noin 0,8-0,9 metristä noin 2,5 metriin, jonka jälkeen lupaehtojen vastaisesti tehdyn 

luiskan massojen kaivaminen lupaehtojen edellyttämälle juuri täytetylle tasolle. Edellyttää tasaisella 

alueellakin ainakin kolmen metrin kerroksen poistamista. Kasan kohdalla, jonka päällä olemme 

huomattavasti enemmän eli lähemmäs 10 metriä. Tämän luiska tulee tehdä Karkkilan yleisten maa-

ainesten oton lupaehtojen edellyttämästä puhtaasta sorasta ja verhoilla lupaehtojen mukaisesti 

tekeminen puhtaasta sorasta.  

 

Mikäli aikaa varattu riittävästi voidaan ajaa kaivualueelle ja sisääntulon jälkeen heti todeta Lohja 

Rudus OY:n nykyisin pelkkä Rudus OY:n ns. Holman jälkihoidettu alue ja kaivualueen tasot 

montun puolelta. Ei välttämätöntä, koska tärkeämpää näytettävää on. 

 

(19.11.2008) Kiertoajelua sorakuopan pohjalla ei ajanpuutteen vuoksi toteutettu. 

 

 

2.7.   Hietalammen reuna-alueen luiskaus, jossa luiskaa ei tehty ensin lupaehtojen edellyttämästä 

puhtaasta sorasta, johon pintamaat olisi tullut lupaehtojen edellyttämänä levittää kasvukerrokseksi 

päälle  

2.8.   Hietalammen reunan alueelle on jätetty metallijätteitä ja kasvualustaksi kelpaavia pintamaita  



2.9.   Hietalammen reuna-alueen kaivutasot ja pintamaiden sijoitus ovat lupaehtojen vastaisia 

 

 

2.10.                (19.11.2008) Aloituskatselmuspöytäkirjasta puuttuu määräykset ennen täyttöä 

lupamääräyksien mukaan poistettavaksi kuuluvien pintamaiden poistamisesta 

2.11.                (19.11.2008) Aloituskatselmuspöytäkirjasta puuttuu määräykset pohjavesiputken 

asentamisesta kairaamalla 

2.12.                (19.11.2008) Alueelle on asennettu pohjavesiputki kaivinkonetyönä, jolloin mahdolliset 

vettä pidättävät maakerrokset rikkoontuvat ja pohjavesi pinnat alenevat poistamaan putkien 8 ja 9 

kohdalla ylisyväksi kaivetun kohdan täyttöä.  

2.13.                (19.11.2008) Ylitalon tilan alueelta naapuritilan puolelle 2004-2005 välisenä talvena 

siirrettyjä pintamaita ei vaadittu palautettavaksi takaisin naapuritilan puolelta Ylitalon tilan puolelle. 

2.14.                (19.11.2008) Ylitalon alueelle levitettiin pintamaat lupamääräyksien vastaisesti ilman 

että luiskat tehtiin ja muotoiltiin ennen pintamaiden levitystä puhtaasta sorasta  

2.15.                (19.11.2008) Ylitalon alueelle levitetyn pintamaakerroksen paksuus ei täytä 

lupamääräyksiä 

2.16.                (19.11.2008) Ylitalon alueen ottoalueen pohjalle levitetty pintamaakerros, mikä sille on 

levitetty, on tehty sekoittamalla hienoa hiekkaa ja pintamaata keskenään, jotta alue saataisiin 

näyttämään lupamääräykset täyttävältä 

2.17.                (19.11.2008) Ylitalon tilan pintamaita on jätetty lupamääräyksien vastaisesti levittämättä 

alueen Haavisto kylän puoleiselle reunalle. 

2.18.                Aluetta ei missään muodossa eikä millään tavalla saa edes osittainkaan hyväksyä 

jälkihoidetuksi   

 

 

3.    Rudus OY Kuonjoen alue (Hietalammen tien portti) 

 

3.1.   Pintamaiden määrä ja varastointi 

3.2.   Lupaehtojen mukaisesti tehdyt luiskaukset ennen pintamaiden palautusta. 

3.3.   Sorakasoissa olevan soran puhtaus pintamaista 

3.4.   Autolla ajaen sisemmällä kaivualueella pintamaiden poisto ja pintamaita sisältämättömän soran 

laatu 

 

4.  Lemminkäinen OY Härkänotkon tiestä länteen oleva alue  (nykyisestä omistajasta ei varmaa 

tietoa, koska osan osalla on ilmeisesti tapahtunut omistaja- tai firman nimen vaihdoksia) 

 

4.1.   Härkänotkon tielle päin olevasta risteyksestä itään Rudus OY:n alueen pintamaiden varastointi 

ja määrä 

4.2.   Edellisestä kohtaa länteen olevan kaivualueen sininen pohjaveden tarkkailuputken suojaputki. 

Kaivutaso noin jopa yli kaksi metriä alle lupaehtojen 

4.3.   Lupaehtojen salliman alimman ottotason alittaminen siten, että kaivualueen lounaiskulmassa 

pohjavesi tulee näkyviin noin 0,7 metrin kerroksena mm. vuonna 2006 keväällä, jolloin mm. 

lehdessä. Lehdessä ollut kuva on ennen syvintä kohtaa, johon matkataan autolla. (Ko. kohdasta ja 

O,7 metrin pohjavesivesikerroskohdasta ja niille kuuluvista neljän metrin puhtaan soran 

suojakerrostäyttökorkeudesta ja sitä ennen tapahtuvasta lupaehtojen vastaisilla maamassoilla 

tapahtuneiden ylisyvien kohtien täytön edellyttämien maamassojen poistamisesta aiheutuvien 

kustannusten määrän saa jokainen määritellä mielessään. Ne ovat melkoiset kun kysymys on 

useiden satojen tuhansien kuutioiden käsittelystä)     



4.4.   Alueelle vuonna 1997 tuotujen jätemaiden käyttö lupaehtojen vastaisesti ylisyviksi kaivettujen 

kohtein täyttämisessä (näkyy sora-alueille luontaisesti kuulumattomina lupiinikasvustoina ainakin 

kaksi kohta)  

4.5.   Pintamaiden sijainti kohdassa 4.2 mainitun lupaehtojen vastaisen kaivutason alapuolella 

(näkyy keskellä aluetta olevasta rehevästä kasvustosta, joka eroaa täysin ympärillä olevasta 

kasvustosta) 

4.6.   Alueelta poistettujen pintamaiden läjitykset sekä jättäminen levittämättä takaisin 

kasvualustaksi 

4.7.   Autolla eteenpäin keskelle kaivualuetta. Auton nokat itään päin ja katseet kohti tulosuuntaa, 

niin ei tarvitse olla biologi, kun näkee pintamaiden palauttamisen merkityksen jälkihoitona ja 

tulevan kasvualustana. Korostetusti tulee ottaa huomioon se, että kysymyksessä ei ole karkea 

kasvualusta, vaan hieno hieta, jolta mirkrobit sisältävä pintakerros on kokonaan poistettu.  

4.8.   Kohdasta 4.7 luoteeseen pysähdytään kodassa, joka uutisoitiin Karkkilan tienoo lehdessä 

vuoden 2006 keväällä Ko. kohdasta ja tästä luoteeseen olevasta O,7 metrin 

pohjavesivesikerroskohdasta, johon matkataan autolla ja niille kuuluvista neljän metrin puhtaan 

soran suojakerrostäyttökorkeudesta ja sitä ennen tapahtuvasta lupaehtojen vastaisilla maamassoilla 

tapahtuneiden ylisyvien kohtien täytön edellyttämien maamassojen poistamisesta aiheutuvien 

kustannusten määrän saa jokainen määritellä mielessään. (Ne ovat melkoiset kun kysymys on 

useiden satojen tuhansien kuutioiden käsittelystä)  

  

4.9.   (19.11.2008)Tilanne 19.11.2008 on se, että pohjavesi noussut näkyviin noin 20 cm kerroksena 

 

 

5.  Rudus OY:n Vuorenharjun alue (Parsilanjärven kaakkoispuolella) 

 

5.1.   Läpiajo Karkkilan yleisten Maa-ainesten oton lupaehtojen mukaisesti jälkihoidetun alueen 

pohjoisreunalle 

5.2.   Pohjoisreunalla näkymä alueelle, johon lisänä Rudus OY:n Sorapiste KY:n  alueelle 

suorittamasta jälkihoidosta 

5.3.   Ottoalueen pohjoisreunalla olevan tien eteläpuolella olevan vuoden 1993 lopulla tapahtuneen 

luiskauksen pintamaiden määrä ja sen merkitys vuoden 1994 keväällä 2-vuotisella männyn taimella 

istutetun metsän kasvuun 

5.4.   Luiskauksen kaltevuus noin 1:2,2, jota jyrkempää luiskaa ei järeällä repijällä (takapainolla) 

varustettu puskutraktori tullut takaperin ylöspäin  

5.5.   Männyntaimiston alta valon puutteen seurauksena puuttuva aluskasvillisuus 

 

 

6.  Parsijanjärven pohjoispuolella oleva entinen ns. UMA soran alue, jonka Karkkilan 

kaupunki osti ja erinäisin sopimuksen jälkihoidatti Rudus OY:llä 1997 

 

6.1.   Käsittelyalueen koko 7 ha josta 6.5 ha käsiteltiin vuoden 1997 loka-marraskuussa ja istutettiin 

metsälle 1 vuoden ikäisillä ns. pottitaimilla vuoden 1998 keväällä 

6.2.   Toteamus, että Haaviston vedenottamon lähisuoja-alueella kasvaisi vastaava metsä mikäli 

vuonna 1993 aloitetun yleissuunnitelman laatimisen sijasta alueelle olisi myönnetty maa-ainesoton 

yleisillä lupaehdoilla varustetut jatkoluvat. Lähisuoja-alue olisi saatu kaivettua ja jälkihoidettua 

vuoden 1997 loppuun mennessä ja istutettua. metsälle vuoden 1998 keväällä ja tulos olisi edessä 

olevan näkymän mukaisen. (Näkymä Leppointien pellon pohjoisreunalta pohjoiseen ja luoteeseen) 

6.3.   Kohdasta 6.2 koilliseen luiskien teko puhtaan soran avulla mm. ylisuurista kivistä  

6.4.   Läpiajo kuopan pohjan kautta länteen, jossa mm. aluskasvillisuus mm. kanervat ja hietasara 

riippuen siitä mitä poistettava ja sittemmin palautettu pintamaa on aikanaan sisältänyt 



6.5.   Pysähdys jälkihoidetun ja luonnontilassa olleen metsän uudistusalueen kohdalla  

 

 

7.  Parsilanjärven pohjoispuolella oleva allekirjoittaneen jo vuonna 1975 jälkihoitama jua 

vuoden 1976 keväällä 2 -vuotisella männyn taimella istutettu soranottoalue  

 

7.1.   Kuusista alkava jälkihoidettu sora-alue  

7.2.   Puuston koko ja aluskasvillisuus 

7.3.   Pienen pintamaattoman alueen puuston huomattavasti pienempi koko 

 

 

8.  Vaskijärvi Morenia OY:n  ja Destia OY:n ns Vuonteenmäen alue 

 

8.1.   Pintamaiden poiston riittämättömyys ja valuminen otettavaan rinteeseen (näkymä suoraan 

ajettaessa kuopan läpi  

8.2.   Lupaehtojen vastainen luiskauksen teko pintamaat suoraan seulakiven päälle  

8.3.   toisaalla seulakivet tuleva murskaus huomioon ottaen pintamaakasan päälle  

8.4.   Pintamaiden jättäminen levittämättä vuoden 2008 syyskuussa toteutettu luiskaus 

8.5.   Soran laatu, joka sisältää pintamaita on todettavissa ottoalueen pohjalla olevasta 0-32 tai 0-50 

sorajalostetta sisältävästä kasasta, jossa on selvästi pintamaata ja puuaineksen jätöksiä. Vuonna 

2007 murskattu kasa kasvaa jo mm. horsmaa. 

 

8.6.   (19.11.2008) Pintamaiden jättäminen levittämättä vuoden 2008 lokakuussa jatkettu ja 

toteutettu luiskaus 

8.7.   Aluetta ei missään muodossa eikä millään tavalla saa edes osittainkaan hyväksyä 

jälkihoidetuksi   

 

 

9.  Vaskijärvi Morenia OY:n ns. Vanha-hongistonalue 

 

9.1.   Vuonna 2006 toteutettu lupaehtojen vastainen jälkihoito maantien viedessä 

9.2.   Luiskausta ei ole tehty puhtaasta sorasta  

9.3.   Pintamaat levitetty suoraan kivien päälle  

9.4.   Osa pintamaita on jätetty tienvierikarheeseen levittämättä 

9.5.   Vuonna 2007 alueelta on asiakirjojen mukaan sallittu kuljettaa pintamaita pois 

9.6.   Alueelle viimeksi myönnetyn maa-ainesten ottoluvan ei tarvinnut nykytilanteen osalta perustua 

olemassa olevaan tilanteeseen 

9.7.   Suunnitelman nykytilannekartasta sai aivan ottoalueen vieressä oleva nykyaikainen omakoti 

talo pihoineen ja talousrakennuksineen olla ja jäädä merkinnällä, joka kuvaa lähinnä mädäntynyttä 

pahnalatoa. 

 

10.  Parma OY Murtohuhta 

 

10.1.                Pintamaiden (orgaanista aineita sisältävän maa-aineksen) poistamismääräys puuttuu 

aloitustarkastuspöytäkirjasta. 

10.2.                Muistuttaminen avattavan alueen pintamaiden poistamisesta puhtaaseen sora-ainekseen 

asti puuttuu. 

10.3.                Täyttötaso ei huomioi luontaista ylintä alueella havaittua pohjaveden pintaa ja sen 

määräämää pohjatasoa, joka tulee toteuttaa aivan toisin kuin allekirjoittaneelle puhelimessa 

ympäristösihteeri Sulanrerin toimesta selitettiin.  



10.4.                Sulanderin tehtävänä ei ole tulkita lupamääräyksiä ja niiden määräämää 

pohjatasoa niin, että ”firma” saa pohjavedet vaarantaen otettua 80000 kiintokuutiometriä n. 

160000 irtokuutiometriä maa-ainesta enemmän, kuin neljän metrin suojakerrospaksuus 

edellyttää. Sulander ei huomioi ollenkaan sitä, että vettä pohjavedeksi suodattavan 

maakerroksen ohentuessa pohjavedeksi suotautuminen nopeutuu ja pohjaveden 

pinnankorkeuksien vaihteluväli suurentuu, mikä seikka on huomioitu edellä ilmoittamassani 

+121,00 korkeustasoon edellytetyssä täyttötasossa. Maan pinnalla alueen koilliskulmassa 

olevan kallion lisäksi näyttää siltä, että täyttöalueen pohjalla oleva suuri kivi on 

todennäköisesti kallio, joka pienentää maanalaista pohjavesivarastoa siten, että pinnan 

vaihteluväli tulee olemaan suurempi kuin ilman kaivuutoimintoja. 

 

 

Edellä olevan lisäksi viittaan ja uudistan Karkkilan kaupungille jo vuonna mm. 2006 ja sen jälkeen 

toimittamani aineiston ja niissä sanotun. Lisäksi ilmoitan, että entistä laajempi on tulossa, kunhan 

työkiireiltäni ehdin sen tarkistaa ja laatia siihen tiivistelmäosan. 

 

Alkuperäinen oikolukematon ja kirjoitusvirheitä sisältävä on allekirjoitettu Haavistossa 2.10.2008, 

tämä korjattu ja 19.11.2008 mennessä selvitetyksi saaduilla ja havainnoiduilla toimenpiteillä, 

kohdista 1, 2.6, 2.10-2.18, 4.9, 8.6-8.7 ja kokonaan uutena kohtana kohta 10. Parma OY 

Murtohuhta ja 10.1-10.4 täydennetty allekirjoitettu tilanneteksti 

  

Haavistossa 19.11.2008 

 

 

Markku Sahlstedt 

Haavistontie 131 

03710 Uusitalo                   puh 09-2254104 
 
 
******************************************************************* 
******************************************************************* 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: maanantai 14. lokakuuta 2019 7.55 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' 
<tuija.telen@karkkila.fi>; 'maarit.sihvonen@karkkila.fi' <maarit.sihvonen@karkkila.fi> 
Kopio: 'kari.setala@karkkila.fi' <kari.setala@karkkila.fi>; 'arto.jormalainen@karkkila.fi' 
<arto.jormalainen@karkkila.fi>; 'esko.vuolukka@karkkila.fi' <esko.vuolukka@karkkila.fi>; 
'pirjo.siik@karkkila.fi' <pirjo.siik@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 
'markku.tikkanen@karkkila.fi' <markku.tikkanen@karkkila.fi>; 'toimitus@karkkilalainen.fi' 
<toimitus@karkkilalainen.fi>; 'keke.asposalo@karkkilalainen.fi' <keke.asposalo@karkkilalainen.fi>; 
'eero.kulla@karkkilalainen.fi' <eero.kulla@karkkilalainen.fi>; 'mari.ahola-aalto@karprint.fi' <mari.ahola-
aalto@karprint.fi>; 'eero.wihuri@karprint.fi' <eero.wihuri@karprint.fi>; 'anu.frosterus@karprint.fi' 
<anu.frosterus@karprint.fi>; 'merja.myllyniemi@karkkila.fi' <merja.myllyniemi@karkkila.fi> 
Aihe: Mm. nimikemuutosten seurauksena kysymys: Kuka tai ketkä ennen veronmaksajia vastaa Karkkilan 
hallinnossa tapahtuvista asia-, tai menettelyvirheistä? 
 
Karkkilan kaupunki 
 
Kaupunginjohtaja  
Tuija Telen 



 
Konsernijohtaja / hallintopäällikkö 
Maarit Sihvonen 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila  
 
ASIA: 
Mm. nimikemuutosten seurauksena kysymys: 
 
Kuka tai ketkä ennen veronmaksajia vastaa Karkkilan hallinnossa tapahtuvista asia-, tai 
menettelyvirheistä? 
 
Huomioon otettavaksi se, että vastaukseksi ei riitä eikä kelpaa klausuulin, jonka loppu kulloisenkin 
toimielimen kohdalla päättyy toimielimen nimen, oli se sitten, kaupunginvaltuusto, kaupunginhallitus tai 
joku lautakunta, jälkeen ilmaisun  ”… merkitsee kirjelmät, ilmoitukset ja päätökset tietoonsa saatetuksi ja 
tyytyy annettuihin päätöksiin sekä hyväksyy niiden kohdalle merkityt täytäntöönpanotoimenpiteet.”, 
perusteella minkään toimielimen nimi. Korostan, että kysymys on henkilöistä ylimmästä alaspäin. 
Päävastuullinen ensimmäiseksi. 
 
Viivyttelemättä, välittömästi annettavaa, selkeää, yksiselitteistä kirjallista vastausta odottaen. 
 
Haavistossa 14.10.2019 
 
Markku Sahlstedt 
 
***************************************************************** 
***************************************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: perjantai 26. heinäkuuta 2019 10.42 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' 
<tuija.telen@karkkila.fi>; 'tuure.keskinen@gmai.com' <tuure.keskinen@gmai.com> 
Aihe: Nyhkälänharjun lähiliikunta-alueasiavalitus ja perustelut 24.7.2019. Plus vastaanottokuittaukset sekä 
Diaarinumero. Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 52  
 
 
Karkkilan kaupunki  
Kaupunginjohtaja 
Tuija Telen  
 
Mm. Teidänkin palvelimen osalta palvelimen ilmoittaman palvelinvirheen seurauksena uusintalähetys. 
 
Haavistossa 26.7.2019 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
********************************************************** 
********************************************************** 
 



Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: perjantai 26. heinäkuuta 2019 10.04 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'kari.setala@karkkila.fi' 
<kari.setala@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' 
<tuija.telen@karkkila.fi>; 'mariitta.vuorenpaa@karkkila.fi' <mariitta.vuorenpaa@karkkila.fi>; 
'esko.vuolukka@karkkila.fi' <esko.vuolukka@karkkila.fi>; 'timo.rautiainen@karkkila.fi' 
<timo.rautiainen@karkkila.fi>; 'petri.iivari@karkkila.fi' <petri.iivari@karkkila.fi>; 'timo.hongell@elisanet.fi' 
<timo.hongell@elisanet.fi>; 'pirjo.siik@karkkila.fi' <pirjo.siik@karkkila.fi>; 'maarit.sihvonen@karkkila.fi' 
<maarit.sihvonen@karkkila.fi>; 'mika_tallgren@hotmail.com' <mika_tallgren@hotmail.com>; 
'kari.jj.laine@gmail.com' <kari.jj.laine@gmail.com>; 'rainovelin@hotmail.com' <rainovelin@hotmail.com>; 
'k.etolin@hotmail.com' <k.etolin@hotmail.com>; 'maritsal52@gmail.com' <maritsal52@gmail.com>; 
'mija.sundstrom@gmail.com' <mija.sundstrom@gmail.com>; 'juha.jumisko@sahkoliitto.fi' 
<juha.jumisko@sahkoliitto.fi>; 'jarkko.ilonen@gmail.com' <jarkko.ilonen@gmail.com>; 
'muinaisjuttu@gmail.com' <muinaisjuttu@gmail.com>; 'paivi.hellgren@karviainen.fi' 
<paivi.hellgren@karviainen.fi>; 'juho.meri@merimet.fi' <juho.meri@merimet.fi>; 
'anna.tallgren@karkkila.fi' <anna.tallgren@karkkila.fi>; 'timo.palenius@kolumbus.fi' 
<timo.palenius@kolumbus.fi>; 'laila.reikko@gmail.com' <laila.reikko@gmail.com>; 
'jukka.hjelm@hankkija.fi' <jukka.hjelm@hankkija.fi>; 'jyrilaakso82@gmail.com' <jyrilaakso82@gmail.com>; 
'lindforsharri@gmail.com' <lindforsharri@gmail.com>; 'kitipihlaja@hotmail.com' 
<kitipihlaja@hotmail.com>; 'heidi.savolainen@pp6.inet.fi' <heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; 
'timo.valkas@innoplan.fi' <timo.valkas@innoplan.fi>; 'helvi2011@gmail.com' <helvi2011@gmail.com>; 
'op.arvila@outlook.com' <op.arvila@outlook.com>; 'auvinen.hannamari@gmail.com' 
<auvinen.hannamari@gmail.com>; 'anu.frosterus@karprint.fi' <anu.frosterus@karprint.fi>; 
'kripahoo@hotmail.com' <kripahoo@hotmail.com>; 'eino.hellsten@saunalahti.fi' 
<eino.hellsten@saunalahti.fi>; 'anagonda67@suomi24.fi' <anagonda67@suomi24.fi>; 
'tiinahen@gmail.com' <tiinahen@gmail.com>; 'eikka1@gmail.com' <eikka1@gmail.com>; 
'essi.jumisko@gmail.com' <essi.jumisko@gmail.com>; 'tuure.keskinen@gmail.com' 
<tuure.keskinen@gmail.com>; 'raine.mies@elisanet.fi' <raine.mies@elisanet.fi>; 'omo247@elisanet.fi' 
<omo247@elisanet.fi>; 'mikko03.ojanen@gmail.com' <mikko03.ojanen@gmail.com>; 
'outi.pietilainen@kolumbus.fi' <outi.pietilainen@kolumbus.fi>; 'risto.sintonen@pp.inet.fi' 
<risto.sintonen@pp.inet.fi>; 'elina.toikka@pp8.inet.fi' <elina.toikka@pp8.inet.fi>; 
'teemu.tuiskula@hotmail.com' <teemu.tuiskula@hotmail.com>; 'tapani.trainer@hotmail.fi' 
<tapani.trainer@hotmail.fi>; 'tommi.kuutsa@karkkila.fi' <tommi.kuutsa@karkkila.fi>; 
'merja.myllyniemi@karkkila.fi' <merja.myllyniemi@karkkila.fi>; 'juho.oravala@karkkila.fi' 
<juho.oravala@karkkila.fi>; 'markku.tikkanen@karkkila.fi' <markku.tikkanen@karkkila.fi>; 
'jari.vaittinen@valojari.inet.fi' <jari.vaittinen@valojari.inet.fi>; 'viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi' 
<viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi>; 'vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi' <vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi>; 
'toimitus@karkkilalainen.fi' <toimitus@karkkilalainen.fi>; 'keke.asposalo@karkkilalainen.fi' 
<keke.asposalo@karkkilalainen.fi>; 'heikki.savola@karkkilalainen.fi' <heikki.savola@karkkilalainen.fi>; 
'eero.kulla@karkkilalainen.fi' <eero.kulla@karkkilalainen.fi>; 'mari.ahola-aalto@karprint.fi' <mari.ahola-
aalto@karprint.fi>; 'eero.wihuri@karprint.fi' <eero.wihuri@karprint.fi>; 'tinam@luukku.com' 
<tinam@luukku.com>; 'merja.jylhankangas@gmail.com' <merja.jylhankangas@gmail.com>; 
'harry.suntioinen@hotmail.com' <harry.suntioinen@hotmail.com>; 'tapani.valonen@gmail.com' 
<tapani.valonen@gmail.com>; 'ritvaahomaki@hotmail.com' <ritvaahomaki@hotmail.com>; 
'henna.mitrunen@kuvaleipomo.fi' <henna.mitrunen@kuvaleipomo.fi>; 'matti.maki@hotmail.com' 
<matti.maki@hotmail.com>; 'pekka.wikberg@elisanet.fi' <pekka.wikberg@elisanet.fi>; 
'anneli.laitinen@gmail.com' <anneli.laitinen@gmail.com>; 'voitto.suonpaa@gmail.com' 
<voitto.suonpaa@gmail.com>; 'anna.pietilainen@elisanet.fi' <anna.pietilainen@elisanet.fi>; 
'matti.suomi@karkkila.fi' <matti.suomi@karkkila.fi>; 'hannu.bogdanoff@evl.fi' <hannu.bogdanoff@evl.fi>; 
'nina.saikanmaki@karkkila.fi' <nina.saikanmaki@karkkila.fi>; 'paula.salapuro@gmail.com' 
<paula.salapuro@gmail.com>; 'rauno.salonen@kolumbus.fi' <rauno.salonen@kolumbus.fi>; 
'ansu.riekkinen@gmail.com' <ansu.riekkinen@gmail.com>; 'marianne.bostrom2015@outlook.com' 



<marianne.bostrom2015@outlook.com>; 'arto.jormalainen@karkkila.fi' <arto.jormalainen@karkkila.fi> 
Aihe: Nyhkälänharjun lähiliikunta-alueasiavalitus ja perustelut 24.7.2019. Plus vastaanottokuittaukset sekä 
Diaarinumero. Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 52  
 
 
Karkkilan kaupunki  
 
Kaupunginjohtaja Tuija Telen 
 
Kaupungininsinööri Kari Setälä 
 
Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Heli Ahjoniemi 
 
Kaupunginhallituksen 1 varapuheenjohtaja Mia Sundström 
 
Kaupunginhallituksen 2 varapuheenjohtaja Risto Sintonen 
 
Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja Mika Tallgren 
 
Kaupunginvaltuuston 1 varapuheenjohtaja Kari Laine  
 
Kaupunginvaltuuston 2 varapuheenjohtaja Outi Pietiläinen 
 
Kaupunginvaltuuston 3 varapuheenjohtaja Eino Huotari 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
ASIA: 
Nyhkälänharjun lähiliikunta-alueasiavalitus ja perustelut 24.7.2019. Plus vastaanottokuittaukset sekä 
Diaarinumero. Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 52 
 
VIITE: 
Jäljempänä oleva 27.2.2017 klo 9:56 alkanut ja tähän päivään asti jatkunut sähköpostiketju liitteineen ja 
liitetiedostoineen. Sähköpostiketju sisältää Helsingin hallinto-oikeuteen 24.7.2019 klo 12:02 jättämäni 
valituksen vaatimuksineen ja liitetiedostoineen. Liitetiedostot tämänkin sähköpostin liitteenä. 
 
 
Kesäloma-ajasta ja kaupungintoimiston jäljempänä olevasta selviävästä kiinniolosta huolimatta 
kohteliaimmin ilmoitan;  
 
1. Karkkilan tekninen johtaja toteuttaa lainvoimaisuutta saavuttamattomalla päätöksellä Karkkilan 

teknisessä lautakunnassa 17.4.2019 pykälässä 33 hänen esityksestään ja vastuullaan tapahtuneen 
selkeän menettelyvirheen, Karkkilan kaupunginvaltuuston 20.8.2007 pykälässä 57 tilahankkeiden 
toteuttamisesta Karkkilassa hyväksymän ohjeen noudattamattomuuden seurauksena laittomaksi 
muuttunutta Karkkilan kaupunginvaltuuston 11.12.2017 pykälässä 128 tekemää päätöstä. Kaiken 
laittomuuden lisäksi vielä ilmoituksista, että mm. savi kaivetaan pois, poiketen mm. saven päälle. 

 

mailto:kirjaamo@karkkila.fi


2. Tilahankkeiden toteuttamisohjeessa selkeästi hankesuunnitelmasta sanotusta johtuen, totean kuten 
aikoinaan presidentti Koivisto, että ” Tarttis tehrä jotain”. Korostan huomioon otettavaksi, että 
tilahankintaohje on liitetiedostona. 

 
3. Jokainen lukutaitoinen ja luetun tekstin ymmärtävä, ymmärtää mitä tilahankintaohjeessa sanotaan 

hankesuunnitelmasta ja sen käsittelystä. Se ei selittelemällä muuksi muutu.  
 

4. Nähtäväksi jää kenen tai keiden hyväksymänä laittomuutta Karkkilassa sallitaan jatkettavan. 
 

5. Liitteenä jäljempänä oleva 27.2.2017 klo 9:56 alkanut ja tähän päivään asti jatkunut sähköpostiketju 
liitteineen ja liitetiedostoineen. Sähköpostiketju sisältää Helsingin hallinto-oikeuteen 24.7.2019 
jättämäni valituksen vaatimuksineen ja liitetiedostoineen 

 
Haavistossa 26.7.2019 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
********************************************************* 
********************************************************* 
 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: torstai 25. heinäkuuta 2019 13.19 
Vastaanottaja: 'palvelupiste@karkkila.fi' <palvelupiste@karkkila.fi> 
Aihe: Valitus ja perustelut 24.7.2019 Plus vastaanottokuittaukset sekä Diaarinumero  
 
 
Karkkilan palvelupiste Serveri 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
 
Jäljempänä olevaan Karkkilan kirjaamon sähköpostiin viitaten palvelupiste huolehtinee, että ainakin Telen 
ja Setälä kuittaavat vastaanotetuksi, jopa vielä tänään. 
 
Haavistossa 25.7.2019 
 
Markku Sahlstedt 
 
******************************************************** 
******************************************************** 
 
-----Alkuperäinen viesti----- 
Lähettäjä: Karkkila kirjaamo [mailto:kirjaamo@karkkila.fi]  
Lähetetty: torstai 25. heinäkuuta 2019 11.04 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: Automaattinen vastaus: Valitus ja perustelut 24.7.2019 Plus vastaanottokuittaukset sekä 
Diaarinumero  
 
Karkkilan kaupungin kirjaamo on suljettu 28.6. - 5.8. välisen ajan. Sähköposteja ei lueta tänä aikana. 
 



Kiireellisissä asioissa voi olla yhteydessä palvelupiste Serveriin palvelupiste@karkkila.fi, 09 4258 3755 
 
 
********************************************************* 
********************************************************* 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: torstai 25. heinäkuuta 2019 11.03 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' 
<tuija.telen@karkkila.fi>; 'kari.setala@karkkila.fi' <kari.setala@karkkila.fi>; 'esko.vuolukka@karkkila.fi' 
<esko.vuolukka@karkkila.fi>; 'juho.oravala@karkkila.fi' <juho.oravala@karkkila.fi>; 
'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 'maarit.sihvonen@karkkila.fi' 
<maarit.sihvonen@karkkila.fi>; 'merja.myllyniemi@karkkila.fi' <merja.myllyniemi@karkkila.fi> 
Aihe: Valitus ja perustelut 24.7.2019 Plus vastaanottokuittaukset sekä Diaarinumero  
 
 
 
 
Karkkilan kaupunki 
 
Kaupunginjohtaja Tuija Telen 
 
Tekninen johtaja Kari Setälä 
 
Yhdyskuntatekniikan päällikkö Esko Vuolukka 
 
Vesihuoltopäällikkö Juho Oravala 
 
 
 
Harjun kentän 24.7.2019 kenttätoteutustilanne ja Setälän taannoinen jäljempänä valituksen perusteluina 
olevasta sähköpostiketjusta selviävä ilmoitus, että sutta ja sekundaa ei tehdä huomioon ottaen 24.7.2019 
allekirjoittamani valitus ja perustelut Helsingin hallinto-oikeuden vastaanottokuittauksineen tiedoksi ja 
toivottavasti myös huomioon otettavaksi. Tiedoksi myös diaarinumero, jolla valitukseni on Helsingin 
hallinto-oikeudessa (HHO) kirjattu. Diaarinumero on 04525/19/2299. 
 
Haavistossa 25.7.2019 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
****************************************************** 
****************************************************** 
 
Lähettäjä: virastoposti@om.fi [mailto:virastoposti@om.fi] Puolesta helsinki.hao@oikeus.fi 
Lähetetty: keskiviikko 24. heinäkuuta 2019 12.10 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: Vastaanottokuittaus - Kvittering (Valitus ja perustelut 24.7.2019, 24.7.2019 klo 12.02) 

 

Olemme vastaanottaneet viestinne. 
 

mailto:palvelupiste@karkkila.fi
mailto:virastoposti@om.fi
mailto:virastoposti@om.fi
mailto:helsinki.hao@oikeus.fi
mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi


Luemme ja tarkastamme kaikki saapuneet viestit. Mikäli viestin tai sen liitteiden avaamiseen liittyy ongelmia, 
otamme yhteyttä ensi tilassa. 
 
Keskimääräiset käsittelyajat valitusasioissa löytyvät osoitteesta: hehao.fi > tilastot. Yksittäistapauksessa 
käsittelyajat voivat vaihdella sivuillamme olevista ajoista. 
 
Asian tai tietopyynnön käsittelystä voidaan periä maksu. Tietoa oikeudenkäynti- ja muista maksuista löytyy 
hehao.fi - sivuilta. 
 
Hallinto-oikeus ei tuomioistuimena anna oikeudellista neuvontaa. Mikäli teillä on tarvetta oikeudelliselle 
neuvonnalle, pyydämme teitä kääntymään yksityisen avustajan tai oikeusaputoimiston puoleen. 
 
Hallinto-oikeuden henkilötietojen käsittelyyn ja tietosuojaan liittyvät tiedot ovat saatavilla hehao.fi-sivuilla 
  
Ystävällisin terveisin, 
 
Helsingin hallinto-oikeus 
 
 
** 
 
Kvittering 
 
Vi har tagit emot ert meddelande. 
 
Vi läser och granskar alla inkomna meddelanden. Vi tar kontakt så snart som möjligt om det uppstår problem 
vid öppnandet av meddelandet eller dess bilagor. 
 
De genomsnittliga handläggningstiderna i besvärsärenden finns på adressen hehao.fi/sv > statistik. I 
enskilda fall kan handläggningstiderna avvika från tiderna som nämns på vår webbplats. 
 
En avgift kan tas ut för behandling av ett ärende eller en begäran om uppgifter. Information om rättegångs- 
och andra avgifter finns på hehao.fi/sv - webbsidor. 
 
Som en domstol ger förvaltningsdomstolen inte juridisk rådgivning. Vi ber er vända er till ett privat biträde 
eller en rättshjälpsbyrå om ni har behov av juridisk rådgivning. 
 
Uppgifter gällande behandlingen av personuppgifter och dataskydd i förvaltningsdomstolen finns tillgängliga 
på hehao.fi webbsidor 
 
Med vänlig hälsning 
 
Helsingfors förvaltningsdomstol 
 
 
** 
 
Receipt 
 
We have received your message. 
 
We read and review all incoming messages. If there are any problems in opening the message or its 
attachments, we will contact the sender immediately. 
 
The average processing times for appeals are available at hehao.fi > tilastot (in finnish). In individual cases 
the processing times may vary from the times listed on our website. 
 
A fee may be charged for the processing of a case or an information request. Information on fees can be 
found on hehao.fi/en - website. 
 



As a tribunal the Helsinki Administrative Court does not provide legal advice. If you are in need of legal 
advice, we  ask you to consult a private attorney or a public legal aid office. 
 
Information concerning the processing of personal data and data protection in the Administrative Court can 
be found at hehao.fi website 
 
With best regards 
 
Helsinki Administrative Court 

 
***************************************************** 
***************************************************** 
 
Lähettäjä: pauliina.haapasalo@oikeus.fi [mailto:pauliina.haapasalo@oikeus.fi]  
Lähetetty: keskiviikko 24. heinäkuuta 2019 12.05 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: Valitus ja perustelut 24.7.2019 
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Helsingin hallinto-oikeus 
Radanrakentajantie 5 
00520 Helsinki 
 
helsinki.hao@oikeus.fi 
 
 
ASIA: 
Valitus 
 
VIITE:  
Karkkilan kaupunginvaltuuston 17.6.2019 tekemä pykälän 35 mukainen päätös ja sitä edeltävät toimet. 
Mm. Karkkilan kaupunginhallituksen 10.6.2019 pykälän 135, 27.5.2019 pykälän 120 ja 6.5.2019 pykälän 105 
mukaiset päätökset ja Karkkilan teknisen lautakunnan 28.4.2019 pykälän 42 ja 17.4.2019 tekemät 33 
pykälän mukaiset päätökset. 
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Siitä huolimatta, vaikka muutoksenhakumahdollisuus on mm. valmisteluun vedoten evätty ja vaikka 
kunnallinen itsehallinto mahdollistaa vähemmän viisaiden päätösten, tollojen päätösten, tositollojen 
päätösten ja jopa ääliömäisten päätösten tekemisen, on ilmoitettava tyytymättömyys Karkkilan 
kaupunginvaltuuston 17.6.2019 tekemään pykälä 35 mukaiseen päätökseen ja Karkkilan 
kaupunginhallituksen 10.6.2019 §135, 27.5.2019 §120 ja 6.5.2019 §105 sekä Karkkilan teknisen 
lautakunnan 28.5.2019 §42 ja 17.4.2019 §33 tekemiin päätöksiin ja vaatia:  
 
1. Päätösten kumoamista ja asian ja niistä muodostuvan asiakokonaisuuden palauttamista uuteen 

käsittelyyn.  
 

2. Vastaselitysoikeutta kaikkiin mahdollisiin selityksiin ja lausuntoihin, joita valitukseni johdosta hankitaan 
ja annetaan. 

 
 
PERUSTELUT: 
 
1. Kaupunginvaltuuston 17.6.2019 tekemä pykälä 35 mukainen päätös ja sitä edeltävä päätösketju on 

Karkkilan kaupunginvaltuuston 20.8.2007 pykälässä 57 tilahankkeiden toteuttamisesta Karkkilassa 
hyväksymän ohjeen vastainen. Ja näin ollen siten selkeän menettelyvirheen seurauksena ja 
kaupunginjohtajan oikaisuyrityksistä huolimatta myös lain vastainen. Tilahankintaohjeessa sanotaan 
selkeästi miten hankesuunnitelman osalta jonka hyötypinta-ala ja/tai kustannukset muuttuu 10% tulee 
menetellä. Hankesuunnitelma tulee käsitellä uudelleen. Näin ei tapahtunut teknisessä lautakunnassa 
17.4.2019 (§33) eikä 28.5.2019 (§42). Eikä myöskään kaupunginhallituksessa 6.5.2019 (§105), 27.5.2019 
(§120), eikä 10.6.2019 (§135). Eikä myöskään kaupunginvaltuustossa 17.6.2019 (§35).  
 
1.1. Se mistä syystä yhdyskuntatekniikan päällikkö ja tekninen johtaja, joiden molempien tulee ja on 

täytynyt tietää liitetiedostona olevan tilaohjeen olemassaolo, sivuuttavat tilaohjeessa sanotun ja 
syyllistyvät jopa virkavirheeseen. Mikä sitten on toinen kysymys. On erittäin mielenkiintoista, että 
johtavassa asemassa olevat virkahenkilöt manipuloivat asiaa ja erehdyttävät luottamushenkilöitä 
tässäkin asiassa niin kuin haluavat. Ajattelematta ollenkaan lopputulosta ja sen toimivuutta. 
Myöskin se, miksi yhdyskuntatekniikan päällikkö on valmistellut asian teknisen johtajan 
edellyttämällä tavalla on eri kysymys. 

 
1.2. Kenenkään on turha selittää, että toteutetaan valtuuston 11.12.2017 tekemää 128 pykälän 

mukaista päätöstä. Valtuuston päätös ei tuolloin sisältänyt kaivutöitä haittaavien ja kokonaan 
estävien puiden kaatamattomuutta tai osan kaatamista vasta kaivutöiden keskeytyessä. Osan 
ollessa vieläkin pystyssä. Valtuuston tuolloinen päätös ei edellyttänyt kaapeleiden säilyttämistä 
kaivualueella hankaloittamassa kaivu-urakan järjestelmällistä toteuttamista. Kuten ei myöskään 
soutaa ja huopaa menettelyä eli täyttöjä jo pois kaivettujen puhtaiden soramassojen tilalle 
siirrettyjä kantoja ja pintamaita. Kuten niin ikään ei myöskään vanhojen kaapeleiden tuhoamista 
eikä uusien kaapeleiden sijoittamista siten, että ne joudutaan tältäkin osin jo työnaikaisista 
ilmoituksistani huolimatta siirtämään uudestaan. Valtuuston 11.12.2017 pykälässä 128 tekemä 
päätös ei myöskään sisältänyt minkäännäköistä kulkuyhteyttä ns. vihreälle talolle. Josta käytetään 
eri nimityksiä eli mm. vanha kunnantupa. Jotkut nimittävät sitä julkisesti jopa mm. ”Vihreäksi 
mörskäksi”. Kenen valtuuttamana 17.4.2019 pykälässä 33 hyväksytty toteutussuunnitelma sisältää 
kulkuyhteyden rakentamisen vihreälle talolle? 

 
1.3. Olen jo jäljempänä mainitussa sähköpostiketjussa ja siinä olevista osoitteista aukeavista 

äänivideoissa selvittänyt vihreän talon ja sen ympäristön Harjun kentän osalta ja ilmoittanut, että 
teknisen lautakunnan vasta 17.4.2019 pykälässä 33 hyväksymä toteuttamissuunnitelma on 
toteuttamiskelvoton. Siitä osoituksena liitetiedostona olevat kolme digikuvaa ja kohdassa kaksi 
mainitusta sähköpostiviestiketjusta löytyvä aineisto sekä muiden äänivideoiden lisäksi erityisesti 



mm. 29.4.2019 kuvattu äänivideo (Harjuvideo 5). Josta selviää muukin toteuttamis- ja 
toteutuskelvottomuus ja sitä edeltäneet virkahenkilön tai virkahenkilöiden omavaltaiset ja 
valtuuston 11.12.2019 pykälässä 128 tehdyn päätöksen vastaisuudet. Suunnitelman 
virheellisyydet. Kuten myös se, miten kenttä tulee toteuttaa. Muistettavaksi korostan, että 
toteuttamissuunnitelma piti olla hyväksyttynä ennen kaivutöiden aloittamista. Näin ei ollut. 

 
1.3.1. Teknisen lautakunnan 17.4.2019 pykälässä 33 tekemästä päätöksestä tein tuolloisen 

muutoksenhakuohjeen mahdollistamana oikaisuvaatimuksen. Sitä ei käsitelty. 
Muutoksenhakuohjeen mukaisesti tehdyn oikaisuvaatimukseni jälkeen päätös annettiin julki 
uudestaan muutetulla muutoksenhakuohjeella siten, ettei muutoksenhakumahdollisuutta 
enää ollut. Oikaisuvaatimustani ei ole käsitelty asian mukaisella tavalla. Se edellyttää 
päätöstä, jossa ilmoitetaan, että muutoksenhakuoikeitta ei ole ja että aiempi 
muutoksenhakuohje oli virheellinen. 

 
1.4. Olisi aika ihmeellistä, mikäli muutoksenhakuohjeella mm. valmisteluun vedoten edellä selvitetyt 

selkeät menettelyvirheet laillistuisivat.  
 
1.5. Jotta allekirjoittanutta ei voida syyllistää tai jopa syyttää Harjun kentän eli Nyhkälän ala-asteen 

lähiliikuntapaikan kuntoon saattamisen hidastamisesta tai estämisestä, ilmoitan ja korostan 
huomioon otettavaksi osoitteesta https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY  aukeavassa 
Harjuvideossa 5 sanottua. Toisin sanoen hiedan, karkean hiedan, siltin, savisiltin ja saven pois 
kaivamista saa jatkaa aina, vaikka Huhdintien parkkipaikan alapuolelle asti. Jossa 
kaapelikaivannossa parkkipaikalta ylöspäin koululaajennuksen taakse olevan kulkutien alapäässä 
oli samanlainen hiekkakerros kuin kentällä kohdassa, josta nykyinen viikolla 29 22.7.2019 aloitettu 
madallus aloitettiin. Tilanne on sama toteutusta haittaavien puiden eli yhden männyn, kahden 
mädän pihlajan ja yhden vaahteran osalta. Niiden tyvestä liikaa olevan 10 millimetrin 
sahanpurukerroksen saa myös poistaa ennen tilaohjeen noudattamisen edellyttämää 
hankesuunnitelman uusintakäsittelyä. Kyllä ”sokean Reetankin” tulee nähdä se, ettei esim. 
liitetiedoston digikuvista selviävää mäntyä voida säilyttää nykyisessä paikassa. Myöskään kivikoreja 
ei tule asentaa saven tai savisiltin päälle. 

 
1.5.1. Saven jne. pois kaivamisesta viittaan jo vuoden 2018 marras-joulukuun vaihteessa 27.2.2017 

klo 9:56 alkaneessa sähköpostiviestiketjusta selviäviin ilmoituksiini. 
 
2. Kaikki jäljempänä olevassa viestiketjussa esitetty. Alkaen 27.2.2017 klo 9:56 lähetetystä esitetystä 

sähköpostista ja sen liitteistä, joita on sen jälkeen täydennetty kulloisen tarpeen edellyttämällä tekstillä 
ja liiteaineistolla. Luku- ja perehtymisohjeeksi 27.2.2017 klo 9:56 lähetetystä sähköpostista 19.6.2019 
klo 16.30 lähetettyyn sähköpostiin. 

 
Ohessa liitteenä liitetiedostossa olevat liitteet ja/tai liitetiedostot. Eli DSCF3220, DSCF3381 ja DSCF3454 JPG 
tiedostoiset valokuvat ja ”OHJEET TILAHANKKEIDEN TOTEU.pdf(319)” tiedostonimellä oleva Karkkilan 
kaupunginvaltuuston 20.8.2007 pykälässä 57 hyväksymä ohje tilahankkeiden toteuttamiseksi Karkkilassa. 
Plus 27.2.2017 klo 9.56 alkaneen Harjun kenttää eli Nyhkälän ala-asteen lähiliikuntapaikkaa koskevat ja 
muut 27.2.2017 klo 9:56 alkaneen sähköpostiketjun liitteet, jotka toimitettu eri aikoina eri sähköpostien 
liitetiedostoina Karkkilan kirjaamoon. Ja jotka toimitan valituksen liitteeksi muistitikulla syystä, että taitoni 
ei riitä tiedostojen pakkaamiseen.  
 
Liitteenä myös seuraavista osoitelinkeistä aukeavat päätökset, jotka osoittavat Karkkilan teknisen 
lautakunnan 17.4.2019 pykälässä 33 tekemän menettelyvirheen ja sen seurauksena siitä alkaneen ja 
kaupunginvaltuuston 17.6.2019 tekemään pykälän 35 mukainen päätökseen kulminoituneen 
lainvastaisuuden. Karkkilan kaupungin toimiston heinäkuisen kiinniolon seurauksena päätökset sähköisessä 
muodossa, josta ne saa viran puolesta selvitettyä ja tulostettua. 

https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY


 
Kaupunginvaltuusto 17.6.2019 §35 
http://karkkila.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20193136-10 
 
Kaupunginhallitus 10.6.2019 §135 
http://karkkila.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20193140-6 
 
Kaupunginhallitus 27.5.2019 §120 
http://karkkila.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20193132-10 
 
Kaupunginhallitus 6.5.2019 §105 
http://karkkila.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20193126-11 
 
Tekninen lautakunta 28.5.2019 §42 
http://karkkila.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20193135-4 
 
Tekninen lautakunta 17.4.2019 §33 
http://karkkila.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20193128-4 

 
Haavistossa 24.7.2019 
 
 
Markku Sahlstedt 
Maanviljelijä  
Haavistontie 131 
03710 Uusitalo              
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Aihe: Rudus OY:n maa-ainestenottolupa ja ympäristölupa. Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 
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Oikoluettu 11.7.2019 kohdissa 5.1-5.11 olevia 
kuvaselostustekstejä on selkeytetty ja 
täydennetty. 
 
Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
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informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(19.6.2019) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät tämän 
päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä kaikkiin 
jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. Ne löytyvät Karkkilan 
kirjaamosta. Jatkossa, mikäli luoja suo, myös 
muistitikulta.  
 
Lukuohjeeksi niille jotka ovat tekstin aiemmin 
saaneet  
se, että alusta siihen asti kunnes aikaisempi tulee 
vastaan.  
Ensikertalaisille lopusta viesti kerrallaan alkuun 
päin. Eli aloitus  
viimeisenä olevasta. Sen jälkeen viesti kerrallaan 
lopusta 
alkuun päin.  

 
 
Karkkilan ympäristölautakunta 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
 
ASIA: 
Rudus OY:n maa-ainestenottolupa ja ympäristölupa Vaskijärven alue 1.   
 
VIITE: 
Ympäristölautakunnan esityslistan asia 29. 
 
 
Kesäkuun 17 päivänä 2019 klo 14:04 lähettämääni sähköpostitekstiin viitaten sen ja sitä edeltävissä 
sähköposteissa niiden liitetiedostoilla osoitettu ja sanottu uudistaen, totean huomioonotettavaksi 
seuraavaa: 
 
1. Rudus OY:n Vaskijärvi 1 alueen maa-ainesten otto- ja ympäristölupa-asia tulee palauttaa uuteen 

valmisteluun. Ellei Karkkilan tekninen johtaja asioiden esittelijänä tai ympäristölautakunnan 
puheenjohtaja tai varapuheenjohtaja tai ympäristölautakunnan enemmistö palauttamista tee, asian 
valmistelijan ympäristösihteerin Pirjo Siikin lisäksi kaikkien muidenkin osalta ei voi välttyä 
vaikutelmalta, että eivät ole tehtäviensä tasalla. 

 
2. Lupahakemusasiakirjat ovat niin puutteelliset että palautus uuteen valmisteluun on vähintäänkin 

perusteltu. Mikäli lupa alueelle katsotaan alueelle voitavan Rudus OY:n lepyttelemiseksi myöntää, se 
voidaan tehdä ainoastaan klausuulilla; Lupa myönnetään ottosuunnitelman mukaiselle alueelle 
peruslupamääräyskokonaisuutta noudattaen. Ja edelliseen mahdollisesti tarvittavat lisämääräykset.  
 

3. Mikäli Rudus OY:n  Vaskijärvi 1 alueen lupa myönnetään ilman peruslupamääräyskokonaisuutta, ei voi 
välttyä vaikutelmalta, että kellään luvan myöntämisen puolesta olevilla ei arvot, asenteet eikä niihin 
sitoutuminen ole kohdallaan ja näin he ovat toiminnallaan suorastaan vaatimassa hallintokantelua ja 
selvityshenkilön pyytämistä. Kyllä luvan myöntämisen perustana tulee olla nykytilannetta mastossa 



vastaava nykytilannekartta. Jota ei ainakaan esityslistan eikä lupamääräysten mukaan vielä ole eikä 
asian valmistelijan ympäristösihteeri Pirjo Siikin mukaan tarvitse edes olla.  

 
4. Vaikka ympäristönsuojelusihteeri on perehdytetty koko alue autolla ja niistä kohdista mistä ei autolla 

päässyt, jalan kiertäen Rudus OY:n Vaskijärvi 1 alueen tilanteeseen allekirjoittaneen ja 
ympäristölautakunnan jäsen Harri Lindforsin toimesta 26.10.2018 klo 13.00-15.20 välisenä aikana, niin 
siitä huolimatta joulukuussa 2018 ilmoittamansa lisäksi on edelleen sitä mieltä ettei nykytilannekartan 
tarvitse  vastata olemassa olevaa tilannetta maastossa. Joulukuussa 2018 kyseinen henkilö vielä 
ilmoitti, ettei hän ole valmistellut maa-ainestenottolupia yli kymmeneen vuoteen. Valitettavasti 
tämäkin näkyy valmistelun tuloksessa ja sen seurauksena lupapäätöksessä ja siinä olevissa koko ajan 
kuin enemmän kuin vähemmän pielessä olevissa määräyksissä.  

 
4.1. Ensimmäinen todella vakava puute on se ettei lupahakemus eikä sen käsittely eikä lupapäätös 

perustu olemassa olevaan tilanteeseen maastossa. Siitä on olemassa riittävä näyttö 17.10.2018 
drone kopterilla kuva-aineisto, josta osa tulee kokoukseen jollain tavalla joiltain olennaisilta osilta 
selvitettynä. 

 
4.2. On käsittämätöntä, että 15 vuoden lupapäätös ei perustu olemassa olevaan tilanteeseen 

maastossa. Miten esim. lupamääräyksiä valvotaan kun lähtötilanne on jo valmiiksi väärä? 
 

4.3. Ottosyvyys on niiden nostamisesta huolimatta liian alhainen erään putken vesikorkeuksien 
mukaan. 

 
4.4.  Veden virratessa asutuksesta ja mökeistä pois ottoalueelle päin., seuraus on se kun savilinssi oton 

yhteydessä rikkoontuu kaivojen vesipinnat laskevat, toivottavasti vesi ei kokonaan lopu. 
 

4.5. Nykyisellä alueella vielä olevien pintamaiden poistoa eikä nykyisten pintamaan varastokasojen 
säilymistä eikä käyttöä alueen jälkihoitoon varmisteta. Siitä osoituksena mm. muualta tuotavien 
maamassojen tuonnin salliminen jälkihoitoon. Kuten myös alueelle kokonaan ilman pintamaiden 
palauttamista jätettävät aluekohdat. 

 
4.6. Itäreunalla oleva varastokasa ei vastaa pienemmässäkään määrin todellisuutta. 

 
4.7. Myöskin aloittamisvakuus osoittaa valmistelijalta ja esittelijältä ja kenties lautakunnan 

enemmistöltä täydellistä ymmärtämättömyyttä. Nykyaikainen murskauskalusto hakkaa viikossa 
aloitusvakuussumman verran myytäväksi kelpaavia lajikkeita. Aloittamisvakuus tulee olla 
vähintään jälkihoitovakuuden suuruinen summa. Kyseisessä tapauksessa lähes 250000,0 euroa. 
Peruslupamääräyskokonaisuuden määrääminen lupamääräyksiksi tämäkin asia hoituu 
asianmukaisesti aivan samoin kuin esim. pintamaiden poisto vanhoilla ottoalueilla tarvittavine 
puhdistuskaivuineen. Peruslupamääräyskokonaisuuden käyttöönotto lupamääräyksiksi 1. Turvaa 
alueen pohjavesien säilymisen juomakelpoisina. 2 turvaa alueen jälkihoidon alueen omilla 
pintamailla. Ja vasta kolmanneksi mahdollistaa maa-ainesten ottamisen. Tätäkö ei edelleenkään 
Karkkilassa haluta? 

 
5. KUVISTA 1-12 seuraavaa: 

 
5.1. Kuvat 1 ja 2. Pitämällä sähkölinja, joka poistettu 2019 kevättalvella ja tie suorassa linjassa sekä 

kuvat, kuva kahdessa olevan sähkötolpan kohdalta yhdistämällä selviää, todellisen tilanteen ja 
nykytilannekartan ero. Nykytilannekartassa ei ole merkittynä kuin 80-100 metriä siitä 400 metrin 
matkasta, vaikka se on jo ollut kauan auki kaivettua maa-ainesten ottoaluetta. 

 



5.2. Kuva 3, kohta 1 on pintamaan varastokasa, vaikka merkitty välppä- tai seulakivikasaksi. Kohta 2 on 
pintamaan varastokasa. Kohta 3 on välppä- tai seulakivikasa, vaikka merkitty nykytilannekartassa 
pintamaaksi. Kohta 4 alue, jossa soralajikekasojen alla pintamaata. Kohta 5 alueella ei ole 
mykytilannekarttaan merkittyä varastokasaa. 

 
5.3. Kuva 4, kohta 1 pintamaakasa alueella olleiden varastokasojen alla. Nykyisin päällä 

puhtaanpuolesta sorajalostekasojen jäämiä ja hake jäämiä. Kuinka laaja alue on siitä ei ole tietoa 
ennen puhdistuskaivauksia. Kohta 2 puuttuva pintamaakasa. Kohta 3 samoin puuttuva 
pintamaakasa. Kohta 4 välppä- tai seulakivikasa joka merkitty pintamaakasaksi. Nykyinen tilanne 
on se, että hakekasa on haketettu ja kuljetettu pois. Muistettavaksi myös se, että sähkölinja on 
montun pohjalla olevaa muuntajatolppaparia lukuun ottamatta poistettu. 

 
5.4. Kuva 5, kohta 1 Lähempi kuvan 4 varastokasakentän alla olevasta pintamaakasasta. Katso kuva 

neljän kohta 1 teksti. Nykyinen tilanne on se. että hakekasa on haketettu ja kuljetettu pois. 
Muistettavaksi myös se, että sähkölinja on montun pohjalla olevaa muuntajatolppaparia lukuun 
ottamatta  poistettu. 

 
5.5. Kuva 6, kohta 1 nykytilannekartasta kuvassa olevassa laajuudessa puuttuva pintamaakasa. Kohta 2 

pintamaata. Kohta 3 välppä- tai seulakivikasa. 
 

5.6. Kuva 7, kohta 1 nykytilannekartasta kuvassa olevassa laajuudessa puuttuva pintamaakasa. Kohta 2 
välppä- tai seulakivikasa. 

 
5.7. Kuva 8, kohta 1 nykytilannekartasta kuvassa olevassa laajuudessa puuttuva pintamaakasa. Kohta 2 

välppä- tai seulakivikasa. 
 

5.8. Kuva 9, kohdat 1 ja 2 pintamaakasoja. Kuva osoittamassa pohjoisrajan tilanteen. 
 

5.9. Kuva 10 kohdat 1, 2 ja 3 välppä- ja seulakivikasan korkeuksia. Plus pohjoisrajan tilanne.  
 

5.10. Kuva 11 kohta 1 pintamaakasa. Kohta 2 välppä- tai seulakivikasa, jotka väärinpäin 
nykytilannekartassa. Kohta 3 Jatkojalostettavaksi eli mm. murskattavaksi pudotettua seula- ja 
välppäkivikasaa. Kohta 4 pistekohtainen kuormituskohta. Kohta 5 puuttuva varastokasa. Kohta 6 
alue, jossa varastokasojen alla on pintamaata. 

 
5.11. Kuva 12 Kuvan 11 kohdat 5 ja 6 suurennettuna eli kohta 5 puuttuva varastokasa. Kohta 6 

alue, jossa varastokasojen alla on pintamaata. Kohdan 5 ja takana näkyvän maantien Nro 134 
välissä on pintamaakarhe, joka jatkuu kohdan 5 oikealta puolelta n. 200 metriä etelän suuntaan.  

 
5.12. Kuvissa 4, 6, 7, 8, 9 ja 10 näkyvä montun pohjalla oleva muuntajatolppapari, jota ei vielä 

11.7.2019 oltu poistettu, osoittaa selkeästi välppä- ja seulakivikasan korkeuden suhteessa montun 
pohjaan. Korkeusero yli 20 metriä. Ehkä jopa 25 metriä. 

 
6. Tässä yhteydessä katson aiheelliseksi todeta ja ilmoittaa sekä korostaa, että Rudus OY:n Vaskijärvi 1 

alueen maa-ainesten otto- ja ympäristölupa-asia tulee palauttaa uuteen valmisteluun. Ellei Karkkilan 
tekninen johtaja asioiden esittelijänä tai ympäristölautakunnan puheenjohtaja tai varapuheenjohtaja 
tai ympäristölautakunnan enemmistö palauttamista tee, asian valmistelijan ympäristösihteerin Pirjo 
Siikin lisäksi kaikkien muidenkaan osalta ei voi välttyä vaikutelmalta, että eivät ole tehtäviensä tasalla. 

 
7. Lupahakemusasiakirjat ovat niin puutteelliset että palautus on vähintäänkin perusteltu. Mikäli lupa 

alueelle katsotaan voitavan Rudus OY:n lepyttelemiseksi myöntää, se voidaan tehdä ainoastaan 



klausuulilla; Lupa myönnetään ottosuunnitelman mukaiselle alueelle 
peruslupamääräyskokonaisuutta noudattaen. Ja edelliseen mahdollisesti tarvittavat lisämääräykset. 
 

8. Mikäli Rudus OY:n  Vaskijärvi 1 alueen lupa myönnetään, ei voi välttyä vaikutelmalta, että kellään luvan 
myöntämisen puolesta olevilla ei arvot, asenteet eikä niihin sitoutuminen ole kohdallaan ja näin he ovat 
toiminnallaan suorastaan vaatimassa hallintokantelua ja selvityshenkilön pyytämistä. Kyllä luvan 
myöntämisen perustana tulee ensimmäisenä olla nykytilannetta mastossa vastaava nykytilannekartta. 
Jota ei ainakaan esityslistan eikä lupamääräysten mukaan vielä ole eikä asian valmistelijan 
ympäristösihteeri Pirjo Siikin mukaan edes tarvitse olla.  

 
9. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 

10. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. Siihen 
27.2.2017 klo 9:56 sähköpostilla alkaneeseen. Jonka liitteet erillisellä muistitikulla.  

 
Haavistossa 17.6.2019 
 
Markku Sahlstedt 
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Oikolukemattomana 17.6.2019 lähetetty teksti 
on oikoluettu 12.7.2019. Muutamia pieniä asiaa 
muuttamattomia sanalisäyksiä ja tarkistuksia 
tehty. 
 
Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(17.6.2019) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät tämän 
päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä kaikkiin 
jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. Ne löytyvät Karkkilan 
kirjaamosta. Jatkossa, mikäli luoja suo, myös 
muistitikulta.  
 
Lukuohjeeksi niille jotka ovat tekstin aiemmin 
saaneet  
se, että alusta siihen asti kunnes aikaisempi tulee 
vastaan.  
Ensikertalaisille lopusta viesti kerrallaan alkuun 
päin. Eli aloitus  
viimeisenä olevasta. Sen jälkeen viesti kerrallaan 
lopusta 
alkuun päin.  

 
 
 
Karkkilan kaupunki ja 
Karkkilan keskeisimmät Diplomi-insinöörit eli 
Kaupunginjohtaja Tuija Telen 
Kaupungininsinööri Kari Setälä 
Ympäristölautakunnan puheenjohtaja  
Timo Palenius 
 
Nykyinen Kaupunginvaltuuston nykyinen puheenjohtaja Mika Tallgren ja varapuheenjohtajat Kari Laine, 
Raino Velin ja Katja Etolin plus kaupunginvaltuuston kokouksessa 17.6.2019 valittavat uudet. 
Karkkilan kaupunginhallituksen  nykyinen puheenjohtaja Maritta salo ja varapuheenjohtajat Mia 
Sundström ja Juha Jumisko plus kaupunginvaltuuston kokouksessa 17.6.2019 valittavat uudet. 
Teknisen lautakunnan puheenjohtaja 
Tapani Ylihärsilä  
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
ASIA:  
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Välitön vastaus kysymykseen: Arvot, asenteet ja niihin sitoutumisen kohdalleen saattaminen vai 
hallintokantelu ja selvityshenkilön pyytäminen? Eli asiapohjainen  ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 50 
 
VIITE: 
Haaviston vedenottamon vesi-ja ympäristöviranomaisten viranomaisvirheiden korjaamisasia, 
Nyhkälänharjun lähiliikuntapaikka-, eli Harjun kenttäasia, Rudus OY:n oikeudenkäyntiasia, Rudus OY:n 
Vaskijärvi 1 alueen maa-ainestenotto ja ympäristölupa-asia ja Toivikkeen suon ennallistamisasia. 
 
 
Kaikki aikaisempi Haaviston vedenottamon vesi-ja ympäristöviranomaisten viranomaisvirheiden 
korjaamisasiassa eli Haaviston vedenottamon kunnostamis- ja kokonaissuunnitelma-asiassa,  Karkkilan 
kaupungin Rudus OY:n sopimusrikkomisasiassa, Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan kunnostamis-, eli 
Harjun kentän madaltamis-, ja Vihreän talon suojelemisasiassa 27.2.2017 klo 9:56 lähtien esittämissäni 
sähköpostiteksteissä ja niiden liitetiedostoissa, kuten myös sähköpostien liitetiedostoilla osoitettu ja 
sanottu uudistaen, unohtamatta You Tubessa katsottavissa olevaa viittä Harjunkenttää ja Vihreää taloa 
sekä näiden ympäristöä selvittävää informaatiotarkoituksessa tehtyä äänivideota plus yhtä Toivikkeen suon 
ennallistamista koskevaa  äänivideota, on todettava seuraavaa: 
 
1. Kaikkien viitekohdassa edellä lueteltujen ja seuraamieni asioiden osalla ei ole voinut välttyä 

vaikutelmalta, ettei Karkkilan hallinnossa vaikuttavilla keskeisillä diplomi-insinööreillä, 
asiantuntijalautakuntien eli ympäristölautakunnan ja teknisen lautakunnan asioiden valmistelijoilla, 
yksilöitynä ympäristösihteeri Pirjo Siikillä tekninen johtaja Kari Setälällä eikä ko. lautakuntien 
esittelijöillä, joka  pääsääntöisesti kummassakin lautakunnassa on tekninen johtaja Kari Setälä, eikä 
myöskään ko. lautakuntien puheenjohtajilla, varapuheenjohtajilla kuten ei myöskään kyseisissä 
asiantuntijalautakunnissa enemmistön muodostavilla jäsenillä ole tähän mennessä olleet arvot, 
asenteet eikä niihin sitoutuminen joidenkin osalla jopa vuosikausiin kohdallaan. Ainoana viimeaikaisena 
poikkeuksena diplomi-insinöörien osalla kaupunginjohtaja Tuija Telen Nyhkälänharjun lähiliikunta-
alueen lisämäärärahahakemusasiassa. 

 
2. On kerrassaan surkuhupaisaa kun tekninen johtaja Kari Setälä ja kaupunginjohtaja Tuija Telen asettavat 

yli 7500 asukkaan puhtaan veden saannin turvaamisen, toisin sanoen Haaviston vedenottamon vesi-ja 
ympäristöviranomaisten viranomaisvirheiden korjaamisen eli Haaviston vedenottamon kunnostamis- ja 
kokonaissuunnitelma-asian edelle Toivikkeen suon ennallistamisen, jopa kärkihankkeena. Perehtymättä 
Haaviston vedenottamon ja Toivikkeen suon kokonaistilanteeseen ollenkaan. Huippuna keikisteleminen 
kuin mitkäkin sirkuspellet, joilta vaikutelmilta ei voi välttyä ilmeisesti joka kotiin jaetun ”Hyviä uutisia 
Karkkilasta” julkaisun sivulla 14 olevan jutun ”Toivikkeen suosta hiilinielu” yläpuolella olevassa kuvassa. 
Suhteellisuuden ja kokonaisuuksien hallinta on kummankin osalta pahasti pettänyt. Ainakaan muilta 
vaikutelmilta ei ole voinut välttyä.  Varsinkaan, kun molemmat ovat antaneet hyväksyntänsä 
ympäristösihteeri Pirjo Siikin Haaviston vedenottamoalueelle käynnistämälle suojelusuunnitelman 
tekemiselle. Kenenkään huomioonottamatta ollenkaan sitä, että vesi-ja ympäristöviranomaisten 
viranomaisvirheet eivät tarvitse minkäännäköistä suojelua. Jonka olen jo aiemminkin ilmoittanut. 
Haaviston vedenottamoalueen luoteis- ja pohjoispuolella oleva maa-ainestenottoalue vaatii  ainoastaan 
peruslupamääräyksien mukaista korjaamista ja kunnostamista. Aivan samoin kuin mitä vuosina 2001 ja 
2002 Toivikkeen vedenottamoalueella hyvässä yhteisymmärryksessä esitykseni mukaisesti toteutettiin. 
Ellei olisi toteutettu, Karkkilan vesijohtoverkoston vesi olisi vuosina 2006 ja 2011 maistunut mudalla ja 
mullalle niin kuin Turussa. 

 
2.1. Tiedoksi se, että Toivikkeen suon siltä osalta, joka kuului OY Lohja AB:n sittemmin Rudus OY:n ja 

Karkkilan väliseen sopimukseen, ei ole nostettu vuokraajan toimesta turvetta. Ei vaikka niin 
virheellisesti Karkkilalaisia jopa Karkkilan ylimmän johdon toimesta joka kotiin jaetulla julkaisulla 
informoidaan. Tuo osa suosta on ainoastaan ojitettu ja ojat ovat hyvää vauhtia mm. 
rahkasammalkasvustolla luontaisesti umpeutumassa. Aivan samoin kuin aikanaan 



vankityövoimalla käsityökaluilla eli pelkästään lapioilla sota-aikana toteutetut varsin mittavat 
polttoturvekaivannot.  

 
2.2. Koko Toivikkeen suoalue on pienoishelikopterilla kuvattu. Suosta saadaan niin haluttaessa 

muunlaisella toteuttamisella kuin hukuttamalla nykyinen kasvusto veteen, todella monimuotoinen 
matkailukohde. Varsinkin kun siitä tehdään neljän eri osa-alueen eli luonnontilainen keidassuo, 
luontaisesti rahkasammalkasvustolla ennallistunut historiallinen käsipelillä (lapiolla) toteutettu 
polttoturpeen kaivuualue, metsänhoidollisin ojituksin toteutettu ja metsänhoidollisesti hoidettu 
puustoinen alue ja viimeksi ojitettu alue, jolla luontainen ennallistuminen on alkanut, 
huomioonottava kokonaisuus. Edellisen lisäksi  saadaan konkreettinen näyttö ja informaatiota siitä 
miten paljon ja kuinka paksu kerros turvetta on kasvanut vähä runsaan 70 vuoden aikana. Kuten 
myös siitä kuinka pieni määrä turvetta on yksi lapiolla irrotettu polttoturpeen pala suhteessa 
alueella vieläkin koko alueen pienoiskopterikuvaksessa näkyviin 1940 luvulla käsikaivuulla (lapiolla) 
toteutettuihin turpeenottokaivantoihin. Nahkiolla olevassa Traktorimuseossa voi käydä 
katsomassa ja kuvaamassa rautaterällä varustettuja puulapioita, joilla polttoturvetta, turvepehkua 
sekä suo-ojia on aikoinaan kaivettu. 

 
3. Arvot, asenteet ja niihin sitoutuminen saadaan niin haluttaessa kohdalleen myös Karkkilan 

sopimusrikkomusasiassa Rudus OY:n suuntaan. Samalla saadaan myös Rudus OY:n korvausvaatimukset 
niin ikään haluttaessa pois päiväjärjestyksestä. Se ei edellytä mitään kaupunginjohtajan tai muiden 
kaupungin henkilöiden ja Rudus OY:n korkeiden johtohenkilöiden kanssa käytyjä neuvotteluita, jotka 
Telenin mukaan eivät ole julkisia. 

 
3.1. Asiaan osallisten niin kaupungin henkilöiden kuin kaupungin palkkaamien lakihenkilöiden 

paksukorvaisuuksien, joilta vaikutelmilta ei ole voinut välttyä, sijasta Karkkilan ja karkkilalaisten 
edun mukaista on vieläkin myöntää Rudus OY:lle sen hakemuksen mukainen maa-
ainestenottolupa siten kuin olen jo 3.11.2016 alkaen useasti esittänyt. Eli seuraavalla 
tekstillä:  Ottolupa myönnetään ottosuunnitelman mukaiselle alueelle 
peruslupamääräyskokonaisuutta noudattaen. Johon tapauskohtaisena lisämääräyksenä 
reittimuutos silloisen viestin liitetiedostona olevasta vuoden 2012 ilmakuvassa näkyvältä 
pohjoiselta ottoalueelta ensin eteläkaakkoon. Sitten Toivikeen suon reunaa pitkin lounaaseen, 
josta länteen. Sitten pohjoiseen Pajuojan tielle. Jota pitkin Porintielle. Tällä reitillä ei ole 
asutusta. Muutoinkin ottoalue ja kuljetusreitti on keskellä ei mitään.  

 
3.2. Kohdassa 3.1 sanotun mukaisesti toimien Rudus OY:llä, kun sille myönnetään hakemuksen 

mukainen ottolupa sen hakemalle alueelle, ei ole perusteita hakea korvauksia enää muusta kuin 
oikeudenkäyntikuluista. Joista niistäkin saadaan osa vaihdettua pois esim. kaupungin alueen läpi 
annettavalla määräaikaisella tieoikeudella ja uudella esim. 10 vuoden vuokrasopimuksella. Muuta 
kaupungin on turha tarjota. Käräjäoikeuden tuomioon kirjatun Karkkilan edustajan myöntämän 
sopimuksen voimassa olon seurauksena pitäisi kaikille olla selvää se, että Rudus OY:llä ei 
pienintäkään tarvetta suostua tai langeta Karkkilan kaupungin tarjoamaan vaihtoehtoon, jossa 
Rudus OY lähtisi hakemaan pienempää ottomäärää uudella suunnitelmalla ja lupahakemuksella.  

 
3.3.  Mikäli jälleen esittämäni mallin mukaisesta ottoluvasta valitettaisiin ja valitusviranomainen, joka 

viime kädessä on korkein hallinto-oikeus (KHO), asettuisi mahdollisten valittajien esim. 
Uudenmaan ELY- keskuksen ja esitykseni mukaisesti myönnetyn luvan hylkäämisen puolelle, tämä 
tarkoittaa sitä, että KHO velvoittaa, suorastaan pakottaa Karkkilan kaupungin 
sopimusrikkomukseen ja sen myötä mittaviin korvauksiin. Kokemuksesta tiedän, että kaikki on 
KHO:ssakin mahdollista. Mutta siitä huolimatta olisi ennen kuulumatonta, suorastaan 
käsittämätöntä, mikäli KHO estäisi nyt jo käräjäoikeudessakin Karkkilan kaupungin voimassa 
olevaksi myöntämän sopimuksen noudattamisen.   

 



3.4. Muistettavaksi korostan, että Rudus OY teki ensimmäisen reklamointinsa sopimuksen 
toteutumisen estymisestä  tuon kaupungin osa-alueen kaavoituksesta Rudus OY:n HHO: teen 
tehdyssä valituksessa. Toinen reklamointi HHO:n päätöksestä Rudus OY:n KHO: teen tekemässä 
valituksessa. Kolmas reklamointi 16.6.2017 eli seuraavana päivänä Helsingin hallinto-oikeuden 
(HHO:n) 15.6.2017 allekirjoittaneen valitukseen antaman päätöksen jälkeen, jolloin se kuvitteli 
ympäristölautakunnan 3.11.2016 tekemän ja 14.11.2016 julkipannun päätöksen saavuttaneen 
lainvoiman. Joka lainvoima ympäristölautakunnan päätökselle tuli vasta 1.11.2017 KHO:n 
päätöksen jälkeen. Todellisuudessa Rudus OY:n reklamaatio, joka oli jo neljäs, tehtiin 4,5 
kuukautta etuajassa. Ei siis mitenkään myöhässä. Ihmettelen kaupungin johtohenkilöiden 
ylimielisyyttä ja keskusteluhaluttomuutta kun olen mm. Rudus OY:n kaksi viimeistä reklamaatiota 
kirjoittanut tikkukirjaimilla Karkkilan palkkaaman lakimiehen Rudus OY:n kanteesta kirjoittamaan 
vastineeseen. Edellistä enemmän ihmettelen sitä kun informoinnistani huolimatta 
Karkkilan  palkkaama lakimies ei edes pitäydy tosiasioissa. Vaan lähtee 
tosiasiailmoitusinformoinnistani huolimatta osoittamaan ”osaamistaan” perättömillä lausunnoilla. 
Jopa törkeillä perättömillä lausunnoilla. Huomioon ottamatta ollenkaan, että törkeän perättömän 
lausunnon vanhentumisaika on 10 vuotta. 

 
3.5. Rudus OY:n reklamointiasiasta muistettavaksi ja huomioon otettavaksi korostan edellä kohdassa 

3.4 sanotun lisäksi vielä sitä, että Karkkilan kaupungin Rudus OY:n tuon alueen kaavavalituksista 
HHO: teen ja KHO: teen antamissa selityksissä kummassakin Karkkila ilmoittaa ja antaa muutoinkin 
ymmärtää, ettei kaava estä sopimuksen toteutumista. Ja kuitenkin esti. Kaava mainitaan luvan 
myöntämättömyysperusteissa. 

 
3.6. On mielenkiintoista nähdä lähteekö Helsingin hovioikeus myös siitä lähtökohdasta kuin Raaseborin 

käräjäoikeus, eli että sopimusrikkomusreklamointi on tehtävä ennen sopimusrikkomuksen 
lopullisesti sinetöivän päätöksen lainvoimaisuutta. 

 
4. Myöskään Nyhkälänharjun lähiliikuntapaikan rakentamisasiassa arvot, asenteet eikä niihin 

sitoutuminen ole nykyisen tilanteen eikä sen jatkamisen osalta kenenkään osalla miltään osin millään 
tavalla pienemmässäkään määrin kohdallaan. Eikä ole tarkoituskaan saada kohdalleen. Tämä selvisi jo 
Karkkilan kasvuseminaarissa 8.2.2019 esittämääni kysymyksen; ”Koska Karkkilassa saadaan arvot, 
asenteen ja niihin sitoutuminen kohdalleen”, eräältä keskeisessä asiantuntijalautakunnassa vaikuttavan 
diplomi-insinöörin antamasta vastauksesta. ”Että tehdään päätöksiä ja se ketä ei ole tyytyväinen 
demokraattiseen päätökseen, se sitten sopeutukoon tähän”. Korostan, että julkisesti yleisessä 
tilaisuudessa annettu vastaus osoitti ettei ko. olevan henkilön ole koskaan tarkoituskaan saada arvoja, 
asenteita eikä niihin sitoutumista kohdalleen. Tästä seurauksena mm. Haaviston vedenottamon 
yläpuolisen maa-ainestenottoalueen on vuosikausia jatkunut käsittämätön tilanne. Nyhkälänharjun 
lähiliikuntapaikan nykyinen ”poliitikot kenttäsuunnittelijoina niin kuin norsut posliinikaupassa” tilanne, 
jolta vaikutelmalta ei ole voin välttyä, yritetään nyt demokraattiseen päätöksentekoon vedoten, jopa 
sikailla keinoja kaihtamatta eteenpäin. Ainakaan tältäkään vaikutelmalta ei ole voinut välttyä. 
 
4.1. Asiapohjaiseen ja asiaperusteiseen kuntapolitiikkaan eikä demokraattiseen päätöksentekoon kuulu 

Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan teknisen toteuttamisen käsittämätön soutaa ja huopaa 
sekamelskahässäkkä epämääräisine, yksilöimättömine ja mihinkään toteuttamiskelpoiseen 
toteutussuunnitelmaan perustuvine varsin huomattavine lisämäärärahapyyntöineen. Joka 
nykytilanne pitää sisällään Karkkilan teknisen johtajan ja Karkkilan kaupunginjohtajan 
vastakkaisuudet. Julkistenkin asiakirja-aineistojen salaamiset. Oikaisuvaatimuksen sisällön 
sivuuttamisen ja käsittelemättömyyden. Puhumattakaan edellisten lainvoimaisuusedellytyksistä. 
Joihin lisäksi teknisen johtajan viralliset kirjaukset sivuuttavat sähköpostiviestit mm. Karkkilan 
luonnonsuojeluyhdistyksen, mahdollisesti Karkkilan kotiseutuyhdistyksen ja nyt viimeksi mm. 
Etelä-Suomen aluehallintoviraston kanssa. Mihin pyritään? Siihenkö, että joku tai jotkut joutuvat 
harkitsemaan kantelun, tai jopa tutkintapyynnön tekemistä Karkkilan hallinnon tapahtumista? Ei 



voi olla niin, että kaupungin johtavassa asemassa oleva virkahenkilö huseeraa esim. jonkun 
yhdistyksen mannekiinina ja on jo aiheuttanut Karkkilalle, jopa lähes sadantuhannen, tai jopa ylikin 
turhat kulut mm. sen seurauksena, että Nyhkälän harjun lähiliikuntapaikan toteuttamisesta 
puuttuu yleissuunnitelma. Ja varsinkin halu sen laatimiseen. 

 
4.2. On surkuhupaisaa todeta Karkkilan hallinosta vastaaville edellä olevasta selviäville keskeisille 

henkilöille, että ensin täytyy olla ns. tarveselvitys, joka osoittaa tai ainakin saadaan perustellusti 
osoittamaan, että Harjun kentän kunnostaminen Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikaksi on Nyhkälän 
koululaajennuksen toteuttamisen seurauksena tarpeellinen. Sen jälkeen asia vaatii 
hankesuunnitelman. Jonka jälkeen tulee laatia toteuttamiskelpoinen nykytilannetta ja tulevaa 
tilannetta osoittava toteutussuunnitelma. Jonka jälkeen ensimmäisenä raivataan risukot ja 
kaadetaan puut. Jonka jälkeen toisena siirretään sähköjohdot ja telekaapelit siten, ettei niitä 
tarvitse heti uudestaan siirtää. Sitten vasta aloitetaan kaivuutyöt. Muistettavaksi korostan, että 
Nyhkälän lähiliikunta-alueen nykyinen 17.4.2019 hyväksytty toteutussuunnitelma ei ole 
toteuttamiskelpoinen. Sen perusteella ei voi, eikä tule myöntää yhtään lisämäärärahaa ko. 
hankkeelle. Epäselvyyksiä on riittävästi jo muutoinkin. 

 
4.3. Tapahtumat Harjun kentän kunnostamisessa Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikaksi osoittavat, että 

ensi aloitettiin kaivutyöt. Sen jälkeen vasta kaivutöitä vaikeuttavien ja kokonaan estävien puiden 
kaato, Joista osa on vieläkin pystyssä estämässä ensin kaapelien siirron ja nyttemmin 
vaikeuttamassa ja kokonaan estämässä asianmukaista koulujen lähiliikuntapaikkojen 
referenssiohjeen edellyttämää kenttätoteutusta.  Vain nykytilanteessa jo alun perin 
toteuttamiskelvoton hankesuunnitelma on olemassa. Joka ei voi eikä saa olla lisämäärärahojen 
myöntämisen perusteena. Koko hankkeen tähän astinen toteuttamisjärjestys on täysin nurin 
kurinen ja epäasiallinen. Suorastaan suoraan päin ulostereikää. 

 
4.4. Kaikesta vähempää viisautta, tolloutta, tositolloutta, jopa ääliömäisyyttä, joilta vaikutelmilta 

miltään ei ole voinut välttyä, osoittavasta sähläämisestä huolimatta, jonka seurauksena ilmeisesti 
Somer sora OY jyrsiinnytettiin niin, että ei ole enää kuvioissa mukana, hanketta ei tule jättää 
kesken. Toteuttamista tulee jatkaa nykyisten määrärahojen puitteissa siten kuin olen osoitteesta 
https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY aukeavassa äänivideossa esittänyt. Kentän 
korkeusasemaksi tulee määrittää se korkeus, mikä jää savisiltin ja saven 2,5-3,0 metrin 
poiskaivamiskaivannon täyttämisen jälkeen jäljelle.  

 
4.5. Siitä huolimatta, että tekninen johtaja Ahti Huhtaniska ja Huhtaniskaa ennen toiminut ja nyt 

Huhtaniskan jälkeen toimiva Karkkilan tekninen johtaja Kari Setälä on tähän asti akateemisen 
loppututkintonsa innoittamana osoittanut suhtautuvansa tavallisen kuntalaisen kannanottoihin 
ylimielisesti, jopa suorastaan pässimäisesti, joilta niiltäkään vaikutelmilta ei ole voinut välttyä, olen 
valmis edesauttamaan kenttätoteutusta jopa niin että olen valmis älppäämään ja sekoittamaan 
Harjun kentän alueella olevista sora-aineista samanlaista sora-ainesta kuin Käpylän kentän 
viereisessä kasassa ainakin ennen tämän vuoden rautapäiviä oli. Sieltä niin Setälä, Telen ja Palenius 
ja kaikki muut halukkaat voivat  niin halutessaan käydä havainnoimassa kuinka kantavaa ja 
tiivistyvää soraa harjun kentän maa-aineksista saa niitä pois ajamatta jalostettua savisiltin ja saven 
tilalle. Joka savi- ja silttikerros tulee ajaa kenttäalueelta kokonaan pois. Edellä sanottu siinä 
tapauksessa, että kaupungin vuokraa automaattirasvarilla varustetun ainakin 30 tonnisen tai 
isomman mieluusti 40-50 tonnisen pyöräkuormaajan ja siihen polttoaineet käyttööni.  

 
4.6. Muistettavaksi korostan, että koko kenttäalueen soramassat ennen niiden käyttöä tulee käsitellä 

siten, että ne sekoitetaan ja käytetään osoitteesta 
https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY aukeavassa äänivideossa selvitetyllä tavalla. 
Karkeahko, tuohon käyttötarkoitukseen riittävä välppääminen saadaan toteutettua ilman mitään 

https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY
https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY


ja varmaan ainakin joidenkin mielestä ylimääräisiä jopa voimakkaita ääniä aiheuttavia metallisia 
välppäyslaitteita. 

 
5. Tässä yhteydessä katson aiheelliseksi todeta ja ilmoittaa, että Rudus OY:n Vaskijärvi 1 alueen maa-

ainesten otto- ja ympäristölupa-asia tulee palauttaa uuteen valmisteluun. Ellei Karkkilan tekninen 
johtaja asioiden esittelijänä tai ympäristölautakunnan puheenjohtaja tai varapuheenjohtaja tai 
ympäristölautakunnan enemmistö palauttamista tee, asian valmistelijan ympäristösihteerin Pirjo Siikin 
lisäksi kaikkien muidenkaan osalta ei voi välttyä vaikutelmalta, että eivät ole tehtäviensä tasalla. 

 
5.1. Lupahakemusasiakirjat ovat niin puutteelliset että palautus on vähintäänkin perusteltu. Mikäli lupa 

alueelle katsotaan alueelle voitavan Rudus OY:n lepyttelemiseksi myöntää, se voidaan tehdä 
ainoastaan klausuulilla; Lupa myönnetään ottosuunnitelman mukaiselle alueelle 
peruslupamääräyskokonaisuutta noudattaen.  Ja edelliseen mahdollisesti tarvittavat 
lisämääräykset. 

 
5.2. Mikäli Rudus OY:n  Vaskijärvi 1 alueen lupa myönnetään, ei voi välttyä vaikutelmalta, että kellään 

luvan myöntämisen puolesta olevilla ei arvot, asenteet eikä niihin sitoutuminen ole kohdallaan ja 
näin he ovat toiminnallaan suorastaan vaatimassa hallintokantelua ja selvityshenkilön pyytämistä. 
Kyllä luvan myöntämisen perustana tulee olla nykytilannetta mastossa vastaava nykytilannekartta. 
Jota ei ainakaan esityslistan eikä lupamääräysten mukaan vielä ole eikä asian valmistelijan 
ympäristösihteeri Pirjo Siikin mukaan edes tarvitse olla.  

 
6. Nyhkälänharjun lähiliikuntapaikan lisämäärärahaesityksen yksilöimättömien kustannusten ja käsittelyn 

osalta tilanne sama. Ei voi välttyä vaikutelmalta että jokaisella lisämäärärahan myöntäjällä ei arvot, 
asenteet eikä niihin sitoutuminen ole kohdallaan ja näin he ovat toiminnallaan suorastaan vaatimassa 
hallintokantelua ja selvityshenkilön pyytämistä.  

 
7. Korostan ettei ole ollenkaan allekirjoittaneen vika tai syy, että keskeiset diplomi-insinöörit ja edellä 

tekstissä mainittujen asiantuntijalautakuntien valmistelijat, esittelijät ja puheenjohtajat sekä jäsenet 
ovat ajaneet Karkkilan demokratialla asiat nykyiseen tilanteeseen. Josta heti välittömästi näkee 
haluaako henkilö hallintokantelun ja selvityshenkilön asettamispyynnön. Eikö ketään edes yhtään 
hävetä esim. Nyhkälänharjun lähiliikuntapaikka-asiassa jo seitsemättä vuotta jatkunut käsittämätön 
”soutaa ja huopaa” sähellys? Entä lähes kolmekymmentä jatkunut Haaviston vedenottamoalueen vesi- 
ja ympäristöviranomaisten viranomaisvirheiden korjaamattomuus? 

 
8. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 

9. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. Siihen 
27.2.2017 klo 9:56 sähköpostilla alkaneeseen. Jonka liitteet erillisellä muistitikulla.  

 
Haavistossa 17.6.2019 
 
Markku Sahlstedt 
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<tapani.trainer@hotmail.fi>; 'tommi.kuutsa@karkkila.fi' <tommi.kuutsa@karkkila.fi>; 
'merja.myllyniemi@karkkila.fi' <merja.myllyniemi@karkkila.fi>; 'juho.oravala@karkkila.fi' 
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<viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi>; 'vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi' <vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi>; 
'toimitus@karkkilalainen.fi' <toimitus@karkkilalainen.fi>; 'keke.asposalo@karkkilalainen.fi' 
<keke.asposalo@karkkilalainen.fi>; 'heikki.savola@karkkilalainen.fi' <heikki.savola@karkkilalainen.fi>; 
'eero.kulla@karkkilalainen.fi' <eero.kulla@karkkilalainen.fi>; 'mari.ahola-aalto@karprint.fi' <mari.ahola-
aalto@karprint.fi>; 'eero.wihuri@karprint.fi' <eero.wihuri@karprint.fi>; 'tinam@luukku.com' 
<tinam@luukku.com>; 'merja.jylhankangas@gmail.com' <merja.jylhankangas@gmail.com>; 
'harry.suntioinen@hotmail.com' <harry.suntioinen@hotmail.com>; 'tapani.valonen@gmail.com' 
<tapani.valonen@gmail.com>; 'ritvaahomaki@hotmail.com' <ritvaahomaki@hotmail.com>; 
'henna.mitrunen@kuvaleipomo.fi' <henna.mitrunen@kuvaleipomo.fi>; 'matti.maki@hotmail.com' 
<matti.maki@hotmail.com>; 'pekka.wikberg@elisanet.fi' <pekka.wikberg@elisanet.fi>; 
'anneli.laitinen@gmail.com' <anneli.laitinen@gmail.com>; 'voitto.suonpaa@gmail.com' 
<voitto.suonpaa@gmail.com>; 'anna.pietilainen@elisanet.fi' <anna.pietilainen@elisanet.fi>; 
'matti.suomi@karkkila.fi' <matti.suomi@karkkila.fi>; 'hannu.bogdanoff@evl.fi' <hannu.bogdanoff@evl.fi>; 
'nina.saikanmaki@karkkila.fi' <nina.saikanmaki@karkkila.fi>; 'paula.salapuro@gmail.com' 
<paula.salapuro@gmail.com>; 'rauno.salonen@kolumbus.fi' <rauno.salonen@kolumbus.fi>; 
'ansu.riekkinen@gmail.com' <ansu.riekkinen@gmail.com>; 'marianne.bostrom2015@outlook.com' 
<marianne.bostrom2015@outlook.com>; 'arto.jormalainen@karkkila.fi' <arto.jormalainen@karkkila.fi> 
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Oikolukemattomana 27.5.2019 lähetetty teksti 
on oikoluettu 28.5.2019. Yksi kahteen 
kertaan  peräkkäin ollut sana poistettu ja 
johdanto sanan eteen lisätty numero 1 sekä 
muita pieniä asiaa muuttamattomia sanalisäyksiä 
ja tarkistuksia tehty. 
 
Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(27.5.2019) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät tämän 
päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä kaikkiin 
jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. Ne löytyvät Karkkilan 
kirjaamosta. Jatkossa, mikäli luoja suo, myös 
muistitikulta.  
 
Lukuohjeeksi niille jotka ovat tekstin aiemmin 
saaneet  
se, että alusta siihen asti kunnes aikaisempi tulee 
vastaan.  
Ensikertalaisille lopusta viesti kerrallaan alkuun 
päin. Eli aloitus  
viimeisenä olevasta. Sen jälkeen viesti kerrallaan 
lopusta 
alkuun päin.  

 
 
Karkkilan kaupunki 
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Karkkilan kaupunginhallitus  
Ja 
 
Kaupunginhallituksen puheenjohtaja  
Maritta Salo 
Ja 
 
Kaupunginjohtaja  
Tuija Telen  
 
Ja 
Tekninen johtaja  
Kari Setälä  
 
Karkkilan kaupunginvaltuuston puheenjohtaja 
Mika Talgren 
 
Karkkilan tekninen lautakunta  
 
Teknisen lautakunnan puheenjohtaja 
Tapani Ylihärsilä 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
 
ASIA 1: 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 49 
 
ASIA 2: 
Muistutus määräajassa jätetyn ja määräajassa oikoluettunakin esitetyn oikaisuvaatimuksen sisällöstä ja sen 
asianmukaisesta käsittelemisestä. Nyhkälänharjun lähiliikunta-alueen toteutussuunnitelmien uuteen 
käsittelyyn esittäminen. 
 
ASIA 3: 
Videomateriaalin https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY lisäksi perehtymispyyntö Nyhkälän 
koulun lähiliikuntapaikan eli Harjun kentän tähänastisen toteutuksen nykytilanteeseen maastossa. Mm. 
Huhdintien puolella ”Setälän puihin” ja pusikoiden ja puiden kaatamisen jälkeen Helsingintien puoleiseen 
tilanteeseen. 
 
ASIA 4:  
Teknisen lauttakunnan kokouksen 28.5.2019 esityslista-asiaan 42 merkitty Etelä-Suomen 
aluehallintoviraston 6.5.2019 hyväksymispäätös. 
 
ASIA 5: 
Länsi-Uudenmaan käräjäoikeuden Rudus OY:n Ja Karkkilan riita-asiaan 24.5.2019 antama tuomio L 18/5197. 
 
VIITE: 
Jäljempänä oleva ja jäljempänä olevaa aikaisemmin oleva. 
 

mailto:kirjaamo@karkkila.fi
https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY


 
Asiakohdista 1, 2, 3 ja 4 sekä 5 kohteliaimmin mm. seuraavaa: 
 
1. Asiapohjaiseen ja asiaperusteiseen kuntapolitiikkaan ei kuulu Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan 

teknisen toteuttamisen käsittämätön soutaa ja huopaa sekamelskahässäkkä. Jonka nykytilanne pitää 
sisällään Karkkilan teknisen johtajan ja Karkkilan kaupunginjohtajan vastakkaisuudet. Julkistenkin 
asiakirja-aineistojen salaamiset. Oikaisuvaatimuksen sisällön sivuuttamisen ja käsittelemättömyyden. 
Puhumattakaan edellisten lainvoimaisuusedellytyksistä. Joihin lisäksi teknisen johtajan viralliset 
kirjaukset sivuuttavat sähköpostiviestit mm. Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen, mahdollisesti 
Karkkilan kotiseutuyhdistyksen ja nyt viimeksi mm. Etelä-Suomen aluehallintoviraston kanssa. Mihin 
pyritään? Siihenkö, että joku tai jotkut joutuvat harkitsemaan kantelun, tai jopa tutkintapyynnön 
tekemistä Karkkilan hallinnon tapahtumista? Ei voi olla niin, että kaupungin johtavassa asemassa oleva 
virkahenkilö huseeraa jonkun yhdistyksen mannekiinina ja aiheuttaa Karkkilalle, jopa lähes 
sadantuhannen, tai jopa ylikin turhat kulut mm. sen seurauksena, että Nyhkälän harjun 
lähiliikuntapaikan toteuttamisesta puuttuu yleissuunnitelma. Ja varsinkin halu sen laatimiseen. 

 
2. Ennen kaivutöiden aloittamista olisi tullut ja tulee edelleenkin olla yleissuunnitelma joka sisältää 

tavoitteen ja selkeät ohjeet sekä menettelyt miten tavoitteeseen  taloudellisemmin päästään. 
Nykytilanteesta ei voi välttyä vaikutelmalta, että nykyisen teknisen johtajan tavoitteena on ollut soutaa 
ja huopaa menettelyn lisäksi vain mahdollisimman suurten kustannusten aikaan saaminen, oman 
osaamattomuutensa ja kokonaisuushallinnan sekä ammattiylpeydestään kiinnipitämisen puuttumisen 
osoittaminen. Näistä on seurannut se, että Huhdintien puoleisella reunalla on edelleen neljä puuta (yksi 
vaahtera, kaksi mätää pihlajaa ja yksi 80 % :sella varmuudella mätä mänty), joiden tyvessä on 
kymmenen millimetriä sahanpurua liikaa. Mikäli esim. tuo mänty olisi kaadettu ennen kaivutöiden 
aloittamista, sähkökaapelit ja valokuitukaapelit olisi saatu siirrettyä kenttärakenteiden ja niiden 
edellyttämien maankaivutöiden tieltä maankaivutöitä mitenkään vaikeuttamatta uuteen paikkaan. Ja 
vieläpä niitä mitenkään tuhoamatta. Edellisen lisäksi, mikäli kokonaissuunnitelma olisi ollut ja siinä olisi 
otettu huomioon ns. Vaittisen tontin hankinta kaupungin omistukseen ja sen mahdollistamat 
mahdollisuudet lähiliikuntapaikan monipuoliseen toteuttamiseen, Helsingintien puolelta pois kaivettua 
penkkaa ei olisi täytetty takaisin. Eikä varsinkaan pintamailla ja niiden alle kantoja hautaamalla. Vielä 
vähemmän tuohon penkkaan olisi tuossakin kohtaa tuhottujen sähkökaapeleiden lisäksi asennettu 
uusia sähkö- ja telekaapeleita uudelleen pois siirrettäväksi. Myöskin moninaiset asiaa manipuloivat ja 
luottamushenkilöitä erehdyttävät suunnitelmapiirustukset ovat aiheuttaneet erinäisen määrän 
kustannuksia. Ovatko virkahenkilöt aiheuttamistaan kustannuksista korvausvelvollisia? Entä 
virkavastuulla toimivat luottamushenkilöt? 

 
3. Molemmille eli niin kaupunginhallitukselle ja tekniselle lautakunnalle korostan jälleen sitä, että kaikki 

routiva maa, oli se sitten hietaa, silttiä, savista silttiä tai savea, on kaivettava riittävän syvältä (ainakin 
2,5-3,0 metriä) pois ja soraa joko välpättynä tai välppäämättä kerroksittain jyrättynä tilalle. Näin 
toimien varmistetaan alueen tasainen routaantuminen ja mahdollinen routiminenkin. Jota tasaisuutta 
ei takaa Fin foom, tai muut eristyskerrokset. Ei siitäkään huolimatta, vaikka ne kuinkakin laskelmilla 
osoitettaisiin. Laskelmissa on mahdollisuus käydä kuten aikanaan 10 neliömillimetrin kuparisten 
avojohtojen korvaaminen 16 neliömillimetrin alumiinisella Amga- kaapelilla, josta piti tulla tai kulkea 
sama sähkömäärä. Ei tullut. Se jouduttiin myöntämään. Nykyisin käytetään 25 neliömillimetrin 
alumiinikaapelia. Ainakin Kari Laine ja Risto Sintonen entisinä sähköalalla leipänsä hankkineina tietävät 
asian. Eri asia on myöntävätkö asian nykyisessä tilanteessa. 

 
4. Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikka- eli Harjun kenttäasiassa on toimittava varman päälle. Eli niin kuin 

talon rakentamisessa. Ensin perustukset kuntoon. Sitten vasta muuta. Harjun kenttäasia selviää 
osoitteesta https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY aukeavasta äänivideosta. Jossa ei vielä 

näy Helsingintien puoleisen penkassa olleiden pensaiden eikä puiden poisto. Videosta selviää myös 
kenttärakenteiden toteutus sekä kenttätoimintojen sijoittaminen. 

https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY


 
5. Uudistan kaiken jäljempänä olevan. Erityisesti 6.5.2019 kaupunginhallitukselle ja 9-10.5.2019 mm. 

valtuustoseminaarin osallistujille osoittamissani teksteissä ja niissä olevista linkeistä avautuvissa 
äänivideossa sanotun ja korostan, että Karkkilan teknisenä johtajana toimivan diplomi-insinööri Kari 
Setälän tulee ymmärtää toteutussuunnitelmapiirustuksista ainakin sen verran, että luiskien kaltevuudet 
tulee vastata maastossa jo olevia ja sinne tulevia tilanteita. 

 
6. Jäljemmästä selviävä määräajassa ja määräajassa oikoluettunakin esitetty ja jätetty oikaisuvaatimus ja 

siinä esitetty tulee käsitellä ja saavuttaa lainvoiman ennen töiden jatkamista Harjun kenttä- eli 
Nyhkälän koulun lähiliikunta-alueen työmaalla. Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 
edellyttää sitä. Samoin asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka edellyttää, että on oltava 
olemassa tosiasiapohjaiset nykytilannetta maastossa vastaavat toteutussuunnitelmapiirustukset. 
Nykyiset liitetiedostossa olevat eivät sitä ole. 

 
7. Lopuksi korostan, että videomateriaaliin https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY  ja ”Setälän 

puihin” maastossa perehtymisen lisäksi tulee maastossa perehtyä Helsingintien puoleiseen penkkaan, 
sen ja koko kentän nykytilanteeseen ja nähdä asia kokonaisvaltaisesti siten, että mm. hieta, siltti, 
savisiltti ja savimaa-ainekset ajetaan kaikki kenttäalueelta pois. Olisi jo pitänyt ajaa joulukuussa 2018 
pois, aina jopa Huhdintien puoleisen parkkipaikan tason alapuolelle asti. Ja harjusoraa välppäämällä tai 
välppäämättä routimattomaksi kerrokseksi tilalle. Jonka päälle rakennekerrokset siten kuin 
kenttärakenteet massanvaihdoilla kauttaaltaan sorapitoiseksi muutetun kenttäalueen esim. valssijyrällä 
kerroksittain tiivistetyn sorapohjaisen maan päälle edellyttävät.  

 
8. Rudus OY:n eli Länsi-Uudenmaan käräjäoikeuden tuomiosta L 18/5197 tässä vaiheessa sen verran, että 

kaupungin asianajotoimiston henkilö on toiminut tämän hetkisestä käräjäoikeuden tilanteesta 
huolimatta Karkkilan edun vastaisesti. Asianajaja eikä kaupungin johtohenkilöt, perustaessaan 
kaupungin lähtökohdan siihen, että Rudus OY on reklamoinut liian myöhään, eivät ole ollenkaan 
huomioon ottaneet Helsingin  hallinto-oikeuden (HHO:n) 15.6.2017 antamaa päätöstä. Eikä ollenkaan 
myöskään korkeimman hallinto-oikeuden (KHO:n) 1.11.2017 antamaa päätöstä.  

 
9. Rudus OY teki ensimmäisen reklamointinsa 16.6.2017 eli seuraavana päivänä HHO:n 15.6.2017 

päätöksen jälkeen, jolloin se kuvitteli ympäristölautakunnan 3.11.2016 tekemän ja 14.11.2016 
julkipannun päätöksen saavuttaneen lainvoiman. Joka lainvoima ympäristölautakunnan päätökselle tuli 
vasta 1.11.2017 KHO:n päätöksen jälkeen. Todellisuudessa Rudus OY:n reklamaatio tehtiin 4,5 
kuukautta etuajassa. Ei siis mitenkään myöhässä.  

 
10. Käräjäoikeuden päätöksen sivu 15 keskellä ”1 Johdanto” kappaleen ensimmäinen lauseen pitäisi 

osoittaa ei tarkkasilmäisellekin jotakin. Siinä todetaan kantajan tehneen sopimusrikkomuksen. Virhe ei 
ole kirjoitusvirhe vaan asiavirhe. On täysin nurinkurista, että kantaja nostaisi sopimusrikkomuksesta 
kanteen itseään vastaan.  

 
11. Tuomiosta ja muusta kaupungin edun vastaisuudesta mahdollisti lisää joskus jatkossa. 
 
12. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 

13. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. Siihen 
27.2.2017 klo 9:56 sähköpostilla alkaneeseen. Jonka liitteet erillisellä muistitikulla.  

 
Haavistossa 27.5.2019 
 
Markku Sahlstedt 

https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY
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Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 9. toukokuutata 2019 7:54 
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Aihe: Valtuustoseminaari, oikaisuvaatimusinformointi, seuraava valtuuston kokous, Nyhkälänharjun 
lähiliikunta-alue, Toivikkeen suon ennallistaminen eli Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 48  
 
 
Karkkilan kaupunki  
Kaupunginjohtaja 
Tuija Telen  
 
Mm. Teidänkin palvelimen osalta palvelimen ilmoittaman palvelinvirheen seurauksena uusintalähetys. 
 
Haavistossa 9.5.2019 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
***************************************************** 
***************************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 9. toukokuutata 2019 7:46 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'kari.setala@karkkila.fi' 
<kari.setala@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' 
<tuija.telen@karkkila.fi>; 'mariitta.vuorenpaa@karkkila.fi' <mariitta.vuorenpaa@karkkila.fi>; 
'esko.vuolukka@karkkila.fi' <esko.vuolukka@karkkila.fi>; 'timo.rautiainen@karkkila.fi' 
<timo.rautiainen@karkkila.fi>; 'petri.iivari@karkkila.fi' <petri.iivari@karkkila.fi>; 'timo.hongell@elisanet.fi' 
<timo.hongell@elisanet.fi>; 'pirjo.siik@karkkila.fi' <pirjo.siik@karkkila.fi>; 'maarit.sihvonen@karkkila.fi' 
<maarit.sihvonen@karkkila.fi>; 'mika_tallgren@hotmail.com' <mika_tallgren@hotmail.com>; 
'kari.jj.laine@gmail.com' <kari.jj.laine@gmail.com>; 'rainovelin@hotmail.com' <rainovelin@hotmail.com>; 
'k.etolin@hotmail.com' <k.etolin@hotmail.com>; 'maritsal52@gmail.com' <maritsal52@gmail.com>; 
'mija.sundstrom@gmail.com' <mija.sundstrom@gmail.com>; 'juha.jumisko@sahkoliitto.fi' 
<juha.jumisko@sahkoliitto.fi>; 'jarkko.ilonen@gmail.com' <jarkko.ilonen@gmail.com>; 
'muinaisjuttu@gmail.com' <muinaisjuttu@gmail.com>; 'paivi.hellgren@karviainen.fi' 
<paivi.hellgren@karviainen.fi>; 'juho.meri@merimet.fi' <juho.meri@merimet.fi>; 
'anna.tallgren@karkkila.fi' <anna.tallgren@karkkila.fi>; 'timo.palenius@kolumbus.fi' 
<timo.palenius@kolumbus.fi>; 'laila.reikko@gmail.com' <laila.reikko@gmail.com>; 
'jukka.hjelm@hankkija.fi' <jukka.hjelm@hankkija.fi>; 'jyrilaakso82@gmail.com' <jyrilaakso82@gmail.com>; 
'lindforsharri@gmail.com' <lindforsharri@gmail.com>; 'kitipihlaja@hotmail.com' 
<kitipihlaja@hotmail.com>; 'heidi.savolainen@pp6.inet.fi' <heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; 
'timo.valkas@innoplan.fi' <timo.valkas@innoplan.fi>; 'helvi2011@gmail.com' <helvi2011@gmail.com>; 
'op.arvila@outlook.com' <op.arvila@outlook.com>; 'auvinen.hannamari@gmail.com' 
<auvinen.hannamari@gmail.com>; 'anu.frosterus@karprint.fi' <anu.frosterus@karprint.fi>; 
'kripahoo@hotmail.com' <kripahoo@hotmail.com>; 'eino.hellsten@saunalahti.fi' 
<eino.hellsten@saunalahti.fi>; 'anagonda67@suomi24.fi' <anagonda67@suomi24.fi>; 

mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi
mailto:kirjaamo@karkkila.fi
mailto:tuija.telen@karkkila.fi
mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi
mailto:kirjaamo@karkkila.fi
mailto:kari.setala@karkkila.fi
mailto:tapio.jokela@karkkila.fi
mailto:tuija.telen@karkkila.fi
mailto:mariitta.vuorenpaa@karkkila.fi
mailto:esko.vuolukka@karkkila.fi
mailto:timo.rautiainen@karkkila.fi
mailto:petri.iivari@karkkila.fi
mailto:timo.hongell@elisanet.fi
mailto:pirjo.siik@karkkila.fi
mailto:maarit.sihvonen@karkkila.fi
mailto:mika_tallgren@hotmail.com
mailto:kari.jj.laine@gmail.com
mailto:rainovelin@hotmail.com
mailto:k.etolin@hotmail.com
mailto:maritsal52@gmail.com
mailto:mija.sundstrom@gmail.com
mailto:juha.jumisko@sahkoliitto.fi
mailto:jarkko.ilonen@gmail.com
mailto:muinaisjuttu@gmail.com
mailto:paivi.hellgren@karviainen.fi
mailto:juho.meri@merimet.fi
mailto:anna.tallgren@karkkila.fi
mailto:timo.palenius@kolumbus.fi
mailto:laila.reikko@gmail.com
mailto:jukka.hjelm@hankkija.fi
mailto:jyrilaakso82@gmail.com
mailto:lindforsharri@gmail.com
mailto:kitipihlaja@hotmail.com
mailto:heidi.savolainen@pp6.inet.fi
mailto:timo.valkas@innoplan.fi
mailto:helvi2011@gmail.com
mailto:op.arvila@outlook.com
mailto:auvinen.hannamari@gmail.com
mailto:anu.frosterus@karprint.fi
mailto:kripahoo@hotmail.com
mailto:eino.hellsten@saunalahti.fi
mailto:anagonda67@suomi24.fi


'tiinahen@gmail.com' <tiinahen@gmail.com>; 'eikka1@gmail.com' <eikka1@gmail.com>; 
'essi.jumisko@gmail.com' <essi.jumisko@gmail.com>; 'tuure.keskinen@gmail.com' 
<tuure.keskinen@gmail.com>; 'raine.mies@elisanet.fi' <raine.mies@elisanet.fi>; 'omo247@elisanet.fi' 
<omo247@elisanet.fi>; 'mikko03.ojanen@gmail.com' <mikko03.ojanen@gmail.com>; 
'outi.pietilainen@kolumbus.fi' <outi.pietilainen@kolumbus.fi>; 'risto.sintonen@pp.inet.fi' 
<risto.sintonen@pp.inet.fi>; 'elina.toikka@pp8.inet.fi' <elina.toikka@pp8.inet.fi>; 
'teemu.tuiskula@hotmail.com' <teemu.tuiskula@hotmail.com>; 'tapani.trainer@hotmail.fi' 
<tapani.trainer@hotmail.fi>; 'tommi.kuutsa@karkkila.fi' <tommi.kuutsa@karkkila.fi>; 
'merja.myllyniemi@karkkila.fi' <merja.myllyniemi@karkkila.fi>; 'juho.oravala@karkkila.fi' 
<juho.oravala@karkkila.fi>; 'markku.tikkanen@karkkila.fi' <markku.tikkanen@karkkila.fi>; 
'jari.vaittinen@valojari.inet.fi' <jari.vaittinen@valojari.inet.fi>; 'viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi' 
<viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi>; 'vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi' <vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi>; 
'toimitus@karkkilalainen.fi' <toimitus@karkkilalainen.fi>; 'keke.asposalo@karkkilalainen.fi' 
<keke.asposalo@karkkilalainen.fi>; 'heikki.savola@karkkilalainen.fi' <heikki.savola@karkkilalainen.fi>; 
'eero.kulla@karkkilalainen.fi' <eero.kulla@karkkilalainen.fi>; 'mari.ahola-aalto@karprint.fi' <mari.ahola-
aalto@karprint.fi>; 'eero.wihuri@karprint.fi' <eero.wihuri@karprint.fi>; 'tinam@luukku.com' 
<tinam@luukku.com>; 'merja.jylhankangas@gmail.com' <merja.jylhankangas@gmail.com>; 
'harry.suntioinen@hotmail.com' <harry.suntioinen@hotmail.com>; 'tapani.valonen@gmail.com' 
<tapani.valonen@gmail.com>; 'ritvaahomaki@hotmail.com' <ritvaahomaki@hotmail.com>; 
'henna.mitrunen@kuvaleipomo.fi' <henna.mitrunen@kuvaleipomo.fi>; 'matti.maki@hotmail.com' 
<matti.maki@hotmail.com>; 'pekka.wikberg@elisanet.fi' <pekka.wikberg@elisanet.fi>; 
'anneli.laitinen@gmail.com' <anneli.laitinen@gmail.com>; 'voitto.suonpaa@gmail.com' 
<voitto.suonpaa@gmail.com>; 'anna.pietilainen@elisanet.fi' <anna.pietilainen@elisanet.fi>; 
'matti.suomi@karkkila.fi' <matti.suomi@karkkila.fi>; 'hannu.bogdanoff@evl.fi' <hannu.bogdanoff@evl.fi>; 
'nina.saikanmaki@karkkila.fi' <nina.saikanmaki@karkkila.fi>; 'paula.salapuro@gmail.com' 
<paula.salapuro@gmail.com>; 'rauno.salonen@kolumbus.fi' <rauno.salonen@kolumbus.fi>; 
'ansu.riekkinen@gmail.com' <ansu.riekkinen@gmail.com>; 'marianne.bostrom2015@outlook.com' 
<marianne.bostrom2015@outlook.com> 
Aihe: Valtuustoseminaari, oikaisuvaatimusinformointi, seuraava valtuuston kokous, Nyhkälänharjun 
lähiliikunta-alue, Toivikkeen suon ennallistaminen eli Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 48  
 
 
 
 
 

Oikolukemattomana 9.5.2019 lähetetty teksti on 
oikoluettu 27.5.2019 ja tekstin kohtaa 2 on 
selkeytetty. 

 
 

Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(9.5.2019) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät tämän 
päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä kaikkiin 
jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. Ne löytyvät Karkkilan 
kirjaamosta. Jatkossa, mikäli luoja suo, myös 
muistitikulta.  
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Lukuohjeeksi niille jotka ovat tekstin aiemmin 
saaneet  
se, että alusta siihen asti kunnes aikaisempi tulee 
vastaan.  
Ensikertalaisille lopusta viesti kerrallaan alkuun 
päin. Eli aloitus  
viimeisenä olevasta. Sen jälkeen viesti kerrallaan 
lopusta 
alkuun päin.  

 
 
Karkkilan kaupunki 
 
Valtuustoseminaari 9-10.5.2019 
Ja  
 
Karkkilan Kaupunginvaltuusto 
Ja 
 
Karkkilan kaupunginvaltuuston puheenjohtaja 
Mika Talgren 
Ja 
 
Karkkilan kaupunginhallitus  
Ja 
 
Kaupunginhallituksen puheenjohtaja  
Maritta Salo 
Ja 
 
Kaupunginjohtaja  
Tuija Telen  
 
Ja 
Tekninen johtaja  
Kari Setälä  
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
ASIA 1: 
Muistutus määräajassa jätetyn ja määräajassa oikoluettunakin esitetyn oikaisuvaatimuksen sisällöstä ja 
asianmukaisesta käsittelemisestä. Nyhkälänharjun lähiliikunta-alueen toteutussuunnitelmien uuteen 
käsittelyyn esittäminen Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 48 
 
ASIA 2: 
Videomateriaalin https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY lisäksi perehtymispyyntö Nyhkälän 
koulun lähiliikuntapaikan eli Harjun kentän tähänastisen toteutuksen nykytilanteeseen maastossa. Mm. 
Huhdintien puolella ”Setälän puihin” ja pusikoiden ja puiden kaatamisen jälkeen Helsingintien puoleiseen 

mailto:kirjaamo@karkkila.fi
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tilanteeseen esim. 9.5-10.5.2019 pidettävän valtuustoseminaarin tupakka-, kahvi- tai ruokataukojen aikana. 
Tai erikseen sen jälkeen. 
 
ASIA 3: 
Viitasammakkoasian huomioon ottaminen Toivikkeen suon ennallistamisen vouhotuskoohotuksessa. 
 
 
VIITE: 
Jäljempänä oleva ja jäljempänä olevaa aikaisemmin oleva. 
 
 
Asiakohdista 1, 2 ja 3 seuraavaa: 
 
1. Jäljemmästä selviävä määräajassa ja määräajassa oikoluettunakin esitetty ja jätetty oikaisuvaatimus ja 

siinä esitetty tulee käsitellä ja saavuttaa lainvoiman ennen töiden jatkamista Harjun kenttä- eli 
Nyhkälän koulun lähiliikunta-alueen työmaalla. Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 
edellyttää sitä. Samoin asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka edellyttää, että on oltava 
olemassa tosiasiapohjaiset nykytilannetta maastossa vastaavat toteutussuunnitelmapiirustukset. 
Nykyiset liitetiedostossa olevat eivät sitä ole. 

 
2. Videomateriaaliin https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY  ja ”Setälän puihin” maastossa 

perehtymisen lisäksi tulee maastossa perehtyä Helsingintien puoleiseen penkkaan, sen ja koko kentän 
nykytilanteeseen ja nähdä asia kokonaisvaltaisesti siten, että mm. hieta, siltti, savisiltti ja savimaa-
ainekset ajetaan kaikki kenttäalueelta pois. Olisi jo pitänyt ajaa joulukuussa 2018 pois, aina jopa 
Huhdintien puoleisen parkkipaikan tason alapuolelle asti. Ja harjusoraa välppäämällä tai välppäämättä 
routimattomaksi kerrokseksi tilalle. Jonka päälle rakennekerrokset siten kuin kenttärakenteet 
massanvaihdoilla kauttaaltaan sorapitoiseksi muutetun kenttäalueen esim. valssijyrällä kerroksittain 
tiivistetyn sorapohjaisen maan päälle edellyttävät.  

 
3. Toivikkeen suon ennallistamisen kohdalla on mielenkiintoista nähdä jatkossa se professori tai muu 

arvovaltainen taho joka vakuuttaa, ettei Karkkilan omistuksessa olevan Toivikkeen suon 70 hehtaarin 
osalla ole yhtään viitasammakkoa. Sama mielenkiintoisuustilanne on ELY-keskuksen mahdollisesti 
myöntämän poikkeuksen osalta. Varsinkin kun liito-oravan niin kuin viitasammakon lisääntymis- ja 
levähdyspaikkojen hävittäminen on Suomen luonnonsuojelulain 49 pykälällä kielletty. Viitasammakko 
on luontodirektiivin liitteen IV laji niin kuin liito-oravakin. Ja vaikka Toivikkeen suo ei ole Natura 2000 
alue, sitä koskee silti luonnonsuojelulain 49 pykälän säännökset jotka seuraavana.  

 

49 §  

(22.12.2009/1587) 
 

Euroopan yhteisön lajisuojelua koskevat erityissäännökset 

Luontodirektiivin liitteessä IV (a) tarkoitettuihin eläinlajeihin kuuluvien 

yksilöiden lisääntymis- ja levähdyspaikkojen hävittäminen ja heikentäminen 

on kielletty. 

Luontodirektiivin liitteessä IV (a) tarkoitettuihin eläinlajeihin, lukuun 

ottamatta metsästyslain 5 §:ssä tarkoitettuja riistaeläimiä ja 

rauhoittamattomia eläimiä, ja liitteessä IV (b) tarkoitettuihin kasvilajeihin 

kuuluvan yksilön, sen osan tai johdannaisen hallussapito, kuljetus, myyminen 

ja vaihtaminen sekä tarjoaminen myytäväksi ja vaihdettavaksi on kielletty. 
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Sama koskee lintudirektiivin artiklassa 1 tarkoitettuja lintuja sanotun 

direktiivin artiklasta 6 (2) ja (3) johtuvin poikkeuksin. 

Elinkeino-, liikenne- ja ympäristökeskus voi yksittäistapauksessa myöntää 

luvan poiketa 1 momentin kiellosta sekä 2 momentissa tarkoitettujen eläin- ja 

kasvilajien osalta 39 §:n, 42 §:n 2 momentin sekä 47 §:n 2 ja 5 momentin 

kielloista luontodirektiivin artiklassa 16 (1) mainituilla perusteilla. Vastaavasti 

lintudirektiivin artiklassa 1 tarkoitettujen lintujen osalta voidaan myöntää 

poikkeus sanotun direktiivin artiklassa 9 mainituilla perusteilla. 

Elinkeino-, liikenne- ja ympäristökeskus voi yksittäistapauksessa myöntää 

poikkeuksen 2 momentin kiellosta luontodirektiivin artiklassa 16 (1) 

mainituilla perusteilla. Vastaavasti lintudirektiivin artiklassa 1 tarkoitettujen 

lintujen osalta voidaan myöntää poikkeus lintudirektiivin artiklassa 9 

mainituilla perusteilla. 

 

4. Kun asiaan lisätään nykyisen vesilain säännöksistä se, että jokaiseen ojitustoimenpiteeseen, jota myös 

ojien täyttö on, on saatava ELY-keskuksen hyväksyntä, niin on mielenkiintoista nähdä miten edes 

kaupungin omistaman 70 hehtaarin suo-osuus selvitetään siten, ettei siinä toteutettava hanke ole 

vähäistä suurempi? Silläkö erään toisen ELY-keskuksen kysymykseen; mikä on vähäistä suurempi?, 

antamalla vastauksella, joka oli kuulemma ollut, että se on huomattavaa vähempi. Eli ”kauneus on 

katsojan silmässä”. 

5. Tässä seuraavana joitain viitasammakkoa koskevia osoitteita. Joita ainakin kaupunginjohtajan olisi 
kannattanut etukäteen silmäillä.  
 

https://yle.fi/uutiset/3-6873360 
 
https://fi.wikipedia.org/wiki/Viitasammakko 
 
http://www.sammakkolampi.fi/lajit/ranat-erot.html 
 
https://www.google.fi/search?q=Viitasammakko&tbm=isch&source=hp&sa=X&
ved=2ahUKEwjXrIe73YriAhVnw4sKHYa1BKkQiR56BAgMEBM&biw=1360&bih
=589 
 
Viitasammakon ääni ei avautunut ilman eri toimenpiteitä 
https://yle.fi/aihe/artikkeli/2008/07/20/sammakot#media=30665 
 
http://www.suomenoja.fi/muut-elaimet/viitasammakko/ 

 
https://www.ymparisto.fi/download/noname/%7BC7CE67F8-35B6-42FB-AB21-
3149D6304CF9%7D/107093 
 
Toiseen tutkimukseen ei linkkiä ollut saatavissa tähän. Tiedosto on 
tallennettuna erilliseen tiedostokansioon jossain. 
 

6. Huomioon otettavaksi vielä se, että Toivikkeen suolta ei ole nostettu eikä ajettu pois turvetta kuin sota-
aikana. Silloiset kaivannot ovat jo lähes pintaan asti ulottuvat ja osaltaan kävelyn hyvin kestävät 
rahkasammalkasvustot ennallistanut jo siten, ettei ole mitään syytä tai perustetta lähteä toteuttamaan 
minkäännäköisiä ennallistamistoimenpiteitä. Tilanne tulee olemaan sama turpeenottoalueen ojien 
osalla. Niiden kaivuumaat on jyrsimällä tasattu. Ei ole olemassa mitään kaivuumaita, joilla osia 
saataisiin ilman uusia kaivantoja tukituksi. Turvesuon ojamailla on ilmeisesti täytetty myös osa alueella 
olleista turvekaivannoista.   
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7. Harjun kenttäremontin osalta huomioon otettavaksi myös se, että vieläkään ei ole myöhäistä tehdä 

valtuustoaloitetta Harjun kentän kenttä- ja toteutussuunnitelmien muuttamiseksi muulla kuin 
nykyisellä toteutuksella kohentamaan Karkkilan julkisuuskuvaa. Ei se ole kuin järjestelykysymys. 

 
8. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 

9. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. Siihen 
27.2.2017 klo 9:56 sähköpostilla alkaneeseen. Jonka liitteet erillisellä muistitikulla.  

 
Haavistossa 9.5.2019 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
************************************************* 
************************************************* 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 6. toukokuutata 2019 14:52 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' 
<tuija.telen@karkkila.fi>; 'maarit.sihvonen@karkkila.fi' <maarit.sihvonen@karkkila.fi>; 
'kari.setala@karkkila.fi' <kari.setala@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 
'esko.vuolukka@karkkila.fi' <esko.vuolukka@karkkila.fi>; 'juho.oravala@karkkila.fi' 
<juho.oravala@karkkila.fi>; 'timo.rautiainen@karkkila.fi' <timo.rautiainen@karkkila.fi>; 
'mika_tallgren@hotmail.com' <mika_tallgren@hotmail.com>; 'kari.jj.laine@gmail.com' 
<kari.jj.laine@gmail.com>; 'rainovelin@hotmail.com' <rainovelin@hotmail.com>; 'k.etolin@hotmail.com' 
<k.etolin@hotmail.com>; 'maritsal52@gmail.com' <maritsal52@gmail.com>; 'mija.sundstrom@gmail.com' 
<mija.sundstrom@gmail.com>; 'juha.jumisko@sahkoliitto.fi' <juha.jumisko@sahkoliitto.fi>; 
'timo.hongell@elisanet.fi' <timo.hongell@elisanet.fi>; 'jarkko.ilonen@gmail.com' 
<jarkko.ilonen@gmail.com>; 'muinaisjuttu@gmail.com' <muinaisjuttu@gmail.com>; 
'paivi.hellgren@karviainen.fi' <paivi.hellgren@karviainen.fi>; 'juho.meri@merimet.fi' 
<juho.meri@merimet.fi>; 'anna.tallgren@karkkila.fi' <anna.tallgren@karkkila.fi> 
Aihe: Kaupunginhallituksen 6.5.2019 kokouksen esityslistan asiat 99, 102 ja 105 mm. Nyhkälänharjun 
lähiliikunta-alueen toteutussuunnitelmien uuteen käsittelyyn esittäminen Asiapohjainen ja asiaperusteinen 
kuntapolitiikka 47  
 
 
 

Oikolukemattomana 6.5.2019 lähetetty teksti on 
oikoluettu 9.5.2019. Muutamia korjauksia ja 
sana- sekä välimerkkilisäyksiä tehty.  

 
Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväisiin 
(6.5.2019) sähköposteihin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät tämän 
päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä kaikkiin 
jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
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enää pitää liitetiedostoina. Ne löytyvät Karkkilan 
kirjaamosta. Jatkossa, mikäli luoja suo, myös 
muistitikulta. 
 
Lukuohjeeksi niille jotka ovat tekstin aiemmin 
saaneet  
se, että alusta siihen asti kunnes aikaisempi tulee 
vastaan.  
Ensikertalaisille lopusta viesti kerrallaan alkuun 
päin. Eli aloitus  
viimeisenä olevasta. Sen jälkeen viesti kerrallaan 
lopusta 
alkuun päin.  

 
 
 
Karkkilan kaupunki 
Karkkilan kaupunginvaltuuston puheenjohtaja 
Mika Talgren 
Ja 
 
Karkkilan kaupunginhallitus  
Ja 
 
Kaupunginhallituksen puheenjohtaja  
Maritta Salo 
Ja 
 
Kaupunginjohtaja  
Tuija Telen  
 
Ja 
Tekninen johtaja  
Kari Setälä  
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
 
ASIA: 
Kaupunginhallituksen 6.5.2019 kokouksen esityslistan asiat 99, 102 ja 105 eli mm. Nyhkälänharjun 
lähiliikunta-alueen toteutussuunnitelmien uuteen käsittelyyn esittäminen. Asiapohjainen ja asiaperusteinen 
kuntapolitiikka 47 
 
VIITE: 
Esityslistan asiat 99, 102 ja 105 
 
Kohteliaimmin totean viitekohdassa esitetyistä asioista seuraavaa: 
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1. Esityslistan asia 99. Uusi toimialarakenne lisää virkoja ja niihin valittavia henkilöitä ja sen seurauksena 
myös menoja. Aina myös mahdollisesti jopa ns. suojatyöpaikkojakin. Tarvitaanko mitään edellisistä? 

 
2. Esityslistan asia 102, Toivikkeen suon ennallistaminen tulee torpata välittömästi. Perusteena Toivikkeen 

suon ennallistaminen 30 vuotta takapakkia video https://www.youtube.com/watch?v=-

CJDmLThUN4&feature=youtu.be , johon lisänä se, että eilen allekirjoittaneelle osoitetussa 
puhelinkeskustelussa esitettiin koko suon 180 hehtaarin pinta-alan ennallistamista. Video yksistään 
osoittaa ettei tule tehdä mitään. Ilmakuvat osoittavat tilanteen olevan saman pohjois- ja muulle osalle 
suota. 

 
3. Esityslistan asia 105, Nyhkälänharjun kenttäasian uuteen käsittelyyn palauttaminen on aivan ok. Sen 

osoittaa osoitteesta https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY aukeava harjuvideo 5 ja 
allekirjoittaneen oikaisuvaatimus. Toivottavasti molemmat toteutuu. Tai ainakin oikaisuvaatimukseni 
asianmukainen käsittely. 

 
4. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 

5. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. Siihen 
27.2.2017 klo 9:56 sähköpostilla alkaneeseen. Jonka liitteet erillisellä muistitikulla.  

 
Haavistossa 6.5.2019 
 
Markku Sahlstedt 
 
******************************************************** 
******************************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 6. toukokuutata 2019 13:38 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'kari.setala@karkkila.fi' 
<kari.setala@karkkila.fi>; 'tapani.trainer@hotmail.fi' <tapani.trainer@hotmail.fi>; 
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'marianne.bostrom2015@outlook.com' <marianne.bostrom2015@outlook.com>; 
'eino.hellsten@saunalahti.fi' <eino.hellsten@saunalahti.fi>; 'tiinahen@gmail.com' <tiinahen@gmail.com>; 
'ansu.riekkinen@gmail.com' <ansu.riekkinen@gmail.com>; 'paula.salapuro@gmail.com' 
<paula.salapuro@gmail.com>; 'elina.toikka@pp8.inet.fi' <elina.toikka@pp8.inet.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' 
<tuija.telen@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 'esko.vuolukka@karkkila.fi' 
<esko.vuolukka@karkkila.fi>; 'juho.oravala@karkkila.fi' <juho.oravala@karkkila.fi>; 
'maarit.sihvonen@karkkila.fi' <maarit.sihvonen@karkkila.fi> 
Aihe: Oikaisuvaatimus Nyhkälänharjun lähiliikunta-alueen toteutussuunnitelmien hyväksyminen. 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 46  
 
 
 
 
 

Oikolukemattomana 6.5.2019 lähetetty teksti on 
oikoluettu 9.5.2019. Muutama 
välimerkkitarkistus ja sanalisäys tehty. 

.  
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Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(6.5.2019) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät tämän 
päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä kaikkiin 
jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. Ne löytyvät Karkkilan 
kirjaamosta. Jatkossa, mikäli luoja suo, myös 
muistitikulta. 
 
Lukuohjeeksi niille jotka ovat tekstin aiemmin 
saaneet  
se, että alusta siihen asti kunnes aikaisempi tulee 
vastaan.  
Ensikertalaisille lopusta viesti kerrallaan alkuun 
päin. Eli aloitus  
viimeisenä olevasta. Sen jälkeen viesti kerrallaan 
lopusta 
alkuun päin.  

 
 

 
Karkkilan kaupunki  
Tekninen johtaja  
Kari Setälä  
Ja 
 
Tekninen lautakunta 
Teknisen lautakunnan puheenjohtaja  
Tapani Ylihärsilä 
 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
ASIA: 
Oikaisuvaatimus  
 
VIITE: 
Teknisen lautakunnan 17.4.2019 pitämän kokouksen pöytäkirjan pykälä 33 
 
PÄÄVAATIMUKSET: 
Nyhkälänharjun lähiliikunta-alueen toteutussuunnitelmien hyväksymisasiassa kaiken aikaisemman 
uudistaen vaadin teknistä lautakuntaa kumoamaan 17.4.2019 pykälässä 33 tekemänsä päätöksen. Samoin 
niin ikään vaadin asian käsittelemistä uudelleen. Uudelleen siten, että toteutus täyttää koulujen 
lähiliikuntapaikkojen referenssiohjeet. 
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Toisena päävaatimuksena vaadin kaikkien Harjun kenttäprojektiin liittyvien toimenpiteiden keskeyttämistä 
siihen saakka kunnes oikaisuvaatimuksen käsittely ja sen mahdollisesti vaatimat jatkotoimet ovat 
saavuttaneet lainvoiman. 
 
PÄÄPERUSTELUT JA LISÄ- ETTÄ OHEISVAATIMUKSET SEKÄ MOLEMPIEN PERUSTELUT: 
 
1. Teknisen lautakunnan päätös perustuu teknisen johtajan toimesta toteutettuun asian manipulointiin ja 

luottamushenkilöiden suoranaiseen erehdyttämiseen. 
 
2. Teknisen johtajan tulee asian valmistelijana ymmärtää lautakunnan käsittelyn pohjaksi esittämistään 

piirustuksista ainakin sen verran, että edes luiskien kallistukset olisivat oikein.  
 

3. Liitetiedostona olevan kuvasarjan kuvat ja niistä tehty äänivideoselvitys osoittavat kiistattomasti 
teknisen johtajan 17.4.2019 ylläpitämät asiamanipuloinnit ja luottamushenkilöiden, jopa tahalliset 
erehdyttämiset. Liitetiedostokuva suunnitelmapiirustuksesta ja siitä tehdyt suurennokset neljä 
kappaletta eli kuvat 1, 2, 3 ja 4 ovat liitetiedostona. Niistä ainakin tekniselle johtajalle pitää selvitä 
luiskien kallistukset ja niiden suunnat. Harjuvideo 5 kentän toteutuksesta avautuu osoitteesta 
https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY Harjuvideo 5:destä löytyy tekniselle johtajallekin 
seikkaperäinen selvitys luiskien kaltevuuksista. Ja vähä muutakin kentän toteutuksen nykytilanteesta. 
Muiden harjun kenttää ja sen ympäristöä käsittelevien videoiden osoitteet löytyvät jäljempänä 
olevasta.  

 
4. Kaupunginhallituksen esityslistan asian 105 perusteella eli harjun kentän toteutussuunnitelman 

tekniselle lautakunnalle uudelleen käsittelyyn palauttamisen perusteella asia selvisi perjantaina 
26.4.2019 klo 13.00 jälkeen sattumoisin toteutuneen kaupunginjohtaja Tuija Telenin ja vs. 
talouspäällikön Maarit Sihvosen kenttätutustumisen jälkeen ainakin kaupunginjohtajalle. 
Todennäköisesti myös vs. talouspäällikölle.  

 
5. Tässä tilanteessa on syytä ilmoittaa, että Helsingintien puoleiselta reunalta on pusikon lisäksi puusto 

kaadettu talkootyönä yhdyskuntatekniikan päällikkö Esko Vuolukka ja valtuuston jäsen Harri Lindforsin 
sopimalla tavalla.  

 
6. Kaupunginjohtajan ja vs. talousjohtajan lisäksi erityisesti myös teknisen johtajan kannattaa käydä 

tutustumassa pusikoiden ja puiden kaatamista seuranneeseen nykytilanteeseen ennen kuin esittää 
tämän oikaisuvaatimuksen hylkäämistä. Toivottavasti Karkkilan tekninen johtaja myöntää tilatut ja 
tekniselle lautakunnalle esittelemänsä toteutussuunnitelmapiirustuksen virheet ja tekee näkemänsä 
perusteella jatkotoimenpiteistä oikeat johtopäätökset. Tilanne on sama myös teknisen lautakunnan 
osalla. Varsinkin kun se on teknisten asioiden asiantuntijalautakunta. 

 
7. Edellä sanotun lisäksi on toistettava jo 17.4.2019 sanottu, että tekninen johtaja salasi tekniseltä 

lautakunnalta GeoUnion OY:n Harjun kenttäalueella kaivinkoneella ja painokairauksella 2018 lopussa ja 
vuoden 2019 alussa suorittamien maaperätutkimusten tulokset. Jotka sittemmin salattiin myös 
allekirjoittaneelta. Niistä jäljempänä olevassa vs. talouspäällikölle, joka salaamisen allekirjoittaneen 
suuntaan toteutti, 5.5.2019 osoitetussa asiakirjapyynnössä. 

 
8. Tässä vaiheessa katson aiheelliseksi ja tarpeelliseksi esittää oikaisuvaatimukseni perusteeksi kaiken 

jäljempänä olevan. Joista erityisesti korostaen 3.12.2018 ja sittemmin 4.12.2018 oikoluetun 
sähköpostitekstin ja siinä sanotun. Siitä huolimatta vaikka se kuinka jotakin, tai mahdollisesti vielä joita 
kuitakin kirvelisi. Jo Tuolloin kirjoitettu teksti sisältää sen vaihtoehdon, jolla ainoastaan kenttäremonttia 
tulee jatkaa. Sama on esitetty myös Harjuvideo 5 videolla 
https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY Oikaisuvaatimukseni perustelut jatkuvat 4.12.2018 klo 
5:58 sähköpostitekstin jälkeen. Em. sähköpostiteksti tässä yhteydessä muistuttamaan teknistä johtajaa 

https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY
https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY


siitä vielä toteutumattomasta maastotilanteeseen tutustumattomuudesta, jolla hänellekin 
mahdollisesti valkenisi se, että hänellä on Karkkilan teknisenä johtajana Karkkila-paita päällä ja hänen 
tulee ajaa karkkilalaisten etua. Eikä hyppelehtiä eikä pelehtiä Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen 
mannekiinina. Joilta vaikutelmilta ei hänen 17.4.2019 tekniselle lautakunnalle esittämien 
toteutuspiirustusten perusteella ole voinut enää pienemmässäkään määrin välttyä. Seuraavana 
oikoluettuna 4. joulukuuta 2018 5:56 lähetetty Setälän ”sutta ja sekundaa ei tehdä” ilmoituksen 
osoittava sähköpostiteksti, jonka jälkeen oikaisuvaatimuksen perustelut jatkuvat numerolla 9. 

 
 

Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 4. joulukuutata 2018 5:56 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'kari.setala@karkkila.fi' 
<kari.setala@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 
'tuija.telen@karkkila.fi' <tuija.telen@karkkila.fi>; 'sari.laine@karkkila.fi' 
<sari.laine@karkkila.fi>; 'esko.vuolukka@karkkila.fi' <esko.vuolukka@karkkila.fi>; 
'timo.rautiainen@karkkila.fi' <timo.rautiainen@karkkila.fi>; 'petri.iivari@karkkila.fi' 
<petri.iivari@karkkila.fi>; 'timo.hongell@elisanet.fi' <timo.hongell@elisanet.fi>; 
'pirjo.siik@karkkila.fi' <pirjo.siik@karkkila.fi> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen oikoluettu kuntapolitiikka 32  
 
 

 
Oikolukemattoman
a 3.12.2018 
lähetetty teksti on 
oikoluettu  
4.12.2018, jossa 
yhteydessä  
tarkistuksia ja 
korjauksia sekä  
lisäyksiä tehty.  

 
Karkkilan kaupunki  
 
Tekninen johtaja  
Kari Setälä 
 
Kaupunginjohtaja  
Tuija Telen  
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
ASIA: 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen oikoluettu kuntapolitiikka 32 
 
VIITE 1: 
Harjun kentän maanrakennustyöt 
 
VIITE 2: 
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Kaikki aikaisempi Rudus OY:n sopimusrikkomisasiassa, Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan 
kunnostamis-, eli Harjun kentän madaltamis-, ja Vihreän talon suojelemisasiassa 
esittämissäni sähköpostiteksteissä ja niiden liitetiedostoissa, kuten myös sähköpostien 
liitetiedostoilla osoitettu ja sanottu. Unohtamatta You Tubessa katsottavissa olevaa kolmea 
Harjunkenttää ja Vihreää taloa sekä näiden ympäristöä selvittävää informaatiotarkoituksessa 
tehtyä äänivideota. 
 
 
Torstaina 29.11.2018 tekninen johtaja Kari Setälältä vähää ennen kello kahtatoista suullisesti 
saamani ilmoituksen mukaan, että sutta ja sekundaa ei tehdä, seurauksena Harjun kentän 
maanrakennustöistä, tietämättä mitä mm. Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen kanssa on 
puhuttu tai jopa sovittu, on kaikki aikaisempi uudistaen todettava tässä vaiheessa seuraavaa: 
 
1. Sutta ja sekundaa ei tehdä ilmoitus edellyttää, että Huhdintien varteen ei siinä olevista 

puista jätetä muita kuin kaksi puuta. Ensimmäinen on Nyhkälän koulun parkkipaikan 
lähellä oleva tammi ja toisena sotalelujen hautauspaikan lähellä oleva mänty. Ei muita. 
Muut vaikeuttavat työn toteuttamista ja ovat enemmän tai vähemmän tapahtuvine 
juuri- ja juuristovaurioineen jatkossa vaaraksi kentän käyttäjille. 

 
2. Toisena seikkana sutta ja sekundaa ei tehdä ilmoitus edellyttää, että tähänastisessa 

kaivutyössä esille tullut laajahko luontainen siltti-, savipitoinen-, jopa ohuita 
savikerroksia, aina jopa Huhdintien tasossa olevan parkkipaikan ja madallettavan kentän 
välisessä rinteessä olevaan pressuun asti ulottuva ja ressun alla oleva luontainen em. 
routiva maakerros poistetaan kokonaan nykyisestä +93,5-93,8 metrin kenttäkorkeudesta 
Nyhkälän koulun puolelta ainakin nykyisen parkkipaikan tasolle asti ja tilalle siirretään 
routimatonta maa-ainesta toisaalta ko. kenttätyömaa-alueelta. Urakoitsijalle on aivan 
sama mitä massaa se kuljettaa Pitkälään joko varastoon tai penkasta alas. Routimisen 
minimoimiseksi työmaan sisäisinä siirtoina toteutettavasta massansiirrosta seuraavista 
lisätöistä lisälasku on pieni siihen verrattuna, että routimaton massa ensin kuljetettaisiin 
Pitkälään ja sitten takaisin. Tai, että routiva massa jätettäisiin sitä pois kaivamatta 
kenttäalueelle rakennekerroksina ajettavien kerrosten alle. Allekirjoittaneella on 
omakohtainen kokemus mm. siitä, että talvella puhtaana pidetty piha-alueen tien alla 
oleva silttimassa, ilman laajemman liikenteen kuin maitoauton aamuisin aiheuttamaa 
tärinää, oli viemäriä tiealueen poikki vuoden 1963 heinäkuussa kaivettaessa vielä yli 190 
cm eli lähes kahden metrin syvyydessä jäässä. Vastaavia maakerroksia kuin 
Harjunkenttätyömaalla nykyisen kaivuutyön yhteydessä esiin tulleet routivat maat ovat, 
poistettiin kuivurini perustuksia vuonna 1970 kaivettaessa 130 cm eli 1,3 metrin 
syvyydeltä. Jonka tason alapuolelle asennettujen salaojien asentamisen jälkeen monttu 
täytettiin kaikin puolin puhtaalla ja routimattomalla soralla. Salaojista ja 1,3 metrin 
sorakerroksesta huolimatta routiminen on sorakerroksen alla tapahtuneine routivan 
maan jäätymisineen rikkonut kuivurini sokkelit ja lattiat. Joten Harjun kenttätyömaalla 
esiin tullut siltti- jne., aina savipitoinen-, jopa savimassa on kaivettava pois ja massat 
vaihdettava routimattomuuden varmistamiseksi kolmen metrin kerroksena. Korostan 
routiva massa siis pois ja päivittäisen tarkastuksen jälkeen routimaton massa tarvittaessa 
päivittäin pyöräkuormaajalla tilalle. Se on edullisin ja lopputulokseltaan varmin 
tiedossani oleva vaihtoehto routimisen minimoimiseksi ja kentän madaltamistyön 
onnistumisen ja toimivuuden sekä turvallisuuden takaamiseksi. 

 
3. Mikäli muita puita kuin Huhdintien parkkipaikan vieressä olevaa tammea ja sotalelujen 

hautauspaikan vieressä olevaa mäntyä ei kaadeta pois, eikä alueella esiin tullutta siltti- ja 
savipitoista-, jopa ohuita savikerroksia sisältävää routivaa kerrosta kaivauteta pois, eikä 
vierestä saatavaa routimatonta sora-ainesta siirretä tilalle, ei voi välttyä vaikutelmalta, 



että tekninen johtaja eikä kaupunginjohtaja hänen esimiehenään ole tehtäviensä tasalla. 
Onko väärin esittää jo tässä vaiheessa kysymys: Olisiko tällöin syytä harkita hakeutumista 
töihin palvelukeskukseen ja sielläkin vain vaippojenvaihtajaksi? Ei esim. 
luonnonsuojeluyhdistys eikä muutkaan yhdistykset, eikä niiden kanssa puhuttu tai 
jopa sovittu voi, eikä saa estää virkahenkilöitä toteuttamasta toimenpiteitä, joilla 
turvataan ja varmistetaan Harjun kenttähankkeen onnistuminen ja toimivuus sekä 
turvallisuus jatkossa. 

 
4. Edellisessä kappaleessa esitetty kysymys on aiheellinen ja perusteltu myös, mikäli esim. 

Haaviston pohjavedenottamon viranomaisvirheiden, oikeammin ilmaistuna 
vesiviranomaisten viranomaisvirheiden korjaamisasia ei etene. Tilanne on sama myös 
ympäristönsuojelumääräyksiin lisättävän maa-ainesosion ja siellä maa-ainesten 
ottamisen edellyttämien lupien käsittelyn nopeuttamiseksi ja selkeyttämiseksi sekä 
valvonnan tehostamiseksi jo vuosia esittämäni peruslupamääräyskokonaisuuden 
käyttöönottamisen osalla. Kuin myös mm. parin mielivaltaa sisältävien asioiden 
oikaisemisen osalla. Unohtamatta sitä, mitä olen Harjun kenttähankkeesta ja sen 
Huhdintien tasoon madaltamisesta jo 27.2.2017 klo 9:56 lähtien esittänyt. 

 
5. Kun kaupunginjohtaja on julkisuuteen todennut, ettei menoja voi enää karsia, vaan 

tuloja pitää lisätä, niin tässä yhteydessä kirjallisestikin vinkiksi jälleen seuraavat; 
Karkkilan kaupungin Rudus OY:tä kohtaan tekemän sopimusrikkomisasian sopiminen ja 
luvan myöntäminen. Säästyy tähänastista suuremmat oikeudenkäyntikulut ja 
sopimusrikkomis- ja siitä aiheutuneiden kulujen korvauskulut. Toisena vinkkinä 
Haaviston pohjavedenottamon pohjavesialueella vesiviranomaisen viranomaisvirheiden 
peruslupamääräyskokonaisuuden mukaisesti toteutettavan kunnostus- ja 
kokonaissuunnitelman yhteydessä kaupungin alueelta myytäväksi mahdollistuva ainakin 
noin 500000,0 kuutiometrimääräisen, ehkä ylikin soraerän myynti. 
 

6. Lisäksi tässä yhteydessä on todettava myös , että mikään jo pidetty Vihreän talon 120-
vuotisjuhlatilaisuus, siitä kirjoitetut lehtiuutisoinnit eikä Hannamari Auvisen yli puolen 
sivun mittaiset yleisöosastokirjoitukset, eivätkä hänen mahdolliset uudet eikä kenenkään 
muunkaan mahdolliset muut mm. eduskuntavaaliehdokaskannatusta silmällä pitäen 
tehtävät Vihreän talon ylistykset poista sitä useasti toistamaani asiapohjaisen ja 
asiaperusteisen kuntapolitiikan toteuttamisen edellyttämän tosiasian myöntämistä, että 
”Vihreä talo” ei nykyiseen koulukorttelimiljööseen enää kuulu. Ei sovi. Eikä sovellu. 

 
7. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää 

mitä mikin tarkoittaa. 
 

8. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin 
tekstini. Siihen 27.2.2017 klo 9:56 alkaneeseen. Jonka liitteet erillisellä muistitikulla. 

 
Haavistossa 4.12.2018 
 
Markku Sahlstedt 

 
 
9. Tekninen johtaja Kari Setälän on turha kiistää Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen mannekiiniyttä. 

Siitä osoituksena allekirjoittaneen mm. jo 17.4.2019 tekniselle lautakunnalle osoittamani teksti: 
”Kaupungin teknisen johtajan ja uuden kaupunginjohtajan käynnistämät 
neuvottelut yhdistyksen 
kanssa aiheena Nyhkälänharjun lähiliikunta-aluehanke.  



Yhdistys päätti 10.10. peruuttaa hankkeesta jätetyt kaksi (2) valitusta (HHO).  
Päätös perustui yhteisiin keskusteluihimme kaupungin kanssa, 
Nyhkälänharjun maastokatselmuksiin, käymäämme kirjeenvaihtoon ja 
saamiimme vastauksiin.  Lisäksi saimme luonnoksen kunnantuvan 
pihasuunnitelmasta jossa esitetään miten ajoyhteys kunnantuvalle 
toteutetaan ja miten suojellun kunnantuvan saavutettavuus ja esteettömyys 
turvataan Nyhkälänharjun lähiliikunta-aluehankkeen edetessä 
toteuttamissuunnitelmavaiheeseen. Karkkilan kaupunki on ilmoittanut ”…, 

että lähiliikunta-alueen toteutussuunnittelun kilpailutuksen yhteydessä tullaan 
edellyttämään suunnitelmaa ajoyhteyden toteuttamisesta sekä saavutettavuuden 

ja esteettömyyden varmistamisesta kunnantuvalle”. 
Päätöksestä tiedotettiin jäsenille, yhdistyksen fb-sivuilla ja 
paikallislehdessä.”   (Lihavointi kirjoittajan) 
 

10. Edellä olevassa kohdassa oleva teksti on suora lainaus Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen vuoden 
2018 toimintakertomusluonnoksesta. Toivottavasti tekninen johtaja kaupunginjohtajan avustuksella 
ymmärtää tilanteensa ja julkaisee kirjeenvaihdot ja annetut vastaukset ilman eri toimenpiteitä. Ne 
tulee teknisen lautakunnan vaatia julkisiksi. Muutoin tekninen lautakunta ei ole tehtäviensä tasalla. 
Tekninen lautakunta on asiantuntijalautakunta. Se ei ole mikään poliittinen pellekerho, joksi se 
vapaaehtoisesti vajoaa, mikäli se ei edellytä teknistä johtajaa luovuttamaan luonnonsuojeluyhdistyksen 
ja / tai muiden yhdistysten kanssa ns. vihreästä talosta ja siihen liittyvistä asioista käytyä kirjeenvaihtoa 
ja niissä annettuja vastauksia. Tai jopa sitovia lupauksia. 

 
11. Teknisellä johtajalla ei ollut valtuuksia mennä lupaamaan yhdistykselle mitään edellä kirjoitetusta. Vielä 

vähemmän hänellä on valtuuksia ”huseerata”, joilta vaikutelmilta ei ole voinut välttyä ”Karkkila paita” 
päällä luonnonsuojeluyhdistyksen mannekiinina. Joilta vaikutelmilta ei myöskään ole voinut välttyä. 
Kun Karkkila maksaa palkan, hänen tulee toimia Karkkialaisten hyväksi. Jota Harjun kenttä nykyinen 
toteutus Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikaksi ei pienemmässäkään ole. Se ei täytä edes koulujen 
lähiliikuntapaikat referenssiohjetta.  

 
12. Teknisen lautakunnan on asiantuntijalautakuntana todettava, että esityslistan liitteistä puuttui 

17.4.2019 GeoUnion OY firman kairaustulokset. Samoin se, että asemapiirroskuva on asiaa manipuloiva 
ja luottamushenkilöitä tarkoituksellisesti ja tavoitteellisesti erehdyttävä. Vihreän talon ja Nyhkälän 
koulun laajennuksen väli on väärä. Samoin kentän kaltevuus vihreälle talolle päin. Se ei ole tuossa 
kohtaa kentältä alaspäin, vaan ylöspäin. Teknisen lautakunnan tulee vaatia, että luiskat piirretään niin 
kuin ne maastossa ovat tai tulevat olemaan. Eli mm. luiska vihreältä talolta alaspäin.  

 
13. Huhdintien puolelta vaadin kaadettavaksi ns. ”Setälän puut”. Joita ovat Huhdintien puolella yksi 

vaahtera ja kaksi mätää pihlajaa sekä yksi 80 prosenttisella varmuudella todennäköisesti enemmän tai 
vähemmän mätä mänty.  

 
14. Lähes huoltorakennuksen sisälle jäävä mänty tulee poistaa. Roppakaupalla suunnitelluista kivikori- ja 

muista tukimuureista tulee luopua niin parkkipaikan niin kuin vihreän talonkin kohdalla. 
Luonnonsuojeluyhdistykselle ja/ai muille yhdistyksille tehdyt lupaukset tulee perua. 

 
15. Nyhkälänharjun lähiliikunta-alueen toteutussuunnitelmia ei tule nykymuodossa hyväksyä miltään osin. 

Ne on tehtävä kokonaan uudestaan. Siitäkin huolimatta vaikka kentän valmistuminen siirtyisi. Aina, 
vaikka tulevan vuoden tuohikuuhun asti. 

 
16. Mikäli tekninen lautakunta pyrkii käsittelemään asiaa nykyisellä oikaisuvaatimuksen kohteena olevalla 

suunnitelmalla, ei voi välttyä vaikutelmalta, että tekninen lautakunta ei ole tehtäviensä tasalla.  
 



17. Ilman uutta suunnitelmaa tekninen lautakunta hairahtuu politikointiin ja hyväksyy teknisen johtajan 
toimivaltaylitykset ja luonnonsuojeluyhdistykselle tai lie kelle lupaamat toimet Vihreän talon 
säilymiseksi nykyisellä paikallaan. Tätä osoittaa myös sinne nyt asemapiirustuksessa esitetty tieyhteys.  

 
18. Sähkökaapeli- ja telekaapelitöiden toteutuksesta on tässä vaiheessa todettava, että se, niiden 

toteuttajasta riippumattomista syistä, kun tekee niin kuin tekninen johtaja luonnonsuojeluyhdistyksen 
peesaajana vaatii, joilta vaikutelmilta ei ole voinut välttyä, joudutaan siirtämään vielä kerran. Tai 
ainakin pudottamaan alemmas. 

 
19. Mikäli kentästä halutaan mahdollisimman edullisesti toimiva kokonaisuus, toteuttamista jatketaan 

uudella toteuttamissuunnitelmalla poistamalla Helsingintien puolelta se kentän reunaan teknisen 
johtajan sohlaama, ulostemaista ja kannoista jostain käsittämättömästä syystä soutaa ja huopaa 
mentaliteetilla tehty valli ainakin jo siihen kertaalleen kaivettuun tasoon. Maat kaikki kaatopaikalle. 
Tämän jälkeen kaivu Vihreän talon suunnasta vesitornin tien liittymäkohtaan kentän poikki oleva hieno 
hiekkakerros ja savisiltti ja savikerros Huhdintien parkkipaikalle päin aina vaikka Huhdintien 
parkkipaikan tason alapuolelle asti pois kaivaen. Siten kuin jo 3.12 ja 4.12.2018 olen 
sähköpostitekstissäni esittänyt ja nyt 29.4.2019 kuvatulla osoitteesta 
https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY avautuvalla äänivideolla esitän.  Jonka jälkeen 
toisesta puolelta kenttää sitä harjusoraa joko välpättynä tai ilman välppäystä tilalle niin paksu kerros, 
että savisiltti- ja savialueen routimattomuus, tai ainakin tasainen routaantuminen on varma. Jonka 
jälkeen jyräys. Tämän jälkeen tarvittavat kuivatusrakenteet plus rakennekerrokset ja Jalkapallokenttä 
poikittain Huhdintieltä Helsingintielle päin. Jääkiekkokaukalo kautta monitoimiareena Nyhkälän koulun 
puolelle. Jatkossa rusettiluistelualue Vihreän talon paikalle. Ja mikäli raha riittää, pituushyppypaikka ja 
juoksurata vesitornin puolelle jne. Ei pitäisi olla vaikeata. 

 
20. Sen varalta, mikäli tekninen johtaja edelleen sattuisi tukeutumaan valtuuston 11.12.2017 pykälässä 128 

edellyttämään korkeustasoon, totean, että tuota korkeustasoa voidaan niin haluttaessa muuttaa. 
Nykyisessä tilanteessa teknisen johtajan ammattiylpeys kuten myös ammattivelvollisuus edellyttää 
tekemään kentän korkeusaseman ja muut tarvittavat muutosesitykset. Jottei lannanlevitysasiassa 
viljelijän yli kymmen vuotta jatkunut perusteeton syyllistäminen, maa-ainesasioissa ”Vihti kerää rahat, 
Karkkila tekee työt ja maksaa vahingot” mentaliteetilla tehty sopimus, Nyhkälän koulun laajennuksen 
yhteydessä pois jätetyt salaojat ja Vihdissä jonkun verran  henkilövaihdoksia aiheuttanut Vihti SKI:n 
tapaus jne. negatiivinen luettelo saisi Nyhkälän kenttätotutuksesta tähänastista enempää jatkoa. 

 
21. Miksi tekninen johtaja ja hänen myötäjuoksijansa pitävät valtuuston päättämästä kentän 

korkeusasemasta kiinni? Miksi, kun muulla toteutuksella, kustannuksilla eikä lopputuloksella eikä niiden 
toimivuudella eikä niiden julkisuuskuvalla ole tähän mennessä ollut mitään väliä?   

  
22. Edellisen lisäksi vaadin vastaselitysoikeutta kaikkiin mahdollisiin selityksiin, mikä oikaisuvaatimukseni 

johdosta pyydetään, hankitaan ja annetaan. 
 
23. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 

24. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. Siihen 
27.2.2017 klo 9:56 sähköpostilla alkaneeseen. Jonka liitteet erillisellä muistitikulla.  

 
Haavistossa 6.5.2019 
 
Markku Sahlstedt 
 
JK  

https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY


Tämän oikaisuvaatimuksen perusteena on edellä olevan lisäksi kaikki tässä jäljempänä oleva ja koko 
27.2.2017 klo 9:56 alkanut sähköpostitekstiketju kaikkine liitetiedostoineen. 
 
 
****************************************************** 
****************************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 5. toukokuutata 2019 12:13 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'maarit.sihvonen@karkkila.fi' 
<maarit.sihvonen@karkkila.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' <tuija.telen@karkkila.fi>; 'kari.setala@karkkila.fi' 
<kari.setala@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 'esko.vuolukka@karkkila.fi' 
<esko.vuolukka@karkkila.fi>; 'juho.oravala@karkkila.fi' <juho.oravala@karkkila.fi> 
Aihe: Asiakirjapyyntö 
 
 
Karkkila kaupunki 
Vs. talouspäällikkö 
 
Maarit Sihvonen 
Valtatie 26 
03600 Karkkila  
 
 
ASIA: 
Huhtikuun 25 päivänä 2019 klo 10.16 lähettämänne sähköpostin jälkeen tapahtuneet lukuisat 
yhteydenottoyritykseni julkisen asiakirjan saamiseksi. 
 
VIITE: 
Toukokuun 3 päivänä 2019 klo 19:19 ja sitä ennen lähettämänne sähköpostit. Jotka jäljempänä. 
 
Kohteliaimmin ilmoitan asiatilanteesta seuraavaa: 
 
1. Huhtikuun 25 päivänä 2019 klo 10.16 lähettämässänne sähköpostissa esittämänne perusteet eivät ole 

relevaltteja. Teknisen lautakunnan 17.4.2019 pitämän kokouksen jälkeen tekniseltä lautakunnalta 
salatut GeoUnion OY:n Harjun kenttää koskevat tutkimustukokset ovat julkisia. On oltava, koska asia on 
käsitelty. Tarjouspyyntöihin vetoamien ei ole perusteltua, koska itse perusasia eli kentän toteuttaminen 
valtuuston  koulujen lähiliikuntapaikkojen referointiohjeen edellyttämällä tavalla on täyttymättä. 
 

2. Pyytämäni asiakirjan luovuttamattomuudella halutaan jatkaa ja suojella teknisen johtajan lukuisia 
toimivaltaylityksiä ja sallia Harjun kentän toteuttaminen Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen 
sanelemalla valtionapujen saamisen vaarantamalla tavalla. Joka menettely täyttänee jopa kiristämisen 
kriteerit. Ainakaan muilta vaikutelmilta ei ole voinut välttyä. Valitettavasti. Toimivaltaylityksistä on 
tulossa oikaisuvaatimus ja asian uudelleenkäsittelyvaatimus. Jota kaupunginhallituksen 6.5.2019 
pidettäväksi ilmoitetun kokouksen esityslistan mukaan myös kaupunginjohtaja ja kaupunginhallituksen 
puheenjohtaja edellyttävät.  

 
3. Perjantaina 26.4.2019 klo 13.00 jälkeen sattumoisin toteutuneen kaupunginjohtajaTuija Telenin ja vs. 

talouspäällikön Maarit Sihvosen kenttätutustumisen jälkeen on syytä ilmoittaa, että Helsingintien 
puoleiselta reunalta on pusikon lisäksi on myös puusto kaadettu talkootyönä yhdyskuntatekniikan 
päällikkö Esko Vuolukka ja valtuuston jäsen Harri Lindforsin sopimalla tavalla. Kannattaa käydä 
tutustumatta ja tehdä jatkotoimenpiteistä toivottavasti oikeat johtopäätökset. 



 
4. Tapaamisessa ilmoittamani Harjun kentän toteuttamisvideon osoite on; 

https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY , josta se on katsottavissa. Tiedoksi ja huomioon 
otettavaksi se, että tilanne on Helsingintien puoleisen pusikon ja sovitun puuston kaatamisen jälkeen 
muuttunut siten, että kannattaa jopa tekninen johtaja Kari Setälän toimesta käydä katsomassa vaikka 
kuinka kirvelisi. Jottei enää enempää osoittaisi toimivaltansa käyttämistä vähemmän viisaasti. Teknisen 
johtajan on aivan turhaa perustella toimenpiteitään valtuuston päätöksen toteuttamisella. Sen verran 
on tapahtunut ylimääräisiä kustannuksia aiheuttavia ”soutaa ja huopaa” toimivaltaylityksiä. Joista lisää 
oikaisuvaatimuksessa. Tässä yhteydessä tiedoksi ja huomioon otettavaksi vielä se, että on 
käsittämätöntä, että teknisen johtajan edellyttämänä Huhdintien puolella yksi vaahtera ja kaksi mätää 
pihlajaa sekä yksi 80 prosenttisella varmuudella todennäköisesti enemmän tai vähemmän mätä mänty 
ovat edelleen ns. ”Setälän puina” pystyssä. 

 
5. Helsingintien puoleisen pusikon ja puuston poistamisen sekä videon katsomisen jälkeen kaikille ei 

yksistään pitäisi, vaan pitää jolla selvää se, miten Harjun kentän toteuttamista tulee tähänastisista 
kohelluksista ja niiden korjaamisista ja teknisten johtajien aiheuttamista ylimääräisistä kustannuksista 
huolimatta jatkaa. Varsinkin kun, jopa kärkihankkeena esitetään Toivikkeen suoalueen ennallistamista. 
Josta siitäkin on tulemassa video nettiin, joka kannattaa ainakin kaupunginjohtajan ja vs. 
talouspäällikön toimesta katsoa, jotta 30 vuoden luontaisen ennallistumisen takapakilta ja turhalta 
rahanmenolta vältyttäisiin. Toivottavasti Toivikevideon jälkeen koko esitys vedetään saman tien pois ja 
haudataan pysyvästi sekä lopullisesti. Video-osoitteen toimitan myöhemmin. 

 
6. Haaviston vedenottamoalueen kunnostamis- ja kokonaissuunnitelma ja sen toteuttaminen tulee sinne 

kaavailtujen suojelusuunnitelmien laatimisen ja sen seurauksena vesi- ja ympäristöviranomaisten 
viranomaisten suojelemisen ja peittelemisen sijasta tulee olla kärkihankkeena. Maa-aineslain elokuun 
alusta vuonna 1982 voimaantulosta lähtien tapahtuneet vesi- ja ympäristöviranomaisten 
viranomaisvirheet eivät tarvitse minkäännäköistä suojelua. Mittavia korjaustoimenpiteitä kyllä. 

 
7. Tässä yhteydessä tiedoksi vielä se, että Helsingintien puoleiselta alueelta kaadetuista kymmenestä 

männystä kahdeksan eli 80 prosenttia oli enemmän tai vähemmän mätiä. Osa ns. ”pönttömätiä”. Yksi 
jopa niin laho, että on hyvä ja ihme, että on kestänyt vielä edes pystyssä. 

 
GeoUnionin tutkimustuloksien pikaista toimittamista odottaen. 
 
Haavistossa 5.5.2019 
 
Markku Sahlstedt 
 
************************************************** 
************************************************** 
 
Lähettäjä: Sihvonen Maarit [mailto:maarit.sihvonen@karkkila.fi]  
Lähetetty: 3. toukokuutata 2019 19:19 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: Hei 

 
Hei! 
Yritit tavoitella. 
Miten voin auttaa? 

Ystävällisin terveisin, 
Maarit Sihvonen 

https://www.youtube.com/watch?v=PrpAI5kFHaY


Hanki Outlook for Android 
 
 
******************************************** 
******************************************** 
 
Lähettäjä: Sihvonen Maarit [mailto:maarit.sihvonen@karkkila.fi]  
Lähetetty: 25. huhtikuutata 2019 10:16 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Kopio: Vuolukka Esko <Esko.Vuolukka@karkkila.fi>; Jokela Tapio <Tapio.Jokela@karkkila.fi>; Myllyniemi 
Merja <Merja.Myllyniemi@karkkila.fi>; Setälä Kari <kari.setala@karkkila.fi>; Telén Tuija 
<tuija.telen@karkkila.fi> 
Aihe: Asiakirjapyyntö 
 
Hei! 
 
Pyysit eilen geologisia tutkimustuloksia nähtäväksi. 
Olen selvittänyt asiaa. Asian valmistelu on kesken ja kilpailutusta valmistellaan. Sen vuoksi tässä vaiheessa 
pyytämäsi asiakirja ei ole julkinen. 
 
Voimme palata asiaan myöhemmin, kun valmistelutyö saadaan tehtyä. 
 
Ystävällisin terveisin, 
Maarit 
 
Maarit Sihvonen 
vs. talousjohtaja, 
hallintopäällikkö 
HT, TtM, MBA 
Karkkilan kaupunki 
Valtatie 26 B, PL 50 
03601 Karkkila 
maarit.sihvonen@karkkila.fi 

Karkkila – 

Asumisen, 

Sijoittumisen ja 

Vierailijoiden viihtymisen 

Unelmapaikka. 

 
 
********************************************** 
********************************************** 
 
Tässä totean Tiina Hentuselle, että mustalle listallesi pistämisestä tai joutumisesta huolimatta jatkan 
asiapohjalta ja asiaperusteilla eteenpäin. Siihen sisältyy myös virkahenkilöiden perusteltua arvostelua. 
Jonka pitää kuulua myös  luottamushenkilöidenkin toimintaan. 

https://aka.ms/ghei36
mailto:maarit.sihvonen@karkkila.fi
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Lähettäjä: Tiina Hentunen-Vanninen [mailto:tiinahen@gmail.com]  
Lähetetty: 17. huhtikuutata 2019 15:09 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Kopio: kirjaamo@karkkila.fi; Setälä Kari <kari.setala@karkkila.fi>; tapio@tapiokarjalainen.fi; Vuolukka Esko 
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<tapani.trainer@hotmail.fi>; Risto Sintonen <risto.sintonen@pp.inet.fi>; Arvila Olli-Pekka 
<op.arvila@outlook.com>; Marianne Boström <marianne.bostrom2015@outlook.com>; eino.hellsten 
<eino.hellsten@saunalahti.fi>; Anna-Liisa Riekkinen <ansu.riekkinen@gmail.com>; 
paula.salapuro@gmail.com; Elina Toikka <elina.toikka@pp8.inet.fi> 
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Hei Markku, 

 

Pistän sinut toistaiseksi sähköpostissani mustalle listalle. 

 

Syy: asiattomat ja epäreilut syytökset kaupungin viranhaltijoita kohtaan! 

 

Mielestäni sekä kaupunginjohtaja, että tekninen johtaja tekevät hyvää työtä ja on epäreilua syyttää 

heitä kaikesta mahdollisista päätöksistä joita kaupungissa on vuosien ja vuosikymmenien aikana 

tehty. Nyt tarvitaan positiivista yhteistyötä kaupungin kasvun varmistamiseksi, ei negatiivisia 

syytöksiä! 

 

Vastaanotan sinulta taas mielelläni postia jatkossa jos ja kun lähetät asiallisempaa ja reilumpaa 

postia. 

 

Terveisin Tiina Hentunen-Vanninen 

Karkkilan Vihreät Ry 

 

On Wed, Apr 17, 2019 at 2:51 PM Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> wrote: 
 
 
********************************************** 
********************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 17. huhtikuutata 2019 14:52 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'kari.setala@karkkila.fi' 
<kari.setala@karkkila.fi>; 'tapio@tapiokarjalainen.fi' <tapio@tapiokarjalainen.fi>; 
'esko.vuolukka@karkkila.fi' <esko.vuolukka@karkkila.fi>; 'timo.rautiainen@karkkila.fi' 
<timo.rautiainen@karkkila.fi>; 'juho.oravala@karkkila.fi' <juho.oravala@karkkila.fi>; 
'tapani.trainer@hotmail.fi' <tapani.trainer@hotmail.fi>; 'risto.sintonen@pp.inet.fi' 
<risto.sintonen@pp.inet.fi>; 'op.arvila@outlook.com' <op.arvila@outlook.com>; 
'marianne.bostrom2015@outlook.com' <marianne.bostrom2015@outlook.com>; 
'eino.hellsten@saunalahti.fi' <eino.hellsten@saunalahti.fi>; 'tiinahen@gmail.com' <tiinahen@gmail.com>; 
'ansu.riekkinen@gmail.com' <ansu.riekkinen@gmail.com>; 'paula.salapuro@gmail.com' 
<paula.salapuro@gmail.com>; 'elina.toikka@pp8.inet.fi' <elina.toikka@pp8.inet.fi> 
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Oikolukemattomana 17.4.2019 lähetetty on 
oikoluettu 21.4.2019. Muutamia korjauksia ja 
sana sekä välimerkkilisäyksiä tehty.  
 
Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(17.4.2019) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät tämän 
päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä kaikkiin 
jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. Ne löytyvät Karkkilan 
kirjaamosta. Jatkossa, mikäli luoja suo, myös 
muistitikulta. 
 
Lukuohjeeksi niille jotka ovat tekstin aiemmin 
saaneet  
se, että alusta siihen asti kunnes aikaisempi tulee 
vastaan.  
Ensikertalaisille lopusta viesti kerrallaan alkuun 
päin. Eli aloitus  
viimeisenä olevasta. Sen jälkeen viesti kerrallaan 
lopusta 
alkuun päin.  

 
 

 
Karkkilan kaupunki  
Tekninen johtaja  
Kari Setälä  
Ja 
 
Tekninen lautakunta 
Teknisen lautakunnan puheenjohtaja  
Tapani Ylihärsilä 
 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
ASIA: 
Esityslistan asia 33 ja Nyhkälänharjun lähiliikunta-alueen toteutussuunnitelmien hyväksyminen. 
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mailto:kirjaamo@karkkila.fi


Esityslistan asia 33 ja Nyhkälänharjun lähiliikunta-alueen toteutussuunnitelmien hyväksymisasiassa kaiken 
aikaisemman uudistaen ja Karkkilan Tienoon julkaisemat kysymykset samoin kuin kaupunginjohtajan 
vastaamattomuuden lisäten asiasta seuraavaa: 
 
1. Esityslistan liitteistä puuttuu Geounion firman kairaustulokset. Niiden esittäminen kokouksessa ei riitä. 

Perehtymisaikaa täytyy olla enemmän. 
 
2. Asemapiirroskuva on asiaa manipuloiva ja luottamushenkilöitä tarkoituksellisesti ja tavoitteellisesti 

erehdyttävä. Vihreän talon ja Nyhkälän koulun laajennuksen väli on väärä. samoin kentän kaltevuus 
vihreälle talolle päin. Se ei ole alaspäin. Se tulee piirtää niin, että se on vihreältä talolta alaspäin. 
Huoltorakennuksessa kasvaa mänty. Mikäli ei aivan sisällä, niin ainakin aivan seinän vieressä. 
Tukimuureja on roppakaupalla, mutta Vihreän talon ja Nyhkälän koululaajennuksen välistä ne puuttuu 
ainakin tässä vaiheessa. Entä jatkossa? Tulee tehtäväksi, ellei kaupunginjohtajan ja teknisen johtajan 
lupauksia luonnonsuojeluyhdistykselle peruta. Lupaukset selviävät seuraavasta:  

”Kaupungin teknisen johtajan ja uuden kaupunginjohtajan käynnistämät neuvottelut 
yhdistyksen 
kanssa aiheena Nyhkälänharjun lähiliikunta-aluehanke.  
Yhdistys päätti 10.10. peruuttaa hankkeesta jätetyt kaksi (2) valitusta (HHO).  
Päätös perustui yhteisiin keskusteluihimme kaupungin kanssa, Nyhkälänharjun 
maastokatselmuksiin, käymäämme kirjeenvaihtoon ja saamiimme vastauksiin.  Lisäksi 

saimme luonnoksen kunnantuvan pihasuunnitelmasta jossa esitetään miten ajoyhteys 
kunnantuvalle toteutetaan ja miten suojellun kunnantuvan saavutettavuus ja 
esteettömyys turvataan Nyhkälänharjun lähiliikunta-aluehankkeen edetessä 
toteuttamissuunnitelmavaiheeseen. Karkkilan kaupunki on ilmoittanut ”…, että lähiliikunta-

alueen toteutussuunnittelun kilpailutuksen yhteydessä tullaan edellyttämään suunnitelmaa 
ajoyhteyden toteuttamisesta sekä saavutettavuuden ja esteettömyyden varmistamisesta 

kunnantuvalle”. 
Päätöksestä tiedotettiin jäsenille, yhdistyksen fb-sivuilla ja paikallislehdessä.”   (Lihavointi 
kirjoittajan) 

 
3. Kaupunginjohtajalla eikä Teknisellä johtajalla ollut valtuuksia mennä lupaamaan yhdistykselle mitään 

edellä kirjoitetusta. Vielä vähemmän heillä on valtuuksia ”huseerata”, joilta vaikutelmilta ei ole voinut 
välttyä ”Karkkila paita” päällä luonnonsuojeluyhdistyksen mannekiineina. Joilta niiltäkään vaikutelmilta 
ei ole voinut välttyä. Kun Karkkila maksaa heille palkan, heidän tulee toimia Karkkialaisten hyväksi. Jota 
Harjun kenttä nykyinen toteutus Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikaksi ei pienemmässäkään ole. Se ei 
täytä edes koulujen lähiliikuntapaikat referenssiohjetta.   
 

4. Nyhkälänharjun lähiliikunta-alueen toteutussuunnitelmia ei tule nykymuodossa hyväksyä miltään osin. 
Ne on palautettava kokonaan uuteen valmisteluun. Siitäkin huolimatta vaikka kentän valmistuminen 
siirtyisi. Aina, vaikka tulevan vuoden tuohikuuhun asti. 

 
5. Mikäli tekninen lautakunta ei palauta asiaa uuteen valmisteluun, ei voi välttyä vaikutelmalta, että 

tekninen lautakunta ei ole tehtäviensä tasalla. Ilman uudelleen valmisteluun palauttamista tehty 
ratkaisu hyväksyy teknisen johtajan ja kaupunginjohtajan toimivaltaylitykset ja 
luonnonsuojeluyhdistykselle tai lie kelle lupaamat toimet Vihreän talon säilymiseksi nykyisellä 
paikallaan. Tätä osoittaa myös sinne nyt asemapiirustuksessa esitetty tieyhteys.  

 
6. Sähkökaapelityön toteutuksesta on tässä vaiheessa todettava, että se, sen toteuttajasta 

riippumattomista syistä, kun tekee niin kuin tekninen johtaja luonnonsuojeluyhdistyksen peesaajana 
vaatii, joilta vaikutelmilta ei ole voinut välttyä, joudutaan siirtämään vielä kerran. Tai ainakin 
pudottamaan alemmas. 

 



7. Mikäli kentästä halutaan mahdollisimman edullisesti toimiva kokonaisuus, toteuttamista jatketaan 
uudella toteuttamissuunnitelmalla poistamalla Helsingintien puolelta se kentän reunaan teknisen 
johtajan sohlaama, ulostemaista ja kannoista jostain käsittämättömästä syystä soutaa ja huopaa 
mentaliteetilla tehty valli siihen jo kertaalleen kaivettuun tasoon. Maat kaikki kaatopaikalle. Tämän 
jälkeen kaivu Vihreän talon suunnasta vesitornin tien liittymäkohtaan kentän poikki oleva hieno 
hiekkakerros ja savisiltti ja savikerros Huhdintien parkkipaikalle päin aina vaikka Huhdintien 
parkkipaikan alapuolelle asti pois kaivaen. Jonka jälkeen toisesta puolelta kenttää sitä harjusoraa joko 
välpättynä tai ilman välppäystä tilalle. Jonka jälkeen jyräys. Tämän jälkeen tarvittavat kuivatusrakenteet 
plus rakennekerrokset ja Jalkapallokenttä poikittain Huhdintieltä Helsingintielle päin. Jääkiekkokaukalo 
kautta monitoimiareena Nyhkälän koulun puolelle. Jatkossa rusettiluistelualue Vihreän talon paikalle. Ja 
mikäli raha riittää, pituushyppypaikka ja juoksurata vesitornin puolelle jne. Enempää en ehdi tällä 
kertaa. 

 
8.  Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 

9. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. Siihen 
27.2.2017 klo 9:56 sähköpostilla alkaneeseen. Jonka liitteet erillisellä muistitikulla. Karkkilan Tienoo 
lehdessä julkaistut kysymykset ja Kaupunginjohtajan kirjoitus tämän perään. 

 
Haavistossa 17.4.2019 
 
Markku Sahlstedt 
 
JK. Liitetiedostokuvista tulee tarvittaessa eri selvitys. Nyt riittää kun nyt ne yhdistää edellä olevassa 
tekstissä sanottuun. Ne osoittavat todeksi sen mitä kirjoitin. Ja vähä enemmänkin. 
 
************************************************* 
************************************************* 
 
Tähän tässä tekstisarjassa toteamukseni Tuija Telenin Karkkilan Tienoo lehdessä julkaistusta vastauksesta. 
Se on sisällöltään seuraava: Yhteenkään kysymykseen vastaamaton, yhteistyön pois sulkeva, totuutta 
säästeliäästi käyttäen, pikaisesti, kokonaisuutta loppuun asti ajattelematon ylimielinen kirjoitus.  
 
 
************************************************** 
************************************************** 
 
Tähän tulee jatkossa kaupunginjohtaja Tuija Telenin Karkkilan Tienoossa julkaistu vastaus. 
 
 
**************************************************** 
**************************************************** 
 
Tervehdys! 
  
Kohteliaimmin toivon julkaistavaksi Karkkilalaisen lukijoilta palstalla ja Karkkilan Tienoon 
yleisöosasto palstalla seuraavan jäljempänä olevan kaksoistähtiviivan jälkeen olevan, ”Julkisesti vastattavia 
kysymyksiä kaupunginjohtajalle Karkkilan julkisuuskuvan kohentamisesta” 
otsikoidun tekstin, toivottavasti jo seuraavissa 27.3.2019  ja 28.3.2019 ilmestyvissä lehdissä. 
  



Kun teksti on tarkoitettu nimelläni julkaistavaksi, toivon, että sitä ei lyhennettäisi. Ei ainakaan ilman 
ilmoittamista tai keskustelua allekirjoittaneen kanssa.  
  
Haavistossa 26.3.2019 
  
Markku Sahlstedt 
  
Haavistontie 131 
03710 Uusitalo      puh 09-2254104 
 
 
***************************************************************************************
******************************* 
***************************************************************************************
******************************* 
 
Julkisesti vastattavia kysymyksiä kaupunginjohtajalle Karkkilan julkisuuskuvan kohentamisesta. 
 
Karkkilan Tienoo uutisoi 19.3.2019 oikein kaupunginjohtajan kuvan kera, että ”Julkisivun kohentaminen 
alkaa tänä vuonna – Näkemykset Karkkilan kaupungin ilmeestä otetaan vakavasti, julkisivulle pitää tehdä 
jotakin.”  
 
Otsikoinnista olen samaa mieltä, mutta ajankohdasta en. Ajankohta on välittömästi. Eli heti eikä vasta 
myöhemmin tänä vuonna. Kaikki ja varsinkin leipomo- ja kotikeittiössä kokkaavat henkilöt tietää, että yksi 
mätä kananmuna pilaa munaluvultaan suurenkin kakkutaikinan. Karkkilassa on kolme keskeistä 
kananmunan pilaantumiseen verrattavaa asiamätämunaa pilaamaan julkisivun kohentamisen onnistumisen 
totaalisesti tänä vuonna. Totaalisesti myös jatkossa. 
 
Ensimmäinen mädistä asiamunista  on nykyiseen koulukorttelimiljööseen enää kuulumaton ja sopimaton 
sekä soveltumaton vanha kunnantupa eli ns. ”Vihreä talo”. (Lindforsittain ilmaituna ”Vihreä mörskä”). 
Välittömästi edelliseen liittyy toinen mätämuna-asia. Se on Nyhkälän ala-asteen lähiliikuntapaikan eli 
Harjun kentän kuuden metrin madaltamisen sijasta toteutettava vain kolmen metrin madallus ja sen 
rajoittama kenttätoimintojen sijoitus. Kolmas mätämuna-asia on Rudus OY:n  kohdalla suunnitelmallisesti 
3.11.2016 toteutettu sopimusrikkomus ja siitä seurannut miljoonakorvausoikeudenkäynti.  
 
Karkkilan väkiluku on saatava tuplaantumaan, eli ainakin 18000-20000 asukkaaseen, jotta Karkkilalla olisi 
mahdollisuus säilyä itsenäisenä kuntana. Kymmenien tai vaikka muutaman sadan asukkaan lisäys ei 
Karkkilaa pelasta. Kymmeniä, saati satojakaan uusia asukkaita ei Karkkilaan saada nykyisen tilanteen 
julkisivun kohentamisella. Tämänhetkinen Karkkilan julkisuuskuva ja päätöksentekotilanne on kuin sen 
entisen alokkaan asento, jota yksikön päällikkö käski kohentamaan. Johon kohentamiskehotuksen saanut 
alokas ”fiksuna” henkilönä totesi itse, ettei asento kohentamisella parane, se on tehtävä kokonaan 
uudestaan. Karkkilan tilanne on aivan sama. Julkisuuskuvan kohentaminen tulee aloittaa välittömästi 
saattamalla arvot, asenteet ja niihin sitoutuminen kaikkien tahojen osalta kohdalleen. Siinä on 
kaupunginjohtajalle tehtävää. Varsinkin kun aiemmin tapahtuneet useampaan sataan nousevat 
väkilukulisäykset ovat vaatineet yli 30 vuotta. 
 
Kun lukuisista yrityksistäni huolimatta en ole tähän mennessä havainnut Karkkilan virkahenkilöistä enkä 
valtuutetuista enkä muistakaan luottamushenkilöistä noita ”fiksuja”, on esitettävä yksikön päällikön eli 
kaupunginjohtajan välittömästi ja julkisesti vastattavaksi mm. seuraavat kysymykset:  
 
1. Miten Lindforsin termein ilmaistuna ”Vihreän mörskän” säilyttäminen nykyisellä paikallaan ja sen 

seurauksen Harjun kentän madaltaminen vain runsaalla kolmella metrillä muine ”nauraa naurismaan 



aidatkin” seurannaisvaikutuksineen kohentaa Karkkilan julkisuuskuvaa, kun jo nyt tähänastisten 
toimenpiteiden seurauksena muidenkin kuin allekirjoittaneen toimesta, ei voi välttyä vaikutelmalta, 
että ”fiksuilta” ihmisiltä olisi loppunut joku muukin kuin paperi? 

 
2. Johtuuko ”Vihreän mörskän” säilyttäminen nykyisellä paikallaan ja sen seurauksena Harjun kentän 

toteuttamisjärjestelyjen keskentekoisuus hänen kaupunginjohtajana mm. Karkkilan 
luonnonsuojeluyhdistyksen tai Karkkilan kotiseutuyhdistyksen, tai molempien kanssa tehdystä 
sopimuksesta kenttäremontin aloittamisen esteenä olleiden valitusten pois vetämiseksi?   

 
3. Johtuuko ”Vihreän mörskän” säilyttäminen nykyisellä paikallaan ja sen seurauksena Harjun kentän 

toteuttamisjärjestelyjen keskentekoisuus teknisen johtajan mm. Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen 
tai Karkkilan kotiseutuyhdistyksen, tai molempien kanssa tehdystä sopimuksesta kenttäremontin 
aloittamisen esteenä olleiden valitusten pois vetämiseksi? 

 
4. Kun 99,99 prosenttisella varmuudella kirjallisten niin kuin myös suullistenkin sopimusten olemassaolo 

kiistetään, niin miksi mm. runsaan kolmen metrin madaltamisenkin estävät Karkkilan 
luonnonsuojeluyhdistyksen ja Karkkilan kotiseutuyhdistyksen säilytettäväksi edellyttämät puut ovat yhä 
pystyssä?  

 
5. Eikö kaupunginjohtaja ole Karkkila nimisen kuntayksikön päällikkönä tehtäviensä tasalla? 

 
6. Eikö tekninen johtaja ole Karkkila nimisen kuntayksikön kaupunginjohtajaa alempana olevana teknisen 

puolen päällikkönä tehtäviensä tasalla? 
 
7. Miksi sähkökaapelia ei asfalttipurkukohdan perusteella sijoiteta kaapelin viimeisimmän 

suunnitelmapiirustuksen edellyttämään paikkaan? 
 
8. Mistä syystä ei voi välttyä vaikutelmalta, ettei Harjun kenttäsuunnitelmat eikä niiden toteutus ole 

kaupunginjohtajan eikä teknisen johtajan hallinnassa? 
 
9. Miksi kaupunginjohtaja ja tekninen johtaja säilyttää Karkkilan  luonnonsuojelu- ja kotiseutuyhdistyksen 

vaatimana ja edellyttämänä puita, joista osa on mätiä ja saman aikaisesti sallii terveen tammen juurien 
vaurioittamisen? 

 
10. Vieritetäänkö syy vesihuoltopäällikölle? Kenties siivoojien kesälomatuuraajille? Vai yhdyskuntatekniikan 

päällikölle? 
 

11. Onko yhdyskuntatekniikan päälliköllä rajoitettu päätäntävalta sen mukaan mitä kaupunginjohtaja tai 
tekninen johtaja kulloinkin sallii? 

 
12. Milloin kaupunginjohtaja tutustuu opastuksellani Harjun kentän toteutustilanteeseen maastossa? 
 
13. Milloin kaupunginjohtaja velvoittaa viimeksi viikolla 12 maastokäynnistä kieltäytyneen teknisen 

johtajan tutustumaan opastuksellani Harjun kentän toteutustilanteeseen maastossa? 
 

14. Eikö kaupunginjohtajan virkavelvollisuudet edellytä häntä kuntayksikön päällikkönä perehtymään 
maasto-olosuhteisiin siten opastettuna, että hänellekin selviää julkisivun kohentamisen mahdottomuus 
tilanteessa missä Harjun kentän toteutusta jatketaan ”poliitikot kenttäsuunnittelijoina kuin elefantti 
posliinikaupassa” periaatteella?  

 
15. Eikö Karkkilan julkisuuskuva kohennu parhaiten madaltamalla kenttä nykyisen rajauksen ja Huhdintien 

välisen alueen puolesta välistä Helsingintielle päin Hudintien parkkipaikan korkeustasoon, jonka jälkeen 



kenttätoiminnat saadaan sijoitettua jalkapallokenttineen, jääkiekkokaukaloineen ja 
rusettiluistelualueineen nykyistä merkittävästi paremmin ilman tukimuureja ja parkkipaikan 
pienentämistä sekä jatkossa niin haluttaessa pituushyppypaikka ja juoksurata jalkapallokentän 
vesitornin puoleiselle sivustalle? Onko em. asia liian vaikea diplomi-insinööreille tai muille akateemisen 
loppututkinnon suorittaneille? Yksinkertaistaisiko opastuksellani toteutettava maastokäynti näköjään 
muille kuin allekirjoittaneelle vaikean, tai ainakin vaikeaksi koetun asian ymmärtämistä ja toimintojen 
maastoon sijoittumista? Pelätäänkö, että maastokäynnin seurauksena Karkkilan julkisuuskuva ja 
päätöksenteko kohentuisivat liikaa? 

 
16. Mitkä ovat toimenpiteet tai sanktiot esim. yhdyskuntatekniikan päällikön osalta, mikäli hän ryhtyisi 

omalta osaltaan kohentamaan Karkkilan julkisuuskuvaa ja esittäisi ”poliitikot kenttäsuunnittelijoina kuin 
elefantti posliinikaupassa” sijasta kentän toteuttamista kysymyksessä 15 esitetyllä tavalla? 
Uhattaisiinko häntä huomautuksella, varoituksella, vakavalla varoituksella, vai peräti irtisanomisella? 
Ellei mitään edellisistä, niin halu vai uskallusko puuttuu? Vai onko Karkkilan sopimusrikkomusasian 
oikeudenkäyntikustannukset ja niistä 99,99 prosenttisella todennäköisyydellä Karkkilan maksettavaksi 
lankeavat satojen tuhansien, jopa miljoonien eurojen korvaukset huomioon ottaen Harjun kentän 
toteutuksen muuttaminen muka rahasta kiinni? Allekirjoittaneen eikä varmaan monen muunkaan 
asiapohjaista ja asiaperusteista Karkkilan julkisuuskuvaa kohentavaa kenttätoteutusta haluavien 
mielestä ei ole. Eikä voi olla rahasta kiinni. Ei varsinkaan kun on kyse Nyhkälän koulun lähiliikunta 
paikan toteuttamisesta valtuuston 11.12.2017 tekemän päätöksen ”Koulupihat lähiliikuntapaikkoina 
Suunnitteluopas” referenssiohjeen edellyttämällä tavalla. Onko yhdyskuntatekniikan päällikön 
alistuttava ja alistuuko hän ilman hänen muutos- ja lisämäärärahapyyntöesitystä nykyisen toteutuksen 
jatkamiseen? Vapaaehtoisesti ns. pöydänpyyhkijäksi? Eikö edes hänenkään ammattiosaaminen ja 
ammattiylpeys edellytä ilmoittamaan vaihtoehtoja, joilla nykyinen täysin keskentekoinen ja jatkossa 
vaikeasti toimiva sekä ylläpidettävä, ja jopa monelta osin kokonaan toimimaton kenttätoteutus 
saadaan muuttumaan?  

 
17. Mikä on se tähänastinen kokonaissumma, jonka Karkkilan kaupunki on suorittanut Karkkilan ja Rudus 

OY:n välistä riita-asiaa Tammisaaren käräjäoikeudessa kaupunkia edustavalle asianajofirmalle ja sen 
juristeille? 

 
18. Onko väärin edellä olevalla ja tästä vielä muutamalla kysymyksellä jatkuvalla kysymyssarjalla pyrkiä 

osoittamaan ajankohta ja se mistä asiakohdista Karkkilan julkisivun kohentaminen tulee aloittaa? 
 

19. Onko kaupunginjohtaja tehnyt Karkkilan julkisuuskuvan kohentamiseksi esityksiä valtuustoryhmille 
ja/tai Karkkilan luonnonsuojeluyhdistykselle ja/tai Karkkilan kotiseutuyhdistykselle, tai kaikille edellä 
mainituille lukkiutuneen tilanteen laukaisemiseksi? Minkälaisia? Milloin? Minkälaisia vastauksia hänen 
esityksiinsä on annettu?  

 
20. Mikäli kohdassa 19 kysyttyjä esityksiä ei ole tehty, onko väärin todeta, että silloin ei voi välttyä 

vaikutelmalta, ettei kaupunginjohtaja Karkkila nimisen kuntayksikön päällikkönä ole hoitanut tähän 
mennessä virkavelvollisuuksiaan ja niihin kuuluvaa selvittämisvelvollisuutta seitsemättä vuotta jatkuvan 
Harjun kenttäsekamelskan hoitamiseksi Karkkilan julkisuuskuvaa kaikille tahoille myös ulospäin eli mm. 
linja-automatkustajillekin näkyvästi ja merkittävästi kohentaen pois päiväjärjestyksestä? 

 
21. Millä perusteella Harjun kentän siltitön ja saveton luonnontilainen puhdas harjusora ei kelpaa 

kenttärakenteiden alle massanvaihtoon, vaikka sitä on ajettu varastoon Käpylän kentän viereen ja 
Pitkälään lämpökeskuksen taakse käytettäväksi mm. katupohjien tekemiseen jatkossa? 

 
22. Kun luonnonsuojeluyhdistyksen tiedotteen mukaan ”Vastuu harjuasiassa on kuntapäättäjillä”, onko 

väärin edelleen edellyttää opastuksellani maastokäyntiä Karkkilan julkisivun kohentamisen 
onnistumiseksi siten, että kaikille tahoille on mahdollisuus selvitä ne toimenpiteet, jolla Nyhkälän 



koulun lähiliikunta-alue saadaan ilman tunteita puoleen taikka toiseen toteutettua parhaiten Karkkilan 
julkisuuskuvaa kohentavaksi niin Huhdintien kuin Helsingintien suunnasta?  

 
23. Mikäli esittämääni maastokäyntiä ei toteuteta ennen töiden jatkamista, onko väärin välttyä 

vaikutelmalta, että silloin teknisen johtajan lisäksi ei kaupunginjohtajakaan olisi tehtäviensä tasalla? 
 

Haavistossa 26.3.2019 
 
Markku Sahlstedt  
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Oikolukematon 
 
Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(18.3.2019) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät tämän 
päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä kaikkiin 
jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. Ne löytyvät Karkkilan 
kirjaamosta. Jatkossa, mikäli luoja suo, myös 
muistitikulta. 
 
Lukuohjeeksi niille jotka ovat tekstin aiemmin 
saaneet  
se, että alusta siihen asti kunnes aikaisempi tulee 
vastaan.  
Ensikertalaisille lopusta viesti kerrallaan alkuun 
päin. Eli aloitus  
viimeisenä olevasta. Sen jälkeen viesti kerrallaan 
lopusta 
alkuun päin.  

 
 

 
Karkkilan kaupunki  
 
Karkkilan kaupunginvaltuuston puheenjohtaja 
Mika Talgren 
Ja 
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Kaupunginhallituksen puheenjohtaja  
Maritta Salo 
Ja 
 
Kaupunginjohtaja  
Tuija Telen  
 
Ja 
Tekninen johtaja  
Kari Setälä  
Ja 
 
Tekninen lautakunta 
Teknisen lautakunnan puheenjohtaja  
Tapani Ylihärsilä 
 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
ASIA: 
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VIITE 1: 
Harjun kentän sähkökaapelityöt 
 
VIITE 2: 
Karkkilan kaupungin strategia vuosille 2018-2022  
 
VIITE 3: 
Lokakuun 19 päivänä 2018 allekirjoitettu urakkasopimus Karkkilan kaupunki ja Somersora OY 
 
VIITE 4: 
Tammikuun 12 päivänä 2019 kuvattu 29 minuutin yhden sekunnin pituinen äänivideo, joka aikaisempien, 
jäljemmästä selviävien äänivideoiden lisäksi on tehty informoimaan Harjun kenttäremonttia, sen  nyky- ja 
lopputilannetta. Harjuvideo 4 on kokonaisuus, joka aiempien lisäksi on katsottava alusta loppuun. Sen 
Internet osoite on tällä hetkellä seuraava: 
https://www.youtube.com/watch?v=5WB8NScZpqU&feature=youtu.be&fbclid=IwAR2s3YFYH3I9C7Rn3fjKIwt
18RMeTECfiiqlj5nRXQVt4qinbZZdPG-smZM 
 
VIITE 5: 
Karkkilan kaupunginvaltuuston 11.12.2017 pykälässä 128 tekemä päätös referenssien ehdottomasta 
huomioonottamisesta koulujen lähiliikuntapaikkojen suunnittelussa. 
http://www.lahiliikuntapaikat.fi/files/lahiliikuntapaikat/Liitetiedostot/Koulupihat_lahiliikuntapaikkoina_net
ti.pdf  
 
VIITE 6: 
Aikaisemmat eli 5.11.2017, 16.11.2017 ja 5.1.2018 kuvatut äänivideot. 
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Eli osoitteesta katsottavissa https://www.youtube.com/watch?v=KzZa83mYoI0&feature=youtu.be 
oleva, puhtaasti informaatiotarkoituksessa Vihreää taloa, sen ympäristöä ja kuntoa 
sekä  Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskeva, noin 40 minuutin 
pituinen, 5.1.2018 kuvaamani äänivideo 3. Joka erillinen äänivideo on osa sitä kokonaisuutta, joka tulee 
katsoa 5.11.2017 ja 16.11.2017 kuvattujen kanssa alusta loppuun. Samoin osoitteesta katsottavissa 
https://www.youtube.com/watch?v=vtAxbBVCmIk oleva, puhtaasti informaatiotarkoituksessa 
Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskeva, vajaan 26 minuutin 
pituinen, 16.11.2017 kuvaamani äänivideo 2. Joka erillinen äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa 
5.11.2017 kuvatun lisäksi myös alusta loppuun. Kuten myös osoitteesta 
https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs  katsottavissa oleva, puhtaasti 
informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa 
koskeva, muutamia sekunteja yli 29 minuutin pituinen, 5.11.2017 kuvaamani äänivideo 1. Joka erillinen 
äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa alusta loppuun. 

 
VIITE 7: 
Harjun kentän maanrakennustyöt 19.1.2019 tilanne. Plus tilanne 1-2.2.2019, 11.2.2019, 20.2.2019, 
11.3.2019 ja 17.3.2019. 
 
VIITE 8: 
Kaikki aikaisempi Rudus OY:n sopimusrikkomisasiassa, Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan kunnostamis-, eli 
Harjun kentän madaltamis-, ja Vihreän talon suojelemisasiassa esittämissäni sähköpostiteksteissä ja niiden 
liitetiedostoissa, kuten myös sähköpostien liitetiedostoilla osoitettu ja sanottu. Unohtamatta You Tubessa 
katsottavissa olevaa neljää Harjunkenttää ja Vihreää taloa sekä näiden ympäristöä selvittävää 
informaatiotarkoituksessa tehtyä äänivideota. 
 
 
Tässä vaiheessa kaiken aikaisemman 27.2.2017 lähtien sanotun uudistaen esitettävä välittömästi 
vastattavaksi seuraavia kysymyksiä:  
 
1. Mistä syystä yhä enenemässä määrin ei voi välttyä vaikutelmalta, että mm. Harjun kenttäasian 

toteutuksessa olisi teknisen johtajan lisäksi, jopa kaupunginjohtajaltakin loppunut joku muukin kuin 
paperi? 
 
1.1. Kysymys on aiheellinen ja perusteltu mm. Huhdintien muuntajalta vihreän talon suuntaan 

kaivettavan maakaapeloinnin linjauksen osalta. Miksi kaapelia ei linjattu ja toteuteta suoraan 
muuntajalta parkkipaikan yli vihreän talon suuntaan menevän kulkuyhteyden alapäähän? Siihen 
kohtaan mihin se nytkin menee? Miksi kaapelin nykyisellä sijoituspaikalla tullaan merkittävästi 
vaurioittamaan terveen Tammen juuristoa? Mikäli Tammen juuristoa ei ole tarkoitus vaurioittaa, 
miksi asfaltti on jo uritettu kohdasta, joka johtaa vääjäämättä tammen juuriston vaurioitumiseen? 
Enemmän tai vähemmän, tai sitten kaapelikaivannon siirtämiseen sille suoremmalle linjalle ja näin 
asfaltin lisärikkomiseen? Ketä valvoo, että ensin kaivu ja sitten täyttö suoritetaan kerroksittain 
siten kuin aikaisemmatkin kerrokset ovat. Jolloin vuosittain routivaa uraa tule keskelle 
parkkialuetta? Ainakin Porintien levennykset ja ohituskaistat saatiin toteutettua tavalla, jossa 
kerrokset toteutettiin aikaisempien kerroksien mukaisesti niin, että routaantuvat samalla tavalla ja 
tulevat routimaan jatkossa samassa tahdissa.  
 

2. Eikö ole vähintäänkin outoa, että mätiä, ainakin vielä kaksi pihlajaa, säilytetään männyn ja vaahteran 
lisäksi kaivuutöitä vaikeuttamassa ja estämässä Harjun kentän toteuttamista valtuuston 11.12.2017 
päättämällä tavalla ja toisaalla terveen tammen, joka ei ole vaikeuttamassa kaivuutöitä, juuret 
tahallisesti sähkökaapelin nykyisellä linjauksella vaurioitetaan?  

 

https://www.youtube.com/watch?v=KzZa83mYoI0&feature=youtu.be
https://www.youtube.com/watch?v=vtAxbBVCmIk
https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs


3. Kun allekirjoittaneen asiapohjaiset informoinnit niin pohjavesiasioissa kuin maa-ainestenottoasioissa ja 
harjun kenttäasiassa, on jätetty tahallaan ja tarkoituksellisesti sekä tavoitteellisesti Minna Karhusen 
ajoista lähtien toistakymmentä vuotta huomioon ottamatta, joudun muistuttamaan Kaupungin 
päätöksentekijöitä perustustalain 2 pykälän 2 momentin tekstistä, joka takaa yksilölle oikeuden 
osallistua ja vaikuttaa yhteiskunnan ja elinympäristönsä kehittämiseen. Samoin muistutan, että 
allekirjoittaneen elinympäristö on Karkkilan kaupunki, jolle kunnallisveroni tuloutuvat. Elinympäristöni 
on myös Suomen valtio, jolle pääoma- ja ALV veroni tuloutuvat. 

 
3.1. Perustuslain pykälä kaksi seuraavana. 

 
3.2.  2 § 

”Kansanvaltaisuus ja oikeusvaltioperiaate 

Valtiovalta Suomessa kuuluu kansalle, jota edustaa valtiopäiville kokoontunut eduskunta. 

Kansanvaltaan sisältyy yksilön oikeus osallistua ja vaikuttaa yhteiskunnan ja elinympäristönsä 
kehittämiseen. 

Julkisen vallan käytön tulee perustua lakiin. Kaikessa julkisessa toiminnassa on noudatettava 
tarkoin lakia.” 

4. Ei voi välttyä vaikutelmalta, että tekninen johtaja Kari Setälä syyllistynyt tahallisen asioiden 
manipuloinnin ja luottamushenkilöiden erehdyttämisen hyväksymiseen ja on osallistunut siihen 
aiemmin mm. maa-ainestenottoasioissa ja lannanlevityskieltoasiassa itsekin. Jatkaen sitä edellä 
mainituissa asioissa yhä. Ja em. asioiden lisäksi nyt Harjun kenttäasian toteutuksessa ilmenneiden 
seikkojen, joista mitä todennäköisemmin tulee vierittämään syyn Esko Vuolukalle, lisäksi mm. Karkkilan 
kiinteistöjen ns. salkutusasiassa. Joka on teknisen lautakunnan 21.3.2019 pidettävän kokouksen 
esityslistalla. Tulostettaessa salkutusasian liitteeseen sähköisesti kirjattujen rakennusten luetteloa, 
rakennuksista jää tulostumatta 26 rakennusta. Kun kirjallisesta tulostuksesta jää pois 26 rakennusta, on 
selvää ettei päätöstä tehdä asiapohjalta. Eikä asiaperusteilla. Luottamushenkilöillä ei ole velvollisuutta 
verrata sähköisen version sisältöä siitä tulostettavaan paperiversioon. Vielä vähemmän heillä on 
velvollisuutta tehdä päätös sähköisen version perusteella pelkästään näkömuistilla ilman 
paperiversioita. Jotka paperiversiot pahimmassa mahdollisessa tilanteessa on toteutettava ja 
toteutetaan heidän omalla kustannuksella. 
 

5. Luottamushenkilöiden lisäksi myös kunnan jäsenillä eli perustuslain 2 pykälän 2 momentissa sanotulla 
yksilöllä on oikeus odottaa, että hallinto toimii ainakin edes perustuslain edellyttämällä tavalla myös 
Karkkilassa. Ilman asioiden manipulointeja ja luottamushenkilöiden erehdyttämisiä. Joita viime aikoina 
on tullut esille Karkkilassa yhä enenemässä määrin. 

 
6. Asioiden manipuloinneiksi ja luottamushenkilöiden erehdyttämiseksi menee myös se, ettei 

allekirjoittaneen informointeja kirjata asiayhteyksiin, eikä edes kulloistenkin instanssien saapuneisiin 
kirjeisiin.  

 
7. Toistan ja korostan tässäkin yhteydessä erityisesti sitä, että vieläkään ei ole myöhäistä tarkistaa niitä 

linjoja, joiden taakse esim. Harjun kenttäasiassa, vastoin Karkkilan kaupungin strategia vuosille 2018-
2022 suunnitelmaa ja sen seurauksena Karkkilan julkisuuskuvaa niin maastossa kuin päätöksenteossa 
vahingoittavaa toimintaa yllä pitäen on nykyisellään linnoittauduttu. Rahasta se ei voi olla kiinni. Sillä 
kun Karkkilan kaupungilla on varaa lähteä Karkkilan sopimusrikkomusasiassa oikeuteen ja sen 
seurauksena ainakin satojen tuhansien eurojen, ellei peräti miljoonaluokan euromääräisiin 

https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/1999/19990731#a731-1999


korvauksiin, sillä on varaa toteuttaa Nyhkälän ala-asteen lähiliikuntapaikkakin kokonaisvaltaisesti 
12.1.2019 kuvaamassani äänivideossa selvitetyllä tavalla. Siitäkin huolimatta, että kaivannaisjätteitä 
sisältävä 12.1.2019 äänivideossa näkyvä ja selvitetty osa joudutaan tekemään kokonaan uudestaan. 
Tilanne on sama mahdollisesti viikolla yksitoista alkaneen maakaapelityömaan osalta, mikäli kaapeleita 
ja kaivantoon tulevia suojaputkia ei sijoiteta vihreän talon kohdalla vihreän talon suuntaan nykyisen 
kaivualueen ulkopuolelle, tai kaiveta vihreän talon kohdassa kentän alle ainakin neljän metrin 
syvyyteen. Tilanne on selvinnyt opastuksellani paikalla käyneille luottamushenkilöille ja tavallisille 
kuntalaisille. Harjun kentän tuleva korkeustaso tulee olla Huhdintien parkkipaikan taso. Ainoastaan se 
parantaa jatkossa alueen julkisuuskuvan ja nyt jo seitsemättä vuotta jatkuvan ”poliitikot 
kenttäsuunnittelijoina kuin elefantti posliinikaupassa” periaatteella tähän asti toteutetun 
päätöksenteon, josta kummastakaan ei kenellekään heru minkäännäköisiä pisteitä.  

 
8. Edellä sanotun lisäksi Karkkilan kaupunginjohtaja Tuija Telen ja Karkkilan tekninen johtaja Kari Setälä, 

sekä Karkkilan teknisen lautakunnan, joka on asiantuntijalautakunta, puheenjohtaja ja heidän 
johdollaan ja avustuksella ”Vihreän talon” suojelijat ja sen seurauksen Harjun kentän madaltamisen 
vastustajat vaarantavat ”Koulupihat lähiliikuntapaikkoina Suunnitteluopas” referenssiohjeen 
noudattamattomuudella ja Harjun kenttäalueen sekä sen ympäristön totaalisella pilaamisella 
valtionavun saamisen. 

 
9. Kun Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen 14.10.2018 antaman tiedotteen mukaan ”Vastuu 

harjuasiassa on kuntapäättäjillä”, esitän edelleen harkittavaksi nykyisen tilanteen tarkistamista 
aiemmin esittämälläni tavalla ja toimenpiteillä siten, jossa kaikki osapuolet, jopa ”Vihreä talokin” 
voittavat ja jonka seurauksena valtionosuutta voidaan aikaisemman avustuksen menettämisriskiä 
ottamatta pyytää lisää. Aiemmin esittämäni selviää jäljempänä olevasta. 

 
10. Luottamushenkilöiden tehtävänä ei ole virkahenkilöiden liitetiedoston osoittamasta mahdollisesta tai 

jopa mahdollisista pyynnöistä huolimatta suojella virkahenkilöiden sähläyksiä eikä tumpulointeja. Niin 
kuin kaupunginjohtaja ”Minna Karhunen 24.4.2007 28.1.2019.pdf (337kt)” olevan liitetiedoston 
osoittamasta kaupunginjohtaja-ajasta lähtien on valitettavasti ainakin tähän päivään asti jonkun 
käsittämättömän kollegiaalisen lojaalisuusvelvoitteen ylläpitämiseksi luottamushenkilöiden toimesta 
jatkunut. Seurauksena nykyinen muissakin asioissa oleva käsittämätön sotku. Missä arvot, asenne eikä 
niihin sitoutuminen ole pienemmässäkään määrin kohdallaan.  

 
11. Karkkilan kasvuohjelman ja Karkkilan kaupungin strategia vuosille 2018-2022 ohjelman sekä niihin 

olennaisesti liittyvän Karkkilan julkisuuskuvan niin maastossa kuin päätöksenteossa parantaminen tulee 
aloittaa mm. Harjun kentän toteutuksen osalta välittömästi. Muutoinhan eri suunnitelmien ja 
strategioiden tekeminen ja niiden esillä pitäminen on täysin turhaa. 

 
12.  Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 

13. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. Siihen 
27.2.2017 klo 9:56 sähköpostilla alkaneeseen. Jonka liitteet erillisellä muistitikulla. 

 
Haavistossa 18.3.2019 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
*************************************************** 
*************************************************** 
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Oikolukematon 
 
Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(11.3.2019) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät tämän 
päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä kaikkiin 
jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. Ne löytyvät Karkkilan 
kirjaamosta. Jatkossa, mikäli luoja suo, myös 
muistitikulta. 
 
Lukuohjeeksi niille jotka ovat tekstin aiemmin 
saaneet  
se, että alusta siihen asti kunnes aikaisempi tulee 
vastaan.  
Ensikertalaisille lopusta viesti kerrallaan alkuun 
päin. Eli aloitus  
viimeisenä olevasta. Sen jälkeen viesti kerrallaan 
lopusta 
alkuun päin.  
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Tekninen lautakunta 
Teknisen lautakunnan puheenjohtaja  
Tapani Ylihärsilä 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
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ASIA: 
Karkkilan kaupungin strategia vuosille 2018-2022 ja Karkkilan julkisuuskuva niin maastossa kuin 
päätöksenteossa?  Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 43 
 
VIITE 1: 
Karkkilan kaupungin strategia vuosille 2018-2022  
 
VIITE 2: 
Lokakuun 19 päivänä 2018 allekirjoitettu urakkasopimus Karkkilan kaupunki ja Somersora OY 
 
VIITE 3: 
Tammikuun 12 päivänä 2019 kuvattu 29 minuutin yhden sekunnin pituinen äänivideo, joka aikaisempien, 
jäljemmästä selviävien äänivideoiden lisäksi on tehty informoimaan Harjun kenttäremonttia, sen  nyky- ja 
lopputilannetta. Harjuvideo 4 on kokonaisuus, joka aiempien lisäksi on katsottava alusta loppuun. Sen 
Internet osoite on tällä hetkellä seuraava: 
https://www.youtube.com/watch?v=5WB8NScZpqU&feature=youtu.be&fbclid=IwAR2s3YFYH3I9C7Rn3fjKIwt
18RMeTECfiiqlj5nRXQVt4qinbZZdPG-smZM 
 
VIITE 4: 
Karkkilan kaupunginvaltuuston 11.12.2017 pykälässä 128 tekemä päätös referenssien ehdottomasta 
huomioonottamisesta koulujen lähiliikuntapaikkojen suunnittelussa. 
http://www.lahiliikuntapaikat.fi/files/lahiliikuntapaikat/Liitetiedostot/Koulupihat_lahiliikuntapaikkoina_net
ti.pdf  
 
VIITE 5: 
Aikaisemmat eli 5.11.2017, 16.11.2017 ja 5.1.2018 kuvatut äänivideot. 

Eli osoitteesta katsottavissa https://www.youtube.com/watch?v=KzZa83mYoI0&feature=youtu.be 
oleva, puhtaasti informaatiotarkoituksessa Vihreää taloa, sen ympäristöä ja kuntoa 
sekä  Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskeva, noin 40 minuutin 
pituinen, 5.1.2018 kuvaamani äänivideo 3. Joka erillinen äänivideo on osa sitä kokonaisuutta, joka tulee 
katsoa 5.11.2017 ja 16.11.2017 kuvattujen kanssa alusta loppuun. Samoin osoitteesta katsottavissa 
https://www.youtube.com/watch?v=vtAxbBVCmIk oleva, puhtaasti informaatiotarkoituksessa 
Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskeva, vajaan 26 minuutin 
pituinen, 16.11.2017 kuvaamani äänivideo 2. Joka erillinen äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa 
5.11.2017 kuvatun lisäksi myös alusta loppuun. Kuten myös osoitteesta 
https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs  katsottavissa oleva, puhtaasti 
informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa 
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koskeva, muutamia sekunteja yli 29 minuutin pituinen, 5.11.2017 kuvaamani äänivideo 1. Joka erillinen 
äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa alusta loppuun. 

 
VIITE 6: 
Harjun kentän maanrakennustyöt 19.1.2019 tilanne. Plus tilanne 1-2.2.2019, 11.2.2019, 20.2.2019 ja 
11.3.2019. 
 
VIITE 7: 
Kaikki aikaisempi Rudus OY:n sopimusrikkomisasiassa, Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan kunnostamis-, eli 
Harjun kentän madaltamis-, ja Vihreän talon suojelemisasiassa esittämissäni sähköpostiteksteissä ja niiden 
liitetiedostoissa, kuten myös sähköpostien liitetiedostoilla osoitettu ja sanottu. Unohtamatta You Tubessa 
katsottavissa olevaa neljää Harjunkenttää ja Vihreää taloa sekä näiden ympäristöä selvittävää 
informaatiotarkoituksessa tehtyä äänivideota. 
 
 
Tässä vaiheessa kaiken aikaisemman 27.2.2017 lähtien sanotun uudistaen seuraavaa: 
 
1. Toistan ja korostan erityisesti sitä, että vieläkään ei ole myöhäistä tarkistaa niitä linjoja, joiden taakse 

esim. Harjun kenttäasiassa, vastoin Karkkilan kaupungin strategia vuosille 2018-2022 suunnitelmaa ja 
sen seurauksena Karkkilan julkisuuskuvaa niin maastossa kuin päätöksenteossa vahingoittavaa 
toimintaa yllä pitäen on nykyisellään linnoittauduttu. Rahasta se ei voi olla kiinni. Sillä kun Karkkilan 
kaupungilla on varaa lähteä Karkkilan sopimusrikkomusasiassa oikeuteen ja sen seurauksena ainakin 
satojen tuhansien eurojen, ellei peräti miljoonaluokan euromääräisiin korvauksiin, sillä on varaa 
toteuttaa Nyhkälän ala-asteen lähiliikuntapaikkakin kokonaisvaltaisesti 12.1.2019 kuvaamassani 
äänivideossa selvitetyllä tavalla. Siitäkin huolimatta, että kaivannaisjätteitä sisältävä 12.1.2019 
äänivideossa näkyvä ja selvitetty osa joudutaan tekemään kokonaan uudestaan. Tilanne on sama 
mahdollisesti viikolla yksitoista alkavan maakaapelityömaan osalta, mikäli kaapeleita ja kaivantoon 
tulevia suojaputkia ei sijoiteta vihreän talon kohdalla vihreän talon suuntaan nykyisen kaivualueen 
ulkopuolelle, tai kaiveta vihreän talon kohdassa kentän alle ainakin neljän metrin syvyyteen. Tilanne on 
selvinnyt opastuksellani paikalla käyneille luottamushenkilöille ja tavallisille kuntalaisille. Harjun kentän 
tuleva korkeustaso tulee olla Huhdintien parkkipaikan taso. Ainoastaan se parantaa jatkossa alueen 
julkisuuskuvan ja nyt jo seitsemättä vuotta jatkuvan ”poliitikot kenttäsuunnittelijoina kuin elefantti 
posliinikaupassa” periaatteella tähän asti toteutetun päätöksenteon, josta kummastakaan ei 
kenellekään heru minkäännäköisiä pisteitä.  

 
2. Edellä sanotun lisäksi Karkkilan kaupunginjohtaja Tuija Telen ja Karkkilan tekninen johtaja Kari Setälä, 

sekä Karkkilan teknisen lautakunnan, joka on asiantuntijalautakunta, puheenjohtaja ja heidän 
johdollaan ja avustuksella ”Vihreän talon” suojelijat ja sen seurauksen Harjun kentän madaltamisen 
vastustajat vaarantavat ”Koulupihat lähiliikuntapaikkoina Suunnitteluopas” referenssiohjeen 
noudattamattomuudella ja Harjun kenttäalueen sekä sen ympäristön totaalisella pilaamisella 
valtionavun saamisen. 

 
3. Kun Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen 14.10.2018 antaman tiedotteen mukaan ”Vastuu 

harjuasiassa on kuntapäättäjillä”, esitän edelleen harkittavaksi nykyisen tilanteen tarkistamista 
aiemmin esittämälläni tavalla ja toimenpiteillä siten, jossa kaikki osapuolet, jopa ”Vihreä talokin” 
voittavat ja jonka seurauksena valtionosuutta voidaan aikaisemman avustuksen menettämisriskiä 
ottamatta pyytää lisää. Aiemmin esittämäni selviää jäljempänä olevasta. 

 
4. Luottamushenkilöiden tehtävänä ei ole virkahenkilöiden liitetiedoston osoittamasta mahdollisesta tai 

jopa mahdollisista pyynnöistä huolimatta suojella virkahenkilöiden sähläyksiä eikä tumpulointeja. Niin 
kuin kaupunginjohtaja ”Minna Karhunen 24.4.2007 28.1.2019.pdf (337kt)” olevan liitetiedoston 
osoittamasta kaupunginjohtaja-ajasta lähtien on valitettavasti ainakin tähän päivään asti jonkun 



käsittämättömän kollegiaalisen lojaalisuusvelvoitteen ylläpitämiseksi luottamushenkilöiden toimesta 
jatkunut. Seurauksena nykyinen muissakin asioissa oleva käsittämätön sotku. Missä arvot, asenne eikä 
niihin sitoutuminen ole pienemmässäkään määrin kohdallaan.  

 
5. Karkkilan kasvuohjelman ja Karkkilan kaupungin strategia vuosille 2018-2022 ohjelman sekä niihin 

olennaisesti liittyvän Karkkilan julkisuuskuvan niin maastossa kuin päätöksenteossa parantaminen tulee 
aloittaa mm. Harjun kentän toteutuksen osalta välittömästi. Muutoinhan eri suunnitelmien ja 
strategioiden tekeminen ja niiden esillä pitäminen on täysin turhaa. 

 
6.  Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 

7. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. Siihen 
27.2.2017 klo 9:56 sähköpostilla alkaneeseen. Jonka liitteet erillisellä muistitikulla. 

 
Haavistossa 11.3.2019 
 
Markku Sahlstedt 
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Kiireellinen 

Oikolukemattomana 7.3.2019 lähetetty teksti on 
oikoluettu 9.3.2019 ja pieniä tarkistuksia tehty.   

 
Karkkilan kaupunki 
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Ympäristölautakunta 
(Asiantuntijalautakunta) 
7.3.2019 pidettävä kokous 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
 
 
ASIA 1: 
Ympäristölautakunnan kokouksen 7.3.2019 esityslistan asia 11 Ympäristölautakunnan vuoden 2018 
toimintakertomuksen hyväksyminen viimeinen kohta, eli ”Suunnittelukauden 2018-2020 tavoite Maa-

ainesvalvontaan liittyviä ja sitä tukevia mittauskartoituksia toteutetaan 
maa-ainesten ottotoiminnan valvontasuunnitelman 2014-2018 mukaan. 
Talousarviovuoden tavoite Maa-ainesvalvontaa toteutetaan maa-ainesten ottotoiminnan valvontasuunnitelman 
2014-2018 ja siinä talousarviovuodelle 2018 asetetun tavoitteen 
mukaisesti. 
Toteutuma Tarkastusten ajankohdat sovitaan valvontasuunnitelman mukaisesti. 
Toteutui / ei toteutunut Toteutui 
Arviointikriteeri / mittari Tarkastukset ja mittauskartoitukset on tehty ja raportit laadittu 
Vastuuhenkilö Ympäristönsuojelusihteeri” 

 
ASIA 2: 
Asiakohta 14 ”Saapuneet kirjelmät, ilmoitukset ja päätökset”, josta Karkkilan lausunto ”Karkkilan kaupunki 

27.4.2018: 
Karkkilan ympäristönsuojeluviranomaisen sekä Karkkilan vesilaitoksen edustajina toteavat, että kyseessä on selkeä ja 
kattava suunnitelma. suunnitelmalla ei ole vaikutuksia Karkkilan kaupungin alueella sijaitsevien pohjavesialueiden 
suojeluun.” 
 
ASIA 3:  

Rudus OY:n 22.2.2019 ympäristölautakunnan nimissä nähtäville asetetun maa-ainesten ottosuunnitelman 
kuulutus sekä em. kuulutusasiaan kuuluva, mutta  tällä hetkellä vielä ympäristölautakunnan asioiden 
esityslistaan kuulumaton ympäristösihteerin Pirjo Siikin kanssa 20.12.2018 käydyssä keskustelussa mm. ja 
muutoinkin ilmoittama Haaviston vedenottamoalueen suojelusuunnitelman laatiminen. 
 
Asiakohdan 11 ja 14 jne. asiasta ja Karkkilan alueen pohjavesialueiden suojelusuunnitelman laatimisesta 
tässä vaiheessa seuraavaa: 
 
1. Asiakohdassa 11 olevan toimintakertomuksen viimeiseltä sivulta yleisluentoisesti selviäviä maa-

ainesten ottoalueiden valvontatoimia ei ympäristölautakunnan jäsenten tule ottaa vastuulleen, koska 
pintamaita on saanut jättää ottosuunnitelmien ja lupamääräysten vastaisesti levittämättä ainakin 
kolmella liitetiedostokuva-aineiston osoittamalla alueella. Eli Vanha-Hongisto alueella Vaskijärvellä, 
Metsä-Ropo alueella aivan Toivikkeen vedenottamon lähialueella ja Muslammin alueella Hajakassa. 
Missä enemmän  tai vähemmän. Kaikki alueet Morenia OY:n / Metsähallituksen alueita. 
Liitetiedostokuvista selviää riittävästi pintamaiden levittämättömyys. Ainakin niille jotka ovat paikan 
päällä käyneet. Tai edes muutoin hallitsevat maa-ainesten otto- ja jälkihoitotilanteita. Vaskijärven 
alueen kuvasta näkyy pistekohtaiset kuormituskohdat ja pöllyävä törmäpääskyille jätetty törmä, joka ei 
ole koskaan toiminut sille tarkoitetulla tavalla. Mutta naapurin pihalle pöllyävänä kyllä.    

  
2. Entisen Lemminkäinen OYJ:n, nykyisin YIT:n alueen osalta tilanne Airolassa ns. Hietalammen alue, joka 

on neljän alueen kokonaisuus, mikäli valvottu vuonna 2018, tilanne on vielä kriittisempi. Siellä osan 
pintamaita sai jättää Vihdin Daamien toimenpiteiden seurauksena pohjavesipinnan alapuolelle. Johon 
joudun palaamaan aluehallintoviraston kautta. 

 



3. Asiakohdan 14 asian osalta ei ilmene ketä Karkkilan edustajina toimineet henkilöt ovat. Sanamuoto 
edellyttää nimiä.  

 
4. Rudus OY:n 22.2.2019 nähtäville asetettu ottosuunnitelman osalta ihmettelen ympäristösihteeri Pirjo 

Siikin toimia. On todella hämmästyttävää, että suunnitelma on asetettu nähtäville siitä huolimatta, että 
nykytilannekartta ei vastaa olemassa olevaa tilannetta maastossa. Ei siitäkään huolimatta, että hänelle 
tilanne havainnollistettiin allekirjoittaneen ja ympäristölautakunnan jäsenen Harri Lindforsin toimesta 
maastossa. Tämä tapahtui erillisellä, varsin perusteellisella koko aluekokonaisuuden jalkaisin kiertävällä 
ja näin tapahtuneella seikkaperäisellä maastokäynnillä ympäristölautakunnan syksyllä 2018 
suorittaman vain yhden kohdan maastokäynnin jälkeen  

 
5. Myös 22.2.2019 ympäristölautakunnan nimissä nähtäville asetettu kuulutus ihmetyttää. 

Ympäristösihteeri Pirjo Siik ei ole ympäristöautakunta. Ei myöskään ympäristölautakunnan 
puheenjohtaja Timo Palenius. Eikä edes molemmat yhdessä. Tilanne ei muutu miksikään, mikäli 
edellistä kokoonpanoa täydennetään teknisellä johtajalla. Tai vaikka kaupunginjohtajalla.  

 
6. Kaikki aikaimpi maa-ainesasioissa sanottu uudistetaan. 

 
7. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 

8. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. Siihen 
27.2.2017 klo 9:56 sähköpostilla alkaneeseen. Jonka liitteet erillisellä muistitikulla. 

 
Haavistossa 7.3.2019 
 
Markku Sahlstedt 
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Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 25. helmikuutata 2019 11:35 
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Aihe: Hallintobyrokratian puolustamista, vaiko Karkkilan julkisuuskuvaa niin maastossa kuin 
päätöksenteossa parantavaa yhteistyötä? Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 41  
 
Kirjaamo  
Merja Myllyniemi 
 
Valtatie 26 
Karkkila  
 
Kiitos ilmoituksesta. Poistin liitetiedostona olleen Aluehallintoviraston Lautatiensuota koskevan päätöksen 
(2 Mt) ja skannasin kaksi digikuvaa yhdeksi pdf tiedostoksi, joten nyt sähköpostin lähettäminen 
valtuutetulle ja varavaltuutetuille pitäisi onnistua. 
 
Haavistossa 25.2.2019 
 
Markku Sahlstedt 

mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi
mailto:kirjaamo@karkkila.fi
mailto:merja.myllyniemi@karkkila.fi
mailto:tuija.telen@karkkila.fi
mailto:maarit.sihvonen@karkkila.fi


 
********************************************** 
********************************************** 
 
Lähettäjä: Myllyniemi Merja [mailto:Merja.Myllyniemi@karkkila.fi]  
Lähetetty: 25. helmikuutata 2019 7:21 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: VS: Hallintobyrokratian puolustamista, vaiko Karkkilan julkisuuskuvaa niin maastossa kuin 
päätöksenteossa parantavaa yhteistyötä? Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 41  
 
Hei, 
  
Valitettavasti viestistäsi tuli Microsoftilta ilmoitus, että viestiä ei voi toimittaa edelleen, koska se on liian 
suuri. Rajoitus on 9 Mt ja viestin koko on 19 Mt. 
  
Yt. Merja 
  
Lähettäjä: Myllyniemi Merja  
Lähetetty: 25. helmikuuta 2019 7:18 
Vastaanottaja: 'Markku Sahlstedt' <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: VS: Hallintobyrokratian puolustamista, vaiko Karkkilan julkisuuskuvaa niin maastossa kuin 
päätöksenteossa parantavaa yhteistyötä? Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 41  
  
Hei, 
  
Välitin viestisi Karkkilan kaupunginvaltuustolle ja sen varajäsenille. 
  
  
Ystävällisin terveisin: 
  
Merja Myllyniemi 
tietopalvelusihteeri 
Karkkilan kaupunki 
050 5270 583 
  
www.karkkila.fi  
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25.2.2019 kokoontuva Karkkilan kaupunginvaltuusto ja sen varajäsenet, joille pyydän varsinaisten 
valtuutettujen lisäksi tämän sähköpostin toimittamaan ennen 25.2.2019 pidettävää valtuuston kokousta. 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
 
ASIA: 
Kysymyksen; Hallintobyrokratian puolustamista, vaiko Karkkilan julkisuuskuvaa niin maastossa kuin 
päätöksenteossa parantavaa yhteistyötä? valtuustoaloiteteksti kaikkien valtuutettujen ja 
varavaltuutettujen sekä valtuustoryhmien käyttöön. 
 
VIITE: 
Kaikki seuraavan valtuustoaloitetekstin jälkeen oleva 27.2.2017 olosuhteista johtuen alkanut 
sähköpostiviestiketjuni liitetiedostoineen. Joka sähköpostiketju eivätkä sen liitetiedostot ole niiden suuren 
bittimäärän seurauksena enää mukana. 
 
Tämänhetkisestä 24.2.2019 asiatilanteesta seuraavaa: 
 
1. Tarjoan kaiken 27.2.2017 alkaneessa sähköpostiteksteissä ja niiden liitetiedostoilla ja liitetiedoissa 

esittämäni uudistaen jäljempänä olevan valtuustoaloitetekstin kaikkien valtuustoryhmien ja yksittäisten 
valtuutettujen ja varavaltuutettujen käyttöön tasapuolisesti seuraavaan kysymykseen; 
Hallintobyrokratian puolustamista, vaiko Karkkilan julkisuuskuvaa niin maastossa kuin 
päätöksenteossa parantavaa yhteistyötä?, välittömästi tarvittavan ja jo valtuuston kokouksessa 
25.2.2019 tekstini mukaisen aloitteen esittämisellä jokaisen valtuustoryhmän ja yksittäisen valtuutetun 
ja / tai varavaltuutetun osalta saatavan pikaisen vastauksen julki ja käyttöön tulemiseksi. 

 
2. Valtuustoaloiteteksti seuraavana. 

 

Kun Harjun kentän madaltamisesta 11.12.2017 tehdyn 
kaupunginvaltuuston 128 pykälän mukaisen lainvoimaisen päätöksen 
toteuttamiseen on lähdetty 4.10.2018 päivätyillä, kaupunginvaltuuston 
päätäntävallan ohi vain Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen 
hyväksymillä piirustuksilla. Ja edellisen lisäksi vielä Ilman 
kaupunginvaltuuston päätöksessään 11.12.2017 (§ 128) edellyttämää 
erillistä toteutussuunnitelmaa, sekä ilman koulujen lähiliikuntapaikoista 
ja niiden kunnostamisesta sekä rakentamisesta annetun 
referenssiohjeen noudattamista, tilanne on ihmeellinen. Suorastaan 
käsittämätön. Varsinkin kun kentän madaltamista Huhdintien tasoon 
vaikeuttanut Vaittisen tontti (palaneen talon tontti) hankittiin 
10.12.2018 (§ 77) kaupunginvaltuuston yksimielisellä päätöksellä 
kaupungin omistukseen. Josta seurasi olennainen muutos Harjun kentän 
ja sille hankesuunnitelmassa 11.12.2017 (§ 128) kaupunginvaltuustossa 
edellytettyjen toimintojen toteuttamiseen, teen, teemme, tai 
____________________________________  valtuustoryhmä  tekee 
kaupunginvaltuuston aikaisempaa lainvoimaista päätöstä muuttamatta, 
tai siihen muutoinkaan koskematta, valtuustoaloitteen uuden päätöksen 



tekemisestä pikavauhdilla Harjun kentän madaltamiseksi Huhdintien 
parkkipaikan tasoon ja tulevassa toteutussuunnitelmassa suunniteltujen, 
koulujen lähiliikuntapaikoista ja niiden kunnostamisesta ja 
rakentamisesta annetun referenssiohjeen edellyttämien toimintojen 
toteuttamisesta Huhdintien parkkipaikan tasoon madalletulle 
kenttäpinnalle. Joka madallus kenttäpinta-alan lisääntymisen ja muun 
maa-alueen moninais- ja kokonaiskäytön lisäksi parantaa Karkkilan 
julkisuuskuvaa Helsingintien suunnassa. Kuten myös julkisuuskuvaa 
Karkkilan hallinnollisten päätösten teossa ja niiden lopputuloksessa.  

 
Päivämäärä ja aloitteentekijän allekirjoitus tai aloitteen tekijöiden 
allekirjoitukset. 

 
3. Valtuustoaloite ei vaaranna nykyistä torsoa toteuttamista. Valtuustoaloitteella ja sen pikaisella 

käsittelyllä saadaan selvitetyksi nopeasti se, kenen käteen nykyisessä  ”Musta-Pekka ” tai ”Maija” 
korttipelitilanteessa, johon nykyinen Harjun kenttätilanne on verrattavissa, Musta-Pekka tai Maija jää. 
Eli, mikäli esittämäni aloitteen tekijänä on joku Vihreän talon suojelijoiden ja sen seurauksena Harjun 
kentän madaltamisen vastustajien puolelta, eikä sitä nykyisen torson toteuttajien puolelta hyväksytä, 
vastuu torsosta toteutuksesta ja alueen totaalisesta pilaamisesta jää nykyisille toteuttajille.  

 
4. Mikäli esittämäni aloitteen tekijä olisikin joku nykyisen torson toteutuksen toteuttajien puolelta, eikä 

sitä Vihreän talon suojelijoiden eikä sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustajien puolelta 
hyväksytä, kaikki vastuu jää yksiselitteisesti Vihreän talon suojelijoille ja sen seurauksena Harjun kentän 
madaltamisen vastustajille. Ja korostetusti vielä piste.  

 
5. Kumpaa, vai ei kumpaakaan Karkkilan johtavat viranhaltijat ja varsinkin nykyisessä tilanteessa 

luottamushenkilöt ja heistä juuri kaupunginvaltuuston jäsenet ja/tai valtuuston varajäsenet haluaa?, 
jää nähtäväksi. Samoin se millä perustellaan nykyisen kaupunginvaltuuston 11.12.2017 pykälässä 128 
tekemän ja lainvoiman saavuttaneen päätöksen toteuttamisen vaarantaminen siinä mahdollisessa 
tilanteessa, että toimitaan edellä esittämälläni tavalla. Eli selvitetään edellä olevalla valtuustoaloitteella 
kenen käteen Karkkilan julkisuukuvaa ja päätöksentekomentaliteettia mitenkään millään muotoa 
missään tilanteessa positiivisesti edesauttava lopputilanne eli korttipelitermein ilmaistuna Musta-Pekka 
tai Maija jää.   

 
6. Toistan ja korostan erityisesti sitä, että vieläkään ei ole myöhäistä tarkistaa linjoja, joiden taakse on 

esim. Harjun kenttäasiassa nykyisellään linnoittauduttu. Rahasta se ei voi olla kiinni. Sillä kun Karkkilan 
kaupungilla on varaa lähteä Karkkilan sopimusrikkomusasiassa oikeuteen ja sen seurauksena ainakin 
satojen tuhansien eurojen, ellei peräti miljoonaluokan euromääräisiin korvauksiin, sillä on varaa 
toteuttaa Nyhkälän ala-asteen lähiliikuntapaikkakin kokonaisvaltaisesti 12.1.2019 kuvaamassani 
äänivideossa selvitetyllä tavalla. Siitäkin huolimatta, että kaivannaisjätteitä sisältävä 12.1.2019 
äänivideossa näkyvä ja selvitetty osa joudutaan tekemään kokonaan uudestaan. tilanne on sama 
mahdollisesti viikolla yhdeksän alkavan maakaapelityömaan osalta. Mikäli kaapeleita ja kaivantoon 
tulevia suojaputkia ei sijoiteta vihreän talon kohdalla vihreän talon suuntaan nykyisen kaivualueen 
ulkopuolelle, tai kaiveta vihreän talon kohdassa kentän alle ainakin neljän metrin syvyyteen. 

 
7. Tekninen johtaja Kari Setälä, Karkkilan teknisen lautakunnan, joka asiantuntijalautakunta, 

puheenjohtaja ja heidän johdollaan ja avustuksella ”Vihreän talon” suojelijat ja sen seurauksen Harjun 
kentän madaltamisen vastustajat vaarantavat ”Koulupihat lähiliikuntapaikkoina Suunnitteluopas” 



referenssiohjeen noudattamattomuudella ja Harjun kenttäalueen sekä sen ympäristön totaalisella 
pilaamisella valtionavun saamisen. 

 
8. Kun Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen 14.10.2018 antaman tiedotteen mukaan ”Vastuu 

harjuasiassa on kuntapäättäjillä”, esitän harkittavaksi nykyisen tilanteen tarkistamista esittämälläni 
tavalla ja toimenpiteillä siten, jossa kaikki osapuolet, jopa ”Vihreä talokin” voittavat ja jonka 
seurauksena valtionosuutta voidaan aikaisemman avustuksen menettämisriskiä ottamatta pyytää lisää. 

 
9. Luottamushenkilöiden tehtävänä ei ole virkahenkilöiden liitetiedoston osoittamasta mahdollisesta tai 

jopa mahdollisista pyynnöistä huolimatta suojella virkahenkilöiden sähläyksiä eikä tumpulointeja. Niin 
kuin kaupunginjohtaja ”Minna Karhunen 24.4.2007 28.1.2019.pdf (337kt)” olevan liitetiedoston 
osoittamasta kaupunginjohtaja-ajasta lähtien on valitettavasti ainakin tähän päivään asti jonkun 
käsittämättömän kollegiaalisen lojaalisuusvelvoitteen ylläpitämiseksi jatkunut. Seurauksena nykyinen 
muissakin asioissa oleva käsittämätön sotku. Missä arvot, asenne eikä niihin sitoutuminen ole 
pienemmässäkään määrin kohdallaan.  

 
10.  Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 

11. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. Siihen 
27.2.2017 klo 9:56 sähköpostilla alkaneeseen. Jonka liitteet erillisellä muistitikulla. 

 
Haavistossa 24.2.2019 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
************************************************* 
************************************************* 
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Oikolukemattomana 21.2.2019 lähetetty teksti 
on oikoluettu 24.2.2019 ja pieniä tarkistuksia 
tehty.   
 
Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(21.2.2019) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät tämän 
päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä kaikkiin 
jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. Ne löytyvät Karkkilan 
kirjaamosta. Jatkossa, mikäli luoja suo, myös 
muistitikulta. 
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Lukuohjeeksi niille jotka ovat tekstin aiemmin 
saaneet  
se, että alusta siihen asti kunnes aikaisempi tulee 
vastaan.  
Ensikertalaisille lopusta viesti kerrallaan alkuun 
päin. Eli aloitus  
viimeisenä olevasta. Sen jälkeen viesti kerrallaan 
lopusta 
alkuun päin.  

 
 

 
Karkkilan kaupunki  
 
Tekninen lautakunta 
Teknisen lautakunnan puheenjohtaja  
Tapani Ylihärsilä 
Ja 
Tekninen johtaja  
Kari Setälä  
Ja 
Kaupunginjohtaja  
Tuija Telen  
Ja 
Karkkilan kaupunginhallitus  
Sekä Myös  
25.2.2019 kokoontuva Karkkilan kaupunginvaltuusto ja sen varajäsenet,  joille pyydän varsinaisten 
valtuutettujen lisäksi tämän sähköpostin toimittamaan. 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
ASIA: 
Poliitikot kenttäsuunnittelijoina kuin elefantti posliinikaupassa, Karkkilan julkisuuskuva sekä 
asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 40.  
 
VIITE 1: 
Helmikuun 11 päivänä 2019 pidetyssä kaupunginhallituksen kokouksessa hyväksytty kaavoituskatsaus 
2019 liitetiedosto . 
 
VIITE 2: 
Konepajahallissa 8.2.2019 klo 13.00 alkaen pidetty Karkkilan kasvuseminaari. 
 
VIITE 3: 
Tammikuun 16 päivänä 2019 päivätty kaavoituskatsaus, teknisen lautakunnan 24.1.2019 pitämän 
kokouksen kokouspöytäkirja ja molemmissa Karkkilan kaavoituskatsaus 2019 liitetiedosto 
 
VIITE 4: 
Lokakuun 19 päivänä 2018 allekirjoitettu urakkasopimus Karkkilan kaupunki ja Somersora OY 
 

mailto:kirjaamo@karkkila.fi


VIITE 5: 
Tammikuun 12 päivänä 2019 kuvattu 29 minuutin yhden sekunnin pituinen äänivideo, joka aikaisempien, 
jäljemmästä selviävien äänivideoiden lisäksi on tehty informoimaan Harjun kenttäremonttia, sen  nyky- ja 
lopputilannetta. Harjuvideo 4 on kokonaisuus, joka aiempien lisäksi on katsottava alusta loppuun. Sen 
Internet osoite on tällä hetkellä seuraava: 
https://www.youtube.com/watch?v=5WB8NScZpqU&feature=youtu.be&fbclid=IwAR2s3YFYH3I9C7Rn3fjKIwt
18RMeTECfiiqlj5nRXQVt4qinbZZdPG-smZM 
 
VIITE 6: 
Karkkilan kaupunginvaltuuston 11.12.2017 pykälässä 128 tekemä päätös referenssien ehdottomasta 
huomioonottamisesta koulujen lähiliikuntapaikkojen suunnittelussa. 
http://www.lahiliikuntapaikat.fi/files/lahiliikuntapaikat/Liitetiedostot/Koulupihat_lahiliikuntapaikkoina_net
ti.pdf  
 
VIITE 7: 
Aikaisemmat eli 5.11.2017, 16.11.2017 ja 5.1.2018 kuvatut äänivideot. 

Eli osoitteesta katsottavissa https://www.youtube.com/watch?v=KzZa83mYoI0&feature=youtu.be 
oleva, puhtaasti informaatiotarkoituksessa Vihreää taloa, sen ympäristöä ja kuntoa 
sekä  Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskeva, noin 40 minuutin 
pituinen, 5.1.2018 kuvaamani äänivideo 3. Joka erillinen äänivideo on osa sitä kokonaisuutta, joka tulee 
katsoa 5.11.2017 ja 16.11.2017 kuvattujen kanssa alusta loppuun. Samoin osoitteesta katsottavissa 
https://www.youtube.com/watch?v=vtAxbBVCmIk oleva, puhtaasti informaatiotarkoituksessa 
Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskeva, vajaan 26 minuutin 
pituinen, 16.11.2017 kuvaamani äänivideo 2. Joka erillinen äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa 
5.11.2017 kuvatun lisäksi myös alusta loppuun. Kuten myös osoitteesta 
https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs  katsottavissa oleva, puhtaasti 
informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa 
koskeva, muutamia sekunteja yli 29 minuutin pituinen, 5.11.2017 kuvaamani äänivideo 1. Joka erillinen 
äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa alusta loppuun. 

 
VIITE 8: 
Harjun kentän maanrakennustyöt 19.1.2019 tilanne. Plus tilanne 1-2.2.2019, 11.2.2019 ja 20.2.2019 
 
VIITE 9: 
Kaikki aikaisempi Rudus OY:n sopimusrikkomisasiassa, Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan kunnostamis-, eli 
Harjun kentän madaltamis-, ja Vihreän talon suojelemisasiassa esittämissäni sähköpostiteksteissä ja niiden 
liitetiedostoissa, kuten myös sähköpostien liitetiedostoilla osoitettu ja sanottu. Unohtamatta You Tubessa 
katsottavissa olevaa neljää Harjunkenttää ja Vihreää taloa sekä näiden ympäristöä selvittävää 
informaatiotarkoituksessa tehtyä äänivideota. 
 
 
Tietämättä mitä mm. kaupunginhallituksen kokouksessa 11.2.2019 ja teknisen lautakunnan kokouksessa 
24.1.2019 tai niitä ennen tai niiden jälkeen on puhuttu tai Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen kanssa on 
syys- lokakuussa 2018 puhuttu tai jopa sovittu, on kaikki aikaisempi edellä viitekohdissa eritellyistä asioista 
4.12.2018 klo 5:56 lähetetyssä oikoluetussa sähköpostitekstissä, 8.1.2019 klo 6:47 lähetetyssä 
sähköpostissa, 12.1.2019 kuvatussa 29 minuutin yhden sekunnin pituisessa äänivideossa, 14.1.2019 klo 
10:30, 16.1.2019 klo 10:32, 24.1.2019 klo 12:50, 31.1.2019 klo 11:43 ja 11.2.2019 klo 15:01 lähetetyssä 
sähköpostitekstissä sanottu uudistaen ja kaupunginhallituksen 11.2.2019 pykälässä 27 käsitellyn vuoden 
2019 kaavoituskatsauksen ja siihen lisätyn päätöksen sekä Teknisen lautakunnan kokouksen 21.2.2019 
esityslistan asian 14 eli teknisenlautakunnan vuoden 2018 toimintakertomuksen osalta on siitäkin 
huolimatta, että mitään, mitä olen Harjun kenttäasiassa ja Rudus OY:n asiassa tähän mennessä esittänyt, ei 
edelleenkään noteerata, esitettävä seuraavaa: 

https://www.youtube.com/watch?v=5WB8NScZpqU&feature=youtu.be&fbclid=IwAR2s3YFYH3I9C7Rn3fjKIwt18RMeTECfiiqlj5nRXQVt4qinbZZdPG-smZM
https://www.youtube.com/watch?v=5WB8NScZpqU&feature=youtu.be&fbclid=IwAR2s3YFYH3I9C7Rn3fjKIwt18RMeTECfiiqlj5nRXQVt4qinbZZdPG-smZM
http://www.lahiliikuntapaikat.fi/files/lahiliikuntapaikat/Liitetiedostot/Koulupihat_lahiliikuntapaikkoina_netti.pdf
http://www.lahiliikuntapaikat.fi/files/lahiliikuntapaikat/Liitetiedostot/Koulupihat_lahiliikuntapaikkoina_netti.pdf
https://www.youtube.com/watch?v=KzZa83mYoI0&feature=youtu.be
https://www.youtube.com/watch?v=vtAxbBVCmIk
https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs


 
1. Toimintakertomuksen seuraavasti otsikoitu teksti  ”HARJUN KENTÄN KUNNOSTUS” ja sitten 

seuraavasti jatkuva teksti  ”Hankkeen toteutukseen saatiin vuonna 2010 investointipäätöksen 
edellyttämä valtionavustus liikunta-alueen rakentamisen. Rakennustöitä ei päästy heti aloittamaan, 
koska hankkeen aloitukseen tehdyistä hallinnollisista päätöksistä valitettiin Helsingin hallinto-
oikeuteen. Hanke kuitenkin aloitettiin loppuvuodesta 2018 kentän madaltamisella ja samalla saatiin 
hyödynnettyä liikunta-alueen parantamiseen liittyvä valtion avustus 110.000 euroa. Tästä summasta 
käytettiin 33 000 euroa vuonna 2018 ja loput 77 000 euroa jäävät myöhemmin haettavaksi ja 
käytettäväksi hankkeen edetessä ja hanke tulee siis jatkumaan vuoden 2019 puolella.”, sisältää 
asiavirheeksi muuttuvan kirjoitusvirheen. Onko valtionavustusvuosi todella 2010 vaiko 2018? Mikäli 
kysymyksessä on vuosi 2018, tilanne on asiavirhe. Mikä ei ole ensimmäinen Harjun kenttäasiassa. Niitä 
on jatkunut 30.3.2017 valtuuston kokouksen pykälästä 24 asti. 

 
1.1. Toinen seikka joka tulee tässä vaiheessa luotettavasti selvittää on 77000 euron summa, jonka 

osalta toimintakertomuksessa todetaan, että se jää myöhemmin haettavaksi. Mitä myöhemmin 
haettavuus tarkoittaa tai pitää sisällään? Sitäkö, että Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen, jolla ei 
ole tuolloisten sääntöjensä mukaan valitusoikeutta asiassa, valituksen seurauksena Karkkila 
menetti tuon 77000 euroa? Edellytetäänkö Karkkilan luonnonsuojeluyhdistys korvaamaan 
kaupungille aiheuttamansa vahinko? Tässä asiassa aiemmin edellä edellyttämäni luotettava 
selvitys edellyttää valtionhallinnolta hankittavaa ja saatavaa kirjallista selvitystä. Mikään kaupungin 
oma selvitys ei riitä. Sen verran asiassa on yli kuuden vuoden aikana Harjun kenttäasiassa 
”sählätty” ja ”tumpuloitu” sekä suuntautuneisuutta tapahtunut. Mm. pöytäkirja- ym. kirjauksien 
osalta. Kirjauksia ei ole tehty niin kuin asia on. Kirjauksia on tehty Harjun kenttä-, Karkkilan 
kaavoitus- ja ympäristöasioissa siten kuin on haluttu asian olevan tai näyttävän. Huomioon 
otettavaksi se, että ympäristöasioissa aika on yli kuutta vuotta huomattavasti pidempi. 

 
2. Kaikille tahoille, joille tämä sähköpostiteksti on osoitettu, tiedoksi ja huomioon otettavaksi se, että 

kaupunginvaltuuston 11.12.2017 pykälässä 128 hyväksymä hankesuunnitelma VE100 ei ole 
kaupunginvaltuuston päätöksessä, sen viimeisessä lauseessa edellytetty toteutussuunnitelma. Ei 
yksikössä eikä monikossa ilmaistuna. Päätöksen sisällön voi jokainen lukea seuraavasta suorasta 2.1 
kohtaan kaupunginvaltuuston päätöksestä kopioimastani lainauksesta. 
 
2.1. ”Päätös: Kaupunginvaltuusto 

- hyväksyi esitetyn hankesuunnitelman VE6 mukaisesti seuraavan 
työohjelman mukaisesti: 
1. jalkapallokentän tekonurmipinnoitteella 
2. jääkiekko-/ luistelukentän ilman tekojääputkivarausta 
3. jääkiekkokaukalo toteutetaan monitoimikaukalona 
4. huoltorakennus sosiaalitiloineen 
5. hankkeesta poistetaan suunniteltu leikkikentän uudistus, street work 
out –alue, rantalentopallokenttä ja kiipeilyseinä. 
6. hanke toteutetaan yksivaiheisena 
7. hankkeen kokonaiskustannusarvio on 600 000 euroa 
- ja nimeää muutetun hankesuunnitelman nimeksi VE100 
- ja käynnistää hankkeen toteutussuunnittelun VE100 mukaisesti siten, että 
hankkeessa kentän pinta lasketaan korkotasoon 90.5. Toteutussuunnittelu 
kilpailutetaan erillään urakkakilpailusta. 
Toteutussuunnittelun kilpailutuksessa ehdoton vaatimus on referenssit 
koulun lähiliikuntapaikkojen suunnittelusta. Toteutussuunnitelman tulee 
pitää sisällään määritelty rakennus- ja pintamateriaalien laatutaso sekä 
kasvivalinnat. Toteutussuunnitelman pohjalta lasketaan hankkeelle 
tarkempi kustannusarvio. 



Hanke toteutetaan myönnettävien määrärahojen puitteissa, mikäli 
hankkeelle saadaan liikuntapaikkarakentamiseen haetut valtionavustukset. 
Rakennustyöt voidaan aloittaa, kun toteutussuunnitelmat ovat valmiit ja 
urakkakilpailutus on suoritettu.” 

 
3. Kaupunginvaltuuston 11.12.2017 pykälässä 128 tekemä päätös edellyttää että toteutussuunnittelussa 

on ehdottomasti huomioon otettava ”referenssit koulujen lähiliikuntapaikkojen suunnittelussa.” Ja, 
että Rakennustyöt voidaan aloittaa, ”kun toteutussuunnitelmat ovat valmiit ja urakkakilpailutus on 
suoritettu.” Kumpikaan kaupunginvaltuuston päätökseen kirjattu erittäin olennainen edellytys ei täyty. 
Ainakaan niiden täyttymistä ole tähän mennessä millään tavalla näkynyt. 

 
4. Tekninen johtaja Kari Setälä ei ole noudattanut kaupunginvaltuuston päätöstä. Kari Setälän toimesta 

tilatut 4.10.2018 päivätyt, Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen sisältösanelemat, aikaisemmista 
merkittävästi poikkeavat, mm. Vaittisen (”Palaneen talon”) tontin tonttihankintaakaan 
huomioonottamatta tilatut ja toimitetut hankesuunnitelmapiirustukset eivät ole kaupunginvaltuuston 
edellyttämä toteutussuunnitelma. Ei, vaikka niitä kuinka väännettäisi tai selitettäisi. Tai vaikka niille 
kuinkakin hyväksymistä Karkkilan entinen kaupunginjohtaja Minna Karhusen 24.4.2007 klo 11.08 
lähetystä sähköpostista esittämällä tavalla pyydettäisi ja jopa luottamushenkilöiden toimesta 
annettaisi. Minna Karhusen aikanaan luottamushenkilöille esittämä pyyntö selviää ohessa 
liitetiedostona tiedostonimellä ”Minna Karhunen 24.4.2007 28_1_2019 pdf (337 kt) olevasta 
liitetiedostosta. 

 
5. Toteuttamissuunnitelman puuttumisen seurauksena Harjun kenttähankkeen nykyisestä tilanteesta 

urakan toteuttamista vaikeuttavien ja estävien puiden säilyttämisineen ja mm. kaivannaisjätteellä 
suoritettuine ”soutaa ja huopaa” toteutuksineen, ei voi syyttää eikä vastuuta tule edes yrittää siirtää 
työtä valvovalle Karkkilan yhdyskuntatekniikan päällikkö Esko Vuolukalle. Eikä hänen varahenkilönään 
toimivalle Vesihuoltopäällikkö Juho Oravalalle. Vastuu on ja pysyy Tekninen johtaja Kari Setälällä ja 
hänen yläpuolellaan toimivilla henkilöillä ja muilla hallinto-organisaatioilla. Eli teknisen johtajan jälkeen 
ensin teknisellä lautakunnalla. Sitten kaupunginjohtajalla, kaupunginhallituksen puheenjohtajalla, 
kaupunginhallituksella ja viime kädessä kaupunginvaltuustolla. 
 

6. Tässä vaiheessa tiedoksi ja huomioonotettavaksi se, että kaupunginhallituksen 11.2.2019 pykälässä 27 
hyväksymää "Kunnantuvan kohtalosta päätetään vuoden 2019 aikana." ei voida toteuttaa ennen kuin 
vuoden 2019 kaavoituskatsauksessa otsikolla ”214 KORTTELIA 33 JA OSA SYRJÄNHARJUA (Nyhkälän 
harjua)” kaavoitus on pantu alulle ja toteutunut. Toisin sanoen alueella sijaitsevan Vihreän talon 
kohdalla oleva Sr2 merkintä on poistettu. 

 
7. Ennen edellisessä kappaleessa mainitun Sr2 merkinnän poistamista on selvitettävä se, missä yhteydessä 

tai missä vaiheessa kenen tai keiden toimesta Sr2 merkintä on rakennukselle yleensä merkitty. Myös 
Sr2 merkinnän perusteet rakennukselle, valtuutettu Lindforsin mukaan ”Vihreälle mörskälle”, joka ei 
nykyiseen koulukorttelimiljööseen enää kuulu. Ei sovi. Eikä sovellu, tulee selvittää. Karkkilassa vuonna 
2006 toteutetun henkilövalinnan seurauksena Karkkilaan yhä enenemässä määrin pesiytyneen 
kirjausmenetelmän, että asiat kirjataan niin kuin niiden halutaan olevan tai näyttävän, seurauksena on 
selvitettävä myös vastaus kysymyskokonaisuuteen; Onko ko. rakennukselle  Sr2 merkintä ujutettu 
asiakirjoihin luottamushenkilöiden hyväuskoisuuden kustannuksella kokouskäsittelyjen jälkeen? Esim. 
teknisen johtajan tai esim. museojohtajan, tai esim. jonkun muun, tai joidenkin muiden henkilöiden 
toimesta? 

 
8. Olen tarjonnut Vihreälle talolle oma-aloitteisesti jo neljä uutta Karkkilan keskustan tuntumassa 

tyrmätyksi tullutta sijoituspaikkaa. Nyt tarjoan viidettä. Se on Vaskijärven ranta ja sinne 
Vaskijärveläisille kylätaloksi. Sikäli, mikäli huolivat. Mottoni on edelleen se, että ”Vihreä talo” ei 
nykyiseen koulukorttelimiljööseen enää kuulu. Ei sovi. Eikä sovellu.  



 
8.1. Aikaisemmat esittämäni paikat ovat olleet Harjun mäen päällys vesitornin suunnassa, jonka 

tyrmäsi ELY-keskus. Toinen paikka oli lainajyvästörakennuksen vierus, joka tyrmättiin sillä että ei 
ole kaupungin maata. Entisen Vaittisen tontin vieruskaan ei kelvannut, vaikka paikka oli kaupungin 
maata. Neljäntenä vaihtoehtona olen esittänyt entisestä Vaittisen tontista keskustaan päin olevaa 
aluetta, johon Vihreä talo olisi helpoimmin kokonaisena tiettyjen tuentojen jälkeen nostettavissa. 
Sekään ei ole saanut kannatusta. Nyt nähtäväksi jää huolivatko Vaskijärven kyläläiset talon 
kylätalokseen. Tai ainakin se, millä perusteella, tai perusteilla eivät halua.   

 
9. Vieläkään ei ole myöhäistä tarkistaa linjoja, joiden taakse on esim. Harjun kenttäasiassa nykyisellään 

linnoittauduttu. Muuttuihan sähkö- ja valokaapelilinjauskin. Muuttui johtolinjapiirustusten saamisen 
jälkeen muutamalla puhelinsoitolla. Valitettavasti Helsingintien puolella ei kaapelin sijoitus- tai 
sijoitussyvyyden osalta riittävästi. 

 
10. Se iso kysymys mitä ei vielä ole kummankaan tahon, siis Vihreän talon suojelijoiden ja sen seurauksena 

Harjun kentän madaltamisen vastustajien ja kentän nykyiseen tasoon madaltamisen ja sen seurauksena 
koko alueen totaalisen pilaamisen toteuttajien toimesta ei ole otettu ollenkaan huomioon, on se 
vähemmän viisauden, tollouden, tositollouden tai peräti ääliömäisyyden, jotka nykyinen toteutus jää 
kummankin tahon osalta Karkkilan julkisuuskuvaan kysymyksen ”loppuiko joku muukin kuin paperi?”, 
naurattamaan ”Naurismaan aitojakin”, välttäminen. 

 
11. Edellisessä kappaleessa tuotu välttäminen saadaan toteutettua esim. jonkun valtuustoryhmän tai 

yksittäisen valtuutetun tekemällä valtuustoaloitteella. Joka sisältää kentän madaltamisen Huhdintien 
tasoon ja sen mahdollistamana mm. jopa täysimittaisen jalkapallokentän sijoittamisen poikittain 
Huhdintien ja Helsingintien välille. Joka muutos poistaa nykyisellä toteutuksella 300 m2 plus 1000 m2 
eli yhteensä 1300 m2 Helsingintielle päin jäävän, julkisuuskuvaa rumentavan hukkatilan Nyhkälän ala-
asteen lähiliikuntapaikan (Harjun kentän) hyötykäyttöön. Puhumattakaan muusta eri 
harrastusmahdollisuuksia mahdollistamasta lisätilasta. Unohtamatta Vaittiselta yksimielisellä 
päätöksellä ostetun tontin käyttömahdollisuuksien parantamista.  

 
12. Valtuustoaloite ei vaaranna nykyistä torsoa toteuttamista. Valtuustoaloitteella ja sen pikaisella 

käsittelyllä saadaan selvitetyksi nopeasti se, kenen käteen nykyisessä  ”Musta-Pekka ” tai ”Maija” 
korttipelitilanteessa, johon nykyinen Harjun kenttätilanne on verrattavissa, Musta-Pekka tai Maija jää. 
Eli, mikäli esittämäni aloitteen tekijänä on joku Vihreän talon suojelijoiden ja sen seurauksena Harjun 
kentän madaltamisen vastustajien puolelta, eikä sitä nykyisen torson toteuttajien puolelta hyväksytä, 
vastuu torsosta toteutuksesta ja alueen totaalisesta pilaamisesta jää nykyisille toteuttajille.  

 
13. Mikäli esittämäni aloitteen tekijä olisikin joku nykyisen torson toteutuksen toteuttajien puolelta, eikä 

sitä Vihreän talon suojelijoiden eikä sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustajien puolelta 
hyväksytä, kaikki vastuu jää yksiselitteisesti Vihreän talon suojelijoille ja sen seurauksena Harjun kentän 
madaltamisen vastustajille. Ja korostetusti vielä piste.  

 
14. Kumpaa, vai ei kumpaakaan Karkkilan johtavat viranhaltijat ja luottamushenkilöt haluaa?, jää 

nähtäväksi. Samoin se millä perustellaan nykyisen kaupunginvaltuuston 11.12.2017 pykälässä 128 
tekemän ja lainvoiman saavuttaneen päätöksen toteuttamisen vaarantaminen siinä mahdollisessa 
tilanteessa, että toimitaan edellä esittämälläni tavalla. Eli selvitetään kenen käteen Karkkilan 
julkisuukuvaa ja päätöksentekomentaliteettia mitenkään millään muotoa missään tilanteessa 
positiivisesti edesauttava lopputilanne eli korttipelitermein ilmaistuna Musta-Pekka tai Maija jää.   

 
15. Toistan ja korostan erityisesti sitä, että vieläkään ei ole myöhäistä tarkistaa linjoja, joiden taakse on 

esim. Harjun kenttäasiassa nykyisellään linnoittauduttu. Rahasta se ei voi olla kiinni. Sillä kun Karkkilan 
kaupungilla on varaa lähteä Karkkilan sopimusrikkomusasiassa oikeuteen ja sen seurauksena ainakin 



satojen tuhansien eurojen, ellei peräti miljoonaluokan euromääräisiin korvauksiin, sillä on varaa 
toteuttaa Nyhkälän ala-asteen lähiliikuntapaikkakin kokonaisvaltaisesti 12.1.2019 kuvaamassani 
äänivideossa selvitetyllä tavalla. Siitäkin huolimatta, että kaivannaisjätteitä sisältävä 12.1.2019 
äänivideossa näkyvä ja selvitetty osa joudutaan tekemään kokonaan uudestaan. 

 
16. Tekninen johtaja Kari Setälä, Karkkilan teknisen lautakunnan, joka asiantuntijalautakunta, 

puheenjohtaja ja heidän johdollaan ja avustuksella ”Vihreän talon” suojelijat ja sen seurauksen Harjun 
kentän madaltamisen vastustajat vaarantavat ”Koulupihat lähiliikuntapaikkoina Suunnitteluopas” 
referenssiohjeen noudattamattomuudella ja Harjun kenttäalueen sekä sen ympäristön totaalisella 
pilaamisella valtionavun saamisen. 

 
17. Kun Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen 14.10.2018 antaman tiedotteen mukaan ”Vastuu 

harjuasiassa on kuntapäättäjillä”, esitän harkittavaksi nykyisen tilanteen tarkistamista esittämälläni 
tavalla ja toimenpiteillä siten, jossa kaikki osapuolet, jopa ”Vihreä talokin” voittavat ja jonka 
seurauksena valtionosuutta voidaan aikaisemman avustuksen menettämisriskiä ottamatta pyytää lisää. 

 
18. Luottamushenkilöiden tehtävänä ei ole virkahenkilöiden liitetiedoston osoittamasta mahdollisesta tai 

jopa mahdollisista pyynnöistä huolimatta suojella virkahenkilöiden sähläyksiä eikä tumpulointeja. Niin 
kuin kaupunginjohtaja ”Minna Karhunen 24.4.2007 28.1.2019.pdf (337kt)” olevan liitetiedoston 
osoittamasta kaupunginjohtaja-ajasta lähtien on valitettavasti ainakin tähän päivään asti jonkun 
käsittämättömän kollegiaalisen lojaalisuusvelvoitteen ylläpitämiseksi jatkunut. Seurauksena nykyinen 
muissakin asioissa oleva käsittämätön sotku. Missä arvot, asenne eikä niihin sitoutuminen ole 
pienemmässäkään määrin kohdallaan.  

 
19.  Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 

20. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. Siihen 
27.2.2017 klo 9:56 sähköpostilla alkaneeseen. Jonka liitteet erillisellä muistitikulla. 

 
Haavistossa 21.2.2019 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
*********************************************** 
*********************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 11. helmikuutata 2019 15:50 
Vastaanottaja: 'rainovelin@hotmail.com' <rainovelin@hotmail.com> 
Aihe: Karkkilan kasvuseminaari, Karkkilan julkisuuskuva, nykyisten asukkainen paikkakunnalta pois 
muuttamisen ehkäiseminen ja uusien asukkaiden Karkkilaan saaminen sekä asiapohjainen ja 
asiaperusteinen kuntapolitiikka 39  
 
Tervehdys! 
 
Jäljempänä oleva sähköpostilähetys tiedoksi.  
 
Haavistossa 11.2.2019 
 
Markku Sahlstedt 



 
*********************************************** 
*********************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 11. helmikuutata 2019 15:14 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'mika_tallgren@hotmail.com' 
<mika_tallgren@hotmail.com>; 'kari.jj.laine@gmail.com' <kari.jj.laine@gmail.com>; 
'k.etolin@hotmail.com' <k.etolin@hotmail.com> 
Aihe: Karkkilan kasvuseminaari, Karkkilan julkisuuskuva, nykyisten asukkainen paikkakunnalta pois 
muuttamisen ehkäiseminen ja uusien asukkaiden Karkkilaan saaminen sekä asiapohjainen ja 
asiaperusteinen kuntapolitiikka 39  
 
Tervehdys! 
 
Ajanpuutteen seurauksena osoiteluettelosta pois jätettynä, jäljempänä oleva sähköpostilähetys tiedoksi.  
 
Haavistossa 11.2.2019 
 
Markku Sahlstedt 
 
*********************************************** 
*********************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 11. helmikuutata 2019 15:01 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' 
<tuija.telen@karkkila.fi>; 'sari.laine@karkkila.fi' <sari.laine@karkkila.fi>; 'maarit.sihvonen@karkkila.fi' 
<maarit.sihvonen@karkkila.fi>; 'mariitta.vuorenpaa@karkkila.fi' <mariitta.vuorenpaa@karkkila.fi>; 
'kari.setala@karkkila.fi' <kari.setala@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 
'maritsal52@gmail.com' <maritsal52@gmail.com>; 'mija.sundstrom@gmail.com' 
<mija.sundstrom@gmail.com>; 'juha.jumisko@sahkoliitto.fi' <juha.jumisko@sahkoliitto.fi>; 
'timo.hongell@elisanet.fi' <timo.hongell@elisanet.fi>; 'jarkko.ilonen@gmail.com' 
<jarkko.ilonen@gmail.com>; 'muinaisjuttu@gmail.com' <muinaisjuttu@gmail.com>; 
'paivi.hellgren@karviainen.fi' <paivi.hellgren@karviainen.fi>; 'juho.meri@merimet.fi' 
<juho.meri@merimet.fi>; 'anna.tallgren@karkkila.fi' <anna.tallgren@karkkila.fi>; 
'merja.myllyniemi@karkkila.fi' <merja.myllyniemi@karkkila.fi> 
Aihe: Karkkilan kasvuseminaari, Karkkilan julkisuuskuva, nykyisten asukkainen paikkakunnalta pois 
muuttamisen ehkäiseminen ja uusien asukkaiden Karkkilaan saaminen sekä asiapohjainen ja 
asiaperusteinen kuntapolitiikka 39  
 
 
Teknisen lautakunnan kokouksen esityslistan kaavoituskatsauksen teksti  
 
214 KORTTELIA 33 JA OSA SYRJÄNHARJUA (Nyhkälän harjua)  
Kaavamuutoksessa osoitetaan Nyhkälän koulun piha-alue ja Nyhkälän harjun (Syrjänharjun) 
lähiliikunta-alue laadittujen suunnitelmien ja selvitysten pohjalta. Kaavamuutoksen yhteydessä 
ratkaistaan entisen Pyhäjärven kunnantalon ns. Pyhäjärven kunnantuvan tapaus, jonka 
vaihtoehtoina on esitetty sen säilymistä nykyisellä paikallaan tai sen siirtoa nykyisestä paikastaan 
sille erikseen osoitetulle tontille. Kaavamuutoksessa selvitetään myös mahdollinen yleiskaavan 
mukainen rakentaminen Huhdintien varressa.  
Kaavaluonnos laaditaan vuoden 2019 aikana.  



 
Teknisen lautakunnan kokouksen jälkeen kaavoituskatsauksen teksti. 
 
214 KORTTELIA 33 JA OSA SYRJÄNHARJUA (Nyhkälän harjua)  
Kaavamuutoksessa osoitetaan Nyhkälän koulun piha-alue ja Nyhkälän harjun (Syrjänharjun) 
lähiliikunta-alue laadittujen suunnitelmien ja selvitysten pohjalta. Kaavamuutoksessa selvitetään 
myös mahdollinen yleiskaavan mukainen rakentaminen Huhdintien varressa.  
Kaavatyötä jatketaan vasta, kun kunnantuvan tulevaisuus on ratkaistu. 
 
 
 

Oikolukemattomana 11.2.2019lähetetty teksti 
oikoluettu ja vähäisiä korjauksia 
sekä sanalisäyksiä tehty 18.2.2019 
 
 
Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(4.2.2019) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät tämän 
päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä kaikkiin 
jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. Ne löytyvät Karkkilan 
kirjaamosta. Jatkossa, mikäli luoja suo, myös 
muistitikulta. 
 
Lukuohjeeksi niille jotka ovat tekstin aiemmin 
saaneet  
se, että alusta siihen asti kunnes aikaisempi tulee 
vastaan.  
Ensikertalaisille lopusta viesti kerrallaan alkuun 
päin. Eli aloitus  
viimeisenä olevasta. Sen jälkeen viesti kerrallaan 
lopusta 
alkuun päin.  

 
 

 
Karkkilan kaupunki  
 
Kaupunginjohtaja  
Tuija Telen  
 
Karkkilan kaupunginhallitus  
Ja 
Karkkilan kaupunginvaltuusto ja sen varajäsenet, joille pyydän varsinaisten valtuutettujen lisäksi tämän 
sähköpostin toimittamaan. 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 



kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
ASIA: 
Karkkilan kasvuseminaari, Karkkilan julkisuuskuva, nykyisten asukkainen paikkakunnalta pois 
muuttamisen ehkäiseminen ja uusien asukkaiden Karkkilaan saaminen sekä asiapohjainen ja 
asiaperusteinen kuntapolitiikka 39 
 
VIITE 1: 
Konepajahallissa 8.2.2019 klo 13.00 alkaen pidetty Karkkilan kasvuseminaari. 
 
VIITE 2: 
Tammikuun 16 päivänä 2019 päivätty kaavoituskatsaus, teknisen lautakunnan 24.1.2019 pitämän 
kokouksen kokouspöytäkirja ja molemmissa Karkkilan kaavoituskatsaus 2019 liitetiedosto 
 
VIITE 3: 
Lokakuun 19 päivänä 2018 allekirjoitettu urakkasopimus Karkkilan kaupunki ja Somersora OY 
 
VIITE 4: 
Tammikuun 12 päivänä 2019 kuvattu 29 minuutin yhden sekunnin pituinen äänivideo, joka aikaisempien, 
jäljemmästä selviävien äänivideoiden lisäksi on tehty informoimaan Harjun kenttäremonttia, sen  nyky- ja 
lopputilannetta. Harjuvideo 4 on kokonaisuus, joka aiempien lisäksi on katsottava alusta loppuun. Sen 
Internet osoite on tällä hetkellä seuraava: 
https://www.youtube.com/watch?v=5WB8NScZpqU&feature=youtu.be&fbclid=IwAR2s3YFYH3I9C7Rn3fjKIwt
18RMeTECfiiqlj5nRXQVt4qinbZZdPG-smZM 
 
VIITE 5: 
Karkkilan kaupunginvaltuuston 11.12.2017 pykälässä 128 tekemä päätös referenssien ehdottomasta 
huomioonottamisesta koulujen lähiliikuntapaikkojen suunnittelussa. 
http://www.lahiliikuntapaikat.fi/files/lahiliikuntapaikat/Liitetiedostot/Koulupihat_lahiliikuntapaikkoina_net
ti.pdf  
 
VIITE 6: 
Aikaisemmat eli 5.11.2017, 16.11.2017 ja 5.1.2018 kuvatut äänivideot. 

Eli osoitteesta katsottavissa https://www.youtube.com/watch?v=KzZa83mYoI0&feature=youtu.be 
oleva, puhtaasti informaatiotarkoituksessa Vihreää taloa, sen ympäristöä ja kuntoa 
sekä  Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskeva, noin 40 minuutin 
pituinen, 5.1.2018 kuvaamani äänivideo 3. Joka erillinen äänivideo on osa sitä kokonaisuutta, joka tulee 
katsoa 5.11.2017 ja 16.11.2017 kuvattujen kanssa alusta loppuun. Samoin osoitteesta katsottavissa 
https://www.youtube.com/watch?v=vtAxbBVCmIk oleva, puhtaasti informaatiotarkoituksessa 
Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskeva, vajaan 26 minuutin 
pituinen, 16.11.2017 kuvaamani äänivideo 2. Joka erillinen äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa 
5.11.2017 kuvatun lisäksi myös alusta loppuun. Kuten myös osoitteesta 
https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs  katsottavissa oleva, puhtaasti 
informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa 
koskeva, muutamia sekunteja yli 29 minuutin pituinen, 5.11.2017 kuvaamani äänivideo 1. Joka erillinen 
äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa alusta loppuun. 

 
VIITE 7: 
Harjun kentän maanrakennustyöt 19.1.2019 tilanne. Plus tilanne 1-2.2.2019 ja 11.2.2019 
 
VIITE 8: 

mailto:kirjaamo@karkkila.fi
https://www.youtube.com/watch?v=5WB8NScZpqU&feature=youtu.be&fbclid=IwAR2s3YFYH3I9C7Rn3fjKIwt18RMeTECfiiqlj5nRXQVt4qinbZZdPG-smZM
https://www.youtube.com/watch?v=5WB8NScZpqU&feature=youtu.be&fbclid=IwAR2s3YFYH3I9C7Rn3fjKIwt18RMeTECfiiqlj5nRXQVt4qinbZZdPG-smZM
http://www.lahiliikuntapaikat.fi/files/lahiliikuntapaikat/Liitetiedostot/Koulupihat_lahiliikuntapaikkoina_netti.pdf
http://www.lahiliikuntapaikat.fi/files/lahiliikuntapaikat/Liitetiedostot/Koulupihat_lahiliikuntapaikkoina_netti.pdf
https://www.youtube.com/watch?v=KzZa83mYoI0&feature=youtu.be
https://www.youtube.com/watch?v=vtAxbBVCmIk
https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs


Kaikki aikaisempi Rudus OY:n sopimusrikkomisasiassa, Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan kunnostamis-, eli 
Harjun kentän madaltamis-, ja Vihreän talon suojelemisasiassa esittämissäni sähköpostiteksteissä ja niiden 
liitetiedostoissa, kuten myös sähköpostien liitetiedostoilla osoitettu ja sanottu. Unohtamatta You Tubessa 
katsottavissa olevaa neljää Harjunkenttää ja Vihreää taloa sekä näiden ympäristöä selvittävää 
informaatiotarkoituksessa tehtyä äänivideota. 
 
 
Tietämättä mitä mm. teknisen lautakunnan kokouksessa tai sitä ennen tai sen jälkeen 24.1.2019 on puhuttu 
tai Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen kanssa on syys- lokakuussa 2018 puhuttu tai jopa sovittu, on kaikki 
aikaisempi edellä viitekohdissa eritellyistä asioista 4.12.2018 klo 5:56 lähetetyssä oikoluetussa 
sähköpostitekstissä, 8.1.2019 klo 6:47 lähetetyssä sähköpostissa, 12.1.2019 kuvatussa 29 minuutin yhden 
sekunnin pituisessa äänivideossa, 14.1.2019 klo 10:30, 16.1.2019 klo 10:32, 24.1.2019 klo 12:50 ja 
31.1.2019 klo 11:43 lähetetyssä sähköpostitekstissä sanottu uudistaen ja ympäristölautakunnan 
puheenjohtaja Timo Paleniuksen Karkkilan kasvuseminaarissa 8.2.2019 esitykseeni ja kysymykseeni 
”Päättäjät tuntee mut, mutta mun nimeni on Markku Sahlstedt ja tää on erittäin hienoa tämmönen 
kasvuseminaarin järjestäminen, koska saatiin tietoo Vantaalta niin Tampereelta plus meitin omalta 
kaupunginjohtajalta. Ja minä olen kaivannut ku olen päätöksentekosysteemiä seurannut, ni tääl on arvot, 
asenne ja niihin sitoutuminen ollut monta kertaa pirun pahasti hukassa. Ja täälläkin nytte ni Palenius 
totesi.” ”Tehdään päätöksiä ja sitte toteutetaan ne”, ”Mut jos päätökset on huonoja ni pitääks ne 
toteuttaa? Eiks niit vois korjata? Mä olen puhunut tota ni esim. tästä maa-ainestenotosta näistä 
pohjavesiasioista yli 25 vuotta, lähes 25 vuotta yhden vedenottamon tämmösen niin kun kokonais- ja 
kunnostussuunnitelmasta, ni ei tehdä mitään, ni koska tääl saadaan kohdalleen arvot, asenteet ja niihin 
sitoutuminen semmoseskin asiassa kun puhdas vesi.”antamasta vastauksesta;  ”Markku Kiitos  kiitos tota 
kysymyksestä, eee mää totesin siitä tekemisestä, että tehdään päätöksiä ja lisäsin siihen kyllä, että se ketä 
ei ole tyytyväinen demokraattiseen päätökseen, ni tota se sitten sopeutukoon tähän ja nää, se mistä 
mainitsit on pitkälti sen tyyppistä.” ; on ilmoitettava seuraavaa: 
 
 
1. Teknisen lautakunnan (TEKLA) 24.1.2019 pitämän kokouksen pöytäkirjan pykälä viisi (5 §) ei vatsaa 

kokouksen kulkua.  
 

1.1. Kaavoituskatsauksessa Teknisen lautakunnan kokouksen esityslistan kaavoituskatsauksen 
loppuosan sivulla ollut teksti  ”214 KORTTELIA 33 JA OSA SYRJÄNHARJUA (Nyhkälän harjua) 
”Kaavamuutoksessa osoitetaan Nyhkälän koulun piha-alue ja Nyhkälän harjun (Syrjänharjun) 
lähiliikunta-alue laadittujen suunnitelmien ja selvitysten pohjalta. Kaavamuutoksen yhteydessä 
ratkaistaan entisen Pyhäjärven kunnantalon ns. Pyhäjärven kunnantuvan tapaus, jonka 
vaihtoehtoina on esitetty sen säilymistä nykyisellä paikallaan tai sen siirtoa nykyisestä paikastaan 
sille erikseen osoitetulle tontille. Kaavamuutoksessa selvitetään myös mahdollinen yleiskaavan 
mukainen rakentaminen Huhdintien varressa. Kaavaluonnos laaditaan vuoden 2019 aikana.”, 
eroaa TEKLA:n pöytäkirjan liitteen tekstistä ”214 KORTTELIA 33 JA OSA SYRJÄNHARJUA (Nyhkälän 
harjua) Kaavamuutoksessa osoitetaan Nyhkälän koulun piha-alue ja Nyhkälän harjun 
(Syrjänharjun) lähiliikunta-alue laadittujen suunnitelmien ja selvitysten pohjalta. 
Kaavamuutoksessa selvitetään myös mahdollinen yleiskaavan mukainen rakentaminen Huhdintien 
varressa. Kaavatyötä jatketaan vasta, kun kunnantuvan tulevaisuus on ratkaistu.”, niin 
merkittävästi, että sitä ei voida eikä tule edes Karkkilan käytännössä pitää teknisenä korjauksena. 

 
2. Pöytäkirjasta ei ilmene kokouskäsittely. Eli se, kuka muutosesityksen teki? Kuka tai ketkä 

muutosesitystä kannatti? Pöytäkirjasta ei ilmene myöskään se oliko muutoksen esittäjä Karkkilan 
tekninen johtaja Kari Setälä? Jonka viimeaikaisesta toiminnasta ei ole voinut välttyä vaikutelmalta, että 
hän, siitä huolimatta, että Karkkilan kaupunki on palkanmaksaja, juoksee Harjun kenttäasiassa, 
korostan Harjun kenttäasiassa Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen mannekiinina. Välittämättä 
ollenkaan asemastaan, arvovallastaan ja niihin sitoutumisesta. Osaamisestaan ja ammattiylpeydestään 



puhumattakaan. Mihin Karkkilan tekninen johtaja Kari Setälä on unohtanut Harjun kentän toteutusta 
vaikeuttavasta ”Pyhäjärven kunnantalo (-tupa), Karkkila” otsikoimansa 20.8.2014 lausunnon sisällön? 
Lausunto on ohessa liitetiedostona tiedostonimellä ”Setälän kunnantupalausunto 28.8.2014 
11_2_2019.pdf (436 kt)”. Lausunto osoittaa aivan päinvastaista kuin nykyinen toiminta. 

 
3. Nykyiseen koulukorttelimiljööseen enää kuulumattoman, sopimattoman ja soveltumattoman 

kunnantuvan ”Vihreän talon”, Harri Lindforsin julkisuudessa käyttämän ilmaisun Vihreän mörskä 
säilyttäminen nykyisellä paikallaan ei paranna Karkkilan julkisuuskuvaa eikä lisää Karkkilan 
vetovoimaisuutta. Eikä edesauta edes uusien asukkaiden muuttamista Karkkilaan. Päinvastoin loputkin 
muuttoa harkitsevat muuttavat pois. Nykyinen näkymä Helsingin tieltä ”Vihreälle mörskälle” päin on 
hirvittävä. 

 
4. Paleniuksen Karkkilan kasvuseminaarissa höläyttämä sopeutusilmoitus demokraattisesti tehtyyn 

päätökseen, ei estä allekirjoittanutta ilmoittamasta, että huonot päätökset pitää korjata.  
 

4.1. Mm. Harjuasiassa, jotta vähempi viisaus, tollous, tositollous tai peräti jopa ääliömäisyys ei jäisi niin 
vihreän talon suojelijoiden ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustajien tai 
nykyisen torson toteutuksen toteuttajien osalta ”Naurismaan aitojen nauramisen” lisäksi 
kysymyksin ”Loppuiko joku muukin kuin paperi?” näkymään molempien Karkkilan valtuustossa 
vallitsevien linjojen osalta. Ainakin viisaampien pitäisi tarkistaa kantansa. 

 
4.2. Myös väärät, vaikkakin kuinkakin demokraattisesti tehdyt päätökset tulee korjata myös 

lannanlevitysasiassa, jotta viljelijän, joka ei ympäristösihteeri Minna Sulanderin alkuun laittamasta 
ja sittemmin Vihdin daamien ylläpitämästä ja jatkamasta toiminnasta huolimatta ole kaivoja 
saastuttanut, maine puhdistetaan kaivojen saastuttamissyytteistä.  

 
4.3. Tilanne päätösten korjaamiseen on sama allekirjoittaneen kohdalla, jossa naapurin saunan 

jätevesille rakennusluvassa pohjavesialueelle edellytetty umpikaivo ja kantovesi muutettiin 
naapuria kuulematta imeytykseksi ja vesijohdoksi. Josta seuraa ennemmin tai myöhemmin se, että 
jätevedet tulevat virtaamaan allekirjoittaneen salaojaverkoston kautta allekirjoittaneen tai 
allekirjoittaneen jälkikasvun vastuulla ja kustannuksella Parsilanjärveen. 

 
5. Paleniuksen kasvuseminaarissa ympäristölautakunnan puheenjohtajan asemassa tekemä höläytys on 

käsittämätön myös Haaviston vedenottamon kunnostus- ja kokonaissuunnitelman osalta. Hänen eikä 
kenenkään muunkaan ympäristölautakunnassa eikä muuallakaan tule puolustaa valtakunnan vesi- ja 
ympäristöviranomaisen tekemiä viranomaisvirheitä. Ei siitäkään huolimatta, vaikka hyväksymista 
aikanaan pyysi 24.4.2007 klo 11.08 Karkkilan entinen kaupunginjohtaja Minna Karhunen. Asia selviää 
ohessa liitetiedostona tiedostonimellä ”Minna Karhunen 24.4.2007 28_1_2019 pdf (337 kt) olevasta 
liitetiedostosta. 
 
5.1. Onko ympäristölautakunnan puheenjohtajan arvot, asenne ja niihin sitoutuminen todella niin 

paljon hukassa, että mielivalta on hyväksyttävää? Ja että  noin 7500 asukkaan puhtaan veden 
saanti edellyttää hänen osaltaan valtakunnallisen vesi- ja ympäristöviranomaisen tekemien 
viranomaisvirheiden hyväksymistä? Jopa mahdollisilla myötäjäisillä tai sitten ilman? Juontaako 
Paleniuksen kaunaisuus, joilta vaikutelmilta ei ole voinut jopa vuosien saatossa välttyä, 
allekirjoittaneen suuntaan allekirjoittaneen maa-ainesten ottoon kirjoittamista 
peruslupamääräyskokonaisuudesta? Joka 9 sivun teksti on yksiselitteisesti selkeämpi ja toimivampi 
ja helpommin valvottavissa niin uusien kuin vanhojenkin ottoalueiden kohdalla kuin Paleniuksen 
johdolla tehdyt nykyiset 33 sivuiset?  

 



6. Vieläkään ei ole myöhäistä tarkistaa linjoja, joiden taakse on esim. Harjun kenttä asiassa nykyisellään 
linnoittauduttu. Muuttuihan sähkö- ja valokaapelilinjauskin. Muuttui johtolinjapiirustusten saamisen 
jälkeen muutamalla puhelinsoitolla. Muuttuu ne niin haluttaessa Haaviston vedenottamonkin osalla. 

 
7. Tekninen johtaja Kari Setälä, Karkkilan teknisen lautakunnan, joka asiantuntijalautakunta, 

puheenjohtaja ja heidän johdollaan ja avustuksella ”Vihreän talon” suojelijat ja sen seurauksen Harjun 
kentän madaltamisen vastustajat vaarantavat ”Koulupihat lähiliikuntapaikkoina Suunnitteluopas” 
referenssiohjeen noudattamattomuudella ja Harjun kenttäalueen sekä sen ympäristön totaalisella 
pilaamisella valtionavun saamisen. 

 
8. Kun Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen 14.10.2018 antaman tiedotteen mukaan ”Vastuu 

harjuasiassa on kuntapäättäjillä”, esitän harkittavaksi nykyisen tilanteen tarkistamista siten, jossa 
kaikki osapuolet, jopa ”Vihreä talokin” voittavat ja jonka seurauksena valtionosuutta voidaan 
aikaisemman avustuksen menettämisriskiä ottamatta pyytää lisää. 

 
9. Luottamushenkilöiden tehtävänä ei ole virkahenkilöiden liitetiedoston osoittamasta mahdollisesta tai 

jopa mahdollisista pyynnöistä huolimatta suojella virkahenkilöiden tumpulointeja. Niin kuin 
kaupunginjohtaja ”Minna Karhunen 24.4.2007 28.1.2019.pdf (337kt)” olevan liitetiedoston 
osoittamasta kaupunginjohtaja-ajasta lähtien on valitettavasti ainakin tähän päivään asti jonkun 
käsittämättömän kollegiaalisen lojaalisuusvelvoitteen ylläpitämiseksi jatkunut. Seurauksena nykyinen 
muissakin asioissa oleva käsittämätön sotku. Missä arvot, asenne eikä niihin sitoutuminen ole 
pienemmässäkään määrin kohdallaan.   

 
10. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 

11. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. Siihen 
27.2.2017 klo 9:56 sähköpostilla alkaneeseen. Jonka liitteet erillisellä muistitikulla. 

 
Haavistossa 11.2.2019 
 
Markku Sahlstedt 
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Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 38 
 

 
Oikoluettu ja vähäisiä korjauksia 
sekä sanalisäyksiä tehty 3.2.2019 

 
Karkkilan kaupunki 
 
Ympäristölautakunta 
(Asiantuntijalautakunta) 
31.1.2019 pidettävä kokous 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
 
 
ASIA: 
Ympäristölautakunnan kokouksen 31.1.2019 esityslistan asia 6 ”Saapuneet kirjelmät, ilmoitukset ja 
päätökset”, josta Aluehallintoviraston päätös 179/2018/2 Lautatiensuon turvetuotanto… jne. sekä tällä 
hetkellä vielä ympäristölautakunnan asioiden esityslistaan kuulumaton ympäristösihteerin Pirjo Siikin 
kanssa 20.12.2018 käydyssä keskustelussa mm. ja muutoinkin ilmoittama Haaviston vedenottamoalueen 
suojelusuunnitelman laatiminen. 
 
Asiakohdan 6 asiasta ja suojelusuunnitelman laatimisesta tässä vaiheessa seuraavaa: 
 
1. Mistä syystä ohessa liitetiedostona oleva Lautatiensuon turvetuotannosta ja tuotannosta poistetulle 

alueelle jne. 21.11.2019 annettu Etelä-Suomen Aluehallintoviraston 38 sivuinen varsinainen päätös ja 
liitteineen kaiken kaikkiaan 43 sivuinen päätös 179/2018/2 ei ole esityslistan liitteenä?  

 
2. Onko syynä asian manipulointi ja luottamushenkilöiden erehdyttäminen tai se, että aluehallintoviraston 

päätös perustuu aluehallintoviraston vuonna 2017 marraskuussa toteuttaman suuntautuneen 
katselmuksen, jolta vaikutelmalta ei ole voinut välttyä, lisäksi vanhentuneeseen kuva-aineistoon?  

 
3. On surkuhupaisaa todeta, että päätöksen liitetiedoston ilmakuva on vuodelta 2015 siitä huolimatta, 

että vuoden 2017 ilmakuva vastaisi paremmin alueella vallitsevaa tilannetta. Miksi vanha kuva, vaikka 
kronella eli pienoiskopterilla olisi saatu aivan ajantasainen vuoden 2018 asiakirjojen ja lupahakemuksen 
täydennysajankohtaa vastaava ilmakuva. 

 
4. Yhtä surkuhupaisaa on koko 1.8.1982 voimaan tulleen maa-aineslain voimassaoloajan aikana 

tapahtuneiden valtakunnallisten vesi- ja ympäristöviranomaisten viranomaisvirheiden peittelemiseksi 
suunniteltu suojelusuunnitelman teko Haaviston vedenottamoalueelle. Jopa ajatuskin on surkuhupaisa, 
koska valtakunnallisten vesi- ja ympäristöviranomaisten viranomaisvirheiden seurauksena Haaviston 
vedenottamoalueen luoteispuolella olevilta soranottoalueilta on lupien oikeuttamana, siis 
viranomaisten ohjeilla ja lausunnoilla laillistamilla ottosuunnitelmilla ja niihin perustuvilla muiden 
”firmojen” kuin Rudus OY:n maa-ainesten ottoluvilla saanut ottaa ja kuljettaa alueelta pois 300 000 
kuutiometriä eri karkeuksista kiviainesta (soraa ja hiekkaa). Joka kaikki on pois Haaviston 
vedenottamoalueen suojakerrospaksuuksista. Vertauksen vuoksi tuo 300 000 kuutiometrin määrä 
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on  yli kymmenkertainen määrä Harjun kentältä tähän mennessä olevilla päätöksillä jo poistettuun 
maamäärään. 

 
5. Tarvitaanko ja laaditaanko Haaviston vedenottamon suojelusuunnitelma vesi- ja 

ympäristöviranomaisten viranomaisvirheiden suojelemiseksi ja peittelemiseksi? 
 

6. Em. vesi ja ympäristöviranomaisten viranomaisvirheet eikä niiden seuraukset poistu maastosta 
minkäännäköisillä suojelusuunnitelmilla. Se pitää Karkkilassakin kaikkien kehittämis- ja 
yhteistyöhaluttomien, kaavoihin kangistuneiden, teoreettisten hallintobyrokraattienkin myöntää. Mm. 
kymmenien vuosien vastustuksesta ja viimeaikaisten ”puolen päivän” pituisten esitelmien ja ”hyvältä 
tuntuu” ilmoitettujen päätöksien sijasta vesi-ja ympäristöviranomaisten viranomaisvirheiden 
poistamiseen tarvitaan konkreettisia toimenpiteitä. Sellaisia, joita olen mm. Haaviston 
vedenottamoalueen osalta jo 1990 luvun puolesta välistä lähtien lähes 25 vuotta esittänyt. Yhtä 
pohjaveden tarkkailuputken sijaintia lukuun ottamatta viimeksi 20.11.2011. Joka suunnitelma on Rudus 
OY:n noin 60 hehtaarin suuruisen alueen pois myynnistä huolimatta helposti päivitettävissä jäljellä 
olevan noin 30 hehtaarin suuruisen alueen toimivaksi kunnostus- ja kokonaissuunnitelmaksi. Jonka yksi 
olennainen osa on liitetiedostona tiedostonimellä ”Peruslupamääräykset PLUS 16.2.2014.pdf (533 kt)” 
oleva selkeä ja kaikille alueille sopiva sekä kaikilla alueilla, ilman joillakin alueilla mahdollisesti 
tarvittavia yksittäisiä lisämääräyksiä, toimiva peruslupamääräyskokonaisuus. Em. 
peruslupamääräyskokonaisuus on tehty ja kirjoitettu nimenomaisesti juuri Haaviston 
vedenottamoalueella tapahtuneiden vesi- ja ympäristöviranomaisten viranomaisvirheiden 
korjaamiseksi.   

 
7. Sanomattakin pitäisi olla kaikille selvää se, ettei esim. kolariautot eikä ihmisten osalla varsinkaan pahat 

palovammapotilaat korjaannu minkäännäköisillä suojelusuunnitelmilla. Mutta molemmat hygieniasta 
lähtevillä kunnostus- ja kokonaissuunnitelmilla kyllä. 

 
8. Kun ei ole voinut välttyä vaikutelmalta, että vesi- ja ympäristöviranomaisten viranomaisvirheiden lisäksi 

Karkkilan nykyiseen maa-ainestenottoasioiden sotkutilanteen syntyminen ja ylläpitäminen on seurausta 
tapahtumaketjusta, joka alkoi Karkkilassa muutosjohtajana 1990 luvun puolenvälin paikkeilla toimineen 
Tauno Moilasen allekirjoittaneelle esittämän kysymyksen; mitä virkoja Karkkilassa voidaan lakkauttaa 
tai yhdistää muihin virkoihin?, vastauksesta. Ja siitä alkaneen tapahtumasarjan yhä jatkuvasta 
jatkumosta. Josta seuraavana: 

 
8.1. Vastaukseni Moilaselle oli, että ympäristösihteerin toimi tai virka voidaan huoletta lakkauttaa, sillä 

tuolloin tointa tai virkaa hoitanut ympäristösihteeri Minna Sulander ei osaa kartalta näyttää edes 
sitä missä sorakuoppa on. Ja jatkoin, että ympäristöasiat voi huoletta yhdistää terveystarkastaja 
Aarno Salosen virkaan. Joka on hoitanut mm. murskausasemien luvat Karkkilan-Pusulan 
kuntainliiton valvontaosastossa. Salonen tietää maa-ainesasiat ja pohjavesiasiat. Tämän jälkeen 
tapahtumasarja oli se, että Moilanen nimitti terveystarkastaja Aarno Salosen vs. 
ympäristösihteeriksi ja antoi Sulanderille potkut. Josta Sulander myötäjuoksijoineen valitti 
silloiseen lääninoikeuteen, joka vastaa nykyistä Helsingin hallinto-oikeutta, ja hävisi. Jonka jälkeen 
Sulander valitti korkeimpaan hallinto-oikeuteen (KHO) ja hävisi sielläkin. Ja oli lähdettävä. 
Terveystarkastaja ja vs. ympäristösihteerin saavuttaessa eläkeiän, Sulader valittiin vasemmiston 
äänin poliittisena valintana ympäristösihteeriksi vuonna 2006. Sillä seurauksella, että ensi töikseen 
Sulander kostona, joilta vaikutelmilta ei ole voinut välttyä, poisti Aarno Salosen, tuolloin 
ympäristölautakunnan jäsen sittemmin edesmenneen Hannu Tammelinin ja nykyistä teknistä 
johtajaa vastaavan kaupungininsinööri Mauri Toivolan aikaan saaman, toimivan ja useilla 
päätöksillä aina KHO:ssa asti hyväksyt, Karkkilan maa-ainesoton yleisiin lupamääräyksiin 
perustuvan selkeän ja toimivan lupamääräyskäytännön. Jota toimivan, selkeän ja nykyistä paljon 
helpommin valvottavien yleisten lupamääräysten poistamista kaupunginjohtaja Juha Majalahti, vt. 
tekninen johtaja Elina Pekkarinen, tekninen johtaja Kari Setälä, Tekninen johtaja Ahti Huhtaniska ja 



Vihdin ympäristöpalvelun toimittamien maa-ainestoimintojen vastaanottajana ja hyväksyjänä 
toiminut Nicole Ahtokivi sekä ympäristölautakunnan puheenjohtajat Timo Palenius ja Rauno 
Salonen ja nyt jälleen ympäristölautakunnan puheenjohtajana toimivaTimo Palenius ovat 
toiminnallaan tähän päivään asti tukeneet. Juha Majalahti ja Kari Setälä jopa niin, että järjestivät 
vuonna 2010 Sulanderin virkaa auki julistamatta Vihtiin ympäristöpäälliköksi turvaan sopimuksella, 
joka ei pelkästään mahdollistanut toteutusta, vaan toteutui käytännössä siten, että Vihti keräsi 
rahat, Karkkila teki työt ja korvaa vahingot. Joista suurin osa on tahallisia allekirjoittaneelle 
”kaapinpaikkamentaliteetilla" suunnattuja vallan käyttö- ja vallan näyttöpäätöksiä. 
Huomioonottamatta ollenkaan sitä, että jatkossa voi olla edessä tilanne, jonka aikanaan maa-
ainesasioiden valvojana oman rakennustarkastajatyönsä ohella toiminut Arto Saari koki. Tilanne 
tuolloin oli se, että Saari joutui toteamaan ja myöntämään jopa kaksi yhdeksän vuotta aikaisemmin 
tekemäänsä valvonta- tai tarkastuspöytäkirjaa virheelliseksi ja siten aiheettomaksi. 

 
9. Luottamushenkilöiden tehtävänä ei ole virkahenkilöiden tiedostonimellä ”Minna Karhunen 24.2.2007 

28.1.2018.pdf (337kt)” olevan liitetiedoston osoittamasta mahdollisesta tai nykyisin, jopa mahdollisista 
pyynnöistä huolimatta suojella virkahenkilöiden tumpulointeja. Niin kuin aikanaan kaupunginjohtaja 
Minna Karhusen kaupunginjohtaja-ajoista lähtien on valitettavasti ainakin tähän päivään asti jonkun 
käsittämättömän kollegiaalisen lojaalisuusvelvoitteen ylläpitämiseksi ainakin edellisessä kappaleessa 
lueteltujen henkilöiden osalla mm. erään viljelijänkin mainetta palauttamatta tapahtunut. Josta 
seurauksena nykyinen monessa asiassa oleva ja edelleen jopa vuosikausia mm. vesi- ja 
ympäristöviranomaisten viranomaisvirheiden peittelemiseksi suunniteltu suojelusuunnitelman teko 
ja siitä edelleen jatkuva käsittämätön sotku. Missä arvot, asenne eikä niihin sitoutuminen ole 
pienemmässäkään määrin kohdallaan.  

 
10. Aluehallintoviraston nykyisen päätöksen osalla tilanne on se, ettei sitä kannata miltään osin nykyisen 

asiantuntijalautakunnan ottaa vastuulleen. Joka vastuulle ottaminen tapahtuu mikäli 
ympäristölautakunta asiantuntijalautakuntana hyväksyy saapuneet kirjelmät kohdan sellaisenaan.  
 

11. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 
tarkoittaa. 

 
12. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. Siihen 

27.2.2017 klo 9:56 sähköpostilla alkaneeseen. Jonka liitteet erillisellä muistitikulla. 
 

Haavistossa 31.1.2019 
 
Markku Sahlstedt 
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<anagonda67@suomi24.fi>; 'tiinahen@gmail.com' <tiinahen@gmail.com>; 'eikka1@gmail.com' 
<eikka1@gmail.com>; 'essi.jumisko@gmail.com' <essi.jumisko@gmail.com>; 'tuure.keskinen@gmail.com' 
<tuure.keskinen@gmail.com>; 'raine.mies@elisanet.fi' <raine.mies@elisanet.fi>; 'omo247@elisanet.fi' 
<omo247@elisanet.fi>; 'mikko03.ojanen@gmail.com' <mikko03.ojanen@gmail.com>; 
'outi.pietilainen@kolumbus.fi' <outi.pietilainen@kolumbus.fi>; 'risto.sintonen@pp.inet.fi' 
<risto.sintonen@pp.inet.fi>; 'elina.toikka@pp8.inet.fi' <elina.toikka@pp8.inet.fi>; 
'teemu.tuiskula@hotmail.com' <teemu.tuiskula@hotmail.com>; 'tapani.trainer@hotmail.fi' 
<tapani.trainer@hotmail.fi>; 'tommi.kuutsa@karkkila.fi' <tommi.kuutsa@karkkila.fi>; 
'merja.myllyniemi@karkkila.fi' <merja.myllyniemi@karkkila.fi>; 'juho.oravala@karkkila.fi' 
<juho.oravala@karkkila.fi>; 'markku.tikkanen@karkkila.fi' <markku.tikkanen@karkkila.fi>; 
'jari.vaittinen@valojari.inet.fi' <jari.vaittinen@valojari.inet.fi>; 'viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi' 
<viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi>; 'vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi' <vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi>; 
'toimitus@karkkilalainen.fi' <toimitus@karkkilalainen.fi>; 'keke.asposalo@karkkilalainen.fi' 
<keke.asposalo@karkkilalainen.fi>; 'heikki.savola@karkkilalainen.fi' <heikki.savola@karkkilalainen.fi>; 
'eero.kulla@karkkilalainen.fi' <eero.kulla@karkkilalainen.fi>; 'mari.ahola-aalto@karprint.fi' <mari.ahola-
aalto@karprint.fi>; 'eero.wihuri@karprint.fi' <eero.wihuri@karprint.fi>; 'tinam@luukku.com' 
<tinam@luukku.com>; 'merja.jylhankangas@gmail.com' <merja.jylhankangas@gmail.com>; 
'harry.suntioinen@hotmail.com' <harry.suntioinen@hotmail.com>; 'tapani.valonen@gmail.com' 
<tapani.valonen@gmail.com>; 'ritvaahomaki@hotmail.com' <ritvaahomaki@hotmail.com>; 
'henna.mitrunen@kuvaleipomo.fi' <henna.mitrunen@kuvaleipomo.fi>; 'matti.maki@hotmail.com' 
<matti.maki@hotmail.com>; 'pekka.wikberg@elisanet.fi' <pekka.wikberg@elisanet.fi>; 
'anneli.laitinen@gmail.com' <anneli.laitinen@gmail.com>; 'voitto.suonpaa@gmail.com' 
<voitto.suonpaa@gmail.com>; 'anna.pietilainen@elisanet.fi' <anna.pietilainen@elisanet.fi>; 
'matti.suomi@karkkila.fi' <matti.suomi@karkkila.fi>; 'hannu.bogdanoff@evl.fi' <hannu.bogdanoff@evl.fi>; 
'nina.saikanmaki@karkkila.fi' <nina.saikanmaki@karkkila.fi> 
Aihe: Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan valtionapuosuuden vaarantaminen sekä asiapohjainen ja 
asiaperusteinen kuntapolitiikka 37 
 
 
 
 

Oikolukematon 
 
Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 

mailto:rainovelin@hotmail.com
mailto:k.etolin@hotmail.com
mailto:maritsal52@gmail.com
mailto:mija.sundstrom@gmail.com
mailto:juha.jumisko@sahkoliitto.fi
mailto:jarkko.ilonen@gmail.com
mailto:muinaisjuttu@gmail.com
mailto:paivi.hellgren@karviainen.fi
mailto:juho.meri@merimet.fi
mailto:anna.tallgren@karkkila.fi
mailto:timo.palenius@kolumbus.fi
mailto:laila.reikko@gmail.com
mailto:marianne.bostrom@outlook.com
mailto:marianne.bostrom2015@hotmail.com
mailto:jukka.hjelm@hankkija.fi
mailto:jyrilaakso82@gmail.com
mailto:lindforsharri@gmail.com
mailto:kitipihlaja@hotmail.com
mailto:heidi.savolainen@pp6.inet.fi
mailto:timo.valkas@innoplan.fi
mailto:helvi2011@gmail.com
mailto:op.arvila@outlook.com
mailto:auvinen.hannamari@gmail.com
mailto:anu.frosterus@karprint.fi
mailto:kripahoo@hotmail.com
mailto:eino.hellsten@elisanet.fi
mailto:eino.hellsten@saunalahti.fi
mailto:anagonda67@suomi24.fi
mailto:tiinahen@gmail.com
mailto:eikka1@gmail.com
mailto:essi.jumisko@gmail.com
mailto:tuure.keskinen@gmail.com
mailto:raine.mies@elisanet.fi
mailto:omo247@elisanet.fi
mailto:mikko03.ojanen@gmail.com
mailto:outi.pietilainen@kolumbus.fi
mailto:risto.sintonen@pp.inet.fi
mailto:elina.toikka@pp8.inet.fi
mailto:teemu.tuiskula@hotmail.com
mailto:tapani.trainer@hotmail.fi
mailto:tommi.kuutsa@karkkila.fi
mailto:merja.myllyniemi@karkkila.fi
mailto:juho.oravala@karkkila.fi
mailto:markku.tikkanen@karkkila.fi
mailto:jari.vaittinen@valojari.inet.fi
mailto:viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi
mailto:vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi
mailto:toimitus@karkkilalainen.fi
mailto:keke.asposalo@karkkilalainen.fi
mailto:heikki.savola@karkkilalainen.fi
mailto:eero.kulla@karkkilalainen.fi
mailto:mari.ahola-aalto@karprint.fi
mailto:mari.ahola-aalto@karprint.fi
mailto:eero.wihuri@karprint.fi
mailto:tinam@luukku.com
mailto:merja.jylhankangas@gmail.com
mailto:harry.suntioinen@hotmail.com
mailto:tapani.valonen@gmail.com
mailto:ritvaahomaki@hotmail.com
mailto:henna.mitrunen@kuvaleipomo.fi
mailto:matti.maki@hotmail.com
mailto:pekka.wikberg@elisanet.fi
mailto:anneli.laitinen@gmail.com
mailto:voitto.suonpaa@gmail.com
mailto:anna.pietilainen@elisanet.fi
mailto:matti.suomi@karkkila.fi
mailto:hannu.bogdanoff@evl.fi
mailto:nina.saikanmaki@karkkila.fi


informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(28.1.2019) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät tämän 
päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä kaikkiin 
jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. Ne löytyvät Karkkilan 
kirjaamosta. Jatkossa, mikäli luoja suo, myös 
muistitikulta.  
 

 
Karkkilan kaupunki  
 
Kaupunginjohtaja  
Tuija Telen  
 
Karkkilan kaupunginhallitus  
Ja 
Karkkilan kaupunginvaltuusto ja sen varajäsenet, joille pyydän varsinaisten valtuutettujen tämän 
sähköpostin toimittamaan. 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
ASIA: 
Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan valtionapuosuuden vaarantaminen sekä asiapohjainen ja 
asiaperusteinen kuntapolitiikka 37 
 
VIITE 1: 
Tammikuun 16 päivänä 2019 päivätty kaavoituskatsaus 
 
VIITE 2: 
Lokakuun 19 päivänä 2018 allekirjoitettu urakkasopimus Karkkilan kaupunki ja Somersora OY 
 
VIITE 3: 
Tammikuun 12 päivänä 2019 kuvattu 29 minuutin yhden sekunnin pituinen äänivideo, joka aikaisempien, 
jäljemmästä selviävien äänivideoiden lisäksi on tehty informoimaan Harjun kenttäremonttia, sen  nyky- ja 
lopputilannetta. Harjuvideo 4 on kokonaisuus, joka aiempien lisäksi on katsottava alusta loppuun. Sen 
Internet osoite on tällä hetkellä seuraava: 
https://www.youtube.com/watch?v=5WB8NScZpqU&feature=youtu.be&fbclid=IwAR2s3YFYH3I9C7Rn3fjKIwt
18RMeTECfiiqlj5nRXQVt4qinbZZdPG-smZM 
 
VIITE 4: 
Karkkilan kaupunginvaltuuston 11.12.2017 pykälässä 128 tekemä päätös referenssien ehdottomasta 
huomioonottamisesta koulujen lähiliikuntapaikkojen suunnittelussa. 
http://www.lahiliikuntapaikat.fi/files/lahiliikuntapaikat/Liitetiedostot/Koulupihat_lahiliikuntapaikkoina_net
ti.pdf  
 
VIITE 5: 
Aikaisemmat eli 5.11.2017, 16.11.2017 ja 5.1.2018 kuvatut äänivideot. 
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Eli osoitteesta katsottavissa https://www.youtube.com/watch?v=KzZa83mYoI0&feature=youtu.be 
oleva, puhtaasti informaatiotarkoituksessa Vihreää taloa, sen ympäristöä ja kuntoa 
sekä  Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskeva, noin 40 minuutin 
pituinen, 5.1.2018 kuvaamani äänivideo 3. Joka erillinen äänivideo on osa sitä kokonaisuutta, joka tulee 
katsoa 5.11.2017 ja 16.11.2017 kuvattujen kanssa alusta loppuun. Samoin osoitteesta katsottavissa 
https://www.youtube.com/watch?v=vtAxbBVCmIk oleva, puhtaasti informaatiotarkoituksessa 
Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskeva, vajaan 26 minuutin 
pituinen, 16.11.2017 kuvaamani äänivideo 2. Joka erillinen äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa 
5.11.2017 kuvatun lisäksi myös alusta loppuun. Kuten myös osoitteesta 
https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs  katsottavissa oleva, puhtaasti 
informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa 
koskeva, muutamia sekunteja yli 29 minuutin pituinen, 5.11.2017 kuvaamani äänivideo 1. Joka erillinen 
äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa alusta loppuun. 

 
VIITE 5: 
Harjun kentän maanrakennustyöt 19.1.2019 tilanne. Plus tilanne 23.1.2019 
 
VIITE 6: 
Kaikki aikaisempi Rudus OY:n sopimusrikkomisasiassa, Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan kunnostamis-, eli 
Harjun kentän madaltamis-, ja Vihreän talon suojelemisasiassa esittämissäni sähköpostiteksteissä ja niiden 
liitetiedostoissa, kuten myös sähköpostien liitetiedostoilla osoitettu ja sanottu. Unohtamatta You Tubessa 
katsottavissa olevaa neljää Harjunkenttää ja Vihreää taloa sekä näiden ympäristöä selvittävää 
informaatiotarkoituksessa tehtyä äänivideota. 
 
 
Tietämättä mitä mm. teknisen lautakunnan kokouksessa tai sitä ennen tai sen jälkeen 24.1.2019 on puhuttu 
tai Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen kanssa on syys- lokakuussa 2018 puhuttu tai jopa sovittu, on kaikki 
aikaisempi edellä viitekohdissa eritellyistä asioista 4.12.2018 klo 5:56 lähetetyssä oikoluetussa 
sähköpostitekstissä, 8.1.2019 klo 6:47 lähetetyssä sähköpostissa, 12.1.2019 kuvatussa 29 minuutin yhden 
sekunnin pituisessa äänivideossa, 14.1.2019 klo 10:30, 16.1.2019 klo 10:32 ja 24.1.2019 klo 12:50 
lähetetyssä sähköpostitekstissä sanottu uudistaen todettava seuraavaa: 
 
 
1. Tekninen johtaja Kari Setälä, Karkkilan teknisen lautakunnan, joka asiantuntijalautakunta, 

puheenjohtaja ja heidän johdollaan ja avustuksella ”Vihreän talon” suojelijat ja sen seurauksen Harjun 
kentän madaltamisen vastustajat vaarantavat ”Koulupihat lähiliikuntapaikkoina Suunnitteluopas” 
referenssiohjeen noudattamattomuudella ja Harjun kenttäalueen sekä sen ympäristön totaalisella 
pilaamisella valtionavun saamisen. 

 
2. Kun Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen 14.10.2018 antaman tiedotteen mukaan ”Vastuu 

harjuasiassa on kuntapäättäjillä”, esitän harkittavaksi nykyisen tilanteen tarkistamista siten, jossa 
kaikki osapuolet, jopa ”Vihreä talokin” voittavat ja jonka seurauksena valtionosuutta voidaan 
aikaisemman avustuksen menettämisriskiä ottamatta pyytää lisää. 

 
3. Luottamushenkilöiden tehtävänä ei ole virkahenkilöiden liitetiedoston osoittamasta mahdollisesta tai 

jopa mahdollisista pyynnöistä huolimatta suojella virkahenkilöiden tumpulointeja. Niin kuin 
kaupunginjohtaja Minna Karhusen kaupunginjohtaja-ajoista lähtien on valitettavasti ainakin tähän 
päivään asti jonkun käsittämättömän kollegiaalisen lojaalisuusvelvoitteen ylläpitämiseksi jatkunut. 
Seurauksena nykyinen muissakin asioissa oleva käsittämätön sotku. Missä arvot, asenne eikä niihin 
sitoutuminen ole pienemmässäkään määrin kohdallaan. 
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4. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 
tarkoittaa. 

 
5. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. Siihen 

27.2.2017 klo 9:56 sähköpostilla alkaneeseen. Jonka liitteet erillisellä muistitikulla. 
 
Haavistossa 28.1.2019 
 
Markku Sahlstedt 
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Oikolukemattomana 24.1.2019 lähetetty ja 
25.1.2019 oikoluettu. Pieniä tarkistuksia tehty 
kappaleeseen 1. 
 
Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(24.1.2019) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät tämän 
päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä kaikkiin 
jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. Ne löytyvät Karkkilan 
kirjaamosta. Jatkossa, mikäli luoja suo, myös 
muistitikulta.  
 

 
Karkkilan kaupunki  
 
Tekninen johtaja  
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Kari Setälä 
 
Kaupunginjohtaja  
Tuija Telen  
 
Karkkilan teknisen lautakunnan puheenjohtaja 
Tapani Ylihärsilä ja hänen johdollaan koko tekninen lautakunta varajäsenineen 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
ASIA: 
Teknisen lautakunnan esityslistan asia 5 ja asiapohjainen sekä asiaperusteinen kuntapolitiikka 36  
 
VIITE 1: 
Tammikuun 16 päivänä 2019 päivätty kaavoituskatsaus 
 
VIITE 2: 
Lokakuun 19 päivänä 2018 allekirjoitettu urakkasopimus Karkkilan kaupunki ja Somersora OY 
 
VIITE 3: 
Tammikuun 12 päivänä 2019 kuvattu 29 minuutin yhden sekunnin pituinen äänivideo, joka aikaisempien, 
jäljemmästä selviävien äänivideoiden lisäksi on tehty informoimaan Harjun kenttäremonttia, sen  nyky- ja 
lopputilannetta. Harjuvideo 4 on kokonaisuus, joka aiempien lisäksi on katsottava alusta loppuun. Sen 
Internet osoite on tällä hetkellä seuraava: 
https://www.youtube.com/watch?v=5WB8NScZpqU&feature=youtu.be&fbclid=IwAR2s3YFYH3I9C7Rn3fjKIwt
18RMeTECfiiqlj5nRXQVt4qinbZZdPG-smZM 
 
VIITE 4: 
Karkkilan kaupunginvaltuuston 11.12.2017 pykälässä 128 tekemä päätös referenssien ehdottomasta 
huomioonottamisesta koulujen lähiliikuntapaikkojen suunnittelussa. 
http://www.lahiliikuntapaikat.fi/files/lahiliikuntapaikat/Liitetiedostot/Koulupihat_lahiliikuntapaikkoina_net
ti.pdf  
 
VIITE 5: 
Aikaisemmat eli 5.11.2017, 16.11.2017 ja 5.1.2018 kuvatut äänivideot. 

Eli osoitteesta katsottavissa https://www.youtube.com/watch?v=KzZa83mYoI0&feature=youtu.be 
oleva, puhtaasti informaatiotarkoituksessa Vihreää taloa, sen ympäristöä ja kuntoa 
sekä  Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskeva, noin 40 minuutin 
pituinen, 5.1.2018 kuvaamani äänivideo 3. Joka erillinen äänivideo on osa sitä kokonaisuutta, joka tulee 
katsoa 5.11.2017 ja 16.11.2017 kuvattujen kanssa alusta loppuun. Samoin osoitteesta katsottavissa 
https://www.youtube.com/watch?v=vtAxbBVCmIk oleva, puhtaasti informaatiotarkoituksessa 
Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskeva, vajaan 26 minuutin 
pituinen, 16.11.2017 kuvaamani äänivideo 2. Joka erillinen äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa 
5.11.2017 kuvatun lisäksi myös alusta loppuun. Kuten myös osoitteesta 
https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs  katsottavissa oleva, puhtaasti 
informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa 
koskeva, muutamia sekunteja yli 29 minuutin pituinen, 5.11.2017 kuvaamani äänivideo 1. Joka erillinen 
äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa alusta loppuun. 
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VIITE 5: 
Harjun kentän maanrakennustyöt 19.1.2019 tilanne. Plus tilanne 23.1.2019 
 
VIITE 6: 
Kaikki aikaisempi Rudus OY:n sopimusrikkomisasiassa, Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan kunnostamis-, eli 
Harjun kentän madaltamis-, ja Vihreän talon suojelemisasiassa esittämissäni sähköpostiteksteissä ja niiden 
liitetiedostoissa, kuten myös sähköpostien liitetiedostoilla osoitettu ja sanottu. Unohtamatta You Tubessa 
katsottavissa olevaa neljää Harjunkenttää ja Vihreää taloa sekä näiden ympäristöä selvittävää 
informaatiotarkoituksessa tehtyä äänivideota. 
 
 
Tietämättä mitä mm. Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen kanssa on puhuttu tai jopa sovittu, on kaikki 
aikaisempi edellä viitekohdissa eritellyistä asioista 4.12.2018 klo 5:56 lähetetyssä oikoluetussa 
sähköpostitekstissä, 8.1.2019 klo 6:47 lähetetyssä sähköpostissa, 12.1.2019 kuvatussa 29 minuutin yhden 
sekunnin pituisessa äänivideossa, 14.1.2019 klo 10.30 sekä 16.1.2019 klo 10.32 lähetetyssä 
sähköpostitekstissä sanottu uudistaen todettava seuraavaa: 
 
 
6. Teknisen lautakunnan 24.1.2019 kokouksen esityslistan asia 5 ”Karkkilan kaupungin kaavoituskatsaus ja 

–ohjelma 2019” otsikoitu asia sisältää uudesta vasta aloittaneesta kaavoituspäälliköstä 
riippumattomista syistä vanhentunutta ja tarkoitushakuista jopa tahallisesti manipuloitua aineistoa 
Vihreän talon säilyttämiseksi nykyisellä paikalla. Siis muuttuneista olosuhteista huolimatta ja siitä 
välittämättä (Vaittisen tontin osto) Harjun kentän eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan nykyisen 
toteuttamisen pönkittämistä täydellisenä torsona. Eli koko Harjun kentän ja sen ympäristön käytön ja 
jatkokäyttömahdollisuuksien totaalista pilaamista nykyisellä toteutuksella. Jossa mikään ei osoita 
johtavilta virkahenkilöiltä muuta kuin täydellistä ammattitaidottomuutta puiden säilyttämisineen 
paikassa, jossa ne estävät kentän toteuttamiseen valtuuston 11. 12.2017 päättämällä tavalla. 
Unohtamatta useiden urakan toteuttamista vaikeuttavien kymmenmetristen puiden kaatamista 
kaivinkoneella 23.1.2019. Ja kaikki nykyisen teknisen johtajan ja nykyisen kaupunginjohtajan ja 
Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen kesken puhutusta, tai jopa sovitusta kiinni pitäen kenttäasian 
nykyisen toteuttamisen jatkamisyritystä teknisen lautakunnan ja sen mahdollisesti hyväksymän 
kaavoituskatsauksen avulla.  Toivottavasti asiantuntijalautakunta, joka tekninen lautakunta tällaisissa 
asioissa on, ei hyväksy kaavoituskatsausta.  

 
7. Liitetiedostona tiedostonimellä ”Harju ennen koululaajennusta 17.1.2019” oleva kuva on suurennus 

kaavoituskatsauksen ilman kuvausajankohdan ilmoittamista olevasta 16.1.2019 päivätystä 
kansikuvasta, joka on vuoden 2012 toukokuun tilanne. Vanhoja kuviakin voi käyttää, mutta 
kuvausajankohta tulee ehdottomasti ilmoittaa. Ellei kuvausajankohta ole tiedossa, ajankohta tulee 
ilmoittaa, että kuva on vuodelta ”nakki ja muusi”.  ”Karkkilan kaupungin kaavoituskatsaus ja –ohjelma 
2019” kansikuvasta puuttuu myös Närönkadun varteen rakennettu kerrostalo. Edellä vain pari 
esimerkkiä vanhentuneista tiedoista. Vanhentuneiden kuvien käyttämisestä olen aiemminkin useasti 
tekninen johtaja Ahti Huhtaniskan aikana, jopa kirjallisesti huomauttanut. Tilanne on huomauttamisten 
osalta sama edelleen 4.10.2018 päivätyissä suunnitelmakartoissa olevasta talosta, joka paloi 
22.11.2011. Palanut talo näkyy liitetiedostokuvassa. Samoin vähän Vihreän talon kattoa. Ihmettelen 
tätä nykyisen sekamelskatilanteen aikaan saanutta myöhäisherännyttä suojeluintoilua. Miksi ei 
aikanaan ennen koululaajennusta tehty mitään. Rakennuksen osalta on kaavassa suojelumerkintä Sr2. 
Mutta missään ei mitään tiedossani olevaa perustetta suojelulle. Ei ainakaan niissä asiakirjoissa jotka 
olen onnistunut näkemään.  

 
8.  Nykyisen sekamelskatilanteen jatkaminen ja eteenpäin vieminen sekä toteuttaminen nykyisen teknisen 

johtajan ja mahdollisesti jopa nykyisen kaupunginjohtajan myötävaikutuksella on Karkkilan 
päätöksenteossa ja toteutuksessa vertaansa vailla. Nykyinen tilanne sisältää 4.10.2018 laaditut 



piirustukset, jotka eivät ole enää valtuuston 11.12.2017 päätöksen eikä teknisen lautakunnan 3.5.2018 
käsittelyiden mukaiset. Vihreän talon kohdalta puuttuu ”SELVIYSALUE” teksti. Sen puuttumista on turha 
mitenkään selitellä. Tavoite on kaavoituskatsaustekstin ja 4.10.2018 päivättyjen 
suunnitelmapiirustusten perusteella yksioikoisen selvä.  

 
9. Kaavoituskatsauksesta sen sivun 16 yläreunassa otsikolla ”214 KORTTELIA 33 JA OSA SYRJÄNHARJUA 

(Nyhkälän harjua)”, olevasta kohdasta puuttuu museoviraston 21.4.2017 antama seuraavan virkkeen 
sisältävä lausunto: ”Maakuntamuseon mielestä myös Kunnantuvan siirtomahdollisuutta voidaan 
kuitenkin tutkia. Uusi sijoituspaikka tulee löytää nyt suunniteltavalta alueelta. Osallistumis- ja 
arviointisuunnitelmassa yhtenä vaihtoehtona mainittu Kunnantuvan sijoittaminen Huhdintien 
varteen voisi olla tutkimisen arvoinen vaihtoehto. Maakuntamuseo edellyttää kuitenkin, että 
Kunnantupaa ei pureta vaan se siirretään kokonaisena. Siirrosta, uudelleen pystyttämisestä ja 
rakennuksen kunnostamisesta tulee laatia kaavan valmisteluvaiheessa konkreettiset suunnitelmat ja 
mahdollisimman todenmukaisen kustannusarvio, ja jos tähän vaihtoehtoon päädytään, asiasta tulee 
sopia sitovasti jo kaavatyön yhteydessä. Siirron voisi budjetoida ja aikatauluttaa esimerkiksi 
lähiliikunta-alueen rakentamisen yhteydessä.” 

 
10. Mikäli Karkkilan nykyinen tekninen johtaja Kari Setälä on tehtäviensä tasalla, hän esittää ilman selityksiä 

”Karkkilan kaupungin kaavoituskatsaus ja –ohjelma 2019” otsikoidun asian uuteen valmisteluun. Mikäli 
ei ole, siirtämisasia siirtyy teknisen lautakunnan puheenjohtaja Tapani Ylihärsilälle. Hänen ollessaan 
estynyt, asia siirtyy teknisen lautakunnan varapuheenjohtaja Risto Sintoselle. Jne. tarvittaessa 
kokouksen valitsemalle puheenjohtajalle. 

 
11. Mikäli teknisenlautakunnan puheenjohtaja, varapuheenjohtaja tai kokouksen valitsema puheenjohtaja 

ovat tehtäviensä tasalla heistä joku esittää asian palauttamista uuteen valmisteluun. Mikäli eivät ole 
asia siirtyy yksittäisille teknisen lautakunnan jäsenille. Joiden viimeistään tulee osoittaa olevansa 
politikoinnin sijasta asiantuntijalautakunnan jäseniä ja esittää asian palauttamista uuteen valmisteluun. 

 
12. Uuteen valmisteluun palauttamisen lisäksi kaikkien edellä kohdissa 5 ja 6 mainittujen henkilöiden tulee 

asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan toteuttamiseksi esittää ”Naurismaan aitojen 
nauramisen” ja kysymyksen loppuiko joku muukin kuin paperi? poistamiseksi asiantuntijalautakunta-
aseman velvoittamana ja liitteenä olevan urakkasopimuksen sivun 2 kohta 1 ja sivun 13 kohta 16 
oikeuttamana Harjun kentän toteuttamisen tarkistamista siten kuin osoitteesta: 
https://www.youtube.com/watch?v=5WB8NScZpqU&feature=youtu.be&fbclid=IwAR2s3YFYH3I9C7Rn3fj

KIwt18RMeTECfiiqlj5nRXQVt4qinbZZdPG-smZM  aukeavalla äänivideolla esitetään. 
 
13. Äänivideon katsomisen lisäksi paikalla käynti opastuksellani mitä todennäköisemmin avartaa kaikille 

asiaa entisestään. Museoviraston 21.4.2017 lausunto ja Vaittisen tontin osto kaupungille antaa kaikille 
kunniallisen ulospääsytien tarkistaa aikaisemmin olleita kantojaan. Aluekokonaisuuden käyttö- ja 
hyödyntämismahdollisuudet monipuolistuu jatkossa ennen näkemättömällä tavalla ja 
liikuntarajoitteisten henkilöiden kentälle pääsyn vaikeus  poistuu kokonaan. Karkkilan 
luonnonsuojeluyhdistyksen taktisesti hyvin valitun tiedotteen otsikkoa lainaten ”Vastuu harjuasiassa 
on kuntapäättäjillä”. 

 
14. Mikäli tekninen johtaja Kari Setälä, teknisenlautakunnan puheenjohtaja Tapani Ylihärsilä, teknisen 

lautakunnan varapuheenjohtaja Risto Sintonen tai kokouksen valitsema tilapäinen puheenjohtaja tai 
teknisen lautakunnan jäsenet eivät toimi asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan edellyttämällä 
ja urakkasopimuksen sivun 2 kohta 1 ja sivun 13 kohta 16 oikeuttamalla tavalla, ei muuta kuin 
vaihtoon. 

 
15. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
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16. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. Siihen 

27.2.2017 klo 9:56 sähköpostilla alkaneeseen. Jonka liitteet erillisellä muistitikulla. 
 
Haavistossa 24.1.2019 
 
Markku Sahlstedt 
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ASIA: 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 35 
 
VIITE 1: 
Tammikuun 12 päivänä 2019 kuvattu 29 minuutin yhden sekunnin pituinen äänivideo, joka aikaisempien, 
jäljemmästä selviävien äänivideoiden lisäksi on tehty informoimaan Harjun kenttäremonttia, sen  nyky- ja 
lopputilannetta. Harjuvideo 4 on kokonaisuus, joka aiempien lisäksi on katsottava alusta loppuun. Sen 
Internet osoite on tällä hetkellä seuraava: 
https://www.youtube.com/watch?v=5WB8NScZpqU&feature=youtu.be&fbclid=IwAR2s3YFYH3I9C7Rn3fjKIwt
18RMeTECfiiqlj5nRXQVt4qinbZZdPG-smZM 
 
VIITE 2: 
Karkkilan kaupunginvaltuuston 11.12.2017 pykälässä 128 tekemä päätös referenssien ehdottomasta 
huomioonottamisesta koulujen lähiliikuntapaikkojen suunnittelussa. 
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http://www.lahiliikuntapaikat.fi/files/lahiliikuntapaikat/Liitetiedostot/Koulupihat_lahiliikuntapaikkoina_net
ti.pdf  
 
VIITE 3: 
Aikaisemmat eli 5.11.2017, 16.11.2017 ja 5.1.2018 kuvatut äänivideot. 

Eli osoitteesta katsottavissa https://www.youtube.com/watch?v=KzZa83mYoI0&feature=youtu.be 
oleva, puhtaasti informaatiotarkoituksessa Vihreää taloa, sen ympäristöä ja kuntoa 
sekä  Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskeva, noin 40 minuutin 
pituinen, 5.1.2018 kuvaamani äänivideo 3. Joka erillinen äänivideo on osa sitä kokonaisuutta, joka tulee 
katsoa 5.11.2017 ja 16.11.2017 kuvattujen kanssa alusta loppuun. Samoin osoitteesta katsottavissa 
https://www.youtube.com/watch?v=vtAxbBVCmIk oleva, puhtaasti informaatiotarkoituksessa 
Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskeva, vajaan 26 minuutin 
pituinen, 16.11.2017 kuvaamani äänivideo 2. Joka erillinen äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa 
5.11.2017 kuvatun lisäksi myös alusta loppuun. Kuten myös osoitteesta 
https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs  katsottavissa oleva, puhtaasti 
informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa 
koskeva, muutamia sekunteja yli 29 minuutin pituinen, 5.11.2017 kuvaamani äänivideo 1. Joka erillinen 
äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa alusta loppuun. 

 
VIITE 4: 
Harjun kentän maanrakennustyöt 12.1.2019 tilanne. 
 
VIITE 5: 
Kaikki aikaisempi Rudus OY:n sopimusrikkomisasiassa, Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan kunnostamis-, eli 
Harjun kentän madaltamis-, ja Vihreän talon suojelemisasiassa esittämissäni sähköpostiteksteissä ja niiden 
liitetiedostoissa, kuten myös sähköpostien liitetiedostoilla osoitettu ja sanottu. Unohtamatta You Tubessa 
katsottavissa olevaa neljää Harjunkenttää ja Vihreää taloa sekä näiden ympäristöä selvittävää 
informaatiotarkoituksessa tehtyä äänivideota. 
 
 
Tietämättä mitä mm. Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen kanssa on puhuttu tai jopa sovittu, on kaikki 
aikaisempi edellä viitekohdissa eritellyistä asioista 4.12.2018 klo 5:56 lähetetyssä oikoluetussa 
sähköpostitekstissä, 8.1.2019 klo 6:47 lähetetyssä sähköpostissa, 12.1.2019 kuvatussa 29 minuutin yhden 
sekunnin pituisessa äänivideossa sekä 14.1.2019 klo 10.30 lähetetyssä sähköpostitekstissä sanottu 
uudistaen todettava seuraavaa: 
 
1. Mm. viitekohdassa 1 olevasta osoitteesta aukeavaan 12.1.2019 kuvatun äänivideon sisältöön viitaten 

totean, ettei vieläkään ole myöhäistä toteuttaa Nyhkälän ala-asteen koulun lähiliikuntapaikan / Harjun 
kentän madaltamista toisin kuin nykypäätösten, tai puhutun, tai jopa sopimusten seurauksena 
toteutettavana torsona eli keskentekoisena. Ei torsona, koska Karkkilan luonnonsuojeluyhdistys jo 
tiedotteensa https://www.facebook.com/sllkarkkila/ otsikossa ilmoittaa ja korostaa 14.10.2018, että 
”Vastuu harjuasiassa on kuntapäättäjillä”. Joka tiedotteen sisältö toimitettiin allekirjoittaneelle 
Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen puheenjohtaja Tina Mattssonin toimesta sähköpostilla 15.10.2018 
klo 11.00. Tiedotteen otsikko ”Vastuu harjuasiassa on kuntapäättäjillä” tarkoittaa yksiselitteisesti, että 
vastuu Harjun kenttäremontin lopputuloksesta on Karkkilan kaupunginvaltuuston jäsenillä ja muilla 
luottamushenkilöillä. Eli valtuutettujen ja johtavien virkahenkilöiden lisäksi erityisesti mm. teknisen 
lautakunnan puheenjohtajalla ja teknisellä lautakunnalla. Osin myös kaupunginhallituksen 
puheenjohtajalla. Mikä edelleen tarkoittaa sitä, että ainakin teknisen lautakunnan puheenjohtajan 
tulee johtamansa lautakunnan kanssa tarkastella Karkkilassa toteutettavia eri hankkeiden ja alueiden 
suunnitelmia ja niiden teknisiä toteutuksia mm. kaukokatseisesti. Eikä teknisen lautakunnan 
puheenjohtaja-asemassa, hänenkin kohdallaan mahdollisista kunnallisvaalilupauksista huolimatta, enää 
hillua missään minkään näköisissä Vihreän talon suojelu- ja sen seurauksena Harjun kentän 

http://www.lahiliikuntapaikat.fi/files/lahiliikuntapaikat/Liitetiedostot/Koulupihat_lahiliikuntapaikkoina_netti.pdf
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https://www.facebook.com/sllkarkkila/


madaltamisen vastustamisporukoissa. Sama pätee Karkkilan nykyisiin eduskuntavaali- eli 
kansanedustajaehdokkaisiin. Heidänkin tulee nähdä esim. Nyhkälän koulun ala-asteen 
lähiliikuntapaikka-asia lopulta niin suunnittelun kuin teknisen toteutuksenkin osalta muuna kuin 
Vihreän talon suojelun ja sen seurauksena  harjun kentän madaltamisen vastustamisen 
kokonaisuutena. Eli mm. sellaisena yksimielisyytenä kuin kenttäremontin toteuttamiseen liittyvä 
Vaittisen tontin ostopäätös. Joka järkeisti kenttäremontin toteutusta huomattavasti. Vaittisen tontista 
ja sen jatkokäytön parantamisesta viittaan 12.1.2019 kuvatussa harjuvideossa 4 esittämääni. 

 
2. Kaikesta tälläkin hetkellä asiasta vellovasta sekamelskasta huolimatta vieläkään ei ole myöhäistä toimia 

yksimielisesti siten kuin Hitsaus- ja rakennustyö Aho OY:n hallirakentamisasiassa ja Vaittisen tontin 
ostopäätösasiassa toimittiin. Madaltamalla kenttä Huhdintien puolella olevan Nyhkälän ala-asteen 
parkkipaikan n. +87,20 tasoon, valtuuston yksimielisellä päätöksellä ostetun Vaittisen tontin tuleva 
rakentaminen ja käyttö järkeistyy mm. kerrostalon autopaikoituksen osalta ratkaisevasti. 
Luonnonsuojeluyhdistyksen tiedotteen ”Vastuu harjuasiassa on kuntapäättäjillä” perusteella ainakin 
Karkkilalaisten vuoden 2019 eduskuntavaali- eli kansanedustajaehdokkaiden tulee erityisesti harkita 
kantansa Harjun kenttäremonttiasiassa ja sen ympäristön lopputulosasiassa. Ainakin heidän tulee ottaa 
huomioon Karkkilan kaupunginvaltuuston 11.12.2017 pykälässä 128 tekemä päätös referenssien 
ehdottomasta huomioonottamisesta koulujen lähiliikuntapaikkojen suunnittelussa. Referenssiohjeen 
internetosoite oli edellä viitekohdassa 2.  

 
3. Edellä kohdissa 1 ja 2 sanotun lisäksi 12.1.2019 kuvattu harjuvideo 4 osoittaa, että toteuttamalla 

kenttäremontti nykyisten päätösten mukaisesti, kenttäalue ja joulukuussa valtuuston yksimielisellä 
päätöksellä hankittu Vaittisen tonttialue pilataan totaalisesti. Tätäkö luonnonsuojeluyhdistys 
ilmoituksellaan ”Vastuu harjuasiassa on kuntapäättäjillä” haluaa?  Entä kuntapäättäjät? Haluavatko he 
pilata Nyhkälän ala-asteen lähiliikuntapaikan ja sen ympäristön toteutuksen lopputuloksella, jota 
nauraa vanhan kansan sanannon mukaan jo ”Naurismaan aidatkin”?  

 
4. Kaikki kuntapäättäjät ja muutkin, miettikää ja harkitkaa tarkkaan haluatteko tosiaan suorittaa loppuun 

toteutuksen, josta lopputuloksesta ”Naurismaan aitojen nauramisen” lisäksi kuka tahansa ja varsinkin 
ulkopaikkalaiset pääsevät esittämään kysymyksen: Loppuiko joku muukin kuin paperi? Kysymyksen 
eliminoimiseen ei tarvita mitään 8.2.2019 pidettävää kehittämisseminaaria. Vaan ja ainoastaan asian 
uudelleenkäsittely tavalla, joka mahdollistaa ko. alueille nykyistä toteutusta huomattavasti paremmat 
ja laajemmat käyttö- ja toimintaedellytykset. Mm. siten kuin 12.1.2019 kuvatulla äänivideolla esitetään. 

 
5. Kun Karkkilan kaupungilla on varaa lähteä Karkkilan sopimusrikkomusasiassa oikeuteen ja sen 

seurauksena ainakin satojen tuhansien eurojen, ellei peräti miljoonaluokan euromääräisiin 
korvauksiin, sillä on varaa toteuttaa Nyhkälän ala-asteen lähiliikuntapaikkakin kokonaisvaltaisesti 
aikaisemmin jo esittämäni mukaisesti eli mm. 12.1.2019 kuvaamassani äänivideossa selvitetyllä 
tavalla.  

 
6.  Viimeisimmät allekirjoittaneelle 11.1.2019 pyynnöstä toimitetut 4.10.2018 päivätyt 

suunnitelmapiirustukset eivät ole valtuuston 11.12.2017 pykälässä 128 tekemän päätöksen 
mukaiset. Niihin on piirretty valtuuston päätöksen vastainen tilanne. Vihreän talon kohdalla oleva 
merkintä ”selvitysalue” on poistettu, eikä toteutus muutoinkaan täytä valtuuston ehdottomasti 
toteutettavaksi edellyttämää referenssiohjetta koulujen lähiliikuntapaikkojen suunnittelusta. 
Liitetiedostona oleva 12.1.2019 kuvattu ja Karkkilan kirjaamoon 14.1.2019 16 gigan muistitikuissa, 
toinen käyttöön, toinen arkistoon, toimitettu äänivideo selvittää, tai ainakin pitäisi selvittää kaikille 
tilannetta siinä määrin, että kaikilla instansseilla ja virkahenkilöillä on tarkistamisen paikka 
asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan toteutumiseksi siten kuin mm. Hitsaus- ja rakennustyö 
Aho OY:n hallirakentamisasiassa toteutui. Ahon halli oli harjakorkeudessa ja osin vesikatossa kun 
kaavamuutospäätös saavutti lainvoiman. Nyt jo youtube osoitteesta; 
https://www.youtube.com/watch?v=5WB8NScZpqU&feature=youtu.be&fbclid=IwAR2s3YFYH3I9C7Rn3fj

https://www.youtube.com/watch?v=5WB8NScZpqU&feature=youtu.be&fbclid=IwAR2s3YFYH3I9C7Rn3fjKIwt18RMeTECfiiqlj5nRXQVt4qinbZZdPG-smZM


KIwt18RMeTECfiiqlj5nRXQVt4qinbZZdPG-smZM  avautuva em. äänivideo on edelleen Karkkilan 
kirjaamoon 16 gigan muistitikulla 14.1.2019 toimitettuna tämän kertaisen tekstinkin liitteenä. Samoin 
seuraavasta osoitteesta avautuva referenssiohje koulujen, johon Nyhkälän ala-astekin kuuluu, 
lähiliikuntapaikkojen kunnostamisesta. 
http://www.lahiliikuntapaikat.fi/files/lahiliikuntapaikat/Liitetiedostot/Koulupihat_lahiliikuntapaikkoina
_netti.pdf 

 
7. Tammikuun 12 päivänä 2019 kuvatun äänivideon lisäksi liitetiedostona olevat kaksi digikuvaa osoittavat 

”sokealle Reetallekin”, tai ainakin Sokean Reetan sijasta pitäisi osoittaa Markku Sahlstedt syndroomasta 
mahdollisesti oireilevillekin, jolta vaikutelmalta ei ole voinut välttyä, ainakin sen, että kaikkien muiden 
puiden kuin Nyhkälän koulun parkkipaikan lähellä oleva tammen ja sotalelujen hautauspaikan lähellä 
olevan männyn tyvessä on kymmenen millimetrin kerros liikaa sahanpurua.  

 
8. Kentän madaltamista ja sille suunniteltujen uusien rakenteiden ja rakennusten toteuttamista, 

unohtamatta näitä ennen tasaisen routimisen saavuttamiseksi tarvittavaa ja jo 4.12.2018 esittämääni 
massanvaihtoa ei voida toteuttaa ennen kuin puiden tyvestä poistetaan em. kymmenen millimetrin 
sahanpurukerros moottorisahalla. Tässä vaiheessa tiedoksi se, että savisiltin ja saven poiskaivamisen 
tilalle tarvittavat massat on jo pääosin kuljettu Pitkälän alueen lisäksi Haapalan suunnassa olevan 
Käpylän kentän viereiselle alueelle. 

 
9. Tässä vaiheessa edelleen huomioonotettavaksi myös se, että mikäli kentän alle, niin kuin näyttää, 

jätetään kaapeleita, ne tulee olla ehjissä suojaputkissa. Tai vaihtoehtoisesti ehjä tässä vaiheessa 
ylimääräinen suojaputki nykyisen kaapelin viereen. Jotta jatkossa vältytään kaapeleita uusittaessa 
kenttärakenteiden purkamiselta ja auki kaivamiselta. 

 
10. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 

11. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. Siihen 
27.2.2017 klo 9:56 sähköpostilla alkaneeseen. Jonka liitteet erillisellä muistitikulla. 

 
Haavistossa 16.1.2019 
 
Markku Sahlstedt 
 
****************************************************** 
****************************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 14. tammikuutata 2019 10:30 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'kari.setala@karkkila.fi' 
<kari.setala@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' 
<tuija.telen@karkkila.fi>; 'sari.laine@karkkila.fi' <sari.laine@karkkila.fi>; 'esko.vuolukka@karkkila.fi' 
<esko.vuolukka@karkkila.fi>; 'timo.rautiainen@karkkila.fi' <timo.rautiainen@karkkila.fi>; 
'petri.iivari@karkkila.fi' <petri.iivari@karkkila.fi>; 'timo.hongell@elisanet.fi' <timo.hongell@elisanet.fi>; 
'pirjo.siik@karkkila.fi' <pirjo.siik@karkkila.fi> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen oikoluettu kuntapolitiikka 34  
 
 
Karkkilan kaupunki  
 
Tekninen johtaja  
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Kari Setälä 
 
Kaupunginjohtaja  
Tuija Telen  
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
ASIA: 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen oikoluettu kuntapolitiikka 34 
 
VIITE 1: 
Karkkilan kaupunginvaltuuston 11.12.2017 pykälässä 128 tekemä päätös referenssien ehdottomasta 
huomioonottamisesta koulujen lähiliikuntapaikkojen suunnittelussa. 
 
VIITE 2: 
Tammikuun 12 päivänä 2019 kuvattu äänivideo ja kaikki aikaisemmat eli 5.11.2017 ja 16.11.2017 sekä 
5.1.2018 kuvatut äänivideot. 
 
VIITE 3: 
Harjun kentän maanrakennustyöt 
 
VIITE 4: 
Kaikki aikaisempi Rudus OY:n sopimusrikkomisasiassa, Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan kunnostamis-, eli 
Harjun kentän madaltamis-, ja Vihreän talon suojelemisasiassa esittämissäni sähköpostiteksteissä ja niiden 
liitetiedostoissa, kuten myös sähköpostien liitetiedostoilla osoitettu ja sanottu. Unohtamatta You Tubessa 
katsottavissa olevaa kolmea, kohta mahdollisesti neljää Harjunkenttää ja Vihreää taloa sekä näiden 
ympäristöä selvittävää informaatiotarkoituksessa tehtyä äänivideota. 
 
 
Tietämättä mitä mm. Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen kanssa on puhuttu tai jopa sovittu, on kaikki 
aikaisempi edellä viitekohdissa eritellyistä asioista ja varsinkin 4.12.2018 oikoluetussa sähköpostitekstissä 
sekä 8.1.2019 sanottu uudistaen todettava tässä vaiheessa seuraavaa: 
 
1. Viimeisimmät allekirjoittaneelle 11.1.2019 pyynnöstä toimitetut 4.10.2018 päivätyt 

suunnitelmapiirustukset eivät ole valtuuston 11.12.2017 pykälässä 128 tekemän päätöksen 
mukaiset. Niihin piirretty valtuuston päätöksen vastainen tilanne selvitysalueen poistamisesta, eikä 
toteutus täytä valtuuston ehdottomasti toteutettavaksi edellyttämää referenssiohjetta koulujen 
lähiliikuntapaikkojen suunnittelusta. Liitetiedostona oleva 12.1.2019 kuvattu ja Karkkilan kirjaamoon 
16 gigan muistitikuissa, toinen käyttöön, toinen arkistoon, toimitettu äänivideo, jonka toivon 14.1.2019 
pidettävän kaupunginhallituksen kokouksen kaupunginjohtajan ajankohtaiset asiat kohdassa 
esitettäväksi ja esityksen toteuttamisen pöytäkirjaan kirjattavaksi, selvittää, tai ainakin pitäisi selvittää 
kaikille tilannetta siinä määrin, että kaikilla instansseilla ja virkahenkilöillä on tarkistamisen paikka 
asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan toteutumiseksi siten kuin mm. Hitsaus- ja rakennustyö 
Aho OY:n hallirakentamisasiassa toteutui. Ahon halli oli harjakorkeudessa ja osin vesikatossa kun 
kaavamuutospäätös saavutti lainvoiman. Kun Karkkilan kaupungilla on varaa lähteä Karkkilan 
sopimusrikkomusasiassa oikeuteen ja sen seurauksena ainakin satojen tuhansien eurojen, ellei peräti 
miljoonaluokan euromääräisiin korvauksiin, sillä on varaa toteuttaa Nyhkälän ala-asteen 
lähiliikuntapaikkakin kokonaisvaltaisesti 12.1.2019 kuvaamassani äänivideossa selvitetyllä tavalla. 
Em. äänivideot tässä vaiheessa tämän kertaisen tekstin liitteenä. Samoin seuraavasta osoitteesta 

mailto:kirjaamo@karkkila.fi


avautuva referenssiohje koulujen, johon Nyhkälän ala-astekin kuuluu, lähiliikuntapaikkojen 
kunnostamisesta. 
http://www.lahiliikuntapaikat.fi/files/lahiliikuntapaikat/Liitetiedostot/Koulupihat_lahiliikuntapaikkoina
_netti.pdf 
 

2. Tammikuun 12 päivänä 2019 kuvatun äänivideon lisäksi liitetiedostona olevat kaksi digikuvaa osoittavat 
”sokealle Reetallekin”, tai ainakin Sokean Reetan sijasta pitäisi osoittaa Markku Sahlstedt syndroomasta 
mahdollisesti  oireileville, jolta vaikutelmalta ei ole voinut välttyä, ainakin sen, että kaikkien muiden 
puiden kuin Nyhkälän koulun parkkipaikan lähellä oleva tammen ja sotalelujen hautauspaikan lähellä 
olevan männyn tyvessä on kymmenen millimetrin kerros liikaa sahanpurua.  

 
3. Kentän madaltamista ja sille suunniteltujen uusien rakenteiden ja rakennusten toteuttamista, 

unohtamatta näitä ennen tasaisen routimisen saavuttamiseksi tarvittavaa ja jo 4.12.2018 esittämääni 
massanvaihtoa ei voida toteuttaa ennen kuin puiden tyvestä poistetaan em. kymmenen millimetrin 
sahanpurukerros moottorisahalla. Tässä vaiheessa tiedoksi se, että savisiltin ja saven poiskaivamisen 
tilalle tarvittavat massat on jo kuljettu Pitkälän alueen lisäksi Haapalan suunnassa olevan Käpylän 
kentän viereiselle alueelle. 
 

4. Tässä vaiheessa huomioonotettavaksi myös se, että mikäli kentän alle niin kuin näyttää, jätetään 
kaapeleita, ne tulee olla ehjissä suojaputkissa. Tai vaihtoehtoisesti ehjä tässä vaiheessa ylimääräinen 
suojaputki nykyisen kaapelin viereen. Jotta jatkossa vältytään kaapeleita uusittaessa kenttärakenteiden 
purkamiselta ja auki kaivamiselta. 

 
5. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 

6. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. Siihen 
27.2.2017 klo 9:56 alkaneeseen. Jonka liitteet erillisellä muistitikulla. 

 
Haavistossa 14.1.2019 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
************************************************* 
************************************************* 
 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 8. tammikuutata 2019 6:47 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'kari.setala@karkkila.fi' 
<kari.setala@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' 
<tuija.telen@karkkila.fi>; 'sari.laine@karkkila.fi' <sari.laine@karkkila.fi>; 'esko.vuolukka@karkkila.fi' 
<esko.vuolukka@karkkila.fi>; 'timo.rautiainen@karkkila.fi' <timo.rautiainen@karkkila.fi>; 
'petri.iivari@karkkila.fi' <petri.iivari@karkkila.fi>; 'timo.hongell@elisanet.fi' <timo.hongell@elisanet.fi>; 
'pirjo.siik@karkkila.fi' <pirjo.siik@karkkila.fi> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen oikoluettu kuntapolitiikka 33  
 
Karkkilan kaupunki  
 
Tekninen johtaja  
Kari Setälä 
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Kaupunginjohtaja  
Tuija Telen  
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
ASIA: 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen oikoluettu kuntapolitiikka 33 
 
VIITE 1: 
Harjun kentän maanrakennustyöt 
 
VIITE 2: 
Kaikki aikaisempi Rudus OY:n sopimusrikkomisasiassa, Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan kunnostamis-, eli 
Harjun kentän madaltamis-, ja Vihreän talon suojelemisasiassa esittämissäni sähköpostiteksteissä ja niiden 
liitetiedostoissa, kuten myös sähköpostien liitetiedostoilla osoitettu ja sanottu. Unohtamatta You Tubessa 
katsottavissa olevaa kolmea Harjunkenttää ja Vihreää taloa sekä näiden ympäristöä selvittävää 
informaatiotarkoituksessa tehtyä äänivideota. 
 
 
Tietämättä mitä mm. Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen kanssa on puhuttu tai jopa sovittu, on kaikki 
aikaisempi edellä viitekohdissa eritellyistä asioista ja varsinkin 4.12.2018 oikoluetussa sähköpostitekstissä 
sanottu uudistaen todettava tässä vaiheessa seuraavaa: 
 
1. Liitetiedostona olevat kaksi digikuvaa osoittavat ”sokealle Reetallekin”, tai ainakin Sokean Reetan 

sijasta pitäisi osoittaa Markku Sahlstedt syndroomasta mahdollisesti  oireileville, jolta vaikutelmalta ei 
ole voinut välttyä, ainakin sen, että kaikkien muiden puiden kuin Nyhkälän koulun parkkipaikan lähellä 
oleva tammen ja sotalelujen hautauspaikan lähellä olevan männyn tyvessä on kymmenen millimetrin 
kerros liikaa sahanpurua.  

 
2. Kentän madaltamista ja sille suunniteltujen uusien rakenteiden ja rakennusten toteuttamista, 

unohtamatta näitä ennen tasaisen routimisen saavuttamiseksi tarvittavaa ja jo 4.12.2018 esittämääni 
massanvaihtoa ei voida toteuttaa ennen kuin puiden tyvestä poistetaan em. kymmenen millimetrin 
sahanpurukerros moottorisahalla. Tässä vaiheessa tiedoksi se, että savisiltin ja saven poiskaivamisen 
tilalle tarvittavat massat on jo kuljettu Pitkälän alueen lisäksi Haapalan suunnassa olevan Käpylän 
kentän viereiselle alueelle. 
 

3. Tässä vaiheessa huomioonotettavaksi myös se, että mikäli kentän alle niin kuin näyttää, jätetään 
kaapeleita, ne tulee olla ehjissä suojaputkissa. Tai vaihtoehtoisesti ehjä tässä vaiheessa ylimääräinen 
suojaputki nykyisen kaapelin viereen. Jotta jatkossa vältytään kaapeleita uusittaessa kenttärakenteiden 
purkamiselta ja auki kaivamiselta. 

 
4. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 

5. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. Siihen 
27.2.2017 klo 9:56 alkaneeseen. Jonka liitteet erillisellä muistitikulla. 

 
Haavistossa 8.1.2019 
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Markku Sahlstedt 
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Torstaina 29.11.2018 tekninen johtaja Kari Setälältä vähää ennen kello kahtatoista suullisesti saamani 
ilmoituksen mukaan, että sutta ja sekundaa ei tehdä, seurauksena Harjun kentän maanrakennustöistä, 
tietämättä mitä mm. Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen kanssa on puhuttu tai jopa sovittu, on kaikki 
aikaisempi uudistaen todettava tässä vaiheessa seuraavaa: 
 
9. Sutta ja sekundaa ei tehdä ilmoitus edellyttää, että Huhdintien varteen ei siinä olevista puista jätetä 

muita kuin kaksi puuta. Ensimmäinen on Nyhkälän koulun parkkipaikan lähellä oleva tammi ja toisena 
sotalelujen hautauspaikan lähellä oleva mänty. Ei muita. Muut vaikeuttavat työn toteuttamista ja ovat 
enemmän tai vähemmän tapahtuvine juuri- ja juuristovaurioineen jatkossa vaaraksi kentän käyttäjille. 

 
10. Toisena seikkana sutta ja sekundaa ei tehdä ilmoitus edellyttää, että tähänastisessa kaivutyössä esille 

tullut laajahko luontainen siltti-, savipitoinen-, jopa ohuita savikerroksia, aina jopa Huhdintien tasossa 
olevan parkkipaikan ja madallettavan kentän välisessä rinteessä olevaan pressuun asti ulottuva ja 
ressun alla oleva luontainen em. routiva maakerros poistetaan kokonaan nykyisestä +93,5-93,8 metrin 
kenttäkorkeudesta Nyhkälän koulun puolelta ainakin nykyisen parkkipaikan tasolle asti ja tilalle 
siirretään routimatonta maa-ainesta toisaalta ko. kenttätyömaa-alueelta. Urakoitsijalle on aivan sama 
mitä massaa se kuljettaa Pitkälään joko varastoon tai penkasta alas. Routimisen minimoimiseksi 
työmaan sisäisinä siirtoina toteutettavasta massansiirrosta seuraavista lisätöistä lisälasku on pieni 
siihen verrattuna, että routimaton massa ensin kuljetettaisiin Pitkälään ja sitten takaisin. Tai, että 
routiva massa jätettäisiin sitä pois kaivamatta kenttäalueelle rakennekerroksina ajettavien kerrosten 
alle. Allekirjoittaneella on omakohtainen kokemus mm. siitä, että talvella puhtaana pidetty piha-alueen 
tien alla oleva silttimassa, ilman laajemman liikenteen kuin maitoauton aamuisin aiheuttamaa tärinää, 
oli viemäriä tiealueen poikki vuoden 1963 heinäkuussa kaivettaessa vielä yli 190 cm eli lähes kahden 
metrin syvyydessä jäässä. Vastaavia maakerroksia kuin Harjunkenttätyömaalla nykyisen kaivuutyön 
yhteydessä esiin tulleet routivat maat ovat, poistettiin kuivurini perustuksia vuonna 1970 kaivettaessa 
130 cm eli 1,3 metrin syvyydeltä. Jonka tason alapuolelle asennettujen salaojien asentamisen jälkeen 
monttu täytettiin kaikin puolin puhtaalla ja routimattomalla soralla. Salaojista ja 1,3 metrin 
sorakerroksesta huolimatta routiminen on sorakerroksen alla tapahtuneine routivan maan 
jäätymisineen rikkonut kuivurini sokkelit ja lattiat. Joten Harjun kenttätyömaalla esiin tullut siltti- jne., 
aina savipitoinen-, jopa savimassa on kaivettava pois ja massat vaihdettava routimattomuuden 
varmistamiseksi kolmen metrin kerroksena. Korostan routiva massa siis pois ja päivittäisen 
tarkastuksen jälkeen routimaton massa tarvittaessa päivittäin pyöräkuormaajalla tilalle. Se on edullisin 
ja lopputulokseltaan varmin tiedossani oleva vaihtoehto routimisen minimoimiseksi ja kentän 
madaltamistyön onnistumisen ja toimivuuden sekä turvallisuuden takaamiseksi. 

 
11. Mikäli muita puita kuin Huhdintien parkkipaikan vieressä olevaa tammea ja sotalelujen hautauspaikan 

vieressä olevaa mäntyä ei kaadeta pois, eikä alueella esiin tullutta siltti- ja savipitoista-, jopa ohuita 
savikerroksia sisältävää routivaa kerrosta kaivauteta pois, eikä vierestä saatavaa routimatonta sora-
ainesta siirretä tilalle, ei voi välttyä vaikutelmalta, että tekninen johtaja eikä kaupunginjohtaja hänen 
esimiehenään ole tehtäviensä tasalla. Onko väärin esittää jo tässä vaiheessa kysymys: Olisiko tällöin 
syytä harkita hakeutumista töihin palvelukeskukseen ja sielläkin vain vaippojenvaihtajaksi? Ei esim. 
luonnonsuojeluyhdistys eikä muutkaan yhdistykset, eikä niiden kanssa puhuttu tai jopa sovittu voi, 
eikä saa estää virkahenkilöitä toteuttamasta toimenpiteitä, joilla turvataan ja varmistetaan Harjun 
kenttähankkeen onnistuminen ja toimivuus sekä turvallisuus jatkossa. 

 
12. Edellisessä kappaleessa esitetty kysymys on aiheellinen ja perusteltu myös, mikäli esim. Haaviston 

pohjavedenottamon viranomaisvirheiden, oikeammin ilmaistuna vesiviranomaisten 
viranomaisvirheiden korjaamisasia ei etene. Tilanne on sama myös ympäristönsuojelumääräyksiin 
lisättävän maa-ainesosion ja siellä maa-ainesten ottamisen edellyttämien lupien käsittelyn 
nopeuttamiseksi ja selkeyttämiseksi sekä valvonnan tehostamiseksi jo vuosia esittämäni 
peruslupamääräyskokonaisuuden käyttöönottamisen osalla. Kuin myös mm. parin mielivaltaa 



sisältävien asioiden oikaisemisen osalla. Unohtamatta sitä, mitä olen Harjun kenttähankkeesta ja sen 
Huhdintien tasoon madaltamisesta jo 27.2.2017 klo 9:56 lähtien esittänyt. 

 
13. Kun kaupunginjohtaja on julkisuuteen todennut, ettei menoja voi enää karsia, vaan tuloja pitää lisätä, 

niin tässä yhteydessä kirjallisestikin vinkiksi jälleen seuraavat; Karkkilan kaupungin Rudus OY:tä kohtaan 
tekemän sopimusrikkomisasian sopiminen ja luvan myöntäminen. Säästyy tähänastista suuremmat 
oikeudenkäyntikulut ja sopimusrikkomis- ja siitä aiheutuneiden kulujen korvauskulut. Toisena vinkkinä 
Haaviston pohjavedenottamon pohjavesialueella vesiviranomaisen viranomaisvirheiden 
peruslupamääräyskokonaisuuden mukaisesti toteutettavan kunnostus- ja kokonaissuunnitelman 
yhteydessä kaupungin alueelta myytäväksi mahdollistuva ainakin noin 500000,0 kuutiometrimääräisen, 
ehkä ylikin soraerän myynti. 
 

14. Lisäksi tässä yhteydessä on todettava myös , että mikään jo pidetty Vihreän talon 120-
vuotisjuhlatilaisuus, siitä kirjoitetut lehtiuutisoinnit eikä Hannamari Auvisen yli puolen sivun mittaiset 
yleisöosastokirjoitukset, eivätkä hänen mahdolliset uudet eikä kenenkään muunkaan mahdolliset muut 
mm. eduskuntavaaliehdokaskannatusta silmällä pitäen tehtävät Vihreän talon ylistykset poista sitä 
useasti toistamaani asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan toteuttamisen edellyttämän 
tosiasian myöntämistä, että ”Vihreä talo” ei nykyiseen koulukorttelimiljööseen enää kuulu. Ei sovi. 
Eikä sovellu. 

 
15. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 

16. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. Siihen 
27.2.2017 klo 9:56 alkaneeseen. Jonka liitteet erillisellä muistitikulla. 

 
Haavistossa 4.12.2018 
 
Markku Sahlstedt 
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kirjaamo@karkkila.fi  
 
Jäljempänä olevasta lähetyksestä vastaavan rakennustarkastajan nimen pois jäämisen seurauksena 
uusintalähetys. 

 
Haavistossa 3.12.2018 
 
Markku Sahlstedt 
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VIITE 2: 
Kaikki aikaisempi Rudus OY:n sopimusrikkomisasiassa, Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan kunnostamis-, eli 
Harjun kentän madaltamis-, ja Vihreän talon suojelemisasiassa esittämissäni teksteissä ja niiden 
liitetiedostoissa kuten myös sähköpostien liitetiedostoilla osoitettu ja sanottu. Unohtamatta You Tubessa 
katsottavissa olevaa kolmea Harjunkenttää ja Vihreää taloa sekä näiden ympäristöä selvittävää 
informaatiotarkoituksessa tehtyä äänivideota. 
 
 
Torstaina 29.11.2018 tekninen johtaja Kari Setälältä vähää ennen kello kahtatoista suullisesti saamani 
ilmoituksen mukaan, että sutta ja sekundaa ei tehdä, seurauksena Harjun kentän maanrakennustöistä, 
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tietämättä mitä mm. Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen kanssa on puhuttu tai jopa sovittu, on kaikki 
aikaisempi uudistaen todettava tässä vaiheessa seuraavaa: 
 
1. Sutta ja sekundaa ei tehdä ilmoitus edellyttää, että Huhdintien varteen ei siinä olevista puista jätetä 

muita kuin kaksi puuta. Ensimmäinen on Nyhkälän koulun parkkipaikan lähellä oleva tammi ja toisena 
sotalelujen hautauspaikan lähellä oleva mänty. Ei muita. Muut haittaavat työn toteuttamista ja ovat 
enemmän tai vähemmän tapahtuvine juuri- ja juuristovaurioineen jatkossa vaaraksi kentän käyttäjille. 

 
2. Toisena seikkana sutta ja sekundaa ei tehdä ilmoitus edellyttää, että tähänastisessa kaivutyössä esille 

tullut laajahko luontainen siltti-, savipitoinen- jopa ohuita savikerroksia, aina jopa Huhdintien tasossa 
olevalle parkkipaikalle pressuun asti ulottuva ja ressun alla oleva luontainen maakerros poistetaan 
kokonaan ja tilalle siirretään routimatonta maa-ainesta toisaalta ko. kenttätyömaa-alueelta. 
Urakoitsijalle on aivan sama mitä massaa se kuljettaa Pitkälään joko varastoon tai penkasta alas. 
Routimisen minimoimiseksi työmaan sisäisinä siirtoina toteutettavasta massansiirrosta seuraavista 
lisätöistä lisälasku on pieni siihen verrattuna, että routimaton massa ensin kuljetettaisiin Pitkälään ja 
sitten takaisin. Tai, että routiva massa jätettäisiin sitä pois kaivamatta kenttäalueelle rakennekerroksina 
ajettavien kerrosten alle. Allekirjoittaneella on omakohtainen kokemus, että talvella puhtaana pidetty 
piha-alueen tien alla oleva silttimassa, ilman laajemman liikenteen kuin maitoauton aamuisin 
aiheuttamaa tärinää, oli viemäriä tiealueelle vuoden 1963 heinäkuussa kaivettaessa vielä jäässä yli 190 
cm eli lähes kahden metrin syvyydessä jäässä. Joten siltti- jne., aina savipitoinen-, jopa savimassa on 
kaivettava pois ja massat vaihdettava kolmen metrin kerroksena. Siis routiva massa pois ja päivittäisen 
tarkastuksen jälkeen routimaton massa pyöräkuormaajalla tilalle. Se on edullisin ja lopputulokseltaan 
varmin tiedossani oleva vaihtoehto. 

 
3. Mikäli muita puita, kuin Huhdintien parkkipaikan vieressä olevaa tammea ja sotalelujen hautauspaikan 

vieressä olevaa mäntyä, ei kaadeta pois eikä alueella esiin tullutta siltti-, savipitoista- jopa ohuita 
savikerroksia sisältävää kerrosta kaivauteta pois, eikä vierestä saatavaa routimatonta sora-ainesta 
siirretä tilalle, ei voi välttyä vaikutelmalta, että tekninen johtaja eikä kaupunginjohtaja hänen 
esimiehenään ole tehtäviensä tasalla. Onko väärin esittää jo tässä vaiheessa kysymys; olisiko tällöin 
syytä harkita hakeutumista palvelukeskukseen ja sielläkin vain vaippojenvaihtajaksi? Esim. 
luonnonsuojeluyhdistys eikä muutkaan yhdistykset, eikä niiden kanssa puhuttu tai jopa sovittu voi, eikä 
saa estää virkahenkilöitä toteuttamasta toimenpiteitä, joilla turvataan ja varmistetaan Harjun 
kenttähankkeen onnistuminen ja toimivuus jatkossa. 

 
4. Edellisessä kappaleessa esitetty kysymys on aiheellinen ja jopa perusteltu, mikäli esim. Haaviston 

pohjavedenottamon viranomaisvirheiden, oikeammin ilmaistuna vesiviranomaisten 
viranomaisvirheiden korjaamisasia ei etene. Tilanne on sama myös ympäristönsuojelumääräyksiin 
lisättävän maa-ainesosion ja siellä maa-ainesten ottamisen peruslupamääräyskokonaisuuden 
käyttöönottamisen osalla. Kuin myös mm. parin mielivaltaa sisältävien asioiden oikaisemisen osalla. 
Unohtamatta sitä, mitä olen Harjun kenttähankkeesta ja sen Huhdintien tasoon madaltamisesta 
27.2.2017 klo 9:56 alkaen esittänyt. 

 
5. Kun kaupunginjohtaja on todennut, ettei menoja voi enää karsia, vaan tuloja pitää lisätä, niin tässä 

yhteydessä vinkiksi seuraavat; Karkkilan kaupungin Rudus OY:n kohtaan tekemän sopimusrikkomisasian 
sopiminen ja luvan myöntäminen. Säästyy tähänastista suuremmat oikeudenkäyntikulut ja 
sopimusrikkomis- ja siitä aiheutuneiden kulujen korvauskulut. Toisena vinkkinä Haaviston 
pohjavedenottamon vesiviranomaisen viranomaisvirheiden kunnostus- ja kokonaissuunnitelman 
yhteydessä toteutettavaksi mahdollistuva noin 500000,0 ehkä ylikin kuutiomääräisen soraerän myynti. 
 

6. Lisäksi tässä yhteydessä on todettava myös , että mikään jo pidetty Vihreän talon 120-
vuotisjuhlatilaisuus, siitä kirjoitetut lehtiuutisoinnit eikä Hannamari yli puolen sivun mittaiset 
yleisöosastokirjoitukset, eivätkä hänen mahdolliset uudet eikä kenenkään muunkaan mahdolliset muut 



mm. eduskuntavaaliehdokaskannatusta silmällä pitäen tehtävät Vihreän talon ylistykset poista sitä 
useasti toistamaani asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan toteuttamisen edellyttämää 
tosiasiaa, että ”Vihreä talo” ei nykyiseen koulukorttelimiljööseen enää kuulu. Ei sovi. Eikä sovellu. 

 
7. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 

8. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. Siihen 
27.2.2017 klo 9:56 alkaneeseen. 

 
Haavistossa 3.12.2018 
 
Markku Sahlstedt 
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Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 31  
 

Oikolukematon 
 
 
Karkkilan ympäristölautakunnan puheenjohtaja  
Timo Palenius  
 
Karkkilan ympäristölautakunta 21.11.2018.  
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 

mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi
mailto:kirjaamo@karkkila.fi
mailto:mika_tallgren@hotmail.com
mailto:kari.jj.laine@gmail.com
mailto:rainovelin@hotmail.com
mailto:k.etolin@hotmail.com
mailto:maritsal52@gmail.com
mailto:mija.sundstrom@gmail.com
mailto:juha.jumisko@sahkoliitto.fi
mailto:timo.palenius@kolumbus.fi
mailto:laila.reikko@gmail.com
mailto:marianne.bostrom2015@hotmail.com
mailto:jukka.hjelm@hankkija.fi
mailto:jyrilaakso82@gmail.com
mailto:lindforsharri@gmail.com
mailto:kitipihlaja@hotmail.com
mailto:heidi.savolainen@pp6.inet.fi
mailto:timo.valkas@innoplan.fi
mailto:juho.meri@merimet.fi
mailto:kari.setala@karkkila.fi
mailto:tuija.telen@karkkila.fi
mailto:tapio.jokela@karkkila.fi
mailto:esko.vuolukka@karkkila.fi
mailto:juho.oravala@karkkila.fi
mailto:timo.rautiainen@karkkila.fi
mailto:merja.myllyniemi@karkkila.fi
mailto:pirjo.siik@karkkila.fi
mailto:kirjaamo@karkkila.fi


ASIA: 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 31 
 
VIITE: 
Karkkilan viimeaikaiset tapahtumat 
 
Karkkilan viimeaikasista tapahtumista seuraavaa: 
 
1. Karkkilan viimeaikaista päätöksentekoa, sen nurkkakuntaisuutta ja lyhytnäköisyyttä mm. Harjun kentän 

madaltamisasiassa ja Rudus OY:n sopimusrikkomusasiassa seuranneena ei voi muuta kuin uudistaa 
kaikki em. asioissa aikaisemmin sanottu ja sähköpostiketjuilla viestitetty sekä ihmetellen kysyä kenen 
arvovallasta on kummassakin tapauksessa kysymys, kun asiaa ei hoideta asiapohjalla eikä 
asiaperusteilla?  

 
2. Tilanne on sama Vaskijärven alueen pohjaveden tarkastusputkien pinnankorkeuksien mittauksien 

samanaikaisesta mittauksesta 2018 alkuvuodesta, niin kuin sitä esitin. Tilanne on sama Haaviston 
vedenottamoalueella olevan n. 30 hehtaarin suuruisen vesiviranomaisen viranomaisvirheiden 
seurauksena syntyneen ja jälkihoitamatta jääneen alueen kunnostus- ja kokonaissuunnitelman osalla. 
Niin ikään tilanne on sama peruslupamääräysten, jotka tehty nimenomaisesti Haaviston 
vedenottamoalueella olevien vesiviranomaisen viranomaisvirheiden korjaamiseksi ja poistamiseksi, 
käyttöönottamisen osalla.  

 
3. Mikään tiedossani oleva laki ei tietojeni mukaan kiellä, saati estä viranomaisen virheiden korjaamista. Ei 

edes ammattiviranomaisena toimivien mm. vesiviranomaisten eikä oikeusviranomaisten. Päinvastoin 
lait velvoittavat niiden korjaamiseen.  

 
4. Positiivista Karkkilan hallinnossa on se, että se ennen Vihtiä mahdollisti omassa 

rakennusjärjestysmuutoksessaan vapaa-ajan asuntojen muuttamisen tietyillä edellytyksillä vakituisiksi 
asunnoiksi. Karkkila voi niin halutessaan toimia esimerkkinä jopa valtakunnallisesti lisäämällä 
ympäristösuojelumääräyksiinsä maa-ainesosion ja sinne peruslupamääräyskokonaisuuden maa-
ainestenottolupien käsittelyn yksinkertaistamiseksi, nopeuttamiseksi sekä valvonnan helpottamiseksi ja 
tehostamiseksi. Yksinkertaistaminen ei ole yksistään ”kaunista”. Se on myös tehokasta. 

 
5. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 
Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. 
 
Haavistossa 21.11.2018 
 
Markku Sahlstedt 
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Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 30, tiedustelu ja informointi Länsi-uudenmaan 



maakuntamuseon 21.4.2017 antaman lausunnon siitä kohdasta, joka mahdollistaa Pyhäjärven vanhan 
kunnantalon ”Vihreän talon” .... katso asiakohta 1 
 

Oikolukematon 
 
Lukuohjeeksi niille jotka  
ovat tekstin aiemmin saaneet  
se, että alusta siihen asti  
kunnes aikaisempi tulee 
vastaan. Ensikertalaisille  
lopusta viesti kerrallaan  
alkuun päin. Eli aloitus viimei- 
senä olevasta. Sen jälkeen 
viesti kerrallaan lopusta 
alkuun päin.  

Karkkilan kaupunki 
 
Kaupunginjohtaja  
Tuija Telen 
 
Karkkilan kaupungin kaupunginhallituksen 
puheenjohtaja                                                                                                                                                                       
                                                                       
Maritta Salo  
 
Tekninen johtaja 
Kari Setälä 
 
Valtatie 26 
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Ja  
Karkkilan luonnonsuojeluyhdistys 
 
Puheenjohtaja 
Tina Mattsson 
Vattolantie 82 
03600 Karkkila 
 
Varapuheenjohtaja  
Päivi Kärpänen  
Karkkila 
 
Sihteeri  
Anna Kytömäki 
Karkkila 
 
Rahastonhoitaja  
Merja Jylhäkangas  
Karkkila 
  JA 
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Edellä Puheenjohtajan, varapuheenjohtajan ja sihteerin sekä rahastonhoitajan informoimana koko 
Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen hallitus 
 
Kuten myös  
 
Karkkilan kotiseutuyhdistyksen hallitus jakelun mukaan 
 
 
ASIA 1: 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 30, tiedustelu ja informointi Länsi-uudenmaan 
maakuntamuseon 21.4.2017 antaman lausunnon siitä kohdasta, joka mahdollistaa Pyhäjärven vanhan 
kunnantalon ”Vihreän talon” kokonaisena toiseen paikkaan siirtämisen. Plus tiedustelu Vaittisen Harjun 
kenttäalueelle ulottuvan tontin kulman kohdasta pyytämäni leikkausviivan toimittamisen ajankohdasta. 
Ellei ole tarkoitus toimittaa, siitäkin kirjallinen vastaus. 
 
ASIA 2: 
Vihreän talon suojelu ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustamistilanne ja sen 
seuraukset sekä kentän madaltamisen vastustajien maine. Karkkilan virkahenkilöiden mahdollinen 
Venäläinen ruletti ja sen mahdolliset seuraukset. Varsikin kun rulettirullassa on useampi mahdollisuus 
kuin yksi kuudesta. Oikeammin ilmaistuna tilanne on 6/6. Eli aina osuu. 
 
ASIA 3: 
Pyhäjärven vanha kunnantupa, jatkossa Vihreä talo ja sen suojelijoiden ja suojelun seurauksena Harjun 
kentän madaltamisen vastustajien maine ja sen pelastaminen. 
 
VIITE 1: 
Karkkilan teknisen johtajan 25.10.2018 klo13.22  lähettämä jäljempänä oleva sähköposti.  
 
VIITE 2: 
Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen puheenjohtajan 15.10.2018 klo 11.00 lähettämä jäljempänä oleva 
sähköposti. 
 
VIITE 3: 
Kaikki asiasta jäljempänä aikaisemmin sanottu eli korostetusti kaikki jäljempänä oleva. Johon lisänä kaikki 
aikaisempi tässä sähköpostiketjussa enää näkymätön asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikkateksti 
liitetiedostoineen. 
 
 

Aluksi on toistettava ja korostettava seuraava: 
 

Saamani palautteen seurauksena ilmoitan, että 18.9.2018 klo 14.41 ja 24.9.2018 klo 14.11 
lähettämäni sähköpostin liitetiedostoiksi on joissain sähköposteissa avautunut jostain syystä, 
joka ei tällä hetkellä ole tiedossani, Tiina Hentunen-Vannisen video ”Pyhäjärven vanhan 
kunnantuvan historiasta ja talon entisöintimahdollisuudesta”. Se ei ole kuulunut 
allekirjoittaneen aikaisempien sähköpostien liitetiedostoksi. Eikä kuulu tämänkään 
sähköpostin liitetiedostoksi. 

 
Muita kuin ”LSY Karkkila säännöt 13_9_2018.pdf (576 kt)” niminen ja ”Harjun kenttä 311 plus 
2 13_9_2018.pdf (809 kt)” niminen liitetiedosto ei 13.9.2018, 18.9.2018, 20.9.2018, 24.9.2018 
lähettämiini sähköposteihin eikä myöskään tänään 30.9.2018 lähettämääni sähköpostiin 
kuulu. 

 



Mikäli lähetyksen liitetiedostoja on enemmän kuin kaksi. Eli Muita kuin ”LSY Karkkila säännöt 
13_9_2018.pdf (576 kt)” niminen ja ”Harjun kenttä 311 plus 2 13_9_2018.pdf (809 kt)” niminen 
liitetiedosto, pyydän ilmoittamaan. 

 
 

1. Siitä huolimatta vaikka tekninen johtaja Kari Setälä katsoo edelleen oikeudekseen olla toimittamatta 
Vaittisen Harjun kenttäalueelle ulottuvan tontin kulman kohdasta pyytämääni leikkauspiirustusta ja olla 
vastaamatta 5.10.2018 klo 11.42 sähköpostitse esittämiini kysymyksiin, joudun omatoimisesti 
katsomaan tilateen niin, että allekirjoittaneen velvollisuus on uusia leikkausviivakuvan pyyntö ja esittää 
kaikille nykyisille Karkkilan johtaville virkahenkilöille ja luottamushenkilöille informaatiotarkoituksessa 
kysymys; Onko Länsi-Uudenmaan maakuntamuseon 21.4.2017 antaman lausunnon, joka luovutettiin 
mm. allekirjoittaneelle Karkkilan kirjaamosta suullisella klausuulilla ”omaan käyttöön ei politiikan 
välineeksi”, sivu 2 otsikon jälkeen olevan toisen kappaleen sisältö; ”Maakuntamuseon mielestä myös 
Kunnantuvan siirtomahdollisuutta voidaan kuitenkin tutkia. Uusi sijoituspaikka tulee löytää nyt 
suunniteltavalta alueelta. Osallistumis- ja arviointisuunnitelmassa yhtenä vaihtoehtona mainittu 
Kunnantuvan sijoittaminen Huhdintien varteen voisi olla tutkimisen arvoinen vaihtoehto. 
Maakuntamuseo edellyttää kuitenkin, että Kunnantupaa ei pureta vaan se siirretään kokonaisena. 
Siirrosta, uudelleen pystyttämisestä ja rakennuksen kunnostamisesta tulee laatia kaavan 
valmisteluvaiheessa konkreettiset suunnitelmat ja mahdollisimman todenmukaisen kustannusarvio, 
ja jos tähän vaihtoehtoon päädytään, asiasta tulee sopia sitovasti jo kaavatyön yhteydessä. Siirron 
voisi budjetoida ja aikatauluttaa esimerkiksi lähiliikunta-alueen rakentamisen yhteydessä.” ollut 
tiedossa? 

 
2. Ymmärrän hyvin, mikäli asia ei ole ollut vasta hiljakkoin Karkkilan palvelukseen tulleiden 

kaupunginjohtaja Tuija Telenin, tekninen johtaja Kari Setälän, hallintopäällikkö Maarit Sihvosenkaan 
tiedossa. Ymmärrän hyvin vielä senkin, ettei asia ole ollut oman työnsä ohessa vs. teknisenä johtajana 
toimineen mittaus-ja kiinteistöpäällikkö  Tapio Jokelan tiedossa. Mutta en ollenkaan sitä, että asiaa ei 
tuotu tietoisuuteen Karkkilan palkkalistoilta omatoimisesti poistuneiden tekninen johtaja Ahti 
Huhtaniskan, kaupunginjohtaja Marko Järvenpään eikä kaavoitusarkkitehti Jari Mettälän toimesta.  

 
3. Allekirjoittanut ei ole voinut välttyä vaikutelmalta, että jos minkäkin laiset arvovaltakysymykset ovat 

estäneet ja ilmeisesti estävät jatkossakin asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan tekemisen 
siitäkin huolimatta, että olen alusta asti esittänyt ja viime aikoina entistä useammin toistanut kaikille 
tahoille ratkaisua, jossa kaikki osapuolet voittavat ja perustellusti ”säilyttävät kasvonsa”.  

 
4. Länsi-Uudenmaan Museoviraston lausuntoon ja vähä muuhunkin kannattaa perehtyä. Tai ainakin 

kannattaisi vieläkin perehtyä, jottei ulkopaikkakuntalaiset pääsisi ainakaan laajemmin tekemään samaa 
vertausta kuin Harri Lindfors, joka vertasi siitä huolimatta, vaikka paikkakunnilla on kokoero, Karkkilan 
päätöksentekokulttuuria Helsinkiin, jossa samassa ajassa, kun täällä on väännetty kättä Vihreän talon 
säilyttämisestä ja sen seurauksena harjun kentän madaltamisesta, siellä toteutettiin useiden satojen 
miljoonien eurojen lastensairaala samassa ajassa. Siinä sitä varmaan riittää monille tahoille 
laajempaakin ihmettelemistä.  

 
5. Valituksien peruuttaminen eikä töiden käynnistäminen eikä myöskään töiden aloittaminen poista sitä 

tosiasiaa, että ”Vihreä talo” ei nykyiseen koulukorttelimiljööseen enää kuulu. Ei sovi. Eikä sovellu. 
 

6. Toteutus tulee olemaan torso. Eli keskentekoinen. Nykyisten suunnitelmien mukaan Vaittisen tontin 
kulman kohdalle jää nykyisen kentän korkuinen ”patti”. Ja mikä pahinta Karkkilan 
luonnonsuojeluyhdistyksen ja Setälän jäljempänä olevista viimeisimmistä teksteistä on pääteltävissä, 
että Vihreä talo tullaan lahjoittamaan ellei sitten ole jo lahjoitettu järjestöille nykyisessä paikassa 
säilytettäväksi. Valitettavasti ei voi muilta vaikutelmilta enää välttyä. Ei voi muuta kuin näillä 



näkyvillä onnitella todella torsosta toteutuksesta. On siinä jatkossa eduskuntavaaliehdokkaillakin 
selittämistä.  

 
7. Mikäli vanhan kunnantuvan rakennus (”Vihreä talo”) rakennuksena, sen myöhäisherännäisten 

suojelijoiden, joilta vaikutelmilta ei ole voinut välttyä, toimesta todella halutaan säilyttää, niin aikaa 
sitten olisi Vihreän talon suojelijoiden ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustajien 
toimesta esitetty Harjun kentän madaltamista Huhdintien tasoon ja rakennuksen siirtämistä siten 
kuin liitetiedostona olevasta liitekuvasta ja jäljempänä lähes viimeisenä olevasta 14.5.2018 klo 13.20 
lähetetyssä sähköpostissa olevasta viimeisimmän 5.1.2018 kuvatusta äänivideon osoitteesta 
avautuvasta äänivideosta selviää. 

 
8. Allekirjoittaneella ei ole tietoa onko esim. Vaittinen ottanut huomioon sitä vaihtoehtoa, missä 

tulevaisuudessa mahdollisen kaavamuutoksen yhteydessä Vaittisen nykyisen monopoliaseman 
säilyttämisen sijasta ko. Vaittisen ja sen viereinen kerrostalotontti muutetaankin, ilman 
menettelyvirheitä, valtuuston enemmistöpäätöksellä rakennusoikeudettomaksi puistoiksi. Tai Vihreän 
talon sijoituspaikaksi. 

 
9. Kaikki asiasta edellä ja jäljempänä sanottu eli kaikki jäljempänä oleva uudistaen, asiapohjalta ja 

asiaperusteilla sekä arvovaltakysymykset sivuuttaen eteenpäin. Muutoin SOTE- uudistuksen jälkeen 
vähintään Karkkilan liittäminen Lohjan ellei peräti Raaseporin päätäntävaltaan, tai johonkin muualle on 
tosiasia.  

 
10. Rudus OY asiassakin käsittelytilanne tulee toteuttaa asiapohjalta ja asiaperusteilla. Siinä asiassa 

kannattaa ottaa huomioon myös EU:n vakiintunut oikeuskäytäntö. 
 
11. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 
Haavistossa 29.10.2018 
 
Markku Sahlstedt 
 
********************************************* 
********************************************* 
 
Lähettäjä: Setälä Kari [mailto:kari.setala@karkkila.fi]  
Lähetetty: 25. lokakuutata 2018 13:22 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: Kunnantupa 
 
Tervehdys, 
 
Olit jättänyt vastaajaani viestin Kunnantupaa koskien. 
 
Tämän asian osalta tilanne on ennallaan.  
 
Ystävällisin terveisin 
 
Kari Setälä 
tekninen johtaja 
 
kari.setala@karkkila.fi 

mailto:kari.setala@karkkila.fi


044 767 4830 
Karkkilan kaupunki 
Valtatie 26 B 
03600 Karkkila 
www.karkkila.fi  
www.facebook.com > Me Karkkilalaiset – Karkkilan kaupunki 
Instagram: @meidankaikkienkarkkila 
 

 
 
 
*********************************************** 
*********************************************** 
 
Lähettäjä: Tina Mattsson [mailto:tinajaryhma@gmail.com]  
Lähetetty: 15. lokakuutata 2018 11:00 
Vastaanottaja: Tina Matttsson <tinajaryhma@gmail.com> 
Aihe: Harjuasia, valitukset. Luonnonsuojeluyhdistyksen tiedote 4/2018 

 

Karkkilan luonnonsuojeluyhdistys  

Tiedote 4/2018, https://www.facebook.com/sllkarkkila/ 

  

Vastuu harjuasiassa on kuntapäättäjillä 

Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen hallitus on päättänyt yksimielisesti 

peruuttaa Helsingin hallinto-oikeudelle jättämämme valitukset koskien 

 

1)      Karkkilan kaupunginvaltuuston kokouksen 11.12.2017 päätöstä § 128 

Nyhkälänharjun lähiliikunta-alueen hankesuunnitelma / 30.3.2017 asian 

uudelleen käsittely 

2)      Karkkilan kaupungin ympäristölautakunnan päätöstä §30 14.6.2018 

Oikaisuvaatimukset koskien Nyhkälänharjun maisematyölupapäätöksiä 17-
0166-M ja 17-0167-M 

 

Valitusten uudelleen arviointi ja päätös valitusten peruuttamisesta perustuu 

http://www.karkkila.fi/
http://www.facebook.com/
https://www.facebook.com/sllkarkkila/


·         kaupungin uusien viranhaltijoiden, kaupunginjohtaja Tuija Telén ja 
tekninen johtaja Kari Setälä, käynnistämään vuoropuheluun paikallisjärjestöjen 

kanssa Nyhkälänharjun lähiliikunta-alueesta  

·         lähiliikunta-alueen hankesuunnitelman tarkennuksiin puuston ja 

urheilukentän rajauksen osalta 

·         urheilukentän madaltamisen yhteydessä Huhdintien varren puustoa ei 
karsita niin kovalla kädellä kuin aiemmassa suunnitelmassa (säästyvät puut on 

merkitty punaisella nauhalla) 

·         Harjusta ei lohkaista enempää maata vesitornin suuntaan  

·         alustavaan luonnokseen kunnantuvan pihasuunnitelmasta ja 

ajoyhteyden toteuttamisesta 

·         kaupungin antamasta lupauksesta, jonka mukaan lähiliikunta-alueen 

toteutussuunnittelun kilpailutuksen yhteydessä tullaan edellyttämään 
suunnitelmaa ajoyhteyden toteuttamisesta sekä saavutettavuuden ja 

esteettömyyden varmistamisesta kunnantuvalle 

  

Luotamme siihen, että yhteistyö kaupungin ja järjestöjen välillä jatkuu hyvässä 

yhteisymmärryksessä. 

  

Lukkiutunut ja tulehtunut tilanne Harjun kentän osalta on nyt purkautunut. 

Pallo siirtyy takaisin kaupungin päättäjille. 

Kiitokset kaikille luonnonsuojeluyhdistyksen  jäsenille ja muille tukijoukoille 

kuten yli 1700:lle Harjun suojelu -adressin allekirjoittaneelle. 

 

Karkkilan luonnonsuojeluyhdistys ry. 

Hallitus 

****************************************************** 
****************************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 8. lokakuutata 2018 12:33 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' 
<tuija.telen@karkkila.fi>; 'sari.laine@karkkila.fi' <sari.laine@karkkila.fi>; 'maarit.sihvonen@karkkila.fi' 
<maarit.sihvonen@karkkila.fi>; 'kari.setala@karkkila.fi' <kari.setala@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' 
<tapio.jokela@karkkila.fi>; 'arto.jormalainen@karkkila.fi' <arto.jormalainen@karkkila.fi>; 



'maritsal52@gmail.com' <maritsal52@gmail.com>; 'mija.sundstrom@gmail.com' 
<mija.sundstrom@gmail.com>; 'juha.jumisko@sahkoliitto.fi' <juha.jumisko@sahkoliitto.fi>; 
'timo.hongell@elisanet.fi' <timo.hongell@elisanet.fi>; 'jarkko.ilonen@gmail.com' 
<jarkko.ilonen@gmail.com>; 'muinaisjuttu@gmail.com' <muinaisjuttu@gmail.com>; 
'paivi.hellgren@karviainen.fi' <paivi.hellgren@karviainen.fi>; 'juho.meri@merimet.fi' 
<juho.meri@merimet.fi>; 'anna.tallgren@karkkila.fi' <anna.tallgren@karkkila.fi>; 
'mika_tallgren@hotmail.com' <mika_tallgren@hotmail.com>; 'kari.jj.laine@gmail.com' 
<kari.jj.laine@gmail.com>; 'rainovelin@hotmail.com' <rainovelin@hotmail.com>; 'k.etolin@hotmail.com' 
<k.etolin@hotmail.com>; 'timo.palenius@kolumbus.fi' <timo.palenius@kolumbus.fi>; 
'laila.reikko@gmail.com' <laila.reikko@gmail.com>; 'marianne.bostrom@outlook.com' 
<marianne.bostrom@outlook.com>; 'marianne.bostrom@saunalahti.fi' 
<marianne.bostrom@saunalahti.fi>; 'jukka.hjelm@hankkija.fi' <jukka.hjelm@hankkija.fi>; 
'jyrilaakso82@gmail.com' <jyrilaakso82@gmail.com>; 'lindforsharri@gmail.com' 
<lindforsharri@gmail.com>; 'kitipihlaja@hotmail.com' <kitipihlaja@hotmail.com>; 
'heidi.savolainen@pp6.inet.fi' <heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; 'timo.valkas@innoplan.fi' 
<timo.valkas@innoplan.fi>; 'helvi2011@gmail.com' <helvi2011@gmail.com>; 'op.arvila@outlook.com' 
<op.arvila@outlook.com>; 'auvinen.hannamari@gmail.com' <auvinen.hannamari@gmail.com>; 
'anu.frosterus@karprint.fi' <anu.frosterus@karprint.fi>; 'kripahoo@hotmail.com' 
<kripahoo@hotmail.com>; 'eino.hellsten@elisanet.fi' <eino.hellsten@elisanet.fi>; 
'eino.hellsten@saunalahti.fi' <eino.hellsten@saunalahti.fi>; 'anagonda67@suomi24.fi' 
<anagonda67@suomi24.fi>; 'tiinahen@gmail.com' <tiinahen@gmail.com>; 'eikka1@gmail.com' 
<eikka1@gmail.com>; 'essi.jumisko@gmail.com' <essi.jumisko@gmail.com>; 'tuure.keskinen@gmail.com' 
<tuure.keskinen@gmail.com>; 'raine.mies@elisanet.fi' <raine.mies@elisanet.fi>; 'omo247@elisanet.fi' 
<omo247@elisanet.fi>; 'paivileppanen@elisanet.fi' <paivileppanen@elisanet.fi>; 
'mikko03.ojanen@gmail.com' <mikko03.ojanen@gmail.com>; 'outi.pietilainen@kolumbus.fi' 
<outi.pietilainen@kolumbus.fi>; 'risto.sintonen@pp.inet.fi' <risto.sintonen@pp.inet.fi>; 
'elina.toikka@pp8.inet.fi' <elina.toikka@pp8.inet.fi>; 'teemu.tuiskula@hotmail.com' 
<teemu.tuiskula@hotmail.com>; 'tapani.trainer@hotmail.fi' <tapani.trainer@hotmail.fi>; 
'tommi.kuutsa@karkkila.fi' <tommi.kuutsa@karkkila.fi>; 'merja.myllyniemi@karkkila.fi' 
<merja.myllyniemi@karkkila.fi>; 'jari.salmisto@karkkila.fi' <jari.salmisto@karkkila.fi>; 
'esko.vuolukka@karkkila.fi' <esko.vuolukka@karkkila.fi>; 'juho.oravala@karkkila.fi' 
<juho.oravala@karkkila.fi>; 'timo.rautiainen@karkkila.fi' <timo.rautiainen@karkkila.fi>; 
'markku.tikkanen@karkkila.fi' <markku.tikkanen@karkkila.fi>; 'jari.vaittinen@valojari.inet.fi' 
<jari.vaittinen@valojari.inet.fi>; 'viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi' <viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi>; 
'vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi' <vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi>; 'toimitus@karkkilalainen.fi' 
<toimitus@karkkilalainen.fi>; 'keke.asposalo@karkkilalainen.fi' <keke.asposalo@karkkilalainen.fi>; 
'heikki.savola@karkkilalainen.fi' <heikki.savola@karkkilalainen.fi>; 'eero.kulla@karkkilalainen.fi' 
<eero.kulla@karkkilalainen.fi>; 'mari.ahola-aalto@karprint.fi' <mari.ahola-aalto@karprint.fi>; 
'eero.wihuri@karprint.fi' <eero.wihuri@karprint.fi>; 'tinam@luukku.com' <tinam@luukku.com>; 
'merja.jylhankangas@gmail.com' <merja.jylhankangas@gmail.com>; 'harry.suntioinen@hotmail.com' 
<harry.suntioinen@hotmail.com>; 'tapani.valonen@gmail.com' <tapani.valonen@gmail.com>; 
'ritvaahomaki@hotmail.com' <ritvaahomaki@hotmail.com>; 'henna.mitrunen@kuvaleipomo.fi' 
<henna.mitrunen@kuvaleipomo.fi>; 'matti.maki@hotmail.com' <matti.maki@hotmail.com>; 
'pekka.wikberg@elisanet.fi' <pekka.wikberg@elisanet.fi>; 'anneli.laitinen@gmail.com' 
<anneli.laitinen@gmail.com>; 'voitto.suonpaa@gmail.com' <voitto.suonpaa@gmail.com>; 
'anna.pietilainen@elisanet.fi' <anna.pietilainen@elisanet.fi>; 'matti.suomi@karkkila.fi' 
<matti.suomi@karkkila.fi> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 29, tiedustelu ja informointi Länsi-uudenmaan 
maakuntamuseon 21.4.2017 antaman lausunnon siitä kohdasta, joka mahdollistaa Pyhäjärven vanhan 
kunnantalon ”Vihreän talon” .... katso asiakohta 1 
 
 



Oikolukematon 
 
Lukuohjeeksi niille jotka  
ovat tekstin aiemmin saaneet  
se, että alusta siihen asti  
kunnes aikaisempi tulee 
vastaan. Ensikertalaisille  
lopusta viesti kerrallaan  
alkuun päin. Eli aloitus viimei- 
senä olevasta. Sen jälkeen 
viesti kerrallaan alkuun päin.  

Karkkilan kaupunki 
 
Kaupunginjohtaja  
Tuija Telen 
 
Karkkilan kaupungin kaupunginhallituksen 
puheenjohtaja                                                                                                                                                                       
                                                                       
Maritta Salo  
 
Tekninen johtaja 
Kari Setälä 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
Ja  
Karkkilan luonnonsuojeluyhdistys 
 
Puheenjohtaja 
Tina Mattsson 
Vattolantie 82 
03600 Karkkila 
 
Varapuheenjohtaja  
Päivi Kärpänen  
Karkkila 
 
Sihteeri  
Anna Kytömäki 
Karkkila 
 
Rahastonhoitaja  
Merja Jylhäkangas  
Karkkila 
  JA 
Edellä Puheenjohtajan, varapuheenjohtajan ja sihteerin sekä rahastonhoitajan informoimana koko 
Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen hallitus 
 
Kuten myös  

mailto:kirjaamo@karkkila.fi


 
Karkkilan kotiseutuyhdistyksen hallitus jakelun mukaan 
 
 
ASIA 1: 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 29, tiedustelu ja informointi Länsi-uudenmaan 
maakuntamuseon 21.4.2017 antaman lausunnon siitä kohdasta, joka mahdollistaa Pyhäjärven vanhan 
kunnantalon ”Vihreän talon” kokonaisena toiseen paikkaan siirtämisen.  
 
ASIA 2: 
Karkkilan LS yhdistyksen säännöt, toiminta ja maine. Vihreän talon suojelu ja sen seurauksena Harjun 
kentän madaltamisen vastustamistilanne ja sen seuraukset sekä kentän madaltamisen vastustajien 
maine. Karkkilan virkahenkilöiden mahdollinen Venäläinen ruletti ja sen mahdolliset seuraukset. Varsikin 
kun rulettirullassa on useampi mahdollisuus kuin yksi kuudesta. Oikeammin ilmaistuna tilanne on 6/6. 
 
ASIA 3: 
Pyhäjärven vanha kunnantupa, jatkossa Vihreä talo ja sen suojelijoiden ja suojelun seurauksena Harjun 
kentän madaltamisen vastustajien maine ja sen pelastaminen. 
 
VIITE: 
Karkkilan tekniselle johtajalle 5.10.2018 klo 11.42 lähettämäni sähköposti ja ainakin kaikki jäljempänä 
oleva. 
 
Kaikki asiasta jäljempänä aikaisemmin sanottu eli jäljempänä oleva uudistaen on todettava ensiksi 
seuraavaa:  
 
1. Saamani palautteen seurauksena ilmoitan, että 18.9.2018 klo 14.41 ja 24.9.2018 klo 14.11 lähettämäni 

sähköpostin liitetiedostoiksi on joissain sähköposteissa avautunut jostain syystä, joka ei tällä hetkellä 
ole tiedossani, Tiina Hentunen-Vannisen video ”Pyhäjärven vanhan kunnantuvan historiasta ja talon 
entisöintimahdollisuudesta”. Se ei ole kuulunut allekirjoittaneen aikaisempien sähköpostien 
liitetiedostoksi. Eikä kuulu tämänkään sähköpostin liitetiedostoksi. 
 
1.1.  Muita kuin ”LSY Karkkila säännöt 13_9_2018.pdf (576 kt)” niminen ja ”Harjun kenttä 311 plus 2 

13_9_2018.pdf (809 kt)” niminen liitetiedosto ei 13.9.2018, 18.9.2018, 20.9.2018, 24.9.2018 
lähettämiini sähköposteihin eikä myöskään tänään 30.9.2018 lähettämääni sähköpostiin kuulu. 

 
1.2. Mikäli lähetyksen liitetiedostoja on enemmän kuin kaksi. Eli Muita kuin ”LSY Karkkila säännöt 

13_9_2018.pdf (576 kt)” niminen ja ”Harjun kenttä 311 plus 2 13_9_2018.pdf (809 kt)” niminen 
liitetiedosto, pyydän ilmoittamaan. 

 
2. Kun tekninen johtaja Kari Setälä katsoo oikeudekseen olla vastaamatta 5.10.2018 klo 11.42 

sähköpostitse esittämiini kysymyksiin, joudun omatoimisesti katsomaan tilateen niin, että 
allekirjoittaneen velvollisuus on esittää kaikille nykyisille Karkkilan johtaville virkahenkilöille ja 
luottamushenkilöille informaatiotarkoituksessa kysymys; Onko Länsi-Uudenmaan maakuntamuseon 
21.4.2017 antaman lausunnon, joka luovutettiin mm. allekirjoittaneelle Karkkilan kirjaamosta suullisella 
klausuulilla ”omaan käyttöön ei politiikan välineeksi”, sivu 2 otsikon jälkeen olevan toisen kappaleen 
sisältö; ”Maakuntamuseon mielestä myös Kunnantuvan siirtomahdollisuutta voidaan kuitenkin 
tutkia. Uusi sijoituspaikka tulee löytää nyt suunniteltavalta alueelta. Osallistumis- ja 
arviointisuunnitelmassa yhtenä vaihtoehtona mainittu Kunnantuvan sijoittaminen Huhdintien 
varteen voisi olla tutkimisen arvoinen vaihtoehto. Maakuntamuseo edellyttää kuitenkin, että 
Kunnantupaa ei pureta vaan se siirretään kokonaisena. Siirrosta, uudelleen pystyttämisestä ja 
rakennuksen kunnostamisesta tulee laatia kaavan valmisteluvaiheessa konkreettiset suunnitelmat ja 



mahdollisimman todenmukaisen kustannusarvio, ja jos tähän vaihtoehtoon päädytään, asiasta tulee 
sopia sitovasti jo kaavatyön yhteydessä. Siirron voisi budjetoida ja aikatauluttaa esimerkiksi 
lähiliikunta-alueen rakentamisen yhteydessä.” ollut tiedossa? 

 
3. Ymmärrän hyvin, mikäli asia ei ole ollut vasta hiljakkoin Karkkilan palvelukseen tulleiden 

kaupunginjohtaja Tuija Telenin, tekninen johtaja Kari Setälän, hallintopäällikkö Maarit Sihvosenkaan 
tiedossa. Ymmärrän hyvin vielä senkin, ettei asia ole ollut oman työnsä ohessa vs. teknisenä johtajana 
toimineen mittaus-ja kiinteistöpäällikkö  Tapio Jokelan tiedossa. Mutta en ollenkaan sitä, että asiaa ei 
tuotu tietoisuuteen Karkkilan palkkalistoilta omatoimisesti poistuneiden tekninen johtaja Ahti 
Huhtaniskan, kaupunginjohtaja Marko Järvenpään eikä kaavoitusarkkitehti Jari Mettälän toimesta.  

 
4. Allekirjoittanut ei ole voinut välttyä vaikutelmalta, että jos minkäkin laiset arvovaltakysymykset ovat 

estäneet ja ilmeisesti estävät jatkossakin asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan tekemisen 
siitäkin huolimatta, että olen alusta asti esittänyt ja viime aikoina entistä useammin toistanut kaikille 
tahoille ratkaisua, jossa kaikki osapuolet voittavat ja perustellusti ”säilyttävät kasvonsa”.  

 
5. Länsi-Uudenmaan Museoviraston lausuntoon ja vähä muuhunkin kannattaa perehtyä. Tai ainakin 

kannattaisi perehtyä, jottei ulkopaikkakuntalaiset pääsisi ainakaan laajemmin tekemään samaa 
vertausta kuin Harri Lindfors, joka vertasi siitä huolimatta, vaikka paikkakunnilla on kokoero, Karkkilan 
päätöksentekokulttuuria Helsinkiin, jossa samassa ajassa kun täällä on väännetty kättä Vihreän talon 
säilyttämisestä ja sen seurauksena harjun kentän madaltamisesta, siellä toteutettiin useiden satojen 
miljoonien eurojen lastensairaala samassa ajassa. Siinä sitä varmaan riittää monille tahoille 
laajempaakin ihmettelemistä.  

 
6. Kaikki asiasta edellä ja jäljempänä sanottu eli jäljempänä oleva uudistaen, asiapohjalta ja asiaperusteilla 

sekä arvovaltakysymykset sivuuttaen eteenpäin. 
 

7. Rudus OY asiassakin tilanne on sama. Siinä asiassa kannattaa ottaa huomioon myös EU:n vakiintunut 
oikeuskäytäntö. 

 
8. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 
Haavistossa 8.10.2018 
 
Markku Sahlstedt 
 
****************************************** 
****************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 6. lokakuutata 2018 14:08 
Vastaanottaja: 'harry.suntioinen@hotmail.com' <harry.suntioinen@hotmail.com>; 
'tapani.valonen@gmail.com' <tapani.valonen@gmail.com>; 'ritvaahomaki@hotmail.com' 
<ritvaahomaki@hotmail.com>; 'henna.mitrunen@kuvaleipomo.fi' <henna.mitrunen@kuvaleipomo.fi>; 
'matti.maki@hotmail.com' <matti.maki@hotmail.com>; 'pekka.Vikberg@elisanet.fi' 
<pekka.Vikberg@elisanet.fi>; 'kari.jj.laine@gmail.com' <kari.jj.laine@gmail.com>; 
'anneli.laitinen@gmail.com' <anneli.laitinen@gmail.com>; 'voitto.suonpaa@lvi-vs.inet.fi' 
<voitto.suonpaa@lvi-vs.inet.fi> 
Aihe: Vastaus ja kysymyksiä "Jättämäsi viesti vastaajaani" aiheella 5.10.2018 klo 9.45 Kari Setälän 
lähettämään sähköpostiin  
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Karkkilan kotiseutuyhdistys 
 
03600 Karkkila 
 
Puheenjohtaja Harry Suntioisen kanssa 6.10.2018 klo 12.59-13.19 käymääni puhelinkeskusteluun viitaten, 
jonka yhteydenoton aihe oli kysymys Länsi-Uudenmaan maakuntamuseon 21.4.2017antaman, jäljempänä 
Kari Setälälle 5.10.2018 klo 11.42 lähettämästäni  sähköpostista selviävän lausuntokohdan tietoisuudesta, 
viitaten oheinen em. sähköpostista selviävä lausuntokohta Karkkilan kotiseutuyhdistyksen puheenjohtajan 
ja yhdistyksen hallituksen sekä sen toimesta koko yhdistyksen tiedoksi. 
 
Haavistossa 6.10.2018 
 
Markku Sahlstedt 
 
*********************************************** 
*********************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 5. lokakuutata 2018 11:42 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'kari.setala@karkkila.fi' 
<kari.setala@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi> 
Aihe: Vastaus ja kysymyksiä "Jättämäsi viesti vastaajaani" aiheella 5.10.2018 klo 9.45 Kari Setälän 
lähettämään sähköpostiin  
 
 
Karkkilan kaupunki 
Tekninen johtaja  
Kari Setälä 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
 
ASIA: 
Vastaus ja kysymyksiä "Jättämäsi viesti vastaajaani" aiheella 5.10.2018 klo 9.45 Kari Setälän lähettämään 
sähköpostiin 
 
Kiitos ilmoituksesta. Kyse ei ole sähköpostista, vaan 4.10.2018 vastaajaanne lähettämästäni viestistä, jossa 
tiedustelin onko Länsi-Uudenmaan maakuntamuseon 21.4.2017 antaman lausunnon, joka luovutettiin 
kirjaamosta suullisella klausuulilla ”omaan käyttöön ei politiikan välineeksi”, sivu 2 otsikon jälkeen olevan 
toisen kappaleen sisältö; ”Maakuntamuseon mielestä myös Kunnantuvan siirtomahdollisuutta voidaan 
kuitenkin tutkia. Uusi sijoituspaikka tulee löytää nyt suunniteltavalta alueelta. Osallistumis- ja 
arviointisuunnitelmassa yhtenä vaihtoehtona mainittu Kunnantuvan sijoittaminen Huhdintien varteen 
voisi olla tutkimisen arvoinen vaihtoehto. Maakuntamuseo edellyttää kuitenkin, että Kunnantupaa ei 
pureta vaan se siirretään kokonaisena. Siirrosta, uudelleen pystyttämisestä ja rakennuksen 
kunnostamisesta tulee laatia kaavan valmisteluvaiheessa konkreettiset suunnitelmat ja mahdollisimman 
todenmukaisen kustannusarvio, ja jos tähän vaihtoehtoon päädytään, asiasta tulee sopia sitovasti jo 
kaavatyön yhteydessä. Siirron voisi budjetoida ja aikatauluttaa esimerkiksi lähiliikunta-alueen 
rakentamisen yhteydessä.” tiedossanne?  
 
Huomioon otettavaksi toistan, että eiliseen 4.10.2018 ja tänään 5.10.2018 uusimaani vastaajaviestiin ei 
sisältynyt sähköpostia. Esitin saman kysymyksen myös muiden vastaajiin ja henkilökohtaisesti myös muille 
tahoille. 

mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi
mailto:kirjaamo@karkkila.fi
mailto:kari.setala@karkkila.fi
mailto:tapio.jokela@karkkila.fi


 
Edellytän saavani suoran ja selkeän vastauksen maakuntamuseon lausunnosta esittämääni kysymykseen. 
Samoin siihen, saako Maakuntamuseon tekstiä käyttää mm. Vihreän talon suojelijoiden ja sen seurauksena 
harjun kentän madaltamisen vastustajien kanssa käytävissä keskusteluissa? Kuten myös vastauksen 
kysymykseen voiko ko. tekstikohdan jakaa laajana jakeluna siten kuin muunkin informointini?  
 
Siis selkeät yksiselitteiset vastaukset kaikkiin kolmeen edellä olevaan kysymykseen. 
 
Haavistossa 5.10.2018 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
************************************ 
************************************ 
 
Lähettäjä: Setälä Kari [mailto:kari.setala@karkkila.fi]  
Lähetetty: 5. lokakuutata 2018 9:45 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: Jättämäsi viesti vastaajaani. 
 
Tervehdys, 
 
Olit jättänyt viestin vastaajaani, koskien lähettämääsi sähköpostia. 
 
Lähettämäsi sähköposti ei ole tullut minulle. 
 
 
 
Ystävällisin terveisin 
 
Kari Setälä 
tekninen johtaja 
 
kari.setala@karkkila.fi 
044 767 4830 
Karkkilan kaupunki 
Valtatie 26 B 
03600 Karkkila 
www.karkkila.fi  
www.facebook.com > Me Karkkilalaiset – Karkkilan kaupunki 
Instagram: @meidankaikkienkarkkila 
 

 
 
 
********************************************** 
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********************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 1. lokakuutata 2018 14:34 
Vastaanottaja:  
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 28, Karkkilan LS yhdistyksen säännöt, toiminta ja 
maine Vihreän talon suojelu ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustamistilanne ja sen 
seuraukset, mahd. Venäläinen ruletti katso asiak. 
 
 
Tervehdys! 
 
Jäljempänä oleva 1.10.2018 oikoluettu 30.9.2018 klo 15.07 lähetetty sähköposti ja sen jälkeen 
oleva  sähköpostiketju tiedoksi. 
 
Haavistossa 1.10 2018 
 
Markku Sahlstedt 
 
********************************************* 
********************************************* 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 30. syyskuutata 2018 15:07 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' 
<tuija.telen@karkkila.fi>; 'sari.laine@karkkila.fi' <sari.laine@karkkila.fi>; 'maarit.sihvonen@karkkila.fi' 
<maarit.sihvonen@karkkila.fi>; 'kari.setala@karkkila.fi' <kari.setala@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' 
<tapio.jokela@karkkila.fi>; 'arto.jormalainen@karkkila.fi' <arto.jormalainen@karkkila.fi>; 
'maritsal52@gmail.com' <maritsal52@gmail.com>; 'mija.sundstrom@gmail.com' 
<mija.sundstrom@gmail.com>; 'juha.jumisko@sahkoliitto.fi' <juha.jumisko@sahkoliitto.fi>; 
'timo.hongell@elisanet.fi' <timo.hongell@elisanet.fi>; 'jarkko.ilonen@gmail.com' 
<jarkko.ilonen@gmail.com>; 'muinaisjuttu@gmail.com' <muinaisjuttu@gmail.com>; 
'paivi.hellgren@karviainen.fi' <paivi.hellgren@karviainen.fi>; 'juho.meri@merimet.fi' 
<juho.meri@merimet.fi>; 'anna.tallgren@karkkila.fi' <anna.tallgren@karkkila.fi>; 
'mika.tallgren@hotmail.com' <mika.tallgren@hotmail.com>; 'kari.jj.laine@gmail.com' 
<kari.jj.laine@gmail.com>; 'rainovelin@hotmail.com' <rainovelin@hotmail.com>; 'k.etolin@hotmail.com' 
<k.etolin@hotmail.com>; 'timo.palenius@kolumbus.fi' <timo.palenius@kolumbus.fi>; 
'laila.reikko@gmail.com' <laila.reikko@gmail.com>; 'marianne.bostrom@outlook.com' 
<marianne.bostrom@outlook.com>; 'marianne.bostrom@saunalahti.fi' 
<marianne.bostrom@saunalahti.fi>; 'jukka.hjelm@hankkija.fi' <jukka.hjelm@hankkija.fi>; 
'jyrilaakso82@gmail.com' <jyrilaakso82@gmail.com>; 'lindforsharri@gmail.com' 
<lindforsharri@gmail.com>; 'kitipihlaja@hotmail.com' <kitipihlaja@hotmail.com>; 
'heidi.savolainen@pp6.inet.fi' <heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; 'timo.valkas@innoplan.fi' 
<timo.valkas@innoplan.fi>; 'helvi2011@gmail.com' <helvi2011@gmail.com>; 'op.arvila@outlook.com' 
<op.arvila@outlook.com>; 'auvinen.hannamari@gmail.com' <auvinen.hannamari@gmail.com>; 
'anu.frosterus@karprint.fi' <anu.frosterus@karprint.fi>; 'kripahoo@hotmail.com' 
<kripahoo@hotmail.com>; 'eino.hellsten@elisanet.fi' <eino.hellsten@elisanet.fi>; 
'eino.hellsten@saunalahti.fi' <eino.hellsten@saunalahti.fi>; 'anagonda67@suomi24.fi' 
<anagonda67@suomi24.fi>; 'tiinahen@gmail.com' <tiinahen@gmail.com>; 'eikka1@gmail.com' 
<eikka1@gmail.com>; 'essi.jumisko@gmail.com' <essi.jumisko@gmail.com>; 'tuure.keskinen@gmail.com' 
<tuure.keskinen@gmail.com>; 'raine.mies@elisanet.fi' <raine.mies@elisanet.fi>; 'omo247@elisanet.fi' 
<omo247@elisanet.fi>; 'paivileppanen@elisanet.fi' <paivileppanen@elisanet.fi>; 
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'mikko03.ojanen@gmail.com' <mikko03.ojanen@gmail.com>; 'outi.pietilainen@kolumbus.fi' 
<outi.pietilainen@kolumbus.fi>; 'risto.sintonen@pp.inet.fi' <risto.sintonen@pp.inet.fi>; 
'elina.toikka@pp8.inet.fi' <elina.toikka@pp8.inet.fi>; 'teemu.tuiskula@hotmail.com' 
<teemu.tuiskula@hotmail.com>; 'tapani.trainer@hotmail.fi' <tapani.trainer@hotmail.fi>; 
'tommi.kuutsa@karkkila.fi' <tommi.kuutsa@karkkila.fi>; 'merja.myllyniemi@karkkila.fi' 
<merja.myllyniemi@karkkila.fi>; 'jari.salmisto@karkkila.fi' <jari.salmisto@karkkila.fi>; 
'esko.vuolukka@karkkila.fi' <esko.vuolukka@karkkila.fi>; 'juho.oravala@karkkila.fi' 
<juho.oravala@karkkila.fi>; 'timo.rautiainen@karkkila.fi' <timo.rautiainen@karkkila.fi>; 
'markku.tikkanen@karkkila.fi' <markku.tikkanen@karkkila.fi>; 'jari.vaittinen@valojari.inet.fi' 
<jari.vaittinen@valojari.inet.fi>; 'viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi' <viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi>; 
'vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi' <vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi>; 'toimitus@karkkilalainen.fi' 
<toimitus@karkkilalainen.fi>; 'keke.asposalo@karkkilalainen.fi' <keke.asposalo@karkkilalainen.fi>; 
'heikki.savola@karkkilalainen.fi' <heikki.savola@karkkilalainen.fi>; 'eero.kulla@karkkilalainen.fi' 
<eero.kulla@karkkilalainen.fi>; 'mari.ahola-aalto@karprint.fi' <mari.ahola-aalto@karprint.fi>; 
'eero.wihuri@karprint.fi' <eero.wihuri@karprint.fi>; 'tinam@luukku.com' <tinam@luukku.com>; 
'merja.jylhankangas@gmail.com' <merja.jylhankangas@gmail.com>; 'harry.suntioinen@hotmail.com' 
<harry.suntioinen@hotmail.com>; 'tapani.valonen@gmail.com' <tapani.valonen@gmail.com>; 
'ritvaahomaki@hotmail.com' <ritvaahomaki@hotmail.com>; 'henna.mitrunen@kuvaleipomo.fi' 
<henna.mitrunen@kuvaleipomo.fi>; 'matti.maki@hotmail.com' <matti.maki@hotmail.com>; 
'pekka.Vikberg@elisanet.fi' <pekka.Vikberg@elisanet.fi>; 'anneli.laitinen@gmail.com' 
<anneli.laitinen@gmail.com>; 'voitto.suonpaa@lvi-vs.inet.fi' <voitto.suonpaa@lvi-vs.inet.fi>; 
'anna.pietilainen@elisanet.fi' <anna.pietilainen@elisanet.fi>; 'matti.suomi@karkkila.fi' 
<matti.suomi@karkkila.fi> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 28, Karkkilan LS yhdistyksen säännöt, toiminta ja 
maine Vihreän talon suojelu ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustamistilanne ja sen 
seuraukset, mahd. Venäläinen ruletti katso asiak. 1  
 
 

Oikolukematon 
 
Lukuohjeeksi niille jotka  
tekstin aiemmin ovat saaneet  
se, että alusta siihen asti  
kunnes aikaisempi tulee 
vastaan. Ensikertalaisille  
lopusta viesti kerrallaan  
alkuun. Eli viimeksi lähe- 
tettyyn. 

Karkkilan kaupunki 
 
Kaupunginjohtaja  
Tuija Telen 
 
Karkkilan kaupungin kaupunginhallituksen 
puheenjohtaja                                                                                                                                                                       
                                                                       
Maritta Salo  
 
Tekninen johtaja 
Kari Setälä 
 
Valtatie 26 

mailto:mikko03.ojanen@gmail.com
mailto:outi.pietilainen@kolumbus.fi
mailto:risto.sintonen@pp.inet.fi
mailto:elina.toikka@pp8.inet.fi
mailto:teemu.tuiskula@hotmail.com
mailto:tapani.trainer@hotmail.fi
mailto:tommi.kuutsa@karkkila.fi
mailto:merja.myllyniemi@karkkila.fi
mailto:jari.salmisto@karkkila.fi
mailto:esko.vuolukka@karkkila.fi
mailto:juho.oravala@karkkila.fi
mailto:timo.rautiainen@karkkila.fi
mailto:markku.tikkanen@karkkila.fi
mailto:jari.vaittinen@valojari.inet.fi
mailto:viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi
mailto:vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi
mailto:toimitus@karkkilalainen.fi
mailto:keke.asposalo@karkkilalainen.fi
mailto:heikki.savola@karkkilalainen.fi
mailto:eero.kulla@karkkilalainen.fi
mailto:mari.ahola-aalto@karprint.fi
mailto:eero.wihuri@karprint.fi
mailto:tinam@luukku.com
mailto:merja.jylhankangas@gmail.com
mailto:harry.suntioinen@hotmail.com
mailto:tapani.valonen@gmail.com
mailto:ritvaahomaki@hotmail.com
mailto:henna.mitrunen@kuvaleipomo.fi
mailto:matti.maki@hotmail.com
mailto:pekka.Vikberg@elisanet.fi
mailto:anneli.laitinen@gmail.com
mailto:voitto.suonpaa@lvi-vs.inet.fi
mailto:anna.pietilainen@elisanet.fi
mailto:matti.suomi@karkkila.fi


03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
Ja  
Karkkilan luonnonsuojeluyhdistys 
 
Puheenjohtaja 
Tina Mattsson 
Vattolantie 82 
03600 Karkkila 
 
Varapuheenjohtaja  
Päivi Kärpänen  
Karkkila 
 
Sihteeri  
Anna Kytömäki 
Karkkila 
 
Rahastonhoitaja  
Merja Jylhäkangas  
Karkkila 
  JA 
Edellä Puheenjohtajan, varapuheenjohtajan ja sihteerin sekä rahastonhoitajan informoimana koko 
Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen hallitus 
 
Kuten myös  
 
Karkkilan kotiseutuyhdistyksen hallitus 
 
 
ASIA 1: 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 28, Karkkilan LS yhdistyksen säännöt, toiminta ja maine. 
Vihreän talon suojelu ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustamistilanne ja sen 
seuraukset sekä kentän madaltamisen vastustajien maine. Karkkilan virkahenkilöiden mahdollinen 
Venäläinen ruletti ja sen mahdolliset seuraukset. 
 
ASIA 2: 
Pyhäjärven vanha kunnantupa, jatkossa Vihreä talo ja sen suojelijoiden ja suojelun seurauksena Harjun 
kentän madaltamisen vastustajien maine ja sen pelastaminen. 
 
VIITE: 
Timo Valkkaan 24.9.2018 klo 17.50 lähettämä vastaussähköposti ja sitä ennen tapahtuneet jäljempänä 
olevasta viestiketjusta selviävät tapahtumat. 
 
Kaikki asiasta jäljempänä aikaisemmin sanottu eli jäljempänä oleva uudistaen on todettava ensiksi 
seuraavaa:  
 
1. Saamani palautteen seurauksena ilmoitan, että 18.9.2018 klo 14.41 ja 24.9.2018 klo 14.11 lähettämäni 

sähköpostin liitetiedostoiksi on joissain sähköposteissa avautunut jostain syystä, joka ei tällä hetkellä 
ole tiedossani, Tiina Hentunen-Vannisen video ”Pyhäjärven vanhan kunnantuvan historiasta ja talon 
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entisöintimahdollisuudesta”. Se ei ole kuulunut allekirjoittaneen aikaisempien sähköpostien 
liitetiedostoksi. Eikä kuulu tämänkään sähköpostin liitetiedostoksi. 
 
1.1.  Muita kuin ”LSY Karkkila säännöt 13_9_2018.pdf (576 kt)” niminen ja ”Harjun kenttä 311 plus 2 

13_9_2018.pdf (809 kt)” niminen liitetiedosto ei 13.9.2018, 18.9.2018, 20.9.2018, 24.9.2018 
lähettämiini sähköposteihin eikä myöskään tänään 30.9.2018 lähettämääni sähköpostiin kuulu. 

 
1.2. Mikäli lähetyksen liitetiedostoja on enemmän kuin kaksi. Eli Muita kuin ”LSY Karkkila säännöt 

13_9_2018.pdf (576 kt)” niminen ja ”Harjun kenttä 311 plus 2 13_9_2018.pdf (809 kt)” niminen 
liitetiedosto, pyydän ilmoittamaan. 

 
Toiseksi: 
 
2. Karkkilan virka-  eikä luottamushenkilöiden, kuten ei myöskään Karkkilan hallinto-organisaatioiden 

vastauksia 24.9.2018 esittämiini, jäljempänä olevasta sähköpostiketjusta selviäviin kysymyksiin, eikä 
useasti peräämääni ja toimitettavaksi luvattua leikkauspiirustusta Harjun kentälle ulottuvan ns. 
Vaittisen kulman kohdalta ole toimitettu. 

 
3. Timo Valkaksen 24.9.2018 klo 17.50 lähettämässä  vastauksessa, joka jäljempänä tätä viestiketjua, 

esittämän pyynnön ”Voisitko myös kaivella esiin ne päätöksentekijät, jotka ovat syyllistyneet 
koululaajennuksen päätännän ja toteutuksen yhteydessä tehtyihin virheisiin ja esim. MRL rikkomuksiin, 
jotka ovat johtaneet nykytilanteeseen suojellun rakennuksenkin osalta?” totean seuraavaa: 

 
3.1. Allekirjoittaneella ei ole kattavaa aineistoa, ei aikaa, eikä edes halua alkaa selvittämään 

yksityiskohtaisesti kuka teki ja mitä. Omalta kohdaltani katson sen ajan haaskaukseksi. 
Allekirjoittanutta kiinnostaa ainoastaan se, miten tästä eteenpäin. Samoin se mikä sitten on 
kenenkin vaikutuksesta asian lopullinen lopputulos mm. siinä mahdollisessa tilanteessa missä 
kaupungin johtavat virkahenkilöt mahdollisesti lähtevät pelaamaan Venäläistä rulettia. Toisin 
sanoen mm. kunkin virkahenkilön omakohtaisen valtionavun saamisen 
turvaamistoimimattomuutensa poistamiseksi ja valtion avustuksen menettämisen eliminoimiseksi 
lähtevät mahdollisesti Vihreän talon mahdollisin lahjoitusesityksin käymään kauppaa esim. 
Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen ja sen mahdollisten taustavaikuttajien kanssa valitusten 
peruuttamiseksi. Asiasta lisää muutamine variaatioineen jäljempänä. 

 
3.2. Olen Karkkilan luonnonsuojeluyhdistykselle 13.9.2018 klo 8.42 lähettämäni sähköpostin kohtaan 

10 kirjoittanut ”Ne virkahenkilöt, jotka omilla asenteillaan ja käytännöillään aiheuttivat 
yhdistykselle ja sen henkilöille näytönpaikkatilanteen, ovat omatoimisesti poistuneet Karkkilan 
palkkalistoilta (Tekninen johtaja Huhtaniska ja kaupunginjohtaja Järvenpää.)  Nyt on aika katsoa 
eteenpäin ja hoitaa asia niin, että valtionavun saamista ei toista kertaa vaaranneta. 
Lakianharjullakin Metallityö Ahon tontti on tasattu ja rakennuksen antureita valettu, vaikka 
valtuusto hyväksyi kaavamuutoksen vasta viime maanantaina eli vasta 10.9.2018.”  

 
3.3. Vihreän talon suojelijoiden ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustajien nyky- ja 

näytönpaikkatilanne ei muutu miksikään, vaikka edellä kohdassa 3.2 sanottuun  lisätään Marko 
Järvenpäätä edeltänyt kaupunginjohtaja Juha Majalahti. Joka myös on omatoimisesti poistunut 
Karkkilan palkkalistoilta. Nyky-, eikä  näytönpaikkatilannetta muuta  sekään, että Majalahden 
jälkeen tulee eri luottamushenkilöiden ja luottamushenkilöryhmittymien eri vaiheiden jos milläkin 
tavalla ja perusteella toteutetut ”hässäköinnit”. Joissa ei suunnitelmapiirustuksia hyväksyttäessä 
ymmärretty ottaa huomioon ollenkaan sitä, että koululaajennuksen toteutumisen seurauksena 
Vihreä talo tulee jäämään nykyiselle maastosta ja allekirjoittaneen kolmesta äänivideosta 
selviävälle töppyrälle. 

 



3.4.  Äänivideoiden osoitteet ja katselujärjestys ovat jäljempänä lähes viimeisenä olevassa 14.5.2018 
klo 13.20 lähetetyssä sähköpostissa. Siinä ”Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 17, 
Vihreä talon suojelu ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustamistilanne ja sen 
seuraukset” aihemerkityssä, Karkkilan luonnonsuojeluyhdistykselle 13.9.2018 klo 8.42 lähetetyn 
sähköpostiketjun lopussa, josta tämä sähköpostiviestiketju alkoi.  
 

3.5. Nyt on myöhäistä pyllistää, se on ollut muiden kuin allekirjoittaneen housuissa jo kauan aikaa. Nyt 
on kysymys vain siitä miten tästä eteenpäin. Toisin sanoen siitä kuinka kukakin housunsa 
puhdistaa. Olen jo pitkään kirjallisestikin esittänyt Vihreän talon suojelijoille ja sen seurauksena 
Harjun kentän madaltamisen vastustajille nykytilanteessa ja sen jatkuessa lapsilta varastajille, joilta 
vaikutelmilta ei ole voinut välttyä, kunniallisen ulospääsytien. Valitettavasti tähän asti tuloksetta. 
Vaihtoehto selviää jäljempänä olevasta sähköpostiketjusta. Ei tarvita muuta kuin sisälukutaitoa ja 
tilannetajua, millä tilanne saadaan poistettua. Kaiken lisäksi vielä niin, että kaikkien Vihreän talon 
suojelijoiden ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustajien, nykytilanteessa ja sen 
jatkuessa lapsilta varastajien, joilta vaikutelmilta ei ole voinut välttyä, kasvot säilyy ja mm. 
luonnonsuojeluyhdistyksen maine pelastuu sekä enemmistön kannattama torso (keskentekoinen) 
toteutus jää enemmistön vastuulle. 

 
3.6. Mitä Timo Valkaksen ”Vastuunkanto aikaisemmista ja uusista päätöksistä olisi perin toivottavaa. 

Samoin vastuunkanto erilaisista väittämistä tämän asian tiimoilla.” tekstillään esittämään 
vastuunkantoon ja väittämiin tulee, totean ensiksi, että en ole ollut päätöksiä tekemässä. Toiseksi 
kannan omalta osaltani kyllä vastuuni alusta asti esittämästäni ja useasti toistamastani nyt 
väittämäksi ilmoitetusta sanomastani, että ”Vihreä talo” ei nykyiseen koulukorttelimiljööseen 
enää kuulu. Ei sovi. Eikä sovellu. Siitä on helppo pitää kiinni ja kantaa vastuu. Se on alusta asti 
ollut allekirjoittaneen osalla asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan tosiasia ja lähtökohta. 

 
4. Mikään toimenpide ei muuta sitä tosiasiaa, että ”Vihreä talo” ei nykyiseen koulukorttelimiljööseen 

enää kuulu. Ei sovi. Eikä sovellu. Virkahenkilöiden ja luottamushenkilöiden tulee ottaa huomioon myös 
tulevaisuus ja sen seuraukset. Ei ole mitään mieltä hinnalla millä hyvänsä pyrkiä pitämään 110000,00€ 
valtionavusta kiinni, kun sitä suurempi summa menee pelkästään vihreän talon kohdalle betonisen 
tukkipenkereen tekemiseen. Jonka koulun nykyisen pihan turvallisuus edellyttää tehtäväksi. Kaupunki 
ei pääse mihinkään siitä, että viime kädessä kaupungin tehtävän on taata lasten turvallisuus. Niin 
tukipenkereen rakentamisen  kuin välituntivalvonnankin osalta. Kokonaisvaltaisen toimivuuden osalla 
vastuutilanne on sama ns. ota-luokkalaisten kuljetuksen osalla. 

 
5. Toivottavasti koulun opettajisto ei ole aikaisemmasta kannanotostaan poiketen valmis hyväksymään 

mitä tahansa uutta vaihtoehtoa. Tilanne on sama esim. lasten  vanhemmista koostuvan edustajiston 
osalla. Korjaamista edellyttää vain 17.3.2017 kirjoitetussa kommentissa tuolloin ollut 3:n vuoden ilman 
asianmukaisia liikuntatiloja olemisen aika. Se on nyt jo 4,5 vuotta. Vähä ylikin. 

 
6. Seuraavana Nyhkälän koulun johtoryhmän kommentit asemakaavamuutokseen: 

 
”Nyhkälän koulun johtoryhmän kommentit asemakaavamuutokseen” 
 
”Haluamme tuoda esiin näkökulman, miten asemakaavassa mainitut seikat voitaisiin 
huomioida opetuksen järjestämiseen ja turvallisuuteen liittyvien tekijöiden kannalta. 
Huomioitaviin seikkoihin kuuluvat opetuksen järjestämisen turvallisuus, 
tarkoituksenmukaisuus, soveltuvuus eri-ikäisille ja erilaisille oppilaille, alueen riittävyys ja 
alueen nopea käyttöönottomahdollisuus. Oppilaiden turvallisuus on pystyttävä takaamaan. 
 
Koulun takapiha on pienehkö ja rajoittuu vanhan kunnantalon jyrkkiin rinteisiin. Rinteet ovat 
jyrkät ja vaaralliset. Ne on aidattu kevytrakenteisin metalliaidoin. Pelastustie on kapea 



koulun ja rinteen välissä. Mikäli alueelle saataisiin lisää tilaa, helpottaisi se invataksin kulkua 
koulun taakse ja näin pyörätuolia käyttävien oppilaiden jokapäiväinen kuljettaminen 
helpottuisi nykyisestä. Tällä hetkellä invataksi ei voi ajaa koulun pihan poikki ota-luokan 
ovelle, vaan oppilaat jäävät pois pääaulan oville, mistä tilasta on erittäin hankala matka 
hissin kautta omiin luokkiin. 

 
Piha-alueen laajentaminen toisi lisää tilaa ja helpottaisi eskarilaisten  ja koululaisten pihan 
käyttöä samaan aikaan. Nyt ulkoilu tapahtuu vuorotellen, jotta kaikille on tilaa. 
 
Koulun tarpeet harjun liikuntapaikkoja ajatellen: 
 
Asianmukaiset ulkoliikuntatilat on saatava opetuskäyttöön mahdollisimman nopeasti. Nyt 
olemme koulussa olleet  jo 3 (4,5) vuotta (4,5 lisäys on kirjoittajan) ilman asianmukaisia 
ulkoliikuntapaikkoja. 
 
Alueella voi olla samanaikaisesti viisikin opetusryhmää ulkoliikunnassa. (Esiopetus, useampi 
luokka alakoulusta, yläkoulu, lukio). Tämä tarkoittaa käytännössä sitä, että ulkoliikuntatilaa 
tulee olla esim. viidelle opetusryhmälle samanaikaisesti. 
 
On saatava tilaa eri pallopelien pelaamiseen. Kenttää on tarkoitus käyttää myös välituntisin. 
 
Luistinrata harjulla on välttämätön, sillä Asemansuolle ei mahdu kaikki luistelevat ryhmät 
samanaikaisesti. (Esiopetus, Nyhkälä, yhteiskoulu, lukio) 
 
Luistelumahdollisuus on tarpeellinen, sillä Asemansuolle kävely vie ison osan oppitunnista. 
Tarvitaan myös lämmin rakennus luistimien vaihtoa varten, tiloissa on tärkeää olla myös 
vesipiste ja wc-tilat. 
 
Yleisurheiluharjoitteluun juoksuradat ja pituushyppypaikka. 
 
Alueella olisi hyvä olla kevyt aitaus, jotta pallot pysyvät paremmin alueella. 
 
Henkilökunnan autojen  pysäköintialuetta ei voi pienentää, sillä noin 50 ihmisen autot eivät 
mahdu kadun viereen, eivätkä torin paikat ole esim. perjantaisin ja tiistaisin (kesätoriajalla) 
käytössä. Parkkipaikka on jo nyt äärirajoilla. Kadun varret ovat tarkoitettu huoltajille, jotka 
tuovat lapsiaan kouluun. (taksin kääntöpaikka eli puoliympyrä koulun päädyssä on vain 
taksiliikenteelle). Lisäksi henkilökunnan autoille on asennettu lämmitystolpat. Pitää myös 
huomioida, että pääovien alue tulee pitää tyhjänä pelastusliikennettä varten. 
 
Nyhkälän koulun johtoryhmä 
 
Karkkilassa 17.3.2017 
 
Elisa Annala, Heli Tirkkonen, Kaisa Kaariaho, Marika Wilen, Maria Sipponen, Tiia Liljeroos ja 
Sanna Levänen 
 
Johtoryhmän lausunto on ollut esillä ti 21.3.2017 henkilökunnan kokouksessa ja 
henkilökunnan nähtävillä ilmoitustaululla seuraavan päivän ajan. Henkilökuntaa on koulussa 
41. 
 
Neljä henkilöä ei ottanut kantaa lausuntoon ja yksi henkilö ei puoltanut lausuntoa. 
 



Nyhkälän koulu  
 
Elisa Annala  
 
rehtori” 

 
 
7. Nyhkälän koulun johtoryhmän koulun henkilökunnan puolesta tekemä asiapohjainen ja asiaperusteinen 

kannanotto ei puolla Vihreän talon säilyttämistä nykyisellä paikallaan. Muutoinkin kannanotto on 
selkeä viesti päättäjille siitä, mitä opetuksen järjestämisen turvallisuus, tarkoituksenmukaisuus, 
soveltuvuus eri-ikäisille ja erilaisille oppilaille, alueen riittävyys ja alueen nopea 
käyttöönottomahdollisuus, kuten myös oppilaiden turvallisuuden takaaminen edelleen edellyttää. 
 

8. Nykyisen Karkkilan kaupunginjohtaja Tuija Telenin, tekninen johtaja Kari Setälän eikä kenenkään 
muunkaan kaupungin virka- eikä luottamushenkilön tule lähteä millään perusteella oman 
valtionapuosuussäilyttämisaktiivisuutensa osoittamiseksi ohittamaan Nyhkälän koulun johtoryhmän 
kannanotossa sanottua. Toisin sanoen  Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen ja muiden Vihreän talon 
suojelijoiden ja sen seurauksena harjunkentän madaltamisen vastustajien resurssit aliarvioiden 
pelaamaan venäläistä rulettia.  

 
8.1. Ensimmäinen seikka, joka osuu, mitä Timo Valkaskin  viestissään mm. allekirjoittaneelta 

tuloksettomasti perää, on rakennuksen kunto ja sen ympäristön nykytilanne. Joiden vastuista 
kaupunki ei pääse mihinkään. Minkään sisältöisellä mahdollisella lahjoituksella kaupunki ei pysty 
siirtämään Nyhkälän koulun ja sen ympäristön turvallisuuskysymyksiä millekään yhdistykselle. Eikä 
myöskään kenellekään muulle. Yleisen oppivelvollisuuden toteutumisen turvaamiseksi koulujen ja 
niiden ylläpito tarvittavine ja turvallisine ja muutoinkin toimivine ympäristöineen ja 
tarkoituksenmukaisuuksineen on yhteiskunnan yksiselitteinen velvollisuus. Ainakin tähän asti on 
ollut. Nyhkälän koulun ympäristö ei nykyisellään täytä, eikä vihreän talon nykyisessä paikassa 
mahdollisesti lahjoituksin toteutettavine säilyttämisineen tule koskaan tulevaisuudessakaan 
täyttämään opetuksen järjestämisen turvallisuus, tarkoituksenmukaisuus, soveltuvuus eri-ikäisille 
ja erilaisille oppilaille, alueen riittävyys ja alueen nopea käyttöönottomahdollisuus, kuten myös 
oppilaiden turvallisuuden takaamisen kriteereitä. Niitä, joita opettajien johtoryhmä 
kannanotossaan 17.3.2017 edellyttää. 

 
8.2. Onko mahdollisella Vihreän talon lahjoituksella ilmeisesti suunniteluksi toteutettavassa 

mahdollisessa kaupankäynnissä valituksien peruuttamiseksi otettu ollenkaan huomioon sitä, että 
esim. joku varakas henkilö tai muu varakas taho lahjoittaisi esim. Karkkilan 
luonnonsuojeluyhdistykselle tai jollekin muulle kunnostuksen edellyttämät varat? Mites sitten 
”suu pannaan”? Entä sen jälkeen kun mahdollinen tässä vaiheessa X-taho, mahdollisen 
lahjoituksen toteuduttua vaatii tonttia rakennukselle? Tai vähintään pitkäaikaista 
vuokrasopimusta? Jotta voi lain edellyttämän lainhuudatuksen toteuttaa. Miten Nyhkälän koulun 
johtoryhmän kannanotossa asiapohjalta ja asiaperusteilla esitetty sitten toteutetaan? Edellä 
mainituista seikoistakin kaikki osuvat ennemmin tai myöhemmin. 

 
8.3. Entä tilanne missä luonnonsuojeluyhdistys peruu valituksensa ja ilmaantuukin henkilö, joka on 

suullisesti valtuuttanut Tina Mattssonin yksityishenkilönä tekemään valitukset ja joka suullinen 
valtuutus jälkikäteen vahvistetaan kirjallisesti? Jonka lisäksi selvitetään, että maininta suullisesta 
valtuutuksesta oli epähuomiossa jäänyt mainitsematta allekirjoituksen yhteydessä. Mikäli 
tallaistakin vaihtoehtoa yritettäisiin, tämänkin seikan ratkaiseminen vie hallinto-oikeuksissa HHO ja 
KHO pitkän tovin. 

 



8.4. Jäljempänä tässä sähköpostiviestiketjussa on selvitetty mm. se, että perustuslain 2 pykälän 2 
momentti takaa yksilölle oikeuden osallistua ja vaikuttaa yhteiskunnan kehittämiseen. Tämä 
huomioon ottaen totean, että mikään mahdollinen sopimus ei voi rajata eikä poistaa yksilölle 
perustuslaissa taattua osallistumis-  eikä vaikuttamisoikeutta keneltäkään. Joten tämäkin osuu 
jatkossa ennemmin tai myöhemmin tavalla tai toisella. 

 
9. Ilman minkäänlaisia mahdollisia lahjoitustarjouksia valtionapuosuus saadaan säilytettyä jo 16.10.2017 

klo 14.54 lähettämässäni sähköpostissa perustellusti esittämälläni tavalla. Josta lainaus ilman silloista 
numerointia seuraavana: 

 
”Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 16. lokakuutata 2017 14:54 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'marko.jarvenpaa@karkkila.fi' 
<marko.jarvenpaa@karkkila.fi>; 'sari.laine@karkkila.fi' <sari.laine@karkkila.fi>; 
'matleena.mikkonen@karkkila.fi' <matleena.mikkonen@karkkila.fi>; 
'ahti.huhtaniska@karkkila.fi' <ahti.huhtaniska@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' 
<tapio.jokela@karkkila.fi>; 'tommi.kuutsa@karkkila.fi' <tommi.kuutsa@karkkila.fi>; 
'arto.jormalainen@karkkila.fi' <arto.jormalainen@karkkila.fi>; 'esko.vuolukka@karkkila.fi' 
<esko.vuolukka@karkkila.fi>; 'timo.rautiainen@karkkila.fi' <timo.rautiainen@karkkila.fi>; 
'sami.mannisto@karkkila.fi' <sami.mannisto@karkkila.fi>; 'mikko.laine@pp8.inet.fi' 
<mikko.laine@pp8.inet.fi>; 'kari.jj.laine@gmail.com' <kari.jj.laine@gmail.com>; 
'rainovelin@hotmail.com' <rainovelin@hotmail.com>; 'op.arvila@outlook.com' 
<op.arvila@outlook.com>; 'eino.hellsten@saunalahti.fi' <eino.hellsten@saunalahti.fi>; 
'anagonda67@suomi24.fi' <anagonda67@suomi24.fi>; 'tiinahen@gmail.com' 
<tiinahen@gmail.com>; 'eikka1@gmail.com' <eikka1@gmail.com>; 
'jarkko.ilonen@gmail.com' <jarkko.ilonen@gmail.com>; 'essi.jumisko@gmail.com' 
<essi.jumisko@gmail.com>; 'juha.jumisko@sahkoliitto.fi' <juha.jumisko@sahkoliitto.fi>; 
'tuure.keskinen@gmail.com' <tuure.keskinen@gmail.com>; 'raine.mies@elisanet.fi' 
<raine.mies@elisanet.fi>; 'omo247@elisanet.fi' <omo247@elisanet.fi>; 
'muinaisjuttu@gmail.com' <muinaisjuttu@gmail.com>; 'paivileppanen@elisanet.fi' 
<paivileppanen@elisanet.fi>; 'lindforsharri@gmail.com' <lindforsharri@gmail.com>; 
'juho.meri@merimet.fi' <juho.meri@merimet.fi>; 'mikko03.ojanen@gmail.com' 
<mikko03.ojanen@gmail.com>; 'timo.palenius@kolumbus.fi' <timo.palenius@kolumbus.fi>; 
'outi.pietilainen@kolumbus.fi' <outi.pietilainen@kolumbus.fi>; 'maritsal52@gmail.com' 
<maritsal52@gmail.com>; 'heidi.savolainen@pp6.inet.fi' <heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; 
'risto.sintonen@pp.inet.fi' <risto.sintonen@pp.inet.fi>; 'mija.sundstrom@gmail.com' 
<mija.sundstrom@gmail.com>; 'anna.tallgren@karkkila.fi' <anna.tallgren@karkkila.fi>; 
'elina.toikka@pp8.inet.fi' <elina.toikka@pp8.inet.fi>; 'teemu.tuiskula@hotmail.com' 
<teemu.tuiskula@hotmail.com>; 'tapani.trainer@hotmail.fi' <tapani.trainer@hotmail.fi>; 
'marianne.bostrom2015@hotmail.com' <marianne.bostrom2015@hotmail.com>; 
'ansu.riekkinen@gmail.com' <ansu.riekkinen@gmail.com>; 'paula.salapuro@gmail.com' 
<paula.salapuro@gmail.com>; 'timo.hongell@elisanet.fi' <timo.hongell@elisanet.fi>; 
'paivi.hellgren@karviainen.fi' <paivi.hellgren@karviainen.fi>; 
'auvinen.hannamari@gmail.com' <auvinen.hannamari@gmail.com>; 
'laila.reikko@gmail.com' <laila.reikko@gmail.com>; 'jukka.hjelm@agrimarket.fi' 
<jukka.hjelm@agrimarket.fi>; 'jyrilaakso82@gmail.com' <jyrilaakso82@gmail.com>; 
'kitipihlaja@hotmail.com' <kitipihlaja@hotmail.com>; 'timo.valkas@innoplan.fi' 
<timo.valkas@innoplan.fi>; 'erkki.ollakka@kolumbus.fi' <erkki.ollakka@kolumbus.fi>; 
'rauno.salonen@kolumbus.fi' <rauno.salonen@kolumbus.fi>; 'erkki.nissinen@kolumbus.fi' 
<erkki.nissinen@kolumbus.fi>; 'mari.ahola-aalto@karprint.fi' <mari.ahola-
aalto@karprint.fi>; 'vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi' <vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi>; 
'eero.wihuri@karprint.fi' <eero.wihuri@karprint.fi>; 'viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi' 
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<viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi>; 'toimitus@karkkilalainen.fi' <toimitus@karkkilalainen.fi>; 
'keke.asposalo@karkkilalainen.fi' <keke.asposalo@karkkilalainen.fi>; 
'eero.kulla@karkkilalainen.fi' <eero.kulla@karkkilalainen.fi>; 'heikki.savola@karkkilalainen.fi' 
<heikki.savola@karkkilalainen.fi>; 'markku.tikkanen@karkkila.fi' 
<markku.tikkanen@karkkila.fi>; 'merja.myllyniemi@karkkila.fi' 
<merja.myllyniemi@karkkila.fi>; 'hilkka.kivimaki@karkkila.fi' <hilkka.kivimaki@karkkila.fi>; 
'jaana.levoniemi@karkkila.fi' <jaana.levoniemi@karkkila.fi>; 'jani.hallenberg@karkkila.fi' 
<jani.hallenberg@karkkila.fi>; 'pekka.laine@pp9.inet.fi' <pekka.laine@pp9.inet.fi>; 
'kaj.wesa@karkkila.net' <kaj.wesa@karkkila.net>; 'mikko.laine@pp8.inet.fi' 
<mikko.laine@pp8.inet.fi> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 4 ja mielivallan lopettaminen plus 
Nyhkälänharjun lähiliikunta-alue aloituslupa sekä Karkkilan sopimusrikkomuksesta tilattu 
Rudus OY:n vahingonkorvauslasku  
 
---------------------- 
 
Harjun kenttäasiaan myönnetyksi ilmoitetun valtionapuosuuden saaminen tulee varmistaa 
aloittamalla kaivuutyö ennen aloittamismääräajan umpeen kulumista siten, ettei töiden 
aloittamattomuuden perusteella voida valtionapuosuutta evätä. 
 
Todennäköisten oikaisuvaatimusten ja niiden etukäteen laskelmoiduista paikallisista 
ratkaisuista seuraavien valitusten ja niiden seurauksena mielivaltaisten päätösten 
kumoaminen huomioon ottaen, kaivuutyön aloittaminen tulee toteuttaa siten, että hallinto-
oikeuksien päätösten niin edellyttäessä aloitettu kaivutyö on helppo ennallistaa. 
 
Helposti ennallistettavissa oleva ja vähiten haittaa nykyisen kentän nykyiselle käytölle 
aiheuttaa madaltamisen aloittaminen kaivamalla kentän vesitornin puoleisesta päästä, sen 
keskikohdan ja Helsingintien puolesta välistä pari traktorin maansiirtoperäkärry- tai 
autokuormaa maata pois 1:1,5 luiskilla. Kuljettaa ne Asemansuolle varastoon. Merkitä 
kaivanto puomein ja jopa ennemmin tai myöhemmin varastettavalla vilkkuvalolla. Luiskat 
1:1,5 sen takia, että näyttää kaivannolta. Eikä ole vaarallinen. Montusta pääsee kävelemällä 
pois. 1:1,5 on normaali sorakuopan valumaluiska. 
 
Edellisessä kohdassa esitetyllä tavalla toimien mikään taho ei voi väittää eikä osoittaa ettei 
töitä ole aloitettu ennen valtioavun saamisen ehtona olevaa määräaikaa. Eikä myöskään sitä, 
ettei toimenpidettä voida ennallistaa. 
 
Aikoinaan 1980 luvulla ennen ympäristö- ja lupalautakunta, nykyisin ympäristölautakunta- 
aikaa ympäristöasioita hoitanut vesilautakunta joutui hyväksymään puhdistamolietteen 
poiskuljettamisen aloittamiseksi kottikärrykuljetuksen. Siitäkin huolimatta, että noin 
kahdeksan kuutiometrin lavalliset eivät pysähtyneet ensimmäiseen kymmeneen lavalliseen. 
Kaiken kaikkiaan tuossa kodassa oli 25-30 autokuormaa. Sittemmin Karkkilan 
vesilautakunnan toimesta Länsi-Suomen vesioikeuteen tehdyn virka-apupyynnön ja sen 
perusteeksi jälleen esitetyn aloittamattomuuspäätöksen eliminoimiseksi osoittamani 
levittämisen aloittaminen kottikärryillä tuli hyväksytyksi.  
 
Edelliseen kohtaan liittyen totean vielä erikseen, että silloisen teknistä johtajaan vastaavan 
kaupungininsinöörin toimesta vesilautakunnassa masinoitu Karkkilan virka-apuhakemus 
allekirjoittanutta vastaan ei Länsi-Suomen vesioikeudessa menestynyt. Syynä oli se, että olin 
aloittanut lietteen levittämisen. Vaikkakin vain kottikärryillä. Ilmeisesti asiaan vaikutti myös 
se, että liitin selitykseni oheen vesilautakunnan katselmusajankohtana ottamani valokuvat 
kottikärryistä kuorma päällä. Plus kipatuista kuormista. Plus telaketjuilla varustetusta 
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puskutraktorista, jolla levitysalustaa eli tuolloin tekemääni suurien sateiden seurauksena 
märkää, sittemmin tulevaa pellon pintaa tasattiin. Vai vaikuttiko asiaan se, että edellisten 
lisäksi kirjoitin, että olen kaikin käytettävissä olevin keinoin pyrkinyt saamaan lietteen 
levitetyksi, jopa kottikärryillä, mutta siitäkin täytyi luopua kun luontoäiti suurine sateineen 
oli vastaan, eikä tiedossani ollut sellaista tehdasta joka tekee kottikärryyn levikepyöriä?, ei 
ole tietoa. Selvennykseksi se, että kysymyksessä oli Karkkilan silloiselta jäteveden 
puhdistamolta kuljetettu kuivattu jätevesiliete. 
----------------- 
Haavistossa 16.10.2017 
 
Markku Sahlstedt” 

 
 
10. Edellä ja kaiken aikaisemmin jäljempänä tässä sähköpostiketjussa ja muissa sähköpostiketjuissa 

sanotun uudistaen toivon, että asiassa vihdoin lähdetään toteuttamaan asiapohjaista ja asiaperusteista 
kuntapolitiikkaa. Jota ”Vihreän talon” lahjoittaminen Karkkilan luonnonsuojeluyhdistykselle, tai jollekin 
muulle järjestölle tai yksityishenkilölle nykyisessä paikassa säilyttämiseksi ja kunnostamiseksi, ei 
missään olosuhteissa eikä millään perusteella ole. Tilanne on yksinkertaisesti jatkossa se, että antaa 
luonnonsuojeluyhdistyksen ja muiden Vihreän talon suojelijoiden ja sen seurauksena Harjun kentän 
madaltamisen vastustajien jatkaa vapaasti nykytilanteessa lapsilta varastamista, jolta vaikutelmalta ei 
voi välttyä ja entistä enemmän munata itsensä lisäksi myös Karkkilan luonnonsuojeluyhdistystä lisää. 
Kuten myös Suomen muita luonnonsuojeluyhdistyksiä. 

 
11. Sääntöjensä noudattamiseksi yhdistyksen nykyisen puheenjohtajan ja hänen johtamansa yhdistyksen 

hallituksen tulee lisämunaamisen sijasta edellä olevan ja jäljempänä olevan luettuaan ja 
ymmärrettyään sekä jäljempänä olevasta selviävistä osoitteista avautuvat videot katsottuaan 
ymmärtää tilanne pikaisesti niin, että kasvonsa säilyttääkseen kääntää kurssiaan 180 astetta ja 
peruuttaa valituksensa välittömästi sillä edellytyksellä, että kenttä madalletaan Huhdintien tasoon siten 
kuin olen alusta asti perustellusti esittänyt. Tällöin yhdistyksen jarrutustoiminnalle on esittää perusteet 
ja Vihreälle talollekin mahdollistuu paikka sekä kulkuyhteydet siten kuin olen mm. 5.1.2018 
kuvaamassani videossa ja nyt ohessa olevassa liitetiedostokuvassa esittänyt. Muutoin yhdistyksen 
puheenjohtajan ja yhdistyksen hallituksen kohtalona on omakohtainen ja vapaavalintainen valinta 
vähemmän viisauden, tollouden, tositollouden tai peräti ääliömäisyyden osoittamisen osalta, siten kuin 
muillakin Vihreän talon suojelijoilla ja sen seurauksena harjun kentän madaltamisen vastustajilla, 
nykytilanteessa lapsilta varastavilta, jolta vaikutelmalta ei ole voinut välttyä. Varsinkin kun 
asiapohjainen ja asiaperusteinen tosiasiatilanne on se, että ”Vihreä talo” ei nykyiseen 
koulukorttelimiljööseen enää kuulu. Ei sovi. Eikä sovellu. 

 
12. Asiasta ei puutu enää muuta kuin se, että laajassa jakelussani tai yksittäisessä jakelussani olevista 

henkilöistä joku, tai jotkut lähettää tämän viimeisimmän sähköpostiketjuasian esim. 
sähköisten  viestimien arvioitaviksi.  

 
13. Allekirjoittanut kyllä pystyy TV kameroiden edessäkin perustelemaan Huhdintien tasoon madaltamisen 

sekä sen, että ”Vihreä talo” ei nykyiseen koulukorttelimiljööseen enää kuulu. Ei sovi. Eikä sovellu. 
Kuten muutkin kokonaisvaltaiset, asiapohjalta ja asiaperusteilla alusta asti tekemäni esitykset. Entä 
muut kentän vain puolittaisen madaltamisen? Entä Vihreän talon nykyisellä töppyrällä säilyttämisen?  

 
14. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 
Haavistossa 30.9.2018 
 



Markku Sahlstedt 
 
 
******************************************* 
******************************************* 
 
-----Alkuperäinen viesti----- 
Lähettäjä: timo.valkas@innoplan.fi [mailto:timo.valkas@innoplan.fi]  
Lähetetty: 24. syyskuutata 2018 17:50 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: Re: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 27, Karkkilan LS yhdistyksen säännöt ja toiminta, 
Vihreän talon suojelu ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustamistilanne ja sen seuraukset 
sekä kentän madaltamisen vastustajien maine  
 
Toistat, että "kantani on edelleen se, että "Vihreä talo" ei nykyiseen  
koulukorttelimiljööseen enää kuulu. Ei sovi. Eikä sovellu." 
 
Voisitko myös kaivella esiin ne päätöksentekijät, jotka ovat  
syyllistyneet koululaajennuksen päätännän ja toteutuksen yhteydessä  
tehtyihin virheisiin ja esim MRL rikkomuksiin, jotka ovat johtaneet  
nykytilanteeseen suojellun rakennuksenkin osalta? 
 
Vastuunkanto aikaisemmista ja uusista päätöksistä olisi perin  
toivottavaa. 
Samoin vastuunkanto erilaisista väittämistä tämän asian tiimoilla. 
 
-Timo V 
 
******************************************* 
******************************************* 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 24. syyskuutata 2018 14:11 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' 
<tuija.telen@karkkila.fi>; 'sari.laine@karkkila.fi' <sari.laine@karkkila.fi>; 'maarit.sihvonen@karkkila.fi' 
<maarit.sihvonen@karkkila.fi>; 'kari.setala@karkkila.fi' <kari.setala@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' 
<tapio.jokela@karkkila.fi>; 'arto.jormalainen@karkkila.fi' <arto.jormalainen@karkkila.fi>; 
'maritsal52@gmail.com' <maritsal52@gmail.com>; 'mija.sundstrom@gmail.com' 
<mija.sundstrom@gmail.com>; 'juha.jumisko@sahkoliitto.fi' <juha.jumisko@sahkoliitto.fi>; 
'timo.hongell@elisanet.fi' <timo.hongell@elisanet.fi>; 'jarkko.ilonen@gmail.com' 
<jarkko.ilonen@gmail.com>; 'muinaisjuttu@gmail.com' <muinaisjuttu@gmail.com>; 
'paivi.hellgren@karviainen.fi' <paivi.hellgren@karviainen.fi>; 'juho.meri@merimet.fi' 
<juho.meri@merimet.fi>; 'anna.tallgren@karkkila.fi' <anna.tallgren@karkkila.fi>; 
'mika.tallgren@hotmail.com' <mika.tallgren@hotmail.com>; 'kari.jj.laine@gmail.com' 
<kari.jj.laine@gmail.com>; 'rainovelin@hotmail.com' <rainovelin@hotmail.com>; 'k.etolin@hotmail.com' 
<k.etolin@hotmail.com>; 'timo.palenius@kolumbus.fi' <timo.palenius@kolumbus.fi>; 
'laila.reikko@gmail.com' <laila.reikko@gmail.com>; 'marianne.bostrom@outlook.com' 
<marianne.bostrom@outlook.com>; 'marianne.bostrom@outlook.com' 
<marianne.bostrom@outlook.com>; 'jukka.hjelm@hankkija.fi' <jukka.hjelm@hankkija.fi>; 
'jyrilaakso82@gmail.com' <jyrilaakso82@gmail.com>; 'lindforsharri@gmail.com' 
<lindforsharri@gmail.com>; 'kitipihlaja@hotmail.com' <kitipihlaja@hotmail.com>; 
'heidi.savolainen@pp6.inet.fi' <heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; 'timo.valkas@innoplan.fi' 
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<timo.valkas@innoplan.fi>; 'helvi2011@gmail.com' <helvi2011@gmail.com>; 'op.arvila@outlook.com' 
<op.arvila@outlook.com>; 'auvinen.hannamari@gmail.com' <auvinen.hannamari@gmail.com>; 
'anu.frosterus@karprint.fi' <anu.frosterus@karprint.fi>; 'kripahoo@hotmail.com' 
<kripahoo@hotmail.com>; 'eino.hellsten@saunalahti.fi' <eino.hellsten@saunalahti.fi>; 
'eino.hellsten@elisanet.fi' <eino.hellsten@elisanet.fi>; 'anagonda67@suomi24.fi' 
<anagonda67@suomi24.fi>; 'tiinahen@gmail.com' <tiinahen@gmail.com>; 'eikka1@gmail.com' 
<eikka1@gmail.com>; 'essi.jumisko@gmail.com' <essi.jumisko@gmail.com>; 'tuure.keskinen@gmail.com' 
<tuure.keskinen@gmail.com>; 'raine.mies@elisanet.fi' <raine.mies@elisanet.fi>; 'omo247@elisanet.fi' 
<omo247@elisanet.fi>; 'paivileppanen@elisanet.fi' <paivileppanen@elisanet.fi>; 
'mikko03.ojanen@gmail.com' <mikko03.ojanen@gmail.com>; 'outi.pietilainen@kolumbus.fi' 
<outi.pietilainen@kolumbus.fi>; 'risto.sintonen@pp.inet.fi' <risto.sintonen@pp.inet.fi>; 
'elina.toikka@pp8.inet.fi' <elina.toikka@pp8.inet.fi>; 'teemu.tuiskula@hotmail.com' 
<teemu.tuiskula@hotmail.com>; 'tapani.trainer@hotmail.fi' <tapani.trainer@hotmail.fi>; 
'tommi.kuutsa@karkkila.fi' <tommi.kuutsa@karkkila.fi>; 'merja.myllyniemi@karkkila.fi' 
<merja.myllyniemi@karkkila.fi>; 'jari.salmisto@karkkila.fi' <jari.salmisto@karkkila.fi>; 
'esko.vuolukka@karkkila.fi' <esko.vuolukka@karkkila.fi>; 'juho.oravala@karkkila.fi' 
<juho.oravala@karkkila.fi>; 'timo.rautiainen@karkkila.fi' <timo.rautiainen@karkkila.fi>; 
'markku.tikkanen@karkkila.fi' <markku.tikkanen@karkkila.fi>; 'jari.vaittinen@valojari.inet.fi' 
<jari.vaittinen@valojari.inet.fi>; 'viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi' <viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi>; 
'vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi' <vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi>; 'toimitus@karkkilalainen.fi' 
<toimitus@karkkilalainen.fi>; 'keke.asposalo@karkkilalainen.fi' <keke.asposalo@karkkilalainen.fi>; 
'heikki.savola@karkkilalainen.fi' <heikki.savola@karkkilalainen.fi>; 'eero.kulla@karkkilalainen.fi' 
<eero.kulla@karkkilalainen.fi>; 'mari.ahola-aalto@karprint.fi' <mari.ahola-aalto@karprint.fi>; 
'eero.wihuri@karprint.fi' <eero.wihuri@karprint.fi>; 'tinam@luukku.com' <tinam@luukku.com>; 
'merja.jylhankangas@gmail.com' <merja.jylhankangas@gmail.com>; 'harry.suntioinen@hotmail.com' 
<harry.suntioinen@hotmail.com>; 'tapani.valonen@gmail.com' <tapani.valonen@gmail.com>; 
'ritvaahomaki@hotmail.com' <ritvaahomaki@hotmail.com>; 'henna.mitrunen@kuvaleipomo.fi' 
<henna.mitrunen@kuvaleipomo.fi>; 'matti.maki@hotmail.com' <matti.maki@hotmail.com>; 
'pekka.Vikberg@elisanet.fi' <pekka.Vikberg@elisanet.fi>; 'anneli.laitinen@gmail.com' 
<anneli.laitinen@gmail.com>; 'voitto.suonpaa@lvi-vs.inet.fi' <voitto.suonpaa@lvi-vs.inet.fi>; 
'anna.pietilainen@elisanet.fi' <anna.pietilainen@elisanet.fi> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 27, Karkkilan LS yhdistyksen säännöt ja toiminta, 
Vihreän talon suojelu ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustamistilanne ja sen seuraukset 
sekä kentän madaltamisen vastustajien maine  
 
 
 

Oikoluettu 27.9.2018 
Muutamia sanatarkistuk- 
sia ja sana lisäyksiä tehty 

Karkkilan kaupunki 
 
Kaupunginjohtaja  
Tuija Telen 
 
Karkkilan kaupungin kaupunginhallituksen 
puheenjohtaja                                                                                                                                                                       
                                                                       
Maritta Salo  
 
Tekninen johtaja 
Kari Setälä 
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Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
Ja  
Karkkilan luonnonsuojeluyhdistys 
 
Puheenjohtaja 
Tina Mattsson 
Vattolantie 82 
03600 Karkkila 
 
Varapuheenjohtaja  
Päivi Kärpänen  
Karkkila 
 
Sihteeri  
Anna Kytömäki 
Karkkila 
 
Rahastonhoitaja  
Merja Jylhäkangas  
Karkkila 
  JA 
Edellä Puheenjohtajan, varapuheenjohtajan ja sihteerin sekä rahastonhoitajan informoimana koko 
Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen hallitus 
 
 
ASIA 1: 
Asiatilanteen edellyttämä kohdassa 2 esitetty, erittäin oleellinen ja välitöntä vastausta vaille oleva 
kysymys ja siitä seuraavat jatkokysymykset. 
 
ASIA 2: 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 27, Karkkilan LS yhdistyksen säännöt ja toiminta, Vihreän 
talon suojelu ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustamistilanne ja sen seuraukset. 
 
ASIA 3: 
Pyhäjärven vanha kunnantupa, jatkossa Vihreä talo ja sen suojelijoiden ja suojelun seurauksena Harjun 
kentän madaltamisen vastustajien maine ja sen pelastaminen. 
 
VIITE: 
Ensin oikolukemattomana sittemmin oikoluettuna Tina Mattssonille syyskuun 13 päivänä 2018 klo 8:42 ja 
sen jälkeen laajana jakeluna mm. Karkkilan päättäjille ja lehdistölle klo 10:09 lähettämäni sähköposti ja 
siihen Tiina Hentunen-Vanninen 13. syyskuuta 2018 klo 11:43 lähettämä vastaussähköposti. Ja sitä ennen 
tapahtuneet jäljempänä olevasta viestiketjusta selviävät tapahtumat. 
 
 
Tiina Hentunen-Vanniselle vastauksen ja video-osoitteen ja sieltä avautuvan kuvamateriaalin johdosta on 
kaikki asiasta jäljempänä aikaisemmin sanottu uudistaen todettava seuraavaa: 
 

mailto:kirjaamo@karkkila.fi


1. Saamani palautteen seurauksena ilmoitan, että 18.9.2018 klo 14.41 lähettämäni sähköpostin 
liitetiedostoiksi on joissain sähköposteissa avautunut jostain syystä, joka ei tällä hetkellä ole tiedossani, 
Tiina Hentunen-Vannisen video ”Pyhäjärven vanhan kunnantuvan historiasta ja talon entisöinti 
mahdollisuudesta”. Se ei ole kuulunut allekirjoittaneen aikaisempien sähköpostien liitetiedostoksi. Eikä 
kuulu tämänkään sähköpostin liitetiedostoksi. Muita kuin ”LSY Karkkila säännöt 13_9_2018.pdf (576 
kt)” niminen ja ”Harjun kenttä 311 plus 2 13_9_2018.pdf (809 kt)” niminen liitetiedosto ei 13.9.2018, 
18.9.2018 eikä 20.9.2018 lähettämiini sähköposteihin eikä tänään 24.9.2018 lähettämääni sähköpostiin 
kuulu. 

 
1.1. Mikäli lähetyksen liitetiedostoja on enemmän kuin kaksi. Eli Muita kuin ”LSY Karkkila säännöt 

13_9_2018.pdf (576 kt)” niminen ja ”Harjun kenttä 311 plus 2 13_9_2018.pdf (809 kt)” niminen 
liitetiedosto, pyydän ilmoittamaan. 

 
2. Kuka, tai ketkä ovat esittäneet tai tarjonneet Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen valitusten 

perumiseksi ”Vihreän talon” lahjoittamista Karkkilan luonnonsuojeluyhdistykselle? Kaupunginjohtaja 
Tuija Telen? Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Maritta Salo? Tekninen johtaja Kari Setälä? Vai joku 
muu Karkkilan virka- tai luottamushenkilö? 

 
3. Kysymys on vastattavaksi enemmän kuin ajankohtainen allekirjoittaneelle perjantaina 21.9.2018 

tekninen johtaja Kari Setälän toimesta klo 14.00 jälkeen esitetyn kysymyksen: Mitä mieltä 
allekirjoittanut on siitä, että vihreä talo lahjoitettaisiin Karkkilan luonnonsuojeluyhdistykselle nykyiseen 
paikkaan kunnostettavaksi? ja asian nykyisen lukkiutuneen sekä allekirjoittaneen esityksien 
vastustamistilanteen seurauksena. 

 
4. Vastauksena pienen tovin, jonka ääneen sanomaton toteamus, että on se hyvä, että ruokasalin kalusto 

eli hampaat on omat vei, koska tekarit olisi varmaan pudonneet välittömästi pöydälle, jälkeen totesin, 
että ei missään tapauksessa tule lahjoittaa. Siitä seuraa valvonnan vaikeutuminen ja se tulee olemaan 
jatkuva ongelma. Johon Setälä totesi, että se on koulun henkilökunnan ongelma. Jonka lisäksi 
ihmettelin myös sitä että tommoinen ongelma järjestetään opettajien kiusaksi, joilla jo muutoinkin on 
riittävästi töitä ja vastuita. Ja jatkoin, että selvitän, että onko asia Setälän ilmoittama, vai todellisuus. 
Totesin, että tilanne on verrattavissa 1970 luvulla, jolloin erehdyin kunnallisvaaliehdokkaaksi ja sain 
palkinnoksi jäsenyyden raittiuslautakunnassa. Jossa kerran eräs lääninhallituksen edustaja edellytti 
raittiuslautakuntaa järjestämään ”pultsareille” asunto- ja pesumahdollisuudet sisältävä parakin 
keskuspuistoon entisen yhteiskoulun eli nykyisen yläasteen ja lukion viereen malliksi tuleville 
kansalaisille. Esitys haudattiin yksimielisesti. Viikonloppuna selvitin valvonta-asian. Setälä oli oikeassa. 
Valvonta on koulun rehtorin vastuulla. Valvonnan vaikeuttamisen tai helpottamisen vastuut kuuluvat 
muille.  

 
5. Totesin Setälälle, että kantani on edelleen se, että ”Vihreä talo” ei nykyiseen koulukorttelimiljööseen 

enää kuulu. Ei sovi. Eikä sovellu. 
 
6. Viikonloppuna ilmoitin Setälän puhelinvastaajaan, että ei ole oikein eikä tasapuolista, mikäli nyt 

toteutetaan lahjoitus luonnonsuojeluyhdistykselle, kun sitä ei aikanaan lahjoitettu 
kotiseutuyhdistykselle. Totesin myös talon huonoon kuntoon päästämisestä ja siitä seuraavista 
vastuista. Samoin tukipenkereen tekemisestä kaupungin kustannuksella. Unohtamatta rakennuksen 
rakenteissa olevia homeita ja sädesieniä ja niistä seuraavia vastuita. Totesin myös, että on syytä 
viikonloppuna katsoa myös kuvaamani videot. Kaikki kolme. 

 
7. Kun Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen tarkoitus ja toimintamuotoihin ei kuulu valituksien tekeminen 

eikä niistä kiinni pitäminen eikä myöskään rakennuksien kunnostaminen, kuten ei myöskään 
tulevaisuudelta eli lapsilta varastaminen, on kohdassa kaksi esitetyn kysymyksen lisäksi esitettävä 
vastattavaksi myös kysymys: Toimiiko Karkkilan luonnonsuojeluyhdistys Karkkilan kotiseutuyhdistyksen 



ns. ”työrukkasena”? Vaiko kehittämisyhdistyksen? Vaiko molempien? Kirjalliset vastaukset tulee 
pikaisesti hankkia molemmilta em. tahoilta. Ja muiltakin mahdollisilta, jotka ovat 
luonnonsuojeluyhdistyksen työrukkasekseen mahdollisesti onnistuneet haarukoimaan. 

 
8. Vastaus on pikaisesti selvitettävä myös kysymykseen: Onko esim. Helsingin hallinto-oikeuden tai jopa 

Korkeimman hallinto-oikeuden (KHO:n) kanssa puhuttu, korostan puhuttu mahdollisuudesta siirtää 
luonnonsuojeluyhdistyksen tarkoitus- ja toimintamuotojen vastainen valitus taannehtivasti jonkun 
yksityishenkilön nimissä tehdyksi ja näin tutkittavaksi. Siirtomadollisuutta ei pitäisi olla. Mutta kaikki on 
mahdollista. Varsinkin kun ei voi tiettyjen tapahtumien seurauksena välttyä vaikutelmalta, että KHO on 
ennakkoasenteellisena lähtenyt poistamaan EU:n jäseneksi liittymisen yhteydessä hyväksytyn NUTS 
koodiston perusteella, jonka mukaan Suomessa tulee jatkossa olemaa vain alle sata (alle 100) kuntaa 
Karkkilaa pois Suomen kuntakartalta. Ja mikä valitettavinta Karkkilan päättäjien omalla 
myötävaikutuksella.  

 
9. Mikään toimenpide ei muuta sitä tosiasiaa, että ”Vihreä talo” ei nykyiseen koulukorttelimiljööseen 

enää kuulu. Ei sovi. Eikä sovellu. Virkahenkilöiden ja luottamushenkilöiden tulee ottaa huomioon myös 
tulevaisuus ja sen seuraukset: Ei ole mitään mieltä hinnalla millä hyvänsä pyrkiä pitämään 110000,00€ 
valtionavusta kiinni, kun sitä suurempi summa menee betonisen tukkipenkereen tekemiseen. Jonka 
koulun nykyisen pihan turvallisuus edellyttää tehtäväksi. Kaupunki ei pääse mihinkään siitä, että viime 
kädessä kaupungin tehtävän on taata lasten turvallisuus. 

 
10. Toivottavasti koulun opettajisto ei ole valmis aikaisemmasta kannanotostaan poiketen hyväksymään 

mitä tahansa uutta vaihtoehtoa.  
 

11. Edellä ja kaiken aikaisemmin jäljempänä sanotun uudistaen toivon, että asiassa vihdoin lähdetään 
toteuttamaan asiapohjaista ja asiaperusteista kuntapolitiikkaa. Jota ”Vihreän talon” lahjoittaminen 
Karkkilan luonnonsuojeluyhdistykselle, tai jollekin muulle järjestölle tai yksityishenkilölle nykyisessä 
paikassa säilyttämiseksi, ei ole. Tilanne on yksinkertaisesti jatkossa se, että antaa 
luonnonsuojeluyhdistyksen vapaasti jatkaa lapsilta varastamista ja entistä enemmän munata lisää 
yhdistystään ja Suomen muita luonnonsuojeluyhdistyksiä. 

 
12. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 
Haavistossa 24.9.2018 
 
Markku Sahlstedt 
 
******************************************** 
******************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 20. syyskuutata 2018 6:51 
Vastaanottaja: Tätä sähköpostia erinäinen määrä eri henkilöille. 

Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 26, Karkkilan LS yhdistyksen säännöt ja toiminta, 
Vihreän talon suojelu ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustamistilanne ja sen seuraukset 
sekä kentän madaltamisen vastustajien maine j 
 
Tervehdys! 
 

mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi


Tiedoksi jäljempänä oleva sähköpostiteksti ja se, että laajan Karkkilan luottamushenkilö- sekä 
tiedotusvälinejakelun lisäksi olen jakanut erinäisen määrän jäljempänä olevaa sähköpostia eri henkilöille. 
Edellisen lisäksi seuraavaa: 
 
1. Toivottavasti Karkkilan luonnonsuojeluyhdistys ja muut vihreän talon suojelijat ja sen seurauksena 

kentän madaltamisen vastustajat ja tulevaisuudelta eli lapsilta varastavat oivaltaisivat nykytilanteen ja 
toimisivat siten, ettei mikään seuraavista eli vähemmän viisauden, tollouden, tositollouden tai peräti 
ääliömäisyyden vapaavalintainen osoittamisvaihtoehto jäisi kenellekään painolastiksi. Toimimisella on 
180 asteen käännöksineen jäljempänä kohdassa kolme selvitetystä syystä kiire. 

 
2. Erityisesti huomioon otettavaksi korostan sitä, että allekirjoittanut ei ole nimennyt yhtäkään henkilöä 

miksikään edellä kohdassa 1 mainituista. Korostan myös sitä, että valinnan tekee jokainen henkilö 
omalla kohdallaan täysin vapaavalintaisesti itse. Valitettavasti tilanne on ajautunut vihreän talon 
suojelijoiden ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustajien ja tulevaisuudelta eli lapsilta 
varastavien osalta edellä sanotuksi. Vilpittömästi todeten todella valitettavasti. 

 
3. Kiire kunkin tahon tai henkilön kohdalta pelastaa 180 asteen käännöksellä se mitä pelastettavissa on, 

tulee siitä, että joku taho tai henkilö mahdollisesti käyttää väliintulomahdollisuutta ja lähettää 
jäljempänä olevan sähköpostin liitteineen Helsingin hallinto-oikeudelle tiedoksi. Jolloin sillekin pitäisi 
ainakin kuvaamani äänivideot katsottuaan aueta se todellinen tilanne mistä on kysymys. Eli mm. 
se,  että ”Vihreä talo” ei nykyiseen koulukorttelimiljööseen enää kuulu. Ei sovi. Eikä sovellu. Ei, vaikka 
sitä kuinka mm. aikaisemmalla nykytilannetta vastaamattomalla kuva-aineistolla manipuloiden ja 
todellista tilannetta vääristäen yritetään esim. Tiina Hentunen-Vanninen toimesta perustella. 

 
4. Väliintulomahdollisuutta voi kartoittaa seuraavista osoitteista:  

 
Väliintulosta ensin suppeasti jonka perässä olevista linkeistä avautuvissa kohdista laajemmin. 

4.1. https://www.minilex.fi/a/sivullisen-v%C3%A4liintulo-riita-asiassa 
 

Väliintulosta laajemmin 

4.2. http://tieteentermipankki.fi/wiki/Oikeustiede:v%C3%A4liintulo 
 

5. Hallintoasiassa väliintulon perusteeksi esitän perustuslain 2 pykälän 2 momentin tekstin; ” 
Kansanvaltaan sisältyy yksilön oikeus osallistua ja vaikuttaa yhteiskunnan ja elinympäristönsä 
kehittämiseen.” (Alleviivaus kirjoittajan)  

 
5.1. Kokonaisuudessaan perustuslain 2 §:n sisältö on seuraava: 

 
Kansanvaltaisuus ja oikeusvaltioperiaate 
 
Valtiovalta Suomessa kuuluu kansalle, jota edustaa valtiopäiville kokoontunut eduskunta. 
 
Kansanvaltaan sisältyy yksilön oikeus osallistua ja vaikuttaa yhteiskunnan ja elinympäristönsä 
kehittämiseen. (Tämän kohdan alleviivaus ja lihavointi kirjoittajan)   
 
Julkisen vallan käytön tulee perustua lakiin. Kaikessa julkisessa toiminnassa on noudatettava 
tarkoin lakia. 

 
6.  Perustuslaki ja sen 2 pykälä löytyy osoitteesta;  https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/1999/19990731 
 
7. Perustuslain 2 pykälän 2 momentin teksti sallii mahdollisen väliintulon. Sitä on vaikea evätä 

keneltäkään, joka maksaa veronsa Karkkilaan. Jolloin Karkkila on perustuslaissa sanotun yksilön 

https://www.minilex.fi/a/sivullisen-v%C3%A4liintulo-riita-asiassa
http://tieteentermipankki.fi/wiki/Oikeustiede:v%C3%A4liintulo
https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/1999/19990731


elinympäristöä. Nyhkälän koulun ala-asteen lähiliikuntapaikan eli Harjun kentän madaltamista ja 
”rättien” poistamista on vaikea kenenkään osoittaa, ettei se olisi elinympäristönsä kehittämistä. 

 
8. Toivon, että väliintuloasiassa ei hätäillä. Nopein tapa edetä on se, että luonnonsuojeluyhdistys peruu 

valituksensa. 
 

Haavistossa 20.9.2018 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
******************************************** 
******************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 18. syyskuutata 2018 16:41 
Vastaanottaja: Laajan Karkkilan luottamushenkilö- ja tiedotusvälinejakelun lisäksi erinäinen määrä 
jäljempänä olevaa sähköpostia eri henkilöille. 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 26, Karkkilan LS yhdistyksen säännöt ja toiminta, 
Vihreän talon suojelu ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustamistilanne ja sen seuraukset 
sekä kentän madaltamisen vastustajien maine j 
 
 
Tervehdys! 
 
Jäljempänä oleva teksti liitetiedostoineen tiedoksi. Tarvittaessa sekä niin haluttaessa teksti ja sen 
liitetiedostot myös käyttöön. 
 
Haavistossa 18.9.2018 
 
Markku Sahlstedt 
 
********************************************* 
********************************************* 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 18. syyskuutata 2018 14:41 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' 
<tuija.telen@karkkila.fi>; 'sari.laine@karkkila.fi' <sari.laine@karkkila.fi>; 'maarit.sihvonen@karkkila.fi' 
<maarit.sihvonen@karkkila.fi>; 'kari.setala@karkkila.fi' <kari.setala@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' 
<tapio.jokela@karkkila.fi>; 'arto.jormalainen@karkkila.fi' <arto.jormalainen@karkkila.fi>; 
'maritsal52@gmail.com' <maritsal52@gmail.com>; 'mija.sundstrom@gmail.com' 
<mija.sundstrom@gmail.com>; 'juha.jumisko@sahkoliitto.fi' <juha.jumisko@sahkoliitto.fi>; 
'timo.hongell@elisanet.fi' <timo.hongell@elisanet.fi>; 'jarkko.ilonen@gmail.com' 
<jarkko.ilonen@gmail.com>; 'muinaisjuttu@gmail.com' <muinaisjuttu@gmail.com>; 
'paivi.hellgren@karviainen.fi' <paivi.hellgren@karviainen.fi>; 'juho.meri@merimet.fi' 
<juho.meri@merimet.fi>; 'anna.tallgren@karkkila.fi' <anna.tallgren@karkkila.fi>; 
'mika.tallgren@hotmail.com' <mika.tallgren@hotmail.com>; 'kari.jj.laine@gmail.com' 
<kari.jj.laine@gmail.com>; 'rainovelin@hotmail.com' <rainovelin@hotmail.com>; 'k.etolin@hotmail.com' 
<k.etolin@hotmail.com>; 'timo.palenius@kolumbus.fi' <timo.palenius@kolumbus.fi>; 
'laila.reikko@gmail.com' <laila.reikko@gmail.com>; 'marianne.bostrom@saunalahti.fi' 
<marianne.bostrom@saunalahti.fi>; 'marianne.bostrom@outlook.com' 
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<marianne.bostrom@outlook.com>; 'jukka.hjelm@hankkija.fi' <jukka.hjelm@hankkija.fi>; 
'jyrilaakso82@gmail.com' <jyrilaakso82@gmail.com>; 'lindforsharri@gmail.com' 
<lindforsharri@gmail.com>; 'kitipihlaja@hotmail.com' <kitipihlaja@hotmail.com>; 
'heidi.savolainen@pp6.inet.fi' <heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; 'timo.valkas@innoplan.fi' 
<timo.valkas@innoplan.fi>; 'helvi2011@gmail.com' <helvi2011@gmail.com>; 'op.arvila@outlook.com' 
<op.arvila@outlook.com>; 'auvinen.hannamari@gmail.com' <auvinen.hannamari@gmail.com>; 
'anu.frosterus@karprint.fi' <anu.frosterus@karprint.fi>; 'kripahoo@hotmail.com' 
<kripahoo@hotmail.com>; 'eino.hellsten@elisanet.fi' <eino.hellsten@elisanet.fi>; 
'eino.hellsten@saunalahti.fi' <eino.hellsten@saunalahti.fi>; 'anagonda67@suomi24.fi' 
<anagonda67@suomi24.fi>; 'tiinahen@gmail.com' <tiinahen@gmail.com>; 'eikka1@gmail.com' 
<eikka1@gmail.com>; 'essi.jumisko@gmail.com' <essi.jumisko@gmail.com>; 'tuure.keskinen@gmail.com' 
<tuure.keskinen@gmail.com>; 'raine.mies@elisanet.fi' <raine.mies@elisanet.fi>; 'omo247@elisanet.fi' 
<omo247@elisanet.fi>; 'paivileppanen@elisanet.fi' <paivileppanen@elisanet.fi>; 
'mikko03.ojanen@gmail.com' <mikko03.ojanen@gmail.com>; 'outi.pietilainen@kolumbus.fi' 
<outi.pietilainen@kolumbus.fi>; 'risto.sintonen@pp.inet.fi' <risto.sintonen@pp.inet.fi>; 
'elina.toikka@pp8.inet.fi' <elina.toikka@pp8.inet.fi>; 'teemu.tuiskula@hotmail.com' 
<teemu.tuiskula@hotmail.com>; 'tapani.trainer@hotmail.fi' <tapani.trainer@hotmail.fi>; 
'tommi.kuutsa@karkkila.fi' <tommi.kuutsa@karkkila.fi>; 'merja.myllyniemi@karkkila.fi' 
<merja.myllyniemi@karkkila.fi>; 'jari.salmisto@karkkila.fi' <jari.salmisto@karkkila.fi>; 
'esko.vuolukka@karkkila.fi' <esko.vuolukka@karkkila.fi>; 'juho.oravala@karkkila.fi' 
<juho.oravala@karkkila.fi>; 'timo.rautiainen@karkkila.fi' <timo.rautiainen@karkkila.fi>; 
'markku.tikkanen@karkkila.fi' <markku.tikkanen@karkkila.fi>; 'jari.vaittinen@valojari.inet.fi' 
<jari.vaittinen@valojari.inet.fi>; 'viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi' <viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi>; 
'vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi' <vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi>; 'toimitus@karkkilalainen.fi' 
<toimitus@karkkilalainen.fi>; 'keke.asposalo@karkkilalainen.fi' <keke.asposalo@karkkilalainen.fi>; 
'heikki.savola@karkkilalainen.fi' <heikki.savola@karkkilalainen.fi>; 'eero.kulla@karkkilalainen.fi' 
<eero.kulla@karkkilalainen.fi>; 'mari.ahola-aalto@karprint.fi' <mari.ahola-aalto@karprint.fi>; 
'eero.wihuri@karprint.fi' <eero.wihuri@karprint.fi>; 'tinam@luukku.com' <tinam@luukku.com>; 
'merja.jylhankangas@gmail.com' <merja.jylhankangas@gmail.com> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 26, Karkkilan LS yhdistyksen säännöt ja toiminta, 
Vihreän talon suojelu ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustamistilanne ja sen seuraukset 
sekä kentän madaltamisen vastustajien maine jne. 
 
 
 
Karkkilan kaupunki 
 
Kaupunginjohtaja  
Tuija Telen 
 
Karkkilan kaupungin kaupunginhallituksen 
puheenjohtaja                                                                                                                                                                       
                                                                       
Maritta Salo  
 
Tekninen johtaja 
Kari Setälä 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
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Ja  
Karkkilan luonnonsuojeluyhdistys 
 
Puheenjohtaja 
Tina Mattsson 
Vattolantie 82 
03600 Karkkila 
 
Varapuheenjohtaja  
Päivi Kärpänen  
Karkkila 
 
Sihteeri  
Anna Kytömäki 
Karkkila 
 
Rahastonhoitaja  
Merja Jylhäkangas  
Karkkila 
  JA 
Edellä Puheenjohtajan, varapuheenjohtajan ja sihteerin sekä rahastonhoitajan informoimana koko 
Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen hallitus 
 
 
ASIA 1: 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 26, Karkkilan LS yhdistyksen säännöt ja toiminta, Vihreän 
talon suojelu ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustamistilanne ja sen seuraukset. 
 
ASIA 2: 
Pyhäjärven vanha kunnantupa, jatkossa Vihreä talo ja sen suojelijoiden ja suojelun seurauksena Harjun 
kentän madaltamisen vastustajien maine ja sen pelastaminen. 
 
VIITE: 
Ensin oikolukemattomana sittemmin oikoluettuna Tina Mattssonille syyskuun 13 päivänä 2018 klo 8:42 ja 
sen jälkeen laajana jakeluna mm. Karkkilan päättäjille ja lehdistölle klo 10:09 lähettämäni sähköposti ja 
siihen Tiina Hentunen-Vanninen 13. syyskuuta 2018 11:43 lähettämä vastaussähköposti. 
 
 
Tiina Hentunen-Vanniselle vastauksen ja video-osoitteen ja sieltä avautuvan kuvamateriaalin johdosta on 
todettava seuraavaa: 
 
1. Tiina Hentunen-Vannisen lähettämästä osoitteesta aukeava video on kuva-alan ammattilaisen tekemä 

ja tekniseltä toteutukseltaan ylivertainen verrattuna ilman editointia toteutettuihin allekirjoittaneen 
jäljempänä jo 14.5.2018 klo 13.20 lähetetystä sähköpostissa ja jo sitä aiemminkin lähettämissä 
sähköposteissa olevista osoitteista avautuviin äänivideoihin. 

 
2. Valitettavasti sisäkuvaa lukuun ottamatta, jossa henkilöitä, vihreän talon sivu- ja etupihan kuvat ovat 

ajalta ennen koululaajennuksen toteuttamista. Kuvat ovat Vihreän talon rakennuksen ympäristön 
osalta harhaanjohtavia. Ne eivät vastaa nykytilannetta. Kuvissa olevaa ja näkyvää tieyhteyttä eikä 
myöskään kuvissa näkyvää piha-aluetta ei kuvissa näkyvässä laajuuedessa enää ole olemassa. 

 



3. Videon toteuttaja ja julkisuuteen jaettavaksi laittanut valmistaja tai tekijä pois lukien, Tiina Hentunen-
Vaninen vastauksen seurauksena on esitettävä kysymykset; Vihreää politiikkaa? Punaista politiikkaa? 
Vihreän punaista politiikkaa? Vai punavihreää politiikkaa? Vaiko asiapohjatonta ja asiaperusteetonta 
tosiasioiden vääristely-, manipulointi-, vai erehdyttämispolitiikkaa? Vaiko kaikkia? 

 
4. Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan eli Harjun kentän ja sen ympäristön nykyinen olemassa oleva 

tilanne ja sen kuntoon saattaminen selviää niistä kolmesta tekniseltä toteutukseltaan 
huonompilaatuisesta äänivideosta. Samoin vihreän talon sisäosien tilanne. Kolmen äänivideon osoitteet 
ovat ja löytyvät jäljempänä tässä viestiketjussa olevassa 14.5.2018 klo 13.20 lähetetyssä sähköpostista. 

 
5. Edellä sanotun lisäksi uudistan kaiken jäljempänä 13.9.2018 klo 10.09 laajana jakeluna lähettämässäni 

sähköpostissa sanotun.  
 

6. Kantani on edelleen se, että ”Vihreä talo” ei nykyiseen koulukorttelimiljööseen enää kuulu. Ei sovi. Eikä 
sovellu.  

 
7. Vihreän talon nykyisessä paikassa suojelijoille ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen 

vastustajille on kirjoitettu ja näin tarjottu kunniallinen ulospääsytie, jolla tuon ”poppoon” tähän astiset 
toimenpiteet, kuten myös luonnonsuojeluyhdistyksen tähän astiset säännöissä määritettyjen tarkoitus 
ja toimintamuotojen vastaiset toimenpiteet saadaan kenenkään kasvojaan menettämättä selitetyksi. Ja 
kaiken lisäksi vielä perustellusti selitetyksi siten, että nykyisen enemmistön torso eli keskentekoinen 
toteutus jää Vaittisen tontin kulman kohdalle jäävine patteineen ja sen seurauksena kentän 
pienentymisineen nykyisen enemmistön vastuulle. Vaittisen kulman ”patti” näkyy siinä leikkauskuvassa, 
jota olen tuosta kohtaa jo pitkään edellyttänyt toimitettavaksi. Ja joka leikkauskuva on luvattu toimittaa 
ennen töiden aloittamista. 

 
8. Ilman jo useasti esittämääni vihreän talon suojelijoiden ja sen seurauksena Harjun kentän 

madaltamisen vastustajien 180 asteen käännöstä tilanne on jatkossa täysin päinvastainen. Tällaista 
taantumuksellisuuttako ja paikkakunnan muumiointipolitiikkaa esim. Karkkilan 
luonnonsuojeluyhdistyksen nykyinen puheenjohtaja ja hallitus sekä muut yhdistyksen fiksut jäsenet 
haluavat sääntöjen vastaisella toiminnallaan yhdistyksestään ulospäin osoittaa. Allekirjoittanut ei. Ei 
ainakaan ilman keskusteluja. Kotiseutuyhdistyksessäkin asiapohja ja asiaperusteet voitti. Ainakaan 
muilta vaikutelmilta ei ole voinut välttyä. 

 
9. Itse en näe tulevaisuudelta eli lapsilta varastamista kunniallisena. Kun Karkkilan kaupungilla on varaa 

lähteä, toivottavasti ei luonnonsuojeluyhdistyksen aloitteesta ja myötävaikutuksella suunnitellusti ja 
tavoitteellisesti toteutetun sopimusrikkomuksen perusteella oikeuteen ja siitä seuraavien jopa useiden 
miljoonien miljoonakorvauksien maksajaksi (Rudus OY Aittoissuonmäen asia), sillä on varaa kunnostaa 
Nyhkälän koulun ala-asteen lähiliikuntapaikan eli Harjun kentän madaltaminen kerralla Huhdintien 
tasoon ja muutoinkin tavanomaisilta varusteiltaan asiapohjalta ja asiaperusteilla kerralla kuntoon. 
Kiipeilyseinä ei kuulu tavanomaiseen varustukseen. Se on turvallisuusriski ja vaatii ainakin kouluaikana 
jatkuvan valvonnan. Jottei mitään ikävää pääsisi tapahtumaan. 

 
10. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 
Haavistossa 18.9.2018 
 
Markku Sahlstedt 
 
************************************************* 
************************************************* 



 
Lähettäjä: Tiina Hentunen-Vanninen [mailto:tiinahen@gmail.com]  
Lähetetty: 13. syyskuutata 2018 11:43 
Vastaanottaja: markku.sahlstedt@pp.inet.fi 
Kopio: kirjaamo@karkkila.fi; tuija.telen@karkkila.fi; Laine Sari <sari.laine@karkkila.fi>; Sihvonen Maarit 
<maarit.sihvonen@karkkila.fi>; kari.setala@karkkila.fi; Jokela Tapio <tapio.jokela@karkkila.fi>; Jormalainen 
Arto <arto.jormalainen@karkkila.fi>; Maritta Salo <maritsal52@gmail.com>; Mia Sundström 
<mija.sundstrom@gmail.com>; Jumisko Juha <juha.jumisko@sahkoliitto.fi>; Timo Hongell 
<timo.hongell@elisanet.fi>; Ilonen Jarkko <jarkko.ilonen@gmail.com>; Satu Lehtonen 
<muinaisjuttu@gmail.com>; Hellgren Päivi <paivi.hellgren@karviainen.fi>; Juho Meri 
<juho.meri@merimet.fi>; Tallgren Anna <anna.tallgren@karkkila.fi>; mika.tallgren@hotmail.com; Laine 
Kari <kari.jj.laine@gmail.com>; Raino Velin <rainovelin@hotmail.com>; Katja Etolin 
<k.etolin@hotmail.com>; Timo Palenius <timo.palenius@kolumbus.fi>; Laila Reikko 
<laila.reikko@gmail.com>; marianne.bostrom@outlook.com; marianne.bostrom@saunalahti.fi; 
jukka.hjelm@hankkija.fi; jyrilaakso82@gmail.com; Harri Lindfors <lindforsharri@gmail.com>; 
kitipihlaja@hotmail.com; Savolainen Heidi <heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; Timo Valkas 
<timo.valkas@innoplan.fi>; helvi2011 <helvi2011@gmail.com>; Arvila Olli-Pekka <op.arvila@outlook.com>; 
Hannamari Auvinen <auvinen.hannamari@gmail.com>; Anu Frosterus <anu.frosterus@karprint.fi>; Kristo 
Halme <kripahoo@hotmail.com>; eino.hellsten <eino.hellsten@saunalahti.fi>; eino.hellsten@elisanet.fi; 
Antti Henttonen <anagonda67@suomi24.fi>; Eino Huotari <eikka1@gmail.com>; Essi Jumisko 
<essi.jumisko@gmail.com>; Tuure Keskinen <tuure.keskinen@gmail.com>; Mies Raine 
<raine.mies@elisanet.fi>; Lehto Timo <omo247@elisanet.fi>; Paivileppanen <paivileppanen@elisanet.fi>; 
Mikko Ojanen <mikko03.ojanen@gmail.com>; Outi Pietiläinen <outi.pietilainen@kolumbus.fi>; Risto 
Sintonen <risto.sintonen@pp.inet.fi>; Elina Toikka <elina.toikka@pp8.inet.fi>; Teemu Tuiskula 
<teemu.tuiskula@hotmail.com>; Tapani Ylihärsilä <tapani.trainer@hotmail.fi>; 
merja.myllyniemi@karkkila.fi; jari.salmisto@karkkila.fi; Vuolukka Esko <esko.vuolukka@karkkila.fi>; 
juho.oravala@karkkila.fi; timo.rautiainen@karkkila.fi; Tikkanen Markku <markku.tikkanen@karkkila.fi>; 
jari.vaittinen@valojari.inet.fi; viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi; vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi; 
toimitus@karkkilalainen.fi; Keke Asposalo <keke.asposalo@karkkilalainen.fi>; Heikki Savola 
<heikki.savola@karkkilalainen.fi>; eero.kulla@karkkilalainen.fi; mari.ahola-aalto@karprint.fi; Eero Wihuri 
<eero.wihuri@karprint.fi>; Tommi Kuutsa <tommi.kuutsa@karkkila.fi>; tinam@luukku.com; 
merja.jylhankangas@gmail.com 
Aihe: Re: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 25, Karkkilan LS yhdistyksen säännöt ja toiminta, 
Vihreän talon suojelu ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustamistilanne ja sen seuraukset 
 
Hei, 
  
Tiedoksenne oheinen videoesitys Pyhäjärven vanhan kunnantuvan historiasta ja talon entisöinti 
mahdollisuudesta.: 
https://www.youtube.com/watch?v=BzArDlYOs-I 

 
Vaikka rakennus on jossain vaiheessa maalattu vihreäksi, entisöintihanketta kannattavat Karkkilassa laajasti 
muutkin tahot kuin vain Karkkilan Vihreät. Kyse ei varmaankaan ole vain vihreästä politikoinnista. 
  
Viittaan tässä Markku Sahlstedtin kirjoittamaan kohtaan: 
  

5. Vihreän talon suojelussa ja sen seurauksena Harjun nykyisen kentän madaltamisen vastustamisessa 
ei ole kyse luonnonsuojelusta. Kyse on politikoinnista, jopa vihreästä politikoinnista. Ainakaan muilta 
vaikutelmilta ei ole voinut tähänastisen perusteella välttyä. 

  
6. Yhdistyksen sääntöihin, sen tarkoitus ja toimintamuotoihin ei ole kirjattu politikointia. Eikä varsinkaan 
vihreää politikointia. Puhumattakaan paikkakunnan tulevaisuudelta eli lapsilta varastamista. 
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Mukavaa päivän jatkoa! 
  
Terveisin Tiina Hentunen-Vanninen 
Karkkilan Vihreiden valtuustoryhmän puheenjohtaja 

 

On Thu, Sep 13, 2018 at 10:09 AM Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> wrote: 
 
 
************************************************ 
************************************************ 
 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 13. syyskuutata 2018 10:09 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'tuija.telen@karkkila.fi' 
<tuija.telen@karkkila.fi>; 'sari.laine@karkkila.fi' <sari.laine@karkkila.fi>; 'maarit.sihvonen@karkkila.fi' 
<maarit.sihvonen@karkkila.fi>; 'kari.setala@karkkila.fi' <kari.setala@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' 
<tapio.jokela@karkkila.fi>; 'arto.jormalainen@karkkila.fi' <arto.jormalainen@karkkila.fi>; 
'maritsal52@gmail.com' <maritsal52@gmail.com>; 'mija.sundstrom@gmail.com' 
<mija.sundstrom@gmail.com>; 'juha.jumisko@sahkoliitto.fi' <juha.jumisko@sahkoliitto.fi>; 
'timo.hongell@elisanet.fi' <timo.hongell@elisanet.fi>; 'jarkko.ilonen@gmail.com' 
<jarkko.ilonen@gmail.com>; 'muinaisjuttu@gmail.com' <muinaisjuttu@gmail.com>; 
'paivi.hellgren@karviainen.fi' <paivi.hellgren@karviainen.fi>; 'juho.meri@merimet.fi' 
<juho.meri@merimet.fi>; 'anna.tallgren@karkkila.fi' <anna.tallgren@karkkila.fi>; 
'mika.tallgren@hotmail.com' <mika.tallgren@hotmail.com>; 'kari.jj.laine@gmail.com' 
<kari.jj.laine@gmail.com>; 'rainovelin@hotmail.com' <rainovelin@hotmail.com>; 'k.etolin@hotmail.com' 
<k.etolin@hotmail.com>; 'timo.palenius@kolumbus.fi' <timo.palenius@kolumbus.fi>; 
'laila.reikko@gmail.com' <laila.reikko@gmail.com>; 'marianne.bostrom@outlook.com' 
<marianne.bostrom@outlook.com>; 'marianne.bostrom@saunalahti.fi' 
<marianne.bostrom@saunalahti.fi>; 'jukka.hjelm@hankkija.fi' <jukka.hjelm@hankkija.fi>; 
'jyrilaakso82@gmail.com' <jyrilaakso82@gmail.com>; 'lindforsharri@gmail.com' 
<lindforsharri@gmail.com>; 'kitipihlaja@hotmail.com' <kitipihlaja@hotmail.com>; 
'heidi.savolainen@pp6.inet.fi' <heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; 'timo.valkas@innoplan.fi' 
<timo.valkas@innoplan.fi>; 'helvi2011@gmail.com' <helvi2011@gmail.com>; 'op.arvila@outlook.com' 
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<kripahoo@hotmail.com>; 'eino.hellsten@saunalahti.fi' <eino.hellsten@saunalahti.fi>; 
'eino.hellsten@elisanet.fi' <eino.hellsten@elisanet.fi>; 'anagonda67@suomi24.fi' 
<anagonda67@suomi24.fi>; 'tiinahen@gmail.com' <tiinahen@gmail.com>; 'eikka1@gmail.com' 
<eikka1@gmail.com>; 'essi.jumisko@gmail.com' <essi.jumisko@gmail.com>; 'tuure.keskinen@gmail.com' 
<tuure.keskinen@gmail.com>; 'raine.mies@elisanet.fi' <raine.mies@elisanet.fi>; 'omo247@elisanet.fi' 
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<outi.pietilainen@kolumbus.fi>; 'risto.sintonen@pp.inet.fi' <risto.sintonen@pp.inet.fi>; 
'elina.toikka@pp8.inet.fi' <elina.toikka@pp8.inet.fi>; 'teemu.tuiskula@hotmail.com' 
<teemu.tuiskula@hotmail.com>; 'tapani.trainer@hotmail.fi' <tapani.trainer@hotmail.fi>; 
'merja.myllyniemi@karkkila.fi' <merja.myllyniemi@karkkila.fi>; 'jari.salmisto@karkkila.fi' 
<jari.salmisto@karkkila.fi>; 'esko.vuolukka@karkkila.fi' <esko.vuolukka@karkkila.fi>; 
'juho.oravala@karkkila.fi' <juho.oravala@karkkila.fi>; 'timo.rautiainen@karkkila.fi' 
<timo.rautiainen@karkkila.fi>; 'markku.tikkanen@karkkila.fi' <markku.tikkanen@karkkila.fi>; 
'jari.vaittinen@valojari.inet.fi' <jari.vaittinen@valojari.inet.fi>; 'viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi' 
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'toimitus@karkkilalainen.fi' <toimitus@karkkilalainen.fi>; 'keke.asposalo@karkkilalainen.fi' 
<keke.asposalo@karkkilalainen.fi>; 'heikki.savola@karkkilalainen.fi' <heikki.savola@karkkilalainen.fi>; 
'eero.kulla@karkkilalainen.fi' <eero.kulla@karkkilalainen.fi>; 'mari.ahola-aalto@karprint.fi' <mari.ahola-
aalto@karprint.fi>; 'eero.wihuri@karprint.fi' <eero.wihuri@karprint.fi>; 'anu.frosterus@karprint.fi' 
<anu.frosterus@karprint.fi>; 'tommi.kuutsa@karkkila.fi' <tommi.kuutsa@karkkila.fi>; 'tinam@luukku.com' 
<tinam@luukku.com>; 'merja.jylhankangas@gmail.com' <merja.jylhankangas@gmail.com> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 25, Karkkilan LS yhdistyksen säännöt ja toiminta, 
Vihreän talon suojelu ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustamistilanne ja sen seuraukset  
 
Karkkilan kaupunki 
 
Kaupunginjohtaja  
Tuija Telen 
 
Karkkilan kaupungin kaupunginhallituksen puheenjohtaja  
Maritta Salo 
 
Tekninen johtaja 
Kari Setälä 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
 
ASIA: 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 25, Karkkilan LS yhdistyksen säännöt ja toiminta, Vihreän 
talon suojelu ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustamistilanne ja sen seuraukset 
 
VIITE: 
Jäljempänä oleva sähköpostiviestiketju. 
 
 
Jäljempänä oleva Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen puneenjohtaja Tina Mattssonille 13.9.2018 
lähettämäni sähköpostiviestiketju tiedoksi ja käyttöön. 
 
Haavistossa 13.9.2018 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
********************************************** 
********************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 13. syyskuutata 2018 8:42 
Vastaanottaja: 'tinam@luukku.com' <tinam@luukku.com> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 25, Karkkilan LS yhdistyksen säännöt ja toiminta, 
Vihreän talon suojelu ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustamistilanne ja sen seuraukset  
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Karkkilan luonnonsuojeluyhdistys 
 
Puheenjohtaja 
Tina Mattsson 
Vattolantie 82 
03600 Karkkila 
 
Varapuheenjohtaja  
Päivi Kärpänen  
Karkkila 
 
Sihteeri  
Anna Kytömäki 
Karkkila 
 
Rahastonhoitaja  
Merja Jylhäkangas  
Karkkila 
  JA 
Edellä Puheenjohtajan, varapuheenjohtajan ja sihteerin sekä rahastonhoitajan informoimana koko 
Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen hallitus 
 
 
ASIA: 
Pyhäjärven vanha kunnantupa, jatkossa Vihreä talo ja Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen maine ja sen 
pelastaminen. 
 
VIITE: 
Puhelinkeskustelu 3.8.2018 klo 19.51-20.17 Markku Sahlstedt / Tina Mattsson 
 
 
Viitekohdassa eriteltyyn puhelinkeskusteluun viitaten ja Suomen luonnonsuojeluliiton sekä Karkkilan 
luonnonsuojeluyhdistyksen pitkäaikaisena jäsenenä katson oikeudekseni jopa velvollisuudekseni 
ilmoittaa tässä viestissä seuraavaa ennen kuin Karkkilan luonnonsuoleluyhdistyksen nykyinen henkilöstö, 
ainakaan jäljempänä olevaa 13.9.2018 lähettämääni ja myös 14.5.2018 klo 13.20 lähetettyä sähköpostia 
ja siinä sanottua lukematta ja ymmärtämättä enempää munaa omaa yhdistystään ja muita 
luonnonsuojeluyhdistyksiä.  
 
Edellä sanotun lisäksi esitän seuraavaa:  
 
1. Yhdistyksen tarkoitus ja toimintamuodoiksi määritetään sääntöjen 2 pykälän mukaan seuraavaa: 
 

1.1. - edistää vapaaehtoista luonnon- ja ympäristönsuojelutyötä toiminta-alueellaan 
1.2. - seurata paikallisia ympäristömuutoksia 
1.3. - antaa lausuntoja toimintaansa liittyvissä asioissa ja tehdä aloitteita sekä esityksiä viranomaisille ja 

yhteisöille 
1.4. - valistaa, tiedottaa ja kouluttaa luonto- ja ympäristöasioissa järjestämällä kokouksia, 

esitelmätilaisuuksia, kursseja ja julkaisemalla alaa käsittelevää yleisövalistusta tiedotusvälineissä 
1.5. - elvyttää luontoharrastusta ja –tietämystä järjestämällä retkiä ja leirejä luontoon 
1.6. - edistää luontoon kohdistuvaa tutkimusta 



 
2. Yksikään sääntöjen 2 pykälän alakohtiin, jotka edellä olen numeroinut numeroilla 1.1-1.6 numeroinnilla, 

ei oikeuta tekemään minkäännäköistä valitusta yhdistyksen nimissä. Koska; 
 
2.1. Valitus ei edistä vapaaehtoista luonnon- ja ympäristönsuojelutyötä yhdistyksen toiminta-alueella. 
2.2. Valituksella ei seurata paikallisia ympäristömuutoksia. 
2.3. Valitus ei sisällä eikä anna lausuntoja yhdistyksen toimintaan liittyvissä asioissa eikä tee aloitteita 

eikä esityksiä viranomaisille eikä yhteisöille. 
2.4. Valitus ei valista eikä tiedota  eikä kouluta luonto- ja ympäristöasioita eikä järjestä kokouksia, 

esitelmätilaisuuksia, kursseja eikä julkaise alaa käsittelevää yleisövalistusta tiedotusvälineissä. 
2.5. Valitus ei elvytä luontoharrastusta eikä –tietämystä eikä järjestä retkiä eikä leirejä luontoon. 
2.6. Valitus ei edistä luontoon kohdistuvaa tutkimusta. 

 
3. Helsingin hallinto-oikeudelle maisematyöluvista tehdyn valituksen eikä valtuuston joulukuussa 2017 

tehdyn valituksen perusteluissa esitetystä Karkkilan valtuustolle 30.3.2018 jätetystä 1728 henkilön 
vetoomuksesta ja sen perusteella tehdyistä laskelmista joudun toteamaan, että tuosta 
Luonnonsuojeluyhdistyksen valituksissa ilmoittamasta henkilömäärästä muutamaa henkilöä vaille 300 
ei asu Karkkilassa. Yksi ja sama henkilö, jonka nimi on kahteen kertaan listoissa, on merkinnyt 
kotipaikoikseen Inarin ja Utsjoen. Eräs valtuutettukin on kirjoittanut nimensä kahteen kertaan.  

 
4. Edellä jo sanotun lisäksi joudun jatkamaan seuraavasti:  
 
5. Vihreän talon suojelussa ja sen seurauksena Harjun nykyisen kentän madaltamisen vastustamisessa ei 

ole kyse luonnonsuojelusta. Kyse on politikoinnista, jopa vihreästä politikoinnista. Ainakaan muilta 
vaikutelmilta ei ole voinut tähän astisen perusteella välttyä. 

 
6. Yhdistyksen sääntöihin, sen tarkoitus ja toimintamuotoihin ei ole kirjattu politikointia. Eikä varsinkaan 

vihreää politikointia. Puhumattakaan paikkakunnan tulevaisuudelta eli lapsilta varastamista.  
 

7. Vihreän talon suojelu ja sen seurauksena Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan kunnostamisen eli Harjun 
kentän madaltamisen vastustaminen on tulevaisuudelta eli lapsilta varastamista. Ainakaan muilta 
vaikutelmilta ei voi välttyä. 

 
8. Sääntöjen tarkoitus- ja toimintamuotokohtaan ei ole myöskään kirjattu paikkakunnan muumioimisesta 

mitään. Vihreän talon suojelu ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen vastustaminen on 
paikkakunnan muumioimista. 

 
9. Huomioon otettavaksi katson tarpeelliseksi korostaa, että sääntöjen tarkoitus- ja 

toimintamuotokohtaan ei ole kirjattu valitusoikeudesta mitään. Tuskin sitä mihinkään mallisääntöihin 
tai lakiinkaan on kirjoitettu. Ei ainakaan siten, että se oikeuttaa manipuloinneilla ja kestämättömillä 
perusteilla paikkakunnan muumioimiseen.  

 
10. Ne virkahenkilöt, jotka omilla asenteillaan ja käytännöillään aiheuttivat yhdistykselle ja sen henkilöille 

näytönpaikkatilanteen, ovat omatoimisesti poistuneet Karkkilan palkkalistoilta (Tekninen johtaja 
Huhtaniska ja kaupunginjohtaja Järvenpää.)  Nyt on aika katsoa eteenpäin ja hoitaa asia niin, että 
valtionavun saamista ei toista kertaa vaaranneta. Lakianharjullakin Metallityö Ahon tontti on tasattu ja 
rakennuksen antureita valettu, vaikka valtuusto hyväksyi kaavamuutoksen vasta viime maanantaina eli 
vasta 10.9.2018. 

 
11. Sääntöjensä noudattamiseksi yhdistyksen nykyisen puheenjohtajan ja hänen johtamansa yhdistyksen 

hallituksen tulee lisämunaamisen sijasta edellä olevan ja jäljempänä olevan luettuaan ja 
ymmärrettyään sekä jäljempänä olevasta selviävistä osoitteista avautuvat videot katsottuaan 



ymmärtää tilanne pikaisesti niin, että kasvonsa säilyttääkseen kääntää kurssiaan 180 astetta ja 
peruuttaa valituksensa välittömästi sillä edellytyksellä, että kenttä madalletaan Huhdintien tasoon siten 
kuin olen perustellusti esittänyt. Tällöin yhdistyksen jarrutustoiminnalle on esittää perusteet ja 
Vihreälle talollekin mahdollistuu paikka ja kulkuyhteydet siten kuin olen mm. 5.1.2018 kuvaamassani 
videossa ja nyt ohessa olevassa liitetiedostokuvassa esittänyt. Muutoin yhdistyksen puheenjohtajan ja 
yhdistyksen hallituksen kohtalona on omakohtainen ja vapaavalintainen valinta vähemmän viisauden, 
tollouden, tositollouden tai peräti ääliömäisyyden osoittamisen osalta, siten kuin muillakin Vihreän 
talon suojelijoilla ja sen seurauksena harjun kentän madaltamisen vastustajilla. Varsinkin kun tosiasia 
tilanne on se, että ”Vihreä talo” ei nykyiseen koulukorttelimiljööseen enää kuulu. Ei sovi. Eikä sovellu. 

 
12. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 

13. Asiapohjalta asiaperusteilla eteenpäin. 
 

Haavistossa 13.9.2018 
 
Markku Sahlstedt 
 
Liitteenä Karkkilan LS yhdistyksen yhdistysrekisteriote ja säännöt sekä ”Harjun kenttä 311 plus 2 
13_9_2018.pdf (809 kt)” liitetiedostonimellä oleva kuva asiapohjaisesta ja asiaperusteisesta Harjun kentän 
eli Nyhkälän koulun ala-asteen lähiliikuntapaikan kunnostamisesta. 
 
JK. 
Kiitos vielä tähän mennessä saamattomasta tuesta Haaviston pohjavedenottamon alueella tapahtuneiden 
viranomaisvirheiden korjaamisessa. 
 
Paikka ja allekirjoitus sama kuin edellä. 
 
 
******************************************** 
******************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 14. elokuutata 2018 6:11 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'kari.setala@karkkila.fi' 
<kari.setala@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 17, Vihreä talon suojelu ja sen seurauksena Harjun 
kentän madaltamisen vastustamistilanne ja sen seuraukset  
 
Karkkilan kaupunki 
Tekninen johtaja 
Kari Setälä 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
ASIA:  
Harjun kentän madaltamis- ja vihreän talon suojeluasiaan perehtymistä helpottamaan lupaamani aineisto, 
josta selviää lupaamani video-osoitteet. 
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VIITE: 
Puhelinkeskustelu 13.8.2018 klo 8.52-9.03 Markku Sahlstedt - Kari Setälä 
 
Tiivistetty asiatilanne ja video-osoitteet videoiden katselujärjestyksineen löytyvät jäljempänä olevasta 
14.5.2018 sähköpostitekstistä. Harjun kentän ja vihreän talon lisäksi löytyy ”vähä” muutakin Karkkilan eri 
asiatilanteita selvittävää.  
 
Harjun kentän osalta puuttuu maisematyöluvan oikaisuvaatimuksen yhteydessä esittämästäni kohdasta 
toimitettavaksi edellyttämäni ja Jokelan toimesta toimitettavaksi lupaama leikkauspiirustus. Piirustus 
selvittää niukalla enemmistöpäätöksellä päätetyn kenttämadalluksen toteutuksen torsouden. 
Keskentekoisuuden.  
 
Esittämäni pohjavesimittauksien sijasta ympäristösihteeri keskittyi kesäkuun 2018 lopulla kolmen 
sorakuopan osalla vain istutusten tarkasteluun. Huomioon ottamatta ollenkaan, että pintamaita ei oltu 
levitetty kaikkiin kohtiin asianmukaisesti. Kahden montun osalla levittämättä sai jättää kummassakin yli 
tuhat kuutiota. Myöskään Haaviston vedenottamon kunnostus- ja kokonaissuunnitelma, jossa on kysymys 
pelkästään vesiviranomaisen viranomaisvirheinen korjaamisesta, ei ole edennyt. 
 
Karkkilan palkkalistoilta oma-aloitteisesti poistuneen rakennustarkastajan kirjallisesti ilmoittamaan 
suhteutetun harkintavallan käyttöön ja siihen millä sitä saa, kuten muihinkin epävirallisissa tarkastuksissa 
ilmoitettuihin seikkoihin, palaan myöhemmin. 
 
Lisäinformaatiota on saatavissa mikäli halutaan. 
 
Haavistossa 14.8.2018 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
*************************************** 
*************************************** 
 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 15. toukokuutata 2018 5:29 
Vastaanottaja: Useat eri tahot ja henkilöt, joita asia kiinnostaa 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 17, Vihreä talon suojelu ja sen seurauksena Harjun 
kentän madaltamisen vastustamistilanne ja sen seuraukset  
 
Tervehdys! 
 
14.5.2018 katukappelissa antamani lupauksen mukaan jäljempänä oleva sähköposti tiedoksi. Tiedoksi myös 
se, että tämän ja viimeisen Teille toimittamani lähetyksen välistä puuttuu erinäinen määrä Karkkilan 
kirjaamon kautta Karkkilan päättäjille osoitettuja sähköposteja, joita en nyt ehdi järjestellä tähän 
lähetykseen.  
 
Videoiden osoitteet selviävät jäljempänä olevasta. (kohdasta 5.1). Ympäristölautakunnalle 8.5.2018 
lähetetyn sähköpostin liitteineen voi tilata Karkkilan kirjaamosta. Allekirjoittaneeltakin sen saa joskus, 
mutta tähän tilanteeseen en ehdi enempää. 
 
Haavistossa 15.5.2018 
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Markku Sahlstedt 
 
 
******************************************* 
******************************************* 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 14. toukokuutata 2018 13:20 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'sari.laine@karkkila.fi' 
<sari.laine@karkkila.fi>; 'sami.mannisto@karkkila.fi' <sami.mannisto@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' 
<tapio.jokela@karkkila.fi>; 'juho.oravala@karkkila.fi' <juho.oravala@karkkila.fi>; 'pirjo.siik@karkkila.fi' 
<pirjo.siik@karkkila.fi>; 'merja.myllyniemi@karkkila.fi' <merja.myllyniemi@karkkila.fi>; 
'mika_tallgren@hotmail.com' <mika_tallgren@hotmail.com>; 'kari.jj.laine@gmail.com' 
<kari.jj.laine@gmail.com>; 'k.etolin@hotmail.com' <k.etolin@hotmail.com>; 'rainovelin@hotmail.com' 
<rainovelin@hotmail.com>; 'maritsal52@gmail.com' <maritsal52@gmail.com>; 
'mija.sundstrom@gmail.com' <mija.sundstrom@gmail.com>; 'juha.jumisko@sahkoliitto.fi' 
<juha.jumisko@sahkoliitto.fi>; 'tapani.trainer@hotmail.fi' <tapani.trainer@hotmail.fi>; 
'timo.palenius@kolumbus.fi' <timo.palenius@kolumbus.fi>; 'laila.reikko@gmail.com' 
<laila.reikko@gmail.com>; 'marianne.bostrom@saunalahti.fi' <marianne.bostrom@saunalahti.fi>; 
'marianne.bostrom@outlook.com' <marianne.bostrom@outlook.com>; 'jukka.hjelm@agrimarket.fi' 
<jukka.hjelm@agrimarket.fi>; 'jyrilaakso82@gmail.com' <jyrilaakso82@gmail.com>; 
'lindforsharri@gmail.com' <lindforsharri@gmail.com>; 'kitipihlaja@hotmail.com' 
<kitipihlaja@hotmail.com>; 'heidi.savolainen@pp6.inet.fi' <heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; 
'timo.valkas@innoplan.fi' <timo.valkas@innoplan.fi>; 'rauno.salonen@kolumbus.fi' 
<rauno.salonen@kolumbus.fi>; 'timo.hongell@elisanet.fi' <timo.hongell@elisanet.fi>; 
'jarkko.ilonen@gmail.com' <jarkko.ilonen@gmail.com>; 'muinaisjuttu@gmail.com' 
<muinaisjuttu@gmail.com>; 'paivi.hellgren@karviainen.fi' <paivi.hellgren@karviainen.fi>; 
'juho.meri@merimet.fi' <juho.meri@merimet.fi>; 'anna.tallgren@karkkila.fi' <anna.tallgren@karkkila.fi>; 
'helvi2011@gmail.com' <helvi2011@gmail.com>; 'jari.vaittinen@valojari.inet.fi' 
<jari.vaittinen@valojari.inet.fi>; 'auvinen.hannamari@gmail.com' <auvinen.hannamari@gmail.com>; 
'frosterus.anu@gmail.com' <frosterus.anu@gmail.com>; 'kripahoo@hotmail.com' 
<kripahoo@hotmail.com>; 'eino.hellsten@saunalahti.fi' <eino.hellsten@saunalahti.fi>; 
'eino.hellsten@elisanet.fi' <eino.hellsten@elisanet.fi>; 'anagonda67@suomi24.fi' 
<anagonda67@suomi24.fi>; 'tiinahen@gmail.com' <tiinahen@gmail.com>; 'eikka1@gmail.com' 
<eikka1@gmail.com>; 'essi.jumisko@gmail.com' <essi.jumisko@gmail.com>; 'tuure.keskinen@gmail.com' 
<tuure.keskinen@gmail.com>; 'raine.mies@elisanet.fi' <raine.mies@elisanet.fi>; 'omo247@elisanet.fi' 
<omo247@elisanet.fi>; 'paivileppanen@elisanet.fi' <paivileppanen@elisanet.fi>; 
'mikko03.ojanen@gmail.com' <mikko03.ojanen@gmail.com>; 'outi.pietilainen@kolumbus.fi' 
<outi.pietilainen@kolumbus.fi>; 'risto.sintonen@pp.inet.fi' <risto.sintonen@pp.inet.fi>; 
'elina.toikka@pp8.inet.fi' <elina.toikka@pp8.inet.fi>; 'teemu.tuiskula@hotmail.com' 
<teemu.tuiskula@hotmail.com>; 'jari.vaittinen@valojari.inet.fi' <jari.vaittinen@valojari.inet.fi> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 17, Vihreä talon suojelu ja sen seurauksena Harjun 
kentän madaltamisen vastustamistilanne ja sen seuraukset  
 
 
 
 

Oikolukematon  
Karkkilan kaupunki 
Karkkilan talousjohtaja 
ja  Vt. Kaupunginjohtaja  
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Sari Laine 
Karkkilan kaupunginhallitus 
Karkkilan vt. tekninen johtaja 
Tapio Jokela 
Karkkilan vesihuoltopäällikkö 
Juho Oravala 
Karkkilan ympäristönsuojelusihteeri 
Pirjo Siik 
Karkkilan ympäristölautakunta 
Maa-ainestiimi. Toisin sanoen se aikanaan Karkkiolan tekninen johtaja Kari Setälän esiliinakseen perustama 
salaseura, jonka käsittelyistä ei tähän mennessä ole pidetty pöytäkirjaa eikä muistioita 
JA 
Muut sähköpostijakelussa mainitut 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
 
ASIA: 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 17, Kaupunginhallituksen kokous 14.5.2018, siellä 
mahdollisesti lisälistana tulevat asiat eli mm, Harjun kentän madaltamisen urakkatarjousten hyväksyminen, 
oikaisuvaatimusten käsittely plus muina asioina esityslistan ulkopuolisina asioina mm. Aittoissuonmäen 
maa-ainesten ottolupa sekä Haaviston vedenottamon pohjois- ja luoteispuolelle 
sijoittuvan  soranottoalueen kunnostus- ja kokonaissuunnitelma. Lisänä kaikkien eri maa-ainesottoalueilla 
olevien pohjavesiputkien samanaikainen mittaus. 
 
VIITE 1:   
Ympäristölautakunnan 8.5.2018 pitämään kokoukseen liitteineen toimittamani sähköposti ja kaikki 
aikaisemmin asiakohdassa eriteltyihin asioihin kuuluvat tai liittyvät lukuiset sähköpostit liitteineen. 
 
VIITE 2: 
Jäljempänä Vihreästä talosta ja Nyhkälänharjun kentästä kuvaamani äänivideoiden osoitteet. Ne tulee 
katsoa ensin viimeisestä osoitteesta aukeava äänivideo 1. Sitten keskimmäisestä osoitteesta äänivideo 2. 
Viimeisenä ensimmäisestä osoitteesta aukeava äänivideo 3. 
 
 
Kaiken aikaisemman uudistaen esitän seuraavaa:  
 
1. Varsinkin vihreän talon suojelijoiden ja sen seurauksena kentän madaltamisen vastustajien, kuten myös 

kentän vain puolittaista madaltamista toteuttavien on syytä katsoa kuvaamani äänivideot esittämässäni 
järjestyksessä ja tarkistaa kantansa. Jottei vähempi viisaus, tollous, tositollous tai peräti ääliömäisyys 
jäisi vuosikymmeniksi näkymään ja Karkkilan päätöksentekomentaliteettia osoittamaan. 

 
2. Jäljempänä olevista osoitteista aukeavat äänivideot osoittavat selkeästi tilanteen Vaittisen tontin 

Nyhkälän harjun kentälle ulottuvan pohjoisrajan itäkulman kohdalla. Ne tulee kaikki katsoa ja niillä 
osoitettu ja niissä sanottu tulee ottaa huomioon asiaa ratkaistessa ja varsinkin toteutettaessa. Jotta 
mikään edellä esittämistäni ja jäljempänä toistamistani vaihtoehdoista ei omavalintaisesti toteutuisi 
kenenkään kohdalla. Vähemmän viisaaksi, tolloksi, tosi tolloksi, tai peräti ääliöksi osoittamisen ratkaisee 
omalta osaltaan kukin kaupunginvaltuutettu tai muu luottamushenkilö ihan ihka omalla toiminnallaan 
jatkossa.  
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3. Mikäli valtuutetut ja muut luottamushenkilöt haluavat välttää luettelemani vaihtoehdot. Kaikki 

päätöksentekijät valitsevat kaikkien äänivideoiden jäljempänä esittämässäni järjestyksessä katsomisen 
jälkeen 5.1.2018 kuvaamassani äänivideossa 3 esittämäni toteuttamisvaihtoehdon. Muutoin edellä 
luetteloimani vaihtoehtojen osalta käy kunkin valtuutetun tai muun luottamushenkilön osalta niin kuin 
kävi sille hienostorouvalle, joka hienostoväen ”pippaloissa” ei ajatellut asiaa loppuun asti tilanteessä, 
missä hienostorouva vastasi ”hiprakassa” olleiden herrojen ensimmäiseen kysymykseen; ”Antaisiko hän 
panna, mikäli saisi miljoonan?, että kyllä hän jo miljoonasta.” Sitten hiprakassa olevista herroista toinen 
jatkoi kysymyksellä; ”Entäs satasella?” Jonka jälkeen hienostorouva kivahti kiukkuisena ja tuohtuneena 
esitti kysymyksen; ”Minkälaisena naisena Te häntä oikein pidätte?” Siihen kolmas hiprakassa ollut herra 
vastasi rauhallisesti, ”Senhän Te olette jo itse osoittanut, nythän keskustellaan enää vaan hinnasta.” 

 
4. Karkkilan kaupunginvaltuutetut ja muut luottamushenkilöt miettikää vielä kukin tykönänne minkälaisen 

kuvan haluatte itsestänne ja Karkkilan päätöksentekomentaliteetista Karkkilalaisille ja varsinkin 
ulkopaikkakuntalaisille allekirjoittaneen kolmannessa eli 5.1.2018 videossa esittämääni esitystä 
vastustaessanne antaa. Haluatteko todella oma-aloitteisesti osoittaa vähempää viisautta, tolloutta, 
tositolloutta, vai peräti ääliömäisyyttä? Tai ei mitään edellisistä.  

 
5. Valinta on vapaasti valittavissa kunkin osalta. Asiapohjaa ja asiaperustetta, oikeammin ilmaistuna 

asiaperusteita on vaikea sivuuttaa leimautumatta oma-aloitteisesti ja vapaavalintaisesti joksikin 
esittämistäni vaihtoehdoista. Tai Harjun kenttä madaltamalla mm. videoissakin esittämälläni tavalla, ei 
miksikään niistä. Vielä on mahdollisuus toteutukseen, josta kaikki valtuutetut ja muut päättäjät voivat 
jatkossa olla ylpeitä. Ja vihreälle talollekin järjestyisi paikka. Karkkilassa ei pitäisi jakautua vihreän talon 
suojelijoihin eikä sen seurauksena Harjunkentän madaltamisen vastustajiin. Eikä myöskään Harjun 
kentän vain puolittaiseen madaltamiseen ja sen kannattajiin. Asiassa pitää olla vain Karkkilalaisia, jotka 
näkevät asian pallottelupuliveivauspolitikoinnista seuraavan ”putkinäön” sijasta sillä tavalla, että 
vuosien väännön jälkeen asiapohja ja asiaperusteet ratkaisevat toimivimman ja edustavimman 
lopputuloksen.   

 
5.1. Osoitteesta katsottavissa https://www.youtube.com/watch?v=KzZa83mYoI0&feature=youtu.be 

oleva, puhtaasti informaatiotarkoituksessa Vihreää taloa, sen ympäristöä ja kuntoa 
sekä  Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskeva, noin 40 
minuutin pituinen, 5.1.2018 kuvaamani äänivideo 3. Joka erillinen äänivideo on osa sitä 
kokonaisuutta, joka tulee katsoa 5.11.2017 ja 16.11.2017 kuvattujen kanssa alusta loppuun. 
Samoin osoitteesta katsottavissa https://www.youtube.com/watch?v=vtAxbBVCmIk oleva, 
puhtaasti informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun 
lähiliikuntapaikkaa koskeva, vajaan 26 minuutin pituinen, 16.11.2017 kuvaamani äänivideo 2. 
Joka erillinen äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa 5.11.2017 kuvatun lisäksi myös alusta 
loppuun. Kuten myös osoitteesta 
https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs  katsottavissa oleva, puhtaasti 
informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun 
lähiliikuntapaikkaa koskeva, muutamia sekunteja yli 29 minuutin pituinen, 5.11.2017 kuvaamani 
äänivideo 1. Joka erillinen äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa alusta loppuun. 

 
6. Tässä vaiheessa huomioon otettavaksi vielä seuraava: Mikäli toteutusta jatketaan nykyiseltä pohjalta eli 

asetelmasta missä vihreän talon suojelijat ja sen seurauksena harjun kentän madaltamisen vastustajat 
eivät käännä kurssiaan esittämääni 180 astetta. Jolloin kenttä toteutetaan valtuuston niukan 
enemmistöpäätöksen pohjalta keskentekoisena torsona, tilanne tulee olemaan se, että madaltamisen 
toteuttajat pääsevät torson toteutuksen seurauksena vetäytymään vihreän talon suojelijoiden ja sen 
seurauksena kentän madaltamisen vastustajien kannan taakse siitä miksi kentästä tuli nykyisellä 
meiningillä jatkettaessa Vaittisen tontin pohjoisrajan itäkulman kohdalta ja muutoinkin mikä tuli. Kun 
taas tilanteessa missä vihreän talon suojelijat ja sen seurauksena Harjun kentän madaltamisen 
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vastustajat 180 asteen kurssimuutoksella saavat siirrettyä lopputuloksen vastuun nykyisen 
suunnitelman hyväksyjille ja toteuttajille. Ainakin siinä tilanteessa missä tuo jo kauan aikaa esittämäni 
180 asteen käännöksen sanotaan, tai, vaikka ei sanottaisikaan tulleen liian myöhään. Miettikääpä kaikki 
päättäjät kukin osaltanne edes hitusen lopputulosta, jonka asiapohjan ja asiaperusteet sivuuttava 
pallottelupuliveivauspolitikointi on Karkkilan julkisuuskuvaan aiheuttamassa. Palauttakaa mieleenne se 
aikaisemmin esittämäni esimerkkiteksti Porintien eritasoliittymän toteuttamista ilman Porintien 
pudottamista nykyiselle tasolle. 

 
7. Oikaisuvaatimuksessani edellyttämäni leikkauskuva Vaittisen tontin pohjoisrajan itäkulman kohdalta 

osoittaa, tai ainakin pitäisi osoittaa kaikille päättäjille jotakin. Eli vain 3.5 metrin osittaisen 
madaltamisen seurauksena mm. sen minkälainen nykyisen kentän tasoon jäävä patti tuohon kohtaan 
jää. Ainakin silloin, mikäli Vaittisen kanssa ei ole puhuttu tai jopa sovittu, tai ei jatkossa sovita mitään 
tuon patin poistamisesta. 

 
8. Videoiden tekninen toteutus ei ole paras mahdollinen. Asia ja tilanne, mistä on kysymys, mielestäni 

niistä kyllä selviää. Tai ainakin pitäisi kuntapäättäjille selvitä. 
 

9. Nykyisen tilanteen edellyttämästä hienostoväen pippalojuhlaesimerkistä ja joidenkin tai vaikka kaikkien 
siitä seuraavista mahdollisista närkästymisistä huolimatta huomioon otettavaksi korostan, että 
nykyinen torso toteutus Vaittisen tontin pohjoisrajan itäkulman kohdalle on kenttärakenteista johtuen 
lopullinen. Miettikää kukin tykönänsä minkälaisen kuvan Karkkilan päätöksentekomentaliteetista ja sen 
lyhytnäköisyydestä Te Karkkilan kuntapäättäjät (valtuutetut ja muut luottamushenkilöt) haluatte antaa 
ulospäin. Toivottavasti myös kuntapäättäjien toimesta asiapohjalta ja asiaperusteilla.  

 
10. Tämä teksti ja tekstin sanoma liitetään aikaisempien eteen, siten kuin kaikki muutkin tekstini. 
 
Haavistossa 14.5.2018 
 
Markku Sahlstedt 
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Oikaisuvaatimusten käsittely plus Aittoissuonmäen maa-ainesten ottolupa sekä Haaviston alueen 
kunnostus- ja kokonaissuunnitelma  
 
 
 

Oikolukematon  
Karkkilan kaupunki 
Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää 
Karkkilan talousjohtaja  
Sari Laine 
Karkkilan kaupunginhallitus 
Karkkilan vt. tekninen johtaja 
Tapio Jokela 
Karkkilan vesihuoltopäällikkö 
Juho Oravala 
Karkkilan ympäristönsuojelusihteeri 
Pirjo Siik 
Karkkilan ympäristölautakunta 
Maa-ainestiimi. Toisin sanoen se aikanaan Karkkiolan tekninen johtaja Kari Setälän esiliinakseen perustama 
salaseura, jonka käsittelyistä ei tähän mennessä ole pidetty pöytäkirjaa eikä muistioita 
JA 
Muut sähköpostijakelussa mainitut 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
 
ASIA: 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 16, ympäristölautakunnan 8.5.2018 kokous 
Oikaisuvaatimusten käsittely plus Aittoissuonmäen maa-ainesten ottolupa sekä Haaviston vedenottamon 
pohjois- ja luoteispuolelle sijoittuvan  soranottoalueen kunnostus- ja kokonaissuunnitelma. Lisänä kaikkien 
eri maa-ainesottoalueilla olevien pohjavesiputkien samanaikainen mittaus.  
 
VIITE: 
Ympäristölautakunnan kokous 8.5.2018 esityslistan asia 21 ”Oikaisuvaatimukset koskien Nyhkälänharjun 
maisematyölupapäätöksiä 17-166-M ja 17-167-M” 
 
Määräajassa 10.4.2018 oikolukemattomana toimitetussa tekstissä ja sen 3.5.2018 oikoluetussa tekstissä ja 
kaikkeen aikaisemmissa teksteissä sanottuun viitaten ilmoitan kohteliaimmin; 
 
11. Ellei Vaittisen kanssa ole julkisesti, tai jopa salaisesti puhuttu tai jopa sovittu muuta kuin mitä asiakirjat 

Nyhkälän harjualueen kentän madaltamisen toteutuksen osalta eli maisematyölupien pohjana olleet 
asiakirjat osoittavat, lopputulos on torso eli keskentekoinen.  

 
12. Lopputulos tulee osoittamaan Karkkilan päätöksentekomentaliteetista ja päättäjistä jotakin. Minun 

viakseni ei voida laittaa sitä, että lopputulos osoittaa vähempää viisautta, tolloutta, tositolloutta tai 
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jopa ääliömäisyyttä niin hankkeen toteuttajien kuin hankkeen vastustajienkin osalta. Ellei Hannamari 
Auvinen onnistu 24.5.2018 järjestämässään tilaisuudessa saada vihreän talon suojelijoita ja sen myötä 
Harjun kentän madaltamisen vastustajia tekemään 180 asteen käännöstä ja esittämään kaikesta 
aikaisemmasta huolimatta parempaa ratkaisua mitä valtuuston niukka enemmistö on nyt 
toteuttamassa. Se mahdollisuus on myös ympäristölautakunnalla. Valtuuston päätöstä ei 
ympäristölautakunta voi muuttaa, mutta esityksen sen tarkistamiseksi se voi tehdä. 

 
13. Vihreän talon suojelijoiden ja sen seurauksena kentän madaltamisen vastustajien, kuten myös kentän 

vain puolittaista madaltamista toteuttavien on syytä tarkistaa kantansa. Jottei vähempi viisaus , tollous, 
tositollous tai peräti ääliömäisyys jäisi vuosikymmeniksi näkymään ja Karkkilan 
päätöksentekomentaliteettia osoittamaan. 

 
13.1. Osoitteesta katsottavissa 

https://www.youtube.com/watch?v=KzZa83mYoI0&feature=youtu.be oleva, puhtaasti 
informaatiotarkoituksessa Vihreää taloa, sen ympäristöä ja kuntoa sekä  Nyhkälänharjua, Harjun 
kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskeva, noin 40 minuutin pituinen, 5.1.2018 
kuvaamani äänivideo 3. Joka erillinen äänivideo on osa sitä kokonaisuutta, joka tulee katsoa 
5.11.2017 ja 16.11.2017 kuvattujen kanssa alusta loppuun. Samoin osoitteesta katsottavissa 
https://www.youtube.com/watch?v=vtAxbBVCmIk oleva, puhtaasti informaatiotarkoituksessa 
Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskeva, vajaan 26 
minuutin pituinen, 16.11.2017 kuvaamani äänivideo 2. Joka erillinen äänivideo on kokonaisuus, 
joka tulee katsoa 5.11.2017 kuvatun lisäksi myös alusta loppuun. Kuten myös osoitteesta 
https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs  katsottavissa oleva, puhtaasti 
informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun 
lähiliikuntapaikkaa koskeva, muutamia sekunteja yli 29 minuutin pituinen, 5.11.2017 kuvaamani 
äänivideo. Joka erillinen äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa alusta loppuun. 

 
14. Videot osoittavat selkeästi tilateen Vaittisen tontin Nyhkälän harjun kentälle ulottuvan pohjoisrajan 

itäkulman kohdalla. Ne tulee kaikki katsoa ja niillä osoitettu ja niissä sanottu tulee 
ympäristölautakunnan ottaa huomioon asiaa ratkaistessaan.  

 
15. Saman kuin videot osoittaisivat Huhtaniskan tilaamatta ja esittämättä jättämä sekä allekirjoittaneen 

edellyttämä ja peräämä leikkauskuva. Tämä on teknisen lautakunnan ja kaupunginhallituksen jäsenten 
kuten myös ympäristölautakunnankin otettava huomioon asioita ratkaistessaan. Ettei mitään sellaista, 
jota kukaan ei halua Karkkilan julkisuuskuvaan, jäisi näkyviin. Asiapohja ja asiaperuste edellyttää 
leikkauskuvan hankkimista oikaisuvaatimuksessani edellytetystä kohdasta. Tilanne on sama kuvan 
ymmärtämisen osalta. Niin paperilla kuin maastossakin. 

 
16. Asia selviää oikaisuvaatimuksen lisäksi jäljempänä olevasta, Karkkilan tekniselle lautakunnalle 3.5.2018 

klo 14.53 lähettämästäni tekstistä. Vt. teknisen johtajan Tapio Jokelan siihen 3.5.2018 klo 15.24 
lähettämästä vastauksesta, allekirjoittaneen siihen välittömästi 3.5.2018 klo 16.50 lähettämästä 
vastauksesta. Löytyy jäljempänä olevasta. Heti Annamari Auviselle 4.5.2018 klo 16.55 lähettämäni 
sähköpostin jälkeen. Myös sitä ennen olevasta Tapio Jokelan 8.3.2018 klo 10.03 lähettämästä 
sähköpostista. 

 
17. Se parhaiten tilanteen selvittävä leikkausviivan kohta on se Vaittisen tontin pohjoisrajan itäkulma. 

Tarkemmin mm. videoilta selviävä Harjun kentällä oleva rajapaalun kohta. 
 

 
Edellä olevan lisäksi kohteliaimmin muistutan ja korostan vielä edellisen lisäksi jäljempänä olevaa eli 
ympäristölautakunnalle 23 marraskuuta 2017 klo 14:42 lähettämässäni sähköpostissa sanottua. Uudistan 
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tuolloin esittämäni ja sen perään tuon jälkeen jokaisessa ympäristölautakunnan kokouksessa esille 
tuomani tekstin ja tekstin sanoman. Ymmärretään sitä sitten jatkon kannalta tai ei. 
 
Edellä olevan uudistamisen perusteeksi esitän mm. seuraavaa: 

 
18. Muistutan, että pohjavedet olivat vuoden 2018 helmikuun lopussa korkealla. Ovat sitä vieläkin. Mm. 

Haaviston vedenottamon vedenotosta eli pohjaveden verkostoon pumppaamisesta huolimatta, 
pumppauksen seurauksena syntyvä ja syntynyt vajoamissuppa, mikäli ymmärretään mikä se on, on 
täyttynyt. Jopa lähes vuoden 1967 ennen koepumppausta oleviin ylimpiin luontaisiin lukemiin. Enää 
runsas metri puuttuu. Viereisessä lähteessä eli Haaviston vedenottamon pohjoispuolisen harjualueen 
eteläpuolisessa luontaisessa ylivuotoventtiilissä (lähteessä), vesi on huomattavasti alempana kuin 
harjualueella. Ero on paljain silmin havaittavissa.  

 
19. Olen kauan, kauan sitten edellyttänyt kulloisenkin soranottoaluekokonaisuuden, esim. Vaskijärvellä 

ottotoiminnan kohteena olevan laajan sora-alueen kaikkien eri toimijoiden soranottoalueiden 
tarkkailuputkien samanaikaista mittausta. Tähän asti tuloksetta. Nyt on syytä toteuttaa nuo 
esittämäni mittausputkien samanaikaiset mittaukset kaikkien ottoalueiden ja niillä olevien 
tarkkailuputkien osalta. Nyt kun on jää sulanut myös Haavistossa Kolmikanttisen suolla olevan 
luontaisen lammikon osalta. Niin haluttaessa olen valmis avustamaan, mikäli luoja suo.  

 
20. Huomioonotettavaksi se, että Haaviston vedenottamoalueen 42 putken osalta, ilman tuota 

Kolmikanttisen suolla olevaa lammikon pintaa, mittaukset toteutettiin 16.4 – 17.4.2018. Tuloksena 
oli, että vuoden 2017 loka-, marras-, ja joulukuun runsaiden sateiden seurauksena luontaiset 
pohjavedenpinnat olivat korkeammalla kuin vuonna 2008. Kiitos asiapohjalla ja asiaperusteilla 
mittaukseen ja sen suorittamiseen suhtautuneen vt. tekninen johtaja Tapio Jokelan. Muiden 
alueiden osalta ei ole tapahtunut muuta kuin nykyisen koeajalla olevan ympäristösihteerin lukuisasti 
toistamaa ilmoitusta. ”Ei voida”, ”ei voida”,  ”ei voida” ja taas edelleen ”ei voida” suorittaa 
tarkkailuohjelmasta poikkeavia mittauksia. Johon joka kerta vastaukseni oli kyllä voidaan. Te 
viranomaisena (Ympäristösihteeri Pirjo Siik), esitätte asian ympäristölautakunnalle ja se 
asiantuntijalautakuntana ratkaisee mittausten suorittamisen ja sen jälkeen niin ikään 
asiantuntijalautakuntana ottaa vastuun mittauksien suorittamisesta esittämälläni tavalla. Tai sitten 
vastuun niiden suorittamatta jättämisestä. Asialla on kiire. Pohjavedet alentuvat kaiken aikaa. 

 
21. Ellei asiantuntijalautakunta halua suorittaa tai suorituttaa mittauksia, on aivan turhaa puhua 

pohjavesien juomakelpoisena säilyttämisestäkään mitään. Ei yhtään mitään. Lemminkäinen Infra 
OYj:n  (Nykyisin ilmeisesti YIT:n) Hietalammen alueen (neljän alueen kokonaisuus) tilanne on 
mielenkiintoinen pohjaveden pinnan alle haudattujen pintamaiden (pohjaveden juomakelpoisena 
säilymisen kannalta ulostemaiden) osalta. Sen tilanne on enemmän kuin mielenkiintoinen. Varsinkin 
kun olen asiapohjalta ja asiaperusteilla toimiessani nyt tilanteessa, missä allekirjoittaneen on sen 
selvittämiseksi, oliko Karkkilan kaupungilla ja sille ostopalveluna ympäristöpalveluita mm. maa-
ainestenottoalueiden valvontaa toimittavilla Vihdin ”daameilla” ja heidän toimiaan Karkkilassa 
vastaanottavalla ja hyväksyvällä Karkkilan palkkalistoilta jo oma-aloitteisesti poistuneella ”daamilla”, 
aluehallintoviraston lupa haudata jopa 12,2 %:a orgaanista ainesta, (humusta) eli pintamaata sisältävää 
massaa pohjavedenpinnan alapuolelle? Mikäli aluehallintoviraston mukaan Karkkilalla oli lupa, niin 
terve menoa aluehallintovirastonkin asiantuntemus ”Hermannin nuorisoseuraan”, tai, vaikka ”Huitsin 
Nevadaan.” 

 
22. Toivottavasti arvovaltasyyt sivuuttaen edes ainakin mittausasia Karkkilan kaupungin virkahenkilöiden 

osalta nähdään niin, että ne esittämälläni tavalla esitetään välittömästi suoritettaviksi.  
 

23. Toivottavasti myöskään jälkihoitoja ei sallita toteutettavaksi sillä tavalla kuin Laivolan alue Haavistossa, 
jossa mm. kaupungille toimitettujen videoiden mukaan luiskat sai jättää tekemättä ja pintamaat 



levittämättä. Kaksi eri videota tuosta alueesta osoittaa jotakin sellaista minkä perusteella vakuuksia ei 
tullut palauttaa. Vaikka palautettiin. Tilanne on Muslammin alueella tietyiltä osilta sama, mutaa ei niin 
järkyttävä. Korjattavaa on myös Toivikkeen vedenottamoalueella olevan Morenia OY:n alueen osalla. 
Siinä pintamaista on levittämättä noin 2000 m3 ainakin. Vanha-Hongiston alueella samoin. Jossa 
alueessa on mm. täysin käsittämättömästi ja perusteettomasti jätetty rinne avoimeksi muka 
törmäpääskyrinteenä, vaikka varsinaista törmää ei ole. Eli ilman pintamaita pöllyämään hiekkaa 
naapurin omakotikiinteistölle ja siellä olevien rakennusten ja pihanurmikon päälle.  

 
24. Parsilanjärven pohjoispuolella sijaitsevalle allekirjoittaneen alueelle tarjottiin puhelinkeskustelussa 

täysin perusteettomasti maisemointia, jonka heti korjasin jälkihoidoksi, ei tule toteuttaa ennen kuin 
keskinäisissä sopimuksissa sanottu on kaikilta osiltaan toteutettu. Ne taas ei voi toteutua ilman 
ottolupaa. Allekirjoittaneen alueella sijaitsevat Naapurialueen massat on ajettava omistamiltani alueilta 
pois. 

 
25. Karkkilalaisten ”daamien” vuosina 2006-2010 ja Vihdin ”daamien” 2011-2016 Karkkilaan järjestämää 

maa-ainesasiasekamelskaa selvittäville ja jälkihoidon sijasta vain ”maisemointia” esittäville 
ympäristöhenkilöille tiedoksi ja huomioon otettavaksi ainakin se, mitä kirjoittamani ja käyttöön 
otettavaksi edellyttämäni, liitetiedostona olevan peruslupamääräyskokonaisuustekstin kohdassa 7 
sanotaan. Jälkihoitotoimenpiteet edellyttävät kaikilla alueilla, että tiedetään ainakin mitä massoja 
missäkin kohtaa on. Jonka jälkeen valitaan toimenpiteet, jotka eivät saa millään tavalla 
pienemmässäkään vaarantaa Haaviston vedenottamolta verkostoon pumpattavien pohjavesien 
juomakelpoisuutta. Eikä myöskään toiselta alueelta purkautuvien pohjavesien juomakelpoisuutta. 
Kuten ei myöskään sen hyödyntämiseksi rakennettuja yksityisiä hyödyntämisjärjestelyrakenteita. 

 
26. Yhteiskunnan vesijärjestelyiden eli Karkkilan kaupungin Haaviston vedenottamon pohjois- ja 

luoteispuolella olevan sora-alueen osalta allekirjoittaneella on yksinkertainen ja selkeä kunnostus- ja 
kokonaissuunnitelma. Se on seuraava: Kaupunki lähtee kylmän rauhallisesti asiapohjalta ja 
asiaperusteilla korjaamaan vesiviranomaisen viranomaisvirheitä, joiden seurauksena alueelta on saanut 
luvan perästä myydä pyöreästi 300000 (kolmesataatuhatta) m3 soraa. Ja mikä pahinta kaikki tuo määrä 
valtakunnallisen ja alueellisen vesiviranomaisen viranomaisvirheen seurauksena 
suojakerrospaksuudesta. Jonka lisäksi sorakuoman pohjaa on saanut täyttää pintamailla ja muulla 
suojakerrokseen kuulumattomalla aineella (mm. seulaverkoilla).  

 
27. Kun vesiviranomaisen viranomaisvirhe uskalletaan sanoa ääneen ja vaikka ei uskallettaisikaan, niin 

Karkkila myöntää em. viranomaisvirheiden korjaamiseksi alueelle maa-ainesottoluvan 
peruslupamääräyskokonaisuutta noudattaen. Luvan siten, että koko jälkihoitamaton alue pudotetaan 
Karkkilan kaupungin alue mukaan lukien tasoon + 115,00. Tällöin lähisuojavyöhykkeelle jää 
suojakerrospaksuutta yli seitsemän (7) metriä, jopa lähemmäs kahdeksan (8) metriä ja 
kaukosuojavyöhykkeelle yli 4,5 metriä. Viimeisimmilläkin mittaustiedoillakin mitattuna jopa lähemmäs 
viisi (5) metriä.  Homma on lyhykäisyydessään edellä mainittu. Ei tarvita minkäännäköisiä koristekuviin 
perustuvia korulausefraaseja (myyntituotteita), joita ei ole tarkoituskaan toteuttaa. Mikäli joku 
viranomainen vastustaa vesiviranomaisen viranomaisvirheiden ja niiden seurauksien korjaamista, se 
ottaa vastuun seurauksista ja kustannuksista. Karkkila ja sen ympäristölautakunta on paikallisena vesi- 
ja ympäristöviranomaisena eli asiantuntijalautakuntana ja lupaviranomaisena vastuista vapaa, mikäli se 
toimii edellä esittämäni tavalla. Liitetiedostona oleva peruslupamääräyskokonaisuus takaa kaikkien 
osalta onnistuneen lopputuloksen. Allekirjoittaneelta löytyy tarvittavat vesikorkeustiedot ja kartta-
aineisto, jota aineistoa on noin 60 hehtaarin aluepienennyksen (pois myynnin) seurauksena 
päivitettävä. Aluepienennyksestä huolimatta alueelta löytyy kustannusten kattamiseksi noin myytävää 
noin kahden miljoonan kuutiometrin massamäärä. Plus kaupungin alueen massamäärä. Joka sekään ei 
jää ensimmäiseen sataan tuhanteen kuutiometriin. Kaikesta huolimatta mm. Rudus OY:n kanssa 
yhteistyöllä saadaan aikaan paras mahdollinen kunnostus- ja jälkihoitotyö Haaviston 
vedenottamoalueelle. 



 
28. Huomioon otettavaksi korostan, että Haaviston alueella ei ole tarvetta suorittaa puhdistuskaivuita 

pohjavesipinnan alapuolella niin kuin vuonna 2001 Toivikkeen vedenottamon alueella jouduttiin 
toteuttamaan. Huomioon otettavaksi korostan myös sitä, että liitetiedostona olevan 
peruslupamääräyskokonaisuuden olen  pähkäillyt ja kirjoittanut juuri Haaviston vedenottamoalueella 
olevan n. 25-30 hehtaarin alueen kunnostus- ja kokonaissuunnitelman toteuttamiseksi siten, että 
homma onnistuu alusta loppuun. Siksi olen pitänyt sen sisällöstä kiinni tähän asti ja pidän vastakin. 
Ainakin siihen asti, kunnes joku osoittaa siitä jonkun kohdan mikä ei käytännössä toimi tai takaa kaikille 
tahoille ja osapuolille onnistunutta lopputulosta.  

 
29. Tässä vaiheessa ei tällä kertaa enempää. 
 
 
Allekirjoittaneen osalta edelleen asiapohjalta ja asiaperusteilla. 
 
Haavistossa 8.5.2018 
 
Markku Sahlstedt 
 
*************************************** 
*************************************** 
 
Lähettäjä: Jokela Tapio [mailto:Tapio.Jokela@karkkila.fi]  
Lähetetty: 8. toukokuutata 2018 10:03 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: VS: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 1 teknisen lautakunnan kokouus 3.5.2018 asia 42 
plus videot sekä 23.3.2018 pykälissä 48 ja 49 myönnetyt maisematyöluvat  
 
Ok. Teemme leikkauksen siihen missä se kertoo tarkoituksensa parhaiten. Sillä ei sinällään ole mitään 
estettä mistä kohdin leikkauskohta määritetään. Informaatio on siinä tärkein asia. 
 
yt. 
 
Tapio Jokela 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi>  
Lähetetty: 3. toukokuuta 2018 16:50 
Vastaanottaja: Karkkila kirjaamo <kirjaamo@karkkila.fi>; Jokela Tapio <Tapio.Jokela@karkkila.fi> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 1 teknisen lautakunnan kokouus 3.5.2018 asia 42 
plus videot sekä 23.3.2018 pykälissä 48 ja 49 myönnetyt maisematyöluvat  
 
Karkkilan kaupunki 
Karkkilan vt. tekninen johtaja  
Tapio Jokela 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
 
 
ASIA: 
Vastaus jäljempänä olevaan 3.5.2018 klo 15.24 lähettämääsi sähköpostiin  
 
VIITE: 

mailto:Tapio.Jokela@karkkila.fi
mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi
mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi
mailto:kirjaamo@karkkila.fi
mailto:Tapio.Jokela@karkkila.fi


Vastauksesi allekirjoittaneen 3.5.2018 klo 14.53 lähettämääni sähköpostiin. 
 
Vastauksena ilmoitan, että punainen viiva näkyy, ja että olen huomioinut sen, että käsitellään vain 
urakkatarjouksen hyväksymistä. Enkä ole hyväksymistä vastustanut. Olen edelleen asiapohjalta ja 
asiaperusteilla informoinut tilannetta siten, että vihreän talon suojelijat ja sen seurauksenaharjun kentän 
madaltamisen vastustajat ymmärtäisivät minkälaisen lopputuloksen ovat kaikessa viisaudessaan Karkkilaan 
aikaan saaneet.  
 
Ilmoittamasi toimenpiteet ympäristölautakunnan ja siellä ilmoittamiesi toimien osalla ovat asiapohjalta ja 
asiaperusteilla odotetut. Mutta leikkausviivan kohta D-D ei ole Vaittisen tontin itäkulman kohdassa, johon 
sitä olen oikaisuvaatimuksessani edellyttänyt. Tuon kohdan leikkausviiva kertoo kylmän totuuden siitä, 
minkälaiseksi tuo kohta jää ilman, mikäli Vaittisen kanssa mahdollisesti ei ole toisin puhuttu tai jopa sovittu. 
Tuon kohdan leikkausviivaa odotellen. 
 
Allekirjoittaneen osalta edelleen asiapohjalta ja asiaperusteilla. 
 
Haavistossa 3.5.2018 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
******************************************* 
******************************************* 
 
Lähettäjä: Hannamari Auvinen [mailto:auvinen.hannamari@gmail.com]  
Lähetetty: 4. toukokuutata 2018 23:55 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: Re: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 15 teknisen lautakunnan kokous 3.5.2018 asia 42 
plus videot sekä 23.3.2018 pykälissä 48 ja 49 myönnetyt maisematyöluvat 

 

Hei Markku,  

 

Kiitos näistä videoista ja yhteydenotosta. Koitan ennättää katsoa tässä lähiaikoina.  

Taisit soittaa illalla vielä. Olin nuorisotilalla pitämässä nuorten iltaa. 

 

t. Hannamari Auvinen 

Karkkilan Kristillisdemokraattisen  

valtuustoryhmän pj. 

 

4. toukokuuta 2018 klo 16.53 Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> kirjoitti: 

 

 
**************************************** 
**************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 4. toukokuutata 2018 16:55 
Vastaanottaja: 'auvinen.hannamari@gmail.com' <auvinen.hannamari@gmail.com> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 15 teknisen lautakunnan kokous 3.5.2018 asia 42 
plus videot sekä 23.3.2018 pykälissä 48 ja 49 myönnetyt maisematyöluvat  
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Tervehdys! 
 
4.5.2018 aamupäivällä käymässämme puhelinkeskustelussa tekemäni lupauksen mukaan jäljempänä oleva 
teksti tiedoksi. Tässä vaiheessa sen tähän perään kopioimastani kohdasta eli seuraavasta kappaleesta 
selviää videoiden, joista puhe, mm. videoiden osoitteet. Jotka tulee katsoa kaikki alusta loppuun. 
 
Osoitteesta katsottavissa https://www.youtube.com/watch?v=KzZa83mYoI0&feature=youtu.be oleva, 
puhtaasti informaatiotarkoituksessa Vihreää taloa, sen ympäristöä ja kuntoa sekä  Nyhkälänharjua, 
Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskeva, noin 40 minuutin pituinen, 5.1.2018 
kuvaamani äänivideo 3. Joka erillinen äänivideo on osa sitä kokonaisuutta, joka tulee katsoa 5.11.2017 ja 
16.11.2017 kuvattujen kanssa alusta loppuun. Samoin osoitteesta katsottavissa 
https://www.youtube.com/watch?v=vtAxbBVCmIk oleva, puhtaasti informaatiotarkoituksessa 
Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskeva, vajaan 26 minuutin 
pituinen, 16.11.2017 kuvaamani äänivideo 2. Joka erillinen äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa 
5.11.2017 kuvatun lisäksi myös alusta loppuun. Kuten myös osoitteesta 
https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs  katsottavissa oleva, puhtaasti 
informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa 
koskeva, muutamia sekunteja yli 29 minuutin pituinen, 5.11.2017 kuvaamani äänivideo. Joka erillinen 
äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa alusta loppuun. 
 
Toivottavasti onnistut perustelemaan asiat 24.5.2018, tai jo sitä ennen niin hyvin, ettei kenenkään 
valtuutetun osalta mikään jäljempänä olevista vaihtoehdoista toteudu. 
 
Tosiasia on se, että vihreä talo ei nykyiseen koulukorttelimiljööseen enää kuulu, ei sovi eikä sovellu. 
 
Pyrin saamaan ennen valtuuston kokousta aikaan vielä Karkkilan kokonaistilannetta koskevan ja 
käsittelevän tekstin, josta jokainen saa valita itselleen sen mitä toiminta osoittaa. Tai sitten ei mitään niistä. 
Jolloin asiapohja ja asiaperusteet nousevat päällimmäiseksi.  
 
Asiapohjalta asiaperustein  
 
Haavistossa 4.5.2018 
 
Markku Sahlstedt 
 
******************************************** 
******************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 3. toukokuutata 2018 16:50 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' 
<tapio.jokela@karkkila.fi> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 14 teknisen lautakunnan kokouus 3.5.2018 asia 42 
plus videot sekä 23.3.2018 pykälissä 48 ja 49 myönnetyt maisematyöluvat  
 
Karkkilan kaupunki 
Karkkilan vt. tekninen johtaja  
Tapio Jokela 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
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mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi
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ASIA: 
Vastaus jäljempänä olevaan 3.5.2018 klo 15.24 lähettämääsi sähköpostiin  
 
VIITE: 
Vastauksesi allekirjoittaneen 3.5.2018 klo 14.53 lähettämääni sähköpostiin. 
 
Vastauksena ilmoitan, että punainen viiva näkyy, ja että olen huomioinut sen, että käsitellään vain 
urakkatarjouksen hyväksymistä. Enkä ole hyväksymistä vastustanut. Olen edelleen asiapohjalta ja 
asiaperusteilla informoinut tilannetta siten, että vihreän talon suojelijat ja sen seurauksena harjun kentän 
madaltamisen vastustajat ymmärtäisivät minkälaisen lopputuloksen ovat kaikessa viisaudessaan Karkkilaan 
aikaan saaneet.  
 
Ilmoittamasi toimenpiteet ympäristölautakunnan ja siellä ilmoittamiesi toimien osalla ovat asiapohjalta ja 
asiaperusteilla odotetut. Mutta leikkausviivan kohta D-D ei ole Vaittisen tontin pohjoisrajan itäkulman 
kohdassa, johon sitä olen oikaisuvaatimuksessani edellyttänyt. Tuon kohdan leikkausviiva kertoo kylmän 
totuuden siitä, minkälaiseksi tuo kohta jää ilman, mikäli Vaittisen kanssa mahdollisesti ei ole toisin puhuttu 
tai jopa sovittu. Tuon kohdan leikkausviivaa odotellen. 
 
Allekirjoittaneen osalta edelleen asiapohjalta ja asiaperusteilla. 
 
Haavistossa 3.5.2018 
 
Markku Sahlstedt 
 
******************************** 
******************************** 
 
Lähettäjä: Jokela Tapio [mailto:Tapio.Jokela@karkkila.fi]  
Lähetetty: 3. toukokuutata 2018 15:24 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: VS: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 14 teknisen lautakunnan kokouus 3.5.2018 asia 
42 plus videot sekä 23.3.2018 pykälissä 48 ja 49 myönnetyt maisematyöluvat  
 
Hei Markku! 
 
Tänään teklassa käsitellään ainoastaan tämä urakoitsijan valinta, joka on sinällään urakkatarjouskilpailun 
perusteella yksiselitteinen asia. 
Olen hieman perehtynyt parin päivän aikana muiden töiden ohessa tähän hankkeeseen ja totta siinä on 
noussut esille muutamia mystisiä piirteitä, niistä ei nyt tässä sen enempää. Toteutus on toki näinkin 
mahdollista, kuten on suunniteltu -3.5 m kenttäpinnan laskemisella. 
 
Olen itse ymmärtänyt , että kentälle suunnitellut urheilu- ja liikuntatoiminnot eivät sovi kyisellle 
kenttäpinnalle ja tuolla +3.5 m laskemisella saadaan se välttämätön n.450 m2 lisäpinta-ala suunnitellut 
pallokenttä ja kiinteä jääkiekkokaukalo sopivat isommasti kiroilematta alueelle. 
Tällöin kulkemiselle jää koulun parkkipaikalta ylöspäin noustavaa +3 m ja vaakamatkaa n. 55 joten 
kaltevuus on reilun 5 cm/1metri (1:20). Toimii siis juuri normien maksimilla. Tästä tasosta alapäin tuleminen 
toki parantaisi korkeusasemaa, mutta ei tuo sitten enää kenttäpinta-alassa olennaista hyötyä.  Siksi 
ymmärrän tämän suunnitellun kompromissin. 
 

mailto:Tapio.Jokela@karkkila.fi
mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi


Oikaisuvaatimukset käsitellään ensiviikon ymlassa. Siellä totesin esittely tekstissä teknisenä korjauksena 
esittämäsi asiat. Pyydän suunnittelijaa poistamaan tuon ns. Vaittisen palaneen rakennuksen pohjakartalta 
ja suunnittelija täydentää D-D poikkileikkauksella suunnitelmaan kentän eteläpäästä. 
Ohessa on kuva miten sen ymmärrän. Tuosta punaisen viivan linjalta tilanne on kaikkein jyrkin mutta 
todellisuudessa korkein kohta on alatonttien rajalla. Toivottavast tuo punainen linja näkyy myös liitteessä 
mukana. Omassa koneessani kyllä näytti.  
 
yt. 
 
Tapio J 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi>  
Lähetetty: 3. toukokuuta 2018 14:53 
Vastaanottaja: Karkkila kirjaamo <kirjaamo@karkkila.fi>; Järvenpää Marko <marko.jarvenpaa@karkkila.fi>; 
Jokela Tapio <Tapio.Jokela@karkkila.fi>; Mettälä Jari <jari.mettala@karkkila.fi>; Mika Tallgren 
<mika_tallgren@hotmail.com>; Laine Kari <kari.jj.laine@gmail.com>; Raino Velin 
<rainovelin@hotmail.com>; Etolin Katja <k.etolin@hotmail.com>; tapani.trainer@hotmail.fi; Risto Sintonen 
<risto.sintonen@pp.inet.fi>; Arvila Olli-Pekka <op.arvila@outlook.com>; marianne.bostrom@saunalahti.fi; 
marianne.bostrom@outlook.com; Hellstén Eino <eino.hellsten@saunalahti.fi>; hentunen-Vanninen Tiina 
<tiinahen@gmail.com>; ansu.riekkinen@gmail.com; paula.salapuro@gmail.com; Toikka Elina 
<elina.toikka@pp8.inet.fi>; Männistö Sami <sami.mannisto@karkkila.fi> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 14 teknisen lautakunnan kokouus 3.5.2018 asia 42 
plus videot sekä 23.3.2018 pykälissä 48 ja 49 myönnetyt maisematyöluvat  
 
 
 
 

 
Karkkilan kaupunki 
Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää 
Karkkilan vt. tekninen johtaja 
Tapio Jokela 
Karkkilan tekninen lautakunta 
Karkkilan kaupunginhallitus 
Karkkilan ympäristölautakunta 
Ja 
Muut sähköpostijakelussa mainitut 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
ASIA: 
Teknisen lautakunnan kokous 3.5.2018 asia 42 Nyhkälän harjunalueen lähiliikuntapaikan 
maanrakennustyön urakoitsijan valinta. 
  
VIITE: 
23.3.2018 pykälissä 48 ja 49 myönnetyt maisematyöluvat, niistä 10.4.2018 tekemäni edellytys, joka asiaan 
kuuluvasti kirjattu oikaisuvaatimukseksi sekä kaikki aikaisempi Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa eli 
Harjun kenttäasiasta esittämäni aineisto.  
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Määräajassa 10.4.2018 oikolukemattomana toimitetussa tekstissä ja sen 3.5.2018 oikoluetussa tekstissä ja 
kaikkeen aikaisemmissa teksteissä sanottuun viitaten ilmoitan kohteliaimmin; 
 
30. Ellei Vaittisen kanssa ole julkisesti, tai jopa salaisesti puhuttu tai jopa sovittu muuta kuin mitä asiakirjat 

Nyhkälän harjualueen kentän madaltamisen toteutuksen osalta osoittavat, lopputulos on torso eli 
keskentekoinen.  

 
31. Lopputulos tulee osoittamaan Karkkilan päätöksentekomentaliteetista ja päättäjistä jotakin. Minun 

viakseni ei voida laittaa sitä, että lopputulos osoittaa vähempää viisautta, tolloutta, tositolloutta tai 
jopa ääliömäisyyttä niin hankkeen toteuttajien kuin hankkeen vastustajienkin osalta. 

 
32. Vihreän talon suojelijoiden ja sen seurauksena kentän madaltamisen vastustajien, kuten myös kentän 

vain puolittaista madaltamista toteuttavien on syytä tarkistaa kantansa. Jottei vähempi viisaus , tollous, 
tositollous tai peräti ääliömäisyys jäisi vuosikymmeniksi näkymään ja Karkkilan 
päätöksentekomentaliteettia osoittamaan. 

 
32.1. Osoitteesta katsottavissa 

https://www.youtube.com/watch?v=KzZa83mYoI0&feature=youtu.be oleva, puhtaasti 
informaatiotarkoituksessa Vihreää taloa, sen ympäristöä ja kuntoa sekä  Nyhkälänharjua, Harjun 
kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskeva, noin 40 minuutin pituinen, 5.1.2018 
kuvaamani äänivideo 3. Joka erillinen äänivideo on osa sitä kokonaisuutta, joka tulee katsoa 
5.11.2017 ja 16.11.2017 kuvattujen kanssa alusta loppuun. Samoin osoitteesta katsottavissa 
https://www.youtube.com/watch?v=vtAxbBVCmIk oleva, puhtaasti informaatiotarkoituksessa 
Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskeva, vajaan 26 
minuutin pituinen, 16.11.2017 kuvaamani äänivideo 2. Joka erillinen äänivideo on kokonaisuus, 
joka tulee katsoa 5.11.2017 kuvatun lisäksi myös alusta loppuun. Kuten myös osoitteesta 
https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs  katsottavissa oleva, puhtaasti 
informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun 
lähiliikuntapaikkaa koskeva, muutamia sekunteja yli 29 minuutin pituinen, 5.11.2017 kuvaamani 
äänivideo. Joka erillinen äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa alusta loppuun. 

 
33. Videot osoittavat selkeästi tilateen Vaittisen tontin Nyhkälän harjun kentälle ulottuvan kulman 

kohdalla. Ne tulee kaikki katsoa ja niillä osoitettu ja niissä sanottu tulee teknisen lautakunnan ottaa 
huomioon asiaa ratkaistessaan.  

 
34. Saman kuin videot osoittaisivat Huhtaniskan tilaamatta ja esittämättä jättämä sekä allekirjoittaneen 

edellyttämä ja peräämä leikkauskuva. Tämä on teknisen lautakunnan ja kaupunginhallituksen jäsenten 
kuten myös ympäristölautakunnankin otettava huomioon asioita ratkaistessaan. Ettei mitään sellaista, 
jota kukaan ei halua Karkkilan julkisuuskuvaan, jäisi näkyviin. Asiapohja ja asiaperuste edellyttää 
leikkauskuvan hankkimista edellyttämästäni kohdasta. Tilanne on sama kuvan ymmärtämisen osalta. 
Niin paperilla kuin maastossakin. 

 
35. Tässä vaiheessa ei tällä kertaa enempää. 
 
Allekirjoittaneen osalta edelleen asiapohjalta ja asiaperusteilla. 

  
Haavistossa 3.5.2018 
  
Markku Sahlstedt 

https://www.youtube.com/watch?v=KzZa83mYoI0&feature=youtu.be
https://www.youtube.com/watch?v=vtAxbBVCmIk
https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs


 
 
************************************** 
************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  

Lähetetty: 10. huhtikuuta 2018 14:21 

Vastaanottaja: Karkkila kirjaamo; Kivimäki Hilkka 
Aihe: 23.3.2018 pykälissä 48 ja 49 myönnetyt maisematyöluvat  

 
  

10.4.2018 määräajassa oikolukemattomana toimitetun tekstin 
3.5.2018 oikoluettu teksti 

 
Karkkilan kaupunki 
rakennusvalvontatoimisto 
  
Valtatie 26 B 
03600 Karkkila 
  
  
  
ASIA: 
Asiakirja-aineiston mm. peruskorjauspiirustukset (3 kpl) sekä nykyiselle Harjun kentän alueelle ulottuvan 
Vaittisen kulman kohdalla leikkausviivan päivittäminen maastossa olemassa olevaa ja sittemmin tulevaa 
tilannetta vastaavaksi ennen urakkatarjouksien käsittelyä ja  
  
VIITE: 
23.3.2018 pykälissä 48 ja 49 myönnetyt maisematyöluvat.  
 
  
Viitaten Nyhkälän koulun lähiliikunta-alueen eli Harjun kentän osalta tähän mennessä esittämääni, tällä 
hetkellä vielä päivitettävänä olevaan aineistoon, edellytän tässä vaiheessa kohteliaimmin, että asiakirja-
aineisto sekä nykyiselle Harjun kentän alueelle ulottuvan Vaittisen kulman kohdalla leikkausviiva 
päivitetään maastossa nykyisin olemassa olevaa ja sittemmin maastotöiden seurauksena tulevaa tilannetta 
vastaavaksi. 
  
  
PERUSTELUT: 
  
1.       Lupahakemusasiakirjoissa (piirustuksissa) Vaittisen tontilla ollut rakennus näkyy edelleen vaikka se on 

jo vuosia sitten palanut. Tiedossani ei se ole miksi Huhtaniska ei edellyttänyt rakennusta piirustuksista 
poistamaan, vaikka siitä useasti, jopa kirjallisesti informoin ja edellytin. 

  
2.       Vaittisen tontin Harjun kentälle ulottuvan kulman kodasta itään oleva leikkausviiva ei informoinnistani 

huolimatta vastaa tulevaa tilannetta nykyisen kentän alueella olevan Vaittisen tontin kulman rajapaalun 
kohdalla. Mm. kaikki kolme jopa netissä levitettyä informaatiovideotani osoittavat tämän.  

  
3.       Myöskään esitetyt havainne kuvat eivät kuvaa tulevaa tilannetta. Niistä puuttuu mm. ns. vihreän talon 

kohdalle tuleva porrastus.  
  

mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi


4.       Nykyinen rakennustarkastaja on toiminut siten kuin on edellytetty toimimaan. Joten hänen syykseen ei 
nykyistä tilannetta pidä yrittää ujuttaa. Tilanne on Karkkilan nykyisen kaavoitusarkkitehdin osalta sama. 
Samoin vt. teknisen johtajan osalla. 

  

5.       Kaikki nykyinen asiakirjatilanne menee Karkkilan palkkalistoilta pois lähteneen tekninen johtaja Ahti 

Huhtaniskan ”piikkiin”. Oikeammin ilmaistuna arvovalta-asenteen piikkiin. Lehtien sivustoilla oli ja on 

edelleen turhaa parkua vihreän talon suojelijoita ja sen seurauksena kentän madaltamisen vastustajia. 

Mm. hänen tehtävänä oli perustella asia esim. hänen toimestaan toteutetuilla informaatiovideoilla 

siten, että asiapohja ja asiaperusteet nousevat päällimmäiseksi. Hänenkin tuli nähdä ja uskaltaa sanoa 

se, että ns. vihreä talo ei nykyiseen koulukorttelimiljööseen enää kuulu, ei sovi eikä sovellu. Edellinen 

ilmoittaminen ainakin sen sijasta mitä hän kirjoittaa 13.2.2018 ”Nyhkälänharjun lähiliikunta-alueen 

rakentamisen ympäristövaikutukset” nimeämäänsä 13.2.2018 päivätyssä saatetekstissä. Huhtaniskan 

tuli virkansa ja asemansa edellyttämänä sanoa asia niin kuin se on. Eikä leperrellä sinne yhtään mitään 

esim. Nyhkälän harjulla olevien vanhojen juoksuhautojen kunnostamisesta. Pidän täysin 

käsittämättömänä sitä ettei piirustuksia edellytetä toteutettavaksi asiapohjalta ja asiaperusteilla. 

Edellistä vielä käsittämättömämpänä pidän sitä, että hän kirjoittaa tekstiinsä mm. ”Hankkeen 

valmistelussa on tiedossa, että Nyhkälän harjulla, varsinaisen rakentamisalueen ulkopuolella sijaitsee 

ensimmäisen maailmasodan aikaisia juoksuhautoja. Tavoitteena on, että niitä kunnostettaisiin 

hankkeen rakennustyön yhteydessä, mikäli niiden kunnostukseen saadaan sitä varten osoitettuja 

avustuksia.” Mihin tällaisilla irtiotoilla pyritään? Samaanko, kuin jonkun vihreästä talosta esittämillä 

pitkäaikaisilla vuokrasopimuksilla? Mitä tekemistä tai yhteyttä on esim. Harjun kentän madaltamisella 

ja ensimmäisen maailmansodan juoksuhautojen kunnostamisella? 

  

6.       Vihreän talon suojelijoiden ja sen seurauksena kentän madaltamisen vastustajien tulee perehtyä 

Arkkitehti, kaavoittaja Antti Karvosen, Maisema-arkkitehti Kaisu Hynysen ja Maisema-arkkitehti Paula 

Lonkan 12.2.2018 allekirjoittamaan asiantuntijalausuntoon ja kääntää kurssia 180 astetta ja esittää 

kentän madaltamista Huhdintien tasossa Helsingintielle päin niin pitkälle kuin Huhdintien taso 

edellyttää. Tällöin ei tule nykyisessä tilanteessa  kenenkään toimesta esitettyä vähempää viisautta, 

tolloutta, tositolloutta tai jopa peräti ääliömäisyyttä, mitä kentän toteuttaminen valtuuston 

enemmistön nykyisen päätöksen mukaan on ja tulee jatkossa kaikkien osalta aina olemaan.  

  

7.       Allekirjoittaneen osalta asiapohjalta ja asiaperusteilla. 

  
Haavistossa 10.4.2018 
  
Markku Sahlstedt 

  
Asiakirjat oli nähtävillä kaupungin sivustolla. Mutta mikä niistä oli ne varsinaiset päätökset, jotka tuli liittää 
liitteeksi, ei selvinnyt. Ellei niitä voida viran puolesta liittää,  varaan tilaisuuden täydentää edellä olevaa 
toimittamalla liitetiedostot myöhemmin. 
  
Paikka ja allekirjoitus sama.  
 
 
****************************************** 
****************************************** 
 



Täten vahvistan, että erään 12.4.2018 sovituksi valmistellun ja keliolosuhteiden poistumisen seurauksena 
välttämättä tuolloin 12.4.2018 toteutetun nosto-operaation jälkeen 13.4.2018 klo 11.17-11.33 Markku 
Sahlstedt / Hilkka Kivimäki käydyn puhelinkeskustelun, jossa ilmoitin Männistön ja Kivimäen jäljempänä 
oleviin sähköposteihin vastauksena, että 23.3.2018 pykälissä 48 ja 49 myönnetyt maisematyölupia 
koskevassa tekstissäni on oikaisuvaatimus sanan puuttumisesta huolimatta edellytetty tiettyjä 
toimenpiteitä eli mm. leikkausviivan päivittämistä Vaittisen kulman kohdalla maastossa nykyisin olemassa 
olevaa ja sittemmin maastotöiden seurauksena tulevaa tilannetta vastaavaksi. Jonka jälkeen Kivimäki 
ilmoitti, että kirjaa oikaisuvaatimukseksi. 
  
Haavistossa 3.5.2018 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
******************************************** 
******************************************** 
 
Lähettäjä: Kivimäki Hilkka [mailto:Hilkka.Kivimaki@karkkila.fi]  
Lähetetty: 12. huhtikuutata 2018 8:46 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: VS: 23.3.2018 pykälissä 48 ja 49 myönnetyt maisematyöluvat  
Tärkeys: Suuri 
 
Hei Markku! 
Onko tämä sinulta maisematyölupiin oikaisuvaatimus ???? 
yt. Hilkka 
  
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  

Lähetetty: 10. huhtikuuta 2018 14:21 
Vastaanottaja: Karkkila kirjaamo; Kivimäki Hilkka 

Aihe: 23.3.2018 pykälissä 48 ja 49 myönnetyt maisematyöluvat  
  
  
  

Oikolukematon 
Karkkilan kaupunki 
rakennusvalvontatoimisto 
  
Valtatie 26 B 
03600 Karkkila 
  
  
  
ASIA: 
Asiakirja-aineiston mm. peruskorjauspiirustukset (3 kpl) sekä nykyiselle Harjun kentän alueelle ulottuvan 
Vaittisen kulman kohdalla leikkausviivan päivittäminen maastossa olemassa olevaa ja sittemmin tulevaa 
tilannetta vastaavaksi. 
  
VIITE: 
23.3.2018 pykälissä 48 ja 49 myönnetyt maisematyöluvat.  
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Viitaten Nyhkälän koulun lähiliikunta-alueen eli Harjun kentän osalta tähän mennessä esittämääni, tällä 
hetkellä vielä päivitettävänä olevaan aineistoon, edellytän tässä vaiheessa kohteliaimmin, että asiakirja-
aineisto sekä nykyiselle Harjun kentän alueelle ulottuvan Vaittisen kulman kohdalla leikkausviiva 
päivitetään maastossa nykyisin olemassa olevaa ja sittemmin maastotöiden seurauksena tulevaa tilannetta 
vastaavaksi. 
  
  
PERUSTELUT: 
  
1.       Lupahakemusasiakirjoissa (piirustuksissa) Vaittisen tontilla ollut rakennus näkyy edelleen vaikka se on 

jo vuosia sitten palanut. Tiedossani ei se ole miksi Huhtaniska ei edellyttänyt rakennusta piirustuksista 
poistamaan, vaikka siitä useasti, jopa kirjallisesti informoin. 

  
2.       Vaittisen tontin Harjun kentälle ulottuvan kulman kodasta itään oleva leikkausviiva ei informoinnistani 

huolimatta vastaa tulevaa tilannetta nykyisen kentän alueella olevan Vaittisen tontin kulman rajapaalun 
kohdalla. Mm. kaikki kolme jopa netissä levitettyä informaatiovideotani osoittavat tämän.  

  
3.       Myöskään esitetyt havainne kuvat eivät kuvaa tulevaa tilannetta. Niistä puuttuu mm. ns. vihreän talon 

kohdalle tuleva porrastus.  
  

4.       Nykyinen rakennustarkastaja on toiminut siten kuin on edellytetty toimimaan. Joten hänen syykseen ei 
nykyistä tilannetta pidä yrittää ujuttaa. Tilanne on Karkkilan nykyisen kaavoitusarkkitehdin osalta sama. 
samoin VT teknisen johtajan osalla. 

  

5.       Kaikki nykyinen asiakirjatilanne menee Karkkilan palkkalistoilta pois lähteneen tekninen johtaja Ahti 

Huhtaniskan ”piikkiin”. Oikeammin ilmaistuna arvovalta-asenteen piikkiin. Lehtien sivustoilla oli ja on 

edelleen turhaa parkua vihreän talon suojelijoita ja sen seurauksena kentän madaltamisen vastustajia. 

Mm. hänen tehtävänä oli perustella asia esim. hänen toimestaan toteutetuilla informaatiovideoilla 

siten, että asiapohja ja asiaperusteet nousevat päälimmäiseksi. Koska kyllä hänenkin tuli nähdä ja 

uskaltaa sanoa se, että ns. vihreä talo ei nykyiseen koulukorttelimiljööseen enää kuulu, ei sovi eikä 

sovellu. Edellinen ainakin sen sijasta mitä hän kirjoittaa 13.2.2018 ”Nyhkälänharjun lähiliikunta-alueen 

rakentamisen ympäristövaikutukset” nimeämäänsä 13.2.2018 päivätyssä saatetekstissä asia niin kuin se 

on. Eikä leperrellä sinne yhtään mitään esim. Nyhkälän harjulla olevien vanhojen juoksuhautojen 

kunnostamisesta. Pidän täysin käsittämättömänä sitä ettei piirustuksia edellytetä toteutettavaksi 

asiapohjalta ja asiaperusteilla. Edellistä’ vielä käsittämättömämpänä pidän sitä, että kirjoittaa tekstiinsä 

mm. ”Hankkeen valmistelussa on tiedossa, että Nyhkälänharjulla, varsinaisen rakentamisalueen 

ulkopuolella sijaitsee ensimmäisen maailmasodan aikaisia juoksuhautoja. Tavoitteena on, että niitä 

kunnostettaisiin hankkeen rakennustyön yhteydessä, mikäli niiden kunnostukseen saadaan sitä varten 

osoitettuja avustuksia.” Mihin tällaisilla irtiotoilla pyritään? Samaanko, kuin jonkun vihreästä talosta 

esittämillä pitkäaikaisilla vuokrasopimuksilla? Mitä tekemistä tai yhteyttä on esim. Harjun kentän 

madaltamisella ja ensimmäisen maailmansodan juoksuhautojen kunnostamisella. 

  

6.       Vihreän talon suojelijoiden ja sen seurauksena kentän madaltamisen vastustajien tulee perehtyä 

Arkkitehti, kaavoittaja Antti Karvosen, Maisema-arkkitehti Kaisu Hynysen ja Maisema-arkkitehti Paula 

Lonkan 12.2.2018 allekirjoittamaan asiantuntijalausuntoon ja kääntää kurssia 180 astetta ja esittää 

kentän madaltamista Huhdintien tasossa Helsingintielle päin niin pitkälle kuin Huhdintien taso 

edellyttää. Tällöin ei tule nykyisessä tilanteessa  kenenkään toimesta esitettyä vähempää viisautta, 



tolloutta, tositolloutta tai jopa peräti ääliömäisyyttä, mitä kentän toteuttaminen valtuuston 

enemmistön nykyisen päätöksen mukaan on ja tulee aina olemaan.  

  

7.       Allekirjoittaneen osalta asiapohjalta ja asiaperusteilla. 

  
Haavistossa 10.4.2018 
  
Markku Sahlstedt 

  
Asiakirjat oli nähtävillä kaupungin sivustolla. Mutta mikä niistä oli ne varsinaiset päätökset, jotka tuli liittää 
liitteeksi, ei selvinnyt. Ellei niitä voida viran puolesta liittää,  varaan tilaisuuden täydentää edellä olevaa 
toimittamalla liitetiedostot myöhemmin. 
  
Paikka ja allekirjoitus sama.  
 
 
**************************************** 
**************************************** 
 
Lähettäjä: Karkkila kirjaamo [mailto:kirjaamo@karkkila.fi]  
Lähetetty: 11. huhtikuutata 2018 14:03 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: VS: 23.3.2018 pykälissä 48 ja 49 myönnetyt maisematyöluvat  
 
Tervehdys Markku,  
  
Varmistan vielä, että haluatko tämän viestin kirjattavaksi maisematyöluvasta tehtynä oikaisupyyntönä? 
  
  
Sami Männistö 
asianhallintasihteeri 
Karkkilan kaupunki 
sami.mannisto@karkkila.fi 
050 5270 583 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
  
”Kielletty on niinikään esiintymästä naamioituneena tai valepuvussa muulloin kuin naamiaisissa, 
yksityisessä seurassa tai matkalla niihin, ellei poliisi ole antanut siihen lupaa.” 
  
Karkkilan kauppalan poliisijärjestys 5§ kv. 12.7.1946 
  
  
  
Lähettäjä: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi>  
Lähetetty: 10. huhtikuuta 2018 14:21 
Vastaanottaja: Karkkila kirjaamo <kirjaamo@karkkila.fi>; Kivimäki Hilkka <Hilkka.Kivimaki@karkkila.fi> 
Aihe: 23.3.2018 pykälissä 48 ja 49 myönnetyt maisematyöluvat  
  
  

Oikolukematon 
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mailto:sami.mannisto@karkkila.fi
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Karkkilan kaupunki 
rakennusvalvontatoimisto 
  
Valtatie 26 B 
03600 Karkkila 
  
  
  
ASIA: 
Asiakirja-aineiston mm. peruskorjauspiirustukset (3 kpl) sekä nykyiselle Harjun kentän alueelle ulottuvan 
Vaittisen kulman kohdalla leikkausviivan päivittäminen maastossa olemassa olevaa ja sittemmin tulevaa 
tilannetta vastaavaksi. 
  
VIITE: 
23.3.2018 pykälissä 48 ja 49 myönnetyt maisematyöluvat.  
  
  
Viitaten Nyhkälän koulun lähiliikunta-alueen eli Harjun kentän osalta tähän mennessä esittämääni, tällä 
hetkellä vielä päivitettävänä olevaan aineistoon, edellytän tässä vaiheessa kohteliaimmin, että asiakirja-
aineisto sekä nykyiselle Harjun kentän alueelle ulottuvan Vaittisen kulman kohdalla leikkausviiva 
päivitetään maastossa nykyisin olemassa olevaa ja sittemmin maastotöiden seurauksena tulevaa tilannetta 
vastaavaksi. 
  
  
PERUSTELUT: 
  
1. Lupahakemusasiakirjoissa (piirustuksissa) Vaittisen tontilla ollut rakennus näkyy edelleen vaikka se on 

jo vuosia sitten palanut. Tiedossani ei se ole miksi Huhtaniska ei edellyttänyt rakennusta piirustuksista 
poistamaan, vaikka siitä useasti, jopa kirjallisesti informoin. 

  
2. Vaittisen tontin Harjun kentälle ulottuvan kulman kodasta itään oleva leikkausviiva ei informoinnistani 

huolimatta vastaa tulevaa tilannetta nykyisen kentän alueella olevan Vaittisen tontin kulman rajapaalun 
kohdalla. Mm. kaikki kolme jopa netissä levitettyä informaatiovideotani osoittavat tämän.  

  
3. Myöskään esitetyt havainne kuvat eivät kuvaa tulevaa tilannetta. Niistä puuttuu mm. ns. vihreän talon 

kohdalle tuleva porrastus.  
  

4. Nykyinen rakennustarkastaja on toiminut siten kuin on edellytetty toimimaan. Joten hänen syykseen ei 
nykyistä tilannetta pidä yrittää ujuttaa. Tilanne on Karkkilan nykyisen kaavoitusarkkitehdin osalta sama. 
samoin VT teknisen johtajan osalla. 

  

5. Kaikki nykyinen asiakirjatilanne menee Karkkilan palkkalistoilta pois lähteneen tekninen johtaja Ahti 

Huhtaniskan ”piikkiin”. Oikeammin ilmaistuna arvovalta-asenteen piikkiin. Lehtien sivustoilla oli ja on 

edelleen turhaa parkua vihreän talon suojelijoita ja sen seurauksena kentän madaltamisen vastustajia. 

Mm. hänen tehtävänä oli perustella asia esim. hänen toimestaan toteutetuilla informaatiovideoilla 

siten, että asiapohja ja asiaperusteet nousevat päälimmäiseksi. Koska kyllä hänenkin tuli nähdä ja 

uskaltaa sanoa se, että ns. vihreä talo ei nykyiseen koulukorttelimiljööseen enää kuulu, ei sovi eikä 

sovellu. Edellinen ainakin sen sijasta mitä hän kirjoittaa 13.2.2018 ”Nyhkälänharjun lähiliikunta-alueen 

rakentamisen ympäristövaikutukset” nimeämäänsä 13.2.2018 päivätyssä saatetekstissä asia niin kuin se 

on. Eikä leperrellä sinne yhtään mitään esim. Nyhkälän harjulla olevien vanhojen juoksuhautojen 



kunnostamisesta. Pidän täysin käsittämättömänä sitä ettei piirustuksia edellytetä toteutettavaksi 

asiapohjalta ja asiaperusteilla. Edellistä’ vielä käsittämättömämpänä pidän sitä, että kirjoittaa tekstiinsä 

mm. ”Hankkeen valmistelussa on tiedossa, että Nyhkälänharjulla, varsinaisen rakentamisalueen 

ulkopuolella sijaitsee ensimmäisen maailmasodan aikaisia juoksuhautoja. Tavoitteena on, että niitä 

kunnostettaisiin hankkeen rakennustyön yhteydessä, mikäli niiden kunnostukseen saadaan sitä varten 

osoitettuja avustuksia.” Mihin tällaisilla irtiotoilla pyritään? Samaanko, kuin jonkun vihreästä talosta 

esittämillä pitkäaikaisilla vuokrasopimuksilla? Mitä tekemistä tai yhteyttä on esim. Harjun kentän 

madaltamisella ja ensimmäisen maailmansodan juoksuhautojen kunnostamisella. 

  

6. Vihreän talon suojelijoiden ja sen seurauksena kentän madaltamisen vastustajien tulee perehtyä 

Arkkitehti, kaavoittaja Antti Karvosen, Maisema-arkkitehti Kaisu Hynysen ja Maisema-arkkitehti Paula 

Lonkan 12.2.2018 allekirjoittamaan asiantuntijalausuntoon ja kääntää kurssia 180 astetta ja esittää 

kentän madaltamista Huhdintien tasossa Helsingintielle päin niin pitkälle kuin Huhdintien taso 

edellyttää. Tällöin ei tule nykyisessä tilanteessa  kenenkään toimesta esitettyä vähempää viisautta, 

tolloutta, tositolloutta tai jopa peräti ääliömäisyyttä, mitä kentän toteuttaminen valtuuston 

enemmistön nykyisen päätöksen mukaan on ja tulee aina olemaan.  

  

7. Allekirjoittaneen osalta asiapohjalta ja asiaperusteilla. 

  
Haavistossa 10.4.2018 
  
Markku Sahlstedt 

  
Asiakirjat oli nähtävillä kaupungin sivustolla. Mutta mikä niistä oli ne varsinaiset päätökset, jotka tuli liittää 
liitteeksi, ei selvinnyt. Ellei niitä voida viran puolesta liittää,  varaan tilaisuuden täydentää edellä olevaa 
toimittamalla liitetiedostot myöhemmin. 
  
Paikka ja allekirjoitus sama.  
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Edellisen uudistamisen lisäksi esitän seuraavaa: 
 
 

1. Esityslistan asiakohta 14 ”Rakennusjärjestyksen uudistaminen ja rakennusjärjestyksen ehdotus”. 
Kannattaisiko harkita byrokratian vähentämiseksi sen valaisinpylväiden jne. korkeuden tarkistamista 
10 metriin. Tällöin esim. katuvalaisinpylväät, jotka ovat yleensä korkeampia kuin 5 metriä, eivät olisi 
noin 7-8 metrin korkuisina byrokratiaa aiheuttamassa. 

 
2. Niille, jotka mahdollisesti vastustavat kriteerien täyttyessä esim. kesämökin tai kesäasunnon 

muuttamista vakituiseksi asunnoksi, tai muuta haja-asutusalueen rakentamista, suosittelen ajoreittiä 
Haavistosta Olkkalantietä Olkkalaan ja huomioimaan mitä määräajassa jätetyssä 
muistutustäydennyksessä Vihdin puolella olevien rakennusten määräksi tarkistin. Ellei tämä riitä, niin 
siiten lisäreittinä Ahmontietä Vanjärvelle, josta Karkkilaan päin Vanjarven koululle asti, josta 
pienempää tietä Jarvantielle, vai mikä tien nimisitten olikaan, Karkkilaan. Uudisrakennusten määrä oli 
sellainen, että täytyi oikein ravistella, että näkee oikein. Haja-asutusrakentamisen ja kesäasuntojen 
talviasuttaviksi muuttamisen salliminen on Karkkilallekin positiivinen imagokysymys. Sitä ei tähan 
mennessä ole haluttu oivaltaa. Toivottvasti nyt oivalletaan.  

 
3. Muistutan, että pohjavedet ovat vuoden 2018 helmikuun lopussa korkealla. Haaviston vedenottamon 

pumppauksesta eli pohjaveden verkostoon pumppaamisesta huolimatta pumppauksen seurauksena 
syntyvä ja syntynyt vajoamissuppa, mikäli ymmärretään mikä se on, on täyttynyt. Jopa lähes vuoden 
1967 ennen koepumppausta oleviin lukemiin. Enää runsas metri puuttuu. Viereisessä lähteessä eli 
Haaviston vedenottamon pohjoispuolisen harjualueen luontaisessa ylivuotoventtiilissä, vesi on 
huomattavasti alempana kuin harjualueella. Ero on paljain silmin havaittavissa.  

 
4. Olen kauan, kauan sitten edellyttänyt mm. soranottoaluekokonaisuuden, esim. Vaskijärven 

kaikkien soranottoalueiden tarkkailuputkien samanaikaista mittausta. Tähän asti tuloksetta. Nyt on 
syytä toteuttaa nuo mittaukset kaikkien ottoalueiden osalta. Varsinkin Haaviston 
vedenottamoalueen 42 putken osalta. myös Kolmikanttisen suolla olevan luontaisen lammikon 
osalta. Niin haluttaessa olen valmis avustamaan, mikäli luoja suo.  

 
5. Ellei mittauksia haluta suoritta tai suorituttaa, on aivan turhaa puhua pohjavesien juomakelpoisena 

säilyttämisestäkään mitään. Ei yhtään mitään. Lemminkäinen Infra OYj:n  Hietalammen alueen (neljän 
alueen kokonaisuus) tilanne on mielenkiintoinen pohjaveden pinnan alle haudattujen pintamaiden 
(pohjaveden juomakelpoisena säilymisen kannalta ulostemaiden) osalta tilanne on enemmän kuin 
mielenkiintoinen.  

 
6. Toivottavasti arvovaltasyyt sivuuttaen edes ainakin mittausasia Karkkilan kaupungin virkahenkilöiden 

osalta nähdään niin, että ne esittämälläni tavalla suoritetaan. 
 
Haavistossa 8.3.2018 
 
Markku Sahlstedt 
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Edellisen uudistamisen lisäksi esitän seuraavaa: 
 

1. Esityslistan asian 4, ”Lausunto Etelä-Suomen aluehallintovirastolle Lautatiensuon 
turvetuotantoalueen ympäristöluvan täydennyksestä”, osalta totean, että alueelle vuosien saatossa 
kertyneet ja siellä tällä hetkellä olevat vedet eikä niiden pumppaus ilman suodatuskenttää suoraan 
vanhan ottamisalueen pohjoispuolella olevaan ojaan ole eivätkä tule olemaan ongelma. Ei mikäli oja 
syvennetään Vaskijoen pinnan alapuolelle. Ainakin osamatkalta. Asiassa on huomioon otettava se, 
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että johonkin ne vedet ovat kaiken aikaa menneet, kun vanha kaivuualue ei ole vuotanut äyräittensä 
yli. 

 
2. Alueen ongelmat syntyvät vasta pumppauksen viime vaiheessa, mikäli haettu ympäristölupa 

myönnetään hallintobyrokraattisin muodollisuuksin huomioon ottamatta asiapohjaisia ja 
asiaperusteisia lähtökohtia siitä ettei turpeen ottamisalue voi toimia pintavalutuskenttänä. Alueen 
lounaisosan merkitty pengerretty pintavalutuskenttä riittää kaivuuaikaisten vesien suodattamiseen. 
Eli silloin kuin suodatettavaa vettä syntyy. Hulevesialtaan vuoden välein määrättäväksi edellytetty 
tyhjentäminen tulee toimimaan päinvastoin kuin on tarkoitus. Miksi määrätään muodollinen 
poistotoiminto, vaikka mitään poistettavaa ei olisi. Selkeytysaltaan tyhjennys tulee suorittaa 
tarvittaessa eli silloin kuin sinne on kertynyt liete on selkeytynyt ja tiivistynyt altaan pohjalle. Em. 
toimenpide vasta sen jälkeen kun se vesi, joka ei vielä selkeytysaltaan vajaasta täyttymisestä johtuen 
ole poistunut, on pumpattu pois.  

 
3. Ilman suuria rankkasateita lieteallas voi toimia vuosia ilman tyhjennystä. Suurien sateiden 

seurauksena esim. 105 mm. tunnissa, jonka olen itse kokenut, selkeytysallas voi täyttyä vaikka 
päivässä. Vastaava tilanne kuin kotonani, jossa vettä satoi 20 minuutin aikana 35 mm eli tuolloinen 
mittari täyteen, koki Orimattilan maatalousnäyttelyn yleisö 1980 luvulla (Googlen mukaan 1983).  

 
4. Yksi alueen ongelmista on se, että suunnitelmakartta on laadittu vuoden 2016 huhtikuussa kuvatun 

ilmakuvan pohjalle. Se ei kuvaa kokonaistilannetta. Ei varsinkaan alueen ympäristössä. Joka on erittäin 
oleellisesti muuttunut. Ihmettelen, miksi alueen nykytilannetta ei ole osoiteta 
pienoiskopterikuvauksin. Silloin lausunnonantajilla ja päättäjillä olisi kokonaiskuva tilanteesta.  

 
5.  tiedoksi ja huomioon otettavaksi myös se, että nykyisin koneet tankataan pakettiautossa 

kuljetettavista tankeista, jolloin alueella tapahtuva varastointi ja siihen mahdollisesti kohdistuva 
ilkivalta poistuvat. 

 
6. Lautatien alueen ongelma on poistaa lähes 17 hehtaarin matto jalkojensa alta tilanteessa missä koko 

ajan kaikki niin lausunnon antajat, katselmuksen suorittajat kuin luvan myöntäjät niin kuin myös 
toimijatkin, joutuvat kaiken aikaa sen jalkojen alta poistettavan maton päällä. 

 
7. Asiakohta 9 ”Saapuneet kirjelmät, ilmoitukset ja päätökset” kohdan osalta totean, ettei ”Länsi-

Uudenmaan vesi ja ympäristö ry 8.1.2018 Pyydysmäen, Haaviston ja Toivikkeen vedenottamoiden 
pohjavesitarkkailu. Yhteenveto vuoden 2017 pinnanmittauksista ja vesinäytteenotosta ollut” 
tarkkailulistoja ollut kaupungin sivulla olevan esityslistan liitteenä.  

 
8. Tarkkailutuloksien puuttumisesta huolimatta totean, että pohjavedet ovat vuoden 2018 tammikuun 

lopussa korkealla. Haaviston vedenottamon pumppauksesta eli pohjaveden verkostoon 
pumppaamisesta huolimatta pumppauksen seurauksena syntyvä ja syntynyt vajoamissuppa on 
täyttynyt. Jopa lähes vuoden 1967 ennen koepumppausta oleviin lukemiin. Enää runsas metri 
puuttuu. Viereisessä lähteessä eli Haaviston vedenottamon pohjoispuolisen harjualueen luontaisessa 
ylivuotoventtiilissä, vesi on huomattavasti alempana kuin harjualueella. Ero on paljain silmin 
havaittavissa. 

 
9. Olen kauan, kauan sitten edellyttänyt mm. soranottoaluekokonaisuuden, esim. Vaskijärven kaikkien 

soranottoalueiden tarkkailuputkien samanaikaista mittausta. Tähän asti tuloksetta. Nyt on syytä 
toteuttaa nuo mittaukset kaikkien ottoalueiden osalta. Varsinkin Haaviston vedenottamoalueen 42 
putken osalta. myös Kolmikanttisen suolla olevan luontaisen lammikon osalta. Niin haluttaessa olen 
valmis avustamaan, mikäli luoja suo.  

 



10. Ellei mittauksia haluta suoritta tai suorituttaa, on aivan turhaa puhua pohjavesien juomakelpoisena 
säilyttämisestäkään mitään. Ei yhtään mitään. Lemminkäinen Infra OYj:n  Hietalammen alueen (neljän 
alueen kokonaisuus) tilanne on mielenkiintoinen pohjaveden pinnan alle haudattujen pintamaiden 
(pohjaveden juomakelpoisena säilymisen kannalta ulostemaiden) osalta tilanne on enemmän kuin 
mielenkiintoinen.  

 
11. Toivottavasti arvovaltasyyt sivuuttaen edes ainakin mittausasia Karkkilan kaupungin virkahenkilöiden 

osalta nähdään niin, että ne esittämälläni tavalla suoritetaan. 
 
Haavistossa 1.2.2018 
 
Markku Sahlstedt 
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Maa-ainestiimi. Toisin sanoen se aikanaan Karkkiolan tekninen johtaja Kari Setälän esiliinakseen perustama 
salaseura, jonka käsittelyistä ei tähän mennessä ole pidetty pöytäkirjaa eikä muistioita 
JA 
Muut sähköpostijakelussa mainitut 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  

mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi
mailto:kirjaamo@karkkila.fi
mailto:marko.jarvenpaa@karkkila.fi
mailto:sari.laine@karkkila.fi
mailto:ahti.huhtaniska@karkkila.fi
mailto:tapio.jokela@karkkila.fi
mailto:maritsal52@gmail.com
mailto:kari.jj.laine@gmail.com
mailto:rainovelin@hotmail.com
mailto:k.etolin@hotmail.com
mailto:mika_tallgren@hotmail.com
mailto:mija.sundstrom@gmail.com
mailto:juha.jumisko@sahkoliitto.fi
mailto:sami.mannisto@karkkila.fi
mailto:merja.myllyniemi@karkkila.fi
mailto:timo.palenius@kolumbus.fi
mailto:rauno.salonen@kolumbus.fi
mailto:laila.reikko@gmail.com
mailto:marianne.bostrom@outlook.com
mailto:jukka.hjelm@agrimarket.fi
mailto:jyrilaakso82@gmail.com
mailto:lindforsharri@gmail.com
mailto:kitipihlaja@hotmail.com
mailto:heidi.savolainen@pp6.inet.fi
mailto:timo.valkas@innoplan.fi
mailto:timo.hongell@elisanet.fi
mailto:kirjaamo@karkkila.fi


 
 
 
ASIA: 
Ympäristölautakunnan kokous 14.12.2017  
 
Kohteliaimmin muistutan ja korostan jäljempänä olevaa, ympäristölautakunnalle 23 marraskuuta 2017 klo 
14:42 lähettämässäni sähköpostissa sanottua. Uudistan tuolloin esittämäni tekstin ja tekstin sanoman. 
Ymmärretään sitä sitten jatkon kannalta tai ei. 
 
Haavistossa 14.12.2017 
 
Markku Sahlstedt 
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Oikolukematon 
 
Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(11.12.2017) sähköpostiin. Uusille 19.6.2017 
valtuustokautensa aloittaneille se riittää, mutta 
ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät tämän 
päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä kaikkiin 
jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. Ne löytyvät 
Karkkilan kirjaamosta. Jatkossa, mikäli luoja 
suo, myös muistitikulta.  
 
Uusille mahdollisille lukijoille (mm. uudet 
19.6.2017 valtuustokautensa aloittaneet 
valtuutetut ja muut tuolloin 
luottamushenkilökautensa aloittaneet uudet 
luottamushenkilöt), esitän jäljempänä olevan 
tähänastisen 19.6.2017 klo 8:10 lähetetyn 
Nyhkälän harjun kenttää koskevan 
sähköpostiviestitekstiketjun lukemisen lisäksi 
lukemaan tässä sähköpostitekstissä jäljempänä 
viimeisenä olevan ”Asiapohjainen ja 
asiaperusteinen kuntapolitiikka 9” jne. sekä sitä 
ennen olleet ”Asiapohjainen ja asiaperusteinen 
kuntapolitiikka 8” jne. ja näitä ennen 
olleet  ”Asiapohjainen ja asiaperusteinen 



kuntapolitiikka 7, arvot, asenteet ja niihin 
sitoutuminen, informaatiovideo, 
oikaisuvaatimuksen käsittely ja mielivallan 
lopettaminen” jne. (Liitetiedostona olevien 
talousvesikaivojen saastuttamisasian lisäksi 
jäljempänä näyttöaineistoa asiapohjaiseen ja 
asiaperustaiseen kuntapolitiikkaan 
kuulumattomasta Karkkilan kaupungin tiettyjen 
virka- ja luottamushenkilöiden toteuttamasta 
mielivallasta)” otsikoituun ilman liitetiedostoja 
kerätyt tekstit. 

 
Nyhkälän harjun osalta perehtyminen kannattaa 
aloittaa lukemalla ensin  27.2.2017 
sähköpostiteksti ja sitten 15.3.2017 sähköposti 
ns. lähtö- tai pohjatiedoiksi sen mukaan kun 
aikaa järjestyy. Esitän edellistä Siitä huolimatta 
vaikka tässä yhteydessä ei enää pysty 
lähettämään 27.2.2017 eikä 15.3.2017 
sähköpostin liitetiedostoja. Eikä muidenkaan 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja. Eli 
mm. Nyhkälän harjun kentän osalta sähköposti 
kerrallaan lopusta alkuun.  
 
Kun osa luottamushenkilöistä on rajoittanut 
sähköpostiosoitteittensa luovuttamista, tai ne 
eivät toimi, pyydän, että tämä teksti 
postitetaan tai toimitetaan muutoin viran 
puolesta niille valtuutetuille, varavaltuutetuille, 
kaupunginhallituksen jäsenille ja varajäsenille, 
teknisen lautakunnan jäsenille ja varajäsenille, 
ympäristölautakunnan jäsenille ja varajäsenille 
jotka ovat rajoittaneet sähköpostiosoitteittensa 
luovuttamisen.  
 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin 
avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä 
mikin tarkoittaa. 

 
 
Karkkilan kaupunki 
 
Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää 
 
Talousjohtaja  
Sari Laine 
 
Hallintopäällikkö 
Matleena Mikkonen 
 



Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 
 
Mittaus- ja kiinteistöpäällikkö 
Tapio Jokela 
 
Sivistystoimenjohtaja  
Arto Jormalainen 
 
Museojohtaja  
Tommi Kuutsa 
 
Ja 
 
Kaikki Karkkilan eri luottamuselinorganisaation eli kaupunginvaltuuston jäsenet ja varajäsenet. 
Kaupunginhallituksen jäsenet ja varajäsenet. Ympäristölautakunnan jäsenet ja varajäsenet. Teknisen 
lautakunnan jäsenet ja varajäsenet jne.  eli kaikki muutkin luottamushenkilöt. 
 
 
ASIA: 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 10, kaupunginvaltuuston kokous 11.12.2017, avoimia 
julkisesti vastattavia kysymyksiä presidentintekijä Paleniukselle, kaupunginhallituksen 27.11.201 kokous. 
Harjun kenttää ja sen ympäristöä selvittävä informaatiovideo 2. Ympäristölautakunnan 23.11.201 kokous. 
Arvot, asenteet ja niihin sitoutuminen, Harjun kenttää ja sen ympäristöä selvittävä informaatiovideo 1, 
oikaisuvaatimuksen käsittely, mielivallan lopettaminen plus Nyhkälänharjun lähiliikunta-alue aloituslupa 
sekä Karkkilan sopimusrikkomuksesta tilattu Rudus OY:n vahingonkorvauslasku. Lisänä ja tässäkin erikseen 
korostettuna  informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun 
lähiliikuntapaikkaa koskevan, vajaan 26 minuutin pituinen, 16.11.2017 kuvaamani äänivideo 2. Joka 
erillinen äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa yhdessä muutamia sekunteja yli 29 minuutin 
pituisen, 5.11.2017 kuvatun informaatiovideon lisäksi myös alusta loppuun. . (Äänivideoita ei 
allekirjoittaneen taidoilla pysty toimittamaan sähköpostin liitetiedostona.) 
 
VIITE 1: 
Kaikki jäljempänä oleva teksti, sillä ja niissä sanottu sekä sen aikaisemmat ja nykyiset liitetiedostot ja niissä 
ja niillä sanottu. 
 
VIITE 2: 
Osoitteesta katsottavissa https://www.youtube.com/watch?v=vtAxbBVCmIk oleva, puhtaasti 
informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa 
koskeva, vajaan 26 minuutin pituinen, 16.11.2017 kuvaamani äänivideo 2. Joka erillinen äänivideo on 
kokonaisuus, joka tulee katsoa 5.11.2017 kuvatun lisäksi myös alusta loppuun.  
 
VIITE 3: 
Osoitteesta https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs  katsottavissa oleva, puhtaasti 
informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa 
koskeva, muutamia sekunteja yli 29 minuutin pituinen, 5.11.2017 kuvaamani äänivideo. Joka erillinen 
äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa alusta loppuun. 
 
 
Arvoisat Karkkilan virkahenkilöt ja Karkkilan valtuutetut ja muut asiaa käsittelevät luottamushenkilöt sekä 
karkkilalaiset. 
 

https://www.youtube.com/watch?v=vtAxbBVCmIk
https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs


Jotta mahdollisimman monella karkkilalaisella tai ainakin mahdollisimman monella valtuutetulla ja 
varavaltuutetulla sekä muillakin asiaa virkavastuulla käsittelevillä luottamushenkilöillä olisi mahdollisimman 
oikea ja selkeä kuva siitä mielivallasta, mitä asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan sijasta 
Karkkilan hallinnossa käytetään ja toteutetaan, uudistan kaikki jäljempänä olevassa 
sähköpostiviestiketjussa ja sähköpostin liitteenä olevissa liitetiedostoissa ja sen  liitetiedostoilla sanotun. 
(Aikaisempien sähköpostien liitetiedostot eivät sopineet liitetiedostoiksi. Ne saa Karkkilan kirjaamosta.) 
Tilanne on sama Nyhkälänharjun osalta, josta jäljempänä olevassa tekstissä on käytetty myös pelkkää harju 
nimitystä.  
 
Edellä sanotun ja kaiken aikaisemman jäljempänä olevan jälleen kerran uudistamisen lisäksi totean, että 
allekirjoittaneen tähänastinen asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan toteuttamisen 
edellyttämisvaatimus sekä mielivallan lopettamisvaatimus on niin haluttaessa yhtä helposti toteutettavissa 
kuin mitä hallintopäällikkö Matleena Mikkosen jäljempänä olevat 23.10.2017 lähetetyt sähköpostit 
osoittavat. Mikkosen virheellisen tulkinnan korjaamiseen riitti Mikkosen puhelinvastaajan 23.10.2017 klo 
15.48-15.50 jätetty parin minuutin viesti. Mikkonen tunnisti ja korjasi asian. Selviää jäljempänä olevasta. 
 
Mikkosella oli, toivottavasti hänellä on jatkossakin arvot ja asenteet sekä niihin sitoutuminen kohdallaan. 
Jotta muutkin allekirjoittanutta ja allekirjoittaneen esittämiä asioita vastaan olevat henkilöt toimisivat 
samoin kuin hallintopäällikkö Matleena Mikkonen, esitän ja korostan edellä olevan lisäksi seuraavaa: 
 
1. Uudistan edellä sanotun uudistamisen lisäksi erikseen kaiken mitä kaupunginhallitukselle 27.11.2017 ja 

ympäristölautakunnalle 23.11.2017 esitin. Ympäristölautakunnalle osoitettu sähköposti löytyy 
jäljempänä Presidentintekijä Paleniukselle osoitettujen avoimien ja julkisesti vastattavien kysymysten ja 
kaupunginhallitukselle 27.11.2017 osoitetun sähköpostin jälkeen. 

 
2. Karkkilan taloutta vakavasti koskettavat, jopa kriisikuntakriteeritkin laukaisevat asiat eivät voi, eivätkä 

saa olla kolmen nimetyn henkilön tai laajemmankaan asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan 
vastaisen ja samalla allekirjoittaneen vastaisen henkilöryhmittymän arvovallasta kiinni. Mikäli on, niin 
maksakoot omistaan. Huomioon otettavaksi korostan, että myös luottamushenkilöt toimivat 
vahingonkorvausvelvoitteineen virkavastuulla.  

 
3. Harjun kentän eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan osalta tiedoksi seuraava 

osoite;  https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs , josta katsottavissa oleva, puhtaasti 
informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa 
koskeva, vajaan 26 minuutin pituinen, 16.11.2017 kuvaamani äänivideo 2. Joka erillinen äänivideo on 
kokonaisuus, joka tulee katsoa 5.11.2017 kuvatun lisäksi myös alusta loppuun. Marraskuun 5 päivänä 
2017 kuvatun videon osoite on https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs   

 
4. Informaatiovideoiden katsomisen jälkeen tulee tehdä Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan ja sen 

ympäristön suunnitelmien tarkistukset siten, ettei kukaan varsinkaan ulkopaikkakuntalaisista pääse 
lopputuloksen osalta esittämään kysymystä; Onko joku muukin loppunut kuin paperi?  

 
5. Nyhkälänharjun kentän madaltamisen osalta esitykseni tässä vaiheessa on, että valtuusto päättää 

jättää 11.12.2017 asian pöydälle muilta osin kuin 30.3.2017 §:ssä 24 olleen kirjausvirheen korjaamisen 
osalta. Kirjausvirhe on selkeä asiavirhe. 

 
6. Edellä olevassa kohdassa sanotun lisäksi valtuusto päättää tutustua kaikilta osin tilanteeseen mm. 

kahteen em. videoinformointiini Karkkilan julkisuuskuvaa parhaiten edustavan ja kentän sekä kentän 
ympäristön toimivuuden parhaiten varmistavan ratkaisun löytämiseksi. Nykyiset suunnitelmat ja 
piirustukset eivät sitä vieläkään ole. Eivät, vaikka kaikki pöytäkirjasekamelskat ja muut puliveivaukset eli 
mm. asioiden salaaminen 19.6.2017 valtuustokautensa aloittaneilta uusilta valtuutetuilta ja muilta 
luottamushenkilöiltä luetaan pois.  

https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs
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7. Jäljempänä olevassa marraskuun 13 päivänä 2017 klo 14:56 lähettämässäni sähköpostissa olen 

esittänyt vihreän talon suojelijoille ja sen seurauksena harjun kentän madaltamisen vastustajille 
täyskäännöstä. Sitä ei edistä pienemmässäkään määrin presidentintekijä Paleniuksen julkisuuteen 
esittämät käsittämättömät höläytykset vihreän talon tontin lohkomisineen ja sen pitkine 
vuokrasopimuksineen sekä vihreän talon myymisineen. Tilanne on valitettavasti sama 11.12.2017 
valtuuston hyväksyttäväksi esitetyn VE-6 suunnitelman ja sen pohjalta mahdollisesti esitettävien eri 
variaatioiden osalta. Mikään niistä ei ole toteuttamiskelpoinen eikä tule toimimaan käytännössä. Ei 
muutoin kuin sen osoittamisessa, että muukin on loppunut kuin paperi. Hankkeen vain 90,5 tasoon 
madaltamisen lisäksi toteutuspiirustukset ovat ”torsoja”, keskentekoisia, virheitä ja ristiriitaisuuksia 
sisältäviä. Ne ovat sitä siitä huolimatta, että teknisen lautakunnan lisäksi Karkkilan 
kaupunginhallituksella ja Karkkilan kaupunginvaltuustolla on täysin vapaa valta päättää asia niin kuin se 
yksimielisesti tai enemmistöpäätöksellä haluaa. 
Osoitteesta;  https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs katsottavissa oleva, puhtaasti 
informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa 
koskeva, vajaan 26 minuutin pituinen, 16.11.2017 kuvaamani äänivideo 2. Joka erillinen äänivideo on 
kokonaisuus, joka tulee katsoa 5.11.2017 kuvatun lisäksi myös alusta loppuun. Marraskuun 5 päivänä 
2017 kuvatun videon osoite on https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs . Molemmat 
osoittavat kiistattomasti VE-6 suunnitelman torsouden. Eli keskentekoisuuden ja sen seurauksena 
kaikin puolisen toteuttamiskelvottomuuden.  

 
8. Vihreän talon suojelijoille ja sen seurauksena harjun kentän madaltamisen vastustajille asia on 

perusteltava niin hyvin, että heistä ainakin suurin osa saadaan Karkkilan julkisuuskuvaa parhaiten 
edustavan ja kentän sekä kentän ympäristön toimivuuden parhaiten varmistavan ratkaisun taakse. Se 
selviää Harju 1 11_12_2017.pdf (782 kt) liitetiedostona olevasta liitteestä 311 ja jäljempänä olevasta 
selvityksestä. Selviää siitäkin huolimatta, että ainakin joku tai jopa jotkut alkavat esittää, että yksityinen 
henkilö ei voi laatia eikä esittää toimivia ja toteuttamiskelpoisia esityksiä ja suunnitelmia. Niin kuin 
Maa-ainesten ottoon kirjoittamani peruslupamääräyskokonaisuuden osalta on jo vuosikaudet 
tapahtunut. Vastaaninttämisruikutusten sijaan pitää myöntää se tosiasia, että yksityinen on tehnyt ne 
molemmissa asioissa jo. Jonka jälkeen tulee keskittyä ja pystyä osoittamaan mm. se miltä osin 
yksittäisen kuntalaisen esitykset tai suunnitelmat eivät toimi tai toimisi. Vielä vaikeampi on pystyä 
osoittaman etteivät ne toimi tai toimisi jatkossa Karkkilan ja Karkkilalaisten parhaaksi.  

 
9. ”Harju 1 11_12_2017.pdf (782 kt)” nimellä liitetiedostona olevasta liitteestä 311 tiedoksi ja 

huomioonotettavaksi seuraavaa: Liite 311 on maaliskuun 23. päivänä 2017 klo 14:45 lähetetyn 
sähköpostin liite 31 nykyisen tilanteen edellyttämä täydennetty esitys kokonaisratkaisuksi. Se lähtee 
siitä, että keltaisella, violetilla, kokonaan sinisellä, sinisellä vinoviivoituksella sekä sinisellä 
vinoviivoituksella ja keltaisella värillä merkityn alueen väliin jäävä vihreällä värillä merkitty alue 
madalletaan kaikki Huhdintien tasoon. Jonka jälkeen nykyiseen koulukorttelimiljööseen enää millään 
tavalla ja millään perusteella kuulumaton, sopimaton sekä soveltumaton vihreä talo siirretään 
kokonaisena kattoineen päivineen sinisellä viivoitetun alueen länsiosaan. Kulkuyhteys edellä olevaan 
uuteen vihreän talon sijoituskohtaan rakennetaan Helsingin tieltä ruskealla vinoviivoituksella 
merkittyyn kohtaan. Josta kulkuyhteys myös Vaittisen omistaman tontin pohjoisosan lisäksi niin 
sovittaessa myös esim. ruskeaa pistelinjan kohtaa, tai muuta kohtaa pitkin Vaittisen tontin länsipuolella 
olevan tontin pohjoisosalle. Em. tonttien eli kokonaan violetilla ja sinisellä värillä olevien kohtien 
madaltamisen avulla tonteille mahdollistuu nykyaikana tarvittavaa autopaikoitusta. Joka osaltaan 
parantaa tonttien käyttöä ja lisää tonttien arvoa. Tonttien pohjoisrajalle, samoin kuin niistä itään päin 
tarvitaan rakennettavaksi verkkoaitaa siten, että kenttä rajautuu ja pallojen pyöriminen tai 
pyörittäminen Helsingintien, samoin kuin tonttien suuntaan estyy. 

 
10. Virkahenkilöt selvittämään asia esittämältäni asiapohjalta ja asiaperusteilla siten, että  Heikki Savolan 

18.12.2015 tekstin ”Selvitys Pyhäjärven kunnantuvan kunnostuksesta ja käyttöönotosta” 

https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs
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Johtopäätökset kohdassa … ”Karkkilan Kotiseutuyhdistys ry korostaa yhteistyön ja hyvä 
keskusteluyhteyden säilyttämistä ja vaalimista eri osapuolien kesken . Hanke tulee viedä päätökseen 
hyvässä hengessä eri näkemyksiä realistisesti ja tasapuolisesti käsitellen.”, ainakin kaupungin puolelta 
ilman presidentintekijä Paleniuksen käsittämättömiä höläytysheittoja, jotta esim. vihreä talo 
kokonaisena siirtämällä voisi toteutua. Myydähän sitä ei voi kuin purettavaksi. 

 
11. Edellä kohdassa viisi esittämääni Nyhkälänharjun kentän madaltamisen osalta esitykseni tässä 

vaiheessa toistaen ja korostaen on, että valtuusto päättää jättää 11.12.2017 asian muilta osin kuin 
30.3.2017 §:ssä 24 olleen kirjausvirheen korjaamisen osalta pöydälle viitaten, totean, että edellä 
sanotulla pöydällepanoesitykseni on enemmän kuin perusteltu.  

 
12. Pöytäkirjakirjausvirheen korjaamisen osalta seuraavaa: 

 
12.1. Pöytäkirjan kirjausvirhe ei poistu käsittelemällä asia lain mahdollistamalla tavalla uudestaan. 

Kirjausvirhe ei poistu myöskään muuttamalla kaupunginhallitus sanan paikalle 
kaupunginvaltuusto.  

 
12.2. Maaliskuun 30 päivänä 2017 pidetyn valtuuston kokouksen pöytäkirjapykälän 24 kirjausvirhe 

poistuu ainoastaan kirjaamalla asia kokouksessa tapahtuneen mukaisesti.  
 

12.3. Kokouksessa tapahtunut edellyttää kirjaamaan pöytäkirjaan Huotarin muutosesityksen 
keskustelun päätyttyä olevaan puheenjohtajan selontekoon, ennen ensimmäistä äänestysesitystä. 
Selonteon tulee sisältää myös puheenjohtajan toteamus siitä, että ensin äänestetään tästä (Kristo 
Halmeen esitys), sitten erikseen siitä tekstimuutoksesta. Jonka jälkeen ensimmäinen 
äänestysesitys ja sen tulos. Jonka jälkeen puheenjohtajan toteamus, ettei nyt vielä hyväksytä 
kokonaisuudessaan kaupunginhallituksen ehdotusta, vaan äänestetään vielä siitä valtuutettu 
Huotarin tekstimuutoksesta päätösehdotukseen. Jonka puheenjohtaja erikseen varmisti 
toteamalla ”Ja siten muutetaan kaupung… niin, että kaupunginvaltuusto päättää erikseen 
hankkeen rakennustöiden aloitusluvasta.” Jonka jälkeen äänestysesitys ja äänestyksen tulos. Plus 
eriävät mielipiteet. 

 
12.4. Vain edellä esitetyllä tavalla kirjaamalla pöytäkirja saadaan vastaamaan kokouksen kulkua. 

Mikäli tilannetta ei korjata, asian käsittely näyttää nyt ja tulee jatkossakin näyttämään siltä, että 
ensimmäisen äänestyksen jälkeen keskustelu avattiin uudestaan. Näinhän ei todellisuudessa 
tapahtunut. Toinen merkittävä seikka mikä tulee korjata on se, ettei Huotari tehnyt minkäänlaista 
lisäysehdotusta. Vaan ja ainoastaan selkeän ja puheenjohtajan useasti toteaman 
muutosehdotuksen.  

 
13. Nykyisessä tilanteessa on kaikki asiakokonaisuudessa esittämäni, jäljempänä oleva uudistaen on 

uudistettava mm. kysymys; Minkä näköinen ja millä tavalla toimiva Porin tien eritasoliittymä (TB:n 
huoltoasema ja Lidl- kohta) olisi, mikäli Porin tietä ei olisi madallettu niin pitkältä matkalta kun se 
Helsingin suunnassa olevine liittymineen aikanaan 1990 luvulla toteutettiin? Mihin tuolloin 
unohdettiin kunnantupaan verrattuna todella hienon punatiilisen Polarin vedenottamorakennuksen 
suojelu? 

 
14. Muitakin esimerkkejä on, mutta niistä tarvittaessa myöhemmin.   
 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 
tarkoittaa. 

 
Haavistossa 11.12.2017 
 



Markku Sahlstedt 
 
Liitteenä liitetiedostona tiedostonimellä oleva Harju 1 11_12_2017.pdf (782 kt) liite 311 
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Tervehdys! 
 
Sähköpostin tökkimisen seurauksena uusintalähetys 
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Tervehdys! 
  
1. Kohteliaimmin toivon julkaistavaksi Karkkilalaisen lukijoilta palstalla ja Karkkilan Tienoon 

yleisöosasto palstalla seuraavan jäljempänä olevan kaksoistähtiviivan jälkeen olevan, ”Avoimia ja 
julkisesti vastattavia kysymyksiä presidentintekijä Timo Paleniukselle.” 

otsikoidun tekstin, toivottavasti jo seuraavissa 5.11 ja 5 tai6 .12.20117 ilmestyvissä lehdissä. 
  
Kun teksti on tarkoitettu nimelläni julkaistavaksi, toivon, että sitä ei lyhennettäisi. Ei ainakaan ilman 
ilmoittamista tai keskustelua allekirjoittaneen kanssa.  
  
Haavistossa 4.12.2017 
  
Markku Sahlstedt 
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Avoimia ja julkisesti vastattavia kysymyksiä presidentintekijä Timo Paleniukselle. 
 
Karkkilalainen lehdessä 29.11.2017 julkaistun uutisoinnin ”Sauli Niinistö avasi kampanjansa Karkkilassa 
vaisusti” ja siellä presidentintekijä Timo Paleniuksen  ”Vihreän talon voisi myydä eurolla sitä haluavalle” 
otsikon jälkeen olevia lausahduksia ihmetellen on julkisesti vastattavaksi esitettävä kysymykset: 
 
1. Oliko presidentintekijä Timo Paleniuksella joku erityinen tarve tai syy pyrkiä osoittamaan 

henkilökohtaista pätemistä ja sekoittaa sekä puliveivata asiaa, joka jo lukuisine variaatioineen on 
muutoinkin riittävän sekaisin? Vai eikö Paleniuksen mielestä vielä ollut? 

 
2. Oliko tarve osoittaa Karkkilan hallinnosta ja siellä vaikuttavista henkilöistä jotakin? 
 
3. Mihin presidentintekijä Paleniukselta on maa-ainestenottoasioiden lisäksi unohtunut Nyhkälän koulun 

lähiliikuntapaikka-asiassakin  asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka?  
 

4. Onko asiapohjaista ja asiaperusteista kuntapolitiikkaa se, että ostetaan nykyiseen 
koulukorttelimiljööseen enää millään tavalla kuulumaton, sopimaton ja soveltumaton rakennus 
huomattavalla summalla kaupungin omistukseen ja hallintaan, jonka hallinta sitten luovutettaisiin 
välituntivalvonta vaikeuttaen ja oppilaiden turvallisuus vuosikausiksi vaarantaen vuokraoikeuden 
haltijalle tai haltijoille pilkkahinnalla? Omana mielipiteenäni tähän väliin seuraava: Mistään hinnasta ei 
vuokrausta päiväksikään. Ei kenellekään. Myynti ilman tontin vuokrausta ainoastaan ”Vihreän talon” 
pois kuljettamiseksi. 

 
5. Mistä syystä ei voi välttyä vaikutelmalta, että presidentintekijä Palenius ei 

pikkupolitikointipuliveivauspätemisillään halua hallita asiakokonaisuuksia? 
 

6. Osoittaako 29.11.2017 Karkkilalainen lehden  uutisoinnissa julkituotu vuokraamis- ja myyntihöläytys 
asiakokonaisuuksien hallintaa? 

 
7. Kun tapahtunutta ja lehtiuutisoinnilla julkitullutta ei saada poistetuksi, niin presidentintekijä 

Paleniuksen kannanottojen osalta ei voi välttyä vaikutelmalta, että Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikka-
asiassa eikä maa-ainesottoasioissakaan diplomi-insinöörin koulutuksesta ole ollut mitään eikä 
minkäänlaista hyötyä. Ei ainakaan hyödyt ole tulleet millään tavalla aikaisemmin eikä viimeaikoinakaan 
esille. Mikäli on tullut, niin ilmoitettakoon ne sitten julkisesti.  

 
Haavistossa 4.12.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
Yli 55 vuotta maa-ainesasioita ja sen ohessa myös pohjavesiasioita ja vähä muitakin asioita seurannut ja 
koko ajan uutta oppiva maanviljelijäeläkeläinen.  
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'lindforsharri@gmail.com' <lindforsharri@gmail.com>; 'helvi2011@gmail.com' <helvi2011@gmail.com>; 
'outi.pietilainen@kolumbus.fi' <outi.pietilainen@kolumbus.fi>; 'tuure.keskinen@gmail.com' 
<tuure.keskinen@gmail.com>; 'erkki.ollakka@kolumbus.fi' <erkki.ollakka@kolumbus.fi>; 
'rauno.salonen@kolumbus.fi' <rauno.salonen@kolumbus.fi>; 'paula.salapuro@gmail.com' 
<paula.salapuro@gmail.com>; 'kripahoo@hotmail.com' <kripahoo@hotmail.com> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 9, kaupunginhallituksen 27.11.201 kokous, 
ympäristölautakunnan 23.11.201 kokous jne. jatkuu ASIA kohdassa  
 
 
 
 

Oikolukematon 
 
Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(27.11.2017) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät 
tämän päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä 
kaikkiin jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. Ne löytyvät 
Karkkilan kirjaamosta. Jatkossa, mikäli luoja 
suo, myös muistitikulta.  
 
Uusille mahdollisille lukijoille (mm. uudet 
valtuutetut ja muut uudet luottamushenkilöt), 
esitän jäljempänä olevan tähänastisen 
19.6.2017 klo 8:10 lähetetyn Nyhkälän harjun 
kenttää koskevan sähköpostiviestitekstiketjun 
lukemisen lisäksi lukemaan tässä 
sähköpostitekstissä jäljempänä viimeisenä 
olevan ”Asiapohjainen ja asiaperusteinen 
kuntapolitiikka 7 ja mielivallan lopettaminen 
(Liitetiedostona olevien talousvesikaivojen 



saastuttamisasian lisäksi jäljempänä 
näyttöaineistoa asiapohjaiseen ja 
asiaperustaiseen kuntapolitiikkaan 
kuulumattomasta Karkkilan kaupungin tiettyjen 
virka- ja luottamushenkilöiden toteuttamasta 
mielivallasta)” otsikoituun ilman liitetiedostoja 
kerätyt tekstit. 

 
Nyhkälän harjun osalta perehtyminen kannattaa 
aloittaa lukemalla ensin  27.2.2017 
sähköpostiteksti ja sitten 15.3.2017 sähköposti 
ns. lähtö- tai pohjatiedoiksi sen mukaan kun 
aikaa järjestyy. Esitän edellistä Siitä huolimatta 
vaikka tässä yhteydessä ei enää pysty 
lähettämään 27.2.2017 eikä 15.3.2017 
sähköpostin liitetiedostoa. Eikä muidenkaan 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja. Eli 
mm. Nyhkälän harjun kentän osalta sähköposti 
kerrallaan lopusta alkuun.  
 
Kun osa luottamushenkilöistä on rajoittanut 
sähköpostiosoitteittensa luovuttamista, tai ne 
eivät toimi, pyydän, että tämä teksti 
postitetaan tai toimitetaan muutoin viran 
puolesta niille valtuutetuille, varavaltuutetuille, 
kaupunginhallituksen jäsenille ja varajäsenille, 
teknisen lautakunnan jäsenille ja varajäsenille, 
ympäristölautakunnan jäsenille ja varajäsenille 
jotka ovat rajoittaneet sähköpostiosoitteittensa 
luovuttamisen.  
 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin 
avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä 
mikin tarkoittaa. 

 
 
Karkkilan kaupunki 
 
Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää 
 
Talousjohtaja  
Sari Laine 
 
Hallintopäällikkö 
Matleena Mikkonen 
 
Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 
 
Mittaus- ja kiinteistöpäällikkö 



Tapio Jokela 
 
Sivistystoimenjohtaja  
Arto Jormalainen 
 
Museojohtaja  
Tommi Kuutsa 
 
Ja 
 
Kaikki Karkkilan eri luottamuselinorganisaation eli kaupunginvaltuuston jäsenet ja varajäsenet. 
Kaupunginhallituksen jäsenet ja varajäsenet. Ympäristölautakunnan jäsenet ja varajäsenet. Teknisen 
lautakunnan jäsenet ja varajäsenet jne.  eli kaikki muutkin luottamushenkilöt. 
 
 
ASIA: 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 9, kaupunginhallituksen 27.11.201 kokous. Harjun kenttää 
ja sen ympäristöä selvittävä informaatiovideo 2. Ympäristölautakunnan 23.11.201 kokous. Arvot, asenteet 
ja niihin sitoutuminen, Harjun kenttää ja sen ympäristöä selvittävä informaatiovideo 1, oikaisuvaatimuksen 
käsittely, mielivallan lopettaminen plus Nyhkälänharjun lähiliikunta-alue aloituslupa sekä Karkkilan 
sopimusrikkomuksesta tilattu Rudus OY:n vahingonkorvauslasku. Lisänä ja tässäkin erikseen 
korostettuna  informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun 
lähiliikuntapaikkaa koskevan, vajaan 26 minuutin pituinen, 16.11.2017 kuvaamani äänivideo 2. Joka 
erillinen äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa yhdessä muutamia sekunteja yli 29 minuutin 
pituisen, 5.11.2017 kuvatun informaatiovideon lisäksi myös alusta loppuun. . (Äänivideoita ei 
allekirjoittaneen taidoilla pysty toimittamaan sähköpostin liitetiedostona.) 
 
VIITE 1: 
Kaikki jäljempänä oleva teksti, sillä ja niissä sanottu sekä sen aikaisemmat ja nykyiset liitetiedostot ja niissä 
ja niillä sanottu. 
 
VIITE 2: 
Osoitteesta katsottavissa https://www.youtube.com/watch?v=vtAxbBVCmIk oleva, puhtaasti 
informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa 
koskeva, vajaan 26 minuutin pituinen, 16.11.2017 kuvaamani äänivideo 2. Joka erillinen äänivideo on 
kokonaisuus, joka tulee katsoa 5.11.2017 kuvatun lisäksi myös alusta loppuun.  
 
VIITE 3: 
Osoitteesta https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs  katsottavissa oleva, puhtaasti 
informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa 
koskeva, muutamia sekunteja yli 29 minuutin pituinen, 5.11.2017 kuvaamani äänivideo. Joka erillinen 
äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa alusta loppuun. 
 
 
Arvoisat Karkkilan virkahenkilöt ja Karkkilan valtuutetut ja muut asiaa käsittelevät luottamushenkilöt sekä 
karkkilalaiset. 
 
Jotta mahdollisimman monella karkkilalaisella tai ainakin mahdollisimman monella valtuutetulla ja 
varavaltuutetulla sekä muillakin asiaa virkavastuulla käsittelevillä luottamushenkilöillä olisi mahdollisimman 
oikea ja selkeä kuva siitä mielivallasta, mitä asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan sijasta 
Karkkilan hallinnossa käytetään ja toteutetaan, uudistan kaikki jäljempänä olevassa 
sähköpostiviestiketjussa ja sähköpostin liitteenä olevissa liitetiedostoissa ja sen  liitetiedostoilla sanotun. 

https://www.youtube.com/watch?v=vtAxbBVCmIk
https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs


(Aikaisempien sähköpostien liitetiedostot eivät sopineet liitetiedostoiksi. Ne saa Karkkilan kirjaamosta.) 
Tilanne on sama Nyhkälänharjun osalta, josta jäljempänä olevassa tekstissä on käytetty myös pelkkää harju 
nimitystä.  
 
Edellä sanotun ja kaiken aikaisemman jäljempänä olevan jälleen kerran uudistamisen lisäksi totean, että 
allekirjoittaneen tähänastinen asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan toteuttamisen 
edellyttämisvaatimus sekä mielivallan lopettamisvaatimus on niin haluttaessa yhtä helposti toteutettavissa 
kuin mitä hallintopäällikkö Matleena Mikkosen jäljempänä olevat 23.10.2017 lähetetyt sähköpostit 
osoittavat. Mikkosen virheellisen tulkinnan korjaamiseen riitti Mikkosen puhelinvastaajan 23.10.2017 klo 
15.48-15.50 jätetty parin minuutin viesti. Mikkonen tunnisti ja korjasi asian. Selviää jäljempänä olevasta. 
 
Mikkosella oli, toivottavasti hänellä on jatkossakin arvot ja asenteet sekä niihin sitoutuminen kohdallaan. 
Jotta muutkin allekirjoittanutta ja allekirjoittaneen esittämiä asioita vastaan olevat henkilöt toimisivat 
samoin kuin hallintopäällikkö Matleena Mikkonen, esitän ja korostan edellä olevan lisäksi siitä huolimatta, 
että yhteensattumien vuoksi kaupunginhallituksen esityslista tuli vasta tänä aamuna nähtäväksi Karkkilan 
internet sivuille, seuraavaa: 
 
15. Uudistan edellä sanotun uudistamisen lisäksi erikseen kaiken mitä ympäristölautakunnalle 23.11.2017 

esitin. Sähköposti löytyy heti tämän jälkeen. 
 
16. Karkkilan taloutta vakavasti koskettavat, jopa kriisikuntakriteeritkin laukaisevat asiat eivät voi, eivätkä 

saa olla kolmen nimetyn henkilön tai laajemmankaan asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan 
vastaisen ja samalla allekirjoittaneen vastaisen henkilöryhmittymän arvovallasta kiinni. Mikäli on, niin 
maksakoot omistaan. Huomioon otettavaksi korostan, että myös luottamushenkilöt toimivat 
vahingonkorvausvelvoitteineen virkavastuulla.  

 
17. Harjun kentän eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan osalta tiedoksi seuraava 

osoite;  https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs , josta katsottavissa oleva, puhtaasti 
informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa 
koskeva, vajaan 26 minuutin pituinen, 16.11.2017 kuvaamani äänivideo 2. Joka erillinen äänivideo on 
kokonaisuus, joka tulee katsoa 5.11.2017 kuvatun lisäksi myös alusta loppuun.  

 
18. Informaatiovideoiden katsomisen jälkeen tulee tehdä Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan ja sen 

ympäristön suunnitelmien tarkistukset siten, ettei kukaan varsinkaan ulkopaikkakuntalaisista pääse 
lopputuloksen osalta esittämään kysymystä; Onko joku muukin loppunut kuin paperi?  

 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 
tarkoittaa. 

 
Haavistossa 27.11.2016 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
******************************************************** 
******************************************************** 
 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 23. marraskuutata 2017 14:42 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'marko.jarvenpaa@karkkila.fi' 
<marko.jarvenpaa@karkkila.fi>; 'sari.laine@karkkila.fi' <sari.laine@karkkila.fi>; 
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'ahti.huhtaniska@karkkila.fi' <ahti.huhtaniska@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' 
<tapio.jokela@karkkila.fi>; 'maritsal52@gmail.com' <maritsal52@gmail.com>; 'kari.jj.laine@gmail.com' 
<kari.jj.laine@gmail.com>; 'rainovelin@hotmail.com' <rainovelin@hotmail.com>; 'k.etolin@hotmail.com' 
<k.etolin@hotmail.com>; 'mika_tallgren@hotmail.com' <mika_tallgren@hotmail.com>; 
'mija.sundstrom@gmail.com' <mija.sundstrom@gmail.com>; 'juha.jumisko@sahkoliitto.fi' 
<juha.jumisko@sahkoliitto.fi>; 'sami.mannisto@karkkila.fi' <sami.mannisto@karkkila.fi>; 
'merja.myllyniemi@karkkila.fi' <merja.myllyniemi@karkkila.fi>; 'timo.hongell@elisanet.fi' 
<timo.hongell@elisanet.fi>; 'rauno.salonen@kolumbus.fi' <rauno.salonen@kolumbus.fi>; 
'laila.reikko@gmail.com' <laila.reikko@gmail.com>; 'marianne.bostrom2015@hotmail.com' 
<marianne.bostrom2015@hotmail.com>; 'jukka.hjelm@agrimarket.fi' <jukka.hjelm@agrimarket.fi>; 
'jyrilaakso82@gmail.com' <jyrilaakso82@gmail.com>; 'lindforsharri@gmail.com' 
<lindforsharri@gmail.com>; 'kitipihlaja@hotmail.com' <kitipihlaja@hotmail.com>; 
'heidi.savolainen@pp6.inet.fi' <heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; 'timo.valkas@innoplan.fi' 
<timo.valkas@innoplan.fi>; 'timo.hongell@elisanet.fi' <timo.hongell@elisanet.fi> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 8, ympäristölautakunnan 23.11.201 kokous 
 

Oikolukematon 
 
Karkkilan kaupunki 
Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää 
Karkkilan kaupunginhallitus 
Karkkilan tekninen johtaja 
Ahti Huhtaniska 
Karkkilan ympäristölautakunta 
Maa-ainestiimi. Toisin sanoen se aikanaan Karkkiolan tekninen johtaja Kari Setälän esiliinakseen perustama 
salaseura, jonka käsittelyistä ei tähän mennessä ole pidetty pöytäkirjaa eikä muistioita 
JA 
Muut sähköpostijakelussa mainitut 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
 
 
ASIA: 
Ympäristölautakunnan kokous 23.11.2017  
 
Kohteliaimmin edellytän seuraavaa:  
 
 
1. Tekninen johtaja, tai muu esittelijänä toimiva henkilö, lisää esityslistaan seuraavasta linkistä 

http://karkkila.hosting.documenta.fi/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20161897-4 
avautuvan Rudus OY:n lupahakemus maa-ainesten ottamiseen tiloilla Anttila II 224-405-3-59, Harju 
224-407-1-238, Harjumäki II 224-407-1-244 ja Harjumäki I 224-407-1-242 asian ja esittää asian 
uudelleen käsittelyä ja luvan myöntämistä seuraavasti: 
 
1.1. Lupa myönnetään ottosuunnitelman mukaiselle alueelle peruslupamääräyskokonaisuutta 

noudattaen siten, että kuljetusreitti muutetaan kulkemaan pohjoiselta ottoalueelta ensin 
eteläkaakkoon. Sitten Toivikeen suon reunaa pitkin lounaaseen, josta länteen. Sitten pohjoiseen 
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Pajuojan tielle. Jota pitkin Porintielle. Kuljetusreittimuutoksen perusteena on se, että 
ympäristölautakunnan esittämällä reitillä ei ole asutusta. 

 
2. Lisänä esitän, että tätä kirjoitettaessa ympäristölautakunnan esityslistassa olevassa mm. saapuneet 

kirjeet kohdassa 80 oleva Korkeimman hallinto-oikeuden 1.11.2017 antama päätös Dnro 3954/1/17 
asiakohtaan tekninen johtaja, tai muu esittelijänä toimiva henkilö tekee seuraavan lisäyksen; 
Ympäristölautakunta edellyttää Karkkilan kaupunginhallituksen hakemaan Korkeimman hallinto-
oikeuden 1.11.2017 antaman päätöksen Dnro 3954/1/17 purkua. Perusteena se, että Korkein 
hallinto-oikeus ei voi jättää yhdentoista  valitusperusteen käsittelemättä jättämisellä pakottaa 
kaupunkia sopimusrikkomukseen ja sen seurauksena korvausvelvolliseksi. Korkeimman hallinto-
oikeuden päätös ei täytä hallintolain 6 pykälässä edellytettyä oikeudellisia odotuksia.  

 
PERUSTELUT: 
 
1. Kaupungin teknisen johtaja Ahti Huhtaniskan ja ilmeisesti myös jopa kaupunginjohtaja Marko 

Järvenpään nykyinen lähtökohta on kaupungin edun vastainen.  
 
2. Se, että tekninen johtaja Ahti Huhtaniska ilmoitti 17.11.2017, että ”Kaupunki on iso institutionaalinen 

toimija. Se voi ottaa 5 miljoonaa lainaa ja maksaa siitä.”, on kaupungin nykyisessä taloudellisessa 
tilanteessa käsittämätön höläys. Kun vastasin em. höläytykseen toteamalla; ”että nyt ei voi välttyä 
vaikutelmalta, ettei Teillä (Huhtaniskalla) ole arvot, asenne eikä niihin sitoutuminen kohdallaan”, 
tekninen johtaja Huhtaniska totesi, ettei kaupunki mene konkurssiin ja että asia on keskeneräinen. 
Lisäilmoituksellaan tekninen johtaja osoitti ettei arvot asenne eikä niihin sitoutuminen ole 
pienemmässäkään kohdallaan. Ei siitäkään huolimatta, että kaupunki on iso institutionaalinen toimija, 
eikä se voi mennä konkurssiin. 

 
2.1. Tässä yhteydessä on todettava, että arvojen ja asenteiden osalta tilanne on sama Harjun kenttä- ja 

Harjun kentän ympäristön asioissa. Kaupunginjohtaja ja tekninen johtaja unohtavat sen, että he 
eivät toimi omilla rahoillaan. He toimivat meidän eli veronmaksajien rahoilla. 

 
2.2. Rudus OY:n Karkkilan sopimusrikkomuksen perusteella lähettämän alustavan 882779,0 euron 

vahingonkorvauslaskun eliminoimiseksi eli korvausperusteen poistamiseksi selvin ja yksinkertaisin, 
kaikille tahoille parhain sekä selkein ratkaisu on myötää ottamisluvat ottosuunnitelman 
mukaiselle alueelle liitetiedostona olevaa peruslupamääräyskokonaisuutta noudattaen. Lisätä 
niihin tuon alueen edellyttämät erityismääräykset tällä hetkellä tiedossa olevan kuljetusreitin ja 
ulkoilureittien osalta. Peruslupamääräyskokonaisuuden mukainen ottolupa säilyttää 
ykkösasiana alueen pohjavedet juomakelpoisena, kakkosasiana turvaa alueen jälkihoidon 
alueen omilla pintamailla ja kolmantena mahdollistaa maa-ainesten ottamisen, edellä 
mainitussa järjestyksessä. Edellä sanottujen lisäksi Karkkila säästää juristikustannukset ja 
maineensa sopimuskumppanina.  

 
2.3. Kuljetusreittimuutos ei ole ongelma. Myöskään ulkoilureittien tekeminen ei ole ongelma. 

Puskutraktorilla sitä syntyy 500-1000 metriä päivässä. Puuston kasvaminenkaan ei ole ongelma. 
Vuonna 1975 jälkihoidettu ja siihen vuonna 1976 istutettu metsä on varttunut jo 20 metrin 
pituiseksi ja tukkipuuston kokokoiseksi. 

 
2.4. Jälkihoidon ja ulkoilureittien toteutumiseen ja toteuttamiseen voi tutustua Parsilanjärven 

ympäristössä. Opastan mielelläni peruslupamääräyskokonaisuuden mukaisesti toteutettuihin 
ottoalueisiin tutustumista. Onnistuu henkilöautoajeluna, joten liikkumisvaikeudetkaan eivät ole 
este. 

 



2.5. Myöskään harsosammal ei ole luvan myöntämisen este. Harsosammalta ei voida esittää luvan 
myöntämättömyyden perusteeksi, kuten ei muitakaan relevantittomia perusteita. 
Harsosammalesta saa googlettamalla tiedot. Seuraavana yksi lyhyt ja tyhjentävä osoitelinkki 
harsosammalesta. http://www.ymparisto.fi/download/noname/%7B25F77D3C-67C2-4084-A4A7-
3B5085B5D493%7D/38421  Harsosammalia ei  ottoalueella ole. Turvetta ja mutaa sisältävällä 
Aittoissuonmäen pohjoispuolisella suoalueella, kuten muillakaan suoalueilla, jotka mm. 
harsosammalen kasvupaikkoja ei ole otettavia kiviaineksia. 

 
3. Kun en ole voinut välttyä vaikutelmalta, ettei Kaupunginjohtaja Marko Järvenpäällä, Tekninen johtaja 

Ahti Huhtaniskalla ja ympäristölautakunnan puheenjohtaja Timo Paleniuksella (Kausi 2009-2012 ja nyt 
2017- alkanut kausi) ole arvot, asenteet eikä niihin sitoutuminen kohdallaan, ilmoitan kohteliaimmin, 
että arvostan koulutusta ja akateemisia loppututkintoja. Niiden puuttuminen ei ole minkäännäköinen 
este asioihin perehtymiselle eikä ymmärtämiselle. Em. henkilöiden osalla ei ole voinut välttyä 
vaikutelmalta, että edellä sanotut ovat myös asennekysymys. Jopa asenneongelma. 
Ympäristölautakunnan puheenjohtajan osalta ei ole voinut välttyä vaikutelmalta, että jopa vakava 
asenneongelma.  

 
4. Kaikille tiedoksi se, että en ole edes oikeustieteiden kandinaatti. Vaan ja ainoastaan kansa- ja 

kansalaiskoulun, rippikoulun sekä autokoulun käynyt tavallinen ruohonjuuritason kansalainen, joka 
olosuhteista johtuen on joutunut tähän mennessä perehtymään jos jonkinmoisiin tilanteisiin. Yksi niitä 
on Natura 2000. Jossa tälläkin hetkellä reviiri ulottuu Luxenburgista Pohjos-Lappiin.  

 
5. Kansakoulupohjalta selvitettynä ja kirjoitettuna Suomessa on Natura 2000 osalta tilanne, mikä selviää 

pelkistetysti liitetiedostona ”Onko EU:n Natura kuuleminen teatteria – Maaseudun-Tulevaisuus.htm 
jne. ” tiedostonimellä olevasta 10.8.2015 julkaistusta yleisöosastokirjoituksesta. Siinä sanottu 
yhdistettynä seuraavaan jäljempänä olevaan Naturaa koskevaan sähköpostiin ja sen myös tämän 
sähköpostin liitetiedostonimellä ”Liite III kehystetty lisäteksti mm ilman 3.4.2014 C30112 päätöstä.pdf 
(1Mt);” olevassa kehystetyssä lisätekstissä sanottuun. Plus molemmat edelliset yhdistettynä EY ja 
sittemmin Unionin tuomioistuin viimeaikaisiin päätöksiin ja niiden perustelukohtiin. Ja ne taas 
yhdistettynä aikaisempiin EY ja sittemmin Unionin tuomioistuin tuomiopäätöksiin ja niiden 
perustelukohtiin, joista kattava luettelo mm.  huomautus- ja vaatimustekstissä. Korkein hallinto-oikeus 
turvautui menettelyyn, jossa valitusajan katsottiin päättyneen enne päätösasiakirjojen nähtäville 
asettamista.  

 
Tässä seuraavana tämän jatkona sähköposti tiedoksi, joka osoittanee siinä ja vähä muussakin sanotussa 
jotakin.  
 
Haavistossa 23.11.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
JK  
Tuli ongelmia päänäytössä. Tämä kirjoitettu osin sokkona, joten sen tarkistamisoikeus pidätetään. 

 
****************************************************** 
****************************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 21. marraskuutata 2017 6:10 
Vastaanottaja: 'jaakko.ylitalo@gmail.com' <jaakko.ylitalo@gmail.com> 
Aihe: EY ja Unionin oikeutta, jotka entistä enemmän osoittavat Suomen menetelleen EY, sittemmin Unionin 
tuomioistuimien vakiintuneen oikeuskäytännön vastaisesti Natura 2000 asiassa 
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Tervehdys! 
 
Tässä tarkistettu ja laajennettu uusintalähetys. Aikaisemmassa oli kirjoitusvirhe, joka on tähän lähetykseen 
korjattu. Kirjoitusvirhe ei ollut pelkkä kirjoitusvirhe, koska virhe muutti asian.  
 
Mikäli aikaisempi tulee perille. Se täytyy hävittää ja käyttää tätä korjattua ja laajennettua viestiä ja siinä 
sanottua. 
 
Toivottavasti ilmoitat tuliko edes tämä viesti perille. 
 
Haavistossa 21.11.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
******************************************** 
******************************************** 

 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 20. marraskuutata 2017 7:21 
Vastaanottaja: 'jaakko.ylitalo@gmail.com' <jaakko.ylitalo@gmail.com> 
Aihe: EU Unionin oikeutta, jotka entistä enemmän osoittavat Suomen menetelleen EU, sittemmin Unionin 
tuomioistuimien vakiintuneen oikeuskäytännön vastaisesti Natura 2000 asiassa 
 
 
Tervehdys! 
 
ASIA: 
EY ja Unionin oikeutta, jotka entistä enemmän osoittavat Suomen menetelleen EY, sittemmin Unionin 
tuomioistuimien vakiintuneen oikeuskäytännön vastaisesti Natura 2000 asiassa 
 
Puhelinkeskusteluihimme viitaten pahoittelen kiireitäni. Tässä vaiheessa esitän seuraavaa: 
 
1. Jäljempänä oleva 19.10.2017 annettu Unionin tuomioistuinpäätös C-281/16 perustelukohtineen ja siinä 

lueteltuine tuomioistuinpäätös- ja ratkaisuehdotuksien perustelukohdat jne. niissä olevat ja viitatut 
aikaisempien päätöksien perustelukohdat jne., antaa vastauksen tilanteeseenne. 
 

2. Kohdassa 1 sanottu yhdistettynä liitetiedostona olevissa liitetiedostoissa sanottuun, voidaan todeta, 
että ”bingo”. Varsinkin kun päätös perustelukohtineen yhdistetään liitetiedostona olevan 
luontodirektiivin liite III :ssa olevassa kehystetyssä lisätekstissä sanottuun. Huomioon otettavaksi se, 
että tuosta noin 2005 paikkeilla kirjoitetusta lisätekstistä puuttuu tuomiopäätökset C-301/12 (annettu 
3.4.2014) ja tuomiopäätös C-281/16 (annettu 19.10.2017) ja monta muutakin syystä, että niitä ei 
tuolloin vielä ollut olemassa.  

 
3. Olennaista liite III:n yli 10 vuotta sitten kirjoittamassani kehystetyssä lisätekstissä on se, että muun 

ohessa siinä luetellut päätökset ja niistä poimitut perustelukohdat mainitaan mm. tässä viimeisimmässä 
Unionin tuomioistuinpäätöksessä C-281/16. Niin kuin jo tuomiopäätöksessä C-301/12. Itse tuomioiden 
perustelukohdissa. Ja varsinkin ratkaisuehdotusten perustelukohdissa.  

 
4. Kun nykyiseen tilanteen yhdistetään mielipidekirjoituksen ensimmäisessä kappaleessa ”Yhtään Suomen 

Natura 2000 – aluetta ei ole osoitettu eikä valittu siten kuin EU:n vakiintunut oikeuskäytäntö 
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edellyttää. Kaikki Natura-direktiivin vaatimat luontokohteiden arvioinnit, luokittelut ja luetteloinnit 
ovat tekemättä. Ainakaan niitä ei ole esitetty maanomistajille.”, sanottu, ollaan mielenkiintoisessa 
tilanteessa, kun EY tuomioistuimen, nykyisin Unionin tuomioistuimen edellyttämät tyhjentävät 
luettelot puuttuvat Suomen osalta täysin tykkänään. Koko suomen Natura 2000 menettely on 
tiivistettynä liitetiedostona olevaan mielipidekirjoitukseen. Siinä sanottua ei kukaan saa kumottua. Ei 
muutoin kuin asiapohjan ja asiaperusteet eli EY ja Unionin tuomioistuimien tuomiot ja niillä määrätyn 
vakiintuneen oikeuskäytännön sivuuttamalla ja tähän asti toteutettua mielivaltaa jatkamalla. 

 
5. Mielenkiintoista tilannetta ei pienennä hiukkaan se, että Ramboll OY on löytänyt kuusi Kemihaaran suot 

aluetta vastaavaa luontodirektiivialuetta, joissa on kolminkertainen määrä niitä direktiiviluontotyyppejä 
ja -lajeja, joita Kemihaaran suot alueella on. EY ja Unionin tuomioistuinpäätökset edellyttävät 
tyhjentävien luetteloiden olemassaolon. Suomesta ne puuttuvat. Näin koko Suomen kaikilta Natura 
2000 alueilta puuttuu Unionin vakiintuneen oikeuskäytännön edellyttämä perusta.  

 
6. Liitetiedostona oleva mielipidekirjoitus on tiivistelmä Suomen Natura 2000 menettelystä. Siinä sanottua 

on kenenkään tai minkään instanssin vaikea ohittaa niin kauan, kunnes Suomen Natura 2000 
toteutetaan EY ja sittemmin Unionin tuomioistuimen päätöksillään ja niissä olevien perustelukohtien 
edellyttämän vakiintuneen oikeuskäytännön edellyttämällä tavalla.  

 
7. On Hyvä, että Ramboll OY:n on tehnyt selvityksen. Ainoa mikä heti kiinnitti huomioni oli se, että 

selvityksessä lähdetään kahden sanan suotuisa suojelutaso perusteen lähtökohdasta. Vaikka pitää 
lähteä luontodirektiivin ja Euroopan yhteisön (EY), josta on sittemmin tullut Unionin tuomioistuin 
vakiintuneen oikeuskäytännön edellyttämästä kolmen sanan suotuisan suojelun tasosta. Jota ei saada 
toteutetuiksi ilman jo luontodirektiivin 4 artiklan 1 kohdassa edellytetyn liite III 1 vaiheen 
(jäsenvaltiovaihe) edellyttämiä tyhjentäviä luetteloita. Tilanne selviää aikaisempien lisäksi varsinkin 
viimeisimmistä eli jäljempänä olevista Unionin tuomioistuinpäätöksistä. 

 
8. Ramboll OY:ltä jäi huomioon ottamatta Suomen luonnonsuojelulain 5 §:n yksityiskohtaisissa 

perusteluissa sanottu. Eli ”Ehdotettuun 5 §:ään on sisällytetty suotuisan suojelutason määritelmä 
hieman lyhennettynä ja maamme oloihin sopeutettuna. Siltä osin kuin on kysymys luontodirektiivin 
liitteissä tarkoitetuista luontotyypeistä ja lajeista, ei käsitteen "suotuisa suojelutaso" oikeudellinen 
sisältö voi vaihdella yhteisön jäsenvaltiosta toiseen, vaan se määräytyy mainitun direktiivin 
mukaan.” Alusta asti luontodirektiivin lisäksi jo em. luonnonsuojelulain perustelukohta edellyttää 
suotuisan suojelun tason selvittämistä ja käyttämistä. Juuri siten kuin olen jo noin 2005 paikkeilla 
liitetiedostona olevan liite III kehystettyyn lisätekstiin kirjoittanut. 

 
9. Kemihaaran suon poistamiseksi Suomen Natura 2000 verkostosta on olemassa EY ja Unionin 

tuomioistuimen vakiintuneen oikeuskäytännön vakiinnuttamat perusteet. Alueen ei olisi koskaan tullut, 
saati edes tarvinnut kuulua Suomen Natura 2000 verkostoehdotukseen. Tässäkin yhteydessä viittaan 
liitetiedostona olevaan mielipidekirjoitukseeni ja liitetiedostona niin ikään olevassa liite III kehystetyssä 
lisätekstissä sanottuun. Samoin kaikkeen tässä tekstissä sanottuun.  

 
10. Suomessa ei ole olemassa sellaisia tyhjentäviä luetteloita, joiden perusteella Kemihaaran suot tulee, 

saati että edes tulisi kuulua  Suomen Natura 2000 alueisiin. 
 
11. Vuonna n. 2005 kirjoitetun kehystetyn lisätekstin jälkeen Natura 2000 Standart Data Form lomakkeiden 

täyttöohje on muuttunut. Tästä johtuen kehystetyn lisätekstin ensimmäisen kappaleen lopussa olevan 
osalta ilmoitan, että uudessa täyttöohjeessa johdanto osa oli erilainen. Ainakin siinä jonka löysin. EU ja 
Unionin tuomiot osoittavat, että liite III 1 vaihe on se jäsenvaltiovaiheen menetelmä, jota Natura 2000 
alueiden osoittamisessa ja valinnassa on käytettävä kunkin jäsenvaltion kansallisessa vaiheessa.  

 



12. Tiedoksi ja huomioon otettavaksi myös se, että Rooman sopimuksen 234 artikla, sen viimeinen 
perustelukohta on nykyisin Lissabonin sopimuksen artikla 267 (SEUT 267), sen toiseksi viimeinen 
perustelukohta. Se nykyisin edellyttää ennakkoratkaisun pyytämistä Unionin tuomioistuimelta. 

 
13. Kun osa EY, (nykyisin Unionin) tuomiopäätöksistä on jo 1960 luvulta, tulee niissä käytettyjen 

artiklojen osalta ottaa huomioon keskeisimmät eli mm. vuoden 2001 Euroopan unionin lakikirjasta 
selviävät artiklamuutokset ja vastaavuudet seuraavasti eli, että 5 artikla on Rooman sopimuksen 10 
artikla, 169 artikla on Rooman sopimuksen 226 artikla, 177 artikla on Rooman sopimuksen 234 artikla 
ja 189 artikla on Rooman sopimuksen 249 artikla.  

 
14. Lissabonin sopimuksen jälkeen Rooman sopimuksen 10 artiklasta on tullut Lissabonin sopimuksen 4 

artiklan 3 kohta, Rooman sopimuksen 234 artiklasta on tullut Lissabonin sopimuksen 267 artikla ja 
Rooman sopimuksen 249 artiklasta on tullut Lissabonin sopimuksen 288 artikla. 

 
15. Tässä tuomiopäätösosoitteita  

 
Tuomio C-281/16 
http://curia.europa.eu/juris/document/document.jsf?text=Natura%2B2000&docid=195739&pageIndex
=0&doclang=FI&mode=req&dir=&occ=first&part=1&cid=2232513#ctx1 

 
Ratkaisuehdotus C-281/16 
http://curia.europa.eu/juris/document/document.jsf?text=Natura%2B2000&docid=191816&pageIndex
=0&doclang=FI&mode=req&dir=&occ=first&part=1&cid=2232513#ctx1 
 
Tuomio C-301/12 
http://curia.europa.eu/juris/document/document.jsf?text=&docid=150281&pageIndex=0&doclang=fi&
mode=lst&dir=&occ=first&part=1&cid=2320735 
 
Ratkaisuehdotus C-301/12 
http://curia.europa.eu/juris/document/document.jsf?text=&docid=138690&pageIndex=0&doclang=fi&
mode=lst&dir=&occ=first&part=1&cid=2320735 

 

EY tuomio 6/64 tiivistelmäkohta 3 

  
http://eur-lex.europa.eu/LexUriServ/LexUriServ.do?uri=CELEX:61964J0006:FI:HTML 

 

3. Toisin kuin tavanomaisilla kansainvälisillä sopimuksilla, ETY:n perustamissopimuksella 
on perustettu oma oikeusjärjestys, joka on sisällytetty perustamissopimuksen 
voimaantullessa jäsenvaltioiden oikeusjärjestyksiin ja jota jäsenvaltioiden tuomioistuinten 
on sovellettava. 

Perustamalla rajoittamattomaksi ajaksi yhteisön, jolla on omat toimielimet, 
oikeushenkilöllisyys, oikeuskelpoisuus, kelpoisuus edustaa itseään kansainvälisissä 
yhteyksissä ja todellista toimivaltaa, joka perustuu jäsenvaltioiden toimivallan 
rajoittamiseen tai siirtämiseen yhteisölle, jäsenvaltiot ovat rajoittaneet suvereeneja 
oikeuksiaan ja luoneet säännöstön, jota sovelletaan niiden kansalaisiin sekä jäsenvaltioihin 
itseensä.  

Yhteisöstä peräisin olevien säännösten sisällyttämisestä jäsenvaltioiden lainsäädäntöön ja 
yleisemmin perustamissopimuksen sanamuodosta ja tarkoituksesta seuraa, että 
jäsenvaltiot eivät voi asettaa myöhempää omaa säännöstään etusijalle vastavuoroisesti 
hyväksymäänsä oikeusjärjestykseen nähden. Tällainen säännös ei voi estää yhteisön 
oikeusjärjestyksen soveltamista. Mitään kansallisia säännöksiä ei voida asettaa 
tuomioistuimessa etusijalle perustamissopimukseen perustuvaan oikeuteen nähden, joka 
on itsenäinen oikeuslähde ja jolla on erityiset alkuperäiset ominaispiirteensä, koska 
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muuten perustamissopimuksen nojalla annettu lainsäädäntö menettää yhteisöluonteensa 
ja itse yhteisön oikeudellinen perusta saatetaan kyseenalaiseksi. 

Jäsenvaltioiden toteuttama perustamissopimuksen määräysten mukaisten oikeuksien ja 
velvoitteiden siirto kansallisesta oikeusjärjestyksestä yhteisön oikeusjärjestykseen 
rajoittaa pysyvästi jäsenvaltioiden suvereeneja oikeuksia. 

 
16. En ehdi kirjoittaa tällä erää asiaa muutoin enempää auki.  
 
17. Lisää mm. EY tuomioistuimen päätöksiä ja perusteita löytyy Pro Real Life ry edunvalvontayhdistyksen 

määräajassa 11.5.2012 jättämässä ja KHO:n sivuun puliveivaamassa valituksessa ja sitä ennen 1.3.2012 
tehdyn Natura 2000 päätöksen alueiden kuulemisvaiheessa lähetetyssä huomautus- ja 
vaatimustekstissä. Em. valitus seuraavana. 

 
Oikolukematon 

 

 

Korkein hallinto-oikeus 

Fabianinkatu 15 

00130 Helsinki 

 

korkein.hallinto-oikeus@oikeus.fi 

TELEKOPIONUMERO 
029 56 40382 

 

ASIA: 

 

Valitus ja purkuhakemus 

 

 

VIITE: 

 

Valtioneuvoston 1.3.2012 tekemä Natura 2000 täydennyspäätös 

 

 

VAATIMUKSET: 

 

Tyytymättömänä viitekohdassa eriteltyyn päätökseen Pro Real Life edunvalvontayhdistys vaatii että;  

 

1.      Unionin vakiintuneen oikeuskäytännön vastaisesti toteutettu, eduskunnan lainsäädäntövaltaa asetettujen ehtojen 

vuoksi rajoittava ja samalla tuomioistuinten riippumattomuuden vaarantava ja tuomioistuimia ohjaava 

Valtioneuvoston 1.3.2012 tekemä Natura 2000 täydennyspäätös kumotaan. 

 

2.      Suomen Natura 2000 alueiden osoittaminen ja valinta toteutetaan Euroopan komission ja korkeimman hallinto-

oikeuden (jäljempänä KHO) yläpuolella suvereenisti toimivan Euroopan Unionin tuomioistuimen vakiintuneen 

oikeuskäytännön edellyttämällä tavalla. Näin ei ole nyt menetelty. Luontodirektiivin liite III 1 vaiheen 

edellyttämät A ja B kohtien edellyttämien arviointien ja niiden perusteella edellytetyt C kohdan luokittelut ja 

luettelot ovat puuttuneet kaiken aikaa ja puuttuvat yhä. Niitä ei ole oikeudenomistajille eikä heidän etujansa 

valvojille ole esitetty. Tilanne on sama liite III D kohdassa edellytettyjen luetteloiden osalla.   

   

3.      Valtioneuvoston nyt tehty Natura 2000 päätös ja kaikki valtioneuvoston aikaisemmat Natura 2000 koskevat 

päätökset saatetaan unionin oikeustapauskokoelmapäätöksissä C-371/98 kohdat 15, 22 ja 23, C-67/99 kohdat 2-

9, 31-35 ja 43, C-71/99 kohdat 2-9, 27-28 ja 36, C-220/99 kohdat 2-9, 31-32 ja 40 ja C-117/03 kohta 28 

edellytettyjen ja todettujen tyhjentävien luetteloiden aikaan saamiseksi edellytettyjen menettelyjen vastaisesti 

syntyneinä EU tuomioistuimen oikeustapauskokoelmapäätöksen C-362/06 P tiivistelmäosan viimeisen 

kappaleen ja perustelukappaleiden 42-43, varsinkin perustelukohdan 43 ja Lissabonin sopimuksen 267 artiklan 

toiseksi viimeisen kappaleen edellyttämänä unionin tuomioistuimen käsiteltäväksi. Eli koko menettely on 

saatettava unionin tuomioistuimen harkittavaksi ensimmäisen Suomen Natura 2000 alueiden osoittamista ja 

valintoja koskevan ennakkoratkaisun saamiseksi todettujen virheellisen menettelyjen vuoksi. 

 

4.      KHO on unionin tuomioistuimen vakiintuneen käytännön mukaan velvollinen pyytämään ennakkoratkaisun, 

kun unionin oikeutta koskevan säännöksen tai säädöksen tulkinta on epäselvä.  Näin on selvästi sen vuoksi, ettei 
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kansallinen lainkäyttö ole edellä mainittujen oikeustapausten nimenomaisten kohtien vastainen 

valintaperusteiden ja niiden kansalliseen lakiin implementoinnin, oikeammin ilmaistuna 

implementoimattomuuden osalta. 

 

5.      KHO:n Natura 2000:sta antamiin noin 700 valitusratkaisuun ”Luonnonsuojelulaissa ei säädetä Natura 2000 -

kohteiden valintaperusteista. Näistä valintaperusteista ei ole säädetty muussakaan kansallisessa säädöksessä.” 

kirjoitetusta poiketen ympäristöministeriön ilmoittama ja käyttämä kanta, että "Asiallisesti luonnonsuojelulain 

64 §:llä on siten saatettu luontodirektiivi osaksi kansallista oikeutta kansallisen ehdotuksen tekemisen osalta. 

Kuten sanotusta pykälästä käy ilmi, luonto- ja lintudirektiiveihin sisältyvät ne perusteet, joilla Euroopan 

yhteisön yhteiseen Natura 2000 -verkostoon ehdotettavat ja ilmoitettavat kohteet valitaan.", kesken oleva Natura 

2000 alueiden osoittamis- ja valintaperustesäännöksien kansallisten säädösten ristiriitatilanne saatetaan EU 

tuomioistuimen käsittelyyn kysymyksellä; sisältääkö LsL:n Natura 2000 alueiden osoittamisen ja valinnan 

osalta ”plankko” pykälä 64 tai joku muu LSL:n 10 luvun pykälä Natura 2000 alueiden osoittamis- ja 

valintasäännökset selkeästi ja täsmällisesti siten kuin EU tuomioistuimen päätöksien C-6/04 ja sen tiivistelmän 

viimeinen kohta ja perustelukohdat 21, 22, 25 ja 26 ja tuomion C-508/04 kohta 58 sekä tuomion C-507/04 kohta 

162 EU:n tuomioistuimen vakiintuneena oikeuskäytäntönä edellyttävät myös Natura 2000 alueiden osoittamis- 

ja valintaperusteiden osalta. Rooman sopimuksen 249 artiklan kohta 3, josta sittemmin on tullut Lissabonin 

sopimuksen 288 artiklan 3 kohta kansallisten keinojen ja muotojen käytöstä direktiivien säännösten kansalliseen 

lakiin siirtämisessä, ei koske eikä edes mahdollista saati salli kansallisten muotojen ja keinojen käyttöä sellaisten 

direktiivien täytäntöönpanoa sellaisen direktiivin osalla, mistä itse direktiivissä sanotaan ne muodot ja keinot, 

joita direktiivien täytäntöönpanossa on unionin laajuisesti noudatettava. Luontodirektiivi on yksi tällainen 

direktiivi.  

 

6.      Lailla hallinnon tehtäväksi säädettyjen oikeudellisten odotusten suojaaminen, oikeudenmukainen 

oikeudenkäynti eikä Euroopan ihmisoikeussopimus eikä edes salassapitovelvollisuus estä antamatta eikä 

luovuttamasta edes salassa pidettäviä asiakirjoja. 

 

7.      Jokaisella valittajalla on oikeus saada kaikki valituksen tekemisen edellyttämä asiakirja-aineisto, sillä 

salassa pidettävästä aineistosta on saajalla salassapitovelvollisuus. 

 

8.      Euroopan ihmisoikeustuomioistuimen selkeä käytäntö on, että kaikki asiakirja-aineisto on annettava 

valittajan käyttöön riidanalaisessa asiassa. 

 

9.      Kansallisessa laissa ei ole mitenkään rajattu valitusoikeuden käyttöä eikä perusteiden osalta ole 

myöskään mitään rajoitusta, joten aineisto on annettava. 

 

10.  Kohdissa 6-9 sanottua korostaen Pro Real Life edunvalvonta vaatii valituksen täydentämiseksi, että yhdistykselle 

luovutetaan kaikkien Suomessa esiintyvien direktiiviluontotyyppien ja direktiivilajien osalta koko maan tiedot. 

Ne luettelot jotka on EU komissiollekin erillisenä tiedostona toimitettava ja toimitettu. Lisäksi yhdistys vaatii, 

että yhdistykselle luovutetaan kaikkien Suomessa tiedossa olevien direktiiviluontotyyppialueiden ja 

direktiivilajialueiden osalta liite III 1 vaiheen A ja B kohtien edellyttämät arvio-, C kohdan edellyttämät 

luokittelu- ja merkittävyysluettelot sekä D kohdan edellyttämät ensisijaisesti suojeltavien luontotyyppien ja 

lajien luettelot. Edellä sanottujen lisäksi yhdistys vaatii, että yhdistykselle luovutetaan Suomen Natura 2000 

alueiden Standard Data Form tietolomakkeet arviointikirjaimineen ja hehtaarikohtaisine pinta-aloineen UHEX- 

suojattuna versiona CD-levykkeellä. Muutoin valtakunnallisena edunvalvontayhdistyksenä toimiva 

edunvalvontayhdistys ei voi puolustaa jäsenistänsä oikeuksia eikä etuja. 

 

11.  Valtioneuvoston kaikki aikaisemmat eli 20.8.1998, 25.3.1999, 8.5.2002, 22.1.2004, 2.6.2005 ja 23.11.2006 

tekemät Natura 2000 päätökset Unionin vakiintuneen oikeuskäytännön vastaisesti toteutettuna puretaan samalla 

ja samoilla perusteilla, kun lainkäyttömenettelyssä esille tullut aineisto ja KHO:n hankkimisvelvollisuutena 

oleva ennakkoratkaisukanta on hankittu. Hallintolainkäyttölain nimenomaisen kohdan mukaan jos KHO 

havaitsee selvän lainvastaisuuden muun asian yhteydessä se voi sen perusteella puuttua myös muihin 

ratkaisuihin. 

 

12.  Pro Real Life edunvalvonta yhdistykselle varataan valituksen täydennys ja vastaselitysmahdollisuus kaikkiin 

ympäristöministeriön, ELY keskusten, ja muihin lausuntoihin ja selvityksiin. 

 

13.  Valituskulujen korvaamista myöhemmin ilmoitettavan määrän mukaan. 

 

 

PERUSTELUT: 

 

1. Yhtään Suomen Natura 2000 aluetta ei ole osoitettu eikä valittu siten kuin unionin vakiintunut oikeuskäytäntö 

edellyttää. 

 

2. Rooman sopimuksen 10 artiklan tekstin ”Jäsenvaltiot toteuttavat kaikki yleis- ja erityistoimenpiteet, jotka ovat 

aiheellisia tästä sopimuksesta tai yhteisön toimielimen säädöksistä johtuvien velvoitteiden täyttämisen 



varmistamiseksi. Ne helpottavat yhteisön päämäärän toteuttamista. Ne pidättyvät kaikista toimenpiteistä, jotka ovat 

omiaan vaarantamaan tämän sopimuksen tavoitteiden saavuttamista.”, josta on tullut Lissabonin sopimuksen 4 

artiklan kohta 3 seuraavasti eli ”Vilpittömän yhteistyön periaatteen mukaisesti unioni ja jäsenvaltiot kunnioittavat 

ja avustavat toisiaan perussopimuksista johtuvia tehtäviä täyttäessään. Jäsenvaltiot toteuttavat kaikki yleis- tai 

erityistoimenpiteet, joilla voidaan varmistaa perussopimuksista tai unionin toimielinten säädöksistä johtuvien 

velvoitteiden täyttäminen. Jäsenvaltiot tukevat unionia sen täyttäessä tehtäviään ja pidättäytyvät kaikista 

toimenpiteistä, jotka voisivat vaarantaa unionin tavoitteiden toteutumisen.” sanottu kohta. Kyseinen kohta ei 

oikeuta olemaan noudattamatta unionin vakiintunutta oikeuskäytäntöä, eikä ihmisoikeussopimuksen velvoitteiden 

noudattamista. Vaan päinvastoin edellyttää niiden noudattamista. 

 

3. Hankittujen ja päätöksessä korostettujen asiatuntijalausuntojen sijasta luontodirektiivin liite III 1 vaiheen A ja B 

kohtien arvioinnit ja (suhteellisen on virheellinen ilmaisu. Havaittu 20.11.2017 ja korjattu 21.11.2017. Tekstin 

pitää olla muodossa) suotuisan suojelun tason säilyttämisen tai ennalleen saattamisen edellyttämät C kohdan 

luokittelut ja luetteloinnit on se ainoa unionin oikeuskäytännön vakiinnuttama menetelmä jota Natura 2000 

alueiden osoittamisessa ja valinnassa on yhteisön laajuisesti käytettävä kaikissa jäsenvaltioissa. Muihin 

menettelyihin ja pääsääntöisyyksiin ei ole perusteltua vedota. 
 

4. Kaikki valtioneuvoston Natura 2000 päätökset ovat Natura 2000 alueiden oikeusvaikutuksia vähätteleviä. 1.3.2012 

tehdyssäkin päätöksessä käytetään vain unionin tuomiopäätöksiä C-355/90 ja C-374/98. Niitä jotka on annettu 

poikkeustapauksina. Näillä ohitetaan edellä aiemmin sanotut komission käyttöön edellytettyjä tyhjentäviä 

luetteloita Natura 2000 alueiden osoittamiseksi ja valitsemiseksi edellytetyt tuomiopäätökset C-371/98 kohdat 15, 

22 ja 23, C-67/99 kohdat 2-9, 31-35 ja 43, C-71/99 kohdat 2-9, 27-28 ja 36, C-220/99 kohdat 2-9, 31-32 ja 40 ja C-

117/03 kohta 28.  
 

5. Ympäristöministeriö vähättelee jälleen, suorastaan erehdyttää jälleen Natura 2000 ministerityöryhmää 

vähättelemällä jo luontodirektiivin 6 artiklan 3 kohdassa sanottua Natura-alueiden koskemattomuutta. On totuuden 

vastaista kun kaikissa alueiden käyttömuodoissa ilmoitetaan, että ei pääsääntöisesti vaikuta alueiden käyttöön. Kun 

jo luontodirektiivin 6 artiklan kohdassa on teksti: ”Kaikki suunnitelmat ja hankkeet, jotka eivät liity suoranaisesti 

alueen käyttöön tai ole sen kannalta tarpeellisia, mutta ovat omiaan vaikuttamaan tähän alueeseen merkittävästi 

joko erikseen tai yhdessä muiden suunnitelmien tai hankkeiden kanssa, on arvioitava asianmukaisesti sen kannalta, 

miten ne vaikuttavat alueen suojelutavoitteisiin. Alueelle aiheutuvien vaikutusten arvioinnista tehtyjen 

johtopäätösten perusteella ja jollei 4 kohdan säännöksistä muuta johdu, toimivaltaiset kansalliset viranomaiset 

antavat hyväksyntänsä tälle suunnitelmalle tai hankkeelle vasta varmistuttuaan siitä, että suunnitelma tai hanke ei 

vaikuta kyseisen alueen koskemattomuuteen ja kuultuaan tarvittaessa kansalaisia. (Lihavointi 

allekirjoittajien).  Koskemattomuusasiasta on unionin oikeuskäytäntönä mm. päätös C-127/02, joka vahvistaa 

luontodirektiivin 6 artiklan 3 kohdassa sanotun. 

 

6. Kun luontodirektiivin 6 artiklan kohta 4 mukaan tuhoutuneet tai tuhoutuvat luontoarvot on korvattava, on 

ensisijaisen tärkeää, että kaikki tiedossa olevat direktiiviluontotyyppi- ja direktiivilajialueet on arvioitu luokiteltu ja 

luetteloitu. Näistä unionin vakiintuneen oikeuskäytännön edellyttämistä tyhjentävistä luetteloista on sitten helppo 

osoittaa ne korvaavat alueet tuhoutuneiden tai erinäisistä syistä toteutettavien hankkeiden yhteydessä tuhoutuvien 

kohteiden tilalle korvaavat alueet. Esim. Turun lentokenttä ja Pomponrahkan Natura 2000 alue. Rovaniemen 

tulvasuojelu ja Kemihaara, tai Vuotos, tai millä nimellä sitä monikäyttöallasta sitten tullaankaan kutsumaan. 

 

7. Pro Real Life edunvalvontayhdistys toteaa Suomen Natura 2000 tilanteen olevan jatkossa se, että 

ympäristöministeriön vastuuton ympäristövallan himo ja vastuuton vallan käyttö, joilta vaikutelmilta ei ole voinut 

välttyä, tulee jatkossa osoittamaan kiistattomasti sen, että kaikista asiaan liittyvistä vakuutteluista, kiemuroista ja 

jopa suoranaisista kieroiluista, joilta niiltäkään vaikutelmilta ei ole voinut välttyä, että Suomen Natura 2000 

alueiden osoittamista eikä valintaa ole toteutettu unionin vakiintuneen oikeuskäytännön edellyttämällä tavalla. 

Tämä tulee ilmi ja myönnettäväksi viimeistään silloin kuin erinäisille hankkeille lähdetään esittämään korvaavia 

alueita. Kun korvaavia alueita löytyy, osoittaa tämä kiistattomasti sen, että komissiolla ei ole ollut Suomen osalta 

käytössään unionin vakiintuneen oikeuskäytännön edellyttämiä tyhjentäviä luetteloita. Esim. mm. Lapin liiton 

Suomen Geologisella tutkimuslaitoksella teettämä lettoselvitys. Millä saadaan aukottomasti ja uskottavasti 

selitettyä, että komissiolla on Suomen osalla ollut käytössään unionin vakiintuneen oikeuskäytännön edellyttävät 

tyhjentävät luettelot? 

 

8. Seuraavana liitetiedostona toimitettavan liitteen III kehystetystä lisätekstistä selviää konkreettisesti pelkistettynä se 

unionin vakiintunut oikeuskäytäntö, jota Suomessa ei ole noudatettu ja jonka noudattaminen tulee oikeudellisten 

odotusten suojaamiseksi viipymättä toteuttaa. 

 

9. Lisää perusteita valituksen täydennyksen yhteydessä.  

 

 

LISÄPERUSTELUT: 

 

1. Pro Real Life on valtakunnallinen edunvalvontayhdistys ja ”Yhdistyksen tarkoituksena on puolustaa yksityisen 

ihmisen oikeutta hallita ja käyttää omistamiaan maa-alueita Suomessa, ajaa luonnonsuojelulain edellyttämää 



maanomistajien yleistä etua Suomessa, edistää jäseniensä mahdollisuuksia vaikuttaa maanomistajien oikeuksia 

koskevien lakien valmisteluun sekä selvittää jäsenilleen jo voimassa olevien lakien vaikutukset heidän 

maanomistus- ja maankäyttöoikeuksiinsa.” 

 

2. Hankittujen ja päätöksessä korostettujen asiatuntijalausuntojen sijasta luontodirektiivin liite III 1 vaiheen Aja B 

kohtien arvioinnit ja (suhteellisen on virheellinen ilmaisu. Havaittu 20.11.2017 ja korjattu 21.11.2017. Tekstin 

pitää olla muodossa) suotuisan suojelun tason säilyttämisen tai ennalleen saattamisen edellyttämät C kohdan 

luokittelut ja luetteloinnit on se unionin oikeuskäytännön vakiintunut menetelmä jota Natura 2000 alueiden 

osoittamisessa ja valinnassa on yhteisön laajuisesti käytettävä kaikissa jäsenvaltioissa. Muihin menettelyihin ja 

pääsääntöisyyksiin on turha vedota.  
 

 

Lisää lisäperusteita esitetään vastaselityksessä. 

 

 

ALLEKIRJOITUKSET: 

 

 

Helsingissä, Espoossa ja Haavistossa 11.5.2012 

 

Yhdistysrekisterissä olevat Pro Real Life ry edunvalvontayhdistyksen nimenkirjoittajat 

 

 

Liitteenä ohessa kehystetyllä lisätekstillä varustettu liite III. 

 

18. Kiireessä oikolukemattomana lähetetyssä Pro Real Life ry edunvalvontayhdistyksen valituksessa on 
parissa kohtaa virheellinen ilmaisu. Suhteellisen sanan paikalla pitää olla sana suotuisan. Joka on 
korjattu tekstiin 21.11.2017. 
 

 
Haavistossa 21.11.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
Tämän tekstin liitteenä liitetiedostona olevien lisäksi seuraavat Unionin tuomioistuinpäätösten osoitelinkit.  
 
Tuomio C-281/16 
http://curia.europa.eu/juris/document/document.jsf?text=Natura%2B2000&docid=195739&pageIndex=0&
doclang=FI&mode=req&dir=&occ=first&part=1&cid=2232513#ctx1 
 
 
Ratkaisuehdotus C-281/16 
http://curia.europa.eu/juris/document/document.jsf?text=Natura%2B2000&docid=191816&pageIndex=0&
doclang=FI&mode=req&dir=&occ=first&part=1&cid=2232513#ctx1 
 
Tuomio C-301/12 
http://curia.europa.eu/juris/document/document.jsf?text=&docid=150281&pageIndex=0&doclang=fi&mo
de=lst&dir=&occ=first&part=1&cid=2320735 
 
Ratkaisuehdotus C-301/12 
http://curia.europa.eu/juris/document/document.jsf?text=&docid=138690&pageIndex=0&doclang=fi&mo
de=lst&dir=&occ=first&part=1&cid=2320735 
 

EY tuomio 6/64 tiivistelmäkohta 3 

  
http://eur-lex.europa.eu/LexUriServ/LexUriServ.do?uri=CELEX:61964J0006:FI:HTML 

 

http://curia.europa.eu/juris/document/document.jsf?text=Natura%2B2000&docid=195739&pageIndex=0&doclang=FI&mode=req&dir=&occ=first&part=1&cid=2232513#ctx1
http://curia.europa.eu/juris/document/document.jsf?text=Natura%2B2000&docid=195739&pageIndex=0&doclang=FI&mode=req&dir=&occ=first&part=1&cid=2232513#ctx1
http://curia.europa.eu/juris/document/document.jsf?text=Natura%2B2000&docid=191816&pageIndex=0&doclang=FI&mode=req&dir=&occ=first&part=1&cid=2232513#ctx1
http://curia.europa.eu/juris/document/document.jsf?text=Natura%2B2000&docid=191816&pageIndex=0&doclang=FI&mode=req&dir=&occ=first&part=1&cid=2232513#ctx1
http://curia.europa.eu/juris/document/document.jsf?text=&docid=150281&pageIndex=0&doclang=fi&mode=lst&dir=&occ=first&part=1&cid=2320735
http://curia.europa.eu/juris/document/document.jsf?text=&docid=150281&pageIndex=0&doclang=fi&mode=lst&dir=&occ=first&part=1&cid=2320735
http://curia.europa.eu/juris/document/document.jsf?text=&docid=138690&pageIndex=0&doclang=fi&mode=lst&dir=&occ=first&part=1&cid=2320735
http://curia.europa.eu/juris/document/document.jsf?text=&docid=138690&pageIndex=0&doclang=fi&mode=lst&dir=&occ=first&part=1&cid=2320735
http://eur-lex.europa.eu/LexUriServ/LexUriServ.do?uri=CELEX:61964J0006:FI:HTML


 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 
tarkoittaa. 

 
Haavistossa 23.11.2017 
 
Markku Sahlstedt 
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Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 7 arvot, asenteet ja niihin sitoutuminen, 
informaatiovideo, oikaisuvaatimuksen käsittely, mielivallan lopettaminen jatkuu ASIA kohdassa  
 

Oikolukematon 
 
Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(13.11.2017) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät 
tämän päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä 
kaikkiin jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. Ne löytyvät 
Karkkilan kirjaamosta. Jatkossa, mikäli luoja 
suo, myös muistitikulta.  
 
Uusille mahdollisille lukijoille (mm. uudet 
valtuutetut ja muut uudet luottamushenkilöt), 
esitän jäljempänä olevan tähänastisen 
19.6.2017 klo 8:10 lähetetyn Nyhkälän harjun 
kenttää koskevan sähköpostiviestitekstiketjun 
lukemisen lisäksi lukemaan tässä 
sähköpostitekstissä jäljempänä viimeisenä 
olevan ”Asiapohjainen ja asiaperusteinen 
kuntapolitiikka 7 ja mielivallan lopettaminen 
(Liitetiedostona olevien talousvesikaivojen 
saastuttamisasian lisäksi jäljempänä 
näyttöaineistoa asiapohjaiseen ja 
asiaperustaiseen kuntapolitiikkaan 
kuulumattomasta Karkkilan kaupungin tiettyjen 
virka- ja luottamushenkilöiden toteuttamasta 
mielivallasta)” otsikoituun ilman liitetiedostoja 
kerätyt tekstit. 

 
Nyhkälän harjun osalta perehtyminen kannattaa 
aloittaa lukemalla ensin  27.2.2017 
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sähköpostiteksti ja sitten 15.3.2017 sähköposti 
ns. lähtö- tai pohjatiedoiksi sen mukaan kun 
aikaa järjestyy. Esitän edellistä Siitä huolimatta 
vaikka tässä yhteydessä ei enää pysty 
lähettämään 27.2.2017 eikä 15.3.2017 
sähköpostin liitetiedostoa. Eikä muidenkaan 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja. Eli 
mm. Nyhkälän harjun kentän osalta sähköposti 
kerrallaan lopusta alkuun.  
 
Kun osa luottamushenkilöistä on rajoittanut 
sähköpostiosoitteittensa luovuttamista, tai ne 
eivät toimi, pyydän, että tämä teksti 
postitetaan tai toimitetaan muutoin viran 
puolesta niille valtuutetuille, varavaltuutetuille, 
kaupunginhallituksen jäsenille ja varajäsenille, 
teknisen lautakunnan jäsenille ja varajäsenille, 
ympäristölautakunnan jäsenille ja varajäsenille 
jotka ovat rajoittaneet sähköpostiosoitteittensa 
luovuttamisen.  
 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin 
avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä 
mikin tarkoittaa. 

 
 
Karkkilan kaupunki 
 
Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää 
 
Talousjohtaja  
Sari Laine 
 
Hallintopäällikkö 
Matleena Mikkonen 
 
Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 
 
Mittaus- ja kiinteistöpäällikkö 
Tapio Jokela 
 
Sivistystoimenjohtaja  
Arto Jormalainen 
 
Museojohtaja  
Tommi Kuutsa 
 
Ja 
 



Kaikki Karkkilan eri luottamuselinorganisaation eli kaupunginvaltuuston jäsenet ja varajäsenet. 
Kaupunginhallituksen jäsenet ja varajäsenet. Ympäristölautakunnan jäsenet ja varajäsenet. Teknisen 
lautakunnan jäsenet ja varajäsenet jne.  eli kaikki muutkin luottamushenkilöt. 
 
 
ASIA: 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 7, arvot, asenteet ja niihin sitoutuminen, Harjun kenttää ja 
sen ympäristöä selvittävä informaatiovideo, oikaisuvaatimuksen käsittely, mielivallan lopettaminen plus 
Nyhkälänharjun lähiliikunta-alue aloituslupa sekä Karkkilan sopimusrikkomuksesta tilattu Rudus OY:n 
vahingonkorvauslasku. Lisänä ja tässäkin erikseen korostettuna  informaatiotarkoituksessa 
Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskevan, muutamia sekunteja 
yli 29 minuutin pituisen, 5.11.2017 kuvaamani äänivideon katsominen. Joka erillinen äänivideo on 
kokonaisuus, joka tulee katsoa alusta loppuun. (Äänivideota ei allekirjoittaneen taidoilla pysty 
toimittamaan sähköpostin liitetiedostona.) 
 
 
VIITE 1: 
Kaikki jäljempänä oleva teksti, sillä ja niissä sanottu sekä sen aikaisemmat ja nykyiset liitetiedostot ja niissä 
ja niillä sanottu. 
 
VIITE 2: 
Osoitteesta https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs  katsottavissa oleva ja puhtaasti 
informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa 
koskeva, muutamia sekunteja yli 29 minuutin pituinen, 5.11.2017 kuvaamani äänivideo. Joka erillinen 
äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa alusta loppuun. 
 
Arvoisat Karkkilan virkahenkilöt ja Karkkilan valtuutetut ja muut asiaa käsittelevät luottamushenkilöt sekä 
karkkilalaiset. 
 
Jotta mahdollisimman monella karkkilalaisella tai ainakin mahdollisimman monella valtuutetulla ja 
varavaltuutetulla sekä muillakin asiaa virkavastuulla käsittelevillä luottamushenkilöillä olisi mahdollisimman 
oikea ja selkeä kuva siitä mielivallasta, mitä asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan sijasta 
Karkkilan hallinnossa käytetään ja toteutetaan, uudistan kaikki jäljempänä olevassa 
sähköpostiviestiketjussa ja sähköpostin liitteenä olevissa liitetiedostoissa ja sen  liitetiedostoilla sanotun. 
(Aikaisempien sähköpostien liitetiedostot eivät sopineet liitetiedostoiksi. Ne saa Karkkilan kirjaamosta.) 
Tilanne on sama Nyhkälänharjun osalta, josta jäljempänä olevassa tekstissä on käytetty myös pelkkää harju 
nimitystä.  
 
Edellä sanotun ja kaiken aikaisemman jäljempänä olevan jälleen kerran uudistamisen lisäksi totean, että 
allekirjoittaneen tähänastinen asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan toteuttamisen 
edellyttämisvaatimus sekä mielivallan lopettamisvaatimus on niin haluttaessa yhtä helposti toteutettavissa 
kuin mitä hallintopäällikkö Matleena Mikkosen jäljempänä olevat 23.10.2017 lähetetyt sähköpostit 
osoittavat. Mikkosen virheellisen tulkinnan korjaamiseen riitti Mikkosen puhelinvastaajan 23.10.2017 klo 
15.48-15.50 jätetty parin minuutin viesti. Mikkonen tunnisti ja korjasi asian. Selviää jäljempänä olevasta. 
 
Mikkosella oli, toivottavasti hänellä on jatkossakin arvot ja asenteet sekä niihin sitoutuminen kohdallaan. 
Jotta muutkin allekirjoittanutta ja allekirjoittaneen esittämiä asioita vastaan olevat henkilöt toimisivat 
samoin kuin hallintopäällikkö Matleena Mikkonen, esitän ja korostan edellä olevan lisäksi seuraavaa: 
 
1. Hallituksen tai ainakin hallituksen enemmistön tulee tarkistaa arvot, asenteet ja niihin sitoutumisen ja 

jättää esityslistan asiat 267 ja 268 tässä vaiheessa ns. ”pöydälle”. On turha puliveivata asiaa enempää 
umpisolmuun, kuin se nyt jo on. 

https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs


 
2. Umpisolmun avaamista ei edistä se, että kaupunginhallitus jatkaa asian puliveivaamista ja hylkää 

oikaisuvaatimukset sekä mielivaltaa jatkaen pysyttää 25.9.2017 § 201 päätöksen voimassa. Tilanne on 
sama Nyhkälänharjua koskevan 30.3.2017 § 24 valtuuston päätöksen osalta. Siinä asiaa ei käsitellä 
samalla tavalla uudelleen kuin se käsiteltiin 30.3.2017 §:ssä 24. Hallitus tai ainakin hallituksen 
enemmistö, hyväksyessään esityslistalla olevan esityksen, linjaa edelleen toteutuksesta sellaisen 
suunnitelman eli vaihtoehto 6:n, jonka toteuttamisen 5.11.2017 kuvaamani informaatiovideo tyrmää 
täysin toteutuskelvottomaksi. https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs 

 
3. Karkkilan entisen kaupunginjohtaja Juha Majalahden ja Karkkilan entisen teknisen johtaja Kari Setälän 

ja nykyisen kaupunginjohtaja Marko Järvenpään ja nykyinen tekninen johtaja Ahti huhtaniskan 
jatkamaa puliveivaamista ja mielivallan osoittamista ja edellisten seurauksena 99,99 prosenttisella 
varmuudella ainakin hallituksen enemmistön jatkamaa puliveivaamista ja näin edelleen jatkettua 
mielivaltaa tulee osoittamaan se, että nyt hallituksen esitykseen päätösperusteluiksi kirjattu maininta 
vain Harjula & Prättälä oikeuskirjallisuudesta hyväksytään. Samoin se, että allekirjoittaneen 
oikaisuvaatimuksen perusteluista valtaosan mielivaltainen pois leikkaaminen hyväksytään. 

 
4. Edellä olevassa kohdassa mainittujen virkahenkilöiden arvot, asenteet ja niihin sitoutuminen ei ole 

kohdallaan, kun oikeuskirjallisuus sivuuttaa kuntalain yksityiskohtaiset perustelut. Virkahenkilöt tietävät 
järjestyksen. Ensin on laki, sitten on tarvittaessa asetus. Jonka jälkeen tulee lain yleisperustelut. Joiden 
jälkeen tulee lain yksityiskohtaiset perustelut. Edellä mainitussa järjestyksessä. Edellisten perään tulee 
vasta oikaisuvaatimusasiassa esitetty oikeuskirjallisuus. Kuntatalain yksityiskohtaisiin perusteluihin on 
linkki jäljempänä. 

 
5. Kuntalain yksityiskohtaisista perusteluista ei pikaisella lukemisella ilmene, että hallituksella olisi oikeus 

toimia valtuuston päätösten vastaisesti. Mikäli lukisi, ei valmistelussa olisi tarvetta turvautua noin 850 
sivun oikeuskirjallisuusopukseen. 

 
6. Kuntalain yksityiskohtaisista perusteluista selviää hallituksen vastuut asioista. Vastuut myös 

taloudellisista asioista. Ne on syytä pikaisesti selvittää, jotta Rudus OY:n Karkkilan sopimusrikkomuksen 
perusteella lähettämä alustava vahingonkorvauslasku ja sen perusteet saadaan välittömästi poistettua. 
Uudistan tältä osin kaikki jäljempänä olevassa sanotun. Joka kaikki tulee olla dokumentoituna 
oikaisuvaatimusasiakäsittelyssä. 

 
7. Vihreän talon eli entisen kunnantalon suojelijoille ja sen seurauksena harjun kentän madaltamisen 

vastustajille huomioonotettavaksi se, että hanke tulee 99.99 prosenttisella varmuudella etenemään 
enemmistön turvin ja kaikki epäasiallisten lopputulosten seuraukset tulevat osoittamaan suojelijoiden 
ja madaltamisen vastustajien arvot ja asenteet sekä niihin sitoutumisen vuosikymmeniksi eteenpäin. 
Tätäkö halutaan? Eikö olisi paljon kauaskantoisempaa mitata kaupungin virkahenkilöiden ja hanketta 
keinoja kaihtamatta ”käärmettä pyssyyn” mentaliteetilla eteenpäin ajavien arvot, asenteet ja niihin 
sitoutumisen, osoittamalla omien arvojen ja asenteiden sekä niihin sitoutumisen olevan kohdallaan ja 
tehdä nykyisessä tilanteessa ns. täys’ käännös. Ja esittää vihreän talon siirtämistä kaupungin 
kustannuksella kokonaisena kattoineen päivineen esim. lainajyvästörakennuksen viereen. Ja sen 
jälkeen esittää harjun madaltamista informaatiovideosta 
https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs selviävällä tavalla. Näin toimien arvojen, 
asenteiden ja niihin sitoutumisen kartoitus vaihtaa puolta. Tähän astiset vihreän talon suojelijat ja 
harjun kentän madaltamisen vastustajat voivat sitten jatkossa  olla ylpeitä Nyhkälän koulun ympäristön 
ja sen lähiliikunta-alueen kuntoon saattamisesta. Rakennus on tukiparrupulttauksien jälkeen 
siirrettävissä kattoineen päivineen.  

 
8. Kuntavaalilupauksetkaan eivät ole ongelma. Ne on kuitattavissa mm. sillä, että on tullut uutta tietoa, 

mm. internetissäkin katsottavissa oleva informaatiovideo, jonka perusteella on perusteltua 

https://www.youtube.com/watch?v=ZdHI54k6eqs
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asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan sekä ulospäin muille näkyvien arvojen, asenteiden ja 
niihin sitoutumisen osoittamiseksi tarkistaa kantaansa. Varsinkin, mikäli kaupunki suostuu 
kustantamaan rakennuksen kokonaisena kattoineen päivineen siirron esim. lainajyvästörakennuksen 
viereen. 

 
9. Allekirjoittanut on osoittanut omat arvonsa, asenteensa ja niihin sitoutumisen edellä sanotussa ja 

jäljempänä jatkuvassa sähköpostiviestiketjussa sekä sähköpostin liitteenä olevilla liitetiedostoilla. 
Joista tässä yhteydessä korostan KHO:n 1.11.2017 antamaa päätöstä ja sen niin haluttaessa 
eliminoitavissa olevia seurauksia. Edellisen lisäksi korostan informaatiotarkoituksessa 
Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskevan, muutamia 
sekunteja yli 29 minuutin pituista, 5.11.2017 kuvaamassani äänivideossa sanottua. Äänivideo on 
kokonaisuus, joka tulee katsoa alusta loppuun.  

 
10. Kuntalain yksityiskohtaiset perustelut yritän saada liitetyksi allekirjoitukseni jälkeen. 

 

11. Lopuksi painotan erityisesti seuraavaa: 
 

12. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä 
mikin tarkoittaa.  

 
Haavistossa 13.11.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
Hallituksen esitys kuntalaiksi ja sen yleis- niin kuin yksityiskohtaiset perustelut selviävät osoitteesta: 
 
https://www.eduskunta.fi/FI/vaski/HallituksenEsitys/Documents/he_268+2014.pdf  
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aalto@karprint.fi' <mari.ahola-aalto@karprint.fi>; 'eero.wihuri@karprint.fi' <eero.wihuri@karprint.fi>; 
'jouni.kaskiharju@gmail.com' <jouni.kaskiharju@gmail.com>; 'toiminentimo@gmail.com' 
<toiminentimo@gmail.com>; 'pekka.laine@pp9.inet.fi' <pekka.laine@pp9.inet.fi>; 
'mikko.laine@pp8.inet.fi' <mikko.laine@pp8.inet.fi> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 6 informaatiovideo, oikaisuvaatimuksen käsittely, 
mielivallan lopettaminen, Nyhkälänharjun lähiliik-alue al lupa ja Karkkilan sop rik muksesta til Rudus OY:n 
vahingonkorvauslasku  
 

Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(6.11.2017) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät 
tämän päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä 
kaikkiin jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. Ne löytyvät 
Karkkilan kirjaamosta. Jatkossa, mikäli luoja 
suo, myös muistitikulta.  
 
Uusille mahdollisille lukijoille (mm. uudet 
valtuutetut ja muut uudet luottamushenkilöt), 
esitän jäljempänä olevan tähänastisen 
19.6.2017 klo 8:10 lähetetyn Nyhkälän harjun 
kenttää koskevan sähköpostiviestitekstiketjun 
lukemisen lisäksi lukemaan tässä 



sähköpostitekstissä jäljempänä viimeisenä 
olevan ”Asiapohjainen ja asiaperusteinen 
kuntapolitiikka 6 ja mielivallan lopettaminen 
(Liitetiedostona olevien talousvesikaivojen 
saastuttamisasian lisäksi jäljempänä 
näyttöaineistoa asiapohjaiseen ja 
asiaperustaiseen kuntapolitiikkaan 
kuulumattomasta Karkkilan kaupungin tiettyjen 
virka- ja luottamushenkilöiden toteuttamasta 
mielivallasta)” otsikoituun ilman liitetiedostoja 
kerätyt tekstit. 

 
Nyhkälän harjun osalta perehtyminen kannattaa 
aloittaa lukemalla ensin  27.2.2017 
sähköpostiteksti ja sitten 15.3.2017 sähköposti 
ns. lähtö- tai pohjatiedoiksi sen mukaan kun 
aikaa järjestyy. Esitän edellistä Siitä huolimatta 
vaikka tässä yhteydessä ei enää pysty 
lähettämään 27.2.2017 eikä 15.3.2017 
sähköpostin liitetiedostoa. Eikä muidenkaan 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja. Eli 
mm. Nyhkälän harjun kentän osalta sähköposti 
kerrallaan lopusta alkuun.  
 
Kun osa luottamushenkilöistä on rajoittanut 
sähköpostiosoitteittensa luovuttamista, tai ne 
eivät toimi, pyydän, että tämä teksti 
postitetaan tai toimitetaan muutoin viran 
puolesta niille valtuutetuille, varavaltuutetuille, 
kaupunginhallituksen jäsenille ja varajäsenille, 
teknisen lautakunnan jäsenille ja varajäsenille, 
ympäristölautakunnan jäsenille ja varajäsenille 
jotka ovat rajoittaneet sähköpostiosoitteittensa 
luovuttamisen.  
 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin 
avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä 
mikin tarkoittaa. 

 
 
Karkkilan kaupunki 
 
Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää 
 
Talousjohtaja  
Sari Laine 
 
Hallintopäällikkö 
Matleena Mikkonen 
 



Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 
 
Mittaus- ja kiinteistöpäällikkö 
Tapio Jokela 
 
Sivistystoimenjohtaja  
Arto Jormalainen 
 
Museojohtaja  
Tommi Kuutsa 
 
Ja 
 
Kaikki Karkkilan eri luottamuselinorganisaation eli kaupunginvaltuuston jäsenet ja varajäsenet. 
Kaupunginhallituksen jäsenet ja varajäsenet. Ympäristölautakunnan jäsenet ja varajäsenet. Teknisen 
lautakunnan jäsenet ja varajäsenet jne.  eli kaikki muutkin luottamushenkilöt. 
 
 
ASIA: 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 6 ja oikaisuvaatimuksen käsittely, mielivallan lopettaminen 
plus Nyhkälänharjun lähiliikunta-alue aloituslupa sekä Karkkilan sopimusrikkomuksesta tilattu Rudus OY:n 
vahingonkorvauslasku. Lisänä informaatiotarkoituksessa Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän 
koulun lähiliikuntapaikkaa koskevan, muutamia sekunteja yli 29 minuutin pituisen, 5.11.2017 kuvaamani 
äänivideo. Joka erillinen äänivideo on kokonaisuus, joka tulee katsoa alusta loppuun. (Äänivideota ei 
allekirjoittaneen taidoilla pysty toimittamaan sähköpostin liitetiedostona.) 
 
 
VIITE: 
Kaikki jäljempänä oleva teksti, sillä ja niissä sanottu sekä sen aikaisemmat ja nykyiset liitetiedostot ja niissä 
ja niillä sanottu. 
 
 
Arvoisat Karkkilan virkahenkilöt ja Karkkilan valtuutetut ja muut asiaa käsittelevät luottamushenkilöt sekä 
karkkilalaiset. 
 
Jotta mahdollisimman monella karkkilalaisella tai ainakin mahdollisimman monella valtuutetulla ja 
varavaltuutetulla sekä muillakin asiaa virkavastuulla käsittelevillä luottamushenkilöillä olisi mahdollisimman 
oikea ja selkeä kuva siitä mielivallasta, mitä asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan sijasta 
Karkkilan hallinnossa käytetään ja toteutetaan, uudistan kaikki jäljempänä olevassa 
sähköpostiviestiketjussa ja sähköpostin liitteenä olevissa liitetiedostoissa ja sen  liitetiedostoilla sanotun. 
(Aikaisempien sähköpostien liitetiedostot eivät sopineet liitetiedostoiksi. Ne saa Karkkilan kirjaamosta.) 
Tilanne on sama Nyhkälänharjun osalta, josta jäljempänä olevassa tekstissä on käytetty myös pelkkää harju 
nimitystä.  
 
Edellä sanotun ja kaiken aikaisemman jäljempänä olevan jälleen kerran uudistamisen lisäksi totean, että 
allekirjoittaneen tähänastinen asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan toteuttamisen 
edellyttämisvaatimus sekä mielivallan lopettamisvaatimus on niin haluttaessa yhtä helposti toteutettavissa 
kuin mitä hallintopäällikkö Matleena Mikkosen jäljempänä olevat 23.10.2017 lähetetyt sähköpostit 
osoittavat. Mikkosen virheellisen tulkinnan korjaamiseen riitti Mikkosen puhelinvastaajan 23.10.2017 klo 
15.48-15.50 jätetty parin minuutin viesti. Mikkonen tunnisti ja korjasi asian. Selviää jäljempänä olevasta. 
 



Mikkosella oli, toivottavasti hänellä on jatkossakin arvot ja asenteet sekä niihin sitoutuminen kohdallaan. 
Jotta muutkin allekirjoittanutta ja allekirjoittaneen esittämiä asioita vastaan olevat henkilöt toimisivat 
samoin kuin hallintopäällikkö Matleena Mikkonen esitän ja korostan edellä olevan lisäksi seuraavaa: 
 
1. Lokakuun 23 päivänä 2017 määräajassa perusteluineen Karkkilan kirjaamoon toimittamani, jäljempänä 

olevasta selviävä oikaisuvaatimus ei ole pelkkä oikaisuvaatimus. Se on paljon enemmän. 
 
2. Määräajassa perusteluineen jättämäni oikaisuvaatimus on todellisuudessa kaupunginjohtaja Juha 

Majalahden ja tekninen johtaja Kari Setälän aikana aloitetun ja Kaupunginjohtaja Marko Järvenpään 
sekä tekninen johtaja Ahti Huhtaniskan aikana jatketun, muun ohessa, jopa tahallisesti, 
tarkoituksellisesti ja tavoitteellisesti virheellisesti laaditun pöytäkirjan ja sen korjaamattomuuden 
hyväksyvän sekä perusteettomasti lannan levityksellä kaivojen saastuttajaksi leimattuun viljelijään sekä 
allekirjoittanutta kuulematta rakennusluvassa pohjavesialueelle määrätyn 
umpikaivojätevesijärjestelmän muuttamisen ja nykyisen rakennusjärjestyksen plus sitä edellisen ja 
edelleen edellistä edellisen rakennusjärjestyksen vastaisesti kiinteistön rajalle toteutettujen 
pengerrystoimenpiteiden hyväksyminen seurauksineen, joita mm. saunan jätevesien valuminen 
allekirjoittaneen peltolohkon salaojien kautta allekirjoittaneen, jatkossa allekirjoittaneen jälkikasvun, 
tai muun Suomalan tilan omistajan  vastuulla Parsilanjärveen sisältävän mielivallan lopettamisvaatimus. 
Mielivallan joka osoittaa Karkkilan ylimpien johtajien ja ylimpien luottamushenkilöiden arvot, asenteet 
ja niihin sitoutumisen.  

 
3. Karkkilan ylimpien johtajien ja ylimpien luottamushenkilöiden arvojen, asenteiden ja niihin 

sitoutumisen seurauksena allekirjoittanut menetti Karkkilan kaupungin ja samalla karkkilalaisten etua 
ajaneen, korkeimmassa hallinto-oikeudessa (josta jatkossa käytän lyhennettä KHO, KHO:ssa ja KHO:n 
jne.) 1.11.2017 hylätyksi tulleen valituksen oikeudenkäyntimaksuna 500 €. Varmaan jotkut ovat 
ilmeisen tyytyväisiä ähä kutti”, siitäs sait’, taas hävisit jne. mentaliteeteilla. Huomioon ottamatta 
olleenkaan sitä, että kolikon kääntöpuoli on se, että Karkkila menettää sopimusrikkomuksen 
seurauksena tässä vaiheessa lähes miljoona euroa. Jatkossa Karkkilan menetys on noussee kahteen 
miljoonaan euroon. Mikäli sekään riittää ylärajaksi. Huomioon otettavaksi korostan, että allekirjoittanut 
pelaa omilla rahoillaan. Karkkilan ylimmät johtajat ja ylimmät luottamushenkilöt, kuten kaikki 
alemmatkin luottamushenkilöt tässäkin asiassa veronmaksajien eli toisten, siis meidän rahoilla.  

 
4. Arvot, asenteet ja niihin sitoutuminen on joka tilanteessa relevantti eli olennainen tosiasia. Jottei 

Karkkilan päättäjillä olisi aihetta enempää jyrsiintyä, katson tarpeelliseksi aloittaa arvojen, asenteiden ja 
niihin sitoutumisen ruotimisen KHO:sta. Sen 1.11.2017 antamasta Karkkilan ympäristölautakunnan 
Rudus OY:lle 3.11.2017 Aittoissuonmäkeen myöntämättä jätettyä maa-ainestenottolupaa koskevasta 
Helsingin hallinto-oikeuden 15.6.2017 antamasta päätöksestä 1.8.2017 jättämäni valituksen 
hylkäävästä ratkaisusta. 

 
5. Onko korkeimmassa hallinto-oikeudessa arvot, asenteet ja niihin sitoutuminen kohdallaan, kun 12 

valitusperusteesta 11 edelleen relevanttia valitusperustetta jätetään tutkimatta ja huomioon 
ottamatta? Kaiken lisäksi vielä suoraan ilman valituksen johdosta pyydettyjä lausuntoja esim. Karkkilan 
kaupungilta. Valitettavasti ei voi välttyä vaikutelmalta, että KHO, jopa KHO:n presidentti, joka yksi 
päätöksen tekijöistä, on arvoillaan, asenteillaan ja niihin sitoutumisellaan poistamassa Karkkilaa 
Karkkilalaisten päättäjien myötävaikutuksella Suomen kuntakartalta. KHO:n toiminnasta lisää 
jäljempänä ja sen jälkeen olevasta internet osoitteesta. Tässä vaiheessa huomioon otettavaksi se, että 
ei ole ollut, eikä ole edelleenkään perusteetonta jälleen todeta ja kirjoittaa, ettei voi välttyä 
vaikutelmalta, että hallinto-oikeudet KHO mukaan lukien ovat hallinnon jatke, jopa poliittisen hallinnon 
jatke. Tilanne on sama eräissä asioissa jopa Eduskunnan perutuslakivaliokunnan, joka Suomessa hoitaa 
peruslakituomioistuimen huom. tuomioistuimen virkaa, suhteen. Tämä kävi ilmi vuonna 2004 
joulukuun 21 päivänä Hannu Hoskosen ja 15 muun kansanedustajan oikeuskansleri Nikulan virkatoimia 
koskeneen tutkintapyynnön käsittelyssä. Siinä heti alussa alkuperäisestä tutkintapyynnöstä muutettiin 



jonkun eduskunnan virkahenkilön toimesta 11 kohtaa, jotta tutkintapyyntö voitiin ratkaista niin, että 
kansleri voitiin päästää ”villaisella”. Alkuperäinen tutkintapyyntö oli asiasisällöltään ja asiaperusteiltaan 
niin raju, että mikäli tutkintapyyntö olisi käsitelty alkuperäisessä muodossa, oikeuskanslerille olisi 
suoraan tarvinnut antaa ”potkut”. Yhdentoista kohdan muuttamisen perusteeksi ilmoitettiin, ettei 
tutkintapyyntöä saatu eduskunnan tietoverkkoon alkuperäisessä muodossa. Uskokoon ken tahtoo. 
Allekirjoittanut ei uskonut. Allekirjoittaneella on asiakirja missä tutkintapyyntö on eduskunnan 
tietoverkossa sen alkuperäisessä muodossa.  

 
6. Edellä sanotun lisäksi on jatkettava; Kun taannoin eli 2.4.2014, KHO ei löytänyt Euroopan unionin 

vakiintuneeseen oikeuskäytäntöön tukeutuvasta tiukasta asiaperusteisesta, suorastaan rajusta 
valituksesta yhtäkään perustetta, jolla se olisi pystynyt viimeisimmän Natura-valituksen hylkäämään, 
KHO:n arvot, asenteet ja niihin sitoutuminen venyivät niin, että KHO presidentteineen (sama Pekka 
Vihervuori kuin nytkin) kylmän rauhallisesti ilmoitti tutkimatta jättämisen perusteeksi, että valitus on 
saapunut määräajan jälkeen eli myöhässä. KHO kirjoitti perusteettoman väitteensä siitä huolimatta, 
että valitus oli jätetty määräajassa. Ratkaisukikkailullaan ja selkeän asian puliveivaamisella KHO järjesti 
selitettäväkseen tilanteen, missä valitusaika päättyi ennen päätösasiakirjojen nähtäville asettamista. 
Tuosta asiatilanteesta ja samalla KHO:n arvoista, asenteista ja niihin sitoutumisesta lisää osoitteesta: 
http://www.maaseuduntulevaisuus.fi/mielipiteet/onko-eu-n-natura-kuuleminen-teatteria-1.125570 

 
7. Aittoisuonmäen maa-ainestenottolupa-asiaa koskevassa 1.11.2017 annetussa ratkaisussa KHO syyllistyi 

menettelyvirheeseen. Joka on yksi lainvoimaisen päätöksen purkuperusteista. Toisena 
purkuperusteena tulee kysymykseen erehdys. Asian esittelijänä toiminut oikeussihteeri on omasta 
vapaasta tahdostaan tai mahdollisesti ohjattuna erehtynyt jättämään 11 valitusperustetta 
esittelemättä, käsittelemättä ja näin huomioonottamatta. Julkinen etu mm. Karkkilan virkahenkilöiden 
ja niistä esim. mahdollisesti jopa opettajien pakkolomilta välttyminen edellyttää päätöksen 
kumoamista. Samoin se, että ei ole Karkkilan maineen edun mukaista syyllistyä 
vahingonkorvausperusteen oikeuttavaan sopimusrikkomukseen. Jonka KHO on valituksen 
liitetiedostona olleesta Rudus OY:n  alustavasta vahingonkorvauslaskusta tietoisena vahvistanut. 

 
8. KHO:llakin on tässäkin asiassa ennakkoasenne mm. allekirjoittaneen valituksiin, joka käy ilmi mm. siitä, 

että asia ratkaistiin suoraan ilman valituksesta pyydettäviä lausuntoja Karkkilan kaupungilta ja Helsingin 
hallinto-oikeudelta. Ei voi välttyä vaikutelmalta, että KHO kokee allekirjoittaneen ns. ”julkiseksi 
vihamiehekseen” ja toimii sen johdattelemana. Osoittaen kaiken aikaa arvonsa, asenteensa ja niihin 
sitoutumisen tavalla, joka upottaa mm. KHO:n riippumattomuutta yhä enenemässä määrin entistä 
syvemmälle. ”Suohon”.  

 
9. Siitä ei ole tietoa mitä KHO:n ja Karkkilan välillä on asiasta mahdollisesti keskusteltu. Ainoa varma tapa 

poistaa sopimusrikkomus ja siitä seuraavat korvauslaskut välittömästi, on myöntää Rudus OY:lle sen 
hakema maa-ainestenottolupa Aittoisuonmäen alueelle seuraavassa ympäristölautakunnan 
kokouksessa. Eli marraskuun kokouksessa 2017. Siten kuin jo 3.11.2016 esitin. Siis myöntää ottamislupa 
siitäkin huolimatta, vaikka se kuinka ympäristölautakunnan nykyistä puheenjohtajaa jyrsityttäisi. 
Ratkaisu osoittaa missä järjestyksessä arvot, asenteet ja niihin sitoutuminen hänen osaltaan maa-
ainestenottoasioissa ovat. Tilanne on sama viljelijän maineen puhdistamisen osalta. Samoin 
rakennusluvan ja rakennusjärjestyksen noudattamisen osalta. 

 
10. Aittoisuonmäen osalta korostan, että nykyisessä tilanteessa on yksinkertaista käsitellä asia uudelleen ja 

myöntää ottamisluvat ottosuunnitelman mukaisille alueille liitetiedostona olevaa 
peruslupamääräyskokonaisuutta noudattaen. Lisätä niihin tuon alueen edellyttämät erityismääräykset 
tällä hetkellä tiedossa olevan kuljetusreitin ja ulkoilureittien osalta. Kuljetusreitti selviää liitetiedostona 
olevan vuoden 2012 ilmakuvassa näkyvältä pohjoiselta ottoalueelta ensin eteläkaakkoon. Sitten 
Toivikeen suon reunaa pitkin lounaaseen, josta länteen. Sitten pohjoiseen Pajuojan tielle. Jota pitkin 
Porintielle. Tällä reitillä ei ole asutusta. Näin menetellen Karkkila poistaa välittömästi kaikkein 

http://www.maaseuduntulevaisuus.fi/mielipiteet/onko-eu-n-natura-kuuleminen-teatteria-1.125570


yksinkertaisimmin omalta osaltaan sopimusrikkomuksen perusteella tähän mennessä lähetetyn Rudus 
OY:n alustavan vahingonkorvauslaskun. Ja tulevat laskut. Aikaisemmista jäljempänä olevista 
sähköpostiviesteistä selviää molemmat valitukseni sekä jälkimmäisen osalta oikeaan osuneet 
etukäteiskannanottoni. Kuten myös asetelmat mm. pelkäksi ansaksi viritetyn neuvottelutarjouksen 
hyväksymisellä ja seurauksena selkeällä sopimusrikkomuksen ja siitä seuranneen vasta alustavan 
vahingonkorvauslaskun perusteiden hyväksymisellä. Mihin kaupunginjohtajalta unohtui arvot, asenteet 
ja niihin sitoutuminen? Onko niihin vaikuttanut ja vaikuttaako niihin jatkossakin se, että siitä 
huolimatta, että Rudus on jälkihoitanut Haaviston vedenottamoalueen luoteispuolelle sijoittuvaa 
aluetta lukuun ottamatta, jonka kunnostamis- ja kokonaissuunnitelman toteutumisen viranomaiset 
estivät, Karkkilan alueella olevien alueiden, joista otto on loppunut, jälkihoidot esimerkillisesti, että 
Rudus OY:n osalla halutaan jatkaa syrjintää? Syrjinnän jatkamiskysymys syystä, että Rudus OY:lle ei ole 
myönnetty vuoden 2007 jälkeen yhtäkään ottolupaa, vaikka muille toimijoille eli Rudus OY:n 
kilpailijoille niitä on myönnetty toistuvasti. Mitä erinäisin poikkeuksin jopa roppakaupalla? Vuoden 
2016 lokakuussa vireille tulleen lupahakemuksen osalta ei ole tehty mitään. Yli viisi vuotta käsittelyissä 
olleita lupahakemuksia on Rudus OY:n ja erään toisenkin firman toimesta vedetty pois. 

 
11. Niin haluttaessa, jonka halun täytyy näkyä sillä, että seuraavan ympäristölautakunnan eli 2017 

marraskuun kokouksen esityslistalla on uudelleen käsiteltävänä Rudus OY:n Aittoissuonmäen maa-
ainestenottolupahakemuskokonaisuus, olen valmis tekemään KHO:n 1.11.2017 antamasta päätöksestä 
edellä olevassa esitetyillä perusteilla purkuhakemuksen. Ja näin omalta osaltani auttamaan 
Karkkilalaisten rahojen käyttämistä esim. katujen asfaltointiin ja/tai vesijohtojen ja viemäröintien 
saneeraamisiin.  

 
12. Kysymys mihin kaupunginjohtajalta unohtui arvot, asenteet ja niihin sitoutuminen?, on aiheellinen 

myös Harjun kentälle myönnettyjen valtionapujen saamisen turvaamisen osalta. Onko 
kaupunginjohtajaa esittää kirjallinen dokumentti esim. siitä, että saman suuruinen (110000,0 €) 
valtionapu myönnetään jatkossakin? Mikäli on haluan siitä kopion. 

 
13. Mistä syystä kaupunginjohtaja, jopa lehtien palstoilla valittelee, oikeammin ilmaistuna suorastaan 

”ruikuttaa” päättäjien ja Karkkilalaisten kahtiajakautumista? Miksi hän ei perustele asioita niin, että 
hänen havaitsemansa kahtiajako saataisiin poistettua?    

 
14. Miksi ja millä perusteella kaupunginjohtaja ei, johtamansa viraston eli kaupungintalon 

virastopäällikkönä esitä hänen tietoonsa saatettua ja hänen tiedossaan sata varmasti olevaa, valtuuston 
30.3.2017 pitämän kokouksen pöytäkirjapykälän 24 virheellistä kirjausta korjattavaksi? Selitykseksi ei 
riitä se, että pöytäkirjantarkastajat ovat virheellisen pöytäkirjan tarkastaneet ja hyväksyneet. 

 
15. Kaupunginhallituksen puheenjohtajan osalta tilanne on muutoin sama kuin kaupunginjohtajankin 

osalta. Poikkeuksena se, että kaupunginhallituksen puheenjohtaja ei toimi kaupungintalon 
virastopäällikkönä.  

 
16. Virheellinen kirjaus ei vanhene. Eikä poistu ennekuin se asianmukaisin ja asiaankuuluvin menettelyin 

saatetaan valtuuston korjattavaksi. Mitä pikemmin sen parempi.  
 
17. Jäljempänä olevasta tekstistä selviää se miten asian käsittely äänestysesityksineen ja äänestuloksineen 

ja päätöksen toteamisineen 30.3.2017 valtuuston kokouspäätöksen 24 §:n osalta eteni. Karkkilan 
kirjaamoon 23.5.2017 toimittamani äänitallenne varmentaa kirjoitetun tekstin.  

 
18. Kaikki tulevat käsittelyt osoittavat minkälaisilla arvoilla, asenteilla ja niihin sitoutumisella kukakin 

henkilö Karkkilan hallintoon lipsahtaneen tai putkahtaneen mielivallan poistamisasiassa toimii. Valinta 
on jokaisen henkilökohtainen.  

 



19. Allekirjoittanut on osoittanut omat arvonsa, asenteensa ja niihin sitoutumisen edellä sanotussa ja 
jäljempänä jatkuvassa sähköpostiviestiketjussa sekä sähköpostin liitteenä olevilla liitetiedostoilla. 
Joihin lisään tässä yhteydessä KHO:n 1.11.2017 antaman päätöksen lisäksi informaatiotarkoituksessa 
Nyhkälänharjua, Harjun kenttää eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikkaa koskevan, muutamia 
sekunteja yli 29 minuutin pituisen, 5.11.2017 kuvaamani äänivideon. Äänivideo on kokonaisuus, joka 
tulee katsoa alusta loppuun. 

 
19.1. Ko. äänivideo on tekijänoikeussuojalain alainen. Kirjaamoon 6.11.2017 aamupäivällä 

toimittamisen jälkeen se on alkuperäisessä muodossaan eli kokonaisena kokonaisuutena julkinen. 
Siitä saa jakaa koko kokonaisuuskopioita. Laittaa se kokonaisena kokonaisuutena internetinkin 
välityksellä levitettäväksi. Kaikenlainen pätkiminen ja osakopiointi on kaikissa muodoissaan 
kielletty. 

 

20. Lopuksi painotan erityisesti seuraavaa: 
 

21. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä 
mikin tarkoittaa.  

 
Haavistossa 6.11.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
*********************************************** 
*********************************************** 
 
Lähettäjä: Mikkonen Matleena [mailto:matleena.mikkonen@karkkila.fi]  
Lähetetty: 23. lokakuutata 2017 16:10 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: VS: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 5 ja oikaisuvaatimus, mielivallan lopettaminen 
plus Nyhkälänharjun lähiliikunta-alue aloituslupa sekä Karkkilan sopimusrikkomuksesta tilattu Rudus OY:n 
vahingonkorvauslasku  
 
Hei Markku.  
 
Olet ihan oikeassa. Kuntalaki muuttui tämän osalta 1.6. ja kunnan jäsenen oikaisuvaatimusaikaan tuli se 7 
vrk:n tiedoksisaantiaika. Pahoittelut vanhasta tiedosta ja väärästä ohjauksestani. 
 
Terv. Matleena  
 
********************************************* 
********************************************* 
 
Lähettäjä: Mikkonen Matleena  
Lähetetty: 23. lokakuuta 2017 15:38 
Vastaanottaja: 'Markku Sahlstedt' <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: VS: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 5 ja oikaisuvaatimus, mielivallan lopettaminen 
plus Nyhkälänharjun lähiliikunta-alue aloituslupa sekä Karkkilan sopimusrikkomuksesta tilattu Rudus OY:n 
vahingonkorvauslasku  
 
Hei Markku. 



 
Tiedustelisin, että onko tämä sähköposti tarkoitettu oikaisuvaatimukseksi kh 25.9.2017 § 201 koskien? 
 
Oikaisuvaatimusaika päättyi 16.10. koskien kaupunginhallituksen 25.9.2017 kokouksen päätöksiä (päätös 
asetettu nähtäville 2.10. ja siitä 14 vrk → oikaisuvaatimusaika päättyi 16.10.). Viittaamastasi asiasta on 
tehty jo kaksi oikaisuvaatimusta määräajan puitteissa eli ne ovat tulossa kaupunginhallituksen käsittelyyn 
marraskuun kh:n kokoukseen. 
 
terveisin, 
Matleena  
_________________________________ 

 
Matleena Mikkonen 
Hallintopäällikkö 
050 571 8329 
 
Karkkilan kaupunki 
Valtatie 26 B 
03600 Karkkila 
www.karkkila.fi 
 
************************************************ 
************************************************ 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 23. lokakuutata 2017 14:53 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'marko.jarvenpaa@karkkila.fi' 
<marko.jarvenpaa@karkkila.fi>; 'sari.laine@karkkila.fi' <sari.laine@karkkila.fi>; 
'matleena.mikkonen@karkkila.fi' <matleena.mikkonen@karkkila.fi>; 'ahti.huhtaniska@karkkila.fi' 
<ahti.huhtaniska@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 
'tommi.kuutsa@karkkila.fi' <tommi.kuutsa@karkkila.fi>; 'arto.jormalainen@karkkila.fi' 
<arto.jormalainen@karkkila.fi>; 'esko.vuolukka@karkkila.fi' <esko.vuolukka@karkkila.fi>; 
'timo.rautiainen@karkkila.fi' <timo.rautiainen@karkkila.fi>; 'sami.mannisto@karkkila.fi' 
<sami.mannisto@karkkila.fi>; 'kari.jj.laine@gmail.com' <kari.jj.laine@gmail.com>; 
'rainovelin@hotmail.com' <rainovelin@hotmail.com>; 'op.arvila@outlook.com' <op.arvila@outlook.com>; 
'eino.hellsten@saunalahti.fi' <eino.hellsten@saunalahti.fi>; 'anagonda67@suomi24.fi' 
<anagonda67@suomi24.fi>; 'tiinahen@gmail.com' <tiinahen@gmail.com>; 'eikka1@gmail.com' 
<eikka1@gmail.com>; 'jarkko.ilonen@gmail.com' <jarkko.ilonen@gmail.com>; 'essi.jumisko@gmail.com' 
<essi.jumisko@gmail.com>; 'juha.jumisko@sahkoliitto.fi' <juha.jumisko@sahkoliitto.fi>; 
'tuure.keskinen@gmail.com' <tuure.keskinen@gmail.com>; 'raine.mies@elisanet.fi' 
<raine.mies@elisanet.fi>; 'omo247@elisanet.fi' <omo247@elisanet.fi>; 'muinaisjuttu@gmail.com' 
<muinaisjuttu@gmail.com>; 'paivileppanen@elisanet.fi' <paivileppanen@elisanet.fi>; 
'lindforsharri@gmail.com' <lindforsharri@gmail.com>; 'juho.meri@merimet.fi' <juho.meri@merimet.fi>; 
'mikko03.ojanen@gmail.com' <mikko03.ojanen@gmail.com>; 'timo.palenius@kolumbus.fi' 
<timo.palenius@kolumbus.fi>; 'outi.pietilainen@kolumbus.fi' <outi.pietilainen@kolumbus.fi>; 
'maritsal52@gmail.com' <maritsal52@gmail.com>; 'heidi.savolainen@pp6.inet.fi' 
<heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; 'risto.sintonen@pp.inet.fi' <risto.sintonen@pp.inet.fi>; 
'mija.sundstrom@gmail.com' <mija.sundstrom@gmail.com>; 'anna.tallgren@karkkila.fi' 
<anna.tallgren@karkkila.fi>; 'elina.toikka@pp8.inet.fi' <elina.toikka@pp8.inet.fi>; 
'mika_tallgren@hotmail.com' <mika_tallgren@hotmail.com>; 'teemu.tuiskula@hotmail.com' 
<teemu.tuiskula@hotmail.com>; 'auvinen.hannamari@gmail.com' <auvinen.hannamari@gmail.com>; 
'tapani.trainer@hotmail.fi' <tapani.trainer@hotmail.fi>; 'marianne.bostrom2015@hotmail.com' 

http://www.karkkila.fi/


<marianne.bostrom2015@hotmail.com>; 'ansu.riekkinen@gmail.com' <ansu.riekkinen@gmail.com>; 
'paula.salapuro@gmail.com' <paula.salapuro@gmail.com>; 'timo.hongell@elisanet.fi' 
<timo.hongell@elisanet.fi>; 'paivi.hellgren@karviainen.fi' <paivi.hellgren@karviainen.fi>; 
'laila.reikko@gmail.com' <laila.reikko@gmail.com>; 'jukka.hjelm@agrimarket.fi' 
<jukka.hjelm@agrimarket.fi>; 'jyrilaakso82@gmail.com' <jyrilaakso82@gmail.com>; 
'kitipihlaja@hotmail.com' <kitipihlaja@hotmail.com>; 'timo.valkas@innoplan.fi' <timo.valkas@innoplan.fi>; 
'erkki.ollakka@kolumbus.fi' <erkki.ollakka@kolumbus.fi>; 'rauno.salonen@kolumbus.fi' 
<rauno.salonen@kolumbus.fi>; 'erkki.nissinen@kolumbus.fi' <erkki.nissinen@kolumbus.fi>; 'mari.ahola-
aalto@karprint.fi' <mari.ahola-aalto@karprint.fi>; 'eero.wihuri@karprint.fi' <eero.wihuri@karprint.fi>; 
'vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi' <vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi>; 'viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi' 
<viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi>; 'anu.frosterus@karprint.fi' <anu.frosterus@karprint.fi>; 
'keke.asposalo@karkkilalainen.fi' <keke.asposalo@karkkilalainen.fi>; 'eero.kulla@karkkilalainen.fi' 
<eero.kulla@karkkilalainen.fi>; 'heikki.savola@karkkilalainen.fi' <heikki.savola@karkkilalainen.fi>; 
'markku.tikkanen@karkkila.fi' <markku.tikkanen@karkkila.fi>; 'merja.myllyniemi@karkkila.fi' 
<merja.myllyniemi@karkkila.fi>; 'hilkka.kivimaki@karkkila.fi' <hilkka.kivimaki@karkkila.fi>; 
'jaana.levoniemi@karkkila.fi' <jaana.levoniemi@karkkila.fi>; 'jani.hallenberg@karkkila.fi' 
<jani.hallenberg@karkkila.fi>; 'pekka.laine@pp9.inet.fi' <pekka.laine@pp9.inet.fi>; 
'mikko.laine@pp8.inet.fi' <mikko.laine@pp8.inet.fi>; 'kaj.wesa@karkkila.net' <kaj.wesa@karkkila.net>; 
'toimitus@karkkilalainen.fi' <toimitus@karkkilalainen.fi> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 5 ja oikaisuvaatimus, mielivallan lopettaminen plus 
Nyhkälänharjun lähiliikunta-alue aloituslupa sekä Karkkilan sopimusrikkomuksesta tilattu Rudus OY:n 
vahingonkorvauslasku  
 
 

Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(23.10.2017) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät 
tämän päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä 
kaikkiin jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. Ne löytyvät 
Karkkilan kirjaamosta. Jatkossa, mikäli luoja 
suo, myös muistitikulta.  
 
Uusille mahdollisille lukijoille (mm. uudet 
valtuutetut ja muut uudet luottamushenkilöt), 
esitän jäljempänä olevan tähänastisen 
19.6.2017 klo 8:10 lähetetyn Nyhkälän harjun 
kenttää koskevan sähköpostiviestitekstiketjun 
lukemisen lisäksi lukemaan tässä 
sähköpostitekstissä jäljempänä viimeisenä 
olevan ”Asiapohjainen ja asiaperusteinen 
kuntapolitiikka 5 ja mielivallan lopettaminen 
(Liitetiedostona olevien talousvesikaivojen 
saastuttamisasian lisäksi jäljempänä 
näyttöaineistoa asiapohjaiseen ja 
asiaperustaiseen kuntapolitiikkaan 
kuulumattomasta Karkkilan kaupungin tiettyjen 
virka- ja luottamushenkilöiden toteuttamasta 



mielivallasta)” otsikoituun ilman liitetiedostoja 
kerätyt tekstit. 

 
Nyhkälän harjun osalta perehtyminen kannattaa 
aloittaa lukemalla ensin  27.2.2017 
sähköpostiteksti ja sitten 15.3.2017 sähköposti 
ns. lähtö- tai pohjatiedoiksi sen mukaan kun 
aikaa järjestyy. Esitän edellistä Siitä huolimatta 
vaikka tässä yhteydessä ei enää pysty 
lähettämään 27.2.2017 eikä 15.3.2017 
sähköpostin liitetiedostoa. Eikä muidenkaan 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja. Eli 
mm. Nyhkälän harjun kentän osalta sähköposti 
kerrallaan lopusta alkuun.  
 
Kun osa luottamushenkilöistä on rajoittanut 
sähköpostiosoitteittensa luovuttamista, tai ne 
eivät toimi, pyydän, että tämä teksti 
postitetaan tai toimitetaan muutoin viran 
puolesta niille valtuutetuille, varavaltuutetuille, 
kaupunginhallituksen jäsenille ja varajäsenille, 
teknisen lautakunnan jäsenille ja varajäsenille, 
ympäristölautakunnan jäsenille ja varajäsenille 
jotka ovat rajoittaneet sähköpostiosoitteittensa 
luovuttamisen.  
 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin 
avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä 
mikin tarkoittaa. 

 
 
Karkkilan kaupunki 
 
Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää 
 
Talousjohtaja  
Sari Laine 
 
Hallintopäällikkö 
Matleena Mikkonen 
 
Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 
 
Mittaus- ja kiinteistöpäällikkö 
Tapio Jokela 
 
Sivistystoimenjohtaja  
Arto Jormalainen 
 



Museojohtaja  
Tommi Kuutsa 
 
Ja 
 
Kaikki Karkkilan eri luottamuselinorganisaation eli kaupunginvaltuuston jäsenet ja varajäsenet. 
Kaupunginhallituksen jäsenet ja varajäsenet. Ympäristölautakunnan jäsenet ja varajäsenet. Teknisen 
lautakunnan jäsenet ja varajäsenet jne.  eli kaikki muutkin luottamushenkilöt. 
 
 
ASIA: 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 5 ja oikaisuvaatimus, mielivallan lopettaminen plus 
Nyhkälänharjun lähiliikunta-alue aloituslupa sekä Karkkilan sopimusrikkomuksesta tilattu Rudus OY:n 
vahingonkorvauslasku. 
 
VIITE: 
Kaikki jäljempänä oleva teksti, sillä ja niissä sanottu sekä sen aikaisemmat ja nykyiset liitetiedostot ja niissä 
ja niillä sanottu. 
 
 
Arvoisat Karkkilan virkahenkilöt ja Karkkilan valtuutetut ja muut asiaa käsittelevät luottamushenkilöt sekä 
karkkilalaiset. 
 
Jotta mahdollisimman monella karkkilalaisella tai ainakin mahdollisimman monella valtuutetulla ja 
varavaltuutetulla sekä muillakin asiaa virkavastuulla käsittelevillä luottamushenkilöillä olisi mahdollisimman 
oikea ja selkeä kuva siitä mielivallasta, mitä asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan sijasta 
Karkkilan hallinnossa käytetään ja toteutetaan, uudistan kaikki jäljempänä olevassa 
sähköpostiviestiketjussa ja sähköpostin liitteenä olevissa liitetiedostoissa ja sen  liitetiedostoilla sanotun. 
(Aikaisempien sähköpostien liitetiedostot eivät sopineet liitetiedostoiksi. Ne saa Karkkilan kirjaamosta.) 
Tilanne on sama Nyhkälänharjun osalta, josta jäljempänä olevassa tekstissä on käytetty myös pelkkää harju 
nimitystä.  
 
Edellä sanotun ja kaiken aikaisemman jäljempänä olevan jälleen kerran uudistamisen lisäksi totean, että 
allekirjoittaneen tähänastinen asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan edellyttämis- sekä 
mielivallan lopettamisvaatimus ei jätä allekirjoittaneelle muuta vaihtoehtoa kuin jättää oikaisuvaatimus 
Karkkilan kaupunginhallituksen 25.9.2017 pykälässä 201 tekemästä Harjun kenttää koskevasta päätöksestä 
ja vaatia päätöksen kumoamista ja lausua seuraavaa:  
 
1. Tämä teksti on oikaisuvaatimus, jolla vaadin kaupunginjohtaja Juha Majalahden ja tekninen johtaja Kari 

Setälän aikana aloitetun ja Kaupunginjohtaja Marko Järvenpään sekä tekninen johtaja Ahti Huhtaniskan 
aikana jatketun mielivallan, johon ko. pöytäkirjan tahallinen, tarkoituksellinen ja tavoitteellinen, tähän 
asti korjaamaton kirjausvirhe kiistatta lukeutuu, lopettamista ja samalla Karkkilan kaupunginhallituksen 
25.9.2017 tekemän päätöksen kumoamista ja asian käsittelemistä Harjun kentän madaltamisen 
aloituslupapäätöksen osalta siten kuin Karkkilan kaupunginvaltuusto on tähän mennessä 
kokouspöytäkirjaansa kirjaamatta ja virheellistä pöytäkirjamerkintää tähän mennessä korjaamatta 
todellisuudessa 30.3.2017 pykälässä 24 päättänyt. 

 
2. Kirjaamisvirheasia on vaatimuksineen perinpohjin selvitetty mm. seuraavassa jäljempänä olevassa 

sähköpostissa, jonka oikaisuvaatimukseni perusteluna esitän. Kuten muunkin koko tässä 
sähköpostiviestiketjussa esitetyn. 

 



2.1. Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 19. kesäkuutata 2017 8:10 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'marko.jarvenpaa@karkkila.fi' 
<marko.jarvenpaa@karkkila.fi>; 'matleena.mikkonen@karkkila.fi' <matleena.mikkonen@karkkila.fi>; 
'sami.mannisto@karkkila.fi' <sami.mannisto@karkkila.fi>; 'nicole.ahtokivi@karkkila.fi' <nicole.ahtokivi@karkkila.fi>; 
'esko.vuolukka@karkkila.fi' <esko.vuolukka@karkkila.fi>; 'matti.suomi@karkkila.fi' <matti.suomi@karkkila.fi>; 
'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 'auvinen.hannamari@gmail.com' 
<auvinen.hannamari@gmail.com>; 'op.arvila@outlook.com' <op.arvila@outlook.com>; 'k.etolin@hotmail.com' 
<k.etolin@hotmail.com>; 'frosterus.anu@gmail.com' <frosterus.anu@gmail.com>; 'kripahoo@hotmail.com' 
<kripahoo@hotmail.com>; 'paivi.hellgren@karviainen.fi' <paivi.hellgren@karviainen.fi>; 'eino.hellsten@saunalahti.fi' 
<eino.hellsten@saunalahti.fi>; 'anagonda67@suomi24.fi' <anagonda67@suomi24.fi>; 'tiinahen@gmail.com' 
<tiinahen@gmail.com>; 'eikka1@gmail.com' <eikka1@gmail.com>; 'jarkko.ilonen@gmail.com' 
<jarkko.ilonen@gmail.com>; 'essi.jumisko@gmail.com' <essi.jumisko@gmail.com>; 'juha.jumisko@sahkoliitto.fi' 
<juha.jumisko@sahkoliitto.fi>; 'tuure.keskinen@gmail.com' <tuure.keskinen@gmail.com>; 'raine.mies@elisanet.fi' 
<raine.mies@elisanet.fi>; 'kari.jj.laine@gmail.com' <kari.jj.laine@gmail.com>; 'omo247@elisanet.fi' 
<omo247@elisanet.fi>; 'muinaisjuttu@gmail.com' <muinaisjuttu@gmail.com>; 'paivileppanen@elisanet.fi' 
<paivileppanen@elisanet.fi>; 'lindforsharri@gmail.com' <lindforsharri@gmail.com>; 'mikko03.ojanen@gmail.com' 
<mikko03.ojanen@gmail.com>; 'timo.palenius@kolumbus.fi' <timo.palenius@kolumbus.fi>; 
'outi.pietilainen@kolumbus.fi' <outi.pietilainen@kolumbus.fi>; 'maritsal52@gmail.com' <maritsal52@gmail.com>; 
'heidi.savolainen@pp6.inet.fi' <heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; 'risto.sintonen@pp.inet.fi' <risto.sintonen@pp.inet.fi>; 
'mija.sundstrom@gmail.com' <mija.sundstrom@gmail.com>; 'anna.tallgren@karkkila.fi' <anna.tallgren@karkkila.fi>; 
'mika_tallgren@hotmail.com' <mika_tallgren@hotmail.com>; 'elina.toikka@pp.inet.fi' <elina.toikka@pp.inet.fi>; 
'teemu.tuiskula@hotmail.com' <teemu.tuiskula@hotmail.com>; 'rainovelin@hotmail.com' <rainovelin@hotmail.com>; 
'tapani.trainer@hotmail.fi' <tapani.trainer@hotmail.fi>; 'veikko.ala-hiiro@elisanet.fi' <veikko.ala-hiiro@elisanet.fi>; 
'kaj.wesa@karkkila.net' <kaj.wesa@karkkila.net>; 'timo.valkas@innoplan.fi' <timo.valkas@innoplan.fi>; 
'heikki.savola@karkkilalainen.fi' <heikki.savola@karkkilalainen.fi>; 'toimitus@karkkilalainen.fi' 
<toimitus@karkkilalainen.fi>; 'jari.mettala@karkkila.fi' <jari.mettala@karkkila.fi>; 'arto.jormalainen@karkkila.fi' 
<arto.jormalainen@karkkila.fi>; 'markku.tikkanen@karkkila.fi' <markku.tikkanen@karkkila.fi>; 
'nina.saikanmaki@karkkila.fi' <nina.saikanmaki@karkkila.fi>; 'erkki.nissinen@kolumbus.fi' 
<erkki.nissinen@kolumbus.fi>; 'rauno.salonen@kolumbus.fi' <rauno.salonen@kolumbus.fi>; 'mari.ahola-
aalto@karprint.fi' <mari.ahola-aalto@karprint.fi>; 'eero.wihuri@karprint.fi' <eero.wihuri@karprint.fi>; 
'keke.asposalo@karkkilalainen.fi' <keke.asposalo@karkkilalainen.fi>; 'eero.kulla@karkkilalainen.fi' 
<eero.kulla@karkkilalainen.fi>; 'viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi' <viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi>; 
'vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi' <vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi>; 'marianne.bostrom@saunalahti.fi' 
<marianne.bostrom@saunalahti.fi>; 'jouni.kaskiharju@gmail.com' <jouni.kaskiharju@gmail.com>; 
'merja.myllyniemi@karkkila.fi' <merja.myllyniemi@karkkila.fi>; 'toiminentimo@gmail.com' <toiminentimo@gmail.com> 
Aihe: Nyhkälänharjun kenttä ja sen tulevaisuutta koskeva valtuuston päätös 19.6.2017 

 
3. Lisäperusteluna esitän vielä erikseen koko tämän sähköpostiviestiketjun ja totean edellä jo olevan 

lisäksi seuraavaa: 
 
4. Vaikka Karkkilan kaupunginhallituksella ja Karkkilan kaupunginvaltuustolla on täysin vapaa valta päättää 

Nyhkälän koulun ala-asteen lähiliikuntapaikan rakentamisen aloituslupa-asia niin kuin se yksimielisesti 
tai enemmistöpäätöksellä haluaa; niin siitä huolimatta 30.3.2017 pidetyn valtuuston kokouksen 
pöytäkirjakirjauksen virhe, joka on selkeä asiavirhe, on asiapohjaisen ja asiaperusteisen sekä 
mielivallattoman kuntapolitiikan toteuttamiseksi ja toteutumiseksi korjattava ennen jatkopäätöksiä. 
Tästä johtuen katson edelleen velvollisuudekseni uudistaa kaikki asiassa aiemmin esittämäni, joka 
selviää jäljempänä olevasta. Sekä jatkaa aikaisempien lisäksi informaatiotani. Siitäkin huolimatta vaikka 
se kuinkakin jotakin tai mahdollisesti joitakin kirvelisi; seuraavasti: 

 
5. Eli korostan mm. sitä, että tallenteelta selviävä puheenjohtaja Mika Tallgrenin päätöksen toteaminen 

siitä, että valtuusto hyväksyi kaupunginhallituksen esityksen sillä muutoksella, että sinne hyväksyttiin 
valtuutettu Huotarin muutos tekstiin, ”kaupunginvaltuusto päättää erikseen rakennustöiden 
aloitusluvasta”, ei oikeuta kaupunginhallitusta tekemään aloituslupapäätöstä. Ei madaltamisen eikä 
madaltamattomuuden osalta.  

 
6. Korostan myös sitä, ettei ole olemassa yhtäkään sellaista Nyhkälän alueen lähiliikuntapaikka-asian 

(Harjun kentän ja sen ympäristön) toteuttamisen kokonaissuunnitelmaa, jota kannattaa lähteä 
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toteuttamaan. Kaikki suunnitelmat ovat enemmän tai vähemmän torsoja. Keskentekoisia. Mm. 
keskentekoisuus selviää jäljempänä olevissa sähköposteissa sanotusta. Edellä sanottu koskee myös 
valtuuston 19.6.2017 linjaamaa päätöstä kentän madaltamattomuudesta ja rakenteiden tekemistä 
nykyisen kentän tasolle. Se on kaikkein torsoin vaihtoehto. Valitettavasti. 

 
7. En ole voinut välttyä vaikutelmalta, että asia on lukkiintunut pahasti. Niin pahasti ettei taitaisi edes 

porukan lukitseminen ilman ruokaa suljettuun tilaan niin kauaksi aikaa, että kokonaisuuden kannalta 
paras ja toimivin sekä edustavin ratkaisu saataisiin valituksi ja valkoinen savu pölläytetyksi. Niin kuin 
paavin valinnassa tehdään. 

 

8. Lopuksi painotan erityisesti seuraavaa: 
 

9. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä 
mikin tarkoittaa.  

 
Haavistossa 23.10.2017 
 
Markku Sahlstedt 
Karkkilan kaupunki 
Haaviston kylä 
Haavistostie 131 
03710 Uusitalo              puh 09-2254104 
 
JK. 
Sen varalta, mikäli tämä oikaisuvaatimus mm. sen mielivaltaväitteistä ym. muista hallinnolle kiusallisista 
asioista johtuen mahdollisesti yritettäisiin katsoa saapuneen määräajan päättymisen jälkeen, totean, sitten 
oikaisuvaatimus /valitusosoitusohje on väärä.  
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Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(16.10.2017) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät 
tämän päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä 
kaikkiin jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. Ne löytyvät 
Karkkilan kirjaamosta. Jatkossa, mikäli luoja 
suo, myös muistitikulta.  
 
Uusille mahdollisille lukijoille (mm. uudet 
valtuutetut ja muut uudet luottamushenkilöt), 
esitän jäljempänä olevan tähänastisen 
19.6.2017 klo 8:10 lähetetyn Nyhkälän harjun 
kenttää koskevan sähköpostiviestitekstiketjun 
lukemisen lisäksi lukemaan tässä 
sähköpostitekstissä jäljempänä viimeisenä 
olevan ”Asiapohjainen ja asiaperusteinen 



kuntapolitiikka 4 ja mielivallan lopettaminen 
(Liitetiedostona olevien talousvesikaivojen 
saastuttamisasian lisäksi jäljempänä 
näyttöaineistoa asiapohjaiseen ja 
asiaperustaiseen kuntapolitiikkaan 
kuulumattomasta Karkkilan kaupungin tiettyjen 
virka- ja luottamushenkilöiden toteuttamasta 
mielivallasta)” otsikoituun ilman liitetiedostoja 
kerätyt tekstit. 

 
Nyhkälän harjun osalta perehtyminen kannattaa 
aloittaa lukemalla ensin  27.2.2017 
sähköpostiteksti ja sitten 15.3.2017 sähköposti 
ns. lähtö- tai pohjatiedoiksi sen mukaan kun 
aikaa järjestyy. Esitän edellistä Siitä huolimatta 
vaikka tässä yhteydessä ei enää pysty 
lähettämään 27.2.2017 eikä 15.3.2017 
sähköpostin liitetiedostoa. Eikä muidenkaan 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja. Eli 
mm. Nyhkälän harjun kentän osalta sähköposti 
kerrallaan lopusta alkuun.  
 
Kun osa luottamushenkilöistä on rajoittanut 
sähköpostiosoitteittensa luovuttamista, tai ne 
eivät toimi, pyydän, että tämä teksti 
postitetaan tai toimitetaan muutoin viran 
puolesta niille valtuutetuille, varavaltuutetuille, 
kaupunginhallituksen jäsenille ja varajäsenille, 
teknisen lautakunnan jäsenille ja varajäsenille, 
ympäristölautakunnan jäsenille ja varajäsenille 
jotka ovat rajoittaneet sähköpostiosoitteittensa 
luovuttamisen.  
 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin 
avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä 
mikin tarkoittaa. 

 
 
Karkkilan kaupunki 
 
Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää 
 
Talousjohtaja  
Sari Laine 
 
Hallintopäällikkö 
Matleena Mikkonen 
 
Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 



 
Mittaus- ja kiinteistöpäällikkö 
Tapio Jokela 
 
Ympäristösihteeri 
Martti Kujansuu 
 
Sivistystoimenjohtaja  
Arto Jormalainen 
 
Museojohtaja  
Tommi Kuutsa 
 
Ja 
 
Kaikki Karkkilan eri luottamuselinorganisaation eli kaupunginvaltuuston jäsenet ja varajäsenet. 
Kaupunginhallituksen jäsenet ja varajäsenet. Ympäristölautakunnan jäsenet ja varajäsenet. Teknisen 
lautakunnan jäsenet ja varajäsenet jne.  eli kaikki muutkin luottamushenkilöt. 
 
Arvoisat Karkkilan virkahenkilöt ja Karkkilan valtuutetut ja muut asiaa käsittelevät luottamushenkilöt sekä 
karkkilalaiset. 
 
Jotta mahdollisimman monella karkkilalaisella tai ainakin mahdollisimman monella valtuutetulla ja 
varavaltuutetulla sekä muillakin asiaa käsittelevillä luottamushenkilöillä olisi mahdollisimman oikea ja 
selkeä kuva siitä mielivallasta, mitä asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan sijasta Karkkilan 
hallinnossa käytetään ja toteutetaan, uudistan kaikki jäljempänä olevassa sähköpostiviestiketjussa ja 
sähköpostin liitteenä olevissa liitetiedostoissa ja sen  liitetiedostoilla on sanotun. (Aikaisempien 
sähköpostien liitetiedostot eivät sopineet liitetiedostoiksi. Ne saa Karkkilan kirjaamosta.) Tilanne on sama 
Nyhkälänharjun osalta, josta jäljempänä olevassa tekstissä on käytetty myös pelkkää harju nimitystä.  
 
Edellä sanotun ja kaiken aikaisemman jäljempänä olevan uudistamisen lisäksi totean asiapohjainen ja 
asiaperusteisen kuntapolitiikan sekä ehdollisena myönnetyn valtionapuosuuden säilyttämisen ja käytön 
turvaamisen edellyttämänä seuraavaa; 
 
1. Harjun kenttäasiaan myönnetyksi ilmoitetun valtionapuosuuden saaminen tulee varmistaa aloittamalla 

kaivuutyö ennen aloittamismääräajan umpeen kulumista siten, ettei töiden aloittamattomuuden 
perusteella voida valtionapuosuutta evätä. 

 
2. Todennäköisten oikaisuvaatimusten ja niiden etukäteen laskelmoiduista paikallisista ratkaisuista 

seuraavien valitusten ja niiden seurauksena mielivaltaisten päätösten kumoaminen huomioon ottaen, 
kaivuutyön aloittaminen tulee toteuttaa siten, että hallinto-oikeuksien päätösten niin edellyttäessä 
aloitettu kaivutyö on helppo ennallistaa. 

 
3. Helposti ennallistettavissa oleva ja vähiten haittaa nykyisen kentän nykyiselle käytölle aiheuttaa 

madaltamisen aloittaminen kaivamalla kentän vesitornin puoleisesta päästä, sen keskikohdan ja 
Helsingintien puolesta välistä pari traktorin maansiirtoperäkärry- tai autokuormaa maata pois 1:1,5 
luiskilla. Kuljettaa ne Asemansuolle varastoon. Merkitä kaivanto puomein ja jopa ennemmin tai 
myöhemmin varastettavalla vilkkuvalolla. Luiskat 1:1,5 sen takia, että näyttää kaivannolta. Eikä ole 
vaarallinen. Montusta pääsee kävelemällä pois. 1:1,5 on normaali sorakuopan valumaluiska. 

 



4. Edellisessä kohdassa esitetyllä tavalla toimien mikään taho ei voi väittää eikä osoittaa ettei töitä ole 
aloitettu ennen valtioavun saamisen ehtona olevaa määräaikaa. Eikä myöskään sitä, ettei 
toimenpidettä voida ennallistaa. 

 
5. Aikoinaan 1980 luvulla ennen ympäristö- ja lupalautakunta, nykyisin ympäristölautakunta- aikaa 

ympäristöasioita hoitanut vesilautakunta joutui hyväksymään puhdistamolietteen poiskuljettamisen 
aloittamiseksi kottikärrykuljetuksen. Siitäkin huolimatta, että noin kahdeksan kuutiometrin lavalliset 
eivät pysähtyneet ensimmäiseen kymmeneen lavalliseen. Kaiken kaikkiaan tuossa kodassa oli 25-30 
autokuormaa. Sittemmin Karkkilan vesilautakunnan toimesta Länsi-Suomen vesioikeuteen tehdyn 
virka-apupyynnön ja sen perusteeksi jälleen esitetyn aloittamattomuuspäätöksen eliminoimiseksi 
osoittamani levittämisen aloittaminen kottikärryillä tuli hyväksytyksi.  

 
6. Edelliseen kohtaan liittyen totean vielä erikseen, että silloisen teknistä johtajaan vastaavan 

kaupungininsinöörin toimesta vesilautakunnassa masinoitu Karkkilan virka-apuhakemus 
allekirjoittanutta vastaan ei Länsi-Suomen vesioikeudessa menestynyt. Syynä oli se, että olin aloittanut 
lietteen levittämisen. Vaikkakin vain kottikärryillä. Ilmeisesti asiaan vaikutti myös se, että liitin 
selitykseni oheen vesilautakunnan katselmusajankohtana ottamani valokuvat kottikärryistä kuorma 
päällä. Plus kipatuista kuormista. Plus telaketjuilla varustetusta puskutraktorista, jolla levitysalustaa eli 
tuolloin tekemääni suurien sateiden seurauksena märkää, tulevaa pellon pintaa tasattiin. Vai vaikuttiko 
asiaan se, että edellisten lisäksi kirjoitin, että olen kaikin käytettävissä olevin keinoin pyrkinyt saamaan 
lietteen levitetyksi, jopa kottikärryillä, mutta siitäkin täytyi luopua kun luontoäiti suurine sateineen oli 
vastaan, eikä tiedossani ollut sellaista tehdasta joka tekee kottikärryyn levikepyöriä?, ei ole tietoa. 
Selvennykseksi se, että kysymyksessä oli Karkkilan silloiselta jäteveden puhdistamolta kuljetettu 
kuivattu jätevesiliete.  

 
7. Toistan alussa esittämäni kaiken jäljempänä olevan uudistamisen ja ihmettelen Karkkilan mielivaltaan 

perustuvaa hallinnollista tilannetta. Mm. pöytäkirjavirheen korjaamattomuuden seurauksena joudun 
vakavasti harkitsemaan oikaisuvaatimuksen jättämistä. 

 

8. Lopuksi painotan erityisesti seuraavaa: 
 
9. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä 

mikin tarkoittaa.  
 
Haavistossa 16.10.2017 
 
Markku Sahlstedt 
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lähiliikunta-alue aloituslupa sekä Karkkilan sopimusrikkomuksesta tilattu Rudus OY:n vahingonkorvauslasku  
 
 

Oikolukematon 
 
Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(25.9.2017) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät 
tämän päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä 
kaikkiin jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 



aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. Ne löytyvät 
Karkkilan kirjaamosta. 
 
Uusille mahdollisille lukijoille (mm. uudet 
valtuutetut ja muut uudet luottamushenkilöt), 
esitän jäljempänä olevan tähänastisen 
19.6.2017 klo 8:10 lähetetyn Nyhkälän harjun 
kenttää koskevan sähköpostiviestitekstiketjun 
lukemisen lisäksi lukemaan tässä 
sähköpostitekstissä jäljempänä viimeisenä 
olevan ”Asiapohjainen ja asiaperusteinen 
kuntapolitiikka 2 ja mielivallan lopettaminen 
(Liitetiedostona olevien talousvesikaivojen 
saastuttamisasian lisäksi jäljempänä 
näyttöaineistoa asiapohjaiseen ja 
asiaperustaiseen kuntapolitiikkaan 
kuulumattomasta Karkkilan kaupungin tiettyjen 
virka- ja luottamushenkilöiden toteuttamasta 
mielivallasta)” otsikoituun ilman liitetiedostoja 
kerätyt tekstit. 

 
Nyhkälän harjun osalta perehtyminen kannattaa 
aloittaa lukemalla ensin  27.2.2017 
sähköpostiteksti ja sitten 15.3.2017 sähköposti 
ns. lähtö- tai pohjatiedoiksi sen mukaan kun 
aikaa järjestyy. Esitän edellistä Siitä huolimatta 
vaikka tässä yhteydessä ei enää pysty 
lähettämään 27.2.2017 eikä 15.3.2017 
sähköpostin liitetiedostoa. Eikä muidenkaan 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja. Eli 
mm. Nyhkälän harjun kentän osalta sähköposti 
kerrallaan lopusta alkuun.  
 
Kun osa luottamushenkilöistä on rajoittanut 
sähköpostiosoitteittensa luovuttamista, tai ne 
eivät toimi, pyydän, että tämä teksti 
postitetaan tai toimitetaan muutoin viran 
puolesta niille valtuutetuille, varavaltuutetuille, 
kaupunginhallituksen jäsenille ja varajäsenille, 
teknisen lautakunnan jäsenille ja varajäsenille, 
ympäristölautakunnan jäsenille ja varajäsenille 
jotka ovat rajoittaneet sähköpostiosoitteittensa 
luovuttamisen.  
 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin 
avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä 
mikin tarkoittaa. 

 
 
Karkkilan kaupunki 



 
Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää 
 
Talousjohtaja  
Sari Laine 
 
Hallintopäällikkö 
Matleena Mikkonen 
 
Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 
 
Mittaus- ja kiinteistöpäällikkö 
Tapio Jokela 
 
Ympäristösihteeri 
Martti Kujansuu 
 
Sivistystoimenjohtaja  
Arto Jormalainen 
 
Museojohtaja  
Tommi Kuutsa 
 
Ja 
 
Kaikki Karkkilan eri luottamuselinorganisaation eli kaupunginvaltuuston jäsenet ja varajäsenet. 
Kaupunginhallituksen jäsenet ja varajäsenet. Ympäristölautakunnan jäsenet ja varajäsenet. Teknisen 
lautakunnan jäsenet ja varajäsenet jne.  eli kaikki muutkin luottamushenkilöt. 
 
Arvoisat Karkkilan virkahenkilöt ja Karkkilan valtuutetut ja muut asiaa käsittelevät luottamushenkilöt sekä 
karkkilalaiset. 
 
Jotta mahdollisimman monella karkkilalaisella tai ainakin mahdollisimman monella valtuutetulla ja 
varavaltuutetulla sekä muillakin asiaa käsittelevillä luottamushenkilöillä olisi mahdollisimman oikea ja 
selkeä kuva siitä mielivallasta, mitä asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan sijasta Karkkilan 
hallinnossa käytetään ja toteutetaan, uudistan kaikki jäljempänä olevassa sähköpostiviestiketjussa ja 
sähköpostin liitteenä olevissa liitetiedostoissa ja sen  liitetiedostoilla on sanotun. (Aikaisempien 
sähköpostien liitetiedostot eivät sopineet liitetiedostoiksi. Ne saa Karkkilan kirjaamosta.) Tilanne on sama 
Nyhkälänharjun osalta, josta jäljempänä olevassa tekstissä on käytetty myös pelkkää harju nimitystä.  
 
Edellä sanotun lisäksi totean asiapohjainen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan edellyttämänä seuraavaa; 
 
1. Kaupunginhallitus ei ole aloitusluvan myöntäjä Nyhkälänharjun kunnostushankkeelle. Ei vaikka se on 

niin tarkoituksellisesti ja tavoitteellisesti pöytäkirjaan kokouksen kulun vastaisesti kirjattu. Se ei ole 
luvan myöntäjä siitäkään huolimatta, että pöytäkirjantarkastajat ovat virheellisen kirjauksen 
epähuomiossa kokouksen kulun vastaisesti hyväksyneet.  

 
2. Asian jatkamiseksi asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka edellyttää pöytäkirjan korjaamista 

asianmukaisin korjausmerkinnöin. Muutoin tilanne on hallinnollisesti kestämätön. 
 



3. Tilanne on kestämätön myös kentän ns. vihreän talon säilyttäjien ja sen perusteella kentän 
madaltamista vastustavien kannalta. Heidän esityksensä ei ole reaaliajassa. Vanha kunnantupa eli ns. 
”vihreä talo” ei enää  nykyiseen koulukorttelimiljööseen kuulu, ei sovi, eikä sovellu. Näin se on. 
Myönnetään sitä sitten tai ei.  

 
4. Pisteitä ei tule myöskään nyt toteutettavaksi esitettävälle suunnitelmalle yhtään enempää kuin 

toukokuussa valtuustossa hyväksytyllekään suunnitelmalle. Kumpaakaan ei tulla toteuttamaan 
suunnitelmiin piirretyillä tavoilla. Lopputulos tulee olemaan kaikin puolin torso. Eli keskentekoinen.  

 
5. Karkkila on jo nyt niin köyhä kunta, ettei ulosteen rakentaminen ole edes järkevää. Saati valtion avusta 

huolimatta kannattavaa. 
 

6. Asia tulee nähdä puoluerajoista ja kunnallisvaalilupauksista huolimatta kokonaisuutena: Muuttuneena 
kokonaisuutena, jossa myös esittämäni vaihtoehdot otetaan huomioon.  

 
7. Rudus OY:n sijasta esim. Destia OY voisi toteuttaa jäljempänä selviävällä tavalla massojen siirron 

Paavolan alueella hyödynnettäväksi. Varsinkin kun ko. firman lupaehtojen noudattamisessa on 
toistuvasti sellaista holtittomuutta, että toiminnan keskeyttäminenkin olisi paikallaan. Ainakin sellaisen 
valvojan osalla, joka hallitsee pykälät ja määräykset myös käytännön työskentelyssä. 

 
8. Tällä hetkellä Martti Kujansuu ei ole osoittanut ainakaan maa-ainesasioissa käytännön hallintaa. Ei 

pienemmässäkään määrin. On varmaan kehityskelpoinen henkilö, mutta nykyisellään, ilman täydellistä 
muuttumista ei sovellu Karkkilaan. Pykälät ja niiden soveltaminen käytäntöön on saatava pikaisesti 
järjestykseen.    

 
Haavistossa 25.9.2017 
 
Markku Sahlstedt 
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Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 2 ja mielivallan lopettaminen 
 
 
 
Kiireessä jakeluvajaana lähteneen, sittemmin  jakelutiedoilla täydennetyn ”Asiapohjainen ja 
asiaperusteinen kuntapolitiikka 2 ja mielivallan lopettaminen” uusintalähetys.  
 
Haavistossa 31.8.2017 
 
Markku Sahlstedt  
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'martti.kujansuu@karkkila.fi' <martti.kujansuu@karkkila.fi>; 'arto.jormalainen@karkkila.fi' 
<arto.jormalainen@karkkila.fi>; 'tommi.kuutsa@karkkila.fi' <tommi.kuutsa@karkkila.fi>; 
'esko.vuolukka@karkkila.fi' <esko.vuolukka@karkkila.fi>; 'timo.rautiainen@karkkila.fi' 
<timo.rautiainen@karkkila.fi> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 2 ja mielivallan lopettaminen 
 

Oikolukematon 
 
Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(31.8.2017) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät 
tämän päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä 
kaikkiin jäljempänä oleviin siitä huolimatta, että 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja ei voi 
enää pitää liitetiedostoina. Ne löytyvät 
Karkkilan kirjaamosta. 
 
Uusille mahdollisille lukijoille (mm. uudet 
valtuutetut ja muut uudet luottamushenkilöt), 
esitän jäljempänä olevan tähänastisen 
19.6.2017 klo 8:10 lähetetyn Nyhkälän harjun 
kenttää koskevan sähköpostiviestitekstiketjun 
lukemisen lisäksi lukemaan tässä 
sähköpostitekstissä jäljempänä viimeisenä 
olevan ”Asiapohjainen ja asiaperusteinen 
kuntapolitiikka 2 ja mielivallan lopettaminen 
(Liitetiedostona olevien talousvesikaivojen 
saastuttamisasian lisäksi jäljempänä 
näyttöaineistoa asiapohjaiseen ja 
asiaperustaiseen kuntapolitiikkaan 
kuulumattomasta Karkkilan kaupungin tiettyjen 
virka- ja luottamushenkilöiden toteuttamasta 
mielivallasta)” otsikoituun ilman liitetiedostoja 
kerätyt tekstit. 

 
Nyhkälän harjun osalta perehtyminen kannattaa 
aloittaa lukemalla ensin  27.2.2017 
sähköpostiteksti ja sitten 15.3.2017 sähköposti 
ns. lähtö- tai pohjatiedoiksi sen mukaan kun 
aikaa järjestyy. Esitän edellistä Siitä huolimatta 
vaikka tässä yhteydessä ei enää pysty 
lähettämään 27.2.2017 eikä 15.3.2017 
sähköpostin liitetiedostoa. Eikä muidenkaan 
aikaisempien sähköpostien liitetiedostoja. Eli 
mm. Nyhkälän harjun kentän osalta sähköposti 
kerrallaan lopusta alkuun.  
 
Kun osa luottamushenkilöistä on rajoittanut 
sähköpostiosoitteittensa luovuttamista, tai ne 
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eivät toimi, pyydän, että tämä teksti 
postitetaan tai toimitetaan muutoin viran 
puolesta niille valtuutetuille, varavaltuutetuille, 
kaupunginhallituksen jäsenille ja varajäsenille, 
teknisen lautakunnan jäsenille ja varajäsenille, 
ympäristölautakunnan jäsenille ja varajäsenille 
jotka ovat rajoittaneet sähköpostiosoitteittensa 
luovuttamisen.  
 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin 
avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä 
mikin tarkoittaa. 

 
 
Karkkilan kaupunki 
 
Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää 
 
Talousjohtaja  
Sari Laine 
 
Hallintopäällikkö 
Matleena Mikkonen 
 
Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 
 
Mittaus- ja kiinteistöpäällikkö 
Tapio Jokela 
 
Ympäristösihteeri 
Martti Kujansuu 
 
Sivistystoimenjohtaja  
Arto Jormalainen 
 
Museojohtaja  
Tommi Kuutsa 
 
Ja 
 
Kaikki Karkkilan eri luottamuselinorganisaation eli kaupunginvaltuuston jäsenet ja varajäsenet. 
Kaupunginhallituksen jäsenet ja varajäsenet. Ympäristölautakunnan jäsenet ja varajäsenet. Teknisen 
lautakunnan jäsenet ja varajäsenet jne.  eli kaikki muutkin luottamushenkilöt. 
 
 
 
Arvoisat Karkkilan virkahenkilöt ja Karkkilan valtuutetut ja muut asiaa käsittelevät luottamushenkilöt sekä 
karkkilalaiset. 
 



Jotta mahdollisimman monella karkkilalaisella tai ainakin mahdollisimman monella valtuutetulla ja 
varavaltuutetulla sekä muillakin asiaa käsittelevillä luottamushenkilöillä olisi mahdollisimman oikea ja 
selkeä kuva siitä mielivallasta, mitä asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan sijasta Karkkilan 
hallinnossa käytetään ja toteutetaan, uudistan kaikki jäljempänä olevassa sähköpostiviestiketjussa ja 
sähköpostin liitteenä olevissa liitetiedostoissa ja sen  liitetiedostoilla on sanotun. (Aikaisempien 
sähköpostien liitetiedostot eivät sopineet liitetiedostoiksi. Ne saa Karkkilan kirjaamosta.) Tilanne on sama 
Nyhkälänharjun osalta, josta jäljempänä olevassa tekstissä on käytetty myös pelkkää harju nimitystä.  
 
Edellä sanotun lisäksi totean seuraavaa; 
 
1. Asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan toteuttamattomuudesta eli mielivallan jatkamisesta 

johtuen elokuun 14 päivänä 2017 klo 16:46 lähettämäni sähköpostia ei ole noteerattu. Sen kohtiin 14,1, 
14.2, 13.3 ja 14.4 ei ole vastattu. Ei muutoin kuin Karkkilan tekninen johtaja Ahti Huhtaniskan 
käsittämättömin asiapohjaisen ja asiaperusteisen kuntapolitiikan vastaisin höläytyksin. 
 

2. Huhtaniska on kieltäytynyt noudattamatta asiapohjaista ja asiaperusteista kuntapolitiikkaa. 
Puhdistamasta viljelijän mainetta. Täydentämättä eli kirjoittamatta ja kirjoituttamatta rakennusluvan 
huomautussarakkeeseen  saunarakennuksen osalta ennen pihasuunnitelman tai pihasuunnitelmien 
hyväksymistä ja lopputarkastusta tarvittavalla sekä mm. vastaavan rakennustarkastajan toimesta 
toteutettavaksi luvatulla katselmuksella. Samoin kieltäytynyt toimittamasta Nyhkälän koulusta ja sen 
ympäristöstä jo 23.3.2017 klo 14.45 lähetetyn sähköpostin kohdassa kirjallisestikin tilatut vähintään 
kolme ajankohtaista kolmiulotteista kuvaa. Yksi nykyisestä tilanteesta ns. vihreine taloineen. Toinen 
siitä tilanteesta, jonka valtuuston kokous aloituslupineen hylkäsi 19.6.2017. Kolmas kuva tilanteesta, 
missä Harjun kenttä on madallettu esitykseni mukaisesti Huhdintien tasoon ja vihreä talo siirretty 
koululaajennuksen jälkeen nykyiseen koulukorttelitilanteeseen sopimattomana, siihen enää 
kuulumattomana sekä soveltumattomana vaikka ”huitsin Nevadaan”.  ELY-keskuksen rajattua 
ehdottamani siirtopaikan vesitornin suunasta pois, niin sitten joko lainajyvästörakennuksen viereen, tai 
mahdollisine säde- tai muine homesienineen vaikka johonkin kohtaan Fagerkullassa.  

 
3. Sen varalta, että Huhtaniska kiistää kieltäytymiset, esitän kysymyksen missä useasti pyytämäni kuvat 

ovat? Missä rakennusluvan huomautussarakkeen lisäykset ovat? Missä viljelijän maineen 
puhdistamistoimenpiteet ovat? 

 
4. Muille kuin allekirjoittaneen esittämille vaihtoehdoille on toteutuskevottomia kuvia piirrätetty ja 

toimitettu. Enemmän ja vähemmän. Viimeisimmässäkin, vaikkakin on arkkitehdin tilatulla tavalla 
laatima, tilanne on verrattavissa tilanteeseen, missä kuuden tuuman uloste ei mahdu neljän tuuman 
putkeen. Eikä muuksi muutu.  

 
5. Myöskin aikaisempi vaihtoehto, jota valtuusto ei 19.6.2017 hyväksynyt, on toteuttamiskelvoton. Katso 

jäljempänä olevasta perusteet. 
 

6. Toteuttamiskelvoton on myös se valtuuston enemmistön uudelleen valmisteluun palautuksen 
yhteydessä 19.6.2017 ohjeistettu vaihtoehto. 

 
7. Pyytämäni ja sittemmin toimitettavaksi edellyttämäni kolmiulotteiset mallinnuskuvat, kolme kuvaa, 

selvittävät kaikille tahoille ainakin niin haluttaessa mikä vaihtoehto on lopputuloksen edustavuuden 
sekä toimivuuden osalta paras. Mutta eihän koskaan väärä henkilö voi olla oikeassa. Mutta oikea 
henkilö, vaikka se olisi kuinka väärässä se on oikeassa. 

 
8. Mitä mielivaltaisuuksiin tulee, kaupunginhallitus on valtuuston työrukkanen. Ei se voi omia valtuuston 

voimassa olevan päätöksen vastaisesti aloitusluvan myöntämistä.  
 



9. Aloitusluvan myöntää 30.3.2017 pidetyn valtuuston kokouksen päätöksen perusteella 
kaupunginvaltuusto. Ainakin siihen asti kunnes valtuuston päätös on kumottu. Mielivaltaisesta 
pöytäkirjasekamelskasta ja valtuustosta tapahtuneesta yksityiskohtainen selvitys valtuuston 
kokouksessa 30.3.2017 tapahtuneesta jäljempänä. 

 
10. Mikäli joku vetoaa kuntaliiton kannanottoihin, tai sieltä jopa tilattuihin ja saatuihin lausuntoihin, 

kannattaa perehtyä nimimerkki Observer lokakuussa 2011 kirjoittamaan tekstiin ”Mitä mätää 
kuntaliitossa” Se löytyy osoitteesta http://eduskunta.net/wp/?p=139  

 
11. Jäljempänä olevassa on Nyhkälän koulun kenttäasiassa esittämäni tähän mennessä asiapohjalta ja 

asiaperusteilla tekemiäni kannanottoja eikä niiden perusteluja kukaan ole tähän mennessä pystynyt 
kumoamaan. Ei edes Karkkilan tekninen johtaja Ahti Huhtaniska esittämieni kolmiulotteisten kuvien 
mielivaltaisella toimittamatta jättämisellä.  

 
12. Uuden valtuuston ratkaisu Nyhkälän harjun kentästä tulee olla päätöksentekotavoiltaan ja 

lopputuloksen edustavuuden sekä toimivuuden osalta kerralla sellainen, ettei sitä tarvitse 
kenenkään jatkossa selitellä millään tavalla mihinkään suuntaan. Ei ainakaan omille eikä kenenkään 
muidenkaan lapsille. Eikä muutoinkaan millään tavalla mihinkään suuntaan hävetä. 

 
13. Olen 15.3.2017 klo 15:04 lähettämäni sähköpostin kohdassa 2 kirjoittanut ”Kun Karkkilalla on erään 

maa-ainesten oton kielteisen jatkolupapäätöksen seurauksena varaa maksaa miljoonaluokan korvaus 
Karkkilan kaupungin omistamalla Anttilan tilalla Toivikkeella Aittoissuonmäessä sijaitsevasta Rudus 
OY:n omistuksessa olevasta maa-ainesten vielä lähes miljoonan kuutiometrin ottamiskelpoisesta maa-
aineserästä, sillä on varaa toteuttaa Nyhkälän ala-asteen lasten lähiliikuntapaikkakin harjun kentän 6 
metrin madaltamisineen kerralla kuntoon. Mitään paikalla ehdottomasti säilytettäviä harjuun liittyviä 
luontoarvoja ei harjun kentän alueella eikä siitä Huhdintielle eikä Helsingintielle päin olevien 
kenttäpengerryksien alueilla ole. Se selviää aikaisemman aineiston lisäksi nyt ”Kuvakooste 
Nyharju+asemak1934+il kuva1946+nyk kart.pdf (5 Mt)” tiedostonimellä liitetiedostoksi liittämästäni 
uudesta kuvakoosteesta ja tästä informaatiotekstikokonaisuudesta.” 

 
14. Muistettavaksi ja huomioon otettavaksi korostan: Uuden valtuuston ratkaisu Nyhkälän harjun 

kentästä tulee olla päätöksentekotavoiltaan ja lopputuloksen edustavuuden sekä toimivuuden osalta 
kerralla sellainen, ettei sitä tarvitse kenenkään jatkossa selitellä millään tavalla mihinkään suuntaan. 
Ei ainakaan omille eikä kenenkään muidenkaan lapsille. Eikä muutoinkaan millään tavalla mihinkään 
suuntaan hävetä. 

 
15. Esittämäni vaihtoehto ja toimitettavaksi edellyttämäni kolme kolmiulotteista kuvaa, varsinkin se 

kolmas, jossa kenttä on madallettu Huhdintien tasoon ja vihreä talo siirretty pois, osoittavat kohdassa 
12 sanotun ja kohdassa 14 toistetun korostamisen enemmän kuin aiheelliseksi ja tarpeelliseksi. 
Jäljempänä olevasta löytyy tyhjentävät perusteet esitykselleni. Löytyy vaikka kuinka asiaa selitettäisiin 
muuksi. 

 
16.  Vihreä talo ei nykyiseen koulukortteliin kuulu. Ei sovi. Eikä sovellu. Kaavoja voidaan aina niin 

haluttaessa muuttaa. 
 
17.  Toivikeen alueellekin laadittiin osayleiskaava, jota kuitenkin liitetiedostona olevista Karkkilan 

lausunnoissa niin Helsingin hallinto-oikeudelle kuin Korkeimmalle hallinto-oikeudelle esitetystä 
huolimatta, kaava ei estä sopimuksen toteutumista eikä maa-ainestenottoa, käytettiin keppihevosena 
maa-ainestenottoluvan myöntämättömyydelle. Tuloksena tässä vaiheessa lähes miljoonan euron 
vahingonkorvauslasku (822779,0 €) liitetiedostona olevasta laskusta selviävällä klausuulilla. Joka 
klausuuli mahdollistaa pahimmassa mahdollisessa tilanteessa loppusumman jopa useisiin miljooniin 
euroihin. Josta seuraa talouskatasrofi ja siitä Karkkilan henkilöstön pakkolomat. Sekä Karkkilan 
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ajautuminen muutosjohtajineen valtion määräysvaltaan ja EU:n NUTS koodiston seurauksena 
kuntaliitoksiin. NUTS koodiston mukaan Suomeen tehtiin uusi läänijako. Uusi maakuntajako. NUTS 
koodiston mukaan Suomessa on alle sata kuntaa. NUTS koodisto hyväksyttiin EU: n 
liittymissopimuksella. Vuoden 1994 joulukuussa. 

 

18. Lopuksi painotan erityisesti seuraavaa: 
 
19. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä 

mikin tarkoittaa.  
 
Haavistossa 31.8.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
****************************************** 
****************************************** 
 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 23. elokuutata 2017 18:57 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'ahti.huhtaniska@karkkila.fi' 
<ahti.huhtaniska@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 
'jani.hallenberg@karkkila.fi' <jani.hallenberg@karkkila.fi>; 'martti.kujansuu@karkkila.fi' 
<martti.kujansuu@karkkila.fi>; 'lindforsharri@gmail.com' <lindforsharri@gmail.com>; 
'timo.valkas@innoplan.fi' <timo.valkas@innoplan.fi> 
Aihe: Tässä vaiheessa suunnattua informointia  
 
 
 

Oikolukematon. 
Tervehdys! 
 
Jäljempänä oleva 23.8.2017 klo 9:49 lähetetty sähköpostiteksti tiedoksi seuraavilla lisäyksillä: 
 
1. Saarenmaa Karkkila.pdf (1022 kt) liitetiedostona olevan tarkastuspöytäkirjan 1 sivun viimeisellä rivillä 

oleva teksti, ”joka on enemmän kuin lupaehdoissa edellytetty 4,00 metriä.”, ei huomioi Läyliäistentien vieressä 
olevan putki 1 vesikorkeuden edellyttämää ulkomuistista 23.8.2017 sanottuna, sittemmin varmistettua 
+128,57 vuoden 1999 heinäkuussa mitattua vesikorkeustasoa. Eikä siten neljän metrin suojakerroksella 
tuon korkeuden edellyttämää noin +132,60 pohjatasoa.  

 
2. Kujansuun teksti ei huomioi myöskään peruslupamääräyskokonaisuuden etusivun viimeisessä 

kappaleessa selvitettyä ja selkeästi ottajan vastuulle siirrettyä, ottamisen vaikutusten seurauksena 
pohjaveden tulevaa pinnankorkeutta ja sen määräämää lopullista ottotasoa.  

 
3. Täyttötasossa ei ole yhtään ylimääräistä. Maa-ainestenottamisalueella kokonaisuus myös 

suojakerroksien osalta tulee olla hallinnassa pintamaiden, niiden määrittelyn, poistamisen, varastoinnin 
ja takaisin palauttamisen lisäksi. Kokonaisuuteen kuuluu myös pohjavesikorkeuksien, 
puhdistuskaivuiden, ylisyvien täyttökohtien ja suojakerroksien niin kuin myös alimpien ottotasojenkin 
hallinta. 
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4. Valitettavasti tarkastuskertomuksessa ei ole minkäänlaista määritystä pintamaiden sijainnista eikä 
ohjeistusta niiden poistamisesta. Eikä pintamaiden nykyisten varastokasojen eikä uusien 
sijoittamisesta. 

 
5. Huomioon otettavaksi vielä se, että pohjaveden pinnantarkkailu putken 3 osalta ilmoitettiin lopetetun 

putki 4 asentamisen ja käyttöönoton jälkeen.  Onko putken 3 osalta jossain olemassa vuosien 2008 ja 
2012 mittaustulokset, jolloin pohjavedet olivat korkealla?  

 
6. Tarkastuspöytäkirjaan merkitty 5,95 metrin suojakerrospaksuus ei sijaitse täytetyllä alueella. 

Korkeuslukemien laskemisen perusteella merkitty 5,95 metrin suojakerrospaksuus sijaitsee muuntajan 
vieressä alueella, jota ei edellisen ottajan toimesta ilmeisesti oltu kaivettu tai ehditty kaivaa liian 
syvälle, niin kuin nyt Rudus OY:n täyttämän kohdan osalta oli edellisen ottajan toimesta tehty. 

 
7. Tiedoksi myös se, että nykyisen Rudus OY:n alueen putkien 1, 2 ja 3 korkeuksia ei Sulanderin ja hänen 

alaistensa toimesta haluttu käyttää eikä käytetty viereisen Morenia OY:n alimman ottotason 
määrittelyssä. Ottoluvat myönnettiin joka kerta informoinnistani huolimatta liian alas. Mikä tilanne 
jouduttiin sitten lopulta kahden uuden putken asentamisella ja yrityksille aiheutetuilla ylimääräisillä 
kustannuksilla korjaamaan. Siitä huolimatta, että putkien asentamispaikat valittiin siten, että ”firmalle” 
pyrittiin mahdollistamaan Rudus OY:n putkien 1, 2 ja 3 vesikorkeuksien sanelemasta alimmasta 
ottotasosta välittämättä, mahdollisimman syvälle kaivaminen. Toisin kävi. Läyliäistentien puoleiseen 
päähän asennettu uusi putki nosti Rudus OY:n alueen putki 1 vesikorkeuden perusteella esittämäni 
+132,60 korkeutta useilla metreillä.  

 
8. Tämän hetken vesikorkeustasoista eikä pohjatasoista ole tarkkaa tietoa. Mutta alkuperäistä +130,50 

Sulanderin ja hänen alaistensa alueelle useasti ajamaa ja myönnettyä ottotasoa ei valituksieni 
hylkäämisistä huolimatta pystytä edes 2 metrin suojakerroksella koskaan saavuttamaan. Alueen 
Läyliäistentien uuden putken vesikorkeuden edellyttämäksi alimmaksi ottotasoksi määrättiin +135,00 
taso tai sen yläpuolella oleva lukema. Siihen saakka kun toisin osoitetaan. Se toisin osoittaminen on 
joko kesken tai sitten pohjaveden pintaa ei huomaamattomilla vippaskonsteilla saa alennetuksi.  

 
9. Läyliäistentien toisella puolella olevalla ottoalueella oleva mitattu vesikorkeus on ylempi kuin 

Alimmaksi ottotasoksi Morenia OY:lle myönnetty + 130,50 taso. 
 

10. Alueen vähempien viisauksien huippuna on se, että Sulander alaisineen Ahtokiven ja Huhtaniskan 
hyväksymänä edellytti Morenia OY:n alueella jo ennen pintamaitten poistamista näkyvissä olleen 
luonnontilaisen ja sittemmin pintamaiden poistamisen seurauksena enemmän näkyviin tulleen 
kallionyppylän peittämistä useamman kuin yhden metrin puhtaalla maakerroksella. 
Peruslupamääräyskokonaisuus määrittelee tällaisenkin tilanteen kattavasti. 

 
Haavistossa 23.8.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
******************************** 
******************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 23. elokuutata 2017 9:49 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'marko.jarvenpaa@karkkila.fi' 
<marko.jarvenpaa@karkkila.fi>; 'sari.laine@karkkila.fi' <sari.laine@karkkila.fi>; 
'matleena.mikkonen@karkkila.fi' <matleena.mikkonen@karkkila.fi>; 'ahti.huhtaniska@karkkila.fi' 
<ahti.huhtaniska@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 
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'martti.kujansuu@karkkila.fi' <martti.kujansuu@karkkila.fi>; 'merja.myllyniemi@karkkila.fi' 
<merja.myllyniemi@karkkila.fi>; 'sami.mannisto@karkkila.fi' <sami.mannisto@karkkila.fi>; 
'jaana.levoniemi@karkkila.fi' <jaana.levoniemi@karkkila.fi> 
Aihe: Sähköpostiini ”Suullisella pyynnöllä yksittäisen julkisen asiakirjan toimittamisesta kieltäytyminen ja 
toimittamisen kieltäminen myös asianhallintasihteeri Merja Myllyniemeltä.” Martti Kujansuun 22.8.2017 
klo 14:15 lähettämä vastaus 
 
Karkkilan kaupunki 
 
Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää 
 
Talousjohtaja  
Sari Laine 
 
Hallintopäällikkö 
Matleena Mikkonen 
 
Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 
 
Mittaus- ja kiinteistöpäällikkö 
Tapio Jokela 
 
Ympäristösihteeri 
Martti Kujansuu 
 
Asianhallintasihteeri 
Merja Myllyniemi 
 
Asianhallintasihteeri 
Sami Männistö 
 
Asianhallintasihteeri  
Jaana Levoniemi 
 
ASIA: 
”Suullisella pyynnöllä yksittäisen julkisen asiakirjan toimittamisesta kieltäytyminen ja toimittamisen 
kieltäminen myös asianhallintasihteeri Merja Myllyniemeltä.” 22.8.2017 klo 13:27 lähettämääni 
sähköpostiin  22.8.2017 klo 14:15 ympäristösihteeri Martti Kujansuun lähettämä vastaus. 
 
VIITE: 
Jäljempänä oleva sähköpostiviestiketju ja 14.8.2017 klo 16:46 liitetiedostoineen lähettämäni sähköposti ja 
sen jatkossa mm. tällä sähköpostilla ja muutamalla olennaisella liitetiedostolla ja tarvittavalla lisätekstillä 
täydennettävä sähköposti. 
 
Ympäristösihteeri Martti Kujansuun vastauksesta kiittäen ja kumartaen on esitettävä seuraavaa: 
 
1. Kohteliaimmin joudun ilmoittamaan, että meni jälleen Kujansuun osalta ”pykälänikkarismiksi” tai 

pykälänikkaroinniksi, ihan miten Kujansuu tai joku muu haluaa asiaa nimitettävän. Tämän johdosta 
joudun esittämään kysymykset: 
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1.1. Onko Kujansuu lukutaitoinen? 
 

1.2. Ymmärtääkö Kujansuu lukemansa tekstit? Esim. aikaisemman 14.8.2017 klo 16:46 kuin 
viimeisimmän 22.8.2017 klo 13:27 lähettämäni sähköpostien osalta? 

 
2. Asianhallintasihteerien tietotaidon väheksymistä ihmetellen ja asianosaisten mahdollisesti niin 

halutessa kunnianloukkauksista onnitellen, ihmettelen Kujansuun vastauksen sisältöä ja siinä olevaa 
”pykälänikkarontia”. En ole laittanut, tai edes laittamassa vireille minkäänlaista hallintoasiaa. Kujansuun 
vastauksessa käyttämää hallintolain (434/2003) 19 pykälää ei voi käyttää. Eikä edes soveltaa. Kujansuun 
perustelu on täysin virheellinen. 

 
3. Hallintolaki on pelkkä yleislaki, jonka pykälässä viisi, sen momentissa yksi todetaan yksiselitteisesti ”Jos 

muussa laissa on tästä laista poikkeavia säännöksiä, niitä sovelletaan tämän lain asemesta.” Viranomaisten toiminnan 
julkisuudesta annettu laki on ns. muu laki. Ns. erityislaki, jonka perusteella olen pyytänyt asiakirjoja. 
Sitä tulee noudattaa. Ei hallintolakia. Korostan en ole ollut laittamassa eikä ole ollut edes tarkoitus 
laittaa vireille mitään hallintoasiaa. 
 

Hallintolain (434/2003) 
5 § 
Suhde muuhun lainsäädäntöön 
 
Jos muussa laissa on tästä laista poikkeavia säännöksiä, niitä sovelletaan tämän lain asemesta. 
 
Hallintoasian sähköisestä vireillepanosta ja käsittelystä sekä päätöksen sähköisestä tiedoksiannosta säädetään 
sähköisestä asioinnista viranomaistoiminnassa annetussa laissa (13/2003). 
 
Hallintoasiassa noudatettavasta menettelystä Suomen evankelis-luterilaisessa kirkossa säädetään kirkkolaissa 
(1054/1993). 
 

4. Kujansuun valikoidun vastauksen viimeisen kappaleen tekstin johdosta ”Kohtaan 5 ja 6 liittyen olen 

pyytänyt saada ottaa kopion kyseisestä videosta, jotta voisin katsoa ja omaksua sen lyhyemmissä erissä. Tähän 

pyyntöön ette ole valitettavasti kuitenkaan suostunut.”, totean edelleen sen, että muistitikun materiaali on 
tekijänoikeuslain alaista. Se kelpaa opetusmateriaaliksi aina valtakunnan tasolle asti. Olen valmis 
myymään sen. Hinnasta ei ole ollut tähän mennessä puhetta. 

 
5. Mikäli Kujansuu on  edelleen kiinnostunut tutustumaan pintamaavideotikkuun esittämällään tavalla, se 

on mahdollista. Muistutan ja korostan, että video on kokonaisuus. Puolen tunnin yhtäjaksoinen 
katsominen eikä välittömästi sen jälkeen mahdollisesti esitettävien kysymysten vastaukset maksa 
mitään. Pätkissä katsominen maksaa 5000,0 € minuutti. Se kertaa 29 minuuttia antaa lopputulokseksi 
145000,0 €.  

 
6. Mikäli Kujansuu, tai joku muu yrittää sitä näyttäessäni hankkia siitä laittomasti kopion itselleen tai 

Karkkilan kaupungille, hinta on sama 145000,0 €.  Korostan, että ko. videon pätkissä katsomisesta ei saa 
sitä kokonaiskuvaa, minkä saa katsomalla videon yhtäjaksoisesti alusta loppuun. Mikäli määrärahat ja 
valtuudet riittävät muistitikku, jossa video on, on Kujansuun haluamalla tavalla esitettäväksi kirjallisella 
sopimuksella ostettavissa. 
 

7. Vaikka Kujansuu kuinka ”pykälänikkaroi” ja käsittelee asiat haluamallaan tavalla muiden osaamista 
väheksyen mm. asianhallintasiterien ammattitaito, eikä käsittele eikä kommentoi 22.8.2017 klo 13:27 
lähettämässäni sähköpostissa olleita asioita kuin haluamiltaan osin, ne ovat olemassa ja ne on 
hoidettava. Yhteistyössä tai ilman. 

 
8. Kaikesta edellä olevasta huolimatta kaikkinaista yhteistyötä ja Kujansuun koevirka-ajan 

tarkastusasiakirjoja odottaen.  



 
9. Kujansuun tarkastusasiakirjoissa on positiivista se, että tarkastuksen havainnointipuutteista huolimatta 

niissä ei ole sellaista turhaa ”sälää”, joita Sulander alaisineen, hyväksyjineen ja muine 
myötäjuoksijoineen kaiken aikaa omaa osaamattomuuttaan peittääkseen ja kulloisenkin 
tarkastuspöytäkirjan sisällön selvittämisen vaikeuttamiseksi toteutti. Ainakaan, asioita Sulanderin ja 
hänen alaistensa hoitamia asioita yli 10 vuotta seuranneena, muilta vaikutelmilta ei ole voinut välttyä. 

 
Haavistossa 23.8.2017 
 
Markku Sahlstedt 
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Lähettäjä: Kujansuu Martti [mailto:martti.kujansuu@karkkila.fi]  
Lähetetty: 22. elokuutata 2017 14:15 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi>; Järvenpää Marko 
<marko.jarvenpaa@karkkila.fi>; Mikkonen Matleena <matleena.mikkonen@karkkila.fi>; Huhtaniska Ahti 
<Ahti.Huhtaniska@karkkila.fi>; Männistö Sami <sami.mannisto@karkkila.fi> 
Aihe: VS: Suullisella pyynnöllä yksittäisen julkisen asiakirjan toimittamisesta kieltäytyminen ja 
toimittamisen kieltäminen myös asianhallintasihteeriltä 
 
Hei, 
 
Olen vastaanottanut kirjallisesti lähettämänne tietopyynnön. Selvitämme mitä asiakirjoja tietopyyntöön 
kuuluu ja palaamme asiaan heti kun selvitys on valmis. Arvioin alustavasti, että selvityksen tekoon kuluu 
muutama päivä. Joukossa on mahdollisesti vain osittain julkisia asiakirjoja (esimerkiksi liikesalaisuuksien 
vuoksi) joiden selvittämiseen pelkästään asianhallintasihteerin ammattitaito ei valitettavasti riitä. Tämän 
vuoksi pääosin asiakirjan antamisesta päättää se viranomainen, jonka hallussa asiakirja on ja joka lisäksi 
yleensä on luonut sen. 
 
Esittämäsi kohtaan 2 huomautan ystävällisesti, että hallintolain (434/2003) 19 §:n mukaan asia pannaan 
vireille kirjallisesti. Viranomaisen suostumuksella asian saa panna vireille myös suullisesti mikäli esimerkiksi 
henkilö ei kykene kirjoittamaan tai muusta vastaavasta syystä. 
 
Kohtaan 5 ja 6 liittyen olen pyytänyt saada ottaa kopion kyseisestä videosta, jotta voisin katsoa ja omaksua 
sen lyhyemmissä erissä. Tähän pyyntöön ette ole valitettavasti kuitenkaan suostunut.  
 
Ystävällisin terveisin, 
 
Martti Kujansuu 
Ympäristönsuojelusihteeri 
Karkkilan kaupunki 
 
Valtatie 26 B 
03600 Karkkila 
martti.kujansuu@karkkila.fi 
Puh. 044 467 5526 
 
 
************************************* 
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************************************* 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 22. elokuutata 2017 13:27 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'marko.jarvenpaa@karkkila.fi' 
<marko.jarvenpaa@karkkila.fi>; 'sari.laine@karkkila.fi' <sari.laine@karkkila.fi>; 
'matleena.mikkonen@karkkila.fi' <matleena.mikkonen@karkkila.fi>; 'ahti.huhtaniska@karkkila.fi' 
<ahti.huhtaniska@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 
'martti.kujansuu@karkkila.fi' <martti.kujansuu@karkkila.fi>; 'merja.myllyniemi@karkkila.fi' 
<merja.myllyniemi@karkkila.fi>; 'sami.mannisto@karkkila.fi' <sami.mannisto@karkkila.fi>; 
'jaana.levoniemi@karkkila.fi' <jaana.levoniemi@karkkila.fi> 
Aihe: Suullisella pyynnöllä yksittäisen julkisen asiakirjan toimittamisesta kieltäytyminen ja toimittamisen 
kieltäminen myös asianhallintasihteeriltä 
 
 
Karkkilan kaupunki 
 
Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää 
 
Talousjohtaja  
Sari Laine 
 
Hallintopäällikkö 
Matleena Mikkonen 
 
Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 
 
Mittaus- ja kiinteistöpäällikkö 
Tapio Jokela 
 
Ympäristösihteeri 
Martti Kujansuu 
 
Asianhallintasihteeri 
Merja Myllyniemi 
 
Asianhallintasihteeri 
Sami Männistö 
 
Asianhallintasihteeri  
Jaana Levoniemi 
 
ASIA: 
Suullisella pyynnöllä yksittäisen julkisen asiakirjan toimittamisesta kieltäytyminen ja toimittamisen 
kieltäminen myös asianhallintasihteeri Merja Myllyniemeltä. 
 
Täten kohteliaimmin ympäristösihteeri Martti Kujansuun pyynnöstä vahvistan, että:  
 
1. Kujansuu lakipykäliin vedoten kieltäytyi toistuvasti puhelinkeskustelussa 21.8.2017 klo 8.22-10.02 

Kujansuu / Sahlstedt toimittamasta Morenia OY:n Santalansuon alueen vieressä Vaskijärvellä 
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oletettavasti 10.8.2017 suoritetusta Rudus OY:n Vaskijärvi 1 alueen maa-ainestenottoalueen 
tarkastuksesta laadittua julkista tarkastuspöytäkirjaa ilman kirjallisesti esitettyä tilausta tai pyyntöä. 

 
2. Joudun kohteliaimmin ilmoittamaan myös, että Kujansuun kirjallisen pyynnön esittämisvaatimus ei 

perustu julkisuuslakiin. Ei ainakaan ”21.5.1999/621 Laki viranomaisten toiminnan julkisuudesta” 
annetun lain 13 pykälään. Ei pykälän momenttiin yksi. Momentti kaksikaan ei tule sovellettavaksi koska 
kysymyksessä ei ole salassa pidettävä asiakirja. Lisäksi on todettava se, että 13 §:n 2 momenttikaan ei 
edellytä kirjallista tilausta. Jokainen voi niin halutessaan varmistaa asian seuraavasta oheen 
kopioimastani tekstistä ”Laki viranomaisten toiminnan julkisuudesta 13 § Asiakirjan pyytäminen”.  

 
Laki viranomaisten toiminnan julkisuudesta 
13 § 
Asiakirjan pyytäminen 
 
Pyyntö saada tieto viranomaisen asiakirjan sisällöstä on yksilöitävä riittävästi siten, että viranomainen voi 
selvittää, mitä asiakirjaa pyyntö koskee. Tiedon pyytäjää on diaarin ja muiden hakemistojen avulla avustettava 
yksilöimään asiakirja, josta hän haluaa tiedon. Tiedon pyytäjän ei tarvitse selvittää henkilöllisyyttään eikä 
perustella pyyntöään, ellei tämä ole tarpeen viranomaiselle säädetyn harkintavallan käyttämiseksi tai sen 
selvittämiseksi, onko pyytäjällä oikeus saada tieto asiakirjan sisällöstä. 
 
Pyydettäessä saada tieto salassa pidettävästä asiakirjasta taikka viranomaisen henkilörekisteristä tai muusta 
asiakirjasta, josta tieto voidaan luovuttaa vain tietyin edellytyksin, tiedon pyytäjän on, jollei erikseen toisin 
säädetä, ilmoitettava tietojen käyttötarkoitus sekä muut tietojen luovuttamisen edellytysten selvittämiseksi 
tarpeelliset seikat sekä tarvittaessa tiedot siitä, miten tietojen suojaus on tarkoitus järjestää. 
 

3. Syyksi Kujansuun kirjallisen pyynnön edellyttämiseen näen pelon. Pelko on seurausta 
kokemattomuudesta ja sen seurauksena soveltamattomuuden osaamattomuudesta, toivottavasti ei 
haluttomuudesta seuraavasta ”pykälänikkarismista”. Jotka ovat johtaneet siihen, että pieniin asioihin 
puututaan ja niissä tärkeillään, aluksi jopa viran puolesta korostuksin. Mutta edellisen sijasta mm. 
14.8.2017 klo 16.46 laajana jakeluna lähettämässäni sähköpostissa vain muutamiksi esimerkeiksi 
luettelemani merkitykselliset ja mm. kaikkia kaupungin vesijohtoverkostosta vettä käyttäviin ennemmin 
tai myöhemmin vaikuttavat asiat on hoitamatta. Puhumattakaan veronmaksajille aiheutuneista Minna 
Sulanderin ja Kirsi Järvisen ja heidän alaistensa sekä Nicole Ahtokiven jne. hyväksymänä asiaa 
manipuloiden ja luottamushenkilöitä erehdyttäen aikaansaadun Rudus OY:n kielteisen maa-
ainesottolupapäätöksen ja siitä seuranneen sopimusrikkomuksen aiheuttamista täysin ylimääräisistä ja 
vieläkin välittömillä ja oikeilla toiminnoilla vältettävissä olevista korvausvaatimuksista. Tai pahimmassa 
mahdollisessa tilanteessa kaupungin työntekijöille seuraavista pakkolomautuksista.  

 
4. ”Pykälänikkarismismi” eikä virka-aseman korostaminen poista kokemattomuutta eikä niiden myötä 

takaa esille nousevaa osaamattomuutta esim. pintamaan eikä sen poistamisen määrittelyssä eikä 
edellisten seurauksena maa-ainesottoalueiden eikä niillä tapahtuvan maa-ainesten ottamisen 
valvonnoissa. Joista asioista allekirjoittaneella on ottoalueiden paikallistuntemuksen lisäksi kokemusta 
yli 55 vuotta. Ja siitä huolimatta opin koko ajan uutta. 

   
5. Olen tarjonnut ympäristösihteeri Martti Kujansuulle ”Risto Laakso ym. 4.3.2017 LAIVOLA ym.” tekstillä 

varustetun muistitikun 4.4.2017 toimittamisen lisäksi yhteistyötä. Tuosta ajankohdasta lähtien myös 
mm. 28-29 minuutin pintamaan määritystä sen poistomääriä käsittelevän videon esittämistä. Tähän 
mennessä tuloksetta. Edes tuota videon edellyttämää 28-29 minuutin yhtäjaksoista aikaa ei ole vielä 
löytynyt. Selityksiä senkin eteen. Toimistossa ja puhelinkeskusteluissa jopa tuntitolkulla. Eilenkin 
21.8.2017 yhtäjaksoisesti 1 tunti 40 minuuttia. Se on hyvä, että edes keskustellaan. 

 
6.  Kun vanha sananlasku ”yksi kuva kertoo enemmän kuin tuhat sanaa”, pitää edelleenkin paikkansa, 

ihmettelen miksi videon katsomiseen tarvittavan ajan järjestäminen on niin vaikeaa. ”Risto Laakso ym. 
4.3.2017 LAIVOLA ym.” muistitikussa olevaan aineistoon perehtymisestäkään, saati sen omaksumisesta 



ei ole varmuutta. Suoraa vastausta en ole saanut. Muistitikun sisältö on vain pieni, mutta olennainen 
osa Karkkilassa vallitsevasta tilanteesta. Mikä on korjattava. Video ei sisällä Lemminkäinen Infra OYj:n 
loppuhuipennusta. Sitä käsittelevää sähköpostia ko. muistitikku ei sisällä. 

 
7. Kesäkuun 8 päivänä 2017 klo 8.00-9.25 Kujansuun kanssa toteutunut kolmen maa-ainesten ottamista 

koskevan perusasiakohteen maastokäynti osoitti valitettavasti, ettei Kujansuulla ainakaan tuossa 
vaiheessa ollut maa-ainesten ottamiseen liittyvät käytännön perusasiat pienemmässäkään määrin 
hallinnassa. Ei ainakaan hän hallinnassa oloa millään tavalla osoittanut. 

 
8. Edellä kohdassa 7 sanottu varmentui 21.6.2017 klo 14:15-14:45 pidetyn tarkastuksen 22.6.2017 

päivätyssä tarkastuskertomuksessa. Tarkastuksessa, jota kielsin menemästä tekemään, koska sitä mitä 
edellisenä iltana tapahtui ja mistä hänelle mainitsin, ei enää murskauslaitoskokonaisuuden toiseen 
paikkaan siirtämisestä johtuen tapahtunut. Pyysin myös Karkkilan tekninen johtaja Ahti Huhtaniskaa, 
joka on mm. ympäristösihteeri Martti Kujansuun esimies, kieltämään Kujansuun tarkastukselle 
menemisen ainakin yksin, koska se mitä edellisenä päivänä oli tapahtunut ei ollut enää todennettavissa.  

 
9. Vaikka ilmoitin liitteenä olevan tarkastuspöytäkirjan viimeiseen kappaleeseen kirjoitetun toteamuksen 

etukäteen molemmille henkilöille, niin siitä huolimatta ilmeisesti turhien ilmoitusten 
leimaamistarkoituksessa Huhtaniska hyväksyi Kujansuun tarkastukselle lähtemisen. Eikä siinä mitään, 
hän teki ratkaisunsa ja Kujansuu tarkastuksen, jonka seurauksena kaikki se mikä olisi pitänyt 
ehdottomasti tulla havainnoiduksi ja kirjatuksi, jäi toteamatta ja kirjaamatta. Näin Destia OY sai jatkaa 
entiseen malliin.     

 
10. Olen kaiken aikaa useasti korostanut eri suuntiin, myös Kujansuulle, että tarkastuksilla pitää olla 

kokonaisuus hallinnassa. Jotta ei käy niin kuin Nicole Ahtokivelle 11.3.2005 hänen mennessä lumen 
maassa ollessa tarkastukselle. Firman edustaja kuvasi Ahtokiven ja ”vähä muutakin” eli koko 
ottoalueensa. Liitti muut kuvat, kuvan, jossa Ahtokivi oli, yhteyteen ja loi tilannekuvan jossa koko alue 
oli tarkastettu ja tuolloiselle toimenpidekiellon purkamiselle oli esitetty perusteet. Mitä lumen alta 
Ahtokivi näki? Ei mitään sellaista, mikä olisi pitänyt havainnoida. Ei esim. niitä pintamaita, joista osan 
Vihdin vastuuttomien ympäristönaisten ja Ahtokiven hyväksynnällä sai jättää pohjaveden pinnan 
alapuolelle. Siitäkin huolimatta, että ilman allekirjoittaneelle heidän ja ympäristölautakunnan 
enemmistönkin taholta suunnattua kaapinpaikkanäyttömenttaliteettia, ne viimeisetkin pintamaat, 
ilman niiden lain ja lupaehtojen vastaista peittämistä pohjavedenpinnan alapuolelle olisi ollut helppo 
kaivattaa pois. Muistitikku ”Risto Laakso ym. 4.3.2017 LAIVOLA ym.” sieltä Pohjavesitekstiliitteet 
18_10_2009 niminen, pdf muotoinen liitetiedosto ja sieltä liitteet 6, 7, 8, 9 ja 10 osoittavat tilanteen 
joita ei saa päästää toistumaan. Ei edes kesäaikana. Kokonaishallinnan suhteen tilanne on sama myös 
jatkotoimenpiteiden osalta. Valvojan on kyettävä toimimaan tavalla ettei mm. kalliita koneita eikä 
niiden työsuoritteita rajoiteta tarpeettomasti.  
  

11. Etukäteen ilmoitetuilla virallisilla valvontakäynneillä, vaikkakin ne olisivat kuinka lain mukaisia ja lain 
edellyttämiä, ei maa-ainesalueilla toteutetut lupamääräyksistä poikkeavuudet tule julki. Ei vaikka niitä 
pidettäisiin joka ottoalueella neljä kertaa vuodessa. Etukäteen ilmoitetuilla valvontakäynneillä kaikki on 
pääsääntöisesti, mahdollisia pieniä ”syöttejä” lukuun ottamatta kunnossa. ”Syöttejä”, joihin valvojan ja 
jopa allekirjoittaneenkin huomio pyritään kiinnittämään.  

 
12. Edellä olevan lisäksi vahvistan mm. ympäristösihteeri Martti Kujansuulle useasti suullisesti esittämäni 

pyynnön saada kaikkien hänen tähänastisena toimikautenaan suorittamien tarkastuksien ja valvontojen 
tähänastisista julkisista tarkastus- ja / tai valvontapöytäkirjoista sähköisesti toimitettuna kopiot 
viivytyksettä. Samalla ulotan pyynnön koskemaan kaikkia hänen tästä eteenpäin jatkuvana 
toimikautena suorittamien tarkastuksien ja valvontojen julkisia tarkastus- ja / tai valvontapöytäkirjoja. 

 



13. Valitettavasti joudun toteamaan, että ”pykälänikkarismismiksi” ja vieläpä lain vastaiseksi 
”pykälänikkarismismiksi” meni myös julkisten asiakirjojen kirjallinen toimittamisvaatimus ja niillä 
virkatärkeyden osoittamisen lisäksi myös hänen suhteellisuudentajunsa. Kun ei ole aikaa 28-29 
minuuttia tietyn kokonaisuuden pintamaiden määrittelyä ja poistamista selvittävän videon 
yhtäjaksoiseen katsomiseen, niin miten aika riittää isojen ja merkityksellisten asioiden käsittelyyn. 
Niihin perehtymiseen, ratkaisuehdotusten valmisteluun ja päätösesitysten tekemiseen? Lisääkö 
Kujansuun ajankäyttöä allekirjoittaneen pyytämien asiakirjojen vahtiminen ja mahdollisesti asiakirjojen 
toimittamisen vaikeuttaminen? Mahdollisesti jopa rajoittaminen? 

 
14. Kun on vaara, että edellä oleva ei vieläkään mene perille, niin jo tässä vaiheessa jatkokysymyksenä mm. 

seuraavat: Mitä varten ympäristösihteerille on järjestetty kaavoitusarkkitehdin kanssa yhteinen 
asianhallintasihteeri?, ellei esim. mm. asiakirjojen toimittamista varten? Onko Kujansuulta mennyt 
puurot ja vellit ja vielä kiisselitkin sekaisin? Edellyttäkö hän seuraavaksi, että asianhallintasihteeri 
suorittaa jatkossa valvontakäynnit ja muut ympäristösihteerille kuuluvat tehtävät? 

 
15. Kaikesta huolimatta edelleen yhteistyötä ja asiakirjoja odottaen. 
 
Haavistossa 22.8.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
******************************************* 
******************************************* 
 
 
Lähettäjä: Myllyniemi Merja [mailto:Merja.Myllyniemi@karkkila.fi]  
Lähetetty: 21. elokuutata 2017 13:31 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: VS: Karkkilan kaupunginhallitus 11.2.2013 selvitys HHO:n päätöksestä 16.11.2013 tehtyyn valitukseen 
KHO:lle 
 
Ohessa perjantaina 18.8.2017 pyytämänne asiakirja kh 16.1.2012 § 9 liite lausunto Rudus Oy.  
 
Jatkoasiakirjapyyntönne pyydän lähettämään kirjallisesti ympäristönsuojelusihteeri Martti Kujansuulle, juuri 
saamani aineistopyyntöjä koskevan ohjeistuksen mukaisesti. 
 
Ystävällisin terveisin  
Merja Myllyniemi 
asianhallintasihteeri  
Karkkilan kaupunki 
044 0421 182 
 
 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 21. elokuuta 2017 12:57 
Vastaanottaja: Karkkila kirjaamo <kirjaamo@karkkila.fi>; Myllyniemi Merja <Merja.Myllyniemi@karkkila.fi> 
Aihe: Karkkilan kaupunginhallitus 11.2.2013 selvitys HHO:n päätöksestä 16.11.2013 tehtyyn valitukseen 
KHO:lle 
 
Tervehdys! 

mailto:Merja.Myllyniemi@karkkila.fi
mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi
mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi
mailto:kirjaamo@karkkila.fi
mailto:Merja.Myllyniemi@karkkila.fi


 
Kiitos lähettämisestä. Liitetiedostona oleva on yksi niistä, mutta ei sama kuin mistä perjantaina 18.8.2017 
sain tulosteen.  
 
Perjantaisessa asiakirjassa oli merkintä (Karkkilan kaupungin vastine 16.1.2012  1  Valitus 06589/11 Rudus 
OY) asiakirjan yhteensä 12 sivua. 
 
Toivon, että voisitte lähettää myös sen perjantaina saamani, edellä eritellyn asiakirjan sähköisessä 
muodossa. Toivottavasti vielä tänään. 
 
Haavistossa 21.8.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
*********************************** 
*********************************** 
 
Lähettäjä: Myllyniemi Merja [mailto:Merja.Myllyniemi@karkkila.fi]  
Lähetetty: 21. elokuutata 2017 12:15 
Vastaanottaja: 'markku.sahlstedt@pp.inet.fi' <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: Karkkilan kaupunginhallitus 11.2.2013 selvitys HHO:n päätöksestä 16.11.2013 tehtyyn valitukseen 
KHO:lle 
 
Oliko kyseessä tämä liite? Dnro 51/10.02.02/2013 joka on jatkoa asialle 68/10.02.02./2009 löytyi. Käsitelty 
kaupunginhallituksessa 11.2.2013. Olin merkinnyt diaarinumeron kopioon vanhemman ketjun mukaan. 
Löytäminen otti aikansa. Palaan toiseen pyytämäänne asiakirjaan iltapäivästä. 
 
Ystävällisin terveisin  
Merja Myllyniemi 
asianhallintasihteeri  
Karkkilan kaupunki 
044 0421 182 
 
 
****************************************** 
****************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 14. elokuutata 2017 16:46 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'marko.jarvenpaa@karkkila.fi' 
<marko.jarvenpaa@karkkila.fi>; 'sari.laine@karkkila.fi' <sari.laine@karkkila.fi>; 
'matleena.mikkonen@karkkila.fi' <matleena.mikkonen@karkkila.fi>; 'ahti.huhtaniska@karkkila.fi' 
<ahti.huhtaniska@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 
'martti.kujansuu@karkkila.fi' <martti.kujansuu@karkkila.fi>; 'arto.jormalainen@karkkila.fi' 
<arto.jormalainen@karkkila.fi>; 'tommi.kuutsa@karkkila.fi' <tommi.kuutsa@karkkila.fi>; 'auvinen.hanna-
mari@igmail.com' <auvinen.hanna-mari@igmail.com>; 'op@arvila.org' <op@arvila.org>; 
'k.etolin@hotmail.com' <k.etolin@hotmail.com>; 'frosterus.anu@gmail.com' <frosterus.anu@gmail.com>; 
'kripahoo@hotmail.com' <kripahoo@hotmail.com>; 'eino.hellsten@saunalahti.fi' 
<eino.hellsten@saunalahti.fi>; 'anagonda67@suomi24.fi' <anagonda67@suomi24.fi>; 
'tiinahen@gmail.com' <tiinahen@gmail.com>; 'eikka1@gmail.com' <eikka1@gmail.com>; 
'jarkko.ilonen@gmail.com' <jarkko.ilonen@gmail.com>; 'essi.jumisko@gmail.com' 
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<essi.jumisko@gmail.com>; 'juha.jumisko@sahkoliitto.fi' <juha.jumisko@sahkoliitto.fi>; 
'tuure.keskinen@gmail.com' <tuure.keskinen@gmail.com>; 'raine.mies@elisanet.fi' 
<raine.mies@elisanet.fi>; 'kari.jj.laine@gmail.com' <kari.jj.laine@gmail.com>; 'omo247@elisanet.fi' 
<omo247@elisanet.fi>; 'muinaisjuttu@gmail.com' <muinaisjuttu@gmail.com>; 'paivileppanen@elisanet.fi' 
<paivileppanen@elisanet.fi>; 'lindforsharri@gmail.com' <lindforsharri@gmail.com>; 
'mikko03.ojanen@gmail.com' <mikko03.ojanen@gmail.com>; 'timo.palenius@kolumbus.fi' 
<timo.palenius@kolumbus.fi>; 'outi.pietilainen@kolumbus.fi' <outi.pietilainen@kolumbus.fi>; 
'maritsal52@gmail.com' <maritsal52@gmail.com>; 'heidi.savolainen@pp6.inet.fi' 
<heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; 'risto.sintonen@pp.inet.fi' <risto.sintonen@pp.inet.fi>; 
'mija.sundstrom@gmail.com' <mija.sundstrom@gmail.com>; 'anna.tallgren@karkkila.fi' 
<anna.tallgren@karkkila.fi>; 'mika_tallgren@hotmail.com' <mika_tallgren@hotmail.com>; 
'elina.toikka@pp8.inet.fi' <elina.toikka@pp8.inet.fi>; 'teemu.tuiskula@hotmail.com' 
<teemu.tuiskula@hotmail.com>; 'rainovelin@hotmail.com' <rainovelin@hotmail.com>; 
'tapani.trainer@hotmail.fi' <tapani.trainer@hotmail.fi>; 'erkki.ollakka@kolumbus.fi' 
<erkki.ollakka@kolumbus.fi>; 'rauno.salonen@kolumbus.fi' <rauno.salonen@kolumbus.fi>; 
'marianne.bostrom@saunalahti.fi' <marianne.bostrom@saunalahti.fi>; 'paula.salapuro@gmail.com' 
<paula.salapuro@gmail.com>; 'ansu.riekkinen@gmail.com' <ansu.riekkinen@gmail.com>; 
'timo.hongell@elisanet.fi' <timo.hongell@elisanet.fi>; 'laila.reikko@gmail.com' <laila.reikko@gmail.com>; 
'marianne.bostrom2015@hotmail.com' <marianne.bostrom2015@hotmail.com>; 
'jukka.hjelm@agrimarket.fi' <jukka.hjelm@agrimarket.fi>; 'jyrilaakso82@gmail.com' 
<jyrilaakso82@gmail.com>; 'kitipihlaja@hotmail.com' <kitipihlaja@hotmail.com>; 
'timo.valkas@innoplan.fi' <timo.valkas@innoplan.fi>; 'erkki.nissinen@kolumbus.fi' 
<erkki.nissinen@kolumbus.fi>; 'mari.ahola-aalto@karprint.fi' <mari.ahola-aalto@karprint.fi>; 
'eero.wihuri@karprint.fi' <eero.wihuri@karprint.fi>; 'vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi' 
<vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi>; 'toimitus@karkkilalainen.fi' <toimitus@karkkilalainen.fi>; 
'keke.asposalo@karkkilalainen.fi' <keke.asposalo@karkkilalainen.fi>; 'eero.kulla@karkkilalainen.fi' 
<eero.kulla@karkkilalainen.fi>; 'heikki.savola@karkkilalainen.fi' <heikki.savola@karkkilalainen.fi>; 
'esko.vuolukka@karkkila.fi' <esko.vuolukka@karkkila.fi>; 'markku.tikkanen@karkkila.fi' 
<markku.tikkanen@karkkila.fi> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka  
 
 
 
Karkkilan kirjaamoon 14. elokuuta 2017 14:53 lähetetty sähköposti liitetiedostoineen ja niissä sanottu 
tiedoksi ja huomioon otettavaksi.  
 
Haavistossa 14.8.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
************************************* 
************************************* 
 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 14. elokuutata 2017 14:53 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi> 
Aihe: Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka  
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Oikolukematon, oikeus mahdollisten virheiden 
tarkistuksiin ja korjauksiin pidätetään. Liitteistä 
ne joita ei ole vielä toimitettu toimitetaan 
myöhemmin eri sähköposteilla. 

 
Kun osa luottamushenkilöistä on rajoittanut 
sähköpostiosoitteittensa luovuttamista, 
pyydän, että tämä teksti postitetaan viran 
puolesta niille valtuutetuille, varavaltuutetuille, 
kaupunginhallituksen jäsenille ja varajäsenille, 
teknisen lautakunnan jäsenille ja varajäsenille, 
ympäristölautakunnan jäsenille ja varajäsenille, 
jotka ovat kieltäneet sähköpostiosoitteittensa 
luovuttamisen.  
 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin 
avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä 
mikin tarkoittaa. 

 
 
Karkkilan kaupunki 
 
Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää 
 
Talousjohtaja  
Sari Laine 
 
Hallintopäällikkö 
Matleena Mikkonen 
 
Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 
 
Mittaus- ja kiinteistöpäällikkö 
Tapio Jokela 
 
Ympäristösihteeri 
Martti Kujansuu 
 
Sivistystoimenjohtaja  
Arto Jormalainen 
 
Museojohtaja  
Tommi Kuutsa 
 
Ja 
 
Kaikki Karkkilan eri luottamuselinorganisaation eli kaupunginvaltuuston jäsenet ja varajäsenet. 
Kaupunginhallituksen jäsenet ja varajäsenet. Ympäristölautakunnan jäsenet ja varajäsenet jne.  eli kaikki 
muutkin luottamushenkilöt. 
 



Valtatie 26  
03600 Karkkila 
 
 
ASIA: 
Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka. 
 
VIITE 1: 
Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja Mika Tallgren, kaupunginvaltuuston 1 varapuheenjohtaja Kari 
Laine,  kaupunginvaltuuston 2 varapuheenjohtaja Raino Velin, kaupunginvaltuuston 3 varapuheenjohtaja 
Katja Etolin ja kaupunginhallituksen puheenjohtaja Maritta Salo, kaupunginhallituksen 1 varapuheenjohtaja 
Mia Sundström sekä kaupunginhallituksen 2 varapuheenjohtaja Juha Jumisko, 27.6.2017 klo 23:18 
sähköpostitse lähetetty vastausedellytys. 
 
VIITE 2: 
Ne pitkälti toistasataa Karkkilan kirjaamon kautta vuosina 2006-2017 maa-ainesasioita, lannanlevitysasiaa 
ja tiettyä rakennuslupa-asiaa sekä Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan kunnostamista eli Harjun kentän 
madaltamista koskevat sähköpostit. Ne kaikki joihin ei ole reagoitu edes niin, että ne olisi kirjattu kyseiseen 
asiaan saapuneeksi. Kirjaamattomuus on ollut pääsääntö.  
 
VIITE 3: 
Ne tapahtumat ja sähköpostit joiden toimenpiteistä ei voi välttyä vaikutelmalta, että vastauksia ja 
toimenpiteitä on vähättelyn ja ylimielisyyden lisäksi ohjannut osaamattomuus, kaunaisuus, jopa 
suoranainen mielivaltaisuus asioiden manipuloinnin ja luottamushenkilöiden erehdyttämisen lisäksi. 
 
VIITE 4: 
Korkeimpaan hallinto-oikeuteen 1.8.2017 tehty valitus HHO:n päätöksestä 17/0361/5 diarinumero 
16355/16/5404, Karkkilan ympäristölautakunnan 2.2.2017 pykälässä 4 antama lausunto sekä valitus 
Ympäristölautakunnan 3.11.2016 kokouksen pöytäkirjan pykälästä 75. Joka erillisine saateteksteineen ja 
liitetiedostoineen on lähetetty erillisenä viestinä KHO:n lisäksi mm. myös osoitteisiin 'kirjaamo@karkkila.fi 
'marko.jarvenpaa@karkkila.fi', 'sari.laine@karkkila.fi', 'ahti.huhtaniska@karkkila.fi', 
'tapio.jokela@karkkila.fi' 'matleena.mikkonen@karkkila.fi', 'sami.mannisto@karkkila.fi' ja 
'martti.kujansuu@karkkila.fi' tiedoksi. 
 
 
Siitä huolimatta, että viitekohdassa 1 mainituista henkilöistä kaikki muut puheenjohtajat ja 
varapuheenjohtajat, paitsi Raino Velin katsovat oikeudekseen olla vastaamatta ja käsitellä Karkkilan asiat 
poliittisen ideologian sekä poliittisten intohimojen ym. seikkojen pohjalta, esitän virkahenkilöiden, jotka 
viitekohdassa neljä on lueteltu, lisäksi kaikkien luottamushenkilöiden kirjallisesti vastattavaksi seuraavat 
kysymykset: 
 
1. Kuuluuko ja tuleeko Karkkilan asioiden hoidossa noudattaa asiapohjasta ja asiaperusteista 

kuntapolitiikkaa? 
 
2. Asioiden manipulointia ja luottamushenkilöiden erehdyttämistä? 

 
3. Oman arvovallan ja sillä oman aseman säilyttämistä? 

 
4. Oman johtaja-aseman ja työpaikan säilyttämistä? 

 
5. Luottamushenkilöiden tahdon toteuttamista oman työpaikan säilyttämiseksi?  
 



6. Mielivaltaa? 
 

7. Puoluepolitiikkaa? 
 

8. Mielivaltaista puoluepolitiikkaa? 
 

9. Osaamattomuutta? 
 

10. Ylimielisyyttä? 
 

11. Kaunaisuutta? 
 

12. Kostamista?  
 
13. Tässä vaiheessa korostan huomioon otettavaksi sen, että kysymykset 2-12 eivät koske mittaus- ja 

kiinteistöpäällikkö Tapio Jokelaa eikä asianhallintasihteeri Sami Männistöä. 
 

14. Mikäli vastausvalinta on vaihtoehto numero yksi, niin kuin sen tulee muidenkin kuin Raino Velinin osalla 
olla. Vaihtoehto yksi edellyttää seuraavien asioiden toteuttamista ja toteutumista: 

 
14.1. Kaikkinaisen, kaikkiin suuntiin ja kaikkiin henkilöihin kohdistuvan, puoluerajoista 

riippumattoman kaunaisuuden, jopa kostamisen lopettamista jatkossa. 
 

14.2. Perusteettomasti kaivojen saastuttajaksi syyllistetyn viljelijän maineen yksiselitteistä 
puhdistamista. Siten, että koko asiaketju kirjataan aikajärjestyksessä Vaasan hallinto-oikeuden 
kaksine uudelleen käsittelyyn palautuspäätöksineen, asian manipulointeineen ja 
luottamushenkilöiden erehdyttämisineen sekä mielivaltaisine viivytyksineen ja sittemmin 
toteutettuine hakemusien peruutuksineen, joiden lopuksi todetaan, ettei viljelijä ole kaivoja 
saastuttanut. 

 
14.3. Rakennuslupien ja rakennusjärjestyksen noudattamista sekä mm. kiinteistön 224-402-5-27 

rakennuslupien huomautussarakkeen täydentämistä saunarakennuksen osalta ennen 
pihasuunnitelman tai pihasuunnitelmien hyväksymistä ja lopputarkastusta tarvittavalla sekä mm. 
vastaavan rakennustarkastajan toimesta toteutettavaksi luvatulla katselmuksella. 

 
14.4. Nyhkälän koulusta ja sen ympäristöstä vähintään kolme kolmiulotteista kuvaa. Yksi 

nykyisestä tilanteesta ns. vihreine taloineen. Toinen siitä tilanteesta, jonka valtuuston kokous 
aloituslupineen hylkäsi 19.6.2017. Kolmas kuva tilanteesta, missä Harjun kenttä on madallettu 
esitykseni mukaisesti Huhdintien tasoon ja vihreä talo siirretty koululaajennuksen jälkeen 
nykyiseen koulukorttelitilanteeseen sopimattomana, siihen enää kuulumattomana sekä 
soveltumattomana vaikka ”huitsin Nevadaan”.  ELY-keskuksen rajattua ehdottamani siirtopaikan 
vesitornin suunasta pois, niin sitten joko lainajyvästörakennuksen viereen, tai mahdollisine säde- 
tai muine homesienineen vaikka johonkin kohtaan Fagerkullassa.  

 
14.5. Harjun kentän madaltamista Huhdintien tasoon ja madaltamismassojen hyödyntämistä 

”fifti”- ”fifti” periaatteella. Eli massojen lahjoittamista ja kahden vuoden aikana niiden pois 
kuljettamista ilman korvausta. Jonka jälkeen jatketaan vasta verovaroin tarvittavien rakenteiden 
toteuttamista.  

 
14.5.1. Tässä vaiheessa katson jo aiheelliseksi tuoda esiin ja korostaa sitä, että 

virkahenkilöt niin kuin myös luottamushenkilöt toimivat virkavastuulla ja toisten eli meidän 
veronmaksajien rahoilla. Harjun kentän madaltamismassat ovat rahanarvoista tavaraa. Kun 



kenttä madalletaan valtuuston päätöksellä esittämääni Huhdintien tasoon, massamäärä 
kasvaa kaksinkertaiseksi. Näin toimien poistettavilla massoilla on suurempi taloudellinen arvo, 
eikä niiden pois kuljettamista tarvitse kustantaa verovaroilla.  

 
14.5.2. Muistettavaksi ja huomioon otetavaksi korostan, että valtuuston 30.3.2017 

pitämän kokouksen pöytäkirjan pykälän 24 tekstiä ei ole korjattu kokouksen kulun mukaiseksi. 
Pöytäkirjan korjaamattomuus ei oikeuta kaupunginhallitusta päättämään uudelleen 
valmisteluun palautettua kenttäasiaa eikä sen aloittamisen toteuttamista. Asiassa 
tapahtuneet pöytäkirjantarkastajienkin ”puliveivaukset” eivät muuta sitä todellista tilannetta, 
kaupunginvaltuusto päättää aloitusluvasta, josta olen toimittanut riittävän selkeä tallenteen 
Karkkilan kirjaamoon. 

 
14.6. Kohdassa 14.4 toteutettavaksi edellyttämäni kolme kolmiulotteista kuvaa helpottavat 

valintaa ja osoittavat jo suunnitteluvaiheessa kaikille tahoille Harjun kentän eli Nyhkälän koulun 
lähiliikuntapaikan tulevaisuuden ja käytön kannalta parhaan lopputulosvaihtoehdon. Myönnetään 
sitä sitten tai ei. 

 
14.6.1. Huomioon otettavaksi se, että Huhtaniska ei ole jostain syystä suostunut 

toteuttamaan jo aikoja sitten ennen kesäkuun pyyntöäkin edellyttämiäni kuvia. Johtuuko siitä, 
että kuulemma ohjeistan liikaa ja se kuulemma ärsyttää? 

 
14.6.2.  Siitä kuinka paljon Karkkilassa kuka mistäkin syystä on allekirjoittaneen 

ohjeistuksista ärsyyntynyt, ei allekirjoittaneella ole tietoa. Fakta on se, että perustuslain 2 
pykälän 2 momentin teksti ”Kansanvaltaan sisältyy yksilön oikeus osallistua ja vaikuttaa 
yhteiskunnan ja elinympäristönsä kehittämiseen.” takaa oikeuden edellä olevan ja vielä tästä 
eteenpäin jatkuvan tekstin, niin kuin kaikki aikaisemminkin esittämieni tekstien laatimisen ja 
esittämisen ja Piste. Siitäkin huolimatta, vaikka se kuinkakin esim. diplomi-insinöörejä tai 
vastaavan koulutuksen omaavia tai vaikka esim. kaupunginjohtajiakin kuinkakin esim. 
arvovaltasyistäkin ärsyttäisi. Tai kirveltäisi. Kaupunginjohtajan velvollisuus on palvella 
kuntalaisia. Eikä päin vastoin.  

 
14.6.3. Asiayhteyteen kirjaamattomuuden, ärsyyntymisen ja vastustamisen sijasta 

pitää esittää allekirjoittaneen esitysten kielteisyyksille muut perusteet kuin arvovalta tai joku 
tämän tekstin alussa kysytyistä. Tai sitten joku muu perusteltu syy. Esim. ne seikat mitkä 
ohjeistuksissani ei toimi. Esim. Nyhkälän koulun ympäristö vihreän talon siirtoineen ja Harjun 
kentän madaltamisineen esittämälläni tavalla Huhdintien tasoon. Toisena esimerkkinä maa-
ainesten ottamisen peruslupamääräyskokonaisuuden käyttöönotto yksinkertaistettuine ja 
nopeutettuine lupakäsittelyineen ja niiden myötä tehostuneine valvontoineen sekä 
yksinkertaistettuine valvontapöytäkirjoineen jne..  

 
14.7. Ärsyyntymisen sijasta tähän astinen ja tästä eteenpäinkin jatkuva oheistukseni tulee nähdä 

mahdollisuutena. Siitä viimeisimpänä esimerkkinä Aittoissuonmäen kielteisestä maa-
ainestenottolupapäätöksestä Helsingin hallinto-oikeuteen tekemästäni valituksesta 15.6.2017 
saamastani hylkäävästä päätöksestä Korkeimpaan hallinto-oikeuteen 500 € menettämisriskillä 
1.8.2017 tekemäni valitus Rudus OY:n Karkkilan sopimusrikkomuksen perusteella 16.6.2017 
klausuulilla ”Kyseessä on alustava laskelma ja Rudus Oy varaa itselleen oikeuden täsmentää 
vaatimustaan ja laajentaa se koskemaan myös liiketoiminnalle aiheutuneita vahinkoja erikseen 
eriteltävällä määrällä.” lähettämän alustavan 822779,0 € laskun poistamiseksi. Laskun, joka sen 
lähettämisvaiheessa ei perustunut eikä perustu ennen Korkeimman hallinto-oikeuden valitukseni 
hylkäävää päätöstä lainvoimaiseen päätökseen.  

 



14.7.1. Tiedoksi ja huomioon otettavaksi korostan laskun summaa ja sen klausuulia 
alustavasta laskusta. Itse näen alustavan laskun eräänlaisena ”syöttinä”, jonka lopullinen 
summa tulee jatkossa olemaan huomattavasti suurempi kuin nyt esitetty alustava summa.  
  

14.7.2.  Tosiasia on se, että Rudus OY omistaa Aittoissuon mäestä puolet eli ko. mäen 
koillispään, niin mikä onkaan kaupungin maksamien korvaussummien kokonaismäärä 
oikeudenkäyntikuluineen, mikäli Rudus OY lähtee laskuttamaan ja laskuttaa myös ko. mäen 
koillispään edes samalla hinnoittelulla kuin Karkkilan omistaman lounaispään. Puhumattakaan 
koillispään korvaussumman suuruudesta nykyhinnoilla. 

 
14.7.3. Tosiasia on myös se, että hyväksymällä Rudus OY:n neuvottelutarjous, 

myönnetään sopimusrikkomus ja siitä seuraava korvausperuste. Ja jatkokorvausperuste. Näin 
neuvottelujen lopputulos on etukäteen selvä. Karkkila maksaa. Ja maksaa paljon. Toisin 
sanoen Rudus OY vie ja Karkkila vikisee. Mikäli esim. joku juristi on toista mieltä, esittäköön 
asian kirjallisesti ja antakoon omavelkaisen takauksen (vakuuden) henkilökohtaisinen 
korvaussitoumuksineen siitä, että Karkkila vapautuu korvausvelvoitteistaan 
oikeudenkäynneissä. Tilanne on sama niiden Karkkilan virkahenkilöiden ja 
luottamushenkilöiden osalla, jotka eivät ohjeistukseni ärsyttäminä tai arvovaltasyistä halua 
toteuttaa tässäkään asiassa asiapohjaista ja asiaperusteista kuntapolitiikkaa.  

 
14.8. Rudus OY:n korvausvaatimuksista 110 prosenttiseksi vapautumiseksi asiapohjainen ja 

asiaperusteinen kuntapolitiikka edellyttää, että Rudus OY:lle myönnetään välittömästi, jopa 
ylimääräisessä ympäristölautakunnan kokouksessa ottolupa siten kuin tässäkin tapauksessa 
asiayhteyteen kirjaamatta jätetyssä sähköpostissa, sen kohdassa 12, jo 3.11.2016 esitin. Eli 
tuolloisen viestin kohdan 12 asia pelkistettynä oli seuraava; ”Kaikkein selvin ja yksinkertaisin ja 
kaikille tahoille parhain ja selkein ratkaisu on myöntää luvat ottosuunnitelman mukaiselle alueelle 
liitetiedostona olevaa peruslupamääräyskokonaisuutta noudattaen. Lisätä niihin tuon alueen 
edellyttämät erityismääräykset tällä hetkellä tiedossa olevan kuljetusreitin ja ulkoilureittien 
osalta.” Joista kuljetusreitin osalta oli esitys ko. sähköpostin kohdassa 8. 

 
14.8.1. Tiedoksi ja huomioonotettavaksi se, että Marraskuun 3 päivänä 2016 klo 14.52 

Karkkilan kirjaamon kautta Karkkilan kaupungin johtaville virkahenkilöille, 
ympäristölautakunnalle ja sen jäsenille ja varajäsenille ym.  tahoille lähetetty ja asiaan 
kirjaamatta jätetty sähköposti ja sen jälkeiset tapahtumat Helsingin hallinto-oikeuteen 
osoitettuine valituksineen ja vastaselityksineen, aina Korkeimmalle hallinto-oikeudelle 
1.8.2017 tehtyyn valitukseen ja sen 1.8.2017 tiedoksi lähettämisen Karkkilan kaupungille ja 
sen johtaville virkahenkilöille sisältävä sähköpostiviestiketju on kokonaisuudessaan 
jäljempänä. Viestissä molemmille tahoille osoitetut liitetiedostot ovat tämän sähköpostin 
liitetiedostona. 
 

14.9. Ottoluvan ja sen lisäksi tarvittavan ympäristöluvan myöntämisen lisäksi asiapohjainen ja 
asiaperusteinen kuntapolitiikka edellyttää myös sopimusajan jatkamista ainakin ottoluvan 
myöntämisen pituiseksi ajaksi. Aikojen tulee olla realistinen maa-ainesmassojen käsittelemiseksi ja 
pois kuljetettavaksi. 

 
14.10. Lupamääräyksinä liitetiedostona oleva maa-ainestenoton peruslupamääräyskokonaisuus on 

kokonaisuus, joka säilyttää ykkösasiana alueen pohjavedet juomakelpoisena, kakkosasiana turvaa 
alueen jälkihoidon alueen omilla pintamailla ja kolmantena mahdollistaa maa-ainesten ottamisen, 
edellä mainitussa järjestyksessä. Edellisen lisäksi maa-ainestenoton peruslupamääräyskokonaisuus 
on kokonaisuus, joka turvaa asian valmistelusta ja esittelystä vastaavien virkahenkilöiden ja asian 
esittelystä ratkaisevien luottamushenkilöiden selustat kaikissa olosuhteissa. Myönnetään sitä 
sitten tai ei. 



 
14.11. Kohdassa 14.10 sanotusta johtuen maa-ainestenoton peruslupamääräyskokonaisuus on 

kokonaisuus, joka tulee saattaa kaikkien maa-ainestenottolupien lupamääräyksiksi, jopa niin, että 
Karkkilan ympäristönsuojelumääräyksiin lisätään erillinen maa-ainesosio, joka sisältää maa-
ainestenoton peruslupamääräyskokonaisuuden. Tällä poistetaan ilman erillisneuvotteluita esim. 
mahdollisessa kuntaliitoksessa se, että joku toinen määrää kuinka Karkkilassa maa-ainesalueilla 
toimitaan ja miten alueet jälkihoidetaan. Kuten myös se saadaanko maa-
ainestenottoalueita  käyttää Sulanderin, sittemmin Sulanderin ja hänen alaistensa Karkkilaan 
lanseeraamana maankaatopaikka-automaatioalueina.  

 
14.12. Mikäli joku yritys kokee Karkkilan parhaaksi kirjoittamani maa-ainesottamisen 

peruslupamääräykset liian tiukkana lupamääräyskokonaisuutena, se ei 
ympäristönsuojelumääräyksistä selviävistä lupamääräyksistä tietoisina sitten hanki Karkkilasta 
maa-ainestenottoalueita ja loput Karkkilan harjut säilyvät sitten ehjinä. Mikäli yritykset hankkii 
maa-ainestenottoalueita Karkkilasta, niin tietävät etukäteen millaiset lupamääräykset ja niiden 
edellyttämät velvoitteet odottaa. Arvovaltakysymykset sivuuttaen, ei pitäisi olla vaikeata 
toteuttaa. 

 
14.13. Tilanne on sama Sulanderin ensi töikseen osaamattomuuttaan, ymmärtämättömyyttään, tai 

jopa kostoksi käytöstä poistaman aikaisemman vs. ympäristösihteeri Aarno Salosen luoman ja 
käyttämän, kaikin puolin toimivan yksinkertaisen ja tehokkaan päätösmallin ja silloisen vuosien 
2005-2006 rakennustarkastajana toimineen Ahtokiven selkeän ja yksinkertaisen 
valvontapöytäkirjamallin osalla. Tiedoksi ja huomioon otettavaksi se, että Salosen toimikautenaan 
käyttämä malli tuli useiden muiden kuin allekirjoittaneen valituksien osalla hyväksytyksi mm. 
yleisien lupamääräysten osalta Korkeimmassa hallinto-oikeudessa.  

 
14.14. Sulanderin käytöstä poistama yksinkertainen ja selkeä lupapäätösmalli ja 

valvontapöytäkirjamalli ja vähä muutakin löytyvät ”Risto Laakso ym. 4.3.2017 LAIVOLA ym.” 
tekstillä varustetulta muistitikulta, joka on toimitettu samassa yhteydessä toimitetulla 
saatekirjeellä Serveriin toimittamisen lisäksi suoraan usealle eri virka- ja luottamushenkilölle ja 
muillekin tahoille. Mm. tekninen johtaja Ahti Huhtaniskalle ja ympäristösihteeri Martti Kujansuulle. 
Joka ei ilmoituksensa mukaan ole vielä ehtinyt perehtymään muistitikun sisältöön. Vaikka olisi 
pitänyt. Aikaa on kyllä riittänyt 4.4.2017 tapahtuneesta toimittamisesta lähtien. Selityksiin 
toimistossa ja puhelinkeskusteluissa Kujansuulla on ollut aikaa useita tunteja. 
Tutustumishaluttomuustilanne on sama vähän vajaa 30 min ns. pintamaavideon katsomisen osalla. 
Videon katsomisen katson enemmän kuin aiheelliseksi, koska ko. maa-ainesvalvonnasta nykyisin 
vastaava henkilö ilmoitti maastossa humus- ja sen alla olevan harmaan ns. uuttumiskerroksen alla 
ennen puhdasta hietaa, hiekkaa tai soraa olevan ruskean muuttumiskerroksen, joka 
rakeisuudeltaan on korkeintaan hienoa hietaa ja sitä karkeampaa, olevan savea.  

 
14.15. Vaikka Suomessa on yhdistysten perustamisvapaus. Ja niihin kuulumisvapaus. Ei voi muuta 

kuin ihmetellä sitä kun Karkkilalainen lehtiuutisoinnin mukaan Karkkilaan äskettäin perustetun 
Karkkilan kehittämisyhdistyksen hallitukseen kuuluu mm. kaupunginjohtaja Marko Järvenpää. 
Onko kaupunginjohtajan harkintakyky pettänyt? Eikö yhdistykseen ja varsinkin sen hallitukseen 
kuulumisesta seuraa esteellisyysongelmat niin kaupungin johtamisessa kuin asioiden valmistelussa 
ja päätösesitysten tekemisessä? Kumpaa kaupunginjohtaja missäkin tilanteessa edustaa? Karkkilan 
kaupunkia?, vai Karkkilan kehittämisyhdistystä? Kumman palkkalistoilla kaupunginjohtaja on. 
Tilanne on luottamushenkilöiden mm. kaupunginvaltuutettujen suhteen lähes sama kuin 
kaupunginjohtajalla. Poikkeuksena asioiden valmistelu ja päätösesitysten teko. Asioissa esim. 
yhdistyksiin ja niiden toimielimiin kuulumisesta tulee ottaa huomioon se, miltä asia ja 
asiakokonaisuus näyttää ulospäin. Mistähän syystä uusi kuntalaki edellyttää sidonnaisuuksien 
ilmoittamista. 



 
14.16. Ilman ko. kehittämisyhdistykseen ja sen hallitukseen kuulumistakin kaupunginjohtajalla on 

velvollisuus ja riittävät valtuudet Karkkilan kehittämisesitysten tekemiseen ja kehittämiseen. 
Toivottavasti edeltäjäänsä kokonaisvaltaisemmin. 

 
14.17.  Varmaan ainakin osa muistaa Marko Järvenpään edeltäjä Juha Majalahden Haaviston 

lentokenttähankeaivopierun. jonka seurauksena ainoana kehitettävänä kyläkeskuksena Karkkilan 
kohdalla maakuntakaavassa ollut kaavamerkintä Haaviston osalta poistettiin. Tästä seurasi se, että 
vuonna 2011 rakennetun Pyydysmäen ja Karkkilan kaupungin väliseen vesijohtokaivantoon ei 
katsottu tarpeelliseksi asentaa eikä asennettu ollenkaan paineviemäriputkea. Ei siitäkään 
huolimatta, että Pyydysmäen vedenottamon suoja-alueella n. 400 metrin päässä vedenottamon 
kaivosta imeytetään jopa WC vedet hiekka- ja sorapitoiseen maahan. On kerrassaan 
surkuhupaisaa, että ensin rakennetaan uusi vedenottamo ja siirtojohto. Mutta tarvittavia 
suojaustoimia ei ole toteuteta. Ei siitäkään huolimatta, että tilanne on kaupungin viranhaltijoiden 
ja myös ELY-keskuksen tiedossa.  

 
14.18. Onko oikein, tai väärin, tai oikein väärin esittää kysymys; olisiko kokonaisvaltaisen 

suunnittelun ja toteutuksen seurauksena saatu Pyydysmäen vedenottamon suojaustoimet ja haja-
asutusalueen jätevesijärjestelyt liian helposti ja ”fiksusti” samalla kertaa hoidettua pois 
päiväjärjestyksestä kustantamalla ja asentamalla paineviemäriputki vesijohdon asentamisen 
yhteydessä jo valmiiksi auki kaivettuun kaivantoon. Muualla suomessa kaivantoon olisi asennettu 
samassa yhteydessä mitä todennäköisemmin myös valokaapeli.  

 
14.19. Tässä yhteydessä totean, että asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka edellyttää 

myös Haaviston vedenottamoalueella olevien vesiviranomaisten viranomaisvirheiden poistamista. 
Siinä tarvittavan kunnostus- ja kokonaissuunnitelman toteuttamista. Sekin maa-ainesten oton 
peruslupamääräyskokonaisuutta toteuttaen. Pohjavesien juomakelpoisena säilyminen myös 
Lemminkäinen Infra OYj:n Hietalmmen alueella (neljä alueen kokonaisuus) edellyttää vähintään 
kirjallisesti esittämäni vakuuksilla varmennetun tarkkailuputken asentamista esittämääni paikaan.  

 
15. Edellä esittämäni toteuttamiseksi Karkkila tarvitsee kehittämisyhdistysten perustamisten ja niihin 

kuulumisen sijasta puoluerajat, arvovallan, kateuden, kaunaisuuden, jopa kostamisen sivuuttavaa 
yhteistyötä. Ei minkäänlaisia vihreän talon nykyisellä paikallaan säilyttämis- eikä harjun kentän 
madaltamisen vastustamisen ”kuppikuntia”. Eikä minkään muunlaisiakaan esim. allekirjoittaneen 
esitysten vastustamiskuppikuntia. Joiden olemassa olostakaan ei voi välttyä vaikutelmalta.  

 
16.  Jokaisen Karkkilan johtavan virkahenkilön velvollisuus on toteuttaa asioiden valmistelu ja niihin 

perustuvat päätösesitykset asiapohjaisesti ja asiaperusteisesti. Ei pelkästään, jopa poliitikkojen 
ohjaamina ”sätkynukkeina”, joilta vaikutelmilta ei eräiden kohdalta ole voinut välttyä, oman 
virkapaikan eläkkeelle siirtymiseen asti säilymisen varmistamiseksi. Johtavien virkahenkilöiden 
velvollisuus on jopa eriävien mielipiteiden jättämisellä varmistettava asiapohjainen ja asiaperusteisesti 
valmistelemansa päätösesityksen läpimeno. Koskee myös sivistystoimen johtajaa ja museojohtajaa.   

 
17. Muistettavaksi toistan ja korostan, että varsinkin johtavat virkahenkilöt ja niiden valmistelun 

perusteella luottamushenkilöt mm. lautakuntien jäsenet ja valtuutetut toimivat virkavastuulla toisten 
eli veronmaksajien rahoilla. Toivottavasti Rudus OY:n Karkkilalle, Karkkilan sopimusrikkomuksen 
perusteella lähettämä alustava 822779,0€ lasku on riittävä herätys. Olen jo helmikuussa Nyhkälän ala-
asteen lähiliikuntapaikka-asian yhteydessä kirjallisesti todennut, mikäli on vara maksaa 
sopimusrikkomuksena yritykselle lähes miljoonan euron korvaussumma, on vara laittaa Nyhkälän 
lähiliikuntapaikkakin kuntoon. 

 



18. Nyt Aittoissuonmäen lupa-asiatilanteen korjaamisella, luvan myöntämisellä on kiire, koska korkeimman 
hallinto-oikeuden notaarilta saamani ilmoitus, ettei hän lähetä asiaa kuultavaksi, keskustelee esittelijän 
kanssa ja esittelijä ratkaisee asian, enteilee valitukseni suoraa hylkäämistä ja 500 € laskua 
allekirjoittaneelle. Jonka lisäksi se tarkoittaa Karkkilalle sen tekemän sopimusrikkomuksen perusteella 
välittömästi ainakin vähintään Rudus OY:n alustavan korvauslaskussa olevan 822779,0 € summan 
suorittamista. Tilannetta ei paranna se, että maksusuoritus jaettaisiin kahdelle seuraavalle vuodelle. 
Tuskin Korkein hallinto-oikeus allekirjoittaneen valitukseen myönteistä päätöstä tekee. Ihme se olisi. 
Mutta ihmeiden aikakaan ei välttämättä ole ohi. Toivon parasta ja pelkään pahinta. 

 

19. Lopuksi painotan erityisesti seuraavaa: 
 
20. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä 

mikin tarkoittaa.  
 
Haavistossa 14.8.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
Liitteenä jäljempänä oleva yhteydenotto ja Aittoissuonmäen tilannetta koskeva sähköpostiviestiketju 
valituksineen ja kaikkien tähän astisine liitetiedostoineen. 
 
Haavistossa 14.8.2017 
 
Markku Sahlstedt 
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Kesäinen tervehdys ja välitön kirjallinen vastausedellytys jakelussa oleville Karkkilan kaupunginvaltuuston ja 
Karkkilan kaupunginhallituksen 19.6.2017 valituille puheenjohtajille sekä em. toimielinten kaikille myös 
19.6.2017 valituille varapuheenjohtajille. Tervehdys myös jakelussa oleville johtaville virkahenkilöille, mutta 
ilman vastausedellytystä. 
 
Yhteydenottoyritykseni jäljempänä olevan 26.6.2017 klo 10.41 sähköpostivastauksen lähettäjälle ei 
koskenut Nyhkälänharjua eikä sen länsipäässä olevaa kenttää. Sen osalta on esitetty allekirjoittaneelle 
kirjallisesti kysymys; mitä olen ajatellut seuraavaksi? Olen vastannut puhelimitse kysyjälle, joka ei ollut Kari 
Laine, että kolme pienoismallia (tai havaintokuvaa), joista selviää eri vaihtoehtotilanteet ja asia niiden 
pohjalta eteenpäin. Eräille muille taholle kuin kysymyksen esittäjälle selvitin jatkotilanteet aika pitkälle. 
Mutta eihän niitä allekirjoittaneen esittäminä voida toteuttaa. Tilanne kun Suomessa on se, ettei väärä 
mies ole koskaan oikeassa. Mutta oikea mies, vaikka se olisi kuinka väärässä, on aina oikeassa. 
 
Yhteydenottoni syy oli ympäristölautakunta, sen 19.6.2017 valittu puheenjohtaja, maa-ainesasiat ja niihin 
liittyvien kysymysten mitä mm. maa-ainesasioiden oikeille raiteilleen saattamiseksi on puhuttu, tai ei ole 
puhuttu vastausten selvittäminen. Jotta Karkkilan tilanne ja vastuut siitä eivät eskaloituisi 
ympäristölautakunnan nykyisen puheenjohtajan suunnalta odotettavissa olevilta esityksieni 
täystyrmäyksiltä? Yhteydenottoyritystäni en tehnyt sen  takia, etten kestäisi uusiakin täystyrmäyksiä. 
Yhteydenottoyritykseni tein vain sen takia, että Karkkilan nykyiset johtavat virka- ja johtavat 
luottamushenkilöt ymmärtäisivät vastuunsa ja henkilökohtaisen korvausvelvollisuutensakin 
Aittoissuonmäen tapauksessa Karkkilalaisille maksettavaksi lankeavasta, jopa lähes miljoonaan nousevasta 
korvauslaskusta. Ainakin niin halutessaan. Sillä kukaan ei voi sanoa ettei tietoa eikä vaihtoehtoa ole ollut 
käytettävissä. Ei ainakaan sen jälkeen kun lähetän valitukseni ja vastaselitykseni tekstit sekä Helsingin 
hallinto-oikeuden 15.6.2017 antaman päätöksen. Korostaen päätöksen perusteluosan viimeiseen 
lauseeseen sisältyvien kolmen sanan …”valmistelussa olleiden puuteiden”… merkityksen ja sen antamat 
mahdollisuudet korvauslaskun maksamisen välttämiseksi. 
 
Tiedoksi se, että ensimmäinen täystyrmäys tuli heti aamuisen (26.6.2017 klo 8.15) yhteydenottoyritykseni 
(Kari Laine), jälkeen ympäristölautakunnan puheenjohtajan taholta. Paljastaen jotakin. 
 
Molemmista edellä sanotuista asiatilanteista johtuen allekirjoittaneelle ei jää muuta vaihtoehtoa kuin 
esittää kaupunginvaltuuston ja kaupunginhallituksen nykyisten puheenjohtajien ja varapuheenjohtajien 
vastattavaksi Karkkilan ja sen tulevaisuusstrategian kannalta seuraavat kysymykset: 
 
1. Käsitelläänkö ja ratkaistaanko Karkkilan asiat jatkossa asiapohjalta? 
 
2. Käsitelläänkö ja ratkaistaanko Karkkilan asiat jatkossa poliittisen ideologian pohjalta? 

 
3. Käsitelläänkö ja ratkaistaanko Karkkilan asiat jatkossa poliittisten intohimojen pohjalta? 

 
4. Onko Karkkilan johtavilla virkahenkilöillä velvollisuus esitellä asiat ainoastaan asiapohjalta? 

 
5. Tuleeko asiapohjan edellyttämä säädöksien tulkitseminen ja soveltaminen toteuttaa hallinnon 

luotettavuuden, paikkakunnan entisen maanlaajuisen maineen minimoimisen, julkisuuskuvan 
edustavuuden ja Karkkilan tulevaisuuden mm. asukasmäärän lisäämisen kannalta parhaalla 
mahdollisella tavalla? 

 
6. Onko väärin heti toimikautensa alussa edellyttää kaikkia edellä olevassa tekstissä eriteltyjä 

puheenjohtajia ja varapuheenjohtajia vastaamaan kirjallisesti edellä oleviin viiteen ja tähän kuudenteen 
kysymykseen? 

 



Kesäloma-ajasta huolimatta edellä olevassa tekstissä eriteltyjen puheenjohtajien ja varapuheenjohtajien 
osalta välittömiä kirjallisia vastauksia edellyttäen ja odottaen.  
 
Haavistossa 27.6.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
JK 
Osoitejakelussa oleville johtaville virkahenkilöille ilman vastausvelvollisuutta vain tiedoksi. 
 
 
****************************** 
****************************** 
 
-----Alkuperäinen viesti----- 
Lähettäjä: Kari Laine [mailto:kari.jj.laine@gmail.com]  
Lähetetty: 26. kesäkuutata 2017 10:41 
Vastaanottaja: markku.sahlstedt@pp.inet.fi 
Aihe: Yhteydenotto 
 
Hei, 
olemme olleet matkoilla ja nyt lähdemme Poriin. 
Harjun kentän suunnitelmat eivät etene näköjään kesän aikana.  
Terveisin 
Kari L 
 
Lähetetty iPadista= 
 
 
******************************* 
******************************* 
 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 1. elokuutata 2017 16:34 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'marko.jarvenpaa@karkkila.fi' 
<marko.jarvenpaa@karkkila.fi>; 'sari.laine@karkkila.fi' <sari.laine@karkkila.fi>; 
'ahti.huhtaniska@karkkila.fi' <ahti.huhtaniska@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' 
<tapio.jokela@karkkila.fi>; 'matleena.mikkonen@karkkila.fi' <matleena.mikkonen@karkkila.fi>; 
'sami.mannisto@karkkila.fi' <sami.mannisto@karkkila.fi>; 'martti.kujansuu@karkkila.fi' 
<martti.kujansuu@karkkila.fi> 
Aihe: Valitus HHO:n päätöksestä 17/0361/5 diarinumero 16355/16/5404, Karkkilan ympäristölautakunnan 
2.2.2017 pykälässä 4 antama lausunto sekä valitus Ympäristölautakunnan 3.11.2016 kokouksen pöytäkirjan 
pykälästä 75  
 
 
Karkkilan kaupunki 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
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Tässä vaiheessa jäljempänä oleva valitusteksti liitetiedostoineen tiedoksi. Teen esitykseni 
jatkotoimenpiteiksi, kunhan muutkin puheenjohtajat, kuin Raino Velin vastaavat 27.6.2017 klo 23.18 
lähettämäni sähköpostin kysymyksiin. 
 
Vastausten lähettämisen ei pitäisi olla kenellekään ongelma. 
 
Lukuohjeeksi tarjoan lopusta alkuun. Viesti kerrallaan. Tällöin selviää helpoimmin se kokonaisuus mistä 
tähän mennessä on ko. asiassa kyse. 
 
Haavistossa 1.8.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
************************************ 
************************************ 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 1. elokuutata 2017 15:48 
Vastaanottaja: 'korkein.hallinto-oikeus@oikeus.fi' <korkein.hallinto-oikeus@oikeus.fi> 
Aihe: Valitus HHO:n päätöksestä 17/0361/5 diarinumero 16355/16/5404, Karkkilan ympäristölautakunnan 
2.2.2017 pykälässä 4 antama lausunto sekä valitus Ympäristölautakunnan 3.11.2016 kokouksen pöytäkirjan 
pykälästä 75  
 
 
 
 
 

Oikolukematon, oikeus 
mahdollisten virheiden 
tarkistuksiin ja korjauksiin 
pidätetään. Liitteistä ne joita ei ole 
vielä toimitettu toimitetaan 
myöhemmin eri sähköposteilla. 
 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne 
eivät muutoin avaudu, 
allekirjoittanut kyllä selvittää 
mitä mikin tarkoittaa.  
 

 
Korkein hallinto-oikeus 
Unioninkatu 16 
00130 Helsinki 
 
korkein.hallinto-oikeus@oikeus.fi 
 
  
 
ASIA: 
Valitus 
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VIITE:  
Helsingin hallinto-oikeuden 15.6.2017 tekemä päätös 17/0361/5, diarinumero 16355/16/5404. Ja Karkkilan 
ympäristölautakunnan 2.2.2017 pykälässä 4 antama selityslausunto sekä valitus Ympäristölautakunnan 
3.11.2016 kokouksen pöytäkirjan pykälästä 75 kuten myös ympäristölautakunnalle 3.11.2016 osoitettu 
tähän mennessä virkahenkilöiden ja ympäristölautakunnan enemmistön toimesta  huomioon ottamatta 
jätetty sähköposti. 

 
 
 
Tyytymättömänä Helsingin hallinto-oikeuden 15.6.2017 tekemään päätökseen 17/0361/5 diarinumero 
16355/16/5404, vaadin; 
 
3. Päätösten kumoamista ja asian palauttamista uuteen käsittelyyn. (Helsingin hallinto-oikeuden päätös ja 

Karkkilan ympäristölautakunnan päätös. Molemmat.) 
 

4. Korvaaman valituskuluni. 
 
 

PERUSTELUT: 
 
1. Kaikki jäljempänä olevassa viestiketjussa esitetty. Alkaen ympäristölautakunnalle 3.11.2016 esitetystä 

sähköpostista ja sen liitteistä, joita on sen jälkeen täydennetty kulloisen tarpeen edellyttämällä 
lisätekstillä ja liiteaineistolla. 

 
2. Helsingin hallinto-oikeuden päätöksen perusteluosassa olevat sanat:  ”…valmistelussa olleiden 

puutteiden …” 
 

3. Helsingin hallinto-oikeuden on ilmoitettava kirjallisesti mitkä puutteet se on havainnut. 
 

4. Ympäristötarkastajan valmistelunsa perusteeksi kokouksessa suullisesti esittämä valmistelunsa 
täydennys puuttuu pöytäkirjasta. 

 
5. Ympäristölautakunnan puheenjohtajan selostus asian käsittelemisestä puuttuu pöytäkirjasta. 
 
6. Korkeimman hallinto-oikeuden päätös perusteluineen.  
 

6.1. Päätös KHO:2015:129 
Maa-aineslupa – Luvan myöntämisen edellytykset – Maakuntakaava – Kaavamääräykset – 
Kaavamerkintä – Soranotto – Harjualue – Kaunis maisemakuva – Luonnon merkittävät 
kauneusarvot  
Vuosikirjanumero: KHO:2015:129 
Antopäivä: 8.9.2015 
Taltionumero: 2355 
Diaarinumero: 3812/1/14, 3921/1/14 ja 3952/1/14 

 
7. Rudus OY:n vasta alustava, Karkkilan toimesta toteutetusta sopimusrikkomuksesta Karkkilalle jo tähän 

mennessä seurannut 822779,0€ vahingonkorvausvaatimus.  
 
8. Kaikki sopimusalueelle toteutetut ulkoilureitit, kaavojen laadinta ja kaavamääräykset sekä mm.  ge-

1  jne. muut kaavamerkinnät on tehty tietoisesti ja tavoitteellisesti, jotta lupa voidaan jättää jatkossa 
myöntämättä.   

 



9. Vihdin-Karkkilan ympäristöpalvelusopimus on Karkkilan kannalta ollut kaiken aikaan huono sopimus. 
Oikeammin ilmaistuna helvetin huono sopimus. Sopimuksen sisältö on pelkistettynä; Vihti kerää rahat, 
Karkkila tekee työt ja maksaa vahingot. Liitetiedostona oleva Rudus OY:n alustava korvausvaade on 
konkreettinen osoitus siitä, mitä sopimus mm. rahallisesti käytännössä merkitsee. Muut alueet ovat 
sitten vielä luku sinänsä. 

 
10. Helsingin hallinto-oikeuden havaitsemat, kirjaamatta jättämät valmistelupuutteet ja niiden taustat ja 

tavoitteet tulee selvittää. 
 

11. Alue ei poikkea mitenkään erityisesti yleensäkään Karkkilassa vallitsevista maastomuodoista. Tilanne on 
sama kyseisen alueen ympäristössä. Enemmän ja vähemmän kumpuilevaa maastoa riittää ympäristössä 
ja Karkkilassa. 

 
12. Karkkilan maine ja luotettavuus sopimusosapuolena. 
 
Haavistossa 1.8.2017 
 
 
Markku Sahlstedt 
Maanviljelijä  
Haavistontie 131 
03710 Uusitalo             puh 09-2254104 
 
Ohessa liitteenä liitetiedostossa olevat liitteet ja/tai liitetiedostot. Jotka tulee viran puolesta tulostaa 
valituksen liitetiedostoiksi. 
 
 
************************************* 
************************************* 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 2. toukokuutata 2017 15:07 
Vastaanottaja: 'helsinki.hao@oikeus.fi' <helsinki.hao@oikeus.fi> 
Aihe: Vastaselitys ympäristölautakunnan 2.2.2017 pykälässä 4 antama lausunto sekä Valitus 
Ympäristölautakunnan 3.11.2016 kokouksen pöytäkirjan pykälästä 75  
 
Helsingin hallinto-oikeus 
Radanrakentajantie 5 
00520 Helsinki 
helsinki.hao@oikeus.fi  
 

 

ASIA:   
Vastaselitys 
 
VIITE: 
Aikaisempi valituksessa mainittu ja valituksessa viitatut aineistot. Karkkilan ympäristölautakunnan 2.2.2017 
pykälässä 4 valitukseni johdosta antama lausunto. 
 
Kohteliaimmin kiitän 2.5.2017 asti saamastani lisäajasta.  Uudistan ennen päätöstä ympäristölautakunnalle 
ja valituksessa Helsingin hallinto-oikeudelle esittämäni vaatimukset ja perustelut ja esitän 
vastaselityksenäni seuraavaa: 
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1. Teknisen johtajan päätösesitys on paikkansapitämätön ja siten perusteeton. Koko ajan on esitetty 

uutta, mutta sitä ei valmistelijan eikä päätösehdotuksen tekijöiden eikä myöskään 
ympäristölautakunnan enemmistön toimesta haluta myöntää. 

 
2. Ainoa joka ympäristölautakunnassa on ymmärtänyt liitetiedostoksi liittämäni Karkkila Rudus 

sopimuksen merkityksen, on ollut ja on edelleenkin Timo Valkas. Jota osoittaa se, että hän on 
esityksissään asian uuteen valmisteluun palauttamisella ja valitukseen yhtymisellä eli hyväksymisellä, 
ymmärtänyt, että kysymyksessä ei ole pelkkä 21.1.2017 päättynyt sopimus. Toisin sanoen 
vuokranantajan ja vuokraajan välinen vuokrasopimus. 

 
3. Kysymys on enemmästä. Sopimuksella on luovutettu sopimuksessa mainittuun hintaan omistus- ja 

hallintaoikeus sopimuksessa mainittuun maa-aineserään.  
 

4. Kun nimenomaan omistus- ja hallintaoikeus on myyty ja maksettu. Ja kun maksetun maa-aineserän 
ottamiseen, johon sopimuksen mukaan kuuluu nimenomaan erikseen mainittu omistus- ja 
hallintaoikeus, ei myönnetty ottamislupaa, suuresti ihmettelen mikäli Rudus OY ei tule velvoittamaan 
sopimuksen mukaisen summan palauttamista sille kuuluvine korkoineen Rudus OY:lle takaisin. 

 
5. Oheen liitetiedostoksi lisäämäni lähdeselvitys, ei osoita mitään sellaisia luontoarvoja, jotka olisivat 

esteenä luvan myöntämiselle. 
 

6. Kun ottamisalueelle eli harjuun on jätettävä se normaali neljän metrin suojakerros alueella mitatun 
ylimmän luontaisen pohjevedenpinnan päälle, sitäkään kautta ei tule lähteille eikä niissä ja niiden 
ympäristössä oleville lähdekasvustoille mitään sellaisia muutoksia, joilla olisi jotain merkitystä nykyisen 
tilanteen muuttumiseen. 

 
7. Karkkilassa on nyt ymmärretty, vaikkakaan sitä ei arvovaltasyistä, ei ainakaan ääneen haluta myöntää, 

että Rudus OY:lle mahdollistuu korvauslaskun lähettäminen heti kun ympäristölautakunnan päätös saa 
lainvoiman. Toivottavasti korvauslaskun lähettämistä ei ilman uusintakäsittelyyn palauttamista hallinto-
oikeuden toimesta tapahtuvalla valitukseni suoralla hylkäämisellä mahdollisteta. Toivottavasti ei 
varsinkaan, koska kaikki asiassa ja varsinkin valituksessa esittämäni kysymykset ovat selvittämättä ja 
vastaamatta. Sekä kun asia on muutoinkin kaikin puolin epäselvä. Kuka tai ketkä mahdollisesti hyötyvät 
korvauslaskun suorittamisesta. Ainakaan se ei ole Karkkilan kaupunki.  

 
8. Huomioon otettavaksi on vielä mainittava se, kun Rudus ei valittanut päätöksestä, sen selkeä tavoite on 

korvauslaskun lähettäminen. Jolla on todella laajakantoiset seuraukset. Todennäköisesti jopa 
moninaisiin suuntiin. Mm. mahdollisiin henkilöstön lomautuksiin jne. . 

 
9. Edellä ja muutoinkin asiassa jo valituksessa ja jo sitä ennen ympäristölautakunnalle esittämäni 

perusteella pysyn valituksessa esittämissäni vaatimuksissa, jonka lisäksi katson, että olen vapaa niistä 
seurauksista, jonka päätöksen mahdollinen lainvoimaisuus ja sen seurauksena hallinto-oikeuden 
avustuksella Karkkilalle lankeava korvauslasku ja sen suorittaminen Karkkilan taloudelle, sen 
henkilöstölle ja Karkkilan asukkaille aiheuttaa. 

 
Haavistossa 2.5.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
**************************** 
**************************** 



 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 14. joulukuutata 2016 14:55 
Vastaanottaja: 'helsinki.hao@oikeus.fi' <helsinki.hao@oikeus.fi> 
Aihe: Valitus Ympäristölautakunnan 3.11.2016 kokouksen pöytäkirjan pykälästä 75  
 
 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 10. toukokuutata 2016 15:22 
Vastaanottaja: 'helsinki.hao@oikeus.fi' <helsinki.hao@oikeus.fi> 
Aihe: Valitus  

 
 

 

 
Oikolukematon 
Mahdollisuus mahdollisten kirjoitusvirheiden korjaamiseen ja 
tekstin tarkistuksiin sekä lisäämiseen ja korjaamiseen, että 
valituksen ja sen liiteaineiston täydentämiseen jopa 
äänivideolla varataan sen mukaan kuin tilanne edellyttää. 

 

Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, 
allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin tarkoittaa.  

 

 

 
Helsingin hallinto-oikeus 
Radanrakentajantie 5 
00520 Helsinki 
helsinki.hao@oikeus.fi  
 

 

ASIA:   
Valitus 
 
VIITE 1: 
Karkkilan kaupungin ympäristölautakunnan 3.11.2016 kokouksen pöytäkirjan pykälässä 75 tekemä päätös, 
jolla Rudus OY:lle jätettiin myöntämättä maa-ainesten ottamislupa Anttila II 224-405-3-59, Harju 224-407-
1-238, Harjumäki II 224-407-1-244 ja Harjumäki I 224-407-1-242 nimisille tiloille.   
 
VIITE 2: 
Karkkilan ympäristölautakunnalle 3.11.2016 lähettämäni sähköposti liitetiedostoineen.   
 
VIITE 3: 
27.2.2015 klo 7:59 laajana jakeluna jaettu sähköpostiviestiketju kaikkine liitetiedostoineen ja niiden viite- ja 
liitetiedostoineen. Lisänä kaikki Helsingin hallinto-oikeuteen mm. vuosien 2014 ja varsinkin 2015 ja 2016 
sähköpostitse toimitettu aineisto. Jotka Kaikki toimitettu myös Helsingin hallinto-oikeuteen.  
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Kohteliaimmin ilmoitan tyytymättömyyteni Karkkilan ympäristölautakunnan 3.11.2016 kokouksen 
pöytäkirjan pykälässä 75 tekemään päätökseen, jolla Rudus OY:lle jätettiin myöntämättä maa-ainesten 
ottamislupa Anttila II 224-405-3-59, Harju 224-407-1-238, Harjumäki II 224-407-1-244 ja Harjumäki I 224-
407-1-242 nimisille tiloille.   
 
VAATIMUKSET: 
 

1. Päätös tulee kumota. 
 

2. Päätös tulee palauttaa tosiasiapohjaiseen, ilman manipulointia ja ilman luottamushenkilöiden 
erehdyttämistä sisältävään valmisteluun.  
 

3. Edellä vaaditun ilman manipulointia ja ilman luottamushenkilöiden erehdyttämistä sisältävän 
valmistelun jälkeen päätös tulee palauttaa uuteen käsittelyyn. 
 

4. Allekirjoittaneen jäljempänä oleva 3.11.2016 klo 14:52 lähettämä sähköposti tulee merkitä asian 
käsittelytapahtumiin ja liittää pöytäkirjan liitteeksi.  
 

5. Kun pöytäkirjan mukaan kokouksessa on tehty kannattamaton esitys asian palauttamisesta 
uudelleen valmisteltavaksi lisäselvityksiä varten,  joutuu vaatimuksena esittämään selvitettäväksi ja 
vastattavaksi kysymyksen; Mitä ympäristötarkastaja Sanna Hilska selvitti?, kun ei uudelleen 
valmisteluun palauttamisesitystä kannatettu.  
 

6. Edellä olevassa kohdassa viisi esitetyn kysymyksen lisäksi on selvitettäväksi ja vastattavaksi 
toistettava kysymys; Mitä ympäristötarkastaja Sanna Hilska selvitti?, kun uudelleen valmisteluun 
palauttamisesityksen tehnyt henkilö ei jättänyt eriävää mielipidettä, vaikka yleensä näin vastuista 
vapautuakseen näin tällaisissa tilanteissa tekee. 
 

7. Edellisten lisäksi selvitettäväksi ja vastattavaksi on esitettävä kysymys; Miksi ja millä perusteella 
valmistelijan päätösesityksen ja esittelijän esittelemän päätösehdotuksen hyväksytyksi tulemiseen 
vaikuttavat erilaiset valmistelevan henkilön, tässä tapauksessa ympäristötarkastajan selvitykset 
jätetään kirjaamatta? 
 

8. Vaikka kunnalliseen itsehallintoon kuuluu oikeus tehdä huonoja ja vähemmän viisaita päätöksiä, 
niin siitä huolimatta on esitettävä selvitettäväksi ja vastattavaksi kysymys; Eikö Karkkilan ja 
Karkkilalaisten etu ole pitkässä juoksussa se, että Karkkila myöntää luvan esim. ”klausuulilla”, 
”Ottamislupa myönnetään ottosuunnitelman mukaiselle alueelle peruslupamääräyskokonaisuutta 
noudattaen.”??? 
 

9. Selvitettäväksi ja vastattavaksi on esitettävä myös kysymys; Eikö edellä kohdassa 8 sanotusti 
toimien Karkkila pidä tilanteen kaikilta osin hallinnassaan? Mikäli sitten esim. ELY-keskus valittaisi, 
niin kuin minulle on Karkkilan tekninen johtaja Ahti Huhtaniskan toimesta suullisesti ilmoitettu ELY-
keskuksen lausunnossa kirjallisesti olevan, jota kirjallista ilmoitusta ei muuten ole ELY-keskuksen 
11.4.2016 päivätyssä minulle kopiona luovutetussa lausunnossa, ja Karkkilan ympäristölautakunnan 
tekemä myönteinen ottolupapäätös kumottaisiin, Karkkila olisi korvausvastuista vapaa. 
Korvausvelvollisuus siirtyisi ELY-keskukselle.  
 

10. Selvitettäväksi ja vastattavaksi on esitettävä myös kysymys; Eikö Karkkilalla ole vähintään 250000, 
jopa 1000000 euroon nousevalle korvaussummalle järkevämpääkin käyttöä, kuin todellisuudessa 
kokonaan olemattomien suojeluarvojen säilyttämisyritys? 
 



11. Kysymyksen 10 jatkokysymyksenä on esitettävä kysymys; Eikö tuolla Vihdin ympäristöpalveluiden 
valmisteleman kielteisen lupapäätöksen seurauksena Karkkilalle lankeavalla 250000-1000000 euron 
korvaussummalla saa Karkkilan katuihin 5-10, jopa yli 15 kilometriä asfalttipintaa? Kumpi on 
Karkkilalle ja karkkilalaisille tärkeämpää esim. katujen asfaltointi, vai ko. alueella kokonaan 
olemattomien suojeluarvojen säilyttäminen? 
 

12. Selvitettäväksi ja vastattavaksi on esitettävä kysymys; Kuvitteleeko mahdollisesti joku tai 
mahdollisesti jotkut mahdollisesti hyötyvänsä jotakin kielteisellä päätöksellä ja näin ”firmalle” 
suoraan järjestetyllä korvausvaatimusmahdollisuudella?  
 

13. Selvitettäväksi ja vastattavaksi on esitettävä tässä vaiheessa vielä kysymys; Onko kaikki vaihtoehdot 
esim. korvauksien kokonaan välttämiseksi tai pienentämiseksi selvitetty? Esim. paikallisille 
asukkaille vähemmän haittaa tuottava kuljetusreittimuutos. 

 
14. Vastaselitysoikeus ja valituksen täydentämismahdollisuus varataan. 

 
 

PERUSTELUT: 
 

1. Tässä ja jäljempänä olevassa 3.11.2016 klo 14:52 lähetetyssä sähköpostissa asian 75 osalta ja sen 
perusteluissa sanottu. 

 
2. Viitekohdissa eritellyt muut sähköpostit liitetiedostoineen ja niissä sanottu. 

 
3. Hallintolaki ja sen pykälässä kuusi edellytetyt oikeudelliset odotukset edellyttävät selvittämään, 

valmistelemaan ja kirjaamaan asian tosiasiapohjalta niin kuin ne tosiasioina ovat.  
 

4. Oikeudellisten odotusten edellyttämäksi kirjaamiseksi ei riitä se, että asia tosiasioiden sijasta 
referoidaan virkahenkilöiden toimesta suullisesti vielä lautakunnan kokouksessakin, ja kirjataan niin 
kuin se selvitysmanipulointeineen ja luottamushenkilöiden erehdyttämisineen halutaan olevan tai 
näyttävän, tai päätöksen lopputuloksen olevan.  
 

5. Oikeudelliset odotukset eivät oikeuta kirjaamatta jättämistä. 
 

6. Oikeudelliset odotukset edellyttävät kirjaamaan valmistelijan ja esittelijän kokouksessa tekemät 
suulliset selvitykset sekä lähettämäni sähköpostit, tässä tapauksessa lähettämäni sähköpostin siitä 
huolimatta, että sen sai asiakirjasaantivaikeuksien ja asiakirjapuutteiden seurauksena lähetetyksi 
vasta kokouspäivänä ja silloinkin vasta vähän ennen kokousta. 
 

7. Jäljempänä oleva sähköposti sisälsi sellaista uutta tietoa, jolla oli ja on edelleen vaikutusta 
päätöksen sisältöön. 
 

8. Karkkilan ja Karkkilalaisten etu on myöntää haettu ottolupa 3.11.2016 klo 14.52 sähköpostitekstissä 
ottosuunnitelmaan esittämälläni kuljetusreittimuutoksella ottosuunnitelman mukaiselle alueelle 
peruslupamääräyskokonaisuutta noudattaen. Peruslupamääräyskokonaisuus on liitetiedostona. 

 
Lopuksi painotan erityisesti seuraavaa: 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä 
mikin tarkoittaa.  
 
Haavistossa 13.12.2016 



 
Markku Sahlstedt 
Maanviljelijä 
Haavistontie 131 
03710 Uusitalo 
 
Liitetiedostona kaikki viitekohdissa eritellyt sähköpostit ja niiden liitetiedostot 
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Oikolukematon 
 
Karkkilan kaupunki 
Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää 
Karkkilan kaupunginhallitus 
Karkkilan tekninen johtaja 
Ahti Huhtaniska 
Karkkilan ympäristölautakunta 
Maa-ainestiimi. Toisin sanoen se aikanaan Karkkiolan tekninen johtaja Kari Setälän esiliinakseen perustama 
salaseura, jonka käsittelyistä ei tähän mennessä ole pidetty pöytäkirjaa eikä muistioita 
JA 
Muut sähköpostijakelussa mainitut 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
Vihdin kunta 
Tekninen ja ympäristöjohtaja 
Kari Setälä 
JA 
Ympäristöpäällikkö 
Kirsi Järvinen 
 
SEKÄ 
Muut sähköpostijakelussa mainitut 
 
 
ASIA: 
Ympäristölautakunnan 3.11.2016 kokouksen esityslistan asioiden 75 ja 77 palauttaminen uuteen 
valmisteluun. 
 
Kohteliaimmin edellytän, että esityslistan asia 75 Rudus OY:n lupahakemus maa-ainesten ottamiseen tiloilla 
Anttila II 224-405-3-59, Harju 224-407-1-238, Harjumäki II 224-407-1-244 ja Harjumäki I 224-407-1-242 sekä 
asia 77 Ympäristölautakunnan ratkaisuvallan delegointipäätöksen tarkistaminen palautetaan uuteen 
valmisteluun. 
 
PERUSTELUT: 
75 Rudus OY:n lupahakemus maa-ainesten ottamiseen tiloilla Anttila II 224-405-3-59, Harju 224-407-1-238, 
Harjumäki II 224-407-1-244 ja Harjumäki I 224-407-1-242. 
 
1. Päätösesitys perustuu puutteelliseen, manipuloituun ja luottamushenkilöitä erehdyttävään, 

pahimmassa mahdollisessa tilanteessa ainakin vajaan 250000 euron jopa 10000000 euron, plus 
juristikustannukset päälle kustannukset Karkkilalle aiheuttamaan valmisteluun.  

 
2. Siitä aiheutuuko kohdassa 1 sanottu esim. osaamattomuudesta, asenteista, politikoinnista, vai 

koristekuviin ja korulausefraaseihin perustuvasta ottosuunnitelmasta (myyntituotteesta) en tässä 
vaiheessa ehdi laajasti kirjoittaa. Mutta joitain tosiasioita seuraavassa. 

 
3. Fakta on se, että nykyisin Rudus OY:n (1987 tai 1988) maksamat 1000000 km3 maamassat sijaitsevat 

Karkkilan kaupungin omistamalla Anttila II tilan alueella. 

mailto:kirjaamo@karkkila.fi


 
4. Fakta on myös se, että Uudenmaan liiton 22.4.2016 lausunnossa sanotaan ottoluvan myöntäminen ei 

vaikeuta lainvoimaisen maakuntakaavan toteuttamista. 
 

5. Faktaa on myös se, että ELY-keskuksen 11.4.2016 lausunnossa todetaan, ettei ottotoiminta vaaranna 
pohjavesiä. 

 
6. Edelleen Faktaa on se, että alueella ei ole mitään lähdeallasta. Alueen pohjoispuolella suon reunassa on 

tihkupinta joka purkautuu sieltä mistä se helpoimmin pääsee. Perjantaina 28.10.2016 perehdyin 
tilanteeseen ajoittain niin suuressa vesisateessa, ettei kameraa voinut käyttää. Kolme eri 
purkauskohtaa löysin. Neljättä ei ollut kiinnostusta hakea noin kahden metrin paikoin jopa ylikin 
kahden metrin järviruokokasvustossa. Liitetiedostona olevat peruskarttakopiot vuosi 1979, joka 
perustuu 1975 ilmakuvaukseen, osoittaa neljä purkukohtaa ja lähteen. Vuoden 2000 peruskarttakopio, 
joka perustuu 1996 ilmakuvaukseen, osoittaa kolme ojaa ja lähteen.   

 
7. Liitetiedostona olevat vuoden 2012 toukokuun ja vuoden 2015 elokuun ilmakuvat osoittavat maastossa 

olemassa olevan tilanteen. Nuoli väitetyn ja tutkitun lähdealtaan sijainnin. Yhtenäinen punainen viiva 
Karkkilan omistaman Anttila II tilan rajan, jonka etelä- ja lounaispuolella olevat sorat omistaa Rudus OY 
lounaisosassa olevaan ottoalueeseen asti. Molemmissa ilmakuvissa samat merkinnät.  

 
8. Vuoden 2012 ilmakuvasta selviää myös se kuljetusreitti, jota paikalliset ymmärrettävistä syistä 

edellyttävät pohjoisenreitin sijasta käytettäväksi. Eli ilmakuvassa näkyvältä pohjoiselta ottoalueelta 
ensin eteläkaakkoon. Sitten Toivikeen suon reunaa pitkin lounaaseen, josta länteen. Sitten pohjoiseen 
Pajuojan tielle. Jota pitkin Porintielle. Tällä reitillä ei ole asutusta.  

 
9.  Fakta on myös se, että hankin ensimmäisen digikamerani vuonna 2006. Tämän jälkeen olen kuvannut 

mm. Aittoissuonmäelle  maa-ainesten ottamisen estämiseksi, ainakaan muilta vaikutelmilta ei ole 
voinut välttyä, rakennetun ulkoilureitin. Myös kaavoitus- ym. selvitystoimet näyttävät osoittavan 
samaa. 

 
10. Faktana on todettava myös se, että muistutuksia eikä lausuntoja ole esitetty päätöksen liitteeksi. On 

vain valmistelijan referointeja. Allekirjoittaneen liiteaineistojen osaltakin vain luettelot joille olen viestit 
lähettänyt.  

 
11. Ihmettelen edelleen myös sitä, että valmistelijalla on edelleen kirjaimia niin vähän, että muistuttajista 

tai huomauttajista vain etukirjaimet esitetään.  Allekirjoittanut on esiintynyt koko nimellään ja se tulee 
kirjoittaa kokonaisuudessaan. 

 
12. Kaikkein selvin ja yksinkertaisin ja kaikille tahoille parhain ja selkein ratkaisu on myötää ottamisluvat 

ottosuunnitelman mukaiselle alueelle liitetiedostona olevaa peruslupamääräyskokonaisuutta 
noudattaen. Lisätä niihin tuon alueen edellyttämät erityismääräykset tällä hetkellä tiedossa olevan 
kuljetusreitin ja ulkoilureittien osalta. Peruslupamääräyskokonaisuuden mukainen ottolupa säilyttää 
ykkösasiana alueen pohjavedet juomakelpoisena, kakkosasiana turvaa alueen jälkihoidon alueen omilla 
pintamailla ja kolmantena mahdollistaa maa-ainesten ottamisen, edellä mainitussa järjestyksessä. 
Edellä sanottujen lisäksi Karkkila säästää juristikustannukset ja maineensa sopimuskumppanina. 
Toivottavasti Rudus OY:llä ei ole mitään esitystäni vastaan. 

 
13. Kuljetusreittimuutos ei ole ongelma. Myöskään ulkoilureittien tekeminen ei ole ongelma. 

Puskutraktorilla sitä syntyy 500-1000 metriä päivässä. Puuston kasvaminenkaan ei ole ongelma. 
Vuonna 1975 jälkihoidettu ja siihen vuonna 1976 istutettu metsä on varttunut jo 20 metrin pituiseksi ja 
tukkipuuston kokokoiseksi. 

 



14. Jälkihoidon ja ulkoilureittien toteutumiseen ja toteuttamiseen voi tutustua Parsilanjärven ympäristössä. 
Opastan mielelläni peruslupamääräyskokonaisuuden mukaisesti toteutettuihin ottoalueisiin 
tutustumista. Onnistuu henkilöautoajeluna, joten liikkumisvaikeudetkaan eivät ole este. 

 
ESITYSLISTAN ASIA 77 UUDELLEEN VALMISTELUUN SIIRTÄMISEN PERUSTELUT: 
 
15. Asia ja sen tavoitteet ovat moniulotteiset ja epäselvät. 
 
16. Aluksi muistettavaksi on korostettava, että Vihti irtisanoi Karkkilan tekninen johtaja Ahti Huhtaniskan ja 

Karkkilan kaupunginjohtaja Ahti Majalahden allekirjoittaman yhteistyösopimuksen, jonka 
ympäristölautakunta palautti marraskuun 12 päivänä 2015 pitämässään kokouksessa ( § 84) uuteen 
valmisteluun. Irtisanottu sopimus ei ollut ympäristölautakunnan uudelleen valmisteluun palauttamisen 
seurauksena lainvoimainen. Joskin nimenkirjoittamisoikeuden omaavien henkilöiden 
allekirjoittamisesta johtuen Karkkilan asukkaiden palveluja heikentävä, mutta muutoin Karkkilaa sitova. 

 
17. Liitetiedostona on molemmat sopimukset. Vuonna 2010 allekirjoitetusta sopimuksesta selviää, mitä 

palveluja Karkkilalaisten kuuluu saada. Sopimuksen edellyttämiä palveluja ei toimitettu. Ei 
henkilökohtaisista syistä johtuen haluttukaan toimittaa. Ympäristölautakunnan uudelleen valmisteluun 
palauttaman vuonna 2015 allekirjoitetun sopimuksen mukaan ei edellytettykään toimitettavaksi. 

 
18. Ennen hallintosäännön muutosasian käsittelyä tulee selvittää sopimustilanne. Eli kumpi on irtisanottu? 

Vuonna 2010 allekirjoitettu vai 2015 allekirjoitettu? Vai molemmat? 
 

19. Hallintosäännön delegointisäännösten tarkistaminen ja mahdolliset lisäykset ovat ajankohtaisia vasta 
sen jälkeen kun Karkkila on selvittänyt jatketaanko yhteistyötä Vihdin kanssa? vai hoidetaanko asia 
Karkkilassa? Edellyttää ympäristösihteerin viran perustamista. 

 
20. Oman ympäristösihteerin viran perustaminen on välttämätöntä. Yhteistyö Vihdin kanssa tulee 

johtamaan siihen, että Vihti yhdessä Karkkilan ympäristöpalveluiden vastaanottajan ja hyväksyjän 
vastaava rakennustarkastaja Nicole Ahtokiven kanssa tulee jatkossakin peittelemään vain jälkiään. 
Hallintosääntömuutos on osa tätä kokonaisuutta. Itse henkilökohtaisesti en ole voinut välttyä 
vaikutelmalta, että Ahtokivi on sopimaton mm. vastaavan rakennustarkastajan ja ympäristöpalveluiden 
vastaanottajan ja hyväksyjän palveluaorganisaatiokaaviosta selviäviin tehtäviin. Tulee harkita henkilön 
vaihtamista. 

 
21. Hallintosääntömuutoksen seurauksena Vihti pääsee perusteettomasti vetäytymään muka valtuuksien 

puuttumisten seurauksena Karkkilalle aiheuttamistaan vahingoista ja niiden korjaamiskustannuksista. 
Vihdillä on ollut riittävät valtuudet mm. maa-ainesten ottamisen keskeyttämiseen. Se miksi niitä ei ole 
käytetty onkin sitten jo toinen juttu. Varsinkin kun sopimus on edes sovittujen palveluiden 
toimittamista toiminut periaatteella Vihti kerää rahat, Karkkila tekee työt ja maksaa vahingot. 

 
22. Nyt kun hallintosäännöksen muutoksella esim. ympäristötarkastajan valtuuksia lisätään se tulee 

johtamaan myös siihen, että Vihdin henkilöt päättävät myös siitä että syytetoimet jätetään tekemättä. 
Ja Karkkila maksaa vahingot.  

 
23. Majalahden ja Setälän allekirjoittama ja Majalahden ja Huhtaniskan jatkama sopimus on täysin 

Karkkilan etujen vastainen. Siinä Vihdin henkilöt eivät ole minkäänlaisessa vastuusta mistään. Esim. 
lannanlevitys asia on edelleen käsittelemättä. Siitäkin huolimatta, että Vaasan hallinto-oikeus palautti 
asian toiseen kertaan uudelleen käsiteltäväksi 31.10.2011. Toisella kerralla selkeällä ohjeistuksella 
kuinka asia pitää käsitellä. Tässäkin tapauksessa hallintosäännön muutos lisävaltuuksineen mahdollistaa 
sen, ettei asiaa tarvitse käsitellä. Tällaista mahdollisuutta ei hallintosääntömuutoksella tule hyväksyä.  

 



24. Esittämäni asiat tulee palauttaa uuteen valmisteluun, vaikka se joitakin esim. arvovaltasyistä kuinkakin 
kirveltäisi. Karkkilalaisten veronmaksajien etu pitää kummassakin asiassa olla ykkösenä.  

 
25. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 

Haavistossa 3.11.2016 
 
Markku Sahlstedt 

 
 

************************************************** 
************************************************** 
 

Nyhkälänharjun kenttä, viestiketju ilman liitetiedostoja 
19.6.2017 klo 8:10 lähetettyyn sähköpostiin asti. 
Liitetiedostot Karkkilan kirjaamosta, Tai 
allekirjoittaneelta kunhan ehdin ne kerätä muistitikulle.  
 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 19. kesäkuutata 2017 8:10 
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'paivi.hellgren@karviainen.fi' <paivi.hellgren@karviainen.fi>; 'eino.hellsten@saunalahti.fi' 
<eino.hellsten@saunalahti.fi>; 'anagonda67@suomi24.fi' <anagonda67@suomi24.fi>; 
'tiinahen@gmail.com' <tiinahen@gmail.com>; 'eikka1@gmail.com' <eikka1@gmail.com>; 
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hiiro@elisanet.fi>; 'kaj.wesa@karkkila.net' <kaj.wesa@karkkila.net>; 'timo.valkas@innoplan.fi' 
<timo.valkas@innoplan.fi>; 'heikki.savola@karkkilalainen.fi' <heikki.savola@karkkilalainen.fi>; 
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'markku.tikkanen@karkkila.fi' <markku.tikkanen@karkkila.fi>; 'nina.saikanmaki@karkkila.fi' 
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Aihe: Nyhkälänharjun kenttä ja sen tulevaisuutta koskeva valtuuston päätös 19.6.2017 
 

 
Oikolukematon 
 
Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. Vaikka vaan tämän päiväiseen 
(19.6.2017) sähköpostiin. Uusillekin se riittää, 
mutta ei olisi pahitteeksi, vaikka ehtisivät 
tämän päiväsen sähköpostin lisäksi perehtyä 
(8.5.2017 klo 15.54 alkaneesta ja jatkossa 
5.6.2017 klo 14.58 ja klo 15.21 lähetettyihin 
sähköposteihin.  
 
Uusille mahdollisille lukijoille (mm. uudet 
valtuutetut), esitän 19.6.2017 sähköpostitekstin 
lukemisen lisäksi tässä sähköpostitekstissä 
jäljempänä viimeisenä olevan 27.2.2017 
sähköpostitekstin ja sitten 15.3.2017 sähköpostin 
lukemista ensin ns. lähtö- tai pohjatiedoiksi sen 
mukaan kun aikaa järjestyy. Esitän edellistä Siitä 
huolimatta vaikka tässä yhteydessä ei enää pysty 
lähettämään 27.2.2017 eikä 15.3.2017 
sähköpostin liitetiedostoa. Sitten seuraavaksi 
viitekohta yhden (VIITE 1:) luettelon mukaisesti 
sähköposti kerrallaan loput lopusta alkuun  
 
Kun osa luottamushenkilöistä on rajoittanut 
sähköpostiosoitteittensa luovuttamista, 
pyydän, että tämä teksti postitetaan viran 
puolesta niille valtuutetuille, varavaltuutetuille, 
kaupunginhallituksen jäsenille ja varajäsenille, 
teknisen lautakunnan jäsenille ja varajäsenille, 
jotka ovat kieltäneet sähköpostiosoitteittensa 
luovuttamisen. Edellä oleva pyyntö koskee 
myös tulevien em. toimielinten jäseniä ja 
varajäseniä. 
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Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin 
avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä 
mikin tarkoittaa. 

 
Karkkilan kaupunginvaltuusto 
Kokous 19.6.2017 
Sekä erikseen 
Karkkilan Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää  
Ja 
Karkkilan Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 
Ja 
Hallintopäällikkö 
Matleena Mikkonen 
Ja  
Vastaava rakennustarkastaja  
Nicole Ahtokivi 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
ASIA: 
Nyhkälänharjun kenttä ja sen tulevaisuutta koskeva kaupunginvaltuuston päätös 19.6.2017 
 
VIITE 1: 
Aikajärjestyksessä ensimmäisestä 27.2.2017 klo 9.56, 15.3.2017 klo 15.04, 23.3.2017 klo 14.45, 8.5.2017 klo 
14.58, lähetetyt sähköpostit, niiden liitetiedostot ja niissä tai niillä ilmaistu kokonaisuus. Sekä 12.5.2017 klo 
11.30, 22.5.2017 klo 14.59, 24.5.017 15:56 lähetetyt sähköpostit, niiden liitetiedostot ja niissä tai niillä 
ilmaistu kokonaisuus. Vasta 26.5.2017 klo 15.38 Ahti Huhtaniskan toimittama 
urakkatarjouspyyntöasiakirjojen lisäkirje 1. Urakkatarjousten käsittelyyn ottamisen ehtona ollut, vasta 
29.5.2017 klo 8.00 alkaen toteutunut rakennuspaikkaan tutustuminen, 29.5.2017 klo 12.00 
urakkatarjouksien jättötilanne, ja siinä yhteydessä liitteenä ollut nyt liitetiedostona oleva Makinen 
Juhamatti. pdf (3mt) liitetiedosto. Karkkilan hallintopäällikkö Matleena Mikkosen 31.5.2017 klo 9.51 
lähettämä sähköposti. Markku Sahlstedtin 1.6.2017 klo 14.59 ja 15.36 lähettämät sähköpostit sekä 
Karkkilan hallintopäällikkö Matleena Mikkosen 1.6.2017 klo 15.52 lähettämä sähköpostiviesti. 
Kaupunginhallituksen 5.6.2017 kokouksen esityslistan pykälä 131 ja sen liite  17 kohta 5 ja 
yhteenvetokohta. Jotka muuttuneet kokouspöytäkirjan pykäläksi 155 ja sen liitteeksi 44 sekä Markku 
Sahlstedtin 5.6.2017 klo 14.58 ja klo 15.21 lähettämät sähköpostit. 
 
VIITE 2: 
Liitteistä huomioon otettavaksi se, että edellä luetellut sähköpostit ovat jäljempänä. Huomioon otettavaksi 
niin ikään se, että aikaisempien sähköpostien liitetiedostot eivät enää niiden suuren yhteiskoon vuoksi ole 
mukana. Löytyvät, tai ainakin pitäisi löytyä Karkkilan kirjaamosta. 
 
Arvoisat Karkkilan eri organisaatioissa toimivat luottamushenkilöt. Nykyiset ja uudelleen valituksi tulleet 
sekä kokonaan uudet.  
 
Vaikka Karkkilan kaupunginhallituksella ja Karkkilan kaupunginvaltuustolla on täysin vapaa valta päättää 
Nyhkälän koulun ala-asteen lähiliikuntapaikan rakentamisen toteutus ja aloituslupa-asia niin kuin se 
yksimielisesti tai enemmistöpäätöksellä haluaa; niin siitä huolimatta 30.3.2017 pidetyn valtuuston 
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kokouksen pöytäkirjakirjauksen virhe, joka on selkeä asiavirhe, on korjattava ennen jatkopäätöksiä. Tästä 
johtuen katson velvollisuudekseni uudistaa kaikki asiassa aiemmin esittämäni, joka selviää jäljempänä 
olevasta ja jatkaa aikaisempien lisäksi informaatiotani seuraavasti: (Siitäkin huolimatta vaikka se kuinkakin 
jotakin tai mahdollisesti joitakin närkästyttäisi tai jopa kirvelisi.) 
 
1. Maanantaina 19.6.2017 pidettävässä valtuuston kokouksessa tehdään tämän päivän tiedoilla ja 

olosuhteissa tulevaisuuden päätöksiä. Eri toimielinten luottamushenkilövalintojen lisäksi mm. 
Nyhkälänharjun kentän rakentamisen aloitusluvan myöntäjän kirjausvirheen korjaamisen, sen 
jatkamisen tai lopettamisen lisäksi myös Karkkilan hallinnon tasosta. Hallinnon selittelystä ja mm. 
pöytäkirjavirheiden oikaisusta. Oikaisemattomuuden seurauksista jne.  

 
2. Ensimmäiseksi jokaisen tykönään vastattavaksi esitän seuraavat kysymykset: Mitä osoittaa Karkkilan 

hallinnosta ja Karkkilan virka- ja luottamushenkilöistä se, ettei asioita kirjata pöytäkirjaan siten kuin se 
on käsitelty ja päätetty? Kuka tai ketä tällaisesta hyötyy?  

 
3. Vastauksessa huomioon otettavaksi se, että hyötyjinä ei ole kunnan jäsenet eikä kaikkein 

ikävimmässäkään tapauksessa julkisuuteen esim. TV tai radiokanavien tai molempien kautta koko 
Suomeen leviävä Karkkilan maine. Hyötyjänä ei ole myöskään Karkkilan edustavuus ja julkisuuskuva, 
mikäli 30.3.2017 pidetyn kokouksen pöytäkirjan pykälää 24 ei korjata eikä Nyhkälänharjun kenttä 
jätetään madaltamatta. 

 
4. Karkkilan maineen lisäksi nykyinen sekamelskakokonaisuus koskee rankimmin pöytäkirjan sisällöstä 

päättävää kokouksen puheenjohtajaa ja pöytäkirjan allekirjoituksellaan hyväksyneitä arvovaltaisia 
henkilöitä. Luopumisesta huolimatta tarkastuslautakunnan puheenjohtajana toiminutta. Lievemmällä 
pääsee kokouksen sihteeri, joka vain kirjoitti niin kuin puheenjohtaja jonkun tai joidenkin ohjauksessa, 
joilta vaikutelmilta ei ole voinut välttyä, päätti ja määräsi pöytäkirjan sisällöksi. Karkkilan maine, 
asiatilanne ja julkisuuskuva koskee myös kentän madaltamisen vastustajia ja kunnan tuvan (ns. vihreä 
talo) suojelijoita. Kaikkia yhteisesti ja jokaista erikseen. Myös sihteerinä toiminutta, koska asian 
käsittelyn kirjausjärjestys ei ole kokouksen kulun mukainen. 

 
5. Tehdyt ehdotukset, mm. Eino Huotarin selkeä tekstimuutosesitys, niiden kannatukset, puheenjohtajan 

äänestysesitys 1, sen tulos ja ensimmäinen päätöstoteamus, sen jatkotilannetoteamus, sitä seurannut 
äänestysesitys 2, sen tulos ja mm. aloitusluvan myöntäjän osalta (kaupunginvaltuusto) tehty selkeä 
päätöstoteamus selviävät kiistattomasti 23.5.2017 Karkkilan kirjaamoon toimittamastani tallenteesta.  

 
5.1. Seuraavana noin 36 minuutin pituisen otetallenteen minuuttilukemat muutaman sekunnin 

tarkkuudella. Eli minkä minuuttilukeman kohdalta mitäkin tapahtui. Minuuttien ilmoittaminen 
nopeuttaa asiaan perehtymistä ainakin niiden osalla, jotka esim. kiireeseen vedoten eivät ole 
halukkaat kuuntelemaan noin 36 minuutin tallennetta kokonaan. Toivottavasti tallenne 
kuunnellaan kaupunginvaltuuston 19.6.2017 pidettävässä kokouksessa ainakin seuraavana 
olevien minuutti ja sekunti lukemien kohdalta. Ainakaan kukaan ei voi sanoa, ettei tietoa ollut 
saatavissa. 

 
5.1.1.  Eino Huotarin puheenvuoro 20.20  
5.1.2.  Eino Huotarin muutosesitys 20.45 
5.1.3.  Eino Huotari valtuusto 20.50-20.55 

 
5.1.4.  Anu Fosteruksen kannatuspuheenvuoro 26.25-26.28 
 
5.1.5.  Mika Tallgrenin ensimmäinen äänestysesitys 27.58 
5.1.6.  Mika Tallgrenin toteama ensimmäisen äänestyksen äänestystulos 30.50 



5.1.7.  Mika Tallgrenin toteamus ettei vielä hyväksytä kokonaisuudessaan kaupunginhallituksen 
ehdotusta 31.00 

5.1.8.  Mika Tallgren varmisti Huotarin muutosehdotuksen sisällön 31.20 
5.1.9.  Mika Tallgrenin toinen äänestysesitys 31.50 
5.1.10.  Mika Tallgrenin toteama toisen äänestyksen äänestystulos 34.05 

 
5.1.11. Eino Huotarin eriävä mielipide 34.15 plus erinäinen määrä muita eriäviä 

mielipiteitä 
 

5.1.12. Raino Velin eriävistä mielipiteistä syntyneestä sekamelskasta 34.54 
5.1.13. Mika Tallgrenin toteama valtuuston päätös 35.20  

 
6. Tallenteelta selviävä puheenjohtaja Mika Tallgrenin päätöksen toteaminen siitä, että valtuusto hyväksyi 

kaupunginhallituksen esityksen sillä muutoksella, että sinne hyväksyttiin valtuutettu Huotarin muutos 
tekstiin, kaupunginvaltuusto päättää erikseen rakennustöiden aloitusluvasta. 

 
7. Karkkilan kirjaamoon 23.5.2017 toimitetun kaupunginvaltuuston kokouksen 30.3.2017 pykälän 24 

käsittelystä olen toimittanut otetallenteen myös seuraaville henkilöille 31.5 Raino Velin, 31.5 Kari Laine, 
2.6 Anu Frosterus, 2.6. Raine Klemola, 3.6 Timo Palenius, 3.6 Kaj Wesa, 4.6. Harri Lindforss, 4.6. Risto 
Sintonen jne. Tiedoksi se, että kirjaamosta tallenteen on hankkinut Timo Valkas. 

 
8. Uuden 19.6.2017 kokoontuvan valtuuston tulee ensin päättää asiavirheen korjaamisesta ennen kuin se 

tekee minkäänlaisia päätöksiä urakkatarjouksen hyväksymisestä ja aloitusluvan myöntämisestä.  
 

9. Kaupunginvaltuuston tilalle valtuuston 30.3.2017 pykälän 24 käsittelyn ja päätöksen vastaisesti 
vaihdettu kaupunginhallitus on selkeääkin selvemmin asiavirhe. Huomioon otettavaksi se, että mm. 
valtuuston puheenjohtajakin äänesti Huotarin esityksen hyväksymisen puolesta.  

 
10. Rakennustöiden aloittamisluvan myöntäjä on kiistatta ja yksiselitteisesti kaupunginvaltuusto. Tämän 

kaupunginhallitus on 5.6.2017 pidetyn kokouksen pykäliin 154 ja 155 (liitteet 38/6 ja 38/7) tehdyillä 
kirjauksilla myöntänyt, mutta ei ole edellyttänyt seuraavaa 19.6.2017 pidettävää valtuuston kokousta 
korjaamaan 30.3.2017 pöytäkirjan pykälää 24 kokouksen kulun mukaiseksi. Vaikka olisi pitänyt. Asian 
tiimoilta eri vaiheissa esitetyt tähänastiset selitykset ja jatkossa esitettävät mahdolliset selitykset ovat 
pelkkää sananhelinää. Mm. valituksien mitätöimiseksi ja ratkaisuvallan pitämiseksi seuraavissa 
päätöksissä kaupunginhallituksella. 

 
11. Kuten jo aiemmin totesin uuden valtuuston ensimmäinen tehtävä Nyhkälänharjun kenttää koskevassa 

asiassa ennen minkäännäköisiä aloituslupa tai muita uusia päätöksiä on 30.3.2017 pidetyn valtuuston 
kokouksen pöytäkirjanpykälän 24 (liitteet 36/13 ja 36/14) korjaaminen kokouksen kulun mukaiseksi. 
Kaupungista tulee löytyä ja löytyy virkahenkilöitä, jotka hallitsevat kokouksen kulun kirjaamisen ja niitä 
seuranneen asiavirheen korjaamisen lakien ja sääntöjen edellyttämällä tavalla. 

 
12. Pöytäkirjan korjausvelvollisuuden ja perusteet sille olen esittänyt jo 1.6.2017 klo 14.59 ja 15.36 sekä 

5.6.2017 klo 14.58 ja 15.21 , johtavien virkahenkilöiden lisäksi myös kaupunginhallitukselle 
lähettämissäni sähköposteissa. Edellä mainitut sähköpostit ovat jäljempänä. Ihmettelen miksi 
korjausesitystä ei kaupungin hallinnosta vastaava johtava virkahenkilö (kaupunginjohtaja) viraston 
päällikkönä, eikä kaupunginhallitus ole pöytäkirjassa oleva asiavirheen korjaamista esittänyt eikä 
edellyttänyt. Mihin tällaisella asian käsittelyllä pyritään? 

 
13. Korjaamista edellyttää hallintolaki. Sen 50, 51, 52, 53, 54 pykälät ja erityisesti 6 pykälän viimeinen 

lause. 
 



Hallintolaki 6.6.2003/434 

8 luku 
Päätöksessä olevan virheen korjaaminen 

50 § (11.6.2010/581) 
Asiavirheen korjaaminen 

Viranomainen voi poistaa virheellisen päätöksensä ja ratkaista asian uudelleen, jos: 

1) päätös perustuu selvästi virheelliseen tai puutteelliseen selvitykseen; 
2) päätös perustuu ilmeisen väärään lain soveltamiseen; 
3) päätöstä tehtäessä on tapahtunut menettelyvirhe; tai 
4) asiaan on tullut sellaista uutta selvitystä, joka voi olennaisesti vaikuttaa päätökseen. 

Päätös voidaan korjata 1 momentin 1–3 kohdassa tarkoitetussa tilanteessa asianosaisen eduksi tai vahingoksi. 
Päätöksen korjaaminen asianosaisen vahingoksi edellyttää, että asianosainen suostuu päätöksen korjaamiseen. 
Asianosaisen suostumusta ei kuitenkaan tarvita, jos virhe on ilmeinen ja se on aiheutunut asianosaisen omasta 
menettelystä. Päätös voidaan korjata 1 momentin 4 kohdassa tarkoitetussa tilanteessa ainoastaan asianosaisen 
eduksi. 

51 § 

Kirjoitusvirheen korjaaminen 
Viranomaisen on korjattava päätöksessään oleva ilmeinen kirjoitus- tai laskuvirhe taikka muu niihin verrattava 
selvä virhe. 

Virhettä ei saa kuitenkaan korjata, jos korjaaminen johtaa asianosaiselle kohtuuttomaan tulokseen eikä virhe ole 
aiheutunut asianosaisen omasta menettelystä. 

52 § 

Korjaamisasian vireilletulo ja käsittely 

Viranomainen käsittelee korjaamisasian omasta aloitteestaan tai asianosaisen vaatimuksesta. Aloite on tehtävä 
tai vaatimus virheen korjaamiseksi on esitettävä viiden vuoden kuluessa päätöksen tekemisestä. 

Asiavirheen korjaaminen edellyttää, että asia käsitellään uudelleen ja asiassa annetaan uusi päätös. Kirjoitusvirhe 
korjataan korvaamalla virheen sisältävä toimituskirja korjatulla toimituskirjalla. Asianosaiselle on varattava 
tilaisuus tulla kuulluksi ennen kirjoitusvirheen korjaamista, jollei se ole tarpeetonta. 

Asia- tai kirjoitusvirheen korjaamisesta on tehtävä merkintä alkuperäisen päätöksen taltiokappaleeseen tai 
viranomaisen käytössä olevaan tietojärjestelmään. Uusi tai korjattu toimituskirja on annettava asianosaiselle 
maksutta. 

53 § 

Täydentävät säännökset korjaamismenettelystä 

Käsitellessään asia- tai kirjoitusvirheen korjaamista viranomainen voi kieltää päätöksen täytäntöönpanon 
toistaiseksi tai määrätä sen keskeytettäväksi. 

Jos korjattavaan päätökseen on haettu oikaisua, muutosta tai siitä on vireillä erikseen säädetty menettely, 
korjaamisasian käsiteltäväksi ottamisesta on ilmoitettava ja siinä tehty päätös toimitettava tälle viranomaiselle. 
Korjaamisasian käsittely ei vaikuta valitusajan tai muun määräajan kulumiseen. 

Päätökseen, jolla viranomainen on hylännyt virheen korjaamista koskevan vaatimuksen, ei saa hakea muutosta 
valittamalla. 

Hallintolaki 6.6.2003/434 määrittää hyvän hallinnon perusteet 

2 luku 

Hyvän hallinnon perusteet 

6 § 

Hallinnon oikeusperiaatteet 

Viranomaisen on kohdeltava hallinnossa asioivia tasapuolisesti sekä käytettävä toimivaltaansa yksinomaan lain 
mukaan hyväksyttäviin tarkoituksiin. Viranomaisen toimien on oltava puolueettomia ja oikeassa suhteessa 

http://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2003/20030434#a11.6.2010-581
http://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2003/20030434#a434-2003
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tavoiteltuun päämäärään nähden. Niiden on suojattava oikeusjärjestyksen perusteella oikeutettuja odotuksia. 
(Viimeisen lauseen lihavointi on kirjoittajan) 

14. Oikeutetut odotukset edellyttävät kirjaamaan asiat niin kuin ne on, ja niin kuin ne ovat tapahtuneet. 
 
15. Mikäli pöytäkirjan korjausta ei haluta suorittaa eikä suoriteta, se osoittaa uudesta valtuustosta ja sen 

valtuutetuista jotakin. Selkärangattomuuden lisäksi mm. sen, että se hyväksyy tehdyt asiavirheitä 
sisältävät ”puliveivaukset” ja lain vastaisuudet. Mm. pöytäkirjan pitämisen osalta. Valtuuttaen samalla 
virkahenkilöt toimimaan jatkossakin samalla tavalla. Voimatta jatkossa millään tavalla käyttää sitä 
päätäntävaltaa mikä valtuutetuille ja muille luottamushenkilöille kuuluu. 

 
16. Oikeutetut odotukset eivät täyty pienemmässäkään määrin kaupunginhallituksen 5.6.2017 pykälässä 

154 valtuuston päätettäväksi esittämän ”Nyhkälän harjunalueen lähiliikuntapaikan maanrakennustyön 
urakoitsijan valinta”, otsikolla päätettäväksi esitetyssä asiassa. (Liitteet 38/1 – 38/5. Varsinkin liitteet 
38/4 ja 38/5). Asiaa ei esitetä kronologisessa järjestyksessä. Uusilta valtuutetuilta salataan asian 
aikaisemmat vaiheet. Asiasta lisää jäljempänä. 

 
17. Kun aikaisemmasta kokemuksesta tiedän, etteivät esittelijät muuta päätösesityksiään kuin tilanteissa, 

joissa päätösestys tulee tyrmätyksi luottamushenkilöiden toimesta ”100 – 0”, joudun esittämään 
kysymyksen: Mitä kaupunginhallituksessa on tapahtunut, kun kaupunginjohtaja on muuttanut 
päätösesitystään? Kysymystä en esitä siksi, etteikö esittelijällä ole oikeutta muuttaa päätösesitystään. 
Tiedossani on hyvin se, että esittelijällä on tekemänsä päätösesityksen täydentämis- ja muutosoikeus. 
Se, miksi kaupunginhallituksen esittelijä muutti päätösesitystään 5.6.2017 pykälässä 154, ei näy 
pöytäkirjassa eikä ole tiedossani.  

 
18. Johtuiko päätösehdotuksen muutos mahdollisesti siitä, että 23.5.2017 Karkkilan kirjaamoon ja sen 

jälkeen useille tahoille toimittamani tallenteen sisältö, josta jäljempänä sähköpostiketjussa olevan 
jakelun lisäksi on minuuttiaikainen selvitys jo edellä, osoitti ainakin osalle kaupunginhallituksen 
jäsenistä sen, ettei aloitusluvan myöntäjä ole kaupunginhallitus, vaan kaupunginvaltuusto? Vai siitä, 
että joku kaupunginhallituksen jäsenistä teki kannatetun muutosesityksen, jonka esittelijä olisi 
mahdollisesti hävinnyt jopa 9 – 0? Mikäli vastaus jälkimmäiseen kysymykseen on mahdollisesti 
myönteinen, on esitettävä kysymys: Miksi mahdollisen vastaehdotuksen tekijä eikä sen kannattaja näy 
pöytäkirjatekstissä? Onko ja koska on palattu 1970 luvulla kaupunginjohtaja Hemmilän aikana 
vallinneeseen käytäntöön? Eli pöytäkirjaan kirjataan esittelijän päätösehdotukseksi ilman asian 
käsittelyssä tapahtuneiden tapahtumien edellyttämiä kirjauksia vain se, minkä luottamushenkilöt 
hyväksyvät? Tässä vaiheessa korostan, että mahdollisesti kokouksessa esitetty kannattamatonkin 
ehdotus tulee näkyä pöytäkirjassa. Ennen esittelijän mahdollista päätösesityksensä muutosta. 

 
19. Edellä esitetyn lisäksi hallintolain edellyttämät oikeudelliset odotukset edellyttävät esittämään asiat 

myös kronologisessa aika-, eli tapahtumajärjestyksessä. Ei yksittäiseksi pilkottuina. Niin kuin nyt mm. 
uusilta valtuutetuilta aikaisempi Nyhkälänharjun käsittely salaten päätettäväksi esitetään.  

 
20. Uusille valtuutetuille Nyhkälänharjun asia tulee esittää kronologisena kokonaisuutena. Siis vähintään 

30.3.2017 valtuustolle tehdystä esityksestä sitä ennen olevine perusteluineen, päätösesityksineen ja 
päätöksineen. Tuolloisesta käsittelystä aina nykyiseen päätösehdotukseen asti. (Liitteet 36/1 – 36/16, 
37/1 - 37/8, 38/1 – 38/5 ja 38/8 – 38/9). Vasta tällöin uusilla valtuutetuilla on mahdollisuus perehtyä 
siinä laajuudessa päätettävään asiaan, joka heidän päätettäväkseen on 19.6.2017 ”Nyhkälän 
harjunalueen lähiliikuntapaikan maanrakennustyön urakoitsijan valinta” otsikoidun asian osalta 
esitetty. Siihen, josta uusi valtuusto on kokouksen loppuvaiheessa päätöstä tekemässä 19.6.2017. 

 
21. Kronologinen aikajärjestys osoittaa hankkeen alkuperäisten suunnitelmien kustannusarvioksi 

1215000,0€. Johon olisi mahdollisuus saada valtionapua 35 % (liitteet 36/8, 36/9 ja 36/109). 



Kokonaiskustannusarvio muuttui myöhemmissä käsittelyissä. Silti hankkeen käynnistämisen 
edellytyksenä edelleen oleva valtionapuprosentti pysyi 35 prosentissa. (liitteet 36/12, 36/13, 36/14).  

 
22. Alkuperäisen 1215000,0€ kustannusarvion mukaan 35 %:n valtionapuosuus merkitsisi rahassa 

425250,0€ summaa. Seuraavasta 1070000,0€ kustannusarviosta 374500,0€ summaa. 1024000,0€ 
kustannuksista 358000,0€. 512000,0€ kustannuksista 179200,0€  summaa. 410000,0€ kustannuksista 
143500,0€ summaa. Haetusta 377000,0€ kustannuksista 131950,0€ summaa. 

 
23. Valtionapuna saatu 110000,0€ summa on prosentteina 1215000,0€ summasta 9,05 %. Seuraavasta 

1070000,0€ summasta 10,28 %. 10240000,0€ summasta 10,74 %. 512000,0€ summasta 21.48 %. 
410000,0€ summasta 26,83 %. Haetusta 377000,0€ summastakin vain 29,18 %. Mikä sekään ei täytä 
kaupunginvaltuuston rakentamispäätöksen aloittamisluvan myöntämisen yhdeksi edellytykseksi 
30.3.2017 pykälässä 24 päätettyä ja sitä ennen useasti toistettua 35 prosenttia. (Liite 36/14 ja siitä 
alkuun liite 36/1).  

 
24. Mikä onkaan aloittamisen ehdoksi päätetyn 35 %:n valtionaputilanne todellisuudessa, mikäli 

loppukustannuksiin vuosina 2018 ja 2019, vaiheet 2 ja 3 ei saada 35 %:n valtionapuja ollenkaan? (liite 
36/5). Onko joku valtion hallinnosta luvannut ja kenelle, että 35 %:n saadaan tulevina vuosina myös 
vaiheille 2 ja 3? 

 
25. Liitteiden 36/1 – 36/16 mukaan kaupunginvaltuuston enemmistö hyväksyi tietyin edellytyksin 

Nyhkälänharjun hankesuunnitelman ja toteutussuunnittelun käynnistämisen (liite 36/14). Edellisen 
lisäksi liitteiden 37/1 – 37/8 mukaan kaupunginvaltuuston enemmistö hyväksy Nyhkälänharjun 
lähiliikunta-alueen toteutuspiirustukset ja 512000,0€ kustannusarvion 1-vaiheen toteuttamiseksi 
vuonna 2017 (liite 37/6). Valtuuston enemmistö hyväksyi piirustukset siitä huolimatta, että olin 
8.5.2017 klo 14.58 ja 15.54 lähettämissäni sähköposteissa informoinut virkahenkilöitä ja 
kaupunginvaltuustoa siitä, ettei hanketta ko. piirustuksilla toteuteta. Ei edes ilman perustavaa laatua 
olevia muutoksia pystytä toteuttamaan. Mm. kentän Helsingintien puoleinen reuna siitä huolimatta, 
että kunnantuvan (vihreä talo) alue on selvitysalueena. Eikä sinne tässä vaiheessa mennä. Nykyinen 
kenttä kapenee Helsingintien puoleisesta reunasta tietystä kentällä noin metrin verran olevasta 
rajapaalun kohdasta mitattuna 11 metriä Huhdintielle päin. Tuosta kohtaa kentän reunasta mitattuna 
12 metriä. 

 
26. Tosiasioiden huomioon ottamattomuus jatkui kaupunginhallituksessa 5.6.2017 pykälässä 154. Jopa 

yksimielisellä päätöksellä (liite 38/5). Siitä huolimatta, että informoin kaupunginhallitusta 5.6.2017 klo 
14.58 ja 15.21 lähetettyjen sähköpostien kohdassa 10 seuraavasti:  

 
26.1. ”Maisematyölupahakemus asiakirjojen eikä valtuuston 8.5.2017 hyväksymien 

toteutuspiirustusten mukaisesti kenttää ei pystytä toteuttamaan eikä toteuteta. Muutoin kuin 
tavalla mistä Karkkilalaiset niin kuin ulkopaikkakuntalaiset pääsevät esittämään kysymyksen; onko 
jokin muukin loppunut kuin paperi? Se varmentui maastokäynnillä, joka urakkatarjousasiakirjojen 
toimittamisviivyttelyn seurauksena toteutui vasta 29.5.2017 klo 8.00-9.10. Tarjouksen, jonka 
käsittelyyn ottamisen ehtona oli maastokäynti, jättöajan ollessa 29.5.2017 klo 12.00.”  

 
27. Kaupunginhallituksen kokoukseen 5.6.2017 klo 14.58 ja klo 15.21 osoitettu sähköpostit 

kokonaisuudessaan jäljempänä. 
 
28. Mitä kaupunginhallituksen kokouksessa on tapahtunut tai puhuttu, kun mm. perussuomalaisten 

edustajat ovat olleet paikalla? Mutta silti ihan hiljaa? 
 

29. Johtuuko hiljaa oleminen siitä, että esittäminen tuo uusien valtuutettujen tietoon valtuuston 30.3.2017 
tekemän 24 §:n päätöksen sisällön? Sitäkö arastellaan? Vaiko sitä, että 30.3.2017 pykälä 24 jälkeen 



asiaa on käsitelty yksittäisesti ilman, että 30.3.2017 tehty 24 §:n päätös on jatkokäsittelyjen lähtökohta 
ja pohja siinä olevine kustannusarvioineen 1215000,0€ ja silloisten selvitysten mukaan siinä esitettyine 
35 %:n valtionapuineen? Joista riittävästi euro-ja prosenttimääräistä tietoa jo edellä olevassa. 

 

30.  Sen lisäksi mitä edellä ja jäljempänä tässä viestiketjussa on sanottu, korostan, että tilanne on se, että 
aikaisemmin tehdyt virheet eikä vähemmät viisaudet nauti oikeussuojaa tulevissa päätöksissä. 
 

31. Kaavarajausten ylitysten osalta ELY keskus on 6.6.2017 antamassaan lausunnossa todennut ettei hanke 
vaikeuta yleis- eikä asemakaavojen toteuttamista (liite 39/2 viimeinen lause).  

 
32. Se kuinka perusteltua, sen jälkeen kun ELY keskus Karkkilassa eräällä maa-ainestenottoalueella salli 10 

ja 12,2 prosenttia humusta eli orgaanista ainetta (ruokamultaa) peitettäväksi II luokan pohjavesialueella 
pohjavedenpinnan alapuolelle, on vaatia lisäputkien asentamista Nyhkälänharjun tulevalle 
madaltamistyömaalle, on kysymys sinänsä. Varsikin kun kysymyksessä ei ole ko. lausunnon mukaan 
pohjavesialue (liite 39/2 lausunnon ensimmäinen lause).  Lisäputkien asentaminen on tarpeetonta. 
Niiden asentamisesta aiheutuvat kustannukset tulee käyttää em. II luokan pohjavesialueelle 
arvovaltasyistä tietoisesti näkyvissä olleen pohjaveden pinnan alapuolelle peitettyjen humusta, 
orgaanista ainetta (ruokamultaa) sisältävään kohtaan asennettavaksi tarvittavan uuden tarkkailuputken 
asentamiseen. Ns. ”mömmömaa” kohtaan Lemminkäinen Infra OYj:n alueelle Haavistossa.  

 
33. Mitä ELY keskuksen lausunnon sisältöön maa-aineksen siltti- ja savipitoisuuden osalta tulee, olen samaa 

mieltä niiden soveltuvuudesta vanhojen maa-ainestenottoalueiden kunnostamisessa ja jälkihoidossa 
sekä maisemoinnissa käyttämisen osalta. Toivottavasti ELY keskus huomioi esittämänsä eräässä 
naapurikunnan ottoalueessa. Samoin kuin vähä muutakin erään naapurikunnassa olevan pienen 
soranottoalueen kunnostustyön edellyttämässä pohjavesiputken asentamisessa. Varsinkin enne täytön 
aloittamista. 

 
34. Toivottavasti Karkkilassa myös maisematyöluvan valmistelijana, käsittelijänä ja myöntäjänä toimiva 

henkilö näkee sen, että uusia pohjavesiputkia ei tarvita ja sen että ei ole olemassa mitään sellaisia 
piirustuksia, joiden mukaan madaltaminen toteutetaan valtuuston 8.5.2017 hyväksymien asiakirjojen 
tai nähtävillä pidettyjen maisematyölupahakemus asiakirjojen mukaisesti. Enemmistöpäätöksellä 
hyväksyttiin valtuustossa mitä hyväksyttiin töiden pikaiseksi aloittamiseksi. 

 
35. Ihmettelen suunnitelmapiirustusten tasoa. Niihin sisältyviä puutteita ja jopa suoranaisia virheitä. On 

ihmeellistä, että arkkitehtifirmalle maksetaan piirustuksista, jotka eivät vastaa olemassa olevaa 
tilannetta eikä toteutusta maastossa. Ei ainakaan sillä tavalla kuin valtuusto päätti ja Huhtaniska 
maastossa selvitti. Ihmettelyäni ei pienennä se, että viljelijät joutuvat piirtämään viljelemiensä kasvien 
kasvulohkot aarin eli 10x10 metrin tarkkuudella. Mikä tarkoittaa sadan metrin matkalla yhden metrin 
levyistä kaistaletta. 

 
36. Urakkatarjousvertailun yhteenvedossa (liite 38/9) esitetty laskentajärjestys on mielenkiintoinen ja 

perehtymisaikaa paljon vaativa. Huomattavasti enemmän kuin varsinainen kustannuslaskelma. Jonka 
yläreunasta ilmenee 1070000,0€ summa ja 512000,0€ tavoitehinta-arviosumma. Sekä lisä-ja 
muutostyövaraus, jolla tasataan nykyinen kustannuslaskelma valtion avustukseen ja talousarviossa 
varattuun määrärahaan sopiviksi (liite 38/8).  

 
37. Ainoa mikä ensimmäisenä kiinnitti huomioni urakkatarjousvertailun yhteenvedossa oli ”Urakoitsijan 

hyvitys ylijäämämaista kun urakoitsija hyödyntää sitä itse omiin käyttötarkoituksiinsa” tekstillä merkitty 
vaakatasossa oleva sarake (liite 38/9). Siinä Kivicon OY kohdalla oleva lukema 2,15 € tarkoittanee 
yksikköhintaa m3ktr.  

 



38. Kun kentän 7600 m2 kerrotaan poistettavan massakorkeuden eli 3,5 metrin paksuudella saadaan 
266000 m3ktr, joka kerrottuna 2,15€ yksikköhinnalla saadaan tulokseksi  57190,0 €. Vastaava summa 
edellä esittämälläni tavalla laskettuna ja kentän madaltamisella Huhdintien tasoon eli kuudella metrillä 
antaa soraerän arvoksi 98040,0€. Näin alusta asti esittämälläni madaltamisella kenttä Huhdintien 
parkkipaikan +87,3 tasoon on näinkin laskettuna taloudellisestikin olemassa perustelut ja edellytykset. 

 
39. Mikäli, kun en ole tarjouksissa esitettyjä yksityiskohtia ehtinyt selvittämään, ensimmäinen m3ktr 

yksikköhintaolettamukseni on väärä ja kysymyksessä onkin paikkakuntatason käypänen tonnihinta. 
Lukemat muuttuvat huomattavasti suuremmiksi. Kertoimista riippuen. Eli Savonia 
ammattikorkeakoulussa hyväksytyn ”Ulkoisten massojen seuranta maanrakennustyömaalla” 
opinnäytetyön sivulla 32 olevan taulukko kymmenestä (10) ilmenevillä m3ktr tonnikertoimella 2,5 tulee 
26600 m3ktr painomääräksi 66500 tonnia. Se kerrottuna 2,15 € yksikköhinnalla, erän yksikköhinnaksi 
tulee 142975,0 €. Vastaavalla laskutoimituksella mutta 3,5 tonnin painokertoimella laskutoimitus antaa 
rahalliseksi arvoksi 200165,0€. Vastaavat summat edellä esittämälläni tavalla laskettuna ja kentän 
madaltamisella Huhdintien tasoon eli kuudella metrillä antaa soraerän arvoksi samoilla kertoimilla 
kiireessä laskettuna tässä vaiheessa tarkistamattomat lukemat 245100,0€ ja 343140,0€. Näin alusta asti 
esittämälläni madaltamisella kenttä Huhdintien parkkipaikan +87,3 tasoon on edellä esitettyä 
paremmat ja näin erittäin merkittävät taloudellisetkin edellytykset. 

 
40. Kun on ilmeistä, että tehdyt valitukset, vaikka osa niistä on juristin laatimia, eivät tule johtamaan 

mihinkään muuhun kuin mahdollisesti pöytäkirjavirheen korjausvelvoitteeseen, jos edes siihenkään, 
niin eikö kaikkien osapuolien ja kokonaisuuden kannalta tule vakavasti harkita kentän madaltamista ja 
toteuttamista esittämälläni, heti aluksia aiemmista viesteistä selviävällä tavalla? Kaikesta huolimatta. 

 
41. Eikö niin perussuomalaisten, vihreitten kuin muiden puolueiden madaltamishanketta tähän asti 

vastustaneille luottamushenkilöille sekä Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen ja Karkkilan 
kotiseutuyhdistyksen jäsenille että kuntavaalien yhteydessä lupauksia antaneille ole tullut siinä määrin 
uutta tietoa, että kaikkien on helppo muuttaa kantaansa ja olla osaltaan auttamassa Nyhkälän koulun 
lähiliikuntapaikan toteutumista siten, että kaikki saavat positiivisella tavalla ”sulan” hattuunsa? Kuka 
milläkin tavalla Karkkilan kaupungin lisäksi.  

 
42. Tosiasiahan on se, myönnetään sitä sitten tai ei, että nykyinen vastakkaisuus asetelma ja sen lopputulos 

ei ole kenenkään madaltamista vastustavan eikä hankkeen toteuttamista hallinnollisia keinoja 
kaihtamattomalla puliveivauksella vain puolittaista madaltamista toteuttavan osalla millään tavalla 
puolusteltavissa. Saati että lopputulos olisi toteutukseltaan, taloudellisuudeltaan, toimivuudeltaan ja 
edustavuudeltaan kaupungin kannalta paras mahdollinen. 

 
43. Esittämälläni tavalla toimien taloudellinen ja maisemallinen tilanne saadaan hoidetuksi tavalla, josta 

edes kukaan Karkkilalainen, saati ulkopaikkakuntalainen ei pääse esittämään kysymystä: Onko joku 
muukin loppunut kuin paperi? 

 
44. Rautapäivien yhteydessä lainajyvästön rakennukseen tutustumisen yhteydessä 16.6.2017 eräs Karkkilan 

virkahenkilö tiedusteli mielipidettäni siitä vaihtoehdosta, että entinen kunnantupa (vihreä talo) 
siirrettäisiin lainajyvästön rakennuksen vieressä olevalle alueelle. Vastaukseni hänelle oli ja on edelleen 
se, että se on yksi vaihtoehto sen jälkeen kun ELY keskuksen lausunnossa esittämäni vesitornin suunta 
ei enää ole mahdollinen. Edellä olevan lisäksi totesin hänelle, minkä olen aiemmin kirjallisestikin 
esittänyt, että nykyiseen paikkaansa kunnantupa (ns. vihreä talo) ei koululaajennuksen jälkeen enää 
kuulu eikä sovi. Toivottavasti kyseinen virkahenkilö esittää ajatuksensa myös muille kuin 
allekirjoittaneelle. 

 
45. Nykyisessä tilanteessa on kaikki asiassa esittämäni uudistaen esitettävä kysymys; Minkä näköinen ja 

millä tavalla toimiva Porin tien eritasoliittymä (TB:n huoltoasema ja Lidl- kohta) olisi, mikäli Porin 



tietä ei olisi madallettu niin pitkältä matkalta kun se Helsingin suunnassa olevine liittymineen 
aikanaan 1990 luvulla toteutettiin? Mihin tuolloin unohdettiin kunnantupaan verrattuna todella 
hienon punatiilisen Polarin vedenottamorakennuksen suojelu?  

 
46. Nyhkälänharjun kentän madaltamisen osalta esitykseni tässä vaiheessa on, että uusi valtuusto päättää 

jättää 19.6.2017 asian pöydälle jonka lisäksi se päättää tutustua kaikilta osin tilanteeseen paikan päällä 
maastossa Karkkilan julkisuuskuvaa parhaiten edustavan ja kentän toimivuuden parhaiten varmistavan 
ratkaisun löytämiseksi. Nykyiset suunnitelmat ja piirustukset eivät sitä vielä ole. Eivät, vaikka kaikki 
pöytäkirjasekamelskat ja muut puliveivaukset eli mm. asioiden salaaminen uusilta valtuutetuilta 
luetaan pois.  

 
47. Olen valmis esittelemään kentän tilannetta maastossa sitä haluaville valtuutetuille ja muillekin. 

 
48. Uuden valtuuston ratkaisu Nyhkälän harjun kentästä tulee olla päätöksentekotavoiltaan ja 

lopputuloksen edustavuuden sekä toimivuuden osalta kerralla sellainen, ettei sitä tarvitse kenenkään 
jatkossa selitellä millään tavalla mihinkään suuntaan. Ei ainakaan omille eikä kenenkään muidenkaan 
lapsille. Eikä muutoinkaan millään tavalla mihinkään suuntaan hävetä. 

 
49. Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 
Haavistossa 19.6.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
JK 
Ilmeisesti 5.6.2017 klo 14.58 ja 15.21 lähettämieni sähköpostien seurauksena kaupunginhallitus on lisännyt 
Karkkilan kotiseutuyhdistyksen ja Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen valituslausuntoon kokouksessaan 
5.6.2917 seuraavat tekstilisäykset, jotka eivät millään tavalla poista 30.3.2017 pidetyn kokouksen 
pöytäkirjapykälän 24 korjaamistarvetta. 
 

”Kaupunginhallitus on 5.6.2017 § 154 päättänyt viedä kaupunginvaltuustolle 19.6. hyväksyttäväksi 
lähiliikuntapaikkahankkeen ensimmäisen vaiheen kustannusarvion sekä hankkeen aloitusluvan 
myöntämisen. Näin ollen kaupunginvaltuusto päättää toteutussuunnitelman hyväksymisestä (päätetty 
8.5.2017 § 103) hankkeen kustannusarviosta (tulee päätettäväksi 19.6.) ja hankkeen aloitusluvan 
myöntämisestä (tulee päätettäväksi 19.6). 
 
Yhteenveto 
 
Edellä olevaan lausuntoon viitaten, hanketta on valmisteltu lainsäädännön, kaupungin sääntöjen sekä 
toimielinten päätösten mukaisesti, eikä välittömälle toimeenpanokiellolle ole perusteita.” 

 
Ohessa liitetiedostona olevat tämän 19.6.2017 sähköpostin liitteet 
 
*********************************** 
*********************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 5. kesäkuutata 2017 15:21 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'risto.sintonen@pp.inet.fi' 
<risto.sintonen@pp.inet.fi>; 'mika_tallgren@hotmail.com' <mika_tallgren@hotmail.com>; 
'anu.frosterus@karprint.fi' <anu.frosterus@karprint.fi>; 'timo.palenius@kolumbus.fi' 
<timo.palenius@kolumbus.fi>; 'rainovelin@hotmail.com' <rainovelin@hotmail.com>; 'veikko.ala-
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hiiro@elisanet.fi' <veikko.ala-hiiro@elisanet.fi>; 'eino.hellsten@saunalahti.fi' 
<eino.hellsten@saunalahti.fi>; 'heidi.savolainen@pp6.inet.fi' <heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; 
'juha.jumisko@sahkoliitto.fi' <juha.jumisko@sahkoliitto.fi>; 'anjakinnunen@luukku.com' 
<anjakinnunen@luukku.com>; 'marianne.bostrom@saunalahti.fi' <marianne.bostrom@saunalahti.fi>; 
'kari.jj.laine@gmail.com' <kari.jj.laine@gmail.com>; 'paula.salapuro@gmail.com' 
<paula.salapuro@gmail.com>; 'kre@saunalahti.fi' <kre@saunalahti.fi>; 'op.arvila@outlook.com' 
<op.arvila@outlook.com>; 'erkki.ollakka@kolumbus.fi' <erkki.ollakka@kolumbus.fi>; 
'tero.vepsalainen@gmail.com' <tero.vepsalainen@gmail.com> 
Aihe: Nyhkälänharjun kenttä ja sen tulevaisuutta koskeva teknisen lautakunnan, kaupunginhallituksen ja 
valtuuston päätökset 1.6.2017, 5.6.2017 ja xx.xx.xxxx tai 19.6.2017 
 
 
Toimiston aukioloaikatilanteen seurauksena jäljempänä olevaan lähetykseen ei keskeisten virkahenkilöiden 
lisäksi ehtinyt kirjoittaa enempää osoitteita. Nyt kuitenkin tiedoksi myös keskeisille luottamushenkilöille.  
 
Haavistossa 5.6.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
************************************* 
************************************* 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 5. kesäkuutata 2017 14:58 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'marko.jarvenpaa@karkkila.fi' 
<marko.jarvenpaa@karkkila.fi>; 'matleena.mikkonen@karkkila.fi' <matleena.mikkonen@karkkila.fi>; 
'ahti.huhtaniska@karkkila.fi' <ahti.huhtaniska@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' 
<tapio.jokela@karkkila.fi>; 'nicole.ahtokivi@karkkila.fi' <nicole.ahtokivi@karkkila.fi>; 
'sami.mannisto@karkkila.fi' <sami.mannisto@karkkila.fi> 
Aihe: Nyhkälänharjun kenttä ja sen tulevaisuutta koskeva teknisen lautakunnan, kaupunginhallituksen ja 
valtuuston päätökset 1.6.2017, 5.6.2017 ja xx.xx.xxxx tai 19.6.2017 
 

 
Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät viimeisimpään 
informointiini. (8.5.2017 klo 15.54 alkaneesta 
tämän päiväiseen (5.6.2017) sähköpostiin.  
 
Uusille mahdollisille lukijoille esitän tässä 
sähköpostitekstissä jäljempänä olevan 27.2.2017 
sähköpostitekstin ja sitten 15.3.2017 sähköpostin 
lukemista ensin ns. lähtö- tai pohjatiedoiksi. Siitä 
huolimatta vaikka tässä enää ei pysty 
lähettämään 27.2.2017 eikä 15.3.2017 
sähköpostin liitetiedostoa. Sitten viitekohta 
yhden (VIITE 1:) luettelon mukaisesti sähköposti 
kerrallaan loput lopusta alkuun  
 
Kun osa luottamushenkilöistä on rajoittanut 
sähköpostiosoitteittensa luovuttamista, 
pyydän, että tämä teksti postitetaan viran 
puolesta niille valtuutetuille, varavaltuutetuille, 
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kaupunginhallituksen jäsenille ja varajäsenille, 
teknisen lautakunnan jäsenille ja varajäsenille, 
jotka ovat kieltäneet sähköpostiosoitteittensa 
luovuttamisen. Edellä oleva pyyntö koskee 
myös tulevien em. toimielinten jäseniä ja 
varajäseniä. 
 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin 
avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä 
mikin tarkoittaa. 

 
Karkkilan kaupunginhallitus 5.6.2017 
Karkkilan kaupunginvaltuusto 
Kokous xx.xx.xxxx tai 19.6.2017 
Sekä erikseen 
Karkkilan Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää  
Ja 
Karkkilan Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 
Ja 
Hallintopäällikkö 
Matleena Mikkonen 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
ASIA: 
Nyhkälänharjun kenttä ja sen tulevaisuutta koskeva kaupunginhallituksen ja kaupunginvaltuuston 
päätökset 5.6.2017 ja xx.xx.xxxx tai 19.6.2017 
 
VIITE 1: 
Aikajärjestyksessä ensimmäisestä 27.2.2017 klo 9.56, 15.3.2017 klo 15.04, 23.3.2017 klo 14.45, 8.5.2017 klo 
14.58, lähetetyt sähköpostit, niiden liitetiedostot ja niissä tai niillä ilmaistu kokonaisuus. Sekä 12.5.2017 klo 
11.30, 22.5.2017 klo 14.59, 24.5.017 15:56 lähetetyt sähköpostit, niiden liitetiedostot ja niissä tai niillä 
ilmaistu kokonaisuus. Vasta 26.5.2017 klo 15.38 Ahti Huhtaniskan toimittama 
urakkatarjouspyyntöasiakirjojen lisäkirje 1. Urakkatarjousten käsittelyyn ottamisen ehtona ollut, vasta 
29.5.2017 klo 8.00 alkaen toteutunut rakennuspaikkaan tutustuminen, 29.5.2017 klo 12.00 
urakkatarjouksien jättötilanne, ja siinä yhteydessä liitteenä ollut nyt liitetiedostona oleva Makinen 
Juhamatti. pdf (3mt) liitetiedosto. Karkkilan hallintopäällikkö Matleena Mikkosen 31.5.2017 klo 9.51 
lähettämä sähköposti. Markku Sahlstedtin 1.6.2017 klo 14.59 ja 15.36 lähettämät sähköpostit sekä 
Karkkilan hallintopäällikkö Matleena Mikkosen 1.6.2017 klo 15.52 lähettämä sähköpostiviesti. 
Kaupunginhallituksen 5.6.2017 kokouksen pykälä 131 ja sen liite  17 kohta 5 ja yhteenvetokohta. 
 
VIITE 2: 
Liitteistä huomioon otettavaksi se, että edellä luetellut sähköpostit ovat jäljempänä. Huomioon otettavaksi 
niin ikään se, että aikaisempien sähköpostien liitetiedostot eivät enää niiden suuren yhteiskoon vuoksi ole 
mukana. Löytyvät, tai ainakin pitäisi löytyä Karkkilan kirjaamosta. 
 
Arvoisat Karkkilan eri organisaatioissa toimivat luottamushenkilöt. Nykyiset ja uudelleen valituksi tulleet 
ja kokonaan uudet.  
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Vaikka Karkkilan kaupunginhallituksella ja Karkkilan kaupunginvaltuustolla on täysin vapaa valta päättää 
Nyhkälän koulun ala-asteen lähiliikuntapaikan rakentamisen aloituslupa-asia niin kuin se yksimielisesti tai 
enemmistöpäätöksellä haluaa; niin siitä huolimatta 30.3.2017 pidetyn valtuuston kokouksen 
pöytäkirjakirjauksen virhe, joka on selkeä asiavirhe on korjattava ennen jatkopäätöksiä. Tästä johtuen 
katson velvollisuudekseni uudistaa kaikki asiassa aiemmin esittämäni, joka selviää jäljempänä olevasta ja 
jatkaa aikaisempien lisäksi informaatiotani. Siitäkin huolimatta vaikka se kuinkakin jotakin tai mahdollisesti 
joitakin kirvelisi; seuraavasti: 
 
1. Maanantaina 5.6.2017 pidettävässä kaupunginhallituksen ja 19.6.2017 pidettäväksi 

suunnitellussa  valtuuston kokouksessa tehdään tämän päivän tiedoilla ja olosuhteissa tulevaisuuden 
päätöksiä. Mm. Harjun kentän rakentamisen aloitusluvan myöntäjän kirjausvirheen korjaamisen, sen 
jatkamisen tai lopettamisen lisäksi myös Karkkilan hallinnon tasosta. Hallinnon selittelystä ja mm. 
pöytäkirjavirheiden oikaisusta. Oikaisemattomuuden seurauksista jne.  

 
2. Ensimmäiseksi jokaisen tykönään vastattavaksi seuraavat kysymykset: Mitä osoittaa Karkkilan 

hallinnosta ja Karkkilan virka- ja luottamushenkilöistä se, ettei asioita kirjata pöytäkirjaan siten kuin se 
on käsitelty ja päätetty? Kuka tai ketä tällaisesta hyötyy?  

 
3. Vastauksessa huomioon otettavaksi se, että hyötyjinä ei ole kunnan jäsenet eikä kaikkein 

ikävimmässäkään tapauksessa julkisuuteen esim. TV tai radiokanavien tai molempien kautta koko 
Suomeen leviävä Karkkilan maine.  

 
4. Karkkilan maineen lisäksi nykyinen sekamelskakokonaisuus koskee rankimmin pöytäkirjan sisällöstä 

päättävää kokouksen puheenjohtajaa ja pöytäkirjan allekirjoituksellaan hyväksyneitä arvovaltaisia 
henkilöitä. Luopumisesta huolimatta tarkastuslautakunnan puheenjohtajana toiminutta. Lievemmällä 
pääsee kokouksen sihteeri, joka vain kirjoitti niin kuin puheenjohtaja Huhtaniskan ojauksessa, jolta 
vaikutelmalta ei ole voinut välttyä, päätti ja määräsi pöytäkirjan sisällön. Maine ja asiatilanne koskee 
myös kentän madaltamisen vastustajia ja kunnan tuvan suojelijoita. Kaikkia yhteisesti ja jokaista 
erikseen. Myös sihteerinä toiminutta, koska asian käsittelyn kirjausjärjestys ei ole kokouksen kulun 
mukainen. 

 
5. Tehdyt ehdotukset, mm. Eino Huotarin selkeä tekstimuutosesitys, niiden kannatukset, puheenjohtajan 

äänestysesitys 1, sen tulos ja ensimmäinen päätöstoteamus, sen jatkotilannetoteamus, sitä seurannut 
äänestysesitys 2, sen tulos ja mm. aloitusluvan myöntäjän osalta (kaupunginvaltuusto) tehty selkeä 
päätöstoteamus selviävät kiistattomasti 23.5.2017 Karkkilan kirjaamoon toimittamastani tallenteesta.  

 
5.1. Seuraavana noin 36 minuutin pituisen otetallenteen minuuttilukemat muutaman sekunnin 

tarkkuudella. Eli minkä minuuttilukeman kohdalta mitäkin tapahtui. Minuuttien ilmoittaminen 
nopeuttaa asiaan perehtymistä ainakin niiden osalla, jotka esim. kiireeseen vedoten eivät ole 
halukkaat kuuntelemaan noin 36 minuutin tallennetta kokonaan. Toivottavasti tallenne 
kuunnellaan kaupunginhallituksen 5.6.2017 pidettävässä kokouksessa ainakin seuraavana 
olevien minuutti ja sekunti lukemien kohdalta. Ainakaan kukaan ei voi sanoa, ettei tietoa ollut 
saatavissa. 

 
5.1.1.  Eino Huotarin puheenvuoro 20.20  
5.1.2.  Eino Huotarin muutosesitys 20.45 
5.1.3.  Eino Huotari valtuusto 20.50-20.55 

 
5.1.4.  Anu Fosteruksen kannatuspuheenvuoro 26.25-26.28 
 
5.1.5.  Mika Tallgrenin ensimmäinen äänestysesitys 27.58 



5.1.6.  Mika Tallgrenin toteama ensimmäisen äänestyksen äänestystulos 30.50 
5.1.7.  Mika Tallgrenin toteamus ettei vielä hyväksytä kokonaisuudessaan kaupunginhallituksen 

ehdotusta 31.00 
5.1.8.  Mika Tallgren varmisti Huotarin muutosehdotuksen sisällön 31.20 
5.1.9.  Mika Tallgrenin toinen äänestysesitys 31.50 
5.1.10.  Mika Tallgrenin toteama toisen äänestyksen äänestystulos 34.05 

 
5.1.11. Eino Huotarin eriävä mielipide 34.15 plus erinäinen määrä muita eriäviä 

mielipiteitä 
 

5.1.12. Raino Velin eriävistä mielipiteistä syntyneestä sekamelskasta 34.54 
5.1.13. Mika Tallgrenin toteama valtuuston päätös 35.20  

 
6. Tallenteelta selviävä puheenjohtaja Mika Tallgrenin päätöksen toteaminen siitä, että valtuusto hyväksyi 

kaupunginhallituksen esityksen sillä muutoksella, että sinne hyväksyttiin valtuutettu Huotarin muutos 
tekstiin, kaupunginvaltuusto päättää erikseen rakennustöiden aloitusluvasta. 

 
7. Karkkilan kirjaamoon 23.5.2017 toimitetun kaupunginvaltuuston kokouksen 30.3.2017 pykälän 24 

käsittelystä olen toimittanut otetallenteen myös seuraaville henkilöille 31.5 Raino Velin, 31.5 Kari Laine, 
2.6 Anu Frosterus, 2.6. Raine Klemola, 3.6 Timo Palenius, 3.6 Kaj Wesa, 4.6. Harri Lindforss, 4.6. Risto 
Sintonen jne. Tiedoksi se, että kirjaamosta tallenteen on hankkinut Timo Valkas. 

 
8. Aloitusluvasta päättämisen lisäksi valtuusto päättää asiavirheen korjaamisesta. Kaupunginvaltuuston 

tilalle valtuuston käsittelyn ja päätöksen vastaisesti vaihdettu kaupunginhallitus on selkeääkin 
selvemmin asiavirhe. Huomioon otettavaksi se, että mm. valtuuston puheenjohtajakin äänesti Huotarin 
esityksen hyväksymisen puolesta.  

 
9. Kaikenlaiset selitykset ovat pelkkää sananhelinää. Rakennustöiden aloittamisluvan myöntäjä on 

kiistatta ja yksiselitteisesti kaupunginvaltuusto. Myös valtion avustuksen pienuus muuttaa 
hankesuunnitelman toteuttamista siten, että muutoksiin tulee saada valtuuston hyväksyntä. Ainakin 
mikäli noudatetaan valtuuston 30.3.2017 tekemää päätöstä.  Kaupunginhallitus ei ole muutoksien 
hyväksyjä.  

 
10. Maisematyölupahakemus asiakirjojen eikä valtuuston 8.5.2017 hyväksymien toteutuspiirustusten 

mukaisesti kenttää ei pystytä toteuttamaan eikä toteuteta. Muutoin kuin tavalla mistä Karkkilalaiset 
niin kuin ulkopaikkakuntalaiset pääsevät esittämään kysymyksen; onko jokin muukin loppunut kuin 
paperi? Se selvisi maastokäynnillä, joka urakkatarjousasiakirjojen toimittamisviivyttelyn seurauksena 
toteutui vasta 29.5.2017 klo 8.00-9.10. Tarjouksen, jonka käsittelyyn ottamisen ehtona oli 
maastokäynti, jättöajan ollessa 29.5.2017 klo 12.00.  

 
11. Tarjouslomakkeeseen kirjoitin jäljempänä olevasta sähköpostiviestiketjusta selviävän perusteella 

perutellusti seuraavaa: 
 

”Tarjousasiakirjatoimittamis- ja tutustumiskäyntiviivyttelyn seurauksena tarjouksen määräajassa 
jättämisestä ulos pelattuna, ohessa liitteenä vain Savonia ammattikorkeakoulun opinnäytetyö. Koskien 
ulkoisten massojen seurantaa maanrakennustyömaalla.” 
 

”Lisänä myöhemmin toimitettava, kokonaisuutta ja kokonaistilannetta käsittelevä sähköpostiketju. Josta 
jokainen tehköön mm. viivyttelyn suhteen omat johtopäätöksensä. Tilanne on sama 
kokonaistaloudellisesta selvityksestä. Kuten myös pöytäkirjasekamelskasta ja sen korjaamisesta 
kokouksen kulkua vastaavaksi. Ym. informointia kysymyksen; onko asian hoitamisessa loppunut joku muu 
kuin paperi? esittämisen kokonaan estämiseksi.” 
 



”Huomioon otettavaksi se, että tuleva sähköposti lisätään 27.2.2017 klo 9.56 alkaneeseen ja 15.3.2017 klo 
15.04, 23.3.2017 klo 14.45, 8.5.2017 klo 14.58, 22.5.2017 klo14.59 sekä 24.5.017 klo 15.56 jatkuneisiin 
sähköposteihin.” 
 
”Haavistossa 29.5.2017” 
 
”Markku Sahlstedt” 
 
”Ohessa liitteenä:” 
”Savonia ammattikorkeakoulun opinnäytetyö. Juhamatti Mäkiunen Ulkoisten massojen seuranta 
maanrakennustyömaalla.” 
 

12. Tarjouspyyntömenettely oli allekirjoittaneen lisäksi myös muutoinkin erikoinen. Huhtaniska ilmoitti 
valtuuston kokouksessa Hilman sivulla 15.2.2017 ennakkoilmoitusmenettelystä. Sitä ei sieltä 
allekirjoittanut eikä kukaan muukaan löytänyt. Tilanne oli sama myös peruutuksen suhteen. Siitäkään ei 
Hilman sivuilta löytynyt minkäännäköistä havaintoa. Asiaa kaupungintoimistossa Huhtaniskalta 
tiedustellessani. Huhtaniska ilmoitti, että kyllä se siellä oli. Kun jatkoin kysymällä; miksi kummastakaan 
eli ennakkoilmoituksesta eikä sen poisvetämisestä ole minkään näköistä merkintää Hilman sivuilla? 
Huhtaniska vakuutti, että kyllä se siellä oli ja ilmoitti, että hänellä on tuloste ilmoituksesta ja näytti sen. 
Kysyin voiko siitä saada kopion?, Huhtaniska ilmoitti, että kyllä. Kopio on liitetiedoston ”Harju 
tarjouspyyntö, tarjous vast otto ym. 4_6_2017.pdf (3Mt)” nimisessä liitetiedostossa liitenumerolla 35. 
Ko. liitetiedostossa on myös Hilman sivuilla ollut varsinainen tarjouspyyntöasiakirja (liite 32). 
Tarjoustilanne ilmoitukseni (liite 33). Sen vastaanotto tai saapumistodistus (liite 34).  

 
13. Ennakkoilmoituksesta ja sen pois  vetämisestä johtuen kaikki tarjoajat eivät olleet tasavertaisessa 

asemassa. Ei varsinkaan, mikäli mahdollisesti toimittiin niin, että ennen, mahdollisesti jopa pikaista 
poisvetämistä, joillekin firmoille ilmoitettiin, että ilmoitus ei ole kauan Hilman sivuilla. Toivottavasti ei 
selitetä mitään, vaan käytettään sekin aika ja energia 30.3.2017 valtuuston kokouksen pykälän 24 
päätöksessä olevan asiavirheen korjaamiseen.  

 
14. Aarni Leppälän, Karkkilan kotiseutuyhdistyksen ja Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen valituksiin 

annetuista selityksistä, joutuu edellä jo aikaisemmin esitetyn perusteella lauseittain toteamaan 
seuraavaa: Lausunto ensin kohdan 5 ja yhteenvedon osalta kursiivina sitten kursivoitu kappale tai lause 
kommentoituna.  

 
Lausunto Helsingin hallinto-oikeudelle asiassa 03826/17/2299 (kaupungin diaarinro: 
165/10/03/01/2016) 
 
5. Kunnallisvalituksen kohta viisi. Virheellinen pöytäkirja 
 
Valituksessa väitetään pöytäkirjaa virheelliseksi sillä perusteella, että kokouksen tallenteessa kuuluva 
ehdotus on eri kuin pöytäkirjaan kirjattu päätös. 

 
Valituksessa esitetty pitää paikkansa. Se selviää selkeästi edellä selvitetyn avulla 
allekirjoittaneen toimittaman tallenteen kuuntelemisella esim. hallituksen kokouksessa. 
Vaikka vain edellä olleiden minuuttilukemien kohdalta. Kaupungin tallennustilanteesta on 
jäljempänä olevassa sähköpostiketjussa kirjallinen ilmoitus siitä, ettei kaupungilla ole 
tallennetta. Selitys tarkoittanee valittajien tallennetta. 
 
Pöytäkirjan pitämisestä ja sisällöstä vastaa toimielimen puheenjohtaja. Karkkilan kaupungin 
hallintosäännön § 54 mukaan pöytäkirjan kirjoittaa puheenjohtajan johdolla toimielimen sihteeri.  

 

Pitää paikkansa. 



 
Jos valitut pöytäkirjantarkastajat eivät hyväksy laadittua pöytäkirjaa, se tarkastetaan toimielimen 
seuraavassa kokouksessa. Kaupunginvaltuuston 30.3.2017 pöytäkirjan tarkastamisen suhteen on 
toimittu lain sekä sääntöjen mukaan. 

 

Pöytäkirjantarkastajat ovat, mikäli eivät itse ole mukana, luottaneet hallintolain 6 §:n 
viimeisen lauseen sisältöön ja epähuomiossa tai erehdyksessä allekirjoittaneet asian 
käsittelyä ja päätöstä vastaamattoman pöytäkirjan. 
 
Valtuuston kokouksen jälkeen puheenjohtaja ja sihteeri joutuivat käymään keskustelun siitä, mitä 
valtuusto lopulta asiassa päätti.  
 

Eriävien mielipiteiden jättämissumasta johtuen kokouksen loppu meinasi olla 
sekamelska. Puheenjohtaja ei ollut sekaisin. Hoiti asian mallikkaasti ja saneli selkeästi 
mistä ja miten päätettiin. 
 
Huotarin tekemä päätösehdotus sellaisenaan kirjattuna olisi tarkoittanut sitä, että 
toteutussuunnitelmat eivät tulisi valtuustoon hyväksyttäväksi, vaikka sellaisen käsityksen ehdotuksen 
pohjalta käydystä keskustelusta sai.  
 

Huotarin tekemä muutosehdotus oli selkeä. Puheenjohtaja Tallgren varmisti 
ehdotuksen sisällön ennen äänestysehdotuksen tekemistä. Useille paikallisille 
tahoille, joita en kaikkia ole edes ilmoittanut, toimittamastani  tallenteesta voi asian 
varmistaa. 
 
Tämän vuoksi pöytäkirjaan jouduttiin muotoilemaan ehdotus ja päätös sanamuodoiltaan hieman 
erilaiseksi kuin nauhalla kuultu ehdotus, jotta päätös on sellainen, mihin käsitykseen valtuusto asiassa 
jäi päätöstä tehdessään. Toteutussuunnitelmat vietiin 8.5. kaupunginvaltuustoon päätettäväksi 
nimenomaan tämän muutosehdotuksen ansiosta ja pohjalta. 
 

Päätöksestä, jonka puolesta puheenjohtajakin äänesti ei jäänyt kenellekään 
epäselvää. Kenellekään muulle kuin Huhtaniskalle ei jäänyt päätöksestä epäselvää. 
Suunnitelmien osalta, joiden mukaan hanketta ei toteuteta, kyllä. Samoin 
aloitusluvan myöntämisen osalta. Se oli hallituksen esityksessä kaupungin 
kaupunginhallitus. Johon Huotari esitti muutettavaksi kaupunginvaltuuston. Ei 
mitään kokouspöytäkirjaan kirjoitettua lisäystä. Ei Huotari ole niin vähemmän viisas 
eikä seniili, että esittäisi semmoisen asian lisäämistä, joka jo luki 
kaupunginhallituksen esityksenä. 
 
Puheenjohtaja sekä pöytäkirjantarkastajat ovat hyväksyneet ja allekirjoittaneet kaupunginvaltuuston 
30.3.2017 kokouksen pöytäkirjan asianmukaisesti. Pöytäkirjantarkastajana on toiminut muun muassa 
muutosehdotuksen tehnyt valtuutettu Huotari.  
 

Huotarille nolo juttu. Mutta vielä nolompi tarkastuslautakunnan puheenjohtajanakin 
vuosikaudet toimineelle Nissiselle, joka Huotarin mukaan oli allekirjoittanut 
pöytäkirjan ennen Huotaria. Joka ilmoituksensa mukaan allekirjoitti pöytäkirjan 
lukematta. 
 
Tarkastuksen yhteydessä kokouksen kulkuun tai päätöskirjaukseen ei tullut huomautettavaa 
puheenjohtajalta tai pöytäkirjantarkastajilta. Mikäli puheenjohtaja tai pöytäkirjantarkastajat 
havaitsevat virheellisyyksiä pöytäkirjassa suhteessa kokouksen kulkuun ja tehtyihin päätöksiin, ne 



luonnollisesti korjataan jo ennen kuin pöytäkirja asetetaan nähtäville ja päätökset laitetaan 
täytäntöön. 
 

Puheenjohtajan ja pöytäkirjantarkastajien osalta tilanne on se, että aikaisemmin 
tehdyt virheet eikä vähemmät viisaudet nauti oikeussuojaa tulevissa päätöksissä. 
Toivottavasti edellä olevan perusteella tekevät päätöksen pöytäkirjassa perustavaa 
laatua olevan asiavirheen korjaamisesta.  
 
Yhteenveto 
Edellä olevaan lausuntoon viitaten, hanketta on valmisteltu lainsäädännön, kaupungin sääntöjen sekä 
toimielinten päätösten mukaisesti, eikä välittömälle toimeenpanokiellolle ole perusteita.  
 

Kun asian käsittely- ja pöytäkirjakirjaustilanne on edellä olevassa selvitetty, on 
perusteetonta edes yrittää uskottavasti selittää hanketta valmistellun valmisteltu 
lainsäädännön, kaupungin sääntöjen sekä toimielinten päätösten mukaisesti. 
Välittömälle täytäntöönpanokiellolle (ei täytäntöönpanolle kuten kiireessä 5.6.2017 
tekstiin on jäänyt ja joka nyt on 19.6 on korjattu), on olemassa selkeät perusteet. 
Valtionapupäätöksen pienuuskin edellyttää uutta valtuuston hyväksymispäätöstä. 

 
Toteutuessaan hanke parantaa Nyhkälän- ja yhteiskoulun sekä lukion noin 950 oppilaan päivittäisiä 
liikuntamahdollisuuksia. Iltaisin lähiliikunta-alue tulee olemaan kaikkien karkkilalaisten liikunta- ja 
virkistyskäytössä. Valmistuttuaan toteutussuunnitelmien mukaisesti, lähiliikuntapaikka parantaa 
merkittävästi alueen vetovoimaa ja viihtyisyyttä sekä erityisesti maisema-arvoja kun po. harjun alueen 
hoitamattomat maaluiskat saadaan maisemoitua. 
Kaupunginhallitus katsoo, että em. perusteilla valitus tulee hylätä eikä toimenpidekieltoa tule asettaa. 
 

Ei ole olemassa sellaista toteuttamissuunnitelmaa, jonka mukaan edellä selityksen 
lopussa sanottu toteutuisi.  

 

15. Pöytäkirjakirjauksien puliveivauksia eikä niiden tavoitteita en ehdi kirjoittaa tässä vaiheessa enempää 
auki. Tilanne on sama jäljempänä olevassa sähköpostiketjussa lupaamani toteutusesityksen suhteen, 
jossa kukaan ei menetä kasvojaan. 

 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 
tarkoittaa. 
 
Haavistossa 5.6.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
************************************** 
************************************** 
 
 
Lähettäjä: Mikkonen Matleena [mailto:matleena.mikkonen@karkkila.fi]  
Lähetetty: 1. kesäkuutata 2017 15:52 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: VS: Nyhkälänharjun kenttä ja sen tulevaisuutta koskeva teknisen lautakunnan, kaupunginhallituksen 
ja valtuuston päätökset 1.6.2017, 5.6.2017 ja xx.xx.xxxx tai 19.6.2017 
 
Hei Markku. 
 



Vastaan seuraavaan väitteeseen: 
 
8.       On muuten aika ihmeellistä, ettei kaupungilla ole omaa tallennetta valtuuston kokouksesta. Onko se 

olemassa?, mutta kokouksen kulkua vastaamattoman pöytäkirjauksen seurauksena sitä ei haluta 
luovuttaa. Itse uskon, että sitä ei ole olemassa, tai sitten se on aikaisemmin tekemäni havainnon 
perusteella niin huono, ettei siitä saa selvää. 

 
Karkkilan kaupungilla ei ole olemassa nauhoitetta ko. kokouksesta. Karkkilasalin tallennelaitteisto meni 
viime joulukuussa rikki eikä sen jälkeen valtuuston kokouksia ole voitu nauhoittaa. 
 
Ystävällisin terveisin, 
Matleena Mikkonen  
_________________________________ 

 
Matleena Mikkonen 
Hallintopäällikkö 
050 571 8329 
 
Karkkilan kaupunki 
Valtatie 26 B 
03600 Karkkila 
www.karkkila.fi 
 
 

 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 1. kesäkuutata 2017 15:36 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'ahti.huhtaniska@karkkila.fi' 
<ahti.huhtaniska@karkkila.fi>; 'marko.jarvenpaa@karkkila.fi' <marko.jarvenpaa@karkkila.fi>; 
'matleena.mikkonen@karkkila.fi' <matleena.mikkonen@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' 
<tapio.jokela@karkkila.fi>; 'sami.mannisto@karkkila.fi' <sami.mannisto@karkkila.fi>; 
'nicole.ahtokivi@karkkila.fi' <nicole.ahtokivi@karkkila.fi>; 'mirkir.oy@gmail.com' <mirkir.oy@gmail.com>; 
'veikko.ala-hiiro@elisanet.fi' <veikko.ala-hiiro@elisanet.fi>; 'marianne.bostrom@saunalahti.fi' 
<marianne.bostrom@saunalahti.fi>; 'ulla.jokila@karkkilalainen.fi' <ulla.jokila@karkkilalainen.fi>; 
'tuure.keskinen@gmail.com' <tuure.keskinen@gmail.com>; 'irja.suikka@outlook.com' 
<irja.suikka@outlook.com>; 'ornleena@gmail.com' <ornleena@gmail.com>; 'lindforsharri@gmail.com' 
<lindforsharri@gmail.com>; 'op.arvila@outlook.com' <op.arvila@outlook.com>; 
'marjo.hellgren@karviainen.fi' <marjo.hellgren@karviainen.fi>; 'marja.muurinen@hotmail.com' 
<marja.muurinen@hotmail.com>; 'mika_tallgren@hotmail.com' <mika_tallgren@hotmail.com>; 
's.koivuharju@gmail.com' <s.koivuharju@gmail.com> 
Aihe: Nyhkälänharjun kenttä ja sen tulevaisuutta koskeva teknisen lautakunnan, kaupunginhallituksen ja 
valtuuston päätökset 1.6.2017, 5.6.2017 ja xx.xx.xxxx tai 19.6.2017 
 
Kirjaamo 
Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
Tässä uusintalähetys, jossa virkahenkilöiden lisäksi lautakunnan jäsenet ja varajäsenet ilman niitä 
varajäseniä joiden osoitetta ei ole luettelossa. 
 
Tässä vaiheessa ei tarvitse viran puolesta pyytämääni lähetystä toteuttaa muille kuin teknisen lautakunnan 
jäsenille ja heidän varajäsenilleen. 

http://www.karkkila.fi/
mailto:kirjaamo@karkkila.fi


 
Haavistossa 1.6.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
**************************************** 
**************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 1. kesäkuutata 2017 14:59 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi> 
Aihe: Nyhkälänharjun kenttä ja sen tulevaisuutta koskeva teknisen lautakunnan, kaupunginhallituksen ja 
valtuuston päätökset 1.6.2017, 5.6.2017 ja xx.xx.xxxx tai 19.6.2017 
 
'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'ahti.huhtaniska@karkkila.fi' <ahti.huhtaniska@karkkila.fi>; 
'marko.jarvenpaa@karkkila.fi' <marko.jarvenpaa@karkkila.fi>; 'matleena.mikkonen@karkkila.fi' 
<matleena.mikkonen@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 
'sami.mannisto@karkkila.fi' <sami.mannisto@karkkila.fi>; 'nicole.ahtokivi@karkkila.fi' 
<nicole.ahtokivi@karkkila.fi> 
 

 
Oikolukemattomana 1.6.2017 lähetetty teksti 
on oikoluettu 4.6.2916 ja samalla kohtiin 20 
ja21 lisätty ko. asiatilanteen edellyttämä teksti 
perusteluineen. 
 
Tämä teksti liitetään Nyhkälän koulun 
lähiliikunta-alueen (Harjun kentän) aikaisempaan 
asiakokonaisuuteen. (Jäljempänä olevassa viite 
kohdassa erittely asiakokonaisuudesta) 
 
Kun osa luottamushenkilöistä on rajoittanut 
sähköpostiosoitteittensa luovuttamista, 
pyydän, että tämä teksti postitetaan viran 
puolesta niille valtuutetuille, varavaltuutetuille, 
kaupunginhallituksen jäsenille ja varajäsenille, 
teknisen lautakunnan jäsenille ja varajäsenille, 
jotka ovat kieltäneet sähköpostiosoitteittensa 
luovuttamisen. Edellä oleva pyyntö koskee 
myös tulevien em. toimielinten jäseniä ja 
varajäseniä. 
 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin 
avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä 
mikin tarkoittaa. 
 
 

 
 
Karkkilan kaupunginvaltuusto 
Kokous xx.xx.xxxx tai 19.6.2017 
Plus  
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Karkkilan kaupunginhallitus 5.6.2017 
Plus 
Karkkilan tekninen lautakunta 1.6.2017 
Sekä  
Karkkilan Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää  
Ja 
Karkkilan Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 
 
Hallintopäällikkö 
Matleena Mikkonen 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
ASIA: 
Nyhkälänharjun kenttä ja sen tulevaisuutta koskeva teknisen lautakunnan, kaupunginhallituksen ja 
kaupunginvaltuuston päätökset 1.6.2017, 5.6.2017 ja xx.xx.xxxx tai 19.6.2017 
 
VIITE: 
Aikajärjestyksessä ensimmäisestä 27.2.2017 klo 9.56, 15.3.2017 klo 15.04, 23.3.2017 klo 14.45, 8.5.2017 klo 
14.58, lähetetyt sähköpostit, niiden liitetiedostot ja niissä tai niillä ilmaistu kokonaisuus. Sekä 12.5.2017 klo 
11.30, 22.5.2017 klo 14.59, 24.5.017 15:56 lähetetyt sähköpostit, niiden liitetiedostot ja niissä tai niillä 
ilmaistu kokonaisuus. 26.5.2017 klo 15.38 Ahti Huhtaniskan toimittama lisäkirje 1, 29.5.2017 klo 8.00 
alkaen toteutunut rakennuspaikkaan tutustuminen, 29.5.2017 klo 12.00 urakkatarjouksien jättötilanne, ja 
siinä yhteydessä liitteenä ollut nyt liitetiedostona oleva Makinen Juhamatti. pdf (3mt) liitetiedosto ja 
Karkkilan hallintopäällikkö Matleena Mikkosen 31.5.2017 klo 9.51 lähettämä sähköpostiviesti. Huomioon 
otettavaksi se, että aikaisempien sähköpostien liitetiedostot eivät enää niiden suuren yhteiskoon vuoksi ole 
mukana. Löytyvät, tai ainakin pitäisi löytyä Karkkilan kirjaamosta. 
 
Karkkilan hallintopäällikkö Matleena Mikkosen 31.5.2017 klo 9.51 lähettämästä, jäljempänä olevasta 
sähköpostiviestivastauksesta selviävästä tilanteesta; pöytäkirjakirjausvirheistä välittämättä ja niillä 
valtuuston 30.3.2017 tekemän 24 §:n päätöksen vastaisesti kaupunginhallitukselle siirrettyä harjun kentän 
madaltamisen aloitusluvan päätösvaltaa koskevan tilanteen seurauksena, katson velvollisuudekseni jatkaa 
aikaisempien lisäksi informaatiotani seuraavasti:  
 
1.       Hallintopäällikkö Matleena Mikkosen asiatilanteesta johtuen kirjoittama vastaus ei perustu lakiin. 
 
2.       Hallintolaki 6.6.2003/434 

8 luku 
Päätöksessä olevan virheen korjaaminen 

50 § (11.6.2010/581) 
Asiavirheen korjaaminen 

Viranomainen voi poistaa virheellisen päätöksensä ja ratkaista asian uudelleen, jos: 

1) päätös perustuu selvästi virheelliseen tai puutteelliseen selvitykseen; 
2) päätös perustuu ilmeisen väärään lain soveltamiseen; 
3) päätöstä tehtäessä on tapahtunut menettelyvirhe; tai 
4) asiaan on tullut sellaista uutta selvitystä, joka voi olennaisesti vaikuttaa päätökseen. 

mailto:kirjaamo@karkkila.fi
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Päätös voidaan korjata 1 momentin 1–3 kohdassa tarkoitetussa tilanteessa asianosaisen eduksi tai vahingoksi. 
Päätöksen korjaaminen asianosaisen vahingoksi edellyttää, että asianosainen suostuu päätöksen korjaamiseen. 
Asianosaisen suostumusta ei kuitenkaan tarvita, jos virhe on ilmeinen ja se on aiheutunut asianosaisen omasta 
menettelystä. Päätös voidaan korjata 1 momentin 4 kohdassa tarkoitetussa tilanteessa ainoastaan asianosaisen 
eduksi. 

51 § 

Kirjoitusvirheen korjaaminen 
Viranomaisen on korjattava päätöksessään oleva ilmeinen kirjoitus- tai laskuvirhe taikka muu niihin verrattava 
selvä virhe. 

Virhettä ei saa kuitenkaan korjata, jos korjaaminen johtaa asianosaiselle kohtuuttomaan tulokseen eikä virhe ole 
aiheutunut asianosaisen omasta menettelystä. 

52 § 

Korjaamisasian vireilletulo ja käsittely 

Viranomainen käsittelee korjaamisasian omasta aloitteestaan tai asianosaisen vaatimuksesta. Aloite on tehtävä 
tai vaatimus virheen korjaamiseksi on esitettävä viiden vuoden kuluessa päätöksen tekemisestä. 

Asiavirheen korjaaminen edellyttää, että asia käsitellään uudelleen ja asiassa annetaan uusi päätös. Kirjoitusvirhe 
korjataan korvaamalla virheen sisältävä toimituskirja korjatulla toimituskirjalla. Asianosaiselle on varattava 
tilaisuus tulla kuulluksi ennen kirjoitusvirheen korjaamista, jollei se ole tarpeetonta. 

Asia- tai kirjoitusvirheen korjaamisesta on tehtävä merkintä alkuperäisen päätöksen taltiokappaleeseen tai 
viranomaisen käytössä olevaan tietojärjestelmään. Uusi tai korjattu toimituskirja on annettava asianosaiselle 
maksutta. 

53 § 

Täydentävät säännökset korjaamismenettelystä 

Käsitellessään asia- tai kirjoitusvirheen korjaamista viranomainen voi kieltää päätöksen täytäntöönpanon 
toistaiseksi tai määrätä sen keskeytettäväksi. 

Jos korjattavaan päätökseen on haettu oikaisua, muutosta tai siitä on vireillä erikseen säädetty menettely, 
korjaamisasian käsiteltäväksi ottamisesta on ilmoitettava ja siinä tehty päätös toimitettava tälle viranomaiselle. 
Korjaamisasian käsittely ei vaikuta valitusajan tai muun määräajan kulumiseen. 

Päätökseen, jolla viranomainen on hylännyt virheen korjaamista koskevan vaatimuksen, ei saa hakea muutosta 
valittamalla. 

3.       Hallintolaki 6.6.2003/434 määrittää hyvän hallinnon perusteet 

2 luku 

Hyvän hallinnon perusteet 

6 § 

Hallinnon oikeusperiaatteet 

Viranomaisen on kohdeltava hallinnossa asioivia tasapuolisesti sekä käytettävä toimivaltaansa yksinomaan lain 
mukaan hyväksyttäviin tarkoituksiin. Viranomaisen toimien on oltava puolueettomia ja oikeassa suhteessa 
tavoiteltuun päämäärään nähden. Niiden on suojattava oikeusjärjestyksen perusteella oikeutettuja odotuksia. 

4.       Hallintolain 6 §:n perusteella pöytäkirjantarkastajilla on oikeus odottaa, elleivät itse ole mukana, että 

pöytäkirja laaditaan ja kirjoitetaan kokouksen kulun mukaisesti. Ei ole perusteltua vedota 

pöytäkirjantarkastajien allekirjoituksiin. 

5.        Olen 24.5.2017 klo 15.56 lähettämäni, jäljempänä olevan sähköpostin kohdissa 24 ja 25 ilmoittanut 
pöytäkirjasekamelskan olemassaolosta. Ja tuolloin jo todennut, että johtui pöytäkirjasekamelska mistä 
syystä tahansa, virheellinen kirjaus on korjattava. Nyt sitä suuremmalla syyllä, kun kokouksen kulkua 
vastaamaton kirjaus on osoittanut pöytäkirjantarkastajien hyväuskoisuutta hyväksi käyttäen 
tarkoituksellisesti ja tavoitteellisesti toteutetuksi. Toivottavasti pöytäkirjantarkastajat eivät ole mukana. 
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6.       Kaikille tiedoksi ja huomioonotettavaksi se, että kokouksen puheenjohtaja päättää pöytäkirjan sisällön. 
Sihteeri varmentaa pöytäkirjan sisällön. Jonka jälkeen pöytäkirjantarkastajat hyväksyvät, jos 
hyväksyvät. Elleivät hyväksy, tai vain toinen ei hyväksyy, pöytäkirja tarkastetaan seuraavassa 
kokouksessa. 

 
7.       Valtuuston puheenjohtaja Mika Tallgren on todennut tehdyt ja kannatetut muutosesitykset. Tehnyt 

niistä asiallisesti erilliset äänestysesitykset. Ensin kaupunginhallituksen päätösesityksen hyväksymisestä 
ja valtuutettu Huotarin tekstimuutosesityksestä. (Aloitusluvan myöntämisasian eli kaupunginhallituksen 
tilalle muutetaan kaupunginvaltuusto osalta.) Äänestyspöytäkirjan mukaan myös valtuuston 
puheenjohtaja Mika Tallgren äänesti Huotarin tekstimuutosesityksen hyväksymisen puolesta. 
Tapahtumien kulku ja asia selviää 24.5.2017 Karkkilan kirjaamoon toimittamastani kaikille halukkaille 
jaettavaksi tarkoitetusta, ainakin toimitettaessa olleesta selkeästä tallenteesta. Kokonaan eri asia on 
sitten se, mikäli muistitikku on revitty vaikka vain kerran koneesta pois ns. raa-asti. Eli tikkua ei ole 
poistettu asianmukaisesti käyttämällä ainakin Windows käyttöjärjestelmässä olevaa muistitikun sisältöä 
vaurioittamatonta poisto-ohjelmaa.  

 
8.       On muuten aika ihmeellistä, ettei kaupungilla ole omaa tallennetta valtuuston kokouksesta. Onko se 

olemassa?, mutta kokouksen kulkua vastaamattoman pöytäkirjauksen seurauksena sitä ei haluta 
luovuttaa. Itse uskon, että sitä ei ole olemassa, tai sitten se on aikaisemmin tekemäni havainnon 
perusteella niin huono, ettei siitä saa selvää. 

 
9.       Hallintolain 50 §:stä eikä sen perusteista ilmene sitä lähdettä mistä uuden tiedon tulee olla peräisin. 

Edellisen sijasta hallintolain 52 § 1 momentti määrää, että aloite tai vaatimus virheen korjaamiseksi on 
tehtävä viiden vuoden kuluessa päätöksen tekemisestä. Joten aika ei ole ongelma asian korjaamiseksi.  

 
10.    Nyhkälänharjun kentän ja siihen kunnostettavan Nyhkälänharjun lähiliikunta-alueen rakennustöiden 

aloitusluvan myöntäjä ei ole kaupunginhallitus. 
 

11.   Valtionapumäärän pienuuden seurauksena kaupunginhallitus ei ole myöskään suunnitelmamuutoksien 
hyväksyjä. Nekin edellyttävät, vaikka kuinka puliveivattaisiin, valtuuston hyväksymistä. (Päätökset 
30.3.2017 24§ ja 8.5.2017 37§). Selvitän yksityiskohtaisemmin kaupunginhallituksen 5.6.2017 
kokoukseen mennessä.   

 
12.   Valtionapumäärän pienuuden seurauksena toteuttamiseen tarvittavien suunnitelmamuutoksien 

lähtötilanteeksi uudistan jo 27.2.2017 alkaen esittämäni, sittemmin sitä seuranneissa tarkemmin 
selvitettyä kentän madaltamista Huhdintien puolella olevan parkkipaikan +87,3 tasoon. Tällöin saadaan 
poistettavaa massamäärää kasvatetuksi mahdollisimman suureksi. Josta ulos myytynä saa osan 
saamatta jäänyttä valtionapua korvaavaa rahoitusta. Mitä enemmän massaa saadaan myytäväksi, sitä 
enemmän kaupunki saa omasta takaa korvaavaa rahoitusta.  

 
13.   Käsittelyyn tulevien urakkatarjouksien sisällöstä (massa- ja euromääristä) ennen teknisen lautakunnan 

kokousta vielä tietämättä, liitetiedostona tiedoksi ”virallisia” tilavuus-ja painokertoimia. Kun vertasin 
niitä käyttämääni päässälaskukaavaani 1X1,5x1,65= jotain. Taulukon 10 kaavoilla (kuutio-
/tonnikertoimilla) pääsee joko yli tai ali, riippuen siitä mitä painokerrointa käyttää. 
 

14.   Liitetiedostona olevan opinnäytetyön pitäisi olla kokonaisuutta avartava ohje kaikille. Varsinkin kun sen 
yhdistää urakkatarjouspyynnön rtr ja ktr kuutiomääriin.  Tarjouksien käsittelyn seuraajilla ja 
hyväksyjilläkin on perusteet selvittää käsiteltävät massamäärät ja niiden koko ja rahallinen arvo 
todellisuudessa.  
 

15.   Kun massat ilman ns. Tokmannin tontin täyttöä ja muita puliveivauksia, myytäisiin tonnihinnalla ulos, 
massaerän rahallinen arvo olisi varsin huomattava. Riippuen määrästä ja yksikköhinnasta. Huhdintien 



tasoon madallettaessa jopa yli 200000 €. Sen jälkeen on ostajan asia ajattaako massat sitten esim. 
kahden vuoden määräajassa Helsinkiin tai muualle tai lähialueille niin kuin vuoden 2014 urakoitsija. 
Tuolloin Nyhkälän koululaajennuksen massoja ajettiin kaupungin kustannuksella Auto-Kehän ja Kalatien 
Auton väliseen notkelmaan. Korvauksella tai ilman. Loput ajettiin ennen Karkkilan Varaosaliikettä 
olevaan notkelmaan. Johon nykyinen massa rakeisuuskäyrien perusteella on liian arvokasta 
käytettäväksi. Tilanne on sama ns. Tokmannin tontin osalta. Asemansuolle välivarastoimisesta 
puhumattakaan. Massoista tulee saada niiden arvon mukainen korvaus. On täysin järjen vastaista, että 
kiireen varjolla rahanarvoisia massoja kuljetetaan veronmaksajien kustannuksella.  
 

16.   Kokonaistaloudellisesti on järkevämpää, vaikka lahjoittaa massat pois kuljetettavaksi, kun suorittaa 
niistä kustannuslaskelmista selviävä 250000€ siirtokorvaus. Tilanne ns. Tokmannin tontin osalla on 
sama. Tontti kannattaa myydä halvemmalla ostajan kunnostettavaksi (täytettäväksi). Kuin, että tässä 
vaiheessa kaupunki ajattaa kustannuksellaan rahanarvoiset massat kentän kunnostamiseen tarvittavilla 
varoilla varastoon määräämättömäksi ajaksi. Maapörssistä on kyllä täyttömassaoja saatavissa. 

 
17.   Esittämälläni tavalla toimien taloudellinen ja maisemallinen tilanne saadaan hoidetuksi tavalla, josta ei 

edes kukaan Karkkilalainen, saati ulkopaikkakuntalainen pääse esittämään kysymystä; Onko joku 
muukin loppunut kuin paperi? 

 
18.   Jäljempänä olevista 12.5.2017 klo 11.30, 22.5.2017 klo 14.59 ja 24.5.017 15.56 lähetetyistä 

sähköposteista selviää mm.  urakkatarjoustilanteesta osa, kuten myös jo niissä ilmoitettu, tässä 
vaiheessa täysin sivuutettu pöytäkirjan kirjaamisvirhetilanne. 

 
19.   Tällä hetkellä ei ole tietoa mitä, tai mistä hallinto-oikeuden kanssa on puhuttu. Sanomatta on selvää, 

että pöytäkirjakirjausvirheen ja sen avulla aloituspäätöksen tekemisen kiirehtimisen syy on se, ettei 
nykyinen hallitus luota tulevaan valtuustoon. Eikä sen harkintakykyyn.  

 
20.   Tähän Hilma sivuston ilmoitusmenettelystä ja muusta urakkatarjousmenettelystä tapahtuneesta ja 

niissä ilmenneestä lisää kaupunginhallituksen kokoukseen mennessä.  (4.6.2017 lisätty seuraava teksti: 
Asiatilanteen seurauksena urakkatarjousmenettelystä osio suoraan kaupunginhallituksen ja valtuuston 
tekstiin). 

 
21.   Erikseen perussuomalaisten ja vihreitten ja muiden puolueiden madaltamishanketta vastustaville 

luottamushenkilöille sekä Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen ja Karkkilan kotiseutuyhdistyksen 
jäsenille totean tässä vaiheessa, että uuden tilanteen seurauksena kaikkien on helppo muuttaa 
kantaansa ja olla osaltaan auttamassa Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan toteutumista siten, että 
kaikki saavat positiivisella tavalla ”sulan” hattuunsa. Nykyinen asetelma ja sen lopputulos ei ole 
kenenkään madaltamista vastustavan eikä hankkeen toteuttamista hallinnollisia keinoja 
kaihtamattomalla puliveivauksella toteuttavan osalla millään tavalla puolusteltavissa. Saati että se olisi 
toteutukseltaan ja taloudellisuudeltaan paras mahdollinen. Kaikkien kannalta parhaan mahdollisen, 
kenenkään kasvojaan menettämättömän lopputuloksen ja sen perusteet yritän ehtiä saamaan 2.6.2017 
aamuun mennessä. (4.6.2017 lisätty seuraava teksti: Matleena Mikkosen 1.6.2017 klo 15.52 
lähettämän sähköpostin ja kaupunginhallituksen Karkkilan luonnonsuojeluyhdistyksen ja Karkkilan 
kotiseutuyhdistyksen valituksien johdosta antaman lausunnon 5 kohdan sekä yhteenvetokohdan 
tekstien ja niiden sanoman seurauksena tästäkin osio suoraan kaupunginhallituksen ja valtuuston 
tekstiin.  

 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 
tarkoittaa. 
 
Haavistossa 1.6.2017 
 



Markku Sahlstedt 
 
********************************** 
********************************** 
 
Lähettäjä: Mikkonen Matleena [mailto:matleena.mikkonen@karkkila.fi]  
Lähetetty: 31. toukokuutata 2017 9:51 
Vastaanottaja: markku.sahlstedt@pp.inet.fi 
Aihe: Eilisestä vastaajaviestistäsi koskien kv 30.3. pöytäkirjaa 
 
Hei Markku. 
 
Olit jättänyt eilen vastaajaani muutaman viestin koskien kaupunginvaltuuston 30.3. pöytäkirjaa.  
 
Kaupunginvaltuuston 30.3. pöytäkirja on tarkastettu asiakirja, johon ei voida tehdä muutoksia. Tekninen 
lautakunta etenee tämän tarkastetun pöytäkirjan mukaisesti.   
 
Oikeudellisesti tarkastettu pöytäkirja on se dokumentti, jonka pohjalta edetään huolimatta siitä, vaikka 
kokous on nauhoitettu ja kokouksen kulun tulkinnasta on kuntalaisilla eriäviä näkemyksiä. Kuitenkin 
pöytäkirjantarkastajat ja puheenjohtajat eivät ole virheellisyyksiä havainneet, minkä vuoksi pöytäkirja on 
tällä hetkellä pitävä dokumentti ja sen mukaan meidän tulee edetä. Mikäli hallinto-oikeus valitusten 
käsittelyn yhteydessä tulkitsee asian uudella tavoin, silloin etenemme päätöksenteossa toki niin kuin 
hallinto-oikeus katsoo. Tarkastettuja dokumentteja ei kuitenkaan jälkikäteen enää voida muuttaa etenkin 
kun asianosaiset henkilöt eli pöytäkirjantarkastajat ja pj eivät ole katsoneet että pöytäkirja olisi virheellinen. 
 
Ystävällisin terveisin, 
Matleena Mikkonen 
_________________________________ 

 
Matleena Mikkonen 
Hallintopäällikkö 
050 571 8329 
 
Karkkilan kaupunki 
Valtatie 26 B 
03600 Karkkila 
www.karkkila.fi 
 
 
*********************************** 
*********************************** 
 
1. (22.)  Tähän tarjousasiakirjojen jne. toimittamisesta yritän ehtiä saamaan jäljempänä olevan lisäksi 

lisää 2.6.2017 aamuun mennessä. Ei onnistunut enempää kuin mitä jo oli 1.6.2017 eli seuraava 
lainausmerkeissä oleva ja kursiivilla kirjoitettu teksti, josta Huhtaniska ei pitänyt. Toivottavasti näkyy 
tarjousyhteenvedossa. Tarjousmenettelystä kaupunginhallitukselle ja edelleen valtuustolle erikseen 
lisää. 

 
Tarjousasiakirjani sisälsi seuraavan tekstin ja Makinen Juhamatti.pdf(3 Mt) liitetiedoston.  
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1.1.1. ”Tarjousasiakirjatoimittamis- ja tutustumiskäyntiviivyttelyn seurauksena tarjouksen 
määräajassa jättämisestä ulos pelattuna, ohessa liitteenä vain Savonia ammattikorkeakoulun 
opinnäytetyö. Koskien ulkoisten massojen seurantaa maanrakennustyömaalla.” 

 
1.1.2. ”Lisänä myöhemmin toimitettava, kokonaisuutta ja kokonaistilannetta käsittelevä 

sähköpostiketju. Josta jokainen tehköön mm. viivyttelyn suhteen omat johtopäätöksensä. 
Tilanne on sama kokonaistaloudellisesta selvityksestä. Kuten myös pöytäkirjasekamelskasta ja 
sen korjaamisesta kokouksen kulkua vastaavaksi. Ym. informointia kysymyksen; onko asian 
hoitamisessa loppunut joku muu kuin paperi? esittämisen kokonaan estämiseksi.” 

 
1.1.3. ”Huomioon otettavaksi se, että tuleva sähköposti lisätään 27.2.2017 klo 9.56 alkaneeseen ja 

15.3.2017 klo 15.04, 23.3.2017 klo 14.45, 8.5.2017 klo 14.58, 22.5.2017 klo14.59 sekä 24.5.017 
klo 15.56 jatkuneisiin sähköposteihin.” 

 
1.1.4. ”Haavistossa 29.5.2017” 

 
1.1.5. ”Markku Sahlstedt” 

 
1.1.6. ”Ohessa liitteenä:” 
1.1.7. ”Savonia ammattikorkeakoulun opinnäytetyö. Juhamatti Mäkiunen Ulkoisten massojen 

seuranta maanrakennustyömaalla.” 

 
 
1.2. Edellä olevasta kohdassa 1.1.3 olevasta luettelosta jäi kiireen seurauksena pois 12.5.2017 klo 11.30 

lähetetty urakkatarjousasiakirjojen pyyntöviesti. 
 
Haavistossa 29.5.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
**************************************** 
**************************************** 
 
Lähettäjä: Huhtaniska Ahti [mailto:Ahti.Huhtaniska@karkkila.fi]  
Lähetetty: 26. toukokuutata 2017 15:38 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Kopio: Mikkonen Matleena <matleena.mikkonen@karkkila.fi> 
Aihe: VL: Nyhkälänharjun lähiliikunta-alue, Lisäkirje nro1 
 
Hei ja anteeksi unohdus, 
  
Tässä liitteenä lisäkirje 1, aiemmin toimitettuun tarjouspyyntöömme liittyen. 
  
  
Terveisin, 
  
AhtiH. 
  
Ahti Huhtaniska 
Tekninen johtaja 
Karkkilan kaupunki 
Valtatie 26 B 
03600 Karkkila 
ahti.huhtaniska@karkkila.fi 
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Puh. 044 767 4830 
 
****************************************** 
****************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 24. toukokuutata 2017 15:56 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'ahti.huhtaniska@karkkila.fi' 
<ahti.huhtaniska@karkkila.fi>; 'marko.jarvenpaa@karkkila.fi' <marko.jarvenpaa@karkkila.fi>; 
'matleena.mikkonen@karkkila.fi' <matleena.mikkonen@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' 
<tapio.jokela@karkkila.fi>; 'sami.mannisto@karkkila.fi' <sami.mannisto@karkkila.fi>; 
'nicole.ahtokivi@karkkila.fi' <nicole.ahtokivi@karkkila.fi> 
Aihe: Nyhkälänharjun lähiliikunta-aluekokonaisuuteen kuuluvan kokonaisasian urakkatarjousasiakirjojen 
pyyntö, toimittaminen ja niissä olevien virheiden ja virheellisyyksien ja niistä seuraavien ristiriitojen 
ilmoittaminen + tallenne 
 
Karkkilan kaupunki  
Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
 
ASIA: 
Tallenteen toimittamisilmoitus ja 22.5.2017 klo 14.59 sähköpostissa sanotun ja siinä aikaisempaan 
viitattujen uudistaminen. 
 
VIITE: 
Klo 14:59 22.5.2017 lähetetty sähköposti kokonaan ja erityisesti kohta 8.  
 
Viitaten 24.5.2017 Karkkilan kaupungintalolla, Mittaus- ja kiinteistöpäällikkö Tapio Jokelan oven 
tuntumassa tapahtuneeseen pikaiseen käytävätapaamiseen (Sahlstedt / Huhtaniska ja siinä 
ilmoittamaanne, mm. ettei mitään hanketta toteuteta niiden asiakirjojen mukaan, jolla luvat haetaan ja 
hanke käynnistetään, kuten myös siihen, että allekirjoitetun pöytäkirjan mukaan toimitaan, ilmoitan; 
 
1.       Kaupunginvaltuuston 30.3.2017 pöytäkirjan 24 § pykälää ei allekirjoituksista huolimatta ole kirjattu 

kokouksen kulun mukaisena. 
 

2.       Ilmoitan myös sen, että olen eilen (23.5.2017) toimittanut 22.5.2017 klo 14:59 Karkkilan kirjaamoon ja 
Teille Karkkilan Tekninen johtaja Ahti Huhtaniska osoittamani tutustumispyynnön (Harjun kenttä) 
kohdassa 8 mainitun tallenteen ilman erillistä saatekirjettä Karkkilan kirjaamoon. Josta siitä saa jakaa 
kopioita kaikille halukkaille. Ilmoitan myös, että tämä on tallenteen saatekirje. 

 
3.       Muiden tekemistä tallenteista ja niiden käytöstä en ole vastuussa. Toimitetun tallenteen olennaisin 

kohta on kuultavissa 30 minuutista loppuun. 
 

4.       Sen varalta, että joitain mahdollisesti närästäisi tai jopa mahdollisesti jyrsityttäisi toimintani, liitän 
jatkoksi osoitelinkkejä. Ne osoittavat etten ole syyllistynyt mihinkään lainvastaiseen. Valtuuston kokous 
on julkinen ja kaikki siellä esitetty on tarkoitettu yleisön kuultavaksi. Ja siten kenen tahansa 
tallennettavaksi. 

 
5.       Olen korkeimman oikeuden vuonna 1981 antamasta päätöksestä lähtien ollut tietoinen keskustelujen 

tallentamisista ja tallenteen käyttämisestä. Tallentaa (nauhoittaa) saa keskustelun johon itse osallistuu. 
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Tallenteen antaminen kolmannen osapuolen (keskusteluun osallistumattoman) kuultavaksi ei ole 
luvallista. Se on lainvastaista. Luvallista on kirjoitta sanatarkka lainaus. Sanatarkan lainauksen voi sitten 
tiukassa tilanteessa esim. oikeudenkäynnissä oikeuden tuomari pyytää kuultavaksi. Tällöin yleensä 
muistetaan asia vastapuolen toimestakin paremmin. 

 
6.       Osoitelinkeissä on mukana myös Markus Janssonin linkki syystä, että hän on 1.10.2014 kirjoittanut 

plogikirjoituksen, jossa on silloiset lakipykälät. Eli mihin mikäkin kohta perustuu. 
 

7.       Tiedoksi ja huomioon otettavaksi se, että allekirjoittaneella on omat mielipiteet ja perusteet niille. 
Markus Janssonin plogia olen seurannut, samoin kuin aikanaan Seppo Lehdonkin plogia, ihan vain sen 
takia, kuinka kauan saavat olla vapaana. Lehdon vapautta ainakin rajoitettiin joksikin aikaa. 
Muistaakseni 2,5 vuoden paikkeille. 

 
8.       Henkilökohtaisten kokemusteni perusteella en ole voinut välttyä vaikutelmalta, että Suomen 

oikeusjärjestelmässä oli ne sitten hallinto-oikeuksia (KHO mukaan lukien) ja/tai käräjäoikeuksia, 
hovioikeuksia tai, jopa korkein oikeus, vaikkakin on viime aikoina korjannut kurssiaan, ei noudateta 
Unionin vakiintunutta oikeuskäytäntöä siten kuin EU tuomio 6/64 edellyttää. 

 
9.       EU tuomio 6/64  tiivistelmäkohta 3  
10.   http://eur-lex.europa.eu/LexUriServ/LexUriServ.do?uri=CELEX:61964J0006:FI:HTML 
 
11.   KHO kokemukseni perusteella mm. esim. Natura 2000 asiassa ilmoitan, että suullinen sopimus on 

sitova, mikäli pystyy osoittamaan sovitun toteen. 
 

12.   "Mustaa valkoisella" toisen tietämättä eli ilmoittamatta suoritetusta nauhoituksesta" olevat vuonna 
2015 tiedossani olleet oikeustapauspäätökset jäljempänä. 
 

13.   Jäljempänä on myös muutamia osoitteita "mustaa valkoisella", sikäli kuin avautuvat, toisen tietämättä 
eli ilmoittamatta ns. salaa suoritetusta nauhoituksesta. Toivottavasti linkit avautuvat. 
 

14.   Tässä ensimmäinen vuodelta 1981 oleva KKO:n ennakkoratkaisu  
15.   http://www.edilex.fi/kko/ennakkoratkaisut/19810182t?offset=1&perpage=20&phrase=Salakuuntelu&sort=

timedesc&typeIds%5B%5D=5&searchKey=153501&quickSearch=true 
 

16.   Tässä toinen vuodelta 1990 oleva KKO:n ennakkoratkaisu (Jonka poliisit saattoivat KKO:n 

ratkaistavaksi.)  
http://www.finlex.fi/fi/oikeus/kko/kko/1990/19900036 
 

17.   Tästä osoitteesta klikkaamalla "Näytä kaikki vuodet" löytyy numerolla KKO:1981-II-182 vuoden 1981 eli 

mm. ensimmäisenä oleva päätös  
18.   http://www.finlex.fi/fi/oikeus/kko/kko/ 
 
19.   Loput ovat osoitteita mielenkiintoisiin keskusteluihin.  

http://oikeusjakohtuus.blogspot.fi/2007/12/keskustelun-tallentaminen.html 
 
http://oikeusjakohtuus.blogspot.fi/search/label/Keskustelun%20tallentaminen 
 

20.  http://oikeusjakohtuus.blogspot.fi/ 

 
21.   Markus Janssonin blogikirjoitus 1.10.2014 poliisikuulustelun nauhoittamisesta. 

http://markusjansson.blogspot.fi/2014/10/saako-poliisikuulustelun-nauhoittaa.html  
 

http://eur-lex.europa.eu/LexUriServ/LexUriServ.do?uri=CELEX:61964J0006:FI:HTML
http://www.edilex.fi/kko/ennakkoratkaisut/19810182t?offset=1&perpage=20&phrase=Salakuuntelu&sort=timedesc&typeIds%5B%5D=5&searchKey=153501&quickSearch=true
http://www.edilex.fi/kko/ennakkoratkaisut/19810182t?offset=1&perpage=20&phrase=Salakuuntelu&sort=timedesc&typeIds%5B%5D=5&searchKey=153501&quickSearch=true
http://www.finlex.fi/fi/oikeus/kko/kko/1990/19900036
http://www.finlex.fi/fi/oikeus/kko/kko/1981/19810182t
http://www.finlex.fi/fi/oikeus/kko/kko/
http://oikeusjakohtuus.blogspot.fi/2007/12/keskustelun-tallentaminen.html
http://oikeusjakohtuus.blogspot.fi/search/label/Keskustelun%20tallentaminen
http://oikeusjakohtuus.blogspot.fi/
http://markusjansson.blogspot.fi/2014/10/saako-poliisikuulustelun-nauhoittaa.html


22.   Linkkien ja niissä sanotun jälkeen toistan jo kohdassa 7 sanotun eli ”Tiedoksi ja huomioon otettavaksi 
se, että allekirjoittaneella on omat mielipiteet ja perusteet niille”.  Eri asioiden seuraaminen ei ole 
niiden hyväksymistä. Nyhkälän harjun kentän eli Nyhkälän koulun lähiliikuntapaikan osalta 
allekirjoittaneella oma kanta. Valitettavasti en ole sitä vielä tähän mennessä pystynyt perustelemaan 
niin hyvin, että osatoteuttajat ja vastustajat näkisivät tilanteen tulevaisuuden kannalta siten kuin 
allekirjoittanut on jo 27.2.2017 alkaneessa sähköpostiketjussa tähän mennessä esittänyt.  

 
23.   Nykyisessä tilanteessa on kaikki asiassa esittämäni uudistaen esitettävä kysymys; Minkä näköinen ja 

millä tavalla toimiva Porin tien eritasoliittymä (TB:n huoltoasema ja Lidl- kohta), olisi, mikäli Porin 
tietä ei olisi madallettu niin pitkältä matkalta kun se Helsingin suunnassa olevine liittymineen 
aikanaan 1990 luvulla toteutettiin? Mihin tuolloin unohdettiin kunnantupaan verrattuna todella 
hienon punatiilisen Polarin vedenottamorakennuksen suojelu? 

 
24.   Tässä vaiheessa on esitettävä myös kysymys; Mitä osoittaa Karkkilan hallinnosta ja Karkkilan virka- ja 

luottamushenkilöistä se, ettei asioita kirjata pöytäkirjaan siten kuin se on päätetty? Kuka tai ketä 
tällaisesta hyötyy? Ei ainakaan kunnan jäsenet eikä kaikkein ikävimmässäkään tapauksessa julkisuuteen 
esim. TV tai radiokanavien tai molempien kautta koko suomeen leviävä Karkkilan maine? Koskee niin 
kunnan tuvan suojelijoita kuin pöytäkirjan laatijoita ja hyväksyjiä. 

 
25.   Mikäli pöytäkirjasekamelska on erehdys tai vahinko tai jopa tahallinen, niin tilanne tulee korjata siitäkin 

huolimatta, että hanke viivästyisi. 
 

26.   Toivottavasti Karkkilan tekninen johtaja Ahti Huhtaniska ilmoittaa välittömästi ainakin tutustumisajan 
ja toimittaa ne asiakirjat, joiden perusteella pystyy Karkkilan kaupungin haluamaan toimenpiteeseen 
edes perehtymään. 

 
27.   Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 

tarkoittaa. 
 
Haavistossa 24.5.2017 
 
Markku 
Sahlstedt                                                                                                                                                                                 
                                         
 
************************************ 
************************************ 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 22. toukokuutata 2017 14:59 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'ahti.huhtaniska@karkkila.fi' 
<ahti.huhtaniska@karkkila.fi> 
Aihe: Nyhkälänharjun lähiliikunta-aluekokonaisuuteen kuuluvan kokonaisasian urakkatarjousasiakirjojen 
pyyntö, toimittaminen ja niissä olevien virheiden ja virheellisyyksien ja niistä seuraavien ristiriitojen 
ilmoittaminen. 
 
Karkkilan kaupunki  
Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
 

mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi
mailto:kirjaamo@karkkila.fi
mailto:ahti.huhtaniska@karkkila.fi


 
ASIA: 
Nyhkälänharjun lähiliikunta-aluekokonaisuuteen kuuluvan kokonaisasian urakkatarjousasiakirjojen pyyntö, 
toimittaminen ja niissä olevien virheiden ja virheellisyyksien ja niistä seuraavien ristiriitojen ilmoittaminen. 
 
VIITE: 
27.2.2017 klo 9.56, 15.3.2017 klo 15.04, 23.3.2017 klo 14.45 ja 8.5.2017 klo 14.58 lähetetyt sähköpostit ja 
niiden kokonaisuus. 
 
 
1.       Viitaten 27.2.2017 klo 9.56, 15.3.2017 klo 15.04, 23.3.2017 klo 14.45 ja 8.5.2017 klo 14.58 lähettämiini 

sähköpostiteksteihin ja niiden liitetiedostoihin ja niissä kaikille esittämääni informointiin, totean, että 
olen tähän asti esittämälläni ja tässä edelleen jatkuvalla informoinnilla pyrkinyt selvittämään ja 
avaamaan tilannetta kaikille osapuolille tasapuolisesti. Tavoitteenani on se, ettei edes kukaan 
karkkilalaisista, saati ulkopaikkakuntalaisista pääsisi esittämään lopputuloksen osalta kysymystä. Onko 
asian hoitamisessa loppunut joku muu kuin paperi? 

 
2.       Aluksi on todettava, että Huhtaniska viivytti urakkatarjouspyyntöasiakirjojen toimittamista 

allekirjoittaneelle. Viivyttämisen katkaisi ilmeisesti hallintopäällikkö. Hänelle kiitos. 
Urakkatarjousasiakirjoihin samoin kuin valitusasiakirjoihin riittävässä määrin perehtyneenä, on aihetta 
uudistaa 8.5.2017 esittämäni ja edellä olevassa kappaleessa oleva teksti. Sen perustelu ja niitä seuraava 
kysymys.  

 
3.       Ihmettelen tilannetta ja totean, että ei ole olemassa mitään sellaista valtuuston hyväksymää 

suunnitelmaa tai asiakirjaa, jonka mukaan hanke toteutetaan ja jonka mukaan hankkeeseen pystyisi 
toimittamaan sitovan urakkatarjouksen. Valtuuston hyväksymien piirustusten mukaan hanketta ei 
saada ilman muutoksia toteutetuksi.  

 
4.       Tarjouspyyntöasiakirjoissa edellytetyn tutustumisen yhteydessä suusanallisesti selvitetyn perusteellako 

sitova tarjous olisi annettava? Mikä tai kuka takaa sen, että kaikille selvitetään hankkeen yksityiskohdat 
samalla tavalla? Toivottavasti Huhtaniska ilmoittaa tutustumisen, jota tällä pyydän ja edellytän, 
välittömästi.  

 
5.       Koko valtuustossa olevat asiakirjat ovat virheelliset. Samoin maisematyölupa-asiakirjat. Minkään niistä 

perusteella ei hanketta tulla toteuttamaan. Valitettavasti tilanne on edellä sanottu. 
 

6.       Myös se, että halvin tarjous hyväksytään, on virheellinen lähtökohta. Sanamuoto olisi pitänyt ja pitää 
olla niin, että kokonaistaloudellisesti edullisin hyväksytään. Varsinkin kun toisesta läjitysalueesta ei ole 
tietoa ja toisessa on taloudellisen arvon omaava ruokamultaerä.  

 
7.       Ihmettelen kiirettä ja sekamelskaa. Oikeammin ilmaistuna jopa suoranaista ”sössimistä”. Jolta 

vaikutelmalta ei ole voinut välttyä. Tarkempi erittely tutustumiskäynnin jälkeen, johon tällä varaan 
oikeuden. 

 
8.       Ristiriita on myös siitä kuka myöntää aloitusluvan. Se ei ole kaupunginhallitus vaan valtuusto. Toimitan 

sen osoittavan tallenteen kirjaamoon, josta sitä saa jakaa kaikille halukkaille. 
 
Haavistossa 22.5.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
 



******************************************** 
******************************************** 
 
Lähettäjä: Huhtaniska Ahti [mailto:Ahti.Huhtaniska@karkkila.fi]  
Lähetetty: 18. toukokuutata 2017 13:48 
Vastaanottaja: 'Markku Sahlstedt' <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: Nyhkälänharjun lähiliikunta-alue  
 
Hei, 
 
Kiitos yhteydenotostanne ja mielenkiinnosta hankettamme kohtaan. 
 
Tässä liitteenä hankkeen kilpailutukseen liittyvät asiakirjat. 
 
 
T:AhtiH. 
 
Ahti Huhtaniska 
Tekninen johtaja 
Karkkilan kaupunki 
Valtatie 26 B 
03600 Karkkila 
ahti.huhtaniska@karkkila.fi 
Puh. 044 767 4830 
 
************************************ 
************************************ 

Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 12. toukokuutata 2017 11:30 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'ahti.huhtaniska@karkkila.fi' 
<ahti.huhtaniska@karkkila.fi> 
Aihe: Nyhkälänharjun lähiliikunta-aluekokonaisuuteen kuuluvan kokonaisasian urakkatarjousasiakirjojen 
pyyntö 
 
Karkkilan kaupunki  
Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
 
ASIA: 
Nyhkälänharjun lähiliikunta-aluekokonaisuuteen kuuluvan kokonaisasian urakkatarjousasiakirjojen pyyntö 
 
VIITE: 
> https://www.hankintailmoitukset.fi/fi/notice/view/2017-011914 
 
Asia ja viitekohtiin viitaten pyydän lähettämään urakkatarjousasiakirjat ja niissä jo olevat täydennykset tai 
niihin myöhemmin tulevat täydennykset seuraavaan sähköpostiosoitteeseen markku.sahlstedt@pp.inet.fi  
 
Haavistossa 12.5.2017 
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Markku Sahlstedt 
 
*************************************** 
*************************************** 
 
 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 8. toukokuutata 2017 15:54 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'sami.mannisto@karkkila.fi' 
<sami.mannisto@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 
'marianne.bostrom@saunalahti.fi' <marianne.bostrom@saunalahti.fi>; 'frosterus.anu@gmail.com' 
<frosterus.anu@gmail.com>; 'kripahoo@hotmail.com' <kripahoo@hotmail.com>; 
'marjo.hellgren@karviainen.fi' <marjo.hellgren@karviainen.fi>; 'eino.hellsten@elisanet.fi' 
<eino.hellsten@elisanet.fi>; 'eino.hellsten@saunalahti.fi' <eino.hellsten@saunalahti.fi>; 
'eino.huotari@kolumbus.fi' <eino.huotari@kolumbus.fi>; 'juha.jumisko@sahkoliitto.fi' 
<juha.jumisko@sahkoliitto.fi>; 'jouni.kaskiharju@gmail.com' <jouni.kaskiharju@gmail.com>; 
'tuure.keskinen@gmail.com' <tuure.keskinen@gmail.com>; 'anjakinnunen@luukku.com' 
<anjakinnunen@luukku.com>; 'raine.mies@elisanet.fi' <raine.mies@elisanet.fi>; 'mirkir.oy@gmail.com' 
<mirkir.oy@gmail.com>; 'erkki.nissinen@kolumbus.fi' <erkki.nissinen@kolumbus.fi>; 
'mikko03.ojanen@gmail.com' <mikko03.ojanen@gmail.com>; 'timo.palenius@kolumbus.fi' 
<timo.palenius@kolumbus.fi>; 'veikko.raunio@saunalahti.fi' <veikko.raunio@saunalahti.fi>; 
'maritsal52@gmail.com' <maritsal52@gmail.com>; 'rauno.salonen@kolumbus.fi' 
<rauno.salonen@kolumbus.fi>; 'heidi.savolainen@pp6.inet.fi' <heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; 
'risto.sintonen@pp.inet.fi' <risto.sintonen@pp.inet.fi>; 'kre@saunalahti.fi' <kre@saunalahti.fi>; 
'mija.sundstrom@gmail.com' <mija.sundstrom@gmail.com>; 'mika_tallgren@hotmail.com' 
<mika_tallgren@hotmail.com>; 'helena.toropainen@arsedel.fi' <helena.toropainen@arsedel.fi>; 
'lennu.peltola@gmail.com' <lennu.peltola@gmail.com>; 'anttivelin@hotmail.com' 
<anttivelin@hotmail.com>; 'rainovelin@hotmail.com' <rainovelin@hotmail.com>; 'jukka.velin@gmail.com' 
<jukka.velin@gmail.com>; 'tero.vepsalainen@gmail.com' <tero.vepsalainen@gmail.com>; 
'timo.hongell@elisanet.fi' <timo.hongell@elisanet.fi>; 'kari.jj.laine@gmail.com' <kari.jj.laine@gmail.com>; 
'lindforsharri@gmail.com' <lindforsharri@gmail.com>; 'ornleena@gmail.com' <ornleena@gmail.com>; 
'op.arvila@outlook.com' <op.arvila@outlook.com>; 'marja.muurinen@hotmail.com' 
<marja.muurinen@hotmail.com>; 's.koivuharju@gmail.com' <s.koivuharju@gmail.com>; 'mari.ahola-
aalto@karprint.fi' <mari.ahola-aalto@karprint.fi>; 'eero.wihuri@karprint.fi' <eero.wihuri@karprint.fi>; 
'keke.asposalo@karkkilalainen.fi' <keke.asposalo@karkkilalainen.fi>; 'esko.vuolukka@karkkila.fi' 
<esko.vuolukka@karkkila.fi>; 'viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi' <viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi>; 
'vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi' <vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi>; 'toimitus@karkkilalainen.fi' 
<toimitus@karkkilalainen.fi>; 'heikki.savola@karkkilalainen.fi' <heikki.savola@karkkilalainen.fi>; 
'eero.kulla@karkkilalainen.fi' <eero.kulla@karkkilalainen.fi>; 'timo.valkas@innoplan.fi' 
<timo.valkas@innoplan.fi>; 'arto.jormalainen@karkkila.fi' <arto.jormalainen@karkkila.fi>; 
'markku.tikkanen@karkkila.fi' <markku.tikkanen@karkkila.fi>; 'nina.saikanmaki@karkkila.fi' 
<nina.saikanmaki@karkkila.fi>; 'wexi.ala-hiiro@elisanet.fi' <wexi.ala-hiiro@elisanet.fi>; 
'jari.mettala@karkkila.fi' <jari.mettala@karkkila.fi>; 'merja.myllyniemi@karkkila.fi' 
<merja.myllyniemi@karkkila.fi>; 'ulla.jokila@karkkilalainen.fi' <ulla.jokila@karkkilalainen.fi>; 
'irja.suikka@outlook.com' <irja.suikka@outlook.com> 
Aihe: Nyhkälänharjun kenttä ja sen tulevaisuutta koskeva teknisen lautakunnan, kaupunginhallituksen ja 
valtuuston päätökset 4.5.2017, 8.5.2017 ja 8.5.2017 
 
Jäljempänä ajanpuutteen seurauksena ilman liitetiedostona oleva sähköposti tiedoksi ja toivottavasti 
huomioon otettavaksi.  
 



Reima Stigelin osoite ei ole tiedossani. Voiko lähettää kirjaamosta hänelle. 
 
Haavistossa 8.5.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
********************************* 
********************************* 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 8. toukokuutata 2017 14:58 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'marko.jarvenpaa@karkkila.fi' 
<marko.jarvenpaa@karkkila.fi>; 'matleena.mikkonen@karkkila.fi' <matleena.mikkonen@karkkila.fi>; 
'ahti.huhtaniska@karkkila.fi' <ahti.huhtaniska@karkkila.fi> 
Aihe: Nyhkälänharjun kenttä ja sen tulevaisuutta koskeva teknisen lautakunnan, kaupunginhallituksen ja 
valtuuston päätökset 4.5.2017, 8.5.2017 ja 8.5.2017 
 

Oikoluettu 4.6.2017 
 

Asiaa aikaisemmin seuranneille ja siinä mukana 
olleille riittää kun perehtyvät tämän päiväiseen 
informointiini. 
 
Uusille mahdollisille lukijoille esitän tässä 
sähköpostitekstissä jäljempänä olevan 27.2.2017 
sähköpostitekstin ja sitten 15.3.2017 sähköpostin 
lukemista ensin ns. lähtö- tai pohjatiedoiksi. Siitä 
huolimatta vaikka tässä enää ei pysty 
lähettämään 27.2.2017 eikä 15.3.2017 
sähköpostin liitetiedostoa.  
 
Kun osa luottamushenkilöistä on rajoittanut 
sähköpostiosoitteittensa luovuttamista, pyydän, 
että tämä teksti postitetaan viran puolesta niille 
valtuutetuille, varavaltuutetuille, teknisen 
lautakunnan jäsenille ja varajäsenille, jotka ovat 
kieltäneet sähköpostiosoitteittensa 
luovuttamisen. 

 
Karkkilan kaupunginhallitus 8.5.2017 
Plus 
Karkkilan kaupunginvaltuusto 
Kokous 8.5.2017 
Plus 
Karkkilan tekninen lautakunta 4.5.2017 
Sekä  
Karkkilan Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää  
Ja 
Karkkilan Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 
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Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
ASIA: 
Nyhkälänharjun kenttä ja sen tulevaisuutta koskeva teknisen lautakunnan, kaupunginhallituksen ja 
valtuuston päätökset 4.5.2017, 8.5.2017 ja 8.5.2017 
 
 
Täten Ahti Huhtaniskalle ilmoittamani mukaisesti vahvistan ensiksi, että Sahlstedt / Huhtaniska kesken 
4.5.2017 klo 15.01-15.31 käydyssä puhelinkeskustelussa ilmoitin, että teknisen lautakunnan käsiteltäväksi 
ja päätettäväksi esitettyä Nyhkälänharjun, jäljempänä pelkkä harju tai harjun, toteutusta ei pystytä 
toteuttamaan eikä toteuteta hyväksyttäväksi esitettyjen piirustusten mukaisesti. Vahvistan ilmoittaneeni 
Huhtaniskalle myös sen, että näytin tilanteen Tapio Jokelalle mm. missä nykyiset leikkauspiirustukset 
antavat virheellisen ja luottamushenkilöitä erehdyttävän kuvan. Totesin, että kannattaa ottaa yhteyttä 
ennen kokousta Tapio Jokelaan. 
 
Edellä olevan vahvistuksen lisäksi ihmettelen, miksi Huhtaniska ei ole toimittanut 23.3.2017 kirjallisesti 
pyytämiäni mallinnuskuvia. Ei siitäkään huolimatta, että olen niiden toimittamista useasti suullisesti 
toimistossa käydessä ja puhelimitse tiedustellut. Silloin kun Huhtaniska on puheluihin vastannut. 
 
Tilanteesta johtuen totean tiedoksi ja huomioon otettavaksi seuraavaa: 
 
1. Hankkeen vain 90,5 tasoon madaltamisen lisäksi toteutuspiirustukset ovat ”torsoja”, keskentekoisia, 

virheitä ja ristiriitaisuuksia sisältäviä. Ne ovat sitä siitä huolimatta, että teknisen lautakunnan lisäksi 
Karkkilan kaupunginhallituksella ja Karkkilan kaupunginvaltuustolla on täysin vapaa valta päättää asia 
niin kuin se yksimielisesti tai enemmistöpäätöksellä haluaa. 

 
2. Viitaten jäljempänä oleviin 27.2.,2017 klo 9.56, 15.3.2017 klo 15.04 ja 23.3.2017 klo 14.45 lähettämiini 

sähköpostiteksteihin ja niiden liitetiedostoihin ja niissä kaikille esittämääni informointiin, totean, että 
olen tähän asti esittämälläni ja tässä edelleen jatkuvalla informoinnilla pyrkinyt selvittämään ja 
avaamaan tilannetta kaikille osapuolille. Ja vieläpä kaikilta osiltaan tasapuolisesti. Tavoitteenani on se, 
ettei edes kukaan karkkilalaisista, saati ulkopaikkakuntalaisista pääsisi esittämään lopputuloksen osalta 
kysymystä. Onko asian hoitamisessa loppunut joku muu kuin paperi? 

 
3. Huhtaniskan tähän astisesta harjuasian hoitamisesta on esitettävä kysymys; Pelaako hän harjun kentän 

madaltamisasiaa mahdollisesti haluamalleen urakoitsijalle? Vai onko hän turvaamassa eläkkeelle 
pääsyä Karkkilan teknisen johtajan virasta? Vai mahdollisesti jopa molempia? Tai mahdollisesti jotain 
muuta? Edellä esitetyt kysymykset ovat paikallaan kun hän ei korjaa edes selkeitä asiavirheitä eikä 
niistä syntyviä ristiriitaisuuksia.  

 
4. Asiavirheistä ensimmäisenä ja olemassa olevan tilanteen vastaisena on mainittava harjun kentän 

eteläpuolisella tontilla oleva rakennus. Jota ei enää vuosiin ole ollut olemassa. Miksi hän ei ole 
poistattanut sitä suunnitelmapiirustuksista? Kyllä asemapiirustuksen myös naapuritonttien osalta tulee 
olla ajantasainen. 

 
5. Toisena asiavirheenä tuon esille leikkauspiirustukset. Miksi niitä on vain kaksi? Yksi pitkittäis- ja yksi 

poikittaisleikkauskuva? Miksi poikittaisleikkauskuva puuttuu harjun kentän eteläpuolisen tontin 
pohjoisimman kulman kohdalta? Miksi pitkittäisleikkauskuva vesitornin suunnasta vihreän talon tontin 
kohdalle puuttuu? Onko paperi loppunut? Vai pyritäänkö hämäämään tai rauhoittelemaan vihreän 
talon säilyttämiseen pyrkijöitä? Vai vaikeuttamaan urakkatarjouksien saamista muilta kuin ennakkoon 
ajatellulta tai ajatelluilta?  
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6. Miten urakkatarjouksien pyytämisen tasapuolisuus on varmennettu, kun asiakirjojen tiedot ovat 

epäselviä ja ristiriitaisia? Silläkö, että jokaiselle urakkatarjouksen jättämistä harkitsevalle annetaan 
suusanallinen selvitys? Riippuen siitä mikä urakkatarjouksen lopputulos halutaan kulloisenkin 
tarjouspaperien pyytäjän tai mahdollisen tarjouksen jättäjän osalta olevan? 

 
7. Epäselvyyksiä aiheuttavia ristiriitaisuuksia ilmenee mm. pitkittäisleikkauskuvan osalta (vesitornin ja 

laajennusosan väli). Siihen vesitornin puoleisen pään luiskan kaltevuudeksi on merkitty 1:1,5. Joka 
vesitornille päin olevan nykyisen maastossa 1:2 kaltevuudessa olevan luiskan sijaan tulee uuden 
jyrkennetyn, leikkauspiirustuksesta selviävän luiskan osalta olemaan 1:1,5. Ristiriitaisuus syntyy kun 
leikkauskuvaa merkittyä 1:1,5 ja yleissuunnitelmakuvaan samaan kohtaan merkittyä 1:2 merkittyä 
kaltevuutta vertaa keskenään. Kun kentän alaosaa laajennetaan luiskan yläosaan kajoamatta 
vesitornille päin, luiska jyrkentyy. Selittäköön kuka tahansa ja mitä tahansa.  

 
8. Toinen epäselvyyksiä aiheuttava kohta on harjun kentän eteläpuolisen tontin pohjoisimman kulman 

kohta. Sitä ei pystytä toteuttamaan luottamushenkilöille esitetyn poikittaisleikkauskuvan mukaisesti. 
Myöskään asemapiirustukseen, yleissuunnitelmapiirrokseen, mittakuvapiirrokseen eikä 
istutuspiirustukseen merkittyjä korkeustasoja pystytä toteuttamaan kuviin merkityillä korkeustasoilla. 
Eikä kuviin piirretyillä, valitettavasti, jopa tahallisesti, jolta vaikutelmalta ei voi välttyä, 
luottamushenkilöitä erehdyttävällä tavalla.   

 
9. Selvitysalueeksi merkityn vihreän talon tontin osalla tilanne on myös ristiriitainen ja epäselvä. 

Sanotaan, että se on selvitysalue, sinne ei mennä. Mutta silti sille on merkitty korkeustasot, jotka ovat 
selvitysalueen nykyistä pintaa alempana. Selvitetäänkö korkeuskäyräkorkeusmerkinnöiksi vai 
notkokohtien korkeuksiksi? Leikkauspiirustuksella (vesitorni laajennusosa) annetaan jatkon varalta jo 
tässä vaiheessa ymmärtää, että puheista ja selityksistä huolimatta myös vihreän talon tontti tulee jo 
tässä vaiheessa osaltaan madalletuksi. Muilta vaikutelmilta ei voi välttyä. Paperin loppumisenko syystä 
kaksi olennaista leikkauspiirustusta jätetään toteutuspiirustuksina esittämättä?  

 
10. Vihreän talon osalta olen esittänyt 27.2.2017 jäljempänä olevasta sähköpostista selviävän vaihtoehdon 

vaihtoehtoineen. Lisäksi olen pyrkinyt havainne kuvien  pyytämisineen ja niiden esittämisineen siihen, 
että kaikki vihreän talon nykyisellä paikalla säilyttäjät ymmärtäisivät, että nykyisessä tilanteessa vihreän 
talon paikka ei ole koulukorttelissa. Eikä Nyhkälän koululaajennuksen seurauksena jäljelle jääneen 
kumpareen päällä.  

 
11. Valitettavasti vanha tosiasia on se, jolla en tarkoita henkilöitä, enkä edes vihreää taloa, että kuuden 

tuuman uloste ei mahdu neljän tuuman putkeen. Kumpare on aivan liian pieni millekään toiminnalle. 
Siirto on ainoa vaihtoehto talon säilyttämiseksi jossain. Siirto ei nykyisellä kalustolla tule olemaan 
ongelma. Pasilan virastotalojen keskellä oleva entinen Pasilan asemarakennus, joka nykyisin toimii 
rauhanasemana, on Googlettamalla saadun tiedon mukaan suurin Suomessa kokonaisena siirretty 
rakennus. Mikäli nostopalkkeja ei saa asetetuksi Vihreän talon hirsikehikon alle, lisätuentojen jälkeen 
rakennus saadaan nostetuksi ja siirretyksi myös pelkästään ikkunoiden läpi asennettavien palkkien 
avulla. 

 
12.  Vihreän talon siirtämisen lisäksi olen edelleen 23.3.2017 klo 14.45 lähettämässäni sähköpostissa 

sanotun ja sen liitetiedostona olevan liitteestä 31 selviävällä tavalla kentän madaltamisen kannalla. 
Madaltamalla kenttä Huhdintien puolella olevan parkkipaikan tasoon Massamäärä nousee niin paljon 
suuremmaksi, että pelkkien kaupungin maksamien kuljetustarjouksien pyytämisen sijasta kaupunki voi 
esittää tarjouspyynnön kuinka paljon tarjoaja on valmis maksamaan, että yritys tai henkilö saa kuljettaa 
Harjun kentän madaltamisen massat pois?  

 



13. Tilanne on sama Pohjoisen sisääntulotien ja Puutarhakadun sekä Tuorilantien väliseen kolmioon jäävän 
mullan osalta. Se voidaan kilpailuttaa erillisenä urakkana. Täyttömaan sijoittamisen osalta 
muistettavaksi korostan mitä olen jäljempänä olevasta informoinnista selviävässä maininnut 
pohjatutkimuksista. 

 
14. Asemansuolle ei pidä ajattaa mitään varastoon. Mikäli sinne halutaan ajattaa ja ajetaan jotakin, se pitää 

tapahtua kerralla ilman mitään välivarastointia siihen kohtaan mihin massanvaihtoja lähdetään 
toteuttamaan. 

 
15. Aseman suon tilanne on valitettavaksi se, ettei sinne pidä mennä kaivamaan (”ronkkimaan”) mitään. 

Seuraus saattaa olla, todennäköisesti on se, että sieltä löytyy jotakin sellaista jätettä, mikä on vietävä 
ongelmajätelaitokselle hävitettäväksi. Onko Karkkilalla varaa pahimmassa mahdollisessa tilanteessa 
maksaa kaikkien Asemansuolla olevien jätteiden ongelmajätekäsittely? Eikö ole paljon viisaampaa 
myöntää keskustakiinteistöjärjestelyissä Karkkilalle tapahtunut lapsus. Ja olla mitenkään koskematta 
Asemansuon nykyiseen tilanteeseen?    

 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 
tarkoittaa. 
 
Haavistossa 8.5.2017 
 
Markku Sahlstedt 
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Aihe: Nyhkälänharjun kenttä ja sen tulevaisuutta koskeva teknisen lautakunnan, kaupunginhallituksen ja 
valtuuston päätökset 23.3.2017, 27.3.2017 ja 30.3.2017 
 
 

 
24.3.2017 oikoluettu teksti, joka lähetetty 
oikolukemattomana 23.3.2017 
 
Liitetiedostot on parhaiten käytettävissä 
suurentamalla se 100-200, tarvittaessa jopa 400 
prosenttia, jolloin siitä näkyy niin haluttaessa 
kaikki tarvittava ja tekstissä sanottu sekä vielä 
vähä enemmänkin. 
 
Uusille mahdollisille lukijoille esitän tässä 
sähköpostitekstissä jäljempänä olevan 27.2.2017 
sähköpostitekstin ja sitten 15.3.2017 sähköpostin 
lukemista ensin ns. lähtö- tai pohjatiedoiksi. Siitä 
huolimatta vaikka tässä enää ei pysty 
lähettämään 27.2.2017 eikä 15.3.2017 
sähköpostin liitetiedostoa.  
 
Kun osa luottamushenkilöistä on rajoittanut 
sähköpostiosoitteittensa luovuttamista, pyydän, 
että tämä teksti postitetaan viran puolesta niille 
valtuutetuille, varavaltuutetuille, teknisen 
lautakunnan jäsenille ja varajäsenille, jotka ovat 
kieltäneet sähköpostiosoitteittensa 
luovuttamisen. 

 
 
Karkkilan kaupunginvaltuusto 
Kokous 30.3.2017 
Plus  
Karkkilan kaupunginhallitus 27.3.2017 
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Plus 
Karkkilan tekninen lautakunta 23.3.2017 
Sekä  
Karkkilan Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää  
Ja 
Karkkilan Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
ASIA: 
Nyhkälänharjun kenttä ja sen tulevaisuutta koskeva teknisen lautakunnan, kaupunginhallituksen ja 
valtuuston päätökset 23.3.2017, 27.3.2017 ja 30.3.2017 
 
VIITE: 
Nyhkälän koulun tiloissa 20.3.2017 klo 18.00-20.00 Harjun kenttää koskevasta hankesuunnitelmasta pidetty 
keskustelutilaisuus, paikallislehdistä luettu, plus kuntavaalihaastattelut ja vaalimainokset. 
 
Arvoista valtuutetut ja muut asiaa käsittelevät luottamushenkilöt sekä karkkilalaiset. 
 
Jotta mahdollisimman monella karkkilalaisella tai ainakin mahdollisimman monella valtuutetulla ja 
varavaltuutetulla sekä muillakin asiaa käsittelevillä luottamushenkilöillä olisi mahdollisimman oikea ja 
selkeä kuva Nyhkälänharjusta ja sen länsi-lounaispäässä olevan harjun kentän aikaisemmasta ja 
nykytilanteesta sekä tulevasta tilanteesta, katson velvollisuudekseni ennen uusia päätöksiä uudistaa 
jäljempänä olevassa 27.2.2017 päivätyssä klo 9.56  ja 15.3.2017 klo 15.04 lähetetyissä sähköpostiteksteissä 
ja niihin kuuluvilla liitetiedostoilla esittämäni ja osoittamani. Huomioonotettavaksi se, että Jäljempänä 
käytän jäljempänä olevassa tekstissä Nyhkälänharjusta myös pelkkää harju nimitystä. 
 
Niin ikään katson velvollisuudekseni nykytilanteessa esittää aikaisemmin liitetiedostoina olleiden kuva-
aineistokoosteiden lisäksi uuden aikaisempiin liittyvän ja niitä täydentävän asiakirja- ja kuva-
aineistokoosteen (liitteen 26 (10 sivua), liitteen 27 (5 sivua), ja liitteet 28, 29, 30 sekä 31) ja todeta 
seuraavaa: 
 
1. Nyhkälän koulun tiloissa 20.3.2017 klo 18.00-20.00 Harjun kenttää koskevasta hankesuunnitelmasta 

pidetyssä keskustelutilaisuudessa esitetyn perusteella joudun toistamaan, että työryhmän 
kompromissiesitys on torso. Keskentekoinen. Minkä harkittavaksi esittämäni aikalisän lisäksi 
keskustelutilaisuudessa esitin. 

 
2. Työryhmän kompromissiesityksessä ei ole otettu huomioon ollenkaan pohjatutkimuksen tuloksia. Niitä, 

jotka selviää liitetiedostona nimellä ”Asiakirja+Kuvakooste 2 Ny.harju2015-2017.pdf (6 Mt)” olevan 
liitetiedoston 10 sivuisesta liitteestä 26 (liite 26). Ja em. liitetiedoston 26 merkinnät selvittävästä 
viisisivuisesta liitteestä 27 (liite27). 

 
3. Merkintöjen omakohtaiseksi perehtymiseksi kopioin erikseen liitteen 28. Se on 

pohjatutkimusmerkintäsivujen sivu viisi. Siitä yhdessä pohjatutkimussivun 8 kanssa selviää, että 
tutkimusreikä 8 maaperä on kolmesta metristä seitsemään metriin joko kokonaan silttiä tai silttiä 
sisältävää moreenimaa-ainesta. 
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4. Reikä 10 noin 2,5 metristä neljään metriin silttiä sisältävää moreenimaa-ainesta. Reikä kuusi 1,5 
metristä samoin seitsemään metriin silttiä sisältävää moreenimaa-ainesta. Muut hiekkamoreenimaa-
ainesta. Pudottamalla harjun kenttä Huhdintien puolen parkkipaikan noin +87,3 tasoon kentän osalta 
ainoastaan reiän 8 osalta on suoritettava merkittävää massanvaihtoa.  

 
5. Seuraavana Mittaus- ja kiinteistöpäällikkö Tapio Jokelan sähköpostiviesti Pohjatutkimuksen tulosten 

tulkinnasta. 
 

l-----Alkuperäinen viesti----- 
Lähettäjä: Jokela Tapio [mailto:Tapio.Jokela@karkkila.fi]  
Lähetetty: 20. maaliskuutata 2017 9:51 
Vastaanottaja: 'markku.sahlstedt@pp.inet.fi' <markku.sahlstedt@pp.inet.fi> 
Aihe: Lähetetään: Harjunkenttä 15.7.2015.pdf 
 
Terve! 
 
Tässä on liitteenä tämä aineisto mistä puuttuu Kp 9 kairausdiagrammi. 
Asemapiirroksen mukaan kairaus on edennyt tuolloin 2015 esittämäni Huhdintien kadunpinnan +87 m tason 
alapuolelle. Tuolloin oli siis tavoite vähintään 7 m painokairauksen reikäsyvyys. Ainoastaan Kp7 päätyi alle tuon 
tason vain 5,5 m syvyyteen kiveen tai varmentamattomaan kallioon. Yleensä tällaisissa tapauksissa tehdään 
varmistava koeporaus välittömästi viereen (muutama metri), jos myös se pysähtyy samaan syvyyteen, niin silloin 
voi alkaa epäillä kalliopintaa. 
 
Tutkimuksen yleiskuvan perusteella näen itse pohjan silttisenä hienona hiekkana joka sisältää keskimäärin 3 
metrin syvyydestä lähtien rouvimpaa moreenityyppistä maa-aineista, mahdollisesti kiveäkin. Myös karkeita 
kiviainessöörejä voinee esiintyä paikoitellen. Kaivuvastus on tyypillinen reunamuodostuman vastus kkh 23-30 tn 
telakoneella, ilman louhintaa. Trammeri kyllä kannataa ottaa varusteena mukaan jos tulee yksittäisiä yli-isoja kiviä 
moreenikerrostumassa vastaan.  
 
yt. 
 
Tapio J 

 
Viestisi on valmis lähetettäväksi seuraavan tiedoston tai linkitetyn liitteen kanssa: 
 
Harjunkenttä 15.7.2015.pdf 

 
Huomautus: Sähköpostiohjelmat saattavat estää tietynlaisten tiedostoliitteiden vastaanottamisen tai 
lähettämisen tietokoneen suojaamiseksi viruksilta. Tarkista liitetiedostojen käsittelytavat sähköpostiohjelmasi 
suojausasetuksista. 
 

6. Tuloksista puuttuvaa porausreikä 9 tutkimustulosta ei ole olemassa. Jokela selvitti asian tutkimuksen 
suorittajalta. Reikää 9 ei voitu kairata alueella olleen maakasan takia.  

 
7. Liite 29 on 15.3.2017 tekstissä lupaamani päivitetyillä korkeuskäyrillä oleva kartta siitä kohtaa, josta 

liitekartta 22 oli. 
 

8. Liite 30 on 15.3.2017 tekstissä lupaamani päivitetyillä korkeuskäyrillä oleva kartta liite 29 kartasta 
koilliseen. Aina vesitornille asti. 

 
9. Liite 31 on liite 30 kartta väritettynä. Kaikki värit yhdessä osoittavat sen alueen mitä olen esittänyt 

käsiteltäväksi. Keltaisella ja violetilla on merkitty nykyinen täyttöalue. Vihreällä värillä väritetty lisäalue 
on 90 metrin korkeuskäyrän sisäpuolelle jäävä alue. 

 
10. Kun nykyiseen koulukortteliin ei enää vanha kunnantupa mitenkään millään tavalla kuulu ja kun 

Karkkila on sen verran köyhä kunta, ettei sillä ole varaa tehdä ko. lähiliikunta-aluetta kahteen kertaan, 
katson edelleen tilanteen sellaiseksi, että Nyhkälän ala-asteen lähiliikunta-alue tulee 
kuntavaalipolitikoinnin sijasta laittaa kerralla kuntoon. Toisin sanoen madaltaa harjun alue Huhdintien 
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puolella olevan parkkipaikan tasoon siten kuin sen 15.3.2017 klo 15.04 lähettämässäni 
sähköpostiviestissä esitin.   

 
11. Kunnantuvan kohdan osalta taso voi jäädä noin +89,0 tasolle. Muu osa kentästä noin +87,30 tasolle.  

 
12. Toivottavasti Ahti Huhtaniskalle esittämäni toive mallinnuskuvan laatimisesta ja sen jälkeisen jopa 

pienoismallinnuksen aikaansaamisesta, tilanteesta missä vanha kunnantupa on toisessa vaihtoehdossa 
olemassa ja toisesta tilanteesta missä vanha kunnantupa ja sen alla oleva kumpare, on pois, on 
tuottanut jo tulosta. Ja jo tekninen lautakunta pääsee vertaamaan kumpi on kustannuksista huolimatta 
onnistuneempi ratkaisu. Kustannuksista sen verran, että sekin on varmaan järjestelykysymys. Ainakin 
sen poiskuljetettavan maamassan osalta, mitä ei tarvita kaupungin käyttöön. 

 
13. Mallinnukset ovat tarpeellisia, jotta tilanne nähtäisiin kaikkien toimesta, mikä on tulevan tilanteen 

kannalta mallikkain ratkaisu myös ulkopuolisten silmissä.  
 

14. Myös turvallisuusriskien ymmärtämiseksi toivomani mallinnukset tarvitaan. Vihreä talo penkereineen 
on turvallisuusriski. Nykyisessä tilanteessa sitä ei kannata lähteä tukemaan minkäännäköisillä 
tukiratkaisuilla. Toivottavasti Esim. tekninen johtaja Ahti Huhtaniskalta löytyy sen verran ”kanttia”, että 
tuo virkahenkilönä myös turvallisuusnäkökohdat selkeästi esiin. Ja vähintään yhtä selkeästi sanoutuu 
niistä irti.   

 
15.  Toivottavasti asia saadaan kaavamuutoksineen vihreän talon osalta ratkaistua ennen kuin kenenkään 

jälkikasvulle tapahtuu esim. kunnantuvan kumpareen osalta mitään ikävää ja peruuttamatonta.  
 

16. Esittämälläni ratkaisulla harjun kentän käyttömahdollisuudet eikä ympäristö tulevine näkymineen 
ainakaan huonone. Sen osoittaa jo mahdollisesti valmiina olevat mallinnukset, joita vertaamalla 
nykyiset tai tulevat luottamushenkilöt tekevät ratkaisunsa.  

 
17. Edellä sanotun ja sen liitteenä olevan liitetiedostoaineiston (liitteen 26 (10 sivua), liitteen 27 (5 sivua), ja 

liitteet 28, 29, 30 sekä 31) lisäksi muistettavaksi korostan jo alussa uudistamaani harjun kentän 
madaltamisesta 27.2.2017 ja 15.3.2017 esittämissäni teksteissä sanottua, jäljempänä olevaa tekstiä. 
Niiden itse teksteissä ja niiden liitetiedostona olevilla liitteillä sanottua sekä molemmilla osoitettua. 
Siitäkin huolimatta, että niiden liitetiedostot eivät nyt enää mahtuneet mukaan. Toivottavasti ovat 
tallessa.  

 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 
tarkoittaa. 
 
Haavistossa 23.3.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
Liitteenä liitetiedostossa oleva kuvakooste ja aikaisemmat kuvakoosteet  
 
******************************************* 
******************************************* 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 15. maaliskuutata 2017 15:04 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'marko.jarvenpaa@karkkila.fi' 
<marko.jarvenpaa@karkkila.fi>; 'ahti.huhtaniska@karkkila.fi' <ahti.huhtaniska@karkkila.fi>; 
'matleena.mikkonen@karkkila.fi' <matleena.mikkonen@karkkila.fi>; 'sami.mannisto@karkkila.fi' 
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<sami.mannisto@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 
'marianne.bostrom@saunalahti.fi' <marianne.bostrom@saunalahti.fi>; 'frosterus.anu@gmail.com' 
<frosterus.anu@gmail.com>; 'kripahoo@hotmail.com' <kripahoo@hotmail.com>; 
'marjo.hellgren@karviainen.fi' <marjo.hellgren@karviainen.fi>; 'eino.hellsten@saunalahti.fi' 
<eino.hellsten@saunalahti.fi>; 'eino.hellsten@elisanet.fi' <eino.hellsten@elisanet.fi>; 
'eino.huotari@kolumbus.fi' <eino.huotari@kolumbus.fi>; 'juha.jumisko@sahkoliitto.fi' 
<juha.jumisko@sahkoliitto.fi>; 'jouni.kaskiharju@gmail.com' <jouni.kaskiharju@gmail.com>; 
'tuure.keskinen@gmail.com' <tuure.keskinen@gmail.com>; 'anjakinnunen@luukku.com' 
<anjakinnunen@luukku.com>; 'raine.mies@elisanet.fi' <raine.mies@elisanet.fi>; 'mirkir.oy@gmail.com' 
<mirkir.oy@gmail.com>; 'erkki.nissinen@kolumbus.fi' <erkki.nissinen@kolumbus.fi>; 
'mikko03.ojanen@gmail.com' <mikko03.ojanen@gmail.com>; 'timo.palenius@kolumbus.fi' 
<timo.palenius@kolumbus.fi>; 'veikko.raunio@saunalahti.fi' <veikko.raunio@saunalahti.fi>; 
'maritsal52@gmail.com' <maritsal52@gmail.com>; 'rauno.salonen@kolumbus.fi' 
<rauno.salonen@kolumbus.fi>; 'ville@saukkola.fi' <ville@saukkola.fi>; 'heidi.savolainen@pp6.inet.fi' 
<heidi.savolainen@pp6.inet.fi>; 'risto.sintonen@pp.inet.fi' <risto.sintonen@pp.inet.fi>; 'kre@saunalahti.fi' 
<kre@saunalahti.fi>; 'mija.sundstrom@gmail.com' <mija.sundstrom@gmail.com>; 
'mika_tallgren@hotmail.com' <mika_tallgren@hotmail.com>; 'helena.toropainen@arsedel.fi' 
<helena.toropainen@arsedel.fi>; 'lennu.peltola@gmail.com' <lennu.peltola@gmail.com>; 
'anttivelin@hotmail.com' <anttivelin@hotmail.com>; 'rainovelin@hotmail.com' 
<rainovelin@hotmail.com>; 'jukka.velin@gmail.com' <jukka.velin@gmail.com>; 
'tero.vepsalainen@gmail.com' <tero.vepsalainen@gmail.com>; 'timo.hongell@elisanet.fi' 
<timo.hongell@elisanet.fi>; 'mari.ahola-aalto@karprint.fi' <mari.ahola-aalto@karprint.fi>; 
'eero.wihuri@karprint.fi' <eero.wihuri@karprint.fi>; 'keke.asposalo@karkkilalainen.fi' 
<keke.asposalo@karkkilalainen.fi>; 'esko.vuolukka@karkkila.fi' <esko.vuolukka@karkkila.fi>; 
'viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi' <viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi>; 'vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi' 
<vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi>; 'toimitus@karkkilalainen.fi' <toimitus@karkkilalainen.fi>; 
'heikki.savola@karkkilalainen.fi' <heikki.savola@karkkilalainen.fi>; 'eero.kulla@karkkilalainen.fi' 
<eero.kulla@karkkilalainen.fi>; 'timo.valkas@innoplan.fi' <timo.valkas@innoplan.fi>; 
'arto.jormalainen@karkkila.fi' <arto.jormalainen@karkkila.fi>; 'markku.tikkanen@karkkila.fi' 
<markku.tikkanen@karkkila.fi>; 'nina.saikanmaki@karkkila.fi' <nina.saikanmaki@karkkila.fi>; 'wexi.ala-
hiiro@elisanet.fi' <wexi.ala-hiiro@elisanet.fi>; 'jari.mettala@karkkila.fi' <jari.mettala@karkkila.fi>; 
'merja.myllyniemi@karkkila.fi' <merja.myllyniemi@karkkila.fi>; 'kari.jj.laine@gmail.com' 
<kari.jj.laine@gmail.com>; 'lindforsharri@gmail.com' <lindforsharri@gmail.com>; 'mauritoivola@msn.com' 
<mauritoivola@msn.com>; 'ulla.jokila@karkkilalainen.fi' <ulla.jokila@karkkilalainen.fi>; 
'irja.suikka@outlook.com' <irja.suikka@outlook.com>; 'ornleena@gmail.com' <ornleena@gmail.com>; 
'op.arvila@outlook.com' <op.arvila@outlook.com>; 'timo.hongell@elisanet.fi' <timo.hongell@elisanet.fi>; 
'marja.muurinen@hotmail.com' <marja.muurinen@hotmail.com>; 's.koivuharju@gmail.com' 
<s.koivuharju@gmail.com> 
Aihe: Nyhkälänharjun kenttä ja sen tulevaisuutta koskeva teknisen lautakunnan ja valtuuston päätökset 
XX.XX.20XX 
 

Oikoluettu 24.3.2017 
Liitetiedosto on parhaiten käytettävissä 
suurentamalla se 100-200, tarvittaessa jopa 400 
prosenttia, jolloin siitä näkyy niin haluttaessa 
kaikki tarvittava ja tekstissä sanottu sekä vielä 
vähä enemmänkin. 
 
Uusille mahdollisille lukijoille esitän tässä 
sähköpostitekstissä jäljempänä olevan 27.2.2017 
sähköpostitekstin lukemista ensin ns. lähtö- tai 
pohjatiedoiksi. 
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Kun osa luottamushenkilöistä on rajoittanut 
sähköpostiosoitteittensa luovuttamista, pyydän, 
että tämä teksti postitetaan viran puolesta niille 
valtuutetuille, varavaltuutetuille, teknisen 
lautakunnan jäsenille ja varajäsenille, jotka ovat 
kieltäneet sähköpostiosoitteittensa 
luovuttamisen. 

 
 
Karkkilan kaupunginvaltuusto 
Kokous XX.XX.20XX 
Plus 
Karkkilan tekninen lautakunta 
Sekä  
Karkkilan Kaupunginjohtaja  
Marko Järvenpää  
Ja 
Karkkilan Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
ASIA: 
Nyhkälänharjun kenttä ja sen tulevaisuutta koskeva teknisen lautakunnan ja valtuuston päätökset 
XX.XX.20XX  
 
VIITE: 
Paikallislehdistä luettu Nyhkälän harjua koskeva nimenkeruu ja Karkkilan kaupunki ajankohtaista sivulla 
10.3.2017 julkaistu ilmoitus uuden ohjausryhmän Nyhkälänharjun lähiliikunta-alueen hankesuunnitelmasta 
tekemästä linjauksesta ja siitä 20.3.2017 klo 18-20 Nyhkälän koulun ruokasalissa järjestettäväksi ilmoitettu 
keskustelutilaisuus. (liite 25) 
 
 
 
Arvoista valtuutetut ja muut asiaa käsittelevät luottamushenkilöt sekä karkkilalaiset. 
 
Jotta mahdollisimman monella karkkilalaisella tai ainakin mahdollisimman monella valtuutetulla ja 
varavaltuutetulla sekä muillakin asiaa käsittelevillä luottamushenkilöillä olisi mahdollisimman oikea ja 
selkeä kuva Nyhkälänharjusta ja sen länsi-lounaispäässä olevan harjun kentän aikaisemmasta ja 
nykytilanteesta, katson velvollisuudekseni ennen uusia päätöksiä uudistaa jäljempänä olevassa 27.2.2017 
päivätyssä klo 9.56 lähetetyssä sähköpostitekstissä ja siihen kuuluvilla liitetiedostoilla esittämäni. 
Huomioonotettavaksi se, että Jäljempänä käytän jäljempänä olevassa tekstissä Nyhkälänharjusta myös 
pelkkää harju nimitystä. 
 
Niin ikään katson velvollisuudekseni nykytilanteessa esittää aikaisemman liitetiedostona olevan kuva-
aineistokoosteen lisäksi uuden aikaisempaan liittyvän ja sitä täydentävän kuva-aineistokoosteen (liitteet 17, 
18, 19, 20, 21, 22, 23, 24 ja 25) ja todeta seuraavaa: 
 

mailto:kirjaamo@karkkila.fi


1. Työryhmän kompromissi, tai jopa yksimielinen esitys kentän madaltamiseksi tasoon +90,50 on torso. 
Keskentekoinen. En ymmärrä mitä Harjun kentän madaltamisessa arastellaan. Alueella olemattomia 
luontoarvojako?, vai kustannuksia?, vaiko molempia? 

 
2. Kun Karkkilalla on erään maa-ainesten oton kielteisen jatkolupapäätöksen seurauksena varaa maksaa 

miljoonaluokan korvaus Karkkilan kaupungin omistamalla Anttilan tilalla Toivikkeella Aittoissuonmäessä 
sijaitsevasta Rudus OY:n omistuksessa olevasta maa-ainesten vielä lähes miljoonan kuutiometrin 
ottamiskelpoisesta maa-aineserästä, sillä on varaa toteuttaa Nyhkälän ala-asteen lasten 
lähiliikuntapaikkakin harjun kentän 6 metrin madaltamisineen kerralla kuntoon. Mitään paikalla 
ehdottomasti säilytettäviä harjuun liittyviä luontoarvoja ei harjun kentän alueella eikä siitä Huhdintielle 
eikä Helsingintielle päin olevien kenttäpengerryksien alueilla ole. Se selviää aikaisemman aineiston 
lisäksi nyt ”Kuvakooste Nyharju+asemak1934+il kuva1946+nyk kart.pdf (5 Mt)” tiedostonimellä 
liitetiedostoksi liittämästäni uudesta kuvakoosteesta ja tästä informaatiotekstikokonaisuudesta.  

 
3. Jokainen pystyy vuoden 1946 ilmakuvasta otetusta liitekuvasta 17 toteamaan vuonna 1946 vallinneen 

tilanteen Karkkilassa.  Siis mm. Karjaanjoen jokisuun kahden puolen olevat puutavaralautat. (liite 17). 
Oma havaintoni Saavajoessa tapahtuneesta puutavaran uitosta on vuoden 1960 luvun loppupuolelta, 
jolloin uittoa vielä tapahtui. Kummallakaan ei ole merkitystä harjun kentän madaltamisessa. 
Puutavarauittoinformointini vain sen takia, ettei kenellekään jää epäselväksi mitä kuvassa näkyvät 
vaaleat läntit ovat.  

 
4. Edellisessä kohdassa sanottua olennaisempi seikka on havainnoida liite 17 kuvasta se, että vuonna 1946 

Sudetin alue oli Harjukadulle asti peltoa. Sudetin alueesta oli rakennettuna vain osa Huhdintien vartta 
sekä Toivikinkatu ja vasta osa Syrjäsenkatua. Kaikki edellisetkin vain Puutarhakatuun asti. (liite 17). 
Kuvasta selviää myös harjulla olleet sorakuopat ja se, että harjun leikkaus Puutarhakadulta 
Nyhkäläntielle on kesken (liite 17). 

 
5. Vuoden 1946 ilmakuvan suurennuskuvasta saa havainnoitua sen 27.2.2017 tekstini kohdassa 11 

mainitsemani nykyisen Pikkupässi nimisen ravintolan paikalla kirkon luoteispuolella olleen kaksisiltaisen 
ladon. Samoin nykyisen keskuspuiston alueella vuoden 1934 asemakaavaan kirkon lounaispuolelle 
merkityn liikenneaukean. Kuvasta selviää myös se, että seuratalo Pohjanpirtti on rakennettu torin 
pohjoispuolelle. (liite 18). 

 
6. Kun Pohjanpirtti rakennuksesta siirrytään torin eteläisimpään nurkkaan ja sieltä itään, itäkaakkoon ja 

kaakkoon, ollaan peltoalueella kohdassa, jossa sijaitsee nykyinen Nyhkälän koulukiinteistö. 
Ilmakuvasuurennoksesta sitä tuossa kohtaa koskaan olematonta Nyhkälän luonnonmukaista harjua on 
vaikea havaita. (liite 18). 

 
7. Luonnonmukaisuus ei lisäänny yhtään itään päin siirryttäessä. Sen voi jokainen niin halutessaan 

havaita. Kunnantuvan lisäksi kuvasta selviää vanhan koulurakennuksen sijainti ja muutkin rakennukset 
piha-alueineen. Eli mm. vanhan koulun tasattu piha- tai kenttäalue kunnantuvalle, niin kuin myös 
Huhdintielle päin. (liite 18).  

 
8. Nyhkälän 1950 luvulla rakennettu pitkä koulurakennus, jonka itäpuolelle vuosina 2014-2016 

valmistunut lisärakennus rakennettiin, sijaitsee jo vuonna olemassa 1946 olleen Harjukadun kohdalla. 
Nykyinen Huhdintien tasoon kaivettu koulun parkkipaikka on tuolloin ollut Huhdintien tasossa 
Salinmäenkadun kohdalle asti olevaa peltoa. Jopa hitusen ohikin. Edellä olevan saa niin halutessaan 
havainnoitua vuoden 1946 ilmakuvasuurennuksesta (liite 18) ja vuoden 1934 asemakaavakarttakuvasta 
(liite 19), jossa teatterirakennuksen kohdalla on merkittynä tasaisin välein sarkaojat. Niitä samoja 
tasavälein olevia viivoja kuin asemakaavassa on torinkin kohdalla. Luonnonmukaisesta harjusta ei 
tältäkään osin ole pienemmässäkään määrin kyse. Ei voikaan olla koska harjua ei tuossa kohtaa ole 
koskaan ollutkaan. 



 
9. Vesitornille johtavan tien ja Nyhkälän koulun väliin Huhdintien eteläpuolelle jäävä alue on enemmän ja 

vähemmän täyttömaista vuosien saatossa muotoiltua rinnettä. Tilanne on sama harjun yläosan osalta 
Helsingin tien puolella. Molemmat selviää ilmakuvasuurennoksen, jossa täyttöä ei vielä ole olemassa 
(liite 18),  lisäksi liitteestä 22. Siitä näkyy täytöt, täyttöjen ylä- ja alareuna pistejonorajauksineen 
Huhdintien suunnan lisäksi myös vesitornin tien ja Helsingintien suuntaan. (liite 22). Täytöistä ja niiden 
paikalleen jättämisistä tai käsittelystä harjun kentän madaltamisen yhteydessä selvitystä lisää 
jäljempänä. 

 
10. Liite 19 on kuva vuonna 1934 laaditusta Karkkilan asemakaavasta. Siitä selviää kirkon lounaispuolelle 

nykyisen keskuspuiston paikalle merkitty liikenneaukea. Samoin kirkon koillispuolelle merkitty tori ja 
sille tasaisin välein merkityt, tuolloin käytännössä lähes kirkkoaitaan ulottuneet sarkaojat. Asian saa 
varmennettua vuoden 1946 ilmakuvasuurennuksesta, jossa sarkaojat eivät ulotu enää torille asti vaan 
päättyvät ennen torin koillispuolelle jo tuolloin toteutettuna ollutta Harjukatua (liite 18). 

 
11. Vuoden 1934 asemakaavakarttakuvasta selviää, että torin etelä-kaakkoispuolelle nykyisen Nyhkälän 

koulun paikalle oli suunniteltu toteutettavaksi teatterirakennus. Samoin siitä selviää, että jo tuolloin 
arvottomana pidetyn ja tuolloin jo purettavaksi tai muutoin poistettavaksi tarkoitetun Pyhäjärven 
kunnantuvan, nykyisin ”vihreän talon”, jota nimitystä jatkossa tässä tekstissä käytän, päälle oli 
suunniteltu pitkähkö uudisrakennus. Plus lisänä siitä itä-koilliseen suunniteltu isohko uusi 
kulmarakennus sekä Huhdintien varteen suunnitellut kaksi isohkoa uutta rakennusta (liite 19). ”Vihreä 
talo” ja sen päälle suunnitellun pitkähkön talon tilanteen saa niin halutessaan havainnoitua myös 
liitteistä 20 ja 21. Niihin on korvausta vastaan nykytekniikalla merkitty nykyiset rakennukset, nykyiset 
korkeuskäyrät ja harjun kenttää pengerryksineen niin paljon kuin A4 kokoiseen tulosteeseen, kirkko 
tulosteen vasemmassa reunassa säilyttäen oli mahdollista. (liitteet 20 ja 21). Niistä lisää selvitystä 
jäljempänä. 

 
12. Edellä jo sanotun lisäksi vuoden 1934 asemakaavakarttakuvasta selviää Nyhkälänharjun länsi-

lounaiskärjen tilanne vuonna 1934 vallinneine korkeuskäyrineen. Varsinkin ”Vihreän talon” talon päälle 
suunnitellusta pitkähköstä rakennuksesta länsi-lounaaseen kohti Pappilankadun takana olevaa nykyistä 
kirkkoherranvirastoa kohti. (liite 19). Siinä on Nyhkälänharju tuossa kohtaa kaikkein 
luonnonmukaisimmillaan. 

 
13. Sitä, mille korkeudelle ilmeisesti korttelinumerolla 33 olevaan alueeseen suunniteltu kulmarakennus on 

ollut tarkoitus toteuttaa, en ole ehtinyt selvittää. Eikä ole tarvettakaan selvittää, koska vuoden 1934 
kaavaa ei ole toteutettu miltään osin. Ainoastaan tuolloin jo poistettavaksi suunniteltu ”Vihreä talo” on 
jäljellä.  

 
14. Se mikä liitekuvaa 19 400 %:a suurentamalla selviää, on se, että harjun luonnontilaisuutta on muutettu 

jo silloin kun ensimmäinen, sittemmin tulipalossa tuhoutunut koulurakennus on rakennettu. Tämä 
selviää korkeuskäyristä. Ne osoittavat sen, että harjua on käsitelty ja muotoiltu jo vanhan koulun piha-
aluetta muodostettaessa. Mm. kulmarakennuksen pohjoiskulman kohdalta etelään päin olevat 
korkeuskäyrät poikkeavat muista alueelle metrin välein merkityistä korkeuskäyristä. Tilanne on sama 
kulmarakennuksen ja Huhdintien varteen suunnitellun rakennuksen välillä. (liite 19). Edellä sanotun saa 
varmistettua liitteestä 18 ja edellä olevan tekstin kohdassa 7 sanotusta. 

 
15. Liitteeseen 20 eli vuoden 1934 asemakaavakarttakuvasuurennokseen on korvausta vastaan 

nykytekniikalla lisätty nykyiset rakennukset ja korkeuskäyrät sekä käsin muutama 
nykykorkeusmerkintä. Samoin ”Vihreän talon” ympärille sininen rinkula. (liite 20).  

 
16. Liitteeseen 21 eli vuoden 1934 asemakaavakarttakuvasuurennokseen on korvausta vastaan niin ikään 

nykytekniikalla lisätty nykyisten rakennusten ja korkeuskäyrien sekä käsin merkityn muutaman 



nykykorkeusmerkinnän ja ”Vihreän talon” ympärille sinisen rinkulan sekä pengerryksien lisäksi harjun 
kenttää pengerryksineen niin paljon kuin kirkon säilyminen A4 kokoisen kuvan vasemmassa reunassa 
mahdollisti. Myöskin nykyiset kadut on lisätty vuoden 1934 asemakaavakarttasuurennukseen. (liite 21). 

 
17. Liitekuvien 20 ja 21 osalta ei voi muuta kuin ihailla vuonna 1934 kaavaa ilman nykylaitteistoa 

toteuttaneiden henkilöiden taitavaa mittaus- ja piirtämistekniikkaa. Molemmat voi jokainen niin 
halutessaan havainnoida vertaamalla kirkon ja entisen pappilan eli nykyisen kirkkoherranviraston välillä 
metrin välein olevien korkeuskäyrien etäisyyden suhdetta kirkkoherranviraston sekä vanhan 
seurakuntatalon seinien paikalleen kohdistumista 20 cm tarkkuudella kiintopisteenä olevaan kirkkoon 
verrattaessa. (liitteet 20 ja 21). 

 
18. Liite 22 osoittaa muutoin ajantasaisen tilanteen Nyhkälän koulun ja sen kentän alueelta, paitsi ”vihreän 

talon” lounaispuoli, jossa kartassa oleva ”Vihreän talon” puolella oleva korkeuslukema 89,08 ja 90 
metrin korkeuskäyrä ovat ristiriidassa keskenään. Tämä selittyy sillä, että Nyhkälän kouluremontin 
yhteydessä ”Vihreän talon” eli entisen kunnantuvan lounaispuolta on leikattu 90 metrin korkeuskäyrän 
kohdalta ja siitä lounaaseen eli nykyistä kirkkoherranviastoa kohti. Karttaa kuulemma ajantasaistetaan 
tältä osin, kunhan ehditään ja kunhan ohjelmat ja ohjelmisto-oikeuksien ajantasaistaminen sen 
mahdollistaa.   

 
19. Toinen ajantasaistettava toimenpide tulee kuulemma olemaan korkeuskäyrien sijoittaminen sekä 

harjun kentän ympäristön että ”Vihreän talon” ja Nyhkälän koulurakennusten välisiin jyrkänteisiin. 
Jyrkänteet selviävät ylä- ja alareunan pistejonorajauksineen liitteen 22 lisäksi 27.2.2017 klo 9.56 ja 28.2. 
2017 klo 9:38 lähetettyjen sähköpostien ja tämän sähköpostitekstin ”Kuvakooste Ny-harju+pohj sis tt 
1955-2015.pdf (10 Mt)” nimisen liitetiedoston liitekuvista 7 ja 8. (liitteet 7 ja 8).  

 
19.1. Maastossa vallitsevan tilanteen ja liite 22 kartasta ”Vihreästä talosta” Helsingintielle päin 

selviävän pengerryksen perusteella ei voi välttyä vaikutelmalta, korostan ei voi välttyä 
vaikutelmalta, että ”Vihreä talo olisikin rakennettu luonnonharjun sijasta ainakin osittain 
täyttömaan päälle. Välttymisvaikutelmaa ei pienennä ”Vihreästä talosta” lounaaseen olevan 
rinteen nykyinen jyrkkyys. (liite 22). Jyrkkyys ei näy vuoden 1934 asemakaavakuvassa olevista 
korkeuskäyristä. (liite 19). ”Vihreän talon sijainnin saa pitkään rakennukseen nähden 
paikallistettua liitekuvista 20 ja 21. (liitteet 20 ja 21). 

 
20. Ohjelmiston tai ohjelmisto-oikeusien päivitysten muuttumisesta tai puuttumisesta johtuvilla liitteessä 

22 olevilla vähäisillä korkeuskäyräpuutteilla ei ole merkitystä harjun kentän madaltamistarpeeseen. 
Maastossa toteutettavan silmämääräisen arvion lisäksi liitekartta nykyiselläänkin siinä olevine 
pengerryksien ylä- ja pistejonoalareunarajauksineen sekä korkeusmerkintöineen (liite 22), yhdessä 
liitekuvien 7 ja 8 kanssa osoittaa madaltamistarpeen. Vieläpä täysin kiistattomasti. Ainakin mikäli 
kentästä halutaan tehdä pitkässä juoksussa, ilman jälkeenpäin tarvittavia ja vaikeasti toteutettavia 
korjauksia toimiva lasten lähiliikunta-alue Nyhkälän koulun yhteyteen.  

  
20.1. Teen tässä yhteydessä varauksen kartan toimittamisesta, johon nyt puuttuvista 

jyrkännekohdista puuttuvat korkeuskäyrät on piirretty. Eli toimitan puuttuvista jyrkännekohdista 
korkeuskäyrillä täydennetyn kartan jatkossa, mikäli tulee tarve toimittaa sellainen. Kun kuuden 
metrin jyrkänteeseen piirretään metrin välein olevat, nyt toimitetusta kartasta puuttuvat 
korkeuskäyrät, tulee kartta tuosta kohtaa jyrkkyyttä osoittavista korkeuskäyristä aika täyteen. 

 
21. Yksi ennemmin tai myöhemmin korjausta vaativa kohta on harjun kentän eteläreunan naapuritontille 

aikanaan vahingossa tai mahdollisesti jopa tarkoituksella esim. suullisen sopimuksen perusteella 
työnnetty täyttöpenkka. Joka jää työryhmän esittämällä +90,50 korkeudella mielenkiintoisen näköiseksi 
ja vaikeasti korjattavaksi, ei vähääkään luonnonmukaiseksi harjanteeksi. Tällainen keskeneräisen 
suunnittelun ja toteutuksen kukkasenko Karkkilan nykyiset luottamushenkilöt ja osa kunnan jäsenistä 



haluaa jättää jälkipolville ja ennemmin tai myöhemmin ulkopaikkakuntalaistenkin äimisteltäväksi? 
Allekirjoittanut ei kuulu, eikä halua kuulua siihen porukkaan, joka ei näe asiaa lasten, joissa kuitenkin on 
aina tulevaisuus, lähiliikuntapaikan kannalta kokonaisuutena. 

 
22. Mikä onkaan tilanne mikäli harjun kentän eteläreunan tontin omistaja vaatii tai omistajat vaativat 

poistamaan ko. tontin puolelle työnnetyt täyttömaat? Ja/tai mikäli omistaja edellyttää tai, mikäli 
omistajia on useampi, omistajat edellyttävät aikaisemmasta, ainakin lähes 50 vuoden varastoinnista 
esim. vuokranmaksua kartalta laskettuna yli 300 m2 alalta? Kuinka suuri on tähän mennessä kertynyt 
vuokrasumma? Kuinka suuri vuokrasumma per vuosi on tästä eteenpäin? Entäpä tilanne, missä ko. 
tontin omistaja edellyttää, tai tontin omistajat edellyttävät kaupunkia lunastamaan tontin? Ainakin 
kaikki edellä mainitut seikat tulee selvittää ja ratkaista ennen Nyhkälänharjun lähiliikunta-alueen 
hankesuunnitelman lopullista hyväksymistä ja toteuttamista.  

 
22.1. Kun tämän päivän tiedoilla tehdään tämän päivän olosuhteissa tulevaisuuden päätöksiä, on 

esitettävä kysymys; mitä menetetään, mikäli harjun kentän madaltamiseen otettaisiin aikalisä? 
 

23. Edellä kohdassa 21 ja 22 sanottu ja esitetty on vain yksi esimerkki torsoudesta. Keskentekoisuudesta. 
Toisena esimerkkinä torsoudesta, keskentekoisuudesta on todettava työryhmän kompromissina tai 
mahdollisesti jopa yksimielisesti tekemä ratkaisu kentän madaltamisesta vain +90,50 tasoon. Sen 
seurauksena ei Helsingintien eikä Huhdintien puolelle jää minkään näköisiä luiskia tarvittaessa 
luontaisina katsomorinteinä jatkossa hyödynnettäväksi.  

 
23.1. Kentän madaltamisella noin kuudella metrillä kouluremontin yhteydessä Huhdintien tasoon 

toteutetun parkkipaikan noin +87,30 tasoon, luontaiset ja tarvittaessa jatkossa katsomorinteinä 
hyödynnettävät luiskat muodostuvat sivutuotteena. Luiskat kestävät sata varmasti mahdollista 
ilkivaltaa paremmin kuin muut mahdolliset katsomorakenteet. Joita ennemmin tai myöhemmin 
tullaan kentän reunoille vaatimaan. 

 
24. Sen varalta, että joku mahdollisesti keksii liitteiden 19, 20 ja 21 perusteella esiintuoda vuonna 1934 

laaditun asemakaavan 2,73 metriä valtakunnan korkeutta ylempänä olevan, sittemmin jo käytöstä 
poistetun Karkkilan oman korkeusjärjestelmän, totean, että korkeusjärjestelmäerotus on tiedossani. 
Siitä osoituksena liite 23. (liite 23). Totean tiedoksi myös, että korkeusjärjestelmäerotuksella ei ole 
merkitystä nykyisessä tilanteessa.  

 
24.1. Liite 23 sisältö on laadittu aikoinaan osoittamaan 1.10.2000 Toivikkeen vedenottamon 

alueella oleva valtakunnan korkeustasossa oleva pohjaveden pinnan korkeustaso. Sen lähes 2,73 
metrin erotus Karkkilan korkeusjärjestelmään sekä Toivikkeen pohjavedenottamon alueelle 
vuoden 1979 keväällä haudattujen pintamaiden ja mm. männynkantojen pohjataso. Edellisten 
lisänä oli tarve osoittaa kunnostustarve niin kaupungin oman aivan vedenottamon vieressä olevan 
kuin valtakunnallisen vesiviranomaisen viranomaisvirheen seurauksena yksityisen 
soranottoalueenkin osalla.  

 
24.2. Tiedoksi se, että liitteessä 23 hallussani olleen aineiston ja omien mittauksieni perusteella 

esittämäni korkeudet varmistettiin käytännössä välittömästi silloisen nykyistä teknisen johtajan 
vakanssia vastaavan kaupungininsinööri Mauri Toivolan toimesta.  

 
24.3. Varmistus toteutettiin mittaamalla tarkkailuputken 4/104 vesikorkeus ja 

pintamaatäyttökohtaan tehtyjen koekaivauksien vesikorkeudet. Erotus putkesta mitatun ja sen 
perusteella täyttömassojen kohdalle 1.10.2000 merkitsemäni 105,59 vesikorkeuden osalta oli 1-2 
cm. Joka on marginaalinen 2,73 metriin verrattuna. Samoin kuin 29.9-1.10.2000 
allekirjoittamassani korkeuspiirroksessa omilla laskelmillani esittämäni 2,70 ja 2,71 metrien erotus 
viralliseen 2,73 korkeuseroavaisuuteen. (liite 23). 



 
24.4. Laatimani piirroksen korkeuksien edellyttämät kunnostus- ja jälkihoitotoimet, ylimmän 

alueella mitatun luontaisen pohjaveden pinnan alapuolelle ulottuvine pintamaiden 
poistamisineen, puhtaalla soralla täyttöineen ja pintamaiden koko alueelle palautuksineen 
toteutettiin Toivikkeen vedenottamon osalla vuosina 2001-2002 Mauri Toivolan johdolla tuolloin 
vielä kahden korvani välissä ja näin vielä kirjoittamatta ollutta peruslupamääräyskokonaisuutta 
noudattaen. Toivolalle tietoni kelpasi. Toisin kuin sen jälkeen vastaavaa virkaa hoitaneille.  

 
24.5. Ellei kunnostustoimenpiteitä olisi toteutettu, eikä alueelle ennen vuonna 1967 suoritettua 

koepumppausta mitatun luontaisen ylimmän pohjavedenpinnan alapuolelle haudattuja pintamaita 
ja männyn kantoja olisi alueen kunnostuksen yhteydessä puhdistuskaivuulla poistettu ja ylisyviä 
kohtia täytetty puhtaalla hiedalla, hiekalla ja soralla, kaupungin vesi olisi vuosina 2006 ja 2011 
maistunut mudalle ja mullalle. 

 
24.6. Tiedoksi myös se, että Haaviston pohjavedenottamon kunnostus- ja jälkihoitotoimenpiteet 

on toteuttamatta. Siellä vesiviranomaisen valtakunnallisen viranomaisvirheen seurauksena on 
saanut luvallisesti myydä noin 300000,0 (kolmesataatuhatta) m3 nykyisin ylimmän alueella 
mitatun luontaisen pohjavedenpinnan suojakerrospaksuuksina säilytettäväksi edellytettyjä 
massoja. Aina jopa paikkapaikoin pohjaveteen asti.  

 
24.7. Kun Karkkilassa vaikuttaneen ympäristösihteerin, sittemmin Vihdistä ympäristöpäällikön 

virasta eläkkeelle päässeen henkilön toimenpiteiden seurauksena tilanne Haaviston vedenottamon 

osalla on tällä hetkellä Vaasan hallinto-oikeuden 23.2.2011 antaman toteuttamiskelvottoman 
nulliteettipäätöksen periaatteen, ”alue kunnostettava, mutta lisäkaivuulupaa ei saa 
myöntää”, jälkeen tiivistettävissä tilanteeseen, jossa vuodesta 1982 alkaneiden 
vesiviranomaisten viranomaisvirheiden seurauksena ripulinen uloste on päässyt kenkiä tai 
saappaita mukaan housuihin, niin millä kenkiin tai saappaisiin asti pitkin jalkoja valunut 
ripulinen uloste poistetaan päälihousuihin kajoamatta tai niitä kokonaan poistamatta? 
(Lisäkaivuita suorittamatta?) 

 
25. Kohdissa 24, 24.2, 24.2, 24.3, 24.4, 24.5, 24.6 ja 24.7 sanottu, kuten osan osalta jo aiemmin totesin, ei 

liity mitenkään harjun kenttään. Tässä yhteydessä tiedoksi myös se, että liite 23 osalta tässä yhteydessä 
esittämäni lisäinformaatio on kirjoitettu selventämään vuonna 2000 olleen ajankohtaisen tilanteen ja 
sen seurauksien informoimista ja havainnollistamista etukäteen siten, että tuolloin Toivikkeen 
vedenottamon ympäristössä tarvitut korjaustoimenpiteet voitiin suunnitella suoraan kerralla 
toteuttamiskelpoisiksi. Melkoisista kustannuksista huolimatta toteutuksessa onnistuttiin ja alue saatiin 
kunnostettua kerralla kaikkien Karkkilalaisten parhaaksi. Uskallan todeta, että pohjaveden 
juomakelpoisena säilymiseksi tuolloin jo suunnitteluvaiheessa, kuten tapoihini kuuluu, esittämäni 
informaatio oli ja on edelleen jatkossakin kustannuksista huolimatta kaikkien Karkkilalaisten parhaaksi. 
 

26. Siitä huolimatta, että Haaviston pohjavedenottamoalueen kunnostus- ja jälkihoitotoimenpiteet ovat 
edelleen toteuttamatta, toivon, että nyt suunnitteluvaiheessa olevan harjun kentän osalta esittämäni 
informaatio harjun kentän madaltamiseksi Huhdintien puolelle rakennetun parkkipaikan tasolle, 
otetaan huomioon ja se vaikuttaa joidenkin esittämistä jyrkistäkin intohimoista huolimatta harjun 
kentän alentamiseen esittämälleni tasolle ja näin Nyhkälän koulun sekä harjun kentän että molempien 
ympäristöjen kunnostamiseen kerralla kuntoon. Kenenkään lähestyvistä kuntavaaleista huolimatta 
keräämättä äänestäjiltä irtopisteitä tai jopa menettämättä kasvojaan.  

 
27. Nähtäväksi jää millaisen suunnittelun ja toteutuksen kukkasen Karkkilan nykyiset tai mahdollisesti vasta 

uudet luottamushenkilöt ja osa kunnan jäsenistä haluaa jättää jälkipolvien ja ulkopaikkakuntalaisten 



äimisteltäväksi? Toistan että, allekirjoittanut ei kuulu, eikä halua kuulua siihen porukkaan, joka ei näe 
asiaa lasten, joissa kuitenkin on aina tulevaisuus, lähiliikuntapaikan kannalta kokonaisuutena. 

 
28. Kun ei ole varmaa tietoa siitä, että onko hankesuunnitelman sivuilla 11, 12 ja erityisesti sivun 14 

alareunassa olevassa kuvassa näkyvä entinen työväen opistona toiminut, sittemmin tuhoutunut 
rakennus jo poistettu tai edes kruksattu poistetuksi hankesuunnitelman kuvista (liite 24), on 
varmuuden vuoksi todettava, että kyllä hyväksyttävän hankesuunnitelmakin täytyy perustua 
tosiasioihin ja olemassa olevan tilanteeseen. Muutoinhan tulee ”sutta ja sekundaa” ja nekin vielä 
huonoja.   

 
29. Edellä sanotun ja sen liitteenä olevan liitetiedostoaineiston (liitteet 17-25) lisäksi muistettavaksi 

korostan jo alussa uudistamaani harjun kentän madaltamisesta 27.2.2017 esittämääni jäljempänä 
olevaa tekstiä. Sen itse tekstissä ja sen liitetiedostona olevilla liitteillä sanottua sekä molemmilla 
osoitettua. 

 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 
tarkoittaa. 
 
Haavistossa 15.3.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
Liitteenä liitetiedostossa oleva kuvakoosteet  
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Lähetetty: 28. helmikuutata 2017 9:38 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'ahti.huhtaniska@karkkila.fi' 
<ahti.huhtaniska@karkkila.fi>; 'arto.jormalainen@karkkila.fi' <arto.jormalainen@karkkila.fi>; 
'markku.tikkanen@karkkila.fi' <markku.tikkanen@karkkila.fi>; 'nina.saikanmaki@karkkila.fi' 
<nina.saikanmaki@karkkila.fi>; 'wexi.ala-hiiro@elisanet.fi' <wexi.ala-hiiro@elisanet.fi>; 
'jari.mettala@karkkila.fi' <jari.mettala@karkkila.fi>; 'merja.myllyniemi@karkkila.fi' 
<merja.myllyniemi@karkkila.fi> 
Aihe: Nyhkälänharjun kenttä ja sen tulevaisuutta koskeva valtuuston päätös 27.2.2017.  
 
 
 
Tervehdys! 
 
Ahti Huhtaniskalle, jonka osoite jäi pois 27.2.2017 klo 9.56 lähetyksestä, osoitetun uusintalähetyksen lisäksi 
tiedoksi myös nyt jakelussa oleville. Aikaisempi jakelu selviää jäljempänä olevasta. 
 
Haavistossa 28.2.2017 
 
Markku Sahlstedt 
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<mika_tallgren@hotmail.com>; 'helena.toropainen@arsedel.fi' <helena.toropainen@arsedel.fi>; 
'lennu.peltola@gmail.com' <lennu.peltola@gmail.com>; 'anttivelin@hotmail.com' 
<anttivelin@hotmail.com>; 'jukka.velin@gmail.com' <jukka.velin@gmail.com>; 'rainovelin@hotmail.com' 
<rainovelin@hotmail.com>; 'tero.vepsalainen@gmail.com' <tero.vepsalainen@gmail.com>; 
'timo.hongell@elisanet.fi' <timo.hongell@elisanet.fi>; 'mari.ahola-aalto@karprint.fi' <mari.ahola-
aalto@karprint.fi>; 'eero.wihuri@karprint.fi' <eero.wihuri@karprint.fi>; 'keke.asposalo@karkkilalainen.fi' 
<keke.asposalo@karkkilalainen.fi>; 'esko.vuolukka@karkkila.fi' <esko.vuolukka@karkkila.fi>; 
'viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi' <viu.toimitus@lehtiyhtyma.fi>; 'vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi' 
<vesa.valtonen@lehtiyhtyma.fi>; 'toimitus@karkkilalainen.fi' <toimitus@karkkilalainen.fi>; 
'heikki.savola@karkkilalainen.fi' <heikki.savola@karkkilalainen.fi>; 'eero.kulla@karkkilalainen.fi' 
<eero.kulla@karkkilalainen.fi>; 'timo.valkas@innoplan.fi' <timo.valkas@innoplan.fi> 
Aihe: Nyhkälänharjun kenttä ja sen tulevaisuutta koskeva valtuuston päätös 27.2.2017.  
 
 
 

Liitetiedosto on parhaiten käytettävissä 
suurentamalla se 100-200 prosenttia, jolloin siitä 
näkyy niin haluttaessa kaikki tarvittava ja 
tekstissä sanottu sekä vielä vähä enemmänkin. 

 
 
Karkkilan kaupunginvaltuusto 
Kokous 27.2.2017 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
kirjaamo@karkkila.fi  
 
ASIA: 
Nyhkälänharjun kenttä ja sen tulevaisuutta koskeva valtuuston päätös 27.2.2017.  
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VIITE: 
Paikallislehdistä luettu, keski- ja laitakaupungilla liikkuessa korviin kantautuneet uskomattomat 
tilannekäsitykset harjulla jo olevan kentän luonnontilaisuudesta, koko harjun madaltamisesta ja pois 
kuljettamisesta plus liitteenä oleva kuvakooste. 
 
 
Arvoisat valtuutetut. 
 
Maanantaina 27.2.2017 pidettävässä kokouksessa tehdään tämän päivän tiedoilla ja olosuhteissa 
tulevaisuuden päätöksiä.  
 
Jotta mahdollisimman monella karkkilalaisella tai ainakin mahdollisimman monella valtuutetulla ja 
varavaltuutetulla olisi mahdollisimman oikea ja selkeä kuva Nyhkälänharjusta ja sen länsi-lounaispäässä 
olevan kentän tilanteesta, katson velvollisuudekseni ennen päätöstä esittää liitetiedostona olevan kuva-
aineiston ja todeta seuraavaa: 
 
1. Lapsissa on tulevaisuus. 
 
2. Nyhkälänharjun, josta jäljempänä käytän pelkästään harju nimitystä, länsi-lounaispää ei ole 

luonnontilainen. Sen voi jokainen niin halutessaan todeta liitekuvista) 2, 3, 4, 5, 6, 7 ja 8. (Vuosien 2012 
ja 2015 ilmakuvat) Kuvissa näkyvä hiekkakenttä on ihmiskäden aikaansaannos. 

 
3. Em. liitekuvien lisäksi liitekuvakartoista 9, 10, 11 ja 12 voi jokainen karttojen ilmakuvausvuosien ja 

karttojen julkaisuvuosien lisäksi niin halutessaan todeta kulloisenkin tilanteen. Huomioon otettavaksi 
se, että tiettyinä vuosina suoritettujen ilmakuvauksien perustella laadittu ja tarkistettu sekä julkaistu 
kartta-aineisto on aina jonkun verran jälkijättöinen, vaikka sitä kuinka ajantasaistettaisiin. 

 
4. Vuosien 1955-1996  ilmakuvat ja niiden perusteella julkaistut vuosien 1958-2000 kartta-aineisto sekä 

vuosien 2012-2015 ilmakuvat yhdistettynä Liite 1 Karkkilan Tienoo lehdessä 17.1.2017 julkaistussa Ismo 
Juhani Nikanderin asiapitoisessa yleisönosastokirjoituksessa sanottuun, tapahtumat ja olemassa oleva 
tilanne pitäisi harjun Porin tien päässä sijaitsevine palvelukeskuksineen, terveyskeskuksineen ja 
Maarian koteineen selvitä kaikille.  

 
4.1. Kirjoituksessa mainitussa motocross radasta ei allekirjoittaneella ole nykyisen Mansikissa 

sijaitsevan lisäksi  
havaintoa. Ainoa allekirjoittaneen aiempi motocrossratahavainto 1960 luvun puolessa välissä 
sijaitsi uuden hautausmaan  luoteis- ja vapaa-ajattelijoitten hautausmaan länsipuolella olevassa 
Porin tien pohjoispuolelle sijoittuvassa vuosien 1958, 1979 ja 1987 kartoissa näkyvässä 
sorakuopassa ollut rata. (Liitteet 9, 10 ja 11). 

 
5. Mikäli päädytään siihen ettei Nyhkälän koulun lähiliikunta-aluetta kunnosteta kunnolla eli mm. 

madalleta koko alueen osalta jokseenkin tarkkaan kuudella metrillä nykyisen pysäköintipaikan tasoon, 
se on pois tulevaisuudelta eli ala-astetta käyviltä lapsilta. Itse, vaikka nykyinen ratkaisu on hintava, en 
ole valmis tinkimään tulevaisuudelta. Ala-asteen lasten lähiliikuntapaikasta. Toivottavasti 
mahdollisimman moni valtuutettu ja varavaltuutettukaan ei myöskään tingi tulevaisuudelta. Lapsilta. 
Karkkilassa on nurkkakuntaisuuksineen toimittu ilman Huhdintien ala-asteen lähiliikuntapaikan 
mahdollista omaperäisyyttä muutoinkin ihan tarpeeksi. 

 
5.1. Huhdintien ala-asteen lähiliikuntapaikan kaavailut ns. Asemansuolle, siellä kenties, jopa 

todennäköisesti jotain muutakin kuin valuhiekkaa sisältävän kaatopaikka-alueen päälle, on kuollut 
ajatus. Vielä kuolleempi kuin Huhdintien puolelle koululaajennuksen ja madalluksen tarpeessa 



olevan kentän väliin rakennetun opettajien autojen parkkipaikan siirtäminen Asemansuolle. 
Opettajien liikkuminen aikuisina ihmisinä Asemansuolta Huhdintien ala-asteelle on huomattavasti 
vähempiriskistä, kuin lapsikatraan liikenteessä paimentaminen. Vastuista puhumattakaan.  

  
5.2. Mikäli Rudus OY:lle olisi kielteisen ottolupapäätöksen sijasta myönnetty nyt edessä olevan 

miljoonaluokan korvauksen maksamisen sijasta lopulta lähes 10 vuoden käsittelyn jälkeen maa-
ainesten oton jatkolupa sille Rudus OY:n omistuksessa olevalle Karkkilan kaupungin omistamalla 
Anttilan tilalla Toivikkeella Aittoissuonmäessä sijaitsevalle maa-ainesten ottoerälle, hoituisi harjun 
kentän osin epäkuranttien madaltamismassojen pois kuljetus todennäköisesti kustannuksitta. 
Todennäköisesti vielä talviaikana siten, ettei Karkkilan kadut eikä pohjoinen sisääntulotiekään 
vaurioituisi. Lisäksi hyödynnettävissä olevasta sorasta saisi vielä todennäköisesti käyvän 
korvauksenkin. Ainakin osasta massoja. Mutta eihän Karkkila olisi Karkkila, mikäli täällä ajateltaisiin 
ja tehtäisiin nurkkakuntaisuuden sijasta ajantasaisilla tiedoilla muiltakin kauaskantoisia ratkaisuja 
kuin Huhdintien ala-asteen ja terveyskeskuksen peruskorjaukset ja niiden laajennukset. 

 
6. Tietojen ajantasaisuudesta,  oikeammin ilmaistuna ajantasaistamattomuudesta ei voi olla tuomasta 

esille Karkkilan Tienoo lehdessä n:ro 11 7.2.2017 olleen uutisoinnin yhteydessä julkaistua kuvaa, jonka 
ilmoitetaan olevan lähtöisin Karkkilan kaupungilta. Toivottavasti muualta kuin Mittaus- ja 
kiinteistötoimistosta. Kuvan tilanne (liite 13) verrattuna kuviin (liitteet 14 ja 16) on ainakin viisi vuotta, 
todennäköisesti jopa lähes 10 vuotta vanha. Puutarhakadun jatke pohjoiselle sisääntulotielle puuttuu. 
Samoin sen jatke Tuorilantielle. 

 
7. Muissakin tilanteissa, kuin maa-ainestenottolupa- ja niihin liittyvissä murskauslaitoksia koskevissa 

ympäristölupa-asioissa, on olennaista olemassa olevan tilanteen tiedostaminen ja sen ottaminen 
käsittelyn pohjaksi. Yksi tällainen muu tilanne on em. lehtiuutisen otsikossa esitetty kysymys; ”Karkkilan 
pohjoisen liittymän tuntumaan uusia kauppoja?” Asia on nostettu esille varmaan sen takia, että harjun 
kentän madaltamismassat saataisiin sijoitettua mahdollisimman suurelta osin hyötykäyttöön pienellä 
kuljetusmatkalla mahdollisimman lähelle. Asiassa ei mitään, kunhan täyttöalueen pohjamassojen 
kantavuus tutkitaan ja tarvittaessa vahvistetaan esim. pystysalaojin sellaiseksi, ettei täyttöalueen 
pohjamaa nouse Saavajoen pohjasta tai liitekuvasta 16 selviävältä Natura-alueelta ylös. (Liite 16 
sinisellä viivoitettu alue, joka selviää myös liitteestä 12, jossa se on merkittynä rauhoitusalueeksi.) 

 
7.1. Natura-aluetta ja sen viereisiä alueita koskee luontodirektiivin 6 artikla, erityisesti sen kohta kolme 

ja Unionin vakiintunut oikeuskäytäntö. Pelkkä luontodirektiivin 6 artiklan 3 kohta määrää, ettei saa 
ryhtyä varsinaisen Natura-alueen ulkopuolellakaan mihinkään toimenpiteeseen, ennen kuin on 
varmistettu ettei toimenpide vaikuta alueen koskemattomuuteen. Luonnonsuojelulain 
perustelujen mukaan toimenpiteet vaativat komission hyväksynnän. 

 
8. Vaikka valtuuston kokouksessa 27.2.2017 käsiteltävä asia ei koske ns. vihreää taloa, se ja sen kohtalo 

jatkossa on taustalla. Valitettavasti tilanne on vain se, että nykyisessä tilanteessa nykyisissä 
olosuhteissa vihreän talon säilyttäminen nykyisellä paikallaan ei ole realiteetti. Sen osoittavat 
kiistattomasti liitekuvat 7 ja 8. Varsinkin liitekuva 8. (liitteet 7 ja 8). Em. kuvia, kuten muitakin kuvia 
suurentamalla saa näkyviin yksityiskohtia. Mm., että ns. Vihreän talon ja koululaajennuksen väli ja 
Vihreän talon lounaispuoli on kaivettu pois siten, että on hyvä, ettei rakennus ole jo pudonnut alas. 
Edellisen lisäksi ko. kuvista näkyy selkeästi pysäköintialueen ja harjun nykyisen kentän korkeusero. 
Kentän mataloittaminen vähemmän kuin pysäköintialueen tasoon on pitkässä juoksussa eli 
tulevaisuudessa virhe, jota ei voi puolustella kustannuksien säästämisellä. Kun toisaalla on vara maksaa 
miljoonakorvaus olemattomien suojeluarvojen perusteella tarkoituksellisesti kariutetusta 
kauppasopimuksesta ja sen edellyttämästä jatkoluvasta, on varaa sijoittaa myös tulevaisuudelle eli 
lapsille ja rakentaa Huhdintien ala-asteen lähiliikuntapaikka kerralla kuntoon. 

 



8.1. Kentän koko ei pysäköintipaikan tasoon madaltamisella pienene nykyisestään muutoin kuin 
koillisosasta vähän. Kun luiskaus aloitetaan aikoinaan Helsingintien ja Huhdintien puolelle tehtyjen 
pengerryksien alareunasta kentälle päin, kentän koko säilyy noilta suunnilta lähes nykyisellään. 
Ellei jopa laajenisi vähän. 

 
9. Mitä Vihreän talon tilanteeseen tulee, olen aiemmin julkisuudessakin esittänyt, että sen alle tulee 

laittaa I-palkit ja tarvittavien seinätuentojen jälkeen nostaa madaltamattomalle kentälle. Tämän jälkeen 
perustukset siirrettään vesitornin ja harjun kentän väliin jäävälle kaistaleelle. Jonka jälkeen vihreä talo 
perässä. Näin toimien vanha kunnantalo on arvoisassaan paikassa kirkkoa korkeammalla. Tuossa 
yhteydessä totesin toimittajalle myös, mikäli siirtoa ei jotkut tahot hyväksyisi, niin sitten talo on syytä 
nostaa nosturilla 50 metriä korkeuteen ja pudottaa alas ja se on sitten siinä. Jälkimmäistä toteamustani 
toimittaja ei julkaissut. 

 
9.1. Tiedän, että saan paljon arvostelua aiemmin esittämästäni ja nyt uudistamastani vihreää taloa 

koskevasta esityksestäni. Tiedän myös sen, että se kaikki on negatiivista. Mutta siitä huolimatta on 
hyvä mieli siitä, että esitykseni ei ole pois tulevaisuudelta eli lapsilta. 

 
9.2. Muistoksi lapsille ja miksei aikuisillekin vihreästä talosta voi laittaa paikalle erään ”turpakäräjiin” 

osallistuneen henkilön esittämän kyltin tai muistolaatan, jossa lukee esim. Tässä sijaitsi aikanaan 
arkkitehti, jonka nimeä en muista enkä ehdi kartoittaa, suunnittelema Entisen Pyhäjärven kunnan 
kunnantalo, joka Huhdintien vuosina 2014 -2016 toteutetun ala-asteen peruskorjauksen ja 
laajennuksen seurauksena jouduttiin siirtämään noin 180-200 metriä itäkoilliseen. (Metrimäärä on 
noin arvo. Tarkka mitta kaupungin toimesta sitten kuin vihreän talon uusi paikka on selvillä.)   

 
10. Lopuksi totean, että tämän sähköpostin liiteaineisto edellä esitetyllä yleisluotoisella selvitykselläkin 

osoittaa kiistattomasti harjun kentän madaltamistarpeen pysäköintialueen tasolle ennen kuin sinne 
toteutetaan mitään uusia rakenteita ja toimintoja. Yhtä kiistattomasti se osoittaa, ettei ns. vihreän 
talon säilyttäminen nykyisellä paikallaan ole realistista. Vihreä talo ei enää ala-asteen laajennuksen 
jälkeen yksinkertaisesti sovi ”koulukortteliin”.  
 

11. Kun uutta rakennetaan jonkun vanhan on väistyttävä. Aikoinaan liikuntahallin paikalta sai väistyä vanha 
puinen ja todella hyväkuntoinen hirsirakennus. Samoin Pikkupässi nimellä toimivan ravintolan paikalta 
tuossa kohdassa sijainnut iso kaksi siltainen lato. Joista Länsi-Suomessa käytetään nimitystä suuli. 
Ladon olemassaolo on varmennettavissa mittaus- ja kiinteistötoimen henkilöiden eteisaulan seinällä 
olevasta vanhasta ilmakuvasta. 

 
12. Toivon, että tämä sähköposti liitetiedostoineen lähetetään niille valtuutetuille jotka eivät salli 

sähköpostiosoitettaan asemastaan huolimatta julkisesti jaettavan. Myös varavaltuutetuille 
liitetiedostoineen viesti tulee lähettää. Todennäköisesti varsin runsaastakin negatiivisesta palautteesta 
huolimatta allekirjoittaneella ei ole mitään sitä vastaan vaikka teksti luettaisiin ja sen liiteaineisto 
esitettäisiin valtuuston kokouksessa myös yleisölle. 

 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin 
tarkoittaa. 
 
Haavistossa 27.2.2017 
 
Markku Sahlstedt 
 
Liitteenä liitetiedostossa oleva kuvakooste  
 
 



*********************************************** 
*********************************************** 
 

Asiapohjainen ja asiaperusteinen kuntapolitiikka 2 ja 
mielivallan lopettaminen (Liitetiedostona olevien 
talousvesikaivojen saastuttamisasian lisäksi jäljempänä 
näyttöaineistoa asiapohjaiseen ja asiaperustaiseen 
kuntapolitiikkaan kuulumattomasta Karkkilan kaupungin 
tiettyjen virka- ja luottamushenkilöiden toteuttamasta 
mielivallasta) 
 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 30. kesäkuutata 2017 11:29 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'nicole.ahtokivi@karkkila.fi' 
<nicole.ahtokivi@karkkila.fi>; 'ahti.huhtaniska@karkkila.fi' <ahti.huhtaniska@karkkila.fi>; 
'tapio.jokela@karkkila.fi' <tapio.jokela@karkkila.fi>; 'timo.rautiainen@karkkila.fi' 
<timo.rautiainen@karkkila.fi>; 'hilkka.kivimaki@karkkila.fi' <hilkka.kivimaki@karkkila.fi> 
Aihe: Asioiden asiallisen hoitamisen haluttomuus, vai jopa kaunaisuuksista johtuva kostaminen? 
 
Karkkilan kaupunki  
Vastaava rakennustarkastaja  
Nicole Ahtokivi 
Ja hänen esimiehensä 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
 
 
ASIA: 
Karkkilan kaupungin Haaviston kylässä kiinteistöllä Katajamäki 224-402-5-27 rakennusluvan ja 
rakennusjärjestyksen vastaiset toimenpiteet. (Saunan jätevesijärjestelmä ja länsirajan 
pengertämistoimenpiteet ja niistä jatkossa Suomala 224-402-5-32 kiinteistölle seuraavine seurauksineen ja 
niiden seurannaisineen.) 
 
Kohteliaimmin ilmoitan, että; 
 
1. Rakennustarkastaja Taina Saari ja Nicole Ahtokivi ovat hyväksyneet rakennusluvan ja 

rakennusjärjestyksen vastaiset toimenpiteet. Eivätkä ole suostuneet katselmuksen pitämiseen 
maastossa. Jossa esim. rakennusjärjestyksen vastainen pengerrys on kiistatta todettavissa.  

 
2. Molemmat ovat toimistokäyntieni yhteydessä selittäneet, että katselmus pidetään loppukatselmuksen 

yhteydessä. Josta olen pyytänyt saada nähdä kirjallisen vahvistuksen. Viimeksi Ahtokiveltä 7.6.2017. 
Sitä ei ollut tuolloin esittää. Tuolloin Ahtokivi lupasi kirjoittaa asian huomautussarakkeeseen.  

 
3. Seuraavana keskiviikkona 14.6.2017 Ahtokivi ei ollut paikalla. Enkä tuolloin saanut varmistettua mitä 

Ahtokivi oli kirjoittanut.   



 
4. Ahtokiveltä saadun hyväksynnän perusteella Hilkka Kivimäki toimitti 21.6.2017 huomautussarakkeen 

sisällön. Siinä ei ollut minkäännäköistä eikä minkään sisältöistä mainintaa pyytämäni ja sittemmin 
edellyttämäni katselmuksen pitämisestä. Katso liitetiedosto, josta selviää tulostuspäiväys 21.6.2017 ja 
liitetiedoston toiselta sivulta ensimmäisen sivun selvennetty teksti.  

 
5. Puhelinkeskustelussa 28.6.2017 klo 12.54-13.13 Ahtokivi / Sahlstedt selvitti, ettei voi mennä 

määrittelemään eikä kirjoittamaan katselmuksesta seuraavan rakennustarkastajan osalta mitään. 
Rakennustarkastajat ovat itsenäisesti toimivia jne.. Erillinen katselmus pitää hoitaa ennen 
loppukatselmusta. Asiasta on keskusteltu LVI tarkastajan kanssa. 

 
6. Totesin ettei keskustelut riitä. Tilanteesta pitää olla merkintä huomautuskentässä seuraavalle 

rakennustarkastajalle. Jottei tule vahingossa hyväksytyksi. Ahtokivi kieltäytyi kirjoittamasta pyytämääni 
informaatiota tilanteesta seuraavalle rakennustarkastajalle. Johon totesin, että nyt ei voi välttyä 
vaikutelmalta, että haiskahtaa ja vaikuttaa kostamiselta. Johon Ahtokivi hetken miettimisen jälkeen 
ilmoitti, että hän harkitsee asiaa.  

 
7. Siitä ei ole tietoa mitä Ahtokivi yksin tai mahdollisesti jonkun kanssa yhdessä harkitsi. Vai harkitsiko 

yhtään mitään? 
 

8. Puhelinkeskustelussa 29.6.2017 klo 14.58-15.00 Sahlstedt / Kivimäki sain Hilkka Kivimäeltä tiedon, 
ettei  Ahtokivi ollut kirjoittanut mitään lisää aikaisempaan.  

 
9. Nyt 30.6.2017, kun Ahtokivi on ennen lomaansa viimeistä päivää töissä, asia tulee katselmuksen osalta 

kirjata ko. rakennusluvan huomautussarakkeeseen niin kuin se erillisenä katselmuksena ennen 
Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistön osalta myöhemmin suoritettavaa loppukatselmusta, on luvattu 
toteutettavaksi.  

 
10. Sekö, että Suomala 224-402-5-32 kiinteistön osalta korkeusmittaukset on suoritettu jo vuonna 2016 ja 

että korkeusmittaukset Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistön osalta on suoritettava ennen pyytämääni 
ja edellyttämääni katselmusta ja mittauksen kiistaton lopputulos, jonka aikanaan rakennustarkastaja 
Taina Saari tiesi ilman korkeusmittauksiakin ja vastaava rakennustarkastaja Nicole Ahtokivi tietää yhä 
tilanteen muuttumattomuuden ja rakennusluvan sekä rakennusjärjestyksen vastaiset toteutukset, on 
esteenä pyytämäni ja edellyttämäni katselmusasian informointina tuleville rakennustarkastajille 
huomautussarakkeeseen kirjaamiseen? 

 
11. Toivottavasti Nicole Ahtokiven esimiehet vaikuttavat asiaan niin, että ko. rakennusluvan 

huomautussarake täydentyy vielä tänään 30.6.2017. Siten kuin asian asiallinen hoitaminen kaikesta 
huolimatta edellyttää. Ahtokivenkin, korkean koulutuksen omaavana henkilönä pitäisi itsekin 
ymmärtää, mitä jää jäljelle, mikäli hän jättää huomautussarakkeen ko. katselmuksen pitämisen osalta, 
tuleville rakennustarkastajille huomioon otettavaksi täydentämättä. 

 
12. On täysin kaikkien säännösten ja oikeusjärjestysten vastaista, puhumattakaan muista, yrittää jatkaa 

tilannetta, missä allekirjoittanut velvoitettaisiin hyväksymään rakennusluvan ja rakennusjärjestyksen 
vastaisesti toteutettu tilanne, minkä seurauksena allekirjoittanut ja sittemmin jälkikasvuni tai joku muu 
tulevista Suomala 224-402-5-32 kiinteistön omistajista, velvoitettaisiin hyväksymään naapurikiinteistön 
saunankaan jätevesien valuminen Suomala 224-402-5-32 kiinteistön Mäkilä nimisen 224-01253-73 
MAVI numeroisen peltolohkon salaojaverkoston kautta Haaviston osakaskunnan hallinnoimaan 
Parsilanjärveen. 

 
Haavistossa 30.6.2017 
 



Markku Sahlstedt 
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Karkkilan Ympäristölautakunta 
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Karkkilan kaupunki 
JA 
sen vastuulliset virkahenkilöt 
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Marko Järvenpää 
 
Tekninen johtaja  
Ahti Huhtaniska 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
 
Ja muut jakelussa mainitut vastuuhenkilöt 

 
 

Yksikään tämän ja 4.2.2016 sähköpostista selviävistä 

sähköposteista ja niiden lähetystiedoista selviävät 7.4.2016 

päivä mukaan lukien mennessä lähetetyt sähköpostit ja niiden 

liitetiedostot saanut jakelussa oleva henkilö, eli vs. 

kaupunginjohtaja Erkki Eerola eikä entinen kaupunginjohtaja 

Juha Majalahti, eikä kukaan mukaan voi vetäytyä sen taakse, 

ettei olisi ollut tietoa käytettävissä. 

Oikeus mahdollisten kirjoitusvirheiden korjaamiseen ja oikeus 
tekstin täydentämiseen sekä korjaamiseen että liiteaineistojen 
lisäämiseen varataan. 
 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, 
allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin tarkoittaa. 

 

 
 
ASIA:  
Päivän kysymys: Mielivallan lopettaminen?, oikaisuvaatimuksen peruutus ja Morenia OY:n lupahakemuksen 
käsittelyn siirtäminen tai luvan myöntäminen lauseella ottamislupa myönnetään ottosuunnitelmassa 
esitetylle alueelle peruslupamääräyskokonaisuutta noudattaen. 
 
VIITE: 



Puhelinkeskustelu Markku Sahlstedt / ympäristötarkastaja Mari Pihlaja-Kuhna 4.4.2016 klo 14.07-14.22 ja 
sen lopussa Mari Pihlaja-Kuhnan tekemä toteamus, että esitettävää asiaa mm. muistutuksessa esitettyä 
asiaa ”referoidaan sen mukaan kun on tarpeen”,  ”se (referointi) on jokaisen harkittavissa oleva asia”. 
 
 
Viitekohdassa eritellystä ympäristötarkastajan lausunnosta seuraavaa: 
 
1. Mari Pihlaja-Kuhnalle kaunis ja lämmin kiitos ympäristöpäällikkö Sulanderin ja hänen alaistensa 

suorittamasta asioiden manipuloinnin ja sen seurauksena luottamushenkilöiden erehdyttämisen 
tunnustamisesta. Toivottavasti ko. ympäristötarkastaja ottaa huomioon nykyaikaisten 
tallennusmahdollisuuksien olemassa olon ennen kuin kiistää ilmoittamansa ja enempää upottaa Vihdin 
ympäristöhenkilöitä ja itseään syvemmälle ”suohon”, kuin mitä hän ja muut jo nyt ympäristöpäällikkö 
Sulanderin ohjauksessa ovat. 

 
2. Oikeudellisten asioiden referointi Sulanderin ohjaamalla tavalla ei kuulu hyvään hallintoon. Referointi 

on asioiden manipulointia ja sen seurauksena luottamushenkilöiden erehdyttämistä. Varsinkin silloin 
kun alkuperäistä tekstiä ei mainita päätösesityksissä eikä luetteloida edes päätöksien liitteiksi. 
Oikeudellisissa asioissa ja asiakysymyksissä referointi on mielivaltaa sen suorittajien tavoitteiden 
saavuttamiseksi. Jopa ideologisten tavoitteiden saavuttamiseksi. 

 
3. Osoitteesta www.oamk.fi/~tuijaj/suomen_kieli/referaatti.htm kopioimani jäljempänä kursiivilla oleva 

teksti referoinnista osoittaa todeksi sen, että Sulanderin ja hänen alaistensa sekä heitä peesanneiden 
(peräsässä seuranneiden) virkahenkilöiden mm. entinen tekninen johtaja Kari Setälä, entinen 
kaupunginjohtaja Juha Majalahti vs. kaupunginjohtaja Erkki Eerola, entinen hallintopäällikkö Jarkko 
Luukkonen. Ja heitä nykyään peesaavien virkahenkilöiden mm. vastaava rakennustarkastaja Nicole 
Ahtokivi, tekninen johtaja Ahti Huhtaniska, vastaavan rakennustarkastajan Nicole Ahtokiven 
painostuksesta, joilta vaikutelmilta ei ole voinut välttyä, rakennustarkastaja Taina Saari ovat väärässä.  

 
 

”Referointi 
 
Referointi on kuullun tai luetun viestin selostamista lyhyesti 
omin sanoin. Useimmiten asiateksteissä omaan tekstiin 
yhdistetään lähteistä saatua tietoa, jota referoidaan oman 
tekstin ja lukijan tavoitteiden mukaisesti.  
 
Referaatti on kirjoittajan omin sanoin kirjoittama tiivistys 
käytetyn lähteen ydininformaatiosta. Referointi on 
suositeltavampi tapa lainata lähteen tietoja kuin 
suorasanainen lähteen toisto. Referaatissa noudatetaan 
asiatyylisen tekstin vaatimuksia. 
 
Referaattia laadittaessa on hyvä muistaa seuraavat 
referaatin piirteet: 
 
on selostava, tiivis, kattava, etenevä, selkeä  
kertoo olennaisen tekstin tavoitteen perusteella  

http://www.oamk.fi/~tuijaj/suomen_kieli/referaatti.htm


lukijakunnan perusteella  
  
mukana ovat alkutekstin tiedot (tekstin kirjoittaja, nimi, aika, 
teos)  
on ymmärrettävä ilman alkutekstiä  
alkutekstin rakenne saa muuttua  
muistutetaan, kenen ajatuksia referoidaan 
       Artikkelin mukaan...  
 
Puhdas referaatti kertoo olennaisen tiedon eikä sisällä 
referoijan mielipiteitä. Kommentoiva referaatti esittää myös 
referoijan ajatuksia, jotka on kuitenkin selkeästi erotettava 
referaatin kirjoittajan ajatuksiksi. 
 
Liitteessä on referaatin laatimisen ohjelista. 
 
Hyödynnä myös verkkomateriaaleja: ks. Kirjallisuutta-osio. 
 
 
 
REFEROINNIN OHJEITA 
 
1. Selvitä, mikä on alkutekstin tavoite ja tyylilaji 
(tiedottaminen, vaikuttaminen, viihdyttäminen), kirjoittaja, 
julkaisuaika ja   
-paikka. 
 
2. Lue teksti ensin silmäillen, sitten sanatarkasti. 
•                   Laadi muistiinpanot/miellekartta omin sanoin. 
 
3. Etsi tekstin keskeinen sisältö. 
•                   Mikä on tekstin idea, mitkä ovat olennaiset asiat? 
•                   Mitä tai mitkä ovat pääkäsite, alakäsitteet, 
asioiden väliset suhteet? 
 
4. Laadi omasanainen, ehyt tekstikokonaisuus. 
•                   Merkitse lähdetiedot referaattisi alkuun tai 
loppuun.  



•                   Kirjoita alkuun referaatin aihe (esim. Matti 
Möttönen käsittelee artikkelissaan...). Viittaile sopivissa 
kohdissa alkutekstiin. 
•                   Muista, että lukijalla ei ole pohjatekstiä. 

                  Voit muuttaa järjestystä ja rakennetta. 
                  Laadi omat väliotsikot, jos on tarpeen.  

•                   Käytä suoria lainauksia harkiten. Tavoitteena on 
selostaa alkuperäisen tekstin ydintieto lukijalle. 
•                   Käytä referaatissa vakioasettelua (malli Microsoft 
Word  
-liitteenä). 
 
5. Tarkista lopuksi tekstisi. 
•                   Onko sisältö vastaava kuin alkutekstissä? Entäpä 
keskeiset käsitteet ja tekstin tyyli? 
•                   Muodostavatko johdanto, kehittely ja yhteenveto 
johdon-mukaisen kokonaisuuden? Ovatko siirtymät 
kappaleesta toiseen mielekkäät?  
•                   Ovatko lauserakenteet selkeitä ja yksiselitteisiä?  
•                   Onko oikeinkirjoituksessa, esimerkiksi 
yhdyssanoissa tai välimerkeissä, huomauttamista?” 

 
 

4. Juuri virassaan aloittaneella nykyisellä kaupunginjohtaja Marko Järvenpällä on näytön paikka. Hänen on 
Karkkilan ylimpänä hallinnollisena virkahenkilönä (viraston päällikkönä) mm. edellä oleva huomioon 
ottaen on tehtävä valinta mielivallan jatkamisen sallimisen tai asioiden oikealle tolalle saattaminen eli 
asioiden referoimatta käsittelemisen väliltä. Ympäristölautakunnan 7.4.2016 kokous esityslista-asioiden 
27 ja 29 käsittelyn siirtäminen seuraavaan kokoukseen osoittaa hänen valintansa. Samalla se antaa 
vastauksen kysymykseen; Onko hän tullut Karkkilaan kollegiaalisen lojaalisuusvelvoitteen ylläpitäjäksi 
vai asioiden hoitajaksi ja niiden oikealle tolalle saattajaksi? Toisin sanoen mm. hyvän hallinnon 
ylläpitäjäksi. 
 

5. Karkkilassa ja entisestään laajenevaa  ”referoidaan sen mukaan kun on tarpeen”,  ”se (referointi) on 
jokaisen harkittavissa oleva asia” toimintaa tarvitaan ainoastaan mm. ympäristöorganisaatiossa 
toimivien ja heidän toiminnastaan vastaavien henkilöiden osaamattomuuden ja virheellisten 
toimenpiteiden peittelyyn. Ei mihinkään muuhun. Kaikki asiat voidaan ratkaista asiapohjalta. Mikäli 
asioissa tumpuloidaan, asia tulee myöntää ja korjata eikä lähteä peittelemään.  

 
6. Olen kirjoittanut 27.2.2015 klo 7.59 lähetetyssä sähköpostissa kaikille tahoille kunniallisen 

ulospääsytien ”referoidaan sen mukaan kun on tarpeen”,  ”se (referointi) on jokaisen harkittavissa 
oleva asia” perusteella milloin mihinkin suuntaan toteutetusta vääristelystä ja mielivallasta. 
Toivottavasti lopulta myös tuloksellisesti. Esim. vastaava rakennustarkastaja Nicole Ahtokivi ei pääse 
minkäännäköisillä toimintaorganisaatiokaavioilla niistä vastuista, joita hänelle Vihdistä toimitettavien 
ympäristöpalveluiden vastaanottajana ja hyväksyjänä kuuluu. 
 



7. Tässä vaiheessa on todettava tiedoksi se, että hyvää hallintoa ei osoita se, että mm. entinen 
hallintopäällikkö Jarkko Luukkonen ohjeistaa virkahenkilöitä ”selkäni takana” referoinnin hyväksyen 
tavalla, joka sallii yksityisoikeudellisessa asiassa kannaltani olennaisten asioiden pois jättämisen ja 
vastapuolelle asettumisen. Siitäkin huolimatta että virkahenkilöitä on erehdytetty. On täysin absurdia 
eli mm. järjen vastaista edellyttää esittämään oikaisuvaatimuksen perustelut 11.3.2016 mennessä kun 
asiakirjat toimitetaan vasta 23.3.2016. Silloinkin erityisjärjestelyin vasta juuri ennen toimistoajan 
sulkeutumista. 

 
8. Kun tekninen johtaja Ahti Huhtaniska on jostain syystä heti alusta asti osoittanut olevansa esim. maa-

ainesasioissa referoinnin ja luottamushenkilöiden manipuloinnin sekä erehdyttämisen jatkamisen 
hyväksyjä ja näin asiapohjaisen käsittelyn sijasta kollegiaalisen lojaalisuusvelvoitteen ylläpitäjä nyt myös 
yksityisoikeudellisessakin asiassa ja kun kaupunginjohtaja Marko Järvenpään linjasta ei vielä ole selkeää 
tietoa, peruutan sähköpostitse 9.3.2016 klo 14.58 jättämäni oikaisuvaatimuksen. Siitä ei ole tietoa 
kuinka isoilla kirjaimilla tai miten muutoin se pitää ilmoittaa, että oikaisuvaatimukseni peruutus otetaan 
huomioon ennen kuin asia on ratkaistu. Joka tapauksessa toistan, että peruutan sähköpostitse 9.3.2016 
klo 14.58 jättämäni oikaisuvaatimuksen.  

 
MORENIA OY:n MAA-AINESTEN OTTAMISEN JATKOLUPAHAKEMUS, Vaskijärvi Tapiola 224-411-7-62 
 
9. Morenia OY:n maa-ainesten ottamisen jatkolupahakemus, Vaskijärvi Tapiola 224-411-7-62 seuraavaa: 
 

9.1. Mikäli asiaa ei siirretä uuteen valmisteluun ja vasta seuraavassa kokouksessa käsiteltäväksi, 
ottamislupa tulee myöntää ainoastaan seuraavalla klausuulilla: Ottamislupa myönnetään 
ottosuunnitelman mukaiselle alueelle peruslupamääräyskokonaisuutta noudattaen. Eikä muuta. 
(peruslupamääräyskokonaisuus liitetiedostona). Mikäli ottaja ei ole lupaprojektissa olevien 
epäselvyyksien ja ristiriitaisuuksien seurauksien minimoimiseksi valmis hyväksymään 
peruslupamääräyskokonaisuutta lupamääräyksiksi, ei ottaja sitten mitään lupaa tarvitsekaan. 
 

PERUSTELUT: 
 

9.2. Esittämäni ottamislupapäätöksen sisältämä lause siirtää kaikki vastuut ottamisluvan saajalle. 
Sisältäen niin ottosuunnitelman epäselvyydet, puutteellisuudet, ristiriitaisuudet ja muut 
puliveivaukset sekä referoinnit.  

9.3. Esitetty ottamissuunnitelma on koristekuviin ja korulauseisiin perustuva kokonaisuus, jota ei 
pystytä, eikä ole edes tarkoituskaan toteuttaa käytännössä. 

9.4. Ottosuunnitelmakokonaisuus on niin viranomaista erehdyttävä, että se täyttää, jopa petoksen 
tunnusmerkistön. 

9.5. Esittämäni lause mahdollistaa niin haluttaessa ilman laajempia selvityksiä toiminnan välittömän 
jatkamisen, jolloin ilmoitettu 100 henkilön työllistyminen eikä tuotannot vaarannu. 
 

 
LISÄPERUSTELUNA MM. SEURAAVAA: 
 
 

9.6. Muistutuksessani esitettyä ei ole otettu huomioon eikä muistutustani ole merkitty liitteeksi.  
9.7. Vuosien 2011 ja 2013 pohjaveden tarkkailutiedot puuttuu. Mistä syystä? Onko mahdollisesti saatu 

poikkeus olla mittaamatta mm. vuonna 2012, jolloin pohjavedet olivat yleisesti korkealla?  
9.8. Pohjavesitaulukossa ei esiinny ELY-keskuksen lausunnossa päivämäärällä 5.4.2007 olevaa lukemaa 

+126,30 
9.9. Pohjavesikorkeuksissa ei hyödynnetä Rudus OY:n alueen putkien 1, 2, 3 eikä putken 4 korkeuksia, 

vaikka putki 2 on koilliskulmassa ihan rajassa kiinni ja putki 1 on luoteiskulmassa ja sekin vain n. 



100 metrin  päässä ko. ottamisalueesta. Putket selviävät mm. aluekokonaisuuden 
ympäristövaikutusarvioinin  liitteistä 

9.10. Seututien 134 toisella puolella ns. Tolppolan alueella pohjaveden pinta on korkeammalla 
kuin Morenia OY:n alueelle myönnetty ottotaso. 

9.11. Pintamaita ei ole poistettu koko alueelta. Vaikka niin ilmoitetaan. Rikastumiskerroksen 
poistamattomuus näkyy mm. elokuussa 2016 kuvatussa ilmakuvassa. Värit ovat itäosan ja 
keskemmällä olevien karheiden välisellä alueella ovat samat. Joten selittelyt ovat turhia. Tilanne 
on aivan sama kuin Muslammin alueellakin. Siellä täyttömassojen ottokohdassa ja montun pohjalla 
erottuu ne kohdat missä pintamaita oli. Tilanne on aivan sama alueen reunoilla, josta erottui se 
missä pintamaista oli. Ainakin sellaiselle, joka jotain vuosikymmenien seuraamisen seurauksena 
pystyy havainnoimaan.  

9.12. Osa pintamaista on poistettu alueelta, joka on alapuolella esitetyn +130,50 kaivutason 
9.13. Pintamaat eivät ole alkuperäisen luvan ottosuunnitelman edellyttämillä paikoilla. Se on 

positiivista ettei niitä ainakaan vielä viime viikonvaihteeseen mennessä oltu kuljetettu pois. 
9.14. Karttaan merkityt pintamaavarastot eivät nykyiselläänkään vastaa olemassa olevaa tilannetta 

maastossa. Osa varastoista on suunnitelmakartoilla esittämättä.  
9.15. Ottamismäärät vaihtelevat ELY-keskuksen lausunnossa olevan 680000 m3ktr. (585400 

+94600 = 680000) ja 394000 m3ktr:n välillä. Lupaa esitetään 585400 m3ktr:lle 
9.16. Mistä asiakirjoista selviävä 394000 m3ktr ylittävä ja lupapäätöksen mukaisesti rahastettu 

ottomäärä otetaan? Pohjavedet näkyviin kaivamallako? Vai Aluetta laajentamalla? Eteläreunaan ja 
tielle 134 päin laajentaminen on peruslupamääräyskokonaisuutta noudattamalla mahdollista. 
Tielle 134 päin esitettyä + 130,50 tasoa ei Rudus OY:n alueen putken 1 vesikorkeus huomioon 
ottaen ole mahdollista saavuttaa. Tuon korkeuden mukaan pohjataso tulee 0lla +132,6 tai ylempi. 
Pohjatasossa on otettava huomioon peruslupamääräyskokonaisuuden etusivulla sanottu. Eli 
suotautumiskerroksen ohentumisen seurauksena nopeutuneen vajoveden seurauksena tapahtuva 
pohjaveden pinnan nousu. 

9.17. Myöskään se ilmoitus, että ympäristölupa on lainvoimainen, ei pidä paikkaansa. 1.4.2016 
hain sitä koskevan Vaasan hallinto-oikeuden täydennyspyynnön postista. Myöskin ottoluvan 
siirtolupa Morenia OY & Morenia OY on käsittelyssä. 

9.18. Alueella on kaiken kaikkiaan alun toistakymmentä eri karttaversiota. 
9.19. Edellä esitetty tilanne ei poistu eikä edes selkiydy Sulanderin  eikä hänen alaistensa eikä 

kenenkään muunkaan kokouksessa tai maastokatselmuksessa esittämillä selittelyillä. 
9.20. Kun edellinen lupa on päättynyt 21.3.2016 jatkoluvasta ei voine olla kysymys. Ei varsinkaan 

kun valituksia on vireillä. 
 
10. Asia hoituu kaikkein yksinkertaisin ja helpoimmin aiemmin edellä esittämälläni lauseella Ottamislupa 

myönnetään ottosuunnitelman mukaiselle alueelle peruslupamääräyskokonaisuutta noudattaen. 
 
11. Asia ei vaadi mitään muuta äheltämistä eikä säheltämistä. Vastuut siirtyvät kaikki ottoluvan hakijalle ja 

saajalle. Myöskin kansalaisvalvonnan toteuttaminen kaukovalvontana esim. 
pienoishelikopterikuvauksin muidenkin kuin allekirjoittaneen toimesta  helpottuu ja tehostuu.   

 

Lopuksi painotan 27.2.2015 klo 7.59 esittämääni yhteistyötä edelleen odottaen erityisesti 
seuraavaa: 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, allekirjoittanut kyllä selvittää mitä 
mikin tarkoittaa.  
 
Haavistossa 7.4.2016 
 
Markku Sahlstedt 
Maanviljelijä 



Haavistontie 131 
03710 Uusitalo 
 
 
*********************************************** 
*********************************************** 
 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 9. maaliskuutata 2016 14:58 
Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi> 
Aihe: Oikaisuvaatimus 22.2.2016 Taina Saaren tekemä viranhaltijapäätös / Eroosiosuojauksen 
toteuttaminen kiinteistölle Katajamäki 224-402-5-27  
 
 
 
 
 
Karkkilan kirjaamo 
Karkkilan Ympäristölautakunta 
 
Valtatie 26 
03600 Karkkila 
 
 
 

Oikolukematon 

Yksikään tämän sähköpostin saanut ei voi voi vetäytyä sen 

taakse, ettei olisi ollut tietoa käytettävissä. 

 
Päätöksen tiedoksisaannin ja sen seurauksena 
oikaisuvaatimuksen jättöajan epäselvyyksistä johtuen oikeus 
mahdollisten kirjoitusvirheiden korjaamiseen ja oikeus 
perusteiden esittämiseen tekstin täydentämiseen sekä 
korjaamiseen että liiteaineistojen lisäämiseen varataan. 
 
Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, 
allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin tarkoittaa. 

 
 

 
 
 

ASIA: 
Oikaisuvaatimus 22.2.2016 Taina Saaren tekemä viranhaltijapäätös / Eroosiosuojauksen toteuttaminen 
kiinteistölle Katajamäki 224-402-5-27 
 
VIITE: 
Liitetiedostona oleva rakennustarkastaja 6/10.03.00/2016  22.2.2016 tekemä 1 §:län mukainen 
viranhaltijapäätös, joka on liitteenä liitetiedostona.  



 
Päätöksen tiedoksisaannin ja sen seurauksena oikaisuvaatimuksen jättöajan epäselvyyksistä johtuen oikeus 
mahdollisten kirjoitusvirheiden korjaamiseen ja oikeus perusteiden esittämiseen tekstin täydentämiseen 
sekä korjaamiseen että liiteaineistojen lisäämiseen varataan. Muutoin tässä vaiheessa seuraavaa: 
 
1. Vaadin päätöksen kumoamista ja palauttamista uuteen käsittelyyn. 
 
2. Perusteet esitän tähän oikaisuvaatimukseen kuuluvassa täydennyksessä ja sen yhteydessä esitettävällä 

kuva-aineistolla. 
 

3. Tässä vaiheessa totean, että en ole vieläkään voinut välttyä vaikutelmalta, että päätös on tehty 
vastaavan rakennustarkastajan painostamana. Myönnetään sitä sitten tai ei. 

 
4. Rakennustarkastaja Taina Saari ei ainakaan vielä lukeudu niihin henkilöihin, joka vapaaehtoisesti lähtee 

hyväksymään tilannetta, missä katsastusmies hyväksyy jarruttoman auton liikenteeseen. Tai toisena 
vertauksena auttamaan humalaisen ojaan ajaman auton takaisin tielle jatkamaan matkaa, 
ymmärtämättä mitkä vastuut seuraa kummankin esimerkkitapauksen jatkotilanteista. 

 
5. Tietämättä siitä, mitä helmikuussa eroosion osalla tapahtuu nostin vastuiden korostamiseksi asian esille 

13.1.2016. Paperille piirretyt virtausnuolet eivät muuta veden virtauksia maastossa. Siitä osoituksena 
on kiistaton myöhemmin täydennyksen yhteydessä toimitettava  kuva-aineisto.  

 
6. Kenenkään Karkkilalaisen virka- ja / tai luottamushenkilön on turha kuvitella, että asia siirtyy hallinto-

oikeuksien käsiteltäväksi. Karkkilan virka- ja luottamushenkilöt eivät pääse hallinto-oikeuden 
käsittelyjen ajaksi hallinto-oikeuksien ”selän taakse” turvaan. Vastuu on ja pysyy Karkkilan Virka- Ja 
luottamushenkilöillä. Toivottavasti edellä kohdassa neljä olevat esimerkit valaisivat asian tarpeeksi 
selvästi. 

 
7. Kun hallinto-oikeuden käsittelymaksu on 250 euroa ja korkeimman hallinto-oikeuden käsittelymaksu 

500 euroa eli yhteensä 750 euroa ratkaisuista, joiden sisältö on etukäteen tiedossa, niin 
allekirjoittaneelle tulee, jopa halvemmaksi tarjoutua toteuttamaan ko. eroosiosuojaustoimenpiteet 
seuraavasti.  

 
7.1. Vuokraan tela-alustaisen ympäripyörivän kaivinkoneen kauhatoimintojen osalta kaikilla mausteilla 

eli mm. ympäripyörivällä kauhalla. Kustantaa siihen kuljettajan kaivamaan 25.3.2015 esittämäni 
avo-oja Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistön puolelle järven rantaan tulevine vähintään 5 m3 
selkeytymisaltaineen. Tarjous pitää sisällään kaivumaiden kuormauksen lavalle, mikäli Katajamäki 
224-402-5-27 kiinteistön henkilöpoppoo haluaa yhteistyötä ja järjestää kustannuksellaan 
kuljetuskalustoa niin paljon, ettei kaivinkone joudu seisomaan. Mikäli Katajamäki 224-402-5-27 
omistajan omistamalle tai hallinnoimalle 25 hehtaarin metsäkappaleelle ei mahdu ko. kohteesta 
tulevat kaivumaat, olen valmis sijoittamaan Suomala 224-402-5-32 kiinteistölle. Edellisen lisäksi 
tarjous sisältää 60 m 110 mm rej’itettyä tuplaputkea ja 4 metrin levyistä 2 luokan 
suodatinkangasta sekä 15-30 mm sepeliä, jotka tarvitaan rakennuslupamääräysten vastasesti 
rakennetun saunan viemäröinnin jätevesien valumisen ennemmin tai myöhemmin Suomala 224-
402-5-32 kiinteistön puolelle. Josta ne sitten purkautuisivat Suomala 224-402-5-32 kiinteistön 
peltolohkon salaojastoa pitkin allekirjoittaneen jne. kustannuksella Parsilanjärveen. 
Suodatinkangas ja sepeli tarvitaan avo-ojan pohjalta ilman hydraulista murtumaa tai murtumia 
kaivettavan jätevesikatkon eliminointiin. Johon sepelin kuljettamiseen Katajamäki 224-402-5-27 
kiinteistön henkilöstön tulee Avant kuormaimellaan osallistua.  

 



7.2. Edellä kohdassa 7.1 sanotun lisäksi tarjoukseni sisältää myös 50-300 mm kiviaineksen Katajamäki 
224-402-5-27 kiinteistön puolelle kaivettavan avo-ojan eroosiosuojaukseen sepelikerroksesta eli 
avo-ojan pohjasta ylöspäin.  

 
7.3. Lupaamani sepeli ja kiviaines sillä edellytyksellä, että Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistön 

henkilöstö kuljettaa ne kustannuksellaan ja varastoi haluamaansa paikkaan töiden onnistumiseksi. 
 

7.4. Korostan eritysesti, ettei hydraulista murtumaa saa päästä tapahtumaan, koska sen seurauksen on 
yläpuolisen pohjavesialtaan tyhjeneminen muualta kuin se nyt tyhjenee. 

 
8. Toivon, että kaikki ymmärtävät se, ettei allekirjoittaneella ole minkäänlaista velvollisuutta ottaa yhtään 

litraa naapurikiinteistön pintavesiä puolelleen. Ja vielä vähemmän jätevesiä. Ilman umpikaivoa, 
rakennusluvan vastaisesti toteutettu saunan viemäröinti varmistui Taina Saaren päätöksen jälkeen. 
 

9. Perustelut ja kuva-aineiston toimitan CD levyllä kun saan ne kerättyä siinä määrin, että selittelyt 
loppuvat. Pitäisi loppua jo edellä olevankin perusteella. 

 
10. Viittaan asiassa kaikkeen aikaisemmin asiassa esittämääni. jotka uudistan. 
 
 
Päätös postitse, että sähköpostitse. 
 
Haavistossa 9.3.2016 
 
 
Markku Sahlstedt 
Haavistontie 131 
03710 Uusitalo 
 
 
 
******************************* 
******************************* 
 
Lähettäjä: Levoniemi Jaana [mailto:Jaana.Levoniemi@karkkila.fi]  
Lähetetty: 26. helmikuuta 2016 14:41 
Vastaanottaja: markku.sahlstedt@pp.inet.fi 
Aihe: VL: Viranhaltijapäätös / Eroosiosuojauksen toteuttaminen kiinteistölle Katajamäki 224-402-5-27 
 
  
  
Lähettäjä: Levoniemi Jaana  
Lähetetty: 26. helmikuuta 2016 14:35 

Vastaanottaja: 'markku.sahlstedt@pp.inet.fi' 

Aihe: VL: Viranhaltijapäätös / Eroosiosuojauksen toteuttaminen kiinteistölle Katajamäki 224-402-5-27 
  
Hei, 
Viestiinne viitaten tässä vielä päätös uudelleen. 
  
  
Ystävällisin terveisin 
  

mailto:Jaana.Levoniemi@karkkila.fi
mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi


  
Jaana Levoniemi 
asianhallintasihteeri 
 
jaana.levoniemi@karkkila.fi 
044 0421760 
Karkkilan kaupunki 
Valtatie 26 B 
03600 Karkkila 

www.karkkila.fi  
www.facebook.com > Me Karkkilalaiset – Karkkilan kaupunki 

  
  
  
  
Lähettäjä: Levoniemi Jaana  
Lähetetty: 22. helmikuuta 2016 14:15 

Vastaanottaja: 'markku.sahlstedt@pp.inet.fi'; 'lauri.sahlstedt@kolumbus.fi'; 'ari.silfverberg@kolumbus.fi'; 

'mauri.toivola@msn.fi'; Ahtokivi Nicole; rauno.salonen@luisp.fi 
Kopio: Saari Taina 

Aihe: Viranhaltijapäätös / Eroosiosuojauksen toteuttaminen kiinteistölle Katajamäki 224-402-5-27 
  
Hei, 
  
Ohessa tiedoksenne viranhaltijapäätös sekä päätöksen liite. 
  
Eroosiosuojauksen toteuttaminen kiinteistölle Katajamäki 224-402-5-27 
  
  
Ystävällisin terveisin 
  
  
Jaana Levoniemi 
asianhallintasihteeri 
 
jaana.levoniemi@karkkila.fi 
044 0421760 
Karkkilan kaupunki 
Valtatie 26 B 
03600 Karkkila 

www.karkkila.fi  
www.facebook.com > Me Karkkilalaiset – Karkkilan kaupunki 

 

*********************************************** 
*********************************************** 
 
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 13. tammikuutata 2016 7:37 

mailto:jaana.levoniemi@karkkila.fi
http://www.karkkila.fi/
http://www.facebook.com/
mailto:rauno.salonen@luisp.fi
mailto:jaana.levoniemi@karkkila.fi
http://www.karkkila.fi/
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Vastaanottaja: 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'ari.silfverberg@kolumbus.fi' 
<ari.silfverberg@kolumbus.fi>; 'mauritoivola@msn.com' <mauritoivola@msn.com>; 
'taina.saari@karkkila.fi' <taina.saari@karkkila.fi>; 'hilkka.kivimaki@karkkila.fi' <hilkka.kivimaki@karkkila.fi>; 
'nicole.ahtokivi@karkkila.fi' <nicole.ahtokivi@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' 
<tapio.jokela@karkkila.fi>; 'matti.napari@karkkila.fi' <matti.napari@karkkila.fi>; 
'ahti.huhtaniska@karkkila.fi' <ahti.huhtaniska@karkkila.fi>; 'aki.niittymaki@suomenpyrotekniikka.fi' 
<aki.niittymaki@suomenpyrotekniikka.fi>; 'lauri.sahlstedt@kolumbus.fi' <lauri.sahlstedt@kolumbus.fi>; 
'antti.sahlstedt@kolumbus.fi' <antti.sahlstedt@kolumbus.fi> 
Aihe: Maankäyttö- ja rakennuslakiin sekä vesilakiin perustuvat peruslähtökohdat Katajamäki 224-402-5-27 
kiinteistön rakennuspaikkakokonaisuuden eroosiosuojauksen toteuttamiseksi ja lakien edellyttämän 
päätöksen tekemiseksi  
 
 
 
 

  
Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan lomarakennus, talousrakennus ja saunarakennus 
rakennuslupakokonaisuuden pääsuunnittelija Mauri Toivola ja vastaava työnjohtaja Ari Silfverberg 
sekä Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan omistaja ja lomarakennus, talousrakennus ja 
saunarakennus rakennuslupakokonaisuuden haltija. 
  
Pääsuunnittelija 
Mauri Toivola  
  
Vastaava työnjohtaja 
Ari Silfverberg 
  
Omistaja  
Lauri Sahlstedt 
Ja/ tai heidän seuraajansa 
  
JA 
  
Karkkilan kaupunki 
  
kirjaamo@karkkila.fi ; ari.silfverberg@kolumbus.fi ; mauritoivola@msn.com ; taina.saari@karkkila.fi ; 
hilkka.kivimaki@karkkila.fi ; nicole.ahtokivi@karkkila.fi ; tapio.jokela@karkkila.fi ; matti.napari@karkkila.fi ; 
ahti.huhtaniska@karkkila.fi ; aki.niittymaki@suomenpyrotekniikka.fi ; lauri.sahlstedt@kolumbus.fi ; 
antti.sahlstedt@kolumbus.fi ; 
 
 
 

Tekninen johtaja Ahti Huhtaniska eikä Johtava 

rakennustarkastaja Nicole Ahtokivi eikä kukaan mukaan 

voi vetäytyä sen taakse, ettei olisi ollut tietoa 

käytettävissä. 

 

mailto:kirjaamo@karkkila.fi
mailto:ari.silfverberg@kolumbus.fi
mailto:mauritoivola@msn.com
mailto:taina.saari@karkkila.fi
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mailto:nicole.ahtokivi@karkkila.fi
mailto:tapio.jokela@karkkila.fi
mailto:matti.napari@karkkila.fi
mailto:ahti.huhtaniska@karkkila.fi
mailto:aki.niittymaki@suomenpyrotekniikka.fi
mailto:lauri.sahlstedt@kolumbus.fi
mailto:antti.sahlstedt@kolumbus.fi


Oikeus mahdollisten kirjoitusvirheiden korjaamiseen ja 

oikeus tekstin täydentämiseen sekä korjaamiseen että 

liiteaineistojen lisäämiseen varataan. 

 

Mikäli asioita ei ymmärretä tai ne eivät muutoin avaudu, 
allekirjoittanut kyllä selvittää mitä mikin tarkoittaa. 

 
  
ASIA: 
Maankäyttö- ja rakennuslakiin sekä vesilakiin perustuvat peruslähtökohdat Katajamäki 224-402-5-
27 kiinteistön rakennuspaikkakokonaisuuden eroosiosuojauksen toteuttamiseksi ja lakien 
edellyttämän päätöksen tekemiseksi. 
  
VIITE: 
Tilanne 13.4.2015 ja 16.12.2015 Taina Saaren vastauksien jälkeen (12.1.2016) 
 
  
Tilanteesta 13.4.2015 ja 16.12.2015-12.1.2016 jälkeen todettava seuraavaa: 
 
1. Ensimmäiseksi on todettava, että 16.12.2015 tapahtuneen aamupäiväisen Taina Saaren 

selittelyn seurauksena ei voi välttyä vaikutelmalta, että Taina Saaren toimintaan on tässä 
asiassa yhä enenemässä määrin vaikuttanut allekirjoittaneen suuntaan maa-ainesasioissa 
kaunainen Karkkilan johtava rakennustarkastaja Nicole Ahtokivi. 

 

2. Mistä syystä Taina Saaren selitykset katselmuksineen ja haittojen tai vahinkojen 
toteutumisarviointeineen olivat samoja kuin Nicole Ahtokiven jo kuukausia aiemmin esittämät, 
tosiasioita huomioon ottamattomat, teoreettisen hallintobyrokraatin esittämät, itse asian 
sivuuttavat selittelyt ja selitelmät? Mihin Nicole Ahtokivi on sivuuttanut maalais-, tai 
kaupunkilaisjärjen käyttämisen lisäksi myös rakennuslaissa ja vesilaissa sanotun?  

 
3. Taina Saaren 30.3.2015 klo 15.19 sähköpostitse lähettämän vastauksen, joka sähköposti 

kokonaisuudessaan jäljempänä, ”Työt rakennuspaikoilla tulee toteuttaa siten, että maa-
ainesten haitallinen kulkeutuminen vesistöön estetään asianmukaisesti. Mahdollinen 
rantaviivan muokkaus edellyttää erillistä lupakäsittelyä.  Samoin on estettävä maa-ainesten 
sekä pinta- ja sulamisvesien kulkeutuminen naapurikiinteistöille.”, sisältö on edelleen 
kohdallaan. Näin on tilanne myös maalais-, tai kaupunkilaisjärjen ja rakennuslain sekä myös 
vesilain mukaan.  

 
4. Kaikille pitää olla selvää se, että rakentamisen seurauksena lisääntyvät hulevedet niiden 

aiheuttamat eroosiot eli maa-aineksien veden mukana kulkeutuminen ovat kiinteistöllä 
syntyvää jätettä, jonka käsittely ja poistaminen on toteutettava sillä kiinteistöllä, jolla se 
muodostuu. Ei muitakaan jätteitä voida jättää eikä edellyttää naapurikiinteistöjen 
hoidettavaksi. Ei suoraan. Eikä millään rajalle tehtävillä rakenteilla. 

 
5. Taina Saaren vastauksen tekstistä, että ”Rakennustyönaikaisten järjestelyjen 

asianmukaisuudesta huolehtii kohteen vastaava työnjohtaja.” on todettava, että se ei vastaa 
maankäyttö-ja rakennuslaissa eikä vesilaissa sanottua. Ei siinäkään tapauksessa, että asia on tai 
olisi Karkkilan kaupungin hallintosäännössä siirretty lain vastaisesti rakennuskohteen 



vastaavalle työnjohtajalle. Mikäli se on tai olisi hulevesien osalta vastaava työnjohtaja, niin 
silloin vastaava työnjohtaja toimii maankäyttö- ja rakennuslaissa sekä vesilaissa sanotun 
vastaisesti. Millä perusteella vastaava työnjohtaja ei ole siirtänyt hulevesiasiaa kunnan 
monijäseniselle toimielimelle tai ympäristölautakunnalle? Ei vaikka asiasta on ilmoitettu jo 
rakennuspaikan maaston käsittelyn alettua. Vaikuttiko siihen Taina Saaren 30.3.2015 klo 15.19 
sähköpostitse lähettämä vastaus? Mikäli ei vaikuttanut, niin onko ko. Katajamäki 224-402-5-27 
kiinteistön tapauksessa olemassa hulevesien osalta joku allekirjoittaneen tiedossa olematon 
keskustelu tai puhe tai mahdollisesti jopa sopimus, millä jäljempänä kohdissa 6 ja 7, 
lihavoinnilla kirjoitetussa ja alleviivauksella korostetussa tekstissä sanottu sivuutetaan? 

 
6. Hulevesistä vastaa rakennuslain 13 a luvun mukaan kunnan monijäseninen toimielin. 

Vesilain 5 luvun mukaan ojitusasioista vastaa kunnan ympäristölautakunta. Ei rakennuttajan 
palkkalistoilla oleva rakennuskohteen vastaava työnjohtaja. 

 
7. Rakennuttajan palkkalistoilla oleva rakennuskohteen vastaava työnjohtaja ei ole 

hulevesiasioissa kunnan monijäsenisen toimielin. Eikä ojitusasioissa ympäristölautakunta. 
Eikä myöskään edellä sanottujen toimielinten esittelijä. Molemmat tehtävät kuuluvat 
kunnan palkkalistoilla työskenteleville tai muutoin järjestetyille asiaa asiapohjalta hoitaville 
virkahenkilöille. 

 
8. Kun olen jo 25.3.2015 klo 13.04 lähettämässäni sähköpostissa etukäteen hyvää hyvyyttäni 

esittänyt ne välttämättömät maalais- tai kaupunkilaisjärjen ja lakien edellyttämät sekä 
nykyiseen tilanteeseen verrattuna kustannuksiltaan mitättömät toimenpiteet, joita 
rakennustarkastaja Taina Saaren 30.3.2015 klo 15.19 sähköpostitse lähettämän vastauksen 
sisältö, ”Työt rakennuspaikoilla tulee toteuttaa siten, että maa-ainesten haitallinen 
kulkeutuminen vesistöön estetään asianmukaisesti. Mahdollinen rantaviivan muokkaus 
edellyttää erillistä lupakäsittelyä.  Samoin on estettävä maa-ainesten sekä pinta- ja 
sulamisvesien kulkeutuminen naapurikiinteistöille.”, yksiselitteisen selkeästi edelleen lakien 
lisäksi edellyttää, niin ihmettelen miksi niitä ei ole vieläkään edellytetty edes viran puolesta 
toteutettavaksi. Ei vaikka olen kuva-aineistolla esittänyt, että eroosio on tosiasia. 

 
9. Mihin Nicole Ahtokivi on unohtanut sen, ettei maankäyttö- ja rakennuslaki eikä vesilaki eikä 

muutkaan lait edes mahdollista, saati että ne oikeuttaisivat edes pienemmässäkään määrin 
Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistöllä toteutettujen rakentamistoimenpiteiden seurauksena 
muodostuvien ja merkittävästi lisääntyneiden hulevesien valuttamista tai edes osittaistakaan 
luontaista vapaata valumista kokonaan Suomala 224-402-5-32 kiinteistön puolella olevaan 
ojaan ja sen jatkeena Parsilanjärven rannan suuntaisena olevaan noin 250 metrin pituiseen 
selkeytysaltaaseen. Ja niillä Suomala 224-402-5-32  kiinteistön osalta ko. peltokohdassa 
toteutettuun eroosiosuojaus- hulevesien suodatusrakenteisiin?  

 
10. Korostan, että maankäyttö- ja rakennuslaki eikä vesilaki kumpikaan eikä muutkaan lait edes 

mahdollista, saati oikeuta hulevesien osalta kunnan monijäsenistä toimielintä eikä ojituksen 
osalta ympäristölautakuntaa ohittamaan jo 25.3.2015 klo 13.04 lähettämässäni sähköpostissa 
tekemääni esitystä Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistön hulevesien johtamis- ja 
eroosiosuojaustoimenpiteiksi. (Esitys eli 25.3.20115 klo 13.04 lähetetty sähköposti on 
kokonaisuudessaan jäljempänä. Ihan lopussa, josta tämä viestiketju alkaa.) 

 



11. Käytännön maalais- tai kaupunkilaisjärjen lisäksi kohdassa 10 sanotun estää jo maankäyttö- ja 
rakennuslain sekä vesilain yleismääritykset.  

 
12. Myöskään em. lakien yksityiskohtaisista perusteluista ei löydy perustetta tai perusteita sille, 

että Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistöllä ja sen omistajilla tai haltijoilla olisi edes jonkinlainen 
mahdollisuus saati lakien mahdollistama oikeus johtaa vesiä Suomala 224-402-5-32 
kiinteistöllä oleviin ojitus- ja eroosiosuojaus- ja hulevesien suodatusrakenteisiin. 

 
13. Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistöllä ja sen omistajilla tai haltijoilla ei ole minkäänlaista, saati 

pakottavaa tarvetta maansa kuivattamiseksi johtaa vesiä Suomala 224-402-5-32 kiinteistöllä 
oleviin Suomala 224-402-5-32 kiinteistön ojitus- ja eroosiosuojaus- eikä hulevesien 
suodatusrakenteisiin.  

 
14. Ensimmäinen pakottava tarve mikä Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistön omistajille tai 

haltijoille lankeaa, on se, että järjestävät kaikki Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistön 
rakentamisen seurauksena muodostuvat ja virtauksiltaan muuttuneet sekä merkittävästi 
suurentuneet hulevedet  virtaamaan omaa Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistöään pitkin 
Haaviston osakaskunnan omistamaan ja hallinnoimaan Parsilanjärvi RNO 224-402-876-1 
nimiseen järveen.  

 
15. Toinen pakottava tosiasiatarve, on se, että Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistön omistajat tai 

haltijat järjestävät kaikki Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistön rakentamisen seurauksena 
muodostuvat ja virtauksiltaan muuttuneet sekä merkittävästi suurentuneiden hulevesien 
virtauksen Parsilanjäveen siten, että maa-ainesten kulkeutuminen vesistöön ja 
naapurikiinteistölle estetään asianmukaisesti. 

 
16. Edellä kohdissa 14 ja 15 sanotun lisäksi kiistaton tosiasia on se, että Katajamäki 224-402-5-27 

kiinteistö ja sen omistajat tai haltijat saavat johdettua kaikki Katajamäki 224-402-5-27 
kiinteistön rakentamisen seurauksena muodostuvat ja virtauksiltaan muuttuneet sekä 
merkittävästi suurentuneet hulevedet omaa Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistöään pitkin 
Haaviston osakaskunnan omistamaan ja hallinnoimaan Parsilanjärvi RNO 224-402-876-1 
nimiseen järveen. Tilanne on aivan sama järven rantaan Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistön 
osalta tarvittavien riittävien eroosiosuojaustoimenpiteiden kohdalla. Nekin saadaan kokonaan 
toteutettua Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistön puolelle siitäkin huolimatta, että niissä on 
otettava huomioon myös ilmastonmuutoksen vaikutukset. (Maankäyttö- ja rakennuslain 103 c 
pykälän 1 momentin kohta 3. Pykälä on jäljempänä.) Toisin sanoen Parsilanjärven rantaan 
tarvittava ja kokonaan Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistön puolelle rakennettavaksi 
edellytettävä selkeytysallas on oltava tilavuudeltaan riittävän suuri. Kooksi ei riitä 500 litraa eli 
0,5 m3. Koon tulee olla maastokaltevuus huomioon ottaen 5000 litraa eli 5 m3. Joka sekin on 
pieni tilanteessa, jossa vettä tulee 35 mm 20 minuutissa eli 105 mm tunnissa, kuten kävi mm. 
vuonna 1988.  

 
17. Edellä kohdissa 14, 15 ja varsinkin kohdassa 16 sanottujen tosiasioiden seurauksena ojan 

kaivattaminen tai kaivaminen ko. kiinteistöjen rajalle ei tule kysymykseen. Ei siitäkään 
huolimatta, että vesilaissa on tällainen mahdollistettu niissä tapauksissa, missä maan 
kuivattaminen ei ole mahdollista ilman naapurikiinteistön käyttöä. Muistettavaksi ja 
huomioon otetavaksi korostan edellä kohdissa 14, 15 ja 16 sanottua. Eli pelkistettynä totean, 



että Katajamäki kiinteistön 224-402-5-27 hulevesiasiaan kuuluviin ja lakien edellyttämiin 
järjestelyihin eikä eroosiosuojaukseen eikä vesistöön johtamiseen voida käyttää raja-aluetta. 
Eikä varsinkaan Suomala 224-402-5-32 kiinteistöä eikä sen puolella kokonaan olevia oja-
eroosiosuojaus- eikä hulevesien suodatusrakenteita. 

 
18. Raja-alueen käyttö estyy ja poistuu seuraavilla perusteilla: 

 
18.1. Raja-alueelle hieta- ja hiekkapitoiseen maahan kaivettava oja tuhoaa totaalisesti 

kokonaan Suomala 224-402-5-32 kiinteistön puolelle toteutettujen ja vain Suomala 224-
402-5-32 kiinteistön tarpeita varten mitoitettujen eroosiosuojaus- ja hulevesien 
suodatusrakenteiden toimivuuden.  

 
18.2. Totaalinen tuhoutuminen ei ole sellainen vähämerkityksinen haitta, joka voidaan 

rahalla korvata. Tai edes määrätä rahalla korvattavaksi. Hulevesi on jätettä ja sen 
käsittelyjärjestelyt tulee hoitaa sillä kiinteistöllä jolla ne muodostuvat. 

 
18.3. Totaalinen tuhoutumisen osalta ei voi välttyä vaikutelmalta, että se on tietoisesti ja 

tarkoituksellisesti sekä laskelmoidusti tähän asti viranomaisen hyväksymänä 
allekirjoittaneen hoidettavaksi suunniteltu ja järjestetty, jopa tavoitteellisesti suunniteltu 
ja järjestetty. Ennemmin tai myöhemmin vähänkin suurempien sateiden seurauksena 
konkretisoituva ja esittämilläni toimenpiteillä estettävissä oleva vahinkotilanne. Ei vain 
pelkkä haittatilanne. 

 

18.4. Johtuuko nyt vallitseva tilanne ja sen seurauksena syntyvä jatkotilanne 
virkahenkilöiden osaamattomuudesta, vai taitamattomuudesta, vai jonkun virkahenkilön 
kaunaisuudesta? Mikäli ei johdu edellä mainituista, niin johtuuko tilanne sitten 
mahdollisesti, jopa mahdollisista myötäjäisistä? 

 
18.5. Kohdassa 18.4 esitetyt kysymykset ovat enemmän kuin perusteltuja syystä, että 

toimimalla jo 25.3.2015 klo 13.04 sähköpostitse esittämälläni tavalla, ei mitään haitta- eikä 
vahinkotilannetta synny eikä tule syntymäänkään Suomala 224-402-5-32 kiinteistölle. Eikä 
myöskään Haaviston osakaskunnan omistamalle ja hallinnoimalle Parsilanjärvi RNO 224-
402-876-1 nimiselle vesialueelle. Kaikki rakentamisen seuraukset haittoineen ja 
vahinkoineen pysyvät rakennuttajalla. Eli Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistön omistajilla 
tai haltijoilla. Niin kuin maalais- tai kaupunkilaisjärjen ja lakienkin mukaan kuuluukin pysyä. 

 
18.6. Huomioon otettavaksi myös se, että kokonaan Suomala 224-402-5-32 kiinteistön 

puolelle toteutettua ja vain Suomala 224-402-5-32 kiinteistön tarpeita varten Mäkilän 
peltolohkon itäreunaan Katajamäki 224-402—5-27 kiinteistön länsipuolelle toteutettua 
ojaa ei tarvita ko. peltolohkon kuivattamiseen. Se on kaivatettu yksinomaan sen takia, että 
se estää Suomala 224-402-5-32 kiinteistön peltolohkolla työskenteleviä urakoitsijoita 
eksymästä vahingossa Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistön puolelle. 

 
18.7. Mäkilän peltolohkon itärajan kaltevuudesta saatan tiedoksi ja huomioon otettavaksi 

mm. sen, että pelto viettää ojasta länteen päin. Siis ojasta poispäin. Toisin sanoen 
kokonaan Suomala 224-402-5-32 kiinteistön puolella olevaan ojaan ei tule eroosiota 



aiheuttavia vesiä muualta kuin Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistöltä. Tilanne on sama 
rakentamisen myötä merkittävästi lisääntyneiden hulevesien osalta.  

 
18.8. Mikäli olisin toteuttanut (kaivattanut) ojan raja-alueelle, Suomala 224-402-5-32 

kiinteistön ongelmaksi olisi jatkossa muodostunut Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistön 
rakentamisen seurauksena lisääntyneiden hulevesien aiheuttama eroosio ja sen 
seurauksien eli mm. maa-aineksen kulkeutumisen estäminen Haaviston osakaskunnan 
omistamaan ja hallinnoimaan Parsilanjärvi RNO 224-402-876-1 nimiseen vesialueeseen.  

 
18.9. Nyt edellä kohdassa 18.8 kohdassa sanottua maa-ainesten kulkeutumisongelmaa 

eikä sen poistamisvelvoitetta ole Suomala 224-402-5-32 kiinteistön osalla. Toimimalla 
aikanaan kaukonäköisesti maa-aineksien kulkeutumisen ja varsinkin vesistöön 
kulkeutumisen estäminen on nyt pelkästään Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistön osalta 
sen omistajilla tai haltijoilla, eli niillä joille se kuuluukin. 

 
18.10. Mikäli edellä olevan jälkeen vieläkin mahdollisesti joku taho yrittää lähteä siitä, että 

ojan paikka olisi edelleen toteutettavissa ko. kiinteistöjen rajalle, niin sen mahdollisuuden 
eliminoimiseksi totean kohteliaimmin, että sitä rakennetta tai niitä rakenteita, joita ojan 
rajalle toteuttaminen edellyttää, ei saada toteutettua eikä käytännössä toimimaan 
Suomala 224-402-5-32 kiinteistön eroosiosuojausrakenteiden osana olevaa hulevesien 
suodatusjärjestelmää eikä sen toimivuutta vahingoittamatta. Oikeammin ilmaistuna 
toimivuutta tuhoamatta. 

 
18.11. Vesilaissa käsitelty ojitustoimituskaan, jossa ojan paikka määrättäisiin rajalle, ei tule 

kysymykseen, koska osapuolia on vain kaksi. Ojitustoimituksen toteuttaminen edellyttää 
osapuolien lukumääräksi vähintään kolmea tai enemmän. 

 
18.12. Mikäli laki mahdollistaisi ojitustoimituksen toteuttamisen, niin sitä ei tarvita ko. 

tapauksessa. Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistön omistajat tai haltijat saavat toteutettua 
kaikki hulevesien johtamiseen ja eroosion sekä maa-aineksen kulkeutumisen estämiseen 
tarvittavat yksittäiset ja niistä koostuvat kokonaisrakenteet kokonaan Katajamäki 224-402-
5-27 kiinteistön alueella. Niihin ei tarvita Suomala 224-402-5-32 aluetta eikä sillä olevia, 
vain Suomala 224-402-5-32 kiinteistön tarpeita varten suunniteltuja ja mitoitettuja sekä 
toteutettuja kokonaisrakenteita.  

 
18.13. Kun kummallakin kiinteistöllä on oma toisistaan riippumaton kokonaisjärjestelmä ja 

kun kumpikin kiinteistö huolehtii järjestelmänsä toimivuudesta, niin tulkintaerimielisyydet 
ja mahdolliset riitatilanteetkin jatkossa on eliminoitu. Tätäkö Katajamäki kiinteistön 
omistajat tai haltijat eivätkä heitä peesaavat halua? 

 
18.14. Rakennuslain 165 §:ssä sanotaan tyhjentävästi ne perustelut, joihin 25.3.2015 klo 

13.04 sähköpostitse tekemäni eroosiosuojaustoimenpiteet ja niiden toteuttamisvaatimus 
edelleen perustuu.  

 
18.14.1. 165 § 

Luonnollisen vedenjuoksun muuttaminen 

http://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/1999/19990132#a132-1999


Jos rakennuspaikkana olevan kiinteistön maanpinnan luonnollista 

korkeutta muutetaan tai suoritetaan muita toimenpiteitä, jotka muuttavat 

luonnollista vedenjuoksua kiinteistöllä, kiinteistön omistaja tai haltija on 

velvollinen huolehtimaan siitä, ettei toimenpiteistä aiheudu huomattavaa 

haittaa naapurille. Mikäli kiinteistön omistaja tai haltija laiminlyö 

velvollisuutensa, kunnan rakennusvalvontaviranomaisen on 

hakemuksesta määrättävä haitan korjaamisesta tai poistamisesta. 

Mitä 1 momentissa säädetään, koskee myös kadun, liikennealueen ja 

muun yleisen alueen omistajaa. 

 
19. Kun rakennuslain 165 § 1 momentin viimeisessä lauseessa annetaan määräys ilman vesilain 

monivaiheista ojitustoimituksen toteuttamista haitan poistamisesta, niin onko allekirjoittaneen 
vika tai syy, että tein nyt uudistetun esitykseni asiapohjalta? Siltä asiapohjalta mitä tässä 
tapauksessa asian asiallinen hoitaminen eroosion ja sen jo pelkkien haittaseurauksien 
poistaminen käytännössä edellyttää Suomala 224-402-5-32 kiinteistön ja Haaviston 
osakaskunnan omistaman ja hallinnoiman Parsilanjärvi RNO 224-402-876-1 nimisen vesialueen 
osalta. 

 
19.1. Edellä aiemmin selvitetty totaalinen tuhoutuminen täyttää haitan ja huomattavan 

haitan määrityksen. 
 

20. Mikäli aikaisempaa esitystäni ei katsota hakemukseksi, ilmoitan, että tämä viestiketju on sitten 
myös tarvittavilta osin laissa edellytetty jo 25.3.2015 klo 13.04 toimitettu hakemus ja vielä 
seikkaperäisesti perusteltukin hakemus. Se mikä ko. tapauksessa on lain epäselvyyksistä 
johtuen kunnan rakennusvalvontaviranomainen, on kysymys sinänsä? Onko se 
rakennustarkastaja, vai hulevesiasian osalta kunnan monijäseninen toimielin vai ojituksen 
osalta ympäristölautakunta, vai kaikki yhdessä???, jää virkahenkilöiden ratkaistavaksi. Pääasia 
on se, että asia ratkaistaan Karkkilan kaupungin korvattavaksi lankeavien vahinkojen ja 
kaikille enempien ylimääräisten kustannusten minimoimiseksi lakien ja niiden perustelujen 
edellyttämällä tavalla mahdollisimman pian. Eikä asiaa enää pallotella eikä tarjota vastaavan 
työjohtajan vastuulle. 

 
21. Mistä syystä ei voi välttyä vaikutelmalta, että tämäkin asian hoitaminen asiapohjalta on 

johtavalle rakennustarkastajalle (Nicole Ahtokivi) ns. arvovaltakysymys? Johon 
rakennustarkastaja Taina Saaren on ainakin tähän asti ollut alistuminen. 

 
22. Rakennuslakiin ja vesilakiin sekä maasto-olosuhteiden edellyttämiin haittojen ja niitä 

suurempien vahinkojen poistamistoimenpiteisiin käytännössä perustuvaa jo 25.3.2015 klo 
13.04 tekemää eroosiosuojausvaatimustani ei voi hylätä miltään osin eikä millään 
perusteella. Ei ainakaan sillä, ettei virkahenkilöillä tai kunnan monijäsenisellä toimielimellä 
tai ympäristölautakunnalla ole velvollisuutta hyväksyä käytännön maalais- tai 
kaupunkilaisjärkeen sekä lakeihin ja niiden perusteluihin perustuvaa esitystäni. Asia tulee 
käsitellä ja ratkaista asiapohjalta. Mikäli johtava rakennustarkastaja Nicole Ahrtokivi tai 
rakennustarkastaja Taina Saari tai joku muu henkilö eivät siihen kykene tai halua kyetä, niin 
silloin Karkkilan virkahenkilöitä tulee vaihtaa niin kauan kunnes tulee vastaan se, joka hoitaa 



asian asiapohjalta. Joka asiapohja on useimpien mieliharmiksi se, minkä olen jo 25.3.2015 
klo 13.04 lähettämässäni sähköpostissa esittänyt. 

 
23. Esitykseni hylkäämisperusteena ei voida myöskään käyttää Katajamäki 224-402-5-27 

kiinteistön omistajien tai haltijoiden itse itselleen vapaan valintansa seurauksena esittämieni 
eroosiosuojaustoimenpiteiden toteuttamisen välttelemisestä ja jopa suoranaisesta 
estämisestä eli mm. raja-alueelta alkavien maatäyttöjen purkamisesta ja massojen 
vaihtamisista jo tähän mennessä aiheutuneita kustannuksia ja edelleen aiheutuvista 
lisäkustannuksia. Joita viranomainen on asian ratkaisemattomuudellaan ja 
toimimattomuudellaan sekä raja-alueelle toteutettuihin rakenteisiin 
puuttumattomuudellaan lisännyt. 

 
24. Mikäli allekirjoittaneelle ilmoitetun mukaan Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistölle ollaan 

laatimassa erillistä pihasuunnitelmaa ja sen osana hulevesisuunnitelmaa, sen 
hyväksymisessä on otettava huomioon lakien lisäksi kaikki tässä viestiketjussa sanottu ja 
järjestettävä asianmukainen kuuleminen ennen pihasuunnitelman ja siihen kuuluvaksi 
ilmoitetun hulevesiasian hyväksymisratkaisua.  

 
25. Pihasuunnittelun ja hulevesisuunnittelun sekä eroosionestämissuunnittelun osalta totean jo 

nyt etukäteen, että jo 25.3.2015 klo 13.04 ja edelleen edellyttämäni toimenpiteet ovat 
ainoat millä tilanne saadaan vieläkin järjestettyä  pienimmillä kustannuksilla pois 
päiväjärjestyksestä. Vieläpä pysyvästi. Millään suuria kustannuksia vaativilla maaston 
kaltevuuksien muutoksilla se ei onnistu. Se pitäisi jo vastaavan työjohtajan lisäksi myös 
insinööritasoisen pääsuunnittelijankin myöntää ja takoa Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistön 
omistajien tai haltijoiden tajuntaan. 

 
26. Kun Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistön hulevesien osalla ei ole kysymys 

yhdyskuntateknisistä laitteista eikä asemakaava-alueesta, niin mitkään muutkaan 
maankäyttö- ja rakennuslain 164 pykälässä sanotut ja tarkoitetut kiinteistöjen 
yhteisjärjestelyt eivät tule kysymykseen. Kysymykseen ei voi tulla myöskään esim. 
pihasuunnitelmassa tai hulevesisuunnitelmassa raja-alueelle rakennettavaksi mahdollisesti 
esitettävä avo-oja ja sen reunojen kivetys. Katso edellä olevat kohdat 18 ja 18.1-18.14 sekä 
18.14.1., kuten myös 19 ja 19.1 kohdat uudestaan ja huomioon ota niissä sanotun lisäksi 
myös se, että kivetys vaatii suostumuksen niin kuin muutkin raja-aluerakenne toimenpiteet. 
Suostumusta ei allekirjoittanut eikä muutkaan Suomala 224-402-5-32 kiinteistöä hallinnoivat 
tule antamaan koska kivetty ojakin tulee ennemmin tai myöhemmin vaatimaan 
kunnostamista. Jonka toteuttaminen kivetyksen palauttamisineen on huomattavasti 
vaikeampaa verrattuna pelkästään kivistä vapaana kokonaan Suomala 224-402-5-32 
kiinteistön puolella olevan avo-ojan kunnostuskaivuuseen. Siinä ei nouse viljelyä haittavia ja 
vaikeuttavia kiviä pellolle. Kuten ei myöskään kivien pellolta pois korjaamista eikä ojaan 
eroosiosuojaukseksi palauttamista. Asia tulee tältäkin osin käsitellä ja ratkaista 
asiaperusteilla. Asian asiaperusteisessa ratkaisussa ei tule eikä saa unohtaa ”kun on oma 
tupa, niin on myös oma lupa” periaatetta. 

 
27. Kun kummallakin kiinteistöllä on omat rakenteet ja kun kummankin kiinteistön omistajat tai 

haltijat vastaavat ja huolehtivat rakenteittensa huollosta ja kunnossapidosta, asia on 
molemmin puolin kohdalla olemisen lisäksi myös muutoinkin kaikin puolin kohdallaan. 



Mikäli asiaa ei ymmärretä, katso ja lue edellä olevan lisäksi vielä kohdat 18 ja 18.1-18.14 
sekä 18.14.1., kuten myös 19 ja 19.1 kohdat uudestaan. 

 
28. Edellä sanotun lisäksi kaikki aikaisemmin tässä viestiketjussa sanottu uudistetaan. 

Aikaisemmin sanottu sisältää myös toteutusajankohdan. Mikä ei toteutunut. 
Toteuttamisajankohta on edelleen sama. Eli maan tulee olla sula, jotta rajalle jätettävään 
väliharjanteeseen ei tule murtumia. Toisin sanoen poreita, joita lumen sulamisesta johtuvat 
ja rakentamisen seurauksena merkittävästi lisääntyneet hulevedet nopeasti suurentavat. 
Olen itse seurannut Katajamäki 224-402-5-27 kiinteistön länsipuolella olevan Honkamäki 
224-402-5-28 kiinteistön pohjoispuolella olevassa pellon reunassa tilannetta, missä 
sulamisvesien aiheuttamassa eroosiossa alle tunnissa siirtyi maata noin 25-30 m3. 

 
29. Totean lopuksi myös sen, että Karkkilan kaupunki on puuttumattomuutensa seurauksena 

vastuussa kaikista Suomala 224-402-5-32 kiinteistölle ja sen omistajille tai haltijoille 
aiheuttamiensa haittojen ja mahdollisten vahinkojen sekä molempien seurauksien 
poistamisten kustannuksista.  

 
30. Mikäli asioita ei vieläkään ymmärretä tai ne eivät muutoin vieläkään avaudu, allekirjoittanut 

kyllä selvittää toimistoselvityksen lisäksi mitä mikin mm. käytännössä ja maastossa 
tarkoittaa. 

 
Haavistoissa 13.1.2016  
 
 
Markku Sahlstedt 
 
 
Jäljempänä ohessa edellä kohdassa 18.14.1 olevan rakennuslain 165 §:n lisäksi rakennuslain ja 
vesilain pykälistä, pykälien momenteista ja kohdista ne, joihin edellä oleva ja jo 25.3.2015 klo 
13.04 tekemäni ja nyt uudistamani esitys perustuu. 
 
 

 
Finlex › Lainsäädäntö › Ajantasainen lainsäädäntö › Vuosi 1999 › 5.2.1999/132  

Seurattu SDK 1582/2015 saakka. 

5.2.1999/132  

Dokumentin versiot 

 Viitetiedot 

Maankäyttö- ja rakennuslaki 

Eduskunnan päätöksen mukaisesti säädetään: 

1 luku 

Yleiset säännökset 
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1 § 

Lain yleinen tavoite 

Tämän lain tavoitteena on järjestää alueiden käyttö ja rakentaminen niin, että siinä luodaan edellytykset 

hyvälle elinympäristölle sekä edistetään ekologisesti, taloudellisesti, sosiaalisesti ja kulttuurisesti 

kestävää kehitystä. 

Tavoitteena on myös turvata jokaisen osallistumismahdollisuus asioiden valmisteluun, suunnittelun 

laatu ja vuorovaikutteisuus, asiantuntemuksen monipuolisuus sekä avoin tiedottaminen käsiteltävinä 

olevissa asioissa. 

2 § (21.12.2012/958) 

Lain soveltamisala 

Tässä laissa säädetään alueiden ja rakennusten suunnittelusta, rakentamisesta ja käytöstä. 

3 § 

Vaikutukset muuhun suunnitteluun ja päätöksentekoon 

Tämän lain mukaiset alueiden käyttöä koskevat tavoitteet ja suunnitelmat on, siten kuin erikseen 

säädetään, otettava huomioon suunniteltaessa ja päätettäessä muun lainsäädännön nojalla ympäristön 

käytön järjestämisestä. 

13 a luku (22.8.2014/682) 

Hulevesiä koskevat erityiset säännökset 

103 a § (22.8.2014/682) 

Soveltamisala 

Tämän luvun säännöksiä sovelletaan rakennetulla alueella maan pinnalle, rakennuksen katolle tai 

muulle pinnalle kertyvän sade- tai sulamisveden (hulevesi) hallintaan. 

Mitä tässä luvussa säädetään hulevesistä, koskee myös perustusten kuivatusvesiä. 

103 k § (22.8.2014/682) 

Määräys hulevesistä aiheutuvan haitan poistamiseksi 

Kunnan määräämä monijäseninen toimielin voi antaa kiinteistön omistajalle tai haltijalle määräyksen 

hulevesistä aiheutuvan haitan poistamiseksi. 

Jos hulevesistä aiheutuvan haitan poistaminen vaatii usean kiinteistön yhteisiä järjestelyjä, kunnan 

monijäseninen toimielin voi kiinteistön omistajan aloitteesta ja muita kiinteistön omistajia tai haltijoita 

kuultuaan määrätä kiinteistön tai kiinteistöjen hulevesien johtamisesta tai muista hulevesien hallinnan 

toimenpiteistä. Kiinteistöjen yhteisjärjestelyssä noudatetaan, mitä jäljempänä 164 §:n 2–4 momentissa 

säädetään. 

Luonnollisen vedenjuoksun muuttamisesta säädetään jäljempänä 165 §:ssä ja ojituksesta vesilain 

(587/2011) 5 luvussa. 
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134 a § (17.1.2014/41) 

Erityissuunnitelmien toimittaminen 

Rakennusvalvontaviranomainen voi määrätä rakennusluvassa, aloituskokouksessa tai erityisestä syystä 

rakennustyön aikana laadittavaksi ja toimitettavaksi rakennushankkeen laadun tai laajuuden vuoksi 

tarpeellisia erityissuunnitelmia. 

Jos rakennusvalvontaviranomainen on määrännyt toimitettavaksi erityissuunnitelman, 

rakennushankkeeseen ryhtyvän on huolehdittava siitä, että suunnitelma toimitetaan 

rakennusvalvontaviranomaiselle ennen kuin ryhdytään työvaiheeseen, jota suunnitelma koskee. 

Ympäristöministeriön asetuksella voidaan antaa tarkempia säännöksiä erityissuunnitelmien sisällöstä ja 

esitystavasta. 

149 § (17.1.2014/41) 

Rakennustyö ja sen valvonta 

Rakennustyö on tehtävä siten, että se täyttää rakentamista koskevien säännösten ja määräysten sekä 

hyvän rakennustavan vaatimukset. 

Rakennustyön viranomaisvalvonta alkaa luvanvaraisen rakennustyön aloittamisesta ja päättyy 

loppukatselmukseen. Valvonta kohdistuu viranomaisen päättämissä työvaiheissa ja laajuudessa 

rakentamisen hyvän lopputuloksen kannalta merkittäviin seikkoihin. 

149 a § (17.1.2014/41) 

Naapurin alueen käyttäminen 

Rakennusvalvontaviranomainen voi hakemuksesta antaa naapuria kuultuaan luvan naapurin alueen 

käyttämiseen hakijalle välttämättömän rakennustyön tai muun toimenpiteen tekemiseksi, jollei tästä 

aiheudu naapurille muuta kuin tilapäistä ja vähäistä haittaa tai häiriötä. Hakijan on toimenpiteen jälkeen 

kunnostettava naapurin alue ja saatettava se käyttöä edeltäneeseen tilaan. 

150 d § (17.1.2014/41) 

Erityismenettely 

Rakennusvalvontaviranomainen voi edellyttää, että erittäin vaativassa rakennushankkeessa tehdään: 

1) 121 a §:ssä tarkoitettu laadunvarmistusselvitys; 

2) 150 b §:ssä tarkoitettu asiantuntijatarkastus; 

3) 150 c §:ssä tarkoitettu ulkopuolinen tarkastus. 

Edellä 1 momentissa tarkoitettu erityismenettely voidaan edellyttää, jos kohteeseen liittyy erityinen 

riski siitä, että rakenteellisen turvallisuuden, paloturvallisuuden, terveellisyyden tai 

rakennusfysikaalisen toimivuuden vaatimuksia ei saavuteta tai että kulttuurihistoriallisia arvoja 

menetetään. 

Erityismenettelyä voidaan vaatia uuden rakennuksen rakentamisessa sekä rakennuksen korjaus- tai 

muutostyössä. 
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Rakennusvalvontaviranomaisen on erityismenettelyä koskevassa päätöksessä määrättävä menettelyn 

laajuudesta ja kohdistumisesta. 

Lisäksi rakennusvalvontaviranomainen voi erityismenettelyä koskevassa päätöksessä määrätä, että 

rakennushankkeeseen ryhtyvä ja rakennuksen omistaja seuraavat 117 a–117 g §:n mukaisten 

olennaisten teknisten vaatimusten toteutumista erityismenettelyn kohteena olevien rakenteiden tai 

rakennuksen ominaisuuksien osalta rakennuksen käytön aikana. 

Rakennusvalvontaviranomainen voi määrätä erityismenettelystä rakennusluvassa taikka 

aloituskokouksessa tai erityisestä syystä rakennustyön aikana. 

161 § 

Yhdyskuntateknisten laitteiden sijoittaminen 

Kiinteistön omistaja ja haltija on velvollinen sallimaan yhdyskuntaa tai kiinteistöä palvelevan johdon 

sijoittamisen omistamalleen tai hallitsemalleen alueelle, jollei sijoittamista muutoin voida järjestää 

tyydyttävästi ja kohtuullisin kustannuksin. Sama koskee johtoihin liittyviä vähäisiä laitteita, 

rakennelmia ja laitoksia. Johtoa tai muuta laitetta ei saa rakentaa niin, että vaikeutetaan alueen 

kaavoitusta tai kaavan toteuttamista. Jollei sijoittamisesta ole sovittu kiinteistön omistajan ja haltijan 

kanssa, sijoittamisesta päättää kunnan rakennusvalvontaviranomainen. Sijoittamisesta päätettäessä on 

kiinnitettävä huomiota siihen, ettei kiinteistölle aiheuteta tarpeetonta haittaa. 

Sopimus 1 momentissa tarkoitettujen laitteiden sijoittamisesta sitoo myös kiinteistön uutta omistajaa ja 

haltijaa. 

Kiinteistön omistajalla ja haltijalla on oikeus saada korvaus 1 momentissa tarkoitetun johdon tai muun 

laitteen sijoittamisesta aiheutuvasta haitasta ja vahingosta. Jollei korvauksesta sovita, asia ratkaistaan 

lunastuslain mukaisessa järjestyksessä. 

4 momentti on kumottu L:lla 27.5.2011/589. 

Mitä tässä pykälässä säädetään kiinteistön omistajasta ja haltijasta, koskee myös yleisen alueen 

omistajaa ja haltijaa. 

Telekaapeleiden sijoittamisesta toisen omistamalle tai hallitsemalle kiinteistölle säädetään 

tietoyhteiskuntakaaren (917/2014) 28 luvussa. (7.11.2014/918) 

161 a § (27.5.2011/589) 

Veden johtaminen ja ojittaminen 

Vesijohdon ja johtoon liittyvien vähäisten laitteiden ja rakennelmien sijoittamiseen maa-alueella 

sovelletaan, mitä 161 §:ssä säädetään, jos sijoittamisesta ei päätetä vesilain (587/2011) mukaisessa 

vedenottoa koskevassa lupapäätöksessä. 

Jos asemakaava-alueella on tarpeen tehdä oja tai sijoittaa ojitusta varten tarpeellinen suojapenger tai 

pumppuasema toisen alueelle, noudatetaan, mitä 161 §:ssä säädetään. Asian ratkaisee kunnan 

määräämä viranomainen. 

Edellä 2 momentissa tarkoitettu asia ratkaistaan kuitenkin siten kuin vesilain 5 luvussa säädetään, jos: 

1) kyse on tämän lain 10 luvussa tarkoitetusta ranta-asemakaava-alueesta; 

2) ojitus palvelee asemakaavassa osoitettujen maa- ja metsätalousalueiden maankuivatusta; 
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3) ojitus sijoittuu suurimmalta osin asemakaava-alueen ulkopuolelle; 

4) ojituksesta aiheutuu haittaa tai veden johtamisen tarvetta kolmannen omistamalle kiinteistölle; tai 

5) ojitus edellyttää aluehallintoviraston lupaa tai ojitustoimituksen päätöstä. 

162 § 

Yhdyskuntateknisten laitteiden muuttaminen ja poistaminen 

Kunnan rakennusvalvontaviranomainen voi päättää 161 §:ssä tarkoitettua johdon tai 

laitteen sijoittamista koskevasta muutoksesta noudattaen soveltuvin osin 

kiinteistönmuodostamislain 160 §:ää. Mitä sanotussa pykälässä säädetään oikeutetusta 

kiinteistöstä, koskee yhdyskuntaa palvelevien johtojen ja laitteiden osalta kuntaa 

taikka johdon tai laitteen ylläpitäjää. 

Kunnan rakennusvalvontaviranomainen voi myös olosuhteiden muuttuessa päättää 

johdon tai laitteen poistamisesta noudattaen soveltuvin osin 

kiinteistönmuodostamislain 161 §:n 1 momenttia, ottaen kuitenkin sanotun lain 156 ja 

157 §:n sijasta huomioon tämän lain 161 §:n säännökset. 

Yleisellä alueella sijaitsevan johdon, laitteen tai rakennelman siirtämisestä säädetään 

89 §:ssä. 

163 § 

Vähäisten laitteiden sijoittaminen 

Mitä 161 ja 162 §:ssä säädetään, koskee soveltuvin osin myös kiinteistön, yleisen 

alueen ja rakennuksen omistajan ja haltijan velvollisuutta sallia kiinteistölle, alueelle 

tai rakennukseen kiinnitettäväksi tai sijoitettavaksi valaistus-, liikenne- tai telejohtojen 

kiinnikkeitä, liikennemerkkejä, liikenteen ohjauslaitteita ja opasteita sekä vähäisiä 

katurakenteen osia. 

164 § 

Kiinteistöjen yhteisjärjestely 

Jos asemakaavan toteuttaminen vaatii usean kiinteistön yhteisiä järjestelyjä, kunnan 

rakennusvalvontaviranomainen voi yhden kiinteistön omistajan aloitteesta ja muita 

kiinteistön omistajia tai haltijoita kuultuaan rakentamisen yhteydessä tai muutoin 

määrätä korttelialueen tai sen osan taikka kiinteistöön liittyvän tilan yhteisestä 

käytöstä. 

Yhteisjärjestelyä koskevaan päätökseen tulee sisältyä järjestelysuunnitelma. Siinä 

määrätään alueen tai tilan käytöstä, sen kuntoon saattamisesta ja ylläpidosta sekä 

järjestelystä aiheutuvien kustannusten jakoperusteista ja suorittamisesta. 

Määräys yhteisjärjestelystä saadaan antaa, jos järjestely pysyvästi edesauttaa usean 

kiinteistön käyttöä eikä siitä aiheudu millekään kiinteistölle kohtuutonta rasitusta. 
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Jolleivät asianosaiset sovi järjestelyyn liittyvistä korvauksista, asia ratkaistaan 

lunastuslain mukaisessa järjestyksessä. 

Yhteisjärjestelyä koskevalla päätöksellä perustettujen oikeuksien rekisteröinnistä 

säädetään asetuksella. 

165 § 

Luonnollisen vedenjuoksun muuttaminen 

Jos rakennuspaikkana olevan kiinteistön maanpinnan luonnollista korkeutta muutetaan tai suoritetaan 

muita toimenpiteitä, jotka muuttavat luonnollista vedenjuoksua kiinteistöllä, kiinteistön omistaja tai 

haltija on velvollinen huolehtimaan siitä, ettei toimenpiteistä aiheudu huomattavaa haittaa naapurille. 

Mikäli kiinteistön omistaja tai haltija laiminlyö velvollisuutensa, kunnan 

rakennusvalvontaviranomaisen on hakemuksesta määrättävä haitan korjaamisesta tai poistamisesta. 

Mitä 1 momentissa säädetään, koskee myös kadun, liikennealueen ja muun yleisen alueen omistajaa. 

 
 

Finlex › Lainsäädäntö › Ajantasainen lainsäädäntö › Vuosi 2011 › 27.5.2011/587  

Seurattu SDK 1582/2015 saakka. 

27.5.2011/587  

Dokumentin versiot 

 Viitetiedot 

Vesilaki 

Eduskunnan päätöksen mukaisesti säädetään: 

1 luku 

Yleiset säännökset 

1 § 

Lain tavoite 

Tämän lain tavoitteena on: 

1) edistää, järjestää ja sovittaa yhteen vesivarojen ja vesiympäristön käyttöä niin, että se on 

yhteiskunnallisesti, taloudellisesti ja ekologisesti kestävää; 

2) ehkäistä ja vähentää vedestä ja vesiympäristön käytöstä aiheutuvia haittoja; ja 

3) parantaa vesivarojen ja vesiympäristön tilaa. 

2 § 

Lain soveltamisala ja suhde muuhun lainsäädäntöön 

http://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/1999/19990132#a132-1999
http://www.finlex.fi/fi/
http://www.finlex.fi/fi/laki/
http://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/
http://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2011/
http://www.finlex.fi/fi/laki/smur/2011/20110587
http://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2011/20110587#a587-2011
http://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2011/20110587#a587-2011


Tätä lakia sovelletaan vesitalousasioihin. Vesistön pilaantumisen vaaraa aiheuttavaan vesitalousasiaan, 

joka ei edellytä tämän lain mukaista lupaa, sovelletaan, mitä ympäristönsuojelulaissa (527/2014) 
säädetään. (27.6.2014/531) 

Tätä lakia sovellettaessa ja muutoin tämän lain mukaan toimittaessa on noudatettava, mitä 

luonnonsuojelulaissa (1096/1996), muinaismuistolaissa (295/1963) ja maankäyttö- ja rakennuslaissa 

(132/1999) sekä niiden nojalla säädetään tai määrätään. 

Ympäristön pilaantumisen ehkäisemisestä säädetään ympäristönsuojelulaissa, vesihuollosta 

vesihuoltolaissa (119/2001), patoturvallisuudesta patoturvallisuuslaissa (494/2009), terveyshaittojen 

ehkäisemisestä terveydensuojelulaissa (763/1994) ja vesienhoidon järjestämisestä vesienhoidon ja 

merenhoidon järjestämisestä annetussa laissa (1299/2004). 

 

5 luku 

Ojitus 

1 § 

Soveltamisala 

Tämän luvun säännöksiä sovelletaan ojitukseen sekä ojan käyttämiseen ja kunnossapitoon. Ojituksella 

tarkoitetaan maan kuivattamiseksi taikka muunlaisen alueen käyttöä haittaavan veden poistamiseksi 

toteutettavaa: 

1) ojan tekemistä; 

2) ojan, noron tai puron suurentamista tai oikaisemista; sekä 

3) sellaista noron tai puron perkaamista, johon ei sovelleta 6 luvun säännöksiä. 

Tämän luvun säännöksiä sovelletaan myös jäteveden johtamiseen siten kuin ympäristönsuojelulaissa 

säädetään. 

2 § 

Määritelmät 

Tässä luvussa tarkoitetaan: 

1) kuivatusalueella maita, joille yhteinen ojitus tuottaa hyötyä; 

2) ojituksesta saatavalla hyödyllä maan käyttöarvon nousua siinä tarkoituksessa, johon maata käytetään 

tai olosuhteet huomioon ottaen voidaan lähinnä käyttää; 

3) hyödynsaajalla ojituksesta hyötyä saavan kiinteistön omistajaa tai omistajia; 

4) yhteisellä ojituksella ojitusta, jonka kuivatusalue muodostuu eri maanomistajille kuuluvista 

kiinteistöistä; 

5) aktiiviosakkaalla hyödynsaajaa, joka on vaatinut ojitusta tai yhtynyt sellaiseen vaatimukseen taikka 

lisähyödyn saamiseksi vaatinut muutosta ojitussuunnitelmaan; sekä 
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6) passiiviosakkaalla hyödynsaajaa, joka ei ole aktiiviosakas. 

Jos vesihuoltolaitoksen viemärissä, jonka tarkoituksena on huleveden tai perustusten kuivatusveden 

johtaminen, johdetaan vettä vesihuoltolaitoksen viemäriverkoston ulkopuolelle, viemäriverkoston 

kattamaa aluetta tai sen osaa on käsiteltävä kuivatusalueen erillisenä osittelualueena. Hyödynsaajaksi 

katsotaan tällöin vesihuoltolaitos. 

3 § 

Ojituksen luvanvaraisuus 

Ojituksella sekä ojan käyttämisellä ja kunnossapidolla on oltava tämän lain mukainen lupaviranomaisen 

lupa, jos se voi aiheuttaa: 

1) ympäristönsuojelulain 5 §:n 1 momentin 2 kohdassa tarkoitettua pilaantumista vesialueella; tai 

(27.6.2014/531) 

2) 3 luvun 2 §:ssä tarkoitettuja seurauksia, jollei kysymys ole yksinomaan puron yläpuolisella alueella 

suoritettavan ojituksen aiheuttamasta puron virtaaman muuttumisesta. 

4 § 

Ojitustoimituksen tarpeellisuus 

Ojitusta koskeva asia, joka ei 3 §:n mukaan edellytä lupaviranomaisen lupaa, on käsiteltävä 

ojitustoimituksessa, jos: 

1) ojitus aiheuttaa tulva-alueen poistamisen tai pienentämisen taikka vesien virtaamissuunnan 

huomattavaa muuttumista; 

2 kohta on kumottu L:lla 30.12.2013/1193. 

3) oja on tehtävä maantien, rautatien, kaapelin, kaasuputken, vesijohdon, lämpöputken tai viemärin 

alitse eikä tienpitäjä, radanpitäjä tai kaapelin, kaasuputken, vesijohdon, lämpöputken tai viemärin 

omistaja ole antanut suostumustaan toimenpiteeseen; 

4) yhteisestä ojituksesta ei voida sopia ja hyödynsaajia on vähintään kolme; tai 

5) kyse on ojitustoimituksessa aikaisemmin päätetyn suunnitelman muuttamisesta, ojitusyhteisön 

perustamisesta tai purkamisesta taikka jäsenten oikeuksia ja velvollisuuksia yhteisössä koskevasta 

asiasta. 

Mitä 1 momentin 3 kohdassa säädetään uuden ojan tekemisestä, koskee myös olemassa olevan uoman 

suurentamista. 

5 § 

Kunnan ympäristönsuojeluviranomaisen toimivalta ojitusasiassa 

Kunnan ympäristönsuojeluviranomainen käsittelee ojitusta koskevan erimielisyyden, joka ei edellytä 3 

§:n nojalla lupaa tai jota ei käsitellä 4 §:n mukaan ojitustoimituksessa, ja joka aiheutuu: 

1) ojan tekemisestä toisen maalle tai toisen yksityisen tien poikki; 

2) ojan suunnan muuttamisesta; 
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3) veden johtamisesta toisen maalla olevaan ojaan tai puroon; tai 

4) muusta vastaavasta syystä. 

Erimielisyyttä koskevan asian käsittelyyn sovelletaan soveltuvin osin, mitä 11 luvussa säädetään 

hakemusmenettelystä. 

6 § 

Ojituksesta ilmoittaminen 

Hankkeesta vastaavan on kirjallisesti ilmoitettava muusta kuin vähäisestä ojituksesta valtion 

valvontaviranomaiselle vähintään 60 vuorokautta ennen ojitukseen ryhtymistä. Ilmoitusta ei kuitenkaan 

tehdä, jos ojituksesta on määrätty 3–5 §:ssä tarkoitetussa päätöksessä, maantielaissa (503/2005) 
tarkoitetussa tiesuunnitelmassa tai ratalaissa (110/2007) tarkoitetussa ratasuunnitelmassa. Ilmoituksen 

tulee sisältää tiedot hankkeesta vastaavasta, kuvaus hankkeesta ja sen ympäristövaikutuksista sekä 

hankkeen vaikutusalueesta. Valtioneuvoston asetuksella voidaan antaa tarkempia säännöksiä 

ilmoituksen sisällöstä. 

Valtion valvontaviranomaisen tulee tarvittaessa kehottaa hankkeesta vastaavaa hakemaan 3 §:ssä 

tarkoitettua lupaviranomaisen lupaa tai 4 §:ssä tarkoitettua ojitustoimitusta. 

7 § 

Ojituksen toteuttaminen 

Ojituksessa on noudatettava, mitä 2 luvun 7 ja 8 §:ssä säädetään. Ojitus on lisäksi toteutettava niin, ettei 

toiselle kuuluvalla alueella aiheudu vahingollista vettymistä tai muuta edunmenetystä. Jos vettyminen 

tai muu edunmenetys kuitenkin on huomattavasti pienempi kuin kustannus, joka hankkeesta vastaavalle 

aiheutuisi tällaisen seurauksen estämisestä, hankkeesta vastaava saa rahalla korvata edunmenetyksen. 

Asianosaiset voivat sopia ojituskustannuksia vähentävän taikka ympäristönsuojelua tai tulvasuojelua 

edistävän kosteikkoalueen muodostamisesta tai laajentamisesta sekä näistä toimenpiteistä aiheutuvien 

edunmenetysten mahdollisesta korvaamisesta. 

Järjestäytymättömälle yhteisalueen osakaskunnalle kuuluva alue tai sen osa voidaan ojitustoimituksen 

päätöksellä muodostaa kosteikkoalueeksi tai sen osaksi, jos toimenpiteestä ei aiheudu sanottavaa haittaa 

alueen käytölle. 

8 § 

Ojan kunnossapito ja käyttäminen 

Hyödynsaajan tai hyödynsaajien on pidettävä oja kunnossa siten kuin 7 §:ssä säädetään. Kun ojituksesta 

johtuvien asioiden hoitamista varten on perustettu ojitusyhteisö, yhteisön on huolehdittava ojan 

kunnossapidosta. 

Jos ojan kokonaisuutena tarkasteltuna voidaan katsoa muuttuneen luonnontilaisen kaltaiseksi uomaksi, 

sovelletaan sen kunnossapitoon ja käyttöön 1 momentin estämättä, mitä tässä luvussa säädetään 

ojituksesta. 

Kuivatus- tai jätevettä johtavan putken kohdalla olevaa maata ei saa käyttää siten, että putki saattaa 

vahingoittua tai sen kunnossapito kohtuuttomasti vaikeutua. 

9 § 
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Oikeus ojittaa toisen alueella 

Jos ojittamisesta toisen alueella ei sovita, hyödynsaajalle voidaan antaa oikeus: 

1) johtaa vettä toisen ojaan; 

2) tehdä oja taikka ojitusta varten tarpeellinen suojapenger tai pumppuasema toisen alueelle; tai 

3) ryhtyä puron tai noron perkaukseen toisen alueella. 

Edellä 1 momentissa tarkoitettu oikeus voidaan antaa, jos se on tarpeen alueen tarkoituksenmukaista 

kuivattamista varten tai 7 §:n 1 momentissa tarkoitetun seurauksen estämiseksi. Oikeus johtaa vettä 

toisen putkiojaan voidaan antaa vain, jos veden johtaminen pois muutoin ei ole mahdollista ilman 

kohtuuttomia kustannuksia. Oikeuden antamisesta päättää kunnan ympäristönsuojeluviranomainen, 

ellei ojitus edellytä lupaviranomaisen lupaa tai ojitustoimituksen päätöstä. 

Asemakaava-alueella 1 momentin 2 kohdassa tarkoitetun oikeuden antamista koskevaan asiaan 

sovelletaan, mitä maankäyttö- ja rakennuslain 161 a §:n 2 ja 3 momentissa säädetään, jollei: 

1) kyse ole maankäyttö- ja rakennuslain 10 luvussa tarkoitetusta ranta-asemakaava-alueesta; 

2) ojitus palvele asemakaavassa osoitettujen maa- ja metsätalousalueiden maankuivatusta; 

3) ojitus sijoitu suurimmalta osin asemakaava-alueen ulkopuolelle; 

4) ojituksesta aiheudu haittaa tai veden johtamisen tarvetta kolmannen omistamalle kiinteistölle; tai 

5) ojitus edellytä lupaviranomaisen antamaa lupaa tai ojitustoimituksen päätöstä. 

10 § 

Ojituksen toteuttaminen toisen alueella 

Toisen alueelle tehtävä oja on sijoitettava kiinteistön rajalle tai muutoin sellaiseen paikkaan, että siitä 

aiheutuu kiinteistön omistajalle mahdollisimman vähän haittaa. Avonaista ojaa, ellei se ole kiinteistön 

rajalla, ei saa ilman omistajan suostumusta tehdä toisen erityiseen käyttöön otetulle alueelle eikä 

myöskään, ellei se ole välttämätöntä, toisen salaojitetulle alueelle. Ojaan katsotaan kuuluvan uoman 

kummallakin puolella yhden metrin levyinen piennar, jollei sitä ole määrätty leveämmäksi tai maan 

laatu vaadi leveämpää piennarta. 

Maanomistajalla on oikeus käyttää ojasta nostettu maa hyväkseen. Jos maanomistaja ei halua käyttää 

maata, hankkeesta vastaavan tulee panna maa ojan viereen tai muuhun sellaiseen paikkaan, jossa se ei 

aiheuta maanomistajalle haittaa eikä estä veden valumista ojaan tai aiheuta ojan luiskan sortumista, 

taikka viedä maa pois. 

Toisen kiinteistön kuivatusta palvelevaa ojaa ei saa perusteettomasti tukkia tai veden juoksua ojassa 

estää. Kun oja on tehty toisen alueelle, alueen omistajalle voidaan antaa oikeus omalla 

kustannuksellaan muuttaa ojan asemaa ja suuntaa, jos muutos ei vähennä ojasta saatavaa hyötyä eikä 

aiheuta sanottavaa lisäkustannusta ojituksen hyödynsaajalle. 

11 § 

Ojitusta koskevan oikeuden pysyvyys 
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Asianosaisten väliseen kirjalliseen sopimukseen tai 9 §:n mukaiseen päätökseen perustuva oikeus ojan 

tekemiseen toisen maalle ja veden johtamiseen toisen ojaan on voimassa kiinteistöjen omistussuhteiden 

myöhemmistä muutoksista riippumatta. 

Jos ennestään yhden kiinteistön alueella oleva oja tulee kiinteistöjaotuksen muuttumisen vuoksi 

kulkemaan useamman kiinteistön alueella eikä toisin ole sovittu tai määrätty, ojaa pidetään sopimuksen 

perusteella toisen maalle tehtynä. Tällaiseen ojaan sovelletaan, mitä 1 momentissa säädetään. 

Ojitusta koskevassa uudessa päätöksessä voidaan tehdä tämän luvun säännöksiin perustuvia muutoksia 

aikaisempiin päätöksiin tai muutoin ojitusta koskeviin oikeussuhteisiin. 

12 § 

Edunmenetysten korvaaminen ja vastuu veden johtamisesta 

Ojituksesta ja 9 §:n mukaisesta oikeudesta aiheutuva edunmenetys korvataan siten kuin 13 luvussa 

säädetään. 

Jos vettä johdetaan toisen alueella olevaan puroon, maanomistajalla on oikeus saada korvausta käyttöön 

otettavasta alueesta vain siltä osin kuin purolle on tehty uusi uoma tai sen uomaa on huomattavasti 

laajennettu. 

Vettä toisen ojaan tai perkaamaan puroon johtava on velvollinen suorittamaan korvausta ojan 

tekemisestä tai puron perkaamisesta aiheutuneista kustannuksista. Vettä johtava on lisäksi velvollinen 

osallistumaan ojan tarvittavaan laajentamiseen ja kunnossapitoon. Korvaus on määrättävä noudattaen, 

mitä tässä luvussa säädetään yhteisestä ojituksesta. 

Jos putkiojaa on 9 §:n mukaiseen oikeuteen perustuvan veden johtamista varten suurennettava, tämä on 

mahdollisine lisätöineen sen tehtävä, joka johtaa ojaan vettä. 

13 § 

Kulkuväylät ja johtolinjat 

Jos ojituksen toteuttamiseksi on tarpeen tehdä uusi oja maantien, rautatien, kaapelin tai kaasuputken 

alitse, siirtää kaapelia tai kaasuputkea taikka suurentaa tien poikki johtavaa puroa tai ojaa, hankkeesta 

vastaavalla on oikeus vaatia tällaisen toimenpiteen suorittamista niin, että tien, rautatien, kaapelin tai 

kaasuputken yläpuolella olevat maat voidaan kuivattaa 15 §:n 2 momentin mukaisesti määrättyyn 

syvyyteen. 

Hankkeesta vastaavan on kustannuksellaan tehtävä 1 momentissa tarkoitettu oja ja suurennettava 

vesiuomaa. Tienpitäjän, radanpitäjän, kaapelin omistajan tai kaasuputken omistajan on kuitenkin 

kustannuksellaan tehtävä ja pidettävä kunnossa silta tai rumpu perustuksineen taikka siirrettävä kaapeli 

tai kaasuputki. 

Jos 2 momentissa tarkoitetut kustannukset nousevat kohtuuttoman suuriksi ojituksesta saavutettavaan 

hyötyyn verrattuna, tienpitäjä, radanpitäjä taikka kaapelin tai kaasuputken omistaja ei ole velvollinen 

sillan tai rummun tekemiseen taikka kaapelin tai kaasuputken siirtoon. Hänen on kuitenkin korvattava 

edunmenetys, joka aiheutuu tarpeellisena pidettävän maan kuivattamisen estymisestä, jollei 

edunmenetystä ole toisessa yhteydessä jo korvattu. 

Jos tämän luvun mukaisen ojituksen toteuttamiseksi on tarpeen tehdä uusi oja yksityisen tien alitse tai 

suurentaa yksityisen tien poikki johtavaa puroa tai ojaa ja tämän vuoksi on tehtävä uusi silta tai rumpu 

taikka muutettava olemassa olevaa siltaa tai rumpua, työ on hankkeesta vastaavan kustannuksella 

tehtävä siten, että silta tai rumpu on työn jälkeen kunnoltaan vähintään entisen veroinen. Sillan tai 

rummun kunnossapidosta vastaa tienpitäjä. 

http://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2011/20110587#a587-2011
http://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2011/20110587#a587-2011


14 § 

Toisen ojan käyttäminen muuhun kuin maan kuivattamiseen 

Jos asiasta ei sovita, kunnan ympäristönsuojeluviranomainen voi hakemuksesta antaa oikeuden johtaa 

vettä toisen ojaan muustakin syystä kuin alueen käyttöä haittaavan veden poistamiseksi. 

Ympäristölupaan liittyvän asian yhteydessä oikeuden antaa kuitenkin ympäristönsuojelulain 34 §:ssä 

tarkoitettu toimivaltainen lupaviranomainen. (27.6.2014/531) 

Oikeus voidaan antaa, jos veden johtamisesta ei aiheudu kohtuutonta haittaa. Oikeutta ei kuitenkaan 

voida antaa veden johtamiseksi ojaan, joka kulkee toiselle kuuluvan erityiseen käyttöön otetun alueen 

kautta. 

Oikeuden saaja on velvollinen suorittamaan veden johtamisesta aiheutuvat ojan suurentamis-, 

kunnostamis- ja kunnossapitotyöt sekä huolehtimaan siitä, ettei toimenpiteestä aiheudu kohtuullisin 

kustannuksin vältettävää vahinkoa tai haittaa. Edellä 1 momentissa tarkoitettuun päätökseen voidaan 

liittää tarpeelliset määräykset työn suorittamisesta. 

Jos 3 momentissa tarkoitetuista toimenpiteistä aiheutuu toiselle hyötyä, sovelletaan tämän 

velvollisuuteen osallistua toimenpiteistä johtuviin kustannuksiin sekä menettelyyn määrättäessä 

osallistumisesta, mitä ojituksesta säädetään. Mikäli veden johtamisesta saatava hyöty on veden 

johtamisessa tapahtuneen muutoksen vuoksi lisääntynyt, voidaan kunnossapitovastuun jakautumista 

hyödynsaajien kesken tarkistaa muuttunutta tilannetta vastaavaksi. 

15 § 

Ojitussuunnitelman laatiminen 

Ojitussuunnitelma on laadittava, jos ojitus edellyttää lupaviranomaisen lupaa, ojitustoimituksessa 

annettua päätöstä tai asian laatu tai laajuus sitä muutoin edellyttää. 

Ojitussuunnitelman tulee sisältää tiedot hankkeesta ja sen toteuttamistavasta sekä kuivatussyvyydestä, 

selvitys hankkeesta saatavasta hyödystä ja arvio hankkeen vaikutuksista. Kuivatussyvyyttä määrättäessä 

on otettava huomioon maan laatu, kaltevuussuhteet ja kuivatustarve. Valtioneuvoston asetuksella 

voidaan antaa tarkempia säännöksiä ojitussuunnitelman sisällöstä, kuivatussyvyyden määrittämisestä ja 

kuivatusalueen jakamisesta osittelualueisiin. 

Ojitussuunnitelman laatimisesta vastaa hakija tai muu hyödynsaaja. Lupaviranomaisen tai 

toimitusmiehen on ennen ojitussuunnitelman vahvistamista tehtävä siihen ne muutokset tai lisäykset, 

jotka tämän lain nojalla ovat tarpeen. Jos ojitussuunnitelma on 1 momentin mukaan laadittava eikä 

suunnitelmaa ole esitetty, toimitusmiehen tai lupaviranomaisen on huolehdittava ojitussuunnitelman 

hankkimisesta. 

16 § 

Ojitussuunnitelman vahvistaminen 

Lupapäätöksessä tai ojitustoimituksen päätöksessä on vahvistettava ojitussuunnitelma, siihen liittyvä 

kustannusarvio ja kustannusten osittelun sisältävä jakoluettelo. 

Kun ojitussuunnitelma vahvistetaan ojitustoimituksessa, päätökseen on liitettävä tarpeelliset määräykset 

hankkeen toteuttamisesta ja sen vaikutusten tarkkailusta noudattaen soveltuvin osin, mitä 3 luvun 10 

§:n 1 momentissa ja 11 §:n 1 momentissa säädetään. Mitä 3 luvun 8 §:n 2 ja 3 momentissa säädetään 

hankkeen toteuttamisen määräajasta ja sen pidentämisestä, koskee soveltuvin osin myös 

ojitustoimituksessa vahvistettavaa ojitussuunnitelmaa. 
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Ojitus saadaan panna toimeen vahvistetun ojitussuunnitelman mukaisesti. Vahvistetusta 

ojitussuunnitelmasta voidaan ojitusta toimeenpantaessa tarvittaessa vähäisessä määrin poiketa 

suunnitelmaa muuttamatta, jos tämä ei merkittävästi vaikuta kustannuksiin ja ojituksesta saatavaan 

hyötyyn. 

17 § 

Osallistuminen yhteiseen ojitukseen 

Kaikilla hyödynsaajilla on oikeus osallistua yhteiseen ojitukseen. Jokaisella hyödynsaajalla on oikeus 

vaatia ojituksen toteuttamista niin, että siitä ojituksen alkuperäistä tarkoitusta muuttamatta ja ilman 

kustannusten kohtuutonta lisääntymistä tulee suurin mahdollinen hyöty hänen alueelleen. 

Hyödynsaajan niin vaatiessa muut hyödynsaajat ovat velvollisia osallistumaan yhteiseen ojitukseen. 

18 § 

Ojitussuunnitelma yhteistä ojitusta varten 

Ojitussuunnitelma yhteistä ojitusta varten on vahvistettava siinä laajuudessa, kuin se ojituksen 

toimeenpanemiseksi aktiiviosakkaiden osalta on tarpeen. 

Aktiiviosakkaalla ei ojitustoimituksen loppukokouksen jälkeen ole oikeutta luopua hankkeesta. 

Ojitussuunnitelmaa ei saa kuitenkaan vahvistaa, jos kaikki aktiiviosakkaat luopuvat vaatimasta ojitusta. 

19 § 

Vastuu kustannuksista 

Ojituskustannuksina pidetään kustannuksia, jotka aiheutuvat hankkeen: 

1) suunnittelemisesta, asian käsittelystä ja varojen hankkimisesta; 

2) toteuttamisen aikana ojitusyhteisön asioiden hoidosta; 

3) toteuttamisesta sekä hankkeesta aiheutuvien edunmenetysten korvaamisesta; sekä 

4) muista näihin rinnastettavista toimenpiteistä. 

Hyödynsaajat vastaavat saamansa hyödyn suhteessa yhteisen ojituksen ojituskustannuksista, jotka 

aiheutuvat kuivatusalueen tai osittelualueen maiden kuivattamisesta 15 §:n 2 momentissa tarkoitettuun 

syvyyteen taikka muussa tarkoituksessa tapahtuvasta veden johtamisesta, jos jäljempänä ei toisin 

säädetä. Hyödynsaajat voivat sopia kustannusten jakamisesta toisin kuin tässä luvussa säädetään. 

Hyödynsaajat vastaavat kunnossapitokustannuksista 2 momentin mukaisesti, jolleivät erityiset syyt 

vaadi toisenlaista kustannusten osittelua. Jos yhteinen oja uuden ojan tekemisen tai olosuhteiden muun 

muutoksen vuoksi tulee jollekin hyödyttömäksi, hänet on vapautettava osallistumisesta 

kunnossapitokustannuksiin. Mikäli veden johtamisesta saatava hyöty on veden johtamisessa 

tapahtuneen muutoksen vuoksi lisääntynyt, voidaan kunnossapitovastuun jakautumista hyödynsaajien 

kesken tarkistaa muuttunutta tilannetta vastaavaksi. 

Jos kuivatusalue on jaettu osittelualueisiin ja jonkin osittelualueen asema on sellainen, ettei yhteisen 

ojan tekeminen siihen ole tarpeen toisen osittelualueen kuivattamista varten, ojituskustannuksia 

ositeltaessa on määrättävä, miltä osin ja missä suhteessa tällaisen osittelualueen hyödynsaajat vastaavat 

kuivatusalueen kustannuksista. 
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20 § 

Hyödynsaajien yhteisvastuu 

Jos hyödynsaaja ei maksa osuuttaan ojituksen kustannuksista, muut hyödynsaajat ovat velvolliset 

suorittamaan sanotun osuuden. Osuus on jaettava hyödynsaajien kesken samassa suhteessa kuin 

ojituskustannukset. 

Jos maksunsa laiminlyöneeltä sittemmin saadaan perityksi hänen osuutensa, varat on jaettava samoin 

perustein niille, jotka ovat maksun suorittaneet. 

21 § 

Kustannusten enimmäismäärä 

Aktiiviosakas vastaa yhteisen ojituksen kustannuksista enintään siihen määrään saakka, jonka hänen 

alueensa kuivattaminen erillisenä tulisi maksamaan. Jos kustannuksia hyödynsaajien kesken jaettaessa 

havaitaan yksittäisen hyödynsaajan osuuden nousevan tätä suuremmaksi, hänen osuutensa on rajattava 

tuohon määrään. 

Passiiviosakas on velvollinen ottamaan osaa ojituskustannuksiin enintään sitä hyötyä vastaavalla 

määrällä, jonka yhteinen ojitus tuottaa hänen alueelleen. Passiiviosakas voidaan ojitusta koskevassa 

päätöksessä oikeuttaa maksamaan osuutensa enintään kymmenen vuoden määräajan kuluessa. Osakas 

on tällöin velvollinen suorittamaan maksamatta olevalle määrälle vuosittain korkolain (633/1982) 3 §:n 

2 momentin mukaista korkoa. 

22 § 

Ojitusyhteisö 

Yhteisen ojituksen toteuttamista varten on perustettava ojitusyhteisö, kun hyödynsaajia on vähintään 

kolme ja: 

1) ojitukseen tarvitaan lupaviranomaisen lupa; 

2) sopimusta yhteisestä ojituksesta ei saada aikaan; tai 

3) joku hyödynsaajista vaatii yhteisön perustamista, ja sitä on ojituksen toteuttamista, ojien 

kunnossapitoa tai muiden ojituksesta johtuvien asioiden hoitamista varten pidettävä tarpeellisena. 

Ojitusyhteisö voidaan perustaa 1 momentissa säädetyin edellytyksin myös valvontaviranomaisen 

vaatimuksesta, jos hyödynsaajat eivät ole ryhtyneet toimenpiteisiin yhteisön perustamiseksi ja sitä on 

ojituksesta johtuvien asioiden hoitamista varten edelleen pidettävä tarpeellisena. 

23 § 

Ojitusyhteisön jäsenet 

Ojitusyhteisön jäseniä ovat hyödynsaajat. 

Jos joku myöhemmin haluaa johtaa vettä ojitusyhteisön toimesta tehtyyn yhteiseen ojaan ja hänen 

voidaan katsoa saavan ojituksesta hyötyä, hänet on yhteisön kokouksen päätöksellä hyväksyttävä 

jäseneksi. Kokouksessa on määrättävä hänen osuutensa ojituskustannuksista. 

Jos kiinteistöjaotus muuttuu yhteisen ojituksen kuivatusalueella, uuden kiinteistön omistajasta tulee 

ojitusyhteisön jäsen siltä osin kuin hänen kiinteistönsä aluetta sisältyy kuivatusalueeseen. 
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24 § 

Ojitusyhteisön perustaminen ja säännöt 

Ojitusyhteisö on perustettava ojitusasiaa lupaviranomaisessa tai ojitustoimituksessa käsiteltäessä, 

jolleivät hyödynsaajat perustamisesta toisin sovi. Jos ojitusyhteisö perustetaan 22 §:n 2 momentin 

nojalla valvontaviranomaisen vaatimuksesta, asia ratkaistaan ojitustoimituksessa. 

Ojitusasian ratkaisevan viranomaisen on vahvistettava yhteisön säännöt, jäsenten osuudet 

ojituskustannuksista ja äänivalta sekä valittava ensimmäiset toimitsijat. 

25 § 

Päätöksenteko ojitusyhteisössä 

Ojitusyhteisössä on kullakin jäsenellä sellainen äänivalta, joka vastaa ojitussuunnitelmassa hänen 

maksettavakseen määrätyn osuuden suhdetta ojituskustannuksiin. 

Päätös hankkeen raukeamisesta voidaan tehdä kokouksessa vain, jos kokouskutsussa on ilmoitettu asian 

käsiteltäväksi ottamisesta ja päätöstä kannattavat kaikki läsnä olevat aktiiviosakkaat. 

26 § 

Ojitusyhteisön purkautuminen 

Jos ojitusyhteisö puretaan, ojat on saatettava olosuhteet huomioon ottaen luonnontilaisen kaltaiseen 

tilaan. 

Ojitusyhteisön purkautumista koskeva asia on käsiteltävä ojitustoimituksessa. Asian käsittelyssä on 

noudatettava soveltuvin osin, mitä 12 luvun 19 §:ssä säädetään yhteisön purkautumisesta. 

27 § 

Jäseniltä perittävät maksut 

Ojitusyhteisön jäsenet ovat ojituksen kustannusten kattamiseksi velvollisia suorittamaan maksuja 

yhteisön kokouksen päätöksen mukaisesti. 

Kun ojitus on pantu toimeen, toimitsijoiden on esitettävä tarkistettu laskelma kustannusten jaosta 

yhteisön kokouksen hyväksyttäväksi. Jos ojituksesta jäsenille aiheutuvan hyödyn jakaantumisen 

havaitaan tarkistetun laskelman perusteella huomattavasti poikkeavan siitä arviosta, jonka mukaan 

jäsenten osuus yhteisössä aikaisemmin oli määrätty, on kustannusten jakoa vastaavasti oikaistava. 

Samoin on meneteltävä, jos ojitusyhteisöön hyväksytään uusi jäsen. 

Edellä 23 §:n 3 momentissa tarkoitetun uuden kiinteistön omistaja on velvollinen osallistumaan 

ojituksen kustannuksiin sen jälkeen, kun hänen osakkuutensa on todettu yhteisön kokouksessa. Uudelle 

kiinteistön omistajalle tulee erikseen ilmoittaa kokouksen pitämisestä. Panttioikeudesta ennen 

kiinteistöjaotuksen muutosta maksettavaksi tulleiden kustannusten osalta on kuitenkin voimassa, mitä 

30 §:ssä säädetään. 

Maksut saadaan periä yhteisön kokouksen hyväksymän jakoluettelon perusteella. Jos maksua ei saada 

perittyä joltakin jäseneltä, on noudatettava, mitä 20 §:ssä säädetään. 

28 § 

Ennakkomaksut 
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Ojitusyhteisön kokous voi päättää ennakkomaksujen perimisestä jäseniltä. Passiiviosakasta ei voida 

velvoittaa suorittamaan ennakkomaksuja. 

Ennakkomaksun viivästyessä osakas on velvollinen maksamaan viivästyneelle määrälle korkolain 4 §:n 

mukaista viivästyskorkoa, ellei yhteisön kokous päätä alhaisemmasta korosta. 

29 § 

Muilta hyödynsaajilta perittävät maksut 

Jos toteutetusta ojituksesta aiheutuu muulle kuin ojitusyhteisön jäsenelle huomattavaa hyötyä, joka 

johtuu muusta kuin kiinteistön kuivatustilanteen parantumisesta, hän on velvollinen osallistumaan 

ojituksen kustannuksiin enintään hyödyn arvoa vastaavalla määrällä. 

Edellä 1 momentissa tarkoitetun muun hyödynsaajan velvoittamisesta osallistumaan ojituksen 

kustannuksiin päättää ojitustoimitus ojitusyhteisön hakemuksesta. Maksuosuuden perimisestä on 

soveltuvin osin voimassa, mitä tässä luvussa säädetään maksujen perimisestä yhteisön osakkaalta. 

30 § 

Kiinteistöpantti 

Hyödynsaajan kiinteistö on, siten kuin maakaaren (540/1995) 20 luvussa säädetään, panttina: 

1) vahvistetun ojitussuunnitelman tai yhteisön kokouksen päätöksen mukaisesta kustannusosuudesta; 

2) 29 §:n nojalla määrätystä kustannusosuudesta sekä kunnossapitokustannusosuuksista; 

3) muista ojitusasian käsittelyn päättymisen jälkeen syntyneistä ojituksesta johtuvista 

kustannusosuuksista; 

4) 1–3 kohdassa tarkoitettujen kustannusosuuksien koroista. 

Lupaviranomaisen on ojitusasiaa koskevan päätöksen antamisen jälkeen ilmoitettava 1 momentin 1 ja 2 

kohdissa tarkoitetut maksuosuudet korkoineen kirjaamisviranomaiselle lainhuuto- ja kiinnitysrekisteriin 

merkittäviksi. Jos maksuosuutta koskevaan päätökseen haetaan muutosta, lupaviranomaisen on 

viipymättä ilmoitettava tästä kirjaamisviranomaiselle. Lupaviranomaisen on ilmoitettava 

kirjaamisviranomaiselle asiassa annetusta ratkaisusta, kun se on tullut lainvoimaiseksi. Mitä tässä 

pykälässä säädetään lupaviranomaisesta, sovelletaan valtion valvontaviranomaiseen, jos asia on 

ratkaistu ojitustoimituksessa. 

Yhteisön toimitsijoiden on viipymättä ilmoitettava yhteisön kokouksen päätöksen mukaiset 

kustannusosuudet korkoineen sekä ojitussuunnitelmasta päättämisen jälkeen syntyneet ojituksesta 

johtuvat kustannusosuudet korkoineen kirjaamisviranomaiselle lainhuuto- ja kiinnitysrekisteriin 

merkittäviksi. Yhteisön toimitsijoiden on lisäksi ilmoitettava kustannusosuuksia koskevat muutokset, 

jos kustannusten jakoa on tarkistettu tai oikaistu 27 §:n 2 momentin nojalla yhteisön kokouksessa taikka 

muutettu 12 luvun 17 §:n nojalla tehdyn moitteen johdosta. 

31 § 

Ojitustoimituksen vireilletulo 

Ojitustoimitusta on haettava kirjallisesti asianomaiselta valtion valvontaviranomaiselta. Valtion 

valvontaviranomaisen on annettava määräys ojitustoimituksen pitämiseen ympäristöhallinnon 

palveluksessa virkavastuulla toimivalle henkilölle, jolla on riittävä asiantuntemus (toimitusmies). 

http://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/1982/19820633
http://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2011/20110587#a587-2011
http://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2011/20110587#a587-2011
http://www.finlex.fi/fi/laki/smur/1995/19950540
http://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2011/20110587#a587-2011


Valtioneuvoston asetuksella voidaan antaa tarkempia säännöksiä toimitusmiehen 

pätevyysvaatimuksista. 

Toimitusmiehen on kutsuttava toimitusta suorittamaan kaksi uskottua miestä kiinteistötoimituksia 

varten valituista uskotuista miehistä siinä tai niissä kunnissa, joihin hankkeen vaikutus pääasiallisesti 

ulottuu. Ojitustoimitus voidaan suorittaa ilman uskottuja miehiä, jos uskottujen miesten käyttäminen 

asian luonteen vuoksi on ilmeisen tarpeetonta eikä kukaan asianosainen vaadi uskottujen miesten 

käyttämistä. 

Samassa ojitustoimituksessa voidaan käsitellä useampia kuivatusalueita koskevia ojitusasioita, jos 

niiden yhdistäminen viivytystä tai muuta haittaa tuottamatta käy päinsä. 

32 § 

Lupaviranomaisessa käsiteltävä ojitus 

Jos toimitusmies havaitsee, että ojitus tai sen yhteydessä toteutettava toimenpide edellyttää 

lupaviranomaisen lupaa, toimitusmiehen on kehotettava toimituksen vireillepanijaa hakemaan mainittua 

lupaa. 

Lupahakemukseen tulee liittää toimituksessa laadittu tai siellä esitetty ehdotus ojitussuunnitelmaksi. 

33 § 

Toimituskokous 

Ojitustoimituksessa on pidettävä toimituskokous, jossa on käsiteltävä kaikki ojitustoimitukseen 

kuuluvat asiat. 

Toimitusmiehen on kutsuttava toimituskokoukseen ne, joiden oikeutta tai etua ojitusasia saattaa koskea. 

Toimitusmiehen on varattava valtion valvontaviranomaiselle, kalatalousviranomaiselle ja kunnan 

ympäristönsuojeluviranomaiselle tilaisuus lausunnon antamiseen ojitushankkeesta. 

34 § 

Loppukokous 

Ojitustoimituksessa on pidettävä toimituskokouksen lisäksi erillinen loppukokous, jos 

ojitustoimituksessa on hyväksyttävä ojitussuunnitelma ja toimitusta koskevaan hakemukseen ei sisälly 

asianmukaista suunnitelmaa tai kyse on 4 §:n 1 momentin 1 kohdassa tarkoitetusta ojituksesta. 

Loppukokous on pidettävä, kun toimitusmiehen ja uskottujen miesten ehdotus ojitussuunnitelmaksi on 

valmistunut. Loppukokoukseen sovelletaan muutoin, mitä toimituskokouksesta säädetään. 

35 § 

Kokouksesta ilmoittaminen 

Ojitustoimituksen toimituskokouksesta ja loppukokouksesta on julkisesti kuulutettava vähintään 

neljätoista päivää ennen kokousta niissä kunnissa, joiden alueelle ojituksen vaikutukset ulottuvat. 

Ojitussuunnitelma on samassa ajassa toimitettava 33 §:n 2 momentissa mainituille viranomaisille ja 

lähetettävä asianomaiseen kuntaan pidettäväksi yleisesti nähtävänä. Toimituskokouksesta ja 

loppukokouksesta on lisäksi ilmoitettava tiedossa olevalla postiosoitteella lähetetyssä kirjeessä niille 

maanomistajille, joita ojitus koskee. Jos ojitus koskee toisen maalla olevaa puroa, jossa on voimalaitos 

tai muu rakennelma, kirje on lähetettävä myös laitoksen tai rakennelman omistajalle. 
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Jos ojitus koskee yhteisen alueen järjestäytymätöntä osakaskuntaa, toimituskokouksesta ja 

loppukokouksesta on ilmoitettava osakaskunnalle noudattaen soveltuvin osin, mitä 11 luvun 11 §:n 2 

momentissa säädetään. 

Merkitykseltään vähäisissä ja sellaisissa ojitusasioissa, joissa 1 ja 2 momentin mukainen tiedoksianto ei 

asian luonteen vuoksi ole tarpeen, tieto toimituskokouksesta ja loppukokouksesta voidaan antaa muulla 

tavoin. Jos asia ei vaikuta muiden kuin hakijan oikeuteen tai etuun, tiedoksiantoa ei tarvita. 

36 § 

Päätös ojitusasiassa 

Ojitustoimituksessa on toimituskokouksen tai loppukokouksen tultua pidetyksi annettava päätös, jonka 

tulee sisältää: 

1) toimituksessa käsitelty ojitussuunnitelma; 

2) ratkaisu tehdyistä muistutuksista ja vaatimuksista; 

3) määräykset ojituksen toimeenpanosta ja ojan kunnossapidosta; 

4) arvio ojituskustannuksista; 

5) menojen osittelu; 

6) määräykset ojituksesta aiheutuvien edunmenetysten korvaamisesta; sekä 

7) laskelma ojitustoimituksen kustannuksista ja niiden korvaamisesta valtiolle. 

Jos ojitus edellyttää 2 luvun 11 §:n 2 momentissa tarkoitettua poikkeusta, ei ojitustoimituksessa saa 

antaa päätöstä ennen kuin lupaviranomainen on ratkaissut poikkeuksen myöntämistä koskevan asian. 

Lupaviranomaisen päätökseen ojitusasiassa sovelletaan, mitä edellä 1 momentissa säädetään 

ojitustoimituksen päätöksen sisällöstä. 

37 § 

Ojitustoimituksen päätöksen antaminen 

Ojitustoimituksen päätös on annettava 30 päivän kuluessa toimituskokouksesta tai loppukokouksesta, 

jollei valtion valvontaviranomainen erityisistä syistä pidennä tätä aikaa. Päätös annetaan valtion 

valvontaviranomaisen ilmoitustaululle asetettavassa kuulutuksessa mainittuna päivänä, jolloin sen 

katsotaan tulleen asianosaisten tietoon. 

Päätöksestä on lisäksi ilmoitettava tiedossa olevalla postiosoitteella niille, joita asia koskee. Päätös on 

toimitettava hakijalle ja jäljennös siitä muulle sitä pyytäneelle asianosaiselle. Jäljennös päätöksestä on 

myös lähetettävä asianomaisten kuntien ympäristönsuojeluviranomaisille, valtion 

valvontaviranomaiselle ja kalatalousviranomaiselle. 

38 § (13.12.2013/910) 

Ojituksen johdosta suoritettava tilusjärjestely 

Jos ojituksen johdosta saattaa olla tarpeen suorittaa sellainen tilusjärjestely, jota tarkoitetaan 

vesistöhankkeiden johdosta suoritettavista tilusjärjestelyistä annetussa laissa (451/1988), ojitusasiassa 
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päätöksen tehneen on toimitettava ojitussuunnitelma Maanmittauslaitokselle, kun sitä koskeva päätös 

on saanut lainvoiman. 

39 § 

Ojitustoimituksen kustannukset 

Hakijan on maksettava ojitustoimituksesta aiheutuvat kustannukset. Ojitustoimituksen kustannuksiksi 

katsotaan kokousten pitämisestä aiheutuneet kustannukset sekä uskotuille miehille ja avustavalle 

henkilöstölle maksettavat palkkiot. Toimitusmiehen päiväraha ja matkakustannusten korvaus 

suoritetaan valtion varoista. 

Jos lupaviranomainen tai ojitustoimituksen toimitusmies hankkii ojitussuunnitelman taikka jos hakijan 

tai muun hyödynsaajan esittämä suunnitelma vaatii huomattavaa täydentämistä, hakijan on suoritettava 

siitä valtiolle aiheutuneet kustannukset. Maksun suuruudesta säädetään maa- ja metsätalousministeriön 

asetuksella valtion maksuperustelaissa (150/1992) säädettyjen perusteiden mukaisesti. 

Ojitustoimituksen kustannuksista voidaan määrätä suoritettavaksi ennakkomaksu. Asian käsittelyssä 

noudatetaan soveltuvin osin, mitä 18 luvun 12 §:n 3 momentissa säädetään. 

 
Haavistossa 13.1.2016 
  
Markku Sahlstedt 
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Lähettäjä: Saari Taina [mailto:Taina.Saari@karkkila.fi]  
Lähetetty: 16. joulukuuta 2015 9:45 
Vastaanottaja: Markku Sahlstedt <markku.sahlstedt@pp.inet.fi>; ari.silfverberg@kolumbus.fi; 
mauritoivola@msn.com; Ahtokivi Nicole <Nicole.Ahtokivi@karkkila.fi>; Napari Matti 
<Matti.Napari@karkkila.fi>; Huhtaniska Ahti <Ahti.Huhtaniska@karkkila.fi>; lauri.sahlstedt@kolumbus.fi; 
antti.sahlstedt@kolumbus.fi 
Aihe: VS: Jatkotilanteen jatkotilanne Taina Saaren vastaus asiaan Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan 
rakennuspaikkakokonaisuuden eroosiosuojauksen toteuttamisedellytys ja vastausedellytysasiassa 
 
Viestisi on vastaanotettu. Asia ei tässä vaiheessa aiheuta toimenpiteitä rakennusvalvonnan toimesta. 
Kohteessa on käynnissä oleva rakennustyömaa. Rakennustyönaikaisten järjestelyjen  asianmukaisuudesta 
huolehtii kohteen vastaava työnjohtaja. 
  
Rakentavin terveisin 

Taina Saari 

rakennustarkastaja, DI 
Karkkilan kaupunki 
Valtatie 26, PL 50 
03601 KARKKILA 
p. 0500 468 370    
taina.saari@karkkila.fi 
  
Asiakaspalveluaika ilman ajanvarausta keskiviikoisin klo 9-12 
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Puhelinajat maanantaisin klo 15-16 ja keskiviikkoisin klo 8-9 
Muistathan että voit asioida myös  www.lupapiste.fi sivuston kautta 
  
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  

Lähetetty: 14. joulukuuta 2015 8:36 
Vastaanottaja: ari.silfverberg@kolumbus.fi; mauritoivola@msn.com; Karkkila kirjaamo; Saari Taina; 

Kivimäki Hilkka; Ahtokivi Nicole; Jokela Tapio; Napari Matti; Huhtaniska Ahti; 
aki.niittymaki@suomenpyrotekniikka.fi; lauri.sahlstedt@kolumbus.fi; antti.sahlstedt@kolumbus.fi 

Aihe: Jatkotilanteen jatkotilanne Taina Saaren vastaus asiaan Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan 

rakennuspaikkakokonaisuuden eroosiosuojauksen toteuttamisedellytys ja vastausedellytysasiassa 
  
Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan lomarakennus, talousrakennus ja saunarakennus 
rakennuslupakokonaisuuden pääsuunnittelija Mauri Toivola ja vastaava työnjohtaja Ari Silfverberg sekä 
Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan omistaja ja lomarakennus, talousrakennus ja saunarakennus 
rakennuslupakokonaisuuden haltija. 
  
Pääsuunnittelija 
Mauri Toivola  
  
Vastaava työnjohtaja 
Ari Silfverberg 
  
Omistaja  
Lauri Sahlstedt 
Ja/ tai heidän seuraajansa 
  
JA 
  
Karkkilan kaupunki 
  
ari.silfverberg@kolumbus.fi ; mauritoivola@msn.com ; kirjaamo@karkkila.fi ; taina.saari@karkkila.fi ; 
hilkka.kivimaki@karkkila.fi ; nicole.ahtokivi@karkkila.fi ; tapio.jokela@karkkila.fi ; matti.napari@karkkila.fi ; 
ahti.huhtaniska@karkkila.fi ; aki.niittymaki@suomenpyrotekniikka.fi ; lauri.sahlstedt@kolumbus.fi ; 
antti.sahlstedt@kolumbus.fi ; 
  
ASIA: 
Jatkotilanteen jatkotilanne Taina Saaren 30.3.2015 vastauksen aiheuttaneen lähtötilanteen (Markku 
Sahlstedt´in 25.3.2015 sähköposti) tiedoksi ja huomioon otettavaksi saattaminen ja Katajamäki RNO 224-
402-5-27 tilan rakennuspaikkakokonaisuuden eroosiosuojauksen toteuttamisedellytys- sekä 
vastausedellytystilanneasiassa. 
  
VIITE: 
Tilanne 13.4.2015 jälkeen (13.12.2015) 
  
Tilanteesta 13.4.2015 jälkeen on todettava seuraavaa: 
  
1. Mitään muuta kuin jo etukäteen ilmoittamaani eroosiota ei ole asiassa tapahtunut.   
  
2. Eroosiota on tapahtunut jo niin paljon, että 13.4.2915 edellyttämäni vakuussumma olisi jo syyskuussa 

2015 langennut maksettavaksi. Eroosio lisääntynyt entisestään.  
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3. Mitään toimenpiteitä mistä voisi päätellä, että jo heti alussa esittämiäni eroosiosuojaustoimenpiteitä, 
jotka ovat ainoa keino millä eroosiosuojaustoimenpiteet saadaan pysyvästi toteutettua kerralla 
kuntoon, olisi aikomustakaan toteuttaa. 

  
4. Toteuttamattomuus näkyy mm. siitä, ettei Katajamäki kiinteistön 224-402-5-27 länsirajan suunnan 

rakenteisiin ole jätetty tilaa eroosiosuojauksen edellyttämälle luiskakaltevuussuhteeltaan 1:2 avo-ojalle. 
Eli vastaavalle ojalle kuin kokonaan Suomala kiinteistön 224-402-5-32 puolelle on  jo vuosia sitten 
toteutettu. Osakaskunnan vesialueen suuntaan välttämättä tarvittavaa selkeytysallasta ei enää saada 
toteutettua rantaan kaiken aikaa lisää rakennettuja rakenteita purkamatta.  

  
5. Jostain syystä vastaava työnjohtaja Ari Silfverberg ole rakennustarkastaja Taina Saaren 30.3.2015 eikä 

17.9.2015 antamia kannanottoja millään tavalla missään muodossa 13.12.2015 mennessä ottanut 
huomioon eikä toteuttanut. 

  
5.1. Johtuuko vastaavan työnjohtajan menettely ymmärtämättömyydestä? Ei ainakaan pitäisi.  
  
5.2. Johtuuko vastaavan työnjohtajan menettely Katajamäki kiinteistön 224-402-5-27 Lauri Sahlstedt 

ja/ tai hänen seuraajiensa ymmärtämättömyydestä? Ei ainakaan pitäisi. Rahallakaan ei saa kaikkea 
toteutetuksi. 

  
5.3. Johtuuko rakennustarkastaja Taina Saaren kannanottojen eli selkeän yksiselitteisen ohjeistuksen 

toteuttamattomuus Lauri Sahlstedtin Honkamäki 224-402-5-28 osalla jo vuosia toteuttaman toisen 
omaisuuden luvattoman käyttöön oton ja jatketun toisen omaisuuden luvattoman käyttöönoton 
jatkamisaikeista tämänkin kiinteistön osalla. Nyt rajanaapurina allekirjoittaneen lisäksi olevan 
Haaviston osakaskunnan osalla. 

  
5.4. Onko johtava rakennustarkastaja Nicole Ahtokiven mahdollisesti mitätöinyt ja näin estänyt Taina 

Saaren esittämien itsestään selvien edellytysten toteuttamisen? Johtuuko moinen mahdollisesti 
allekirjoittaneen suuntaan osoitetuista henkilökohtaisuuksista? Kummankaan kysymyksen osalta ei 
Nicole Ahtokiven vahinkosuuruus, vahinkolaajuus ja niiden katselmus- eikä arviointiselityksien 
perusteella voi välttyä vaikutelmalta, että hänen mukaansa jonkun ei tarvitse toteuttaa 
maastotilanteen seurauksena jo näkyvissä olevan ja jo etukäteen ilmoitetun eroosion 
estämistoimenpiteitä.  

  
6. Eikö johtavan rakennustarkastajan Nicole Ahtokiven tiedossa ole se, että laki naapuruussuhteista ei salli 

edes räystäsvesien johtamista naapurikiinteistön puolelle? Puhumattakaan veden mukana 
kulkeutuvista maa-aineksista joita ko. tapauksessa on jo kulkeutunut. Mikään laki, pakottava tarve, tai 
edes pelkkä tarve ei edellytä allekirjoittanutta sallimaan rakenteittensa hyväksikäyttöä 
naapurikiinteistön sadevesien johtamisessa eikä eroosioiden torjunnassa. Eikä estämisessä.   

  
7. Uudistan kaiken aiemmin sanotun. Sen ja edellä esitetyn perusteella edellytän, että tarvittaessa 

riittävän suurta uhkasakkoa käyttäen aiemmin eli jo 25.3.2015 esittämäni eroosiosuojaustoimet 
edellytetään toteutettavaksi esittämälläni tavalla maan jäätymisestä johtuen välittömästi. 

  
8. Eroosion seurauksien minimoimiseksi välitön toteutus siitä syystä, ettei kiinteistöjen rajalle jätettävä 

väliharjanne murru, lohkeile tai poreile eli ettei siihen tule poreita, joista vesi karkaa naapurikiinteistön 
rakenteisiin.  

  
Haavistossa 14.12.2015 
  
Markku Sahlstedt 
  



  
********************************************* 
********************************************* 
  
  
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 13. huhtikuuta 2015 9:51 
Vastaanottaja: 'ari.silfverberg@kolumbus.fi' <ari.silfverberg@kolumbus.fi>; 'mauritoivola@msn.com' 
<mauritoivola@msn.com>; 'kirjaamo@karkkila.fi' <kirjaamo@karkkila.fi>; 'taina.saari@karkkila.fi' 
<taina.saari@karkkila.fi>; 'hilkka.kivimaki@karkkila.fi' <hilkka.kivimaki@karkkila.fi>; 
'nicole.ahtokivi@karkkila.fi' <nicole.ahtokivi@karkkila.fi>; 'tapio.jokela@karkkila.fi' 
<tapio.jokela@karkkila.fi>; 'matti.napari@karkkila.fi' <matti.napari@karkkila.fi>; 
'ahti.huhtaniska@karkkila.fi' <ahti.huhtaniska@karkkila.fi>; 'aki.niittymaki@suomenpyrotekniikka.fi' 
<aki.niittymaki@suomenpyrotekniikka.fi>; 'lauri.sahlstedt@kolumbus.fi' <lauri.sahlstedt@kolumbus.fi>; 
'antti.sahlstedt@kolumbus.fi' <antti.sahlstedt@kolumbus.fi> 
Aihe: Jatkotilanne Taina Saaren vastaus asiaan Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan 
rakennuspaikkakokonaisuuden eroosiosuojauksen toteuttamisedellytys ja vastausedellytysasiassa 
  
  
  
  
Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan lomarakennus, talousrakennus ja saunarakennus 
rakennuslupakokonaisuuden pääsuunnittelija Mauri Toivola ja vastaava työnjohtaja Ari Silfverberg sekä 
Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan omistaja ja lomarakennus, talousrakennus ja saunarakennus 
rakennuslupakokonaisuuden haltija. 
  
Pääsuunnittelija 
Mauri Toivola  
  
Vastaava työnjohtaja 
Ari Silfverberg 
  
Omistaja  
Lauri Sahlstedt 
Ja/ tai heidän seuraajansa 
  
JA 
  
Karkkilan kaupunki 
  
ari.silfverberg@kolumbus.fi ; mauritoivola@msn.com ; kirjaamo@karkkila.fi ; taina.saari@karkkila.fi ; 
hilkka.kivimaki@karkkila.fi ; nicole.ahtokivi@karkkila.fi ; tapio.jokela@karkkila.fi ; matti.napari@karkkila.fi ; 
ahti.huhtaniska@karkkila.fi ; aki.niittymaki@suomenpyrotekniikka.fi ; lauri.sahlstedt@kolumbus.fi ; 
antti.sahlstedt@kolumbus.fi ; 
  
ASIA: 
Jatkotilanne Taina Saaren 30.3.2015 vastauksen aiheuttaneen lähtötilanteen (Markku Sahlstedt´in 
25.3.2015 sähköposti) tiedoksi ja huomioon otettavaksi saattaminen ja Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan 
rakennuspaikkakokonaisuuden eroosiosuojauksen toteuttamisedellytys- sekä 
vastausedellytystilanneasiassa. 
  
VIITE: 
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Tilanne 9.4.2015 jälkeen  
  
Tilanteesta 9.4.2015 jälkeen on ilmoitettava seuraavaa: 
  
  

1. Vastaustilanteen helpottamiseksi, turhien suunnittelu- ja toteuttamiskustannusten, haitta- ja 
vahinkotilateiden selvittämisen sekä korvaamistulkintojen minimoimiseksi ilmoitan kohteliaimmin, 
että ainoa toteutuskeino on perusteluineen ilmoitettu korvauksetta 25.3.2015 lähettämässäni 
sähköpostissa. Se takaa esittämälläni tavalla toteutettuna sen, ettei haittoja eikä vahinkoja synny 
Suomala RNO 224-402-5-32 tilan puolella kokonaan rajapyykkien 17 ja 16 välillä olevaan ojaan eikä 
muihinkaan rakenteisiin. Eikä myöskään Haaviston osakaskunnan omistaman ja hallinnoiman 
Parsilanjärvi RNO 224-402-876-1 nimisen vesialueen suuntaan.  Haitat ja vahingot pysyvät 
kokonaisuudessaan Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan omistajan tai haltijan vastattavina. 

  
2. Ihmettelen, miksi eroosiosuojausasiaa ei ole otettu huomioon suunnittelussa eikä 

rakennuskokonaisuushankkeen tähänastisessa toteutuksessa? Eikö maaston kaltevuussuhde 
osoittanut eroosiosuojaustoimenpiteiden tarpeellisuuden Suomala RNO 224-402-5-32 tilan lisäksi 
myös Haaviston osakaskunnan omistaman ja hallinnoiman Parsilanjärvi RNO 224-402-876-1 
nimisen vesialueen suuntaan? Eikö jo suunnitteluvaiheessa 5.11.2010 ja sen jälkeen vasta 
neljänteen asemapiirrokseen oikein kirjattujen omistajanimien lisäksi myös Suomala RNO 224-402-
5-32 tilan puolella kokonaan olevan ojan hieta- ja hiekkapitoinen eroosioherkkä maa-aines ja sen 
käyttäytyminen virtaavassa vedessä olisi tullut jo tuolloin ottaa huomioon? Vieläkään ei ole 
myöhäistä. Ojan ja selkeytysaltaan toteuttaminen 25.3.2015 esittämälläni tavalla on jatkossa 
yksinkertaisin, selkein ja vähiten haittoja, vahinkoja ja niiden tulkintatilanteita mihinkään suuntiin 
aiheuttava. 

  
3. Mikä puolen metrin syvyisen ja kahden metrin levyisen sekä noin 65 metrin pituisen ojan 

kaivattamisessa esittämälläni tavalla Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan puolelle ”mättää”? Sekö, 
että näen asioita ja niiden jatkotilanteita muusta kuin Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan omistaja 
ja lomarakennus, talousrakennus ja saunarakennus rakennuslupakokonaisuuden haltijan, 
”projektin” pääsuunnittelijan, ”projektin” vastuullisen työnjohtajan, sekä Karkkilan 
rakennusviranomaisten suunnasta saamastani uhkauksesta huolimatta, kauemmaksi kuin muut? 

  
4. Kohteliaimmin korostan vastaustilanteen helpottamiseksi, turhien suunnittelu- ja 

toteuttamiskustannusten, haitta- ja vahinkotilateiden selvittämisen sekä korvaamistulkintojen 
minimoimiseksi, että ainoa toteutuskeino perusteluineen on ilmoitettu korvauksetta 25.3.2015 
lähettämässäni jäljempänä olevassa sähköpostissa. Siitä poikkeavien suunnitelman laatija tai 
suunnitelmien laatijat, suunnitelmien hyväksyjät ja niiden toteuttajat edellytän asettamaan 300000 
(kolmensadantuhannen) euron suuruisen, heti realisoitavan vakuussumman 50 (viidenkymmenen) 
vuoden ajaksi OP Pohjola pankkiin. Realisointi heti pienempienkin eroosioseurausten 
ilmentymisestä kokonaan Suomala RNO 224-402-5-32 tilan puolella rajapyykkien 17 ja 16 välillä 
olevaan ojaan, tai sen itäpuoliseen luiskaan. Mikäli tilanne edellyttää lisäselvitystä tai 
maastokatselmusta, olen valmis osallistumaan molempiin. 

  
5. Sen varalta, että allekirjoittaneelle mahdollisesti alettaisiin esittää laskua esim. 

rakennushankkeiden viivästyttämisestä, tai jostain muusta vastaavasta, ilmoitan kohteliaimmin jo 
nyt, ettei allekirjoittaneen viaksi tai syyksi voida laskea mitään niistä toimenpiteitä, joita esim. 
pääsuunnittelija on edellytetty tai omasta aloitteestaan tosiasioita tiedostamatta ja niitä 
tunnustamatta on suostunut tekemään. Näistä yhtenä esimerkkinä edellä kohdassa kaksi sanottu 
omistajien nimien ilmoittaminen oikein vasta neljänsissä asemapiirroksissa. Muita lukuisia 
dokumentoituja tosiasioita tässä vaiheessa enempää ilmoittamatta. Tilanne on sama vastaavan 
työnjohtajan osalta. Hän varmasti tiedostaa olosuhteet ja tilanteen sekä eroosiosuojauksen 



edellyttämät toimenpiteet. Niin kuin rakennustarkastaja Taina Saarikin. Kokonaan eri asia on sitten 
Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan omistajan tai haltijan tavoitteet ja pyrkimykset. Pääsuunnittelija 
ja vastaava työnjohtaja ovat jostain syystä tähän asti alistuneet sivuuttamaan tosiasiat. Miten 
jatkossa, jää nähtäväksi? Toivottavasti ainakin vastaavan työnjohtajan osalla  kohdalla 
edellyttämäni vakuussumma vaikuttaa eroosiosuojausten toteuttamiseen esittämälläni tavalla. 
Edellyttämäni eroosiosuojauksen toteuttamisen kustannukset ovat minimaaliset niihin seurauksiin 
mitä toteuttamattomuus aiheuttaa. 
  

6. Allekirjoittaneen intressissä on ollut niin kuin nytkin olevassa tilanteessa kiistattomasti on, 
lisähaittojen ja lisävahinkojen minimointi. Ei rakennushankkeiden viivästyttäminen. Siitä on pitänyt 
rakennuttaja ja/tai rakennuttajat omatoimisesti ihan riittävässä määrin huolen. Sähköpostissa 
25.3.2015 edellyttämäni eroosiosuojaustoimenpiteet olisi voitu ja olisi tullut suorittaa 
ensimmäisenä kaivuutoimenpiteenä. Sen jälkeen vasta muut. Tällöin tilanne olisi hallinnassa eikä 
mitään edellä eikä jäljempänä olevaa olisi tarvinnut edes harkita esitettäväksi. Nyt jälleen näyttää 
Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan omistajalta tai haltijalta loppuneen joku muukin kuin paperi. 
Ainakaan muilta vaikutelmilta ei voi välttyä. 
  

Haavistossa 13.4.2015 
  
Markku Sahlstedt 
  
  
******************************   
****************************** 
  
  
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 9. huhtikuuta 2015 8:35 
Vastaanottaja: 'ari.silfverberg@kolumbus.fi'; 'mauritoivola@msn.com'; 'kirjaamo@karkkila.fi'; 
'taina.saari@karkkila.fi'; 'hilkka.kivimaki@karkkila.fi'; 'nicole.ahtokivi@karkkila.fi'; 'tapio.jokela@karkkila.fi'; 
'matti.napari@karkkila.fi'; 'ahti.huhtaniska@karkkila.fi'; 'aki.niittymaki@suomenpyrotekniikka.fi'; 
'lauri.sahlstedt@kolumbus.fi'; 'antti.sahlstedt@kolumbus.fi' 
Aihe: Taina Saaren vastaus asiaan Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan rakennuspaikkakokonaisuuden 
eroosiosuojauksen toteuttamisedellytys ja vastausedellytys 
  
  
Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan lomarakennus, talousrakennus ja saunarakennus 
rakennuslupakokonaisuuden pääsuunnittelija Mauri Toivola ja vastaava työnjohtaja Ari Silfverberg sekä 
Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan omistaja ja lomarakennus, talousrakennus ja saunarakennus 
rakennuslupakokonaisuuden haltija. 
  
Pääsuunnittelija 
Mauri Toivola  
  
Vastaava työnjohtaja 
Ari Silfverberg 
  
Omistaja  
Lauri Sahlstedt 
Ja/ tai heidän seuraajansa 
  

mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi


ari.silfverberg@kolumbus.fi ; mauritoivola@msn.com ; kirjaamo@karkkila.fi ; taina.saari@karkkila.fi ; 
hilkka.kivimaki@karkkila.fi ; nicole.ahtokivi@karkkila.fi ; tapio.jokela@karkkila.fi ; matti.napari@karkkila.fi ; 
ahti.huhtaniska@karkkila.fi ; aki.niittymaki@suomenpyrotekniikka.fi ; lauri.sahlstedt@kolumbus.fi ; 
antti.sahlstedt@kolumbus.fi ; 
  
  
ASIA: 
Taina Saaren 30.3.2015 vastauksen aiheuttaneen lähtötilanteen (Markku Sahlstedt´in 25.3.2015 sähköposti) 
tiedoksi ja huomioon otettavaksi saattaminen ja Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan 
rakennuspaikkakokonaisuuden eroosiosuojauksen toteuttamisedellytys sekä vastausedellytys. 
  
VIITE: 
Tilanne 8.4.2015 
  
  
Kun rakennustarkastaja Taina Saari ei ilmeisesti ehtinyt muutoin kaikilta osiltaan asiallisen vastauksen 
ohessa lähettää Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan lomarakennus, talousrakennus ja saunarakennus 
rakennuslupakokonaisuuden pääsuunnittelija Mauri Toivolalle eikä vastaavalle työnjohtaja Ari 
Silfverberg´ille alkuperäisessä sähköpostiviestissäni 25.3.2015 esittämiäni Katajamäki RNO 224-402-5-27 
tilan rakennuspaikkakokonaisuuden eroosiosuojauksen toteuttamisedellytysvaatimuksia perusteluineen 
eikä liitetiedostoineen  ja kun 8.5.2015 tien 1332 eteläpuolella olevanrajapyykin 17 eteläpuolisen 
pengerryksen perusteella ei voi välttyä vaikutelmalta, että sitä ei ole tehnyt ko. tilan omistaja eikä 
rakennuslupakokonaisuuden haltija Lauri Sahlstedtkaan, (1:2 kaltevuussuhteinen oja ei sovi enää 
Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan puolelle rakennettua pengerrystä purkamatta), katson korvauslaskujen 
minimoimiseksi aiheelliseksi kohteliaimmin ilmoittaa alkuperäisen eroosiosuojausedellytykseni ja sen 
perustelut myös pääsuunnittelija Mauri Toivolalle ja rakennuskohteen vastaavalle työnjohtaja Ari 
Silfverbergille. Asian ajoissa huomioon ottaminen pienentää rakentajan kustannuksia ja pääsuunnittelijan 
sekä vastaavan työnjohtajan korvausvastuita. Huomioon ottamattomuus haittojen ja vahinkojen 
aiheuttamisen tai aiheuttamisten tahallisuutta. 
  
Edellisen lisäksi katson aiheelliseksi ilmoittaa, että ko. asiakokonaisuudessakin totuutta säästeliäästi 
käyttävien henkilöiden toteutumattomien lupauksien ja aiheutettujen vahinkojen summa on lähempänä 
300000 euroa kuin 100000 euroa. Siihen ei tarvita enää yhtään lisää.  
  
Samoin katson aiheelliseksi ilmoittaa vielä, että työn aikaisten toimenpiteiden lisäksi pysyvät rakenteet 
tulee täyttää samat vaatimukset kuin työnaikaiset.  Työnaikaista eikä pysyvää eroosiosuojausta saada 
toteutettua Suomala RNO 224-402-5-32 tilan eikä Haaviston osakaskunnan omistaman ja hallinnoiman 
Parsilanjärvi RNO 224-402-876-1 nimisen vesialueen osalta muutoin kuin mitä olen 25.3.2015 
sähköpostissani esittänyt. Mikään louhekivetys, betonointi tai asfaltointi ei poista nyt jo ilman ojaa 
korkeudeltaan lähes kolmen metrin korkuisen luiskan valumia Suomala 224-402-5-32 tilan puolella 
maantien 1332 reunassa olevan rajapyykin 17 ja järven rannassa olevan rajapyykin 16 välillä kokonaan 
Suomala RNO 224-402-5-32 tilan puolella olevaan ojaan aiheuttamatta ojan reunassa ja pohjassa eroosiota. 
Järven rantaan muodostuvista ongelmista ja niiden korjaamisongelmia tässä toistamatta. Ne on selvitetty 
puhdistettavine selkeytysaltaineen 25.3.2015 sähköpostissa. 
  
Mikäli edellä esittämäni viestin sisältö on virheellinen, edellytän, että siitä ilmoitetaan allekirjoittaneelle 
välittömästi kirjallisesti ja kirjallisesti esitettyine perusteluineen kaikkien niiden toimesta, jotka katsovat 
ettei edellyttämäni eroosiosuojaustoimet koske pysyviä rakenteita. 
  
Haavistossa 9.4.2015 
  
Markku Sahlstedt 
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JK. 
Mauri Toivola todennäköisesti muutoin muistanee 1990 luvun loppupuolelta ns. UMA-sora OY:n 
valvontavelvollisuuslaiminlyöntikorvauslaskusuhteen ”lähempänä 100000 markka kuin 10000 markkaa”. Oli 
mukana järjestämässä asian niin, että maa-ainesten ottoa koskenut valvontavelvollisuuden laiminlyöntiasia 
hoidettiin jatkossa asiallisesti. Toivottavasti nytkin. 
  
  
*************************** 
*************************** 
  
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 31. maaliskuuta 2015 4:38 
Vastaanottaja: 'aki.niittymaki@suomenpyrotekniikka.fi' 
Aihe: Taina Saaren vastaus asiaan Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan rakennuspaikkakokonaisuuden 
eroosiosuojauksen toteuttamisedellytys 
  
Tervehdys! 
  
Jäljempänä oleva rakennustarkastaja Taina Saaren vastaus tiedoksi. Vastaus tuli erillisenä sähköpostina 
30.3.2015 ilman 25.3.2015 lähettämäni sähköpostiviestin tekstiä ja sen liitetiedostoa. Asiaketjun 
säilyttämiseksi kopioin Taina Saaren vastauksen 25.3.2015 lähettämäni sähköpostitekstin eteen. 
Rakennustarkastajan vastaus on mielestäni tyhjentävä. Se tarkoittaa rakennusaikaisten järjestelyjen lisäksi 
myös tulevaa tilannetta rakennuskohteen tai rakennuskohteiden valmistumisen jälkeen. Nähtäväksi jää 
miten toteutetaan, tai millä tavalla ”puliveivataan”, jottei esittämääni ojaa ja selkeytysallasta toteuteta. Tai 
edes tarvitsisi toteuttaa. 
  
Haavistossa 31.3.2015 
  
Markku Sahlstedt 
  
  
*************************** 
*************************** 
  
  
Lähettäjä: Saari Taina [mailto:Taina.Saari@karkkila.fi]  
Lähetetty: 30. maaliskuuta 2015 15:19 
Vastaanottaja: lauri.sahlstedt@kolumbus.fi; antti.sahlstedt@kolumbus.fi; ari.silfverberg@kolumbus.fi; 
mauritoivola@msn.com 
Kopio: Markku Sahlstedt; Ahtokivi Nicole; Napari Matti; Huhtaniska Ahti; Jokela Tapio 
Aihe: Rakentaminen tiloilla 224- 402-5-26 ja 224-402-5-27 
  
Näissä hankkeissa tulee toimia kuten muissakin rakennuskohteissa:  
Työt rakennuspaikoilla tulee toteuttaa siten, että maa-ainesten haitallinen kulkeutuminen vesistöön 
estetään asianmukaisesti. Mahdollinen rantaviivan muokkaus edellyttää erillistä lupakäsittelyä.  Samoin on 
estettävä maa-ainesten sekä pinta- ja sulamisvesien kulkeutuminen naapurikiinteistöille. 
Rakennustyönaikaisten järjestelyjen asianmukaisuudesta huolehtii kohteen vastaava työnjohtaja. 
  
Rakentavin terveisin 

Taina Saari 

rakennustarkastaja, DI 
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Karkkilan kaupunki 
Valtatie 26, PL 50 
03601 KARKKILA 
p. 0500 468 370    
taina.saari@karkkila.fi 
  
Asiakaspalveluaika ilman ajanvarausta keskiviikoisin klo 9-12 
Puhelinajat maanantaisin klo 15-16 ja keskiviikkoisin klo 8-9 
Muistathan että voit asioida myös  www.lupapiste.fi sivuston kautta 
  
  
  
**************************** 
**************************** 
  
  
Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 25. maaliskuuta 2015 13:04 
Vastaanottaja: 'lauri.sahlstedt@kolumbus.fi'; 'antti.sahlstedt@kolumbus.fi'; 'kirjaamo@karkkila.fi'; 
'taina.saari@karkkila.fi'; 'hilkka.kivimaki@karkkila.fi'; 'nicole.ahtokivi@karkkila.fi'; 'tapio.jokela@karkkila.fi'; 
'matti.napari@karkkila.fi'; 'aki.niittymaki@suomenpyrotekniikka.fi' 
Aihe: Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan rakennuspaikkakokonaisuuden eroosiosuojauksen 
toteuttamisedellytys 
  
  
Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan omistaja ja lomarakennus, talousrakennus ja saunarakennus 
rakennuslupakokonaisuuden haltija 
Lauri Sahlstedt 
Ja/ tai hänen seuraajansa 
  
Saarisenraitti 20 
03620 Karkkila 
  
lauri.sahlstedt@kolumbus.fi ; antti.sahlstedt@kolumbus.fi ; kirjaamo@karkkila.fi ; taina.saari@karkkila.fi ; 
hilkka.kivimaki@karkkila.fi ; nicole.ahtokivi@karkkila.fi ; tapio.jokela@karkkila.fi ; matti.napari@karkkila.fi ; 
aki.niittymaki@suomenpyrotekniikka.fi ;  
  
  
ASIA: 
Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan rakennuspaikkakokonaisuuden eroosiosuojauksen toteuttamisedellytys 
  
VIITE: 
Tilanne 25.3.2015 
  
  
Kun Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan länsiosa kiistattomasti viettää länteen Suomala RNO 224-402-5-32 
tilalle ja etelään Haaviston osakaskunnan omistamalle ja hallinnoimalle Parsilanjärvi RNO 224-402-876-1 
nimiselle vesialueelle päin ja kun niitä eroosiosuojauksia, jotka olisi pitänyt toteuttaa ensimmäisenä 
Suomala RNO 224-402-5-32 tilan rajalle, tien 1332 puolella olevan rajapyykin 17 ja Parsilanjärven rannassa 
olevan rajapyykin 16 välille sekä rajapyykistä 16 itään ennen järven rantaa tarvittavan selkeytysaltaan 
toteuttamisen osalta, ei ole tähän mennessä millään tavalla toteutettu, edellytän kohteliaimmin, että 
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Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan omistaja ja lomarakennus, talousrakennus ja saunarakennus 
rakennuslupakokonaisuuden haltija toteuttaa eroosiosuojauksen seuraavasti: 
  

1. Kaivattaa Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan puolelle luiskakaltevuudeltaan vähintään 1:2 
olevan  avo-ojan rajapyykkien 17 ja 16 välille. Samalla tavalla kuin Suomala RNO 224-402-5-32 tilan 
puolelle on jo vuosia sitten toteutettu. 

  
2. Kaivattaa rajapyykistä 16 itään Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan puolelle luiskakaltevuudeltaan 

vähintään 1:2  olevan, tarvittaessa tyhjennettävän selkeytysaltaan estämään sade- ja sulamisvesien 
kuljettamien maa-aineksien kulkeutumisen Parsilanjärvi RNO 224-402-876-1 nimiselle vesialueelle.  

  
PERUSTELUT:          
  

1. Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan kuivattaminen, hulevesien johtaminen eikä eroosiosuojaukset 
edellytä saati oikeuta käyttämään Suomala RNO 224-402-5-32 tilan käyttöön tarkoitettuja ja 
toteutettuja ojia eikä rakenteita. 

  
2. Kysymyksessä ei ole eikä tule missään olosuhteissa olemaan Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan 

osalta minkäänlainen pakottava tarve tai tapaus Suomala RNO 224-402-5-32 tilan käyttöön 
tarkoitettujen ja toteutettujen ojien eikä ojarakenteiden käyttöön ottamiseksi. Eikä rahalla eikä 
muutoinkaan korvattavaksi. 
  

3. Pakottavissakin tapauksissa vesilaki mahdollistaa vain kiintoaineettoman veden johtamisen. Sen 
saavuttaminen ja toteutuminen edellyttää esittämieni eroosiosuojaustoimenpiteiden 
toteuttamisen Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan puolelle välittömästi. Tällöin poistuu pakottava 
tarve ja Suomala RNO 224-402-5-32 tilan puolelle ensimmäisen vähänkin voimakkaan sateen 
aiheuttamat haitat ja vahingot.  
  

4. Haittoja eikä vahinkoja eikä lisävahinkoja voida korvata rahalla. Ei edes isolla rahalla. Ei varsinkaan 
kun aikaisemmatkin lupaukset ja korvaukset on toteuttamatta. 

  
5. Haittojen ja vahinkojen sekä lisävahinkojen poistaminen edellyttää Suomala RNO 224-402-5-32 

tilan  alueella olevan järven rannan suuntaisen avo-ojan auki kaivamista ja kaivumaiden 
kuljettamista ko. peltolohkon yläreunaan. Tämä on kasvukauden aikana kasvuston tuhoutumatta 
mahdotonta. ”Kelirikkoaikana” maan ollessa märkä, tilanne kuljettamisen osalta on sama. Mikäli 
maa-ainesta ei tarvittavilta osin poisteta välittömästi, seuraa tästä se, että kiintoaines valuu 
Haaviston osakaskunnan omistamalle ja hallinnoimalle Parsilanjärvi RNO 224-402-876-1 nimiselle 
vesialueelle. Josta allekirjoittanutta tullaan perusteetta syyttämään ja yrittämään saada vastuuseen 
kuten aiemminkin. Tästä esimerkkinä liitetiedostona oleva ”Hel vesi- ja ym piiri tark laus 
1_12_1992.pdf (1 Mt)” niminen liitetiedosto. Sieltä varsinkin liite 1 ja liite 2. Sekä lisäksi liitteet 3 ja 
4. 
  

6. Mitkään muut, ilman Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilan puolelle rajapyykkien 17 ja 16 välille 
vähintään luiskakaltevuuteen 1:2 kaivettavan avo-ojan ja sen alapäähän rajapyykin 16 itäpuolelle 
kaivettavan, puhdistettavuuden ja kiintoaineen poiskuljetettavuuden omaavan selkeytysaltaan 
toteuttamista, toteutettavat toimenpiteet eivät ole eivätkä tule olemaan riittäviä.    
  

7. Muistettavaksi korostan, joka jo Suomala RNO 224-402-5-32 tilan puolella kokonaan olevan ojan 
puhdistamisen osalla unohdettiin, että mahdollinen omatoiminen toimintasi niin kuin muidenkin 
omatoiminen toiminta alueellani edellyttää omistajan luvan. Tiedoksi myös se, että lupaa ei tulla 
myöntämään. Ei ainakaan lahjaksi. Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilalla tulee toteuttaa välittömästi 
eroosiosuojaustoimet siten kuin edellä olevassa tekstissä ja sen sanomassa perustellusti edellytän. 



  
8. Kohdassa 7 sanottu koskee myös Katajamäki RNO 224-402-5-27 tilalla suoritettavista räjäytystöistä 

mahdollisesti  Suomala RNO 224-402-5-32 tilan puolelle lentäviä kiviä. 
  

9. Hakkujätteiden huomattava jättäminen Haaviston osakaskunnan omistamalle ja hallinnoimalle 
Parsilanjärvi RNO 224-402-876-1 nimiselle vesialueelle, ei sekään eroosiosuojauksien puuttumisen 
lisäksi täytä hyvän rakennustavan edellytyksiä. Ei Katajamäki RNO 224-402-5-27 kiinteistön eikä 
Mäkilä RNO 224-402-5-26 kiinteistön osalla. 

  
10. Kohdassa 5 mainittu ”Hel vesi- ja ym piiri tark laus 1_12_1992.pdf (1 Mt)” niminen liitetiedosto ja 

varsinkin sen liite 1 ja liite 2 sekä liitteet 3 ja 4 on tuotu esille siksi, että eroosiosuojaustoimenpiteet 
on edellytetty toteutettaviksi jo lähes 30 vuotta sitten. (Tällä hetkellä tarkka 29,5 vuotta sitten). 
Nykyaikana luulisi, varsinkin kun kyseisessä tapauksessa on niin Katajamäki RNO 224-402-5-27 kuin 
Mäkilä RNO 224-402-5-26 kiinteistöjen eri omistajien ja eri rakennuslupien haltijoiden osalla oma 
kotijärvi, että eroosiosuojaustoimenpiteet toteutetaan ensimmäisenä ja rantaviivaa rikkomatta 
sekä muutoinkin mallikkaasti. Samoin hakkuujätteiden poistaminen vesialueelta. 
  

Haavistossa 25.3.2015 
  
  
Markku Sahlstedt 
Muun muassa vuonna 1985 Karkkilan vesilautakunnan ja vuonna 1990 Helsingin vesi- ja ympäristöpiirin 
eroosiotarkastuksista moitteitta suoriutunut. 
Haavistontie 131 
03710 Uusitalo   
Puh 09-2254104 
  
Liitteenä ”Hel vesi- ja ym piiri tark laus 1_12_1992.pdf (1 Mt)” niminen liitetiedosto. Varsinkin sen liite 1 ja 
liite 2 sekä liitteet 3 ja 4.   
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Lähettäjä: Markku Sahlstedt [mailto:markku.sahlstedt@pp.inet.fi]  
Lähetetty: 25. syyskuutata 2012 8:09 
Vastaanottaja: kirjaamo@karkkila.fi; timo.hongell@karkkila.fi 
Aihe: Määräajassa 11.9.2012 jätetyn muistutuksen oikoluettu, liitenumeroilla sekä tekstitarkistuksilla lisätty 
muistutus määräajassa 11.9.2012 jätetyn tilalle. Tilat Mäkilä 224-402-5-26 ja Katajamäki 224-402-5-27 
ilman liiteaineistoa, jotka toimitetaan myöhemmin 

 

 

 

Määräajassa 11.9.2012 jätetyn 

muistutuksen oikoluettu, 

liitenumeroilla sekä 

tekstitarkistuksilla lisätty 

muistutus määräajassa 

11.9.2012 jätetyn tilalle.  

 



Oikeus tekstiin vieläkin 

jääneiden mahdollisten 

virheiden korjaamiseen 

pidätetään. 

 

Karkkilan kaupunki 

Rakennusvalvontatoimisto 

 

Valtatie 26 

03600 Karkkila 

  

kirjaamo@karkkila.fi ; timo.hongell@karkkila.fi  

 

 

ASIA: 

 

Syyskuun 4 päivänä pidetty Katajamäki 224-402-5-27, ja Mäkilä 224-402-5-26 os. Haavistontie 

Karkkila katselmukset ja näiden pöytäkirjan 3 §:ssä sanottu ja mahdollistettu muistutus. (Mm. 

puuttuvan asiakirjan katoamisen selvittämiseksi sekä asiakirjojen sisältämien erehdyttämisten ja 

jatkettujen erehdyttämisten oikaisemiseksi ja korjaamiseksi.)  

 

 

VIITE  

 

Syyskuun 4 päivä pidettävää katselmusta varten nähtäville asetetut Katajamäki 224-402-5-27 ja 

Mäkilä 224-402-5.26 rakennuslupahakemusasiakirjat 

 

Kohteliaimmin esitän seuraavaa: 

 

1. Ensiksi kiitos Hongelille katselmuksen järjestämisestä. Oli hienoa todeta, että rajapyykkien 

numerot oli edellytetty korjaamaan ja että ne olivat korjattuna 10.7.2012 päivätyssä 

asemapiirroksessa. Heinäkuun 10 päivänä 2012 korjatuissa ja sittemmin nähtävänä 

pidetyissä asemapiirroksissa korjaamatta olivat edelleen Mäkilä 5:26 tilan tieliittymä ja 

Pihjalamäki 5:25 tilan omistajat (liitteet K1 ja K2). Niin ikään jätevesisuunnitelmissa on 

merkittynä tieliittymä Mäkilä 5:25 tilalle (liitteet 3 ja 4). Mäkilä 5:26 tilan tieliittymä tulee 

poistaa niistäkin. 

 

2. Edellisten lisäksi asiakirjoista selviää, että aikaisempia huomautuksiani ei ole käsitelty 

asianmukaisesti. 14.4.2011 lähettämistäni teksteistä puuttuu asianmukainen 

käsittelymerkintä ympäristölautakunnan kokouspöytäkirjapykälistä. Aikanaan niissäkin jo 

toiseen kertaan sanottua tieliittymäasiaa ei oltu korjattu 10.7.2012 asemapiirroksissa. Asiasta 

huomautettu jo 17.1.2011 ja 14.4.2011 sekä kolmannen kerran vielä 25.6.2012. (liitteet K5, 

K6. K7, K8, K9 ja K10).  

 

3. Ihmetellen edelleen jatkettua viranomaisten erehdyttämistä. Viittaan aikaisemmin 

17.1.2011, 14.4.2011 ja 25.6.2912 esittämiini teksteihin (liitteet K5, K6. K7, K8, K9 ja 

K10), joissa sanotut virheet korjattiin tietyn episodin perään vasta katselmuksessa. Kiitos 

kuuluu Timo Hongelille ja sihteeri Susanna Wigren-Siposelle, joka kirjasi asioita 

kiitettävällä tavalla. 

 

mailto:kirjaamo@karkkila.fi
mailto:timo.hongell@karkkila.fi


4. Katselmuksen kuluessa selvitin tieliittymän historian.  Pääsuunnittelija Toivolan selitykset 

kääntyvän ajoneuvon valojen häikäisyn minimoimisesta ja tierasitteen perustamisesta 

jatkavat viranomaisen erehdyttämistä ja ihmetyttävät. Tierasite on ollut perustettuna jo 

vuonna 1981 pidetyssä Suomala 5:15 tilan lohkomis- ja piirirajakäyntitoimituksesta lähtien. 

(liitteet K11, K12, K13 ja K14). Tierasiteasia selviää Toivolan tiedossa olevasta Karkkilan 

rakennusvalvonnan 28.10.2010 tulostamasta kartta- ja liitepaketista, jossa mukana mm. 

28.10.2010 tulostettu kiinteistörekisteriote (liitteet K15 ja K16). Kantatilaperiaatelaskelman 

liite K17 ja K18 yhteydessä jo 22.7.2010 tulostettu kartta, sisälsi myös kiinteistökartan, 

jossa rajakivien numerot olivat oikein (liitteet K17 ja K18). Rajapyykin 15 numero puuttui 

molemmista. Johtui maanmittauslaitoksesta.  Miksi rajakivien numeroita ei toistuvista 

huomautuksista tarkistettu ja korjattu ennen kuin vasta rakennustarkastaja Hongellin 

vaatimuksesta? Hakijoilta eikä pääsuunnittelija Toivolalta riitä selitykseksi se, että 

Karkkilan kaupungin tiedoissa oli ollut jotain ”häikkää”.  

 

5. Pääsuunnittelija Toivola korjasi katselmuksessa tieliittymät ja antoi 4.9.2012 päivämäärällä 

rajakivien osalta ja katselmustilaisuudessa Mäkilä 5:26 tilan tieliittymän osalta korjatut 

asemapiirrokset Hongelille. Tähän totesin, että kolmet asemapiirrokset on tehty, ja että 

neljännet vielä tarvitaan, koska Pihlajamäen 5:25 tilan omistajat on väärin. Pihlajamäki 5.25 

tilalla on kaksi omistajaa. Sen omistaa Lauri ja Antti Sahlstedt puoliksi. Ja jatkoin vaikka en 

ole sen kiinteistön rajanaapuri, se ei anna oikeutta erehdyttää viranomaista, eikä jatkaa 

viranomaisen erehdyttämistä. Tämän jälkeen pääsuunnittelija Toivola hakijoiden asianajaja 

Hurmeen ”säestämänä” vaati omistajaväitteitteni näyttämistä dokumentilla. Esitin 15.8.2012 

tulostetun lainhuutotodistuksen ilmoituksella, että se on noin kaksi viikkoa vanha, mutta 

varmistettu puhelimitse Tapio Jokelalta tänään, kun en ehtinyt hakea tälle päivälle päivättyä, 

että tilanne ei ole muuttunut. Hain kopion laukustani ja pääsuunnittelija Toivola korjasi 

omistajien nimet ilman korjausmerkintää Katajamäki 5:27 ja Mäkilä 5:26 asemapiirroksiin. 

(liite K19 ja K20). Lisänä 4.9.2012 tulostettu lainhuudatustodistus (liite K21 ja K22). 

 

6. Pääsuunnittelija Toivolan Katajamäki 5:27 rakennusten rakennuspiirustusten esittelyn 

yhteydessä kysyin, miksi ei ilmoiteta alkuperäistä tarkoitusta eli 200 m2 asuinrakennuksen 

rakentamista. Hongell totesi, ettei hän tiedä asiasta mitään. Ilmoitus Hongelin ja Wigren-

Siposen osalta piti paikkansa, mutta ei muiden. Toivola tai Hurme totesi, että suupuheet 

eivät riitä, pitää olla näyttöä. Ilmoitin, että on. Seuraava jo 12.5.2009 tulostettu kartta ja siinä 

oleva teksti ”Tere kommentoisitko minulle näiden maanomistajien ajatuksia (Asuntoja 2 kpl) 

(jos näyttää mahdolliselta pitäisi tehdä kantatilatarkastuslaskelma) Soita minulle p. 0500-

471226”  osoittaa kysymykseni aiheelliseksi ja samalla jotkut ilmeisen muistamattomiksi. 

(liitteet K23 ja K24). Toivolan esitys saunan purkamisesta ei pidä paikkaansa, koska saunaa 

ei ole koskaan ollut Katajamäki 5:27 tilalla. Eikä Mäkilä 5:26 tilallakaan. 

 

7. Siirryttäessä Katajamäki 5:27 tilan saunan paikkaa katsomaan. selvitin, että alueella ei le 

koskaan ollut pihapiiriä., koska 1900 luvun alussa olleen torpan navetta ja sen yhteydessä 

ollut rehusuoja ei 1940 luvulla rakennetun kesämökin kanssa muodostanut pihapiiriä. Sama 

tilanne on ladon, jossa isä teloi hengen itsestään 1963 vuoden lopussa. Sekään ei 

muodostanut kummankaan kanssa pihapiiriä. Ei 1900 luvun alussa rakennetun torpan 

navetan ja sen yhteydessä olleen rehusuojan eikä 1940 luvulla rakennetun kesämökin. 

Mäkilä tilalla 5:26 ollut torppa ei yksinään muodosta pihapiiriä minkään kanssa. 

Marraskuun 2 päivänä 1981 kahden, käyttötarkastukseltaan erilaisen rakennuksen 

rakennuspaikkojen osoittamiseksi piirtämäni ja Mikko Fagerströmin allekirjoittama 

asemapiirros ei osoita Katajamäki 5:27 eikä Mäkilä 5:26 tilojen rakennuksille minkään 

näköistä pihapiiriä. Pääsuunnittelija Toivolan laatimaan ja Lauri ja Antti Sahlstedtin 



allekirjoittamiin poikkeamismenettelyasiakirjoihin kirjoitetut selvitykset ”Rakennuspaikka 

on hyväksytty Karkkilan rakennuslautakunnan kokouksessa 18.1.1082 ja rekisteröity 

23.2.1983 Allekirjoittanut sai rakennuspaikan perinnönjaossa 1.7.2005 ja lainhuudon 

3.6.2009 Rakennuspaikalla oli aikanaan asianmukaisella luvalla rakennetut asuin- ja 

talousrakennukset sekä kesähuvila. Loma-asunto ja talousrakennus sijoitetaan vanhaan 

pihapiiriin ja sauna kesähuvilan paikalle.” ja ”Rakennuspaikka on hyväksytty Karkkilan 

rakennuslautakunnan kokouksessa 18.1.1082 ja rekisteröity 23.2.1983 Allekirjoittanut sai 

rakennuspaikan perinnönjaossa 1.7.2005 ja lainhuudon 3.6.2009 Rakennuspaikalla oli 

aikanaan asianmukaisella luvalla rakennetut asuin- ja talousrakennus. Loma-asunto ja 

talousrakennus sijoitetaan vanhaan pihapiiriin Sauna sijoitetaan määräysten mukaiselle 

etäisyydelle rannasta.” on kiistatonta viranomaisen erehdyttämistä (liitteet K25, K26, 27 ja 

28). Tahallisen erehdyttämisen ja sen jatkamisen sekä taloudellisen hyödyn 

tavoitteellisuuden kiistattomuuden osoittaa poikkeamishakemukseen kummakin hakijan 

osalta merkitty lohkomisen rekisteröintipäivämäärä 23.2.1983. Se on sama kuin lohkomis- 

ja piirirajankäyntiliitteissä K11, K12, K13 ja K14 (liitteet K11, K12, K13 ja K14). 

Kokonaan eri kysymys on sitten se mistä syystä näin on pääsuunnittelijan osalta menetelty, 

eikä otettu huomioon ollenkaan huomautus- ja muistutusteksteissäni 17.1.2011, 14.4.2011 ja 

25.6.2012 esittämiäni tosiasioita (liitteet K5, K, K7, K8, K9 ja K10). Korostan erityisesti 

sitä, että silloinen rakennuslautakunta käsitteli Katajamäki 5:27 ja Mäkilä 5:26 tilojen 

rakennuspaikka-asiat 2.11.1981 allekirjoittaneen piirtämän ja Mikko Fagerströmin 

allekirjoittaman asemapiirustuksen pohjalta (liitteet K25, K26, 27 ja 28).    

 

8. Tilanne on todennäköisesti jatkossa se, että Toivola puolustautuu Antti ja Lauri Sahlstedt´in 

hänelle antamiin tietoihin. Siitä huolimatta pääsuunnittelijalla on velvollisuus tarkistaa 

asiakirjat eikä uskoa pelkästään toimeksiantajiensa puheita. Ei vaikka niitä olisi säestämässä 

tai vahvistamassa vaikka asianajaja ja juristi. Tierasitteen perustaminen jne. josta edellä, ja 

kaikki muukin saa edellä sanotun rekisteröintipäivän käyttämisen osoittamana uudet 

ulottuvuudet. Vieläkin taloudellisen etuuden saavuttamiseksi yritettiin jatkaa viranomaisen 

tietoista ja tarkoituksellista hyötymistarkoituksessa toteutettua erehdyttämistä. Kun vuoden 

1981 lopulla suoritetun Suomala 5:15 tilan lohkomisen ja piirirajankäynnin 

rekisteröintipäivämäärä tiedetään ja sitä käytetään hyväksi, tiedetään kaikki muukin. 

Tietoista hyötymistarkoituksessa toteutettua viranomaisen erehdyttämistä ja sen jatkamista 

on perusteetonta kiistää. Ainakin kiistämiset tulee jättää omaan arvoonsa. 

 

9. Pääsuunnittelija Toivolan ja asianajaja Hurmeen ja muidenkin sekä varsinkin asian 

käsittelijöiden kannalta on paikallaan esittää kysymys; millainen painoarvo tulee laittaa 

sellaisten edellisen kaltaista erehdyttämistä harjoittavien ja tosiasioiden esittämisestä 

huolimatta erehdyttämistä jatkaneiden henkilöiden kannanotoille ja esityksille, jotka mm. 

ovat tähänastisestakin omaisuudestaan hankkineet osan totuutta varomattomasti 

käsittelemällä, joka totuuden varomaton käsittely piti sisällään mm. oman äidin 

ilmoittamisen vasten tosiasioita olleen dementikko jo vuodesta 1996-1997 lähtien? 

(Äitimme ei ollut dementikko edes 14.6.2003 jolloin hän kuoli). 

 

10. Entä millainen painoarvo tulee laittaa sellaisten henkilöiden kannanotoille (edellisessä 

kappaleessa sanotut), joiden todellisuudentaju on hämärtynyt niin paljon, että jopa 

kirjallisessa vastineessaan ilmoittavat, että pellon pölyäminen on teoreettista, ja että 

lähdeveden vaikutus mm. järvivettä kylmentävästi on teoreettista? (Liitteet K29 ja K30).  

 

11. Rakennustarkastaja Timo Hongellin 4.9.2012 järjestämä katselmus Katajamäki 5:27 ja 

Mäkilä 5:26 tiloilla ja muut asioiden oikeille raiteille saattamistoimenpiteet ja niiden 



seuraukset mm. rajapyykkien numeroiden ja omistajatietojen korjaus sekä ELY:n 

tieliittymälausunto osoittavat, että hakijoiden esittämät kannanotot muistutuksieni ja 

huomautuksien jne. kannanottojeni aiheettomuuksista ja teoreettisuuksista ovat 

perusteettomia. Muistutukseni ja huomautukseni tulee ottaa täysimääräisesti huomioon 

niiltäkin osin mitä vielä ei ole vielä rakennustarkastaja Hongellin toimesta otettu.  

 

12. Vuoden 2012 huhtikuun 14 päivän ennen ympäristölautakunnan kokousta virka-aikana 

lähettämäni kahden sähköpostin (liitteet K7 ja K8) osalta kysymys kuuluu: Kenen toimesta 

niitä ei käsitelty eikä liitetty ympäristölautakunnan kokouspöytäkirjojen liitteeksi??? 

Alkoiko ja millä hinnalla Vihdin viimeaikana paljastunut tauti Karkkilasta? Onneksi Tapio 

Jokelan lausunto siitä, että mittaus- ja kiinteistötoimi ei ole määritellyt pihapiirejä liitettiin 

pöytäkirjojen liitteiksi (liitteet K31 ja K32). Käsittelemättömyyttä ei tule vierittää sihteerin 

tai pöytäkirjanpitäjän syyksi. 

 

13. Pääsuunnittelijan höläys, että suunniteltu sauna ei aiheuta haittaa pellolle on vertaansa 

vailla. Samoin kaikki Toivolan ja Hurmeen selitykset siitä, että kaikki pölyhaittojen ja 

kaivon kuivaksi valumisen osalta olevat riskit ovat hakijoiden eikä muiden. Molemmat 

jättivät sanomatta, että tässä vaiheessa. Hakijoiden tilannetoimenpiteistä allekirjoittaneella 

on kokemusta mm. Haaviston VPK:n tilivallattomuuksien osalta. Kun mm. päätekijät 

päästettiin tiettyjen operointien seurauksena ”villaisella”, niin kaikki sitä ennen 

vastapainoksi puhutut unohdettiin päätekijöiden osalta täysin. 

 

14. Katselmuksessa ennen Katajamäki 5:27 tilan hakijan esittämää saunanpaikkaa ilmoitin, että 

tilojen Katajamäki 5:27 ja Suomala 5:32 tilojen rajalle kokonaan Suomala 5:32 tilan puolelle 

kaivauttamani avo-oja on kaivettu siitä syystä, etteivät viljelyssä käyttämäni urakoitsijat 

eksy, tai mene vahingossa Katajamäki 5:27 tilan puolelle jatkuvalle entiselle Suomala 5:32 

tilan pellolle..    

 

15. Katajamäki 5:27 tilan saunan imeytyskentän osalta ilmoitin suoraan, että kalliosta johtuen 

imeytysvedet ohjautuvat pellon alareunassa olevaan salaojaan. 

 

16. Hurmeen toteamuksen osalta, ”että rakentaja päättää mihin haluaa rakentaa, ei naapuri”, 

totean, että rakennuspaikan päättäjä on lupa- ja hallintoviranomainen. Ne todellisuudessa 

viimekädessä päättävät saunarakennuksen sijainnin. 

 

17. Ennen allekirjoittaneen Katajamäki 5:27 ja Mäkilä 5:25 tilojen vaihtoehtoisen saunanpaikan 

esittämistä totesin, että Katajamäki 5:27 tilan osalta on virhe kaataa tukevat tuulensuojapuut 

kaikki kerralla. Hongell totesi, että puidenkaato eikä laituripaikka ole tämän katselmuksen 

kohde. Sen verran pääsuunnittelija Toivola poikkesi suunnittelemallaan laituripaikalla, että 

myönsi siinä olevat isot kivet ja niiden päällä olleen rakennuksen olleen ulkohuussi. 

Ihmetteli kun on ollut niin rannassa. 

 

18. Esittämästäni vaihtoehtoisesta Katajamäki 5:27 tilan saunan paikassa pääsuunnittelija 

selvitti, ettei siihen paista aurinko. Tähän totesin, että nyt on tainnu mennä koulutukset 

hukkaan kun kysymyksessä on etelään päin oleva rinnetontti. Kun puut kaadetaan niin 

aurinko paistaa idästä, etelästä ja lännestä. Tähän pääsuunnittelija Toivola totesi, ettei hän 

pysty minua muuttamaan, enkä minä häntä kouluttamaan. Jossain vaiheessa keskustelua 

tarjottiin perusteeksi myös näköyhteyttä toiselta saunalta toiselle haittatekijänä. Tämän 

kuittasin joko pensas- tai vaikka lauta-aidan rakentamisella näkösuojaksi rajalle. 

Pääsuunnittelija esitti, ettei esittämässäni saunan paikasta ole rantaan 20 metriä. Olin 



varautunut myös kyseiseen esitykseen ja otin esiin vyöhön kiinnittämäni 20 metrin 

metsurinmitan ja tarjosin pään pääsuunnittelija Toivolalle, että vie rantaan, niin katsotaan. 

Toivola ei lähtenyt viemään mittaa, joten myönsi, että rantaan oli minimietäisyytenä 

edellytetty 20 metriä. Todettiin, että esitän esittämäni vaihtoehtoiset saunan paikat 

asemapiirustuksilla, jotka liitteenä numeroilla K33 ja K34, K35 ja K36 (liitteet K33, K34, 

K35 ja K36). 

 

19. Mäkilä 224-402-5-26 tilan ja sillä olevan kaivon osalta totean, että vaikka en ole 

rajanaapuri, niin totean, että se ei anna oikeutta erehdyttää viranomaista eikä jatkaa 

viranomaisen erehdyttämistä, eikä sen paremmin esittää toteutettavaksi vaihtoehtoja joiden 

perimmäinen tarkoitus on saada veden loputtua kaupunki korvausvelvolliseksi, kun on 

myöntänyt saunan rakennusluvan liian lähelle kaivoa. Ainakaan muilta vaikutelmilta ei 

tilanteessa voi välttyä. Lisänä vielä se, että olen kaivon rakentanut ja tiedän sen olosuhteet ja 

riskit sen veden säilymiseen ja esim. ylivuotoputken jatkamiseen kaivon vesivarannon 

lisäämiseksi. Mikäli ylivuotoputkea nosti, ylivuoto kaivosta loppui ja vesi rupesi tihkumaan 

rinteestä, johon olisi puhjennut johonkin kohtaan uusi lähde. Näin tulee käymään myös 

jatkossa. Lähde saadaan kyllä helposti puhkeamaan, mutta sen tilkkiminen eli vesivirtauksen 

lopettaminen onkin sitten jo ihan toinen juttu. Uusi vesijohto tai vesijohdot tulee liittää 

vanhasta läpiviennistä ja haaroittaa vasta sen jälkeen. 

 

20. Pääsuunnittelija Toivolan höläytykset Mäkilä 5:25 tilan saunan osalta, että imeytyskenttä 

tulee omalle puolelle, tulee jättää omaan arvoonsa. Tuleehan se imeytyskenttä omalle 

puolelle esittämässänikin paikassa. Ei imeytyskenttää tarvitse naapurin puolelle rakentaa. Ei 

kummankaan tilan osalta esittämäni vaihtoehtoisen saunan paikan osalla.   

 

21. Katajamäki 5.27 ja Mäkilä 5:26 rajalla Parsilanjärven rannassa olevan rajapyykin 15 

kohdalle piirretyn rantaviivan osalta totean, että rajapyykki 15 ei ole järvessä, vaan maalla. 

Lohkomis- ja piirirajankäyntikartta-aineiston mukaan Parsilanjärven ranta on 

jakamattomana vesialueena määrittelemätön (liitteet K11, K12, K13 ja K14). Siitä 

allekirjoittaneella ei ole tietoa miksi rajapyykin 15 merkinnästä jää hakijoiden 

asemapiirroksien osalta kuva, että pyykki 15 olisi järvessä, tai ainakin niin, että rajapyykistä 

olisi tietty mitta vesirajaan. Lohkomis- osittaisessa piirirajankäyntikartassa ei rajapyykkien 

15 ja 14 välillä ole minkäänlaista lisämittaa pyykistä rantaviivaan. Ei siten kuin pyykkien 16 

ja 17 ja pyykkien 8 ja 9 välillä on karttaan merkitty (liitteet K11, K12, K13 ja K14).  

  

22. Mäkilä 5:26 kiinteistön tieliittymän osalta totean, että hakijat Lauri ja Antti Sahlstedt sekä 

pääsuunnittelija Toivola ovat kaiken aikaa tienneet tieliittymän tilanteen ja Katajamäki 5:27 

tilan tierasitteen. ELY keskuksen edustaja Mertanen vahvisti sen mitä olin muistutuksissani 

ja huomautuksissani 17.1.2011, 14.4.2011 ja 25.6.2012 sekä vielä tilaisuuden alussa 

esittänyt (liitteet K5, K6, K7, K8, K9 ja K10).  Rasitteen perustamisesta viittaan edellä 

aiemmin esittämääni (mm. edellä kohdassa 4 sanottuun liitteet K11, K12, K13, K14, K15, 

K16, K17 ja K18).  

 

23. Mäkilä 5:26 tilan tilanne on sama 200 m2 asuinrakennuksen osalta (liitteet K23 ja K24). 

Pääsuunnittelija Toivola jne. on ollut molempien kiinteistöjen osalta tietoinen kaiken aikaa 

tilanteesta. Hän ei enää pääse vastuusta sillä, että ilmoittaa, ettei hänelle ole kerrottu. 

Toukokuun 12 päivänä 2009 tulostettu kartta eli liitteissä K23 ja K24 oleva teksti ”Tere 

kommentoisitko minulle näiden maanomistajien ajatuksia (Asuntoja 2 kpl) (jos näyttää 

mahdolliselta pitäisi tehdä kantatilatarkastuslaskelma) Soita minulle p. 0500-471226”  ja 



vastauspyyntö sekä Toivolan puhelinnumero paljastaa ja osoittaa kiistattomasti 

pääsuunnittelija Toivolan tietoisuuden.   

 

24. Katselmuksen lopussa ennen sen päättämistä totesin, että 1 henkilö ei tarvitse 2,5 

lomamökkiä. Ne menevät kaupalliseen tarkoitukseen. Sitä ei kukaan kiistänyt.  

 

25. Mikäli saunojen rakennusluvat myönnetään hakijoiden esittämiin paikkoihin, kaupunki ottaa 

täyden korvausvastuun seurauksista.  

 

26. Korostan, että täysimääräinen korvausvastuu tulee kaikista hakijoiden Suomala 5:32 tilan 

oikeudenomistajille jatkossa esittämistä saunapaikan aiheuttamista vaatimuksista. Niitä ei 

lievennä Suomala 5:32 tilan osalta esim. viljelyn salliminen heinänurmena.  

 

27. Ihmettelen hakijoiden ja heidän edustajiensa jääräpäisyyttä. Pitäisi muistaa mitä ovat 

aiemmin esittäneet ja olla kiitollinen, että saunan rakennuslupa yleensä myönnetään 20 

metrin päähän rannasta. 

 

28. Pääsuunnittelija Toivola ei voi laistaa vastuutaan erehdyttämisestä eikä sen jatkamisesta. 

Kun kolmeen kertaan esittää samat asiat, pääsuunnittelijalla on velvollisuus varmentaa 

asiakirjatiedot ja toimia sekä tehdä korjaukset voimassa olevien asiakirjojen edellyttämällä 

tavalla. Hakijat pääsivät tavoitteeseensa. He eivät omasta mielestään ole erehdyttäneet 

viranomaisia eivätkä jatkaneet vienomaisten erehdyttämistä. Sen ovat heidän mielestään 

tehneet pääsuunnittelija Toivola ja hakijoiden edustajana esiintynyt juristi Hurme. 

Toivottavasti Lauri ja Antti Sahlstedt eivät kovin pitkälle unohda sitä, mitä ovat 

allekirjoituksillaan vahvistaneet. 

 

29. Kopiona 19.9.2012 postitse saapunut, Karkkilassa 17.9.2012 tunnistenumerolla 

1243/2012/UUD/3 KPv-705 varustettu ELY keskuksen lausunto toteaa Katajamäki 5:27 

tilan kiinteistörekisteriotteen sisältävän tierasitteen Mäkilä 5:26 tilalle. Joten pääsuunnittelija 

Toivolan katselmuksessa esittämät höläytykset tierasitteen perustamisesta saivat arvoisensa 

lopun. Miksi yli 30 vuotta sitten perustettu ja sittemmin 23.2.1983 rekisteröity hakijoiden ja 

heidän edustajiensa tiedossa ollut tierasite esitettiin perustettavaksi uudestaan? 

 

30. Ihmettelen Hakijoiden ja heidän pääsuunnittelijansa sekä juristinsa kaikkinaisia 

puliveivauksia. Miksi ei suoraan esim. lupaviranomaiselle esitetty, että hakijat haluavat 

rakentaa kaupallisiin tarkoituksiin 200 m2 asuinrakennuksen ja kun tämä ei onnistunut, niin 

miksi ei suoraan ilmoiteta, että 200 m2 asuinrakennuksen sijasta rakennettavat talviasuttavat 

loma-asunnot rakennetaan kaupallisiin tarkoituksiin? Puliveivauksista sen verran vielä, että 

on ristiriitaista ilmoittaa, että esim. Mäkilä 5:26 tilan sauna rakennetaan tasamaalle ja silti 

asemapiirrokseen on piirretty leikkaus ja täyttö saunan kohdalle. Myös kaikki 

korjausmerkinnät tulee selkeämmin päivätä ja yksilöidä. Hakijoiden ja heidän 

toimihenkilöiden tarkoituksellisen sekamelskan pienentämiseksi ja selkeyttämiseksi katson 

aiheelliseksi esittää, että tulee laatia kokonaan uudet asema- ja jätevesipiirustukset. 

 

31. Uudistan aikaisemmin 17.1.2011, 14.4.2011 ja 25.6.2012 sanotut, niiltä osin joilta niitä ei 

ole vielä otettu huomioon. 

 

32. Edellisen lisäksi edellytän vastaselitysoikeutta ennen asian varsinaista ratkaisua eli ennen 

varsinaisten rakennuslupien myöntämistä. 

 



33. Toivottavasti ei Lauri sahlstedt eikä myöskään Antti Sahlstedt kiellä pääsuunnittelijalta eikä 

luvan myöntäjältä talonpoikaisjärjen käyttöä. Esittämässäni saunojen sijoitusratkaisussa 

kaikki voittavat. 

 

34. Lopuksi Mäkilä 5:26 tilan osalta korostan, että olin paikalla rakennustarkastaja Hongellin 

kutsumana (liitteet K37 ja K38), osoittamassa ja perustelemassa ne virheellisyydet, joita olin 

huomautuksissani ja muistutuksissani sekä kuulemisissa esittänyt.   

 

35. Saunojen sijoitukset on esitetty perusteluineen liitteissä K33, K34, 35 ja 36 (liitteet K33, 

K34, 35 ja 36).  

 

Haavistossa 11.9.2012 määräajassa jätetty ja 19 ja 20 sekä 24.9.2012 oikoluettu sekä liitenumeroilla 

täydennetty tarkistettu teksti.   

 

Haavistossa 24.9.2012 

 

 

Markku Sahlstedt 

Maanviljelijä 

Haavistontie 131 

03710 Uusitalo                 Puh/fax 09-2254104 

 

 

 

Liitteenä 17.1.2011 ja 14.4.2011 ja 25.6.2012 allekirjoittamani tekstit. Varsinkin 14.4.2011 teksti, 

jotka molemmat pyydän viran puolesta liitteeksi liittämään. Mikäli viran puolesta liittäminen ei ole 

mahdollista, pyydän ilmoittamaan ja varaamaan mahdollisuuden liitteiden toimittamiseksi. Lisäksi 

esittämäni vaihtoehtoiset saunan paikkapiirustukset. Plus muut tekstissä mainittuihin asioihin 

kuuluvat liitteet. 

Edellä oleva liitetoteamus korvataan seuraavalla tekstillä 

 

Liitteenä tekstissä mainitut liitteet, joiden lisäksi vielä erikseen numeroidut ja tekstissä mainitut 

numeroidut liitteet. 

 

Haavistossa 24.9.2012  

 

 

Markku Sahlstedt  
 
 
 
 
 


